
 
 
 
 
 
 
 
 
 

هشتم مهر 1399



 
سه شنبه ۸ مهر ۱۳۹۹

 
September 29, 2020

دهم صفر ۱۴۴۲

مناسبت ها

[ September 27 ] ۶ مهر روز جهانی جهانگردی
۷ مهر روز آتش نشانی و ایمنی

۷ مهر سقوط هواپیمای حامل جمعی از فرماندهان جنگ (کلاهدوز، نامجو،
فلاحی، فکوری، جهان آرا) در سال 1360

۸ مهر روزبزرگداشت مولوی
[ September 30 ] ۹ مهر روز جهانی ناشنوایان

[ September 30 ] ۹ مهر روز جهانی ترجمه و مترجم
[ October 1 ] ۱۰ مهر روز جهانی سالمندان



 

1- لزوم تسریع در صنعتی شدن استان فارس - باشگاه خبرنگاران جوان

2- ادعاي جالب دانشگاه علمی و کاربردي درباره اشتغال دانشجویانش - خبرنامه دانشجویان ایران

3- نشست رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان با مدیرعامل ایرالکو - فلزات آنلاین

4- آخرین وضعیت پرونده دوم طبري، زم، فساد در پتروشیمی، هلال احمر و... - اقتصاد نیوز

5- پرداخت 700 هزار دلاري ترامپ به ایوانکا بابت "مشاوره فرضی"! - آفتاب

6- سه طرح منتخب سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي معرفی شدند - اعتبار نیوز

7- لزوم تسریع در صنعتی شدن استان فارس - ایسنا

8- انتصاب روح االله کاظمی به عنوان سرپرست اداره ورزش جوانان شهرستان خمینی شهر - وزارت ورزش و جوانان

9- برگزاري جلسات دادگاه جرایم سیاسی در آبان - خبرگزاري دفاع مقدس

10- پرداخت 700 هزار دلاري ترامپ به ایوانکا بابت "مشاوره فرضی"! - ایسنا

11- حاجی آبادي: اولین جلسه هم اندیشی حوزه معاونت فرهنگی و امور جوانان استان با معین اقتصادي مشهد - وزارت ورزش و
جوانان

12- انتشار«تاریخ مختصر ترکیه» در ایران - تسنیم

13- دانش آموختگان رشته معماري بدون استخدام وارد بازار کار می شوند - آنا

14- مشکلات ادامه دار واردات کالاهاي فناوري اطلاعات - آخرین خبر

15- حکم زندان 15 ساله براي مدیرکل گمرك غرب تهران - عصر ایران

16- تولید 4500 کیلوگرم طلاي خالص در استان کردستان - روزنامه سپهر غرب

17- رسانه و روابط عمومی؛ در برابر هم یا برابر هم - گسترش صنعت معدن تجارت

18- بورسهاي جهانی به پرواز درآمدند - روزنامه شروع

19- سه طرح منتخب سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي معرفی شدند - جامع خبر

20- ادامه همکاري پذیرفته نشدگان در آزمون استخدامی نهضت سوادآموزي به صورت حق التدریس آزاد - پانا

21- 226 طرح محرومیت زدایی درزنجان اجرا می شود - خبرگزاري مهر

22- مشکل امروز کشور امید واهی به بیرون از مرزها و عدم توجه به ظرفیت هاي داخل است - تابناك

23- شهرستان مهر میزبان 153 شهید و 356 ایثارگر دوره دفاع مقدس است - خبرگزاري فارس

24- افتتاح خط انتقال آب خلیج فارس به گل گهر سیرجان - خبرگزاري فارس

25- کشاورزان ما اغلب خام فروشی می کنند - خبرگزاري فارس

26- بنیاد شهید در ساخت آثار فاخر فرهنگی پیشقدم شود - ایسنا

27- حق بیمه بیکارشدگان کرونا در هاله اي از ابهام است - روزنامه صبح ساحل

28- مشکلات مسکن و اشتغال خانواده ایثارگران رفع می شود - خبرگزاري فارس

29- امضاء تفاهم نامه ساخت 600 واحد مسکونی براي ایثارگران البرزي - خبرگزاري فارس

30- کرمانشاه حرف اول کارآفرینی را در کشور می زند - باشگاه خبرنگاران جوان



31- سفر آنلاین سیزدهمین جشنواره وب و موبایل ایران به هفت شهر - بورس نیوز

32- تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود/ از توانمندي بخش خصوصی استفاده خواهم

کرد/ براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد - شاتا

33- وزیر صمت در جلسه راي اعتماد؛ تأمین کالاهاي اساسی اولویت وزارت صمت خواهد بود - پرشین خودرو

34- راه اندازي طرح هاي ''جهش تولید'' در استان بوشهر به روایت تصاویر - تسنیم

35- مصائب بیــرم به فارسی ساده - روزنامه فرهیختگان

36- آغاز به کار بزرگترین پالایشگاه شیر خاورمیانه در شهریار - رادیو تهران

37- زنان روستایی شهرستان البرز با روش هاي نوین کشت گل گاوزبان آشنا شدند - ایانا

38- 1570 تن سبزي و صیفی در گلخانه هاي شهرستان قزوین تولید شد - ایانا

39- اشتغال زایی مناسب گیاهان دارویی براي زنان و دختران جویاي کار - ایانا

40- تولید 160 قلم انواع سموم در داخل / سهم تولید داخل به لحاظ کیفی چیزي از نمونه خارجی کم ندارد - رادیو اقتصاد

41- پیش بینی ایجاد 6 هزار شرکت دانش بنیان براي سال 1400/ شرکت هاي دانش بنیان قلب تپنده اقتصاد مقاومتی - رادیو
اقتصاد

42- توسعه تجدیدپذیرها منوط به بهینه سازي مصرف انرژي است - آریا نیوز

43- پویش پازل هاي همدلی در خراسان رضوي آغاز شد - ایرنا

44- بررسی سناریوهاي افزایش تولید نفت گچساران در دانشگاه صنعت نفت - نبض نفت

45- بررسی سناریوهاي افزایش تولید نفت گچساران در دانشگاه صنعت نفت - آریا نیوز

46- فعالان صنایع دریایی استان بوشهر از صندوق توسعه تسهیلات دریافت کنند - ایرنا

47- روایت تسنیم از کارآفرینی جوان شیرازي؛ کسب درآمد 200 میلیون تومانی از کاشت و فروش زعفران - تسنیم

48- بررسی سناریوهاي افزایش تولید نفت گچساران در دانشگاه صنعت نفت - شانا

49- بررسی سناریوهاي افزایش تولید نفت گچساران در دانشگاه صنعت نفت - فصل اقتصاد

50- سه طرح منتخب سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي معرفی شدند - فصل اقتصاد

51- تغییر در آیین نامه ترفیع سالیانه اساتید - خبرگزاري مهر

52- رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت شد - بازار سرمایه

53- حرف اول کارآفرینی را در کشور می زنیم - ایسنا

54- افزایش نرخ ارز فرصت بزرگی براي تولیدکنندگان است - رادیو گفت و گو

55- اولویت اصلی کشور حمایت از تولید و رونق دادن به اقتصاد است - بسیج نیوز

56- افتتاح 40 پروژه محرومیت زدایی استان البرز در چهلمین سالگرد دفاع مقدس - بسیج نیوز

57- افتتاح سومین کارگاه خیاطی در استان قزوین، این بار در شهر دانسفهان - بسیج نیوز

58- نویسنده جانباز: کتاب کودك نیازمند توجه جدي است - بنیاد شهید و امور ایثارگران

59- اشتغال 230 نفر از مددجویان در صنایع کوچک توسط بسیج مهندسین صنعت اصفهان - بسیج نیوز

60- حکم زندان 15 ساله براي مدیرکل گمرك غرب تهران - روز نو

61- بررسی کاهش توان و سواد خواندن دانش آموزان - ملیت

62- ایجاد بازارچه هاي صنایع دستی در اسفراین با همکاري بخشداري ها - برنا نیوز



63- وزارت نفت براي طلاهایی که سوزانده می شود، چه کرد؟ - خبر اقتصادي

64- عنابستانی: رزم حسینی هم گرماي جنگ را خورده و هم گرماي صنعت را - خبر اقتصادي

65- تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود/ از توانمندي بخش خصوصی استفاده خواهم

کرد/ براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد - حزب االله نیوز

66- سه طرح منتخب سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي معرفی شدند - آریا نیوز

67- نداشتن تخصص؛ علت اصلی بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاه در کاشمر - ایسنا

68- راه اندازي پروژه هاي بزرگ اقتصادي در کرمانشاه - باشگاه خبرنگاران جوان

69- تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود - فصل اقتصاد

70- دلاّلان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند - جهان نیوز

71- قدردانی وزیر راه و شهرسازي از مدیرعامل بانک ملت - تدبیر و امید

72- افتتاح ساختمان شهید سردار سلیمانی بیمه ما با حضور رییس کل بیمه مرکزي و مدیرعامل بانک ملت - تدبیر و امید

73- از سوي مدیرعامل بانک ملت صورت گرفت؛ اهداي نشان زرین افتخار به کارکنان درگذشته راه خدمت - تدبیر و امید

74- در آبان ماه اولین دادگاه هاي مربوط به جرم سیاسی را شاهد خواهیم بود - روزنامه جام جم

75- قدردانی وزیر راه و شهرسازي از مدیرعامل بانک ملت - انتخاب

76- افتتاح ساختمان شهید سردار سلیمانی بیمه ما با حضور رییس کل بیمه مرکزي و مدیرعامل بانک ملت - انتخاب

77- از سوي مدیرعامل بانک ملت صورت گرفت؛ اهداي نشان زرین افتخار به کارکنان درگذشته راه خدمت - انتخاب

78- رییس بنیاد شهید با سه خانواده شهید و ایثارگر اردبیل دیدار کرد - ایرنا

79- ارس چگونه به قطب گلخانه اي ایران تبدیل شد؟ - ایرنا

80- تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صنعت خواهد بود - عصر پرس

81- اولویت سپاه استان زنجان آبرسانی به روستاهاي محروم است / دستگاه هاي اجرایی پاي کار بیایند - تسنیم

82- تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود - پایگاه دولت

83- باید براي آینده کرمانشاه کارآفرین سازي کنیم - ایسنا

84- خانه هاي جوان و گشایش درهاي امید به روي جوانان - برنا نیوز

85- رزم حسینی وزیر صمت شد - شبکه خبر

86- تعامل مرزبانان و مرزنشینان قشم تقویت می شود - خبرگزاري فارس

87- بدهی مالی، بیشترین گرفتاري واحدهاي تولیدي همدان - خبرگزاري فارس

88- آگهی هاي استخدام برق 8 مهر 99 - برق نیوز

89- گام موثر گروه هاي جهادي براي اشتغال زندانیان پس از آزادي - باشگاه خبرنگاران جوان

90- برگزاري جلسات دادگاه جرایم سیاسی در آبان/ اعلام احکام دادگاه هاي مفاسد اقتصادي/ آخرین وضعیت پرونده رئیس

سابق هلال احمر - مشرق

91- معرفی 330 واحد تولیدي استان سمنان براي دریافت تسهیلات به بانک - باشگاه خبرنگاران جوان

92- هفت مگاوات به میزان تولید برق در آذربایجان غربی اضافه شد - شبستان

93- بیست و یکمین جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه منطقه آزاد قشم برگزار شد - آریا نیوز



94- گمانه زنی ها در پرونده زم قابل اعتماد نیست/ حکم بدوي پرونده رئیس سابق هلال احمر صادر شده است - رویداد 24

95- برگزاري اولین دادگاه هاي مربوط به جرم سیاسی در آبان ماه + جزئیات - نامه نیوز

96- تولید زیر چتر امید و تلاش - ایرنا

97- 180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی در استان بوشهر پرداخت شد - اتحاد خبر

98- تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود/ از توانمندي بخش خصوصی استفاده خواهم

کرد/ براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد - وزارت صنعت معدن و تجارت

99- ظرفیت هاي مغفول فناوري در محتواي آموزشی - شهرآرا آنلاین

100- ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا - بازار نیوز

101- تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود - آخرین خبر

102- تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صنعت خواهد بود - ایمنا

103- تأمین کالا هاي اساسی؛ اولویت برنامه هایم است - آریا نیوز

104- بورس هاي جهانی صعودي شدند - ریسک نیوز

105- رعایت ایمنی در ذوب آهن اصفهان یک هدف و یک فرایند اصلی درکار و تولید است - دنیاي معدن

106- جزئیات محکومیت برخی متهمان اقتصادي / مدیرکل سابق گمرك غرب تهران به 15 سال حبس محکوم شد - انتخاب

107- حمایتی به وسعت یک سرزمین//خودکفایی در صنعت نساجی با توان صنعتگران داخلی و حمایت هاي بانک ملی ایران -
صبح تهران

108- اعلام احکام جدید دادگاه هاي مفاسد اقتصادي/ مسیر مقابله با فساد متوقف شدنی نیست - صبح تهران

109- خودکفایی درصنعت نساجی باتوان صنعتگران داخلی وحمایت بانک ملی ایران - صبح تهران

110- احداث دو محور ریلی مهم شمال و جنوب کشور با همکاري شبکه بانکی و بازار سرمایه - وزارت راه و شهرسازي

111- اختصاص 40 میلیارد تومان براي محرومیت زدایی در دو شهرستان ایلام - تابناك

112- سخنگوي قوه قضائیه: جنجال و هیاهو در اراده دستگاه قضا خللی ایجاد نمی کند - جماران

113- هیئت مدیره استقلال دور از چشم مدیرعامل جلسه می گذارد! / سعادتمند و مجیدي مقصر ناکامی هاي استقلال - دانشجو

114- وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم/ مدیریت اتوبوسی نداریم/ در هیچ شرکت

خصوصی سهام دار نیستم/ یک ریال از پول دولت وارد زندگی من نشده است - برنا نیوز

115- سخنگوي قوه قضائیه: حکم بدوي پرونده رئیس سابق هلال احمر صادر شده است - الف

116- رزم حسینی وزیر صنعت شد - تیتر برتر

117- رزم حسینی: در زمینه معیشت شرمنده مردم هستیم - خبرنامه دانشجویان ایران

118- تازه ترین جزئیات آماري از پرداخت تسهیلات کرونایی - آریا نیوز

119- توسعه اقتصاد غیرنفتی راهکار اساسی خروج از بحران - فصل اقتصاد

120- گفتگو با استارت آپی آموزشی که به دنبال تحول در نظام آموزش است - شهرآرا آنلاین

121- هوشمندانه حرکت کنیم - سیتنا

122- تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صنعت خواهد بود - خانه ملت

123- غرفه هاي خرده فروشی براي معیشت مرزنشینان سیستان و بلوچستان ایجاد می شود - ایرنا

124- کارآفرینی در شهرستان - ایرنا



125- کودك کار زنجانی، هنرمند برتر کشوري - خبرگزاري فارس

126- 16 هزار تن پسته در سیرجان برداشت می شود - ایرنا

127- جنجال و هیاهو خللی در اراده دستگاه قضا براي مبارزه با مفسدان ایجاد نمی کند - ایرنا

128- اشتغال نشسته رویکرد جدید سازمان زندان ها در 6 ماه دوم سال جاري - ایمنا

129- صادرات ''مرغ منجمد'' از استان مرکزي 55 برابر شد/ رشد 1600 درصدي صادرات آبزیان زینتی - تسنیم

130- 32 پروژه تولیدي و صنعتی استان بوشهر در راستاي تحقق ''جهش تولید'' تکمیل می شود - تسنیم

131- بخش تعاون توان بازپرداخت تسهیلات 18 تا 25 درصد ندارد - نماینده

132- بخش تعاون توان بازپرداخت تسهیلات 18 تا 25 درصد ندارد - نماینده

133- ثبت 43 برند جهانی فرش در همدان - همدان نیوز

134- وزیر پیشنهادي صمت به نمایندگان مجلس یازدهم چه گفت؟ - پانا

135- فرزند توانمند خوزستان بعنوان مدیر برتر و نمونه جهادي جوان کشور برگزیده شد - قلم ماندگار

136- بخش تعاون توان بازپرداخت تسهیلات 18 تا 25 درصد ندارد - پایگاه خبري وارش

137- رزم حسینی: در زمینه معیشت شرمنده مردم هستیم/ وزارت صمت سیاسی نیست - تسنیم

138- آسیب 65 درصدي کرونا به صنعت و گردشگري کشور - ایسنا

139- تولید 4500 کیلوگرم طلاي خالص در استان کردستان - ایسنا

140- تصویب وام 200 میلیون دلاري بانک توسعه آسیا براي ازبکستان - اعتبار نیوز

141- حمایت از طرح توسعه مشاغل خانگی ضروري است - ایسنا

142- قدردانی وزیر راه و شهرسازي از مدیرعامل بانک ملت - بانکداري ایرانی

143- عنابستانی: رزم حسینی هم گرماي جنگ را خورده و هم گرماي صنعت را - ایسنا

144- «آمـازون» فاتح بازار ایتـالیا در دوران «کـرونا» - شبکه روابط عمومی

145- "آمـازون" فاتح بازار ایتـالیا در دوران "کـرونا" - شبکه ایران

146- گردشگري روستایی استان توسعه می یابد - روستا نیوز

147- پرداخت 50 میلیارد تومان تسهیلات روستایی توسط ستاد اجرایی فرمان امام - روستا نیوز

148- توسعه اقتصاد غیرنفتی راهکار اساسی خروج از بحران - فودنا

149- ببینید | ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا - خبر آنلاین

150- آفتاب پژوهش سلول هاي خورشیدي از جنوب طلوع می کند - روزنامه فرهیختگان

151- بخش تعاون توان بازپرداخت تسهیلات 18 تا 25 درصد ندارد - افکارنیوز

152- شهرك هاي صنعتی ظرفیت سرمایه گذاري و اشتغال - بازار کار

153- نشست بررسی حل مشکل بازار و بازاریابی در مناطق روستایی - بازار کار

154- 180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی در استان بوشهر پرداخت شد - بازار کار

155- صندوق کارآفرینی امید کرمان 30 دستگاه کارتخوان را به رانندگان تاکسی اهدا کرد - بازار کار

156- فعالیت 560 مرکز علمی-کاربردي در کشور - بازار کار

157- صنعت گردشگري؛ سنگ بناي تحول و توسعه اقتصادي کشورها - پول نیوز



158- تشریح جزئیات نشست نمایندگان تهران با وزیر پیشنهادي صمت / خضریان: تاکید نمایندگان بر ساماندهی قیمت کالا ها و

بازار خودرو - دانشجو

159- توانمندسازي فعالان گردشگري روستایی اولویت اصلی - روزنامه همدان پیام

160- 618 واحد تولیدي سمنان براي دریافت وام رونق تولید معرفی شدند - خبرگزاري فارس

161- پیشرفت تکنولوژي در بازارمسکن، رونق را برمی  گرداند - پارسینه

162- 53 درصد نیروهاي شرکت هاي نفت و گاز ایلام غیر بومی هستند - خبرگزاري فارس

163- داستان فسخ قرارداد خریداران بازار سینا چیست؟ - روزنامه همدان پیام

164- ورود قاطعانه دستگاه قضا به معضل کارخانه هایی که پس از تملک از سوي بانک، تعطیل می شوند - ریشه

165- دلاّلان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند/ قیمت گذاري غیرواقعی رغبتی براي کشاورز نمی گذارد - دیار آفتاب

166- بیگی: خصوصی سازي غیراصولی؛ سناریویی براي محروم کردن ایران از صنایع / ظرفیت ماشین سازي تبریز براي تولید

ماشین آلات غنی سازي! - دیار آفتاب

167- عیار پایین و رگه اي بودن؛ عامل تعطیلی معادن مس زنجان - ایسنا

168- اتصال به بازار کار مهمترین فاز اجرایی طرح ملی مشاغل خانگی - ایسنا

169- راه اندازي استودیو «راکت» به عنوان اولین تلویزیون اینترنتی قزوین - ایسنا

170- بیش از 2 هزار درخواست در سامانه «پویش کارآفرینی» ثبت شده است - ایسکا

171- شهرك هاي صنعتی ظرفیت سرمایه گذاري و اشتغال در کهگیلویه و بویراحمد - ایرنا

172- صنایع ایرانی از ظرفیت تأمین مالی بورس غافل نشوند! - ایمنا

173- بخش تعاون توان بازپرداخت تسهیلات 18 تا 25 درصد ندارد - خبرگزاري فارس

174- صندوق کارآفرینی امید کرمان 30 دستگاه کارتخوان را به رانندگان تاکسی اهدا کرد - ایرنا

175- نسخه پیچی مجلس براي افزایش جمعیت؛ بحران آفرینی یا رفع بحران - پانا

176- رشته آموزش علوم تجربی در دانشگاه فرهنگیان ایجاد شد - پانا

177- 112 مجوز تاسیس صنعتی در بوشهر صادر شد - ایرنا

178- بومی سازي کوپلینگ هویست گنتري کرین توسط یک شرکت دانش بنیان - برنا نیوز

179- لزوم کوچک کردن دولت با بها دادن به تعاونی ها/باید براي تعاونی ها بازار ایجاد شود - برنا نیوز

180- احداث خانه جوانان در آق قلا/ لزوم اطلاع رسانی به جوانان براي رشد کمی و کیفی سازمان هاي مردم نهاد - برنا نیوز

181- 40 میلیارد ریال وام به واحدهاي صنعتی آستارا پرداخت شد - تابناك

182- اینفوگرافیک / ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا - اتحاد خبر

183- یک اقتصاددان: بدون تحریم،13 هزار ایرانی زنده می ماندند - خبر فوري

184- دلاّلان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند/ قیمت گذاري غیرواقعی رغبتی براي کشاورز نمی گذارد - شمال نیوز

185- دلاّلان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند/ قیمت گذاري غیرواقعی رغبتی براي کشاورز نمی گذارد - شمال نیوز

186- بیگی: چطور ماشین سازي تبریز با ظرفیت تولید تجهیزات غنی سازي به «مش قربانعلیِ» بی سواد رسید؟ / دولت به

برخی صنایع به چشم بچه سر راهی نگاه می کند! - دانشجو

187- تشریح جزئیات نشست مجمع نمایندگان تهران با وزیر پیشنهادي صمت - دانشجو

188- اهمیت و ضرورت پیوند صنعت و دانشگاه - دانا خبر



189- اینفوگرافیک / ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا - آفتاب

190- قانون گذارانی که قانون را دور می زنند/ کنکور براي چه کسانی سودآور است؟ - نداي اصفهان

191- وظیفه مدیران شهري ارائه ضمانت براي موفقیت فعالیت هاي استارتاپی نیست - ایمنا

192- حمایت از جامعه ایثارگري در راستاي اشتغال و کارآفرینی وظیفه همه مسئولان است - بنیاد شهید و امور ایثارگران

193- 24 واحد صنعتی در استان بوشهر به بهره برداري رسید - تسنیم

194- اعزام زائراولی ها به حرم منور رضوي از سر گرفته می شود - تسنیم

195- افتتاح بخش مراقبت هاي دارویی در بیمارستان هاي آموزشی همدان - شبستان

196- بورسهاي جهانی به پرواز درآمدند - 55 آنلاین

197- سرمقاله اطلاعات/ از آنها که باید نمی گیرند - آخرین خبر

198- سرمقاله ایران/ نفت و تورم در بودجه 1400 - آخرین خبر

199- سرمقاله اعتماد/ استعفا و تخریب، راه حل نیست - آخرین خبر

200- اشتغال 4 هزار نفر در آذربایجان شرقی با طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري - آریا نیوز

201- تاکید استاندار قم بر توسعه درگاه هاي الکترونیک پست بانک ایران در مناطق کم برخوردار - آریا نیوز

202- 685 کارجو در سامانه اشتغال مهارت محور در البرز ثبت نام کردند - آریا نیوز

203- پرداخت وام متفاوت براي رونق کار روستاییان / بدون ضامن وارد وام زنجیره اي شوید - رکنا

204- عضو خبرگان رهبري در گفت وگو با تسنیم: افراد ناکارآمد نباید در مسند امور قرار بگیرند - تسنیم

205- دولت به صلاحیت و توانمندي رزم حسینی ایمان کامل دارد - افکارنیوز

206- هنرمندان از تسهیلات بیمه معیشتی برخوردار می شوند - روزنامه صبح ساحل

207- جلوگیري از متروکه شدن یک روستاي زرتشتی نشین یزد با گردشگري - یزدي نیوز

208- دفاع مقدس تا دستیابی به توسعه اقتصادي و عمرانی ادامه دارد - خبرگزاري مهر

209- تسهیلات خود اشتغالی از مطالبات کانون حضرت فاطمه(ص) آستانه اشرفیه - شبستان

210- 58 واحد تولیدي راکد در استان بوشهر فعال می شوند - اتحاد خبر

211- صنایع دستی بوشهر در نمایشگاه مجله گارلند به نمایش درآمد - اتحاد خبر

212- برداشت پسته از سطح 43 هزار هکتار باغ هاي سیرجان - خبرگزاري فارس

213- توضیحات تامین اجتماعی درباره «بروزرسانی فهرست بیمه تاکسیرانان» - صداي پول

214- شرایط کرونایی تعداد مهارت آموزان مهابادي را 30 درصد کاهش داد - ایرنا

215- کتاب روانشناسی رشد - روزنامه ولایت قزوین

216- راهکار دانشگاه فنی و حرفه اي براي افزایش دانشجوي مهارتی - دانا خبر

217- اینفوگرافیک / ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا - فصل اقتصاد

218- وقت بوم گردي در جهان 2021 - اقتصاد آنلاین

219- علیرضا نظري: دلالان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند - فردا نیوز

220- بیگی: خصوصی سازي غیراصولی؛ سناریویی براي محروم کردن ایران از صنایع / ظرفیت ماشین سازي تبریز براي تولید

ماشین آلات غنی سازي! - دانشجو



221- صدر: کشور به اینترنت ملی نیاز دارد/ اقتصاد دیجیتال لازمه تحقق جهش تولید - دانشجو

222- 28 هزار تن پسته از باغ هاي خوشاب در خراسان رضوي برداشت شد - ایرنا

223- تولید ذرت علوفه اي در ابرکوه 30 درصد کاهش یافت - ایرنا

224- خانه هاي جوان و گشایش درهاي امید به روي جوانان - ایرنا

225- سورپرایز اکتبر ترامپ، ایران خواهد بود؟ - برترین ها

226- ارتقاي صنعت گردشگري با توسعه زیرساخت هاي تفریحی در هرمزگان/ بهره برداري از بزرگ ترین مجتمع تفریحی

پارك آبی - تسنیم

227- گیلان| جذب سرمایه گذار در منطقه آزاد انزلی افزایش یافت - تسنیم

228- رفع آلایندگی در گرو تجدیدنظر مجلس درباره یک طرح - آریا نیوز

229- فقر صنعت گردشگري در تربت حیدریه - ایرنا

230- نماینده مجلس: رزم حسینی گزینه شایسته براي وزارت صنعت است - ایرنا

231- توسعه زیرساخت هاي گردشگري یزد، چشم اندازي براي رونق دوران پساکرونایی - ایرنا

232- بازار فرش ایران در اختیار رقبا - ایمنا

233- خانه هاي جوان تجلی تدبیر براي امید جوانان - سپاهان نیوز

234- کاهش آسیب هاي اجتماعی با توانمندسازي سربازان - خبرگزاري دفاع مقدس

235- اینفوگرافیک / ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا - ایسنا

236- 12 گام تولیدي و جهش دوباره البرز - ایرنا

237- توسعه زیرساخت هاي گردشگري یزد و چشم اندازي روشن براي رونق دوران پساکرونایی - ایرنا

238- کاهش 290 میلیون مترمکعبی مصرف آب در آذربایجان غربی؛ الگویی براي کشور - ایرنا

239- سامانه کارا، کارا در روز هاي کرونایی یا ناکارا؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

240- دلاّلان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند/ قیمت گذاري غیرواقعی رغبتی براي کشاورز نمی گذارد - خبرگزاري
فارس

241- مسئول بسیج کارگران مازندران: 400 عنوان برنامه شاخص کارگري هفته دفاع مقدس در مازندران اجرایی شد - تسنیم

242- کاهش 290 میلیون مترمکعبی آب در آذربایجان غربی؛ الگویی براي کشور - ایرنا

243- نماینده مجلس: رزم حسینی گزینه شایسته براي وزارت صمت است - ایرنا

244- فعالیت 560 مرکز علمی-کاربردي در کشور - ایرنا

245- خانه هاي جوان تجلی تدبیر براي امید جوانان - ایرنا

246- بایدهاي تداوم حیات گردشگري مازندران در شرایط کرونایی - ایرنا

247- کاهش آسیب هاي اجتماعی با توانمندسازي سربازان نظام وظیفه - خبرگزاري دفاع مقدس

248- احیاي هامون با تأکید بر معیشت مردم بومی - اقتصاد آنلاین

249- نفت و تورم در بودجه 1400 - ایرنا

250- سازمانِ گله هاي ناتمام - روزنامه شهرآرا

251- حمایت هاي قضایی «شهد خراسان» را احیا کرد - خبرگزاري فارس

252- افتتاح یک واحد گلخانه اي در شهرستان اهر - باشگاه خبرنگاران جوان



253- کام تلخ با خرماي شیرین! - روزنامه خبر جنوب

254- دعواي کارخانه داران و بانکداران برسر پول ارزان مردم - ساعت 24

255- تنها 6 شهري در ایران که حلزون در گوش می کارند - ایسنا

256- ثبت 120 روستاي گردشگري خوزستان هدفگذاري شد - روزنامه نور خوزستان

257- نماینده ولی فقیه در استان : دلالی برخی شرکت ها و افراد باعث رکود فعالیت تولیدکنندگان استانی است مطالعات

شهرك فناوري تجهیزات نفت وگاز در خوزستان انجام شد - روزنامه نور خوزستان

258- بورسهاي جهانی به پرواز درآمدند - الف

259-  بازرس کل استان گیلان : ساختار سنتی حاکم بر دستگاه هاي اجرایی امکان بروز فساد را تقویت می کند - روزنامه گیلان
امروز

260-  اجراي 38 پروژه اقتصاد مقاومتی در گیلان با میانگین پیشرفت 65 درصد - روزنامه گیلان امروز

261-  مرثیه اي براي فرصت هاي از دست رفته یا داستان یک صندلی بی وفا - روزنامه گیلان امروز

262- راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور - شبکه ایران

263- فرش قرمز بازار سرمایه براي شرکت هاي دانش بنیان اصفهانی - روزنامه ابتکار

264- لزوم حرکت کشاورزي بر مدار گردشگري - روزنامه سبزینه

265- بسیج سازندگی: یک میلیون روستایی در صندوق هاي قرض الحسنه حضور دارند - جوان آنلاین

266- راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور - روزنامه ایران



 

لزوم تسریع در صنعتی شدن استان فارس

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/07/08

استاندار فارس با اشاره به توانمندي هاي این استان در بخش هاي مختلف، خواستار همراهی براي تسریع در روند صنعتی
شدن فارس با استقرار صنایع مختلف، شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، عنایت االله رحیمی در ادامه سفر هاي خود، به
منظور پیگیري امورات استان، صبح امروز با مدیر عامل
شرکت صنایع پتروشیمی کشور در تهران دیدار و گفتگو

 
کرد. 

استاندار فارس در جلسه مشترك مدیرعامل و معاونان
شرکت صنایع پتروشیمی، گفت: استان فارس با بهره گیري
ازتوانمندي هاي فراوان نیروي انسانی و منابع متعدد در

 
حوزه پتروشیمی و صنایع شیمیایی نیازمند برنامه ریزي و حمایت مجموعه وزارت نفت براي فعال کردن پتانسیل هاي موجود است. 

عنایت االله رحیمی در مذاکرات مربوط به پیگیري راه اندازي صنایع شیمیایی در استان فارس، خطاب به مدیران ارشد شرکت صنایع
پتروشیمی کشور، گفت: صنعت پایه پتروشیمی و صنایع شیمیایی در استان فارس می تواند علاوه بر ایجاد اشتغال پایدار و رفع
نیازمندي هاي کشور در محصولات استراتژیک شیمیایی و تقویت تولید در سال جهش تولید گام مهمی در توسعه و صنعتی شدن

 
استان فارس باشد. 

نماینده عالی دولت در استان بیان کرد: متاسفانه فارس در حوزه صنایع شیمیایی علیرغم همه امکانات موجود و مناسب هنوز تا
وضعیت مطلوب فاصله دارد که بهمین منظور تلاش خواهد شد با حمایت شرکت صنایع پتروشیمی انشااالله در کمترین زمان نسبت به

 
راه اندازي واحد هاي صنعتی مرتبط با صنایع شیمیایی و پتروشیمی اقدام گردد. 

در این دیدار مدیر عامل شرکت صنایع پتروشیمی ایران با تایید توانمندي هاي استان فارس گفت: شرکت پتروشیمی از طرح ها و
ایده هاي نوین و پیگیري هاي مجدانه استاندار فارس استقبال می کند و امیدواریم با تلاش هاي درحال انجام درآینده نزدیک شاهد

 
راه اندازي واحد هاي صنعتی و شیمیایی و در استان فارس باشیم. 

او افزود: شرکت صنایع پتروشیمی آمادگی دارد تا با نگاه ویژه به قابلیت هاي استان فارس علاوه بر رسیدگی و پیگیري مشکلات واحد
هاي موجود نسبت به صدور مجوز هاي لازم در گسترش و راه اندازي صنایع شیمیایی همکاري و مساعدت کند.



ادعاي جالب دانشگاه علمی و کاربردي درباره اشتغال دانشجویانش

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/07/08

وي با تاکید بر اینکه اکنون دانشگاه علمی و کاربردي بعد از 28 سال بر ریل اصلی هدف خود قرار گرفته است گفت: امید است

 
خانواده ها بیش از پیش نسبت به ثبت نام و ورود دانشجویان در مراکز علمی و کاربردي و مهارت آموزي اقدام کنند. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از ایرنا، معاون نظارت و سنجش دانشگاه جامع علمی و کاربردي گفت: 70 درصد دانش
آموختگان مراکز علمی و کاربردي کشور وارد بازار کار می شوند که 40 درصد در زمینه مهارت هایی که در دانشگاه فرا گرفته اند،

 
مشغول هستند. 

محسن محمدزاده روز سه شنبه در نشست خبري در بیرجند افزود: شاید تا سه سال گذشته یکی از ورودي هاي ما شاغلان دستگاه

 
هاي اجرایی بودند اما اکنون دیپلم ها وارد دانشگاه می شوند. 

وي بیان کرد: نگاه ما فقط ورود به بازار کار و کاهش نرخ بیکاري دانش آموختگان نیست بلکه اثرگذاري آن است چراکه این افراد

 
وقتی وارد بازار کار می شوند، کارآفرین هستند. 

معاون نظارت و سنجش دانشگاه جامع علمی و کاربردي اظهار داشت: بسیاري از خانواده ها در گذشته همه امکانات خود را در اختیار
فرزندانشان براي ورود به تحصیلات عالی در دانشگاه هاي معتبر هزینه می کردند اما اکنون استقبال خانواده ها از دانشگاه علمی و

 
کاربردي افزایش یافته است. 

وي گفت: دانشگاه علمی و کاربردي از مهرماه 71 فعالیت خود را با پذیرش دانشجو به صورت رسمی شروع کرد و اکنون بعد از گذشت

 
28 سال فعالیت، چندین سال است که کیفیت را در اولویت قرار داده است. 

محمدزاده افزود: سایر دانشگاه ها در این مدت نیروي انسانی زیادي را تربیت و تحویل جامعه دادند اما همه آنها نیروي کاردان و ماهر

 
مورد نیاز جامعه نبودند در نتیجه با فعالیت این دانشگاه، جایگاه آن در آموزش عالی باز شد. 

وي گفت: نظام در برنامه هاي توسعه توجه ویژه اي به آموزش هاي مهارتی کرد به گونه اي که 30 درصد آموزش عالی به این دانشگاه

 
ها و آموزش مهارتی اختصاص یافت. 

معاون نظارت و سنجش دانشگاه جامع علمی و کاربردي گفت: دانشگاه به سرعت توسعه پیدا کرد اما در دهه قبل توجه به توسعه
کمی بیشتر از مسائل کیفی شد که مقداري دانشگاه را با چالش مواجه کرد و مقداري توجه به توسعه کمی ما را از مسائل غافل کرده

 
بود. 

وي ادامه داد: در پنج سال اخیر دانشگاه که توسعه کمی زیاد مورد توجه نبود، کیفیت را در اولویت قرار داد همچنین بحث قانونمندي،
قانون گرایی، ماموریت گرایی، کیفیت گرایی و توجه به آموزش هاي فنی و حرفه اي جزو اصول دانشگاه شد و سیاست ها و برنامه



 
ریزي هاي لازم در این خصوص انجام شد. 

محمدزاده بیان کرد: در پنج سال اخیر انواع و اقسام شاخص هاي کیفی مربوط به آموزش هاي مهارتی و علمی و کاربردي سیر
صعودي داشته و این دانشگاه در کشور به لحاظ ارتقاي وضعیت شاخص هاي کیفی مورد توجه خاص و حمایت وزارت علوم قرار گرفته

 
است. 

وي اظهار داشت: در سال هاي اخیر به دلیل تغییرات جمعیتی در کشور نرخ پذیرش، ثبت نام و ورودي دانشگاه ها کاهش یافته است

 
و این باعث شده خیلی از ظرفیت ها و صندلی هاي دانشگاه هاي حتی معتبر خالی بماند. 

معاون نظارت و سنجش دانشگاه جامع علمی و کاربردي با بیان اینکه بدون استثنا پذیرش دانشجو در همه دانشگاه ها سیر نزولی

 
داشته است افزود: این در حالیست که دانشگاه علمی و کاربردي نه تنها با کاهش دانشجو مواجه نشده که افزایش نیز داشته است. 

وي بیان کرد: تعداد پذیرش دانشجو در مراکز علمی و کاربردي کشور در سال 98 نسبت به سال قبل از آن، 17 درصد افزایش داشته

 
است. 

محمدزاده گفت: در حال حاضر نیز که هنوز 10 روز تا پایان زمان ثبت نام دانشجویان باقیمانده است نسبت به سال قبل تعداد ثبت

 
نام در سازمان سنجش براي حضور در مراکز علمی و کاربردي 10 درصد افزایش یافته است. 

وي تصریح کرد: این به معناي استقبال از آموزش هاي دانشگاه جامع علمی و کاربردي است در حالی که مراکز ما برخلاف دانشگاه

 
هاي معتبر تنها دوره هاي کاردانی و کارشناسی را برگزار می کند. 

معاون نظارت و سنجش دانشگاه جامع علمی و کاربردي عنوان کرد: در عین حال که با سیر نزولی ورودي دانشگاه هاي بزرگ مواجه

 
هستیم از طرف دیگر با سیر صعودي دانشجویان بیکار نیز مواجه شده ایم. 

وي با تاکید بر اینکه اکنون دانشگاه علمی و کاربردي بعد از 28 سال بر ریل اصلی هدف خود قرار گرفته است گفت: امید است

 
خانواده ها بیش از پیش نسبت به ثبت نام و ورود دانشجویان در مراکز علمی و کاربردي و مهارت آموزي اقدام کنند. 

محمدزاده گفت: اهمیت دانشگاه علمی و کاربردي در استانی مانند خراسان جنوبی که باید در همه حوزه ها توسعه پیدا کند، بسیار

 
مهم است. 

وي با بیان اینکه حل مشکل اشتغال، اقتصاد، تولید و بسیاري از مسائل دیگر از طریق دانشگاه علمی و کاربردي قابل حل و فصل شدن

 
است افزود: هیچ توسعه اي امکان پذیر نیست مگر اینکه نیروي انسانی داراي دانش لازم و مهارت داشته باشد. 

معاون نظارت و سنجش دانشگاه جامع علمی و کاربردي بیان کرد: بیشترین دانشجو داراي مهارت لازم را دانشگاه علمی و کاربردي و
دانشگاه فنی و حرفه اي دارد البته با این تفاوت که دانشگاه فنی و حرفه اي دولتی است و دانشگاه علمی و کاربردي حکم ستادي دارد

 
که توامان به این امر مهم کشور پرداخته و امید است این مسیر ادامه یابد و روزي تمام نیازهاي مورد نیاز کشور فراهم شود. 

محمدزاده با بیان اینکه دانشگاه علمی و کاربردي در چهار حوزه خدمات، کشاورزي، فنی و هنر آموزش ارائه می دهد تصریح کرد: در



 
سراسر کشور در حوزه کشاورزي باید کار بیشتري انجام شود و توجه بیشتري صورت بگیرد. 

وي گفت: در راستاي فعالیت هاي کیفی و توانمندي دانشگاه، شوراي اداري مصوبه اي داشت در مورد خیلی از دستگاه هاي دولتی که
وارد حوزه آموزش علوم شده بودند در حالی که آموزش عالی متولی است.



نشست رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان با مدیرعامل

ایرالکو

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/07/08

نشست تابش، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان حمایت مصرف کنندگان و
تولیدکنندگان با مجیدي مدیرعامل شرکت آلومینیوم ایران (ایرالکو) در این شرکت برگزار شد.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از روابط عمومی ایرالکو، در ابتداي این نشست که با حضور آقایان
فرخی، معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري مرکزي و جعفري، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي برگزار شد،
مجیدي ضمن خیر مقدم به دکتر تابش و هیئت همراه، به ارائه گزارش مفصلی در خصوص تاسیس و چگونگی روند فعالیت شرکت
آلومینیوم ایران (ایرالکو) پرداخت و اظهار داشت: اگر می خواهیم به تولید ادامه دهیم و ایرالکو را به عنوان یک شرکت مادرصنعتی
همچنان سرپا نگه داریم، می بایست سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، به طور جدي از این صنعت استراتژیک حمایت

 
کند. وي سپس به بیان مشکلات عدیده ایرالکو در تامین مواد اولیه پرداخت و موانع و دشواري هاي این بخش را تشریح نمود. 

در ادامه این نشست، تابش از مدیریت و تمامی کارکنان شرکت آلومینیوم ایران که در این برهه حساس به امر خطیر تولید با کیفیت
می پردازند، تقدیر و تشکر کرد و گفت: اگر تولید باکیفیت به وفور در جامعه موجود باشد، بهترین گزینه براي رعایت حقوق مصرف
کننده است. وي همچنین به مقوله انحصار در تولید اشاره کرد و افزود: انحصاري بودن اشکال ندارد، بلکه انحصارگر بودن است که

 
باعث بروز مشکلات می شود و فرصت حضور در بازار را از سایر رقبا سلب می کند. 

معاون وزیر صمت در ادامه به تبیین و تشریح مشکلات بخش تولید پرداخت و اذعان کرد: بزرگترین مشکل تولید آشنایی با زنجیره
تامین و تولید است و با موانع زیادي که امروزه بر سر راه تولید وجود دارد، این امر بسیار مشکل شده است و این موضوع موجب شده

 
تا مصرف کننده در مضیقه قرار گیرد. 

مدیرعامل سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان با برشمردن مشکلات فراوان واردات مواد اولیه، تامین ارز و سایر معضلات
تولید و نیز اهمیت حفظ اشتغال موجود در شرکت آلومینیوم ایران تاکید کرد: ما تمام قد در کنار شرکت ایرالکو خواهیم بود و از آن

 
در امر خطیر تولید، حمایت می کنیم. 

همچنین دکتر تابش در مصاحبه با صدا و سیماي استان مرکزي در خصوص هدف و ارزیابی خود و هیئت همراه در بازدید از ایرالکو
اظهار کرد: در سفر به استان مرکزي، اولین بازدید را از شرکت آلومینیوم ایران داشتیم و خبر خوشحال کننده اي که پس از این
بازدید باید عنوان کنم این است که تولید ایرالکو با فعالیت شبانه روزي واحدهاي تولیدي این شرکت، بالاتر از ظرفیت اسمی آن می

 
باشد که حقیقتا تجلی بخش منویات رهبر معظم انقلاب در سال جهش تولید است. 

در بخش دیگر این نشست، فرخی، معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري مرکزي به موقعیت حساس فعلی اشاره کرد و گفت:
امروز کل کشور و به ویژه صنایع، در موقعیتی خاص قرار دارند و باید قوانین و مقررات دست و پا گیر را اصلاح نماییم؛ باید نهضت

 
مقررات زدایی داشته باشیم تا کارها سریعتر انجام پذیرند و شاهد تسهیل در امور باشیم. 

وي در ادامه رویکرد جهانی را بر مبناي حمایت از تولید کننده خواند و افزود: رویکرد جهانی، حمایت از تولیدکننده است، چراکه تا



 
تولیدي نباشد، مصرف کننده اي در کار نیست. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري مرکزي صنعت آلومینیوم در ایران را در بین سایر صنایع، داراي بیشترین وابستگی به مواد
اولیه برشمرد و خاطرنشان کرد: این موضوع همیشه از چالش هاي مهم این صنعت مادر بوده و پرواضح است که ایرالکو نیز در این

 
خصوص همواره با مشکلاتی دست به گریبان بوده است که بحمداالله تاکنون به خوبی از پس آن ها برآمده است. 

جعفري، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي نیز در این نشست، در خصوص مبحث قیمت گذاري خاطر نشان کرد:
نکته اي بسیار حساس و قابل تامل در مبحث قیمت گذاري وجود دارد که نمی توان براي همه شرکت ها، نسخه اي واحد در این

 
زمینه پیچید. 

وي نظارت مستمر دولت را در این خصوص راهگشا دانست و افزود: در بازرسی هاي به عمل آمده شاهد این واقعیت هستیم که با

 
کمبود نیرو مواجه هستیم و اگر می خواهیم نظارت دقیق تري وجود داشته باشد، باید نیروي مورد نیاز این بخش نیز تاأمین شود. 

مهندس زاوشی عضو هیئت مدیره ایرالکو نیز در این نشست با تصریح بر خطرهاي متعددي که بنگاه هاي اقتصادي و تولیدي را تهدید
می کنند، خواستگاه بیگانگان را از کارانداختن این بنگاه ها دانست و افزود: تولید و اشتغال؛ مکمل یکدیگرند و وجود این دو و تاثیري

 
که بر چرخه ي زندگی مردم دارند، موجب رضایتمندي مردم می شود 

 
وي همچنین یادآور شد: تغییر مداوم قیمت ها، تولیدکننده را فلج کرده و باعث افزایش بی رویه هزینه هاي تولید شده است. 

در پایان مدعوین از کارگاه احیاء 2 بازدید به عمل آوردند و علیرضا احمدي، معاون بهره برداري و برنامه ریزي، توسعه و تحقیقات و

 
نقدي، مدیر کارگاه هاي احیاء توضیحاتی را در خصوص فرآیند و کیفیت محصولات تولیدي ارائه کردند. 

انتهاي پیام//



آخرین وضعیت پرونده دوم طبري، زم، فساد در پتروشیمی، هلال احمر و...

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/07/08

سخنگوي دستگاه قضا گفت: قوه قضاییه جمهوري اسلامی ایران در دوره اخیر که با پیشنهاد آیت االله رییسی و تایید و تنفیذ
رهبر معظم انقلاب، دوره تحول نامیده شده است.

 
 

 
آخرین وضعیت پرونده دوم طبري، زم، فساد در پتروشیمی، هلال احمر و... 

اقتصاد نیوز : سخنگوي دستگاه قضا گفت: قوه قضاییه جمهوري اسلامی ایران در دوره اخیر که با پیشنهاد آیت االله رییسی و تایید و

 
تنفیذ رهبر معظم انقلاب، دوره تحول نامیده شده است. 

به گزارش اقتصادنیوز به نقل از میزان، «غلامحسین اسماعیلی» سخنگوي قوه قضاییه در سی و چهارمین نشست خبري خود با
اصحاب رسانه، با گرامیداشت هفته دفاع مقدس و یاد و خاطره شهدا، با بیان اینکه درس دفاع مقدس، درس مقاومت و درسی است که
انسان ساز، فرهنگ ساز و مکتب آفرین می باشد، اظهار کرد: مکتب شهید سلیمانی و ملت مقاوم و امام حسینی ایران دستاورد هشت

 
سال دفاع مقدس ماست و پیروزي در دفاع مقدس نتیجه دو مولفه مقاومت و مردمی بودن دفاع بود. 

وي افزود: بر این باوریم که تا زمانیکه این دو مولفه در مردم و مسئولان باشد، مکانیسم ماشه که هیچ، جنگ تمام عیار اقتصادي و

 
رسانه اي و همه توطئه هاي دشمنان این نظام و انقلاب محکوم به شکست است. 

سخنگوي دستگاه قضا بیان داشت: قوه قضاییه جمهوري اسلامی ایران در دوره اخیر که با پیشنهاد آیت االله رییسی و تایید و تنفیذ
رهبر معظم انقلاب، دوره تحول نامیده شده است، در سه گانه مبارزه قاطع با مفاسد اقنصادي به ویژه دانه درشت ها، حمایت از تولید
و اشتغال و احیاي صنایع و کارخانجات و همچنین تامین امنیت شهروندان و مقابله با اراذل و اوباش و اخلال کنندگان در امنیت و
سلامت جامعه با عنایت خداوند متعال و تلاش همکاران، توفیقات خوبی را به دست آورده و سرمایه اجتماعی مناسبی براي نظام

 
تمهید و امید را در دل مردم زنده نموده است. 

اسماعیلی یادآور شد: این توفیقات و دستاوردها، دشمنان نظام و انقلاب را عصبانی نموده است و امروز قوه قضاییه نماد صلابت، قوت و



اقتدار نظام و پشتیبان حقوق فردي و اجتماعی مردم است. به همین جهت دشمن تصمیم گرفته است این نقطه قوت را آماج حملات
ناجوانمردانه جنگ رسانه اي خویش قرار دهد و این روزها شاهد تلاش مذبوحانه امپراطوري رسانه اي استکبار علیه قوه قضاییه

 
هستیم. 

وي تاکید کرد: زمانیکه مبارزه با فساد و مفسدین در درون و بیرون قوه قضاییه را تشدید نمودیم، می دانستیم در برابر هر ضربه اي که

 
به مفسدین وارد کنیم و هر سرمایه اي که براي نظام و مردم ایجاد کنیم، با هجمه ها، حملات و تخریب ها روبرو خواهیم بود. 

جنجال ها و هیاهوها در اراده ما براي مبارزه با فساد و مفسدین خللی ایجاد نخواهد کرد اسماعیلی تاکید کرد: جنجال ها و هیاهوها
در اراده ما براي مبارزه با فساد و مفسدین خللی ایجاد نخواهد کرد و مسیر مبارزه با فساد متوقف شدنی نیست؛ بلکه تا قطع دست

 
مفسدین این حرکت را پرشتاب و با قاطعیت ادامه خواهیم داد. 

سخنگوي قوه قضاییه با بیان اینکه راهبرد قوه قضاییه جهاد و مقاومت، اجراي عدالت و استقامت بر آن، مبارزه با فساد و حمایت از
تولید و اشتغال و تامین امنیت شهروندان و مجازات متجاوزین و اخلال گران است و در این مسیر کوتاه نخواهیم آمد، ادامه داد:
خطوط قرمز ترسیم شده از ناحیه بیگانگان را به رسمیت نخواهیم شناخت و مسیر را با صلابت ادامه می دهیم و حرف ما با دشمنان

 
حرف شهید مظلوم آیت االله بهشتی است و خطاب به آن ها می گوییم: ""از ما عصبانی باش و از این عصبانیت بمیر."" 

اثرات اجراي قانون کاهش حبس تعزیري سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به سوالی پیرامون اثرات اجراي قانون کاهش حبس تعزیري
اظهار داشت: این قانونی که در ماه هاي پایانی مجلس قبل به تصویب رسید، در ابتدا داراي طرحی خام و نپخته بود که با ورود
دستگاه قضایی این طرح اصلاح شد و موجب شد آن طرح اولیه جمعی از نمایندگان مجلس که وسعت عجیب و غریبی در مورد

 
کاهش مجازات مجرمین داشت، اصلاح شود و ضابطه مند گردد. 

وي تصریح کرد: عملیاتی شدن این کاهش مجازات حبس ناظر بر جرایم قابل گذشت از ناحیه شاکی خصوصی، جرایم سبک و کم
اهمیت و اثربخشی به گذشت شاکی خصوصی در جرایم غیرقابل گذشت مانند برخی سرقت ها و کلاهبرداري هاست؛ بنابراین کماکان
این کاهش مجازات حبس شامل مرتکبین جرایم خشن و سازمان یافته و جرایمی که شاکی خصوصی دارند و آن شاکی خصوصی

 
پیگیر حق خود است، نمی شود. 

بازنگري 100 هزار پرونده در اجراي قانون کاهش حبس تعزیري اسماعیلی گفت: تا امروز بیش از 100 هزار پرونده در اجراي قانون
کاهش حبس تعزیري مورد بازنگري قرار گرفته است. در این بازنگري ها جمعی از زندانی ها با کاهش مجازات، آزاد شدند. همچنین
میزان مجازات جمعی از زندانیان تقلیل پیدا کرد و زودتر از موعد حکم قبلی از زندان آزاد شدند. علاوه بر این ها تعدادي از کسانی که
محکوم به حبس بودند و هنوز حکم حبسشان اجرا نشده بود با بازنگري پرونده هایشان مشمول مجازات جایگزین حبس شدند و از
ورود آن ها به زندان جلوگیري شد. علی ایحال قانون مزبور و نحوه اجراي آن، اثر بسیار خوبی در کاهش جمعیت کیفري زندان ها

 
داشت. 

آخرین وضعیت پرونده رییس سابق هلال احمر اسماعیلی در ادامه در پاسخ به سوالی پیرامون آخرین وضعیت پرونده رییس سابق
هلال احمر، گفت: دادگاه بدوي به پرونده مزبور رسیدگی کرده و رأي خود ر اصادر کرده است و پرونده در فرایند تجدید نظرخواهی
است. از آنجاییکه هنوز حکم قطعی صادر نشده از بیان جزئیات اتهامات و میزان محکومیت معذور هستم و بعد از قطعیت دادنامه

 
توضیحات تکمیلی ارائه می شود. 



آخرین وضعیت پرونده هاي خودرویی سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به سوال خبرنگار میزان پیرامون آخرین وضعیت پرونده هاي
خودرویی، گفت: متأسفانه یکی از گرفتاري هاي ما وضعیت شرکت هاي خودرویی متعددي است که ثبت نام هایی از مردم انجام داده
و کلاهبرداري کرده اند و نتوانسته اند به موقع به تعهدات خود عمل کنند. این پرونده ها شکات متعددي دارد؛ برخی از این پرونده ها
مانند «شرکت مفتاح نورد» 1600 شاکی دارند؛ یا پرونده «عظیم خودرو» داراي 1800 شاکی است؛ پرونده «رامک خودرو» نیز شکات
متعددي دارد. متأسفانه این ها کلاهبرداري هاي سنگینی انجام دادند. با دستور ریاست قوه قضاییه مبنی بر اولویت دادن به پرونده
هاي کثیرالشاکی، این پرونده ها در اولویت قرار گرفته اند. جلسات متعدد دادگاه پرونده عظیم خودرو تاکنون انجام شده است؛ فردا
هم جلسه بعدي دادگاه آن برگزار می شود. دادگاه پیش بینی می کند طی 2 الی 3 جلسه آینده تا قبل از مهرماه این پرونده به صدور
حکم منتهی شود. پرونده مفتاح نورد نیز تاکنون چند جلسه آن تشکیل شده و براي بعد از پرونده عظیم خودرو در آبان ماه تعیین
وقت شده است. پرونده «رامک خودرو» هم براي آبان ماه تعیین وقت شده است. برنامه ما این است که طی مهرماه و آبان ماه

 
سرنوشت این پرونده هاي خودرویی کثیرالشاکی در دادگاه کیفري یک استان تهران مشخص شود. 

 
 

آخرین وضعیت پرونده مسئول خصوصی سازي اسماعیلی در ادامه و در پاسخ به سئوالی در خصوص آخرین وضعیت پرونده فردي که
مسئول خصوصی سازي بوده است و همچنین آیا مجددا روند خصوصی سازي ها مورد بررسی قرار خواهد گرفت، گفت: پرونده فرد
مذکور به دادگاه ارسال شده و دادگاه در تحقیقات انجام شده از ناحیه دادسرا اشکالات و نواقصی را ملاحظه کرد و پرونده براي رفع
نقص به دادسرا بازگشت و اخیرا دادسرا رفع نقص کرده و پرونده به دادگاه برگشته و مشغول مطالعه هستند و به زودي تعیین وقت

 
خواهد شد و در دادگاه مورد رسیدگی قرار می گیرد. 

سخنگوي قوه قضاییه خاطرنشان کرد: در موضوع خصوصی سازي ها ورود قوه قضاییه یک ورود کاملا جدي بوده است و قله آن هم در
سفر استانی ریاست قوه قضاییه به استان اردبیل بود. هم در موضوع خصوصی سازي و هم حمایت از صنایع و کارخانجات چه در
موضوع کشت و صنعت مغان و چه در موضوع پارچه سبلان قوه قضاییه در این سفر ورود پیدا کرد که یک ورود کاملا تخصصی، همه

 
جانبه و توام با ارائه راهکار و پیشنهادات بود. 

وي تاکید کرد: در فرایند خصوصی سازي، باید متولیان امر حرف مقامات استانی و دست اندرکاران و بخش هاي نظارتی را بشنوند و
تصمیم بگیرند؛ اما این انجام نشده و ما در اردبیل، هم سازمان خصوصی سازي، هم دیوان محاسبات، هم بازرسی کل کشور، هم
استاندار، هم مقامات محلی استان و هم دانشگاهیان و صاحبنظران و مردم منطقه که در ارتباط با موضوع کشت و صنعت مغان که

 
یک علقه خاصی نسبت به این شرکت دارند را با هم جمع کردیم. همه با هم نشستند و حرف هاي تخصصی زده شد. 

اسماعیلی بیان داشت: من آنجا اعلام کردم که این نمونه کار قوه قضاییه است و ما در دادرسی نیز همین کار را می کنیم و اینطور



نیست که یک نفر یکجانبه به دادگاه بیاید و ما یکجانبه رسیدگی کنیم و راي دهیم و گفتیم که ما همه را در اینجا پاي میز آوردیم تا
حرف هاي همدیگر را بشنوید و پیشنهادات را بدهید و اشکالات را بیان کنید و براي رفع اشکالات چه در این مورد و چه در سایر

 
موارد و موارد مشابه یک تصمیم کارشناسی و دقیق و فنی اتخاذ شود. 

سخنگوي دستگاه قضایی خاطرنشان کرد: این اقدام قوه قضاییه، اقدام بسیار مبارکی بوده است. الان پرونده در هیات داوري است و
نمایندگانی که در آنجا بوده اند می توانستند خیلی کمک کنند و این جمع بندي به سازمان خصوصی سازي و هیات داوري منعکس
می شود. منتظر هستیم تا ببینیم هیات داوري چه تصمیمی می گیرد و البته گفته ایم به موازات کار هیات داوري، هم سازمان
بازرسی، هم دیوان محاسبات و هم نمایندگان مجلس که کار تحقیق و تفحص در خصوص این واگذاري انجام داده اند، به وظیفه
نظارتی خود دقیق عمل کنند و اقدامات با نظارت نهادهاي نظارتی باشد که مواجه با اشکال دیگري نباشیم. این اقدام، اقدام بسیار

 
خوب و شایسته اي است که قوه قضاییه در این حوزه انجام داده و این مسیر را ادامه می دهد. 

سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینکه آیا در خصوص همه خصوصی سازي ها به همین شکل عمل می شود؛ چرا
که ظاهرا تجدیدنظري در حال صورت گرفتن در خصوص همه موارد است، گفت: تجدیدنظر در واگذاري ها منوط به این است که بنا
بر ضوابط و مقررات، موضوع به هیات داوري ارجاع شود و یا به لحاظ ورود دیوان محاسبات و یا دستگاه هاي نطارتی دیگر در واگذاري
ها اشکالی باشد که برخی از این موارد تا به حال حل و فصل شده است. در مورد هپکو، پیگیري ها دارد به جاي خوبی می رسد و
ماشین سازي اراك حل و فصل شده و هفت تپه در حال بررسی است و در بخش هاي مختلف این ورود انجام می شود تا ببینیم

 
نهادهاي متولی چه تصمیمی می گیرند. 

آخرین وضعیت پرونده پتروشیمی اسماعیلی در پاسخ به سوالی مبنی بر آخرین وضعیت پرونده پتروشیمی گفت: پرونده معروف به
پتروشیمی، در ماه هاي گذشته جلسات آن برگزار شد و آخرین دفاعیات آن اخذ شد و جلسات دادرسی آن به پایان رسید. ما هم
انتظار داشتیم تا الان راي آن صادر شده باشد؛ اما به لحاظ گستردگی پرونده و ابعاد مختلف کارشناسی آن طی آخرین صحبتی که با
ریاست دادگاه داشتم، وي تصریح کرد که در حال تنظیم دادنامه هستند و طی چند روز آینده دادنامه به اتمام خواهد رسید؛ در 2 الی
3 روز قبل که با رییس دادگاه صحبت کردم وي به من گفت تا امروز 700 صفحه رأي نوشته شده است و شاید همین مقدار دیگر نیز
باید نوشته شود. علی ایحال پرونده مزبور یک پرونده سنگین با محتواي خاص است که طبق توضیح رییس دادگاه رسیدگی کننده به
این پرونده، رأي آن بالغ بر هزار صفحه صادر خواهد شد؛ بنابراین پرونده در حال نهایی شدن است که با قطعی شدن، نتیجه آن اطلاع

 
رسانی خواهد شد. 

اولین جلسات دادگاه جرایم سیاسی آبان ماه برگزار می شود خبرنگار دیگري پرسید: بسیاري از احزاب در مناطق مختلف با هدف
اصلاح امور کشور علیه نحوه مدیریت و عملکرد برخی از مسئولان بیانیه صادر کرده اند و هدف اکثر آن ها موضوع نهی از منکر بوده
است؛ اما در مواردي این بیانیه ها حتی با وصف مجرمانه بودن هم به سختگیرانه ترین وجه ممکن رسیدگی می شوند و به جاي اینکه
سیاسی خوانده شوند، امنیتی خوانده می شوند و حتی هیات منصفه هم در دادگاه حضور ندارد. سئوال اینجاست که احزاب چگونه
باید مسئولان را امر به معروف یا نهی از منکر کنند و جرم احزاب، سیاسی است یا امنیتی و جرم سیاسی کجا و به چه صورت

 
رسیدگی می شود؟ 

سخنگوي قوه قضائیه در پاسخ گفت: جرم سیاسی در دادگاه رسیدگی کننده به جرایم سیاسی و مطبوعاتی رسیدگی می شود. در این

 
ارتباط، هم از سوي ریاست قوه قضاییه ابلاغ صورت گرفت و هم اخیرا بخشنامه اي صادر شد. 

وي بیان کرد: متعاقب بخشنامه ریاست قوه قضائیه براي تعدادي از پرونده هاي مطروحه در دادسرا که می توانست مصداق جرم



سیاسی باشد با تشخیص فعلی دادسرا کیفرخواست جرم سیاسی صادر شده و به دادگاه کیفري یک ارجاع شده تا با حضور هیات

 
منصفه رسیدگی شود. 

اسماعیلی اظهار کرد: انشاءاالله در آبان ماه ما اولین جلسات مربوط به رسیدگی به پرونده هاي جرم سیاسی که با کیفرخواست از
دادسرا به دادگاه ارجاع شده را شاهد خواهیم بود و این بیانگر این است که قوه قضاییه این اراده را دارد که همه امور را در چارچوب

 
ضوابط و مقررات قانونی رسیدگی کند؛ اما امر به معروف و نهی از منکر جزء باورهاي دینی و اعتقادي ماست. 

سخنگوي دستگاه قضایی در ادامه اذعان کرد: امر به معروف و نهی از منکر جرم نیست که بخواهد سیاسی باشد یا امنیتی؛ اما باید
همانگونه که ما بین جرم سیاسی و جرم امنیتی فرق قائل هستیم، باید بین امر به معروف و نهی از منکر با نشر اکاذیب، تشویش

 
اذهان عمومی، تبلیغ علیه نظام و اقدام علیه امنیت کشور فرق قائل بود و در این مورد، مصادیق مهم است. 

وي افزود: گاهی اوقات فرد مرتکب جرمی می شود، اما عنوان امر به معروف و نهی از منکر را به کار خود میدهد. اینگونه نباشد که به

 
عمل مجرمانه عنوان امر به معروف و نهی از منکر دهیم. 

ورود دستگاه قضا به معضل تجمع معتادان متجاهر در محله هاي شوش و هرندي تهران اسماعیلی در ادامه در پاسخ به سوالی پیرامون
تجمع معتادان متجاهر در محله هاي جنوب تهران از جمله شوش و هرندي که در این شرایط کرونایی مزاحمت هایی را براي
شهروندان ایجاد کرده اند, گفت: این موضوع به ما گزارش شد که در محله هاي شوش و هرندي معتادان متجاهر و فروشندگان مواد
مخدر جولان می دهند. این موضوع براي شهروندان عزیز ساکن در آن مناطق اثرات روانی و اجتماعی دارد و آنها در این زمینه دغدغه

 
و نگرانی دارند. 

وي تصریح کرد: اعلام شد که طرح هاي ناظر بر جمع آوري معتادان متجاهر بواسطه مسائل کرونایی و نگرانی از شیوع کرونا در
اردوگاه ها، سست شده است؛ شاید این حرف بی ربط نبود؛ علی ایحال بعد از گزارش واصله، دادسراي عمومی و انقلاب تهران با همت
فرماندهی انتظامی تهران به موضوع ورود پیدا کردند و اقدامات خوبی انجام شد و در راستاي دفاع از حقوق مردم، بیش از 900 نفر
فروشنده مواد مخدر و معتاد متجاهر و سارق در این طرح دستگیر شدند و به زندان ها اعزام شدند. همچنین در اجراي این طرح 21
باب منزل و 150 اتاقکی که پاتوق این افراد بود، پلمب شد تا این جولانگاه از آنها گرفته شود. در همین زمینه بیش از 149 کیلو مواد
مخدر کشف شد و علاوه بر پاکسازي هاي صورت گرفته در مناطق مزبور، طرحی از ناحیه دادسراي عمومی و انقلاب تهران تدوین
شده و شرح وظایفی براي نهادهاي مختلف اعم از نیروي انتظامی، شهرداري، بهزیستی و بخش هاي مختلف مشخص شده؛ براي اینکه
این مناطق تحت رصد همیشگی باشند و شهروندان ما در این مناطق متاثر از حضور معتادان متجاهر و فروشندگان مواد مخدر نباشند.

بعد از قطعیت دادنامه، پیرامون پرونده زم اطلاع رسانی می شود سخنگوي قوه قضاییه همچنین در پاسخ به سوالی پیرامون گمانه زنی
هایی که در مورد حکم زم انجام می شود، گفت: این پرونده ویژه است؛ مطمئن باشید بعد از قطعیت دادنامه و وصول پرونده به دادسرا
براي اجراي حکم، حتماً از سوي مراجع رسمی نسبت به آخرین تصمیم این پرونده اطلاع رسانی خواهد شد. این گمانه زنی ها و
مطالبی که از ناحیه مراجع غیررسمی اعلام می شود قابل اعتماد نیست؛ همچنین باید گفت این پرونده اي نیست که به سرانجام
برسد و مراجع رسمی، سرانجام آن را اعلام نکنند. مطمئن باشید پس از طی فرآیند قانونی و صدور حکم قطعی و ابلاغ براي اجرا ،

 
اطلاع رسانی هم از ناحیه مراجع رسمی صورت خواهد گرفت. 

اعلام احکام جدید دادگاه هاي مفاسد اقتصادي وي در پاسخ به سئوالی پیرامون اعلام احکام جدید دادگاه هاي مفاسد اقتصادي، افزود:
دادگاه هاي ویژه مبارزه با مفاسد اقتصادي با استجازه اي که از مقام معظم رهبري انجام شد به کار خودشان ادامه می دهند و در



 
روزهاي اخیر در ادامه احکام صادره، احکام متعددي را از این دادگاه ها در برخورد با مفسدین اقتصادي داشتیم. 

سخنگوي دستگاه قضا ادامه داد: ""قدرت احمدي""، کارشناس حوزه معاونت امور صنایع وزارت صمت به جرم مشارکت در اخلال در
نظام تولید با اخذ رشوه به مبلغ ده میلیارد ریال، به تحمل ده سال حبس تعزیري، ضبط ده میلیارد ریال به نفع دولت، تحمل شلاق و

 
انفصال دائم از خدمات دولتی محکوم شده است. 

وي بیان داشت: ""محمدحسن محمدي""، کارمند وزارت صمت به جرم مشارکت در اخلال در نظام تولید به هشت سال حبس،
ضبط مبلغ یک میلیارد ریال به نفع دولت، تحمل شلاق و انفصال از خدمات دولتی محکوم شده است. همچنین ""مسعود رضا""،
فرزند سعید، معاون اداره صمت لرستان به جرم مشارکت در اخلال در نظام تولید و اخذ رشوه به میزان 910 میلیون ریال به تحمل

 
هشت سال حبس، ضبط مبلغ رشوه، شلاق و انفصال از خدمات دولتی محکوم شده است. 

اسماعیلی یادآور شد: ""محسن گودرزي نژاد"" به جرم مشارکت در اخلال در نظام تولید به 9 سال حبس تعزیري، جزاي نقدي،
شلاق و انفصال از خدمات دولتی محکوم شده است. ""محسن ناصري گودرزي"" به همین جرم به تحمل هفت سال حبس، جزاي
نقدي، شلاق و انفصال محکوم شده است. ""ناصر شهبازي""، کارمند اداره صمت لرستان به تحمل شش سال حبس، جریمه، شلاق،
انفصال از خدمات دولتی محکوم شده است. ""نادر رادمهر""، کارشناس صنایع پلیمري اداره صمت لرستان به تحمل پنج سال حبس،

 
جزاي نقدي، شلاق و انفصال از خدمات دولتی محکوم شده است. 

سخنگوي قوه قضاییه بیان داشت: در ادامه پرونده مربوط به بانک سرمایه، ""مجید عادلیان"" به جرم اخلال در نظام اقتصادي و پولی
کشور به تحمل 10 سال حبس تعزیزي، شلاق و محرومیت از استخدام در دستگاه هاي دولتی و رد اصل مال به میزان 1390 میلیارد
ریال و ""احسان خادم""، شریک جرم همین پرونده به تحمل 5 سال حبس، شلاق، محرومیت از خدمات دولتی و رد اصل مال به
بانک سرمایه محکوم شده اند. البته در هر دو مورد، قبل از صدور حکم مبلغ بیش از یکهزار میلیارد به بانک سرمایه با پیگیري دستگاه

 
قضایی مسترد شده است. 

وي گفت: در پرونده دیگري، ""رسول صفریان""، فرزند افراسیاب، مدیر سابق گمرك غرب استان تهران به تحمل پانزده سال حبس،
ضبط 18 میلیارد و 600 میلیون ریال به عنوان جزاي مالی محکوم شده است. ""محمدرضا فاقدي باباکندي"" فرزند خسرو به جرم
مشارکت در اخلال در نظام تولیدي کشور و اتهاماتی دیگر مانند مشروبات الکلی و مواد مخدر، به تحمل 20 سال حبس و ضبط هفت
میلیارد و هفتصد و هفتاد میلیون ریال به عنوان جزاي نقدي محکوم شده است و بابت سایر اتهامات هم محکومیت هایی دارد.
""محمدرضا گودرزي"" به همین جرم به 5 سال حبس و ضبط مبلغ 3 میلیارد و 762 میلیون ریال به عنوان جزاي نقدي، ""جواد
علی بیگی"" به همین جرم به 5 سال حبس و جزاي نقدي، ""علی اصغر خشنودي"" به همین جرم به 5 سال حبس و ""عباسقلی

 
مهدي قلی زاده"" به جرم تحصیل مال نامشروع به تحمل دو سال حبس و جزاي نقدي محکوم شده اند. 

اسماعیلی تاکید کرد: این احکام گویاي این است که قوه قضاییه از وظیفه خود در برخورد با اخلالگران کوتاه نیامده و کوتاه نخواهد

 
آمد. 

وي خاطرنشان کرد: امروز رفع گرفتاري مردم و علاج گرانی و تورم صرفا موکول به برخورد دستگاه قضا نیست؛ بلکه باید دولتمردان و
وزارتخانه هاي متولی مانند وزارت صمت و سایر نهادهاي متولی مانند سازمان حمایت از تولید کننده و مصرف کننده و تعزیرات
حکومتی در فرآیند قیمت گذاري و نظارت بر توزیع مایحتاج عمومی و برخورد با موارد گرانفروشی که به صورت عمده و کلان نیست و

 
باید در تعزیرات حکومتی رسیدگی شود، وظایف خود را به شکل شایسته انجام دهند. 



وي خاطرنشان کرد: امروز مردم انتظار دارند و ما هم از نهادهاي متولی مطالبه می کنیم که براي پاسخگویی به دغدغه مردم به میدان

 
بیایند و کمر همت ببندند و به داد این مردم برسند. 

وضعیت پرونده دوم اکبر طبري اسماعیلی در ادامه نشست خبري در پاسخ به سئوال خبرنگاري مبنی بر اینکه آخرین وضعیت پرونده
اکبر طبري پس از محکومیت چیست و همچنین آخرین وضعیت پرونده دوم وي به چه صورت است، عنوان کرد: این پرونده بخشی
منتهی به راي شده که اعلام شد. در این پرونده افراد متعددي در مظان اتهام قرار گرفتند که در مورد 22 نفر کیفرخواست صادر شد
که در خصوص 17 نفر از این تعداد دادگاه راي داد و پنج نفر دیگر را هنوز دادگاه راي نداده است که عمده این ها خارج از کشور
هستند. البته وضعیت آن ها اشتراکاتی با متهم اصلی پرونده هم دارد. این بخش پرونده هنوز در دادگاه مطرح است و در مورد بخشی

 
از آن نیز راي صادر شده است. 

سخنگوي قوه قضاییه در ادامه بیان کرد: بخش دیگر این پرونده در مورد تعدادي از متهمان هنوز در دادسراست و افرادي هستند که
هنوز در مورد آن ها دادسرا تصمیم نهایی نگرفته است و در مورد اتهامات آن افراد نیز متهم ردیف اول سهم و مشارکتی دارد و در آن

 
موضوع نیز با تصمیم نهایی دادسرا چنانچه منتهی به قرار جلب به دادرسی و کیفرخواست شود، دادگاه رسیدگی خواهد کرد. 

وي تصریح کرد: بطور مختصر باید گفت بخشی از این پرونده هنوز در دادسراست و به دادگاه نیامده و بخشی که به دادگاه آمده در
مورد 17 نفر دادگاه راي صادر کرده و در مورد پنج نفر دیگر هنوز دادگاه راي صادر نکرده و عامل اصلی آن این است که یک نفر از
ایشان، مرحوم منصوري است که فوت کرده و در مورد چند نفر دیگر به لحاظ اینکه در خارج از کشور هستند، دادگاه هنوز تصمیمی

 
نگرفته است. 

آخرین وضعیت پرونده هفت سنگان اسماعیلی در پاسخ به سئوال خبرنگار دیگري در خصوص آخرین وضعیت پرونده هفت سنگان
گفت: در خصوص این پرونده در دادگاه عمده رسیدگی ها انجام شده و در ارتباط با متهمانی که در دوره مربوطه، مدیران آن استان

 
بوده اند، تحقیقات تکمیل شده و آخرین دفاع اخذ شده و پرونده آماده صدور راي است. 

سخنگوي قوه قضاییه عنوان کرد: در ارتباط با برخی از قضاتی که در این پرونده مطرح هستند، موضوع تشریفات خاص خود را دارد و
باید نظر دادسراي انتظامی قضات اخذ شود. این بخش به دادسراي انتظامی قضات ارجاع شده و دادگاه منتظر اعلام نظر دادسراي
انتظامی قضات است که آیا اتهامی متوجه برخی از قضات هست یا نه و اگر هست چه تعداد و چه افرادي است تا دادگاه بتواند در مورد

 
این ها هم اتخاذ تصمیم کند و انشاءاالله با پاسخ دادسراي انتظامی دادگاه تصمیم خود را خواهد گرفت. 

وي اظهار کرد: به دادگاه اعلام شده که اگر پاسخ دادسراي انتظامی و بررسی آن ها مواجه با تاخیر شد، دادگاه در مورد سایر متهمان

 
راي خود را صادر کند و در مورد این ها صدور راي را به آینده موکول کند. 

اجراي دقیق پروتکل هاي بهداشتی در زندان ها اسماعیلی در ادامه در پاسخ به سئوال خبرنگاري مبنی بر اینکه با توجه به تمام
اقدامات و تلاش هایی که در زندان ها و در زمینه پیشگیري و کنترل بیماري کرونا انجام شده، تاکنون چه تعداد از زندانیان در زندان
ها به کرونا مبتلا شده اند، بیان کرد: ما خوشحالیم از اینکه خداي متعال کمک کرد تا بهترین و دقیق ترین اجراي دستورالعمل هاي
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و ستاد ملی مقابله با کرونا را در زندان ها عملیاتی و اجرایی کردیم و در زندان ها خواه و
ناخواه با تراکم جمعیت مواجه بودیم و ارتباط مستمر بین زندانیان با یکدیگر هست و زندان محلی است که مدام محل ورود و خروج

 
زندانیان است. 



سخنگوي قوه قضاییه افزود: روزانه تعدادي از افراد یا با آزادي و یا با مرخصی از زندان خارج می شوند و جمعی دیگر به زندان وارد می
شوند که یا در بازگشت از مرخصی و یا جزو دستگیري هاي اولیه هستند و جمعیت زندانها جمعیت ثابت نیست و برخلاف برخی از
مراکز جمعیتی دیگر است. مثلا در یک پادگان ما جمعیت تقریبا ثابتی را داریم اما جمعیت زندان جمعیت شناور است و مدام عده اي

 
آزاد می شوند و عده اي به زندان وارد می شوند. 

وي ادامه داد: ما به گونه اي رفتار کردیم که دنیا و آن هایی که انصاف داشتند اقدامات مربوط به زندانیان را ستودند. در اجراي
پروتکل ها و اعطاي مرخصی هاي گسترده به زندانیان به بیش از 100 هزار نفر از زندانیان مرخصی دادیم و جمعیت داخل زندان را
سبک کردیم تا بتوانیم دستورالعمل هاي بهداشتی و فاصله گذاري ها را به حد مطلوب مراعات کنیم و هم در دو جلسه اخیر ستاد
ملی مقابله با کرونا گزارش اقدامات سازمان زندان ها توسط آقاي دکتر رییسی، معاون وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و هم
توسط دادستان کل کشور که به عنوان نماینده قوه قضاییه در این ستاد هستند، ارائه شده و تایید کردند که امروز قوه قضاییه و

 
سازمان زندان ها در این موضوع کارنامه موفقی دارند. 

اسماعیلی بیان کرد: ما حتی اجازه ندادیم که فردي مشکوك به کرونا در زندان بدون مراقبت بماند تا چه رسد به کرونا مثبت و تدابیر

 
ما به گونه اي است که در وضعیت کرونا در زندان ها مشکلی نداریم. 

آخرین وضعیت پرونده امامی اسماعیلی در ادامه این نشست خبري در پاسخ به سئوال خبرنگاري در خصوص آخرین وضعیت پرونده

 
امامی و برگزاري دومین جلسه دادگاه وي بیان کرد: پرونده در هفته آینده و در دادگاه ادامه رسیدگی آن انجام خواهد شد. 

سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سئوال دیگري در خصوص آخرین وضعیت پرونده ویلموتس و هشت متهم اصلی آن با توجه به
دخالت فیفا که تشکیل دادگاه را غیرقانونی اعلام کرده است، گفت: موضوع ورود دستگاه قضا، ورود به مسائل مجرمانه است و نه ورود
در حوزه ورزش به عنوان موضوع ورزشی. گزارشی شده و داریم بررسی می کنیم و هنوز بررسی هاي ما به نتایج مشخصی نرسیده

 
است. 

وي اظهار کرد: پرونده اي که هنوز در مرحله تحقیقات مقدماتی است، نمی شود در مورد آن اظهار نظر صحیح انجام داد؛ چرا که
تحقیقات دادسرا تکمیل نشده. تحقیقات ما هم موضوع اتهامات و مسائل کیفري است و نه مسائل صنفی و ورزشی و به تصمیم مراجع

ذي ربط در حوزه ورزشی ما به عنوان دستگاه قضایی کاري نداریم و روند قضایی خود را طی می کنیم.



پرداخت 700 هزار دلاري ترامپ به ایوانکا بابت "مشاوره فرضی"!

منبع: آفتابشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/07/08

روزنامه نیویورك تایمز آمریکا طی یک تحقیق و بررسی فاش ساخت، دونالد ترامپ یک بار ظاهرا به دختر بزرگش ایوانکا مبلغ
747 هزار و 622 دلار به عنوان "هزینه مشاوره" پول پرداخته و بعدا این هزینه را از اسناد مالیاتی خود حذف کرده است.

روزنامه نیویورك تایمز آمریکا طی یک تحقیق و بررسی فاش ساخت، دونالد
ترامپ یک بار ظاهرا به دختر بزرگش ایوانکا مبلغ 747 هزار و 622 دلار به
عنوان "هزینه مشاوره" پول پرداخته و بعدا این هزینه را از اسناد مالیاتی خود

 
حذف کرده است. 

آفتاب نیوز : روزنامه نیویورك تایمز گزارش کرد، این رقم به طور خاص بخشی
از حدود 26 میلیون دلار "هزینه مشاوره توضیح داده نشده" اي بوده که دونالد

 
ترامپ، رئیس جمهوري آمریکا از اسناد مالیاتی خود از 2010 تا 2018 از قلم انداخته است. 

تحقیقات این رسانه درباره جزئیات دو دهه مالیات پرداختی از سوي ترامپ مشخص کرد که او کارآفرینی با سطح موفقیت بسیار
کمتري نسبت به تصویري است که از خودش به مردم آمریکا ارائه کرده است. نیویورك تایمز فهمیده ترامپ در سالی که به ریاست

 
جمهوري رسیده و همینطور در اولین سال ریاست جمهوري خود تنها 750 دلار مالیات بر درآمد فدرال پرداخته است. 

 
این نشریه نوشت که ترامپ در 10 سال از 15 سال گذشته هیچ مالیات بر درآمدي پرداخت نکرده است. 

نیویورك تایمز نوشته است: به نظر می رسد که ایوانکا به عنوان مشاور و به خاطر کاري که به صورت مفروض مشغول به آن بوده پول

 
دریافت کرده است. 

در اسناد مالیاتی که نیویورك تایمز بررسی کرده نامی از مشاوران نیامده است. اما خبرنگاران رقم 747 هزار و 622 دلاري را که
سازمان ترامپ در اسنادش ادعا کرده با رقمی که ایوانکا ترامپ در اسناد افشاي امور مالی خود به هنگام پیوستن به کاخ سفید در

 
2017 گزارش کرده است، تطبیق دادند. 

در ادامه گزارش نیویورك تایمز آمده است، سازمان ترامپ مدعی شده که پول هاي پرداختی مربوط به پروژه هاي هتل در ونکوور و
هاوایی بوده اند. ایوانکا ترامپ یک مقام اجرایی شرکت هاي ترامپ بوده که سودها را دریافت می کرده و هزینه هاي مشاوره براي هر
دو پروژه را پرداخت می کرده است؛ به این معنی که ظاهرا با او نیز در همان معاملات مربوط به هتل ها که مدیریت می کرده مثل

 
یک مشاور برخورد شده است. 

قوانین مالیاتی به کارفرماها اجازه می دهند هزینه هاي مشاوره را به عنوان یک هزینه شرکت استنتاج کنند اما سرویس درآمد داخلی
آمریکا مشخص ساخته براي انجام این کار باید ساز و کار مشاوره بخشی عادي و لازم از فعالیت شرکت باشد.



سه طرح منتخب سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي معرفی شدند

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/07/08

عصر اعتبار- آیین اختتامیه سومین رویداد استارت آپی و دومین جشنواره FintechFarm بانک کشاورزي روز هشتم
مهرماه با پخش زنده روند داوري نهایی برگزار و در آن 3 طرح منتخب نهایی، معرفی شدند.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار» به نقل از روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي، سومین رویداد استارت
آپی و دومین جشنواره FintechFarm بانک کشاورزي با محوریت نوآوري در فناوري هاي مالی و بانکی (فین تک) با رویکرد ارائه
راه کارهاي خلق ارزش در اقتصاد کشاورزي، در محورهاي پرداخت Paytech، قرض دهی lendtech، تامین مالی جمعی
crowdfunding، مدیریت سرمایه wealthtech ، رمز ارزها cryptocurrency و بلاك چین blockchain روز سه شنبه
هشتم مهرماه به صورت ویدئو کنفرانس همراه با پخش زنده برگزار شد و از مجموع 190 ایده و کسب و کار نوآور که در این رویداد
ثبت نام کرده بودند، 14 تیم نهایی پس از چهار مرحله داوري انتخاب و از میان آن ها 3 طرح منتخب نهایی معرفی شدند .طرح هاي

 
برتر از جوایز نقدي و مزایاي ویژه براي تعامل با بانک کشاورزي و اکوسیستم کارآفرینی کشور بهره مند خواهند شد. 

بر اساس این گزارش، در این مراسم روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزي ، هدف از برگزاري این رویدادها را شناسایی پتانسیل
هاي کشور ، کمک به توسعه آنها و توسعه اقدامات و خدمات بانک کشاورزي براي پاسخگویی به نیازهاي مشتریان دانست و اعلام کرد:
قصد ما این است که جوانان را به سمت خلق ایده ها و استفاده بهینه از فناوري هاي نوین سوق دهیم و شرکت هاي استارت اپی را با
نیازهاي بخش کشاورزي ، پتانسیل هاي کاري و فرصت هاي توسعه در بخش کشاورزي آشنا کنیم تا شاهد پیشرفت در روش هاي

 
تولید، بازاررسانی و فرآوري محصولات کشاورزي باشیم. 

این گزارش می افزاید: محمدرضا غفوري معاون فناوري و عضو هیات عامل بانک کشاورزي نیز در سخنانی با اشاره به نقش بانک
کشاورزي در رویکرد بخش کشاورزي از سنتی به مدرن و اقداماتی چون تدوین سند تحول دیجیتال در بانک کشاورزي و راه اندازي
بازارگاه نهاده هاي کشاورزي توسط این بانک ، اظهار داشت: ظرفیت هاي زیادي در حوزه کشاورزي براي ورود استارت آپ ها و
فناوري هاي نوین وجود دارد و توجه به این امر، تغییر رفتار و تغییر رویکرد مخاطبان بانکی را در پی خواهد داشت و نوید بخش فصل

 
جدیدي در کسب و کارها و شیوه زندگی است. 

شایان ذکر است دومین جشنواره فین تک فارم بانک کشاورزي با حمایت شرکت آسان پرداخت پرشین، اتاق بازرگانی صنایع و معادن
و کشاورزي ایران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري برگزار شد و شرکت نوآفرینان نیز مجري برگزاري این رویداد بود. اسامی

و مشخصات طرح هاي منتخب به زودي در سایت بانک کشاورزي بارگذاري خواهد شد.



لزوم تسریع در صنعتی شدن استان فارس

منبع: ایسناشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/07/08

استاندار فارس با اشاره به توانمندي هاي این استان در بخش هاي مختلف، خواستار همراهی براي تسریع در روند صنعتی
شدن فارس با استقرار صنایع مختلف، شد.

دکتر عنایت االله رحیمی که به تهران سفر کرده است در
دیدار با مدیرعامل و معاونان شرکت صنایع پتروشیمی
ایران، گفت: استان فارس با برخورداري از توانمندي هاي
فراوان نیروي انسانی و منابع متعدد در حوزه پتروشیمی و
صنایع شیمیایی، نیازمند برنامه ریزي و حمایت مجموعه

 
وزارت نفت براي فعال شدن پتانسیل هاي موجود است. 

به گزارش ایسنا به نقل از استانداري فارس، رحیمی با
تاکید بر لزوم محقق شدن راه اندازي صنایع شیمیایی در استان فارس، افزود: صنعت پایه پتروشیمی و صنایع شیمیایی در استان
فارس می تواند علاوه بر ایجاد اشتغال پایدار و رفع نیازمندي هاي کشور در محصولات استراتژیک شیمیایی و تقویت تولید در سال

 
جهش تولید، گام مهمی در توسعه و صنعتی شدن استان فارس باشد. 

او اضافه کرد: متاسفانه فارس در حوزه صنایع شیمیایی علی رغم همه امکانات موجود و مناسب، فارس هنوز تا وضعیت مطلوب فاصله
دارد؛ به همین دلیل تلاش می شود تا با حمایت صنایع پتروشیمی، در کمترین زمان نسبت به راه اندازي واحدهاي صنعتی مرتبط با

 
پتروشیمی و صنایع شیمیایی، اقدام شود. 

براساس این گزارش، مدیر عامل شرکت صنایع پتروشیمی ایران نیز با تایید توانمندي هاي فارس، گفت: شرکت پتروشیمی از طرح ها
و ایده هاي نوین و پیگیري هاي مجدانه استاندار فارس استقبال می کند و امیدواریم با تلاش هاي درحال انجام در آینده اي نزدیک

 
شاهد راه اندازي واحدهاي صنعتی و شیمیایی و در استان فارس باشیم. 

بهزاد محمدي افزود: شرکت صنایع پتروشیمی ایران آمادگی دارد تا با نگاه ویژه به قابلیت هاي استان فارس علاوه بر رسیدگی و
پیگیري مشکلات واحدهاي موجود نسبت به صدور مجوزهاي لازم در گسترش و راه اندازي صنایع شیمیایی همکاري و مساعدت کند.

انتهاي پیام



انتصاب روح االله کاظمی به عنوان سرپرست اداره ورزش جوانان شهرستان

خمینی شهر

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/07/08

 
 

 
طی حکمی روح االله کاظمی به عنوان سرپرست اداره ورزش جوانان شهرستان خمینی شهر منصوب شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان به نقل از روابط عمومی اداره ورزش جوانان شهرستان خمینی شهر،
طی حکمی از سوي سید محمد طباطبایی مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان، روح االله کاظمی به عنوان سرپرست اداره ورزش

 
جوانان شهرستان خمینی شهر جایگزین علی احمدي شد. 

به همین منظور مراسم تودیع علی احمدي و معارفه روح االله کاظمی با حضور علیرضا بصیري فرماندار، احسان شاه علی معاون توسعه
منابع انسانی و پشتیبانی اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان و دیگر مسئولین در فرمانداري شهرستان خمینی شهر برگزار

 
گردید. 

علیرضا بصیري فرماندار شهرستان خمینی شهر ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدا بویژه شهداي ورزشکار گفت: وقت بسیار
ارزشمند است و باید براي لحظه هاي آن برنامه داشت، متاسفانه آن چیزي که در وزارت ورزش و جوانان مغفول مانده است بحث

 
جوانان هست، وظیفه، فقط ورزش نیست و باید براي اشتغال، ازدواج و جلوگیري از طلاق بسیار فعال ظاهر شد. 

وي ادامه داد: علی احمدي جوان خوب، با استعداد و شایسته است که در این مدت چهار ماه سرپرستی در جلسات حضور فعال داشت،

 
و ان شاءاالله موقعیت کاري جدیدي براي ایشان تعریف شود. 

احسان شاه علی معاون توسعه منابع انسانی و پشتیبانی اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان ضمن تمجید از پتانسیل بالاي ورزش
در شهرستان خمینی شهر اظهار داشت: در این شهرستان ورزشکاران بسیار خوب و تیم هاي موفق ورزشی زیادي داریم، با وجود
خیرین در خمینی شهر امیدوارم آقاي کاظمی بهترین استفاده را ببرد و ما از آقاي احمدي در شهرستان هاي دیگر استفاده خواهیم

 
کرد. 

http://news.msy.gov.ir/news/2007966.htm  :لینک کوتاه



برگزاري جلسات دادگاه جرایم سیاسی در آبان

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/07/08

رویداد هاي مهم این روز در تقویم شمسی (8 مهر) - ولادت شهید غلامعلی پیچک (استان تهران، شهرستان تهران) (1338
ه.ش) - ولادت شهید تفحص عباس صابري (استان تهران، شهرستان تهران) (1351 ه.ش) - ولادت شهید شهرام زلفی (استان تهران،
شهرستان تهران) (1357 ه.ش) - عملیات شمشیر سوزان (حمله به اوسیراك) (1359 ه.ش) - شهادت شهید محمد توسلی قائم مقام
سپاه پاوه (استان تهران، شهرستان تهران) (1359 ه.ش) - شهادت شهید مرتضی جان نثاري (استان اصفهان، شهرستان اصفهان)
(1360 ه.ش) - شهادت شهید پرویز حبرانی (استان خراسان رضوي، شهرستان قوچان) (1360 ه.ش) - شهادت شهید محرم یوسفی
(استان آذربایجان شرقی، شهرستان میانه) (1360 ه.ش) - شهادت شهید نعمت االله رمضان پور (استان مازندران، شهرستان نور)
(1361 ه.ش) - شهادت شهید سیدابراهیم دهقانی (استان سمنان، شهرستان گرمسار، روستاي کهن آباد) (1361 ه.ش) - شهادت
شهید ابوالفضل شاه حسینی (استان سمنان، شهرستان گرمسار، روستاي فروان) (1361 ه.ش) - شهادت شهید علی اصغر زراعت کار
(استان تهران، شهرستان ري) (1363 ه.ش) - شهادت شهید حسن آبشناسان (استان تهران، شهرستان تهران) (1364 ه.ش) -
شهادت شهید علی مغنی (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1364 ه.ش) - شهادت شهید محمد خانجانی (استان مازندران،
شهرستان نوشهر) (1365 ه.ش) - تصویب نشان حضرت امام خمینی (ره) به عنوان عالی ترین نشان دولت جمهوري اسلامی ایران

 
(1378 ه.ش) - روز بزرگداشت مولوي - روز جهانی ناشنوایان 

 
اجتماعی >> اجتماعی 

 
سخنگوي دستگاه قضا خبر داد؛ 

 
برگزاري جلسات دادگاه جرایم سیاسی در آبان 

 
غلامحسین اسماعیلی ضمن اعلام احکام دادگاه هاي مفاسد اقتصادي، از برگزاري جلسات دادگاه جرایم سیاسی در آبان ماه خبر داد. 

 
کد خبر: 419446 

 
 29September 2020 - 14:49 - 1399 تاریخ انتشار: 08 مهر

به گزارش گروه اجتماعی دفاع پرس، «غلامحسین اسماعیلی»
سخنگوي دستگاه قضا در نشست خبري خود با اصحاب رسانه
اظهار داشت: امروز قوه قضائیه نماد صلابت، قوت و اقتدار نظام و
پشتیبان حقوق فردي و اجتماعی مردم است و به همین جهت
دشمن تصمیم گرفته این نقطه قوت را آماج حملات ناجوانمردانه

 
جنگ رسانه اي خویش قرار دهد. 

وي با بیان اینکه جنجال ها و هیاهو ها در اراده ما براي مبارزه با
مفسدین خللی ایجاد نخواهد کرد، ادامه داد: زمانی که مبارزه با



فساد و مفسدین در درون و بیرون قوه قضائیه را تشدید کردیم، می دانستیم در برابر هر ضربه اي که به مفسدین وارد کنیم با تخریب

 
و حملات روبه رو خواهیم بود. 

اسماعیلی با تأکید بر اینکه مسیر مبارزه با فساد متوقف شدنی نیست، گفت: تا قطع دست مفسدین این حرکت را پرشتاب ادامه

 
خواهیم داد. 

سخنگوي قوه قضائیه با بیان اینکه امروز راهبرد قوه قضائیه جهاد و مقاومت است، بیان کرد: راهبرد قوه قضائیه اجراي عدالت و
استقامت براي آن، مبارزه با فساد و حمایت از تولید و اشتغال، تأمین امنیت شهروندان و مجازات اخلالگران است و خطوط قرمز

 
ترسیم شده از ناحیه بیگانگان را به رسمیت نمی شناسیم. 

اسماعیلی با اعلام احکام جدید دادگاه هاي مفاسد اقتصادي گفت: «قدرت احمدي» کارشناس حوزه معاونت امور صنایع وزارت صمت
به جرم مشارکت در اخلال در نظام تولید با اخذ رشوه به 10 سال حبس و «محمد حسن محمدي» کارمند وزارت صمت به تحمل 8
سال حبس و «مسعود رضا» معاون اداره صمت لرستان به تحمل 10 سال حبس و «محسن گودرزي نژاد» به تحمل 9 سال حبس

 
«ناصر شهبازي» کارمند اداره صمت لرستان به تحمل 6 سال حبس محکوم شده اند. 

اسماعیلی در پاسخ به این سوال که قانون کاهش حبس تعزیزي چه تاثیري دارد، گفت: تا امروز بیش از 100 هزار پرونده در اجراي

 
این قانون مورد بازنگري قرار گرفته است. 

وي با بیان اینکه جمعی از زندانیان با کاهش مجازات آزاد شدند، افزود: جمعی زودتر از موعد قبلی آزاد خواهند شد و تعدادي که هنوز
حکم حبس شان اجرا نشده بود با بازنگري پرونده ها براي آن ها به جاي مجازات حبس، مجازات جایگزین حبس در نظر گرفته شد و

 
از ورودشان به زندان جلوگیري شد. 

 
آخرین وضعیت پرونده رئیس سابق هلال احمر 

اسماعیلی پیرامون آخرین وضعیت پرونده رئیس سابق هلال احمر گفت: پرونده رئیس سابق هلال احمر در دادگاه رسیدگی شده است.

 
دادگاه بدوي حکم خود را صادر کرده و پرونده در فرایند تجدیدنظر خواهی است. 

سخنگوي دستگاه قضا پیرامون آخرین وضعیت پرونده پتروشیمی اظهار کرد: آخرین دفاعیات اخذ شد و تا امروز 700 صفحه راي

 
نوشته شده و همین میزان نیز باید نوشته شود؛ راي پرونده در حال نهایی شدن است. 

 
برگزاري اولین جلسات دادگاه رسیدگی به پرونده هاي جرم سیاسی در آبان ماه 

اسماعیلی گفت: در ارتباط با جرم سیاسی رئیس قوه قضاییه بخشنامه اي صادر کردند و مطابق بخشنامه تعدادي از پرونده ها که می
توانست مصداق جرم سیاسی باشد، کیفرخواست جرم سیاسی صادر شده است. در آبان ماه اولین جلسات دادگاه مربوط به رسیدگی به

 
پرونده هاي جرم سیاسی را شاهد خواهیم بود. 

 
وضعیت پرونده هفت سنگان 

سخنگوي دستگاه قضا در مورد آخرین وضعیت پرونده هفت سنگان گفت: این پرونده در دادگاه رسیدگی هاي عمده آن انجام شده

 
است و تحقیقات تکمیل و آخرین دفاعیات اخذ شده است. 



وي افزود: در ارتباط با قضاتی که در این پرونده مطرح هستند این بخش به دادسراي انتظامی قضات ارسال شده است و دادگاه منتظر

 
دادسراي انتظامی قضات است. 

 
اقدامات دستگاه قضا در زندان ها براي رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی در ایام کرونا 

سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به این پرسش که «تاکنون چه تعداد از زندانیان به کرونا مبتلا شده اند؟» گفت: جمعیت ما در زندان

 
ها برخلاف برخی مراکز جمعیتی دیگر ثابت نیست، جمعیت زندان شناور است. 

وي با بیان اینکه جمعیت داخل زندان را سبک کردیم تا بتوانیم دستورالعمل هاي بهداشتی و فاصله گذاري ها را اجرایی کنیم، ادامه

 
داد: حتی اجازه ندادیم فردي مشکوك به کرونا هم بدون مراقبت بماند. 

 
اسماعیلی در ارتباط با آخرین وضعیت پرونده امامی گفت: ادامه رسیدگی ها به پرونده امامی هفته آینده در دادگاه انجام خواهد شد. 

اسماعیلی در پاسخ به سوال خبرنگاري که پرسید «گفته می شود در وضعیت کرونایی، در مناطقی مانند هرندي و شوش، کلونی هاي
معتادین متجاهر و فروشندگان مواد مخدر به وجود آمده اند و موجب آزار و اذیت مردم شده اند. قوه قضاییه در این زمینه چه
اقداماتی انجام داده است؟» گفت: بعد از این گزارش دادسراي تهران با همت نیروي انتظامی به این موضوع ورود کردند و اقدامات

 
خوبی انجام شد. 

وي افزود: براي دفاع از حقوق مردم بیش از 900 نفر معتاد متجاهر و فروشنده مواد مخدر و سارق در این طرح دستگیر و به زندان

 
اعزام شدند. 

 
سخنگوي دستگاه قضا گفت: 21 منزل و 150 اتاقکی که پاتوق این افراد بود پلمب و بیش از 149 کیلو مواد مخدر کشف شد. 

اسماعیلی در پاسخ به سوال خبرنگاري درباره «آخرین وضعیت استجازه دادگاه هاي ویژه مفاسد و آیین نامه اي که قرار بود رییس قوه
قضاییه امضا و تصویب کند و اینکه قرار بوده است که نیازمندي هایی از سمت قوه قضاییه به مجلس تقدیم شود تا استجازه تبدیل به
قانون شود» گفت: آیین نامه در ظرف کمتر از دو هفته از موافقت مقام معظم رهبري تدوین شد و به تصویب ریاست قوه قضاییه

 
رسیده است. 

وي افزود: پیش نویس متن مورد نیاز مجلس آماده شده است ودر اختیار نهاد هاي ذیربط قرار گرفته و فرصت کوتاهی داده شده تا

 
نظرات کارشناسی خود را بدهند؛ در کمترین زمان و در ماه هاي آینده نیازمندي هاي قانونی را هم تقدیم مجلس خواهیم کرد. 
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پرداخت 700 هزار دلاري ترامپ به ایوانکا بابت "مشاوره فرضی"!

منبع: ایسناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/07/08

روزنامه نیویورك تایمز آمریکا طی یک تحقیق و بررسی فاش ساخت، دونالد ترامپ یک بار ظاهرا به دختر بزرگش ایوانکا مبلغ
747 هزار و 622 دلار به عنوان "هزینه مشاوره" پول پرداخته و بعدا این هزینه را از اسناد مالیاتی خود حذف کرده است.

به گزارش ایسنا، روزنامه نیویورك تایمز گزارش کرد، این
رقم به طور خاص بخشی از حدود 26 میلیون دلار "هزینه
مشاوره توضیح داده نشده" اي بوده که دونالد ترامپ،
رئیس جمهوري آمریکا از اسناد مالیاتی خود از 2010 تا

 
2018 از قلم انداخته است. 

تحقیقات این رسانه درباره جزئیات دو دهه مالیات
پرداختی از سوي ترامپ مشخص کرد که او کارآفرینی با
سطح موفقیت بسیار کمتري نسبت به تصویري است که از
خودش به مردم آمریکا ارائه کرده است. نیویورك تایمز

فهمیده ترامپ در سالی که به ریاست جمهوري رسیده و همینطور در اولین سال ریاست جمهوري خود تنها 750 دلار مالیات بر

 
درآمد فدرال پرداخته است. 

 
این نشریه نوشت که ترامپ در 10 سال از 15 سال گذشته هیچ مالیات بر درآمدي پرداخت نکرده است. 

نیویورك تایمز نوشته است: به نظر می رسد که ایوانکا به عنوان مشاور و به خاطر کاري که به صورت مفروض مشغول به آن بوده پول

 
دریافت کرده است. 

در اسناد مالیاتی که نیویورك تایمز بررسی کرده نامی از مشاوران نیامده است. اما خبرنگاران رقم 747 هزار و 622 دلاري را که
سازمان ترامپ در اسنادش ادعا کرده با رقمی که ایوانکا ترامپ در اسناد افشاي امور مالی خود به هنگام پیوستن به کاخ سفید در

 
2017 گزارش کرده است، تطبیق دادند. 

در ادامه گزارش نیویورك تایمز آمده است، سازمان ترامپ مدعی شده که پول هاي پرداختی مربوط به پروژه هاي هتل در ونکوور و
هاوایی بوده اند. ایوانکا ترامپ یک مقام اجرایی شرکت هاي ترامپ بوده که سودها را دریافت می کرده و هزینه هاي مشاوره براي هر
دو پروژه را پرداخت می کرده است؛ به این معنی که ظاهرا با او نیز در همان معاملات مربوط به هتل ها که مدیریت می کرده مثل

 
یک مشاور برخورد شده است. 

قوانین مالیاتی به کارفرماها اجازه می دهند هزینه هاي مشاوره را به عنوان یک هزینه شرکت استنتاج کنند اما سرویس درآمد داخلی

 
آمریکا مشخص ساخته براي انجام این کار باید ساز و کار مشاوره بخشی عادي و لازم از فعالیت شرکت باشد. 
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حاجی آبادي: اولین جلسه هم اندیشی حوزه معاونت فرهنگی و امور جوانان

استان با معین اقتصادي مشهد

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/07/08

 
 

سرپرست معاونت فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان خراسان رضوي از برگزاري اولین جلسه هم اندیشی حوزه معاونت

 
فرهنگی و امور جوانان استان با معین اقتصادي شهرمشهد خبرداد. 

به گزارش پایگاه خبري وزارت ورزش واجوانان به نقل از پایگاه خبري اداره کل ورزش و جوانان خراسان رضوي، در راستاي تحقق
شعار سال 99 و استفاده از ظرفیت و پتانسیل سازمان هاي مردم نهاد و اجتناب از موازي کاري و تعامل و تفاهم با دیگر دستگاه هاي
اجرایی به ویژه شهرداري ها اولین جلسه هم اندیشی حوزه معاونت فرهنگی و امور جوانان استان با معین اقتصادي شهرمشهد برگزار

 
شد. 

در این نشست فهیمی رئیس معین اقتصادي شهرستان درخصوص انعقاد تفاهم نامه و همکاري هاي فی مابین آمادگی خود را با حوزه

 
معاونت جوانان اعلام داشت. 

سرپرست معاونت فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان خراسان رضوي، در این جلسه اعلام کرد: مثلث توسعه اقتصادي
یکی از ایده هاي نو و خلاقانه بوده که می تواند در این شرایط اقتصادي سخت به ویژه در وضعیت کرونایی و تحریم هاي کشور به

 
جوانان در بخش هاي مختلف کمک کند. 

اسماعیل حاجی آبادي افزود: 15 سازمان مردم نهاد در حوزه کارآفرینی مسغول به فعالیت هستند و این یک ظرفیت است به زودي
ظرفیت هاي حوزه ورزش و جوانان جهت ارئه همکاري هاي بیشتر با معین اقتصادي شناسایی و فعالیت خودمان را بیشتر خواهیم

 
کرد. 

وي خاطرنشان کرد: از برنامه هاي ما در این حوزه آموزشی سازمان هاي مردم نهاد و برگزاري دوره توجیهی به جوانان است که بتوانیم

 
تعامل و تفاهیم بیشتري با دیگر دستگاه هاي اجرایی و بخش خصوصی و کارآفرینان داشته باشیم. 

http://news.msy.gov.ir/news/2008007.htm  :لینک کوتاه



انتشار«تاریخ مختصر ترکیه» در ایران

منبع: تسنیمشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/07/08

کتاب «تاریخ مختصر ترکیه»، به قلم هاشم کارپات از سوي انتشارات علمی و فرهنگی روانه بازار کتاب شد.

کتاب "تاریخ مختصر ترکیه"، به قلم هاشم کارپات از سوي
انتشارات علمی و فرهنگی روانه بازار کتاب شد. - اخبار

 
فرهنگی - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، مؤسسه انتشارات علمی و
فرهنگی کتاب « تاریخ مختصر ترکیه» را به قلم کمال
هاشم کارپات و با ترجمه حسن صادقیان و مصطفی

 
محرمی روانه بازار کتاب کرد. 

این کتاب درباره تاریخ کشور ترکیه را از سال 1800
میلادي تا 2012 میلادي به بحث پرداخته است و ویژگی
اصلی آن روایتگري رخدادها و تحولات مهم این دوره با
توجه به جایگاه دین در تکوین هویت و جامعه مدرن ترکیه
و ارزیابی تصمیمات و اقدامات پایه گذار افکار مترقی در

 
حکومت عثمانی است. 

کمال هاشم کارپات، نویسنده این کتاب که در حال حاضر
به تدریس در بخش تاریخ دانشگاه ویسکانسین اشتغال
دارد، در زمره اساتید تاریخ و مدرس در مؤسسات آموزشی

 
معتبري چون جان هاپکینز، هاروارد،کلمبیا و... است. 

این کتاب سعی کرده است تحولات کشور ترکیه در دوران تولد جمهوریت در این کشور را مورد بررسی قرار دهد و به دور از جزئیات،
به بازخوانی رخدادها و تحولات اصلی در این کشور بپردازد و به طور ویژه به تأثیر مهاجرت ها بر ملی گرایی در میان عناصر غیر

 
مسلمان ساکن بالکان و نیز چگونگی تبدیل بخش مسلمان عثمانی از شکل جماعت به ملت توجه نشان دهد. 

کتاب در بخش اول دوران مدرن شدن حکومت عثمانی و فروپاشی امپراتوري آن و ایجاد جنبش هاي اصلاحی را مد نظر قرار داده
است و در ادامه به موضوع تأسیس نظام جمهوري و ورود به حیات چند حزبی در این کشور نگاهی کارشناسانه دارد. بررسی موضوع
جنبش رهایی بخش ملی، دوره اصلاحات، دوره گذر به دموکراسی و ایجاد حرب دموکرات در دولت در این بخش کتاب مورد بررسی

 
قرار گرفته است. 



کتاب در بخش سوم نیز دوران ظهور دموکراسی واقعی و جست وجوي هویت واقعی در ترکیه را از سال 1961 تا 2012 مورد بررسی
دقیق قرار داده و در این خلال موضوع قدرت گرفتن طبقه متوسط آناتولی، دوره جستجوي دموکراسی، ایجاد دولت هاي ائتلافی، دوره
جست و جوي اصالت و دوره حاکمیت حزب اعتدال و توسعه را مورد توجه قرار می دهد. فصل پایانی کتاب نیز به موضوع دیپلماسی

 
خارجی ترکیه از سال هاي 1952 تا 2012 پرداخته است. 

 
افزایش فروش انتشارات علمی و فرهنگی در روزهاي کرونایی 

این کتاب را انتشارات علمی و فرهنگی به تازگی در 442 صفحه با قیمت 60 هزار تومان منتشر کرده است.



دانش آموختگان رشته معماري بدون استخدام وارد بازار کار می شوند

منبع: آناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیر گروه معماري دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه اظهار کرد: دانش آموختگان رشته معماري با توجه به گستره شغلی در
مقاطع مختلف می توانند بدون نیاز به استخدام وارد بازار کار شوند.

مدیر گروه معماري دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه اظهار
کرد: دانش آموختگان رشته معماري با توجه به گستره
شغلی در مقاطع مختلف می توانند بدون نیاز به استخدام
وارد بازار کار شوند. بابک مطیعی در گفتگو با خبرنگار گروه
استان هاي خبرگزاري آنا درباره ویژگی هاي تحصیل در
رشته معماري اظهار کرد که فارغ التحصیلان رشته
معماري امکان فعالیت در سازمان هاي دولتی ازجمله اداره
راه و شهرسازي، بنیاد مسکن، میراث فرهنگی، استانداري،
شهرداري، اداره کل نوسازي مدارس و شرکت هاي مشاور و

 
پیمانکاري را دارند. 

وي اضافه کرد: مهندسان معمار می توانند با عضویت در سازمان نظام مهندسی و احراز صلاحیت پروانه اشتغال به کار در زمینه

 
طراحی، نظارت و اجرا دریافت کنند. 

مدیر گروه معماري دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه خاطرنشان کرد: فارغ التحصیلان معماري با اخذ پروانه کارشناس رسمی
دادگستري پس از قبولی در آزمون مربوطه امکان فعالیت در شاخه هاي «راه و ساختمان» و «معماري و تزئینات داخلی» را خواهند

 
داشت. 

 
مهندس معمار باید روانشناس توانمندي باشد 

مطیعی با بیان اینکه مهندس معمار باید مهندس طراح، روانشناس توانمند و اطلاعات کاملی از سایر علوم داشته باشد، عنوان کرد: در
رشته معماري دانشجویان با موضوعات مختلفی مانند طراحی معماري، نقشه کشی ساختمان، طراحی داخلی، عناصر و جزئیات
ساختمان، تاریخ معماري ایران و جهان آشنا می شوند و هدف اصلی دانشکده معماري، پرورش معماران خلاّق است که این مهم در

 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه با جدیت بیشتري پیگیري می شود. 

وي متذکر شد: گروه معماري دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه با داشتن امکانات آموزشی مناسب (شامل 9 آتلیه معماري با به
روزترین امکانات آموزشی) و بهره گیري از استادان مجرب و داشتن 12 عضو هیئت علمی تمام وقت شرایط مساعدي را براي آموزش
دانشجویان معماري فراهم کرده و در مقاطع کارشناسی پیوسته، کارشناسی ناپیوسته و کارشناسی ارشد به پذیرش دانشجو در رشته

 
مهندسی معماري اقدام می کند. 



مدیر گروه معماري دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه یادآور شد: داوطلبان ادامه تحصیل در رشته معماري با اخذ مدرك کارشناسی
امکان ادامه تحصیل در مقاطع بالاتر در رشته هاي مهندسی معماري، معماري داخلی، معماري منظر، مرمت ابنیه، طراحی شهري و

 
شهرسازي را دارند. 

مطیعی افزود: داوطلبان ورود به مقطع کارشناسی مهندسی معماري واحد ارومیه می توانند صرفاً براساس سوابق تحصیلی با داشتن
مدرك دیپلم در رشته هاي علوم تجربی و ریاضی با ورود به سایت azmoon.org و انتخاب رشته محل در رشته مهندسی معماري

 
ادامه تحصیل دهند. 

انتهاي پیام/4078/4062/



مشکلات ادامه دار واردات کالاهاي فناوري اطلاعات

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/07/08

 
مشکلات ادامه دار واردات کالاهاي فناوري اطلاعات 

ایسنا/ اعضاي کمیسیون سخت افزار سازمان نظام صنفی
رایانه اي انتقادات خود را نسبت به مشکلات تأمین ارز و
واردات کالاهاي فاوا مطرح کرده و مهم ترین مشکل
واردات را ثبت سفارش کالاهاي آي تی و به دنبال آن

 
تخصیص و تامین ارز از سوي بانک مرکزي اعلام کردند. 

نشست خبري «کمیسیون سخت افزار» سازمان نظام صنفی رایانه اي استان تهران با موضوع «مشکلات تأمین ارز و واردات کالاهاي

 
فاوا»، امروز به صورت آنلاین برگزار شد. 

وضعیت فعلی بازار و کمبود شدید کالا در بازار در شرایط افزایش نیاز روزافزون مردم به تجهیزات IT به دلیل آموزش آنلاین و
دورکاري و تخصیص ندادن ارز از طریق بانک مرکزي و اعمال سیاست هایی که براي واردکننده شفاف و روشن نیست، از محورهاي
این نشست بود. اینکه چرا به کالاهایی که از وزارت صمت مجوز واردات دارند، ارز تخصیص داده نمی شود و همچنین چرا وقتی

 
تخصیص صورت می گیرد، در صف تامین می مانند. 

این اعضا این مساله را عنوان کردند که وزارت فاوا و وزارت صمت با اعمال سیاست هاي دولتی، بخش خصوصی را منفعل کرده اند و
شرکت هاي خصولتی پروژه هاي بزرگ را به انجام می رسانند و به نوعی شرکت هاي خصوصی دور زده می شوند. دیگر اینکه وزارت
خانه هاي فاوا و صمت هیچ اقدامی براي واردات کالاهایی مانند تبلت و لپ تاپ که اکنون استراتژیک و از اولویت بسیار بالایی
برخوردار هستند، صورت نمی دهند و این سوالات مطرح شد که سرورهاي زیرساخت از چه روش هایی ارز می گیرند و آیا وزارت فاوا

 
مستقیماً و از طریق خصولتی ها وارد می کند؟ 

در این نشست، پیامد تخصیص ندادن ارز، ورود کالاي فاواي قاچاق و به تبع آن بالا رفتن قیمت ارز و خسارت دولت از بابت پرداخت
نشدن حقوق گمرکی و مالیات عنوان شد و همچنین اینکه معضلاتی که در پی دوام شرایط سخت کنونی به وجود خواهند آمد، قطع

 
شدن زنجیره توزیع، بیکاري و تعطیلی تعداد زیادي از واحدهاي صنفی خواهد بود. 

 
در گذشته، تحریم ها واردات را دشوار کرده بود 

در این نشست سیامک غنیمی فرد -رئیس کمیسیون سخت افزار سازمان نظام صنفی رایانه اي تهران- با بیان اینکه در دو سال اخیر
و خصوصا سال جاري، فعالیت حوزه سخت افزار دچار مشکلات بی سابقه اي شده، گفت: پیش از این هم مشکلات وجود داشته و به
دلیل تحریم ها واردات دشوار بود، اما اکنون موانع جدیدي ایجاد شده و وضعیت ویژه اي ایجاد کرده است. اثرات منفی این مشکلات



بر وضعیت جامعه از نظر اقتصادي، سلامتی و نیازهاي آموزشی تاثیرگذار است، خصوصا در شرایط بحرانی سلامت جهانی و همه گیري

 
کووید 19 که در کشور ما هم وضعیت مناسب نیست و چشم انداز خوبی هم در پاییز و زمستان نداریم. 

وي با بیان اینکه مشکلاتی که براي حوزه سخت افزار ایجاد شده، در وضعیت بحرانی اثر مضاعف خواهد گذاشت، گفت: در حال حاضر
براي خرید یک لپ تاپ حرفه اي باید هزینه زیاد کرد. این در حالی است که اکنون یکی از مواردي که مورد استفاده عموم است و نیاز
عینی ما ایجاب می کند که به آن رسیدگی فوري شود، آموزش مجازي است. سال تحصیلی جدید شروع شده و به دلیل فراگیري

 
کرونا، مدارس نمی توانند به صورت حضوري برگزار شوند و دولت تمهیدات آموزش مجازي را دیده است. 

این عضو سازمان نظام صنفی رایانه اي ادامه داد: یکی از بسترهاي آموزش مجازي، بستر ارتباطی لازم است که وزارت ارتباطات
سرمایه گذاري هاي خوبی در این زمینه کرده که البته بی اشکال هم نیست. این بسترها از زیرساخت مورد نیاز براي ارتباطات شروع
می شود تا دستگاهی که دانش آموز و معلم نیاز دارند، ازجمله گوشی، تبلت یا لپ تاپ. در شرایط فعلی هزینه این ابزار بسیار افزایش
یافته و بسیاري از خانواده ها چند بچه دارند و نمی تواند براي همه آنها دستگاه تهیه کنند و برخی هم توانایی تهیه حتی یک دستگاه

 
را هم ندارند. 

 
استفاده از بسترهاي فناوري براي کنترل کرونا 

غنیمی فرد با تاکید بر لزوم کنترل شیوع بیماري بیان کرد: وزارت بهداشت در اسفند و فروردین توانست با بهره گیري از بسترهاي
فناوري اطلاعات و تهیه اپلیکیشن هاي لازم، غربال گري شهرواندان را سرعت دهد و در زمان کوتاهی از 80 میلیون جمعیت کشور،
65 میلیون غربال گري شدند که این کار با استفاده از امکانات سنتی به این سرعت امکان پذیر نبود. اینها نشان دهنده اهمیت و
جایگاه فناوري اطلاعات در زندگی روزمره و خصوصا زمان شیوع این بیماري است که در حوزه هاي آموزش مجازي، دورکاري، حمل و

 
نقل و خرید مردم تاثیر گذاشته است. 

وي خاطرنشان کرد: با وجود اهمیت حوزه فناوري اطلاعات، در حال حاضر کالایی که مورد نیاز استفاده از این حوزه است، با سختی به
دست عموم مردم می رسد و از اول امسال با مشکلات زیادي مواجه شده است. ابتدا ثبت سفارش کالاها بسته شد که بعدا گفتند
اشتباهی رخ داده که همین اشتباه مشکلات زیادي ایجاد کرده و قیمت ها را بالا برد. نیتی که مسوولان دولتی اظهار می کنند، خیر
است، اما بعد از همه قول و قرارها، هنوز هم با کالاي آي تی به عنوان کالایی که مورد نیاز درجه یک مملکت است، برخورد نمی شود.

 
واردات قاچاق، باعث خروج ارز، بدون منفعتی براي دولت می شود 

پیمان مهاجر ایروانی - یکی دیگر از اعضاي کمیسیون سخت افزار نظام صنفی رایانه اي نهران در ادامه اظهار کرد: زمانی که شرکت ها
واردات کالا را به روش رسمی و قانونی انجام می دهند، حق گمرك و مالیات به دولت داده می شود، اما ورود کالا با روش هاي
ناشناخته و به صورت قاچاق، نه تنها باعث خروج ارز از کشور می شود، بلکه منافع دولتی هم حیف شده و به دست دولت نمی رسد.

 
به همین دلیل بخش دولتی باید با ما به صورت شفاف عمل کند. 

وي خاطرنشان کرد: ما در دو سال گذشته هیچ رویه مشخصی در حوزه واردات سخت افزار از دولت دریافت نکردیم و تنها تعیین
سقف براي کارت هاي بازرگانی مشخص شده که در آن خصوص هم نمی دانیم سقف نیاز بازار را برطرف می کند یا نه. قدم اول حل
این مشکلات، گفت وگو است و دولت باید از همفکري بخش خصوصی استفاده کند تا نیازمندي و توانایی بازار را متوجه شود. کالاهاي
آي تی به دو بخش کالاهاي مصرفی و زیرساختی تقسیم می شوند که باید به صورت جداگانه به آنها پرداخت و مشکل به روز و حاد



 
ما در حال حاضر مساله ثبت سفارش و تخصیص ارز است. 

 
مشکل اصلی کنونی واردات، تامین اعتبار ارزي است 

فرهاد غنی زاده نیز با بیان اینکه زنجیره تامین و اتحادیه فناوران، پلی است بین واردکننده با مصرف کننده، گفت: مشکل اصلی کنونی
واردات، تامین اعتبار ارزي است. اتحادیه فناوران ویترین فروش کالاها در جامعه است و در حالی که مدتی است که تصمیم گیري ها
از سوي بانک مرکزي و شوراي نظارت بر بازار گرفته شده و به صورت مقطعی بوده است. این موضوع موجب خسارت و ضرر هم به

 
واردکننده و هم توزیع کننده شده که درنهایت به مصرف کننده می رسد. 

وي با اشاره به واردات غیرقانونی و غیررسمی کالاهاي آي تی بیان کرد: اگر بخواهید به صورت رسمی کالایی را وارد کنید، باید منتظر
تخصیص ارز باشید، در حالی که کالاي قاچاق و دست دوم الان در بازار هست. فعالان رسمی و قانونی صنف هزینه رسمی و قانونی کار
کردن و تولیدکننده بودن را می پردازند. براي واردات کالاهاي آي تی، ارز به مراتب با کانال هاي مختلف از مملکت خارج می شود، اما

 
چون این واردات به صورت غیررسمی است، دولت از مزایاي حقوق و گمرکی هم بی بهره مانده. 

این عضو کمیسیون سخت افزار نصر ادامه داد: سرور و استوریج اولویت 22 و 23 کالاهاي وادراتی عنوان شده است و خواسته اصلی
فعالین صنف این است که به ما اعلام شود با چه سازوکاري تخصیص ارز می دهند. نوسانات نرخ ارز به علاوه عدم تخصیص به موقع

 
ارز دردسرهاي زیادي ایجاد کرده است. ما باید بدانیم چطور براي واردات کالا و تولید و پرداحت حقوق به پرسنل برنامه ریزي کنیم. 

 
مشکلات تحریمی و ارزي واحدهاي بازرگانی و تولیدکننده 

حمید توسلی -عضو کمیسیون سخت افزار سازمان نظام صنفی رایانه اي تهران- با بیان اینکه واحدهاي بازرگانی و تولیدکننده با
مشکلاتی دست به گریبان هستند، افزود: مشکل اصلی و اساسی ما بحث تخصیص و تامین ارز است. علاوه بر تمام مشکلاتی که یک
واردکننده به دلیل تحریم ها براي تهیه کردن تجهیزات سخت افزاري دارد، ما با مشکل تخصیص ارز هم مواجهیم. سیاست هاي کشور
در سه سال گذشته در راستاي حمایت از تولید داخل بوده و امسال هم جهش تولید نام گرفت که قدم خیر و درستی است و اگر ما

 
می خواهیم تولیدکننده باشیم، باید به مرور پیش برویم. 

وي با بیان اینکه در شرایط فعلی علاوه بر مشکلات بخش بازرگانی، تولید هم مشکل دارد، گفت: براي جهش تولید و ایجاد اشتغال
باید از تولیدکننده حمایت کرد. هرچند ما در زمینه تولید نسبت به دنیا فاصله زیادي داریم اما می توانیم کالاهایی را تولید و متناسب
با نیاز مصرف کننده عرضه کنیم و این یعنی تولیداتمان بازار دارد. اما مشکل تولیدکننده بحث زنجیره تامین کالا است. براي تولید
یک کامپیوتر باید 80 قطعه وارد کرد، چون یک کالاي هاي تک است اما چرخه تامین کالا بسیار طولانی است و از ابتداي ثبت

 
سفارش قطعات تا تخصیص و تامین ارز براي تولیدکننده، حدود هشت تا 10 ماه زمان می برد که زمان زیادي است. 

توسلی ادامه داد: گله ما از سازمان ها و نهادهاي دولتی این است که متوجه اهمیت کالاي فناوري شدند، اما به جاي اینکه از بخش
خصوصی براي تامین این کالا حمایت کنند، راسا اقدام می کنند. اگر مشکل تامین ارز وجود ندارد، چرا بخش خصوصی نامحرم شده؟
شرکت هاي خصولتی وارد شده و بخش خصوصی نادیده گرفته شده است. اگر دولت می تواند با همین کمبود ارز، خودش تجهیزات
وارد کند، اعلام کند که بخش خصوصی کنار بکشد و در مقابل هزینه هایش را هم قبول کند، از بحث بیمه بیکاري تا تبعات اینکه

 
دولتی ها قدرت گرفته و خصوصی ها از چرخه تولید خارج شوند. 



اشکان امیرزاده ابراهیمی -نائب رییس کمیسیون سخت افزار سازمان نظام صنفی رایانه اي تهران- در ادامه با انتقاد از عملکرد بانک
مرکزي اظهار کرد: از واردات و چرخه توزیع کالا، تخصیص و تامین ارز توسط بانک مرکزي به نحوي مدیریت می شود که مشکلاتی را
در صنف فعالان آي تی ایجاد کرده است. با دیرکرد تخصیص ارز، کالاهاي زیادي در گمرك ها مانده و چرخه تامین و توزیع کالا با
مشکل مواجه شده است. بانک به جاي نظارت بر زیرمجموعه هاي خود به فعالیت بازرگانان نظارت دارد و ورود بانک مرکزي از نظر

 
قانونی فراتر از قانون و مسوولیتی است که براي بانک مرکزي تعیین شد و چرخه توزیع کالا را کند کرده است. 

وي ادامه داد: طولانی شدن زمان تخصیص ارز، باعث واردات حجم عظیمی از کالاهاي مستعمل و قاچاق شده است، کالاهایی که طبق
قانون قابلیت ثبت سفارش ندارند و این یعنی بدون پرداخت حقوق گمرکی به دولت وارد شدند و از طرفی هیچ آزمایشی هم روي آنها
انجام نمی شود و از نظر امنیتی مشکل دارند. نحوه عملکرد بانک مرکزي، فرآیند واردات قاچاق را تسهیل کرده و اما شرکت هایی که
فرآیند رسمی و قانونی دارند، از چرخه خارج شدند. چون از زمان ثبت سفارش تا تخصیص و تامین ارز، حداقل سه ماه زمان می

 
خواهند، اما کالاهاي قاچاق در سه هفته از مرکز خرید به توزیع می رسند. 

ابراهیمی با بیان اینکه کالاهاي آي تی لوکس نیستند، اظهار کرد: سرور و استوریج به هیچ وجه کالاي لوکس نیست و البته باقی
کالاهاي آي تی از گوشی و تبلت هم دیگر در دسته بندي کالاي لوکس نیستند و زندگی همه به آنها گره خورده است. با وجود این، با
توجه به افزایش ارتباطات آنلاین و وجود اپلیکیشن هاي مختلف، سرور و استوریج مورد نیاز است. در شرایط کووید 19 بیشتر
بیمارستان ها هم به این تجهیزات نیاز دارند، زیرا تجهیزات روز دنیا، آي تی محور هستند و این موارد باعث تحمیل هزینه هاي زیادي

 
به مصرف کنندگان شده است. 

رضا حیدري - یکی دیگر از اعضاي کمیسیون سخت افزار نیز با بیان اینکه برخی از شرکت هاي فناوري در این مدت دچار مشکل
شدند و دخل و خرجشان تناسب ندارد، گفت: اگر این موج مشکلات ادامه یابد، منجربه تعطیلی واحدهاي صنفی فروشگاهی هم در
آینده خواهد شد. چون بسیاري از کالاها تولید داخل نیستند، با تعداد قابل توجهی از مصرف کنندگان مواجهیم که نمی توانیم به آنها

 
سرویس دهیم و از سویی براي اینکه زنجیره توزیع و تامین را تکمیل کنیم، با واردات کالاي مستعمل هم مواجه شدیم. 

 
کالاهاي آي تی باید به صورت روتین وارد شوند 

همچنین احسان بیات با بیان اینکه در بازار مصرفی کالاهاي آي تی باید به صورت ماهانه و حتی هفتگی وارد شوند، گفت: با توجه به
نیاز به کالاهاي آي تی، باید به کالاهاي زیرساختی، مصرفی و قطعات کامپیوتر به صورت روتین و ماهی یک بار و نه فصلی، تخصیص
داده شود. در حوزه موبایل صحبت هاي زیادي صورت گرفت و در حال حاضر تخصیص ارز به این کالا بهتر از کالاهاي آي تی است و
حداقل آماري وجود دارد، اما در حوزه آي تی ما فقدان اطلاعات داریم. اینکه چقدر ارز تخصیص داده شده و چه میزان استفاده شده،

 
مشخص نیست. با توجه به اینکه هنوز جلوي قاچاق تجهیزات کالا گرفته نشده، هنوز هم به دولت و بخش خصوصی لطمه می زنیم. 

وي درباره آمار کالاهاي آي تی توضیح داد: در حال حاضر در گمرك هم حدود 300 هزار گوشی وجود داشت که فرآیند ترخیصش در
دو هفته گذشته انجام شده است. در بازار، حدود یک میلیون و 600 هزار گوشی در بازار روشن نشده در بازار که 700 هزار عدد
گوشی ساده و 900 هزار گوشی هوشمند است و به طور میانگین روزانه 75 هزار دستگاه روشن می شود. این 900 هزار گوشی براي

 
یک ماه جوابگو است و اگر در بازار موبایل هم تخصیص جدیدي داده نشود، تا یک ماه آینده با کمبود مواجه می شویم. 

این عضو کمیسیون سخت افزار سازمان نظام صنفی رایانه اي با بیان اینکه اکنون به دلیل مشکلات جهانی کمبود کالا داریم و قیمت
ارز هم به 29 هزار تومان رسیده است، اظهارکرد: به دلیل افزایش تقاضا، در امارات کمبود کالا وجود دارد و با ما مشکل تامین کالا در



خارج از کشور مواجه هستیم. در حوزه نوت بوك و تبلت در گمرك، کالایی نداریم و تمامی کالاها وارد بازار شده است و تا پایان سال

 
جاري میلادي هم از وندروهایی مانند لنوو و اچ پی، کالاي زیادي تامین نمی شود. 

بیات درباره تبلت هاي موجود در بازار نیز بیان کرد: قرار بوده بحث رجیستري تلبت بررسی شود تا این کالا به صورت قانونی وارد
شود، البته هنوز این کار انجام نشده اما قول دادند که در آینده اقدامات لازم صورت گیرد. با وجود این، تبلت به صورت قاچاق به وفور
در بازار است و چندان هم قیمت بالاتري از امارات و دوبی ندارد، زیرا به صورت قاچاق وارد کشور شده و هزینه هاي گمرکی براي آن

 
پرداخته نشده است. 

 
نمی توان کالاهاي آي تی را احتکار کرد 

همچنین محمد متشرعی با رد این موضوع که برخی شرکت ها کالاها را در انبارهایشان احتکار می کنند تا بتوانند در آینده با قیمت
بیشتري به فروش برسانند، گفت: کالاهاي آي تی به دلیل خاصیت هاي تک و لزوم به روز بودن، این قابلیت را ندارند که بتوان آنها را
براي مدت طولانی نگه داري کرد. در صورتی که روند ثبت سفارش و تخصیص ارز با مشکل مواجه شود، ما حداکثر تا یک ماه آینده

 
می توانیم کالاها را تامین کنیم و پس از آن با مشکل مواجه خواهیم شد. 

علیرضا پورنقش بند نیز در تایید این اظهارات گفت: با شرایطی مواجهیم که در کل جهان به دلیل کرونا نیاز به کالاهاي آي تی
افزایش یافته و از طرفی شرکت ها باید کالاهاي خود را به سرعت به فروش برسانند که با سرمایه خود بتوانند کالاهاي جدید وارد

 
کنند و از این رو امکان احتکار در حوزه فناوري اطلاعات وجود ندارد. 

 
انتهاي پیام 

در کانال آي تی و ™CanaleIT هم کلی عکس و ویدئوي دسته اول و جذاب داریم



حکم زندان 15 ساله براي مدیرکل گمرك غرب تهران

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/07/08

ما در این مسیر کوتاه نخواهیم آمد و خطوط قرمز ترسیم شده از ناحیه بیگانگان را به رسمیت نخواهیم شناخت. حرف ما با
دشمنان حرف شهید بهشتی است که خطاب به آنها می گوییم از ما عصبانی باش و از این عصبانیت بمیر.

ما در این مسیر کوتاه نخواهیم آمد و خطوط قرمز ترسیم شده از ناحیه بیگانگان را به رسمیت نخواهیم شناخت. حرف ما با

 
دشمنان حرف شهید بهشتی است که خطاب به آنها می گوییم از ما عصبانی باش و از این عصبانیت بمیر. 

سخنگوي قوه قضائیه جزئیات محکومیت تعیین شده براي برخی

 
محکومان پرونده هاي اقتصادي را تشریح کرد. 

به گزارش میزان، غلامحسین اسماعیلی در نشست خبري امروز
خود گفت: راهبرد قوه قضائیه جهاد و استمرار در تداوم عدالت و
مبارزه با فساد و حمایت از تولید و اشتغال و تأمین امنیت

 
شهروندان و مجازات متجاوزین است. 

وي ادامه داد: ما در این مسیر کوتاه نخواهیم آمد و خطوط قرمز
ترسیم شده از ناحیه بیگانگان را به رسمیت نخواهیم شناخت.

 
حرف ما با دشمنان حرف شهید بهشتی است که خطاب به آنها می گوییم از ما عصبانی باش و از این عصبانیت بمیر. 

سخنگوي قوه قضائیه درباره آخرین وضعیت فعالیت دادگاه هاي شعب ویژه مفاسد اقتصادي گفت: مبارزه با مفاسد اقتصادي در قوه

 
قضائیه استمرار دارد. با استجازه رهبر انقلاب، دادگاه ها به کار خود ادامه می دهند و در رزوهاي اخیر احکام متعددي داشتیم. 

اسماعیلی در تشریح برخی از احکام صادره گفت: قدرت احمدي کارشناس حوزه معاونت امور صنایع وزارت صمت به جرم مشارکت در
اخلال در نظام تولید با اخذ رشوه به 10 سال حبس تعزیري، ضبط 10 میلیارد ریال به نفع دولت محکوم شده است. در ادامه پرونده
بانک سرمایه مجید عادلیان به جرم اخلال در نظام اقتصادي و پولی کشور به 10 سال حبس تعزیري، شلاق و محرومیت از استخدام
در دستگاه هاي دولتی و رد مال محکوم شده است. احسان خادم به 5 سال حبس، شلاق، محرومیت از خدمات دولتی و رد مال به

 
بانک سرمایه محکوم شده و بیش از 1000 میلیارد ریال به بانک سرمایه مسترد شده است. 

وي افزود: در پرونده دیگر اخلال در نظام بانکی رسول صفریان فرزند افراسیاب مدیر سابق گمرك غرب استان تهران به 15 سال
حبس و مبلغ 18600 میلیارد ریال جزاي مالی محکوم شده است. محمدرضا باقري به 20 سال حبس و جزاي نقدي، محمدرضا
گودرزي 5 سال حبس و ضبط مال و جزاي نقدي، علی اصغر خوشنودي به 5 سال حبس، عباس مهدي قلی زاده به 2 سال حبس و

 
جزاي مالی محکوم شده است. 



سخنگوي قوه قضائیه گفت: اینها گویاي این است که ما به عنوان قوه قضائیه در وظیفه خودمان در برخورد با اخلاگران کوتاه نیامدیم
و کوتاه نخواهیم آمد. امروز رفع گرفتاري مردم صرفا برخورد قضائی نیست. باید دولتمردان و سازمان و نهادهاي مربوطه ماند وزارت
صمت در فرآیند قیمت گذاري و نظارت بر توزیع ارزاق و جلوگیري از گرانفروشی و اجحاف بر مردم، وظایف خود را به نحو شایسته

 
انجام دهند. بخش مجازات یکی از امور است باید به مظالبه مردم و رفع دغدغه مردم اقدام کنند. 

asriran.com/0038rJ :لینک کوتاه



تولید 4500 کیلوگرم طلاي خالص در استان کردستان

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/07/08

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کردستان: تولید 4500 کیلوگرم طلاي خالص در استان کردستان >

 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کردستان: 

 
تولید 4500 کیلوگرم طلاي خالص در استان کردستان 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کردستان گفت:
سال گذشته در استان کردستان 4 هزار و 500 کیلوگرم طلاي
خالص تولید شد و افتخار می کنیم که به اقتصاد کشور کمک

 
کردیم. 

محمد دره وزمی امروز (8مهرماه) در جمع خبرنگاران اظهار کرد:
نگاه ما در بخش تولید، نگاهی مبتنی بر هشت سال دفاع مقدس
است و صاحبان صنعت و تجارت در استان کردستان سربازان

 
جنگ اقتصادي هستند که باید محترم شمرده شوند. 

وي افزود: امروز با تحریم هاي ناعادلانه کشور ما درگیر جنگ
اقتصادي است و هدف دشمن این است که بر مردم ایران فشار

وارد شود. وي عنوان کرد: این جنگ اقتصادي سربازان و رزمندگانی دارد که شامل افرادي می شود که علی رغم تمام سختی ها در

 
حال تولید هستند و بر همین اساس معتقدم راه تقویت اقتصاد کشورحمایت از بخش صنعت و تولید است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کردستان، بیان کرد: تولیدکنندگان ما تولید ناخالص داخلی را بالا می برند و با کار و
همت خود موجب اشتغال، رونق و خلق ارزش افزوده می شوند و همین عوامل کاهش آسیب هاي اجتماعی و تنش هاي روحی و
فکري مردم را در پی دارد و سبب بزرگ شدن سفره مردم، رونق، ایجاد آرامش، افزایش امنیت در جامعه و خنثی شدن دسیسه هاي

 
دشمنان این مرز و بوم می شود. 

دره وزمی با اشاره به مؤلفه اول بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر امر حمایت از تولید و اقتصاد و تاکیدات مکرر مقام معظم رهبري در
این زمینه، ذکر کرد: ما در این چند سال به کمک فعالین اقتصادي در استان کردستان تلاش کردیم منطبق بر این سیاست ها حرکت
کنیم و با استفاده از ظرفیت هاي داخلی استان و رفع موانع تولید مسیرمان را براي فرآوري معادن استان مشخص کرده و خوشبختانه
این مسیر را عملیاتی کردیم؛ افتخار می کنیم که امروز در سطح ملی از فولاد کردستان یاد می کنند و این ثمره ي دنبال کردن

 
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی است. 



وي عنوان کرد: سال گذشته در استان کردستان 4 هزار و 500 کیلوگرم طلاي خالص تولید شد و افتخار می کنیم که به اقتصاد کشور
کمک کردیم چرا که جداي از یک هزار و 230 نفر اشتغال مستقیم همزمان با ارزش افزوده، مالیات و حقوق دولتی در معدن طلا؛

 
براي کشور ارزآوري هم کردیم. 

رئیس سازمان صمت کردستان افزود: امروز به همت مدیران و فعالان اقتصادي استان کردستان 300 هزار تن مواد اولیه پتروشیمی
تولید می کنیم و روزانه 50 کامیون تولید مواد پتروشیمی به سایر نقاط کشور ارسال می شود.این یعنی حدود 250 تریلی به صورت

 
مداوم محصول پتروشیمی سنندج را حمل می کنند. 

دره وزمی گفت: امروز با افتخار اعلام می کنم روزانه 18 هزار حلقه لاستیک خودرو در کارخانه بارز کردستان تولید و به تمام نقاط

 
کشور ارسال می شود. 

وي با ابراز خوشحالی از جدیت و تحرك تولیدکنندگان در شهر مرزي بانه گفت: شهرستان بانه امروز به یک قطب تولید در استان
تبدیل شده که ماحصل آن واحدهایی است که بعضا تا 300 نفر به کار گیري کرده اند و افرادي که سابقا ناچار به کولبري بودند امروز

 
در واحدهاي تولیديِ صادرات محور شرافتمندانه مشغول به کار و خدمت به بخش صنعت این کشور هستند. 

 
دره وزمی همه این اقدامات افتخارآمیز نتیجه زحمات تولید کنندگان و سربازان اقتصادي است و ازمصادیق بارز اقتصاد مقاومتی است. 

رئیس سازمان صمت کردستان خاطرنشان کرد: من معتقدم هر مسئولی در هر جایگاه و مقامی با وسعت نظر و سعه صدر و آینده
نگري به این استان نگاه کند و در راه رفع موانع تولید قدمی بر دارد و به ایجاد رفاه، امنیت، آرامش مردم، اقتصاد کشور و تقویت نظام
کمک کرده و حرمت خون شهدا را حفظ کرده است.چراکه فراهم نمودن رفاه و آرامش براي مردم مصداق پاسداري از حرمت خون

 
شهداست. 

منبع: خبرگزاري ایسنا



رسانه و روابط عمومی؛ در برابر هم یا برابر هم

شماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/07/08
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

روابط عمومی از رسانه جداست. وظیفه رسانه کندن چاله و کسب اطلاعات و ایجاد چالش براي سازمان است و سازمان نیز
اگر حوصله داشت و خواست، اقدام به پاسخگویی در این زمینه خواهد کرد.

روابط عمومی از رسانه جداست. وظیفه رسانه کندن چاله و کسب اطلاعات و ایجاد چالش براي سازمان است و سازمان نیز اگر

 
حوصله داشت و خواست، اقدام به پاسخگویی در این زمینه خواهد کرد. 

میزگرد تخصصی گسترش نیوز با موضوع چگونگی تعامل روابط عمومی و رسانه، با حضور چهره هاي شناخته شده روابط عمومی و
روزنامه نگاري خسرو رفیعی، احمد پاکزاد، امیرعباس تقی پور، ناصر بزرگمهر و ابراهیم رستمیان مقدم برگزار شد. در این میزگرد، مهم
ترین چالش هاي موجود که مسیر ارتباط سازنده میان این دو بخش اصلی در حوزه اطلاع رسانی را ناهموار کرده، مورد نقد و بررسی
قرار گرفت. با کالبد شکافی مباحث تخصصی در نهایت چند آسیب اصلی درباره تعامل روابط عمومی ها و رسانه ها مشخص و

 
راهکارهایی نیز براي رفع این موارد پیشنهاد شد. 

 
 

میلاد محمدي: بحث اصلی ما آسیب شناسی روابط میان رسانه ها و مدیران روابط عمومی در سازمان هاست. در یک تعریف قدیمی
گفته شده که روابط عمومی قرار است یک اتاق شیشه اي باشد و به عنوان قلب تپنده هر سازمانی باید بتواند یک فضاي شفاف و

 
مشخص از عملکرد سازمان ها ارائه دهد. 

اما از زاویه نگاه یک اهل رسانه اگر بخواهم به این موضوع نگاه کنم، اینطور به ذهن می رسد که روابط عمومی براي رسانه در قالب
یک بن بست اطلاعاتی است. تجربه من به عنوان یک رسانه اي این بوده که اگر ما مدیر موردنظر خود را براي مصاحبه از هر طریق
جز حوزه روابط عمومی پیدا کردیم، احتمالا به نتیجه می رسیم. اما اگر به هر دلیلی ارتباط با مدیر مورد نظر به طور مستقیم مقدور

 
نشد و خبرنگار مجبور به ارتباط گیري با روابط عمومی بود، باید فاتحه آن مصاحبه را خواند! 



عمدتا روابط عمومی ها، رسانه را پس می زنند یا اگر بخواهند همکاري داشته باشند، سوالات را از خبرنگار می گیرند، سپس جواب ها

 
را با عبور از هزار و یک فیلتر و سانسور براي او می فرستند. این چالشی است که ما مدام با آن دست به گریبان هستیم. 

به عقیده اغلب همکاران رسانه اي من، متاسفانه امروزه تعامل میان روابط عمومی ها و رسانه تقریبا به صفر رسیده است. با این وجود

 
براي برقراري تعامل میان رسانه ها و روابط عمومی ها چه راهکارهایی وجود دارد؟ 

ابراهیم رستمیان مقدم: موضوعی که مطرح شد جنبه هاي مختلفی دارد. به عقیده من مطلق گرایی در این بحث مضر است. اینکه
بگوییم یک طرف مقصر است و یک طرف مظلوم، نگرش درستی نیست. ما در جامعه اي زندگی می کنیم که در حوزه هاي ارتباطات
اجتماعی و رسانه با مشکلات متعددي دست به گریبان هستیم و این مشکلات در باقی بخش ها نیز کم وبیش دیده می شود. ما از
انقلاب مشروطه تا کنون مدام تلاش کرده ایم به نحوي در مناسبات اجتماعی خود مدرنیته را به کار بگیریم و تفکیک قوا را مدنظر
قرار دهیم. همچنین احترام به خواسته مردم را مدنظر قرار داده و مطبوعات آزاد را به عنوان رکن چهارم مشروطیت و دموکراسی در

 
رأس امور داشته باشیم. ما به نحوي همواره در دوران گذار بودیم. 

 
 

پس از انقلاب اسلامی، پس از مدت کوتاهی نقش رسانه ها و حوزه پاسخگویی را تضعیف کردیم. در دوره هایی مانند دوره اصلاحات،

 
در این بخش رونق داشتیم. پس از آن، دوباره به کما رفتیم. بنابراین ما همواره در این زمینه دچار افت و خیز و نوسان بوده ایم. 

در این اوضاع و شرایط، روابط عمومی هایی هم داریم که بسیار حرفه اي عمل می کنند و از سویی نیز روابط عمومی هایی هستند که

 
به شدت عقب مانده اند و روابط عمومی هایی هم هستند که بینابین عمل می کنند. 

رسانه ها نیز دقیقا همین گونه هستند که این امر به نوع نگاه مدیریتی در آن سیستم باز می گردد، چراکه ارتباطات اجتماعی و روابط
عمومی بخشی از تکالیف مدیریتی است. به عبارتی نمی توان در تشکیلاتی که مدیر عقب مانده دارد و در مقابل مسائل و مشکلات
پنهان می شود و اهل شفافیت نیست و برنامه اي براي اداره سیستم خود ندارد، روابط عمومی هوشمند، عاقل و پاسخگویی داشته
باشیم. بنابراین به این نتیجه می رسیم که نوع نگاه مدیریت با رشد روابط عمومی رابطه مستقیمی دارد. این موضوع درباره رسانه ها
نیز صدق می کند. رسانه ها اگر به نهادهاي قدرت و ثروت وابستگی داشته باشند طبیعتا نخواهند توانست وظایف حرفه اي خود را
درست انجام دهند و اگر نگاه حرفه اي و نیروي حرفه اي نیز در این رسانه ها وجود نداشته باشد آنها از مسیر اصلی خود دور خواهند

 
شد. حال تصور کنید، چنان روابط عمومی با چنین رسانه هایی همکاري کنند، چه اوضاعی را براي کشور پدید خواهند آورد. 

احمد پاکزاد: طرح سوال را یک بار دیگر با یکدیگر بررسی کنیم. اصلا چه کسی گفته که روابط عمومی باید اتاق شیشه اي باشد؟ یک



سازمان چه وظیفه اي نسبت به پاسخگویی به رسانه ها دارد؟ یک زمانی من می گفتم اگر تمام روابط عمومی ها تصمیم بگیرند که
همه باهم خبر فکس نکنند، خبرگزاري ها صفحاتشان خالی خواهد شد و روزنامه ها سفید چاپ خواهند شد. روابط عمومی بخشی از

 
نهاد یک سازمان است. در واقع یک ارگان و اندامی است که وظیفه بقاي سازمان را بر عهده دارند. 

بخش مدیریت مالی، منابع مالی و سرمایه اي را در یک شرکت مدیریت می کند. بخش مدیریت بازرگانی، ورود مواد اولیه و بخش
هاي اجرایی نیز چرخ دنده هاي سازمان را مدیریت می کنند. در نهایت روابط عمومی در حوزه مدیریت اطلاعات عمل می کند. به
تعبیر دیگر، وظیفه روابط عمومی، مدیریت اطلاعات در راستاي بقاي سازمان است. پس قرار نیست ما اتاق شیشه اي داشته باشیم و

 
روابط عمومی اطلاعات محرمانه خود را در اختیار رسانه ها قرار دهد. 

 
 

اساسا ما به کسی پاسخگو هستیم که به ما قدرت داده است. من به عنوان مدیر روابط عمومی از مدیر مافوق خود قدرت گرفته ام و به
او پاسخ خواهم داد. مدیر مافوق من از افکار عمومی قدرت نگرفته که به آنها پاسخ دهد. ساختارهاي انتقال قدرت کاملا روشن است.
پس هنگامی که من از افکار عمومی قدرت نگرفته ام الزامی هم به پاسخگویی به آنها ندارم. سازمان ها باید به کسانی که منابع آنها را

 
تامین می کنند، پاسخگو باشند. 

همه چیز را هم نباید دولتی نگاه کرد. در بخش خصوصی به وضوح مشخص است که صاحبان سرمایه، قدرت را به مدیران اجرایی داده
اند. پس آنجا هم مدیر اجرایی به بخش بالادستی خود پاسخگو است. رسانه هاي ما مدت هاست در کسب اطلاعات ضعیف هستند. در
زمان ارتباط گرفتن با مدیر دولتی یا خصوصی از وي سوال تخصصی نمی پرسند، بلکه می پرسند چه خبر؟ یعنی رسانه اصلا نمی داند

 
که دنبال چیست! 

آیا واقعا رسانه هاي ما توانایی داستان سازي دارند؟ من این موضوع را بسیار ضعیف می بینم. به همین دلیل حجم مطالب تولیدي در
رسانه هاي ما به شدت پایین است. بنابراین اگر از دو جنبه به این موضوع نگاه کنیم درمی یابیم که روابط عمومی از رسانه جداست.
وظیفه رسانه کندن چاله و کسب اطلاعات و ایجاد چالش براي سازمان است و سازمان نیز اگر حوصله داشت و خواست، اقدام به

 
پاسخگویی در این زمینه خواهد کرد. 

در این باره بهتر است روابط عمومی هاي حرفه اي را بررسی کرده و ببینیم ارتباط با رسانه اولویت چندم آنهاست! رسانه ابزاري در
اختیار روابط عمومی است. متاسفانه روزنامه نگاران سیاهی لشکر داستان هایی هستند که روابط عمومی ها ایجاد می کنند. این یک
جمله چالش برانگیزي است و امکان دارد بعد از انتشار این سخنان، دوستان رسانه اي به من حمله کنند. پس ارتباط با رسانه نه

وظیفه است و نه تکلیف، بلکه ابزاري است که به عقیده من در اولویت هفتم یا هشتم روابط عمومی ها قرار دارد. 



البته نباید فراموش کنیم که در حدود یک دهه گذشته در بخش دولتی، روابط عمومی سیر نزولی شدیدي داشته به طوري که اداره
کل روابط عمومی به مرکز اطلاع رسانی تبدیل شده است. یعنی بحث روابط عمومی یک کار رسانه اي شده است. بخشنامه اي سابق
بر این صادر شده بود که مدیران روابط عمومی سخنگوي نهاد هاي اجرایی شوند و اگر مدیران روابط عمومی توان این کار را ندارند،

 
مدیر مربوط عوض شود. 

در بخش خصوصی اما شرایط فرق دارد. روابط عمومی به دلیل ایجاد فضاي رقابت رشد کرده است. در بخش صنعت و بخش خصوصی

 
ما مدیران روابط عمومی حضور دارند که همه کاره سازمان متبوعه خود هستند و بسیار هم خوب رشد کرده اند. 

باز هم تاکید می کنم که وظیفه روابط عمومی ها اطلا رسانی نیست و این وظیفه رسانه است که اطلاعات را کسب کند و هیچ کس
هم لازم نیست به رسانه اطلاعات دهد. روابط عمومی ها به عنوان یک دورازه بان اطلاعاتی را منتقل می کنند که مسیر سازمان را
هدایت کنند. اگر رسانه ها خواهان آن هستند که رابطه خوبی با روابط عمومی ها داشته باشند این اتفاق از سر رفاقت به وجود نخواهد

 
آمد، بلکه از طریق چالش هایی است که رسانه ها براي سازمان ها ایجاد می کنند. 

میلاد محمدي: آقاي پاکزاد شما در خلال صحبت هاي خود عنوان کردید که روابط عمومی ها براي رسانه ها داستان روایت می کنند.
این موضوع همان بن بستی است که من در صحبت هاي خود عنوان کردم. مشخصا داستان یعنی اطلاعات غیرمستند! سازمان ها
یکسري اطلاعات محرمانه دارند و وظیفه خبرنگار این است که به هر نحوي شده به این اطلاعات دست پیدا کند. روابط عمومی به

 
داستانی که خودش می خواهد را روایت می کند پس این داستان می تواند هر چیزي باشد به جز واقعیت. 

خسرو رفیعی: ما باید در گام نخست تعریف روابط عمومی را بشناسیم. یکی از وظایف روابط عمومی خبررسانی است. روابط عمومی
براي بقاي سازمان خود باید اقداماتی انجام دهد که این وظیفه سنگینی براي روابط عمومی ها ایجاد می کند. متاسفانه این روزها

 
روابط عمومی را با یک مرکز اطلاع رسانی اشتباه گرفته ایم. 

روابط عمومی براي خوشنام کردن سازمان خود یکسري وظایف عمده دارد که یکی از این وظایف خبر است. بخش خصوصی بر خلاف
سازمان هاي دولتی بر اهمیت روابط عمومی واقف شده و متوجه شده اند که از طریق روابط عمومی خود بسیاري از اقدامات را می
توانند انجام دهند و روابط عمومی می تواند براي برند سازمان اقدامات قابل توجهی ارائه دهد و اجازه ندهد که سازمان متبوعش با

 
ضرر یا ضعف روبه رو شود. 

عمدتا روابط عمومی ها، رسانه را پس می زنند یا اگر بخواهند همکاري داشته باشند، سوالات را از خبرنگار می گیرند، سپس جواب ها

 
را با عبور از هزار و یک فیلتر و سانسور براي او می فرستند. این چالشی است که ما مدام با آن دست به گریبان هستیم 

امیرعباس تقی پور: من معتقدم این موضوع، بسیار چند لایه و پیچیده است و مواردي که در این جلسه مطرح شد، خود نشان از
گستردگی این موضوع دارد. تعامل بین رسانه و روابط عمومی یک مبحث بسیار کلی است؛ بنابراین اگر قصد داریم از این موضوع

 
نتیجه بگیریم باید بحث را به صورت جزئی تر پیش ببریم. 



 
 

به همان دلیلی که می گوییم روابط عمومی بخشی از سازمان است و بخشی از وظایف مدیریت سازمان را به عهده دارد به همان دلیل
و براساس تعاریف انجمن جهانی روابط عمومی باید بدانیم که این نهاد تلاش می کند پشتیبانی و تفاهم کسانی که با آنها سرو کار

 
دارد را به دست بیاورد. 

این موضوع به ما حکم می کند که تعامل با رسانه را به عنوان یک وظیفه در مسیر روابط عمومی موفق بدانیم. بنابراین یکی از مهم
ترین و اصلی ترین وظایف روابط عمومی اطلاع رسانی است. وقتی درباره روابط عمومی صحبت می کنیم باید حدود و ثغور آن
مشخص باشد. اطلاعات یک سازمان دسته بندي مخصوص به خود را دارد. من هم موافقم که رسانه ها لزوما نباید به تمام اطلاعات
محرمانه سازمان ها دسترسی داشته باشند، چراکه در برخی مواقع، منافع کسانی که سازمان ها با آنها سرو کار دارند به خطر می افتد.

اما درست و به موقع منتشر شدن اطلاعات می تواند در جهت منافع مخاطبان سازمان تلقی شود؛ بنابراین باز هم تاکید می کنم که
یکی از وظایف روابط عمومی ها حتما تعامل با رسانه هاست. اگر این تعامل حرفه اي و مبتنی بر احترام و نه دخالت در وظایف روابط

 
عمومی و توأم با اخلاق حرفه اي باشد، به طور قطع ثمربخش خواهد بود. 

فراموش نکنیم که رسانه نیز باید وظایف خود را بشناسد و احساس نکند که در هر زمانی که خواست بتواند به اطلاعات مورد نظرش و
فردي که براي مصاحبه انتخاب کرده دسترسی داشته باشد. یعنی روابط عمومی این حق را دارد که به عنوان مثال به جاي مدیرعامل،

 
معاون مدیرعامل را به منظور پاسخگویی در خدمت رسانه ها قرار دهد. 

امروزه رسانه ها خواهان آن هستند که در هر لحظه با مدیران ارشد سازمان ها ارتباط بگیرند. حال به این موضوع توجه کنید که تعداد
رسانه ها زیاد و مدیر ارشد سازمان تنها یک نفر است. حال روابط عمومی چگونه می تواند زمان را مدیریت کند؟ اگر روابط عمومی ها
و رسانه ها هر کدام وظایف خود را دقیق بشناسند و نسبت به آنها آگاهی کافی داشته باشند، فضاي تعامل حرفه اي و اخلاقی به وجود
خواهد آمد. متاسفانه بسیاري از کلمات مثبت، بار منفی پیدا کردند. در این زمینه باید عنوان کرد که تعامل حرفه اي و اخلاقی به
معناي خریدن رسانه یا اعطاي کارت هدیه به خبرنگار نیست. منظور درك متقابل براي رسیدن به اهداف مدنظر یعنی افزایش آگاهی

 
افکارعمومی است. 

روابط عمومی و رسانه ها در بسیاري از نقاط همپوشانی نیز دارند. اگر این اتفاق {تعامل متقابل} رخ دهد هم منافع سازمان که جداي

 
از منافع مخاطب نیست و هم منافع رسانه تامین خواهد شد. 

در جلسه امروز همچنین میان روابط عمومی دولت و بخش خصوصی مقایسه اي شکل گرفت. باید بدانیم که روابط عمومی بخش



 
خصوصی از نظر ساختاري نسبت به روابط عمومی بخش دولتی متفاوت است بنابراین باید متفاوت بررسی شود. 

متاسفانه ما در بخش دولتی در صدد هستیم تمام بار سازمان را بر دوش روابط عمومی قرار دهیم. روابط عمومی یک بخش بسیار مهم
مانند معاونت هاي تخصصی سازمان است. در این سازمان ها عمده روابط عمومی را به عنوان یک اداره کل مستقل خطاب می کنند.
علت این کار شاید این باشد که عدالت ارتباطی و رسانه اي در تمام سازمان با هماهنگی مدیریت ارشد سازمان ساري و جاري شود.

 
اگر روابط عمومی به یک معاونت تبدیل شود شاید نتواند آن عدالت رسانه اي و ارتباطی را در کل سازمان برقرار کند. 

ما در ساختاري مشغول به فعالیت هستیم که بخش زیادي از مدیران آن متاسفانه و به دلایل متعدد براساس صلاحیت هاي فردي و
تخصصی انتخاب نمی شوند. در سازمان هاي دولتی و بسیاري از وزارتخانه ها می بینیم که مدیران براساس روابط و سفارش منصوب
می شوند. طبیعتا چنین مدیري نمی تواند حافظ منافع مخاطبان سازمان باشد. طبیعتا این مدیر، مدیري خواهد بود که به شدت
نسبت به از دست دادن جایگاه خود هراسان است. چنین فردي به طور حتم به روابط عمومی خود اجازه نفس کشیدن نخواهد داد. به
همین منظور مجبور است از روابط عمومی غیرمتخصص استفاده کند. اینجاست که این روابط عمومی غیرمتخصص رسانه مطالبه گر

 
را به بن بست خواهد کشاند. 

ما به کسی پاسخگو هستیم که به ما قدرت داده است. من به عنوان مدیر روابط عمومی از مدیر مافوق خود قدرت گرفته ام و به او

 
پاسخ خواهم داد. مدیر مافوق من از افکار عمومی قدرت نگرفته که به آنها پاسخ دهد 

وظیفه روابط عمومی تسهیلگري است تا خبرنگار وارد سازمان شود، سوالات خود را مطرح کرده و بتواند به پاسخ پرسش هایی که به
نیابت از مخاطبان خود مطرح کرده دست پیدا کند. اگر روابط عمومی این تسهیلگري را انجام نداد شک نکنید که آن روابط عمومی

 
غیرحرفه اي و آن ساختار معیوب است. 

در واقع روابط عمومی هاي ما در ساختاري کار می کنند که عمده کارمندانش بی انگیزه هستند و انگیزه اي براي کار ندارند. اگر ما به
این باور برسیم که فعالیت روابط عمومی ها در بستر ساختاري معیوب انجام می شود، انتظاراتمان از روابط عمومی ها منصفانه تر

 
خواهد شد. 

من به شخصه مخالف رشد رسانه ها نیستم اما رشد قارچ گونه رسانه هایی که ساختار رسانه اي ندارند، به شدت مشکل آفرین است.
تعداد رسانه ها در شرایطی افزایش پیدا کرده که نیروي انسانی متخصص در این رسانه ها وجود ندارد. در برخی رسانه ها یک خبرنگار

 
کمترین شناختی از کارکردها و ماموریت هاي یک سازمان ندارد. 

طبیعی است که این مدل رسانه ها و روابط عمومی نخواهند توانست به زبان مشترکی برسند. حال خبرنگار متصور است که روابط

 
عمومی راه را بر او بسته و روابط عمومی نیز به این قطعیت رسیده که خبرنگار صلاحیت ندارد در این حوزه وارد شود. 

میلاد محمدي: پس صحبت هاي ما به اینجا رسید که رسانه و روابط عمومی باید با هم تعامل داشته باشند و یک وظیفه دوسویه براي

 
هر دو آنهاست که اطلاعات موجود را در یک ساختار و چارچوب منطقی به مخاطبان ارائه کنند. اما باز هم به بن بست می رسیم. 

نکته اي که مد نظر من بود این است که در این روند چالشی وجود دارد. حالا نه به این معنا که این چالش را صرفا روابط عمومی ها
به وجود آورده اند. حتما در برخی موارد رسانه ها هم کوتاهی دارند. فکر می کنم موضوع عدم شناخت کافی بر حوزه هاي مورد بحث

 
ما هم شامل رسانه هاست، هم شامل روابط عمومی ها! 



امیرعباس تقی پور: باید نگاه حرفه اي و منصفانه داشته باشیم. در همین اوضاع و احوال روابط عمومی حرفه اي داریم، رسانه حرفه اي
هم داریم. روزنامه هاي ما متاسفانه به دلایل متعدد دچار آفت شده و به دلایل زیادي صفحات خود را کم کرده اند. همین روزها هم
شنیدیم یکی از روزنامه هایی که در سال هاي اخیر تحقیقات حوزه اجتماعی آن بسیار خبرساز بوده، به دلیل مسائل و مشکلات

 
مختلف به قدري لاغر شده که به 8 صفحه رسیده است. 

احمد پاکزاد: بهتر است ما رسانه را به طور کلی آسیب شناسی کنیم تا ببینم اشکال رسانه ها کجاست. در این زمینه موضوعی که
بسیار اهمیت دارد، این است که ما در هر صورت به رسانه نیاز داریم. این رسانه صرفا نباید یک روزنامه باشد. رسانه می تواند یک

 
تبلیغ تلویزیونی باشد یا یک پوستر. 

مدیریت اطلاعات در چارچوب فعالیت هاي اقناعی و ارتباطی به منظور جذب مشارکت مخاطبان سازمان در راستاي تحقق اهداف

 
کلان و خرد سازمان تعریف کامل دیگري از روابط عمومی است که من باید به صحبت ها قبل خودم اضافه می کردم. 

اشکال اصلی در رسانه ها این است که روابط عمومی را به چالش نمی کشند و برخی رسانه ها خود را کاملا وقف گروه خاصی می
کنند و این نشان می دهد قدرت و سرمایه خود را از جاي دیگري گرفته اند. که البته من با این مدل رسانه ها هم مشکلی ندارم و

 
نمی خواهم آرمانی صحبت کنم. این نوع از رسانه ها هم حق ظهور و بروز و فعالیت دارند. 

حال سوال اینجاست که رسانه هاي ما چقدر واقعا توان کار اثرگذار دارند؟ چند درصد کارمندانی که در رسانه هاي ما مشغول به
فعالیت هستند تحصیلکرده رشته روزنامه نگاري هستند؟ چند درصد آنها قلم به دست هستند و می توانند یک خبر بنویسند؟ چند
درصد آنها می توانند یک گزارش درست با چارچوب هاي علمی و منطقی بنویسند؟ چند درصد آنها می دانند که براي ورود به یک

 
عرصه و براي کسب اطلاعات بیشتر باید از پشت میز خود بلند شوند و در سطح جامعه کسب اطلاعات کنند. 

عزیزي 20 سال پیش یادداشتی نوشت که همچنان در گوشه ذهن من مانده است. او در این یادداشت خبرنگار را با عنوان «خبرگیر»
خطاب کرده بود. مسئله این است که روزنامه هاي ما امروزه چه مقدار تیراژ دارند؟ چند درصد از جامعه همچنان روزنامه می خوانند؟
آیا روزنامه ها توانسته اند خود را با شرایط کنونی وقف دهند؟ خبرنگار موظف است خودش دنبال اطلاعات بدود! خودش باید روابط
عمومی ها و سازمان ها را به چالش بکشد و از آنها اخبار و اطلاعات دسته اول در بیاورد! براي بقاي رسانه ها راهی جز این وجود

 
ندارد. 

خسرو رفیعی: ما درك درستی از روابط عمومی در سازمان هاي خود نداریم و اگر بتوانیم شرایطی ایجاد کنیم که سازمان هاي ما
نقش روابط عمومی را بهتر درك کنند حتما بسیاري از مشکلات حل خواهد شد. روابط عمومی مدعی العموم جامعه است این تعریف
با نگاه آقاي پاکزاد در تقابل است اما به طور کلی اگر تعریف روابط عمومی را بدانیم در خواهیم یافت که روابط عمومی؛ بازاریابی،

 
تبلیغات و خبر نیست. روابط عمومی یک جایگاه گسترده دارد. 



 
 

باید بتوانیم روابط عمومی را وادار کنیم، مستقل باشد. یک مدیر روابط عمومی در درجه اول باید تخصص داشته و یک مرجع این
تخصص را تایید کند. متاسفانه چنین مرجعی در کشور وجود ندارد و ما کارشناس جوان و بی تجربه اي را در رأس روابط عمومی
سازمان قرار می دهیم یا در برخی مواقع نیز مدیر با تجربه اي که هیچ تخصصی در زمینه روابط عمومی ندارد را در رأس روابط
عمومی قرار می دهیم. مثالی می زنم! براي تعیین کارمندان بخش حفاظت و حراست در یک سازمان، از چند نهاد مشخص تاییدیه

 
دریافت می شود اما متاسفانه براي انتخاب مدیر و کارمندان روابط عمومی ها از هیچ مرجع یا نهادي تاییدیه دریافت نمی شود. 

در مقابل باید به این موضوع نیز توجه داشت که متاسفانه تعداد رسانه هاي قدرتمند ما هم محدود است. هرچند هر روز بر تعداد
خبرگزاري ها، سایت هاي خبري و روزنامه ها اضافه می شود اما کیفیت لازم را ندارند. در امریکا دو خبرگزاري رسمی وجود دارد. اما
ما چنین مکانیسمی را در کشور خود تعریف نکرده ایم. سوال اینجاست که آیا واقعا براي کشوري مثل ایران به این مقدار رسانه

 
احتیاج داریم؟ 

در حالی رسانه باید بتواند به طور مستقل سازمان ها را وادار به پاسخگویی کند، اما به دلیل تیراژ پایین روزنامه ها و قیمت بالاي
فروش، مجبور است صرفا مجیزگوي روابط عمومی باشد تا از این طریق و با هدف جذب آگهی و تبلیغات درآمد کسب کنند. هرچند

 
رسانه موظف است جایگاه تبلیغ را با خبر از هم جدا کند. 

درباره نحوه تعامل رسانه با روابط عمومی ها معتقدم رسانه نباید خبري را که روابط عمومی در اختیارش قرار می دهد منتشر کند،
چراکه مشخص است آن خبر، تبلیغ سازمان متبوع است. رسانه هاي ما موظفند روابط عمومی ها را پاسخگو کنند. باید به این موضوع
نیز توجه داشت که مدیران ما در این زمینه ضعیف عمل کرده اند. مدیران ارشد مطالبه منطقی نداشتند که دست آخر روابط عمومی
هایشان، با کارت هدیه برخی خبرنگاران را بنده سازمان می کنند. اگر ما بخواهیم این رویه را اصلاح کنیم هیچ راهی نداریم جز اینکه
رسانه ها با صراحت بیان، بخش هایی که سازمان ها در آنها مشکل دارند را مطرح کرده و سازمان ها را مجبور به پاسخگویی کنند. اگر

 
نقاط ضعف سازمان ها برملا شود هم براي آن سازمان و هم براي رسانه ها مفید خواهد بود. 

باز هم تاکید می کنم که ما امروز با چالش بزرگی روبه رو هستیم. آن چالش این است که روابط عمومی ها خود را در جایگاه رسانه ها

 
قرار داده و خبر تولید می کنند. این جایگاه روابط عمومی نیست. 

این موضوع باید حل شود و کلید حل این مشکل نیز در اختیار رسانه هاست تا با نقد این موضوع موجب حل این چالش شوند.
امیدوارم خروجی دانشگاه هاي ما در حوزه رسانه کاربردي تر و اصولی تر باشد. این روزها متاسفانه برخی دانشگاه هاي کشور در
آموزش هاي تخصصی ضعف دارند و خروجی آنها دانشجویانی است که اصول اولیه خبرنگاري و روزنامه نگاري را به درستی فرا نگرفته



 
اند. 

امیرعباس تقی پور: یکی از اشکالاتی که ما به قانون مطبوعات خودمان وارد می کنیم این است که این قانون تصریح می کند؛ براي
تاسیس یک رسانه باید از هیات نظارت، مجوز دریافت کند. اتفاقا ما بر این باوریم که تشکیل یک رسانه به مجوز احتیاج ندارد. هر
مجموعه حرفه اي و هر شرکتی که احساس می کند می تواند یک رسانه داشته باشد باید این رسانه را ایجاد کند. این امر باعث می
شود تعداد رسانه ها بیشتر شود. گفتنی است که تیراژ روزنامه ها ابدا به روابط عمومی ها ارتباطی ندارد، ساختار حرفه اي در روابط
عمومی مطالبه از رسانه هاست. اگر اشتباه نکنم کشور امریکا با احتساب شبکه هاي رسانه اي و کمپانی هاي رسانه اي، بیش از 1300

 
روزنامه دارد. 

احمد پاکزاد: بسیاري از روابط عمومی هایی که در این جلسه مورد خطاب ما قرار دارند، عموما روزنامه نگار هستند. چون کار
مطبوعاتی کرده ، سر از سازمان هاي گوناگون درآورده اند و سپس با تفکر روزنامه نگاري و عادت به اینکه هر آنچه دیدند را باید
عمومی کنند، نزد رئیس سازمان می روند. بعد از مدتی با این چالش از سوي مدیران خود روبه رو می شوند که چرا تمام اطلاعات

 
موجود را منتشر کردند؟ 

در حوزه تکثر رسانه ها که مطرح شد، لازم می بینم گریزي به گذشته بزنم. حدود 30 سال پیش تبلیغات ایران وضعیت اسفناکی
داشت و حدود 6 شرکت تبلیغاتی مجوز این کار را داشتند. بعد از گذشت زمان، تعداد شرکت هایی که به این منظور وارد عرصه شده
بودند، افزایش یافت و فضاي رقابتی ایجاد و همین فضاي رقابتی موجب شد حوزه تبلیغات کشور دچار تحول شده و رشد خوبی داشته
باشد. درباره رسانه ها نیز این موضوع صدق می کند. بنابراین هر قدر تعداد رسانه ها افزایش پیدا کند، فضا رقابتی تر و در نتیجه

 
روزنامه نگاري و رسانه کشور دچار رشد خواهد شد. 

امروزه همه رسانه ها در حال تخصصی شدن هستند. روزگاري روزنامه کیهان و اطلاعات چاپ می شد که مردم براي خرید این
روزنامه ها مقابل کیوسک ها صف می کشیدند. در این روزنامه ها بیشتر موضوعات روز به چاپ می رسید. اما امروزه اکثریت قریب به

 
اتفاق رسانه ها در حال تخصصی شدن هستند و این تخصصی شدن تعدد رسانه ها را توجیه می کند. 

اما دسته بندي هاي رسانه اي هم باید در مسیر این تخصصی شدن قرار بگیرد. سازمانی که به عنوان مثال در حوزه بهداشت و درمان
فعالیت می کند، چرا باید به یک رسانه ورزشی پاسخگو باشد؟ من در سازمان A هستم و گروه ذي نفعان من هم در یک جامعه
مشخص است. رسانه هاي آنها نیز مشخص است. اگر تعداد ذي نفعان من محدود است از رسانه هاي میان فردي و مستقیم استفاده
می کنم و اگر مقداري توده مخاطبانم افزایش یافت از رسانه هاي تخصصی استفاده می کنم. قرار نیست من از همه رسانه ها و روزنامه

 
ها استفاده کنم. 

تخصص گرایی و دانش در رسانه ها باید تقویت شود. پیشنهاد می کنم رسانه ها توان گزارش نویسی را با برگزاري کلاس هاي
آموزشی در نیروهاي خود تقویت کنند، بعد از انجام این اقدامات ببینید کدام سازمان یا روابط عمومی جرأت دارد که پاسخگوي آنها
نباشد. هیچ خط قرمزي براي رسانه ها وجود ندارد مگر اینکه اتهام بزنند یا وارد حریم خصوصی افراد شوند. نباید فکر کنیم آزادي

 
مطبوعات یعنی هر کاري که دلمان می خواهد انجام دهیم. 

ابراهیم رستمیان مقدم: شما بحث را با موضوع آسیب شناسی مناسبات روابط عمومی و رسانه ها آغاز کردید. اما در این جلسه مطرح
شد که روابط عمومی براي رسانه به معنی بن بست است. بحث ما در شروع این جلسه این بود که ما نباید موضوعات را به طور مطلق
ببینیم. ما باید به جامعه آموزش دهیم و نباید مسائل را سیاه وسفید ببینیم. بنابراین باید از کلی گویی و مطلق گرایی اجتناب کنیم.



 
اینکه ما بگوییم عملکرد تمام روابط عمومی ها افتضاح است یا رسانه ها به طور کل مزدور هستند، اشتباه است. 

بحث این است که ما چگونه می توانیم روابط عمومی استاندارد داشته باشیم. این نگاه شاید نیاز جامعه ما باشد. مسئله اصلی درباره
روابط عمومی ها این است که روابط عمومی در یک بخش کوچک در شرکت هاي خصوصی کوچک به اندازه نیازهاي خود ارتباطات
اجتماعی خود را تنظیم می کند. آن روابط عمومی هم با شناسایی چالش هاي سازمان خود باید در صدد رفع چالش هاي هرچند
کوچک خود برآید. وقتی چالش پیش بیاید، شما نیاز دارید که با افکار عمومی تماس بگیرید. چالش کجا پیش می آید؟ وقتی افکار

 
عمومی شما را زیر سوال می برد. 

حال یک نهاد بسیار بزرگ دولتی به مراتب از حساسیت بیشتري برخوردار است. اینکه ما در مثال هاي خود روابط عمومی نهادهاي
دولتی و بزرگ را مثال می زنیم به این علت است که اثرگذاري آنها در زندگی مردم بیشتر بوده و مطالبات مردمی بیشتر در آنجا

 
متمرکز است. در کشوري که بخش عمده اي از سیاست و اقتصادش دولتی است این حساسیت بالاتر است. 

بنابراین روابط عمومی هاي دولتی باید استاندارد باشند و باید وظایف خود را درست انجام دهند. نکته دیگري که وجود دارد این است
که براي اینکه روابط عمومی استاندارد باشد باید تخصصی عمل کند. باید نیروي تخصصی داشته باشد و باید بر برنامه ها، سیاست ها و

 
مشکلات سازمان هاي متبوع خود اشراف داشته باشد. 

روابط عمومی نمی تواند بگوید که من به افکار عمومی اعتنا ندارم و پاسخگوي افکار عمومی نیستم. چون پولم را از جاي دیگري می
گیرم پس به رسانه و افکار عمومی پاسخگو نیستم. روابط عمومی باید به اطلاعات سیستم اشراف داشته باشد. روابط عمومی باید
مدیریت اطلاع رسانی و ارتباطات اجتماعی را در سیستم متبوع خود به نحوي مدیریت کند که همه بخش هاي سیستم آماده
پاسخگویی باشند. اگر اتفاقا رسانه هاي ما نیز در برخی مواقع تخصصی برخورد نمی کنند باید روابط عمومی ها به تصحیح این فضا

 
کمک کنند. 

در گذشته نیروهاي سرویس هاي گوناگون در روزنامه ها به مرور زمان خبرنگار تخصصی آن حوزه می شدند. یعنی خبرنگار درباره آن
حوزه اي که مسئولیت داشت هر روز کسب اطلاعات کرده و افراد صاحب نظر را رصد می کرد و به مرور، اطلاعات کارشناسی پیدا می
کرد. امرزوه مشکلی که در رسانه ها وجود دارد این است که به دلایل متعدد این روند تکامل و متخصص شدن خبرنگاران دیگر رخ
نمی دهد. یعنی خبرنگار ارزان و فاقد اطلاعات لازم فقط باید برود و خبر بیاورد که در نهایت براي مردم خروجی خاصی نخواهد

 
داشت. 

میلاد محمدي: به طور قطع نمی توان گفت نیروي متخصص در رسانه ها کم شده، بلکه نحوه اطلاع رسانی تغییر کرده است. یک
زمانی عمیق شدن روي مسائل و موضوعات، سیاست و چارچوب رسانه ها، مطبوعات، هفته نامه ها و ماهنامه ها بود. اما امروز سرعت
انتشار اخبار جاي دقت و عمق محتوا را گرفته است. بنابراین همچنان افراد متخصص را در رسانه ها داریم اما به دلیل بالا رفتن

 
سرعت انتشار اخبار و کثرت اخبار، اهمیت واکنش سریع از واکنش عمیق بیشتر شده است. 

ناصر بزرگمهر: روزنامه نگاري و روابط عمومی را باید مکمل هم ببینیم. در دانشگاه ما رشته اي داریم به نام ارتباطات. وقتی دانشجویان
وارد دانشگاه می شوند، هفتاد و دو واحد را در سال اول و دوم به صورت مشترك پاس می کنند. بعد در سال سوم تصمیم می گیرند

 
به شاخه روزنامه نگاري یا روابط عمومی متمایل شوند. 



 
 

این امر نشان می دهد علم، ریشه این دو موضوع را نزدیک به هم قرار داده است. یعنی ما دانشی به نام ارتباطات داریم که در ذیل این

 
دانش، بعضی ها کارشناس یا مدیر روابط عمومی می شوند و بعضی ها روزنامه نگار. 

واحدهاي مشترك، اساتید مشترك، دروس مشترك و رابطه مشترك نشان دهنده این است که میان روابط عمومی و روزنامه نگاري
شباهت هاي بسیاري وجود دارد. روابط عمومی و رسانه به دلایلی که گفتم در یکدیگر تنیده شده اند. بخشی از تفکیکی که می
خواهیم میان روابط عمومی و رسانه انجام دهیم، امکان پذیر است و بخشی از آن امکان پذیر نیست. مانند همان مدل دانشگاه که در
دو سال اول واحدهاي مشترك میان روزنامه نگاري و روابط عمومی وجود دارد و بعد از این دو سال مسیر آنها عوض می شود. بخش
عمده اي از تحصیلکرده هاي روابط عمومی در مطبوعات شاغل هستند. یعنی ما در رسانه ها تعداد زیادي فارغ التحصیل رشته روابط

 
عمومی داریم و از آن سمت نیز در روابط عمومی سازمان ها، فارغ التحصیلان رشته روزنامه نگاري هستند. 

ممکن است دانش روابط عمومی و دانش رسانه در جایگاه خود قرار نداشته باشند که مسائل سیاسی، اقتصادي، اجتماعی، شرایط

 
حکومت و شرایط مدیریت موجب شده، نه رسانه در جایگاه واقعی خود قرار داشته باشد و نه روابط عمومی. 

حال باید بررسی کنیم چرا روابط عمومی ها و رسانه ها در جایگاه خود نیستند و چرا تعامل میان این دو به خوبی ایجاد نمی شود.
همان طور که عنوان شد تعداد رسانه هاي ما در مقایسه با جهان اصلا زیاد نیست. یکی از مشکلاتی که داریم این است که آمارهاي ما
به روز نیستند یا به عبارتی آمارهاي ما ساخته و پرداخته ذهن خود ما است. در حالی که آمار براي گروهی مثل ما باید موضوع دقیق

 
تري باشد و مورد توجه بیشتري قرار بگیرد. 

در امریکا چند هزار رادیو محلی وجود دارد. این رادیوها، توسط یک یا دو نفر در محله هاي کوچک اداره می شوند. یعنی صداي آنها را

 
فقط چند کوچه یا خیابان می شنوند. اما در آن رادیوي محلی کلی اطلاع رسانی انجام می شود که بسیار نیز موفق هستند. 

به کشورهاي دیگري اشاره می کنم. حداقل متراژ غرفه روزنامه ها یا مجلات در فرانسه کمتر از 20 متر نیست. رسانه ها در این
کشورها مورد توجه هستند. من هم مثل آقاي تقی پور معتقدم بسیاري از جاهاي جهان هیات نظارت بر مطبوعات و فرآیند اخذ مجوز

 
وجود ندارد. 

پروفسور معتمدنژاد عنوان می کرد که در جهان دو کشور وجود دارد که هنوز براي تاسیس یک رسانه مجوز صادر می کنند که یکی از
آنها ایران است. وي در پاسخ به سوال دانشجویان مبنی بر اینکه کشور دوم کجاست؟ می گفتند که من نمی دانم! این طنز تلخی بود

که از ایشان در ذهن من و دانشجویان ایشان مانده است. 



انجمن روابط عمومی ایران، یا انجمن هاي مشابه یا کارشناسان و اساتید مرتبط، در همه این سال ها مدعی بودند و فریاد زدند که
روابط عمومی در جایگاه خود قرار ندارد. براي این موضوع بارها جلسه گذاشته شده، متن نوشته شده و در دوره هایی دولت، بخشنامه
هایی را در حوزه روابط عمومی صادر و جایگاه روابط عمومی را به بالاترین مسئول سازمان متصل کرده است، اما در عمل می بینیم

 
که روابط عمومی ها در جایگاه خود نیستند. 

روابط عمومی ها باید سخنگوي سازمان متبوع خود باشند. روابط عمومی ها به شکل سازمان یافته جایگاه مناسب خود را ندارند و
بیشتر سلیقه اي و براساس شخصیت فردي مدیر ارشد و مدیر روابط عمومی است. یعنی این دو شخص هستند که یک روابط عمومی

 
را در جایی بالا می برند و در جایی دیگر پایین می آورند. 

از آنجا که روابط عمومی هاي ما سازمان یافته نیستند و دانش ابتدایی هم درست تعریف نشده، گاهی وقت ها به دنبال حذف منتقدان
یا خریدن یک خبرنگار یا رسانه هستند. معمولا در چنین تعاملی روابط عمومی ها، به سراغ رسانه هاي درجه 3 یا 4 می روند، چراکه

 
رسانه هاي درجه یک ویژگی هاي متفاوتی داشته و به سادگی قابل خریدن نیستند. 

روابط عمومی ها به همین دلایل، دچار مشکلاتی می شوند. به عنوان مثال، بله قربان گو می شوند، تشریفاتی می شوند، مرغ عزا و
عروسی می شوند، پوسترچسبان می شوند. از سوي دیگر، شرایط به گونه اي است که هر رسانه اي به دنبال وضعیت اقتصادي مناسب
تر است. در این وضعیت، همه رسانه ها بلاتکلیف ماندند و ناچار می شوند با روابط عمومی ها به گونه اي تعامل بکنند که جایگاه

 
منتقد بودن خود و دنبال واقعیت گشتن را از دست بدهند. 

تمام آنچه در رسانه و روابط عمومی اتفاق می افتد باید به سمت و سویی برود که مدیران ارشد نظام و مسئولان باور کنند که باید
اطلاع رسانی مناسب به افکار عمومی داشته باشند. اطلاع رسانی مناسب به این معنی نیست که هیچ گونه نقدي بر آنها نشود و هیچ
چیز منفی درباره آنها گفته نشود. امروز آنچه مردم می بینند روابط عمومی هایی هستند که همیشه فقط خوبی هاي سازمان متبوع

 
خود را مطرح می کنند و رسانه هایی هستند که فقط اقدامات خوب را بازگو می کنند. 

بی شک پیشرفت جامعه یک راه حل بیشتر ندارد؛ ما باید تحمل شنیدن سخن تلخ را تمرین کنیم تا بتوانیم نقد سازنده و درست
داشته باشیم. تا لحظه اي که مدیران و کارشناسان ما در تمام حوزه ها تحمل نقد را نداشته باشند، هیچ گونه تعاملی به وجود نخواهد

 
آمد و طبیعتا پیشرفتی نیز حاصل نخواهد شد 

متاسفانه رسانه مکتوب حتی ازسوي قشر فرهیخته نیز دیگر خریدار ندارد، بنابراین تیراژ چاپ کتاب به 100 نسخه رسیده و مجموع

 
تیراژ مطبوعات ایران براساس آمار وزارت ارشاد زیر 700 هزار نسخه است. 

خسرو رفیعی: بله درباره وضعیت اقتصادي مملکت درست می گویید. اما رسانه ها نباید به روابط عمومی ها وابسته باشند، بلکه اتفاقا
باید پرسشگر باشند. به طور قطع با این پرسشگري روابط عمومی هاي ما یک قدم تغییر خواهند کرد. مدیران روابط عمومی نیز باید
داراي تجربه و تخصص روابط عمومی باشند و باید پس از ارزیابی درست انتخاب شوند. یعنی نباید انتخاب مدیر روابط عمومی دوستانه

 
یا تصادفی باشد. 

متاسفانه روابط عمومی هاي ما رقیب رسانه ها شده اند که این امر غیرحرفه اي و غیراصولی است. روابط عمومی نباید خود خبر را
تولید و ارسال کند. نکته اي که مایلم عنوان کنم این است که در شرایط اقتصادي، اجتماعی و سیاسی امروزه یک مدیر روابط عمومی



 
با تخصص و با تجربه اگر در دسته پاك ترین افراد هم باشد هنگامی که وارد روابط عمومی می شود یا فاسد می شود یا اخراج! 

احمد پاکزاد: از نظر من اولویت روابط عمومی، تعریف یک داستان و سناریویی است که تهدیدها یا فرصت هایی که متوجه سازمان

 
متبوعش می شود را به بهترین شکل ممکن به نفع سازمان استفاده کند. 

روابط عمومی ها در این میان به ابزار و وسیله نیاز دارند که بخشی از این ابزار درحال حاضر رسانه ها هستند اگر رسانه اي با روابط

 
عمومی سازمان مورد نظر همکاري نکرد، روابط عمومی حرفه اي خودش این رسانه را ایجاد خواهد کرد. 

مشکل اساسی در تعامل با رسانه ها این است که رسانه ها دنبال یک چیز هستند و روابط عمومی حرفه اي دنبال چیز دیگري. روزنامه
نگار غیرحرفه اي به منظور ارتباط با مدیران سازمان ها یا به منظور جذب آگهی با روابط عمومی سازمان ها ارتباط می گیرند و روابط
عمومی هاي غیرحرفه اي هم که به منافع سازمان خود واقف نیستند گریبان می درند که باید اطلاع رسانی درست انجام شود. این دو

 
طیف را باید کنار بگذاریم و به سراغ حرفه اي ها برویم. 

اگر رسانه و مطبوعات ما حتی اگر یک وبلاگ باشد، قدرت و نفوذ کلام داشته و کار خود را درست انجام دهد، چالشی را ایجاد خواهد
کرد و چون این چالش اصل بقاي سازمان را تهدید می کند، به طور قطع کل سازمان تمام قد وارد بازي خواهد شد. در این مسیر

 
چاره اي جز پاسخگویی به رسانه نخواهد داشت. 

در سال هایی که اشتغال در کار روابط عمومی داشتم هیچ وقت کار ارتباط با رسانه ها را در اولویت قرار ندادم و جالب است که هر گاه
در جشنواره روابط عمومی ها شرکت می کردیم، حتما یک جایزه ارتباط با رسانه را برنده می شدیم. یعنی کارهاي اصلی خود را فداي
رسانه نمی کردیم. من به عنوان یک شاگرد در حوزه روابط عمومی از مطبوعات خواهش می کنم در سازمان ها چالش ایجاد کنند در

 
این هنگام روابط عمومی که توان مدیریت کردن ندارد، مجبور خواهد شد صحنه روابط عمومی را ترك کند. 

ابراهیم رستمیان: بحث را ما به این صورت شروع کردیم که در حوزه ارتباطات اجتماعی روابط عمومی ها را جدا از شرایط کنونی

 
کشور نباید ببینیم. ما کشور در حال توسعه اي هستیم و مشکلات کشورهاي کمتر توسعه یافته را نیز داریم. 

یکی از ویژگی هاي کشور ما این است که رسانه هاي ما به گونه اي نقش احزاب و نهادها را نیز بازي می کنند، چون ما احزاب و
نهادهاي مدنی جدي نداریم که بعد از اظهارنظر هزینه بالا براي آینده خود نداشته باشند. در دنیا اصولی براي اداره چنین جامعه اي

 
تعریف شده و ما نیز در قانون اساسی این اصول را داریم اما در اجرا ضعیف هستیم. 

گروه هاي مرجع جامعه ما در هر حوزه اي باید براي کسب قدرت و اداره جامعه تلاش، فعالیت و رقابت داشته باشند. ورود به پارلمان،
تشکیل دولت و بعد از آن نقد شدن ازسوي رسانه ها و در انتها انتخاب شدن ازسوي مردم. و این سیر ادامه پیدا کند تا کشور پیشرفت

 
کند. 

وقتی سازمان هاي ما دچار چالش می شوند، نیاز دارند که اولا سیاست هاي منسجمی داشته باشند و براي اقناع افکار عمومی به
رسانه هایی نیاز دارند که این درك متقابل را از چالش هاي موجود داشته باشند. گفتنی است که ما هم در بخش روابط عمومی و هم
در بخش رسانه کمبودهایی داریم. هر جا که تا حدودي موفقیت حاصل شده جایی بوده که در دو طرف افرادي بودند که توانسته اند

 
به نقاط مشترك برسند. 



نمی توان در تشکیلاتی که مدیر عقب مانده دارد و در مقابل مسائل و مشکلات پنهان می شود و اهل شفافیت نیست و برنامه اي براي

 
اداره سیستم خود ندارد، روابط عمومی هوشمند، عاقل و پاسخگویی داشته باشیم. 

ما باید به نقش افراد و مدیریت هایی که هوشمندانه با توجه به همین کمبودها تلاش می کنند که چالش یابی کنند و با واقع گرایی
اطلاعات درست را در اختیار افکار عمومی قرار دهند، توجه ویژه کنیم. از سویی هم رسانه ها باید گوش شنوا داشته باشند و احساس
کنند که این سیستم صادقانه عمل می کند. رسانه اي که با پول ساکت می شود به وقتش ضربه اش را خواهد زد، چراکه فقط پول و

 
مزیاي خاص را می شناسد نه چیز دیگري! 

رسانه پولکی در کنار روابط عمومی باج بده شکل می گیرد. به عقیده من یکی از وظایف مهم نهادهاي مدنی در حوزه روابط عمومی ها
پاسداري از یک سري موازین و اصول حرفه اي است. یکی از دلایلی که این جلسه تشکیل شده این است که خودمان خودمان را نقد

 
کنیم. 

 
به امید روزي که نمایندگان انجمن صنفی روزنامه نگاران با انجمن روابط عمومی ایران بتوانند این چالش ها را با هم به بحث بکشند. 

ناصر بزرگمهر: بی شک پیشرفت جامعه یک راه حل بیشتر ندارد؛ ما باید تحمل شنیدن سخن تلخ را تمرین کنیم تا بتوانیم نقد
سازنده و درست داشته باشیم. تا لحظه اي که مدیران و کارشناسان ما در تمام حوزه ها تحمل نقد را نداشته باشند، هیچ گونه تعاملی

به وجود نخواهد آمد و طبیعتا پیشرفتی نیز حاصل نخواهد شد.



بورسهاي جهانی به پرواز درآمدند

منبع: روزنامه شروعشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/07/08

بیشتر شاخصهاي مهم بورسی جهان صعودي شدند.

به گزارش شروع آنلاین به نقل از رویترز ، روند احیاي
اقتصاد جهانی در سه ماهه سوم سال اگرچه سرانجام پس
از ماه ها رشد منفی بسیار کم از سر گرفته شد اما آمارهاي
رشد کمتر از چیزي بودند که در بسیاري از موارد انتظار
می رفت و این رویه در صورت تداوم بدان معنا خواهد بود
که رشد اقتصادي در سه ماهه پایانی سال نیز کمتر از حد
انتظار باشد. بازار کار و جمعیت بالاي بیکاران یکی از اصلی
ترین دغدغه هاي حال حاضر اقتصاددانان است و آن ها
نگران اند بدون رونق بازار کار، احیاي کامل مخارج مصرفی

و از سرگیري سرمایه گذاري ها ممکن نباشد. در صورتی که جریان سرمایه هاي جدید در سطوح پایین فعلی باقی بمانند، مشکل
نقدینگی بانک هاي مرکزي را وادار خواهد ساخت تا به تزریق سنگین خود به بازار ادامه دهند و این مساله داراي پیامدهایی روي

 
حوزه تورمی و نرخ هاي بهره خواهد بود. 

با نزدیک شدن به فصل سرما نگرانی ها از آغاز موج جدید تلفات کرونایی بالا گرفته است. سازمان بهداشت جهانی با هشدار نسبت به
افزایش شمار قربانیان کرونا به دو برابر گفته است تنها راه مقابله موثر با این بیماري، وحدت رویه کشورهاي جهان خواهد بود. این
سازمان همچنین با اشاره به شدت گرفتن مجدد شیوع کرونا در اروپا گفته است اوضاع در آمریکا و آمریکاي لاتین نیز کماکان در

 
شرایط بدي قرار دارد. 

تاکنون بیش از 33 میلیون و 473 هزار و 682 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و چهار هزار و 661
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 209 هزار و 601 نفر، برزیل با 141

 
هزار و 877 نفر، هند با 96 هزار و 275 نفر، مکزیک با 76 هزار و 430 نفر و انگلیس با 42 هزار و یک نفر بوده است. 

شیوع کرونا در بسیاري از کشورهاي جهان به حد نگران کننده اي رسیده است. در انگلیس متخصصان بهداشتی نسبت به بروز موج
سوم هشدار داده اند. در اسپانیا تلفات مجددا دورقمی شده است. شمار دیگري از کشورهاي اروپایی از احتمال اعمال مجدد برخی از

 
محدودیت هاي کرونایی خبر داده اند و بیم آن می رود که با وخامت اوضاع شاهد بازگشت قرنطینه هاي سراسري باشیم. 

پس از یک وقفه چند هفته اي، مقامات دولت ترامپ مجددا رایزنی خود را با سران دموکرات کنگره براي تصویب و اجرایی شدن بسته
حمایتی جدید آغاز کرده اند. نانسی پلوسی- رییس کنگره پس از دیدار با استیون منوچین- وزیر خزانه داري گفته است پیشرفت

 
هاي بیشتري در جریان گفتگوها به دست آمده اما هنوز برخی اختلاف نظرهاي مهم به قوت خود باقی است. 

دموکرات ها خواهان آن هستند که یک بسته حمایتی سه تریلیون دلاري براي حمایت همه جانبه از بخش هاي مختلف اقتصاد
اجرایی شود اما جمهوري خواهان تنها خواهان یک بسته 300 میلیارد دلاري براي حمایت مستقیم از خانوارها هستند. برخی از
کارشناسان نگران اند تاخیر در اجرایی شدن بسته جدید باعث کاهش رشد اقتصادي شود. بانک گلدمن ساکس هشدار داده است که

 
براي رسیدن به یک رشد اقتصادي بالا در سه ماهه چهارم سال، آمریکا نیازمند یک جریان نقدینگی جدید بزرگ است. 

دنیس دایک- تحلیل گر بازار در موسسه " برایت تریدینگ ال ال سی" گفت: در ماهی که گذشت شاهد نوسانات بالایی در معاملات



بودیم و این نوسانات باعث زیان قابل توجه برخی از سهامدارانی شد که سهام پرریسک را خریداري کرده بودند. این زیان باعث ترس
معامله گران از تکرار چنین اتفاقی شده و در نتیجه آن ها با احتیاط بیشتري معامله می کنند که به معناي ورود جریان نقدینگی تازه

 
کمتر به بازارهاي بورسی خواهد بود. 

 
بورس آمریکا 

نمایندگان دموکرات در کنگره از کار بر روي یک بسته محرك جدید 2.4 تریلیون دلاري خبر دادند. بخش بزرگی از اعتبار این طرح
پیشنهادي مربوط به مزایاي بیکاري افرادي خواهد بود که بر اثر کرونا شغل خود را از دست داده اند اما مشخص نیست جمهوري

 
خواهان با چنین طرح بلندپروازانه اي موافقت کنند. 

پیش از این بانک مرکزي آمریکا از حمایت تمام قد از بازار کار این کشور خبر داده بود. به گفته جروم پاول- ریس بانک مرکزي آمریکا
اگرچه مخارج خانوارها و اشتغال زایی نسبت به چند ماه قبل در وضعیت بهتري قرار دارد اما شرایط در مقایسه با قبل از بحران آشکارا
بد است و تا زمانی که مردم اطمینان لازم از غلبه بر همه گیري را به دست نیاورند خبري از احیاي کامل نخواهد بود. تا آن زمان بانک

 
مرکزي به اقدامات خود ادامه خواهد داد و تلاش خواهد کرد تا آسیب وارد شده به اقتصاد به حداقل ممکن برسد. 

در وال استریت، همه شاخص ها صعودي بودند تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل خود بسته

 
شدند. شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 1.54 درصد افزایش نسبت به روز قبل و در سطح 27 هزار و 604.36 واحد بسته شد. 

شاخص «اس اند پی 500» با 1.72 درصد صعود تا سطح 3354.89 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 1.69 درصد پیشروي در سطح 11 هزار و 112.06 واحدي بسته شد. 

کیتی بوستیاجنیک- کارشناس امور مالی در موسسه آکسفورد اکونومیکس گفت: در حالی که روند احیاي اقتصادي جهان ادامه دارد،
سرعت آن به وضوح کمتر از چیزي بوده است که خیلی ها انتظار داشتند. با این وضعیت، فاز دوم احیاي اقتصادي پر پیچ و خم و
طولانی خواهد بود و باید از الان به این فکر باشیم که اگر همه گیري کرونا بیش از پیش طول بکشد چه کاري انجام دهیم به ویژه

 
حالا که خیلی از ابزارهاي موجود را نیز به کار گرفته ایم و در این زمینه دستمان چندان باز نیست. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص "فوتسی 100" بورس لندن با 1.46 درصد صعود نسبت به روز قبل و در سطح
5927.23 واحد بسته شد. شاخص "دکس 30" بورس فرانکفورت در آلمان با جهش 3.22 درصدي و ایستادن در سطح 12 هزار و
870.28 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص "کک 40" بورس پاریس با صعود 2.4 درصدي در سطح 4843.27 واحد بسته شد.

 
در مادرید شاخص "ایبکس 35" 2.46 درصد بالا رفت و به 6791.50 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد خوبی داشتند؛ تا جایی که شاخص "نیک کی 225" بورس توکیو ژاپن با افزایش
1.32 درصدي تا سطح 23 هزار و 511.62 واحدي بالا رفت. شاخص "هانگ سنگ" بورس هنگ کنگ 1.04 درصد بالا رفت و در
سطح 23 هزار و 476.05 واحد بسته شد. در چین شاخص "شانگهاي کامپوزیت" افزایش 0.26 درصدي را تجربه کرد و در سطح

 
4581.91 واحد بسته شد. 

در استرالیا شاخص "اس اند پی اس اند ایکس 200" بورس سیدنی با 0.21 درصد کاهش و ایستادن در سطح 5952.32 واحدي به

 
کار خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص " تاپیکس" ژاپن صعودي بود. 



 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها صعودي بود. هر بشکه نفت "وست تگزاس اینتر مدیت" با 0.84 درصد افزایش به 40.59 دلار

 
رسید و نفت خام برنت دریاي شمال با صعود 1.19 درصدي به ازاي 42.47 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با صعود 0.97 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1879.61 دلار معامله شد.
هر اونس نقره با افزایش 1.26 درصدي به ازاي 23.78 دلار مبادله شد.



سه طرح منتخب سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي معرفی شدند

منبع: جامع خبرشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/07/08

جامع خبر(جامع نیوز)- آیین اختتامیه سومین رویداد استارت آپی و دومین جشنواره FintechFarm بانک کشاورزي روز
هشتم مهرماه با پخش زنده روند داوري نهایی برگزار و در آن 3 طرح منتخب نهایی، معرفی شدند. به گزارش پایگاه خبري

جامع خبر به نقل از روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي، سومین رویداد ...

جامع خبر(جامع نیوز)- آیین اختتامیه سومین رویداد استارت آپی و دومین جشنواره FintechFarm بانک کشاورزي روز

 
هشتم مهرماه با پخش زنده روند داوري نهایی برگزار و در آن 3 طرح منتخب نهایی، معرفی شدند. 

به گزارش پایگاه خبري جامع خبر به نقل از روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي، سومین رویداد استارت آپی و
دومین جشنواره FintechFarm بانک کشاورزي با محوریت نوآوري در فناوري هاي مالی و بانکی (فین تک) با رویکرد ارائه راه
کارهاي خلق ارزش در اقتصاد کشاورزي، در محورهاي پرداخت Paytech، قرض دهی lendtech، تامین مالی جمعی
crowdfunding، مدیریت سرمایه wealthtech ، رمز ارزها cryptocurrency و بلاك چین blockchain روز سه شنبه
هشتم مهرماه به صورت ویدئو کنفرانس همراه با پخش زنده برگزار شد و از مجموع 190 ایده و کسب و کار نوآور که در این رویداد
ثبت نام کرده بودند، 14 تیم نهایی پس از چهار مرحله داوري انتخاب و از میان آن ها 3 طرح منتخب نهایی معرفی شدند .طرح هاي

 
برتر از جوایز نقدي و مزایاي ویژه براي تعامل با بانک کشاورزي و اکوسیستم کارآفرینی کشور بهره مند خواهند شد. 

بر اساس این گزارش، در این مراسم روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزي ، هدف از برگزاري این رویدادها را شناسایی پتانسیل
هاي کشور ، کمک به توسعه آنها و توسعه اقدامات و خدمات بانک کشاورزي براي پاسخگویی به نیازهاي مشتریان دانست و اعلام کرد:
قصد ما این است که جوانان را به سمت خلق ایده ها و استفاده بهینه از فناوري هاي نوین سوق دهیم و شرکت هاي استارت اپی را با
نیازهاي بخش کشاورزي ، پتانسیل هاي کاري و فرصت هاي توسعه در بخش کشاورزي آشنا کنیم تا شاهد پیشرفت در روش هاي

 
تولید، بازاررسانی و فرآوري محصولات کشاورزي باشیم. 

این گزارش می افزاید: محمدرضا غفوري معاون فناوري و عضو هیات عامل بانک کشاورزي نیز در سخنانی با اشاره به نقش بانک
کشاورزي در رویکرد بخش کشاورزي از سنتی به مدرن و اقداماتی چون تدوین سند تحول دیجیتال در بانک کشاورزي و راه اندازي
بازارگاه نهاده هاي کشاورزي توسط این بانک ، اظهار داشت: ظرفیت هاي زیادي در حوزه کشاورزي براي ورود استارت آپ ها و
فناوري هاي نوین وجود دارد و توجه به این امر، تغییر رفتار و تغییر رویکرد مخاطبان بانکی را در پی خواهد داشت و نوید بخش فصل

 
جدیدي در کسب و کارها و شیوه زندگی است. 

شایان ذکر است دومین جشنواره فین تک فارم بانک کشاورزي با حمایت شرکت آسان پرداخت پرشین، اتاق بازرگانی صنایع و معادن
و کشاورزي ایران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري برگزار شد و شرکت نوآفرینان نیز مجري برگزاري این رویداد بود. اسامی

و مشخصات طرح هاي منتخب به زودي در سایت بانک کشاورزي بارگذاري خواهد شد.



ادامه همکاري پذیرفته نشدگان در آزمون استخدامی نهضت سوادآموزي به

صورت حق التدریس آزاد

منبع: پاناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/07/08

تهران (پانا) - مدیرکل امور اداري وزارت آموزش و پرورش گفت: آموزش باران نهضت سواد آموزي که نمره قبولی کسب
نکرده اند می توانند به صورت حق التدریس آزاد همکاري کنند.

تهران (پانا) - مدیرکل امور اداري وزارت آموزش و پرورش
گفت: آموزش باران نهضت سواد آموزي که نمره قبولی
کسب نکرده اند می توانند به صورت حق التدریس آزاد

 
همکاري کنند. 

به گزارش تسنیم، یارمحمد حسین بر مدیر کل امور اداري
و تشکیلات وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد: پیرو شیوه

نامه مورخ 2 آذر 98 و در اجراي مصوبه مورخ 5 مهر 99 هیئت محترم وزیران؛ استمرار اشتغال بکار مشمولین بندهاي 1/8 و 1/9
شیوه نامه مزبور (موضوع ماده «6» تصویب نامه مورخ 20 شهریور هیئت محترم وزیران) که نمره قبولی در آزمون داخلی مورخ 20

 
تیر 99 را کسب نکرده اند، در صورت نیاز و به صورت حق التدریس آزاد در سال تحصیلی 1400 ـ 1399 بلامانع است. 

یارمحمد حسین بر مدیر کل امور اداري و تشکیلات وزارت آموزش و پرورش آزمون استخدامی نهضت سوادآموزي حق التدریس



226 طرح محرومیت زدایی درزنجان اجرا می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/07/08

زنجان-جانشین سپاه انصار المهدي(عج) استان زنجان،گفت: امسال 226 طرح محرومیت زدایی در استان زنجان اجرا می
شود.

زنجان-جانشین سپاه انصار المهدي(عج) استان
زنجان،گفت: امسال 226 طرح محرومیت زدایی در استان

 
زنجان اجرا می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، سرهنگ ابوالفضل طهماسبی ظهر
سه شنبه در نخستین جشنواره بسیج سازندگی و مجمع
جهادگران استان در محل سپاه استان زنجان، با بیان اینکه
بسیج و سپاه در تمام مقتضیات پشت نظام و رهبري بودند،
گفت: طی 40 سال گذشته بسیج سازندگی استان هزار و

 
790 طرح محرومیت زدایی را اجرا کرده است. 

 
وي به توزیع 242 هزار بسته معیشتی در دو مرحله اشاره کرد و گفت: مرحله سوم این رزمایش هم تا اربعین انجام می شود. 

جانشین سپاه انصار المهدي (عج) استان زنجان، گفت: گروه هاي جهادي محله محور و جغرافیا محور در استان 987 گروه است و این

 
گروه ها در بخش هاي مختلف فعالیت می کنند. 

طهماسبی با بیان اینکه امسال 226 طرح محرومیت زدایی در استان اجرا می شود، با بیان اینکه بسیج با تمام توان در آماده باش
است و در طول 40 سال گذشته پاي کار بوده و در تمام صحنه ها حضور جهادي داشته است، گفت: 31 منطقه محروم و آسیب پذیر

 
در استان زنجان براي برگزاري اردوهاي جهادي توسط بسیج سازندگی استان زنجان شناسایی شده است. 

وي افزود: سپاه و بسیج در کنار هم براي توسعه استان زنجان برنامه ریزي لازم را دارند و در بحث اجتماعی، فرهنگی، بهداشت و

 
سلامت، آموزشی، اقتصادي و بخش اشتغال وارد عرصه شده است. 

جانشین سپاه انصار المهدي (عج) استان زنجان، به فعالیت گروه هاي جهادي اشاره کرد و گفت: فعالیت گروه هاي جهادي درسالجاري
تقویت می شود.



مشکل امروز کشور امید واهی به بیرون از مرزها و عدم توجه به ظرفیت هاي

داخل است

منبع: تابناكشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/07/08

 
مشکل امروز کشور امید واهی به بیرون از مرزها و عدم توجه به ظرفیت هاي داخل است 

آقازاده کاهش تورم را از برنامه هاي مجلس یازدهم دانست وگفت: امید واهی به خارج از مرزها و نادیده گرفتن
ظرفیت هاي داخل مشکل امروز کشور است.

«سیدعلی آقازاده» در گفت وگو با خبرگزاري شبستان در رشت با اشاره به
تلاش مجلس یازدهم براي کاهش دغدغه مردم در معیشت، اقتصاد و اشتغال
اظهار کرد: مجلس یازدهم امروز از یک سو با حجم وسیعی از توطئه ها، تحریم
ها و خباثت هاي دشمنان خارجی و نیز با اوج ناکارآمدي، دنیا طلبی و نفوذ

 
عوامل بیگانه در حوزه هاي مختلف داخلی و فساد افسار گسیخته مواجه است. 

نماینده مردم رشت در مجلس اولویت هاي مجلس یازدهم را معیشت، اقتصاد، مسکن، اشتغال جوانان و مبارزه با فساد و رانت خواري
دانست وافزود: نمایندگان مردم در مجلس یازدهم اهتمام جدي نسبت به کاهش تورم و گرانی هاي آزاردهنده دارند و در این مسیر از

 
هیچ تلاشی دریغ نمی کنند. 

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وظیفه دولت در کاهش مشکلات اقتصادي کشور با توجه به وعده هاي

 
صد روزه، گفت: امید بستن به خارج و نادیده گرفتن ظرفیت هاي داخل کشور از دلایل مشکلات امروز کشور است. 

نماینده مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر ظرفیت استان گیلان به دلیل شرایط اقلیمی در حوزه کشاورزي و
گردشگري خاطرنشان کرد: استان گیلان با توجه به شرایط اقلیمی فرصت منحصر به فردي در کشاورزي و گردشگري دارد که می
تواند اقتصاد و اشتغال استان را تقویت کند اما متاسفانه کشاورزي و گردشگري به دلیل فراهم نبودن زیرساخت هاي لازم در استان

 
مغفول مانده است. 

آقازاده با اشاره به وضعیت زیست محیطی استان، تصریح کرد: متاسفانه استان گیلان با مشکلات زیست محیطی زیادي دست و پنجه
نرم می کند مشکلاتی از جمله دو رودخانه شهر رشت، تالاب ها و پسماندهاي استان به خصوص پسماند مرکز استان، سراوان و سایر
محیط هاي طبیعی که سرعت در روند تخریب آنها مایه نگرانی عمومی بوده و متاسفانه مسئولین استانی و کشوري تنها نظاره گر

صحنه هستند.



شهرستان مهر میزبان 153 شهید و 356 ایثارگر دوره دفاع مقدس است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/07/08

علی زمانی در گفتگو با خبرنگار فارس در شهرستان مهر
ضمن عرض تبریک چهلمین سالگرد هفته دفاع مقدس
خدمت تمام ایثارگران و گرامیداشت  یاد و خاطره شهداي
8 سال دفاع مقدس اظهار داشت: شهداي بزرگوار و همیشه
جاوید حق بسیاري بر گردن ما دارند و نباید در پیچ وخم
زندگی فراموش شوند، شهدا تا ابد در متن زندگی ما و در

 
جامعه نقش آفرینی خواهند کرد. 

وي افزود: خداوند بزرگ را شاکرم که توفیق نصیب این حقیر شده که در خدمت جامعه ایثارگري شهرستان مهر هستم و انشاءاالله

 
بتوانم خادم خوبی براي خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران عزیز باشم . 

زمانی با اشاره به خدمات ارائه شده در طول مدت کوتاه مسئولیتش گفت: پرداخت مطالبات خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران،
پرداخت تسهیلات مسکن به 40 نفر با بهره 4 درصد، پیگیري ساماندهی گلزار شهدا مرکزي مهر و سطح شهرستان، پرداخت مطالبات
دانشگاه پارس مهر به مبلغ 133 میلیون تومان ، پیگیري واگذاري زمین براي ایثارگرانی که تاکنون زمین دریافت نکرده اند با
هماهنگی بنیاد مسکن و راه و شهرسازي همچنین پیگیري مشکل اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر با اداره کار و رفاه اجتماعی

 
شهرستان از جمله اقدامات انجام شده است 

 رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرستان مهر با اشاره به تعداد شهدا و ایثارگران شهرستان مهر اظهار داشت: شهرستان مهر در
طول دوران دفاع مقدس، 153 شهید گلگون کفن 342 جانباز و 14 آزاده سرافراز تقدیم نظام جمهوري اسلامی ایران نموده است و

 
میزبان 10 شهید گمنام دوران دفاع مقدس است که در شهرهاي مُهر، اسیر، وراوي، گله دار به خاك سپرده شده اند. 

زمانی بیان کرد: خانواده 4 شهید سرافراز نوري از شهر اسیر مدال و برگ زرین دیگري بر افتخارات مردم غیور و همیشه در صحنه این

 
شهرستان می باشد که پیکر مطهر این شهداي بزرگوار، در قطعه 22 گلزار شهدا شهرستان آرمیده اند. 

انتهاي پیام/ س



افتتاح خط انتقال آب خلیج فارس به گل گهر سیرجان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/07/08

 به گزارش خبرگزاري فارس از سیرجان، محمدجواد فدائی
در حاشیه افتتاح طرح انتقال آب به شرکت معدنی و صنعتی گل گهر سیرجان اظهار داشت: یکی از مهمترین پروژه هایی است که دو
پیام و تذکر دارد؛ یکی اینکه علی رغم تحریم ها و محدودیت ها هم می توان پروژه هاي بزرگ را انجام داد و دیگر اینکه یک الگوي

 
موفق خواهد بود که می توانیم طرح هاي بزرگ را اجرا و با توان خودمان به پایان برسانیم. 

 
 

استاندار کرمان ادامه داد: امروز داراي موفقیت بزرگی در استان و منطقه هستیم که شاهد انتقال آب شیرین از خلیج فارس به استان

 
کرمان و در ادامه به استان یزد با احداث 305 کیلومتر خواهیم بود. 

وي افزود: در هرثانیه  4.4 مترمکعب از این طرح انتقال آب بهره مند هستیم و در مخزن 45 هزار مترمکبی ذخیره و در ادامه مسیر

 
15 کیلومتر تا تاسیسات مجتمع صنعتی و معدنی سنگ آهن گل گهر می رسد که این خط به بهره برداري رسید. 

استاندارگفت: براي اجراي این طرح بزرگ ملی بیش از 250 میلیون یورو و 8 هزار میلیارد تومان از اعتبارات معدنی و صنعتی استان و

 
کشورهزینه شده است که در فاز دوم و سوم این طرح نیز به مس سرچشمه و سنگ آهن چادرملو در استان یزد خواهد رسید. 

 فدایی عنوان کرد: این طرح 24 مهرماه به دست رئیس جمهور به بهره برداري خواهد رسید و از تلاش ها و فعالیت هاي شبانه روزي



مهندسان و دست اندرکاران تشکر می کنیم و می دانیم تامین آب چالشی بر سر راه توسعه صنایع این استان محسوب می شود و با

 
برطرف شدن آن، زمینه جهش و رونق تولید را در حوزه صنعتی و معدنی فراهم خواهد شد. 

 
 

 
 آغاز عملیات اجرایی دو طرح توسعه صنعتی در جهان فولاد 

استاندار کرمان همچنین در حاشیه اجراي دو طرح توسعه در جهان فولاد سیرجان اظهار کرد: در اجراي طرح هاي توسعه آهن و
فولاد در این منطقه پروژه آهن اسفنجی با ظرفیت 1.2 و هفت دهم میلیون تن در سال و طرح کارخانه ذوب و تولید شمش با ظرفیت
.1.7 یک و دو دهم میلیون تن شمش در سال امروز عملیات اجرایی شان آغاز شد که نقش مهمی در تولید و تکمیل زنجیره تولید

 
فولاد در استان و کشور دارد. 

وي خاطرنشان کرد: این طرح ها با اعتبار 2 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري به انجام می رسد و نکته حائز اهمیت این طرح ها این
است که اشتغال پایداري براي جوانانی دارد که در پروژه هاي دیگر مشغول بودند و اکنون این طرح ها به بهره برداري رسیدند و این

 
کارگران و مهندسان در این دو پروژه بزرگ به کار خود ادامه می دهند و از بیکاري شان جلوگیري می شود. 

انتهاي پیام/80015/ب



کشاورزان ما اغلب خام فروشی می کنند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/07/08

به گزارش خبرگزاري فارس از خرم آباد، به نقل از خانه
ملت، حسین گودرزي ددر خصوص مشکلات موجود در
حوزه انتخابیه خود، گفت: همانند سایر نقاط کشور مشکل
بیکاري و اشتغال از عمده مشکلات این حوزه انتخابیه نیز
است، در استان لرستان میزان بیکاري بسیار بیشتر از

 
شهرهاي دیگر است. 

وي افزود: شهرستان هاي دورود و ازنا زمانی قطب صنعت
غرب کشور بودند اما به مرور زمان با فرسودگی صنایع و عدم نوسازي، شرایط اقتصادي و اشتغال در این شهرستان با مشکل مواجه

 
شده است. 

نماینده مردم درود و ازنا  در مجلس شوراي اسلامی گفت: یکی دیگر از صنایعی که طی سال هاي اخیر تعطیل شده صنایع غذایی
گَهر است، از عمده مشکلات ما در این منطقه، صنایع راکد و نیمه فعال هستند که بخش عمده اي از بیکاري شهرستان به همین

 
دلیل همین موضوع است. 

وي با تاکید بر اینکه نظام پولی و بانکی ما در خدمت تولید نیست، افزود: در شهرستان دورود و ازنا حدوداً 150 کارخانه سنگبري
داریم که متاسفانه تکنولوژي این واحدهاي تولیدي به 2 الی 3 دهه پیش برمی گردد، در این راستا بانک ها باید براي نوسازي این

 
واحدها تسهیلات و اعتباراتی را در نظر بگیرند. 

گودرزي در پایان عنوان کرد: با توجه به ظرفیت هاي بیشمار این دو شهرستان در حوزه کشاورزي، وجود آب فراوان و زمین هاي
مناسب براي کشت، متاسفانه صنایع تبدیلی به صنایع مکمل در این مناطق وجود ندارد و کشاورزان اغلب خام فروشی می کنند و به

 
همین جهت ارزش افزوده نیز ایجاد نمی شود چنانچه این موانع رفع شود مشکلات بیکاري نیز در این شهرستان ها حل خواهد شد. 

انتهاي پیام/



بنیاد شهید در ساخت آثار فاخر فرهنگی پیشقدم شود

منبع: ایسناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/07/08

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اردبیل گفت: امروز زبان ملت ها زبان هنر است و ضروري است تا بنیاد شهید براي
معرفی اسوه هاي ایثار و شهادت نسبت به ساخت مجموعه هاي فاخر فرهنگی اقدام کند.

آیت االله سیدحسن عاملی هشتم مهرماه در دیدار با معاون
رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید اظهار کرد: گاهی در
جامعه چنین تلقی می شود که فرزندان شاهد و ایثارگر با
سهمیه هاي تعیین شده داراي پست و مقام شده اند که
ضروري است بنیاد شهید با ورود به عرصه و شناسایی این

 
نخبگان علمی و اجتماعی به چنین تصوراتی پایان دهد. 

وي با اشاره به اینکه زبان هنر و استفاده از ابزارهاي
سینمایی در این رابطه بسیار راهگشا خواهد بود،
خاطرنشان کرد: در این زمینه تاکنون هیچ اقدامی از سوي
بنیاد انجام نشده که انتظار می رود با ورود هنرمندانه به

 
این عرصه اقدامات اساسی صورت گیرد. 

امام جمعه اردبیل در بخش دیگري از سخنان خود تامین مسکن و اشتغال براي فرزندان شاهد و ایثارگران را یادآور شد و افزود: بعد از
گذشت 40 سال زیبنده نظام جمهوري اسلامی نیست که آن در تامین نیازهاي اولیه این خانواده ها کوتاهی کنیم، شایسته است با

 
اقدامات اساسی و متقن این نیازمندي هاي خانواده هاي تحت پوشش مرتفع گردد. 

عاملی با بیان اینکه شهدا براي این نظام از بهترین داشته هاي خود گذشته و خانواده هاي آنان نیز تسلیم این راه شده اند، گفت:
انقلاب اسلامی یک نظام فاخر براي دنیاست و با بیداري صورت گرفته در کشور این جایگاه شهدا و خانواده هایشان باید در جامعه

 
تبیین و حفظ شود. 

وي ادامه داد: متاسفانه ناهنجاري هاي موجود در جامعه در منافات با آرمان هاي این شهداست که ضروري است بنیاد شهید با تربیت

 
صحیح و الگو قرار دادن فرزندان شهدا و ایثارگران و تقویت برنامه هاي فرهنگی جامعه آرمانی مورد انتظار این قشر را فراهم کنند. 

امام جمعه اردبیل حل مشکل درمان و بیمه اي ایثارگران را مهم ارزیابی کرد و افزود: این مشکل سبب رنجش خاطر خانواده هاي

 
شهدا شده بود که با همکاري سازمان برنامه و بودجه و مشارکت بیمه دي مرتفع شد. 

انتهاي پیام



حق بیمه بیکارشدگان کرونا در هاله اي از ابهام است

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/07/08

کسانی که به دلیل شیوع کرونا بیکار شده اند، حتی اگر
توانسته باشند مستمري بیکاري بگیرند با مشکل عدم
پرداخت حق بیمه و عدم احتساب سابقه مواجهند؛ اتفاقی

 
که غیرقانونی است. 

به گزارش صبح ساحل، چیزي نمانده است که کرونا در
ایران هشت ماهه شود. در مدت زمانی که از اعلام شیوع
کووید 19 در ایران گذشته اتفاقات زیادي رخ داده و حوزه
هاي مختلف تحت تاثیر شیوع این بیماري قرار گرفته اند.

مثل همه جاي دنیا بیش از همه حوزه اقتصادي از کرونا تاثیر پذیرفته و افراد زیادي شغل خودشان را از دست داده اند. در ایران
برآورد هاي مختلفی درباره تاثیر کرونا بر اشتغال صورت گرفته است. یکی از این برآورد ها نشان می دهد اشتغال سه تا شش میلیون
نفر از کرونا تاثیر پذیرفته است. روشن ترین و قابل استناد ترین آمار مربوط به بیکاري ناشی از کرونا درخواست کنندگان بیمه بیکاري
هستند؛ درخواست کنندگانی که برخی مشمول دریافت مستمري بیکاري شده اند و برخی دیگر نه و هزاران نفر از آنها هنوز بیکار

 
هستند و آینده شغلی مبهمی دارند. 

 
کرونا و بیکاري 

26 مرداد امسال به نقل از روزبه کردونی، رئیس مؤسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی اعلام شد: بر اساس گزارش مرکز پژوهش هاي
مجلس، در دوره همه گیري کرونا در بهترین حالت 2.9 میلیون نفر و در بدترین حالت 6.4 میلیون نفر از کل شاغلان کشور کاسته

 
می شود. 

10 روز بعد از این، رسانه ها به نقل از عیسی منصوري، معاون اشتغال وزارت کار) نوشتند: در جریان کرونا حدود شش میلیون نفر در

 
کشور از کرونا آسیب دیده اند و حدود 1.5 میلیون نفر در مشاغل به علت کرونا ریزش کرده و کار خود را از دست داده اند. 

با وجود این، آنطور که آمار رسمی نشان می دهد حدود یک میلیون نفر مستمري بیکاري گرفته اند، آن هم به میزانی که بسیار کمتر

 
از آن چیزي است که در جداول مربوط به مستمري بیکاري آمده است. 

پرداخت مستمري بیکاري کرونا حاشیه هاي زیادي داشته است. مهم ترین حاشیه درباره کسانی بود که مشمول این مستمري می
شدند. اگر این مستمري را مستمري بیکاري در نظر بگیریم، تنها کسانی آن را دریافت می کنند که حق سه درصد بیمه بیکاري را
پرداخت کرده باشند. درست به همین دلیل بود که شمار زیادي از کارگرانی که بیمه هم دارند، مشمول بیمه بیکاري شناخته نشدند.



یکی از بزرگ ترین قشر کارگران محروم از مستمري بیکاري کارگران ساختمانی بودند که چون کارفرماي مشخصی ندارند، حق سه
درصد را نپرداخته و مستمري بیکاري هم نگرفتند. بر این اساس به نظر می رسد مبنا در پرداخت مستمري بیکاري، قانون بیمه
بیکاري بوده است، حال آنکه فقط در این زمینه قانون ملاك قرار گرفته است. رقم و مدت زمان مستمري بیکاري بسته به سابقه افراد،
حقوق آنها و متاهل یا مجرد بودن متفاوت است، اما همواره تاکید می شود که این رقم نباید از حداقل حقوق کمتر باشد. مستمري
بیکاري کرونا اختلاف زیادي با حداقل حقوق دارد. مشکل مهم دیگر مدت زمان پرداخت است که حداقل باید شش ماه باشد، اما در
مواردي دو یا سه ماه بوده است و مهم تر از این، نپرداختن بیمه تامین اجتماعی مستمري بگیران بود. قانون می گوید کسی که
مشمول بیمه بیکاري شود در مدت زمانی که این مستمري را دریافت می کنند (تا زمانی که کار پیدا کند یا مدت زمان دریافت

 
مستمري اش به پایان برسد) باید بیمه تامین اجتماعی باشد و این مدت زمان جزء سابقه او به حساب می آید. 

باید در این زمینه شفاف سازي شود و دلیل این مشخص شود که چرا سابقه بیمه افرادي که مشمول قانون بیمه بیکاري هستند،

 
پرداخت نشده است. اگر به دنبال قانون و ساز و کار دیگري هستیم، باید این قانون تدوین و در مجامع قانون گذاري به تصویب برسد 

ششم مهر امسال سیدرحیم میرعبداالله، عضو هیات مدیره کانون شوراي اسلامی کار تهران گفت: به دنبال شیوع کرونا و تاثیر آن بر
اشتغال سامانه اي براي ثبت نام بیکارشدگان کرونا در نظر گرفته شد و دولت پرداخت کمک هزینه اي به این افراد را تقبل کرد، اما
ادامه یافتن بیکاري این افراد باعث می شود آنها به سمت دریافت بیمه بیکاري بروند. درباره بیکارشدگان کرونا موضوع حق بیمه آنها

 
هم مطرح است. پرداخت حق بیمه بیکارشدگان کرونا در هاله اي از ابهام است و ما خواستار تعیین تکلیف در این زمینه هستیم. 

 
آیا قانون عوض شده است؟ 

«قانون بیمه بیکاري کاملا صراحت دارد. در این قانون آمده است که افرادي که سه درصد حق بیمه بیکاري را پرداخته اند، به دنبال
بیکاري ناخواسته می توانند مستمري بیکاري دریافت کنند. جداول مشخصی درباره میزان پرداختی وجود دارد. علاوه بر این، صراحتا
عنوان شده است که افراد در مدت زمان دریافت مستمري بیمه هستند، یعنی حق بیمه شان پرداخت می شود، سابقه شان محاسبه

 
می شود و دفترچه خدمات درمانی دارند.» 

علیرضا حیدري، کارشناس روابط کار و تامین اجتماعی با بیان این مطالب، می پرسد: آیا قانون عوض شده است؟ مبناي قانونی

 
مستمري بیکاري ناشی از کرونا چیست؟ 

او درباره این موضوع که برخی مسئولان عنوان می کنند بیمه بیکاري کرونا، متفاوت با بیمه بیکاري معمول است، عنوان می کند: اگر
چنین است باید دقیقا مشخص شود که مبناي قانونی چیست. الان بیش از هفت ماه از آغاز شیوع کرونا در ایران می گذرد. می شد
آیین نامه مشخصی در حوزه هاي مختلف تنظیم کرد. وقتی چنین اتفاقی نیفتاده ما به سراغ قوانین و آیین نامه هایی می رویم که می
شناسیم. در مورد قانون بیمه بیکاري حرف زدیم. اگر مسئولان اجرایی می گویند مستمري بیکاري نه بر اساس قانون بیکاري پرداخت
می شود، بلکه از قاعده کمک هاي دولتی در مواقع بحرانی تبعیت می کند، باید این موضوع مشخص شود. در زمان هاي بحران و
حوادث غیر مترقبه دولت کمک هایی صورت می دهد. مثلا ممکن است سیل بیاید و به سیل زدگان وام بلاعوض داده شود. این نوع
کمک ها نمی تواند نافی کمک هاي حمایتی صندوق هاي بیمه اي باشد. افراد سال ها پولی براي مواقع بحران پرداخته و به صورت
غیرارادي و در نتیجه کرونا بیکار شده اند. اگر این افراد اکنون نتوانند از این پس انداز خود استفاده کنند، پس چه زمانی می توانند از

 
آن بهره بگیرند؟ 

بر اساس گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس، در دوره همه گیري کرونا در بهترین حالت 2.9 میلیون نفر و در بدترین حالت 6.4



 
میلیون نفر از شاغلان کشور کاسته می شود 

حیدري می گوید: باید در این زمینه شفاف سازي شود و دلیل این مشخص شود که چرا سابقه بیمه افرادي که مشمول قانون بیمه
بیکاري هستند، پرداخت نشده است. اگر به دنبال قانون و ساز و کار دیگري هستیم، باید این قانون تدوین و در مجامع قانون گذاري

 
به تصویب برسد. 

بحرانی که کرونا ایجاد کرد بسیاري از ضعف هاي ساختاري ما در زمینه تامین اجتماعی را نشان داد. چند سالی است که نسبت به
ورشکستگی صندوق هاي بیمه اي از جمله صندوق بیمه تامین اجتماعی هشدار می دهند. مطالباتی که این سازمان دارد و دیونی که
با قانون گذاري هاي غیر کارشناسی بر آن تحمیل شده، باعث شده است که این سازمان در اجراي تعهدات عادي خود ناتوان باشد. به
همین دلیل بود که براي پرداخت بیمه بیکاري کرونا دست به دامان دولت شد تا منابع لازم را تامین کند، اما منابع تامین شده کفاف

 
تعداد بالاي بیکاران را نمی دهد. در نتیجه حمایتی نصفه نیمه صورت گرفته؛ اقدامی که اعتماد به بیمه را از بین می برد. 

 
منبع: ایلنا 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



مشکلات مسکن و اشتغال خانواده ایثارگران رفع می شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/07/08

به گزارش خبرگزاري فارس از اردبیل، سعید اوحدي ظهر
امروز در دیدار با نماینده ولی فقیه در استان اردبیل، اظهار
کرد: مشکل مسکن و اشتغال از مشکلات جدي خانواده
شهدا و ایثارگران در کشور می باشد که در این رابطه دو
تفاهم نامه براي حل مشکل این افراد در استان اردبیل امضا

 
می شود. 

وي افزود: باید در حوزه مسکن ایثارگران یک حرکت و
جهش جهادي رخ دهد و این مشکلات فقط در پایتخت حل نمی شود و بلکه باید در استان ها حضور پیدا کرد تا مشکلات به شکل

 
میدانی بررسی و حل شود. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور تصریح کرد: زیبنده نیست پس از گذشت 40 سال از آغاز جنگ تحمیلی، ایثارگران و

 
خانواده این عزیزان از بابت مسکن در مضیقه باشند. 

اوحدي بیان داشت: اشتغال فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد به بالا در دستور کار است و در حوزه درمانی اقدامات مناسبی اتفاق

 
افتاده است که امیدواریم از هفته آینده، مسائل و مشکلات ایثارگران در حوزه درمان و بیمه حل شود. 

 
واکسن آنفلوآنزا در منزل ایثارگران تزریق خواهد شد 

معاون رئیس جمهور اظهار داشت: واکسن آنفلوآنزا براي والدین بالاي 60 سال شهدا، همسر و فرزندان شهدا و نیز جانبازان بالاي 25

 
درصد در منزل شخصی تزریق خواهد شد و نیازي نیست به مراکز بهداشتی و درمانی مراجعه کنند. 

وي بیان کرد: براي اولین بار در کشور برنامه «لاله هاي سپید» با حضور خانواده شهداي دفاع مقدس، اهل تسنن و فاجعه منا در اوایل

 
مهرماه برگزار شد. 

 
برگزاري همایش نخبگان خانواده ایثارگران و شهدا به صورت مجازي 

اوحدي ادامه داد: همچنین فردا براي اولین بار «همایش نخبگان خانواده ایثارگران و شهدا» به شکل مجازي با ارتباط با کلیه استان ها

 
برگزار خواهد شد. 



 
وي گفت: خدمت به اسطوره هاي دفاع مقدس و خانواده این عزیزان باید با مدیریت جهادي همراه باشد. 

-انتهاي پیام/3463/620/



امضاء تفاهم نامه ساخت 600 واحد مسکونی براي ایثارگران البرزي

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/07/08

به گزارش خبرگزاري فارس از کرج، تفاهم نامه ساخت
600 واحد مسکونی براي ایثارگران البرزي ظهر امروز 7
مهرماه با حضور سلیمان رستمیان مدیرکل بنیاد شهید
وامور ایثارگران استان البرز، مهندس حق لطفی مدیرغمال

 
شرکت عمران شهر جدید هشتگرد به امضاء رسید. 

سلیمان رستمیان در این مراسم با گرامی داشت یاد و
خاطر شهدا و ایثارگران با تاکید بر اینکه  باید به ایثارگران

توجه ویژه شده گفت: ایثارگران سرمایه هاي معنوي و اجتماعی کشور هستند و خدمت به این عزیزان در راستاي جبران گوشه اي از

 
ایثارگري هاي ایثارگران است. 

وي مسکن و اشتغال را دو مشکل بزرگ ایثارگران دانست و تصریح کرد: خوشبختانه این تفاهم نامه از یکی از مهمترین تفاهم نامه
هاي بنیاد براي تامین مسکن ایثارگران است و به منظور استیفاي حقوق جامعه ایثارگري استان و تأمین مسکن این عزیزان صورت

 
می گیرد. 

مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان البرز افزود: امیدواریم با این تفاهمنامه گام هاي بلندي را در تکریم ایثارگران و رضایتمندي

 
این عزیزان برداریم و با عمل به وظایف خود در مسیري که شهدا ترسیم نموده اند حرکت کنیم. 

شایان ذکر است انعقاد این تفاهم نامه در راستاي تفاهم نامه استانداري البرز با مهندس اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد

 
شهید و امور ایثارگران با دکتر شهبازي استاندار البرز مبنی بر ساخت 3هزار واحد مسکونی براي ایثارگران صورت گرفت. 

انتهاي پیام/ج/ي



کرمانشاه حرف اول کارآفرینی را در کشور می زند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/07/08

رئیس کانون کارآفرینی استان کرمانشاه گفت : کرمانشاه حرف اول کارآفرینی را در کشور می زند، اما از مسئولین کسی به
فکر کارآفرینی نیست.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ سجاد سنجابی رئیس کانون کارآفرینی استان
کرمانشاه با انتقاد از بی توجهی مدیران استان به حوزه
کارآفرینی، گفت : در کشور حرف اول کارآفرینی را می
زنیم، اما متاسفانه از مدیران ما جز مدیران ارشد استان،

 
کسی به کارآفرینی توجهی نمی کند. 

او گفت : کارآفرینان در کرمانشاه براي اینکه کارشان را راه
اندازي کنند، منتظر کمک کسی نمی مانند و همین مسئله باعث شده تا در کشور شاخص باشند و بتوانیم کرسی ملی این حوزه را

 
براي استانمان بگیریم. 

رئیس کانون کارآفرینی کشور افزود: با این شرایط، از مدیران استان کسی هیچ کاري از ما نمی خواهد و زمانی هم که نامه به آن ها

 
می دهیم و درخواستی داریم، جوابی نمی دهند. 

او افزود: هرچند برخی از مدیران دستگاه هاي اجرایی استان عضو هیات امناي این کانون هستند، اما متاسفانه ارتباطی با کانون نمی

 
گیرند، درحالی که اگر این روابط ایجاد شود، از همه استان ها توانمندتر و قدرتمندتر خواهیم شد. 

سنجابی گفت: در استان کانون هایی مشابه کانون کارآفرینی استان مانند کانون اتاق بازرگانی، کانون اداره کل تعاون، کار و رفاه امور

 
اجتماعی و ... داریم، اما هیچ موازي کاري با آن ها نداریم و علاقمندیم که با همه آن ها کار کنیم. 

برخی از مسئولین با بخش خصوصی هماهنگ نیستند جهانبخش شکري رئیس خانه صنعت استان کرمانشاه و عضو هیات امناي
کانون کارآفرینی استان گفت: متاسفانه در کرمانشاه برخی از مسئولین ما با بخش خصوصی هماهنگ نیستند و این اعتقاد را هم

 
ندارند که اگر براي حل مشکلات حوزه اشتغال از بخش خصوصی کمک بگیرند، موفق تر خواهند بود. 

 
او گفت: اگر بخواهیم مشکلات استان را حل کنیم، باید همه در کنار هم باشیم و با همدلی کمک کنیم تا موانع را برداریم. 

راه اندازي مرکز مشاوره شغلی به حوزه کارآفرینی فرزاد ویسی معاون پژوهشی دانشگاه رازي و عضو هیات امناي کانون کارآفرینی
استان با بیان اینکه دانشگاه رازي از مدت ها پیش با راه اندازي مرکز مشاوره شغلی به حوزه کارآفرینی ورود کرده، گفت: در حیطه
آموزش هاي کوتاه مدت، بلند مدت و برگزاري استارتاپ ها این آمادگی را داریم که تمام امکانات خود را براي ترویج کارآفرینی در



 
استان در اختیار کانون قرار دهیم. 

نوربخش حاتمی رئیس سازمان جهاد کشاورزي و عضو هیات امناي کانون کارآفرینی استان نیز به ظرفیت هاي بالاي کرمانشاه
درحوزه کشاورزي اشاره کرد و گفت: وجود چنین ظرفیتی در استان می تواند بستري بسیار مناسب براي ورود کارافرینان علاقمند به

 
این حوزه باشد و دراین راستا ما نیز حمایت هاي لازم را خواهیم داشت. 

امید قادري مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري و عضو هیات امناي کانون کارآفرینی استان با انتقاد از توجه کمرنگ
کانون کارآفرینی کرمانشاه به حوزه گردشگري و صنایع دستی، گفت: درحالی که گردشگري یکی از محور هاي اصلی توسعه استان
محسوب می شود، اما توجه به این حوزه در کانون کارآفرینی استان بسیار کمرنگ است که می خواهیم در این زمینه نیز ورود لازم را

 
داشته باشند. 

الهام اکبري رئیس کمیسیون جذب ایده، ابتکارات، تجاري سازي استارتاپ ها و اطلاع رسانی شوراي مرکزي کانون هاي کارآفرینی
کشور و استان کرمانشاه با تاکید براینکه کارآفرینی پیش فرض اشتغالزایی و به دنبال آن اشتغال پایدار است، گفت: ما در کانون هاي

 
کارآفرینی افراد جوان، بااستعداد و نخبه داراي ایده را جذب، حمایت و هدایت می کنیم تا به سمت کارآفرین شدن پیش بروند. 

 
او افزود: همچنین در این راه، با دعوت از پیشکسوتان حوزه کارآفرینی استان از تجربیات آن ها براي نسل جوان بهره می گیریم. 

اکبري بااشاره به طراحی سایت کانون کارآفرینی استان، ادامه داد: در این سایت، بخشی را به منظور جذب ایده ها و ابتکارات افراد راه
اندازي کرده ایم که هرکسی که داراي ایده اي است می تواند ایده خود را برایمان بنویسد و یا فیلمی از آن تهیه کند. در نهایت اگر

 
این ایده قابلیت تجاري سازي داشت آن را پیگیري می کنیم. 

حسن عزیزي مدیرکل تعاون، کار و رفاه امور اجتماعی و دبیر کانون کارآفرینی استان کرمانشاه نیز با بیان اینکه سال 1389 طرح
شکل گیري کانون هاي کارآفرینی توسط شوراي عالی اشتغال کشور تصویب شد، گفت: این کانون سال 1391 در استان کرمانشاه نیز

 
راه اندازي شد و از آن زمان تاکنون بصورت مستمر به فعالیت هاي خود ادامه می دهد. 

او مهمترین اهداف شکل گیري این کانون را کمک به تصمیم گیري مدیران ارشد استان درحوزه کارآفرینی و شناسایی، ترویج و
توسعه انواع کارآفرینی اعلام کرد و گفت: این کانون برنامه هاي مهمی از جمله مشاوره دادن به افراد تازه وارد به حوزه کارآفرینی،
تهیه طرح هاي توجیهی، برگزاري دوره هاي تخصصی براي مبتدیان درحوزه کارآفرینی، مشاوره کارآفرینی در همه حوزه ها، آمادگی
براي اجراي امور مربوط به کارآفرینی به تشخیص اداره کل تعاون، کار و رفاه امور اجتماعی، برگزاري جشنواره هاي کارآفرینانه، شبکه
سازي ملی به صورت ساختار یافته، تاسیس باشگاه کارآفرین، شناسایی طرح هاي درحال احجرا در استان و سوق دادن کارآفرینان به

 
این سمت را در دستور کارقرار داده است. 

عزیزي افزود: طبق برنامه، این کانون باید هر دو ماه یک بار تشکیل جلسه بدهد، اما متاسفانه به دلیل وجود برخی مشکلات طی شش
ماه گذشته موفق به برگزاري جلسه هیات امناي این کانون نشده ایم .



سفر آنلاین سیزدهمین جشنواره وب و موبایل ایران به هفت شهر

منبع: بورس نیوزشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/07/08

دبیرخانه جشنواره وب و موبایل ایران در چهارمین اطلاعیه خود از سفر آنلاین سیزدهمین جشنواره وب و موبایل ایران به
هفت شهر در سال 99 خبر داد.

 
سفر آنلاین سیزدهمین جشنواره وب و موبایل ایران به هفت شهر 

دبیرخانه جشنواره وب و موبایل ایران در چهارمین اطلاعیه خود از سفر آنلاین سیزدهمین جشنواره وب و موبایل ایران به هفت شهر

 
در سال 99 خبر داد. 

به گزارش بورس نیوز، دبیرخانه جشنواره وب و موبایل ایران در چهارمین اطلاعیه خود از سفر آنلاین سیزدهمین جشنواره وب و

 
موبایل ایران به هفت شهر در سال 99 خبر داد. 

بر اساس این اطلاعیه، توجه به اکوسیستم بومی استان هاي ایران از مواردي بوده که جشنواره وب و موبایل ایران همواره در سال هاي
گذشته به دنبال آن بوده است، از این رو برگزاري "رویداد هفت شهر" به عنوان سلسله رویداد هاي استانی جشنواره وب و موبایل
ایران در شهر هاي اصفهان، مشهد، رشت، قزوین، یزد، بابلسر و شیراز در سال 98، یکی از بخش هاي مهم دوازدهمین جشنواره وب و

 
موبایل ایران بود. 

امسال در دوره سیزدهم جشنواره وب و موبایل ایران نیز تصمیم داشتیم به 7 شهر دیگر ایران برویم و برنامه هایی را از مرداد ماه در
این شهر ها داشته باشیم که متاسفانه به دلیل شیوع بیماري کرونا با مشکل مواجه شد و در نهایت، تصمیم به برگزاري هفت شهر

 
سال 99 به صورت کاملا متفاوت و آنلاین گرفتیم. 

براي ما ایران فقط تهران نیست و از این رو هفت شهر امسال را با مدلی کاملا متفاوت دنبال خواهیم کرد. تیمی از جشنواره وب و
موبایل ایران به هفت شهر از شهر هاي کشور عزیزمان ایران می روند و سعی خواهند کرد تا اکوسیستم آن شهر را به تمام کشور
بشناسانند. در سال گذشته رویکرد ما بیشتر آشنایی اعضاي این اکوسیستم ها و انتقال تجربه بین تهران با دیگر شهر ها بود، ولی

 
امسال رویکردي کاملا جدید را در پیش گرفته ایم. 

شایان شلیله، بنیانگذار جشنواره وب و موبایل ایران در خصوص برگزاري رویداد هفت شهر گفت: هدف اصلی ما از برگزاري بخش
استانی جشنواره وب و موبایل ایران کمک به توسعه اکوسیستم شهر هاي مختلف ایران است. به همین منظور براي رویداد هاي امسال

 
تصمیم گرفتیم به هفت شهر جدید با اکوسیستمی نوپا، و توسعه یافته سفر کنیم. 

میلاد احرامپوش، بنیانگذار جشنواره وب و موبایل ایران با بیان اینکه پاندمی کرونا، رشد بسیاري از استارتاپ ها را متوقف کرده است،
گفت: ما در جشنواره وب و موبایل ایران تصمیم گرفتیم مانند سال قبل تلاش کنیم تا کسب وکار هایی که در خارج از تهران در حال
فعالیت و تلاشند را به تمام ایران معرفی کنیم. "ایران فقط تهران نیست" شعاري است که در جشنواره سیزدهم وب و موبایل ایران، به

 
عنوان خط مشی در نظر گرفته شده و امیدواریم که امسال بتوانیم استارتاپ هایی از هفت شهر ایران را معرفی کنیم. 

رضا الفت نسب، دبیر اجرایی جشنواره وب و موبایل ایران نیز در خصوص رویداد هفت شهر سیزدهمین جشنواره وب و موبایل ایران



گفت: هدف و رسالت اصلی جشنواره وب و موبایل ایران کمک به رشد و توسعه کسب وکار هاي شهرستانی است. ما اعتقاد داریم
اینترنت می تواند تمام سیاست گذاري غلط مدیران در تجمع امکانات در پایتخت را بر هم زند و پتانسیل سایر فعالان در کشور را

 
هویدا کند. می دانیم راه سختی است، اما قدم را محکم بر می داریم و با جان دل میگوییم ایران فقط تهران نیست. 

 
در حال حاضر دبیرخانه جشنواره وب وموبایل ایران مشغول هماهنگی هاي اجرایی هفت شهر است. 

براي اطلاعات بیشتر در خصوص برگزاري سیزدهمین جشنواره وب و موبایل ایران به آدرس www.iwmf.ir مراجعه و یا ما را در
شبکه هاي اجتماعی دنبال کنید. همچنین علاقه مندان می توانند رویداد هاي هفت شهر را با هشتگ Haftshahr99# در شبکه

 
هاي اجتماعی دنبال کنند. 

گفتنی است سلسله رویداد هاي هفت شهر در سال 98 با استقبال بیش از 2000 نفر مواجه شد. در این رویداد ها بیش از 60 نفر از
فعالین اکوسیستم استارتاپی ایران در 7 شهر تجربیات خود را در اختیار جوانان علاقمند به حوزه استارتاپ و کارآفرینی قرار دادند.



تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت
خواهد بود/ از توانمندي بخش خصوصی استفاده خواهم کرد/ براي

حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد

تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود/ از

توانمندي بخش خصوصی استفاده خواهم کرد/ براي حذف امضاهاي طلایی

برنامه ریزي خواهیم کرد

منبع: شاتاشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/07/08

وزیر صمت در جلسه راي اعتماد خود در مجلس شوراي
اسلامی با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود براي این
وزارتخانه گفت: تأمین کالاهاي اساسی مردم در اولویت

 
است، لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی را انجام خواهیم داد. 

به گزارش شاتا، علیرضا رزم حسینی در جلسه علنی امروز (سه شنبه، 8 مهرماه) مجلس شوراي اسلامی در توضیح برنامه هاي خود
براي فعالیت در این وزارتخانه گفت: هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را گرامی می داریم و بر شهیدان انقلاب اسلامی،
ایثارگران و مدافعین حرم درود می فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي احترام می کنم و آرزوي سلامت و طول عمر براي
رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و رئیس مجلس براي برگزاري این نشست تقدیر و

 
تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صمت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته

 
است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند، بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی بیان کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود،
استخراج و بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري

 
کمیسیون صنایع پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم که

 
چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري

 
انجام شود و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آنها پولشویی میکنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد می شود،
همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد

 
گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی

 
از برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی
نیست و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه



مدیریت جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح
بندي. همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف

 
امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي

 
این کار هزینه کنی زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران

 
پاکدست امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین
نظرخواهی و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري

 
اجتناب ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 

وي در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله ها را فتح

 
کند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با

 
نمایندگان از اموري است که در وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

رزم حسینی اضافه کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ اقتصادي

 
همه باید به همدیگر کمک کنند. 

وي گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه پیشنهاد

 
تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و



هم اکنون معیشت مردم مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد

 
ارتقاء رتبه هاي کسب و کار باشیم. 

رزم حسینی گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید وزارت

 
شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 

وي افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و همه

 
چیز شفاف باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این

 
زمینه داراي تجربه بودم و از کف بازار رشد کردم. 

 
رزم حسینی گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

وي بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در زمان تصدي

 
استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها آشنا شدم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی
در سال 92 استعفا دادم؛ هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در

 
زندگی من وارد نشده است. 

رزم حسینی خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر اموري است

 
که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم، گفت: براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم
باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را از کرمان آغاز کرده ایم، نمایندگان با آقاي سعیدي کیا رئیس وقت بنیاد

 
مستضعفان تماس بگیرند و بپرسند مبتکر قلعه گنج چه کسی بود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه قلعه گنج یکی از افتخارات جمهوري اسلامی است، ادامه داد: مقام معظم رهبري 3 نوبت
فرمودند جنگی با همت و اقدامات خوبی در قلعه گنج صورت گرفته، اي کاش رسانه ها می توانستند آن را منعکس کنند، با این سبک

 
می توان کشور را اداره کرد. این شیوه به کرمان و خراسان رضوي نیز تعمیم داده شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه در خراسان رضوي شرکت ها، یک روستا و یا یک بخش را انتخاب کرده اند تا توسعه روستایی را آغاز

 
کنند، عنوان کرد: توسعه باید از روستا شروع شود اگر این اتفاق صورت می گرفت 25 میلیون نفر حاشیه نشین نداشتیم. 

وي با بیان اینکه برنامه دوم تقدیم شده، مشروط بر اینکه اگر مقامات محلی، استانداران، ائمه جمعه استان و مسئولین قوه قضائیه

 
درخواست کنند وزارت صمت وظیفه خود می داند نسبت به اجراي مسئولیت اجتماعی همکاري کند. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه حجم سرمایه گذاري در استان خراسان رضوي 90 هزار میلیارد تومان موافقت نامه
سرمایه گذاري بوده که 30 درصد آن وارد استان شده است، ادامه داد: من هیچ زمانی نخواستم از خود دفاع کنم، امروز مجبورم، ما

 
خانواده اي بوده ایم با 5 بردار، که هر 5 برادر در جبهه حضور داشته و 4 نفر از آن ها جانباز هستند. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه رانت اقتصادي نبرده ام و اعتقاد داشتم که مسلمانان و ایرانیان باید متمکن و متدین باشند، عنوان کرد:
چنانچه رأي اعتماد از مجلس کسب کنم با قدرت به موضوعات و مشکلات ورود می کنم، وزارت صمت فرمانده خط مقدم جنگ

 
اقتصادي است از نمایندگان خواستار پشتیبانی در این جنگ هستیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در پایان خاطرنشان کرد: اطلاعاتی که به دست برخی از نمایندگان مخالف رسیده ناقص است، من را در
مقابل فشارهاي حداکثري با رأي حداکثري بفرستید تا در این شرایط در مقابل دشمنان با قدرت عمل کنم.



وزیر صمت در جلسه راي اعتماد؛ تأمین کالاهاي اساسی اولویت وزارت صمت

خواهد بود

منبع: پرشین خودروشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/07/08

وزیر صمت در جلسه راي اعتماد خود در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود براي این وزارتخانه
گفت: تأمین کالاهاي اساسی مردم در اولویت است، لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی را انجام خواهیم داد.

به گزارش پرشین خودرو، علیرضا رزم حسینی در جلسه علنی امروز (سه شنبه، 8 مهرماه) مجلس شوراي اسلامی در توضیح
برنامه هاي خود براي فعالیت در این وزارتخانه گفت: هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را گرامی می داریم و بر شهیدان
انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین حرم درود می فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي احترام می کنم و آرزوي سلامت و
طول عمر براي رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و رئیس مجلس براي برگزاري این

 
نشست تقدیر و تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صمت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته

 
است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند، بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی بیان کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود،
استخراج و بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري

 
کمیسیون صنایع پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم که



 
چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري

 
انجام شود و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آنها پولشویی میکنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد می شود،
همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد

 
گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی

 
از برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی
نیست و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه
مدیریت جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح
بندي. همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف

 
امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي

 
این کار هزینه کنی زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 



 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران

 
پاکدست امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین
نظرخواهی و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري

 
اجتناب ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 

وي در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله ها را فتح

 
کند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با

 
نمایندگان از اموري است که در وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

رزم حسینی اضافه کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ اقتصادي

 
همه باید به همدیگر کمک کنند. 

وي گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه پیشنهاد

 
تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و
هم اکنون معیشت مردم مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد

 
ارتقاء رتبه هاي کسب و کار باشیم. 

رزم حسینی گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید وزارت

 
شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 



وي افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و همه

 
چیز شفاف باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این

 
زمینه داراي تجربه بودم و از کف بازار رشد کردم. 

 
رزم حسینی گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

وي بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در زمان تصدي

 
استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها آشنا شدم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی
در سال 92 استعفا دادم؛ هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در

 
زندگی من وارد نشده است. 

رزم حسینی خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر اموري است

 
که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم، گفت: براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم
باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را از کرمان آغاز کرده ایم، نمایندگان با آقاي سعیدي کیا رئیس وقت بنیاد

 
مستضعفان تماس بگیرند و بپرسند مبتکر قلعه گنج چه کسی بود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه قلعه گنج یکی از افتخارات جمهوري اسلامی است، ادامه داد: مقام معظم رهبري 3 نوبت
فرمودند جنگی با همت و اقدامات خوبی در قلعه گنج صورت گرفته، اي کاش رسانه ها می توانستند آن را منعکس کنند، با این سبک

 
می توان کشور را اداره کرد. این شیوه به کرمان و خراسان رضوي نیز تعمیم داده شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه در خراسان رضوي شرکت ها، یک روستا و یا یک بخش را انتخاب کرده اند تا توسعه روستایی را آغاز

 
کنند، عنوان کرد: توسعه باید از روستا شروع شود اگر این اتفاق صورت می گرفت 25 میلیون نفر حاشیه نشین نداشتیم. 

وي با بیان اینکه برنامه دوم تقدیم شده، مشروط بر اینکه اگر مقامات محلی، استانداران، ائمه جمعه استان و مسئولین قوه قضائیه

 
درخواست کنند وزارت صمت وظیفه خود می داند نسبت به اجراي مسئولیت اجتماعی همکاري کند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه حجم سرمایه گذاري در استان خراسان رضوي 90 هزار میلیارد تومان موافقت نامه
سرمایه گذاري بوده که 30 درصد آن وارد استان شده است، ادامه داد: من هیچ زمانی نخواستم از خود دفاع کنم، امروز مجبورم، ما

 
خانواده اي بوده ایم با 5 بردار، که هر 5 برادر در جبهه حضور داشته و 4 نفر از آن ها جانباز هستند. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه رانت اقتصادي نبرده ام و اعتقاد داشتم که مسلمانان و ایرانیان باید متمکن و متدین باشند، عنوان کرد:
چنانچه رأي اعتماد از مجلس کسب کنم با قدرت به موضوعات و مشکلات ورود می کنم، وزارت صمت فرمانده خط مقدم جنگ



 
اقتصادي است از نمایندگان خواستار پشتیبانی در این جنگ هستیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در پایان خاطرنشان کرد: اطلاعاتی که به دست برخی از نمایندگان مخالف رسیده ناقص است، من را در

 
مقابل فشارهاي حداکثري با رأي حداکثري بفرستید تا در این شرایط در مقابل دشمنان با قدرت عمل کنم. 



راه اندازي طرح هاي ''جهش تولید'' در استان بوشهر به روایت تصاویر

منبع: تسنیمشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه استان ها- در راستاي تحقق "جهش تولید" تا پایان امسال 32 طرح در نقاط مختلف استان بوشهر تکمیل و افتتاح می
شود.

 
 

گروه استان ها- در راستاي تحقق ""جهش تولید"" تا پایان امسال 32 طرح در نقاط مختلف استان بوشهر تکمیل و افتتاح می شود.

 
- اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر ، در استان بوشهر 32 طرح در راستاي تحقق جهش تولید تدوین و عملیاتی شده که براساس

 
برنامه زمان بندي، امسال تکمیل و راه اندازي می شود. 

بنابر اعلام سعید زرین فر، معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر؛ "بیشترین مشکلات واحدهاي تولیدي در تأمین اعتبارات و

 
نقدینگی است که لازم است بانک ها در این عرصه نقش آفرینی کنند." 

زرین فر در حاشیه بازدید از واحدهاي تولیدي شهرستان دشتستان؛ از افتتاح طرح ها تولیدي و صنعتی تا پایان امسال خبر داد و
گفت: تکمیل طرح هاي نیمه تمام تولیدي و صنعتی در اولویت است که در این زمینه فعال سازي واحدهاي راکد مورد توجه قرار

 
دارد؛ با راه اندازي این واحدهاي صنعتی ضمن اینکه سبب رونق تولید می شود زمینه اشتغال جوانان را فراهم می کند. 

 
32 پروژه تولیدي و صنعتی استان بوشهر در راستاي تحقق "جهش تولید" تکمیل می شود 

 
62 پروژه منطبق با "جهش تولید" و "اقتصاد مقاومتی" در استان بوشهر عملیاتی شد 

 
32 طرح "جهش تولید" با 930 میلیارد تومان تسهیلات در استان بوشهر اجرایی می شود 









مصائب بیــرم به فارسی ساده

منبع: روزنامه فرهیختگانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/07/08

یکی از اصلی ترین مصائبی که مانع رسیدگی به وضعیت بیرم می شود و مسئولان ملی و استانی به آن اذعان دارند مساله کمبود

 
منابع و عدم تخصیص بودجه براي رفع این مشکل است. 

به گزارش «فرهیختگان»، نامش را غیزانیه فارس گذاشته اند، در
گوگل هم که جست وجو کنید، به همین نام معروف است. علتش
را هم اگر نمی دانید، ابتدا کافی است به ماجراي غیزانیه رجوع
کنید، همان ماجرا، همان وضعیت، این طرف تر و در بیرم استان
فارس هم تکرار شده است. تفاوتش هم فقط در فاصله مکانی و
بی توجهی بیشتر به بیرمی هاست. اصلا براي همین هم هست
که به جاي بیرم، به غیزانیه فارس معروف شده اند تا شاید صدقه
سر توجه به غیزانیه نیم نگاهی هم به وضعیت نابسامان بیرم
شود. اتفاقی که بعد از مدت ها هنوز نیفتاده است و بیرمی ها

چشم انتظار رفع مشکل شان هستند. مساله اصلی آب است. آب شرب، آب کشاورزي، آبی براي شست وشو و نظافت و... . اینجا در
بیرم، در نزدیکی بزرگ ترین ذخایر گاز جهان در عسلویه، بین دو لوله انتقال آب لنگ 60 کیلومتر لوله است براي انتقال آب به این
بخش و رفع مشکل اهالی آن! مساله امروز و دیروز هم نیست، ماجرا به گفته اهالی به 20سال قبل برمی گردد، ماجرایی که حالا و بعد
از سال 93 و آغاز خشکسالی ها شدت و حدت بیشتري پیدا کرده و امکان حیات را در این منطقه تقریبا از بین برده است. جز وعده و
وعید، تکذیب و شانه خالی کردن، چیزي از مسئولان عایدش نشده است. مردمی که مثل غیزانیه اي ها، مثل مردم خیلی دیگر از
مناطق کشور، فقط طلب آب دارند. نه خرابکارند و نه زیاده خواهی می کنند. آب می خواهند تا سیراب شوند، تا کشاورزي کنند و
درآمد داشته باشند، تا به نظافت شان برسند و افعال یومیه شان را پیش ببرند. دست شان هم به جایی نمی رسد، فعلا با پول و
خریدن آب و هزینه چندبرابر روزگار می گذرانند و من بعد هم چشم انتظار رسانه ها و مسئولان هستند. در ادامه از مصائب بیرم

 
بیشتر می خوانیم. 

 
می خواستند از سدي که آبگیري نشده است براي ما آب بیاورند 

درباره بیرم در رسانه ها نوشته شده، البته نه به اندازه غیزانیه و امثالهم، منتها چیزهایی هست. به لطف مردم و جوانان این منطقه که
به هر شکل و فرمی که شده است راهی به ارتباط با رسانه ها پیدا کرده اند و صداي مظلومیت شان را به گوش رسانه ها رسانده اند. با
این اوصاف با یکی از اهالی این منطقه گفت وگویی کردیم و او هم در رابطه با مشکل آب بیرم به «فرهیختگان» گفت: «مشکل آب
بیرم به 20 سال پیش برمی گردد. از آن زمان این موضوع را داشتیم و هر مسئولی به منطقه می آمد دغدغه آب را مطرح می کردیم
تا به 10 سال اخیر رسیده که موضوع حاد شده است. خشکسالی اخیر به علاوه طرح خودکفایی گندم که سودش تنها براي دولت بود
و هیچ منفعتی براي ما نداشت باعث شد از سفره هاي زیرزمینی آب بیرون کشیدند و به گندم ها دادند تا خودکفایی گندم حاصل
شود. از سال 93 امام جمعه و دیگران پیگیر شدند و نامه نگاري هاي بسیاري هم انجام شد. نامه نگاري با مسئولیت ارشد استانی و
کشوري داشتیم، حتی با رئیس مجلس سابق مکاتبه داشتیم. بیش از 50 مکاتبه رسمی وجود دارد که از مسئولان مختلف کشوري و



استانی خواسته ایم مشکل آب بیرم را حل کنند. مکاتبه انجام شده که آب منطقه در بحران است، باید رسیدگی شود. نه تنها این نامه
نگاري ها هیچ اثري نداشت که مسئولان نیز هیچ اقدامی انجام ندادند. این مطالبات ادامه داشت تا زمانی که گفتند می خواهیم آب
منطقه را از سد فلان تامین کنیم، قبول کردیم و گفتیم مردم صبوري کنند تا این اقدام انجام شود. چندین سال گذشت و خواستیم از
سدي که مسئولان گفته اند بازدید کنیم. باید بگویم این سد تا الان که با شما صحبت می کنم آبگیري نشده است. از سدي می
خواستند براي ما آب بیاورند که تا الان آبگیري نشده است! ما این مساله را فهمیدیم و اعتراض کردیم. وعده دادند از طرح محرم
تامین آب منطقه انجام می شود. طرح محرم طرحی است که از طرف خوزستان به نزدیکی ما آمده است. این طرح هم رها شد و بعد
گفتند از سمت دریا آب تامین می کنیم. فاصله ما به دریا نزدیک است. گفتند آنجا آب شیرین کن قرار می دهیم و از آنجا آب را
تامین می کنیم. بازهم قبول کردیم ولی بازهم همان آش همان آش بود و کاسه همان کاسه، هیچ اتفاقی نیفتاد و مشکلات پابرجا

 
ماند.» 

 
یعنی 60 کیلومتر لوله در این کشور براي انتقال آب وجود ندارد؟ 

این جوان اهل بیرم ادامه داد: «نماینده سابق مجلس شوراي اسلامی بعد از 8 سال مساله آب منطقه را در قانون بودجه 99 قرار داد. با
گذشت بیش از 7ماه از سال 99 هنوز هیچ اقدامی انجام نشده است. بیرم زیرنظر شهرستان لارستان، در فاصله 150کیلومتري از
شهرستان یعنی جنوبی ترین و گرم ترین منطقه استان فارس است. این شهر جمعیتی بیش از 17هزار نفر دارد. این خط انتقال آب
که ما بیان می کنیم 60کیلومتر بیشتر نیست. شمال بیرم از خط یک سد سلمان فارسی یعنی آب از همان خط تا فاصله 20دقیقه اي
ما آمده است. جنوب بیرم که لامرد می شود از سد طرح محرم از خوزستان فاصله 5دقیقه اي است. دو طرف این شهر خط لوله اصلی
آمده است ولی به بیرم نیامده است. می گویند آب نیست، بودجه نیست، ظرفیت سد مناسب نیست. این بهانه هاي عجیب وغریب را
هربار تحویل ما می دهند. اگر این 60کیلومتر خط لوله کشیده شود تنها بیرم از این آب برخوردار نمی شود. تقریبا جمعیتی بیش از
80هزار نفر از این آب برخوردار می شوند. بیش از 80هزار نفر مشکل آب دارند، مشکل آب منطقه بیرم حاد شده است. شهرهایی که
از این آب بهره مند می شوند هم شهرستان لامرد و هم بخش هاي شهرستان لارستان است. می خواهم بپرسم یعنی در این کشور

 
60کیلومتر لوله وجود ندارد که در این مسیر بکشند تا مردم را از مشکل آب نجات دهند؟» 

 
مردم آب آلوده به فضولات حیوانی را مصرف می کنند 

این فعال اجتماعی گفت: «شغل اغلب مردم این منطقه کشاورزي و دامداري بود. الان چاه ها خشک شده و آب قطع شده و کشاورزي
این منطقه از بین رفت. اشتغال در حد صفر شده است چون تنها کار کشاورزي بود. جوانان بیکار شدند و از این منطقه رفته اند. مردم
مجبور شدند از این شهر مهاجرت کنند و به مرکز استان بروند که 9ساعت با این منطقه فاصله دارد. مردم به بندرعباس که در فاصله
7ساعتی ماست مهاجرت کرده اند. EC آب این منطقه بالاي 5هزار است. وضعیت آب این منطقه حاد است و کسی نمی تواند اینجا
زندگی کند. کسانی در این منطقه مانده اند که توان مهاجرت ندارند. وضعیت به حد وحشتناك و افتضاح است. روستایی در این
منطقه وجود دارد که آب ندارند و مجبور هستند از آب برکه اي استفاده کنند که حیوانات از آن استفاده می کنند. این آب به حدي
بو می دهد و حتی فضولات حیوانی در این آب مشاهده می شود. مردم این منطقه مجبور هستند آب را از برکه بکشند و پارچه اي
می کشند تا آب را صاف کنند و بعد از دو روز در آفتاب قرار می دهند تا بوي بد آب از بین برود که بتوانند استفاده کنند. 40درصد
اهال این روستا از این آب استفاده می کنند. افرادي که ماشین دارند از آب شهر می برند. متاسفانه در روستاي علی آباداوکشی
سرطان مثانه بسیار شایع شده است. علت این امر مصرف آب برکه است. با اهالی و شوراي این روستا صحبت کردم و می گویند 2-3

 
نفر از این اهالی به دلیل همین آب و بیماري سرطان فوت شده اند. هیچ کسی هم پاسخگو نیست.» 

 
حتما باید جاده ببندیم و کشته بدهیم تا به دادمان برسند؟ 



او ادامه داد: «ما الان هزینه دو آب را پرداخت می کنیم؛ یکی هزینه آب شهر است و آبفا به ما می فروشد که غیرقابل استفاده است.
هزینه آب شیرین کن هم مردم پرداخت می کنند که دوتا از اینها خصوصی و یکی دولتی است. قیمت ها بالاست. جمعیت خانواده ها
هم بالاست. یک 20لیتري آب براي دو روز مصرف می شود و براي این باید هزینه بالایی پرداخت کرد. گرماي این منطقه بالاست و در
ماه هزینه آب این مردم بسیار بالا خواهد شد. برخی مردم توان مالی ندارند و مجبور هستند آب لوله کشی را مصرف می کنند. از سال
93 به بعد آمارهایی که دریافت کردیم، مراکز بهداشتی به صورت رسمی اعلام نمی کنند، نشان می دهد آمار سرطان و بیماران
کلیوي و گوارشی در این منطقه بسیار زیاد شده است. نسبت به جمعیت این آمارها قابل تامل است و باید بررسی شود چرا این اتفاق
در این منطقه رخ داده است. مسئولان می گویند این آب مشکل ندارد ولی خود حاضر نیستند از این آب بیاشامند. همه راه هاي
قانونی را طی کردیم، حتما باید مردم اعتراض کنند و باید جاده ببندیم و کشته بدهیم تا مسئولان به داد مردم برسند؟ آبفا می گوید
آب بیرم از دست ما خارج شده و کاري به من نداشته باشید و من مسئول توزیع آب هستم. می گویند انتقال آب با آب منطقه اي
است. آب منطقه اي هم مسئولیت این امر را نپذیرفته است. پس مسئولیت با کدام نهاد است؟ این مردم باید اعتراض خود را در کجا
بیان کنند؟ آبروي نظام براي ما اولویت است وگرنه تاکنون بارها مردم قصد داشتند به خیابان بیایند و اعتراض کنند. ما اینجا شهید
دادیم و 32 شهید تقدیم این انقلاب کردیم. جانباز و ایثارگر داریم. ما نمی خواهیم آبروي انقلاب از بین برود. اینکه مسئولان همکاري

 
نمی کنند آزاردهنده است.» 

 
مکاتبات متعددي با مسئولان داشتیم اما کاري انجام نشد 

در ادامه با محمد نوروزي، عضو شوراي بخش بیرم گفت وگو کردیم. او هم در رابطه با مشکل آب مردم این منطقه که مدت هاست
گریبانگیر آنها شده به «فرهیختگان» گفت: «بخش بیرم به نسبت مناطق و شهرهاي همجوار درخصوص دسترسی به آب بهداشتی
جزء اولین مناطقی در محدوده بود که مردم به آب لوله کشی دسترسی پیدا کردند. این مساله هم به اواخر دوره منحوس پهلوي و
اوایل انقلاب بازمی گردد. وضعیت سفره هاي زیرزمینی بیرم مطلوب و آب شرب بوده یعنی علاوه بر اینکه آب بهداشتی بوده قابلیت
شرب هم داشته است. بیرم درست در منطقه اي قرار گرفته است که قریب به 160-150 چاه کشاورزي وجود دارد چون شغل اکثر
مردم بیرم کشاورزي است. این باعث شد برداشت هاي بی رویه اي که کشاورزان از سفره هاي زیرزمینی انجام دادند و خشکسالی هاي
اخیر کشور به خصوص در بخش جنوب مزید بر علت شد که با بحران آب در این منطقه مواجه شدیم و تقریبا می توان گفت از بعد
کمی و کیفی الان وضعیت آب بیرم نه تنها مطلوب نیست بلکه به مرز هشدار رسیده است. از سال 92 به بعد من رئیس شورا شدم
یعنی دوره چهارم و پنجم افتخار خدمتگزاري به مردم را دارم، مکاتبات متعددي با مسئولان مربوطه در این خصوص انجام دادیم اما
اتفاق خاصی که مطلوب بود رخ نداد. در حد کف شکنی چاه اقداماتی انجام می شد ولی آن طور که شایسته بود مشکلات مردم حل

 
نمی شد.» 

 
بخش خصوصی هم آب را دوبرابر قیمت به مردم می فروشد 

عضو شوراي بیرم در پایان با توجه به هزینه اي که مردم این منطقه جهت تهیه آب می پردازند، خاطرنشان کرد: «با توجه به اینکه
آب لوله کشی آب مطلوبی نیست مردم جدا از اینکه هزینه آب مصرفی را به آبفا می دهند از آب شیرین کن هاي خصوصی آب
خریداري می کنند که نسبت به مناطق همجوار ما قیمت دوبرابري دارد. این مساله را در جلسه با مدیرکل مطرح کردیم و وعده داده
شد تا یک هفته این موضوع برطرف شود ولی اتفاقی رخ نداده است. مردم می گویند آب خریداري شده از آب شیرین کن ها کیفیت
لازم را ندارد و مشکل دارد ولی با این وجود هزینه سنگین تر است. در تابستان 200لیتر آب 15هزار تومان به فروش می رسد و یک
خانوار ماهی 4-3 بار باید آب تهیه کند و این قیمت حدود 100هزار تومان می شود و این مبلغ جدا از هزینه اي است که به آبفا

 
پرداخت می کنند. آن هم مردم این منطقه که از لحاظ درآمدي اصلا وضعیت خوبی ندارند و تحت فشار هستند.» 



 
هیچ موافقتنامه اي با آب منطقه اي فارس براي آبرسانی بیرم منعقد نشده 

همان طور که در ابتدا گفتیم، غرض این بود تا از زبان سکنه و مسئولان منطقه اي با وضعیت آب در بخش بیرم در استان فارس آشنا
شوید. در ادامه به بخشی از داستان هاي عجیب وغریبی که پیش روي این مردم مظلوم قرار گرفته و باعث طول کشیدن امر رسیدگی
به مشکلات آنها شده است هم اشاره می کنیم. یکی از اصلی ترین مصائبی که مانع رسیدگی به وضعیت بیرم می شود و مسئولان ملی
و استانی به آن اذعان دارند مساله کمبود منابع و عدم تخصیص بودجه براي رفع این مشکل است. مساله اي که به بهانه براي شانه
خالی کردن مسئولان و جدال بین شرکت آب منطقه اي و آبفاي فارس تبدیل شده است. در آخرین اظهارنظر در این رابطه که
برخلاف ادعاهاي صورت گرفته پیرامون تخصیص بودجه هم صورت گرفته است. حمیدرضا دهقانی، مدیرعامل سازمان آب منطقه اي
استان فارس بیان کرد: «طرح هاي بسیاري ازجمله آبرسانی لار و لامرد و آباده ازسوي مجموعه ما انجام شد اما تاکنون هیچ نوع
موافقتنامه اي با مجموعه آب منطقه اي فارس درخصوص آبرسانی بیرم منعقد نشده است. وظیفه آب منطقه اي فارس، سدسازي و
صدور مجوز برداشت از آب سطحی و حفر چاه ها بوده است. براساس آنچه در اساسنامه آب و فاضلاب قیدشده، طرح هاي آبرسانی در
شهرستان ها و شهرها برعهده ما نیست و شرکت آب منطقه اي فارس عهده دار مدیریت عرضه و تقاضاي آب و ارتقاي سطح آموزش،
پژوهش و فناوري و بسترسازي توسعه بازار کالا و خدمات صنعت آب است. در این طرح باید ابتدا کد را از برنامه و بودجه دریافت کند.
پس از دریافت کد و تامین اعتبار دستگاه بهره برداري آبفا با یک شرکت قراردادي منعقد می کند که در غیر این صورت این مسیر در

 
ذي حسابی به عنوان کار خلاف قانون قلمداد می شود.» 

 
یک غلط تایپی گره حل مشکل آب بیرم را کورتر کرد 

اما از این مساله دردآورتر و قابل تامل تر یک اشتباه ساده است که باعث شد مشکل آب بیرم همچون کلاف سردرگمی براي مدت
طولانی به تاخیر بیفتد. به گفته یحیی صفرنژاد، رئیس شوراي اسلامی شهر بیرم ماجرا از این قرار بود که یک اشتباه تایپی در نامه
استانداري فارس بودجه 13 میلیارد تومانی آب منطقه بیرم را یک سال به عقب انداخت و از لایحه بودجه حذف کرد. طرح مطالعاتی
پروژه آبخیزداري بیرم که در 6 جلد در سال هاي گذشته آماده شده بود. در سال 98 به مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري استان
فارس تقدیم شد. با گذشت چهارماه از سال 99 خبري از اجراي طرح آبخیزداري منطقه بیرم نبود که ناچار به همراه جمعی از
مسئوان بخش بیرم براي پیگیري به شیراز مراجعه کنیم. پس از پیگیري متوجه شدیم در نامه اي که از طرف استانداري فارس به
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان فارس ارسال شده، به دلیل اشتباه تایپی نام شهر بیرم، «دیرم» درج شده بود! در پاسخ ما
گفته شد ما این طور شهري در استان فارس نداریم و به خاطر همین موضوع نام شهر بیرم از اعتبارات آبخیزداري استان حذف شده

 
بود. ناچار پس از ارائه توضیحات قول دادند در مهرماه 99 از اعتبارات مازاد صندوق توسعه ملی براي این طرح هزینه شود. 

 
مشکل بیرم عدم اراده بین مسئولان استانی است 

درصورتی که مردم و مسئولان بهداشتی و دانشگاه علوم پزشکی خبر از نامطلوب بودن آب بیرم داده اند و آن را مناسب شرب نمی
دانند، برخی دیگر از مسئولان بنا به هر دلیلی طی مصاحبه هایی خبر از سلامت آب بیرم دادند که البته بعد از واکنش مردم منطقه
و... سخنان شان را اصلاح کردند. از اینها که بگذریم اظهارات نماینده مردم لارستان در مجلس شوراي اسلامی در رابطه با آب بیرم
اهمیت مساله را بیش از پیش نشان می دهد. حسین حسین زاده به تشریح وضعیت بی آبی شهر بیرم پرداخت و اظهار داشت: «بیرم
هم اکنون به دلیل شرایط بحرانی آب به غیزانیه دوم ایران تبدیل شده و لازم است دولتمردان توجه جدي به این موضوع داشته
باشند. بیرم اکنون آب شرب ندارد و نیترات آب نیز در این منطقه بالاست اما مسئولان امر مدام به مردم این منطقه وعده و وعید می
دهند. شهر بیرم امروز به شهر وعده هاي پوچ تبدیل شده و مسئولان از صدها مشکلی که در این شهر وجود دارد، بی خبر هستند. آیا



دولتمردان از صدها بیمار گوارشی که دچار سرطان شده اند و خانواده هاي آنها که با مشکلات این بیماران دست وپنجه نرم می کنند،

 
خبر دارند؟ آیا به واقع کشور ما توان 60 کیلومتر لوله گذاري و رفع عطش آبی در غیزانیه دوم ایران را ندارد؟» 

پیرو همین مساله «فرهیختگان» نیز با حسین زاده، گفت وگویی انجام داد و او در این رابطه خاطرنشان کرد: «گره کار آب بیرم در
خود استان است. آب منطقه اي می گوید حل مشکل برعهده آبفا است و آبفا می گوید برعهده آب منطقه اي است و ما هم نفهمیدیم
حل این مشکل از منظر حکمرانی برعهده چه نهادي است. اگر اینها اراده و اعلام کنند براي تامین بودجه ما می توانیم با استفاده از
ظرفیت هاي مختلف به آنها کمک کنیم ولی مشکل در عدم اراده بین مسئولان استانی است. براي رفع موقت مشکل اقداماتی درحال
انجام است، مثل کف شکنی چاه ها که البته این کار هم باعث می شود آلودگی آب بیشتر شود و بعد از مدتی هم آش همان آش است
و کاسه همان کاسه! آب شیرین کن هاي خصوصی هم آنجا آب را به مردم گران می فروشند و مردم دارند آب را از بنزین گران تر می
خرند. ماهیانه برخی خانواده ها تا یک میلیون تومان هزینه آب می دهند درحالی که اصلا توان این کار را ندارند. من روزانه پیگیر
هستم و آخرین خبر این است که کف شکنی یکی از چاه ها انجام شده و چاه دوم هم درحال انجام است اما اصل کار که خط لوله

 
60کیلومتري است زمین مانده و هیچ اقدام عملی در این راستا انجام نشده است.» 

نویسنده: ابوالقاسم رحمانی، دبیرگروه جامعه



آغاز به کار بزرگترین پالایشگاه شیر خاورمیانه در شهریار

منبع: رادیو تهرانشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/07/08

نوراالله طاهري، فرماندار شهریار درباره اقدامات صورت گرفته در این شهرستان در راستاي جهش تولید و اتکاء به تولیدات
داخلی با بازار تهران گفتگو کرد.

 
آغاز به کار بزرگترین پالایشگاه شیر خاورمیانه در شهریار 

نوراالله طاهري، فرماندار شهریار درباره اقدامات صورت گرفته در این شهرستان در راستاي جهش تولید و اتکاء به تولیدات داخلی با

 
بازار تهران گفتگو کرد. 

فرماندار شهریار در گفتگو با بازار تهران رادیو تهران درباره تمهیدات فرمانداري شهریار براي رفع موانع تولید اظهار داشت: در سال
جهش تولید و با توجه به رونق تولید کارگروهی از سال گذشته در راستاي رفع موانع تولید در شهریار تشکیل شده است که هر هفته
با حضور تمامی اعضاي مرتبط با این کارگروه برگزار می شود. در این شهرستان هیچ کارخانه اي تعطیل نشده است و علاوه بر آن

 
حدود 32 کارگاه جدید به خط تولید اضافه شده است. 

وي افزود: یک پالایشگاه شیر در شهریار و براي اولین بار در کشور با بودجه 7 هزار میلیارد تومان در حال بازگشایی و ورود به عرصه
تولید است و بالغ بر 10 هزار شغل مستقیم و 50 هزار شغل غیرمستقیم ایجاد خواهد کرد. علاوه بر آن شرکت میهن با 7 هزار رأس و

 
حدود 500 میلیارد تومان بودجه در شهرستان شهریار سرمایه گذاري و اشتغال زایی کرده است. 

طاهري فرماندار شهریار درباره احداث شهرك صنعتی شهریار گفت: طی دو سال گذشته در شهریار یک شهرك صنعتی افتتاح شده
است که تا به این لحظه حدود 200 تولید کننده در این شهرك اقدام به خرید زمین کرده اند و 20 الی 30 کارخانه در انواع مختلف

 
در حال ساخت هستند. 

فرماندار شهریار درباره تولیدات کشاورزي اظهار داشت: تولیدات کشاورزي امسال 2 تا 3 برابر سال هاي گذشته بوده است و علاوه بر
افزایش بهره وري، در مصرف آب نیز صرفه جویی شده است. یکی از مزیت هاي شهرستان شهریار، صنعت کشت گلخانه اي در 20

 
هزار هکتار است که این رقم به 50 هکتار خواهد رسید. 

طاهري فرماندار شهریار در حمایت از تولیدکنندگان تاکید کرد: ما آمادگی حمایت از افراد مایل به فعالیت در کشت گلخانه اي را

 
داریم و مجوز شروع به کار این افراد در اسرع وقت صادر خواهد می شود. 

وي افزود: در ستاد منابع تولید آمادگی کامل براي صدور مجوز براي متقاضیان صنایع تبدیلی وجود دارد و برخی از این متقاضیان نیز
پس از دریافت زمین در حال ساخت کارخانه خود در شهرك صنعتی هستند. سعی شده تا مشکلات حیطه صنایع تبدیلی رفع شود و

 
در حال حاضر هیچ مشکلی در این زمینه نداریم. 

مخاطبان در سرتاسر دنیا از طریق وب سایتWWW.RADIOTEHRAN.IR ضمن استفاده از پخش زنده شبکه، در جریان

 
آخرین خبرهاي رادیو تهران قرار بگیرید. 



 
ما را در اینستاگرام و دیگر شبکه هاي اجتماعی با شناسه Tehraan360@ پیدا و همراهی کنید. 

 
همچنین علاقه مندان می توانند برنامه هاي رادیو تهران را از اپلیکیشن ایران صدا دریافت کنند. 

 
#تهران 360 

 
#تهران360 

 
#تهران_360 

 
 tehran360#

 
 tehran_360#

 
 tehraan360#
tehraan_360#



زنان روستایی شهرستان البرز با روش هاي نوین کشت گل گاوزبان آشنا شدند

منبع: ایاناشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/07/08

بمنظور بالا بردن سطح دانش علمی ؛ زنان روستایی بیدستان از توابع شهرستان البرز با روشهاي نوین کشت گل گاوزبان در

 
مزارع کشاورزي آشنا شدند . 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان قزوین در کارگاه آموزشی کشت
گل گاوزبان که با حضور تسهیلگران و بانوان روستایی برگزار شد
مطالبی در خصوص شناسایی خواص ، روشهاي کشت ، تاریخ
مناسب کاشت ، روشهاي آماده سازي زمین و تغذیه گیاهی این

 
محصول آشنا شدند . 

هدف از برگزاري این کارگاه آموزشی؛ ارتقاي سطح دانش آگاهی
بهره برداران ، توسعه کشت گیاهان دارویی ، ایجاد و توسعه

اشتغال براي تسهیلگران و زنان روستایی است.



1570 تن سبزي و صیفی در گلخانه هاي شهرستان قزوین تولید شد

منبع: ایاناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیر جهادکشاورزي شهرستان قزوین گفت : طی شش ماهه اول سال جاري هزار و 576 تن محصولات سبزي و صیفی در

 
واحدهاي گلخانه اي این شهرستان تولید شده است. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان قزوین، سعید صالحی با اعلام
این خبر افزود : این میزان سبزي و صیفی در 25 واحد گلخانه

 
اي تولید این گونه محصولات تولید شده است. 

وي اظهار کرد: این واحد گلخانه اي در سطح 12.61 هکتار می

 
باشد که سالیانه 3هزار و 152 تن محصول تولید می کند. 

به گفته این مقام مسئول ؛ 37واحد گلخانه اي فعال در سطح
شهرستان قزوین وجود دارد که محصولات گلخانه اي متنوعی را

 
تولید می کند. 

وي اضافه کرد : با ایجاد این واحد هاي گلخانه اي زمینه اشتغال براي 78 نفر به صورت مستقیم و 150 نفر بصورت غیر مستقیم

 
درمنطقه فراهم شده است. 

صالحی خاطر نشان ساخت : با توجه به مصرف بهینه آب در واحد سطح و افزایش راندمان تولید در واحدهاي گلخانه اي ؛ پیش بینی
می شود در سال جاري 5 واحد جدید در سطح 3 هکتار به تعداد واحدهاي گلخانه اي این شهرستان اضافه شود.



اشتغال زایی مناسب گیاهان دارویی براي زنان و دختران جویاي کار

منبع: ایاناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیر جهاد کشاورزي خرم آبادگفت: افرادي که داراي زمین مناسب باشند مورد حمایت آموزشی ، تامین نهاده نهال ، تسهیلات

 
و خرید تضمینی قرار خواهند گرفت. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان لرستان، مراد بیرانوند با اشاره به
سطح زیر کشت گیاهان دارویی در خرم آباد، اظهار کرد: بیش از
300 هکتار گیاه دارویی در خرم آباد کشت شده که حدود 50

 
هکتار از این مزارع ، گیاه دارویی به لیمو است. 

وي افزود: هر هکتار به لیمو از زمان کاشت تا برداشت به مدت 9

 
ماه بیش از 20 شغل با در آمد مناسب ایجاد می کند. 

مدیرجهاد کشاورزي خرم آبادگفت: کاشت، داشت و برداشت گیاهان دارویی براي زنان و دختران داراي توان کار و اوقات فراغت آسان

 
بوده و به راحتی می توانند از این راه کسب در آمد کنند. 

بیرانوند ادامه داد: افرادي که داراي زمین مناسب باشند مورد حمایت آموزشی ، تامین نهاده نهال ، تسهیلات و خرید تضمینی قرار

 
خواهند گرفت. 

وي در بخش دیگري از صحبت هاي خود با بیان اینکه 160 هکتار زعفران کشت شده در خرم آباد داریم، عنوان کرد: از اوایل آبان ماه
زمان برداشت زعفران شروع و تمامی تشکل هاي تسهیل گر می توانند نیروهاي تحت پوشش خود را با هماهنگی جهاد کشاورزي

 
آموزش داده و به مدت حداقل دو ماه در عملیات برداشت و پاك کردن محصول زعفران فعالیت داشته باشند. 

مدیرجهاد کشاورزي شهرستان خرم آبادگفت: مشکل بیمه عمر کلیه اعضاي تشکل هاي تسهیل گري از طریق نظام صنفی کشاورزي
خرم آباد با پرداخت 10 درصد حق بیمه سالانه قابل پیگیري است و تشکل هاي تسهیل گري می توانند با هماهنگی لازم در این

راستا اقدام کنند.



تولید 160 قلم انواع سموم در داخل / سهم تولید داخل به لحاظ کیفی چیزي

از نمونه خارجی کم ندارد

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون مدیرکل دفتر صنایع غیر فلزي وزارت صنعت، معدن و تجارت از قابلیت تولید 160 قلم انواع سموم در داخل کشور
خبر داد.

صفدري در گفتگو با رادیو اقتصاد خبرداد: تولید 160 قلم انواع سموم در داخل / سهم تولید داخل به لحاظ کیفی چیزي از

 
نمونه خارجی کم ندارد 

معاون مدیرکل دفتر صنایع غیر فلزي وزارت صنعت، معدن و
تجارت از قابلیت تولید 160 قلم انواع سموم در داخل کشور خبر

 
داد. 

«محسن صفدري» در گفتگو با رادیو اقتصاد افزود: طی این سال
ها براي تولید انواع سموم به 64 واحد صنعتی با ظرفیت اسمی

 
300 هزار تن پروانه بهره برداري صادر شده است. 

وي همچنین اظهارداشت: بطورکلی 160 قلم انواع سموم را می توان در داخل کشور تولید کرد یعنی اگرپایه تکنیکال هر نوع سمی

 
وارد مملکت شود تولید آن کار آنچنان سختی نیست. 

معاون مدیرکل دفتر صنایع غیر فلزي وزارت صنعت، معدن و تجارت ضمن اشاره به اینکه نیاز مملکت به سم بین 25 تا 35 هزار تن

 
در سال است، گفت: میزان تولید و واردات انواع سموم طی سال گذشته در کشور به ترتیب 38 و 29 هزار تن بوده است. 

وي در ادامه افزود: میزان 29 هزار تن سم آماده اي که سال گذشته با مجوز وزارت جهاد کشاورزي وارد مملکت شد 180 میلیون دلار

 
ارز بري داشته است. 

صفدري با اشاره به اینکه پارسال سموم آماده با ارز 4200 تومانی وارد شده بود، اظهارداشت: سهم تولیدداخل به لحاظ کیفی چیزي از
نمونه خارجی کم ندارد و به لحاظ کمی نیز 300 هزار تن ظرفیت اسمی تولید بالقوه سم (10 برابر نیاز داخل) با میزان اشتغال هشت

 
هزار نفر در کشور وجود دارد. 

 
وي یادآورشد: اگر این ظرفیت فعال شود ضمن صادرات سم می تواند هشت هزار نفر را مشغول به کار کرد. 

برنامه «روي خط بازار» کاري از گروه کسب و کار شبکه رادیویی اقتصاد است که از شنبه تا چهارشنبه هر روز ساعت 10: 10 به مدت



45 دقیقه به تهیه کنندگی «حمیده رضا سلطانی» با هدف ارائه یک تصویر بزرگ تر و کامل تر و قابل درك از رویدادهاي مهم
اقتصادي و رفع ابهامات اقتصادي بر روي موج اف ام ردیف 98 قرار می گیرد و علاقمندان می توانند جهت دریافت فایل صوتی برنامه

به سایت این رادیو مراجعه کنند.



پیش بینی ایجاد 6 هزار شرکت دانش بنیان براي سال 1400/ شرکت هاي

دانش بنیان قلب تپنده اقتصاد مقاومتی

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/07/08

مشاور معاونت علمی و فناوري نهاد ریاست جمهوري گفت: با توجه به فضاي پیشرو براي سال 1400 ایجاد شش هزار شرکت
دانش بنیان با 150 هزار میلیارد تومان گردش مالی و 700 هزار نفر شغل مستقیم برآورد می شود.

پرویز کرمی در گفتگو با رادیو اقتصاد: پیش بینی ایجاد 6 هزار شرکت دانش بنیان براي سال 1400/ شرکت هاي دانش بنیان

 
قلب تپنده اقتصاد مقاومتی 

مشاور معاونت علمی و فناوري نهاد ریاست جمهوري گفت: با توجه به فضاي پیشرو براي سال 1400 ایجاد شش هزار شرکت دانش

 
بنیان با 150 هزار میلیارد تومان گردش مالی و 700 هزار نفر شغل مستقیم برآورد می شود. 

«پرویز کرمی» در برنامه چالش رادیو اقتصاد افزود: همچنین در این ایام 400 شتاب دهنده،10 هزار استارت آپ و بیش از یک میلیون

 
متر مربع فضایی که استارت آپ ها، شرکت هاي دانش بنیان و شتاب دهنده ها در آن مستقر باشند، در کشور خواهیم داشت. 

 
وي اظهارداشت: براي رهایی از وضع اقتصادي موجود باید به سمت اقتصاد مقاومتی حرکت کرد. 

مشاور معاونت علمی و فناوري نهاد ریاست جمهوري گفت: یکی از شاه کلیدها، راهکارها و شاخص هاي اصلی اقتصاد مقاومتی

 
«شرکت هاي دانش بنیان» هستند. 

وي افزود: براي نقش آفرینی شرکت ها دانش بنیان در عرصه هاي مختلف اقتصادي ضرورت دارد زیر ساخت هاي قانونی لازم و فضاي

 
کسب و کار براي رشد و توسعه این شرکت ها بیش از گذشته در جامعه فراهم شود. 

 
کرمی بیان داشت: متاسفانه موانع زیادي بر سر راه شرکت هاي مزبور وجود دارد که باید این موانع هرچه سریعتر برداشته شود. 

 
وي ادامه داد: جدا از این فضاي کسب و کار براي فعالیت، رشد و توسعه شرکت هاي دانش بنیان در کشور باید اصلاح و بهبود یابد. 

مشاور معاونت علمی و فناوري نهاد ریاست جمهوري شرکت هاي دانش بنیان را در رشد تولید ناخالص ملی، اشتغال، صادرات و غیره

 
تاثیرگذار دانست و گفت: مسیر توسعه نوآوري و فناوري در کشور به صورت هدفمند در حال رشد و تکامل است. 

وي تولید محصولات مبتنی بر دانش را یکی از مهم ترین مزیت هاي شرکت هاي دانش بنیان برشمرد و افزود: محصولات دانش بنیان
ضمن رفع نیازهاي کشور و قطع وابستگی به خارج مانع از خروج ارز از مملکت و در عین حال توانایی هاي رقابتی براي اقتصاد ایران

 
در مقابل سایر کشورها ایجاد کرده است. 



کرمی با بیان اینکه شاخصه اصلی اقتصاد دانش بنیان نیروي انسانی تحصیل کرده و متخصص است، اظهارداشت: خوشبختانه کشور

 
بواسطه وجود دانشگاه هاي خوب و همینطور تولیدات علمی رو به رشد از توانایی و داشته هاي خوبی در این حوزه برخوردار است. 

وي تصریح کرد: در حال حاضر چهار میلیون دانشجو در کشور مشغول به تحصیل هستند و به همین تعداد فارغ التحصیل دانشگاهی

 
هم در مملکت وجود دارد. 

مشاور معاونت علمی و فناوري نهاد ریاست جمهوري گفت: گردش مالی پنج هزار و 300 شرکت دانش بنیان کشور در سال گذشته

 
120 هزار میلیارد تومان و میزان اشتغال افزایی این شرکت ها 300 هزار نفر شغل مستقیم بوده است. 

وي همچنین از وجود شش هزار استارت آپ، 200 مرکز نوآوري و 150 شتاب دهنده در کشور خبرداد و افزود: مضاف بر این در

 
جذب متخصصان ایرانی خارج از کشور و دعوت آنها به همکاري در داخل اقدامات خوبی صورت گرفته است. 

«چالش» برنامه اي گفتگو محوراست که بر اساس موضوعات مهم چالشی روز جامعه با حضور کارشناسان اقتصادي، اجتماعی و
فرهنگی با دیدگاه هاي متفاوت براي رفع ابهامات مخاطبان و بالا بردن سطح آگاهی مخاطبان در قالب تضارب افکار و اندیشه هاي
متفاوت نسبت به مسائل اقتصادي روز جامعه و همچنین مطالبات رهبري و مردم در خصوص پاسخگوئی مسئولان تهیه و روزهاي زوج
هفته یعنی شنبه، دوشنبه و چهارشنبه از رادیو اقتصاد پخش می شود. تهیه کنند گان این برنامه «نازنین کتابچی» کارشناس مجري

«امیر حسین راسخ»، هماهنگی «نازنین کتابچی» و آیتم ساز «حامد مهاجر» است.



توسعه تجدیدپذیرها منوط به بهینه سازي مصرف انرژي است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/07/08

خبرگزاري آریا - مدیر بخش صنعت شرکت بهینه سازي
مصرف سوخت گفت: بر اساس سیر تاریخی مشاهده شده
در زمینه توسعه انرژي هاي تجدیدپذیر، تا زمانی که
مبحث بهینه سازي انرژي به درستی اجرا نشود،

 
تجدیدپذیرها نمی توانند به صورت طبیعی توسعه یابند. 

به گزارش شانا به نقل از شرکت بهینه سازي مصرف
سوخت، محمدرضا خطاطی گفت: مزیت نسبی کشور که
سبب ایجاد توان رقابتی و در نهایت خلق ثروت می شود
منابع نفت و گاز است که در سال هاي گذشته با فروش و

بهره برداري از زنجیره تولید نفت خام و گاز طبیعی این رقابت پذیري و تولید ثروت ایجاد شده، اما با توجه به تجدیدناپذیر بودن منابع
فسیلی و محدودیت هاي بین المللی، راهکار بهتري که می تواند جایگزین و تکمیل کننده تولید نفت و گاز باشد، خلق منبع از بهینه

 
سازي مصرف انرژي است. 

مدیر بخش صنعت شرکت بهینه سازي مصرف سوخت اظهار کرد: بهینه سازي مصرف انرژي در سطح بین المللی یکی از روش هاي
تولید انرژي در جهان است که سبب کاهش آلاینده هاي زیست محیطی و کاهش هزینه هاي اجتماعی می شود، از همین رو بهینه
سازي مصرف انرژي را سوخت پنجم می نامند و به تازگی به دلیل اهمیت و ارزش ویژه این موضوع از بهینه سازي مصرف انرژي به

 
عنوان سوخت اول نام برده می شود. 

خطاطی با اشاره به اینکه هزینه ساخت یک فاز پارس جنوبی و هزینه هاي تولید و توزیع گاز تا رسیدن به دست مصرف کننده نهایی،
بیان کرد: براساس پایلوت انجام شده در برخی صنایع ایران مانند پالایشگاه آبادان، ذوب آهن اصفهان، کارخانجات آجر اصفهان و
سیمان هرمزگان، بررسی تطبیقی نشان می دهد که اجراي طرح هاي بهینه سازي مصرف انرژي نسبت به تولید گاز معادل به ازاي

 
سرمایه گذاري مساوي، میان 5 تا 14 برابر بسته به نوع کارخانه می تواند ارزش افزوده ایجاد کند. 

وي با اشاره به اینکه تولید منابع انرژي از نفت و گاز همیشه افزایش هزینه هاي اجتماعی و آلاینده اي زیست محیطی را به همراه
داشته است، اظهار کرد: کاهش آلاینده هاي زیست محیطی و کاهش هزینه هاي اجتماعی از مزیت هاي نسبی اجراي طرح هاي بهینه
سازي مصرف انرژي است و از طرفی مطالعات جهانی نشان می دهد با توجه به اینکه فناوري هاي مربوط به حوزه بهینه سازي سهل

 
الوصل ترند و بازار مناسب تري دارند سبب توسعه اشتغال نیروهاي دانشگاهی و تخصصی می شوند. 

مدیر بخش صنعت شرکت بهینه سازي مصرف سوخت افزود: فرض می کنیم اگر روزانه یک میلیون بشکه صادرات نفت خام داشته
باشیم، با قیمت نفت صادراتی بشکه اي 45 دلار، سالانه 4.16 میلیارد دلار درآمد نصیب کشور از این محل خواهد شد که این عدد به
تنهایی از میزان یارانه پرداختی سوخت از سوي دولت در سال 98 به نیروگاه ها کمتر است و این نشان دهنده میزان یارانه بالاي
انرژي کشور است که ما را به نخستین در جهان تبدیل کرده است. ما چاره اي جز بهینه سازي انرژي براي خلق ثروت و کاهش هزینه

 
هاي شرایط فعلی نداریم. 

وي با اشاره به این نکته که مقدار مصرف انرژي در ایران بیشتر در بخش غیر مولد یعنی خانگی و تجاري است و باید به سمت بخش



تولید و افزایش GDP سوق داده شود، اظهار کرد: بر مبناي ترازنامه سال 97 درصد مصرف گاز در زیربخش هاي صنعت به ترتیب در
حوزه هاي نیروگاه هاي برق حرارتی 55 درصد، صنایع پتروشیمی 15 درصد، صنایع فولاد 9 درصد، پالایشگاه ها 6 درصد، سیمان 5
درصد و آجر 2 درصد و بقیه در دیگر صنایع است که با اجراي طرح هاي بهینه سازي مصرف انرژي در این بخش ها حدود 20 تا 30

 
درصد صرفه جویی در مصرف گاز صنایع کشور ایجاد خواهد شد. 

مدیر بخش صنعت شرکت بهینه سازي مصرف سوخت با ابراز تأسف از بازدهی پایین نیروگاه هاي برق حرارتی کشور به عنوان یک
نمونه اظهار کرد: نیروگاه هاي کشور در سال 98 براي حدود 319 میلیارد کیلووات ساعت تولید برق، نزدیک به 80 میلیارد مترمکعب

 
گاز طبیعی به عنوان سوخت مصرف کردند که بازدهی متوسط نیروگاهی حدود 38 درصد بوده است. 

خطاطی تبدیل نیروگاه هاي گازي موجود به نیروگاه هاي سیکل ترکیبی و حذف واحدهاي گازي فرسوده و بازتوانی نیروگاه هاي بخار
را از جمله روش هاي بالا بردن بازدهی نیروگاه هاي حرارتی تولید برق عنوان کرد و ادامه داد: اگر بازدهی متوسط نیروگاه ها با اعمال
روش هاي بهینه سازي انرژي مطابق مصوبات از 38 درصد به 50 درصد برسد، سالانه حدود 17 میلیارد مترمکعب که معادل تولید

 
سالانه دو فاز پارس جنوبی است، مصرف گاز طبیعی کشور کاهش خواهد یافت. 

وي به مبحث توسعه انرژي هاي تجدیدپذیر در کشور نیز اشاره و تأکید کرد: بررسی ها نشان می دهد در کشورهاي پیشرفته که در
زمینه انرژي هاي تجدیدپذیر به موفقیت رسیده اند نخست روي روش هاي بهینه سازي انرژي سرمایه گذاري کرده اند و بعد توسعه

تجدیدپذیرها را برمبناي توجیه اقتصادي قرار داده اند.



پویش پازل هاي همدلی در خراسان رضوي آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/07/08

مشهد- ایرنا- معاون مشارکتهاي مردمی و اشتغال بهزیستی خراسان رضوي از آغاز پویش پازل هاي همدلی در این استان
خبر داد.

مشهد- ایرنا- معاون مشارکتهاي مردمی و اشتغال
بهزیستی خراسان رضوي از آغاز پویش پازل هاي همدلی

 
در این استان خبر داد. 

حمیده محدث روز سه شنبه به خبرنگار ایرنا گفت: این
پویش با هدف تهیه صد هزار بسته آموزشی براي کودکان

 
زیرپوشش بهزیستی راه اندازي شده است. 

وي با اشاره به راه اندازي بزرگترین پازل همدلی در دنیا با
همکاري مردم ایران افزود: پازل اصلی این پویش داراي یک
میلیون قطعه می باشد که براي هر استان هزار قطعه با

 
طرح نقشه ایران بصورت نمادین تکمیل خواهد شد. 

معاون مشارکت هاي مردمی و اشتغال بهزیستی خراسان رضوي ادامه داد: هر قطعه پازل به ارزش 100 هزار ریال است و هر فرد می

 
تواند با خرید دستکم یک قطعه آن در این پویش مردمی شرکت کند. 

وي گفت: عواید حاصل از این پویش مردمی با کمک اتحادیه لوازم تحریر کشور صرف خرید یک میلیون بسته آموزشی براي دانش

 
آموزان نیازمند زیرپوشش بهزیستی در کشور خواهد شد. 

محدث افزود: چنانچه نیکوکاري بخواهد به تنهایی مبادرت به تهیه لوازم تحریر براي این دانش آموزان نماید، این امکان نیز میسر شده
تا بتواند بطور مستقیم با تخفیف ویژه این لوازم را از اتحادیه خریداري نماید که در این صورت قطعه اي از پازل به نام وي کد گذاري

 
خواهد شد. 

وي ادامه داد: خیران می توانند براي خرید این قطعات از طریق سایتی که اعلام خواهد شد ثبت نام نموده و یک کد رهگیري دریافت

 
نمایند و تا پایان کار در جریان فرایند پویش قرار بگیرند. 

معاون مشارکت هاي مردمی بهزیستی خراسان رضوي با اشاره به مشارکت خیران استان در سایر همدلی ها اظهار امیدواري کرد این

 
بار نیز خیران استان در این طرح خداپسندانه شرکت نموده و با خرید قطعاتی از این پازل نام خود را جاودانه نمایند. 



 
برچسب ها 

 
- مشهد 

 
- همدلی 

 
- سازمان بهزیستی کشور 

 
پروندهٔ خبري 

- رفتار مومنانه و همدلانه ایرانیان در روزگار کرونا



بررسی سناریوهاي افزایش تولید نفت گچساران در دانشگاه صنعت نفت

منبع: نبض نفتشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت با اشاره به بررسی پنج سناریوي افزایش تولید در میدان نفتی گچساران، گفت:
بر مبناي مطالعات این دانشگاه، سناریو تزریق امتزاجی گاز سنگین نسبت به دیگر روش ها عملکرد بهتري خواهد داشت.

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت با اشاره به بررسی پنج سناریوي افزایش تولید در میدان نفتی گچساران، گفت: بر

 
مبناي مطالعات این دانشگاه، سناریو تزریق امتزاجی گاز سنگین نسبت به دیگر روش ها عملکرد بهتري خواهد داشت. 

نبض نفت - رضا مسیبی بهبهانی با اشاره به 13 قرارداد کلان
پژوهشی ازدیاد برداشت نفت و گاز که اخیراً میان شرکت ملی
نفت ایران و 13 دانشگاه و مرکز تحقیقاتی کشور امضا شد، به
تشریح اهداف و دستاوردهاي مطالعاتی دانشگاه صنعت نفت در
میدان نفتی گچساران که پیش از این در قالب مرحله نخست
اجراي طرح هاي توسعه فناورانه میادین نفتی به این دانشگاه
واگذار شده بود پرداخت و گفت: میدان گچساران از بزرگ ترین
میدان هاي ایران است که پیچیدگی هاي فراوان و خاص خود را
دارد، بر این اساس مطالعات پژوهشی در زمینه توسعه فناوري ها
براي بهینه سازي فرآیندهاي تولید و افزایش ضریب ازدیاد

 
برداشت میدان گچساران در سال 93 به دانشگاه صنعت نفت واگذار شد. 

 
بررسی سناریوهاي مختلف ازدیاد برداشت 

بهبهانی درباره مراحل انجام مطالعات پژوهشی میدان گچساران با توجه به برنامه ها و تکالیف لحاظ شده، به تدوین چند سناریو اشاره
کرد و توضیح داد: مطالعه این میدان با بهره مندي از همه امکانات و ظرفیت هاي موجود دانشگاه صنعت نفت انجام شده و سناریو
پایه، تزریق غیرامتزاجی، تزریق امتزاجی گاز سبک، تزریق امتزاجی گاز سنگین و تزریق امتزاجی گاز دي اکسیدکربن مورد توجه قرار

 
گرفته است. 

وي افزود: با انجام مطالعه و بررسی هاي انجام شده به این نتیجه دست یافتیم که تا سال 2050، بر اساس سناریو نخست به میزان
22.2 درصد، سناریو دوم 83.15 درصد، سوم 73.10 درصد، چهارم 91.13 درصد و پنجم 25.8 درصد از نفت باقیمانده میدان نفتی

 
گچساران بازیافت خواهد شد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت با بیان اینکه در روش هاي عنوان شده، از حیث هزینه، روش تزریق غیرامتزاجی نسبت
به تزریق هاي امتزاجی بهینه تر است، یادآور شد: از حیث عملکرد با توجه به تحلیل هاي اقتصادي انجام شده، تزریق امتزاجی گاز

 
سنگین نسبت به دیگر روش هاي تزریق امتزاجی مناسب تر تشخیص داده شده است. 



 
بهره مندي از تجربیات شرکاي خارجی 

بهبهانی بر ضرورت زمینه سازي براي بومی شدن دانش و فناوري در طرح ها و پروژه هاي پژوهشی مربوط به ازدیاد برداشت نفت
تأکید کرد و با بیان اینکه این دانشگاه از توانایی هاي نیروهاي مستعد دیگر نیز تحت طرح هاي نظام و نخبگی در این پروژه بهره می
برد، عنوان کرد: دانشگاه صنعت نفت در انجام این پروژه موضوع انتقال دانش و فناوري را هم مدنظر داشته و با انتخاب شرکاي
خارجی خود بستري فراهم کرده است تا شرکت ها و مؤسسات خارجی با انتقال فناوري یا دانش به کشور و سپس بومی سازي آن،
MPD قسمتی از تعهدات خود در قراردادها را محقق کنند که در این راستا به کارگیري تجربیات دانشگاه لئوبن اتریش و شرکت

 
کانادا براي توسعه فناوري در میدان نفتی گچساران مورد توجه بوده است. 

 
بسیج امکانات سخت افزاري و نرم افزاري 

وي با بیان اینکه دانشگاه صنعت نفت براي انجام هر چه بهتر پروژه میدان نفتی گچساران، همه امکانات سخت افزاري و نرم افزاري
خود را به کار گرفته است، تجهیزات آزمایشگاهی مرکز مطالعات سنگ و مغزه، آنالیز سیال، مراکز تحقیقات ازدیاد برداشت و
کلاسترهاي محاسباتی براي انجام شبیه سازي هاي استاتیک و دینامیک در دانشکده هاي نفت اهواز و آبادان را به عنوان امکانات
سخت افزاري براي مطالعات پژوهشی میدان نفتی گچساران برشمرد و افزود: در این مسیر، تعدادي دستگاه و همچنین نرم افزارهاي

 
خاص مطابق با نیازهاي این مطالعه از سوي دانشجویان و اساتید دانشگاه طراحی و ساخته شده است. 

 
ایجاد ساختار اداري براي طرح هاي میدان محور 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت اهواز اظهار کرد: افزون بر این، دانشگاه صنعت نفت براي چابک سازي مکاتبات و انجام
به موقع این پروژه، ساختار اداري خاص طرح هاي میدان محور ایجاد کرده است که تمام امور مرتبط با طرح هاي میدان محور را
مدیریت می کند؛ همچنین یک دفتر کار مجزا براي ارتباطات نزدیک تر و بیشتر با مجري پروژه یعنی شرکت ملی مناطق نفت خیز
جنوب در دانشکده نفت اهواز دایر شده است که در طرح میدان محور فروزان نیز می توان چنین فضایی را در اختیار شرکت نفت

 
فلات قاره قرار داد. 

 
مشارکت فعال دانشجویان و اساتید دانشگاه در طرح 

به گفته بهبهانی، در همین راستا و به منظور دخیل کردن دانشجویان مقاطع مختلف و همچنین اعضاي هیئت علمی دانشگاه در این
پروژه، آیین نامه داخلی در دانشگاه تدوین شد که بر اساس آن حداقل 50 درصد پروژه هاي تحصیلات تکمیلی در راستاي رفع چالش
هاي این میدان و در راستاي اهداف این پروژه تعریف شود؛ به طوري که تاکنون بیش از 50 پروژه تحصیلات تکمیلی در حوزه میدان
گچساران انجام شده یا در حال انجام است. در مجموع می توان گفت بالغ بر 50 نفر از اساتید و دانشجویان و نیروهاي طرح نظام و

 
نخبگی به صورت مستقیم در این طرح فعالیت پژوهشی دارند. 

 
برنامه دانشگاه صنعت نفت براي توسعه فناورانه فروزان 

وي در ادامه به طرح مطالعات ازدیاد برداشت میدان فروزان که اخیراً قرارداد آن از سوي شرکت ملی نفت ایران به عنوان کارفرما و
شرکت نفت فلات قاره به عنوان مجري طرح با دانشگاه صنعت نفت امضا شد، اشاره کرد و به تشریح برنامه هاي مدنظر دانشگاه در



این طرح پرداخت و گفت: این دانشگاه با تجربه اي که از پروژه میدان محور گچساران کسب کرده و همچنین با ایجاد ساختار
سازمانی خاص طرح هاي میدان محور و بهره گیري از نیروهاي انسانی متخصص، چه از اعضاي هیئت علمی و چه دانشجویان مقاطع

 
مختلف تحصیلی، عزمی راسخ براي تحقق اهداف از پیش ترسیم شده پروژه میدان محور فروزان به بهترین شکل ممکن دارد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت کلیات برنامه پیشنهادي در رابطه با مطالعه جامع میدان فروزان براي بهبود و افزایش
تولید را مشتمل بر پنج بسته عنوان کرد و یادآور شد: شناخت میدان، تبدیل چالش هاي میدان به موضوع هاي قابل تحقیق و
غربالگري همه روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید، ساخت/ به روزرسانی مدل شبیه ساز مخزن و شبیه سازي نتایج غربالگري،
اجراي پایلوت آزمایشگاهی روش هاي منتخب ازدیاد برداشت و بهبود تولید، اصلاح مدل شبیه ساز مخزن با استفاده از نتایج آزمایش
هاي بسته سوم و طراحی پایلوت میدانی و ارزیابی اقتصادي، نظارت بر اجراي پایلوت میدانی ازدیاد برداشت و برنامه پایش نتایج و
تهیه طرح جامع توسعه میدان (MDP) براساس روش بهینه ازدیاد برداشت را می توان به عنوان پنج بسته پیشنهادي براي تدوین و

 
تهیه مطالعه جامع طرح میدان نفتی فروزان برشمرد. 

 
اهمیت دوچندان بهبود تولید در میادین دریایی 

بهبهانی افزود: در بسته نخست، گزارش ها و داده هاي میدان به دقت مطالعه و بررسی می شود، همچنین چالش هاي میدان
شناسایی و براي رفع آن، پیشنهادهاي پژوهشی تهیه خواهد شد. روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید مناسب میدان با غربالگري
هاي اولیه و پیشرفته مشخص می شوند که در نهایت خروجی این بسته مطالعاتی به عنوان ورودي اصلی بسته هاي بعدي به کار
گرفته خواهد شد. در بسته دوم نیز با توجه به اطلاعات به دست آمده از بسته قبل، مدل ساخته یا به روزرسانی خواهد شد و روش
هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید براي کل مخزن با استفاده از شبیه سازي بررسی می شوند و سرانجام روش اصلی و منتخب به

 
عنوان پیشنهاد اصلی در بسته بعد بررسی خواهد شد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت از اجراي پایلوت آزمایشگاهی روش هاي منتخب ازدیاد برداشت و بهبود تولید به عنوان
بسته سوم یاد کرد و گفت: در این بسته مطالعاتی، روش هاي مدنظر براي ازدیاد برداشت و بهبود تولید در آزمایشگاه پیاده سازي و
سازوکارهاي تولید با دقت و ظرافت بیشتري نسبت به بسته هاي قبل بررسی می شود. سرانجام نتایج پایلوت به عنوان ورودي براي
اصلاح مدل شبیه سازي به کار گرفته خواهند شد که با استفاده از نتایج مدل پایلوت آزمایشگاهی، مدل شبیه سازي مجدداً اصلاح و
تکمیل می شود. شبیه سازي ها اجرا و روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید دوباره بررسی خواهند شد و از نظر اقتصادي اولویت ها

 
مشخص می شوند و سناریوي بهینه ازدیاد برداشت تعیین می شود. در نهایت پایلوت میدان طراحی خواهد شد. 

به گفته وي، در بسته پنجم پایلوت طراحی شده در میدان پیاده سازي خواهد شد و نظارت بر آن صورت خواهد گرفت. اطلاعات
بخش پایلوت براي تهیه گزارش توسعه میدان براساس سناریوهاي ازدیاد برداشت استفاده خواهد شد و MDP به عنوان خروجی

 
نهایی این بخش ارائه می شود. 

بهبهانی مطالعات بهبود تولید را به عنوان گام دیگر در بررسی طرح مطالعه فناورانه میدان نفتی فروزان مورد اشاره قرار داد و عنوان
کرد: با توجه به اینکه میدان فروزان از میدان هاي دریایی است، اهمیت بهبود تولید دوچندان است که به صورت دقیق و جامع در یک

 
بسته جداگانه با عنوان «مطالعات براي بهبود تولید» بررسی خواهد شد. 

 
اعتقاد راسخ وزیر نفت به توانمندسازي دانشگاه ها 



وي از توانمند شدن دانشگاه ها به عنوان نقطه قوت عملکرد وزارت نفت در تعامل با دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی یاد کرد و افزود:
هدف راهبردي مدیران نفتی در حوزه بالادستی، افزایش ضریب برداشت و در حوزه پایین دستی، تولید لایسنس بوده است که به

 
نوعی بتوان براي فعالیت هاي پالایشی، پتروشیمی و گاز از لایسنس هاي بومی بهره گرفت. 

بهبهانی ادامه داد: شخص آقاي وزیر و مدیران نفتی تماماً اعتقاد راسخ به توانمند شدن دانشگاه ها دارند و در این سال ها با واگذاري

 
طرح هاي پژوهشی و فناورانه به مراکز تحقیقاتی نشان دادند براي تحقق این مهم همه تلاش خود را به کار خواهند گرفت. 

 
راه اندازي مرکز نوآوري و کارآفرینی دانشگاه صنعت نفت 

وي از راه اندازي مرکز نوآوري و کارآفرینی در دانشگاه صنعت نفت خبر داد و بر ضرورت توانمند شدن دانشجویان تأکید کرد و گفت:
هدف اصلی از راه اندازي این مرکز، توانمند شدن دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاه نفت اهواز است. ما نمی خواهیم دانشجویان
تنها به این فکر باشند که به عنوان کارمند در ارگان ها و سازمان هاي دولتی استخدام شوند و کار کنند، بلکه باید خودشان کارآفرین
باشند و با تشکیل شرکت هاي دانش بنیان و گروه هاي استارتاپی بتوانند گام هاي مؤثري براي تحقق اهداف صنعت نفت کشور

 
بردارند. 

بهبهانی با بیان اینکه دانشگاه صنعت نفت با بیش از 80 سال سابقه در بحث آموزش و پژوهش در حوزه هاي بالادستی و پایین دستی
نفت، یکی از ارکان مهم وزارت نفت براي برآورده کردن نیازهاي پژوهشی این وزارتخانه است، خاطرنشان کرد: این دانشگاه هم اکنون
با داشتن حدود هزار و 800 دانشجو در مقاطع مختلف و 60 نفر هیئت علمی، ظرفیت مناسبی براي انجام پروژه هاي کلان پژوهشی
بالادستی و پایین دستی دارد که تنها به عنوان نمونه کوچک می توان به حضور گروه هاي دانشجویی دانشگاه تحت راهنمایی اساتید
دانشگاه در مسابقات بین المللی و جهانی EAGE در دو سال گذشته اشاره کرد. دانشگاه صنعت نفت در این مسابقات جهانی که با

 
حمایت شرکت هاي بزرگ نفتی مانند BP و Equinor برگزار شد، به ترتیب در بین 6 تیم و 5 تیم برتر قرار گرفت. 

بر اساس این گزارش، در گام نخست تعامل فناورانه میان شرکت ملی نفت ایران و دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی، اواخر سال 93
مطالعات ازدیاد برداشت میدان آزادگان به انستیتو مهندسی نفت دانشگاه تهران، میدان نفتی دارخوین به دانشگاه امیرکبیر، میدان
نفتی سروش به دانشگاه سهند تبریز، میدان اهواز به پژوهشگاه صنعت نفت، میدان کرنج به دانشگاه آزاد اسلامی، میدان کوپال به
دانشگاه صنعتی شریف، میدان منصوري به دانشگاه شیراز، میدان گچساران به دانشگاه صنعت نفت و میدان بی بی حکیمه به
پژوهشکده ازدیاد برداشت (پژوهشگاه صنعت نفت) واگذار شد و در گام دوم واگذاري مطالعات ازدیاد برداشت، 13 میدان جدید به
دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی واگذار شدند که در این میان، مطالعه میدان فروزان در دستور کار دانشگاه صنعت نفت قرار گرفته است.

 
میدان مشترك فروزان در 100 کیلومتري غرب جزیره خارك واقع شده است. 

 
منبع: شانا 

برچسب ها: نبض نفت ، دانشگاه صنعت نفت ، گچساران



بررسی سناریوهاي افزایش تولید نفت گچساران در دانشگاه صنعت نفت

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/07/08

خبرگزاري آریا - معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت
نفت با اشاره به بررسی پنج سناریوي افزایش تولید در
میدان نفتی گچساران، گفت: بر مبناي مطالعات این
دانشگاه، سناریو تزریق امتزاجی گاز سنگین نسبت به دیگر

 
روش ها عملکرد بهتري خواهد داشت. 

رضا مسیبی بهبهانی در گفت وگو با خبرنگار شانا، با اشاره
به 13 قرارداد کلان پژوهشی ازدیاد برداشت نفت و گاز که
اخیراً میان شرکت ملی نفت ایران و 13 دانشگاه و مرکز
تحقیقاتی کشور امضا شد، به تشریح اهداف و دستاوردهاي

مطالعاتی دانشگاه صنعت نفت در میدان نفتی گچساران که پیش از این در قالب مرحله نخست اجراي طرح هاي توسعه فناورانه
میادین نفتی به این دانشگاه واگذار شده بود پرداخت و گفت: میدان گچساران از بزرگ ترین میدان هاي ایران است که پیچیدگی
هاي فراوان و خاص خود را دارد، بر این اساس مطالعات پژوهشی در زمینه توسعه فناوري ها براي بهینه سازي فرآیندهاي تولید و

 
افزایش ضریب ازدیاد برداشت میدان گچساران در سال 93 به دانشگاه صنعت نفت واگذار شد. 

 
بررسی سناریوهاي مختلف ازدیاد برداشت 

بهبهانی درباره مراحل انجام مطالعات پژوهشی میدان گچساران با توجه به برنامه ها و تکالیف لحاظ شده، به تدوین چند سناریو اشاره
کرد و توضیح داد: مطالعه این میدان با بهره مندي از همه امکانات و ظرفیت هاي موجود دانشگاه صنعت نفت انجام شده و سناریو
پایه، تزریق غیرامتزاجی، تزریق امتزاجی گاز سبک، تزریق امتزاجی گاز سنگین و تزریق امتزاجی گاز دي اکسیدکربن مورد توجه قرار

 
گرفته است. 

وي افزود: با انجام مطالعه و بررسی هاي انجام شده به این نتیجه دست یافتیم که تا سال 2050، بر اساس سناریو نخست به میزان
22.2 درصد، سناریو دوم 83.15 درصد، سوم 73.10 درصد، چهارم 91.13 درصد و پنجم 25.8 درصد از نفت باقیمانده میدان نفتی

 
گچساران بازیافت خواهد شد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت با بیان اینکه در روش هاي عنوان شده، از حیث هزینه، روش تزریق غیرامتزاجی نسبت
به تزریق هاي امتزاجی بهینه تر است، یادآور شد: از حیث عملکرد با توجه به تحلیل هاي اقتصادي انجام شده، تزریق امتزاجی گاز

 
سنگین نسبت به دیگر روش هاي تزریق امتزاجی مناسب تر تشخیص داده شده است. 

 
بهره مندي از تجربیات شرکاي خارجی 

بهبهانی بر ضرورت زمینه سازي براي بومی شدن دانش و فناوري در طرح ها و پروژه هاي پژوهشی مربوط به ازدیاد برداشت نفت
تأکید کرد و با بیان اینکه این دانشگاه از توانایی هاي نیروهاي مستعد دیگر نیز تحت طرح هاي نظام و نخبگی در این پروژه بهره می
برد، عنوان کرد: دانشگاه صنعت نفت در انجام این پروژه موضوع انتقال دانش و فناوري را هم مدنظر داشته و با انتخاب شرکاي
خارجی خود بستري فراهم کرده است تا شرکت ها و مؤسسات خارجی با انتقال فناوري یا دانش به کشور و سپس بومی سازي آن،
MPD قسمتی از تعهدات خود در قراردادها را محقق کنند که در این راستا به کارگیري تجربیات دانشگاه لئوبن اتریش و شرکت



 
کانادا براي توسعه فناوري در میدان نفتی گچساران مورد توجه بوده است. 

 
بسیج امکانات سخت افزاري و نرم افزاري 

وي با بیان اینکه دانشگاه صنعت نفت براي انجام هر چه بهتر پروژه میدان نفتی گچساران، همه امکانات سخت افزاري و نرم افزاري
خود را به کار گرفته است، تجهیزات آزمایشگاهی مرکز مطالعات سنگ و مغزه، آنالیز سیال، مراکز تحقیقات ازدیاد برداشت و
کلاسترهاي محاسباتی براي انجام شبیه سازي هاي استاتیک و دینامیک در دانشکده هاي نفت اهواز و آبادان را به عنوان امکانات
سخت افزاري براي مطالعات پژوهشی میدان نفتی گچساران برشمرد و افزود: در این مسیر، تعدادي دستگاه و همچنین نرم افزارهاي

 
خاص مطابق با نیازهاي این مطالعه از سوي دانشجویان و اساتید دانشگاه طراحی و ساخته شده است. 

 
ایجاد ساختار اداري براي طرح هاي میدان محور 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت اهواز اظهار کرد: افزون بر این، دانشگاه صنعت نفت براي چابک سازي مکاتبات و انجام
به موقع این پروژه، ساختار اداري خاص طرح هاي میدان محور ایجاد کرده است که تمام امور مرتبط با طرح هاي میدان محور را
مدیریت می کند؛ همچنین یک دفتر کار مجزا براي ارتباطات نزدیک تر و بیشتر با مجري پروژه یعنی شرکت ملی مناطق نفت خیز
جنوب در دانشکده نفت اهواز دایر شده است که در طرح میدان محور فروزان نیز می توان چنین فضایی را در اختیار شرکت نفت

 
فلات قاره قرار داد. 

 
مشارکت فعال دانشجویان و اساتید دانشگاه در طرح 

به گفته بهبهانی، در همین راستا و به منظور دخیل کردن دانشجویان مقاطع مختلف و همچنین اعضاي هیئت علمی دانشگاه در این
پروژه، آیین نامه داخلی در دانشگاه تدوین شد که بر اساس آن حداقل 50 درصد پروژه هاي تحصیلات تکمیلی در راستاي رفع چالش
هاي این میدان و در راستاي اهداف این پروژه تعریف شود؛ به طوري که تاکنون بیش از 50 پروژه تحصیلات تکمیلی در حوزه میدان
گچساران انجام شده یا در حال انجام است. در مجموع می توان گفت بالغ بر 50 نفر از اساتید و دانشجویان و نیروهاي طرح نظام و

 
نخبگی به صورت مستقیم در این طرح فعالیت پژوهشی دارند. 

 
برنامه دانشگاه صنعت نفت براي توسعه فناورانه فروزان 

وي در ادامه به طرح مطالعات ازدیاد برداشت میدان فروزان که اخیراً قرارداد آن از سوي شرکت ملی نفت ایران به عنوان کارفرما و
شرکت نفت فلات قاره به عنوان مجري طرح با دانشگاه صنعت نفت امضا شد، اشاره کرد و به تشریح برنامه هاي مدنظر دانشگاه در
این طرح پرداخت و گفت: این دانشگاه با تجربه اي که از پروژه میدان محور گچساران کسب کرده و همچنین با ایجاد ساختار
سازمانی خاص طرح هاي میدان محور و بهره گیري از نیروهاي انسانی متخصص، چه از اعضاي هیئت علمی و چه دانشجویان مقاطع

 
مختلف تحصیلی، عزمی راسخ براي تحقق اهداف از پیش ترسیم شده پروژه میدان محور فروزان به بهترین شکل ممکن دارد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت کلیات برنامه پیشنهادي در رابطه با مطالعه جامع میدان فروزان براي بهبود و افزایش
تولید را مشتمل بر پنج بسته عنوان کرد و یادآور شد: شناخت میدان، تبدیل چالش هاي میدان به موضوع هاي قابل تحقیق و
غربالگري همه روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید، ساخت/ به روزرسانی مدل شبیه ساز مخزن و شبیه سازي نتایج غربالگري،
اجراي پایلوت آزمایشگاهی روش هاي منتخب ازدیاد برداشت و بهبود تولید، اصلاح مدل شبیه ساز مخزن با استفاده از نتایج آزمایش
هاي بسته سوم و طراحی پایلوت میدانی و ارزیابی اقتصادي، نظارت بر اجراي پایلوت میدانی ازدیاد برداشت و برنامه پایش نتایج و
تهیه طرح جامع توسعه میدان (MDP) براساس روش بهینه ازدیاد برداشت را می توان به عنوان پنج بسته پیشنهادي براي تدوین و

 
تهیه مطالعه جامع طرح میدان نفتی فروزان برشمرد. 

 
اهمیت دوچندان بهبود تولید در میادین دریایی 

بهبهانی افزود: در بسته نخست، گزارش ها و داده هاي میدان به دقت مطالعه و بررسی می شود، همچنین چالش هاي میدان
شناسایی و براي رفع آن، پیشنهادهاي پژوهشی تهیه خواهد شد. روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید مناسب میدان با غربالگري
هاي اولیه و پیشرفته مشخص می شوند که در نهایت خروجی این بسته مطالعاتی به عنوان ورودي اصلی بسته هاي بعدي به کار
گرفته خواهد شد. در بسته دوم نیز با توجه به اطلاعات به دست آمده از بسته قبل، مدل ساخته یا به روزرسانی خواهد شد و روش
هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید براي کل مخزن با استفاده از شبیه سازي بررسی می شوند و سرانجام روش اصلی و منتخب به



 
عنوان پیشنهاد اصلی در بسته بعد بررسی خواهد شد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت از اجراي پایلوت آزمایشگاهی روش هاي منتخب ازدیاد برداشت و بهبود تولید به عنوان
بسته سوم یاد کرد و گفت: در این بسته مطالعاتی، روش هاي مدنظر براي ازدیاد برداشت و بهبود تولید در آزمایشگاه پیاده سازي و
سازوکارهاي تولید با دقت و ظرافت بیشتري نسبت به بسته هاي قبل بررسی می شود. سرانجام نتایج پایلوت به عنوان ورودي براي
اصلاح مدل شبیه سازي به کار گرفته خواهند شد که با استفاده از نتایج مدل پایلوت آزمایشگاهی، مدل شبیه سازي مجدداً اصلاح و
تکمیل می شود. شبیه سازي ها اجرا و روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید دوباره بررسی خواهند شد و از نظر اقتصادي اولویت ها

 
مشخص می شوند و سناریوي بهینه ازدیاد برداشت تعیین می شود. در نهایت پایلوت میدان طراحی خواهد شد. 

به گفته وي، در بسته پنجم پایلوت طراحی شده در میدان پیاده سازي خواهد شد و نظارت بر آن صورت خواهد گرفت. اطلاعات
بخش پایلوت براي تهیه گزارش توسعه میدان براساس سناریوهاي ازدیاد برداشت استفاده خواهد شد و MDP به عنوان خروجی

 
نهایی این بخش ارائه می شود. 

بهبهانی مطالعات بهبود تولید را به عنوان گام دیگر در بررسی طرح مطالعه فناورانه میدان نفتی فروزان مورد اشاره قرار داد و عنوان
کرد: با توجه به اینکه میدان فروزان از میدان هاي دریایی است، اهمیت بهبود تولید دوچندان است که به صورت دقیق و جامع در یک

 
بسته جداگانه با عنوان «مطالعات براي بهبود تولید» بررسی خواهد شد. 

 
اعتقاد راسخ وزیر نفت به توانمندسازي دانشگاه ها 

وي از توانمند شدن دانشگاه ها به عنوان نقطه قوت عملکرد وزارت نفت در تعامل با دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی یاد کرد و افزود:
هدف راهبردي مدیران نفتی در حوزه بالادستی، افزایش ضریب برداشت و در حوزه پایین دستی، تولید لایسنس بوده است که به

 
نوعی بتوان براي فعالیت هاي پالایشی، پتروشیمی و گاز از لایسنس هاي بومی بهره گرفت. 

بهبهانی ادامه داد: شخص آقاي وزیر و مدیران نفتی تماماً اعتقاد راسخ به توانمند شدن دانشگاه ها دارند و در این سال ها با واگذاري

 
طرح هاي پژوهشی و فناورانه به مراکز تحقیقاتی نشان دادند براي تحقق این مهم همه تلاش خود را به کار خواهند گرفت. 

 
راه اندازي مرکز نوآوري و کارآفرینی دانشگاه صنعت نفت 

وي از راه اندازي مرکز نوآوري و کارآفرینی در دانشگاه صنعت نفت خبر داد و بر ضرورت توانمند شدن دانشجویان تأکید کرد و گفت:
هدف اصلی از راه اندازي این مرکز، توانمند شدن دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاه نفت اهواز است. ما نمی خواهیم دانشجویان
تنها به این فکر باشند که به عنوان کارمند در ارگان ها و سازمان هاي دولتی استخدام شوند و کار کنند، بلکه باید خودشان کارآفرین
باشند و با تشکیل شرکت هاي دانش بنیان و گروه هاي استارتاپی بتوانند گام هاي مؤثري براي تحقق اهداف صنعت نفت کشور

 
بردارند. 

بهبهانی با بیان اینکه دانشگاه صنعت نفت با بیش از 80 سال سابقه در بحث آموزش و پژوهش در حوزه هاي بالادستی و پایین دستی
نفت، یکی از ارکان مهم وزارت نفت براي برآورده کردن نیازهاي پژوهشی این وزارتخانه است، خاطرنشان کرد: این دانشگاه هم اکنون
با داشتن حدود هزار و 800 دانشجو در مقاطع مختلف و 60 نفر هیئت علمی، ظرفیت مناسبی براي انجام پروژه هاي کلان پژوهشی
بالادستی و پایین دستی دارد که تنها به عنوان نمونه کوچک می توان به حضور گروه هاي دانشجویی دانشگاه تحت راهنمایی اساتید
دانشگاه در مسابقات بین المللی و جهانی EAGE در دو سال گذشته اشاره کرد. دانشگاه صنعت نفت در این مسابقات جهانی که با

 
حمایت شرکت هاي بزرگ نفتی مانند BP و Equinor برگزار شد، به ترتیب در بین 6 تیم و 5 تیم برتر قرار گرفت. 

بر اساس این گزارش، در گام نخست تعامل فناورانه میان شرکت ملی نفت ایران و دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی، اواخر سال 93
مطالعات ازدیاد برداشت میدان آزادگان به انستیتو مهندسی نفت دانشگاه تهران، میدان نفتی دارخوین به دانشگاه امیرکبیر، میدان
نفتی سروش به دانشگاه سهند تبریز، میدان اهواز به پژوهشگاه صنعت نفت، میدان کرنج به دانشگاه آزاد اسلامی، میدان کوپال به
دانشگاه صنعتی شریف، میدان منصوري به دانشگاه شیراز، میدان گچساران به دانشگاه صنعت نفت و میدان بی بی حکیمه به
پژوهشکده ازدیاد برداشت (پژوهشگاه صنعت نفت) واگذار شد و در گام دوم واگذاري مطالعات ازدیاد برداشت، 13 میدان جدید به
دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی واگذار شدند که در این میان، مطالعه میدان فروزان در دستور کار دانشگاه صنعت نفت قرار گرفته است.

میدان مشترك فروزان در 100 کیلومتري غرب جزیره خارك واقع شده است.





فعالان صنایع دریایی استان بوشهر از صندوق توسعه تسهیلات دریافت کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/07/08

گناوه - ایرنا - نماینده صندوق توسعه دریایی در استان بوشهر گفت: فعالان صنایع دریایی این استان می توانند از مزایاي
مناسب این صندوق تسهیلات دریافت کنند.

گناوه - ایرنا - نماینده صندوق توسعه دریایی در استان
بوشهر گفت: فعالان صنایع دریایی این استان می توانند از

 
مزایاي مناسب این صندوق تسهیلات دریافت کنند. 

احمد روغنی روز سه شنبه در گفت وگو با خبرگزاري
جمهوري اسلامی افزود: سقف تسهیلات که اعتبار آن
توسط دولت تامین می شود، در بخش کم بهره با 2 تا 4
درصد حدود سه میلیارد ریال و با بهره بالا به شرایط

 
مختلف بستگی دارد. 

وي اظهارداشت: همچنین سقف تسهیلات درنظرگرفته شده در زمینه ساخت شناور براي افراد حقیقی که باید طرح ارایه دهند، حدود

 
100 میلیارد ریال است و به افراد حقوقی(شرکت  ها) 200 میلیارد ریال پرداخت می شود. 

روغنی گفت: سود تسهیلات با بهره بالا 18 درصد است که بعد از تائید فنی طرح به بانک ارجاع داده می شود و پس از محرزشدن

 
فعالیت آنها در چارچوب صنایع دریایی، یارانه دولتی شامل آن خواهد شد. 

وي ادامه داد: درخواست هاي متقاضیان تسهیلات با بهره پایین 2 تا 4 درصد پس از تصویب در صندوق توسعه دریایی اختصاص و به

 
حساب مجري کار پرداخت می شود. 

نماینده صندوق توسعه دریایی در استان بوشهر گفت: طبق قانون فقط شناورهاي باري، مسافربري، گردشگري و صیادي فایبرگلاس و

 
فلزي مشمول این تسهیلات می شوند. 

وي افزود: صندوق توسعه دریایی براساس قانون توسعه و حمایت از صنایع دریایی مصوب مجلس شوراي اسلامی در سال 87 به عنوان
نهادمالی تخصصی و بازوي دولت در توسعه این صنایع به عنوان یکی از صنایع راهبردي در اواخر سال 89 فعالیت خود را آغاز کرده

 
است. 

روغنی گفت: این صندوق به عنوان موتور محرك صنایع دریایی کشور و رابطی بین حاکمیت و بخش خصوصی است تا از طریق انجام
مطالعات توسعه اي، سرمایه گذاري و اعمال انواع حمایت هاي هدف دار، زمینه رشد و گسترش روزافزون این صنایع را در کشور فراهم

کند. 



وي افزود: باتوجه به اینکه هدف گذاري صندوق انجام طرح و پروژه هاي دریایی با روش و فرآیندهاي تسهیل شده و استاندارد است،
براین اساس ساماندهی سازوکارهاي لازم براي حمایت اصولی و ارایه خدمات مورد نظر صنایع دریایی با زمان و هزینه مناسب،
مدیریت صحیح و جذب منابع از داخل و خارج از کشور با توجه به سیاست هاي کلان صندوق مبنی بر گسترش سبد محصولات

 
نسبت به طراحی، بهینه سازي و ارایه محصولات است. 

نماینده صندوق توسعه دریایی در استان بوشهر اظهارداشت: این محصولات در زمینه ساخت و تعمیرات و تکمیل شناور، اعطاي
کارمزد صدور ضمانت نامه، خدمات صدور ضمانت نامه، یارانه سود تسهیلات، توسعه کارگاه، قرضالحسنه کارآفرینی و سرمایه در

 
گردش تسهیلات با بهره کم و بالا اعطا می شود. 

 
وي بیان کرد: چشم انداز صندوق در افق 1404 به عنوان مرجعی براي تبدیل ظرفیت هاي دریایی کشور به منافع ملی پایدار است. 

روغنی گفت: صندوق توسعه دریایی در هفت نقطه ساحلی کشور و در مراکز استان ها نمایندگی دارند که میز خدمت این صندوق در
استان بوشهر در اداره کل صنعت، معدن و تجارت در خیابان باغ زهرا مستقر است و متقاضیان براي دریافت تسهیلات درنظرگرفته

 
شده می توانند مراجعه کنند. 

شهرستان ساحلی و تجاري گناوه در شمال استان بوشهر واقع است و داراي بیش از یک هزار فروند شناور باري فعال از نوع چوبی

 
است. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- بوشهر 

 
- صندوق توسعه صنایع دریایی 

- گناوه



روایت تسنیم از کارآفرینی جوان شیرازي؛ کسب درآمد 200 میلیون تومانی از

کاشت و فروش زعفران

منبع: تسنیمشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه استان ها- کارآفرین شیرازي با سرمایه اولیه 10 میلیون تومان کاشت زعفران را شروع کرده و امروز با تلاش و پشتگار
به درآمد سالانه 200 میلیون تومان رسیده است.

گروه استان ها- کارآفرین شیرازي با سرمایه اولیه 10
میلیون تومان کاشت زعفران را شروع کرده و امروز با تلاش
و پشتگار به درآمد سالانه 200 میلیون تومان رسیده است.

 
- اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شیراز ، مقام معظم رهبري
دو دلیل اساسی یعنی آمادگی کشور براي جهش و فشار
اقتصادي دشمنان را دو دلیلی دانسته اند که ثابت می کند
که ایران بیش از هر دوره دیگر به کار و کارآفرینی احتیاج

 
دارد. 

این سخن مقام معظم رهبري در کنار نامگذاري سال ها با عناوین اقتصادي و تولید نشان از اهمیت توجه به این مقولات به ویژه
کارآفرینی دارد. در همین راستا جوان 31 ساله استان فارسی با توجه به شرایط اقلیمی از سال 93 کاشت زعفران را آغاز کرده و در

 
حال حاضر درآمد میلیونی دارد. 

احمدرضا جعفري کارآفرین شیرازي که در سال 95 موفق به ثبت شرکتی در زمینه زعفران شد، در گفت وگو با تسنیم می گوید:

 
تاکنون براي بیش از هزار نفر اشتغال زایی کرده که از این تعداد 700 تا 800 نفر اقدام به کشت این محصول کردند. 

این جوان که در صادرات نیز دستی دارد گفت: صادرات این شرکت به دو صورت انجام می شود یکی در بخش ارسال پیازچه و دیگري

 
محصولات تولید شده که به استان هاي کشور و خارج از کشور صادر می شود. 

این کارآفرین شیرازي به اهداف خود در کارآفرینی اشاره کرد و اظهار داشت: صادرات محصول به بازارهاي خارجی براي مردم و کشور

 
ارزآوري خوبی به دنبال دارد همچنین در بحث داخلی نیز به ترویج کاشت زعفران توجه ویژه ایی داشته ایم. 

 
180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی در استان بوشهر پرداخت شد + فیلم 

 
طرح "روستاي بدون بیکار" در استان اصفهان اجرایی می شود/ ایجاد 10هزار صندوق کارآفرینی در روستاهاي کشور 

 
تبدیل کویر خشک به باغ پسته با همت جهادي/ پسته کاران سبزواري مشق کارآفرینی می کنند 

جعفري با اشاره به واسطه گري در صنعت فروش زعفران و سود 80 درصدي که نصیب واسطه ها می شود، گفت: این موضوع از موارد

 
آسیب صنعت کشت و فروش زعفران است که تولیدکننده را از ادامه کار ناامید می کند. 



این جوان 31 ساله به مشکلات پیش روي کارآفرینان نیز اشاره کرد و افزود: مجوز گرفتن در بخش تولید و صادرات مشکلات بسیاري

 
را براي تولیدکننده ایجاد کرده هر چند بسیج سازندگی تلاش هایی براي رفع مشکلات تولیدکننده ها داشته است. 

این کارآفرین شیرازي سرمایه اولیه خود را براي شروع کار 10 میلیون تومان عنوان می کند که امروز با تلاش و پشتگار به درآمد

 
سالانه 200 میلیون تومان رسیده است. 

جعفري در ادامه به افرادي که قصد کار آفرینی دارند توصیه می کند که به سراغ مشاغلی بروند که بازدهی بسیار بالایی داشته و

 
کمترین وقت را از آنها بگیرد چرا که همیشه باید به دنبال کار و ایده هاي بزرگ رفت. 

این کارآفرین شیرازي با اشاره به اهمیت بحث آموزش عنوان کرد: به 300 نفر در زمینه کاشت زعفران آموزش داده که امروز مشغول
به فعالیت هستند.



بررسی سناریوهاي افزایش تولید نفت گچساران در دانشگاه صنعت نفت

منبع: شاناشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت با اشاره به
بررسی پنج سناریوي افزایش تولید در میدان نفتی
گچساران، گفت: بر مبناي مطالعات این دانشگاه، سناریو
تزریق امتزاجی گاز سنگین نسبت به دیگر روش ها عملکرد

 
بهتري خواهد داشت. 

رضا مسیبی بهبهانی در گفت وگو با خبرنگار شانا، با اشاره
به 13 قرارداد کلان پژوهشی ازدیاد برداشت نفت و گاز که
اخیراً میان شرکت ملی نفت ایران و 13 دانشگاه و مرکز
تحقیقاتی کشور امضا شد، به تشریح اهداف و دستاوردهاي

مطالعاتی دانشگاه صنعت نفت در میدان نفتی گچساران که پیش از این در قالب مرحله نخست اجراي طرح هاي توسعه فناورانه
میادین نفتی به این دانشگاه واگذار شده بود پرداخت و گفت: میدان گچساران از بزرگ ترین میدان هاي ایران است که پیچیدگی
هاي فراوان و خاص خود را دارد، بر این اساس مطالعات پژوهشی در زمینه توسعه فناوري ها براي بهینه سازي فرآیندهاي تولید و

 
افزایش ضریب ازدیاد برداشت میدان گچساران در سال 93 به دانشگاه صنعت نفت واگذار شد. 

 
بررسی سناریوهاي مختلف ازدیاد برداشت 

بهبهانی درباره مراحل انجام مطالعات پژوهشی میدان گچساران با توجه به برنامه ها و تکالیف لحاظ شده، به تدوین چند سناریو اشاره
کرد و توضیح داد: مطالعه این میدان با بهره مندي از همه امکانات و ظرفیت هاي موجود دانشگاه صنعت نفت انجام شده و سناریو
پایه، تزریق غیرامتزاجی، تزریق امتزاجی گاز سبک، تزریق امتزاجی گاز سنگین و تزریق امتزاجی گاز دي اکسیدکربن مورد توجه قرار

 
گرفته است. 

وي افزود: با انجام مطالعه و بررسی هاي انجام شده به این نتیجه دست یافتیم که تا سال 2050، بر اساس سناریو نخست به میزان
22.2 درصد، سناریو دوم 83.15 درصد، سوم 73.10 درصد، چهارم 91.13 درصد و پنجم 25.8 درصد از نفت باقیمانده میدان نفتی

 
گچساران بازیافت خواهد شد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت با بیان اینکه در روش هاي عنوان شده، از حیث هزینه، روش تزریق غیرامتزاجی نسبت
به تزریق هاي امتزاجی بهینه تر است، یادآور شد: از حیث عملکرد با توجه به تحلیل هاي اقتصادي انجام شده، تزریق امتزاجی گاز

 
سنگین نسبت به دیگر روش هاي تزریق امتزاجی مناسب تر تشخیص داده شده است. 

 
بهره مندي از تجربیات شرکاي خارجی 



بهبهانی بر ضرورت زمینه سازي براي بومی شدن دانش و فناوري در طرح ها و پروژه هاي پژوهشی مربوط به ازدیاد برداشت نفت
تأکید کرد و با بیان اینکه این دانشگاه از توانایی هاي نیروهاي مستعد دیگر نیز تحت طرح هاي نظام و نخبگی در این پروژه بهره می
برد، عنوان کرد: دانشگاه صنعت نفت در انجام این پروژه موضوع انتقال دانش و فناوري را هم مدنظر داشته و با انتخاب شرکاي
خارجی خود بستري فراهم کرده است تا شرکت ها و مؤسسات خارجی با انتقال فناوري یا دانش به کشور و سپس بومی سازي آن،
MPD قسمتی از تعهدات خود در قراردادها را محقق کنند که در این راستا به کارگیري تجربیات دانشگاه لئوبن اتریش و شرکت

 
کانادا براي توسعه فناوري در میدان نفتی گچساران مورد توجه بوده است. 

 
بسیج امکانات سخت افزاري و نرم افزاري 

وي با بیان اینکه دانشگاه صنعت نفت براي انجام هر چه بهتر پروژه میدان نفتی گچساران، همه امکانات سخت افزاري و نرم افزاري
خود را به کار گرفته است، تجهیزات آزمایشگاهی مرکز مطالعات سنگ و مغزه، آنالیز سیال، مراکز تحقیقات ازدیاد برداشت و
کلاسترهاي محاسباتی براي انجام شبیه سازي هاي استاتیک و دینامیک در دانشکده هاي نفت اهواز و آبادان را به عنوان امکانات
سخت افزاري براي مطالعات پژوهشی میدان نفتی گچساران برشمرد و افزود: در این مسیر، تعدادي دستگاه و همچنین نرم افزارهاي

 
خاص مطابق با نیازهاي این مطالعه از سوي دانشجویان و اساتید دانشگاه طراحی و ساخته شده است. 

 
ایجاد ساختار اداري براي طرح هاي میدان محور 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت اهواز اظهار کرد: افزون بر این، دانشگاه صنعت نفت براي چابک سازي مکاتبات و انجام
به موقع این پروژه، ساختار اداري خاص طرح هاي میدان محور ایجاد کرده است که تمام امور مرتبط با طرح هاي میدان محور را
مدیریت می کند؛ همچنین یک دفتر کار مجزا براي ارتباطات نزدیک تر و بیشتر با مجري پروژه یعنی شرکت ملی مناطق نفت خیز
جنوب در دانشکده نفت اهواز دایر شده است که در طرح میدان محور فروزان نیز می توان چنین فضایی را در اختیار شرکت نفت

 
فلات قاره قرار داد. 

 
مشارکت فعال دانشجویان و اساتید دانشگاه در طرح 

به گفته بهبهانی، در همین راستا و به منظور دخیل کردن دانشجویان مقاطع مختلف و همچنین اعضاي هیئت علمی دانشگاه در این
پروژه، آیین نامه داخلی در دانشگاه تدوین شد که بر اساس آن حداقل 50 درصد پروژه هاي تحصیلات تکمیلی در راستاي رفع چالش
هاي این میدان و در راستاي اهداف این پروژه تعریف شود؛ به طوري که تاکنون بیش از 50 پروژه تحصیلات تکمیلی در حوزه میدان
گچساران انجام شده یا در حال انجام است. در مجموع می توان گفت بالغ بر 50 نفر از اساتید و دانشجویان و نیروهاي طرح نظام و

 
نخبگی به صورت مستقیم در این طرح فعالیت پژوهشی دارند. 

 
برنامه دانشگاه صنعت نفت براي توسعه فناورانه فروزان 

وي در ادامه به طرح مطالعات ازدیاد برداشت میدان فروزان که اخیراً قرارداد آن از سوي شرکت ملی نفت ایران به عنوان کارفرما و
شرکت نفت فلات قاره به عنوان مجري طرح با دانشگاه صنعت نفت امضا شد، اشاره کرد و به تشریح برنامه هاي مدنظر دانشگاه در
این طرح پرداخت و گفت: این دانشگاه با تجربه اي که از پروژه میدان محور گچساران کسب کرده و همچنین با ایجاد ساختار
سازمانی خاص طرح هاي میدان محور و بهره گیري از نیروهاي انسانی متخصص، چه از اعضاي هیئت علمی و چه دانشجویان مقاطع



 
مختلف تحصیلی، عزمی راسخ براي تحقق اهداف از پیش ترسیم شده پروژه میدان محور فروزان به بهترین شکل ممکن دارد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت کلیات برنامه پیشنهادي در رابطه با مطالعه جامع میدان فروزان براي بهبود و افزایش
تولید را مشتمل بر پنج بسته عنوان کرد و یادآور شد: شناخت میدان، تبدیل چالش هاي میدان به موضوع هاي قابل تحقیق و
غربالگري همه روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید، ساخت/ به روزرسانی مدل شبیه ساز مخزن و شبیه سازي نتایج غربالگري،
اجراي پایلوت آزمایشگاهی روش هاي منتخب ازدیاد برداشت و بهبود تولید، اصلاح مدل شبیه ساز مخزن با استفاده از نتایج آزمایش
هاي بسته سوم و طراحی پایلوت میدانی و ارزیابی اقتصادي، نظارت بر اجراي پایلوت میدانی ازدیاد برداشت و برنامه پایش نتایج و
تهیه طرح جامع توسعه میدان (MDP) براساس روش بهینه ازدیاد برداشت را می توان به عنوان پنج بسته پیشنهادي براي تدوین و

 
تهیه مطالعه جامع طرح میدان نفتی فروزان برشمرد. 

 
اهمیت دوچندان بهبود تولید در میادین دریایی 

بهبهانی افزود: در بسته نخست، گزارش ها و داده هاي میدان به دقت مطالعه و بررسی می شود، همچنین چالش هاي میدان
شناسایی و براي رفع آن، پیشنهادهاي پژوهشی تهیه خواهد شد. روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید مناسب میدان با غربالگري
هاي اولیه و پیشرفته مشخص می شوند که در نهایت خروجی این بسته مطالعاتی به عنوان ورودي اصلی بسته هاي بعدي به کار
گرفته خواهد شد. در بسته دوم نیز با توجه به اطلاعات به دست آمده از بسته قبل، مدل ساخته یا به روزرسانی خواهد شد و روش
هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید براي کل مخزن با استفاده از شبیه سازي بررسی می شوند و سرانجام روش اصلی و منتخب به

 
عنوان پیشنهاد اصلی در بسته بعد بررسی خواهد شد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت از اجراي پایلوت آزمایشگاهی روش هاي منتخب ازدیاد برداشت و بهبود تولید به عنوان
بسته سوم یاد کرد و گفت: در این بسته مطالعاتی، روش هاي مدنظر براي ازدیاد برداشت و بهبود تولید در آزمایشگاه پیاده سازي و
سازوکارهاي تولید با دقت و ظرافت بیشتري نسبت به بسته هاي قبل بررسی می شود. سرانجام نتایج پایلوت به عنوان ورودي براي
اصلاح مدل شبیه سازي به کار گرفته خواهند شد که با استفاده از نتایج مدل پایلوت آزمایشگاهی، مدل شبیه سازي مجدداً اصلاح و
تکمیل می شود. شبیه سازي ها اجرا و روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید دوباره بررسی خواهند شد و از نظر اقتصادي اولویت ها

 
مشخص می شوند و سناریوي بهینه ازدیاد برداشت تعیین می شود. در نهایت پایلوت میدان طراحی خواهد شد. 

به گفته وي، در بسته پنجم پایلوت طراحی شده در میدان پیاده سازي خواهد شد و نظارت بر آن صورت خواهد گرفت. اطلاعات
بخش پایلوت براي تهیه گزارش توسعه میدان براساس سناریوهاي ازدیاد برداشت استفاده خواهد شد و MDP به عنوان خروجی

 
نهایی این بخش ارائه می شود. 

بهبهانی مطالعات بهبود تولید را به عنوان گام دیگر در بررسی طرح مطالعه فناورانه میدان نفتی فروزان مورد اشاره قرار داد و عنوان
کرد: با توجه به اینکه میدان فروزان از میدان هاي دریایی است، اهمیت بهبود تولید دوچندان است که به صورت دقیق و جامع در یک

 
بسته جداگانه با عنوان «مطالعات براي بهبود تولید» بررسی خواهد شد. 

 
اعتقاد راسخ وزیر نفت به توانمندسازي دانشگاه ها 

وي از توانمند شدن دانشگاه ها به عنوان نقطه قوت عملکرد وزارت نفت در تعامل با دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی یاد کرد و افزود:
هدف راهبردي مدیران نفتی در حوزه بالادستی، افزایش ضریب برداشت و در حوزه پایین دستی، تولید لایسنس بوده است که به



 
نوعی بتوان براي فعالیت هاي پالایشی، پتروشیمی و گاز از لایسنس هاي بومی بهره گرفت. 

بهبهانی ادامه داد: شخص آقاي وزیر و مدیران نفتی تماماً اعتقاد راسخ به توانمند شدن دانشگاه ها دارند و در این سال ها با واگذاري

 
طرح هاي پژوهشی و فناورانه به مراکز تحقیقاتی نشان دادند براي تحقق این مهم همه تلاش خود را به کار خواهند گرفت. 

 
راه اندازي مرکز نوآوري و کارآفرینی دانشگاه صنعت نفت 

وي از راه اندازي مرکز نوآوري و کارآفرینی در دانشگاه صنعت نفت خبر داد و بر ضرورت توانمند شدن دانشجویان تأکید کرد و گفت:
هدف اصلی از راه اندازي این مرکز، توانمند شدن دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاه نفت اهواز است. ما نمی خواهیم دانشجویان
تنها به این فکر باشند که به عنوان کارمند در ارگان ها و سازمان هاي دولتی استخدام شوند و کار کنند، بلکه باید خودشان کارآفرین
باشند و با تشکیل شرکت هاي دانش بنیان و گروه هاي استارتاپی بتوانند گام هاي مؤثري براي تحقق اهداف صنعت نفت کشور

 
بردارند. 

بهبهانی با بیان اینکه دانشگاه صنعت نفت با بیش از 80 سال سابقه در بحث آموزش و پژوهش در حوزه هاي بالادستی و پایین دستی
نفت، یکی از ارکان مهم وزارت نفت براي برآورده کردن نیازهاي پژوهشی این وزارتخانه است، خاطرنشان کرد: این دانشگاه هم اکنون
با داشتن حدود هزار و 800 دانشجو در مقاطع مختلف و 60 نفر هیئت علمی، ظرفیت مناسبی براي انجام پروژه هاي کلان پژوهشی
بالادستی و پایین دستی دارد که تنها به عنوان نمونه کوچک می توان به حضور گروه هاي دانشجویی دانشگاه تحت راهنمایی اساتید
دانشگاه در مسابقات بین المللی و جهانی EAGE در دو سال گذشته اشاره کرد. دانشگاه صنعت نفت در این مسابقات جهانی که با

 
حمایت شرکت هاي بزرگ نفتی مانند BP و Equinor برگزار شد، به ترتیب در بین 6 تیم و 5 تیم برتر قرار گرفت. 

بر اساس این گزارش، در گام نخست تعامل فناورانه میان شرکت ملی نفت ایران و دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی، اواخر سال 93
مطالعات ازدیاد برداشت میدان آزادگان به انستیتو مهندسی نفت دانشگاه تهران، میدان نفتی دارخوین به دانشگاه امیرکبیر، میدان
نفتی سروش به دانشگاه سهند تبریز، میدان اهواز به پژوهشگاه صنعت نفت، میدان کرنج به دانشگاه آزاد اسلامی، میدان کوپال به
دانشگاه صنعتی شریف، میدان منصوري به دانشگاه شیراز، میدان گچساران به دانشگاه صنعت نفت و میدان بی بی حکیمه به
پژوهشکده ازدیاد برداشت (پژوهشگاه صنعت نفت) واگذار شد و در گام دوم واگذاري مطالعات ازدیاد برداشت، 13 میدان جدید به
دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی واگذار شدند که در این میان، مطالعه میدان فروزان در دستور کار دانشگاه صنعت نفت قرار گرفته است.

میدان مشترك فروزان در 100 کیلومتري غرب جزیره خارك واقع شده است.



بررسی سناریوهاي افزایش تولید نفت گچساران در دانشگاه صنعت نفت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/07/08

فصل اقتصاد - معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت با اشاره به بررسی پنج سناریوي افزایش تولید در میدان نفتی
گچساران، گفت: بر مبناي مطالعات این دانشگاه، سناریو تزریق امتزاجی گاز سنگین نسبت به دیگر روش ها عملکرد بهتري

خواهد داشت.

فصل اقتصاد - معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت
نفت با اشاره به بررسی پنج سناریوي افزایش تولید در
میدان نفتی گچساران، گفت: بر مبناي مطالعات این
دانشگاه، سناریو تزریق امتزاجی گاز سنگین نسبت به دیگر

 
روش ها عملکرد بهتري خواهد داشت. 

رضا مسیبی بهبهانی ، با اشاره به 13 قرارداد کلان
پژوهشی ازدیاد برداشت نفت و گاز که اخیراً میان شرکت ملی نفت ایران و 13 دانشگاه و مرکز تحقیقاتی کشور امضا شد، به تشریح
اهداف و دستاوردهاي مطالعاتی دانشگاه صنعت نفت در میدان نفتی گچساران که پیش از این در قالب مرحله نخست اجراي طرح
هاي توسعه فناورانه میادین نفتی به این دانشگاه واگذار شده بود پرداخت و گفت: میدان گچساران از بزرگ ترین میدان هاي ایران
است که پیچیدگی هاي فراوان و خاص خود را دارد، بر این اساس مطالعات پژوهشی در زمینه توسعه فناوري ها براي بهینه سازي

 
فرآیندهاي تولید و افزایش ضریب ازدیاد برداشت میدان گچساران در سال 93 به دانشگاه صنعت نفت واگذار شد. 

 
بررسی سناریوهاي مختلف ازدیاد برداشت 

بهبهانی درباره مراحل انجام مطالعات پژوهشی میدان گچساران با توجه به برنامه ها و تکالیف لحاظ شده، به تدوین چند سناریو اشاره
کرد و توضیح داد: مطالعه این میدان با بهره مندي از همه امکانات و ظرفیت هاي موجود دانشگاه صنعت نفت انجام شده و سناریو
پایه، تزریق غیرامتزاجی، تزریق امتزاجی گاز سبک، تزریق امتزاجی گاز سنگین و تزریق امتزاجی گاز دي اکسیدکربن مورد توجه قرار

 
گرفته است. 

وي افزود: با انجام مطالعه و بررسی هاي انجام شده به این نتیجه دست یافتیم که تا سال 2050، بر اساس سناریو نخست به میزان
22.2 درصد، سناریو دوم 83.15 درصد، سوم 73.10 درصد، چهارم 91.13 درصد و پنجم 25.8 درصد از نفت باقیمانده میدان نفتی

 
گچساران بازیافت خواهد شد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت با بیان اینکه در روش هاي عنوان شده، از حیث هزینه، روش تزریق غیرامتزاجی نسبت
به تزریق هاي امتزاجی بهینه تر است، یادآور شد: از حیث عملکرد با توجه به تحلیل هاي اقتصادي انجام شده، تزریق امتزاجی گاز

 
سنگین نسبت به دیگر روش هاي تزریق امتزاجی مناسب تر تشخیص داده شده است. 

 
بهره مندي از تجربیات شرکاي خارجی 

بهبهانی بر ضرورت زمینه سازي براي بومی شدن دانش و فناوري در طرح ها و پروژه هاي پژوهشی مربوط به ازدیاد برداشت نفت
تأکید کرد و با بیان اینکه این دانشگاه از توانایی هاي نیروهاي مستعد دیگر نیز تحت طرح هاي نظام و نخبگی در این پروژه بهره می
برد، عنوان کرد: دانشگاه صنعت نفت در انجام این پروژه موضوع انتقال دانش و فناوري را هم مدنظر داشته و با انتخاب شرکاي



خارجی خود بستري فراهم کرده است تا شرکت ها و مؤسسات خارجی با انتقال فناوري یا دانش به کشور و سپس بومی سازي آن،
MPD قسمتی از تعهدات خود در قراردادها را محقق کنند که در این راستا به کارگیري تجربیات دانشگاه لئوبن اتریش و شرکت

 
کانادا براي توسعه فناوري در میدان نفتی گچساران مورد توجه بوده است. 

 
بسیج امکانات سخت افزاري و نرم افزاري 

وي با بیان اینکه دانشگاه صنعت نفت براي انجام هر چه بهتر پروژه میدان نفتی گچساران، همه امکانات سخت افزاري و نرم افزاري
خود را به کار گرفته است، تجهیزات آزمایشگاهی مرکز مطالعات سنگ و مغزه، آنالیز سیال، مراکز تحقیقات ازدیاد برداشت و
کلاسترهاي محاسباتی براي انجام شبیه سازي هاي استاتیک و دینامیک در دانشکده هاي نفت اهواز و آبادان را به عنوان امکانات
سخت افزاري براي مطالعات پژوهشی میدان نفتی گچساران برشمرد و افزود: در این مسیر، تعدادي دستگاه و همچنین نرم افزارهاي

 
خاص مطابق با نیازهاي این مطالعه از سوي دانشجویان و اساتید دانشگاه طراحی و ساخته شده است. 

 
ایجاد ساختار اداري براي طرح هاي میدان محور 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت اهواز اظهار کرد: افزون بر این، دانشگاه صنعت نفت براي چابک سازي مکاتبات و انجام
به موقع این پروژه، ساختار اداري خاص طرح هاي میدان محور ایجاد کرده است که تمام امور مرتبط با طرح هاي میدان محور را
مدیریت می کند؛ همچنین یک دفتر کار مجزا براي ارتباطات نزدیک تر و بیشتر با مجري پروژه یعنی شرکت ملی مناطق نفت خیز
جنوب در دانشکده نفت اهواز دایر شده است که در طرح میدان محور فروزان نیز می توان چنین فضایی را در اختیار شرکت نفت

 
فلات قاره قرار داد. 

 
مشارکت فعال دانشجویان و اساتید دانشگاه در طرح 

به گفته بهبهانی، در همین راستا و به منظور دخیل کردن دانشجویان مقاطع مختلف و همچنین اعضاي هیئت علمی دانشگاه در این
پروژه، آیین نامه داخلی در دانشگاه تدوین شد که بر اساس آن حداقل 50 درصد پروژه هاي تحصیلات تکمیلی در راستاي رفع چالش
هاي این میدان و در راستاي اهداف این پروژه تعریف شود؛ به طوري که تاکنون بیش از 50 پروژه تحصیلات تکمیلی در حوزه میدان
گچساران انجام شده یا در حال انجام است. در مجموع می توان گفت بالغ بر 50 نفر از اساتید و دانشجویان و نیروهاي طرح نظام و

 
نخبگی به صورت مستقیم در این طرح فعالیت پژوهشی دارند. 

 
برنامه دانشگاه صنعت نفت براي توسعه فناورانه فروزان 

وي در ادامه به طرح مطالعات ازدیاد برداشت میدان فروزان که اخیراً قرارداد آن از سوي شرکت ملی نفت ایران به عنوان کارفرما و
شرکت نفت فلات قاره به عنوان مجري طرح با دانشگاه صنعت نفت امضا شد، اشاره کرد و به تشریح برنامه هاي مدنظر دانشگاه در
این طرح پرداخت و گفت: این دانشگاه با تجربه اي که از پروژه میدان محور گچساران کسب کرده و همچنین با ایجاد ساختار
سازمانی خاص طرح هاي میدان محور و بهره گیري از نیروهاي انسانی متخصص، چه از اعضاي هیئت علمی و چه دانشجویان مقاطع

 
مختلف تحصیلی، عزمی راسخ براي تحقق اهداف از پیش ترسیم شده پروژه میدان محور فروزان به بهترین شکل ممکن دارد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت کلیات برنامه پیشنهادي در رابطه با مطالعه جامع میدان فروزان براي بهبود و افزایش
تولید را مشتمل بر پنج بسته عنوان کرد و یادآور شد: شناخت میدان، تبدیل چالش هاي میدان به موضوع هاي قابل تحقیق و
غربالگري همه روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید، ساخت/ به روزرسانی مدل شبیه ساز مخزن و شبیه سازي نتایج غربالگري،
اجراي پایلوت آزمایشگاهی روش هاي منتخب ازدیاد برداشت و بهبود تولید، اصلاح مدل شبیه ساز مخزن با استفاده از نتایج آزمایش
هاي بسته سوم و طراحی پایلوت میدانی و ارزیابی اقتصادي، نظارت بر اجراي پایلوت میدانی ازدیاد برداشت و برنامه پایش نتایج و
تهیه طرح جامع توسعه میدان (MDP) براساس روش بهینه ازدیاد برداشت را می توان به عنوان پنج بسته پیشنهادي براي تدوین و

 
تهیه مطالعه جامع طرح میدان نفتی فروزان برشمرد. 

 
اهمیت دوچندان بهبود تولید در میادین دریایی 

بهبهانی افزود: در بسته نخست، گزارش ها و داده هاي میدان به دقت مطالعه و بررسی می شود، همچنین چالش هاي میدان
شناسایی و براي رفع آن، پیشنهادهاي پژوهشی تهیه خواهد شد. روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید مناسب میدان با غربالگري
هاي اولیه و پیشرفته مشخص می شوند که در نهایت خروجی این بسته مطالعاتی به عنوان ورودي اصلی بسته هاي بعدي به کار



گرفته خواهد شد. در بسته دوم نیز با توجه به اطلاعات به دست آمده از بسته قبل، مدل ساخته یا به روزرسانی خواهد شد و روش
هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید براي کل مخزن با استفاده از شبیه سازي بررسی می شوند و سرانجام روش اصلی و منتخب به

 
عنوان پیشنهاد اصلی در بسته بعد بررسی خواهد شد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعت نفت از اجراي پایلوت آزمایشگاهی روش هاي منتخب ازدیاد برداشت و بهبود تولید به عنوان
بسته سوم یاد کرد و گفت: در این بسته مطالعاتی، روش هاي مدنظر براي ازدیاد برداشت و بهبود تولید در آزمایشگاه پیاده سازي و
سازوکارهاي تولید با دقت و ظرافت بیشتري نسبت به بسته هاي قبل بررسی می شود. سرانجام نتایج پایلوت به عنوان ورودي براي
اصلاح مدل شبیه سازي به کار گرفته خواهند شد که با استفاده از نتایج مدل پایلوت آزمایشگاهی، مدل شبیه سازي مجدداً اصلاح و
تکمیل می شود. شبیه سازي ها اجرا و روش هاي ازدیاد برداشت و بهبود تولید دوباره بررسی خواهند شد و از نظر اقتصادي اولویت ها

 
مشخص می شوند و سناریوي بهینه ازدیاد برداشت تعیین می شود. در نهایت پایلوت میدان طراحی خواهد شد. 

به گفته وي، در بسته پنجم پایلوت طراحی شده در میدان پیاده سازي خواهد شد و نظارت بر آن صورت خواهد گرفت. اطلاعات
بخش پایلوت براي تهیه گزارش توسعه میدان براساس سناریوهاي ازدیاد برداشت استفاده خواهد شد و MDP به عنوان خروجی

 
نهایی این بخش ارائه می شود. 

بهبهانی مطالعات بهبود تولید را به عنوان گام دیگر در بررسی طرح مطالعه فناورانه میدان نفتی فروزان مورد اشاره قرار داد و عنوان
کرد: با توجه به اینکه میدان فروزان از میدان هاي دریایی است، اهمیت بهبود تولید دوچندان است که به صورت دقیق و جامع در یک

 
بسته جداگانه با عنوان «مطالعات براي بهبود تولید» بررسی خواهد شد. 

 
اعتقاد راسخ وزیر نفت به توانمندسازي دانشگاه ها 

وي از توانمند شدن دانشگاه ها به عنوان نقطه قوت عملکرد وزارت نفت در تعامل با دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی یاد کرد و افزود:
هدف راهبردي مدیران نفتی در حوزه بالادستی، افزایش ضریب برداشت و در حوزه پایین دستی، تولید لایسنس بوده است که به

 
نوعی بتوان براي فعالیت هاي پالایشی، پتروشیمی و گاز از لایسنس هاي بومی بهره گرفت. 

بهبهانی ادامه داد: شخص آقاي وزیر و مدیران نفتی تماماً اعتقاد راسخ به توانمند شدن دانشگاه ها دارند و در این سال ها با واگذاري

 
طرح هاي پژوهشی و فناورانه به مراکز تحقیقاتی نشان دادند براي تحقق این مهم همه تلاش خود را به کار خواهند گرفت. 

 
راه اندازي مرکز نوآوري و کارآفرینی دانشگاه صنعت نفت 

وي از راه اندازي مرکز نوآوري و کارآفرینی در دانشگاه صنعت نفت خبر داد و بر ضرورت توانمند شدن دانشجویان تأکید کرد و گفت:
هدف اصلی از راه اندازي این مرکز، توانمند شدن دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاه نفت اهواز است. ما نمی خواهیم دانشجویان
تنها به این فکر باشند که به عنوان کارمند در ارگان ها و سازمان هاي دولتی استخدام شوند و کار کنند، بلکه باید خودشان کارآفرین
باشند و با تشکیل شرکت هاي دانش بنیان و گروه هاي استارتاپی بتوانند گام هاي مؤثري براي تحقق اهداف صنعت نفت کشور

 
بردارند. 

بهبهانی با بیان اینکه دانشگاه صنعت نفت با بیش از 80 سال سابقه در بحث آموزش و پژوهش در حوزه هاي بالادستی و پایین دستی
نفت، یکی از ارکان مهم وزارت نفت براي برآورده کردن نیازهاي پژوهشی این وزارتخانه است، خاطرنشان کرد: این دانشگاه هم اکنون
با داشتن حدود هزار و 800 دانشجو در مقاطع مختلف و 60 نفر هیئت علمی، ظرفیت مناسبی براي انجام پروژه هاي کلان پژوهشی
بالادستی و پایین دستی دارد که تنها به عنوان نمونه کوچک می توان به حضور گروه هاي دانشجویی دانشگاه تحت راهنمایی اساتید
دانشگاه در مسابقات بین المللی و جهانی EAGE در دو سال گذشته اشاره کرد. دانشگاه صنعت نفت در این مسابقات جهانی که با

 
حمایت شرکت هاي بزرگ نفتی مانند BP و Equinor برگزار شد، به ترتیب در بین 6 تیم و 5 تیم برتر قرار گرفت. 

بر اساس این گزارش، در گام نخست تعامل فناورانه میان شرکت ملی نفت ایران و دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی، اواخر سال 93
مطالعات ازدیاد برداشت میدان آزادگان به انستیتو مهندسی نفت دانشگاه تهران، میدان نفتی دارخوین به دانشگاه امیرکبیر، میدان
نفتی سروش به دانشگاه سهند تبریز، میدان اهواز به پژوهشگاه صنعت نفت، میدان کرنج به دانشگاه آزاد اسلامی، میدان کوپال به
دانشگاه صنعتی شریف، میدان منصوري به دانشگاه شیراز، میدان گچساران به دانشگاه صنعت نفت و میدان بی بی حکیمه به
پژوهشکده ازدیاد برداشت (پژوهشگاه صنعت نفت) واگذار شد و در گام دوم واگذاري مطالعات ازدیاد برداشت، 13 میدان جدید به



دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی واگذار شدند که در این میان، مطالعه میدان فروزان در دستور کار دانشگاه صنعت نفت قرار گرفته است.
میدان مشترك فروزان در 100 کیلومتري غرب جزیره خارك واقع شده است.



سه طرح منتخب سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي معرفی شدند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/07/08

فصل اقتصاد - آیین اختتامیه سومین رویداد استارت آپی و دومین جشنواره FintechFarm بانک کشاورزي روز هشتم
مهرماه با پخش زنده روند داوري نهایی برگزار و در آن 3 طرح منتخب نهایی، معرفی شدند.

فصل اقتصاد - آیین اختتامیه سومین رویداد استارت آپی و
دومین جشنواره FintechFarm بانک کشاورزي روز
هشتم مهرماه با پخش زنده روند داوري نهایی برگزار و در

 
آن 3 طرح منتخب نهایی، معرفی شدند. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی و همکاري
هاي بین الملل بانک کشاورزي، سومین رویداد استارت آپی

و دومین جشنواره FintechFarm بانک کشاورزي با محوریت نوآوري در فناوري هاي مالی و بانکی (فین تک) با رویکرد ارائه راه
کارهاي خلق ارزش در اقتصاد کشاورزي، در محورهاي پرداخت Paytech، قرض دهی lendtech، تامین مالی جمعی
crowdfunding، مدیریت سرمایه wealthtech ، رمز ارزها cryptocurrency و بلاك چین blockchain روز سه شنبه
هشتم مهرماه به صورت ویدئو کنفرانس همراه با پخش زنده برگزار شد و از مجموع 190 ایده و کسب و کار نوآور که در این رویداد
ثبت نام کرده بودند، 14 تیم نهایی پس از چهار مرحله داوري انتخاب و از میان آن ها 3 طرح منتخب نهایی معرفی شدند .طرح هاي

 
برتر از جوایز نقدي و مزایاي ویژه براي تعامل با بانک کشاورزي و اکوسیستم کارآفرینی کشور بهره مند خواهند شد. 

بر اساس این گزارش، در این مراسم روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزي ، هدف از برگزاري این رویدادها را شناسایی پتانسیل
هاي کشور ، کمک به توسعه آنها و توسعه اقدامات و خدمات بانک کشاورزي براي پاسخگویی به نیازهاي مشتریان دانست و اعلام کرد:
قصد ما این است که جوانان را به سمت خلق ایده ها و استفاده بهینه از فناوري هاي نوین سوق دهیم و شرکت هاي استارت اپی را با
نیازهاي بخش کشاورزي ، پتانسیل هاي کاري و فرصت هاي توسعه در بخش کشاورزي آشنا کنیم تا شاهد پیشرفت در روش هاي

 
تولید، بازاررسانی و فرآوري محصولات کشاورزي باشیم. 

این گزارش می افزاید: محمدرضا غفوري معاون فناوري و عضو هیات عامل بانک کشاورزي نیز در سخنانی با اشاره به نقش بانک
کشاورزي در رویکرد بخش کشاورزي از سنتی به مدرن و اقداماتی چون تدوین سند تحول دیجیتال در بانک کشاورزي و راه اندازي
بازارگاه نهاده هاي کشاورزي توسط این بانک ، اظهار داشت: ظرفیت هاي زیادي در حوزه کشاورزي براي ورود استارت آپ ها و
فناوري هاي نوین وجود دارد و توجه به این امر، تغییر رفتار و تغییر رویکرد مخاطبان بانکی را در پی خواهد داشت و نوید بخش فصل

 
جدیدي در کسب و کارها و شیوه زندگی است. 

شایان ذکر است دومین جشنواره فین تک فارم بانک کشاورزي با حمایت شرکت آسان پرداخت پرشین، اتاق بازرگانی صنایع و معادن
و کشاورزي ایران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري برگزار شد و شرکت نوآفرینان نیز مجري برگزاري این رویداد بود. اسامی

و مشخصات طرح هاي منتخب به زودي در سایت بانک کشاورزي بارگذاري خواهد شد.



تغییر در آیین نامه ترفیع سالیانه اساتید

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون آموزشی دانشگاه تربیت مدرس از برخی تغییرات در آیین نامه ترفیع سالیانه اساتید در سال جاري خبر داد.

معاون آموزشی دانشگاه تربیت مدرس از برخی تغییرات در

 
آیین نامه ترفیع سالیانه اساتید در سال جاري خبر داد. 

محمدرضا کلباسی در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به
برخی تغییرات در آیین نامه ترفیع سالیانه اساتید گفت:
براساس تغییراتی که به تازگی در آیین نامه ترفیع سالیانه
ایجاد شده، ترفیع براساس 4 حوزه آموزشی، پژوهشی، بین

 
المللی، اشتغال و کارآفرینی اعمال می شود. 

کلباسی افزود: فعالیت هاي مربوط به کارآفرینی و
اثرگذاري اجتماعی شامل تولید دانش فنی، اختراع و اکتشاف منجر به تولید و تجاري سازي محصول یا فرایند، کارآفرینی و اشتغال
زایی در زمینه تخصصی هیات علمی، اثرگذاري روي جامعه ملی و جهانی در مقیاس فرهنگی و حل مشکلات مهم و ارائه نظریه علمی

 
با ارائه راه حل براي حل مسائل کلان کشور می شود. 

معاون آموزشی دانشگاه تربیت مدرس خاطرنشان کرد: در حوزه فعالیت هاي بین المللی نیز مقالات مشترك با محققان خارج از کشور،
عضویت در هیات تحریره نشریات بین المللی با نمایه معتبر، اخذ گرنت و یا دیگر اعتبارات مالی بین المللی، داشتن دانشجوي مشترك
با همکاران خارجی، هدایت متقاضیان خارجی فرصت مطالعاتی بین المللی، تدریس در دانشگاه هاي معتبر خارجی، برگزاري مدرسه

 
تابستانی و زمستانی با مشارکت همکاران خارجی و ... از شاخص هاي مهم ترفیع به شمار می روند. 

وي در ادامه تصریح کرد: ثبت پتنت بین المللی، برگزاري کارگاه و سمینار آموزشی/پژوهشی بین المللی با مشارکت همکاران خارجی،
جذب همکاري آموزشی و پژوهشی استادان و محققان خارجی از دیگر شاخص هاي مهم ترفیع در پایه بین المللی هستند.



رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت شد

منبع: بازار سرمایهشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/07/08

نمایندگان مردم در خانه ملت، به علیرضا رزم حسینی به عنوان وزیر صنعت، معدن و تجارت رأي اعتماد دادند.

نمایندگان مردم در خانه ملت، به علیرضا رزم حسینی به

 
عنوان وزیر صنعت، معدن و تجارت رأي اعتماد دادند. 

به گزارش پایگاه خبري بازارسرمایه (سنا) و به نقل از خانه
ملت، محمدباقر قالیباف در نشست علنی امروز (سه شنبه
8 مهر ماه) مجلس شوراي اسلامی نتیجه بررسی صلاحیت
وزیر پیشنهادي وزارت صنعت، معدن و تجارت را قرائت
کرد. بر این اساس نمایندگان مجلس با 175 رأي موافق،
80 رأي مخالف، 9 رأي ممتنع از مجموع 264 نماینده
حاضر در صحن، با تصدي علیرضا رزم حسینی در وزارت

 
صنعت، معدن و تجارت موافقت کردند. 

 
اعلام برخی برنامه هاي موردنظر 

بنابراین گزارش، علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در جلسه علنی امروز در توضیح برنامه هاي خود براي
فعالیت در این وزارتخانه با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا گفت: برنامه هایی را بر اساس
برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند راهبردي وزارت صنعت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي

 
اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته است. 

وي اظهار کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین اصلاح
سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از دیگر

 
برنامه هاي نام برده است. 

رزم حسینی با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي
تعطیل شده در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي
حوزه صنعت است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را

 
عبادت قلمداد کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود، استخراج و
بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري کمیسیون صنایع



 
پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم که

چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد.



حرف اول کارآفرینی را در کشور می زنیم

منبع: ایسناشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/07/08

رئیس کانون کارآفرینی استان کرمانشاه گفت: کرمانشاه حرف اول کارآفرینی را در کشور می زند، اما از مسئولین کسی به فکر
کارآفرینی نیست.

سجاد سنجابی در نشست اعضاي هیات امناي کانون
کارآفرینی استان کرمانشاه که امروز(8 مهر) برگزارشد، با
انتقاد از بی توجهی مدیران استان به حوزه کارآفرینی،
اظهارکرد: در کشور حرف اول کارآفرینی را می زنیم، اما
متاسفانه از مدیران ما جز مدیران ارشد استان، کسی به

 
کارآفرینی توجهی نمی کند. 

وي تصریح کرد: کارآفرینان در کرمانشاه براي اینکه
کارشان را راه اندازي کنند، منتظر کمک کسی نمی مانند

 
و همین مسئله باعث شده تا در کشور شاخص باشند و بتوانیم کرسی ملی این حوزه را براي استانمان بگیریم. 

رئیس کانون کارآفرینی کشور اضافه کرد: با این شرایط، از مدیران استان کسی هیچ کاري از ما نمی خواهد و زمانی هم که نامه به آنها

 
می دهیم و درخواستی داریم، جوابی نمی دهند. 

وي یادآورشد: هرچند برخی از مدیران دستگاه هاي اجرایی استان عضو هیات امناي این کانون هستند، اما متاسفانه ارتباطی با کانون

 
نمی گیرند، درحالی که اگر این روابط ایجاد شود، از همه استان ها توانمندتر و قدرتمندتر خواهیم شد. 

سنجابی در ادامه گفت: در استان کانون هایی مشابه کانون کارآفرینی استان مانند کانون اتاق بازرگانی، کانون اداره کل تعاون، کار و

 
رفاه امور اجتماعی و ... داریم، اما هیچ موازي کاري با آنها نداریم و علاقمندیم که با همه آنها کار کنیم. 

در ادامه جهانبخش شکري رئیس خانه صنعت استان کرمانشاه و عضو هیات امناي کانون کارآفرینی استان اظهارکرد: متاسفانه در
کرمانشاه برخی از مسئولین ما با بخش خصوصی هماهنگ نیستند و این اعتقاد را هم ندارند که اگر براي حل مشکلات حوزه اشتغال

 
از بخش خصوصی کمک بگیرند، موفق تر خواهند بود. 

 
وي عنوان کرد: اگر بخواهیم مشکلات استان را حل کنیم، باید همه در کنار هم باشیم و با همدلی کمک کنیم تا موانع را برداریم. 

دکتر فرزاد ویسی معاون پژوهشی دانشگاه رازي و عضو هیات امناي کانون کارآفرینی استان نیز در این نشست با بیان اینکه دانشگاه
رازي از مدت ها پیش با راه اندازي مرکز مشاوره شغلی به حوزه کارآفرینی ورود کرده، گفت: در حیطه آموزش هاي کوتاه مدت، بلند
مدت و برگزاري استارتاپ ها این آمادگی را داریم که تمام امکانات خود را براي ترویج کارآفرینی در استان در اختیار کانون قرار دهیم.



نوربخش حاتمی رئیس سازمان جهاد کشاورزي و عضو هیات امناي کانون کارآفرینی استان نیز به ظرفیت هاي بالاي کرمانشاه
درحوزه کشاورزي اشاره کرد و گفت: وجود چنین ظرفیتی در استان می تواند بستري بسیار مناسب براي ورود کارافرینان علاقمند به

 
این حوزه باشد و دراین راستا ما نیز حمایت هاي لازم را خواهیم داشت. 

در ادامه امید قادري مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري و عضو هیات امناي کانون کارآفرینی استان با انتقاد از توجه
کمرنگ کانون کارآفرینی کرمانشاه به حوزه گردشگري و صنایع دستی، عنوان کرد: درحالی که گردشگري یکی از محورهاي اصلی
توسعه استان محسوب می شود، اما توجه به این حوزه در کانون کارآفرینی استان بسیار کمرنگ است که می خواهیم در این زمینه

 
نیز ورود لازم را داشته باشند. 

الهام اکبري رئیس کمیسیون جذب ایده، ابتکارات، تجاري سازي استارتاپ ها و اطلاع رسانی شوراي مرکزي کانون هاي کارآفرینی
کشور و استان کرمانشاه نیز در این نشست، با تاکید براینکه کارآفرینی پیش فرض اشتغالزایی و به دنبال آن اشتغال پایدار است، گفت:
ما در کانون هاي کارآفرینی افراد جوان، بااستعداد و نخبه داراي ایده را جذب، حمایت و هدایت می کنیم تا به سمت کارآفرین شدن

 
پیش بروند. 

 
وي تاکید کرد: همچنین در این راه، با دعوت از پیشکسوتان حوزه کارآفرینی استان از تجربیات آنها براي نسل جوان بهره می گیریم. 

اکبري در ادامه بااشاره به طراحی سایت کانون کارآفرینی استان، اعلام کرد: در این سایت، بخشی را به منظور جذب ایده ها و
ابتکارات افراد راه اندازي کرده ایم که هرکسی که داراي ایده اي است می تواند ایده خود را برایمان بنویسد و یا فیلمی از آن تهیه

 
کند. در نهایت اگر این ایده قابلیت تجاري سازي داشت آن را پیگیري می کنیم. 

در ادامه این نشست، حسن عزیزي مدیرکل تعاون، کار و رفاه امور اجتماعی و دبیر کانون کارآفرینی استان کرمانشاه نیز با بیان اینکه
سال 1389 طرح شکل گیري کانون هاي کارآفرینی توسط شوراي عالی اشتغال کشور تصویب شد، گفت: این کانون سال 1391 در

 
استان کرمانشاه نیز راه اندازي شد و از آن زمان تاکنون بصورت مستمر به فعالیت هاي خود ادامه می دهد. 

وي مهمترین اهداف شکل گیري این کانون را کمک به تصمیم گیري مدیران ارشد استان درحوزه کارآفرینی و شناسایی، ترویج و
توسعه انواع کارآفرینی اعلام کرد و گفت: این کانون برنامه هاي مهمی از جمله مشاوره دادن به افراد تازه وارد به حوزه کارآفرینی،
تهیه طرح هاي توجیهی، برگزاري دوره هاي تخصصی براي مبتدیان درحوزه کارآفرینی، مشاوره کارآفرینی در همه حوزه ها، آمادگی
براي اجراي امور مربوط به کارآفرینی به تشخیص اداره کل تعاون، کار و رفاه امور اجتماعی، برگزاري جشنواره هاي کارآفرینانه، شبکه
سازي ملی به صورت ساختار یافته، تاسیس باشگاه کارآفرین، شناسایی طرح هاي درحال احجرا در استان و سوق دادن کارآفرینان به

 
این سمت را در دستور کارقرار داده است. 

عزیزي در پایان افزود: طبق برنامه، این کانون باید هر دو ماه یک بار تشکیل جلسه بدهد، اما متاسفانه به دلیل وجود برخی مشکلات

 
طی شش ماه گذشته موفق به برگزاري جلسه هیات امناي این کانون نشده ایم. 

انتهاي پیام



افزایش نرخ ارز فرصت بزرگی براي تولیدکنندگان است

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/07/08

ترابی گفت: متوقف شدن واردات بسیاري ازکالاها و محصولات کشاورزي به دلیل کمبود ارز فرصت بسیار خوبی براي رشد
تولید داخل است.

ترابی گفت: متوقف شدن واردات بسیاري ازکالاها و
محصولات کشاورزي به دلیل کمبود ارز فرصت بسیار

 
خوبی براي رشد تولید داخل است. 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی رادیو گفت وگو؛ مهندس
رسول ترابی با حضور در برنامه «ضرب سکه» با تاکید بر
این که دفاع مقدس الگوي ایرانیان در 40 اخیر بوده است،
اظهار کرد: پیچیده ترین ماشین آلات و تجهیزات دفاعی در

 
تمام این سال ها ساخته و طراحی شده است و شعار «ما می توانیم» را در ذهن مردم نهادینه کرده است. 

وي درباره تیم کاري و مجموعه کارآفرینی خود گفت: این شرکت همچنان با نام گروه جهادي که پیشتر در بسیج ایجاد کرده بودیم

 
فعالیت می کند و بر باقی ماندن همین نام اصرا داریم تا یادمان نرود از کجا آغاز کردیم. 

این کارشناس اقتصاد مقاومتی از بروکراسی اداري کشور انتقاد کرد و گفت: نظام اداري الگوهاي خوبی دردنیا دارد، اما در ایران به
دلیل مدیریت بسیار ضعیف، نگاه سیاسی و تغییر لحظه اي قوانین به خصوص در حوزه واردات و صادرات، موانع بسیاري بر سر راه

 
تولید کننده قرار دارد. 

ترابی تاکید کرد: با وجود مشکلات متعددي که در مسیر صنایع وجود دارد می توان ادعا کرد تولیدکنندگانی که هنوز فعالیت می

 
کنند و چرخه اقتصادي را به حرکت در می آورند نگاه ملی و وطن دوستی دارند. 

وي با بیان این که ظرفیت هاي بزرگ ملی فراموش شده اند، اظهار کرد: هنوز هم می توان بحران هاي اقتصادي این روزها را با تکیه

 
بر توان داخلی مدیریت و مانند کشورهاي مطرح دنیا در برهه زمانی کوتاه، کاستی ها را جبران کرد. 

این تولیدکننده در بخش دیگري از برنامه «ضرب سکه» افزایش نرخ ارز را فرصتی براي تولید کننده دانست و عنوان کرد: در چند ماه
اخیر واردات بیش از 50 درصد برنج انباشته در گمرکات به دلیل کمبود ارز متوقف شده است، این در حالی است که امسال تولید این

 
محصول کشاورزي در ایران با اصلاح الگوي کشت، افزایش چشمگیري داشته است. 

ترابی ادامه داد: این موضوع نشان می دهد که ثبت سفارش برنج باید متوقف و یارانه مربوط به واردات حذف شود.ادامه این روند در



یک برهه 5 تا 10 ساله سبب می شود کشاورز ایرانی به دلیل بالابودن صرفه اقتصادي، تولید خود را افزایش دهد و از سوي دیگر

 
زمین هاي زراعی کشور همانگونه باقی بمانند و به ویلا تبدیل نشوند. 

وي با ابراز تاسف نسبت به واردات برخی کالاهاي غیر ضروري با ارز کمیاب اظهار کرد: کشور به بسیاري از کالاها و محصولات

 
کشاورزي مانند موز نیاز اساسی ندارد اما شنیده می شود که رانت هاي کلان پشت پرده واردات این اقلام وجود دارد. 

این کارآفرین با اشاره به سرمایه انسانی مطلوب ایران گفت: علاوه بر نیروي مفید کار در کشور، سرمایه هاي سرگردان و تولیدکنندگان

 
با تجربیات بالا داریم که در ایجاد فرهنگ صادرات محور نقش بزرگی دارند. 

به عقیده ترابی اگر روزي ما براي حفظ این آب و خاك جنگیدیم، امروز باید وارد جنگ اقتصادي و مدیریت بازرگانی و صادرات شویم

 
چرا که تولیدکننده، منابع طبیعی و نیروي انسانی در کشور وجود دارد. 

وي در خاتمه تاکید کرد: یک دنیاي مصرف کننده بزرگ و صد برابري نسبت به جمعیت فعلی کشور در خارج از مرزها وجود دارد که
می تواند بازار فروش ما باشد، متاسفانه ما علی رغم داشتن توان تولید تخصصی، توان فروش بالا نداریم پس باید افراد خاصی را براي
این تخصص تربیت کنیم، البته این وجهی است که تحریم ها تاثیر زیادي بر آن ندارد و می توانیم حتی در شرایط سخت تر با تکیه بر

نیروي جوان کشور حرکت کنیم.



اولویت اصلی کشور حمایت از تولید و رونق دادن به اقتصاد است

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/07/08

جانشین فرمانده سپاه انصار الحسین(ع) همدان گفت: امروز اولویت اصلی کشور حمایت از تولید و رونق دادن به اقتصاد است.

به گزارش خبرگزاري بسیج از همدان، سردار مهدي فرجی
در آئین افتتاح هشت پایگاه مقاومت بسیج در شهرك
صنعتی بوعلی همدان تولیدگران و فعالان اقتصادي را جهاد
گران عرصه جنگ اقتصادي در شرایط فعلی کشور دانست
و اظهار داشت: نیازمندي امروز کشور قوي شدن در عرصه

 
اقتصادي و توانمندي هاي داخلی است. 

وي با اشاره به مشکلات اقتصادي و معیشتی در کشور
تاکید کرد: رفع این مشکلات در پرتو توجه و حمایت از

 
تولید داخلی و فعالان اقتصادي است که با تمام توان در این عرصه پا به میدان خدمت و تولید و اشتغال گذاشته اند. 

جانشین فرمانده سپاه انصار الحسین(ع) همدان با بیان اینکه امروز اولویت اصلی کشور حمایت از تولید و رونق دادن به اقتصاد است،
بیان کرد: دشمن پس از ناکامی در عرصه نظامی تمام توان و همت و تمرکز خود را بر تشدید مشکلات اقتصادي در کشور گذاشته و

 
باید تولید و اشتغال امروز بیش از هر زمان دیگر مورد حمایت قرار گیرد. 

گفتنی است؛ این برنامه به صورت همزمان در شرکت پایا بسپار انجام شد و در پایان حکم شروع فعالیت پایگاه هاي بسیج شرکت هاي

 
پلمپین صنعت، قطعه سازان سینا، خوراك آفرین ، سحر، بتون صنعت بریس، ماشین برزگر ، به مسئولین پایگاه ها اهدا شد . 

 
همچنین از شرکت پایا بسپار به عنوان واحد نمونه استان تجلیل به عمل آمد. 

انتهاي پیام/



افتتاح 40 پروژه محرومیت زدایی استان البرز در چهلمین سالگرد دفاع مقدس

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/07/08

مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه امام حسن مجتبی(ع) از افتتاح 40 پروژه محرومیت زدایی در استان البرز بمناسبت
گرامیداشت چهلمین سال دفاع مقدس خبر داد.

به گزارش خبرگزاري بسیج از کرج، سرهنگ پاسدار طیران ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس بااشاره به افتتاح و بازدید طرح
هاي محرومیت زدایی در مناطق کم برخوردار استان، اظهار داشت: گروه هاي جهادي در سنوات 98-97، با کمک نهادهاي حمایتی و
قرارگاه محرومیت زدایی توانستند 941 طرح را راه اندازي و بهره برداري کنند، امسال با وجود ویروس منحوس کرونا ماموریت هاي ما
تحت شعاع مقابله با این ویروس قرار گرفت و ماموریت هاي ما با شکل (غربالگري، ضدعفونی کردن معابر و همیاري در رزمایش کمک

 
مومنانه) انجام شد. 

وي با بیان اینکه ما با وجود این ویروس، افزود: جهادگران تاکنون60 پروژه را در دست اجرا قرار دادیم که 6 پروژه در هفته دفاع
مقدس افتتاح و به بهره برداري رسید و 6 پروژه نیز قرارگاه پیشرفت و آبادانی راه اندازي کردند، در مجموع سپاه استان البرز40 پروژه

 
را در گرامیداشت چهلمین سال دفاع مقدس افتتاح کرده است. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه امام حسن مجتبی(ع) با تشریح اقدامات سازمان بسیج سازندگی سپاه استان البرز، تصریح کرد:
مجموعه ما( ساخت 5 خانه محروم و 25 خانه در دست مرمت و بازسازي می باشد، راه اندازي 6 کارگاه اشتغال زایی، بهره برداري از
کتابخانه روستاي لشگر آباد، سالن ورزشی در روستاي مهدي آباد، ساخت درمانگاه و مراکز بهداشت، آبرسانی و انتقال آب و غیره) را

 
در هفته دفاع مقدس با همت جهادگران انجام داده است. 

وي با اشاره به اینکه پروژه انتقال آب قنات در روستاي فشند تقریبا 400 متر مربع کار شده است، عنوان کرد: کانال آب تاسیس شده
انتقال آبی که در یک ساعت تولید می کشید را در 5 دقیقه انجام می دهد و 90 درصد آب با توجه به شرایط منطقه اي که وجود
داشت، هدر می رفت که الحمد االله با این کانال کشی از هدر رفت این آب جلوگیري و ضمن ایجاد کانال یک راه امن رفت و آمد در

 
زیر این آب راه براي ساکنین ایجاد شد. 

سرهنگ طیران با اشاره به نقش حمایتی ارگان ها و سازمان ها براي تحقق رونق تولید ملی و جهش تولید در استان، اظهار داشت:
جهادگران سازمان بسیج سازندگی استان البرز با اولویت اقدام در عرصه رونق کشاورزي و محرومیت زدایی از مناطق مختلف کم

 
برخوردار استان به مردم خدمت رسانی می کنند. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی در سپاه استان البرز در پایان با بیان اینکه فعالیت در عرصه محرومیت زدایی حائز اهمیت است، خاطر
نشان کرد: نیروهاي سازمان اقدامات (تامین آب شرب، کانال کشی، لوله گذاري، آبخیزداري و جاده سازي) را با تمرکز روستایی در

راستاي اجراي نهضت "جهش تولید" تا پایان سال انجام خواهند داد.



افتتاح سومین کارگاه خیاطی در استان قزوین، این بار در شهر دانسفهان

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/07/08

همزمان با هفته دفاع مقدس، کارگاه خیاطی با ظرفیت ایجاد اشتغال مستقیم براي حداقل 30 نفر از بانوان سرپرست خانواده
شهر دانسفهان افتتاح شد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري بسیج قزوین، این کارگاه خیاطی با اعتبار یک میلیارد و 500 میلیون ریال و به همت سازمان

 
بسیج سازندگی و محرومیت زدایی استان قزوین و با پشتیبانی قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا(ص) دایر شده است. 

با توجه به شرایط حاکم بر کشور و شیوع بیماري کرونا، این کارگاه در حال حاضر به تولید ماسک براي هم استانی هاي عزیز می

 
پردازد. 

سرهنگ صادقپور مسئول سازمان بسیج سازندگی استان قزوین گفت: در راستاي حمایت از معیشت خانوارها و اشتغالزایی، این
سومین کارگاه خیاطی در استان قزوین است که راه اندازي می گردد و کارگاه هاي خیاطی قبلی در شهرستان هاي آبیک و آوج

 
افتتاح گردیده است. 

 
گفتنی است روزانه در دو شیفت کاري، بانوان بومی منطقه به یادگیري و کسب و کار در آن کارگاه خواهند پرداخت. 

1012/پ10/ب



نویسنده جانباز: کتاب کودك نیازمند توجه جدي است

شماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/07/08
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

شهرکرد- ایرنا- پس از پایان هشت سال دفاع مقدس، برخی از رزمندگان اقدام به کارهاي فرهنگی یا کارآفرینی کردند و
برخی از این رزمندگان به چاپ و نشر کتاب پرداختند.



اشتغال 230 نفر از مددجویان در صنایع کوچک توسط بسیج مهندسین صنعت

اصفهان

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/07/08

جلسه هم اندیشی مقابله با آسیب هاي اجتماعی با حضور اقشار توانمند و موثر استان اصفهان جهت ایجاد اشتغال افراد معتاد
و مطرود جامعه جهت کاهش بزهکاري و انسجام جامعه و خانواده در کمپ ترك اعتیاد امام علی(ع) شهرستان مبارکه برگزار

گردید.

به گزارش سرویس بسیج مهندسین صنعت خبرگزاري بسیج، جلسه هم اندیشی مقابله با آسیب هاي اجتماعی با حضور اقشار
توانمند و موثر استان اصفهان جهت ایجاد اشتغال افراد معتاد و مطرود جامعه جهت کاهش بزهکاري و انسجام جامعه و خانواده در

 
کمپ ترك اعتیاد امام علی(ع) شهرستان مبارکه برگزار گردید. 

در این نشست راهکارهایی جهت کارآفرینی و اشتغال 230 نفر از مددجویان بررسی گردید و بسیج مهندسین صنعت استان اصفهان

 
جهت به کارگیري مدد جویان در صنایع کوچک و ایجاد اشتغال فرد در کمپ متعهد گردید. 

انتهاي پیام/



حکم زندان 15 ساله براي مدیرکل گمرك غرب تهران

منبع: روز نوشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/07/08

 
سخنگوي قوه قضائیه جزئیات محکومیت تعیین شده براي برخی محکومان پرونده هاي اقتصادي را تشریح کرد. 

غلامحسین اسماعیلی در نشست خبري امروز خود گفت: راهبرد قوه قضائیه جهاد و استمرار در تداوم عدالت و مبارزه با فساد و

 
حمایت از تولید و اشتغال و تأمین امنیت شهروندان و مجازات متجاوزین است. 

وي ادامه داد: ما در این مسیر کوتاه نخواهیم آمد و خطوط قرمز ترسیم شده از ناحیه بیگانگان را به رسمیت نخواهیم شناخت. حرف

 
ما با دشمنان حرف شهید بهشتی است که خطاب به آنها می گوییم از ما عصبانی باش و از این عصبانیت بمیر. 

سخنگوي قوه قضائیه درباره آخرین وضعیت فعالیت دادگاه هاي شعب ویژه مفاسد اقتصادي گفت: مبارزه با مفاسد اقتصادي در قوه

 
قضائیه استمرار دارد. با استجازه رهبر انقلاب، دادگاه ها به کار خود ادامه می دهند و در رزوهاي اخیر احکام متعددي داشتیم. 

اسماعیلی در تشریح برخی از احکام صادره گفت: قدرت احمدي کارشناس حوزه معاونت امور صنایع وزارت صمت به جرم مشارکت در
اخلال در نظام تولید با اخذ رشوه به 10 سال حبس تعزیري، ضبط 10 میلیارد ریال به نفع دولت محکوم شده است. در ادامه پرونده
بانک سرمایه مجید عادلیان به جرم اخلال در نظام اقتصادي و پولی کشور به 10 سال حبس تعزیري، شلاق و محرومیت از استخدام
در دستگاه هاي دولتی و رد مال محکوم شده است. احسان خادم به 5 سال حبس، شلاق، محرومیت از خدمات دولتی و رد مال به

 
بانک سرمایه محکوم شده و بیش از 1000 میلیارد ریال به بانک سرمایه مسترد شده است. 

وي افزود: در پرونده دیگر اخلال در نظام بانکی رسول صفریان فرزند افراسیاب مدیر سابق گمرك غرب استان تهران به 15 سال
حبس و مبلغ 18600 میلیارد ریال جزاي مالی محکوم شده است. محمدرضا باقري به 20 سال حبس و جزاي نقدي، محمدرضا
گودرزي 5 سال حبس و ضبط مال و جزاي نقدي، علی اصغر خوشنودي به 5 سال حبس، عباس مهدي قلی زاده به 2 سال حبس و

 
جزاي مالی محکوم شده است. 

سخنگوي قوه قضائیه گفت: اینها گویاي این است که ما به عنوان قوه قضائیه در وظیفه خودمان در برخورد با اخلاگران کوتاه نیامدیم
و کوتاه نخواهیم آمد. امروز رفع گرفتاري مردم صرفا برخورد قضائی نیست. باید دولتمردان و سازمان و نهادهاي مربوطه ماند وزارت
صمت در فرآیند قیمت گذاري و نظارت بر توزیع ارزاق و جلوگیري از گرانفروشی و اجحاف بر مردم، وظایف خود را به نحو شایسته

انجام دهند. بخش مجازات یکی از امور است باید به مظالبه مردم و رفع دغدغه مردم اقدام کنند.



بررسی کاهش توان و سواد خواندن دانش آموزان

منبع: ملیتشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/07/08

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه آموزش از جنس رشدي است که در یک فضاي مجزا و منزوي فراهم نمی
شود گفت: امروز دغدغه عمده افرادي که دلسوز آینده جامعه اند این است که باید روز به روز بر قوت مدرسه و تاثیر گذاري و

خوشایندبودن آن به عنوان یک زیست بوم مورد توجه قرار بگیرد. مدرسه باید اولویت ...

به گزارش ملیت به نقل از ایسنا، محمود امانی طهرانی در نشستی خبري با بیان اینکه به آموزش و پرورش امروز به عنوان یک
نیاز عینی جوامع بشري نگاه می شود گفت: تمام دنیا به این مهم رسیده است که براي بهبود همه شاخص ها ارزانترین راه، موثرترین

 
راه و کاراترین راهکار روي آوردن به مدرسه و آموزش و پرورش است. 

وي افزود: یک فهرست 50 تایی می توان از شاخص هایی که تمام ما مایلیم در سطح خانواده و محله و شهر و جامعه مان بهبود یابد
که در همه آنها مدرسه سهیم است و اهمیت مدرسه با ظهور و بروز رقبا، اغیار، آموزش مجازي و .... نباید تضعیف شود و تضعیف هم

 
نخواهد شد. 

امانی افزود: جامعه ما سخت محتاج فرهنگ سازي در این زمینه است. جامعه ما اولویت اول بودن مدرسه را بدیهی فرض نکرده است و

 
هنوز روي آن مناقشه وجود دارد. اولین جایی که باید ساخته شود، مدرسه است. 

وي در ادامه به پرسش خبرنگاران پاسخ داد و با بیان اینکه کاري که آموزش حضوري انجام می دهد در فضاي غیرحضوري قابل
دستیابی نیست گفت: آنچه در آموزش حضوري دنبال آن هستیم جنبه تربیتی رشد دهنده تمام ساحتی است اما گاهی شرایط به

 
گونه اي پیش می رود که امکان آن محقق نمی شود ؛ مانند شرایطی که به واسطه بیماري اکنون در آن قرار داریم. 

امانی افزود: ما اهتمام جدي داشتیم که از وضعیت مدارس اگاه باشیم. تمام اعضاي شوراي عالی در این مدت به مدارس سر زده اند و
بازدیدهایی داشته اند. بنده خودم در دو استان به جز تهران هم حاضر شدم و مدارس مختلف را بازدید کردم تا اطمینان یابیم که

 
جریان آموزش در این دوره خاص متوقف نمی شود. 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه بدنه تعلیم و تربیت و معلمان تمام تلاش خود را می کنند که روند آموزش تداوم
داشته باشد اظهار کرد: متولی هر دانش آموز مشخص است و آموزش در شرایط کرونا رها نشده است. این تصور عینی بنده از

 
بازگشایی مدارس است. 

وي ادامه داد: اگر منصفانه نگاه شود جامعه فرهنگی با مسئولیت پذیري تمام، چاره اندیشی و تدبیر می کند و آموزش را انجام می

 
دهد. 

امانی با بیان اینکه در باب بازگشایی مدارس جامعه فرهنگی به این جمله حیاتی که "متولی حیاتی ترین امر جامعه است و باید به

 
گونه اي عمل کند که متوقف نماند" به خوبی پاسخ می دهد. نواقصی وجود دارد اما کار متوقف نیست. 



دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه سنجش معتبر یکی از چهار دغدغه اصلی نظام هاي آموزشی است گفت: شوراي
عالی در این زمینه اولین حرف هاي مهمش را قبل از تولد سندتحول زده بوده است. در متن سند هم به این موضوع پرداخت شده
است. مصوبات مختلف و متنوعی در باب سطوح مختلف سنجش وجود دارد. یک مبناي کلی وجود دارد که سنجش نباید به دانش

 
آموز لطمه بزند. 

وي افزود: اصول به درستی شکل گرفته اما این امر مقطعی نیست که با یک بخشنامه درست شود. انتظارات زیادي از علم سنجش
وجود دارد. باید بپذیریم که سنجش امر پیچیده اي است و ما را از دستیابی به پاسخ هاي ساده و قابل انجام باز می دارد. باید دشواري

 
این راه بپذیریم و اقدامات پله اي بهبود بخش داشته باشیم. 

امانی با اشاره به ارزشیابی توصیفی که از آن نوع ارزشیابی هایی است که به دانش آموزان لطمه نمی زند و در دوره ابتدایی اجرا می
شود عنوان کرد: این نوع ارزشیابی همکلاسی ها را به رقیب تبدیل نمی کند. اگر موضوعی مانند کاهش توان دانش آموزان در باب
سواد خواندن مطرح است باید تمام عوامل موجود را احصاء کنیم تا ببینیم چه سهمی از آن متعلق به ارزشیابی توصیفی است.

 
ارزشیابی موثر است، اما تمام مسئله نیست. 

وي افزود: به عنوان مثال پنج شنبه ها تعطیل شدند، بافت آموزشی معلمان ابتدایی در دوره اي تغییر کرد و مانند آن؛ باید قدم به قدم

 
تحلیل و براي بهبود روند تلاش کرد. 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش درباره شاخص هاي اجرایی شدن سندتحول بنیادین گفت: اجراي سند مانند هر نوع کار
دیگري است که می توان از ابعاد مختلف به آن نگریست. به عنوان مثال قانون اساسی از لحظه اي که تصویب شده دارد اجرا می شود،

 
اما از برخی ابعاد برخی اصول قانون اساسی آنطور که باید اجرا نشده است. سندتحول هم از همین جنس است. 

امانی افزود: سند در مجموعه آموزش و پرورش تغییراتی به وجود آورده که اگر نبود، این تحولات رخ نمی داد. تغییر ساختار نظام
آموزشی از این جمله است. توجه به ساحت هایی شش گانه نیز همینطور. کتاب هاي جدید التالیف حاصل سندتحول است. برنامه بوم

 
نیز از دل سندتحول بیرون آمده است. 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه اما دید دوم این است که سند قرار است ما را از نقطه فعلی به نقطه اي بسیار
بالاتر برساند گفت: همه ما معتقدیم که هنوز به این نقطه نرسیده ایم. دلایل متعددي هم وجود دارد. این نظام مشکلات اولیه اي از
جنس فضاي آموزشی، معیشت، آموزش، بکارگیري معلمان و ... دارد و این مشکلات انباشته شده اند. مدیریت کردن از یک سو و

 
ارتقاء دادن این مسائل از سوي دیگر مزید بر علت شده است که سند به آن نقطه تحولی نرسد. 

امانی افزود: البته هر معاونت برنامه هاي خود را ارائه داده و برش استانی و منطقه اي به آن زده شده است. این ها مشخص و احصاء
می شوند و درصدهایی براي اجراي برنامه هاي سالانه اعلام می شوند. مهم این است که اجراي شکلی سند جاي اجراي مفهومی،
عمیق و موثر آن را نگیرد و به نقطه اي نرسیم که خودمان و دیگران را فریب بدهیم و بدانیم این نحوه اجرا اتفاقی را که باید، رقم

 
نمی زند. 

وي افزود: باید یک فهم عمیق خوب از اجرا پیدا کنیم و چرخش هاي تحول آفرین را بشناسیم و امور را در راستاي آن بهبود بدهیم.
چهار عرصه مهم سنجش و ارزشیابی، بکارگیري معلم، تجهیز و ساختمان مدرسه و برنامه درسی بسیار مهم هستند. مسیرها روشن

 
هستند و کلیت اقدامات در حال انجام است. باید امکان هاي فراوان تري در این زمینه ها به کار گرفته شود. 



دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه اگر می خواهیم ساختمان مدرسه ما به گونه اي باشد که وقتی بچه وارد آن می
شود شادمان شود، باید برایش در سطح ملی مایه بگذاریم گفت: آموزش و پرورش عمومی را باید مورد توجه قرار دهیم که کلید بهبود

 
اجراي سند است. 

امانی در پاسخ به پرسش دیگري، با اشاره به اینکه مدرسه محوري یک گفتمان است عنوان کرد: گفتمان یعنی مبحثی که با یک فهم
عمومی فزاینده و رشدیابنده همراه است. در ایجاد این گفتمان یعنی دغدغه عمومی شدن مدرسه محوري، امید فراوان به مدرسه ها
بستن، روي کارکرد مدارس حساب کردن در بهبود اوضاع یک محله و جامعه، همه نقش دارند که رسانه ها از جمله آنها هستند. شاید
بپرسید مدرسه تراز سند تحول چه مدرسه اي است؟ براي پاسخ شاید به سراغ مدارس فاخر بروید و با واژگان توصیفی آن مدرسه را

 
وصف کنید اما یکی از مشخصه هاي واضح مدرسه تراز سند تحول مدرسه اي است که در یک محله هم که شده موثر باشد. 

دبیر شوراي عالی آموزش و پرورش گفت: به عنوان مثال مدرسه براي احترام دانش آموزش به والدین طرح و برنامه ریزي می کند یا
به عنوان مثال اگر بخواهیم خشونت در یک محله کم شود این مدرسه است که می تواند به آن کمک کند. تمام حرف سند تحول

 
بنیادین تربیت تمام ساحتی مانند تربیت دینی، اعتقادي، زیستی و بدنی، تربیت اجتماعی، اقتصادي و ... است. 

امانی طهرانی در ادامه اظهار کرد: آن وجهی از سند که حالا حالاها باید دنبال آن برویم مسائلی است که وضعیت اشتغال را بهبود
دهد، عدم استفاده از مواد مخدر، کاهش خشونت و ... نیز مهم است. نباید به کارهاي کنونی که انجام می دهیم بگوییم پس سند اجرا

 
شد و ابعاد دیگر را نبینیم . ما بیشتر از هر چیز نیازمند این هستیم که در اولین قدم نسبت به سند شناخت داشته باشیم. 

وي همچنین درباره طرح شهاب و شناسایی استعدادهاي برتر گفت: شناسایی و هدایت استعدادهاي برتر یکی از وظایف نظام آموزشی
است و طرح شهاب بر همین اساس شکل گرفت اما زمانی این اتفاق می افتد که یک بستر آموزشی غنی که موقعیت هاي یادگیري
متعددي عرضه کند داشته باشیم. ضمن آنکه ما یک نوع هوش و استعداد نداریم و اینها عرصه گسترده اي دارند. باید بستري فراهم

 
کرد تا انسان ها در این زمینه ها رشد کنند. 

دبیرکل شوراي عالی آموزش و پرورش ادامه داد: نظام عمومی آموزش، نظام پرورش نخبگی است، نه الزاما جداسازي نخبگان. یعنی
باید حسی به بچه ها بدهیم که همه دارید یک روندي را طی می کنید اما در بخشی از مسیر در زمینه هاي استعدادي خودتان
نخبگی نشان بدهید. این بچه ها یک سیر را طی می کنند اما یکی در ورزش، یکی در هنر، یکی در ادبیات و هرکدام در یک حیطه اي
استعداد نشان داده و جلوه نخبگی شان را آشکار می کنند. باید مدرسه این عرصه را باز کند که بچه ها در حین رشد عمومی، یک

 
عرصه نخبگی خود را انتخاب و پرورش دهند. این یک نظام طبیعی است. 

امانی افزود: از همینجاست که اگر این روند به تدریج شکل گرفت گروهی از اینها نخبگی خود را در جریان علمی خاصی تعریف می
کنند و می توانند به مدرسه خاص بروند. جریان نخبگی در جریان عمومی آموزش و پرورش شروع می شود، اما جداسازي نیاز ندارد.
در نهایت جایی هم می رسد که فرد دیگر مسیر خود را انتخاب می کند. این جریان نیازمند یک محیط بارورکننده است که زمان و

 
امکانات و معلم آموزش دیده و خانواده آگاه و حامی نیاز دارد. 

وي با بیان اینکه ابتدا باید برنامه هاي درسی عمومی را محکم و خوب ارائه کرد و بعد فضا را براي شناسایی استعدادها باز کرد گفت:
اینکه استارت طرح شهاب زده شده خوب است اما نباید تصور کرد که کار آسانی است. باید دانش آموز حس کند که تمام مسیر را با

 
خواست خودش می رود نه اینکه با اجبار باشد. 



امانی در پاسخ به پرسشی مبنی بر حذف برخی عبارات و واژه ها در اهداف دوره تحصیلی مصوب شوراي عالی گفت: اهداف دوره هاي
تحصیلی با یک نظام ساختارمند و قابل رصد، مو به مو بر مبناي اسناد بالادستی تدوین شده است. کسانی که این اهداف را تدوین
کردند، ادعایشان این است که این اهداف را از خودشان در نیاوردند بلکه دقیقا مو به مو اسناد را تحلیل کردند و با یک روش مهندسی
معین و یک ساختار معین متنی کار کردند که جزو مهمترین مراحل انجام کار بوده، این امر کمک فراوانی کرده است که اهداف

منظم، یکدست و به دور از اشکالاتی که در اهداف قبلی بوده، تدوین شود.



ایجاد بازارچه هاي صنایع دستی در اسفراین با همکاري بخشداري ها

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/07/08

فرماندار اسفراین با تأکید بر ایجاد بازارچه هاي صنایع دستی در این شهرستان با همکاري بخشداري ها گفت: «توسعه مناطق
گردشگري و بازارچه هاي محلی به ترویج و توسعه صنایع دستی کمک خواهد کرد.»

ایجاد بازارچه هاي صنایع دستی در اسفراین با همکاري
بخشداري ها فرماندار اسفراین با تأکید بر ایجاد بازارچه
هاي صنایع دستی در این شهرستان با همکاري بخشداري
ها گفت: «توسعه مناطق گردشگري و بازارچه هاي محلی

 
به ترویج و توسعه صنایع دستی کمک خواهد کرد.» 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري برنا، طاهر رستمی در
نشستی مشترك با رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري
و صنایع دستی اسفراین که به مناسبت هفته گردشگري

 
انجام شد، گفت: «با توسعه صنعت گردشگري، شاهد رونق اقتصادي و ارتقاء سطح اشتغال در شهرستان خواهیم بود.» 

او صنعت گردشگري را یکی از محورهاي اصلی توسعه در اسفراین عنوان کرد و افزود: «با توجه به اینکه این شهرستان ظرفیت هاي

 
خوبی در حوزه گردشگري و آثار ملی و تاریخی دارد، به دنبال رونق و بهره برداري از این بناها با کمک بخش خصوصی هستیم.» 

فرماندار اسفراین با اشاره به برنامه ریزي براي واگذاري آثار تاریخی روستاها به دهیاري ها عنوان کرد: «این امر در راستاي ارتقاي
شاخص هاي گردشگري و صنایع دستی پیگیري می شود که علاوه بر ایجاد منطقه گردشگري و بازارچه هاي محلی به ترویج و توسعه

 
صنایع دستی کمک خواهد کرد.» 

رستمی پیگیري براي احداث واحد گردشگري در دو منطقه بابا قدرت و امام زاده روستاي کوران با همکاري بخشداري ها را مورد
تأکید قرار داد و گفت: «با فعال شدن اقتصاد گردشگري و صنایع دستی در این مناطق، به ارتقاء اشتغال و سطح درآمد مردم کمک

 
خواهیم کرد.» 

عبداالله سهرابی، رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اسفراین نیز در این نشست به تشریح برنامه هاي هفته
گردشگري در شهرستان پرداخت و اشاره اي نیز به عملکرد 6 ماهه و اقدامات انجام شده در حوزه کاري خود داشت.



وزارت نفت براي طلاهایی که سوزانده می شود، چه کرد؟

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/07/08

یکی از برنامه هاي دولت جمع آوري گازهاي همراه نفت است که طبق وعده وزیر نفت این امر تا دو سال دیگر محقق می
شود و تاکنون نیز برنامه هاي متعددي براي تسریع آن بکار برده شده اما با این وجود این طرح همچنان مورد انتقاد است.

اقتصادگردان- سالانه بیش از 150 میلیارد متر مکعب گاز تحت عنوان فلرینگ یا سوزاندن گازها توسط مشعل در جهان به مواد
آلاینده تبدیل می شود که بر اساس آمارهاي بانک جهانی این رقم چیزي معادل یک سوم مصرف گاز کل اروپا است. از کل حجم

 
گازهاي آلاینده، 75 درصد آن متعلق به 10 کشور است که ایران هم جزء آنها محسوب می شود. 

به همین دلیل در ابتدا تصمیم بر آن شد تا طرح هاي جدیدي که در صنعت نفت ایران تعریف می شود، بدون فلرینگ باشد و مشعل

 
تنها براي اطمینان و مواقع اضطراري ساخته شود. همچنین وزارت نفت مکلف شد تا تکلیف فلرهاي قبلی را نیز مشخص کند. 

در این مورد، در مفاد مرتبط با وزارت نفت در ماده 48 قانون برنامه ششم توسعه کشور آمده است که تمامی طرح هاي جمع آوري،
مهار، کنترل و بهره برداري از گازهاي همراه تولید و مشعل در کلیه میادین نفتی و تأسیسات صنعت نفت را با تعیین نرخ عادلانه
خوراك آن ها ظرف مدت حداکثر سه ماه از تاریخ لازم الاجراء شدن این قانون از طریق فراخوان به مردم و بخش غیردولتی واگذار

 
کند، به گونه اي که تا پایان برنامه حداقل نود درصد گازهاي مشعل مهار و کنترل شده باشد. 

امري که وزیر نفت نیز بر آن تاکید داشته، او که سوزاندن گازهاي همراه را به مشابه سوزاندن طلا می داند، اعلام کرد که بیش از 96
درصد گازهاي همراه نفت در 6 منطقه اصلی تا دو سال آینده جمع آوري شده و بخشی براي مصرف سوخت به شبکه داده می شود و

 
هیدروکربورهاي سنگین تر به عنوان خوراك پتروشیمی در نظر گرفته خواهد شد. 

بر این اساس در شرایط فعلی اجراي همزمان 9 طرح NGL در مجموع با ظرفیت جمع آوري روزانه 5.1 میلیارد فوت مکعب گازهاي
،(NGL 3200) پالایشگاه گاز یادآوران خلیج فارس ،(NGL شامل چهار طرح) همراه نفت شامل طرح هاي پالایشگاه گاز بیدبلند دو

 
پالایشگاه گاز هنگام (مشعل گازي جزیره قشم)، (دهلران) و NGL 2300 میدان مارون، NGL خارگ در دستور کار قرار گرفته است. 

 
تا سال 1401 همه گازهاي همراه فرآورش و خوراك پتروشیمی ها می شود 

وزیر نفت همچنین به تازگی در پاسخ به انتقادات نمایندگان مجلس در این خصوص گفت: مسبب آنچه ماده 12 قانون رفع موانع
تولید رقابت پذیر را در این زمینه نابود کرد، تبصره 14 بود که بر اساس آن، تمامی منابع خرج یارانه ها می شود و مقدار کمی براي
بهینه سازي در نظر گرفته شد که آن هم تخصیص داده نمی شود. در زمینه طرح گاز مشعل، طرح بیدبلند خلیج فارس به عنوان
بزرگ ترین طرح کشور براي جلوگیري از سوزاندن گازهاي همراه نفت است که در آستانه بهره برداري قرار دارد و تا سال 1401 همه

 
گازهاي همراه فرآورش و خوراك پتروشیمی ها می شود. 

 
جمع آوري گازهاي همراه در مناطق نفت خیز جنوب تا 1401 



همچنین براي جمع آوري گازهاي هر کدام از فلرها در مناطق نفت خیز جنوب برنامه ریزي شده و قرار است حدود 90 درصد از
گازهاي همراه جمع آوري شود. عمده گازها در میادین کوچک است که امکان احداث تاسیسات جمع آوري در آن ها نبوده، اما براي

 
این میادین به گفته سعید کوتی - مدیر تولید شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب - برنامه هایی در نظر گرفته شده است. 

بر این اساس، به سوزي فلرها در نقاطی که مجاور مناطق مسکونی است، آغاز شده و به طور کلی از نظر ایمنی، فلر خاموش معنی
ندارد و شمعک آن باید روشن باشد، اما روشن بودن شمعک، گازسوزي تلقی نمی شود. براي جمع آوري فلرها 23 کارخانه کوچک راه

 
اندازي خواهد شد که صفر تا 100 تجهیزات آن ایرانی است و باعث اشتغال زایی نیروهاي بومی می شود. 

به تازگی مسعود کرباسیان - مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران اعلام کرد: اجراي پروژه جمع آوري گازهاي مشعل در حوزه شرکت
ملی مناطق نفت خیز جنوب به میزان 18 تا 20 میلیون مترمکعب در روز در قالب سرمایه گذاري شرکت هاي پتروشیمی مارون و
پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس با هدف تأمین خوراك صنایع پتروشیمی تا سال 1401 و همچنین پیگیري اجراي قرارداد واحدهاي
جمع آوري و فرآورش گاز و گاز مایع 3200 و 3100 به ترتیب در حوزه جنوب غرب و غرب کشور با هدف جمع آوري حدود 12

 
میلیون مترمکعب در روز گازهاي مشعل به عنوان خوراك صنعت پتروشیمی تا پایان سال 1400 انجام می شود. 

 
استقبال بخش خصوصی از پروژه هاي جمع آوري گازهاي همراه 

ظاهرا بخش خصوصی از پروژه هاي گازهاي همراه استقبال بسیار خوبی کرده و در این راستا مناقصه ها برگزار شده و برنده آن
مشخص شده است که برخی پروژه ها راه اندازي شده و برخی در حال احداث است و با انجام این پروژه ها گاز و گاز مایع به میزان

 
گاز تولیدي کشور اضافه می شود؛ در واقع گاز به میزان تولید گاز طبیعی و مایعات به خوراك پتروشیمی ها تبدیل خواهد شد. 

 
جزییات قرارداد با هلدینگ خلیج فارس و مارون 

طبق آنچه که اعلام شده، قرارداد با هلدینگ خلیج فارس و مارون امضا شده و این دو شرکت حاضر به سرمایه گذاري شده اند و طبق
قرارداد، گازهاي جمع آوري شده توسط هلدینگ خلیج فارس خوراك بیدبلند 2 را تامین می کند و مارون تثبیت و افزایش تولید
پتروشیمی از مارون را فراهم می کند. مارون نیز 167 میلیون دلار در هشت پروژه سرمایه گذاري کرده و حجم گازي که جمع آوري
می کند، 250 میلیون فوت مکعب در روز است و هلدینگ خلیج فارس نیز یک میلیارد و 49 میلیون دلار سرمایه گذاري کرده که

 
حجم گازي جمع آوري شده توسط آن، 510 میلیون فوت مکعب است. 

 
کارشناسان چه می گویند؟ 

در همین رابطه محمد خطیبی - کارشناس حوزه انرژي با اشاره به اهمیت جمع آوري گاز هاي فلر و تاثیرات آن بر اقتصاد و مسائل
زیست محیطی کشور، گفت: با توجه به اینکه جمع آوري گازهاي مشعل ضمن منافع مستقیم اقتصادي داراي منافع غیرمستقیم
زیادي همچون کاهش آلودگی هاي زیست محیطی است و در برنامه ششم توسعه نیز تاکیدات ویژه اي به جمع آوري این گازها

 
صورت گرفته، وزارت نفت باید با جدیت در این مسیر گام بردارد. 

وي با بیان اینکه باید دید که بر اساس اسناد بالادستی وزارت نفت تا چه میزان در این مسیر گام برداشته است، تصریح کرد: پخش
شدن گاز هاي فلر در هوا ایجاد آلودگی می کند ضمن آنکه این موضوع یک ثروت است و جمع آوري آن می تواند به اقتصاد کمک

 
کند. 



این کارشناس حوزه انرژي با بیان اینکه لازم است اقدامات بیشتري براي سر و سامان دادن به این موضوع صورت گیرد، اظهار کرد:

 
البته در سال هاي اخیر شاهد بهبود نسبی این مساله هستیم و امیدواریم که برنامه هاي در نظر گرفته شده عملیاتی شود. 

در سال هاي بعد از انقلاب اسلامی و با تغییر رویکرد بهره برداري از میادین نفت و همچنین افزایش مزیت اقتصادي گاز در مدل هاي
اقتصادي، تلاش براي بهره برداري از گازهاي همراه منسجم تر شد، بدیهی است که به دلیل شرایط اقتصادي خاص دوران جنگ و
محدودیت هاي مالی و فناوري، همچنان در طراحی توسعه میادین به گازهاي همراه نفت اولویت کمتري داده می شد، احداث
واحدهاي جمع آوري گازهاي همراه در دولت هاي پس از جنگ نیز با جدیت پیگیري شده است، در دولت یازدهم و دوازدهم نیز این
مسله به عنوان یکی از اولویت هاي وزارت نفت شاهد دستاوردهاي مهمی بوده که انعقاد قرارداد جمع آوري گازهاي همراه نفت در

مناطق نفتخیز براي تامین خوراك پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس از آن جمله است.



عنابستانی: رزم حسینی هم گرماي جنگ را خورده و هم گرماي صنعت را

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/07/08

یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با انتشار کلیپی از حاج قاسم سلیمانی در مورد همرزم بودن وي با شهید سلیمانی
سخن گفت و همچنین در موافقت وزیر پیشنهادي صمت از سوابق اجرایی او در حوزه صنعت، معدن و تجارت سخن به میان

آورد.

اقتصادگردان- علی اصغر عنابستانی در جلسه علنی امروز در موافقت با علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و
تجارت ضمن انتقاد از عدم حضور رییس جمهور در جلسه راي اعتماد به وزیر پیشنهادي صنعت گفت: ما ناکارآمدي هاي مختلفی در
حوزه اجرایی داریم که بهترین فرصت ها را به بحران و تهدید تبدیل می کند. چشم دیپلماسی خارجی ما به دست دشمنان است. این

 
روزها بهترین فرصت هاي منطقه اي ما از بین رفته است. 

این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با بیان اینکه «طبقات متوسط و محروم جامعه فشار زیادي را تحمل می کنند» گفت: امروز حال
تولید خوش نیست. حال تجارت، صادرات و واردات ما خوش نیست. اگر قرار است جهش تولید و امر فرمانده قوا محقق شود باید

 
سکان وزارتخانه ها را به دست رزمندگان شجاع و پرورش یافتگان حاج قاسم سلیمانی بسپاریم. 

عنابستانی تأکید کرد: مگر علیرضا رزم حسینی غیر از حاج قاسم سلیمانی هویت دیگري هم دارد؟ رزم حسینی غیر از حاج قاسم

 
سلیمانی هیچ تعریفی دیگري ندارد. 

وي در ادامه سخنان خود کلیپی از شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی پخش کرد که مرتبط با سال 95 است و حاج قاسم در مورد رزم

 
حسینی صحبت می کند. حاج قاسم سلیمانی در این کلیپ از مدیریت رزم حسینی به عنوان استاندار کرمان تعریف می کند. 

عنابستانی در مورد کلیپ پخش شده گفت: رزم حسینی در دو استان کرمان و خراسان استانداري کرده است. هر دو استان معدنی و
صنعتی هستند. همه نمایندگان این دو استان موفقیت شان را تأیید می کنند و از عملکرد ایشان رضایت کامل دارند. به شخصه سابقه

 
استانداري دارم. به عنوان کسی که استان اداره کرده ام عملکرد ایشان در استان خراسان را تأیید می کنم. 

نماینده مردم سبزوار در مجلس افزود: رزم حسینی فردي شجاع و کارگشا در چنبره بروکراسی پیچیده نظام تولید و تجارت ما است.
رزم حسینی مردمی، مومن و پاکدامن است. او براي پیش بردن امور تعامل می کند. عده اي شبهه می کنند که رزم حسینی سابقه

 
وزارت ندارد. ایشان هم در صنعت و هم در معدن و تجارت سال ها فعال بوده و مسائل این حوزه را به نحو خوبی درك می کند. 

عنابستانی در ادامه موافقت خود با رزم حسینی تأکید کرد: در طول 40 سال گذشته عده اي که می خواستند اقتصاد کشور را گروگان
بگیرند تولید ثروت را عمل قبیحی دانستند. می گفتند آدم انقلابی نباید دنبال تولید ثروت و تجارت باشد. همین اتفاق باعث شده که
امروز خاکریزهاي اقتصادي در دست کسانی باشد که هیچ اعتقادي به انقلاب ندارند. امروز عده اي تبلیغ می کنند و می گویند که هر
کسی صادرات و واردات انجام دهد حتما فاسد و رانت خوار است. باید بگویم که این یک حرکت نفوذي خزنده نیست. آیا اینکه یک نفر

 
سال هاي سال در بخش خصوصی به عنوان یک کارآفرین نمونه یا صادرکننده نمونه بدون استفاده از رانت موفق شده است، بد است؟ 



وي با بیان اینکه «ثروت میلیاردي زمانی بد است که کسی وزیر یا وکیل باشد و امروز یک باره به میلیاردها ثروت برسد» گفت: کسی
که هیچ وزارت و وکالتی نداشته و وارد عرصه جهاد اقتصادي شده و بیش از 35 هزار شغل ایجاد کرده شایسته احترام است. رزم

 
حسینی کسی بود که وقتی وارد دولت شد تمام سهام هاي خود را در شرکت هایی که داشته واگذار کرد تا دچار تعارض منافع نشود. 

عنابستانی در پاسخ به سخنان اردشیر مطهري که مخالف وزیر پیشنهادي صمت بود، گفت: بعضی ها تحت تأثیر زردنویسان فضاي
مجازي هستند. هیچ کدام از اعضاي خانواده آقاي رزم حسینی در خارج از کشور ساکن نیستند. بنده به عنوان نماینده به خاطر این
نوع صحبت ها و توهین ها از مردم عذرخواهی می کنم. یکی از ویژگی هاي اصلی رزم حسینی شناخت موانع تولید و تجارت است.
همه ما در حوزه هاي انتخابیه خود واحدهاي بزرگ اقتصادي داریم که به مسئولیت اجتماعی خودشان عمل نمی کنند. این واحدها

 
نسبت به ایجاد اشتغال در منطقه بی تفاوت هستند. 

نماینده مردم سبزوار کتابی را که اخیرا علیرضا رزم حسینی در مورد آسیب شناسی قوانین صنعتی و معدنی نوشته است را به
نمایندگان معرفی کرد و گفت: من رزم حسینی را مدیري توانمند و مطلع می دانم. رزم حسینی جهادي است نه جناحی. هم گرماي

 
جنگ خورده و هم گرماي صنعت را چشیده است. 

وي در پایان خطاب به رزم حسینی گفت: ما منتظر معجزه نیستیم. ما منتظر تغییر اولویت ها و توجه ویژه به واحدهاي صنعتی
هستیم. بلاتکلیفی وزارت صمت در سالی که به نام جهش تولید است به صلاح هیچ کس نیست. باید همه دست به دست هم دهیم و
چراغ این وزارتخانه را روشن کنیم. از رزم حسینی می خواهم که با یک رزمِ حسینی چند ماه باقیمانده از دولت را کار کنند و به

وضعیت نابسامان صنعت رسیدگی کند.



تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود/ از

توانمندي بخش خصوصی استفاده خواهم کرد/ براي حذف امضاهاي طلایی

برنامه ریزي خواهیم کرد

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/07/08

حزب االله:وزیر صمت در جلسه راي اعتماد خود در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود براي این
وزارتخانه گفت: تأمین کالاهاي اساسی مردم در اولویت است، لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی را انجام خواهیم داد.

به گزارش شبکه خبري تحیلی حزب االله ، علیرضا رزم حسینی در جلسه علنی امروز (سه شنبه، 8 مهرماه) مجلس شوراي
اسلامی در توضیح برنامه هاي خود براي فعالیت در این وزارتخانه گفت: هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را گرامی می داریم
و بر شهیدان انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین حرم درود می فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي احترام می کنم و
آرزوي سلامت و طول عمر براي رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و رئیس مجلس براي
برگزاري این نشست تقدیر و تشکر می کنم. وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به
برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد
بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند راهبردي وزارت صمت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت

 
و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند، بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی بیان کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود،
استخراج و بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري

 
کمیسیون صنایع پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم که

 
چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري

 
انجام شود و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي



ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آنها پولشویی میکنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد می شود،
همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد

 
گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی

 
از برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی
نیست و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه
مدیریت جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح
بندي. همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف

 
امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي

 
این کار هزینه کنی زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران

 
پاکدست امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین
نظرخواهی و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري

 
اجتناب ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 
وي در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله ها را فتح

 
کند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با

 
نمایندگان از اموري است که در وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 



رزم حسینی اضافه کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ اقتصادي

 
همه باید به همدیگر کمک کنند. 

وي گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه پیشنهاد

 
تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و
هم اکنون معیشت مردم مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد

 
ارتقاء رتبه هاي کسب و کار باشیم. 

رزم حسینی گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید وزارت

 
شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 

وي افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و همه

 
چیز شفاف باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این

 
زمینه داراي تجربه بودم و از کف بازار رشد کردم. 

 
رزم حسینی گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

وي بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در زمان تصدي

 
استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها آشنا شدم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی
در سال 92 استعفا دادم؛ هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در

 
زندگی من وارد نشده است. 

رزم حسینی خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر اموري است

 
که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم، گفت: براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم
باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را از کرمان آغاز کرده ایم، نمایندگان با آقاي سعیدي کیا رئیس وقت بنیاد

 
مستضعفان تماس بگیرند و بپرسند مبتکر قلعه گنج چه کسی بود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه قلعه گنج یکی از افتخارات جمهوري اسلامی است، ادامه داد: مقام معظم رهبري 3 نوبت
فرمودند جنگی با همت و اقدامات خوبی در قلعه گنج صورت گرفته، اي کاش رسانه ها می توانستند آن را منعکس کنند، با این سبک

 
می توان کشور را اداره کرد. این شیوه به کرمان و خراسان رضوي نیز تعمیم داده شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه در خراسان رضوي شرکت ها، یک روستا و یا یک بخش را انتخاب کرده اند تا توسعه روستایی را آغاز

 
کنند، عنوان کرد: توسعه باید از روستا شروع شود اگر این اتفاق صورت می گرفت 25 میلیون نفر حاشیه نشین نداشتیم. 

وي با بیان اینکه برنامه دوم تقدیم شده، مشروط بر اینکه اگر مقامات محلی، استانداران، ائمه جمعه استان و مسئولین قوه قضائیه

 
درخواست کنند وزارت صمت وظیفه خود می داند نسبت به اجراي مسئولیت اجتماعی همکاري کند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه حجم سرمایه گذاري در استان خراسان رضوي 90 هزار میلیارد تومان موافقت نامه
سرمایه گذاري بوده که 30 درصد آن وارد استان شده است، ادامه داد: من هیچ زمانی نخواستم از خود دفاع کنم، امروز مجبورم، ما

 
خانواده اي بوده ایم با 5 بردار، که هر 5 برادر در جبهه حضور داشته و 4 نفر از آن ها جانباز هستند. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه رانت اقتصادي نبرده ام و اعتقاد داشتم که مسلمانان و ایرانیان باید متمکن و متدین باشند، عنوان کرد:
چنانچه رأي اعتماد از مجلس کسب کنم با قدرت به موضوعات و مشکلات ورود می کنم، وزارت صمت فرمانده خط مقدم جنگ

 
اقتصادي است از نمایندگان خواستار پشتیبانی در این جنگ هستیم. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت در پایان خاطرنشان کرد: اطلاعاتی که به دست برخی از نمایندگان مخالف رسیده ناقص است، من را در
مقابل فشارهاي حداکثري با رأي حداکثري بفرستید تا در این شرایط در مقابل دشمنان با قدرت عمل کنم.



سه طرح منتخب سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي معرفی شدند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/07/08

خبرگزاري آریا - آیین اختتامیه سومین رویداد استارت
آپی و دومین جشنواره FintechFarm بانک کشاورزي
روز هشتم مهرماه با پخش زنده روند داوري نهایی برگزار و

 
در آن 3 طرح منتخب نهایی، معرفی شدند. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی و
همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي، سومین رویداد
استارت آپی و دومین جشنواره FintechFarm بانک
کشاورزي با محوریت نوآوري در فناوري هاي مالی و بانکی
(فین تک) با رویکرد ارائه راه کارهاي خلق ارزش در اقتصاد

کشاورزي، در محورهاي پرداخت Paytech، قرض دهی lendtech، تامین مالی جمعی crowdfunding، مدیریت سرمایه
wealthtech ، رمز ارزها cryptocurrency و بلاك چین blockchain روز سه شنبه هشتم مهرماه به صورت ویدئو
کنفرانس همراه با پخش زنده برگزار شد و از مجموع 190 ایده و کسب و کار نوآور که در این رویداد ثبت نام کرده بودند، 14 تیم
نهایی پس از چهار مرحله داوري انتخاب و از میان آن ها 3 طرح منتخب نهایی معرفی شدند .طرح هاي برتر از جوایز نقدي و مزایاي

 
ویژه براي تعامل با بانک کشاورزي و اکوسیستم کارآفرینی کشور بهره مند خواهند شد. 

بر اساس این گزارش، در این مراسم روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزي ، هدف از برگزاري این رویدادها را شناسایی پتانسیل
هاي کشور ، کمک به توسعه آنها و توسعه اقدامات و خدمات بانک کشاورزي براي پاسخگویی به نیازهاي مشتریان دانست و اعلام کرد:
قصد ما این است که جوانان را به سمت خلق ایده ها و استفاده بهینه از فناوري هاي نوین سوق دهیم و شرکت هاي استارت اپی را با
نیازهاي بخش کشاورزي ، پتانسیل هاي کاري و فرصت هاي توسعه در بخش کشاورزي آشنا کنیم تا شاهد پیشرفت در روش هاي

 
تولید، بازاررسانی و فرآوري محصولات کشاورزي باشیم. 

این گزارش می افزاید: محمدرضا غفوري معاون فناوري و عضو هیات عامل بانک کشاورزي نیز در سخنانی با اشاره به نقش بانک
کشاورزي در رویکرد بخش کشاورزي از سنتی به مدرن و اقداماتی چون تدوین سند تحول دیجیتال در بانک کشاورزي و راه اندازي
بازارگاه نهاده هاي کشاورزي توسط این بانک ، اظهار داشت: ظرفیت هاي زیادي در حوزه کشاورزي براي ورود استارت آپ ها و
فناوري هاي نوین وجود دارد و توجه به این امر، تغییر رفتار و تغییر رویکرد مخاطبان بانکی را در پی خواهد داشت و نوید بخش فصل

 
جدیدي در کسب و کارها و شیوه زندگی است. 

شایان ذکر است دومین جشنواره فین تک فارم بانک کشاورزي با حمایت شرکت آسان پرداخت پرشین، اتاق بازرگانی صنایع و معادن
و کشاورزي ایران و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري برگزار شد و شرکت نوآفرینان نیز مجري برگزاري این رویداد بود. اسامی

 
و مشخصات طرح هاي منتخب به زودي در سایت بانک کشاورزي بارگذاري خواهد شد. 

<--



نداشتن تخصص؛ علت اصلی بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاه در کاشمر

منبع: ایسناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/07/08

چالش اصلی در حوزه بیکاري وجود هزار جوان فارغ التحصیل بیکار است، اما به دلیل بالا بودن میزان تقاضاهاي کار و از
سویی نداشتن تخصص بسیاري از آن ها بیکاري هاي طولانی مدت را تجربه می کنند.

بیکاري، طلسمی که مدت هاست اقتصاد شهرستان کاشمر
با آن دست و پنجه نرم می کند؛ امروزه شاهد آن هستیم
که آمار و ارقام رسمی حال و روز خوشی را براي اشتغال به
عنوان مهم ترین مطالبه و دغدغه جوانان نشان نمی دهد،
این آمار زمانی تأمل برانگیز می شود که بدانیم سهم
دانشگاهیان از جمعیت شاغل شهرستان فقط 20 درصد
است و 80 درصد جمعیت شاغل را افراد بدون تحصیلات

 
دانشگاهی تشکیل می دهند. 

پیش از این والدین براي اطمینان خاطر شغلی فرزندان
خود را به ادامه تحصیل در سطح عالی تشویق می نمودند زیرا بر این عقیده بودند که افراد با تحصیلات بالاتر شانس بیشتر و بهتري
براي حضور در بازار کار دارند اما اکنون شاهدیم مهم ترین معضل فعلی کشور در بخش اشتغال و بازار کار کابوس بیکاري فارغ
التحصیلان دانشگاه هاي کشور است که بعد از فراغت از تحصیل و آماده شدن براي ورود به عرصه کار و تولید با مشکلات جدي

 
مواجه می شوند. 

 
وجهه شغلی، مسئله اي که به بیکاري دامن می زند 

دبیر معین اقتصادي کشت و صنعت صالح کاشمر در همین خصوص به ایسنا بیان کرد: اگر به شعار و حرف باشد اتفاقات خوبی می
افتد ولی وقتی در میدان عمل قرار می گیریم می بینیم یک فوق لیسانس دام و طیور با گرایش تغذیه نمی تواند حتی یک روز ماندن

 
در سالن مرغداري را تحمل کند. 

مسعود رحیمی مقدم با بیان اینکه بسیاري از دانشگاهیان فاقد مهارت هستند، افزود: عدم مهارت فارغ التحصیلان دانشگاهی معضلی
ریشه اي است، اگر تأکید می شود که از دوره دوم متوسطه باید دانش آموزان مهارت را فرا بگیرند چون وقتی فرد از دانشگاه فارغ

 
التحصیل می شود در زمان کار کردن خجالت نکشد. 

وي عنوان کرد: برخی فارغ التحصیلان دانشگاهی براي کار کردن به ما مراجعه می کنند اما حاضر نیستند لباس کار بپوشند و فقط به

 
دنبال پشت میز نشینی هستند، این افراد قبل از اینکه وارد دانشگاه شوند باید با محیط کار آشنا گردند. 

 
این پیک موتوري، مهندس است 



این جمله زیاد به گوش می خورد که مدرك تحصیلی این روزها به درد گذاشتن لب کوزه می خورد این را از شرح حال زندگی جعفر
نعیمی از جوانان فارغ التحصیل دانشگاهی کاشمر جویا شدیم. او که سه سال است با مدرك لیسانس از دانشگاه کاشمر فارغ التحصیل
شده بارها به دلیل قراردادهاي موقت، حقوق پایین و عدم بیمه شغل تغییر داده و اکنون نیز به عنوان پیک موتوري مشغول فعالیت

 
است. 

وي به ایسنا مطرح کرد: بعد از فارغ التحصیلی ام با اینکه خیلی دوندگی کردم چون تخصصی نداشتم هیچ کاري پیدا نکردم، به برخی
کارخانه ها هم که مراجعه نمودم همان ابتدا از رزومه کاري و مهارت سؤال می کردند که من نداشتم، اگر به عقب برگردم این قدر به
درس اهمیت نمی دادم و حتماً یک مهارت و فن یاد می گرفتم تا اگر از درس به جایی نرسیدم بتوانم براي خودم کاري دست و پا

 
کنم. 

 
مهارت آموزي راهکار مبارزه با بیکاري 

در همین زمینه رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت کاشمر به ایسنا عنوان کرد: با توجه به اینکه فارغ التحصیلان دانشگاهی بسیاري

 
در منطقه داریم اما بخش اعظمی از آن ها مهارت لازم براي ورود به بازار کار را ندارند. 

محمدرضا ملکی با تأکید بر اینکه فارغ التحصیلان دانشگاهی باید مهارت هاي لازم را کسب کنند، افزود: در حال حاضر دلیل اصلی

 
بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاهی نه به دلیل فقدان شغل، بلکه در بسیاري زمینه ها نبود مهارت لازم است. 

وي تصریح کرد: اگر چه با این ظرفیت و توانمندي که در تمام حوزه ها دیده می شود نباید در منطقه معضلی به نام بیکاري داشته

 
باشیم اما اکنون به یکی از معضلات جدي تبدیل شده است. 

رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت کاشمر راهکار مبارزه با بیکاري را مهارت آموزي دانست و گفت: کسانی که از طریق مهارت آموزي

 
مهارت هاي لازم را کسب می کنند روحیه کارآفرینی در آن ها ایجاد می شود. 

ملکی اظهار کرد: بیشتر تحصیل کردگان به دلیل عدم گذراندن دوره هاي عملی و آموزش هاي مهارتی، توان ورود به بازار کار را

 
ندارند و این ضعف به عدم اتصال بنگاه هاي اقتصادي و مراکز دانشگاهی با یکدیگر بر می گردد. 

وي ادامه داد: بسیاري از جوانان به دلایلی چون تمایل به مدرك گرایی وارد دانشگاه می شوند و عملاً از آموختن مهارت هاي لازم دور
ماندند، در صورتی که اگر دانشجویان در کنار تحصیلات دانشگاهی، مهارتی را کسب کنند به طور حتم بسیاري از مشکلات و معضلات

 
بیکاري رفع می شود. 

 
بیکاري فارغ التحصیلان زنان 15 درصد بالاتر از مردان 

در ادامه رئیس مرکز آموزش عالی کاشمر با بیان اینکه در حال حاضر حدود 4000 دانشجو در مرکز آموزش عالی کاشمر، آزاد اسلامی
کاشمر، پیام نور، جهاد دانشگاهی و دانشکده پرستاري مشغول به تحصیل هستند، گفت: به طور میانگین هر ساله 25 تا 30 درصد

 
دانشجویان فارغ التحصیل می شوند. 



هادي معماریان بیان کرد: وجود فرصت هاي شغلی بیشتر در شهرهاي بزرگ موجب شده نرخ بیکاري دانشجویان در شهرهاي کوچک
بیشتر باشد، بر اساس بررسی انجام شده و صرفاً بر اساس فارغ التحصیلان ورودي 93-94 میانگین اشتغال فارغ التحصیلان در

 
شهرستان 50 درصد است. 

وي تصریح کرد: اکثر افرادي که در کاشمر وارد دوره هاي تحصیلات تکمیلی می شوند بومی بوده و غالباً کارمندان بخش هاي دولتی

 
یا خصوصی هستند که این وضعیت باعث بالا بودن آمار اشتغال فارغ التحصیلان تحصیلات تکمیلی می شود. 

رئیس مرکز آموزش عالی کاشمر بیان کرد: نرخ اشتغال افراد بدون مدرك نسبت به دانش آموختگان دانشگاهی بیش از دو برابر است،
در کاشمر و حومه فرصت هاي شغلی کارگري براي افراد بدون مدرك به خصوص در بخش کشاورزي زیاد بوده و دارندگان مدرك

 
دانشگاهی کمتر به سراغ این فرصت ها می روند. 

وي اظهار کرد: علیرغم اینکه در سه سال اخیر کارهاي خوبی در وزارت علوم انجام شده اما هنوز سهم دانشگاهیان در حوزه صنعت و

 
تولید کمتر از 10 درصد است. 

معماریان افزود: چون برنامه ریزي دولت براي اجراي سند جامع علمی کشور بسیار ضعیف است موجب شده میزان اشتغال در

 
دانشجویان و نخبگان شهرستانی کمتر باشد. 

وي گفت: هنوز دانشگاه ها ارتباط خوبی با بخش خصوصی ندارند در صورتی که بخش خصوصی می تواند شتاب دهنده اشتغال در

 
مراکز دانشگاهی باشد. 

رئیس مرکز آموزش عالی کاشمر ادامه داد: پذیرش دانشجو باید در دوره هاي تحصیلات تکمیلی به خصوص دوره دکترا هدفمند شده

 
و بر اساس نیاز بازار و جامعه باشد. 

وي عنوان کرد: دانشجویان فاقد مهارت لازم فقط باري بر دوش جامعه هستند، دانش آموخته دانشگاهی که مهارتی در دوره آموزش
خود کسب نکرده اگر وارد بازار کسب و کار شود مجبور به آزمون و خطا خواهد بود که این مسئله هزینه هاي هنگفتی را به سیستم

 
تحمیل می کند. 

معماریان یادآور شد: البته این را نیز باید پذیرفت که بخشی از عدم یادگیري مهارت متوجه استادي می شود که خود مهارت کافی را
ندارد و صرفاً قادر است تئوري مطالب را سر کلاس براي دانشجو تشریح کند به همین دلیل دانش آموخته فاقد مهارت مجبور به

 
اشتغال در اموري خواهد شد که هیچ ارتباطی با مدرك تحصیلی او ندارد. 

وي مطرح کرد: میزان اختلاف بیکاري بین دانشجویان دختر با پسر در کاشمر بستگی به نوع رشته دارد، در میانگین منطقه اي نرخ

 
بیکاري فارغ التحصیلان زنان حدود 15 درصد بالاتر از مردان است. 

دانشجویان باید بدانند که اکتفا به آموزش هاي دانشگاهی، در هیچ برهه اي از زمان لزوماً تضمین کننده تصدي مشاغل مناسب
نیست. به همین دلیل است که باید آموزش هاي موازي با آموزش هاي دانشگاهی مانند آموزش هاي فنی و حرفه اي را به صورت

 
جدي دنبال کنند تا در بازار کار و رقابت جذب در مشاغل موجود، حرفی براي گفتن داشته باشند. 



انتهاي پیام



راه اندازي پروژه هاي بزرگ اقتصادي در کرمانشاه

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون امور اقتصادي استانداري کرمانشاه گفت : با راه اندازي پروژه هاي بزرگ اقتصادي در استان، در آینده شاهد تحولات
بزرگی در حوزه کارآفرینی استان خواهیم بود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ هدایت حاتمی معاون امور اقتصادي استانداري
کرمانشاه با اشاره به وجود مشکلات اقتصادي، آمار بالاي
بیکاري، پایین بودن درآمد سرانه مردم و برخی ناهنجاري
هاي اجتماعی در استان، گفت : براي خروج از این شرایط
و کنار زدن مشکلات باید تا جایی که ممکن است بتوانیم

 
در بخش سرمایه گذاري و کارآفرینی فعالیت کنیم. 

او گفت : هرچند طی چندسال اخیر کار هاي زیادي را انجام داده ایم و براي امسال هم هدفگذاري کرده ایم که حدود 20 هزار

 
میلیارد تومان سرمایه جذب کنیم، اما هنوز خیلی عقبیم و کار هاي انجام شده و سرعتی که داریم، کافی نیست. 

معاون استانداري کرمانشاه افزود: در استان کرمانشاه در حوزه هاي کشاورزي، گردشگري، صنعت و ... ظرفیت هاي بسیار بالایی براي

 
سرمایه گذاري و کارآفرینی داریم که البته تاکنون کار هایی در این بخش ها انجام گرفته، اما باید بیشتر مورد توجه قرار گیرند. 

او افزود: علیرغم همه کار هایی که کرده ایم، اگر خودمان را با استان هایی همانند فارس، خراسان رضوي، آذربایجان شرقی و مرکزي

 
مقایسه کنیم، می بینیم که خیلی از آن ها عقب افتاده ایم و باید کار هاي بزرگی انجام دهیم که به آن ها نزدیک شویم. 

حاتمی ادامه داد: البته درحال حاضر پروژه هاي بزرگی همچون پتروشیمی اسلام آبادغرب، پتروپالایش آناهیتا، اسیدسیتریک و قوطی

 
سازي زمزم را داریم که درحال راه اندازي هستند و با راه اندازي آن ها باید در انتظار تحولی بزرگ در حوزه کارآفرینی استان باشیم. 

او گفت: هرچند در شرایط فعلی اکوسیستم کارآفرینی در استان وجود دارد، اما باید بتوانیم آن را فربه تر و گسترده تر کنیم و در این

 
راستا هر حمایتی که لازم باشد را انجام می دهیم. 

معاون استانداري کرمانشاه با تاکید براینکه باید براي آینده استان هم کارآفرین سازي کنیم، افزود: براي تحقق این هدف، نیازمند راه
اندازي مدرسه هاي کارآفرینی هستیم و باید از همان سنین پایین روي کودکانمان کار کنیم تا فرهنگ کارآفرینی در استان نهادینه

 
شود. 

حاتمی به اعضاي هیات امناي کانون کارآفرینی استان گفت: مدل سازي، تسهیل گري در راه اندازي کسب و کارها، حمایت از
کارآفرینان در قالب استارتاپ ها، آموزش و مهارت، بزرگداشت و قهرمان سازي از کارآفرینان، داشتن طرح هاي بلند مدت و کوتاه



مدت، شناسایی و تلاش براي رفع چالش هاي حوزه کارآفرینی، ورود به حوزه هاي داراي ظرفیت استان براي ایجاد کارآفرینی، شبکه
سازي سمن هاي حوزه کارآفرینی و ... از جمله اقداماتی است که باید در دستور کار قرار دهید .



تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/07/08

فصل اقتصاد - وزیر صمت در جلسه راي اعتماد خود در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود براي
این وزارتخانه گفت: تأمین کالاهاي اساسی مردم در اولویت است، لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی را انجام خواهیم داد.

فصل اقتصاد - وزیر صمت در جلسه راي اعتماد خود در
مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي
خود براي این وزارتخانه گفت: تأمین کالاهاي اساسی مردم
در اولویت است، لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی را

 
انجام خواهیم داد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از شاتا، علیرضا رزم حسینی
در جلسه علنی امروز (سه شنبه، 8 مهرماه) مجلس شوراي اسلامی در توضیح برنامه هاي خود براي فعالیت در این وزارتخانه گفت:
هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را گرامی می داریم و بر شهیدان انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین حرم درود می
فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي احترام می کنم و آرزوي سلامت و طول عمر براي رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از

 
ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و رئیس مجلس براي برگزاري این نشست تقدیر و تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صمت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته

 
است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند، بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی بیان کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود،
استخراج و بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري

 
کمیسیون صنایع پیگیري خواهم کرد. 



وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم که

 
چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري

 
انجام شود و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آنها پولشویی میکنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد می شود،
همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد

 
گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی

 
از برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی
نیست و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه
مدیریت جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح
بندي. همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف

 
امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي

 
این کار هزینه کنی زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران

 
پاکدست امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین
نظرخواهی و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري



 
اجتناب ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 
وي در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله ها را فتح

 
کند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با

 
نمایندگان از اموري است که در وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

رزم حسینی اضافه کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ اقتصادي

 
همه باید به همدیگر کمک کنند. 

وي گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه پیشنهاد

 
تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و
هم اکنون معیشت مردم مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد

 
ارتقاء رتبه هاي کسب و کار باشیم. 

رزم حسینی گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید وزارت

 
شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 

وي افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و همه

 
چیز شفاف باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این

 
زمینه داراي تجربه بودم و از کف بازار رشد کردم. 

 
رزم حسینی گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

وي بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در زمان تصدي

 
استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها آشنا شدم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی
در سال 92 استعفا دادم؛ هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در

 
زندگی من وارد نشده است. 

رزم حسینی خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر اموري است

 
که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم، گفت: براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم
باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را از کرمان آغاز کرده ایم، نمایندگان با آقاي سعیدي کیا رئیس وقت بنیاد

 
مستضعفان تماس بگیرند و بپرسند مبتکر قلعه گنج چه کسی بود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه قلعه گنج یکی از افتخارات جمهوري اسلامی است، ادامه داد: مقام معظم رهبري 3 نوبت
فرمودند جنگی با همت و اقدامات خوبی در قلعه گنج صورت گرفته، اي کاش رسانه ها می توانستند آن را منعکس کنند، با این سبک

 
می توان کشور را اداره کرد. این شیوه به کرمان و خراسان رضوي نیز تعمیم داده شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه در خراسان رضوي شرکت ها، یک روستا و یا یک بخش را انتخاب کرده اند تا توسعه روستایی را آغاز

 
کنند، عنوان کرد: توسعه باید از روستا شروع شود اگر این اتفاق صورت می گرفت 25 میلیون نفر حاشیه نشین نداشتیم. 

وي با بیان اینکه برنامه دوم تقدیم شده، مشروط بر اینکه اگر مقامات محلی، استانداران، ائمه جمعه استان و مسئولین قوه قضائیه

 
درخواست کنند وزارت صمت وظیفه خود می داند نسبت به اجراي مسئولیت اجتماعی همکاري کند. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه حجم سرمایه گذاري در استان خراسان رضوي 90 هزار میلیارد تومان موافقت نامه
سرمایه گذاري بوده که 30 درصد آن وارد استان شده است، ادامه داد: من هیچ زمانی نخواستم از خود دفاع کنم، امروز مجبورم، ما

 
خانواده اي بوده ایم با 5 بردار، که هر 5 برادر در جبهه حضور داشته و 4 نفر از آن ها جانباز هستند. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه رانت اقتصادي نبرده ام و اعتقاد داشتم که مسلمانان و ایرانیان باید متمکن و متدین باشند، عنوان کرد:
چنانچه رأي اعتماد از مجلس کسب کنم با قدرت به موضوعات و مشکلات ورود می کنم، وزارت صمت فرمانده خط مقدم جنگ

 
اقتصادي است از نمایندگان خواستار پشتیبانی در این جنگ هستیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در پایان خاطرنشان کرد: اطلاعاتی که به دست برخی از نمایندگان مخالف رسیده ناقص است، من را در
مقابل فشارهاي حداکثري با رأي حداکثري بفرستید تا در این شرایط در مقابل دشمنان با قدرت عمل کنم.



دلاّلان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/07/08

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس با انتقاد از اقدامات مخرب دلالان گفت: شاهد دپوي اجناس و کالاها در گمرکات و انبارها براي

 
گرانی بیشتر هستیم که بایستی سازمان هاي نظارتی و نهادهاي امنیتی و انتظامی اقدامات عاجل را در این زمینه انجام دهند. 

 
 

به گزارش جهان نیوز، هم در دانشگاه و هم در حوزه تحصیل کرده و هم اکنون با 58 سال سن نماینده مردم خمین در مجلس یازدهم

 
است. 

 
علیرضا نظري عضو کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شوراي اسلامی است. 

او می گوید که 10 میلیارد دلار از منابع ارزي براي واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود
شیمیایی و ... در نظر گرفته شده است اما این سیاست هم اکنون حمایت از تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ با ارز

 
نیمایی است. 

این عضو کمیسیون کشاورزي همچنین اظهار می دارد که متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم زیادي
از دلارهاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي غیرمرتبط وارد

 
شده و یا کالاها در انباري ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و کالا بود. 

نظري می افزاید دولت با اتخاذ سیاستی غلط موجب شده که سم و کود شیمیایی از این به بعد با ارز نیمایی قیمت گذاري شود و

 
همین اقدام باعث شد که برخی سموم از کیسه اي 90 تا 110 هزار تومان در هر کیسه 50 کیلویی به 480 تا 520 هزار تومان برسد. 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت اظهار می دارد که طبق قانون دولت نمی تواند بیش از
سه ماه یک وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس معرفی



شد و او نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند، رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در وزارت صمت
درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و موجب التهاب در

 
بازار خواهد شد. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی می گوید که در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشارها مواجه
هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال
نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز وزارت

 
صمت بلاتکلیف باقی مانده و نمی دانم که این کم لطفی دولت به مردم چه زمان خاتمه می یابد. 

وي در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، درباره اقدام مجلس به منظور کاهش التهاب بازار مسکن اظهار داشت: مجلس
اقدام اولیه درباره این کار را با طرح دوفوریتی مالیات بر خانه هاي خالی انجام داد که در نهایت هم مورد تأیید مجلس قرار گرفت، ولی
شوراي نگهبان به این مصوبه ایراد گرفت که این ایرادات هم رفع شده و هم اکنون در فرایند نهایی ابلاغ به دولت به منظور اجرا قرار

 
دارد. 

 
500 هزار خانه از 2.5 میلیون خانه خالی کشور در تهران است 

وي افزود: قریب به 2 میلیون و 500 هزار تا 2 میلیون و 700 هزار خانه خالی در کشور برآورد شده است که بیش از 500 هزار واحد
در تهران و بیش از 2 میلیون واحد در سایر استان هاست که گام اولیه مجلس یازدهم براي عرضه خانه هاي خالی در چرخه نیاز

 
جامعه بوده است تا این اقدام بتواند در بازار مسکن تأثیرگذار بوده و موجب بازگشت آرامش به آن شود. 

 
 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: طرح بعدي مجلس یازدهم در باره ساماندهی مسکن با موضوع جهش
تولید و عرضه خانه است که در همین راستا همواره نشان داده ایم که یکی از محورهاي اصلی و دستور کارهاي صحن علنی مجلس و
کمیسیون هاي تخصصی رفع دغدغه مردم درباره مسکن است، لذا مجلس برنامه هاي مفصلی براي ساخت و افزایش عرضه و اعمال

 
قوانین نظارتی بر آن به منظور عدم احتکار و ساخت و ساز بیشتر را دارد. 

 
نهادهاي نظارتی نقش دلالی بنگاه هاي دولتی در افزایش قیمت خانه را بررسی کنند 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس با اصلاح یکی از مواد قانون مالیات بر خانه هاي خالی با جدیت به دنبال عدم احتکار مسکن و خروج
آن از زمره کالاهاي سرمایه اي است، هر چند که در این زمینه باید وزارت اقتصاد، وزارت راه، سازمان امور مالیاتی و سازمان ثبت

 
اسناد و املاك رسمی همراهی لازم را داشته باشند تا این قانون اجرایی شود اما نظارت مجلس هم بر این قانون بسیار مهم است. 



 
 

نماینده مردم خمین در مجلس در باره تأثیر دلالی ها در بنگاه هاي معاملات املاك و نقش مجلس در این باره گفت: این کار نیاز به
ورود مجلس و تصویب قانون ندارد و حتی مصوبه دولت را هم نمی خواهد، ولی سازمان هاي نظارتی باید اقدامات خود را در این زمینه

 
افزایش داده و آن را ارتقاء دهند. 

 
اولویت هاي کمیسیون ها با حضور قالیباف چکش کاري می شود 

وي افزود: مطلع شده ام به دلیل التهاب بازار مسکن، وزارت صمت دستورالعمل کمیسیون هاي معاملات در بنگاه ها را اصلاح کرده و
در همین راستا درصد کمیسیون مقرر شده که از فروشنده گرفته شود، لذا هیچ کس اجازه ندارد بیش از حد و حدود قانونی

 
کمیسیون بیشتري را دریافت کند. 

 
 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی درباره کم کردن حجم نقدینگی موجود در جامعه و استفاده از آن براي افزایش تولید
و اشتغال در کشور افزود: مجلس به دنبال آن است که هر کدام از کمیسیون هاي تخصصی 3 تا 4 اولویت اصلی کارهاي خود را در
بین همه نیازمندي هاي قابل بررسی احصا کند و در جلساتی که قالیباف رئیس آن است و همه رؤساي کمیسیون ها در آن حضور
دارند، موضوع را بررسی کرده و تصمیمات لازم در این باره اتخاذ می شود و بر همین اساس اولویت ها در آن نشست ها آنالیز و چکش

 
کاري می شود. 

 
تغییر ارز مرجع خرید سموم و کود باعث التهاب بازار کشاورزي شد 

نظري اضافه کرد: ساماندهی نرخ ارز، کاهش ارزش پول ملی، بازار بورس و بهبود وضعیت اقتصادي و افزایش تولید مسکن از اولویت

 
هاي کمیسیون اقتصادي مجلس است ولی قطعا دیگر کمیسیون ها هم اولویت هایی را در نظر گرفته و قرار است پیگیري کنند. 



 
 

وي در باره التهاب بازار گوشت سفید و قرمز، تخم مرغ و تأثیر نهاده هاي دامی بر قیمت آنها اظهار داشت: 10 میلیارد دلار از منابع
ارزي کشور براي واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود شیمیایی و ... در نظر گرفته ایم تا

 
مراکز تولیدي دام و طیور و گاو شیري و ... را پشتیبانی کند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: هم اکنون سیاست بر آن است که با ارز نیمایی بتوانیم از
تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ حمایت شود ولی عدم نظارت ها باعث شده که نهاده هاي دامی با چند برابر قیمت

 
عرضه شود و شاهد التهاب در بازار باشیم. 

 
نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد درباره ارز یارانه اي 

وي خاطرنشان کرد: اختلاف ارز آزاد و نیمایی باعث التهاب در بازار گوشت سفید و تخم مرغ شده است ولی با این روند تولیدکننده
هم متضرر خواهد شد زیرا وقتی او مجبور است ذرت و کنجاله سویا را چند برابر خریداري کرده و یا داروهاي دام و طیور را با چند
100 درصد افزایش تهیه کند، قطعا او نمی تواند مرغ را با قیمت قبلی کیلویی 12 تا 13 هزار تومان عرضه کند و ناچار است با قیمت

 
تمام شده محصول را بفروشد. 

 
 

نظري تصریح کرد: نظر کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد کشاورزي آن است که باید ارز یارانه اي و حمایت هاي دولت حذف شود و
اگر بناست که قوه مجریه خدمات و حمایت هاي خود را از کالاهاي اساسی که مورد نیاز همه مردم است ادامه دهد، بایستی این یارانه

 
یا مستقیما به دست تولید کننده برسد و یا مصرف کننده. 



عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: اگر قرار است این حمایت به دست تولیدکننده برسد او می بایست به

 
میزان گوشتی که تحویل کشتارگاه می دهد از حمایت هاي دولتی بهره مند شود. 

 
یارانه باید به تولید کننده برسد یا مصرف کننده 

وي در همین راستا درباره مشمولان این طرح گفت: تولیدکنندگان مرغ، لبنیات و تخم مرغ مشمولان این طرح هستند و آنها می
توانند یارانه بگیرند تا قیمت ها براي عرضه در بازار کمتر شود، ضمن این که پیشنهاد بعدي این است که یارانه مستقیما به مصرف

 
کننده تعلیق گیرد و به همین دلیل سرانه مصرف گوشت و لبنیات هر فرد مشخص شده و به او پرداخت خواهد شد. 

 
 

نظري گفت: نمی توان به دلیل ترس از سوءاستفاده از عده قلیلی در کشور یک کار مثبت و ارزنده که موجب منفعت عمومی جامعه
است را انجام نداد، بلکه باید با افزایش نظارت ها و رصد ها، سوءاستفاده ها را به حداقل برسانیم که در این امور می توان با در نظر

 
گرفتن سامانه هاي مرتبط با شفافیت حداکثري اقدامات را پیش برد و کاري کرد که همه چیز در معرض رؤیت بازرسان قرار گیرد. 

 
دپوي اجناس و کالا در انبارها براي گرانی بیشتر 

وي با اشاره به اجراي سهمیه بندي بنزین و پرداخت یارانه که در طول سال هاي گذشته مستمراً انجام می شود، اضافه کرد: سهمیه
بنزین به مالکان خودروها و یارانه به سرپرست خانوار داده می شود که در همین راستا افراد شماره حساب بانکی خود را اعلام کرده و

 
در شب و یا روز خاصی شارژ می شود. 

 
 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم
زیادي از دلارهاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي غیرمرتبط



 
وارد شده و یا کالاها در انباري ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و کالا بود. 

 
باید جلوي آسیب و فساد و سوءاستفاده را بگیریم 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در طول سالیان گذشته حمایت هاي دولتی باعث شده که اجناس و
کالاهاي یارانه اي با آن قیمتی که بایستی به دست مصرف کننده برسد، نرسیده است، اما می توانیم با استفاده از ابزارهاي مختلف این
حمایت یارانه اي را به دست تولیدکننده و یا به دست مصرف کننده برسانیم که آسیب کمتري داشته و به صلاح عموم جامعه نزدیک

 
تر است. 

وي افزود: زمینه آسیب و فساد و سوءاستفاده ممکن است در خیلی از جاها دیده شود اما قطعا رانت هاي میلیارد ي و مسیرهاي

 
غیرقابل کنترل را با اجراي این پیشنهاد شاهد نخواهیم بود. 

نظري گفت: با اجراي این پیشنهاد که نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و نظر وزیر جهاد کشاورزي است دیگر شاهد نوسان در قیمت

 
گوشت سفید و قرمز و تخم مرغ و لبنیات نخواهیم بود. 

 
باید دلالی در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را بگیریم 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در حال حاضر انحصار در واردات نهاده هاي دامی و کشاورزي را شاهد
هستیم که توانسته مشکلاتی را ایجاد کند، ولی اگر نظارت لازم را با استفاده از ابزار رصدکننده عملیاتی کنیم و حمایت از تولیدکننده
و یا مصرف کننده اعمال شود دامدار و کشاورز می تواند نیازهاي خود را از واردکننده اي که ارزان تر بفروشد تهیه کرده و قیمت ها در

 
بازار التهابی نخواهد داشت. 

 
 

 
وي افزود: باید تلاش کنیم که دلالی و واسطه گري موجود در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را از بین ببریم. 

نظري در باره افزایش 500 تا 700 درصدي قیمت سموم و کود کشاورزي گفت: دولت اعلام کرده که توزیع کود فسفات که وارداتی

 
هم هست از این به بعد با ارز نیمایی صورت می گیرد که قیمت آن بین 480 تا 520 هزار تومان به ازاي هر کیسه 50 کیلویی است. 

 
سم 90 هزاري به 520 هزار تومان رسیده 

وي درباره این تأثیر افزایش قیمت سموم وکود کشاورزي بر افزایش هزینه هاي تولید گفت: این کار موجب افزایش هزینه هاي کشاورز
می شود، اما بایستی با رصد و نظارت بر توزیع این سموم و کودها تلاش کنیم که به مصرف کننده نهایی رسیده و واسطه گران و



 
دلالان موجب افزایش بیشتر قیمت شوند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: تولیدکننده محصولات کشاورزي که هم اکنون با افزایش قیمت و هزینه
هاي تولید مواجه شده است چه باید بکند؟؛ این در حالی است که قوه مجریه باید در زمینه قیمت گذاري رعایت حال کشاورز را بیش

 
از این داشته باشد، زیرا هر کیسه کود پیش از این 90 تا 110 هزار تومان بوده که به 480 تا 520 هزار تومان رسیده است. 

نظري خاطرنشان کرد: وقتی شاهد افزایش قیمت کود و سموم کشاورزي هستیم دولت باید این قیمت ها و افزایش هزینه را در قیمت

 
گذاري خرید تضمینی در نظر بگیرد. 

 
قیمت گذاري غیر واقعی، رغبتی براي کشاورز نمی گذارد 

وي تصریح کرد: بحث جدي بین کمیسیون کشاورزي با وزارت جهاد کشاورزي و شوراي اقتصاد هم اکنون مطرح است که باید افزایش
هزینه براي کشاورزان که به واسطه تغییر ارز مرجع از 4200 تومان به ارز نیمایی اعمال شده را در قیمت گذاري نهایی خرید تضمینی

 
محصولات کشاورزي در نظر بگیرند. 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی گفت: اگر قیمت گذاري واقع بینانه باشد کشاورز براي کشت و عرضه بیشتر راغب شده
و می داند که قیمت خرید تضمینی افزایش پیدا کرده و در نتیجه درآمد بیشتري به دست خواهد آورد که در آن صورت است که به

 
تولید پایدار خواهیم رسید. 

 
نظري اضافه کرد: دولت خیلی از قیمت هاي خرید تضمینی محصولات کشاورزي را اعلام نکرده است. 

 
کم لطفی دولت به مردم در تاخیر 130 روزه تعیین وزیر صمت 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت گفت: طبق قانون دولت نمی تواند بیش از سه ماه یک
وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس معرفی شد و او
نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند. رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در وزارت صمت
درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و موجب التهاب در

 
بازار شد. 

 
 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشارها مواجه
هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال
نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز وزارت

 
صمت بلاتکلیف باقی ماند. 



 
لزوم حداکثر استفاده از ابزارهاي نظارتی مجلس 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس باید از ابزارهاي نظارتی که در قانون اساسی وجود دارد استفاده کرده و دولت را ملزم به پاسخگویی در
شرایطی که مردم درگیر گرانی و بی ثباتی در بازار بوده و با قیمت هاي لحظه اي دست و پنجه نرم می کنند، کند. این درحالی است

که رهبر معظم انقلاب تأکید بر استفاده از ابزارهاي نظارتی مجلس دارند که بایستی به موقع و به درستی از آن بهره بگیریم.



قدردانی وزیر راه و شهرسازي از مدیرعامل بانک ملت

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/07/08

محمد اسلامی در این لوح سپاس از همکاري دست اندرکاران این بانک در تامین مالی پروژه هاي حوزه حمل و نقل ریلی که
نقش موثري در تحقق اهداف سال جهش تولید و اشتغال پایدار ایفا کرده است، سپاسگزاري کرد.

قدردانی وزیر راه و شهرسازي از مدیرعامل بانک ملت محمد اسلامی در این لوح سپاس از همکاري دست اندرکاران این بانک در
تامین مالی پروژه هاي حوزه حمل و نقل ریلی که نقش موثري در تحقق اهداف سال جهش تولید و اشتغال پایدار ایفا کرده است،

 
سپاسگزاري کرد. 

 
وزیر راه و شهرسازي با ارسال لوح سپاسی، از مدیرعامل بانک ملت قدردانی کرد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی تدبیر و امید به نقل از روابط عمومی بانک ملت، محمد اسلامی در این لوح سپاس از همکاري دست
اندرکاران این بانک در تامین مالی پروژه هاي حوزه حمل و نقل ریلی که نقش موثري در تحقق اهداف سال جهش تولید و اشتغال

 
پایدار ایفا کرده است، سپاسگزاري کرد. 

وي در این لوح خطاب به دکتر بیگدلی مدیرعامل بانک ملت اظهار امیدواري کرده است که با افزایش مشارکت این بانک، شاهد تحقق

 
اهداف توسعه پایدار کشور در حوزه حمل و نقل، با شتاب بیشتري باشیم. 



افتتاح ساختمان شهید سردار سلیمانی بیمه ما با حضور رییس کل بیمه مرکزي و

مدیرعامل بانک ملت

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/07/08

دکتر بیگدلی با ابراز خرسندي از افزایش سهم از بازار شرکت بیمه ما از 1.33 به 1.7 درصد، اضافه کرد: این شرکت عملکرد
بسیار خوبی را در تمامی شاخص ها ثبت کرده است اما انتظار بانک ملت به عنوان سهامدار عمده از این شرکت، به مراتب

بالاتر است.

افتتاح ساختمان شهید سردار سلیمانی بیمه ما با حضور رییس کل بیمه مرکزي و مدیرعامل بانک ملت دکتر بیگدلی با ابراز
خرسندي از افزایش سهم از بازار شرکت بیمه ما از 1.33 به 1.7 درصد، اضافه کرد: این شرکت عملکرد بسیار خوبی را در تمامی

 
شاخص ها ثبت کرده است اما انتظار بانک ملت به عنوان سهامدار عمده از این شرکت، به مراتب بالاتر است. 

ساختمان جدید شرکت بیمه ما مزین به نام شهید سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی با حضور رییس کل بیمه مرکزي، مدیرعامل

 
بانک ملت، رییس سندیکاي بیمه گران ایران و مدیران عامل شرکت هاي بیمه ایران و بیمه ما به صورت رسمی به بهره برداري رسید. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی تدبیر و امید به نقل از روابط عمومی بانک ملت، در این مراسم از دو خدمت جدید شرکت بیمه ما با

 
عنوان بیمه نامه صندوق هاي اجاره اي بانک ملت و طرح مستمري ماندگار نیز رونمایی شد. 

دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت در این مراسم با قدردانی از تلاش مدیران و کارکنان شرکت بیمه ما بابت ثبت عملکردي
خوب در سه سال گذشته، اظهار داشت: خوشبختانه این شرکت در تمامی شاخص ها روند صعودي داشته و سهم از بازار خود را

 
افزایش داده است. 

وي با تبریک هفته دفاع مقدس تاکید کرد: اگر امروز جمهوري اسلامی ایران با توان و قدرت در مقابل دشمنان این مرز و بوم ایستاده

 
به یمن ایثارگري ها و جانبازي هاي دوران جنگ تحمیلی، رهبري مدبرانه مقام معظم رهبري و مقاومت ملت شریف ایران است. 

مدیرعامل بانک ملت با بیان این نکته که صنعت بیمه به عنوان بخش خدماتی اقتصاد، نقش حمایتگرانه اي در رشد و توسعه اقتصاد
کشور و افزایش سطح تولید و اشتغال ایفا می کند، افزود: نقش حمایتگرانه بیمه در هر صنعتی مشهود است و از این ابزار می توان

 
براي رشد و توسعه اقتصاد کشور بهره برد. 

وي با تاکید بر این نکته که نقش بیمه در سال هاي اخیر بسیار پررنگ تر از گذشته شده است، تصریح کرد: در شرایط رقابتی،
تغییرات شدید و عدم قطعیت در موقعیت هاي اقتصادي، حضور و تقویت صنایع حمایتی کارآمد همچون بیمه، می تواند باعث ایجاد

 
مزیت رقابتی در اقتصاد کشور شود. 

دکتر بیگدلی، اطمینان بخشی در فضاي کسب و کار را از مهم ترین نقش هاي صنعت بیمه خواند و ادامه داد: از آنجا که توسعه

 
یافتگی از مهم ترین اهداف سند چشم انداز است بیمه می تواند نقش تسهیل گر را در تحقق اهداف این سند ایفا کند. 



وي با بیان این نکته که شرکت هاي بیمه به ویژه بیمه ما از استحکام مالی و عملیاتی خوبی برخوردارند، اظهار داشت: انتظار می رود

 
که این شرکت ها با ارائه پوشش هاي بیمه اي مناسب در زمینه کسب و کارها، بسترساز رشد صنایع دیگر شوند. 

دکتر بیگدلی با ابراز خرسندي از افزایش سهم از بازار شرکت بیمه ما از 1.33 به 1.7 درصد، اضافه کرد: این شرکت عملکرد بسیار

 
خوبی را در تمامی شاخص ها ثبت کرده است اما انتظار بانک ملت به عنوان سهامدار عمده از این شرکت، به مراتب بالاتر است. 

وي با اشاره به این نکته که شرکت بیمه ما با داشتن امکانات و نیروي انسانی جوان، خلاق، باانگیزه و توانمند می تواند عملکرد بهتري
را از خود نشان دهد و به ایجاد رقابت در صنعت بیمه کمک کند، گفت: این شرکت باید به عنوان یک شرکت بیمه جوان و نوپا، در

 
اقیانوس آبی حضور پیدا کند و وارد حوزه هایی شود که شرکت هاي بیمه دیگر حضور نیافته اند یا حضور کمرنگی دارند. 

مدیرعامل بانک ملت بر این نکته که بیمه ما باید نوآوري و ابتکار عمل براي تولید محصولات متناسب با نیاز صنایع، داشته باشد،
تاکید کرد و افزود: این شرکت بیمه اي، پشتوانه و حامی خوبی همچون بانک ملت دارد و همان گونه که این بانک در جامعه به عنوان
یک برند خوب و مرغوب شناخته شده است و مردم به آن اعتماد دارند، بیمه ما هم باید همین مسیر را طی کند و بی تردید بانک نیز

 
از فعالیت هاي آن حمایت خواهد کرد. 

وي تعداد مشتریان بانک ملت را بیش از 30 میلیون مشتري خواند و تصریح کرد: تمامی مشتریان حقیقی این بانک در پی خرید بیمه
نامه هستند که بیمه ما می تواند از این فرصت و ظرفیت براي رشد و توسعه و تقویت فضاي رقابتی در صنعت بیمه، به بهترین شکل

 
ممکن بهره ببرد. 

دکتر بیگدلی، بخش بیمه –بانک شرکت بیمه ما را به هماهنگی بیشتر با حوزه طرح و برنامه بانک ملت فراخواند و ادامه داد: این دو
بخش باید با هماهنگی و همکاري، طرح هاي مشترکی را طراحی و به مرحله اجرا بگذارند تا منافع دو طرف در این طرح ها تامین

 
شود. 

وي اظهار امیدواري کرد که روزي فرا برسد که شرکت بیمه ما نام خود را به عنوان یکی از شرکت هاي برتر بیمه در کشور مطرح کند

 
زیرا این مهم با توجه به پتانسیل ها و ظرفیت هاي این شرکت، دور از انتظار نیست. 

مدیرعامل بانک ملت همچنین از حمایت هاي خوب بیمه مرکزي از فعالیت هاي شرکت بیمه ما قدردانی کرد و گفت: امیدواریم که

 
این حمایت ها ادامه داشته باشد تا شاهد رشد و شکوفایی هرچه بیشتر این شرکت بیمه اي باشیم. 

دکتر غلامرضا سلیمانی رییس کل بیمه مرکزي جمهوري اسلامی ایران نیز در این مراسم با خسته نباشید به مدیران و کارکنان بیمه
ما، نامگذاري ساختمان جدید این شرکت را به نام سردار سلیمانی، تعهدآور خواند و اظهار امیدواري کرد که با همت کارکنان این

 
شرکت، خدماتی شایسته و در خور شان ملت ایران در این ساختمان ارائه شود. 

وي حضور مدیرعامل بانک ملت را در این مراسم، نشان دهنده پیوند خوب بانک و بیمه خواند و افزود: خوشبختانه هیات مدیره این

 
شرکت، هیات مدیره اي یکدل، هماهنگ و منسجم با مدیریتی جوان است که همیشه حرف هاي جدید براي گفتن دارند. 

رییس کل بیمه مرکزي گفت: انتظار من از شرکت هاي بیمه این است که در دنیاي جدید که دنیاي تحول است هر شرکت در هر

 
سال حداقل یک خدمت بیمه اي جدید ارائه کند. 



وي با بیان این نکته که مطمینا سران مملکت از طرح جدید بیمه ما با عنوان طرح مستمري ماندگار، خرسند خواهند شد، افزود:

 
بیمه، زمانی زنده خواهد ماند که بتواند همواره طرح هاي جدیدي را به مشتریان ارائه کند. 

دکتر سلیمانی، حمایت بانک ملت را از شرکت بیمه ما باعث افزایش منافع طرفین خواند و افزود: شرکت هاي بیمه علاوه بر بانک ها با
بازار سرمایه هم همکاري و مشارکت دارند و صنعت بیمه هم اکنون حدود 100 هزار میلیارد تومان در بانک و بازار سرمایه، سرمایه

 
گذاري کرده است. 

وي با اشاره به این نکته که بیمه مرکزي سقف سرمایه گذاري شرکت هاي بیمه را در بازار سرمایه، 20 درصد افزایش داده است، اظهار
داشت: بهادار کردن اوراق بیمه اي هم از دیگر اقدامات در این راستا است که براي سال جاري 10 هزار میلیارد ریال به تصویب رسیده

 
است که این مبلغ براي سال هاي بعد افزایش خواهد یافت تا پیوند بیمه و بازار سرمایه عمیق تر شود. 

دکتر سیدمحمد کریمی، دبیرکل سندیکاي بیمه گران ایران هم در سخنانی با اشاره به مشارکت بانک ملت در طرح هاي بزرگ
همچون خرید تضمینی گندم از کشاورزان، ذخیره سازي میوه و خرید برنج، این طرح ها را ماندگار و ثبت شده به نام این بانک خواند

 
که مشکل سال هاي طولانی کشاورزان را حل کرد. 

وي با اشاره به داغ شدن بحث حفاظت از محیط زیست در شبکه هاي اجتماعی، دانشگاه ها و مراکز علمی، اجراي طرح بیمه اي در
راستاي حفاظت از محیط زیست را در شرکت بیمه ما، اقدامی ارزشمند خواند و گفت: خوشبختانه بانک ملت در حوزه بیمه هم موفق

 
عمل کرده است. 

دکتر کریمی با بیان این نکته که انتظارات بانک ملت از شرکت بیمه ما، محقق شدنی است، گفت: این شرکت با حمایت بیشتر بانک،

 
جایگاه هاي بالاتري را به دست خواهد آورد. 

وي با تاکید بر این نکته که بانک ملت همیشه خلاق و نوآور بوده است، از کارکنان شرکت بیمه ما هم به عنوان انسان هایی خدوم،
کاربلد، متعهد و درستکار نام برد و گفت: کار بیمه گري سود ندارد و اغلب شرکت ها سود خود را از محل سرمایه گذاري ها به دست
می آورند اما این که شرکتی از محل عملیات بیمه گري خود سود کسب کند نشان دهنده تلاش بی وقفه مدیران و کارکنان این

 
شرکت است. 

حجت بهاري فر، مدیرعامل شرکت بیمه ما هم در گزارشی از تحقق 111 درصدي اهداف برنامه این شرکت در سال 98 خبر داد و
گفت: بیمه ما هم اکنون جایگاه خود را به دست آورده و در سال گذشته و شش ماهه ابتداي امسال، عملکرد خوبی را به ثبت رسانده

 
است. 

وي به رشد 44 درصدي تولید حق بیمه در این شرکت بیمه اي و رشد 37 درصدي تعداد بیمه نامه هاي صادره در نیمه اول امسال

 
اشاره و پیش بینی کرد که این تعداد تا پایان سال از مرز یک میلیون فقره بیمه نامه عبور کند. 

بهاري فر، نسبت خسارت بیمه ما را در شش ماهه امسال، 44 درصد خواند و از تحقق 124 درصدي اهداف برنامه در این مدت خبر

 
داد. 



رشد 121 درصدي تحقق سود هر سهم در سه ماهه ابتداي امسال، خبر دیگري بود که بهاري فر به آن اشاره و اعلام کرد که در پایان

 
شش ماهه، این درصد به مراتب بیشتر خواهد بود. 

وي با بیان این نکته که قرارداد بیمه نامه صندوق اجاره اي ( امانات) با بانک ملت منعقد شده است، آتش سوزي، انفجار، سرقت و

 
حوادث طبیعی را از جمله پوشش هاي این بیمه نامه عنوان کرد. 

در این مراسم، علی اکبر صابریان، مدیر امور اداره کل دفتر مدیریت و روابط عمومی و محمد حسین محمودي، رییس اداره کل

 
بانکداري شخصی بانک ملت نیز حضور داشتند. 

 
 

 
 





از سوي مدیرعامل بانک ملت صورت گرفت؛ اهداي نشان زرین افتخار به

کارکنان درگذشته راه خدمت

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیرعامل بانک ملت ادامه داد: ما در این راه 10 نفر از بهترین همکاران خود را از دست دادیم که ضایعه دردناك و بزرگی
براي بانک ملت محسوب می شود ضایعه اي که علاوه بر خانواده هاي این عزیزان، کل خانواده بزرگ بانک ملت را داغدار کرد.

از سوي مدیرعامل بانک ملت صورت گرفت؛ اهداي نشان زرین افتخار به کارکنان درگذشته راه خدمت مدیرعامل بانک ملت
ادامه داد: ما در این راه 10 نفر از بهترین همکاران خود را از دست دادیم که ضایعه دردناك و بزرگی براي بانک ملت محسوب می

 
شود ضایعه اي که علاوه بر خانواده هاي این عزیزان، کل خانواده بزرگ بانک ملت را داغدار کرد. 

با حضور مدیرعامل، اعضاي هیات مدیره، معاونان مدیرعامل و تعدادي از مدیران ارشد بانک ملت، نشان زرین افتخار به کارکنان

 
درگذشته در اثر کرونا اهدا شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی تدبیر و امید به نقل از روابط عمومی بانک ملت، در مراسمی که با هدف قدردانی و تجلیل از خدمات و
ایثارگري جان باختگان راه خدمت و با حضور خانواده هاي کارکنان درگذشته در اثر ابتلا به ویروس کرونا در تهران و استان ها برگزار

 
شد، با اهداي نشان زرین افتخار از سوي مدیرعامل، یاد این عزیزان گرامی داشته شد. 

دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت در این مراسم که به صورت همزمان در تهران و 6 استان کشور با ارتباط ویدیویی برخط برپا
شد، درگذشت جانسوز و تاسف بار کارکنان خوب، زحمتکش وپرتلاش بانک را در اثر ابتلا به کرونا آن هم در راه خدمت به بندگان
خدا، به خانواده هاي این عزیزان و به خانواده بزرگ بانک ملت تسلیت گفت و براي درگذشتگان راه خدمت از خداوند متعال رحمت و

 
مغفرت و براي خانواده هاي آنان صبر و سلامتی آرزو کرد. 

وي همچنین با گرامیداشت هفته دفاع مقدس، یاد و خاطره دلاورمردي ها و فداکاري هاي ایثارگران عرصه جهاد و شهادت را در
هشت سال دفاع مقدس گرامی داشت و افزود: این عزیزان در سال هاي جنگ در برابر دشمن تا دندان مسلح تا پاي جان مردانه

 
ایستادند و با نثار خون پاك خود، امنیت، افتخار و اقتدار را به ملت بزرگ ایران هدیه کردند. 

مدیرعامل بانک ملت با گرامیداشت یاد امام راحل (ره) که با مدیریت بهینه خویش، جنگ را به نفع ایران به پایان رساندند، اظهار
داشت: متاسفانه ویروس کرونا، باعث ایجاد دغدغه ها و نگرانی هایی در بین مردم شده ولی در عین حال انسجام و همدلی را در جامعه

 
تقویت کرده است. 

وي هدف از برپایی این جلسه را پاسداشت ایثار، گذشت و خدمات ارزشمند کارکنان بانک ملت و سربازان نظام اقتصادي کشور خواند

 
که جان خود را در راه خدمت از دست دادند ولی تا آخرین لحظه از خدمتگزاري به مردم دست نکشیدند. 

دکتر بیگدلی، نظام بانکی را از بزرگ ترین شبکه هاي خدمات محور و از اصلی ترین ارکان اقتصادي کشور خواند و افزود: در شرایط
شیوع ویروس کرونا هم کارکنان بانک ها در خط مقدم قرار داشتند و با وجود شرایط سخت فعالیت، در ارائه خدمات به مردم هیچ



 
گونه کوتاهی نکردند و اجازه ندادند تا چرخ اقتصاد کشور از حرکت بایستد. 

به گفته وي، بانک ها علاوه بر این که در پیشانی خط مقدم مقابله با تحریم ها قرار دارند در شرایط سخت کرونا هم با تمام قدرت و با
ایثار و فداکاري و از خودگذشتگی کارکنان سختکوش خود نسبت به ارائه خدمات و کمک به حفظ اشتغال و توسعه اقتصادي کشور از

 
هیچ کوششی فروگذار نکرده اند. 

مدیرعامل بانک ملت ادامه داد: ما در این راه 10 نفر از بهترین همکاران خود را از دست دادیم که ضایعه دردناك و بزرگی براي بانک

 
ملت محسوب می شود ضایعه اي که علاوه بر خانواده هاي این عزیزان، کل خانواده بزرگ بانک ملت را داغدار کرد. 

وي خطاب به خانواده هاي کارکنان درگذشته در اثر ابتلا به کرونا گفت: آگاه باشید که فداکاري ها، از خودگذشتگی ها و ایثارگري

 
هاي این عزیزان از سوي ملت ایران و مدیران و کارکنان بانک ملت هیچ گاه فراموش نخواهد شد. 

دکتر بیگدلی اضافه کرد: من به نوبه خودم و به عنوان عضو کوچکی از خانواده بزرگ بانک ملت، اعلام می کنم که بانک ملت خود را

 
در غم شما شریک می داند و همیشه در کنار شما خواهد بود زیرا شما نیز بخشی از این خانواده بزرگ محسوب می شوید. 

وي در عین حال از مدیران مناطق خواست تا مشکلات خانواده هاي درگذشتگان راه خدمت در کوتاه ترین زمان ممکن حل و فصل

 
شود. 

امیررضا شیخ مدیر امور حراست و دبیر کمیته پدافند غیرعامل نیز در ابتداي این جلسه، با گرامیداشت هفته دفاع مقدس اظهار
داشت: درگذشتگان راه خدمت، جزو افتخارآفرینان بانک ملت و سربازان نظام اقتصادي کشور بودند که در جبهه اقتصادي کشور حتی

 
یک دقیقه نیز خدمتگزاري خود را متوقف نکردند. 

وي با تشریح اقدامات کمیته پدافند غیرعامل بانک ملت در راستاي مقابله با شیوع ویروس کرونا، اعلام کرد که تاکنون بیش از دو هزار
نفر از کارکنان بانک ملت به این بیماري مبتلا شده اند که 1800 نفر بهبود یافته اند، تعدادي در حال درمان هستند و متاسفانه 10

 
نفر از عزیزان نیز جان خود را از دست داده اند. 

 
شیخ افزود: ما قدردان تلاش این عزیزان هستیم و همیشه در کنار خانواده هاي آنان خواهیم بود. 

علی اکبر صابریان، مدیر امور اداره کل دفتر مدیریت و روابط عمومی بانک ملت نیز درگذشتگان راه خدمت را عزیزترین و شریف ترین
کارکنان بانک ملت خواند و ادامه داد: این عزیزان تا پاي جان در راه خدمت رسانی بی وقفه به مردم ایستادند و نام خود را جاودانه

 
ساختند. 

وي افزود: براي اولین بار در بانک ملت، نشان زرین افتخار خدمت و ارادت به ساحت ملت شریف ایران به خانواده هاي معزز این

 
عزیزان از دست رفته تقدیم می شود. 

در این مراسم، علاوه بر مدیرعامل، محمدتقی صمدي رییس هیات مدیره، مرتضی نجف عضو هیات مدیره، محمود اخلاقی، محسن
خوارزمی و مجید ابراهیمی معاونان مدیرعامل، زهره محمدي، امیررضا شیخ و علی اکبر صابریان مدیران امور و عباس نگیمی رییس

 
اداره کل مدیریت عملیات حضور داشتند. 



مدیرعامل بانک ملت در پایان این مراسم در گفت و گو با خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان از مردم شریف ایران درخواست کرد براي
حفظ سلامتی خود، خانواده هایشان و کارکنان شبکه بانکی کشور تا حد امکان از خدمات غیرحضوري استفاده کنند.



در آبان ماه اولین دادگاه هاي مربوط به جرم سیاسی را شاهد خواهیم بود

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/07/08

سخنگوي قوه قضاییه گفت: در آبان ماه اولین دادگاه هاي مربوط به جرم سیاسی را شاهد خواهیم بود و این بیانگر این است
که قوه قضائیه آمادگی رسیدگی موارد در چارچوب قوانین را دارد.

به گزارش جام جم آنلاین به نقل از ایسنا، غلامحسین
اسماعیلی در نشست خبري امروز با خبرنگاران ضمن
گرامی داشت فرا رسیدن هفته دفاع مقدس و یاد و خاطره
شهید سردار شهید سلیمانی، گفت: درس دفاع مقدس
درس مقاومت است و درسی که انسان ساز و فرهنگ ساز و
مکتب آفرین است. پیروزي ما در دفاع مقدس نتیجه دو
مولفه مقاومت و مردمی بودن دفاع بود و براین باوریم تا
این دو مولفه در مردم و مسئولان باشد مکانیسم ماشه که
هیچ بلکه جنگ تمام عیار اقتصادي و رسانه اي و همه
توطئه هاي دشمنان این نظام و انقلاب محکوم به شکست

 
است. 

وي تاکید کرد: امروز قوه قضاییه ایران نماد صلابت و قوت و پشتیبان حقوق فردي و اجتماعی مردم است و به همین جهت دشمن
تصمیم گرفته این نقطه قوت را اماج حملات جنگ رسانه اي خویش قرار دهد. این روزها شاهد امپراطوري استکبار علیه قوه قصاییه
هستیم. جنجال ها و هیاهوها در اراده ما براي مبارزه با فساد مفسدین خللی ایجاد نخواهد کرد و مسیر مبارزه با فساد متوقف شدنی
نیست بلکه تا قطع دست مفسدین این حرکت پرشتاب و با قاطعیت ادامه می دهیم و امروزه راهبرد قوه قضاییه راهبرد جهاد و
مقاومت و اجراي عدالت و مبارزه با فساد و حمایت از تولید و اشتغال و تامین امنیت شهروندان و مجازات متجاوزین و اخلالگران است

 
و در این مسیر کوتاه نخواهیم آمد. خطوط قرمز بیگانگان را به رسمیت نمی شناسیم و مسیرمان را ادامه می دهیم. 

اسماعیلی ادامه داد: دوره فعلی قوه قضائیه دوره تحول است و به دنبال مبارزه با مفاسد دانه درشت اقتصادي و تأمین امنیت شهروندان
و مبارزه با اخلال کنندگان سلامت جامعه است و در این زمینه توفیقات خوبی حاصل کرده است. این توفیقات دشمنان نظام را

 
عصبانی کرده است. 

اسماعیلی افزود: وقتی مبارزه با فساد را تشدید کردیم می دانستیم با هر ضربه، با حملات و هجمه ها رو به رو خواهیم شد و این

 
جنجال ها و هیاهو در اراده قوه قضائیه تأثیري ندارد. 

وي ادامه داد: دادگاه هاي ویژه اقتصادي با استجازه از رهبري به کار خود ادامه می دهند و در روزهاي اخیر احکام متعددي را از این

 
دادگاه ها داشتیم. 

وي افزود: در احکام جدیدالصدور قدرت احمدي کارشناس حوزه معاونت حوزه صنایع وزارت صمت به جرم مشارکت در اخلال نظام



پولی وتولید با اخذ رشوه به 10 سال حبس تعزیري و تحمل شلاق و انفصال دایم از خدمات دولتی محکوم شده است. همچنین در
پرونده بانک سرمایه مجید عادلیان به جرم اخلال در نظام اقتصادي و پولی به 10 سال حبس تعزیري و شلاق و محرومیت از استخدام
در دستگاه هاي دولتی و رد اصل مال به میزان یک هزار و سیصد و 90 میلیارد ریال محکوم شده و همچنین احسان خادم شریک
جرم او به 5 سال حبس و شلاق و رد اصل مال در بانک سرمایه محکوم شده که در هر دو مورد مبلغ بیش از هزار میلیارد ریال به

 
بانک سرمایه مسترد شده است. 

اسماعیلی درباره پرونده رییس سابق هلال احمر گفت: پرونده رییس سابق هلال احمر در دادگاه رسیدگی شده و دادگاه بدوي حکم

 
صادر کرده و پرونده در فرایند تجدیدنظرخواهی است و چون حکم قطعی صادر نشده، 

 
از بیان اتهامات معذورم و بعد از قطعیت دادنامه توضیحات ارائه خواهد شد. 

وي درباره پرونده پتروشیمی گفت: آخرین دفاع از متهمان اخذ شد و جلسات دادگاه به اتمام رسید و ان شاءاالله چند روز آینده دادنامه

 
به اتمام می رسد. با رییس دادگاه صحبت داشتم گفته که تا الان 700 صفحه راي نوشته و پرونده در حال نهایی شدن دادنامه است. 

سخنگوي دستگاه قضا در خصوص آخرین وضعیت پرونده هاي شرکت هاي خودرویی گفت: پرونده مفتاح رهنورد و عظیم خودرو و
رامک خودرو جز پرونده هاي داراي شکات متعدد است که با دستور رئیس قوه قضائیه این پرونده ها در اولویت قرار گرفت. جلسه
بعدي دادگاه عظیم خودرو فردا برگزار می شود و تا پایان مهر حکم صادر می شود. پرونده رامک خودرو و مفتاح هم آبان ماه تعیین

 
وقت شده است. 

اسماعیلی با اعلام احکام جدید دادگاه هاي مفاسد اقتصادي گفت: «محمد حسن محمدي» کارمند وزارت صمت به تحمل 8 سال
حبس و «مسعود رضا» معاون اداره صمت لرستان به تحمل 10 سال حبس و «محسن گودرزي نژاد» به تحمل 9 سال حبس و «ناصر

 
شهبازي» کارمند اداره صمت لرستان به تحمل 6 سال حبس محکوم شده اند. 

سخنگوي دستگاه قضا درباره آخرین وضعیت تبدیل استجازه به قانون گفت: در پیشنهادي که تقدیم رهبر معظم انقلاب کردیم، دو
تعهد یعنی تدوین آئین نامه جدید و تدوین نیازمندي هاي قانونی مان و ارائه به مجلس را براي خودمان مد نظر قرار دادیم. این نامه
دو هفته پس از تمدید استجازه تدوین شد و در رابطه با نیازمندي ها هم باید بگویم که احصا شده است و در ماه هاي آینده این

 
نیازمندي ها را تقدیم مجلس می کنیم. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره "سرنوشت پرونده فردي که مسئول خصوصی سازي ها بود" گفت: پرونده فرد مذکور به دادگاه
ارسال شده و دادگاه اشکالاتی را مطرح کرد و پرونده به دادسرا بازگشت و پس از رفع نقص به دادگاه بازگشته است. در رابطه با
خصوصی سازي ها ورود قوه قضائیه یک ورود جدي و توأم با راهکار بوده است. در رابطه با شرکت کشت و صنعت مغان هم منتظر نظر
هیأت داوري هستیم. تجدید نظر در رابطه با واگذاري ها هم منوط به این است به هیأت داوري ارجاع شود و یا بسته به ورود برخی

 
سازمان ها دارد. 

سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوال مبنی براینکه پرونده اکبر طبري که به 31 سال حبس محکوم شده، اکنون در چه وضعیتی
است. قبلا گفتید اکبر طبري پرونده دومی هم در دادسرا دارد. این پرونده چیست؟ گفت: در این پرونده افراد متعددي در مظان اتهام
هستند. در این مورد براي 22 نفر کیفرخواست صادر شده و از این تعداد براي 17 نفر دادگاه راي صادر کرده و 5 نفر دیگر هنوز
رایشان صادر نشده که عمدتا در خارج از کشورند و وضعیت آنها اشتراکاتی با متهم اصلی پرونده دارد. این یک بخش از پرونده است و
یک بخش هم که راي صادرشده و بخش دیگر هم پرونده هنوز در دادسراست و افرادي هستند که هنوز دادسرا براي آنها تصمیم



نهایی نگرفته ودر مورد اتهامات آنها متهم اول سهم و مشارکتی دارد و با تصمیم دادسرا چنانچه به کیفرخواست شود دادگاه رسیدگی

 
می کند. 

وي افزود: بنابراین بخشی از پرونده در دادسراست و بخشی که دادگاه آمد براي 17 نفر راي صادر کرده و 5 نفر که یک نفر قاضی

 
منصوري فوت کرده و تعدادي هم در خارج از کشورند، دادگاه هنوز تصمیم نگرفته است. 

وي درباره اینکه احزاب چگونه افراد و مسئولان را باید امر به معروف کنند که مشمول جرم نشوند و اینکه جرم سیاسی چطور
رسیدگی خواهد شد؟ گفت: جرم سیاسی در دادگاه سیاسی و مطبوعاتی رسیدگی می شود و ریاست قوه اعلام کردند و بخشنامه اي
صادر کردند و مطابق بخشنامه تعدادي از پرونده هاي دادسرا برایشان کیفرخواست جرم سیاسی صادر شد و به دادگاه کیفري یک
ارسال شد. در آبان ماه اولین دادگاه هاي مربوط به جرم سیاسی را شاهد خواهیم بود و این بیانگر این است که قوه قضائیه آمادگی

 
رسیدگی موارد در چارچوب قوانین را دارد. 

سخنگوي قوه قضائیه افزود: امر به معروف و نهی از منکر جرم نیست که بخواهد سیاسی یا امنیتی باشد و همانگونه که جرم سیاسی با

 
امنیتی فرق می کند امر به معروف با ارتکاب جرم و تشویش اذهان عمومی فرق دارد. 

وي در خصوص آخرین وضعیت پرونده هفت سنگان گفت: این پرونده در دادگاه رسیدگی هاي عمده اش انجام شده است و در رابطه
با متهمان تحقیقات انجام شده است و در رابطه با قضاتی که در این پرونده مطرح هستند، این بخش از پرونده منتظر نظر دادسراي

 
انتظامی قضات است. 

اسماعیلی درباره آخرین وضعیت پرونده روح االله زم گفت: پرونده ویژه اي است و مطمئن باشید بعد از قطعیت دادنامه و وصول پرونده
به دادسرا براي اجراي حکم، حتما از ناحیه مراجع رسمی اطلاع رسانی می شود و گمانه زنی هایی که اعلام می شود قابل اعتماد

 
نیست. 

وي افزود: این پرونده، پرونده اي نیست که به سرانجام برسد و مراجع رسمی سرانجام آن را اعلام نکنند. پرونده فرایندي دارد که باید

 
طی شود و وقتی حکم قطعی براي اجرا ابلاغ شد اطلاع رسانی انجام می شود. 

وي در پاسخ به سوالی درباره شیوع کرونا در زندان و اینکه تا کنون چند نفر در زندان ها کرونا مبتلا شدند؟ گفت: بهترین و دقیق
ترین دستورات وزارت بهداشت و ستاد مقابله با کرونا را در زندان ها عملیاتی کردیم و به گونه اي رفتار کردیم که در زندان هایی که
خواه ناخواه با تراکم و ارتباط زندانیان با یکدیگر مواجه بودیم و با جمعیت ثابت مواجه نبودیم، به گونه اي رفتار کنیم که در اعطاي

 
مرخصی ها به زندانیان و سبک کردن جمعیت داخل زندان، پیشگام بودیم. حتی اجازه ندادیم یک فرد مشکوك در زندان ها بماند. 

 
اسماعیلی در خصوص آخرین وضعیت پرونده محمد امامی گفت: هفته بعد ادامه رسیدگی ها در این پرونده انجام می شود. 

سخنگوي دستگاه قضا در رابطه با آخرین وضعیت پرونده ویلموتس گفت: ورود دستگاه قضا ورود به مسائل مجرمانه است، گزارشی
مطرح شده و در حال بررسی هستیم و بررسی هاي ما هنوز به نتیجه قاطعی نرسیده است و تحقیقاتی ما مسائل کیفري است نه

 
ورزشی و به تصمیم زیرمجموعه هاي ورزشی کاري نداریم. 

وي در پاسخ به سوالی درباره اینکه به خاطر کرونا تراکمی از معتادان و مواد فروشان در جنوب تهران (شوش و هرندي) پدید آمده، آیا
قوه قضائیه به ان ورود کرده است؟ گفت: گزارشی از جولان معتادان و فروشندگان مواد مخدر در شوش و هرندي گزارش شده است و
گفته می شد به خاطر کرونا برخی از طرح هاي جمع آوري معتادان سست شده است و شاید این حرف بی ربط نبود چرا که دادسراي
تهران و فرماندهی انتظامی تهران به این موضوع ورود کردند و بیش از 900 معتاد متجاهر و فروشنده مواد مخدر در این طرح دستگیر



و به زندان ها اعزام شدند. 21 باب منزل و پاتوق پلمپ و 150 اتاقک مربوط به این افراد هم شناسایی شد. همچنین 149 کیلو مواد

 
مخدر کشف شد و بیش از 900 نفر معتاد و سارق و توزیع کننده مواد مخدر دستگیر شدند و به زندان ها رفتند. 

همچنین طرحی هم از ناحیه دادسراي انقلاب پیرامون شرح باب وظایف براي برخی سازمان ها تدوین شده است تا این مناطق تحت
نظارت باشد.



قدردانی وزیر راه و شهرسازي از مدیرعامل بانک ملت

منبع: انتخابشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/07/08

محمد اسلامی در این لوح سپاس از همکاري دست اندرکاران این بانک در تامین مالی پروژه هاي حوزه حمل و نقل ریلی که
نقش موثري در تحقق اهداف سال جهش تولید و اشتغال پایدار ایفا کرده است، سپاسگزاري کرد.

 
وزیر راه و شهرسازي با ارسال لوح سپاسی، از مدیرعامل بانک ملت قدردانی کرد. 

به گزارش انتخاب به نقل از روابط عمومی بانک ملت، محمد اسلامی در این لوح سپاس از همکاري دست اندرکاران این بانک در تامین
مالی پروژه هاي حوزه حمل و نقل ریلی که نقش موثري در تحقق اهداف سال جهش تولید و اشتغال پایدار ایفا کرده است،

 
سپاسگزاري کرد. 

وي در این لوح خطاب به دکتر بیگدلی مدیرعامل بانک ملت اظهار امیدواري کرده است که با افزایش مشارکت این بانک، شاهد تحقق

 
اهداف توسعه پایدار کشور در حوزه حمل و نقل، با شتاب بیشتري باشیم. 



افتتاح ساختمان شهید سردار سلیمانی بیمه ما با حضور رییس کل بیمه مرکزي و

مدیرعامل بانک ملت

منبع: انتخابشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/07/08

دکتر بیگدلی با ابراز خرسندي از افزایش سهم از بازار شرکت بیمه ما از 1.33 به 1.7 درصد، اضافه کرد: این شرکت عملکرد
بسیار خوبی را در تمامی شاخص ها ثبت کرده است اما انتظار بانک ملت به عنوان سهامدار عمده از این شرکت، به مراتب

بالاتر است.

ساختمان جدید شرکت بیمه ما مزین به نام شهید سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی با حضور رییس کل بیمه مرکزي،
مدیرعامل بانک ملت، رییس سندیکاي بیمه گران ایران و مدیران عامل شرکت هاي بیمه ایران و بیمه ما به صورت رسمی به بهره

 
برداري رسید. 

به گزارش انتخاب به نقل از روابط عمومی بانک ملت، در این مراسم از دو خدمت جدید شرکت بیمه ما با عنوان بیمه نامه صندوق

 
هاي اجاره اي بانک ملت و طرح مستمري ماندگار نیز رونمایی شد. 

دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت در این مراسم با قدردانی از تلاش مدیران و کارکنان شرکت بیمه ما بابت ثبت عملکردي
خوب در سه سال گذشته، اظهار داشت: خوشبختانه این شرکت در تمامی شاخص ها روند صعودي داشته و سهم از بازار خود را

 
افزایش داده است. 

وي با تبریک هفته دفاع مقدس تاکید کرد: اگر امروز جمهوري اسلامی ایران با توان و قدرت در مقابل دشمنان این مرز و بوم ایستاده

 
به یمن ایثارگري ها و جانبازي هاي دوران جنگ تحمیلی، رهبري مدبرانه مقام معظم رهبري و مقاومت ملت شریف ایران است. 

مدیرعامل بانک ملت با بیان این نکته که صنعت بیمه به عنوان بخش خدماتی اقتصاد، نقش حمایتگرانه اي در رشد و توسعه اقتصاد
کشور و افزایش سطح تولید و اشتغال ایفا می کند، افزود: نقش حمایتگرانه بیمه در هر صنعتی مشهود است و از این ابزار می توان

 
براي رشد و توسعه اقتصاد کشور بهره برد. 

وي با تاکید بر این نکته که نقش بیمه در سال هاي اخیر بسیار پررنگ تر از گذشته شده است، تصریح کرد: در شرایط رقابتی،
تغییرات شدید و عدم قطعیت در موقعیت هاي اقتصادي، حضور و تقویت صنایع حمایتی کارآمد همچون بیمه، می تواند باعث ایجاد

 
مزیت رقابتی در اقتصاد کشور شود. 

دکتر بیگدلی، اطمینان بخشی در فضاي کسب و کار را از مهم ترین نقش هاي صنعت بیمه خواند و ادامه داد: از آنجا که توسعه

 
یافتگی از مهم ترین اهداف سند چشم انداز است بیمه می تواند نقش تسهیل گر را در تحقق اهداف این سند ایفا کند. 

وي با بیان این نکته که شرکت هاي بیمه به ویژه بیمه ما از استحکام مالی و عملیاتی خوبی برخوردارند، اظهار داشت: انتظار می رود

 
که این شرکت ها با ارائه پوشش هاي بیمه اي مناسب در زمینه کسب و کارها، بسترساز رشد صنایع دیگر شوند. 



دکتر بیگدلی با ابراز خرسندي از افزایش سهم از بازار شرکت بیمه ما از 1.33 به 1.7 درصد، اضافه کرد: این شرکت عملکرد بسیار

 
خوبی را در تمامی شاخص ها ثبت کرده است اما انتظار بانک ملت به عنوان سهامدار عمده از این شرکت، به مراتب بالاتر است. 

وي با اشاره به این نکته که شرکت بیمه ما با داشتن امکانات و نیروي انسانی جوان، خلاق، باانگیزه و توانمند می تواند عملکرد بهتري
را از خود نشان دهد و به ایجاد رقابت در صنعت بیمه کمک کند، گفت: این شرکت باید به عنوان یک شرکت بیمه جوان و نوپا، در

 
اقیانوس آبی حضور پیدا کند و وارد حوزه هایی شود که شرکت هاي بیمه دیگر حضور نیافته اند یا حضور کمرنگی دارند. 

مدیرعامل بانک ملت بر این نکته که بیمه ما باید نوآوري و ابتکار عمل براي تولید محصولات متناسب با نیاز صنایع، داشته باشد،
تاکید کرد و افزود: این شرکت بیمه اي، پشتوانه و حامی خوبی همچون بانک ملت دارد و همان گونه که این بانک در جامعه به عنوان
یک برند خوب و مرغوب شناخته شده است و مردم به آن اعتماد دارند، بیمه ما هم باید همین مسیر را طی کند و بی تردید بانک نیز

 
از فعالیت هاي آن حمایت خواهد کرد. 

وي تعداد مشتریان بانک ملت را بیش از 30 میلیون مشتري خواند و تصریح کرد: تمامی مشتریان حقیقی این بانک در پی خرید بیمه
نامه هستند که بیمه ما می تواند از این فرصت و ظرفیت براي رشد و توسعه و تقویت فضاي رقابتی در صنعت بیمه، به بهترین شکل

 
ممکن بهره ببرد. 

دکتر بیگدلی، بخش بیمه -بانک شرکت بیمه ما را به هماهنگی بیشتر با حوزه طرح و برنامه بانک ملت فراخواند و ادامه داد: این دو
بخش باید با هماهنگی و همکاري، طرح هاي مشترکی را طراحی و به مرحله اجرا بگذارند تا منافع دو طرف در این طرح ها تامین

 
شود. 

وي اظهار امیدواري کرد که روزي فرا برسد که شرکت بیمه ما نام خود را به عنوان یکی از شرکت هاي برتر بیمه در کشور مطرح کند

 
زیرا این مهم با توجه به پتانسیل ها و ظرفیت هاي این شرکت، دور از انتظار نیست. 

مدیرعامل بانک ملت همچنین از حمایت هاي خوب بیمه مرکزي از فعالیت هاي شرکت بیمه ما قدردانی کرد و گفت: امیدواریم که

 
این حمایت ها ادامه داشته باشد تا شاهد رشد و شکوفایی هرچه بیشتر این شرکت بیمه اي باشیم. 

دکتر غلامرضا سلیمانی رییس کل بیمه مرکزي جمهوري اسلامی ایران نیز در این مراسم با خسته نباشید به مدیران و کارکنان بیمه
ما، نامگذاري ساختمان جدید این شرکت را به نام سردار سلیمانی، تعهدآور خواند و اظهار امیدواري کرد که با همت کارکنان این

 
شرکت، خدماتی شایسته و در خور شان ملت ایران در این ساختمان ارائه شود. 

وي حضور مدیرعامل بانک ملت را در این مراسم، نشان دهنده پیوند خوب بانک و بیمه خواند و افزود: خوشبختانه هیات مدیره این

 
شرکت، هیات مدیره اي یکدل، هماهنگ و منسجم با مدیریتی جوان است که همیشه حرف هاي جدید براي گفتن دارند. 

رییس کل بیمه مرکزي گفت: انتظار من از شرکت هاي بیمه این است که در دنیاي جدید که دنیاي تحول است هر شرکت در هر

 
سال حداقل یک خدمت بیمه اي جدید ارائه کند. 

وي با بیان این نکته که مطمینا سران مملکت از طرح جدید بیمه ما با عنوان طرح مستمري ماندگار، خرسند خواهند شد، افزود:

 
بیمه، زمانی زنده خواهد ماند که بتواند همواره طرح هاي جدیدي را به مشتریان ارائه کند. 



دکتر سلیمانی، حمایت بانک ملت را از شرکت بیمه ما باعث افزایش منافع طرفین خواند و افزود: شرکت هاي بیمه علاوه بر بانک ها با
بازار سرمایه هم همکاري و مشارکت دارند و صنعت بیمه هم اکنون حدود 100 هزار میلیارد تومان در بانک و بازار سرمایه، سرمایه

 
گذاري کرده است. 

وي با اشاره به این نکته که بیمه مرکزي سقف سرمایه گذاري شرکت هاي بیمه را در بازار سرمایه، 20 درصد افزایش داده است، اظهار
داشت: بهادار کردن اوراق بیمه اي هم از دیگر اقدامات در این راستا است که براي سال جاري 10 هزار میلیارد ریال به تصویب رسیده

 
است که این مبلغ براي سال هاي بعد افزایش خواهد یافت تا پیوند بیمه و بازار سرمایه عمیق تر شود. 

دکتر سیدمحمد کریمی، دبیرکل سندیکاي بیمه گران ایران هم در سخنانی با اشاره به مشارکت بانک ملت در طرح هاي بزرگ
همچون خرید تضمینی گندم از کشاورزان، ذخیره سازي میوه و خرید برنج، این طرح ها را ماندگار و ثبت شده به نام این بانک خواند

 
که مشکل سال هاي طولانی کشاورزان را حل کرد. 

وي با اشاره به داغ شدن بحث حفاظت از محیط زیست در شبکه هاي اجتماعی، دانشگاه ها و مراکز علمی، اجراي طرح بیمه اي در
راستاي حفاظت از محیط زیست را در شرکت بیمه ما، اقدامی ارزشمند خواند و گفت: خوشبختانه بانک ملت در حوزه بیمه هم موفق

 
عمل کرده است. 

دکتر کریمی با بیان این نکته که انتظارات بانک ملت از شرکت بیمه ما، محقق شدنی است، گفت: این شرکت با حمایت بیشتر بانک،

 
جایگاه هاي بالاتري را به دست خواهد آورد. 

وي با تاکید بر این نکته که بانک ملت همیشه خلاق و نوآور بوده است، از کارکنان شرکت بیمه ما هم به عنوان انسان هایی خدوم،
کاربلد، متعهد و درستکار نام برد و گفت: کار بیمه گري سود ندارد و اغلب شرکت ها سود خود را از محل سرمایه گذاري ها به دست
می آورند اما این که شرکتی از محل عملیات بیمه گري خود سود کسب کند نشان دهنده تلاش بی وقفه مدیران و کارکنان این

 
شرکت است. 

حجت بهاري فر، مدیرعامل شرکت بیمه ما هم در گزارشی از تحقق 111 درصدي اهداف برنامه این شرکت در سال 98 خبر داد و
گفت: بیمه ما هم اکنون جایگاه خود را به دست آورده و در سال گذشته و شش ماهه ابتداي امسال، عملکرد خوبی را به ثبت رسانده

 
است. 

وي به رشد 44 درصدي تولید حق بیمه در این شرکت بیمه اي و رشد 37 درصدي تعداد بیمه نامه هاي صادره در نیمه اول امسال

 
اشاره و پیش بینی کرد که این تعداد تا پایان سال از مرز یک میلیون فقره بیمه نامه عبور کند. 

بهاري فر، نسبت خسارت بیمه ما را در شش ماهه امسال، 44 درصد خواند و از تحقق 124 درصدي اهداف برنامه در این مدت خبر

 
داد. 

رشد 121 درصدي تحقق سود هر سهم در سه ماهه ابتداي امسال، خبر دیگري بود که بهاري فر به آن اشاره و اعلام کرد که در پایان

 
شش ماهه، این درصد به مراتب بیشتر خواهد بود. 



وي با بیان این نکته که قرارداد بیمه نامه صندوق اجاره اي ( امانات) با بانک ملت منعقد شده است، آتش سوزي، انفجار، سرقت و

 
حوادث طبیعی را از جمله پوشش هاي این بیمه نامه عنوان کرد. 

در این مراسم، علی اکبر صابریان، مدیر امور اداره کل دفتر مدیریت و روابط عمومی و محمد حسین محمودي، رییس اداره کل

 
بانکداري شخصی بانک ملت نیز حضور داشتند. 

 
 

 
 



از سوي مدیرعامل بانک ملت صورت گرفت؛ اهداي نشان زرین افتخار به

کارکنان درگذشته راه خدمت

منبع: انتخابشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیرعامل بانک ملت ادامه داد: ما در این راه 10 نفر از بهترین همکاران خود را از دست دادیم که ضایعه دردناك و بزرگی
براي بانک ملت محسوب می شود ضایعه اي که علاوه بر خانواده هاي این عزیزان، کل خانواده بزرگ بانک ملت را داغدار کرد.

با حضور مدیرعامل، اعضاي هیات مدیره، معاونان مدیرعامل و تعدادي از مدیران ارشد بانک ملت، نشان زرین افتخار به کارکنان

 
درگذشته در اثر کرونا اهدا شد. 

به گزارش انتخاب به نقل از روابط عمومی بانک ملت، در مراسمی که با هدف قدردانی و تجلیل از خدمات و ایثارگري جان باختگان
راه خدمت و با حضور خانواده هاي کارکنان درگذشته در اثر ابتلا به ویروس کرونا در تهران و استان ها برگزار شد، با اهداي نشان

 
زرین افتخار از سوي مدیرعامل، یاد این عزیزان گرامی داشته شد. 

دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت در این مراسم که به صورت همزمان در تهران و 6 استان کشور با ارتباط ویدیویی برخط برپا
شد، درگذشت جانسوز و تاسف بار کارکنان خوب، زحمتکش وپرتلاش بانک را در اثر ابتلا به کرونا آن هم در راه خدمت به بندگان
خدا، به خانواده هاي این عزیزان و به خانواده بزرگ بانک ملت تسلیت گفت و براي درگذشتگان راه خدمت از خداوند متعال رحمت و

 
مغفرت و براي خانواده هاي آنان صبر و سلامتی آرزو کرد. 

وي همچنین با گرامیداشت هفته دفاع مقدس، یاد و خاطره دلاورمردي ها و فداکاري هاي ایثارگران عرصه جهاد و شهادت را در
هشت سال دفاع مقدس گرامی داشت و افزود: این عزیزان در سال هاي جنگ در برابر دشمن تا دندان مسلح تا پاي جان مردانه

 
ایستادند و با نثار خون پاك خود، امنیت، افتخار و اقتدار را به ملت بزرگ ایران هدیه کردند. 

مدیرعامل بانک ملت با گرامیداشت یاد امام راحل (ره) که با مدیریت بهینه خویش، جنگ را به نفع ایران به پایان رساندند، اظهار
داشت: متاسفانه ویروس کرونا، باعث ایجاد دغدغه ها و نگرانی هایی در بین مردم شده ولی در عین حال انسجام و همدلی را در جامعه

 
تقویت کرده است. 

وي هدف از برپایی این جلسه را پاسداشت ایثار، گذشت و خدمات ارزشمند کارکنان بانک ملت و سربازان نظام اقتصادي کشور خواند

 
که جان خود را در راه خدمت از دست دادند ولی تا آخرین لحظه از خدمتگزاري به مردم دست نکشیدند. 

دکتر بیگدلی، نظام بانکی را از بزرگ ترین شبکه هاي خدمات محور و از اصلی ترین ارکان اقتصادي کشور خواند و افزود: در شرایط
شیوع ویروس کرونا هم کارکنان بانک ها در خط مقدم قرار داشتند و با وجود شرایط سخت فعالیت، در ارائه خدمات به مردم هیچ

 
گونه کوتاهی نکردند و اجازه ندادند تا چرخ اقتصاد کشور از حرکت بایستد. 

به گفته وي، بانک ها علاوه بر این که در پیشانی خط مقدم مقابله با تحریم ها قرار دارند در شرایط سخت کرونا هم با تمام قدرت و با
ایثار و فداکاري و از خودگذشتگی کارکنان سختکوش خود نسبت به ارائه خدمات و کمک به حفظ اشتغال و توسعه اقتصادي کشور از



 
هیچ کوششی فروگذار نکرده اند. 

مدیرعامل بانک ملت ادامه داد: ما در این راه 10 نفر از بهترین همکاران خود را از دست دادیم که ضایعه دردناك و بزرگی براي بانک

 
ملت محسوب می شود ضایعه اي که علاوه بر خانواده هاي این عزیزان، کل خانواده بزرگ بانک ملت را داغدار کرد. 

وي خطاب به خانواده هاي کارکنان درگذشته در اثر ابتلا به کرونا گفت: آگاه باشید که فداکاري ها، از خودگذشتگی ها و ایثارگري

 
هاي این عزیزان از سوي ملت ایران و مدیران و کارکنان بانک ملت هیچ گاه فراموش نخواهد شد. 

دکتر بیگدلی اضافه کرد: من به نوبه خودم و به عنوان عضو کوچکی از خانواده بزرگ بانک ملت، اعلام می کنم که بانک ملت خود را

 
در غم شما شریک می داند و همیشه در کنار شما خواهد بود زیرا شما نیز بخشی از این خانواده بزرگ محسوب می شوید. 

وي در عین حال از مدیران مناطق خواست تا مشکلات خانواده هاي درگذشتگان راه خدمت در کوتاه ترین زمان ممکن حل و فصل

 
شود. 

امیررضا شیخ مدیر امور حراست و دبیر کمیته پدافند غیرعامل نیز در ابتداي این جلسه، با گرامیداشت هفته دفاع مقدس اظهار
داشت: درگذشتگان راه خدمت، جزو افتخارآفرینان بانک ملت و سربازان نظام اقتصادي کشور بودند که در جبهه اقتصادي کشور حتی

 
یک دقیقه نیز خدمتگزاري خود را متوقف نکردند. 

وي با تشریح اقدامات کمیته پدافند غیرعامل بانک ملت در راستاي مقابله با شیوع ویروس کرونا، اعلام کرد که تاکنون بیش از دو هزار
نفر از کارکنان بانک ملت به این بیماري مبتلا شده اند که 1800 نفر بهبود یافته اند، تعدادي در حال درمان هستند و متاسفانه 10

 
نفر از عزیزان نیز جان خود را از دست داده اند. 

 
شیخ افزود: ما قدردان تلاش این عزیزان هستیم و همیشه در کنار خانواده هاي آنان خواهیم بود. 

علی اکبر صابریان، مدیر امور اداره کل دفتر مدیریت و روابط عمومی بانک ملت نیز درگذشتگان راه خدمت را عزیزترین و شریف ترین
کارکنان بانک ملت خواند و ادامه داد: این عزیزان تا پاي جان در راه خدمت رسانی بی وقفه به مردم ایستادند و نام خود را جاودانه

 
ساختند. 

وي افزود: براي اولین بار در بانک ملت، نشان زرین افتخار خدمت و ارادت به ساحت ملت شریف ایران به خانواده هاي معزز این

 
عزیزان از دست رفته تقدیم می شود. 

در این مراسم، علاوه بر مدیرعامل، محمدتقی صمدي رییس هیات مدیره، مرتضی نجف عضو هیات مدیره، محمود اخلاقی، محسن
خوارزمی و مجید ابراهیمی معاونان مدیرعامل، زهره محمدي، امیررضا شیخ و علی اکبر صابریان مدیران امور و عباس نگیمی رییس

 
اداره کل مدیریت عملیات حضور داشتند. 

مدیرعامل بانک ملت در پایان این مراسم در گفت و گو با خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان از مردم شریف ایران درخواست کرد براي

 
حفظ سلامتی خود، خانواده هایشان و کارکنان شبکه بانکی کشور تا حد امکان از خدمات غیرحضوري استفاده کنند. 



 
 

 
 

 
 





رییس بنیاد شهید با سه خانواده شهید و ایثارگر اردبیل دیدار کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/07/08

اردبیل - ایرنا -معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شاهد، جانباز و آزاده استان اردبیل
دیدار و براي خانواده شهدا، جانبازان و ایثارگران آرزوي سلامتی کرد.

اردبیل - ایرنا -معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و
امور ایثارگران با سه خانواده شاهد، جانباز و آزاده استان
اردبیل دیدار و براي خانواده شهدا، جانبازان و ایثارگران

 
آرزوي سلامتی کرد. 

سعید اوحدي روز سه شنبه در سفر به اردبیل بعد از حضور
در گلزار شهدا و اداي احترام به مقام شامخ شهیدان با
حضور در خانه شهیدان محمدرضا و اسرافیل رحیمی با

 
خانواده آنها دیدار و گفت و گو کرد. 

وي همچنین با حضور در خانه آزاده جانباز جمشید آتش افروز و جانباز 70 درصد علیرضا معلوفی گفت: همه آحاد مردم به ویژه

 
مسوولان وظیفه دارند شان و منزلت رفیع خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران و جانبازان را نگه دارند. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با تاکید بر تکریم خانواده هاي شهدا و ایثارگران افزود: خدمات و جانفشانی هاي رزمندگان دوران

 
هشت سال دفاع مقدس و همت و شکیبایی خانواده هاي آنها ستودنی است و باید به این ایثارگري ها در جامعه ارج نهاده شود. 

اوحدي با بیان اینکه شهداي والامقام الگو و نمونه براي جوانان امروز هستند و عزت کشور در گرو عمل به وصایاي آنها است، اظهار
داشت: شهدا، ایثارگران و رزمندگان در زمانهاي سخت و اوج غربت، جوانمردانه در برابر دشمنان ایستادند و با از خودگذشتگی و تقدیم

 
تمام هستی خود براي کشور عزت، عظمت و امنیت به ارمغان آوردند. 

دیدار با آیت االله سیدحسن عاملی نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اردبیل و حضور در جلسه انعقاد سه تفاهم نامه همکاري
بین استانداري و بنیاد شهید استان اردبیل براي ساماندهی گلزار شهدا در مناطق شهري و روستایی، تامین مسکن و اشتغال ایثارگران

 
از جمله دیگر برنامه هاي سفر یک روزه رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به استان اردبیل است. 

 
برچسب ها 

 
- شهدا 

 
- اردبیل 

- سعید اوحدي



ارس چگونه به قطب گلخانه اي ایران تبدیل شد؟

منبع: ایرناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/07/08

تبریز - ایرنا - منطقه آزاد ارس به دلیل داشتن دشت هاي وسیع حاصلخیز، قرار گرفتن در مجاورت رودخانه مرزي و پرآب
ارس و اولویت دادن به توسعه کشاورزي در آن، در سال هاي گذشته به قطب اصلی گلخانه اي کشور تبدیل شده است.

 تبریز - ایرنا - منطقه آزاد ارس به دلیل داشتن دشت هاي
وسیع حاصلخیز، قرار گرفتن در مجاورت رودخانه مرزي و پرآب ارس و اولویت دادن به توسعه کشاورزي در آن، در سال هاي گذشته

 
به قطب اصلی گلخانه اي کشور تبدیل شده است. 

به گزارش ایرنا، سرمایه گذاري در بخش گلخانه اي منطقه آزاد ارس به عنوان مزیت نسبی آن در حوزه کشاورزي در هفت سال اخیر
به اندازه اي موفق بوده که محصولات گاخانه «تارلا امیر» به عنوان بزرگ ترین مجتمع گلخانه اي خاورمیانه اي، امروز به طور مستقیم

 
به روسیه و کشورهاي حاشیه خلیج فارس صادر می شود. 

آمار و انتشار منتشر شده حاکی از آن است که در سال هاي گذشته افزون بر 18 هزار میلیارد ریال در بخش گلخانه اي منطقه آزاد

 
ارس، سرمایه گذاري و زمینه اشتغالزایی مستقیم بیش از یکهزار و 300 نفر در این حوزه فراهم شده است. 

کارشناسان با اشاره به هم مرز بودن منطقه آزاد ارس با جمهوري هاي آذربایجان و ارمنستان و جمهوري خودمختار نخجوان، فاصله
120 کیلومتري آن با ترکیه به عنوان دروازه ورود ایران به اروپا و نیز دسترسی آسان به بازار اوراسیا می گویند که صنعت گلخانه اي
ارس در صورت توجه ویژه دولت به آن می تواند زمینه ساز اشتغال بیش از 20 هزار نفر و صادرات بیش از یک میلیارد دلار در سال

 
باشد. 

نکته جالب توجه در خصوص تبدیل شده منطقه آزاد ارس به قطب گلخانه اي کشور آن است که سرمایه گذاري در این منطقه توسط
بخش خصوصی انجام شده و بخش دولتی نیز با اعطاي تسهیلات بانکی و تسهیل زمینه هاي سرمایه گذاري و صدور مجوزهاي لازم

 
نقش آفرینی کرده است. 



بدون شک ایجاد و تمرکز زنجیره تولید، بسته بندي و صادرات در مجتمع هاي گلخانه اي ارس، یکی از دلایل اصلی موفقیت این
منطقه آزاد در رشد و توسعه روزافزون صنعت کشت گلخانه اي در کشور بوده که آن را به گل سرسبد این صنعت نوپا و با ارزش

 
افزوده بالاي بخش کشاورزي تبدیل کرده است. 

 تولید سالانه 23 هزار تن صیفی جات گلخانه اي در منطقه آزاد

 
ارس 

 
تولید سالانه 23 هزار تن صیفی جات گلخانه اي در منطقه آزاد ارس 

مدیر امور کشاورزي سازمان منطقه آزاد ارس به ایرنا گفت: سالانه بیش از 23 هزار تن انواع صیفی جات گلخانه اي در این منطقه،

 
تولید و روانه بازارهاي داخلی و خارجی می شود. 

محسن شیخلو با بیان اینکه مجتمع گلخانه اي این منطقه در بین 10 گلخانه برتر دنیا قرار دارد، گفت: بزرگترین و مدرن ترین گلخانه
شیشه اي و هیدروپونیک ایران و غرب آسیا در ارس قرار گرفته است، اظهار کرد: تکنولوژي ساخت گلخانه هاي شیشه اي

 
هیدروپونیک به همت مجتمع گلخانه اي منطقه آزاد ارس، بومی شده تا جایی که می تواند در تکنولوژي با اسپانیا برابري کند. 

وي با اشاره به اینکه منطقه آزاد ارس داراي استعدادهاي فراوانی در زمینه کشاورزي و در حال تبدیل شدن به قطب محصولات گلخانه
اي ایران است، ادامه داد: امکانات بالقوه خدادادي در منطقه آزاد ارس از جمله زمین هاي قابل استفاده و منابع آب غنی رود ارس،

 
نیروي کار فراوان و وجود آب و هواي مناسب، شرایط مساعدي را براي توسعه بخش کشاورزي فراهم کرده است. 

وي با بیان اینکه سرمایه گذاري ها و توجه هایی که دولت به منطقه ارس دارد، در کنار رود پر آب و مناطق حاصلخیز موجب شده تا
جهش بزرگی در حوزه کشاورزي ارس اتفاق بیفتد، ادامه داد: کشت گلخانه اي یکی از عوامل موثر در اقتصاد روستایی است و می

 
تواند به کشاورزي پایدار در روستاها منجر شود. 

شیخلو ادامه داد: محدودیت هایی که در زمینه منابع تولیدات کشاورزي مانند آب و خاك وجود دارد و همچنین افزایش جمعیتی که
جهان با آن روبه روست، توجه بخش کشاورزي را به سوي کشت گلخانه اي برده است زیرا در گلخانه ها آب کمتري استفاده می شود

 
و کشت در گلخانه به یک ششم تا یک هشتم آب با کشت در فضاي باز و زمین کشاورزي نیاز دارد. 

وي اظهار کرد: در حقیقت گلخانه ها می توانند پیوندي میان محدودیت آب، محدودیت خاك، انرژي و تولید مواد غذایی باشند و

 
تولید 10 برابري در واحد سطح در مقایسه با فضاي باز داشته باشند. 



مدیر امور کشاورزي منطقه آزاد ارس افزود: امروزه استفاده بهینه از عوامل تولید و امکانات موجود براي افزایش بازده تولید با استفاده
از آخرین دستاوردهاي نوین فنی و فن آوري هاي جدید در صدر اهداف کشاورزي مدرن قرار دارد و در این میان گلخانه ها و کشت
گلخانه اي به عنوان راهکاري براي کنترل عوامل تأثیرگذار محیطی همچون تغییرات دمایی، جلوگیري از پدیده هاي سرمازدگی و
گرمازدگی از یک سو و استفاده بهینه از خاك و آب و کاربرد مناسب کود و سموم از سوي دیگر از دیرباز مورد توجه جوامع مختلف

 
کشاورزي قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: از همه مهمتر آنکه این نوع کشت سازگاري بالایی با محیط زیست دارد و می تواند درآمدزایی، سوددهی، راندمان بالاي

 
تولید، تنظیم و اشباع بازار را به طور کجا براي بخش کشاورزي به همراه آورد. 

شیخلو با بیان اینکه این نوع کشت می تواند در اراضی غیر قابل کشت با سیستم هیدروپونیک راه اندازي شود و در حقیقت از زمین
هاي غیرقابل استفاده، به نحو احسن استفاده شود، افزود: منطقه آزاد ارس یکی از بهترین مناطق براي این نوع کشت محسوب می

 
شود و نوع آب ارس موجب شده تا مزایاي این منطقه براي کشت هیدروپونیک افزایش یابد. 

وي گفت: البته کشت گلخانه اي معایبی نیز دارد و از جمله مهمترین معایب آن این است که در ابتدا هزینه زیادي را طلب می کند و
براي احداث آن باید قسمت عظیمی از سرمایه را صرف کرد که البته سودمند بودن محصول تولیدي موجب می شود در مدت کوتاهی
این هزینه جبران شود؛ یکی دیگر از معایب این نوع کشت مراقب دائمی است که احتیاج دارد. برخلاف کشت در هواي آزاد در کشت

 
گلخانه اي حتی لحظه اي غفلت می تواند خسارات زیادي را به همراه داشته باشد. 

مدیر امور کشاورزي منطقه آزاد ارس ادامه داد: با وجود هزینه بر بودن این کشت و معایبی که دارد، توجه به پتانسیل هاي موجود در
بخش کشاورزي و منابع طبیعی و توان و امکانات تولیدي و نیروي انسانی متخصص این بخش می تواند در دستیابی به توسعه ملی

 
نقش مهمی ایفا کند. 

وي افزود: وجود منطقه آزاد ارس در مرزهاي مشترك ایران با جمهوري خودمختار نخجوان، ارمنستان و آذربایجان با ظرفیت هاي
فراوان زمینه مناسبی را براي تولید و صادرات محصولات این واحدهاي گلخانه اي به کشورهاي مذکور ایجاد کرده که می تواند در

 
اقتصاد ملی نیز نقش به سزایی داشته باشد. 

 
 محسن نریمان، مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس 

 
سرمایه گذاري 18 هزار میلیارد ریالی در گلخانه هاي منطقه آزاد ارس 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس نیز در گفت و گو با ایرنا، حجم سرمایه گذاري انجام شده در گلخانه هاي ارس را 18 هزار میلیارد



ریال عنوان کرد و گفت: 60 واحد گلخانه اي در منطقه آزاد ارس به کشت و برداشت انواع صیفی جات مشغول هستند که علاوه بر

 
تامین نیاز داخلی بخش عمده اي از این محصولات به کشورهاي عراق، روسیه، قطر و عمان صادر می شوند. 

محسن نریمان با اشاره به اینکه بخش کشاورزي ارس و بخصوص حوزه گلخانه ها در کنار بخش صنعت همچنان به روند رو به رشد
خود ادامه می دهد، وسعت گلخانه هاي محدوده منطقه آزاد ارس را 333 هکتار اعلام کرد و افزود: پیش بینی می شود امسال بیش از
50 هزار تن محصول از این گلخانه ها برداشت شود که در صورت محقق شدن این میزان تولید، نسبت به سال گذشته افزایش 2

 
برابري تولید محصولات گلخانه اي در ارس را خواهیم داشت. 

وي ادامه داد: از این میزان، 160 هکتار گلخانه به بهره برداري رسیده است که پیش بینی می شود تا پایان امسال، وسعت گلخانه هاي

 
قابل بهره برداري در سطح منطقه به 180 هکتار افزایش یابد. 

نریمان، میزان اشتغالزایی این تعداد گلخانه ها را 1300 نفر اعلام کرد و افزود: فصل کشت از ابتداي شهریورماه آغاز و تا پایان آن

 
ادامه دارد و فصل برداشت از آبان ماه شروع و تا پایان خرداد سال بعد ادامه خواهد داشت. 

وي با اشاره به آغاز فصل جدید کشت در قطب گلخانه هاي هیدروپونیک کشور که در این منطقه قرار دارد، گفت: با آغاز شهریور ماه
عملیات کشت انواع صیفی جات، گل رز، توت فرنگی و نهال در گلخانه هاي منطقه آزاد ارس آغاز شده، که پیش بینی می شود امسال
بیش از 50 هزار تن محصول از این گلخانه ها برداشت شود، در صورت محقق شدن این میزان تولید، نسبت به سال گذشته افزایش

 
2برابري تولید محصولات گلخانه اي در ارس را خواهیم داشت. 

 
 

 
تولید سالانه بیش از 24 هزار تن انواع محصولات گلخانه اي 

مدیرعامل مجتمع گلخانه 80 هکتاري هیدروپونیک منطقه آزاد ارس به ایرنا گفت: این مجتمع گلخانه اي با ظرفیت تولید سالانه 24
هزار و 200 تن انواع محصولات گلخانه اي و 20 میلیون واحد نشاء و گیاه توسعه یافته با استفاده از فناوري روز دنیا و حداقل مصرف

 
آب براي صادرات به ویژه به کشورهاي اوراسیا به بهره برداري رسیده است. 

ابراهیمی ادامه داد: میزان سرمایه گذاري ریالی اجراي این مجتمع گلخانه اي یک هزار و 775 میلیارد ریال و میزان سرمایه گذاري

 
ارزي آن 70 میلیون و 500 هزار یورو بوده و با اجراي آن براي 650 نفر به صورت مستقیم زمینه اشتغال ایجاد شده است. 



وي افزود: سطح زیرکشت این مجتمع 57 هکتار بوده که در 2 فاز و در مدت 28 ماه اجرا شده و طول لوله گذاري و سیستم آبیاري و

 
گرمایش آن یک هزار و 800 کیلومتر است که ظرفیت تولید سالانه 24 هزار و 200 تن گوجه فرنگی را دارد. 

مدیرعامل مجتمع گلخانه 80 هکتاري به روش هیدروپونیک منطقه آزاد ارس اظهار کرد: وسعت پروژه هاي شرکت ارس تالار امیر در

 
منطقه آزاد ارس 130 هکتار بوده و در آن ها براي بیش از یک هزار نفر زمینه اشتغال فراهم شده است. 

ابراهیمی، افزود: در این پروژه ها سالانه 40 هزار تن انواع محصولات تولید می شود و 85 درصد تولیدات این شرکت مانند سال هاي

 
گذشته به کشورهاي حوزه اوراسیا به ویژه روسیه صادر شود. 

وي یادآوري کرد: در این مجتمع گلخانه اي از آخرین فناوري هاي روز دنیا استفاده شده و این مجتمع به عنوان الگوي تخصصی مورد

 
توجه علاقه مندان، محققان و سرمایه گذاران قرار گرفته است. 

به گزارش ایرنا، منطقه آزاد ارس با بیش از 70 هزار هکتار وسعت با مرکز شهر مرزي جلفا و سه ناحیه منفصل در شهرستان خداآفرین

 
در 130 کیلومتري شمال غرب تبریز واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- آذربایجان شرقی 

 
- منطقه آزاد ارس 
- اراضی کشاورزي



تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صنعت خواهد بود

منبع: عصر پرسشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/07/08

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود براي این وزارتخانه گفت: تأمین کالاهاي اساسی مردم در
اولویت است لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی را انجام خواهیم داد.

به گزارش عصرپرس، علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در جلسه علنی امروز (سه شنبه، 8 مهرماه)
مجلس شوراي اسلامی در توضیح برنامه هاي خود براي فعالیت در این وزارتخانه گفت: هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را
گرامی می داریم و بر شهیدان انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین حرم درود می فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي
احترام می کنم و آرزوي سلامت و طول عمر براي رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و

 
رئیس مجلس براي برگزاري این نشست تقدیر و تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صنعت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته

 
است. 

وزیر پیشنهادي صمت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی اظهار کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود، استخراج و
بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري کمیسیون صنایع

 
پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل



کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم که

 
چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر پیشنهادي صمت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري انجام شود

 
و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آنها پولشویی می کنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد می
شود، همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار

 
خواهد گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی

 
از برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 

وزیر پیشنهادي صمت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی نیست
و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه مدیریت
جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح بندي.
همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف

 
امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي



 
این کار هزینه کنی زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران پاکدست

 
امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر پیشنهادي صمت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین نظرخواهی
و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري اجتناب

 
ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 

رزم حسینی در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله

 
ها را فتح کند. 

وي گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با نمایندگان از اموري است که در

 
وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

وزیر پیشنهادي صمت اظهار کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ

 
اقتصادي همه باید به همدیگر کمک کنند. 

رزم حسینی گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه

 
پیشنهاد تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وي ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و هم اکنون معیشت مردم
مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد ارتقاء رتبه هاي کسب و کار

 
باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید

 
وزارت شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 



رزم حسینی افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و

 
همه چیز شفاف باشد. 

وي تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این زمینه داراي تجربه بودم و از

 
کف بازار رشد کردم. 

 
وزیر پیشنهادي صمت گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

رزم حسینی بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در
زمان تصدي استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها

 
آشنا شدم. 

وي گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی در سال 92 استعفا دادم؛

 
هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در زندگی من وارد نشده است. 

به گزارش خانه ملت، وزیر پیشنهادي صمت خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي
اسلامی نیز از دیگر اموري است که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد.



اولویت سپاه استان زنجان آبرسانی به روستاهاي محروم است / دستگاه هاي

اجرایی پاي کار بیایند

منبع: تسنیمشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه استان ها - جانشین سپاه استان زنجان با بیان اینکه کار سپاه موازي کاري نیست، گفت: یکی از اولویت هاي سپاه
استان و بسیج سازندگی طرح آبرسانی به روستاهاي محروم شهرستان هاي استان است که به جد پیگیر این موضوع هستیم.

گروه استان ها - جانشین سپاه استان زنجان با بیان اینکه
کار سپاه موازي کاري نیست، گفت: یکی از اولویت هاي
سپاه استان و بسیج سازندگی طرح آبرسانی به روستاهاي
محروم شهرستان هاي استان است که به جد پیگیر این

 
موضوع هستیم. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از زنجان، ابوالفضل طهماسبی
صبح امروز در آیین نخستین جشنواره بسیج سازندگی
زنجان با اشاره به عملکرد سازمان بسیج سازندگی استان
زنجان اظهار داشت: از بدو تاسیس بسیج سازندگی که به

دستور حضرت آقا این امر محقق شد، شاهد اقدامات بی نظیري در این حوزه بودیم. اگر بخواهیم به بخشی از اقدامات بسیج سازندگی
در زنجان نگاهی بیندازیم می توانیم به اجراي حدود یک هزار و 790 پروژه محرومیت زدایی، 389 پروژه تعمیراتی و مرمتی، انعقاد

 
قرارداد پروژه آب رسانی شرب و کشاورزي و مرمت صدها مدرسه اشاره کنیم. 

وي در ادامه با تاکید بر اینکه فعالیت هاي سپاه موازي کاري نیست، گفت: یکی از اولویت هاي سپاه استان و بسیج سازندگی طرح

 
آبرسانی به روستاهاي محروم شهرستان هاي استان است که به جد پیگیر این موضوع هستیم. 

جانشین سپاه انصارالمهدي(عج) استان زنجان افزود: بسیج سازندگی اقدامات خوبی در حوزه اقتصاد مقاومتی، پرداخت تسهیلات بانکی
و مبارزه با ویروس کرونا، برگزاریکلاس هاي آموزشی و مهارتی و ترویجی با همکاري فنی و حرفه اي و جهاد دانشگاهی در راستاي
مهارت آموزي، اعطاي وام هاي قرض الحسنه به بسیجیان براي ایجاد اشتغال و کارآفرینی، اعزام تیم هاي پزشکی به مناطق محروم

 
انجام داده است. 

 
دستگاه هاي اجرایی پاي کار بیایند 

وي با بیان اینکه سپاه استان با تمام توان فعالیت خود را براي برگزاري کنگره ملی شهدا در سال آینده پیگیر خواهد بود گفت:
همچنین در این مسیر از همه دستگاه هاي اجرایی درخواست داریم براي برگزاري هرچه باشکوه کنگره ملی شهداي استان زنجان پاي

 
کار بیایند. 

 
افتتاح پروژه هاي عام المنفعه سپاه در مناطق روستایی استان البرز به روایت تصاویر 



 
جانشین فرمانده سپاه کربلاي مازندران: تقویت تفکر جهادي برطرف کننده مشکلات کشور است 

 
فرمانده سپاه استان مرکزي: 25 هزار جهادگر در قالب 300 گروه جهادي در استان مرکزي ساماندهی شدند 

طهماسبی در ادامه گریزي به فرارسیدن اربعین حسینی زد و افزود: امیدواریم جامعه از این شرایط سخت ویروس کرونا رهایی یابد تا

 
سال هاي آینده شاهد حضور حداکثري عزاداران حسینی در کشور عراق باشیم. 

وي در ادامه به برگزاري فاز سوم مرحله دوم کمک هاي مومنانه اشاره کرد و گفت: فاز سوم مرحله دوم کمک هاي مومنانه در مقطع
زمانی اربعین تا آخر ماه صفر برگزار می شود که بسیجیان جان بر کف بار دیگر جلوه اي از همبستگی و مهربانی را به نمایش خواهند

 
گذاشت. 

جانشین سپاه استان زنجان ابراز کرد: اولویت کمک هاي مومنانه براي کسانی است که در مقطع زمانی اول و دوم جامانده اند و

 
امیدواریم با برنامه ریزي هاي دقیق در فاز سوم کسی از قلم نیفتد. 

به گزارش تسنیم، در پایان مراسم از جهادگران نمونه که در کمک مومنانه نقش پررنگی داشتند تقدیر و تجیل شد.



تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/07/08

وزیر صمت در جلسه راي اعتماد خود در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود براي این وزارتخانه
گفت: تأمین کالاهاي اساسی مردم در اولویت ا...

وزیر صمت در جلسه راي اعتماد خود در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود براي این وزارتخانه گفت:

 
تأمین کالاهاي اساسی مردم در اولویت است، لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی را انجام خواهیم داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا، علیرضا رزم حسینی در جلسه علنی امروز (سه شنبه، 8 مهرماه) مجلس شوراي
اسلامی در توضیح برنامه هاي خود براي فعالیت در این وزارتخانه گفت: هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را گرامی می داریم
و بر شهیدان انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین حرم درود می فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي احترام می کنم و
آرزوي سلامت و طول عمر براي رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و رئیس مجلس براي

 
برگزاري این نشست تقدیر و تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صمت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته

 
است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند، بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی بیان کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود،
استخراج و بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري



 
کمیسیون صنایع پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم که

 
چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري

 
انجام شود و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آنها پولشویی میکنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد می شود،
همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد

 
گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی

 
از برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی
نیست و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه
مدیریت جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح
بندي. همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف



 
امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي

 
این کار هزینه کنی زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران

 
پاکدست امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین
نظرخواهی و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري

 
اجتناب ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 

وي در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله ها را فتح

 
کند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با

 
نمایندگان از اموري است که در وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

رزم حسینی اضافه کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ اقتصادي

 
همه باید به همدیگر کمک کنند. 

وي گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه پیشنهاد

 
تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و
هم اکنون معیشت مردم مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد

 
ارتقاء رتبه هاي کسب و کار باشیم. 



رزم حسینی گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید وزارت

 
شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 

وي افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و همه

 
چیز شفاف باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این

 
زمینه داراي تجربه بودم و از کف بازار رشد کردم. 

 
رزم حسینی گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

وي بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در زمان تصدي

 
استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها آشنا شدم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی
در سال 92 استعفا دادم؛ هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در

 
زندگی من وارد نشده است. 

رزم حسینی خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر اموري است

 
که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم، گفت: براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم
باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را از کرمان آغاز کرده ایم، نمایندگان با آقاي سعیدي کیا رئیس وقت بنیاد

 
مستضعفان تماس بگیرند و بپرسند مبتکر قلعه گنج چه کسی بود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه قلعه گنج یکی از افتخارات جمهوري اسلامی است، ادامه داد: مقام معظم رهبري 3 نوبت
فرمودند جنگی با همت و اقدامات خوبی در قلعه گنج صورت گرفته، اي کاش رسانه ها می توانستند آن را منعکس کنند، با این سبک

 
می توان کشور را اداره کرد. این شیوه به کرمان و خراسان رضوي نیز تعمیم داده شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه در خراسان رضوي شرکت ها، یک روستا و یا یک بخش را انتخاب کرده اند تا توسعه روستایی را آغاز

 
کنند، عنوان کرد: توسعه باید از روستا شروع شود اگر این اتفاق صورت می گرفت 25 میلیون نفر حاشیه نشین نداشتیم. 

وي با بیان اینکه برنامه دوم تقدیم شده، مشروط بر اینکه اگر مقامات محلی، استانداران، ائمه جمعه استان و مسئولین قوه قضائیه

 
درخواست کنند وزارت صمت وظیفه خود می داند نسبت به اجراي مسئولیت اجتماعی همکاري کند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه حجم سرمایه گذاري در استان خراسان رضوي 90 هزار میلیارد تومان موافقت نامه
سرمایه گذاري بوده که 30 درصد آن وارد استان شده است، ادامه داد: من هیچ زمانی نخواستم از خود دفاع کنم، امروز مجبورم، ما



 
خانواده اي بوده ایم با 5 بردار، که هر 5 برادر در جبهه حضور داشته و 4 نفر از آن ها جانباز هستند. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه رانت اقتصادي نبرده ام و اعتقاد داشتم که مسلمانان و ایرانیان باید متمکن و متدین باشند، عنوان کرد:
چنانچه رأي اعتماد از مجلس کسب کنم با قدرت به موضوعات و مشکلات ورود می کنم، وزارت صمت فرمانده خط مقدم جنگ

 
اقتصادي است از نمایندگان خواستار پشتیبانی در این جنگ هستیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در پایان خاطرنشان کرد: اطلاعاتی که به دست برخی از نمایندگان مخالف رسیده ناقص است، من را در
مقابل فشارهاي حداکثري با رأي حداکثري بفرستید تا در این شرایط در مقابل دشمنان با قدرت عمل کنم.



باید براي آینده کرمانشاه کارآفرین سازي کنیم

منبع: ایسناشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون امور اقتصادي استانداري کرمانشاه گفت: با راه اندازي پروژه هاي بزرگ اقتصادي در استان، در آینده شاهد تحولات
بزرگی در حوزه کارآفرینی استان خواهیم بود.

هدایت حاتمی در نشست اعضاي هیات امناي کانون
کارآفرینی استان کرمانشاه که امروز(8 مهر) برگزارشد، با
اشاره به وجود مشکلات اقتصادي، آمار بالاي بیکاري، پایین
بودن درآمد سرانه مردم و برخی ناهنجاري هاي اجتماعی
در استان، اظهارکرد: براي خروج از این شرایط و کنار زدن
مشکلات باید تا جایی که ممکن است بتوانیم در بخش

 
سرمایه گذاري و کارآفرینی فعالیت کنیم. 

وي تاکید کرد: هرچند طی چندسال اخیر کارهاي زیادي
را انجام داده ایم و براي امسال هم هدفگذاري کرده ایم که

 
حدود 20 هزار میلیارد تومان سرمایه جذب کنیم، اما هنوز خیلی عقبیم و کارهاي انجام شده و سرعتی که داریم، کافی نیست. 

معاون استانداري کرمانشاه اضافه کرد: در استان کرمانشاه در حوزه هاي کشاورزي، گردشگري، صنعت و ... ظرفیت هاي بسیار بالایی

 
براي سرمایه گذاري و کارآفرینی داریم که البته تاکنون کارهایی در این بخش ها انجام گرفته، اما باید بیشتر مورد توجه قرار گیرند. 

وي اظهار کرد: علیرغم همه کارهایی که کرده ایم، اگر خودمان را با استان هایی همانند فارس، خراسان رضوي، آذربایجان شرقی و

 
مرکزي مقایسه کنیم، می بینیم که خیلی از آنها عقب افتاده ایم و باید کارهاي بزرگی انجام دهیم که به آنها نزدیک شویم. 

حاتمی تاکید کرد: البته درحال حاضر پروژه هاي بزرگی همچون پتروشیمی اسلام آبادغرب، پتروپالایش آناهیتا، اسیدسیتریک و
قوطی سازي زمزم را داریم که درحال راه اندازي هستند و با راه اندازي آنها باید در انتظار تحولی بزرگ در حوزه کارآفرینی استان

 
باشیم. 

وي گفت: هرچند در شرایط فعلی اکوسیستم کارآفرینی در استان وجود دارد، اما باید بتوانیم آن را فربه تر و گسترده تر کنیم و در

 
این راستا هر حمایتی که لازم باشد را انجام می دهیم. 

معاون استانداري کرمانشاه با تاکید براینکه باید براي آینده استان هم کارآفرین سازي کنیم، اعلام کرد: براي تحقق این هدف، نیازمند
راه اندازي مدرسه هاي کارآفرینی هستیم و باید از همان سنین پایین روي کودکانمان کار کنیم تا فرهنگ کارآفرینی در استان

 
نهادینه شود. 



حاتمی در ادامه خطاب به اعضاي هیات امناي کانون کارآفرینی استان گفت: مدل سازي، تسهیل گري در راه اندازي کسب و کارها،
حمایت از کارآفرینان در قالب استارتاپ ها، آموزش و مهارت، بزرگداشت و قهرمان سازي از کارآفرینان، داشتن طرح هاي بلند مدت و
کوتاه مدت، شناسایی و تلاش براي رفع چالش هاي حوزه کارآفرینی، ورود به حوزه هاي داراي ظرفیت استان براي ایجاد کارآفرینی،

 
شبکه سازي سمن هاي حوزه کارآفرینی و ...از جمله اقداماتی است که باید در دستور کار قرار دهید. 

انتهاي پیام



خانه هاي جوان و گشایش درهاي امید به روي جوانان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/07/08

علاقه به جوانان و ابتکار و تدبیر در هفت سال اخیر براي ایجاد پاتوق همدلی و خودباوري این قشر باعث شده که احداث خانه
هاي جوان جز مهمترین ماموریت هاي وزارت ورزش و جوانان قرار بگیرد که احداث هفت خانه در اصفهان در واقع گشودن

درهاي امید براي این قشر آینده ساز کشور است.

خانه هاي جوان و گشایش درهاي امید به روي جوانان
علاقه به جوانان و ابتکار و تدبیر در هفت سال اخیر براي
ایجاد پاتوق همدلی و خودباوري این قشر باعث شده که
احداث خانه هاي جوان جز مهمترین ماموریت هاي وزارت
ورزش و جوانان قرار بگیرد که احداث هفت خانه در
اصفهان در واقع گشودن درهاي امید براي این قشر آینده

 
ساز کشور است. 

به گزارش گروه روي خط رسانه هاي خبرگزاري برنا؛
جایگاه و نقش موثر جوانان در شکوفایی و پیشرفت کشور بر هیچ کسی پوشیده نیست و موفقیت و ابتکار عمل در عرصه هاي مختلف
با جوان گرایی و توجه به این گروه سنی محقق شده و در جوامع بین الملل همواره بکارگیري جوانان در امور اجرایی و اداره جامعه

 
مورد توجه دولتمردان بوده و نتایج آن ها تاییدي بر این موضوع است. 

نتایج توجه به جوان و جوان گرایی در کشور ما با تجربه در عرصه هاي مختلف مثل دفاع مقدس، اقدامات دانش بنیان و کسب جایگاه

 
هاي بزرگ علمی بین المللی اهمیت این موضوع مهم را توجه قرار داده است. 

به اعتقاد جامعه شناسان و روانشناسان توجه به دغدغه ها و مسائل جدي آنان در توسعه، پیشرفت و استقلال اقتصادي کشور موثر
است و جمعیت جوان با تامین نیروي انسانی پویا و مولد بهترین تغییرات را رقم می زند و بسیاري از مسائل و مشکلات اقتصادي،

 
اجتماعی و فرهنگی را مرتفع می سازد. 

ایجاد فضایی سرشار از شور و نشاط را براي قشر جوان با رویکردي عدالت محور، پاسخگویی به مطالبات به حق این زمینه سازي براي
بروز و ظهور استعدادها و ظرفیت هاي آنان از عوامل موفقیت یک کشور محسوب می شود اما در برخی از مقاطع زمانی برغم تمام

 
شعارها و گفت و گوها اما خبري از این شاخصه و توجهات در جامعه نیست و تنها یک پیام و صحبت باقی مانده بود. 

دولت تدبیر و امید در شرایطی اداره قوه مجریه را برعهده گرفت که به دلیل تنگناهاي اقتصادي و اجتماعی موجود در جامعه، جوانان
به لحاظ اشتغال، ازدواج و آزادي هاي مدنی از کمبودها و نابرابري هاي بی شماري رنج می بردند اما در این هفت سال گذشته با
وجود تمام انتقادات، مشکلات و موانع، ایجاد بستر آشتی با جوانان و توجه به نیازهاي آن ها قابل مشاهده بوده و با تغییر فضاي

سیاسی کشور به جوانان بها داده شده است. 



حاکم شدن گفتمان اعتدال و تاکید و اتکاي دولت بر سیاست ها و تصمیم هاي کارشناسی شده و تخصصی؛ عرصه براي بروز و ظهور
استعدادها و ظرفیت هاي جوانان مهیا شد و این دولت با توانمندسازي جوانان، ارتقاي بهره وري و توجه به دانش و فناوري، میزان

 
مشارکت این قشر فعال از جامعه را در فعالیت هاي مختلف ارتقا بخشید. 

تدوین و تهیه سند ملی مشاوره پیش از ازدواج، آیین نامه اجرایی مرکزهاي مشاوره ازدواج و خانواده جوانان، سند سلامت جوانان،
طرح توانمندسازي جوانان براي راه اندازي کسب و کار در فضاي مجازي، اساسنامه مجمع ملی خیرین اشتغال و کارآفرینی جوانان،
طرح ملی آتیه جوان، طرح زوجین جوان و بازار سرمایه، طرح ملی آتیه جوان و اساسنامه مجمع ملی خیرین کارآفرین و اشتغال
جوانان و برگزاري همایش گفتمان اعتدال جوانان با مشارکت تمام دستگاه ها تنها بخشی از تلاش دولت یازدهم و دازدهم بوده که در
کنار اقدامات گسترده در حوزه جوانان، احداث و راه اندازي پاوتوقی براي گردهمایی، رشد خلاقیت، ایجاد بستر مشارکت اجتماعی و

 
هم افزایی جوانان تحت عنوان خانه هاي جوان براي اولین بار در کشور رقم خورد. 

به گفته برخی از مسئولان وزارت ورزش و جوانان تاسیس خانه هاي جوان، نخستین قدم براي آشتی با جوانان بود و نشان داد مساله

 
جوانان براي دولت اهمیت ویژه اي دارد. 

با این راهبرد خانه هاي جوان در سراسر کشور پا گرفت و تاکنون یکصد خانه در حال فعالیت و تا پایان دولت دوازدهم به گفته

 
مسوولان امر شمار این مراکز به 200 باب افزایش خواهد یافت. 

 
سرمایه گذاري براي جوانان به توسعه استان منجر می شود 

از میان 23 میلیون جوان بین 15 تا 29 سال در کشور، یک میلیون و 750 هزار جوان در استان اصفهان زندگی می کنند که در حوزه
هاي مختلف اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی، ورزشی، هنري و فناوري اطلاعات نقش دارند و سرمایه گذاري براي این قشر موجب توسعه

 
و رونق استان خواهد شد. 

وجود بیش از 200 سازمان مردم نهاد ویژه این قشر از دیگر ابعاد حضور و توجه به جوانان است که این سال ها با تدبیر دولت و تغییر

 
سیاست هاي کلی به بار نشسته و موجب افزایش مشارکت این قشر شده است. 

احداث خانه هاي جوان یکی از مهمترین ماموریت هاي اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان همسو با سیاست هاي کلان ملی براي
جوانان بوده که با همکاري اداره کل راه و شهرسازي و مسئولان شهرستانی دنبال می شود و خانه جوان شهر اصفهان تاکنون افتتاح

 
شده و مابقی شهرستان ها نیز با رعایت اولویت هاي جمعیتی به بهره برداري خواهند رسید. 

 
اختصاص 120 میلیارد ریال براي تکمیل خانه هاي جوان 

معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان اصفهان با اشاره به آخرین وضعیت این ماموریت دولت تدبیر و امید در این استان
گفت: با توجه به اختصاص بودجه 120 میلیارد ریالی مدیرکل ورزش و جوانان به این پروژه هاي نیمه تمام، تا پایان دولت دوازدهم

 
شاهد بهره برداري و افتتاح این مراکز در شهرستان هاي پر جمعیت خواهیم بود. 

عباس مرادیان با بیان اینکه این پروژه در شهرستان هاي نجف آباد، شهرضا، فلاورجان، خمینی شهر، گلپایگان، کاشان و مبارکه در



حال انجام است افزود: سالانه اعتبار محدودي در گذشته به این پروژه مهم اختصاص یافته و این موضوع موجب طولانی شدن فرآیند

 
احداث و بهره برداري شده است. 

 
او اضافه کرد: اولویت احداث خانه جوان با شهرستان هاي با جمعیت بیشتر و پس از آن در سایر مناطق استان است. 

به گفته او کتابخانه، کافی شاپ، سالن جلسات، کلاس آموزشی و محیطی براي فعالیت سازمان هاي مردم نهاد از ظرفیت این مراکز

 
بیان کرد که جوانان از آن در اوقات فراغت استفاده می کنند. 

او با اشاره به اینکه هویت بخشی به فعالیت هاي جوانان مهم است، تصریح کرد: در خانه هاي جوان، این گروه سنی همراه با دوستان و
هم گروهی هاي خود به فعالیت هاي اجتماعی و فراغتی مشغول شده و بخش زیادي از فعالیت هاي عام المنفعه و اجتماعی در این

 
مراکز تهیه و عرضه می شود. 

معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان اصفهان ادامه داد: طوفان همدلی و رزمایش مهربانی و کمک به نیازمندان در
شرایط بحران کرونا و سیل سال گذشته با محوریت خانه هاي جوان و مشارکت جوانان و سازمان هاي مردم نهاد انجام گرفت و محرم

 
امسال این نهاد سیه پوش و حامی مدافعان سلامت عزاداران شد. 

 
خانه هاي جوانان سرانه فرهنگی را افزایش می دهد 

فرماندار تیران و کرون با اشاره به جمعیت 20 هزار نفري جوانان این شهرستان اظهارداشت: بر اساس جمعیت و نیازسنجی ها امکانات

 
رفاهی، ورزشی و تفریحی منطقه متناسب با نیاز این قشر نیست. 

مجید حججی افزود: در برخی مناطق که امکانات رفاهی، فرهنگی و محل هایی براي فعالیت اجتماعی جوانان کمتر است، تاسیس

 
خانه هاي جوان به رفع این نیاز کمک می کند که شهرستان تیران و کرون جز این مناطق است. 

او با بیان اینکه زمینی به وسعت 500 مترمربع با کاربري فرهنگی براي احداث خانه جوان در بلوار امام رضا(ع) تیران اختصاص یافت،

 
افزود: ساخت آن به اعتبارات ملی نیاز دارد که باید وزارت ورزش و جوانان این موضوع را محقق کند. 

او با بیان اینکه به گفته وي احداث این خانه در این شهرستان به دلیل سرانه جمعیتی جز اولویت هاي استان نبوده اما به دلیل تملک
زمین توسط مدیریت شهرستان و فعالیت بالاي به فعالیت سازمان هاي مردم نهاد جوانان و مشارکت اجتماعی این قشر و همچنین

 
نیاز به محیط فرهنگی براي غنی سازي اوقات فراغت، احداث این مجموعه لازم او باید مورد اولویت قرار گیرد. 

 
خانه هاي جوان بستري براي هم اندیشی جوانان 

فعال اجتماعی جوانان در استان اصفهان گفت: خانه هاي جوان بستري براي هم افزایی بین جوانان به ویژه فعالان اجتماعی این قشر و

 
فرصتی براي تبادل نظر و گفتگو براي حل مشکلات اجتماعی و رشد خلاقیت ها است. 

امیر باطنی در گفت و گو با ایرنا ادامه داد: این مراکز در تامین مکانی براي اوقات فراغت و افزایش سرانه فرهنگی کارآمد بوده اند و با

 
توجه به اینکه مراکز تفریحی و فرهنگی سرانه کمی در برخی از شهرها دارد احداث این خانه ها به افزایش این سطح کمک می کند. 



او اظهارداشت: با هدایت و تامین زیرساخت ها در تاسیس سمن هاي جوانان و احداث سمن سراهاي جوانان و خانه هاي جوان دولت

 
نقش جوانان را در جامعه پر رنگ تر کرده است. 

به گفته این فعال اجتماعی حوزه جوانان نگاه دولت به جوانان با حمایت از طرح و ایده هاي آن ها و راه اندازي مراکزي با نشاط ویژه
این قشر، شرایط براي تبادل نظر وارتباط بین جوانان و مسوولان فراهم شده و این گروه سنی در جامعه نقش فعال تري را ایفا خواهند

 
کرد. 

باطنی بر این باور است که سپردن مدیریت خانه هاي جوانان به سازمان هاي مردم نهاد یک فرصت مناسب دیگر براي میدان دهی به
جوانان براي تصمیم گیري در خصوص فعالیت هاي خود است که البته باید افراد جوان با دیدگاه ها و ظرفیت هاي مختلف وارد صحنه

 
بشوند و عقب نشینی نکنند. 

 
افزایش سرانه فراغت جوانان با احداث خانه هاي جوان 

 
مدیرکل ورزش و جوانان اصفهان از پیشرفت فیزیکی مطلوب هفت پروژه خانه جوان در این استان خبر داد. 

سید محمد طباطبایی در گفت و گو با ایرنا با بیان اینکه در سال هاي گذشته اعتبار سه میلیارد ریالی سالانه به این پروژه اختصاص
یافت، اظهارداشت: این اعتبار اندك سرعت اجرا را کاهش داد و به همین دلیل 120 میلیارد ریال امسال براي هفت خانه جوان

 
اختصاص یافت تا اینکه این پروژه ها تکمیل شود. 

او ادامه داد: احداث این مراکز به افزایش سرانه فراغتی و جوانان کمک می کند و پاتوقی براي گردهمایی ها و نشست هاي آن ها

 
خواهد بود که مدیریت این مجموعه نیز غیردولتی و بر عهده سازمان هاي مردم نهاد قرار می گیرد. 

 
خانه هاي جوان ابتکار دولت براي جوانان 

به گفته مدیرکل ورزش و جوانان اصفهان احداث خانه هاي جوانان در دولت هاي گذشته سابقه نداشت و این یک اقدام شاخص و ویژه

 
و ابتکاري از سوي دولت تدبیر و امید براي جوانان بوده است. 

او احداث خانه هاي جوان، افزایش تعداد تشکل هاي مردمی جوانان، افزایش تسهیلات بانکی ازدواج و اشتغال، نگاه همه جانبه به
نیازهاي این قشر، افزایش مشارکت عمومی و مطالبه گري، بازنگري و تدوین آیین نامه ها در حوزه جوانان و بکارگیري سایر ظرفیت

 
هاي استانی براي نسل جوان را از اقدامات هفت سال دولت در این حوزه بیان کرد. 

منبع: ایرنا



رزم حسینی وزیر صمت شد

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/07/08

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی به علیرضا رزم حسینی به عنوان وزیر پیشنهادي صنعت معدن و تجارت راي اعتماد دادند.

 
نمایندگان مجلس شوراي اسلامی به علیرضا رزم حسینی به عنوان وزیر پیشنهادي صنعت معدن و تجارت راي اعتماد دادند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، نمایندگان مجلس با 175 راي موافق، 80 راي مخالف و 9 راي ممتنع از مجموع 246 راي

 
ماخوذه؛ به علیرضا رزم حسینی براي تصدي گري وزارت صنعت معدن و تجارت اعتماد کردند. 

 
موافقان و مخالفان وزیر پیشنهادي صمت چه گفتند؟ 

جلسه علنی مجلس در جریان بررسی صلاحیت وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت با سخنان نمایندگان مخالف و موافق وزیر

 
پیشنهادي ادامه یافت. 

نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس، گفت: گزینه پیشنهادي وزارت صمت داراي نگاه توسعه گرا است و همواره منتقد سیاست

 
هاي غلط اقتصادي دولت بوده، زیرا وي وزیر و مدیر دولتی نیست بلکه وزیر و مدیر حاکمیتی است. 

احسان ارکانی در نشست علنی امروز مجلس شوراي اسلامی در موافقت با گزینه پیشنهادي تصدي وزارت صنعت، معدن و تجارت،
گفت: رزم حسینی، فامیل، همشهري و هم استانی بنده نیست و هیچ سابقه رفاقتی با وي ندارم بلکه رزم حسینی را از زمان تصدي

 
استانداري خراسان رضوي می شناسم. 

نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: عملکرد رزم حسینی در استانداري خراسان رضوي موفق بوده

 
است، زیرا داراي روحیه جهادي، تعامل گرا، حر و آزاده، شخصیتی مستقل و نگاه کارشناسی همراه با تعامل است. 

وي ادامه داد: گزینه پیشنهادي وزارت صمت داراي نگاه توسعه گرا است و همواره منتقد سیاست هاي غلط اقتصادي دولت بوده است

 
در واقع وي وزیر و مدیر دولتی نیست بلکه وزیر و مدیر حاکمیتی است. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم افزود: بدون شک براي پیشرفت کشور همه ارکان کشور از جمله قوه مقننه، مجریه و قضاییه باید

 
با یکدیگر همراه باشند. 

ارکانی تصریح کرد: رزم حسینی جانشین و معاون سردار شهید حاج قاسم سلیمانی بوده است؛ برخی عنوان می کنند وي ضعیف است
از این رو باید پاسخ دهند چطور زمانی که نشان فتح از رهبر انقلاب دریافت کرده ضعیف نبوده، چطور زمانی که جانباز شده و حتی

 
استاندار استان هاي خراسان رضوي و کرمان بوده ضعیف نبوده است. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: بدون شک دو تابعیتی بودن رزم حسینی تائید نشده و هیات تحقیق از



 
مدیران دوتابعیتی نیز این موضوع را تائید نکرده است. 

نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: انقلابی ها از دروغ بیزار هستند و هیچگاه حاضر نیستند آبروي

 
دیگران را لکه دار کنند از این رو نباید تهمت دوتابعیتی به رزم حسینی زده شود. 

وي ادامه داد: گزینه پیشنهادي تصدي وزارت صمت قوانین مزاحم تولید را می شناسد، زیرا فعالیت اقتصادي در بخش خصوصی

 
داشته است. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم افزود: متاسفانه برخی عنوان می کنند، چون رئیس جمهور در جلسه رأي اعتماد حاضر نشده
نباید به رزم حسینی رأي دهیم، چون توهین به مجلس است در حالی که رأي ندادن در شرایط کنونی تنبیه کردن بازار، کشور و

 
مردم است؛ همچنین نباید از یاد برد وقتی ابزار نظارتی کمرنگ شود چنین وضعیتی مانند عدم حضور رئیس جمهور ایجاد می شود. 

ارکانی تصریح کرد: بنابراین با رأي دادن به رزم حسینی در روز هاي باقی مانده از عمر دولت بازار، صنعت و معدن از رهاشدگی

 
خلاص می شود و به سامان می رسد. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: لقب شهید زنده و خط شکن از سوي سردار شهید سلیمانی به رزم حسینی
داده شده و در گفت وگویی با آیت االله علم الهدي؛ وي نقل کرد حاج قاسم گفت رزم حسینی هدیه بنده به شماست. استانداري که به
خراسان رضوي می آید عادي و معمولی به عنوان نماینده دولت نیست بلکه یک عنصر پرورش یافته در دفاع مقدس است که مجموعه

 
اي از تجربیات و دانش ها را کسب کرده است. 

نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: گزینه پیشنهادي وزارت صنعت، معدن و تجارت می تواند با

 
استفاده از تجربیاتش وضعیت اقتصاد را سامان دهد. 

 
موافق وزیر پیشنهادي صمت/ نماینده ورامین:حذف رانتخواري در دستور کار وزیر جدید قرار گیرد 

نماینده مردم ورامین در مجلس در موافقت با وزیر پیشنهادي صمت گفت: حذف رانتخواري، فروش مجوز و امضا هاي طلایی باید در

 
دستور کار وزیر جدید صمت قرار گیرد. 

حسین نوش آبادي در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی در جریان بررسی صلاحیت علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي
صمت در موافقت با ایشان با تبریک هفته دفاع مقدس، گفت: بی شک دفاع بی نظیر ملت بزرگ ایران در 8 سال دفاع مقدس در
مقابل تجاوز و تهاجم گسترده دشمن پایه گذار غرور ملی تمام نشدنی براي نسل هاي آینده کشور شد که هیچ گاه از ذهن ها محو

 
نخواهد شد. 

نماینده مردم ورامین و پیشوا در مجلس شوراي اسلامی افزود: امروز می خواهیم در مورد مدیریت وزارتخانه اي تصمیم بگیریم که
بخش مهمی از مشکلات کشور در این حوزه قرار دارد و مسئولیت مهمترین بخش هاي حیاتی کشور را عهده دار است؛ وضعیت آشفته
بازار، نابسامانی حوزه بازرگانی و تجارت، معضلات بخش صنعت و معدن، شرایط نگران کننده تولید، بی توجهی سالیان اخیر به اقتصاد

 
مقاومتی نیازمند انتخاب وزیري باتجربه، توانمند، صالح براي وزارت صمت است. 



وي ادامه داد: مدیریت بازار و معیشت مردم، عدالت در توزیع کالا هاي اساسی با ایجاد شبکه توزیع مناسب، شکسته شدن انحصار در
بخش هاي مختلف صنعت، معدن و تجارت، فعال سازي سامانه هاي نظارت بر کالاها، حذف انحصار در واردات کالا و مبارزه با ویژه

 
خواران، اصلاح ساختار تنظیم بازار کشور، ایجاد توازن در عرضه و تقاضا مورد انتظار مردم و مجلس است. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تصریح کرد: ارتقاء تولید با فناوري و ارزش افزوده کالا، احیاي واحد هاي صنعتی
و تولیدي، حل مشکلات واحد هاي بحران زده، تأمین مواد اولیه این واحد ها با اولویت تأمین در داخل کشور باید سرلوحه کار وزیر
جدید صنعت، معدن و تجارت قرار گیرد؛ برندسازي با هدف استفاده حداکثري از ظرفیت تولید در سال جهش تولید، توجه به صادرات
با در نظر گرفتن مزیت نسبی و زنجیره تأمین کالا، استفاده از ظرفیت هاي داخلی و حرکت به سمت بومی سازي، توسعه و ارتقاء

 
صنعت قطعه سازي و توجه به ساماندهی بازار خودرو باید در دستور کار وزیر آینده صمت قرار گیرد. 

نوش آبادي افزود: احیاء و فعال سازي معادن کوچک، تنظیم بازار فولاد، فعال کردن دیپلماسی اقتصادي و تجاري در سفارتخانه هاي
خارج از کشور، توسعه نمایشگاه ها و بازار هاي مشترك بین المللی با مشارکت اتاق بازرگانی و بخش خصوصی با در نظر گرفتن
سیاست هاي تنظیم بازار در داخل کشور، توسعه صادرات و مبادلات مرزي و گسترش تجارت الکترونیک، جلوگیري از فساد اداري در
زیرمجموعه وزارتخانه، حذف رانتخواري و فروش مجوز و حواله و امضا هاي طلایی، پاکسازي و استفاده از نیرو هاي جوان، متخصص،

 
وفادار به نظام و انقلاب، ایجاد پنجره واحد تجاري و سرمایه گذاري باید در صدر برنامه هاي وزیر جدید صمت قرار گیرد. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم یادآور شد: با توجه به بررسی هاي انجام شده و نظرات مثبت کمیسیون صنایع و معادن و بسیاري
از شخصیت هاي علمی، فرهنگی و مذهبی کشور و همچنین با توجه به تجارت ارزنده رزم حسینی و فعالیت ایشان در بخش هاي
مختلف اجرایی و اقتصادي و همچنین نقش برجسته ایشان در حوزه عملیاتی و دفاعی به ویژه نقش قائم مقامی در کنار شهید سردار
حاج قاسم سلیمانی در لشکر ثار االله در دوران دفاع مقدس، داشتن برنامه هاي مناسب براي برون رفت وزارت صمت از مشکلات

 
کنونی به ایشان رأي اعتماد می دهم. 

وي افزود: از نمایندگان مجلس انتظار دارم با حمایت از ایشان وزارت صمت را از بلاتکلیفی نجات دهند؛ همچنین از مخالفان تقاضا
دارم با حفظ حرمت و رعایت اخلاق اسلامی از اظهارنظراتی که موجب وهن مجلس است پرهیز کنند و با رعایت عدالت و اخلاق

 
صلاحیت وزیر پیشنهادي را مورد بررسی قرار دهند. 

 
اعتراض نمایندگان به استفاده از جایگاه سردار سلیمانی در سخنان موافقان رزم حسینی 

برخی نمایندگان مجلس به استفاده از نام و جایگاه سردار شهید سلیمانی در سخنان موافقان وزیر پیشنهادي صنعت معدن و تجارت و

 
در توصیف همرزمی آقاي رزم حسینی با سردار سلیمانی اعتراض کردند. 

در جریان نشست امروز مجلس و بررسی صلاحیت وزیر پیشنهادي صمت؛ بعد از اشاره چندباره موافقان وزیر پیشنهادي به همرزمی

 
آقاي رزم حسینی با سردار سلیمانی در دوران دفاع مقدس اعتراض نمایندگان، فضاي مجلس را براي لحظاتی متشنج کرد. 

در زمان نطق آقاي عنابستانی تصویري از سردار شهید سلیمانی در مانیتور مجلس پخش شد که در حال صحبت درباره آقاي رزم
حسینی بود که این موضوع با واکنش شدید نمایندگان و بلند شدن صداي فریاد هاي آنان نسبت به استفاده سوء از جایگاه شهید

 
سردار سلیمانی همراه شد. 



 
نهایتاً با قطع پخش تصاویر از مانیتور مجلس اعتراض ها خاتمه یافت. 

 
رد انتساب برخی اظهارات مخالفان رزم حسینی به واعظی 

عضو هیئت رئیسه مجلس، متن نامه معاون پارلمانی رئیس جمهور مبنی بر رد انتساب برخی اظهارات به رئیس دفتر نهاد ریاست

 
جمهوري را قرائت کرد. 

آقاي حسینعلی حاجی دلیگانی در میانه سخنان موافقان و مخالفان وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت نامه معاون پارلمانی رئیس
جمهور را قرائت کرد و افزود: در این نامه آمده است نقل قول از جناب آقاي واعظی، رئیس دفتر رئیس جمهور مبنی بر اینکه «اگر

 
چوب هم معرفی کنیم، راي می آورد»، اساسی ندارد. 

 
مخالف وزیر پیشنهادي / نماینده خرم آباد: از سردار سلیمانی هزینه نکنید 

نماینده مردم خرم آباد و دوره در مجلس شوراي اسلامی گفت: سردار سلیمانی متعلق به انقلاب اسلامی است و براي رد یا تایید

 
خودمان نباید از او هزینه کنیم. 

آقاي مهرداد ویس کرمی در مخالفت با وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت افزود: مجلس یازدهم بر سر یک خودروي معمولی

 
ایرانی که به دلیل بی تدبیري دولت به یک رویا تبدیل شده، با هیچکس از جمله خودروسازان معامله نمی کند. 

وي گفت: وزیر کسی است که بار را به دوش می کشد، باري که در حال حاضر باید به دوش بکشید، سنگین است و دلبستگی به

 
برجام و وعده هاي پوچ نیز به آن اضافه شده است. 

نماینده مردم خرم آباد در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: عزم جدي براي اینکه صنعت لرستان را از خاك بردارید، وجود ندارد،
مردم لرستان می گویند صنعت ما را به دهه 50 بازگردانید. این وضعیت را همفکران شما در دوران اصلاحات و سازندگی به وجود

 
آوردند؛ چرا باید استانی که 4 درصد سنگ هاي تزئینی دنیا در آن وجود دارد، برنامه اي نداشته باشد؟ 

وي با اشاره به اینکه قلعه گنج به بنیاد مستضعفان تعلق دارد، افزود: تحصیلات شما در حد لیسانس است و برازنده کشوري با این

 
حجم از افراد تحصیل کرده نیست که ناخدایی را به کسی بسپارد که به علم روز و پژوهش تسلط ندارد. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم با بیان اینکه آیا دلبستگی شما به بخش خصوصی و فعالیت شما در واردات خودرو هاي سنگین
به شما اجازه داوري در میان منافع مردم مظلوم ایران و غول هاي واردکننده را می دهد؟ تصریح کرد: گویا قصد دارید با مدیران فعلی

 
کار کنید، با این وضعیت باید فاتحه صنعت لرستان را بخوانیم. 

ویس کرمی با تاکید بر اینکه برنامه شما را در حد برنامه کسی که در حیطه صنعت استخوان خرد کرده باشد، نمی دانم و در اشراف
شما نسبت به جزئیات آن تردید دارم، بیان کرد: عدم تجربه کاري شما در حیطه کار دولتی ما را نسبت به کشیده شدن امکانات کشور

 
به نقاطی خاص نگران می کند. 

وي با بیان اینکه گمان می کنم این مجلس به شما رأي اعتماد می دهد، اما بدانید ایران به چند استان خلاصه نمی شود، گفت: مردم

 
لرستان حق زیادي به گردن شما دارند و خواستار تحول اساسی در مدیریت استان هستند، درغیر این صورت به آن ها ظلم کرده اید. 



نماینده مردم خرم آباد در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر اینکه گفته می شود وزیر پیشنهادي در دور زدن تحریم ها نقش داشته،
اما ماهیت دور زدن تحریم ها به گونه اي است که این کار قابل اثبات یا انکار نیست، عنوان کرد: توضیح دهید آیا صحت دارد دختر

 
شما شهروند کانادا و در برخی از شرکت هاي اقماري به عنوان هیات مدیره داراي سمت است؟ 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم با اشاره به اینکه اگر مجلس به شما رأي اعتماد دهد، از باب رعایت مصلحت است، ادامه داد:
مجلس یازدهم دغدغه حل مشکل صنعت، معیشت، بازار و خصوصاً بازار خودرو را دارد و درخصوص شما به دیده عدل و انصاف عمل

 
می کنیم. 

وي با تاکید بر اینکه مجلس یازدهم بر سر یک خودروي معمولی ایرانی که به دلیل بی تدبیري دولت به یک رویا تبدیل شده، با
هیچکس از جمله خودروسازان معامله نمی کند، عنوان کرد: کسانی که مجلس را به کوتاه آمدن در برابر شرکت هاي خودروساز متهم

 
می کنند، این مجلس را نشناخته اند و دشمنان انقلاب آرزوي ناکامی آن را به گور می برند. 

ویس کرمی گفت: خون مقدس حاج قاسم را که به وسعت جهان هستی رنگین است در این امور جزئی هزینه نکنید و براي اثبات یا

 
رد خودتان به چنین خونی متوسل نشوید که خون شهید لغزنده است و زمین می خورید. 

نماینده مردم خرم آباد در مجلس شوراي اسلامی در پایان خاطرنشان کرد: آیا صحت دارد مجوز اقامت دائم از طریق سرمایه گذاري

 
دارید؟ 

 
مخالف وزیر پیشنهادي / نماینده تبریز: رزم حسینی به جاي رفع مشکلات آن ها را به گردن تحریم می اندازد 

نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو با تاکید بر اینکه وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت توانایی هاي لازم براي مدیریت عالی
کشور را ندارد و شبهات زیادي در پرونده اش هست، گفت: اگر آقاي رزم حسینی وزیر شود به جاي رفع مشکلات آن ها را به گردن

 
تحریم ها می اندازد. 

آقاي محمدحسین فرهنگی در مخالفت با آقاي رزم حسینی افزود: از موافقان خواهش دارم از نام سردار سلیمانی در این جایگاه
استفاده نکنند. هیچ ایرادي به آقاي رزم حسینی براي مدت حضورشان در لشکر و جبهه وارد نیست؛ اما براي بعد از آن 10 سال

 
ابهامات و نکات مهمی وجود دارد و از همکاران خواهش می کنم به آن نکات توجه کنند. 

وي ادامه داد: چرا آقاي رزم حسینی از کشور خارج شدند و در کشور هایی که تروریست ها و غارتگران و فراریان کشور در آنجا پناه
گرفته اند کار واردات به کشور را انجام دادند؛ کار آقاي رزم حسینی هپکو را به آن وضعیت مشکل کشاند؛ ایشان واردکردن ماشین
آلات دست دوم را به وفور و از طرق مختلف انجام داده و تنها سابقه اي که از وزیر پیشنهادي به عنوان تجارت وجود دارد همین

 
واردات است که آسیب جدي هم به تولید داخل زده است. 

آقاي فرهنگی با اشاره به جلسات مشترکی که در روز هاي اخیر با آقاي رزم حسینی داشته است، اظهارداشت: آقاي رزم حسینی
مهارت هایی را که مربوط به مدیران عالی است از جمله مهارت ادراکی را ندارد، هر آنچه دیدم مربوط به مهارت هایی است که مدیر

 
میانی باید داشته باشد از جمله یک استاندار و یا یک مدیر کل. 



وي با تاکید بر اینکه آقاي رزم حسینی در جایگاه استانداري موفق بوده است، گفت:، اما وقتی درباره خرید تضمینی و ذخایر

 
استراتژیک از او سوال می شود پاسخی ندارد. 

این نماینده مجلس افزود: ما مسایلی که در رابطه با حوزه صنعت، معدن و تجارت داریم اینهاست، اما من اینجا اعلام می کنم با
مسئولیت آقاي رزم حسینی در وزارت صنعت اتفاقاتی که لازم است نخواهد افتاد. کالا هاي اساسی توزیع نخواهد شد و کالا هاي

 
استراتژیک را نمی تواند فراهم کند و همه را به گردن تحریم و مسایل دیگر خواهد انداخت. 

آقاي فرهنگی گفت: ایشان در مدتی هم که در داخل فعالیت اقتصادي داشتند کار هاي مشکوك زیادي انجام دادند؛ براي یک شرکت
صوري که فقط سوله ساخته وام هاي میلیون یورویی و ده ها میلیاردي از داخل کشور دریافت کرده و همان شرکت صوري ناقص را به

 
یک شرکت دولتی به قیمت بالا فروختند و بعد از مدتی اعلام ورشکستگی کردند؛ این چه خاصیتی براي کشور ما داشته؟ 

وي افزود: یک شرکتی به اسم همیار ماشین که مالکش آقاي رزم حسینی است از وزارت نفت مجوز واردات ماشین آلات مهندسی می
گیرد؛ مجوز باطل می شود بعد جعل مجوز می کند، اما جعل کشف می شود و کارمندي که این کار را انجام داده حبس و از وزارت

 
نفت اخراج می شود. این چنین وارداتی هپکو و هپکو ها را ورشکسته می کند. 

این عضو هیات رئیسه مجلس ادامه داد: در رزومه اي که همین الان توزیع شد دقت کنید غیر از جنبه هاي دفاع مقدس نکته قابل
توجه دیگر و واقعیتی وجود ندارد. با این سابقه و تجارب به نظر می رسد شرایط مناسبی براي اینکه ما را از شرایط فعلی بیرون بیاورد

 
ندارد. 

آقاي فرهنگی با اشاره به اینکه رئیس دفتر دولت در جلسه اي گفته اگر ما چوب را هم به مجلس فعلی معرفی کنیم مجبورند راي
بدهند، تاکید کرد: آقاي رزم حسینی با اینکه استاندار خوبی در مشهد بوده، اما در اواخر اسفند 96 باوجود مشکلات موجود سه هفته

 
به استرالیا رفته است. 

 
مخالف وزیر پیشنهادي/ نماینده گرمسار: رزم حسینی به واردات اعتقاد دارد 

نماینده مردم گرمسار در مخالفت با وزیر پیشنهادي صمت، بر شفاف سازي فساد هاي گسترده رزم حسینی در شرکت هاي معدنی و

 
مس کرمان تاکید کرد و گفت: کسی که به واردات ماشین آلات سنگین اعتقاد دارد، نمی تواند تولید داخلی را رونق بخشد. 

اردشیر مطهري در نشست علنی صبح امروز در مخالفت با علیرضا رزم حسینی تصریح کرد: رهبر معظم انقلاب در ابتداي آغاز به کار

 
مجلس یازدهم این مجلس را انقلابی دانستند، لذا مسئولیت ما را در قبال حاکمیت و مردم دوچندان کرده است. 

 
وي افزود: مردم به وزیري که دو دهه خارج از کشور زندگی کرده اعتماد نخواهند کرد. 

اقاي مطهري تصریح کرد: آقاي رزم حسینی؛ شما چگونه می توانید در کشوري خدمت کنید که دو دهه آن را رها و در کانادا زندگی

 
کردید و خانواده شما همچنان در آنجا هستند. 

وي با یادآوري ارتباط علیرضا رزم حسینی با زکی اسدي و آقاي علی اکبر پوریانی گفت: وزیر پیشنهادي صمت باید درباره ارتباط خود
با این افراد و فساد هایی که داشته، شفاف سازي کند. موضوع دوتابعیتی رزم حسینی انحرافی است تا از فساد اقتصادي مجموعه هاي

 
او غافل شویم. آقاي رزم حسینی؛ باید درباره فروش شرکت صوري خود به شرکت ملی مس شفاف سازي کنید. 



نماینده گرمسار تصریح کرد: او از اوایل دهه هشتاد با آقاي پوریانی از مافیاي معدن کرمان شراکت داشته و به همراه برادرش جواد رزم
حسینی و محمدعلی و محمدرضا و محمدمهدي رزم حسینی نیز با شرکت هاي معدنی و فولادي براي فرار از مالیات معاملات فراوانی

 
انجام داده اند. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم ادامه داد: وزیر پیشنهادي صمت باید درباره فروش شرکت ورشکسته خود به شرکت ملی مس
سرچشمه توضیح دهد. وي در خرداد 1384 به همراه مسعود خبازي و علی اکبر پوریانی هیات مدیره شرکت خدماتی بازرگانی یارانه
مس را راه اندازي و رزم حسینی به عنوان هیات مدیره، پوریانی به عنوان نایب رئیس و خبازي به عنوان نایب رئیس این شرکت

 
فعالیت خود را آغاز کرده و بخش قابل توجهی از سهام بی ارزش این شرکت را به شرکت سرمایه گذاري مس سرچشمه فروختند. 

وي یادآور شد: آقاي رزم حسینی سهام بی ارزش شرکت خدمات بازرگانی معادن و فلزات غیرآهنی صوري خود را نیز به صندوق
بازنشستگی صنایع مس ایران فروختند. همچنین بخشی از سهام شرکت صوري را به شرکت آتیه اندیشان مس فروخته است، آیا شما
این وضعیت را رصد نکردید؟ او در دهه 90 نیز پس از آنکه در دولت آقاي روحانی سمت می گیرد، بازماندگان، این شرکت را

 
ورشکسته اعلام می کنند و با هزینه گزاف به شرکت هاي مهم مس فروخته می شود. 

اقاي مطهري افزود: وزارت صمت آیا گره اي از کار مردم باز کرده است که بخواهد در این 7 ماه باقی مانده از دولت بتواند با فساد
مقابله کند یا گره اي از مشکلات مردم باز کند؟ متاسفانه نمایندگانی در مجلس نقش کدخدایی را براي ایشان بازي می کنند و در این

 
میان 3 پیشنهاد براي انصراف از مخالفت به بنده داده اند! 

نماینده مردم گرمسار در مجلس شوراي اسلامی به عضویت رزم حسینی در هیات مدیره شرکت همیار ماشین آسیا که واردکننده
ماشین هاي سنگین است، اشاره کرد و گفت: چطور کسی که به واردات ماشین آلات سنگین به کشور اعتقاد دارد، می تواند بحث
تولید داخلی و وزارتخانه صنعت را مدیریت کند؟ با انتخاب ایشان وضعیت مردم بدتر می شود. ما در شاه عبدالعظیم هم نمی توانیم
زندگی کنیم، اما ایشان چگونه با خانواده در کانادا زندگی می کند! رزم حسینی فساد هایی را نیز در زمان هاي مسئولیتش در وزارت

 
نفت داشته است. 

 
رزم حسینی: تأمین کالا هاي اساسی مردم در اولویت است 

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود براي این وزارتخانه گفت: تأمین کالا هاي اساسی مردم در اولویت است

 
لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی انجام خواهیم داد. 

علیرضا رزم حسینی در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی در توضیح برنامه هاي خود براي فعالیت در این وزارتخانه تصریح
کرد: هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را گرامی می داریم و بر شهیدان انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین حرم درود می
فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي احترام می کنم و آرزوي سلامت و طول عمر براي رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از

 
ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و رئیس مجلس براي برگزاري این نشست تقدیر و تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صنعت تهیه کرده ام که تأمین کالا هاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آن ها در اولویت این برنامه ها قرار

 
گرفته است. 



وزیر پیشنهادي صمت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالا هاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی اظهار کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالا هاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده است. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحد هاي صنعتی، احیاي واحد هاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحد هاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می دانند. 

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود، استخراج و
بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري کمیسیون صنایع

 
پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی داریم که چنانچه

 
نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر پیشنهادي صمت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري انجام شود

 
و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آن ها پولشویی می کنند و قانون اجازه برخورد با آن ها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیند هاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشور هاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالا هاي ضروري وارد
می شود، همچنین جلوگیري از واردات کالا هایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشور هاي همسایه در دستور کار



 
قرار خواهد گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازار هاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این بازار
ها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی خواهد
شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قرارداد هاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی از

 
برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضا هاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 

وزیر پیشنهادي صمت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی است و
بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه مدیریت
جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح بندي.
همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف امضا

 
هاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضا هاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي

 
این کار هزینه کنی، زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت، زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران پاکدست

 
امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. br/ وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد
و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد، زیرا این دستگاه ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب

 
در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر پیشنهادي صمت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین نظرخواهی
و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت، زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري اجتناب

 
ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 



رزم حسینی در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله

 
ها را فتح کند. 

وي گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با نمایندگان از اموري است که در

 
وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت، زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

وزیر پیشنهادي صمت اظهار کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ

 
اقتصادي همه باید به همدیگر کمک کنند. 

رزم حسینی گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم، اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این

 
روحیه پیشنهاد تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وي ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و هم اکنون معیشت مردم
مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد ارتقاء رتبه هاي کسب و کار

 
باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید

 
وزارت شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 

رزم حسینی افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و

 
همه چیز شفاف باشد. 

وي تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود، زیرا در این زمینه داراي تجربه بودم و

 
از کف بازار رشد کردم. 

 
وزیر پیشنهادي صمت گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

رزم حسینی بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در
زمان تصدي استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها

 
آشنا شدم. 

وي گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی در سال 92 استعفا دادم؛

 
هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در زندگی من وارد نشده است. 

وي خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر اموري است که

 
وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم، گفت:



براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را از کرمان آغاز کرده ایم، نمایندگان با

 
آقاي سعیدي کیا رئیس وقت بنیاد مستضعفان تماس بگیرند و بپرسند مبتکر قلعه گنج چه کسی بود. 

وي با اشاره به اینکه قلعه گنج یکی از افتخارات جمهوري اسلامی است، ادامه داد: مقام معظم رهبري 3 نوبت فرمودند اقدامات خوبی
در قلعه گنج صورت گرفته، اي کاش رسانه ها می توانستند آن را منعکس کنند، با این سبک می توان کشور را اداره کرد. این شیوه به

 
کرمان و خراسان رضوي نیز تعمیم داده شده است. 

وي با بیان اینکه برنامه دوم تقدیم شده، مشروط بر اینکه اگر مقامات محلی، استانداران، ائمه جمعه استان و مسئولین قوه قضائیه

 
درخواست کنند وزارت صمت وظیفه خود می داند نسبت به اجراي مسئولیت اجتماعی همکاري کند. 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه حجم سرمایه گذاري در استان خراسان رضوي 90 هزار میلیارد تومان
موافقت نامه سرمایه گذاري بوده که 30 درصد آن وارد استان شده است، ادامه داد: من هیچ زمانی نخواستم از خود دفاع کنم، امروز

 
مجبورم، ما خانواده اي بوده ایم با 5 برادر، که هر 5 برادر در جبهه حضور داشته و 4 نفر از آن ها جانباز هستند. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه رانت اقتصادي نبرده ام و اعتقاد داشتم که مسلمانان و ایرانیان باید متمکن و متدین باشند، عنوان کرد:
چنانچه رأي اعتماد از مجلس کسب کنم با قدرت به موضوعات و مشکلات ورود می کنم، وزارت صمت فرمانده خط مقدم جنگ

 
اقتصادي است از نمایندگان خواستار پشتیبانی در این جنگ هستیم. 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در پایان خاطرنشان کرد: اطلاعاتی که به دست برخی از نمایندگان مخالف رسیده ناقص است،
مرا در مقابل فشار هاي حداکثري با رأي حداکثري بفرستید تا در این شرایط در مقابل دشمنان با قدرت عمل کنم.



تعامل مرزبانان و مرزنشینان قشم تقویت می شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/07/08

سرهنگ مهدي مرادپور ظهر امروز در گفت وگو با خبرنگار
فارس در قشم، اظهار داشت: تعامل و همکاري نیروهاي
دریابانی با مردم مرزنشین یکی از اولویت هاي پایگاه

 
دریابانی قشم است. 

وي افزود: مرزنشینان نقش بسزایی در موفقیت و تحقق
وظایف مرزبانان دارند و از این رو باید انسجام و همکاري
این دو قشر براي حراست از حدود مرزي و مقابله با

 
متخلفان تقویت شود. 

فرمانده پایگاه دریابانی قشم تصریح کرد: بخش عمده جزیره نشیان قشم به شغل شریف صیادي اشتغال دارند و اجازه نخواهیم داد این

 
جمع پرشمار فداي تخلف عده اي اندك شوند. 

مرادپور ادامه داد: برگزاري نشست هاي مردمی و برقراري ارتباط چهره به چهره با مردم ساحل نشین در سطح جزیره قشم از

 
مهمترین برنامه هاي پایگاه دریابانی قشم است. 

 
وي اضافه کرد: تقویت همکاري و تعامل مرزبانان با مرزنشینان در مبارزه با قاچاق نیز بسیار موثر و کمک کار خواهد بود. 

به گزارش فارس، سرهنگ «مهدي مرادپور» از 23 شهریورماه 1399 فرماندهی پایگاه دریابانی شهرستان قشم را بر عهده دارد و پیش

 
از آن به عنوان فرمانده پایگاه دریابانی شهرستان «ابوموسی» انجام وظیفه می کرد. 

انتهاي پیام/88050



بدهی مالی، بیشترین گرفتاري واحدهاي تولیدي همدان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/07/08

به گزارش خبرگزاري فارس از همدان ظاهر پورمجاهد ظهر
امروز در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان
همدان با بیان اینکه حمایت و پشتیبانی از تولید و اشتغال
در اولویت قرار دارد اظهار کرد: در این جلسه مسائل و
مشکلات چند واحد تولیدي مورد بحث و بررسی قرار
گرفت و در اسرع وقت مشکلات این واحدها رفع خواهد

 
شد. 

وي افزود: از تمام ظرفیت هاي استان در مسیر حفظ اشتغال موجود و ایجاد فرصت هاي شغلی جدید استفاده می کنیم تا اهداف

 
جهش تولید محقق شوند. 

رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان همدان گفت: بیشترین مسائل و گرفتاري هاي واحدهاي تولیدي در استان بدهی هاي

 
مالی است گفت: این مشکل باید از مسیر قانونی حل شود. 

وي تاکید کرد: در سال 98 تا کنون تعداد زیادي از  واحدهاي صنعتی در استان که تعطیل شده بودند با حمایت دولت به چرخه تولید

 
برگردانده شدند. 

پورمجاهد در پایان سخنانش بیان کرد: به منظور احیاي واحدهاي تولیدي و حفظ اشتغال حمایت و پشتیبانی هاي دولت در این

 
زمینه ادامه خواهد داشت. 

انتهاي پیام/89033/



آگهی هاي استخدام برق 8 مهر 99

منبع: برق نیوزشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/07/08

آگهی هاي استخدامی برق 8 مهر 99 (کارشناسی و کاردانی) در بخش هاي مختلف در این قسمت بصورت یکجا جمع آوري
شده است. می توانید همه را یکجا مشاهده نمایید. امکان تماس یا ارسال رزومه در روز هاي بعد نیز وجود دارد

 
شرکت بتاسرآمد از نفرات متخصص جهت رده هاي شغلی ذیل دعوت به همکاري می نماید: 

 
1 طراح مدار، مسلط به آلتیوم 

 
 .AVR 2 برنامه نویس حرفه اي میکروکنترلر

 
3 متخصص آزمایشگاه قطعات الکترونیک (تسلط و شناخت عملکرد قطعات) 

 
حداقل 2 سال سابقه مرتبط (سوابق خودرویی در اولویت می باشد) 

 
ساکن غرب تهران (محدوده کاري کیلومتر 11 جاده مخصوص) 

 
واجدین شرایط لطفا رزومه خود را ایمیل نمایند 

 
در موضوع ایمیل رده شغلی ذکر گردد. 

 
تلفن همراه: 09124853998 

 
 projeelectronic@gmail.com :ایمیل

 
گرایش الکترونیک یا کنترل 

 
زمینه فعالیت سیستم کنترل و ابزار دقیق در حوزه نفت و گاز و پتروشیمی 

 
آشنا به زبان انگلیسی 

 
آشنا به کامپیوتر و نرم افزار آفیس و اتوکد 

 
دقیق و فعال 

 
تلفن همراه: 09108345581 

 
 career.hr95@gmail.com :ایمیل

 
طراح و ناظر پایه 1 و ارشد معماري، برق و مکانیک جهت عضویت در هیات مدیره شرکت معتبر مشاور مسئولیت محدود 

 
طراح و ناظر پایه 2 و 3 معماري، برق و مکانیک جهت عضویت در هیات مدیره شرکت معتبر مشاور مسئولیت محدود 

 
ناظر پایه 3 معماري، برق و مکانیک جهت عضویت در هیات مدیره شرکت معتبر مشاور مسئولیت محدود 

 
تلفن: 09125390946، 09122339413، 77802914 

 
مهندسین داراي پروانه نظام مهندسی تمامی رشته ها جهت حقوقی کردن پروانه نظام مهندسی 

 
 44498346



 
مهندس برق داراي پروانه اشتغال به کار پایه 1، 2، 3 و ارشد جهت همکاري با شرکت حقوقی 

 
تلفن: 26217180، 22053596 

 
 (HiPot) مهندس الکترونیک قدرت مسلط به مدارات هاي پات

 
سایر توانمندي هاي مورد نیاز: برنامه نویسی، ARM STM32، برنامه نویسی اندروید، آلتیوم 

 
جهت پیشبرد یک پروژه صنعتی در حال ساخت به یک مهندس برق جهت طراحی و ساخت مدارات هاي ولتاژ (هاي پات) نیازمندیم 
هدف پروژه، تشخیص سوراخ در پوشش هاي لاستیکی می باشد که این امر توسط درایو هاي پات تا سطح ولتاژي نهایتا 5 کیلو ولت
صورت می گیرد. منظور از هاي پات، دستگاهی است که با تولید ولتاژ در سطوح مختلف (از 400 تا 5000 ولت بر حسب ضخامت
پوشش) در صورت وجود سوراخ بر روي پوشش لاستیکی نصب شده بر روي پایه فلزي که در حکم گراند سیستم است؛ با ایجاد یک

 
اسپارك (جرقه) مابین پراب هاي ولتاژ و گراند، وجود سوراخ را تشخیص داده و رله اي را فعال می سازد. 

 
پروژه مذکور ساخته شده است و در مرحله تست و راه اندازي می باشد. 

 
هدف از این آگهی جذب نیرویی توانمند براي همکاري در بخش الکترونیک پروژه می باشد. 

از افرادي که داراي توانمندي هاي مورد اشاره هستند و علاقه مند به همکاري در پروژه هاي صنعتی می باشند دعوت می گردد رزومه

 
کامل خود را به آدرس ایمیل: 

 
 Parse.Eng.Group@gmail.com

 
ارسال نمایند. 

 
مهندسین داراي پروانه نظام مهندسی پایه 3 اجرا جهت حقوقی کردن در زیرمجموعه هاي گروه مهندسی آژیراك 

 
گروه مهندسی آژیراك نزدیک به 10 سال تجربه در زمینه خدمات مهندسی و شرکت هاي حقوقی 

 
تضمین آزاد سازي پروانه سر موقع و بدون هیچ گونه مشکلات حقوقی و مالیاتی 

 
بهترین قیمت منصفانه 

 
تسویه نقدي 

 
تلفن همراه: 09124231383 

 
 shayacontrol@gmail.com جهت یک شرکت بازرگانی معتبر HMI و plc کارشناس فنی برق مسلط به برنامه نویسی

 
مهندس داراي پروانه 1 و 3 کلیه رشته ها جهت شرکت مشاور 

 
 ،77241486 ،09126866012

 
 09190773405

 
 salescv95@gmail.com :مهندس برق مسلط به طراحی تابلو هاي برق وزبان انگلیسی با 3 سال سابقه کارمرتبط؛ رزومه به

 
پروانه نظام مهندسی برق پ 3 جهت شرکت حقوقی معتبر 09124706281 

 
مهندس برق فروش 



 
 HMI و plc خانم مسلط به اتوماسیون صنعتی

 
جهت یک شرکت بازرگانی معتبر 

 
 shayacontrol@gmail.com

 
یک شرکت فنی مهندسی در محـدوده شـرق از تعـدادي تکنسیـن 

 
بـرق مکـانیـک با شرایط ذیل دعوت به همکاري می نماید: 

 
جوان، حداکثرسن تا 40 سال، فعال علاقمند به یادگیري و پیشرفت 

 
منظم درکار، توانایی انجام کار گروهی 

 
 88738501

 
تکنسین الکترونیک آقا جهت خدمات پس از فروش 77153009 

 
 h.rahimi.sh@gmail.com تکنسین برق و الکترونیک ازدنشگاه دولتی با 5 سال سابقه کار ارسال رزومه

 
استخدام تکنسین برق نیازمندیم تلفن: 44070773 

 
تکنسین الکترونیک یا برق 

 
 Shpardazeh@gmail.com :مسلط به مونتاژ و تست برد هاي الکترونیکی؛ ارسال رزومه

 
یک شرکت معتبــر تولیدي و صنعتی واقع در شهرك وردآورد 

 
(اتوبان تهران کرج) 

 
جهت تکمیل کادر فنی خود از فراد؛ ذیل دعوت به همکاري می نماید: 

یکنفر آقا جهت واحدتعمیرات و نگهداري داراي سابقه کار مفید آشنایی کامل با PLC و اتوماسیون هاي صنعتی هیدرولیک

 
وپنوماتیک 

 
علاقمندان میتوانند رزومه خود را به شماره 44987248 فاکس 

و یا با شماره 44986496 تماس حاصل فرمایند



گام موثر گروه هاي جهادي براي اشتغال زندانیان پس از آزادي

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان گفت: گروه هاي جهادي و سمن ها آمادگی دارند
براي مراقبت هاي پس از خروج، حرفه آموزي و اشتغال افراد بهبود یافته پیش قدم شوند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمان ، سیدمهدي قویدل، معاون اجتماعی و
پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان در
نشست مشترك با رییس بازداشتگاه موقت کرمان با اشاره
به اینکه در قانون اساسی براي قوه مجریه، قانون گذار و
قوه قضائیه تکالیفی معین شده است، گفت: این قوانین

 
داراي اهمیت بسیاري بوده و باید به عنوان مادر سایر قوانین اجرا شوند. 

او با اشاره به اینکه زندانی، مجرم و متهم شناخته شدن برخی افراد معلول علت هاي دیگر است، افزود: از یک سو نبود رعایت اصول
قانون اساسی و نبود توجه به تکالیف و از سوي دیگر نبود اشتغال این افراد، فقر فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي موجب شده فریب افراد

 
تبهکار را خورده و در نهایت زندانی شده اند. 

قویدل با اشاره به اصل 156 قانون که به پیشگیري و اصلاح مجرمان می پردازد، بیان کرد: توجه به تربیت و بازاجتماعی کردن افراد

 
زندانی، از اهمیت ویژه اي برخوردار است؛ اما بایستی با نگاه اصلاح گرایانه و کمک به توانمند سازي این افراد باشد. 

او بیان داشت: در حالی هزینه، وقت و امکانات زیادي براي نگهداري متهمان و مجرمان در بازداشتگاه و زندان صرف می شود که می
توان با هزینه بسیار کمتري به امر پیشگیري پرداخت، ضمن اینکه در زمینه مراقبت هاي بعد از خروج زندانیان برنامه هدفمندي
وجود ندارد و این امر باعث می شود تا زحمات پس از خروج هدر برود و فرد زندانی بار دیگر دچار چالش شود و با وجود چرخه ناقص
به زندان بازگردد؛ بنابراین در طبقه بندي متهمان بایستی براي هر کدام از آن ها برنامه هاي خاص مددکاري، آموزشی و مشاوره اي

 
اختصاص یابد. 

این مقام قضایی با اشاره به اینکه معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان، طرح هایی همچون هور
(هویت و رفتار) و هجرت را براي برخی متهمان جرایم سبک اجرا می کند، تصریح کرد: می توان با همکاري یکدیگر براي آگاه سازي
افراد تحت نظر طرح هایی را اجرا کرد، البته نباید ارتباط افراد با برنامه ها قطع شود به همین منظور این معاونت آمادگی دارد تیمی را

 
تشکیل دهد تا طرح هاي آموزشی کوتاه مدت، زودبازده و اثربخش اجرا شود. 

او به طرح مهاجر نیز اشاره و بیان کرد: این طرح مربوط به افراد درگیر اعتیاد است و با مراقبت هاي پله به پله و علمی از بازگشت



 
بیماران به اعتیاد جلوگیري می کند. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان تصریح کرد: معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم
دادگستري کل استان کرمان اقدام به شناسایی بیش از 300 سمن در استان کرمان کرده است و طبق دستورالعمل نحوه مشارکت
نهاد هاي مردمی با قوه قضائیه، می توان از پتانسیل خیران، مصلحان و نهاد هاي مردمی به فراخور نیاز بهره برد، همچنین گروه هاي

 
جهادي و سمن ها آمادگی دارند براي مراقبت هاي پس از خروج، حرفه آموزي و اشتغال افراد بهبود یافته پیش قدم شوند. 

قویدل بیان کرد: زندان آیینه عملکرد جامعه است و می توان با تحلیل آسیب ها، معضلات و رفتار هاي افراد تحت نظر از سوي
مشاوران و مددکاران، نتایج این تحلیل ها را در اختیار کارشناسان قرار داد و با طرح موضوعات در شوراي پیشگیري از وقوع جرم،

 
براي این رفتار ها اقداماتی را تعبیه کرد. 

او اظهار کرد: پیشنهاد می شود علاوه بر تحلیل آسیب ها از افراد تحت نظر دلنوشته گرفته شود تا به صورت خودمانی و بدون واهمه

 
به بیان مشکلات، ضعف ها و پیشنهادات خود بپردازند چراکه این داده ها در امر پیشگیري و براي برنامه ریزي بسیار کارآمد است. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان پیشنهاد کرد: توصیه می شود در بحث مجازات هاي جایگزین
حبس، متناسب با شخصیت و جرم افراد مجازات در نظر گرفته شود به عنوان مثال در زمینه پرونده هاي بهداشتی به ویژه کرونا و

 
احتکارگران اقلام بهداشتی؛ این موضوع با تدبیر خاصی مورد توجه قرار گیرد. 

سلیمانی، رییس بازداشتگاه موقت کرمان نیز در این نشست با اشاره به اینکه در کنار برنامه هاي آموزشی، مهارت هاي زندگی نیز به
زندانیان آموزش داده می شود، گفت: البته در بعد فرهنگی و آموزشی در زندان یکسري کاستی ها وجود دارد که امیدواریم با همکاري

 
این معاونت جبران شوند. 

او افزود: به دلیل حضور کوتاه مدت افراد تحت نظر نمی توان در بحث اشتغال چاره اي اندیشید؛ اما دوره هاي آموزشی کوتاه مدت
حرفه آموزي در بازداشتگاه موقت برگزار می شود.



برگزاري جلسات دادگاه جرایم سیاسی در آبان/ اعلام احکام دادگاه هاي

مفاسد اقتصادي/ آخرین وضعیت پرونده رئیس سابق هلال احمر

منبع: مشرقشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/07/08

 
- سیاست 

غلامحسین اسماعیلی: برگزاري جلسات دادگاه جرایم سیاسی در آبان/ اعلام احکام دادگاه هاي مفاسد اقتصادي/ آخرین وضعیت

 
پرونده رئیس سابق هلال احمر 

سخنگوي دستگاه قضا گفت: پرونده رئیس سابق هلال احمر در دادگاه
رسیدگی شده است. دادگاه بدوي حکم خود را صادر کرده و پرونده در

 
فرایند تجدیدنظر خواهی است. 

به گزارش مشرق، غلامحسین اسماعیلی سخنگوي دستگاه قضا در نشست
خبري خود با خبرنگاران رسانه هاي مختلف، اظهار کرد: امروز قوه قضائیه
نماد صلابت، قوت و اقتدار نظام و پشتیبان حقوق فردي و اجتماعی مردم
است و به همین جهت دشمن تصمیم گرفته این نقطه قوت را آماج حملات

 
ناجوانمردانه جنگ رسانه اي خویش قرار دهد. 

وي با بیان اینکه جنجال ها و هیاهوها در اراده ما براي مبارزه با مفسدین خللی ایجاد نخواهد کرد، ادامه داد: زمانی که مبارزه با فساد
و مفسدین در درون و بیرون قوه قضائیه را تشدید کردیم می دانستیم در برابر هر ضربه اي که به مفسدین وارد کنیم با تخریب و

 
حملات روبرو خواهیم بود. 

اسماعیلی با تأکید بر اینکه مسیر مبارزه با فساد متوقف شدنی نیست، گفت: تا قطع دست مفسدین این حرکت را پرشتاب ادامه

 
خواهیم داد. 

 
راهبرد قوه قضائیه اجراي عدالت و استقامت براي آن است 

سخنگوي قوه قضائیه با بیان اینکه امروز راهبرد قوه قضائیه جهاد و مقاومت است، اظهار کرد: راهبرد قوه قضائیه اجراي عدالت و
استقامت براي آن، مبارزه با فساد و حمایت از تولید و اشتغال، تأمین امنیت شهروندان و مجازات اخلالگران است و خطوط قرمز

 
ترسیم شده از ناحیه بیگانگان را به رسمیت نمی شناسیم. 

 
اعلام احکام جدید دادگاه هاي مفاسد اقتصادي 

اسماعیلی با اعلام احکام جدید دادگاه هاي مفاسد اقتصادي گفت: «قدرت احمدي» کارشناس حوزه معاونت امور صنایع وزارت صمت



به جرم مشارکت در اخلال در نظام تولید با اخذ رشوه به 10 سال حبس و «محمد حسن محمدي» کارمند وزارت صمت به تحمل 8
سال حبس و «مسعود رضا» معاون اداره صمت لرستان به تحمل 10 سال حبس و «محسن گودرزي نژاد» به تحمل 9 سال حبس

 
«ناصر شهبازي» کارمند اداره صمت لرستان به تحمل 6 سال حبس محکوم شده اند. 

 
توضیحات اسماعیلی پیرامون قانون کاهش حبس تعزیزي 

اسماعیلی در پاسخ به این سوال که قانون کاهش حبس تعزیزي چه تاثیري دارد گفت: تا امروز بیش از 100 هزار پرونده در اجراي

 
این قانون مورد بازنگري قرار گرفته است. 

وي با بیان اینکه جمعی از زندانیان با کاهش مجازات آزاد شدند، افزود: جمعی زودتر از موعد قبلی آزاد خواهند شد و تعدادي که هنوز
حکم حبس شان اجرا نشده بود با بازنگري پرونده ها براي آنها به جاي مجازات حبس ، مجازات جایگزین حبس در نظر گرفته شد و از

 
ورودشان به زندان جلوگیري شد. 

 
آخرین وضعیت پرونده رئیس سابق هلال احمر 

اسماعیلی پیرامون آخرین وضعیت پرونده رئیس سابق هلال احمر گفت: پرونده رئیس سابق هلال احمر در دادگاه رسیدگی شده است.

 
دادگاه بدوي حکم خود را صادر کرده و پرونده در فرایند تجدیدنظر خواهی است. 

 
راي پرونده پتروشیمی در حال نهایی شدن است 

سخنگوي دستگاه قضا پیرامون آخرین وضعیت پرونده پتروشیمی اظهار کرد: آخرین دفاعیات اخذ شد و تا امروز 700 صفحه راي

 
نوشته شده و همین میزان نیز باید نوشته شود؛ راي پرونده در حال نهایی شدن است. 

 
اولین جلسات دادگاه رسیدگی به پرونده هاي جرم سیاسی در آبان ماه را شاهد خواهیم بود 

اسماعیلی گفت: در ارتباط با جرم سیاسی رئیس قوه قضاییه بخشنامه اي صادر کردند و مطابق بخشنامه تعدادي از پرونده ها که می
توانست مصداق جرم سیاسی باشد کیفرخواست جرم سیاسی صادر شده است/ در آبان ماه اولین جلسات دادگاه مربوط به رسیدگی به

 
پرونده هاي جرم سیاسی را شاهد خواهیم بود. 

 
وضعیت پرونده هفت سنگان به کجا رسید؟ 

سخنگوي دستگاه قضا در مورد آخرین وضعیت پرونده هفت سنگان گفت: این پرونده در دادگاه رسیدگی هاي عمده آن انجام شده

 
است و تحقیقات تکمیل و آخرین دفاعیات اخذ شده است. 

وي افزود: در ارتباط با قضاتی که در این پرونده مطرح هستند این بخش به دادسراي انتظامی قضات ارسال شده است و دادگاه منتظر

 
دادسراي انتظامی قضات است. 

 
اقدامات دستگاه قضا در زندان ها براي رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی در ایام کرونا 



سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به این پرسش که «تاکنون چه تعداد از زندانیان به کرونا مبتلا شده اند؟» گفت: جمعیت ما در زندان

 
ها برخلاف برخی مراکز جمعیتی دیگر ثابت نیست، جمعیت زندان شناور است. 

وي با بیان اینکه جمعیت داخل زندان را سبک کردیم تا بتوانیم دستورالعمل هاي بهداشتی و فاصله گذاري ها را اجرایی کنیم، ادامه

 
داد: حتی اجازه ندادیم فردي مشکوك به کرونا هم بدون مراقبت بماند. 

 
ادامه رسیدگی به پرونده «امامی» در هفته آینده 

 
اسماعیلی در ارتباط با آخرین وضعیت پرونده امامی گفت: ادامه رسیدگی ها به پرونده امامی هفته آینده در دادگاه انجام خواهد شد. 

 
قوه قضاییه چه اقداماتی در وضعیت کرونا براي مقابله با فروشندگان مواد مخدر انجام داد؟ 

اسماعیلی در پاسخ به سوال خبرنگاري که پرسید «گفته می شود در وضعیت کرونایی، در مناطقی مانند هرندي و شوش، کلونی هاي
معتادین متجاهر و فروشندگان مواد مخدر به وجود آمده اند و موجب آزار و اذیت مردم شده اند. قوه قضاییه در این زمینه چه
اقداماتی انجام داده است؟» گفت: بعد از این گزارش دادسراي تهران با همت نیروي انتظامی به این موضوع ورود کردند و اقدامات

 
خوبی انجام شد. 

وي افزود: براي دفاع از حقوق مردم بیش از 900 نفر معتاد متجاهر و فروشنده مواد مخدر و سارق در این طرح دستگیر و به زندان

 
اعزام شدند. 

 
سخنگوي دستگاه قضا گفت: 21 منزل و 150 اتاقکی که پاتوق این افراد بود پلمب شد/ بیش از 149 کیلو مواد مخدر کشف شد. 

 
نیازمندي هایی را براي تبدیل استجازه به «قانون» تقدیم مجلس خواهیم کرد 

اسماعیلی در پاسخ به سوال خبرنگاري درباره «آخرین وضعیت استجازه دادگاه هاي ویژه مفاسد و آیین نامه اي که قرار بود رییس قوه
قضاییه امضا و تصویب کند و اینکه قرار بوده است که نیازمندي هایی از سمت قوه قضاییه به مجلس تقدیم شود تا استجازه تبدیل به
قانون شود» گفت: آیین نامه در ظرف کمتر از دو هفته از موافقت مقام معظم رهبري تدوین شد و به تصویب ریاست قوه قضاییه

 
رسیده است. 

وي افزود: پیش نویس متن مورد نیاز مجلس آماده شده است ودر اختیار نهادهاي ذیربط قرار گرفته و فرصت کوتاهی داده شده تا
نظرات کارشناسی خود را بدهند؛ در کمترین زمان و در ماه هاي آینده نیازمندي هاي قانونی را هم تقدیم مجلس خواهیم کرد.



معرفی 330 واحد تولیدي استان سمنان براي دریافت تسهیلات به بانک

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/07/08

تشنه دل گفت: 330 واحد تولیدي استان سمنان براي دریافت تسهیلات رونق تولید به ارزش 660 میلیارد تومان به بانک
هاي عامل معرفی شدند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سمنان، علی تشنه دل رئیس سازمان صنعت، معدن و
تجارت استان سمنان در جلسه کارگروه تسهیل و رفع
موانع تولید استان ضمن بیان اینکه در قالب تسهیلات
رونق تولید سال 99 در استان تاکنون 330 واحد در بخش
صنعت و کشاورزي به بانک هاي عامل معرفی شدند، اظهار

 
داشت: 660 میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید به این واحد هاي متقاضی پرداخت می شود. 

او بابیان اینکه از این تعداد، 149 طرح مبلغ 144 میلیارد و 200 میلیون تومان تسهیلات دریافت کردند، افزود: 180 طرح در قالب

 
تسهیلات رونق تولید سال جاري به منظور دریافت 317 میلیارد تومان تسهیلات در بانک ها در دست بررسی است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان با تأکید بر اینکه طی سال گذشته 200 واحد در بخش صمت و 418 واحد در
بخش کشاورزي براي دریافت تسهیلات رونق تولید 98 به بانک هاي عامل معرفی شدند، خاطرنشان کرد: پرداخت 20 هزار و 719

 
میلیارد ریال تسهیلات رونق تولید در دستور کار است. 

تشنه دل با اشاره به اینکه از این تعداد 368 طرح مبلغ 12 هزار و 156 میلیارد ریال تسهیلات تاکنون دریافت کردند، یادآور شد:

 
250 طرح به منظور دریافت 8 هزار و 563 میلیارد ریال تسهیلات در بانک ها در دست بررسی است. 

او بابیان اینکه طی بازرسی هاي انجام شده از هفت واحد تولیدي که تسهیلات از بانک هاي عامل دریافت کردند، 48 نفر اشتغال
جدید در این واحد ها ایجادشده است، گفت: در بخش تسهیلات بند الف تبصره 18 نیز 57 واحد تولیدي مبلغ سه هزار و 157

میلیارد ریال تسهیلات دریافت کردند.



هفت مگاوات به میزان تولید برق در آذربایجان غربی اضافه شد

منبع: شبستانشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/07/08

اکبر حسن بگلو گفت: با حضور وزیر نیرو و افتتاح نیرو گاه در آذربایجان غربی، هفت مگاوات به میزان تولید برق در استان
اضافه شد.

اکبر حسن بگلو گفت: با حضور وزیر نیرو و افتتاح نیرو گاه در آذربایجان غربی، هفت مگاوات به میزان تولید برق در استان اضافه

 
شد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از ارومیه، «اکبر حسن بگلو» در
حاشیه راه اندازي نیروگاه بخش خصوصی شرکت فراز انرژي
سهند که امروز(8شهریور) با حضور وزیر نیرو برگزار شد، گفت:
شرکت فراز انرژي سهند در شهرك صنعتی فاز سه ارومیه مجوز
پروانه احداث نیروگاه هفت مگاواتی را از شرکت توزیع نیروي
برق آذربایجان غربی دریافت کرده بود که تمامی مراحل بعدي را

 
پشت سر گذاشته و امروز با حضور وزیر نیرو راه اندازي شد. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق آذربایجان غربی افزود: شرکت توزیع نیروي برق آذربایجان غربی در راستاي تحقق رویکرد سال
هاي اخیر وزارت نیرو در حوزه خصوصی سازي و بهره گیري از توانمندي هاي بخش خصوصی، غیردولتی و ایجاد شرایط براي جذب

 
سرمایه گذاري بخش خصوصی در صنعت برق،پروانه هاي احداث مختلفی در حوزه فعالیت این شرکت صادر کرده است. 

 
وي تصریح کرد: مشارکت و سرمایه گذاري بخش خصوصی از اهداف توسعه صنعت برق است. 

این مسئول اضافه کرد: شرکت توزیع نیروي برق آذربایجان غربی در راستاي تحقق افزایش برق تولیدي از تمامی ظرفیت ها و

 
پتانسیل هاي موجود در این استان استفاده می کند. 

حسن بگلو با بیان اینکه در راستاي حمایت از تولید برق توسط بخش خصوصی و حمایت از تولید مولدهاي مقیاس کوچک از هیچ
کمکی دریغ نمی کند، گفت: امیدواریم بتوانیم با راه اندازي نیروگاه هاي متعدد در استان علاوه بر سرمایه گذاري زمینه هاي اشتغال

 
زایی را نیز فراهم آوریم. 

گفتنی است، بهره برداري از واحد شماره یک بخش بخار سیکل ترکیبی ارومیه، خط انهر- ارومیه گازي، خط تغدیه «خان تختی»،
احداث خط 230 کیلوولت در پست نیروگاه ارومیه، فاز اول توسعه بخش 400 کیلوولت پست نیروگاه ارومیه و نیروگاه مقیاس کوچک

از طرح هاي مورده بهره برداري است.



بیست و یکمین جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه منطقه آزاد قشم برگزار شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/07/08

خبرگزاري آریا - رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان
منطقه آزاد قشم گفت: جذب سرمایه و حضور سرمایه
گذاران اهمیت بالایی براي تولید، ایجاد اشتغال و آینده
اقتصادي این منطقه دارد و با برنامه ریزي باید به دنبال

 
جذب و حفظ سرمایه گذاران در جزیره باشیم. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی و امور
بین الملل سازمان منطقه آزاد قشم، حمیدرضا مومنی در
بیست و یکمین جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه این
سازمان، اظهار کرد: باید برنامه ریزي جهت هدایت سرمایه

 
گذاران براي فعالیت در بخش هاي مختلف اقتصادي این منطقه به صورت جامع و سیستمی اجرایی شود. 

وي ادامه داد: سرمایه گذاران، تولیدکنندگان و کارآفرینان پیشران هاي توسعه در مناطق آزاد هستند و باید طرح ها و برنام هاي

 
متنوعی جهت تکریم و ترغیب سرمایه گذاران و تولیدکنندگان جهت حضور فعال در منطقه آزاد قشم را تدارك ببینیم. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با اشاره به اهمیت بررسی وضعیت موجود در حوزه هاي مختلف سرمایه گذاري، تصریح کرد:
مدیریت جذب سرمایه گذاري و بازاریابی سازمان با هماهنگی و همکاري سایر بخش ها می تواند مقدمات جلب اعتماد سرمایه گذاران

 
را براي حضور در این منطقه فراهم کند. 

به گفته مومنی؛ ظرفیت ها و توانمندي هاي قشم هنوز به خوبی براي سرمایه گذاران و تولیدکنندگان داخلی و خارجی معرفی نشده و

 
با برنامه ریزي و تدوین طرح هاي مختلف می توان نتایج بهتري را کسب کرد که موجب افزایش اشتغال در جزیره شود. 

وي با بیان اینکه منطقه آزاد قشم آماده هرگونه سرمایه گذاري در بخش هاي مختلف است، افزود: فرصت هاي فراوانی براي توسعه
اقتصادي در جزیره قشم وجود دارد و امیدوار هستیم که فرصت ها و اولویت هاي سرمایه گذاري با معرفی شرایط را براي جذب

 
سرمایه و حضور سرمایه گذاران جدید تسهیل کند 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم خاطرنشان کرد: با ایجاد شفافیت و کاهش بروکراسی پیچیده اداري و استفاده از سامانه هاي جدید

 
می توان خدمات بهتري را به سرمایه گذاران و مراجعان ارائه داد. 

در ابتداي این جلسه عابدین سعادتفر معاون توسعه مدیریت سازمان منطقه آزاد قشم به ارایه گزارشی از روند اجرایی شدن مصوبات

 
جلسات قبلی شوراي برنامه ریزي و توسعه این سازمان پرداخت. 

در ادامه مرتضی شیخ زاده معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آزاد قشم گزارشی پیرامون آخرین آمار و اقدامات

 
صورت گرفته در این منطقه در راستاي مقابله با شیوع ویروس کرونا ارائه کرد. 

در بخش دیگري از این جلسه محرم بهاروند معاون فنی و زیربنایی سازمان منطقه آزاد قشم به ارائه مطالبی پیرامون برآیند و
پیامدهاي مکانیزه شدن فرآیندها ارائه کرد. وي ساماندهی، کاهش بروکراسی اداري، صرفه جویی در وقت و ارائه بهتر خدمات به

 
مراجعان را نتیجه استفاده از سامانه هاي مختلف در مدیریت هاي مختلف این معاونت دانست. 

بررسی گزارش سوئکو با مطالعات موردي در حوزه کشاورزي و دامپروري توسط منصور آزاد سرپرست اداره شیلات و کشاورزي سازمان



 
منطقه آزاد قشم بخش دیگري از برنامه هاي بیست و یکمین جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه بود. 

در ادامه محمدرضا عباسی مدیر فناوري اطلاعات و ارتباطات سازمان منطقه آزاد قشم مطالبی را پیرامون معرفی و نحوه عملکرد
سامانه جامع انبارها ارائه و ساماندهی تمامی انبارهاي موجود در منطقه، مدیریت و رهگیري کالاها و همچنین ایجاد شفافیت و ارائه

 
گزارش هاي لازم را به عنوان نقاط قوت این سامانه مطرح کرد. 

در بخش دیگري از این جلسه علیرضا امري کاظمی مدیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري سازمان منطقه آزاد قشم به
مناسبت هفته گردشگري گزارشی پیرامون برگزاري مسابقه عکاسی ژئوپارك جهانی قشم ارائه کرد. همچنین شیخ زاده معاون
فرهنگی، اجتماعی و گردشگري توضیحاتی را پیرامون افتتاح مرکز مردم شناسی و میراث ناملموس خلیج فارس در روستاي سلخ

 
مطرح نمود. 

در بخش پایانی از بیست و یکمین جلسه حسین مرادي مدیر روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد قشم به ارائه گزارشی
از حضور اعضاي کمیسیون اقتصادي مجمع تشخیص مصلحت نظام طی روزهاي گذشته در جزیره پرداخت. وي همچنین درباره شیوه
اطلاع رسانی صورت گرفته و گردش اخبار مربوط به افتتاح پروژه هاي قشم توسط رییس جمهور به صورت ویدئوکنفراس در رسانه ها

 
توضیحاتی را مطرح نمود. 

در پایان نیز مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با اهداي لوح سپاس به مدیر روابط عمومی و امور بین الملل از تلاش هاي صورت
گرفته توسط مجموعه مدیریت روابط عمومی در راستاي اطلاع رسانی اقداماتُ معرفی دستاوردهاي سازمان منطقه آزاد قشم با

 
استفاده از بروزترین تکنولوژي در رسانه هاي دیداري و فضاي مجازي تقدیر کرد. 

در حاشیه این جلسه همچنین از طرح مجموعه شهري زادبوم در شهر قشم توسط حمیدرضا مومنی رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل

 
سازمان منطقه آزاد قشم با حضوري جمعی از معاونین و مدیران این سازمان رونمایی شد. 

همچنین در حاشیه بیست و یکمین جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه سازمان منطقه آزاد قشم از کتاب ""گنز بپو"" (گنج
پدربزرگ) به نویسندگی حاج محمد زبیري با حضور حمیدرضا مومنی رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم و

جمعی از معاونین و مدیران این سازمان رونمایی شد.



گمانه زنی ها در پرونده زم قابل اعتماد نیست/ حکم بدوي پرونده رئیس سابق

هلال احمر صادر شده است

منبع: رویداد 24شماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/07/08

سخنگوي قوه قضاییه با تاکید بر تداوم مبارزه با فساد گفت: جنجال و هیاهو در اراده دستگاه قضا براي مبارزه با مفسدان
خللی ایجاد نمی کند و مسیر مبارزه با قاطعیت و قوت تا قطع دست مفسدان ادامه دارد.

رویداد24 غلامحسین اسماعیلی در سی وچهارمین نشست
خبري خود افزود: گرامی می داریم هفته دفاع مقدس و یاد
و خاطره شهداي دفاع مقدس، شهداي مدافع حرم، سردار
جاودانه دفاع مقدس، دفاع از حرم، حقوق بشر و مردم
مظلوم منطقه سردار شهید سلیمانی و در برابر سرو قامتان
دفاع مقدس، ایثارگران، جانبازان و خانواده هاي محترم

 
آنان درود می فرستیم. 

ویبا بیان اینکه درس دفاع مقدس درس مقاومت است، اظهار داشت: پیروزي ما در دفاع مقدس نتیجه مقاومت و مردمی بودن دفاع

 
بود و بر این باوریم تا این دو مولفه در مردم و مسئولان باشد، مکانیسم ماشه که هیچ همه توطئه ها محکوم به شکست است. 

سخنگوي قوه قضاییه افزود: قوه قضاییه در دوران اخیر در سه گانه مبارزه قاطع با مفاسد اقتصادي، حمایت از تولید و اشتغال، تامین
امنیت شهروندان و مقابله با اراذل و اوباش و اخلالگران در سلامت و امنیت جامعه توفیقات خوبی بدست آورده و سرمایه اجتماعی

 
مناسبی براي نظام تحصیل کرده و امید هوایی در جامعه ایجاد که دشمنان نظام و انقلاب را عاصی کرده است. 

وي ادامه داد: اکنون قوه قضاییه جمهوري اسلامی ایران نماد صلابت، قوت و اقتدار نظام و پشتیبان حقوق فردي و اجتماعی ملت است

 
و به همین جهت دشمن تصمیم گرفته این قوت ها را مورد هجمه قرار دهند. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: مانی که مبارزه با فساد و مفسدان در درون و بیرون قوه قضاییه را تشدید کردیم می دانستیم در برابر هر

 
ضربه اي که وارد کنیم با هجمه ها و حملات و تخریب ها مواجه خواهیم شد. 

اسماعیلی اظهارداشت: امروز راهبرد قوه قضاییه راهبرد جهاد، مقاومت، اجراي عدالت و استقامت بر عدالت، مبارزه با فساد، حمایت از
تولید و اشتغال، تامین امنیت شهروندان و مجازات متجاوزان است و در این مسیر کوتاه نمی آییم و خطوط قرمز ترسیم شده بیگانگان

 
را به رسمیت نمی شناسیم. 

 
وي با اشاره به فرمایش شهید بهشتی گفت: خطاب به دشمنان و بیگانگان می گوییم از ما عصبانی باش و از این عصبانیت بمیر. 



احکام اخیر دادگاه هاي ویژه سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین احکام صادره از دادگاه هاي ویژه مفاسد اقتصادي
اظهارداشت: در احکام جدیدالصدور قدرت احمدي کارشناس حوزه معاونت حوزه صنایع وزارت صمت به جرم مشارکت در اخلال نظام
تولید با اخذ رشوه به مبلغ 10 میلیارد ریال به 10 سال حبس تعزیري، استرداد مبلغ یاد شده به نفع دولت، تحمل شلاق و انفصال

 
دائم از خدمات دولتی محکوم شده است. 

وي ادامه داد: همچنین در پرونده بانک سرمایه مجید عادلیان به جرم اخلال در نظام اقتصادي به 10 سال حبس تعزیري، شلاق و
محرومیت از استخدام در دستگاه هاي دولتی و رد اصل مال به میزان هزار و 390 میلیارد ریال محکوم شده و احسان خادم به جرم
مشارکت در جرم به پنج سال حبس و شلاق و رد اصل مال به بانک سرمایه محکوم شده که در هر دو مورد مبلغ بیش از هزار میلیارد

 
ریال به بانک سرمایه مسترد شده است. 

حکم بدوي پرونده رئیس سابق هلال احمر صادر شده است سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره پرونده رئیس سابق هلال

 
احمر گفت: این پرونده در دادگاه رسیدگی و حکم بدوي صادر شده است. 

 
وي ادامه داد: این پرونده در فرایند تجدید نظر خواهی است و به لحاظ اینکه حکم قطعی صادر نشده از بیان جزییات معذورم. 

دادنامه پرونده پتروشیمی در حال تدوین است سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده پتروشیمی

 
گفت: پرونده معروف به پتروشیمی در ماه هاي گذشته برگزار، آخرین دفاع اخذ و جلسات دادرسی برگزار شد. 

اسماعیلی اظهار داشت: ما هم انتظار داشتیم راي تا الان صادر شده باشد، اما طبق آخرین صحبتی که با رییس دادگاه داشتم در حال

 
تدوین دادنامه هستند. 

وي با اشاره به گستردگی و ابعاد کارشناسی این پرونده افزود: رییس دادگاه گفت که تا امروز 700 صفحه راي نوشته شده و شاید

 
همین مقدار باقی مانده باشد بنابراین این پرونده سنگین است و حکمی بالغ بر هزار صفحه صادر خواهد شد. 

پرونده هاي سخنگوي دستگاه قضا در خصوص آخرین وضعیت پرونده هاي شرکت هاي خودرویی گفت: پرونده مفتاح رهنورد، عظیم

 
خودرو و رامک خودرو جز پرونده هاي کثیرالشاکی است که با دستور رئیس قوه قضائیه این پرونده ها در اولویت رسیدگی قرار دارد. 

وي اظهار داشت: جلسه بعدي دادگاه عظیم خودرو فردا (چهارشنبه) برگزار می شود و تا پایان مهر حکم صادر می شود. پرونده رامک

 
خودرو و مفتاح، چون در دهمین شعبه در حال رسیدگی است، آبان ماه تعیین وقت شده است. 

سخنگوي قوه قضاییه با اعلام احکام جدید دادگاه هاي مفاسد اقتصادي گفت: «محمد حسن محمدي» کارمند وزارت صمت به تحمل
هشت سال حبس و «مسعود رضا» معاون اداره صمت لرستان به تحمل 10 سال حبس و «محسن گودرزي نژاد» به تحمل 9 سال

 
حبس و «ناصر شهبازي» کارمند اداره صمت لرستان به تحمل 6 سال حبس محکوم شده اند. 

آخرین وضعیت پرونده رئیس سابق سازمان خصوصی سازي اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره پرونده رئیس سابق سازمان خصوصی
سازي گفت: پرونده فرد مذکور به دادگاه ارسال شده و نواقصی داشته است؛ پرونده براي رفع نقص به دادسرا ارجاع شد و باز به دادگاه

 
ارسال شده است؛ به زودي تعیین وقت و رسیدگی خواهد شد. 



آخرین وضعیت پرونده اکبر طبري سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده اکبر طبري گفت: در این
پرونده افراد متعددي مطرح هستند؛ در مورد 22 نفر کیفرخواست صادر شده بود که دادگاه براي 17 نفر راي صادر کرده و براي پنج

 
متهم دیگر که عمده آن ها خارج از کشور هستند راي نداده است. 

وي ادامه داد: همچنین بخش دیگري از این پرونده براي تعدادي از متهمان در دادسرا است و منتظر تصمیم نهایی دادسرا هستیم تا

 
چنانچه دادسرا کیفرخواست صادر کند در دادگاه رسیدگی شود. 

سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده محمد امامی در دادگاه گفت: این پرونده هفته آینده در دادگاه

 
رسیدگی می شود. 

گمانه زنی ها در پرونده زم قابل اعتماد نیست سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده روح االله زم گفت:
این پرونده ویژه است؛ مطمئن باشید بعد از قطعیت دادنامه و وصول پرونده در دادسرا حتما از مراجع رسمی آخرین وضعیت پرونده

 
اعلام می شود. 

اسماعیلی خاطرنشان کرد: گمانه زنی ها در این پرونده قابل اعتماد نیست و این پرونده هم پرونده اي نیست که به سرانجام برسد و

 
مراجع رسمی اعلام نکنند. 

حتی اجازه ندادیم یک فرد مشکوك کرونا در زندان ها بماند سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوال ایرنا مبنی بر اینکه با وجود همه
تدابیر و اقدامات پیشگیرانه در زندان ها تا کنون چند نفر در زندان ها به کرونا مبتلا شده اند، گفت: بهترین و دقیق ترین اجرا هاي
دستورالعمل هاي وزارت بهداشت و ستاد مقابله با کرونا را در زندان ها عملیاتی و اجرا کردیم و به گونه اي رفتار کردیم که در زندان
هایی که خواه ناخواه با تراکم و ارتباط زندانیان با یکدیگر مواجه بودیم و با جمعیت ثابت مواجه نبودیم، به گونه اي رفتار کنیم که در
اعطاي مرخصی ها به زندانیان و سبک کردن جمعیت داخل زندان، پیشگام باشیم. وي ادامه داد: در دو جلسه اخیر ستاد ملی مقابله با
کرونا گزارش اقدامات سازمان زندان ها ارائه شده است و امروز قوه قضاییه کارنامه موفقی دارد؛ حتی اجازه ندادیم یک فرد مشکوك در

 
زندان ها بماند. 

 
اسماعیلی تاکید کرد: تدابیر ما به گونه اي است که مشکلی در این خصوص در زندان ها نداریم. 

پرونده ویلموتس در حال بررسی است سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده ویلموتس و هشت متهم
این پرونده گفت: ورود دستگاه قضا ورود به مسائل مجرمانه نه مسائل ورزشی است، گزارشی مطرح شده و در حال بررسی هستیم و

 
بررسی هاي ما هنوز به نتیجه قاطعی نرسیده است. 

 
اسماعیلی اظهارداشت: تحقیقات ما درخصوص مسائل کیفري است نه ورزشی و به تصمیم زیرمجموعه هاي ورزشی کاري نداریم. 

دستگیري 900 معتاد و سارق در منطقه شوش و هرندي سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره اینکه به خاطر کرونا تراکمی
از معتادان و مواد فروشان در جنوب تهران (شوش و هرندي) پدید آمده و مردم ساکن منطقه را با مشکلاتی مواجه کرده، گفت:
گزارشی از جولان معتادان و فروشندگان مواد مخدر در شوش و هرندي به ما رسید و گفته می شد به خاطر کرونا برخی از طرح هاي

 
جمع آوري معتادان سست شده و شاید این حرف بی ربط نبود. 



وي ادامه داد: دادسراي تهران و فرماندهی انتظامی تهران به این موضوع ورود کردند و بیش از 900 معتاد متجاهر و فروشنده مواد

 
مخدر در این طرح دستگیر و به زندان ها اعزام شدند. 

اسماعیلی افزود: 21 باب منزل و پاتوق پلمب و 150 اتاقک مربوط به این افراد هم شناسایی و 149 کیلو مواد مخدر کشف شد و بیش

 
از 900 نفر معتاد و سارق و توزیع کننده مواد مخدر دستگیر شدند و به زندان ها رفتند. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: همچنین طرحی هم از ناحیه دادسراي انقلاب پیرامون شرح باب وظایف براي برخی سازمان ها تدوین

 
شده است تا این مناطق تحت نظارت باشد. 

ادامه دارد...



برگزاري اولین دادگاه هاي مربوط به جرم سیاسی در آبان ماه + جزئیات

منبع: نامه نیوزشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/07/08

سخنگوي قوه قضاییه گفت: در آبان ماه اولین دادگاه هاي مربوط به جرم سیاسی را شاهد خواهیم بود و این بیانگر این است
که قوه قضائیه آمادگی رسیدگی موارد در چارچوب قوانین را دارد.

به گزارش نامه نیوز، غلامحسین اسماعیلی در نشست خبري امروز با خبرنگاران ضمن گرامی داشت فرا رسیدن هفته دفاع
مقدس و یاد و خاطره شهید سردار شهید سلیمانی، گفت: درس دفاع مقدس درس مقاومت است و درسی که انسان ساز و فرهنگ ساز
و مکتب آفرین است. پیروزي ما در دفاع مقدس نتیجه دو مولفه مقاومت و مردمی بودن دفاع بود و براین باوریم تا این دو مولفه در
مردم و مسئولان باشد مکانیسم ماشه که هیچ بلکه جنگ تمام عیار اقتصادي و رسانه اي و همه توطئه هاي دشمنان این نظام و

 
انقلاب محکوم به شکست است. 

وي تاکید کرد: امروز قوه قضاییه ایران نماد صلابت و قوت و پشتیبان حقوق فردي و اجتماعی مردم است و به همین جهت دشمن
تصمیم گرفته این نقطه قوت را اماج حملات جنگ رسانه اي خویش قرار دهد. این روزها شاهد امپراطوري استکبار علیه قوه قصاییه
هستیم. جنجال ها و هیاهوها در اراده ما براي مبارزه با فساد مفسدین خللی ایجاد نخواهد کرد و مسیر مبارزه با فساد متوقف شدنی
نیست بلکه تا قطع دست مفسدین این حرکت پرشتاب و با قاطعیت ادامه می دهیم و امروزه راهبرد قوه قضاییه راهبرد جهاد و
مقاومت و اجراي عدالت و مبارزه با فساد و حمایت از تولید و اشتغال و تامین امنیت شهروندان و مجازات متجاوزین و اخلالگران است

 
و در این مسیر کوتاه نخواهیم آمد. خطوط قرمز بیگانگان را به رسمیت نمی شناسیم و مسیرمان را ادامه می دهیم. 

اسماعیلی ادامه داد: دوره فعلی قوه قضائیه دوره تحول است و به دنبال مبارزه با مفاسد دانه درشت اقتصادي و تأمین امنیت شهروندان
و مبارزه با اخلال کنندگان سلامت جامعه است و در این زمینه توفیقات خوبی حاصل کرده است. این توفیقات دشمنان نظام را

 
عصبانی کرده است. 

اسماعیلی افزود: وقتی مبارزه با فساد را تشدید کردیم می دانستیم با هر ضربه، با حملات و هجمه ها رو به رو خواهیم شد و این

 
جنجال ها و هیاهو در اراده قوه قضائیه تأثیري ندارد. 

وي ادامه داد: دادگاه هاي ویژه اقتصادي با استجازه از رهبري به کار خود ادامه می دهند و در روزهاي اخیر احکام متعددي را از این

 
دادگاه ها داشتیم. 

وي افزود: در احکام جدیدالصدور قدرت احمدي کارشناس حوزه معاونت حوزه صنایع وزارت صمت به جرم مشارکت در اخلال نظام
پولی وتولید با اخذ رشوه به 10 سال حبس تعزیري و تحمل شلاق و انفصال دایم از خدمات دولتی محکوم شده است. همچنین در
پرونده بانک سرمایه مجید عادلیان به جرم اخلال در نظام اقتصادي و پولی به 10 سال حبس تعزیري و شلاق و محرومیت از استخدام
در دستگاه هاي دولتی و رد اصل مال به میزان یک هزار و سیصد و 90 میلیارد ریال محکوم شده و همچنین احسان خادم شریک
جرم او به 5 سال حبس و شلاق و رد اصل مال در بانک سرمایه محکوم شده که در هر دو مورد مبلغ بیش از هزار میلیارد ریال به

 
بانک سرمایه مسترد شده است. 



اسماعیلی درباره پرونده رییس سابق هلال احمر گفت: پرونده رییس سابق هلال احمر در دادگاه رسیدگی شده و دادگاه بدوي حکم
صادر کرده و پرونده در فرایند تجدیدنظرخواهی است و چون حکم قطعی صادر نشده، از بیان اتهامات معذورم و بعد از قطعیت دادنامه

 
توضیحات ارائه خواهد شد. 

وي درباره پرونده پتروشیمی گفت: آخرین دفاع از متهمان اخذ شد و جلسات دادگاه به اتمام رسید و ان شاءاالله چند روز آینده دادنامه

 
به اتمام می رسد. با رییس دادگاه صحبت داشتم گفته که تا الان 700 صفحه راي نوشته و پرونده در حال نهایی شدن دادنامه است. 

سخنگوي دستگاه قضا در خصوص آخرین وضعیت پرونده هاي شرکت هاي خودرویی گفت: پرونده مفتاح رهنورد و عظیم خودرو و
رامک خودرو جز پرونده هاي داراي شکات متعدد است که با دستور رئیس قوه قضائیه این پرونده ها در اولویت قرار گرفت. جلسه
بعدي دادگاه عظیم خودرو فردا برگزار می شود و تا پایان مهر حکم صادر می شود. پرونده رامک خودرو و مفتاح هم آبان ماه تعیین

 
وقت شده است. 

اسماعیلی با اعلام احکام جدید دادگاه هاي مفاسد اقتصادي گفت: «محمد حسن محمدي» کارمند وزارت صمت به تحمل 8 سال
حبس و «مسعود رضا» معاون اداره صمت لرستان به تحمل 10 سال حبس و «محسن گودرزي نژاد» به تحمل 9 سال حبس و «ناصر

 
شهبازي» کارمند اداره صمت لرستان به تحمل 6 سال حبس محکوم شده اند. 

سخنگوي دستگاه قضا درباره آخرین وضعیت تبدیل استجازه به قانون گفت: در پیشنهادي که تقدیم رهبر معظم انقلاب کردیم، دو
تعهد یعنی تدوین آئین نامه جدید و تدوین نیازمندي هاي قانونی مان و ارائه به مجلس را براي خودمان مد نظر قرار دادیم. این نامه
دو هفته پس از تمدید استجازه تدوین شد و در رابطه با نیازمندي ها هم باید بگویم که احصا شده است و در ماه هاي آینده این

 
نیازمندي ها را تقدیم مجلس می کنیم. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره "سرنوشت پرونده فردي که مسئول خصوصی سازي ها بود" گفت: پرونده فرد مذکور به دادگاه
ارسال شده و دادگاه اشکالاتی را مطرح کرد و پرونده به دادسرا بازگشت و پس از رفع نقص به دادگاه بازگشته است. در رابطه با
خصوصی سازي ها ورود قوه قضائیه یک ورود جدي و توأم با راهکار بوده است. در رابطه با شرکت کشت و صنعت مغان هم منتظر نظر
هیأت داوري هستیم. تجدید نظر در رابطه با واگذاري ها هم منوط به این است به هیأت داوري ارجاع شود و یا بسته به ورود برخی

 
سازمان ها دارد. 

سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوال ایسنا مبنی براینکه پرونده اکبر طبري که به 31 سال حبس محکوم شده، اکنون در چه
وضعیتی است. قبلا گفتید اکبر طبري پرونده دومی هم در دادسرا دارد. این پرونده چیست؟ گفت: در این پرونده افراد متعددي در
مظان اتهام هستند. در این مورد براي 22 نفر کیفرخواست صادر شده و از این تعداد براي 17 نفر دادگاه راي صادر کرده و 5 نفر دیگر
هنوز رایشان صادر نشده که عمدتا در خارج از کشورند و وضعیت آنها اشتراکاتی با متهم اصلی پرونده دارد. این یک بخش از پرونده
است و یک بخش هم که راي صادرشده و بخش دیگر هم پرونده هنوز در دادسراست و افرادي هستند که هنوز دادسرا براي آنها
تصمیم نهایی نگرفته ودر مورد اتهامات آنها متهم اول سهم و مشارکتی دارد و با تصمیم دادسرا چنانچه به کیفرخواست شود دادگاه

 
رسیدگی می کند. 

وي افزود: بنابراین بخشی از پرونده در دادسراست و بخشی که دادگاه آمد براي 17 نفر راي صادر کرده و 5 نفر که یک نفر قاضی

 
منصوري فوت کرده و تعدادي هم در خارج از کشورند، دادگاه هنوز تصمیم نگرفته است. 



وي درباره اینکه احزاب چگونه افراد و مسئولان را باید امر به معروف کنند که مشمول جرم نشوند و اینکه جرم سیاسی چطور
رسیدگی خواهد شد؟ گفت: جرم سیاسی در دادگاه سیاسی و مطبوعاتی رسیدگی می شود و ریاست قوه اعلام کردند و بخشنامه اي
صادر کردند و مطابق بخشنامه تعدادي از پرونده هاي دادسرا برایشان کیفرخواست جرم سیاسی صادر شد و به دادگاه کیفري یک
ارسال شد. در آبان ماه اولین دادگاه هاي مربوط به جرم سیاسی را شاهد خواهیم بود و این بیانگر این است که قوه قضائیه آمادگی

 
رسیدگی موارد در چارچوب قوانین را دارد. 

سخنگوي قوه قضائیه افزود: امر به معروف و نهی از منکر جرم نیست که بخواهد سیاسی یا امنیتی باشد و همانگونه که جرم سیاسی با

 
امنیتی فرق می کند امر به معروف با ارتکاب جرم و تشویش اذهان عمومی فرق دارد. 

وي در خصوص آخرین وضعیت پرونده هفت سنگان گفت: این پرونده در دادگاه رسیدگی هاي عمده اش انجام شده است و در رابطه
با متهمان تحقیقات انجام شده است و در رابطه با قضاتی که در این پرونده مطرح هستند، این بخش از پرونده منتظر نظر دادسراي

 
انتظامی قضات است. 

این خبر تکمیل می شود.



تولید زیر چتر امید و تلاش

منبع: ایرناشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/07/08

سنندج - ایرنا - تولید، کار و اشتغال سه رکن اصلی و اساسی است که تحقق آن در یک واحد صنعتی یا یک مجموعه
کارگاهی مورد انتظار است ولی دستیابی به آن، نیازمند پشتکار، تلاش و امید است.

سنندج - ایرنا - تولید، کار و اشتغال سه رکن اصلی و
اساسی است که تحقق آن در یک واحد صنعتی یا یک
مجموعه کارگاهی مورد انتظار است ولی دستیابی به آن،

 
نیازمند پشتکار، تلاش و امید است. 

به گزارش ایرنا، واحدهاي تولیدي این روزها با همه
مشکلات پیش روي و برغم افزایش ناباورانه قیمت ها، مواد
اولیه مورد نیاز شان را محدود و با کیفیت نازل تر از قبل
تهیه می کنند، تا چرخ هاي تولید را بچرخانند و به آن

 
رونق دهند. 

کاهش مواد اولیه، تولید بسیاري از کالاهایی اساسی را تحت تاثیر قرار داده و این روزها با توجه به افزایش قیمت ارز، مشکلاتی براي
واحدهاي تولیدي ایجاد کرده و به تبع آن افزایش فشار اقتصادي و روانی به کارفرما، کاهش نیروي انسانی و افزایش ساعات کار، آسیب

 
هاي زیادي پیش روي تولید و تولیدکننده گذاشته است. 

وقتی یک واحد تولیدي می خواهد فعالیت خود را آغاز کند، متولیان در ابتداي امر با توجه به قیمت مواد اولیه، هزینه تولید، بازار
فروش و مشتري ثابت و متغیر کالاي تولیدي، برآورد اولیه اي از محصول نهایی با قیمت مناسب با احتساب همه هزینه ها و البته سود

 
آوري، سرمایه گذاري می کنند اما اگر ثبات در تهیه مواد اولیه قیمتی نباشد، تصور تولید خارج از چارچوب استاندارد عملی نیست. 

کارگاه هاي تولیدي و واحدهاي مستقر در شهرك صنعتی بیجار هم از این قاعده و قانون مستثنی نیستند و با هر نوع تغییري در

 
قیمت ارز یا مواد اولیه، دچار چالش می شوند که ارایه راهکار پیش روي، توسط کارآفرینان در این شرایط ضروري است. 

در این میان هستند واحدهایی که به علت بی تجربگی، نداشتن پشتوانه مالی و بازار امن فروش محصول، در چنین شرایطی چراغ
تولید را خاموش و به انتظار روزهاي بهتر خانه نشین می شوند و باز هستند کسانی که این تهدید را به فرصتی براي پیشرفت و رشد

 
تبدیل می کنند. 

شرکت تولید و مونتاژ کابل خودرویی ژرفا پژوهان پارسی در شهرك صنعتی بیجار یکی از معدود کارگاه هاي تولیدي است که در این

 
روزها، چرخ تولید را با همه مشکلات و موانع به گردش وا داشته و امیدوار است در آینده توسعه تولید را نیز به ثمر نشاند. 



 
به دنبال جذب استعدادهاي دانش آموخته 

مدیرعامل شرکت ژرفا پژوهان پارسی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: این شرکت حدود سال هاي 87 و 88 فعالیت خود را
در زمینه تولید مجموعه داشبورد، شبکه و سیم کشی تراکتور در شهرك صنعتی با 20 نفر آغاز کرد و پس از یک دوره توقف تولید

 
بدلیل شرایط اقتصادي، در سال 93 با نفسی تازه تولید، اشتغال و نو آوري را از سر گرفت. 

نبی االله رجب زاده اضافه کرد: راه اندازي مجدد این کارگاه تولیدي با همکاري سازمان صمت ممکن شد و در حال حاضر تولید این

 
شرکت با پنج هزار عدد مجموعه سیم کشی و داشبورد تراکتور در ماه با 15 نفر نیروي انسانی دنبال می شود. 

وي که فارغ التحصیل رشته مهندسی برق است، افزود: با توجه به بازاریابی صورت گرفته طبق برنامه ریزي مدیریت شرکت، عقد
قراردادي با شرکت مگاموتور به تعداد 10 هزار عدد دسته سیم موتور تیبا به ظرفیت فعلی شرکت افزوده خواهد شد لذا نیاز جدي به

 
توسعه فضاي تولید و افزایش نیروي انسانی در آینده نزدیک دور از انتظار نیست. 

مدیر عامل شرکت ژرفا پژوهان پارسی یادآور شد: نگاه توسعه بازار این شرکت، صرفا تولید و تامین سفارش مشتریان محدود فعلی
نبوده و جهت ورود به بازارهاي جدید اهتمام ویژه داریم و در همین راستا در خصوص تامین و تولید سنسورهاي خودرو با شرکت
کرمان خودرو همکاري داشته و بزودي با راه اندازي خط مونتاژ قطعات مورد نیاز، سفارش 2 هزار عدد دیگر به تولید ماهانه افزوده

 
خواهد شد. 

او با اشاره به اینکه در حال حاضر تولیدات این شرکت به کارخانه تراکتور سازي تبریز، سنندج و ارومیه ارسال می شود، گفت: طبق

 
تفاهم نامه صورت گرفته با شرکت سیف خودرو، بزودي تولید 2 هزار قطعه طبق سفارش این شرکت به خط تولید ما افزوده می شود. 

رجب زاده تاکید کرد: کیفیت قطعات و استانداردهاي هریک از تولیدات این شرکت بر اساس استانداردها و درخواست مشتریان تولید

 
خواهد شد که در این خصوص گواهینامه هاي مناسب از دستگاه هاي متولی اخذ شده است. 

وي که بیش از 25 سال در صنعت خودرو و در تدوین استانداردهاي لازم فعالیت داشته است، افزود: بدنبال کشف استعدادهاي دانش
آموخته جوان شهرستان بیجار هستیم، هدف ما جذب چنین نیروهایی است که در رفع مشکلات پیشرفت و توسعه، یاري دهنده ما

 
باشند. 

مدیر عامل شرکت ژرفا پروژهان پارسی که ظرفیت عالی و مناسب احداث کارگاه تولیدي در تهران را به رنج مستأجري در شهرك
صنعتی بیجار با عشق به زادگاه و مسوولیت اجتماعی نسبت به مردمان بیجار گروس را به جان خریده است، اضافه کرد: مسوولیت
هاي دولتی مناسب در حوزه خودرو و گمرك داشتم امّا ایجاد ظرفیت تولید و اشتغال در بیجار، دغدغه اصلی براي ایجاد این کارگاه

 
تولیدي بوده است. 

او با اشاره به اینکه روزانه 500 عدد دسته سیم در این کارگاه تولید میشود، گفت: جهت تامین سفارش مشتریان جدید، تکمیل

 
تجهیزات و فضاي تولید، افزایش سطح کیفیت و برخی تغییرات و افزایش نیروهاي انسانی در دستور کار مدیریت شرکت قرار دارد. 

رجب زاده اظهار داشت: در سال جهش تولید و رونق تولید اتفاقات خوبی براي شرکت اتفاق افتاد و پیشنهادهاي براي تولید در صنعت

 
خودرو داریم که براي تحقق آن، تامین سرمایه در گردش یکی از نیازهاي ضروري و گره گشاي شرکت خواهد بود. 



وي با تشریح اینکه نیروي انسانی غیر متخصص در شهرستان زیاد است امّا کمبود نیروي متخصص یکی از مشکلات جدي در آینده
این دیار به شمار می رود، یادآور شد: در مورد کارآفرینی، متوجه بسیاري از مسایل و موانع تولید شدیم که در لایه هاي پنهان کار
وجود دارد که تاکنون در مورد آن صحبت نشده و با اصل تولید و اشتغال فاصله زیادي دارد که باید توسط کارگروهاي رفع موانع تولید

 
به آن توجه شود. 

مدیر عامل شرکت ژرفا پژوهان پارسی افزود: اشتغال گسترده هدف اصل کارآفرینی است، ایجاد کارگاه هاي تولیدي کوچک و کم
بازده تنها در مدت زمان کوتاه می تواند مُسکنی بر درد بیکاري جوانان باشد البته اشتغال گسترده و پایدار، جذب سرمایه گذاران در

 
چنین پروژه هاي بیشتر می تواند در کاهش آمار بیکاري تأثیر گذار باشد. 

او ادامه داد: مدلی از این اشتغالزایی گسترده با همه مسایل و نیازهاي اولیه را تعریف کردیم که در یکی از جامع ترین آنها، در اقتصاد

 
مقاومتی تعریف شده که در صورت اجراي دقیق آن، بسیاري از مشکلات امروز رفع خواهد شد. 

رجب زاده تسخیر بازارهاي استانی را استراتژي کلیدي جهت سرمایه گذاري و به تبع آن اشتغال گسترده در منطقه دانست و اضافه

 
کرد: با این تصور و برنامه ریزي، تولید و اقتصاد پویا محقق خواهد شد و به تبع آن اشتغال پایدار استانی نیز رونق می گیرد. 

در شهرستان 89 هزار نفري بیجار که در 142 کیلومتري شرق شهر سنندج مرکز استان کردستان قرار دارد، یک شهرك صنعتی در

 
شهر بیجار با کمتر از 10 واحد فعال تولیدي و صنعتی وجود دارد. 

 
برچسب ها 

 
- تولید داخلی 

 
- جهش تولید 

 
- اشتغال زایی 

 
- سرمایه گذاري 

- بیجار



180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی در استان بوشهر

پرداخت شد

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/07/08

اتحادخبر: مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از پرداخت 180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی خبر
داد و گفت: در پرداخت این اعتبارات بیش از 10 هزار و 900 فرصت شغلی در شهرها و روستاهاي استان بوشهر فراهم شده

است.

اتحادخبر: مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از پرداخت 180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی خبر

 
داد و گفت: در پرداخت این اعتبارات بیش از 10 هزار و 900 فرصت شغلی در شهرها و روستاهاي استان بوشهر فراهم شده است. 

به گزارش تسنیم ، استان بوشهر داراي ظرفیت هاي مهمی در
بخش هاي مختلف ساحلی، کشاورزي، صنعتی، نفت، گاز،
پتروشیمی و صنایع وابسته به کشاورزي و آبزیان است که در این
راستا تأمین تسهیلات مورد نیاز سرمایه گذاران و کارآفرینان

 
مورد توجه ویژه قرار دارد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از پرداخت 180
میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی در 7 سال
گذشته خبر داد و اظهار داشت: در پرداخت این اعتبارات بیش از

 
10 هزار و 900 فرصت شغلی در شهرها و روستاهاي استان بوشهر فراهم شده است. 

محمد صادق حاجیانی سود و نرخ وام هاي اشتغال زایی و کارآفرینی صندوق کارآفرینی امید را 4 درصد دانست و افزود: این مؤسسه
اعتباري و مالی بر اساس رسالت و مسئولیت اجتماعی خود منابع اعتباري خرد و حمایت از کسب و کارهاي کوچک مورد توجه قرار

 
داده است. 

وي با بیان اینکه بیشترین تسهیلات در حوزه خدمات 72 میلیارد تومان پرداخت شده است به پرداخت 40.2میلیارد تومان به حوزه
اشتغال زایی کشاورزي پرداخت و تصریح کرد: در حوزه صنعت در 7 سال گذشته 35 میلیارد و 500 میلیون تومان پرداخت شده

 
است. 

مدیرصندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از اجراي طرح روستاي بدون بیکار خبر داد و تصریح کرد: در این راستا توافقات تعاملات با
دستگاه هاي اجرایی به عمل آمده است که بین 30 میلیون تا 50 میلیون تومان وام کم بهره براي اشتغال روستائیان پرداخت می

 
شود. 

حاجیانی با اشاره به پرداخت 270 فقره تسهیلات اشتغال زایی در شش ماه نخست امسال افزود: در این مدت 10 میلیارد و 300



 
میلیون تومان وام کم بهره اشتغال زایی و کارآفرینی در استان بوشهر پرداخت شده است. 

بر این اساس صندوق کارآفرینی امید، حمایت از کسب و کارهاي خرد بازارمحور با روش تامین مالی برعهده دارد که توجه به اشتغال
خرد و حمایت از کارآفرینان در اولویت قرار دارد.



تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت
خواهد بود/ از توانمندي بخش خصوصی استفاده خواهم کرد/ براي

حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد

تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود/ از

توانمندي بخش خصوصی استفاده خواهم کرد/ براي حذف امضاهاي طلایی

برنامه ریزي خواهیم کرد

شماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/07/08
منبع: وزارت صنعت معدن و

تجارت

وزیر صمت در جلسه راي اعتماد خود در مجلس شوراي
اسلامی با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود براي این
وزارتخانه گفت: تأمین کالاهاي اساسی مردم در اولویت

 
است، لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی را انجام خواهیم داد. 

به گزارش شاتا، علیرضا رزم حسینی در جلسه علنی امروز (سه شنبه، 8 مهرماه) مجلس شوراي اسلامی در توضیح برنامه هاي خود
براي فعالیت در این وزارتخانه گفت: هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را گرامی می داریم و بر شهیدان انقلاب اسلامی،
ایثارگران و مدافعین حرم درود می فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي احترام می کنم و آرزوي سلامت و طول عمر براي
رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و رئیس مجلس براي برگزاري این نشست تقدیر و

 
تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صمت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته

 
است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند، بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی بیان کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود،
استخراج و بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري

 
کمیسیون صنایع پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم که

 
چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري

 
انجام شود و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آنها پولشویی میکنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد می شود،
همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد

 
گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی

 
از برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی



نیست و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه
مدیریت جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح
بندي. همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف

 
امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي

 
این کار هزینه کنی زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران

 
پاکدست امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین
نظرخواهی و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري

 
اجتناب ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 

وي در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله ها را فتح

 
کند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با

 
نمایندگان از اموري است که در وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

رزم حسینی اضافه کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ اقتصادي

 
همه باید به همدیگر کمک کنند. 

وي گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه پیشنهاد

 
تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و
هم اکنون معیشت مردم مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد

 
ارتقاء رتبه هاي کسب و کار باشیم. 

رزم حسینی گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید وزارت

 
شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 

وي افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و همه

 
چیز شفاف باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این

 
زمینه داراي تجربه بودم و از کف بازار رشد کردم. 

 
رزم حسینی گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

وي بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در زمان تصدي

 
استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها آشنا شدم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی
در سال 92 استعفا دادم؛ هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در

 
زندگی من وارد نشده است. 

رزم حسینی خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر اموري است

 
که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم، گفت: براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم
باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را از کرمان آغاز کرده ایم، نمایندگان با آقاي سعیدي کیا رئیس وقت بنیاد

 
مستضعفان تماس بگیرند و بپرسند مبتکر قلعه گنج چه کسی بود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه قلعه گنج یکی از افتخارات جمهوري اسلامی است، ادامه داد: مقام معظم رهبري 3 نوبت
فرمودند جنگی با همت و اقدامات خوبی در قلعه گنج صورت گرفته، اي کاش رسانه ها می توانستند آن را منعکس کنند، با این سبک

 
می توان کشور را اداره کرد. این شیوه به کرمان و خراسان رضوي نیز تعمیم داده شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه در خراسان رضوي شرکت ها، یک روستا و یا یک بخش را انتخاب کرده اند تا توسعه روستایی را آغاز

 
کنند، عنوان کرد: توسعه باید از روستا شروع شود اگر این اتفاق صورت می گرفت 25 میلیون نفر حاشیه نشین نداشتیم. 

وي با بیان اینکه برنامه دوم تقدیم شده، مشروط بر اینکه اگر مقامات محلی، استانداران، ائمه جمعه استان و مسئولین قوه قضائیه

 
درخواست کنند وزارت صمت وظیفه خود می داند نسبت به اجراي مسئولیت اجتماعی همکاري کند. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه حجم سرمایه گذاري در استان خراسان رضوي 90 هزار میلیارد تومان موافقت نامه
سرمایه گذاري بوده که 30 درصد آن وارد استان شده است، ادامه داد: من هیچ زمانی نخواستم از خود دفاع کنم، امروز مجبورم، ما

 
خانواده اي بوده ایم با 5 بردار، که هر 5 برادر در جبهه حضور داشته و 4 نفر از آن ها جانباز هستند. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه رانت اقتصادي نبرده ام و اعتقاد داشتم که مسلمانان و ایرانیان باید متمکن و متدین باشند، عنوان کرد:
چنانچه رأي اعتماد از مجلس کسب کنم با قدرت به موضوعات و مشکلات ورود می کنم، وزارت صمت فرمانده خط مقدم جنگ

 
اقتصادي است از نمایندگان خواستار پشتیبانی در این جنگ هستیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در پایان خاطرنشان کرد: اطلاعاتی که به دست برخی از نمایندگان مخالف رسیده ناقص است، من را در
مقابل فشارهاي حداکثري با رأي حداکثري بفرستید تا در این شرایط در مقابل دشمنان با قدرت عمل کنم.



ظرفیت هاي مغفول فناوري در محتواي آموزشی

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/07/08

جمیل نیک اندیش - کارشناس آموزش و کارآفرینی

آموزش مجازي در مجموع از 2 حوزه کلی تشکیل شده است: اول نرم افزارها، ابزار ها و فناوري هایی که در این زمینه استفاده
می شود. حوزه دوم هم محتوا هاي متفاوت در مقایسه با آموزش هاي سنتی. در بحث ابزار ها و زیرساخت مورد نیاز، تقریبا می توان

 
گفت که کمبود زیادي دیده نمی شود و رشد خوبی داشته ایم. 

سیستم هاي مدیریت یادگیري مجازي خوبی در کشورمان ایجاد شده است و از این نظر، فاصله چندانی با کشور هاي پیشرفته دنیا
نداریم. اما بسیاري از معلم ها و مراکز آموزشی ما فرصت این را ندارند که با مهارت تولید محتواي درخور فضاي مجازي آشنا و در این
زمینه توانمند شوند. در واقع، نیاز داریم که تعریف دوباره اي از فعالیت هاي یادگیري و آموزشی داشته باشیم و تا بتوانیم از تمام
ظرفیت هایی که فناوري در حوزه آموزش براي ما ایجاد کرده است استفاده کنیم. یکی از مهم ترین چالش هاي سیستم آموزشی ما
براي رفتن به این سمت، کنکور محور و حفظیات محور بودن آموزش هاي ماست. در کشور ما هنوز خط کش مهم میزان موفقیت
افراد، مدرك تحصیلی آن هاست، مدرکی که بر پایه آموزش هاي سنتی منطبق با محتوا هاي چند دهه گذشته به افراد داده می شود و

 
خانواده ها هم همین شرایط را قبول دارند. 

در واقع، به نظر می رسد هم سیستم آموزشی و هم تفکر قالب بر جامعه در مقابل تغییر محتوا هاي آموزشی گارد منفی دارند. این در
حالی است که در خیلی از کشور ها مخصوصا در شرایط کرونایی این روز هاي دنیا، محتوا هاي مختلفی مانند فعالیت هاي بهزیستی
دانش آموزان در شرایط کرونا را در دستور کار خود قرار داده اند. زمانی که چنین انعطافی در جنس محتوا هاي آموزشی وجود داشته
باشد، می توانیم بیشتر از ظرفیت هاي فناورانه در تولید محتوا هاي آموزشی استفاده کنیم. تا زمانی که نظام آموزشی ما نتواند از نگاه
سنتی به حوزه آموزش فاصله بگیرد، حتی با وجود استفاده از فناوري هاي روز دنیا هم قادر نخواهیم بود به طور کامل از ظرفیت هاي

فناوري در توسعه آموزش بهره مند شویم.



ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/07/08

با تداوم شیوع ویروس کرونا، کسب وکارهاي مختلف در سراسر جهان با ریسک بالاتري نسبت به قبل مواجه شده اند. در این
اینفوگرافیک، پنج ریسک مهم تر براي کسب و کارها بررسی و برخی استراتژي هاي پیشنهادي نیز مطرح شده است. داده

هاي این اینفوگرافیک، چکیده پژوهشی است که توسط دکتر علی داوري عضو هیأت علمی دانشکده ...

با تداوم شیوع ویروس کرونا، کسب وکارهاي مختلف در سراسر جهان با ریسک بالاتري نسبت به قبل مواجه شده اند. در این
اینفوگرافیک، پنج ریسک مهم تر براي کسب و کارها بررسی و برخی استراتژي هاي پیشنهادي نیز مطرح شده است. داده هاي این
اینفوگرافیک، چکیده پژوهشی است که توسط دکتر علی داوري عضو هیأت علمی دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران و برخی همکاران

 
وي در این دانشکده انجام شده و نتایج آن منتشر شده است. 

 
گروه کار و تعاون بازارنیوز: 

 
ایسنا/ 

برچسب ها: کسب و کار ، ریسک ، کرونا



تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/07/08

تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت

 
صمت خواهد بود 

خانه ملت/ وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي
پیشنهادي خود براي این وزارتخانه گفت: تأمین کالاهاي
اساسی مردم در اولویت است لذا با همکاري بانک مرکزي

 
اقداماتی را انجام خواهیم داد. 

علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و
تجارت در جلسه علنی امروز _سه شنبه، 8 مهرماه_ مجلس شوراي اسلامی در توضیح برنامه هاي خود براي فعالیت در این وزارتخانه
اظهار کرد: هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را گرامی می داریم و بر شهیدان انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین حرم درود
می فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي احترام می کنم و آرزوي سلامت و طول عمر براي رهبر معظم انقلاب دارم؛

 
همچنین از ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و رئیس مجلس براي برگزاري این نشست تقدیر و تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صنعت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته

 
است. 

وزیر پیشنهادي صمت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی اظهار کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود، استخراج و



بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري کمیسیون صنایع

 
پیگیري خواهم کرد. 

رزم حسینی با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، اظهار کرد: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات
در داخل کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم

 
که چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر پیشنهادي صمت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري انجام شود

 
و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست رانت

 
خوارانی است که با آنها پول شویی می کنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تأمین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روان سازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در خصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد
می شود، همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار

 
قرار خواهد گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوري به کشور را در پی دارد؛ فعال سازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اوراسیا

 
یکی از برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 

وزیر پیشنهادي صمت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی نیست
و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه مدیریت
جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح بندي.
همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف

 
امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

 
رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران پاکدست



 
امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
هفت سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر پیشنهادي صمت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین نظرخواهی
و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري اجتناب

 
ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار
خواهد گرفت؛ طی هفت سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده

 
شود. 

رزم حسینی در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله

 
ها را فتح کند. 

وي گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با نمایندگان از اموري است که در

 
وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

وزیر پیشنهادي صمت اظهار کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ

 
اقتصادي همه باید به همدیگر کمک کنند. 

رزم حسینی گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه

 
پیشنهاد تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وي ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و هم اکنون معیشت مردم
مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد ارتقا رتبه هاي کسب و کار

 
باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مؤلفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید

 
وزارت شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 

رزم حسینی افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملاً بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و

 
همه چیز شفاف باشد. 

وي تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این زمینه داراي تجربه بودم و از

 
کف بازار رشد کردم. 

 
وزیر پیشنهادي صمت گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

رزم حسینی بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در
زمان تصدي استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها

 
آشنا شدم. 

وي گفت: طی هفت سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی در سال 92 استعفا



دادم؛ هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در زندگی من وارد نشده

 
است. 

وزیر پیشنهادي صمت خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر

 
اموري است که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صنعت خواهد بود

منبع: ایمناشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/07/08

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود براي این وزارتخانه گفت: تأمین کالاهاي اساسی مردم در
اولویت است لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی را انجام خواهیم داد.

 
رزم حسینی: تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صنعت خواهد بود 

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود
براي این وزارتخانه گفت: تأمین کالاهاي اساسی مردم در اولویت

 
است لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی را انجام خواهیم داد. 

به گزارش ایمنا به نقل از خبرگزاري خانه ملت، علیرضا رزم
حسینی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در جلسه علنی
امروز _سه شنبه، 8 مهرماه_ مجلس شوراي اسلامی در توضیح
برنامه هاي خود براي فعالیت در این وزارتخانه اظهار کرد: هفته
دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را گرامی می داریم و بر
شهیدان انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین حرم درود می

فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي احترام می کنم و آرزوي سلامت و طول عمر براي رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از

 
ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و رئیس مجلس براي برگزاري این نشست تقدیر و تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صنعت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته

 
است. 

وزیر پیشنهادي صمت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی اظهار کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت



است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود، استخراج و
بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري کمیسیون صنایع

 
پیگیري خواهم کرد. 

رزم حسینی با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، اظهار کرد: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات
در داخل کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم

 
که چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است وزیر پیشنهادي صمت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10
درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري انجام شود و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام

 
شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست رانت

 
خوارانی است که با آنها پول شویی می کنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تأمین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روان سازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در خصوص تهاتر کالا
یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد می شود، همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري
نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و

 
اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوري به کشور را در پی دارد؛ فعال سازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اوراسیا

 
یکی از برنامه هاي ماست. 

براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد وزیر پیشنهادي صمت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها
دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی نیست و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي
سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه مدیریت جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با



تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح بندي. همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم

 
شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

 
رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران پاکدست

 
امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
هفت سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر پیشنهادي صمت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین نظرخواهی
و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري اجتناب

 
ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار
خواهد گرفت؛ طی هفت سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده

 
شود. 

رزم حسینی در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله

 
ها را فتح کند. 

وي گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با نمایندگان از اموري است که در

 
وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

وزیر پیشنهادي صمت اظهار کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ

 
اقتصادي همه باید به همدیگر کمک کنند. 

رزم حسینی گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه

 
پیشنهاد تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وي ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و هم اکنون معیشت مردم
مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد ارتقا رتبه هاي کسب و کار



 
باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مؤلفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید

 
وزارت شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 

رزم حسینی افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملاً بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و

 
همه چیز شفاف باشد. 

وي تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این زمینه داراي تجربه بودم و از

 
کف بازار رشد کردم. 

 
وزیر پیشنهادي صمت گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

رزم حسینی بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در
زمان تصدي استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها

 
آشنا شدم. 

وي گفت: طی هفت سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی در سال 92 استعفا
دادم؛ هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در زندگی من وارد نشده

 
است. 

وزیر پیشنهادي صمت خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر

 
اموري است که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

خبر تکمیل می شود…



تأمین کالا هاي اساسی؛ اولویت برنامه هایم است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/07/08

خبرگزاري آریا- وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه
هاي پیشنهادي خود براي این وزارتخانه گفت: تأمین کالا
هاي اساسی مردم در اولویت است لذا با همکاري بانک

 
مرکزي اقداماتی انجام خواهیم داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از خانه ملت، علیرضا رزم
حسینی در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی در
توضیح برنامه هاي خود براي فعالیت در این وزارتخانه
تصریح کرد: هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را

گرامی می داریم و بر شهیدان انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین حرم درود می فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي
احترام می کنم و آرزوي سلامت و طول عمر براي رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و

 
رئیس مجلس براي برگزاري این نشست تقدیر و تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صنعت تهیه کرده ام که تأمین کالا هاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آن ها در اولویت این برنامه ها قرار

 
گرفته است. 

وزیر پیشنهادي صمت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالا هاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی اظهار کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالا هاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده است. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحد هاي صنعتی، احیاي واحد هاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحد هاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می دانند. 

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود، استخراج و
بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري کمیسیون صنایع

 
پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی داریم که چنانچه



 
نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر پیشنهادي صمت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري انجام شود

 
و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آن ها پولشویی می کنند و قانون اجازه برخورد با آن ها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیند هاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشور هاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالا هاي ضروري وارد
می شود، همچنین جلوگیري از واردات کالا هایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشور هاي همسایه در دستور کار

 
قرار خواهد گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازار هاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این بازار
ها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی خواهد
شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قرارداد هاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی از

 
برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضا هاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 

وزیر پیشنهادي صمت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی است و
بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه مدیریت
جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح بندي.
همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف امضا

 
هاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضا هاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي

 
این کار هزینه کنی، زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت، زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران پاکدست

 
امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد، زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر پیشنهادي صمت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین نظرخواهی



و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت، زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري اجتناب

 
ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 
رزم حسینی در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله

 
ها را فتح کند. 

وي گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با نمایندگان از اموري است که در

 
وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت، زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

وزیر پیشنهادي صمت اظهار کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ

 
اقتصادي همه باید به همدیگر کمک کنند. 

رزم حسینی گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم، اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این

 
روحیه پیشنهاد تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وي ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و هم اکنون معیشت مردم
مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد ارتقاء رتبه هاي کسب و کار

 
باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید

 
وزارت شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 

رزم حسینی افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و

 
همه چیز شفاف باشد. 

وي تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود، زیرا در این زمینه داراي تجربه بودم و

 
از کف بازار رشد کردم. 

 
وزیر پیشنهادي صمت گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

رزم حسینی بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در
زمان تصدي استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها

 
آشنا شدم. 

وي گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی در سال 92 استعفا دادم؛

 
هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در زندگی من وارد نشده است. 
وي خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر اموري است که

 
وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم، گفت:
براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را از کرمان آغاز کرده ایم، نمایندگان با

 
آقاي سعیدي کیا رئیس وقت بنیاد مستضعفان تماس بگیرند و بپرسند مبتکر قلعه گنج چه کسی بود. 

وي با اشاره به اینکه قلعه گنج یکی از افتخارات جمهوري اسلامی است، ادامه داد: مقام معظم رهبري 3 نوبت فرمودند اقدامات خوبی
در قلعه گنج صورت گرفته، اي کاش رسانه ها می توانستند آن را منعکس کنند، با این سبک می توان کشور را اداره کرد. این شیوه به

 
کرمان و خراسان رضوي نیز تعمیم داده شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه در خراسان رضوي شرکت ها، یک روستا و یا یک بخش را انتخاب کرده اند تا توسعه روستایی را آغاز

 
کنند، عنوان کرد: توسعه باید از روستا شروع شود اگر این اتفاق صورت می گرفت 25 میلیون نفر حاشیه نشین نداشتیم. 

وي با بیان اینکه برنامه دوم تقدیم شده، مشروط بر اینکه اگر مقامات محلی، استانداران، ائمه جمعه استان و مسئولین قوه قضائیه



 
درخواست کنند وزارت صمت وظیفه خود می داند نسبت به اجراي مسئولیت اجتماعی همکاري کند. 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه حجم سرمایه گذاري در استان خراسان رضوي 90 هزار میلیارد تومان
موافقت نامه سرمایه گذاري بوده که 30 درصد آن وارد استان شده است، ادامه داد: من هیچ زمانی نخواستم از خود دفاع کنم، امروز

 
مجبورم، ما خانواده اي بوده ایم با 5 برادر، که هر 5 برادر در جبهه حضور داشته و 4 نفر از آن ها جانباز هستند. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه رانت اقتصادي نبرده ام و اعتقاد داشتم که مسلمانان و ایرانیان باید متمکن و متدین باشند، عنوان کرد:
چنانچه رأي اعتماد از مجلس کسب کنم با قدرت به موضوعات و مشکلات ورود می کنم، وزارت صمت فرمانده خط مقدم جنگ

 
اقتصادي است از نمایندگان خواستار پشتیبانی در این جنگ هستیم. 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در پایان خاطرنشان کرد: اطلاعاتی که به دست برخی از نمایندگان مخالف رسیده ناقص است،
مرا در مقابل فشار هاي حداکثري با رأي حداکثري بفرستید تا در این شرایط در مقابل دشمنان با قدرت عمل کنم.



بورس هاي جهانی صعودي شدند

بورس هاي جهانی صعودي شدند

منبع: ریسک نیوزشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/07/08

به نقل از رویترز، روند احیاي اقتصاد جهانی در سه ماهه سوم سال اگرچه سرانجام پس از
ماه ها رشد منفی بسیار کم از سر گرفته شد اما آمارهاي رشد کمتر از چیزي بودند که در بسیاري از موارد انتظار می رفت و این رویه
در صورت تداوم بدان معنا خواهد بود که رشد اقتصادي در سه ماهه پایانی سال نیز کمتر از حد انتظار باشد. بازار کار و جمعیت بالاي
بیکاران یکی از اصلی ترین دغدغه هاي حال حاضر اقتصاددانان است و آن ها نگران اند بدون رونق بازار کار، احیاي کامل مخارج
مصرفی و از سرگیري سرمایه گذاري ها ممکن نباشد. در صورتی که جریان سرمایه هاي جدید در سطوح پایین فعلی باقی بمانند،
مشکل نقدینگی بانک هاي مرکزي را وادار خواهد ساخت تا به تزریق سنگین خود به بازار ادامه دهند و این مساله داراي پیامدهایی

 
روي حوزه تورمی و نرخ هاي بهره خواهد بود. 

با نزدیک شدن به فصل سرما نگرانی ها از آغاز موج جدید تلفات کرونایی بالا گرفته است. سازمان بهداشت جهانی با هشدار نسبت به
افزایش شمار قربانیان کرونا به دو برابر گفته است تنها راه مقابله موثر با این بیماري، وحدت رویه کشورهاي جهان خواهد بود. این
سازمان همچنین با اشاره به شدت گرفتن مجدد شیوع کرونا در اروپا گفته است اوضاع در آمریکا و آمریکاي لاتین نیز کماکان در

 
شرایط بدي قرار دارد. 

تاکنون بیش از 33 میلیون و 473 هزار و 682 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و چهار هزار و 661
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 209 هزار و 601 نفر، برزیل با 141

 
هزار و 877 نفر، هند با 96 هزار و 275 نفر، مکزیک با 76 هزار و 430 نفر و انگلیس با 42 هزار و یک نفر بوده است. 

شیوع کرونا در بسیاري از کشورهاي جهان به حد نگران کننده اي رسیده است. در انگلیس متخصصان بهداشتی نسبت به بروز موج
سوم هشدار داده اند. در اسپانیا تلفات مجددا دورقمی شده است. شمار دیگري از کشورهاي اروپایی از احتمال اعمال مجدد برخی از

 
محدودیت هاي کرونایی خبر داده اند و بیم آن می رود که با وخامت اوضاع شاهد بازگشت قرنطینه هاي سراسري باشیم. 

پس از یک وقفه چند هفته اي، مقامات دولت ترامپ مجددا رایزنی خود را با سران دموکرات کنگره براي تصویب و اجرایی شدن بسته
حمایتی جدید آغاز کرده اند. نانسی پلوسی- رییس کنگره پس از دیدار با استیون منوچین- وزیر خزانه داري گفته است پیشرفت

 
هاي بیشتري در جریان گفتگوها به دست آمده اما هنوز برخی اختلاف نظرهاي مهم به قوت خود باقی است. 

دموکرات ها خواهان آن هستند که یک بسته حمایتی سه تریلیون دلاري براي حمایت همه جانبه از بخش هاي مختلف اقتصاد
اجرایی شود اما جمهوري خواهان تنها خواهان یک بسته 300 میلیارد دلاري براي حمایت مستقیم از خانوارها هستند. برخی از
کارشناسان نگران اند تاخیر در اجرایی شدن بسته جدید باعث کاهش رشد اقتصادي شود. بانک گلدمن ساکس هشدار داده است که

 
براي رسیدن به یک رشد اقتصادي بالا در سه ماهه چهارم سال، آمریکا نیازمند یک جریان نقدینگی جدید بزرگ است. 



دنیس دایک- تحلیل گر بازار در موسسه "" برایت تریدینگ ال ال سی"" گفت: در ماهی که گذشت شاهد نوسانات بالایی در
معاملات بودیم و این نوسانات باعث زیان قابل توجه برخی از سهامدارانی شد که سهام پرریسک را خریداري کرده بودند. این زیان
باعث ترس معامله گران از تکرار چنین اتفاقی شده و در نتیجه آن ها با احتیاط بیشتري معامله می کنند که به معناي ورود جریان

 
نقدینگی تازه کمتر به بازارهاي بورسی خواهد بود. 

 
بورس آمریکا 

نمایندگان دموکرات در کنگره از کار بر روي یک بسته محرك جدید 2.4 تریلیون دلاري خبر دادند. بخش بزرگی از اعتبار این طرح
پیشنهادي مربوط به مزایاي بیکاري افرادي خواهد بود که بر اثر کرونا شغل خود را از دست داده اند اما مشخص نیست جمهوري

 
خواهان با چنین طرح بلندپروازانه اي موافقت کنند. 

پیش از این بانک مرکزي آمریکا از حمایت تمام قد از بازار کار این کشور خبر داده بود. به گفته جروم پاول- ریس بانک مرکزي آمریکا
اگرچه مخارج خانوارها و اشتغال زایی نسبت به چند ماه قبل در وضعیت بهتري قرار دارد اما شرایط در مقایسه با قبل از بحران آشکارا
بد است و تا زمانی که مردم اطمینان لازم از غلبه بر همه گیري را به دست نیاورند خبري از احیاي کامل نخواهد بود. تا آن زمان بانک

 
مرکزي به اقدامات خود ادامه خواهد داد و تلاش خواهد کرد تا آسیب وارد شده به اقتصاد به حداقل ممکن برسد. 

در وال استریت، همه شاخص ها صعودي بودند تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل خود بسته

 
شدند. شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 1.54 درصد افزایش نسبت به روز قبل و در سطح 27 هزار و 604.36 واحد بسته شد. 

شاخص «اس اند پی 500» با 1.72 درصد صعود تا سطح 3354.89 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 1.69 درصد پیشروي در سطح 11 هزار و 112.06 واحدي بسته شد. 

کیتی بوستیاجنیک- کارشناس امور مالی در موسسه آکسفورد اکونومیکس گفت: در حالی که روند احیاي اقتصادي جهان ادامه دارد،
سرعت آن به وضوح کمتر از چیزي بوده است که خیلی ها انتظار داشتند. با این وضعیت، فاز دوم احیاي اقتصادي پر پیچ و خم و
طولانی خواهد بود و باید از الان به این فکر باشیم که اگر همه گیري کرونا بیش از پیش طول بکشد چه کاري انجام دهیم به ویژه

 
حالا که خیلی از ابزارهاي موجود را نیز به کار گرفته ایم و در این زمینه دستمان چندان باز نیست. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص ""فوتسی 100"" بورس لندن با 1.46 درصد صعود نسبت به روز قبل و در سطح
5927.23 واحد بسته شد. شاخص ""دکس 30"" بورس فرانکفورت در آلمان با جهش 3.22 درصدي و ایستادن در سطح 12 هزار و
870.28 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص ""کک 40"" بورس پاریس با صعود 2.4 درصدي در سطح 4843.27 واحد بسته

 
شد. در مادرید شاخص ""ایبکس 35"" 2.46 درصد بالا رفت و به 6791.50 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد خوبی داشتند؛ تا جایی که شاخص ""نیک کی 225"" بورس توکیو ژاپن با افزایش
1.32 درصدي تا سطح 23 هزار و 511.62 واحدي بالا رفت. شاخص ""هانگ سنگ"" بورس هنگ کنگ 1.04 درصد بالا رفت و در



سطح 23 هزار و 476.05 واحد بسته شد. در چین شاخص ""شانگهاي کامپوزیت"" افزایش 0.26 درصدي را تجربه کرد و در سطح

 
4581.91 واحد بسته شد. 

در استرالیا شاخص ""اس اند پی اس اند ایکس 200"" بورس سیدنی با 0.21 درصد کاهش و ایستادن در سطح 5952.32 واحدي به

 
کار خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص "" تاپیکس"" ژاپن صعودي بود. 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها صعودي بود. هر بشکه نفت ""وست تگزاس اینتر مدیت"" با 0.84 درصد افزایش به 40.59 دلار

 
رسید و نفت خام برنت دریاي شمال با صعود 1.19 درصدي به ازاي 42.47 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با صعود 0.97 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1879.61 دلار معامله شد.

 
هر اونس نقره با افزایش 1.26 درصدي به ازاي 23.78 دلار مبادله شد. 

منبع: ایسنا



رعایت ایمنی در ذوب آهن اصفهان یک هدف و یک فرایند اصلی درکار و تولید

است
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دنیاي معدن - همزمان با 7 مهر روز آتش نشانی و ایمنی از نفرات برتر ایمنی مدیریت برنامه ریزي و نظارت بر نگهداري
وتعمیرات ذوب آهن اصفهان تجلیل شد.در جلسه اي که به این مناسبت در محل دفتر مدیریت مذکور با حضور سرپرستان

کارگاه هاي مختلف برگزار شد ، مهندس محمدرضا یزدان پناه مدیر برنامه ریزي و نظارت بر ...

به گزارش دنیاي معدن، وي افزود : در این مدیریت خواسته هاي مسئول ایمنی ، خواسته هاي مدیر تلقی می شود . گرچه تمام
همکاران ما در امر رعایت ایمنی نمونه و موفق هستند ولی در هر ماه نفرات برتر ایمنی را در کارگاه ها و قسمت هاي مختلف

 
شناسایی و معرفی می کنیم و ضمن تقدیر از آن ها جوایز و پاداش هاي ارزنده اي نیز به آن ها تقدیم خواهیم کرد. 

در این مراسم مهندس مکاري مدیرایمنی ، بهداشت و محیط زیست شرکت نیز ضمن تشکر از مدیریت برنامه ریزي و نظارت بر
نگهداري وتعمیرات در امر معرفی افراد برتر ایمنی و تجلیل ازآن ها یادآور شد : مدیریت نت مکانیک همواره در رعایت اصول و موارد
ایمنی پیشگام بوده و به همین دلیل حوادث ایمنی در این بخش به حداقل خود رسیده است . با این حال ، رعایت و دقت بیشتر در

 
امر ایمنی به عنوان گام اول هر اقدام و یک شاخص مهم توسعه و اشتغال باید همواره مد نظر باشد . 

 
در ادامه برنامه 5 نفر از مسئولان برتر ایمنی بخش هاي مختف مدیریت فوق به شرح زیر معرفی و هدایاي خود را دریافت کردند : 

 
1- علیرضا شریفی شاغل در کارگاه 51 

 
2- جلال شهریاري شاغل در کارگاه 48 

 
3- حشمت ا... صادقی شاغل در کارگاه هاي 51 و 47 

 
4- حسن سعیدي شاغل در کارگاه51 

5- امیر رمضانی شاغل در کارگاه 46



جزئیات محکومیت برخی متهمان اقتصادي / مدیرکل سابق گمرك غرب تهران

به 15 سال حبس محکوم شد

منبع: انتخابشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/07/08

سخنگوي قوه قضائیه گفت: در پرونده دیگر اخلال در نظام بانکی رسول صفریان فرزند افراسیاب مدیر سابق گمرك غرب
استان تهران به 15 سال حبس و مبلغ 18600 میلیارد ریال جزاي مالی محکوم شده است. محمدرضا باقري به 20 سال

حبس و جزاي نقدي، محمدرضا گودرزي 5 سال حبس و ضبط مال و جزاي نقدي، علی اصغر خوشنودي به 5 سال ...

سخنگوي قوه قضائیه جزئیات محکومیت تعیین شده براي

 
برخی محکومان پرونده هاي اقتصادي را تشریح کرد. 

به گزارش تسنیم غلامحسین اسماعیلی در نشست خبري
امروز خود گفت: راهبرد قوه قضائیه جهاد و استمرار در
تداوم عدالت و مبارزه با فساد و حمایت از تولید و اشتغال و

 
تأمین امنیت شهروندان و مجازات متجاوزین است. 

وي ادامه داد: ما در این مسیر کوتاه نخواهیم آمد و خطوط
قرمز ترسیم شده از ناحیه بیگانگان را به رسمیت نخواهیم

 
شناخت. حرف ما با دشمنان حرف شهید بهشتی است که خطاب به آنها می گوییم از ما عصبانی باش و از این عصبانیت بمیر. 

سخنگوي قوه قضائیه درباره آخرین وضعیت فعالیت دادگاه هاي شعب ویژه مفاسد اقتصادي گفت: مبارزه با مفاسد اقتصادي در قوه

 
قضائیه استمرار دارد. با استجازه رهبر انقلاب، دادگاه ها به کار خود ادامه می دهند و در رزوهاي اخیر احکام متعددي داشتیم. 

اسماعیلی در تشریح برخی از احکام صادره گفت: قدرت احمدي کارشناس حوزه معاونت امور صنایع وزارت صمت به جرم مشارکت در
اخلال در نظام تولید با اخذ رشوه به 10 سال حبس تعزیري، ضبط 10 میلیارد ریال به نفع دولت محکوم شده است. در ادامه پرونده
بانک سرمایه مجید عادلیان به جرم اخلال در نظام اقتصادي و پولی کشور به 10 سال حبس تعزیري، شلاق و محرومیت از استخدام
در دستگاه هاي دولتی و رد مال محکوم شده است. احسان خادم به 5 سال حبس، شلاق، محرومیت از خدمات دولتی و رد مال به

 
بانک سرمایه محکوم شده و بیش از 1000 میلیارد ریال به بانک سرمایه مسترد شده است. 

وي افزود: در پرونده دیگر اخلال در نظام بانکی رسول صفریان فرزند افراسیاب مدیر سابق گمرك غرب استان تهران به 15 سال
حبس و مبلغ 18600 میلیارد ریال جزاي مالی محکوم شده است. محمدرضا باقري به 20 سال حبس و جزاي نقدي، محمدرضا
گودرزي 5 سال حبس و ضبط مال و جزاي نقدي، علی اصغر خوشنودي به 5 سال حبس، عباس مهدي قلی زاده به 2 سال حبس و

 
جزاي مالی محکوم شده است. 

سخنگوي قوه قضائیه گفت: اینها گویاي این است که ما به عنوان قوه قضائیه در وظیفه خودمان در برخورد با اخلاگران کوتاه نیامدیم
و کوتاه نخواهیم آمد. امروز رفع گرفتاري مردم صرفا برخورد قضائی نیست. باید دولتمردان و سازمان و نهادهاي مربوطه ماند وزارت



صمت در فرآیند قیمت گذاري و نظارت بر توزیع ارزاق و جلوگیري از گرانفروشی و اجحاف بر مردم، وظایف خود را به نحو شایسته
انجام دهند. بخش مجازات یکی از امور است باید به مظالبه مردم و رفع دغدغه مردم اقدام کنند.



حمایتی به وسعت یک سرزمین//خودکفایی در صنعت نساجی با توان

صنعتگران داخلی و حمایت هاي بانک ملی ایران

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/07/08

بانک ملی ایران با تأمین و تجهیز منابع لازم همواره در راستاي ایجاد، تکمیل، توسعه و تأمین سرمایه در گردش بنگاه هاي
اقتصادي، حمایت از ساخت داخل، تامین و بومی سازي نیازهاي کشور و ایجاد فرصت هاي شغلی پایدار تسهیلات و اعتبارات

لازم را اختصاص داده است.

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، صنعت نساجی کشور طی سال هاي اخیر با حمایت ها و پشتیبانی بی دریغ این بانک
و به دست توان صنعتگران داخلی به آنچه هدف گذاري کرده بود نظیر خودکفایی در تولید پارچه و پرده و بومی سازي این صنعت

 
دست یافته است. 

رونق و جهش تولید به عنوان یکی از مهم ترین بخش هاي مهم پیشران حرکت کشور به سمت توسعه اقتصادي است؛ بخشی که سعی
شده تا با برنامه ریزي و پشتیبانی و حمایت هاي همه جانبه و گسترده، تاثیرگذاري آن در روند حرکت توسعه اقتصادي کشور افزایش

 
یابد. 

طی سال هاي گذشته یکی از کارخانجاتی که توانسته با بهره مندي از حمایت ها و پشتیبانی بانک ملی ایران با دریافت تسهیلات
ریالی و ارزي و خدمات مالی نظیر ضمانت نامه هاي ارزي به منظور رفع مشکلات موجود صنایع نساجی و در جهت بازسازي و نوسازي
صنایع یاد شده به رونق تولید برسد و تبدیل به صنعتی بومی و نیاز به واردات را کاهش دهد، شرکت جهان اروم ایُاز به عنوان قطب

 
تولید پارچه هاي مبلی و پرده در استان تهران (قرچک) است. 

با حمایت هاي صورت گرفته از ایده تا طراحی و تولید محصولات این واحد صنعتی بزرگ در داخل کشور با تکیه بر700 متخصص
جوان کشور و براساس استانداردهاي جهانی و با توجه به تامین 100 درصد نیاز مصرف کنندگان داخلی با صادرات این کالا سالانه

 
بیش از 100 میلیون دلار ارزآوري براي کشور به همراه دارد. 

استفاده از ظرفیت بخش خصوصی، تقویت توان اقتصاد شرکت هاي دانش بنیان و تکیه بر تولید صنعتگران داخل همواره مورد حمایت
بانک ملی ایران بوده است تا زمینه خودکفایی، اشتغالزایی، افزایش تولید ناخالص ملی و جهش و شکوفایی اقتصاد کشورمان فراهم

 
شود. 

با راه اندازي تولیدات جدید در این کارخانه، ضمن تکمیل زنجیره تولید و رفع کامل نیاز داخل صنعت نساجی، امکان صادرات و

 
دستیابی به بازارهاي منطقه نیز میسر شده است. 

حمید دیهیم کارشناس اقتصادي و مسائل بانکی با بیان این که بانک ملی ایران رکوددار پرداخت تسهیلات به واحد هاي صنعتی و
تولیدي در شبکه بانکی جهت رونق تولید و اشتغالزایی در کشور است، اعلام کرد: با حمایت بانک ملی ایران هیچ دغدغه اي براي

 
تامین منابع مالی شرکت هاي دانش بنیان و زیر ساخت هاي اساسی در کشور نیست. 

این اقتصاد دان با اشاره به این که تولید و اشتغال از ضرورت هاي اجتناب ناپذیر رشد و توسعه اقتصادي هر کشوري است، گفت: براي
رونق و توسعه واحدهاي تولیدي و حفظ اشتغال با همکاري و حمایت هاي بانک ملی ایران در کشور می توانیم در جهت هم افزایی

 
بیشتر در جهت رونق تولید و توسعه اشتغال قدم برداریم. 

وي افزود: با توجه به زیرساخت هاي مناسب حمل ونقل استان تهران به دلیل دسترسی بیشتر به بازارهاي صادراتی می تواند مکان
مناسبی براي استقرار صنایع صادرات محور باشد که بهره برداري از چنین صنایعی ارزش افزوده و ارزآوري مناسبی به همراه خواهد

 
داشت. 



0:00



اعلام احکام جدید دادگاه هاي مفاسد اقتصادي/ مسیر مقابله با فساد متوقف

شدنی نیست

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/07/08

سخنگوي قوه قضائیه گفت: این روزها شاهد تلاش امپراطوري رسانه اي استکبار علیه قوه قضاییه هستیم، اما جنجال ها و
هیاهوها در اراده ما براي مبارزه با فساد خللی ایجاد نخواهد کرد و مسیر مقابله با فساد متوقف شدنی نیست.

غلامحسین اسماعیلی در نشست خبري امروز با خبرنگاران ضمن گرامی داشت
فرا رسیدن هفته دفاع مقدس و یاد و خاطره شهید سردار شهید سلیمانی،
گفت: درس دفاع مقدس درس مقاومت است و درسی که انسان ساز و فرهنگ
ساز و مکتب افرین است. پیروزي ما در دفاع مقدس نتیجه دو مولفه مقاومت و
مردمی بودن دفاع بود و براین باوریم تا این دو مولفه در مردم و مسئولان باشد
مکانیسم ماشه که هیچ بلکه جنگ تمام عیار اقتصادي و رسانه اي و همه توطئه

 
هاي دشمنان این نظام و انقلاب محکوم به شکست است. 

وي تاکید کرد: امروز قوه قضاییه ایران نماد صلابت و قوت و پشتیبان حقوق فردي و اجتماعی مردم است و به همین جهت دشمن
تصمیم گرفته این نقطه قوت را اماج حملات جنگ رسانه اي خویش قرار دهد. این روزها شاهد امپراطوري استکبار علیه قوه قصاییه
هستیم. جنجال ها و هیاهوها در اراده ما براي مبارزه با فساد مفسدین خللی ایجاد نخواهد کرد و مسیر مبارزه با فساد متوقف شدنی
نیست بلکه تا قطع دست مفسدین این حرکت پرشتاب و با قاطعیت ادامه می دهیم و امروزه راهبرد قوه قضاییه راهبرد جهاد و
مقاومت و اجراي عدالت و مبارزه با فساد و حمایت از تولید و اشتغال و تامین امنیت شهروندان و مجازات متجاوزین و اخلالگران است

 
و در این مسیر کوتاه نخواهیم آمد. خطوط قرمز بیگانگان را به رسمیت نمی شناسیم و مسیرمان را ادامه می دهیم. 

اسماعیلی ادامه داد: دوره فعلی قوه قضائیه دوره تحول است و به دنبال مبارزه با مفاسد دانه درشت اقتصادي و تأمین امنیت شهروندان
و مبارزه با اخلال کنندگان سلامت جامعه است و در این زمینه توفیقات خوبی حاصل کرده است. این توفیقات دشمنان نظام را

 
عصبانی کرده است. 

اسماعیلی افزود: وقتی مبارزه با فساد را تشدید کردیم می دانستیم با هر ضربه، با حملات و هجمه ها رو به رو خواهیم شد و این

 
جنجال ها و هیاهو در اراده قوه قضائیه تأثیري ندارد. 

وي ادامه داد: دادگاه هاي ویژه اقتصادي با استجازه از رهبري به کار خود ادامه می دهند و در روزهاي اخیر احکام متعددي را از این

 
دادگاه ها داشتیم. 

وي افزود: در احکام جدیدالصدور قدرت احمدي کارشناس حوزه معاونت حوزه صنایع وزارت صمت به جرم مشارکت در اخلال نظام
پولی وتولید با اخذ رشوه به 10 سال حبس تعزیري و تحمل شلاق و انفصال دایم از خدمات دولتی محکوم شده است. همچنین در
پرونده بانک سرمایه مجید عادلیان به جرم اخلال در نظام اقتصادي و پولی به 10 سال حبس تعزیري و شلاق و محرومیت از استخدام
در دستگاه هاي دولتی و رد اصل مال به میزان یک هزار و سیصد و 90 میلیارد ریال محکوم شده و همچنین احسان خادم شریک



جرم او به 5 سال حبس و شلاق و رد اصل مال در بانک سرمایه محکوم شده که در هر دو مورد مبلغ بیش از هزار میلیارد ریال به

 
بانک سرمایه مسترد شده است. 

اسماعیلی درباره پرونده رییس سابق هلال احمر گفت: پرونده رییس سابق هلال احمر در دادگاه رسیدگی شده و دادگاه بدوي حکم
صادر کرده و پرونده در فرایند تجدیدنظرخواهی است و چون حکم قطعی صادر نشده، از بیان اتهامات معذورم و بعد از قطعیت دادنامه

 
توضیحات ارائه خواهد شد. 

وي درباره پرونده پتروشیمی گفت: آخرین دفاع از متهمان اخذ شد و جلسات دادگاه به اتمام رسید و ان شاءاالله چند روز آینده دادنامه

 
به اتمام می رسد. با رییس دادگاه صحبت داشتم گفته که تا الان 700 صفحه راي نوشته و پرونده در حال نهایی شدن دادنامه است. 

خبر به مرور تکمیل میشود....



خودکفایی درصنعت نساجی باتوان صنعتگران داخلی وحمایت بانک ملی ایران

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/07/08

بانک ملی ایران با تأمین و تجهیز منابع لازم همواره در راستاي ایجاد، تکمیل، توسعه و تأمین سرمایه در گردش بنگاه هاي
اقتصادي، حمایت از ساخت داخل و تامین و بومی سازي نیازهاي کشور را در دستور کار دارد.

به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، صنعت نساجی
کشور طی سال هاي اخیر با حمایت ها و پشتیبانی بی
دریغ این بانک و به دست توان صنعتگران داخلی به آنچه
هدف گذاري کرده بود نظیر خودکفایی در تولید پارچه و

 
پرده و بومی سازي این صنعت دست یافته است. 

رونق و جهش تولید به عنوان یکی از مهم ترین بخش هاي
مهم پیشران حرکت کشور به سمت توسعه اقتصادي است؛
بخشی که سعی شده تا با برنامه ریزي و پشتیبانی و
حمایت هاي همه جانبه و گسترده، تاثیرگذاري آن در روند

 
حرکت توسعه اقتصادي کشور افزایش یابد. 

طی سال هاي گذشته یکی از کارخانجاتی که توانسته با بهره مندي از حمایت ها و پشتیبانی بانک ملی ایران با دریافت تسهیلات
ریالی و ارزي و خدمات مالی نظیر ضمانت نامه هاي ارزي به منظور رفع مشکلات موجود صنایع نساجی و در جهت بازسازي و نوسازي
صنایع یاد شده به رونق تولید برسد و تبدیل به صنعتی بومی و نیاز به واردات را کاهش دهد، شرکت جهان اروم ایُاز به عنوان قطب

 
تولید پارچه هاي مبلی و پرده در استان تهران (قرچک) است. 

با حمایت هاي صورت گرفته از ایده تا طراحی و تولید محصولات این واحد صنعتی بزرگ در داخل کشور با تکیه بر700 متخصص
جوان کشور و براساس استانداردهاي جهانی و با توجه به تامین 100 درصد نیاز مصرف کنندگان داخلی با صادرات این کالا سالانه

 
بیش از 100 میلیون دلار ارزآوري براي کشور به همراه دارد. 

استفاده از ظرفیت بخش خصوصی، تقویت توان اقتصاد شرکت هاي دانش بنیان و تکیه بر تولید صنعتگران داخل همواره مورد حمایت
بانک ملی ایران بوده است تا زمینه خودکفایی، اشتغالزایی، افزایش تولید ناخالص ملی و جهش و شکوفایی اقتصاد کشورمان فراهم

 
شود. 

با راه اندازي تولیدات جدید در این کارخانه، ضمن تکمیل زنجیره تولید و رفع کامل نیاز داخل صنعت نساجی، امکان صادرات و
دستیابی به بازارهاي منطقه نیز میسر شده است. حمید دیهیم کارشناس اقتصادي و مسائل بانکی با بیان این که بانک ملی ایران
رکوددار پرداخت تسهیلات به واحد هاي صنعتی و تولیدي در شبکه بانکی جهت رونق تولید و اشتغالزایی در کشور است، اعلام کرد: با

 
حمایت بانک ملی ایران هیچ دغدغه اي براي تامین منابع مالی شرکت هاي دانش بنیان و زیر ساخت هاي اساسی در کشور نیست. 



این اقتصاد دان با اشاره به این که تولید و اشتغال از ضرورت هاي اجتناب ناپذیر رشد و توسعه اقتصادي هر کشوري است، گفت: براي
رونق و توسعه واحدهاي تولیدي و حفظ اشتغال با همکاري و حمایت هاي بانک ملی ایران در کشور می توانیم در جهت هم افزایی

 
بیشتر در جهت رونق تولید و توسعه اشتغال قدم برداریم. 

وي افزود: با توجه به زیرساخت هاي مناسب حمل ونقل استان تهران به دلیل دسترسی بیشتر به بازارهاي صادراتی می تواند مکان
مناسبی براي استقرار صنایع صادرات محور باشد که بهره برداري از چنین صنایعی ارزش افزوده و ارزآوري مناسبی به همراه خواهد

داشت.



احداث دو محور ریلی مهم شمال و جنوب کشور با همکاري شبکه بانکی و بازار

سرمایه

منبع: وزارت راه و شهرسازيشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون برنامه ریزي و مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازي گفت: سرمایه مورد نیاز احداث راه آهن شیراز به بوشهر و راه آهن
گرگان – بجنورد – مشهد از طریق فاینانس داخلی و بازار سرمایه کشور تأمین خواهد شد.

 
 <--

معاون برنامه ریزي و مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازي گفت: سرمایه مورد نیاز احداث راه آهن شیراز به بوشهر و راه آهن گرگان -

 
بجنورد - مشهد از طریق فاینانس داخلی و بازار سرمایه کشور تأمین خواهد شد. 

 
  

امیرمحمود غفاري، معاون برنامه ریزي و مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازي در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبري وزارت راه و
شهرسازي درخصوص آخرین تصمیم گیري ها در جلسه بررسی راهکارهاي تأمین سرمایه دو طرح مهم ریلی کشور اظهار داشت:
فرایند بخشی از تأمین مالی دو طرح ریلی احداث راه آهن شیراز به بوشهر و راه آهن گرگان - بجنورد - مشهد بر اساس موافقتنامه ها

 
و مجوزهاي قبلی از طریق فاینانس خارجی در دستورکار است. 

وي افزود: به همین خاطر و به موازات این مساله و با هدف تأمین بخش ریالی طرح ها این وزارتخانه سازوکار تأمین سرمایه مورد نیاز
احداث و تکمیل این طرح ها را از طریق بازار سرمایه و ماده (56) قانون الحاق موادي به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت

 
فعال می کند. 

معاون وزیر راه و شهرسازي گفت: ضمن اینکه چنانچه سرمایه گذاران خارجی که طبق توافقات قبلی مقرر است نسبت به سرمایه
گذاري در این پروژه ها اقدام کنند، نسبت به انجام توافقات قبلی به هر دلیلی از جمله تحریم هاي ظالمانه آمریکا تعلل کنند، این

 
آمادگی وجود دارد جاي خالی آن ها از طریق بازار سرمایه داخلی به طور کامل پر شود. 

وي ادامه داد: در این جلسه که با حضور تعدادي از استانداري ها، سازمان برنامه و بودجه کشور، برخی از بانک ها و دستگاه هاي
اجرایی مرتبط به صورت ویدیو کنفرانس برگزار شد، آغاز فرایند جذب سرمایه از طریق مشارکت بانک ها و بورس اوراق بهادار کشور

 
منوط به صدور مجوزهایی توسط سازمان برنامه و بودجه کشور و بانک مرکزي است. 

غفاري تصریح کرد: با توجه به احجام ریالی و ارزي بالاي مورد تقاضا در اجراي این طرح ها در نظر است از طریق ایجاد بسته هاي

 
سرمایه گذاري با مشارکت کنسرسیومی از بانک هاي داخلی و تأمین سرمایه از طریق انتشار و عرضه اوراق بهادار اقدام شود. 

وي با بیان اینکه اتمام مراحل اجرایی این طرح ها به اعتباري بالغ بر 30 هزار میلیارد تومان نیاز دارد، خاطر نشان ساخت: همکاري
استانداري هاي کشور در ایجاد کنسرسیوم هاي بانکی، استملاك اراضی از طریق مشارکت هاي مردمی، همکاري وزارت نفت در
احداث راه آهن شیراز - بوشهر و نهایتا تدوین یک برنامه عملیاتی و اقدامی جهادي در اجراي ساخت این محورهاي مهم ریلی کشور



 
راهگشا خواهد بود. 

وي توجه به راه آهن گرگان - بجنورد- مشهد را به دلیل تقاضاي بالاي سفرهاي زیارتی وگردشگري، حجم ترانزیت باري محور شمالی
بین کشورهاي آسیاي میانه با کشورهاي ترکیه، عراق، اروپا و چین و هند، توسعه و ارتقاي مناطق محروم حاشیه این محور در استان
هاي گلستان، خراسان شمالی بسیار مهم ارزیابی کرد و افزود: با توجه به تقاضاي بالاي حمل ونقل در این کریدور، تکمیل و بهره

 
برداري از این مسیر سالانه به جابه جایی حدود 2 میلیون نفر مسافر و حمل 3.5 میلیون تن بار درسال خواهد انجامید. 

معاون وزیر راه و شهرسازي در خصوص اهمیت محور ریلی شیراز - بوشهر نیز اظهار داشت: احداث این راه-آهن به طول 450 کیلومتر
اهداف مهمی همچون انتقال بار و مسافر از جاده به راه آهن، صرفه جویی انرژي و ارتقاي ایمنی و کاهش تصادفات، توسعه اقتصادي و
ایجاد اشتغال و ارتقاء شاخص هاي حمل و نقل ریلی، اتصال مرکز استان بوشهر به عنوان یک قطب اقتصادي به شبکه ریلی کشور،
ایجاد مراکز ترانزیتی شمال و جنوب و همچنین اتصال کشورهاي حوزه خلیج فارس و منطقه اقتصادي عسلویه به کشورهاي اروپایی را

میسر می سازد.



اختصاص 40 میلیارد تومان براي محرومیت زدایی در دو شهرستان ایلام

منبع: تابناكشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/07/08

 
اختصاص 40 میلیارد تومان براي محرومیت زدایی در دو شهرستان ایلام 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار ایلام از اختصاص 40 میلیارد تومان براي محرومیت زدایی در دو شهرستان در استان ایلام

 
شامل ملکشاهی و هلیلان خبر داد. 

به گزارش تابناك ایلام، احمد کرمی با عنوان این مطلب که استاندار ایلام شخصاً فرماندهی قرارگاه سازندگی
محرومیت زدایی در استان را بر عهده گرفته اند، افزود: به همت اعضاي قرارگاه سازندگی استان اقدامات بسیار

 
خوبی در راستاي محرومیت زدایی در استان به ویژه دو شهرستان ملکشاهی و هلیلان صورت گرفته است. 

وي ضمن قدردانی از نگاه مسئولان بنیاد مستضعفان کشور به استان، گفت: با اختصاص اعتبارات بسیار خوب به استان برنامه ریزي

 
خوبی در ذیل قرارگاه محرومیت زدایی استان شکل گرفته و بخش خوبی از آن هم محقق شده است. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار با تأکید بر پیگیري مدیران دستگاه هاي اجرایی و زیرمجموعه قرارگاه محرومیت زدایی در
اجراي مصوبات و جذب اعتبارات، اظهار کرد: مدیران دستگاه هاي اجرایی با فعال کردن روابط عمومی ها نسبت به مستندسازي

 
اقدامات صورت گرفته و ارائه گزارشات در قرارگاه محرومیت زدایی اقدام کنند. 

وي در ادامه به سفر منصوري رئیس بنیاد علوي به شهرستان محروم هلیلان اشاره کرد و بیان کرد: در این سفر بیش از 40 میلیارد

 
تومان اعتبارات عمرانی و تسهیلات اشتغال زایی به شهرستان هاي محروم هلیلان و ملکشاهی تخصیص یافت. 

وي افزود: دستاورد مهم این سفر معرفی دو شهرستان هلیلان و ملکشاهی در استان به عنوان هدف محرومیت زدایی بنیاد مستضعفان
بود./ع



سخنگوي قوه قضائیه: جنجال و هیاهو در اراده دستگاه قضا خللی ایجاد نمی

کند

منبع: جمارانشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/07/08

سخنگوي قوه قضاییه با تاکید بر تداوم مبارزه با فساد گفت: جنجال و هیاهو در اراده دستگاه قضا براي مبارزه با مفسدان
خللی ایجاد نمی کند و مسیر مبارزه با قاطعیت و قوت تا قطع دست مفسدان ادامه دارد.

سخنگوي قوه قضاییه با تاکید بر تداوم مبارزه با فساد گفت: جنجال و هیاهو در اراده دستگاه قضا براي مبارزه با مفسدان خللی

 
ایجاد نمی کند و مسیر مبارزه با قاطعیت و قوت تا قطع دست مفسدان ادامه دارد. 

به گزارش جماران به نقل از ایرنا، غلامحسین اسماعیلی در سی
وچهارمین نشست خبري خود افزود: گرامی می داریم هفته دفاع
مقدس و یاد و خاطره شهداي دفاع مقدس، شهداي مدافع حرم،
سردار جاودانه دفاع مقدس، دفاع از حرم، حقوق بشر و مردم
مظلوم منطقه سردار شهید سلیمانی و در برابر سرو قامتان دفاع
مقدس، ایثارگران، جانبازان و خانواده هاي محترم آنان درود می

 
فرستیم. 

ویبا بیان اینکه درس دفاع مقدس درس مقاومت است، اظهار داشت: پیروزي ما در دفاع مقدس نتیجه مقاومت و مردمی بودن دفاع

 
بود و بر این باوریم تا این دو مولفه در مردم و مسئولان باشد، مکانیسم ماشه که هیچ همه توطئه ها محکوم به شکست است. 

سخنگوي قوه قضاییه افزود: قوه قضاییه در دوران اخیر در سه گانه مبارزه قاطع با مفاسد اقتصادي، حمایت از تولید و اشتغال، تامین
امنیت شهروندان و مقابله با اراذل و اوباش و اخلالگران در سلامت و امنیت جامعه توفیقات خوبی بدست آورده و سرمایه اجتماعی

 
مناسبی براي نظام تحصیل کرده و امید هوایی در جامعه ایجاد که دشمنان نظام و انقلاب را عاصی کرده است. 

وي ادامه داد: اکنون قوه قضاییه جمهوري اسلامی ایران نماد صلابت، قوت و اقتدار نظام و پشتیبان حقوق فردي و اجتماعی ملت است

 
و به همین جهت دشمن تصمیم گرفته این قوت ها را مورد هجمه قرار دهند. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: مانی که مبارزه با فساد و مفسدان در درون و بیرون قوه قضاییه را تشدید کردیم می دانستیم در برابر هر

 
ضربه اي که وارد کنیم با هجمه ها و حملات و تخریب ها مواجه خواهیم شد. 

اسماعیلی اظهارداشت: امروز راهبرد قوه قضاییه راهبرد جهاد، مقاومت، اجراي عدالت و استقامت بر عدالت، مبارزه با فساد، حمایت از
تولید و اشتغال، تامین امنیت شهروندان و مجازات متجاوزان است و در این مسیر کوتاه نمی آییم و خطوط قرمز ترسیم شده بیگانگان

 
را به رسمیت نمی شناسیم. 



 
وي با اشاره به فرمایش شهید بهشتی گفت: خطاب به دشمنان و بیگانگان می گوییم از ما عصبانی باش و از این عصبانیت بمیر. 

 
تکمیل می شود... 

 
اخبار مرتبط سخنگوي قوه قضائیه: رویکرد ما تلاش در جهت امنیت عمومی مردم است/ آرامش به جامعه بازگشته است 

 
سخنگوي قوه قضائیه: «استقامت» امام، نیاز امروز جامعه ماست 

 
سخنگوي قوه قضاییه: حکم پدر رومینا قطعی نیست 

 
توضیحات سخنگوي قوه قضاییه در خصوص استجازه جدید 

 
دادگاه هاي ویژه مفاسد اقتصادي استمرار پیدا می کند 

 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



هیئت مدیره استقلال دور از چشم مدیرعامل جلسه می گذارد! / سعادتمند و

مجیدي مقصر ناکامی هاي استقلال

منبع: دانشجوشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/07/08

سعید لطفی، پیشکسوت استقلال در گفتگو با خبرنگار ورزشی دانشجو در خصوص وضعیت این تیم در لیگ قهرمانان آسیا اظهار
داشت: شب پیش از بازي گفتم اگر با سه مهاجم بازي کنیم قطعا می بازیم. پاختاکور تیم فیزیکی است و البته دست ما هم خالیست.
من اینجا کادر فنی را هدف قرار می دهم که در چنین شرایطی باید نقش تعیین کننده خودش را نشان بدهد؛ جایی که وقتی دستش

 
خالیست نباید با سه مهاجم کار کند. 

وي افزود: باید ارسلان را می گذاشت دقیقه شصت به بعد وارد بازي می کرد تا جان تازه اي به تیم بدهد. یک بازیکن تازه نفس
زهردار که بتواند بازي را اصطلاحا دربیاورد اما کادر فنی تیم ما همان ابتداي بازي دستش را براي حریف رو کرد. پاختاکور مالکانه و
در یک سوم دفاعی حریف بازي می کند. کادر فنی باید این آگاهی را به تیم می داد. وقتی آنها ترفندشان حضور در یک سوم دفاعی
حریف است ما باید در یک سوم میانی و یک سوم تهاجمی خودمان بازي و نقطه قوت آنها را به نقطه ضعف تبدیل می کردیم. البته نه
اینکه مجید نامجومطلق را مقصر بدانم؛ معتقدم او کمترین تقصیر را داشت. وقتی یک مربی حاشیه امنیت ندارد و نمی داند حتی بازي

 
بعد روي نیمکت است یا خیر، چطور می تواند روي بازي تمرکز کند؟ چطور میتواند تمام توانش را بگذارد؟ 

پیشکسوت فوتبال در پاسخ به اینکه مسائل حاشیه اي را در عدم نتیجه گیري استقلال دخیل می دانید، تصریح کرد: حاشیه ها که
بلاي جان تیم شد اما باید دید چه کسی عامل به وجود آمدن این حاشیه هاست. تیم بزرگ، آدم هاي بزرگ می خواهد! در حواشی
چند وقت اخیر هم مدیرعامل مقصر بود و هم سرمربی. فرهاد اگر تجربه داشت پیش از فینال استعفا نمی داد. از طرفی اگر سعادتمند
تجربه کافی داشت در آن شرایط سکوت می کرد تا لااقل حالا سیبل انتقادات نمی شد. هیات مدیره باشگاه اگر با کفایت بود علیه

 
مدیرعامل نبود و پشت پرده باحمایت از مربی کارها را خرابتر نمی کرد. 

بازیکن اسبق استقلال خاطر نشان کرد: به جاي جلساتی که دور از چشم مدیرعامل برگزار می کنند با منابعی که خبرهاي باشگاه را
منتشر می کنند برخورد می کرد؛ مگر آنها جزو سرمایه داران مطرح و موفق نیستد؟ پس چطور است که نمی توانند منابع مالی
قدرتمندي را جذب کنند؟ چطور براي خودشان هنر بیزینس دارند اما در استقلال که نامش براي جذب بهترین کارگزارها و بزرگترین

 
سرمایه داران کافیست، نمی توانند اسپانسر خوبی جذب کنند؟ 

لطفی تاکید کرد: نمی توانند با اسم استقلال براي تیم منابع مالی فراهم کنند؟ نمی توانند با اسم استقلال درآمدزایی کنند که دو
سال دیگر اصلا نیازي به اسپانسر نداشته باشد؟ هیات مدیره اي که آمده تا با قدرتِ ثروت و کارآفرینی خود گره از مشکلات اقتصادي
تیم باز کند اما حق جلسه دریافت می کنند و از همین مبالغ که براي آنها پول خورد است اما براي باشگاه، حقوق یک ماهِ کارمندانش

 
است، نمی گذرند! همه اینها رد پاهایی است که در نهایت ما را به مقصر اصلی می رساند! 

وي در ادامه افزود: وزارت ورزش مقصر این شرایط است؛ جایی که باید فقط نظارت کند حتی در جزئی ترین امور باشگاه دخالت می



کند و آنجا که باید دخالت کند فقط نظاره می کند. وزارت ورزش در راستاي پیشرفت، حرفه اي شدن و کسب استقلال مالی باید
حامی مدیرعامل و باشگاه باشد اما وزارت ورزش ما دست و بال مدیرعامل را با قانون منع ورود خارجی ها بست، آنهم وقتی استقلال با

 
سی میلیون هوادار بازي هاي آسیایی را پیش رو داشت. 

پیشکسوت استقلال تصریح کرد: وزارت ورزش باید موتور محرك باشد نه بازدارنده؛ باید به باشگاه ها براي حرفه اي شدن کمک کند و
باعث بهبود اوضاع تیم ها شود تا نشاط را به جامعه تزریق کند. نه این که امید بیش از سی میلیون هوادار را با قانونی که هیچ تفکر
حرفه اي گري پشت آن نیست آنها را سرخورده و مغموم کند. شما فکر کنید بعد از آنهمه حمایت و اتحاد هواداران اگر راي به آمدن
استرا می دادند چه بازتابی در جامعه داشت؟ هواداران چیزي را که به سختی و با اتحاد به دست آورده بودند را چنان حمایت می
کردند که تیمشان تا کسب ستاره سوم برود، آیا این افتخار بزرگی براي کشور نبود؟ آیا نیمی از جمعیت کشور امید به زندگی

 
نمیافتند؟ آیا کل لیگ تحت تاثیر این اتفاق خوب قرار نمی گرفت؟ 

لطفی درخصوص قانون منع جدب بازیکن و مربی خارجی افزود: صددرصد این تصمیم بد است و مانع پیشرفت ما می شود. اگر ما در
هر صنعتی نتوانیم با دنیا تبادل اطلاعات داشته باشیم و نتوانیم از علم روز دنیا بهره بگیریم دچار خسران و ضرر می شویم. اینکه
بگوییم از طریق تلویریون بازي ها را می بینیم و می آموزیم، ساده لوحانه است. مگر مثلا گواردیولا در نود دقیقه هاي بازي تمام افکار
فنی خودش را رو می کند؟ از تلویزیون چه چیزي غیر از لذت بردن از تماشاي یک بازي حرفه اي نصیب مان می شود؟ وقتی بازیکنی

 
مثل میلیچ وارد فوتبال ما می شود، بازیکن من به او نگاه می کند و براي زندگی اش از او الگو می گیرد. 

وي در ادامه گفت: وقتی میبیند او سر ساعت ده می خوابد، خورد و خوراکش اصولی است، به داور اعتراض نمی کند، براي بازیکن
جانشینش پست حمایتی می گذارد و حاشیه ندارد، اصول زندگی حرفه اي را از او یاد می گیرد. وقتی مربی با دانشی مثل
استراماچونی به فوتبال ما می آید، براي کل لیگ مان مدرسه است. متاسفانه قانون منع جذب بازیکن و مربی خارجی، فوتبال ما را

 
نابود و به قهقرا می برد. امسال استقلال از این قانون چاقو خورد اما رفته رفته تاثیر مخربش را بر کل فوتبال مان می بینیم. 

بازیکن اسبق استقلال در پایان تصریح کرد: به گمانم وزارت ورزش خواسته یا ناخواسته موجب ضعف استقلال شده است که البته این
حرف به معناي تبرئه دیگران نیست. در بحث مدیریت باشگاه شنیدم آقاي سعادتمند مبلغی حدود 150 میلیارد تومان صرف تمدید و
خرید نفرات جدید کرده است. این صد و پنجاه میلیارد اگر منابع مالی اش تامین شده و بدهی روي بدهی نیست که احسنت به آقاي
سعادتمند و من دست او را می بوسم و عملکردش در این بعُد را می ستایم اما اگر بدون تامین منابع مالی چنین رقم سنگینی را روي
دست باشگاه گذاشته باشد آنوقت چه؟ استعفا بدهد و برود و این استقلال و هوادارانش باشند که متضرر شوند؟ اینجاست که وزارت
ورزش باید دخالت کند، باید بگویید دخلت چقدر است، همانقدر خرج کن نه فقط به استقلال، تیم رقیب هم نباید بی حساب و کتاب
خرج کند. اینکه کسی بیایید و بدون فکر اقتصادي و تامین منابع مالی با رقمی نجومی تیم ببندد را من هم بدون یک روز سابقه
مدیریت بلد هستم. امیدوارم این خبري که شنیدم کذب باشد اما اگر واقعیت داشته باشد وزارت ورزش باید پاسخگو باشد که چگونه
اینجا دخالت نمی کند اما براي ورود استراماچونی مقابل سی میلیون هوادار می ایستد؟ اگر استرا می آمد، در لیگ خوش می درخشید
و آسیا را هم شگفت زده می کرد، می شد اسپانسرهاي قوي جذب کرد و دیگر به هزینه کردن 150 میلیارد خرده نگرفت. نیامدن

استراماچونی همه جوره استقلال را دچار ضرر کرد.



وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم/

مدیریت اتوبوسی نداریم/ در هیچ شرکت خصوصی سهام دار نیستم/ یک ریال

از پول دولت وارد زندگی من نشده است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/07/08

وزیر پشنهادي صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم،
گفت: براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را از کرمان آغاز کرده

ایم، نمایندگان با آقاي سعیدي کیا رئیس وقت بنیاد مستضعفان تماس بگیرند و ...

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت: وام دار هیچ کس
نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم/
مدیریت اتوبوسی نداریم/ در هیچ شرکت خصوصی سهام
دار نیستم/ یک ریال از پول دولت وارد زندگی من نشده
است وزیر پشنهادي صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه
وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها
استفاده کنم، گفت: براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم
باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را
از کرمان آغاز کرده ایم، نمایندگان با آقاي سعیدي کیا

 
رئیس وقت بنیاد مستضعفان تماس بگیرند و بپرسند مبتکر قلعه گنج چه کسی بود. 

به گزارش خبرنگار سیاسی خبرگزاري برنا، «علیرضا رزم حسینی»، وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت، در جلسه علنی امروز
مجلس شوراي اسلامی در توضیح برنامه هاي خود براي فعالیت در این وزارتخانه گفت: هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را
گرامی می داریم و بر شهیدان انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین حرم درود می فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي
احترام می کنم و آرزوي سلامت و طول عمر براي رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و

 
رئیس مجلس براي برگزاري این نشست تقدیر و تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صنعت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته

 
است. 

وزیر پیشنهادي صمت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 



رزم حسینی اظهار کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود، استخراج و
بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري کمیسیون صنایع

 
پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم که

 
چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

وزیر پیشنهادي صمت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري انجام شود

 
و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آنها پولشویی می کنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد می
شود، همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار

 
خواهد گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی

 
از برنامه هاي ماست. 



وزیر پیشنهادي صمت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی نیست
و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه مدیریت
جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح بندي.
همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف

 
امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي

 
این کار هزینه کنی زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران پاکدست

 
امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر پیشنهادي صمت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین نظرخواهی
و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري اجتناب

 
ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 

رزم حسینی در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله

 
ها را فتح کند. 

وي گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با نمایندگان از اموري است که در

 
وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

وزیر پیشنهادي صمت اظهار کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ

 
اقتصادي همه باید به همدیگر کمک کنند. 

رزم حسینی گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه



 
پیشنهاد تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وي ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و هم اکنون معیشت مردم
مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد ارتقاء رتبه هاي کسب و کار

 
باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید

 
وزارت شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 

رزم حسینی افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و

 
همه چیز شفاف باشد. 

وي تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این زمینه داراي تجربه بودم و از

 
کف بازار رشد کردم. 

 
وزیر پیشنهادي صمت گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

رزم حسینی بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در
زمان تصدي استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها

 
آشنا شدم. 

وي گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی در سال 92 استعفا دادم؛

 
هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در زندگی من وارد نشده است. 

وزیر پیشنهادي صمت خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر

 
اموري است که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

وزیر پشنهادي صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم، گفت:
براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را از کرمان آغاز کرده ایم، نمایندگان با

 
آقاي سعیدي کیا رئیس وقت بنیاد مستضعفان تماس بگیرند و بپرسند مبتکر قلعه گنج چه کسی بود. 

وي با اشاره به اینکه قلعه گنج یکی از افتخارات جمهوري اسلامی است، ادامه داد: مقام معظم رهبري 3 نوبت فرمودند جنگی با همت
و اقدامات خوبی در قلعه گنج صورت گرفته، اي کاش رسانه ها می توانستند آن را منعکس کنند، با این سبک می توان کشور را اداره

 
کرد. این شیوه به کرمان و خراسان رضوي نیز تعمیم داده شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه در خراسان رضوي شرکت ها، یک روستا و یا یک بخش را انتخاب کرده اند تا توسعه روستایی را آغاز

 
کنند، عنوان کرد: توسعه باید از روستا شروع شود اگر این اتفاق صورت می گرفت 25 میلیون نفر حاشیه نشین نداشتیم. 



وي با بیان اینکه برنامه دوم تقدیم شده، مشروط بر اینکه اگر مقامات محلی، استانداران، ائمه جمعه استان و مسئولین قوه قضائیه

 
درخواست کنند وزارت صمت وظیفه خود می داند نسبت به اجراي مسئولیت اجتماعی همکاري کند. 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه حجم سرمایه گذاري در استان خراسان رضوي 90 هزار میلیارد تومان
موافقت نامه سرمایه گذاري بوده که 30 درصد آن وارد استان شده است، ادامه داد: من هیچ زمانی نخواستم از خود دفاع کنم، امروز

 
مجبورم، ما خانواده اي بوده ایم با 5 بردار، که هر 5 برادر در جبهه حضور داشته و 4 نفر از آن ها جانباز هستند. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه رانت اقتصادي نبرده ام و اعتقاد دارم که مسلمانان و ایرانیان باید متمکن و متدین باشند، عنوان کرد:
چنانچه رأي اعتماد از مجلس کسب کنم با قدرت به موضوعات و مشکلات ورود می کنم، وزارت صمت فرمانده خط مقدم جنگ

 
اقتصادي است از نمایندگان خواستار پشتیبانی در این جنگ هستیم. 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در پایان خاطرنشان کرد: اطلاعاتی که به دست برخی از نمایندگان مخالف رسیده ناقص است،
من را در مقابل فشارهاي حداکثري با رأي حداکثري بفرستید تا در این شرایط در مقابل دشمنان با قدرت عمل کنم.



سخنگوي قوه قضائیه: حکم بدوي پرونده رئیس سابق هلال احمر صادر شده

است
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اسماعیلی سخنگوي دستگاه قضا گفت: حکم بدوي پرونده رئیس سابق هلال احمر صادر شده است. 

به گزارش ایرنا، غلامحسین اسماعیلی در سی وچهارمین نشست
خبري خود گفت: گرامی می داریم هفته دفاع مقدس و یاد و
خاطره شهداي دفاع مقدس، شهداي مدافع حرم، سردار جاودانه
دفاع مقدس، دفاع از حرم، حقوق بشر و مردم مظلوم منطقه
سردار شهید سلیمانی و در برابر سرو قامتان دفاع مقدس،
ایثارگران، جانبازان و خانواده هاي محترم آنان درود می فرستیم.

وي با بیان اینکه درس دفاع مقدس درس مقاومت است، اظهار
داشت: پیروزي ما در دفاع مقدس نتیجه مقاومت و مردمی بودن دفاع بود و بر این باوریم تا این دو مولفه در مردم و مسئولان باشد،

 
مکانیسم ماشه که هیچ همه توطئه ها محکوم به شکست است. 

سخنگوي قوه قضاییه افزود: قوه قضاییه در دوران اخیر در سه گانه مبارزه قاطع با مفاسد اقتصادي، حمایت از تولید و اشتغال، تامین
امنیت شهروندان و مقابله با اراذل و اوباش و اخلالگران در سلامت و امنیت جامعه توفیقات خوبی بدست آورده و سرمایه اجتماعی

 
مناسبی براي نظام تحصیل کرده و امید هوایی در جامعه ایجاد که دشمنان نظام و انقلاب را عاصی کرده است. 

وي ادامه داد: اکنون قوه قضاییه جمهوري اسلامی ایران نماد صلابت، قوت و اقتدار نظام و پشتیبان حقوق فردي و اجتماعی ملت است

 
و به همین جهت دشمن تصمیم گرفته این قوت ها را مورد هجمه قرار دهند. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: مانی که مبارزه با فساد و مفسدان در درون و بیرون قوه قضاییه را تشدید کردیم می دانستیم در برابر هر

 
ضربه اي که وارد کنیم با هجمه ها و حملات و تخریب ها مواجه خواهیم شد. 

اسماعیلی اظهارداشت: امروز راهبرد قوه قضاییه راهبرد جهاد، مقاومت، اجراي عدالت و استقامت بر عدالت، مبارزه با فساد، حمایت از
تولید و اشتغال، تامین امنیت شهروندان و مجازات متجاوزان است و در این مسیر کوتاه نمی آییم و خطوط قرمز ترسیم شده بیگانگان

 
را به رسمیت نمی شناسیم. 

 
وي با اشاره به فرمایش شهید بهشتی گفت: خطاب به دشمنان و بیگانگان می گوییم از ما عصبانی باش و از این عصبانیت بمیر. 

 
احکام اخیر دادگاه هاي ویژه 



سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین احکام صادره از دادگاه هاي ویژه مفاسد اقتصادي اظهارداشت: در احکام
جدیدالصدور قدرت احمدي کارشناس حوزه معاونت حوزه صنایع وزارت صمت به جرم مشارکت در اخلال نظام تولید با اخذ رشوه به
مبلغ 10 میلیارد ریال به 10 سال حبس تعزیري، استرداد مبلغ یاد شده به نفع دولت، تحمل شلاق و انفصال دائم از خدمات دولتی

 
محکوم شده است. 

وي ادامه داد: همچنین در پرونده بانک سرمایه مجید عادلیان به جرم اخلال در نظام اقتصادي به 10 سال حبس تعزیري، شلاق و
محرومیت از استخدام در دستگاه هاي دولتی و رد اصل مال به میزان هزار و 390 میلیارد ریال محکوم شده و احسان خادم به جرم
مشارکت در جرم به پنج سال حبس و شلاق و رد اصل مال به بانک سرمایه محکوم شده که در هر دو مورد مبلغ بیش از هزار میلیارد

 
ریال به بانک سرمایه مسترد شده است. 

 
حکم بدوي پرونده رئیس سابق هلال احمر صادر شده است 

سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره پرونده رئیس سابق هلال احمر گفت: این پرونده در دادگاه رسیدگی و حکم بدوي

 
صادر شده است. 

 
وي ادامه داد: این پرونده در فرایند تجدید نظر خواهی است و به لحاظ اینکه حکم قطعی صادر نشده از بیان جزییات معذورم. 

 
دادنامه پرونده پتروشیمی در حال تدوین است 

سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده پتروشیمی گفت: پرونده معروف به پتروشیمی در ماه هاي

 
گذشته برگزار، آخرین دفاع اخذ و جلسات دادرسی برگزار شد. 

اسماعیلی اظهار داشت: ما هم انتظار داشتیم راي تا الان صادر شده باشد اما طبق آخرین صحبتی که با رییس دادگاه داشتم در حال

 
تدوین دادنامه هستند. 

وي با اشاره به گستردگی و ابعاد کارشناسی این پرونده افزود: رییس دادگاه گفت که تا امروز 700 صفحه راي نوشته شده و شاید

 
همین مقدار باقی مانده باشد بنابراین این پرونده سنگین است و حکمی بالغ بر هزار صفحه صادر خواهد شد. 

ادامه دارد...



رزم حسینی وزیر صنعت شد
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به گزارش تیتربرتر؛ همزمان با جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی؛ نمایندگان بررسی صلاحیت وزیر پیشنهادي صمت
... ''

به گزارش تیتربرتر؛ همزمان با جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی؛ نمایندگان بررسی صلاحیت وزیر پیشنهادي صمت
" علیرضا رزم حسینی" را آغاز کردند. اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور، حجت الاسلام علوي وزیر اطلاعات، حاجی میرزایی
وزیر آموزش و پرورش و امیري معاون پارلمانی رئیس جمهور به همراه علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در

 
جلسه علنی مجلس حاضر شدند. 

متفکر آزاد عضو هیأت رئیسه مجلس هم عدم حضور رئیس جمهور در این مجلس را اعلام کرد و گفت: طبق آیین نامه یک ساعت

 
فرصت براي دفاع رئیس جمهور از وزیر پیشنهادي پیش بینی شده که با توجه به عدم حضور ایشان از آن عبور می کنیم. 

از طرفی دیگر قالیباف رئیس مجلس اعلام کرد: حضور نیافتن رئیس جمهور در جلسه رأي اعتماد به وزیر پیشنهادي به دلیل پروتکل

 
هاي بهداشتی و مسائل مربوط به کرونا است. 

 
در ادامه حجت االله فیروزي سخنگوي کمیسیون صنایع به ارائه گزارشی از برنامه هاي وزیر پیشنهادي پرداخت. 

جزئیات جلسه راي اعتماد به وزیر پیشنهادي صمت  جزئیات

 
جلسه راي اعتماد به وزیر پیشنهادي صمت 

مجلس شوراي اسلامی صبح روز سه شنبه به ریاست قالیباف بررسی برنامه و صلاحیت علیرضا رزم حسنی براي تصدي وزارت صنعت،

 
معدن و تجارت و اخذ راي اعتماد را در دستور کار جلسه علنی امروز نمایندگان قرار داد. 

اسحاق جهانگیري معاون اول رییس جمهور به جاي روحانی رییس جمهور در جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی براي بررسی

 
صلاحیت و برنامه هاي وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت حضور یافت. 



نمایندگان پس از استماع سخنان مخالف و موافق و دفاعیات رزم حسینی؛  نمایندگان مجلس با 175 راي موافق، 80 رأي مخالف و 9

 
راي ممتنع  از مجموع 264 آرا ماخوذه؛ به رزم حسینی براي تصدي گري وزارت صنعت، معدن و تجارت اعتماد کردند. 

حواشی جلسه رأي اعتماد مجلس به رزم حسینی بررسی صلاحیت وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در دستور کار جلسه علنی

 
امروز پارلمان قرار داشت که با حواشی رو به رو بود. 

علی اصغر عنابستانی نمپاینده سبزوار در مجلس  که به عنوان موافق رزم حسینی صحبت می کرد اقدام به پخش کلیپی چند دقیقه

 
اي از سردار قاسم سلیمانی کرد. 

در این کلیپ سردار قاسم سلیمانی در کنار رزم حسینی در جلسه اي نشسته بود که به گفته عنابستانی مربوط به سال 1395 است

 
که البته صداي واضحی از این کلیپ شنیده نمی شد. 

 
پخش این کلیپ از مانیتورهاي مجلس شوراي اسلامی اعتراض و فریاد نمایندگان را به دنبال داشت. 

پیش از اظهارات عنابستانی، ویس کرمی نسبت به استفاده از نام سردار قاسم سلیمانی در حمایت از وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و

 
تجارت تذکر داد و گفت: خون شهید لغزنده است وقتی آن را سر امور جزئی خرج می کنید مراقب باشید لیز نخورید. 

محمدحسین فرهنگی دیگر مخالف وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در اظهاراتش گفت: از نام سردار قاسم سلیمانی در این

 
جایگاه استفاده نکنید. 

اعتراض نمایندگان به پخش این کلیپ باعث شد عنابستانی که ابتدا درخواست بلندتر شدن صداي کلیپ را داشت از ادامه پخش آن

 
منصرف شود. 

همچنین با پایان سخنان علیرضا رزم حسینی، راي گیري  از نمایندگان براي موافقت یا مخالفت با وزیر  پیشنهادي صمت در مجلس
شروع شد. همزمان با توزیع کارت هاي راي بین نمایندگان فریاد « دو- دو » تعدادي از نمایندگان در مخالفت با رزم حسینی در

 
صحن مجلس به گوش می رسد که به نظر می رسد کار رزم حسینی را براي دریافت تایید از مجلسی ها، سخت کرده است. 

برنامه هاي رزم حسینی براي وزارت صمت  برنامه هاي رزم

 
حسینی براي وزارت صمت 

علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي دولت براي تصدي وزارت صنعت، معدن و تجارت در جلسه رأي اعتماد مجلس شوراي اسلامی به



وي، طی سخنانی ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس اظهار داشت: من دو برنامه مبتنی بر ارکان برنامه ششم، سیاست هاي اقتصاد

 
مقاومتی و سند راهبردي وزارت صمت به نمایندگان داده ام. 

وي افزود: ما امروز در زمینه معیشت شرمنده مردم هستیم و امروز سفره مردم ما که پاي کار انقلاب ایستاده اند خالی و خالی تر شده
است. یکی از برنامه هاي من همکاري با دستگاهه اي مسئول به ویژه بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی است. با همکاري و
مشارکت اتحادیه هاي صنفی می توانیم به عرصه مدیریت بازار ورود کنیم و بازاریان ما در دوران دفاع مقدس به کشور خدمت کردند

 
و باید با مشارکت آن ها در مدیریت و تنظیم بازار اقدام کنیم. 

وزیر پیشنهادي صمت بیان کرد: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی در برنامه من است و در دستورکار داریم تا واحدهاي
زیرظرفیت و کم ظرفیت با تمام توان و ظرفیت کار کنند. یکی از مشکلات امروز ما تأمینِ به موقع مواد اولیه واحدهاي صنعتی است و
باید برنامه ریزي کنیم تا واحدها بتوانند مواد اولیه خود را تأمین کنند. برخی نمایندگان در کمیسیون ها گلایه هایی در این حوزه

 
داشتند که برخی واحدها به علت تأمین نشدن مواد اولیه تعطیل شده و باید در این زمینه اقداماتی صورت بگیرد. 

رزم حسینی هم چنین گفت: پشتیبانی از شرکت هاي دانش بنیان یکی از برنامه هاي من است و این مهم از رسالت هاي این
وزارتخانه است تا بتوانیم آن ها را تقویت کنیم. مقام معظم رهبري فرمودند کارآفرینی عبادت است و گفتند که این ها عابدین و

 
مجاهدین در جمهوري اسلامی هستند. 

وي خاطر نشان کرد: گرانی فولاد مورد توجه نمایندگان است و آسیب جدي به این صنعت وارد کرده و در دستورکار داریم تا با

 
کمیسیون صنایع مجلس هماهنگی می کنیم تا بتوانیم در این زمینه اقدام کنیم. 

وزیر پیشنهادي صمت با بیان اینکه موضوع خودرو مهم است و مردم در این زمینه گرفتار شده اند، تصریح کرد: در موضوع خودرو
انحصار وجود دارد و رقابت پذیري نداریم و قیمت تمام شده و هزینه سربار بالاست. عدم ساخت قطعات در داخل و بخشی از گرانی ها

 
به خاطر واردات قطعات با ارز از خارج کشور است. 

 
مطالب مرتبط: 

 
- مهمترین خواسته فعالان اقتصادي از وزیر جدید صمت 

- انتظار فعالان بخش خصوصی از وزیر پیشنهادي صنعت چیست؟ رزم حسینی در ادامه گفت: 10 درصد از معادن کشور اکتشافات
شده و باید در این زمینه غربالگري و توسعه اکتشافات انجام بگیرد. فعال کردن معادن راکد می تواند زمینه فرصت هاي شغلی جدید
را ایجاد کند. روان سازي و حذف فرآیندهاي دریافت مجوزها و تهاتر کالا در برنامه من است و باید از واردات کالاهاي غیرضرور

 
جلوگیري کنیم. 

وي بیان کرد: ما ظرفیت هاي بالایی با کشورهاي همسایه داریم و اقتصاد مرزي ما باید فعال شود؛ من تجربه استانداري خراسان
رضوي را دارم و این استان 2 میلیارد دلار صادرات دارد. امکان خوبی در این زمینه در سراسر کشور داریم و براي شکستن تحریم باید

 
از این ظرفیت استفاده کنیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: این وزارخانه یک وزارتخانه تخصصی بوده و وزارتخانه سیاسی نیست و اجازه سیاسی شدن آن را نمی

 
دهیم و باید کار جهادي انجام دهیم نه کار جناحی. 



 
نظر مخالفان وزیر پیشنهادي صمت  مجلس یازدهم با هیچکس معامله نمی کند 

نماینده مردم خرم آباد در مجلس گفت: مجلس یازدهم بر سر یک خودروي معمولی ایرانی که به دلیل بی تدبیري دولت به یک رویا

 
تبدیل شده، با هیچکس از جمله خودروسازان معامله نمی کند. 

مهرداد ویس کرمی نماینده خرم آباد در مجلس در مخالفت با علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت، گفت:
وزیر کسی است که بار را به دوش می کشد، باري که در حال حاضر باید به دوش بکشید، سنگین است و دلبستگی به برجام و وعده

 
هاي پوچ نیز به آن اضافه شده است. 

وي ادامه داد: عزم جدي براي اینکه صنعت لرستان را از خاك بردارید، وجود ندارد، مردم لرستان می گویند صنعت ما را به دهه 50
بازگردانید. این وضعیت را همفکران شما در دوران اصلاحات و سازندگی به وجود آوردند؛ چرا باید استانی که 4 درصد سنگ هاي

 
تزئینی دنیا در آن وجود دارد، برنامه اي نداشته باشد؟ 

نماینده مردم خرم آباد در مجلس  با اشاره به اینکه قلعه گنج به بنیاد مستضعفان تعلق دارد، افزود: تحصیلات شما در حد لیسانس

 
است و برازنده کشوري را این حجم از افراد تحصیل کرده نیست که ناخدایی را به کسی بسپارد که به علم روز و پژوهش تسلط ندارد. 

کرمی با بیان اینکه آیا دلبستگی شما به بخش خصوصی و فعالیت شما در واردات خودروهاي سنگین به شما اجازه داوري در میان
منافع مردم مظلوم ایران و غول هاي واردکننده را می دهد؟ تصریح کرد: گویا قصد دارید با مدیران فعلی کار کنید، با این وضعیت باید

 
فاتحه صنعت لرستان را بخوانیم. 

نماینده خرم آباد در مجلس  با تاکید بر اینکه برنامه شما را در حد برنامه کسی که در حیطه صنعت استخوان خرد کرده باشد، نمی
دانم و در اشراف شما نسبت به جزئیات آن تردید دارم، بیان کرد: عدم تجربه کاري شما در حیطه کار دولتی ما را نسبت به کشیده

 
شدن امکانات کشور به نقاطی خاص نگران می کند. 

وي با بیان اینکه گمان می کنم این مجلس به شما رأي اعتماد می دهد، اما بدانید ایران به چند استان خلاصه نمی شود، گفت: مردم

 
لرستان حق زیادي به گردن شما دارند و خواستار تحول اساسی در مدیریت استان هستند، درغیر این صورت به آنها ظلم کرده اید. 

نماینده مردم خرم آباد در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر اینکه گفته می شود وزیر پیشنهادي در دور زدن تحریم ها نقش داشته،
اما ماهیت دور زدن تحریم ها به گونه اي است که این کار قابل اثبات یا انکار نیست، عنوان کرد: توضیح دهید آیا صحت دارد دختر

 
شما شهروند کانادا و در برخی از شرکت هاي اقماري به عنوان هیات مدیره داراي سمت است؟ 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم با اشاره به اینکه اگر مجلس به شما رأي اعتماد دهد، از باب رعایت مصلحت است، ادامه داد:
مجلس یازدهم دغدغه حل مشکل صنعت، معیشت، بازار و خصوصاً بازار خودرو را دارد. غیبت رئیس جمهور را نیز حمل بر شرمندگی
از مردم و نمایندگان می کنم و خرده اي به وي نمی گیریم، هر چند خلاف قانون اساسی عمل کرده است و درخصوص شما به دیده

 
عدل و انصاف عمل می کنیم. 

وي با تاکید بر اینکه مجلس یازدهم بر سر یک خودروي معمولی ایرانی که به دلیل بی تدبیري دولت به یک رویا تبدیل شده، با



هیچکس از جمله خودروسازان معامله نمی کند، عنوان کرد: کسانی که مجلس را به کوتاه آمدن در برابر شرکت هاي خودروساز متهم

 
می کنند، این مجلس را نشناخته اند و دشمنان انقلاب آرزوي ناکامی آن را به گور می برند. 

ویس کرمی گفت: خون مقدس حاج قاسم که به وسعت جهان هستی رنگین است را در این امور جزئی هزینه نکنید و براي اثبات یا
رد خودتان به چنین خونی متوسل نشوید که خون شهید لغزنده است و زمین می خورید. آیا صحت دارد مجوز اقامت دائم از طریق

 
سرمایه گذاري دارید؟ 

 
 "رزم حسینی" کارهاي اقتصادي مشکوك زیادي دارد 

نماینده مردم تبریز در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به مشکلات متعدد کشور در حوزه صنعت، معدن و تجارت گفت: وزیر

 
پیشنهادي صنعت راهکارهاي روشنی در این زمینه ارائه نکرده است. 

محمدحسین فرهنگی نماینده تبریز در مجلس در مخالفت با برنامه هاي رزم حسینی،  گفت: از مخالفان و موافقان خواهش می کنم
در این جایگاه از نام سردار سلیمانی استفاده نکنند. هیچ ایرادي به مدت حضور آقاي رزم حسینی در لشکر و جبهه نیست و من نقطه

 
قوت ایشان را همان 10 سال اول می دانم اما بعد از آن ابهامات زیادي وجود دارد. 

وي افزود: چرا ایشان از کشور خارج شدند و چرا مدت طولانی در کشورهاي مختلفی که تروریست ها و فراریان در آنجا پناه گرفتند

 
حضور یافته و واردات انجام دادند؟. کارهاي ایشان هپکو را به آن وضع کشاند. 

این عضو هیئت رئیسه مجلس ادامه داد: آقاي رزم حسینی چه میزان اشراف در مهارت هاي اداري دارد. مهارت هاي ایشان مربوط به
مدیران میانی است. ایشان در سطح استاندار و مدیرکل موفق بوده و هست، اما مثلا راهکار روشنی براي ذخایر استراتژیک ندارد در
حالی که ما مسائلی در ارتباط با حوزه صنعت، معدن و تجارت داریم. با مسئولیت ایشان اتفاقی براي این حوزه نخواهد افتاد. کالاي

 
اساسی توزیع نمی شود و ذخایر استراتژیک فراهم نخواهد شد. 

فرهنگی ادامه داد: آقاي رزم حسینی در مدتی که در داخل فعالیت اقتصادي داشته کارهاي مشکوك زیادي دارد که باید توضیح دهد.
ایشان براي یک شرکت سوري وام هایی گرفته است. در حوزه هاي اقتصادي هم کارهاي مفید مثبتی نشده است. حرفی نقل شده  که

 
گفته اگر ما چوب را هم به مجلس معرفی کنیم مجبورند رأي دهند آیا این استدلال درستی است. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: آقاي رزم حسینی گفته من مسائل سال 96 در مشهد را مدیریت کردم در حالی که ایشان آن سال در

 
مشهد نبوده بلکه در کرمان بوده است و در اسفندماه نیز براي سه هفته به استرالیا رفته است. 

 
نظر موافقان وزیر پیشنهادي صنعت رزم حسینی مدیر حاکمیتی است، نه دولتی 

نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس، گفت: گزینه پیشنهادي وزارت صمت داراي نگاه توسعه گرا است و همواره منتقد سیاست

 
هاي غلط اقتصادي دولت بوده زیرا وي وزیر و مدیر دولتی نیست بلکه وزیر و مدیر حاکمیتی است. 

احسان ارکانی نماینده نیشابور در مجلس شوراي اسلامی در موافقت با گزینه پیشنهادي تصدي وزارت صنعت، معدن و تجارت، گفت:
رزم حسینی ، فامیل، همشهري و هم استانی بنده نیست و هیچ سابقه رفاقتی با وي ندارم بلکه رزم حسینی را از زمان تصدي



 
استانداري خراسان رضوي می شناسم. 

وي ادامه داد: عملکرد رزم حسینی در استانداري خراسان رضوي موفق بوده است زیرا داراي روحیه جهادي، تعامل گرا، حر و آزاده،

 
شخصیتی مستقل و نگاه کارشناسی همراه با تعامل است. 

نماینده نیشابور و فیروزه در مجلس اظهار داشت: گزینه پیشنهادي وزارت صمت داراي نگاه توسعه گرا است و همواره منتقد سیاست
هاي غلط اقتصادي دولت بوده است در واقع وي وزیر و مدیر دولتی نیست بلکه وزیر و مدیر حاکمیتی است. بدون شک براي پیشرفت

 
کشور همه ارکان کشور از جمله قوه مقننه، مجریه و قضاییه باید با یکدیگر همراه باشند. 

ارکانی تصریح کرد: رزم حسینی جانشین و معاون سردار شهید حاج قاسم سلیمانی بوده است؛ برخی عنوان می کنند وي ضعیف است
از این رو باید پاسخ دهند چطور زمانی که نشان فتح از رهبر انقلاب دریافت کرده ضعیف نبوده، چطور زمانی که جانباز شده و حتی

 
استاندار استان هاي خراسان رضوي و کرمان بوده ضعیف نبوده است. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: بدون شک دو تابعیتی رزم حسینی تائید نشده است و هیات تحقیق از

 
مدیران دوتابعیتی نیز این موضوع را تائید نکرده است. 

نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس عنوانکرد: انقلابی ها از دروغ بیزار هستند و هیچگاه حاضر نیستند آبروي دیگران را لکه دار
کنند از این رو نباید تهمت دوتابعیتی به رزم حسینی زده شود. گزینه پیشنهادي تصدي وزارت صمت قوانین مزاحم تولید را می

 
شناسد زیرا فعالیت اقتصادي در بخش خصوصی داشته است. 

وي  افزود: متاسفانه برخی عنوان می کنند چون رئیس جمهور در جلسه رأي اعتماد حاضر نشده نباید به رزم حسینی رأي دهیم
چون توهین به مجلس است در حالی که رأي ندادن در شرایط کنونی تنبیه کردن بازار، کشور و مردم است؛ همچنین نباید از یاد برد

 
وقتی ابزار نظارتی کمرنگ شود چنین وضعیتی مانند عدم حضور رئیس جمهور ایجاد می شود. 

ارکانی تصریح کرد: بنابراین با رأي دادن به رزم حسینی در روزهاي باقی مانده از عمر دولت بازار، صنعت و معدن از رهاشدگی خلاص

 
می شود و به سامان می رسد. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: لقب شهید زنده و خط شکن از سوي سردار شهید سلیمانی به رزم حسینی
داده شده و در گفت وگویی با آیت االله علم الهدي؛ وي نقل کرد حاج قاسم گفت رزم حسینی هدیه بنده به شماست. استانداري که به
خراسان رضوي می آید عادي و معمولی به عنوان نماینده دولت نیست بلکه یک عنصر پرورش یافته در دفاع مقدس است که مجموعه

 
اي از تجربیات و دانش ها را کسب کرده است. 

نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: گزینه پیشنهادي وزارت صنعت، معدن و تجارت می تواند با

 
استفاده از تجربیاتش وضعیت اقتصاد را سامان دهد. 

 
حذف رانت خواري در وزارت صنعت از برنامه هاي"رزم حسینی"  

نماینده ورامین در مجلس با بیان این که به وزیر پیشنهادي صنعت راي اعتماد خواهم داد، از دیگر نمایندگان خواست تا با حمایت از



 
وي وزارت صنعت را از وضع کنونی نجات دهند. 

وي با بیان اینکه امروز می خواهیم درباره  مدیریت وزارت خانه اي تصمیم بگیریم که بخش مهمی از مشکلات کشور در حوزه آن قرار
دارد و مدیریت بر آن مسئولیت مهمترین بخش هاي حیاتی کشور را عهده دار می باشد، ادامه داد: امروز وزارت صمت مدیري را نیاز
دارد که  بازار و معیشت مردم، عدالت در توزیع کالاهاي اساسی با ایجاد شبکه توزیع مناسب و شکستن انحصار، فعال سازي سامانه
نظارت بر کالاها، مبارزه با ویژه خواران، اصلاح ساختار تنظیم بازار، ایجاد توازن در عرضه  و تقاضا، احیاي واحدهاي صنعتی و تولیدي،

 
حل مشکل واحدهاي بحران زده و تامین مواد اولیه آنها با توجه به توان داخلی را سرلوحه کار قرار دهد. 

نماینده ورامین در مجلس تصریح کرد: توجه به صادرات  و استفاده از ظرفیت داخلی و تلاش در جهت بومی سازي، ارتقاي صنعت
قطعه سازي، ساماندهی بازار خودرو، احیاي معادن کوچک، فعال کردن دیپلماسی تجاري، توجه به بازارهاي مشترك بین المللی  با در
نظر گرفتن سیاست هاي تنظیم بازار، توسعه صادرات و مبادلات مرزي، گسترش تجارت الکترونیک، جلوگیري از فساد اداري در زیر
مجموعه وزارت خانه، حذف رانت خواري، فروش مجوز و حذف امضاهاي طلایی، استفاده از نیروهاي متخصص و جوان از  اولویت

 
برنامه هاي وزیر پیشنهادي است. 

 
نوش آبادي  از نمایندگان خواست با حمایت از رزم حسینی  وزارت خانه صمت  را از این وضع نجات دهند. 

بعد از توضیح وزیر و اظهارات مخالفان و موافقان وزیر پیشنهادي، رأي گیري آغاز شد و نمایندگان دولت جلسه علنی مجلس را ترك

 
کردند. 

 
بر این اساس رزم حسینی با 175 راي موافق نمایندگان براي تصدي گري وزارت صنعت معدن و تجارت رأي اعتماد گرفت. 

 
گردآورنده: الهام خلیلی خو 

 
آنچه دیگران می خوانند: 

 
- واکنش ها به پیشنهاد کناره گیري و استعفاي روحانی 

- حداقل انتظارات از روحانی در باقیمانده عمر دولت چیست؟



رزم حسینی: در زمینه معیشت شرمنده مردم هستیم

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/07/08

وزیر پیشنهادي دولت براي وزارت صمت گفت: این وزارخانه یک وزارتخانه تخصصی بوده و وزارتخانه سیاسی نیست و اجازه

 
سیاسی شدن آن را نمی دهیم و باید کار جهادي انجام دهیم نه کار جناحی. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از تسنیم، علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي دولت براي تصدي وزارت صنعت، معدن
و تجارت در جلسه رأي اعتماد مجلس شوراي اسلامی به وي، طی سخنانی ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس اظهار داشت: من دو

 
برنامه مبتنی بر ارکان برنامه ششم، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند راهبردي وزارت صمت به نمایندگان داده ام. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. 

وي افزود: ما امروز در زمینه معیشت شرمنده مردم هستیم و
امروز سفره مردم ما که پاي کار انقلاب ایستاده اند خالی و خالی
تر شده است. یکی از برنامه هاي من همکاري با دستگاهه اي
مسئول به ویژه بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی است. با
همکاري و مشارکت اتحادیه هاي صنفی می توانیم به عرصه
مدیریت بازار ورود کنیم و بازاریان ما در دوران دفاع مقدس به
کشور خدمت کردند و باید با مشارکت آن ها در مدیریت و

 
تنظیم بازار اقدام کنیم. 

وزیر پیشنهادي صمت بیان کرد: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی در برنامه من است و در دستورکار داریم تا واحدهاي
زیرظرفیت و کم ظرفیت با تمام توان و ظرفیت کار کنند. یکی از مشکلات امروز ما تأمینِ به موقع مواد اولیه واحدهاي صنعتی است و
باید برنامه ریزي کنیم تا واحدها بتوانند مواد اولیه خود را تأمین کنند. برخی نمایندگان در کمیسیون ها گلایه هایی در این حوزه

 
داشتند که برخی واحدها به علت تأمین نشدن مواد اولیه تعطیل شده و باید در این زمینه اقداماتی صورت بگیرد. 

رزم حسینی هم چنین گفت: پشتیبانی از شرکت هاي دانش بنیان یکی از برنامه هاي من است و این مهم از رسالت هاي این
وزارتخانه است تا بتوانیم آن ها را تقویت کنیم. مقام معظم رهبري فرمودند کارآفرینی عبادت است و گفتند که این ها عابدین و

 
مجاهدین در جمهوري اسلامی هستند. 

وي خاطر نشان کرد: گرانی فولاد مورد توجه نمایندگان است و آسیب جدي به این صنعت وارد کرده و در دستورکار داریم تا با

 
کمیسیون صنایع مجلس هماهنگی می کنیم تا بتوانیم در این زمینه اقدام کنیم. 

وزیر پیشنهادي صمت با بیان اینکه موضوع خودرو مهم است و مردم در این زمینه گرفتار شده اند، تصریح کرد: در موضوع خودرو



انحصار وجود دارد و رقابت پذیري نداریم و قیمت تمام شده و هزینه سربار بالاست. عدم ساخت قطعات در داخل و بخشی از گرانی ها

 
به خاطر واردات قطعات با ارز از خارج کشور است. 

رزم حسینی در ادامه گفت: 10 درصد از معادن کشور اکتشافات شده و باید در این زمینه غربالگري و توسعه اکتشافات انجام بگیرد.
فعال کردن معادن راکد می تواند زمینه فرصت هاي شغلی جدید را ایجاد کند. روان سازي و حذف فرآیندهاي دریافت مجوزها و تهاتر

 
کالا در برنامه من است و باید از واردات کالاهاي غیرضرور جلوگیري کنیم. 

وي بیان کرد: ما ظرفیت هاي بالایی با کشورهاي همسایه داریم و اقتصاد مرزي ما باید فعال شود؛ من تجربه استانداري خراسان
رضوي را دارم و این استان 2 میلیارد دلار صادرات دارد. امکان خوبی در این زمینه در سراسر کشور داریم و براي شکستن تحریم باید

 
از این ظرفیت استفاده کنیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: این وزارخانه یک وزارتخانه تخصصی بوده و وزارتخانه سیاسی نیست و اجازه سیاسی شدن آن را نمی
دهیم و باید کار جهادي انجام دهیم نه کار جناحی.



تازه ترین جزئیات آماري از پرداخت تسهیلات کرونایی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/07/08

خبرگزاري آریا - وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در یک
گزارش تحلیلی به ارزیابی برنامه هاي حمایتی از کسب
وکارهاي آسیب دیده ناشی از کرونا و جزئیاتی از شیوه

 
پرداخت تسهیلات کرونایی پرداخت. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، عیسی منصوري، معاون توسعه
کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در
بیست و ششمین جلسه کارگروه مقابله با پیامدهاي

اقتصادي کرونا با ارائه گزارشی به ارزیابی شیوه هاي حمایت از کسب وکارهاي آسیب دیده پرداخت و با اشاره به تجربه سیاست هاي
متنوع و ترکیبی بسیاري از کشورهاي جهان تصریح کرد: مطالعه 54 کشور جهان به ما نشان می دهد بیش از 85 درصد سیاست هاي

 
حمایتی دولت ها در قالب سیاست هاي مالی و تنها 25 درصد در قالب سیاست هاي پولی بوده است. 

براساس گزارش ارایه شده، در ایران سیاست گذار با ترکیب کلی گروه هاي هدف به حمایت از اقشار مختلف پرداخته اما بیشترین
تمرکز خود را شاغلان تامین اجتماعی (داراي نیاز به حمایت بیشتر و در معرض ریزش) معطوف داشته است، این در حالی است که با

 
اعطاي یارانه معیشتی به بخش وسیعی از خانوارهاي ایرانی نیز به صورت مستقیم حمایت کرده است. 

براساس گزارش یاد شده با برآورد احتمالی ریزش شیوع کرونا، کسب وکارها ممکن است از اواسط اسفند امسال دوباره توان بازیابی
داشته باشند و از این جهت نیازمند بسته هاي حمایتی پساکرونایی هستند. دولت پس از شیوع کرونا از اوایل اسفند سال گذشته
تاکنون در قالب سیاست هاي حمایتی و در قالب 4 ابزار حمایتی «پرداخت تسهیلات»، «بیمه بیکاري»، «مشوق بیمه کارفرمایی» و

 
«یارانه دستمزد» به حمایت از کسب وکارها پرداخته است. 

البته برآورد وضعیت پرداخت تسهیلات کرونایی در ایران نشان می دهد از 23 هزار و 500 میلیارد تومان منابع پیش بینی شده تنها
13 هزار و 400 میلیارد تومان (معادل 57 درصد) پرونده به دستگاه هاي اجرایی رسیده و با طی فرآیندهاي اداري و معرفی به بانک
ها، در نهایت تنها 4 هزار و 520 میلیارد تومان تسهیلات به کسب وکارها پرداخت شده است. این در حالی است که کسب وکارها در
ایران براي دریافت این تسهیلات با چالش هاي متعددي از جمله پایین بودن سرانه تسهیلات، بالابودن هزینه حفظ نیروي کار و ...

 
مواجه هستند. 

براساس آمار اعلامی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از 3,76 میلیون واحد مشمول تسهیلات کرونایی تنها 704 هزار واحد ثبت نام
شدند و 512 هزار واحد ثبت نام نهایی کردند و البته 508 هزار واحد پرونده آن ها ارسال شد و این در حالی است که تنها 238 هزار
واحد در مجموع 4500 میلیارد تومان اعتبار دریافت کردند. همچنین در حالی که بیشترین درخواست تسهیلات براي وزارت راه و

 
شهرسازي و وزارت صمت بوده اما در پرداخت تسهیلات، دستگاه هاي وام گیرنده از وزارت خانه دیگري بوده اند. 

<--



توسعه اقتصاد غیرنفتی راهکار اساسی خروج از بحران

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/07/08

فصل اقتصاد - ریاست هیات مدیره تعاونی تولیدکنندگان محصولات غذایی گفت: تولیدکنندگان باید با تلاش متمرکز بر
ارتقائ کیفیت و بسته بندي محصولات خود منطبق با استانداردها و تکنولوژي هاي روز دنیا و شناخت درست از ذائقه و

تقاضاي بازارهاي جهانی، توان رقابتی خود را در بازارهاي دیگر کشورها افزایش داده و در ...

فصل اقتصاد - ریاست هیات مدیره تعاونی تولیدکنندگان
محصولات غذایی گفت: تولیدکنندگان باید با تلاش
متمرکز بر ارتقائ کیفیت و بسته بندي محصولات خود
منطبق با استانداردها و تکنولوژي هاي روز دنیا و شناخت
درست از ذائقه و تقاضاي بازارهاي جهانی، توان رقابتی
خود را در بازارهاي دیگر کشورها افزایش داده و در مسیر
توسعه صادرات غیرنفتی حضور محصولات با کیفیت ایرانی

 
را در اقصی نقاط جهان گسترش دهند. 

مهدي کریمی تفرشی در گفت وگو با ایلنا گفت: براي مقابله با منفی شدن رشد اقتصادي در کشور و در راستاي اجراي سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی باید شرایط و زیرساخت هاي لازم براي حضور موفق در بازارهاي جهانی و رونق صادرات و اقتصاد غیر نفتی و خروج از
اقتصاد واردات محور فراهم گردد. ایران کشوري است غنی از سرمایه ها و ثروت ملی و فرهنگ و پیشینه اي غنی که نخبگان و

 
دانشمندان بزرگی از این خاك برخاسته و گنجینه اي از دانش و علم و بالندگی است. 

وي افزود: کشور ما پتانسیل هاي بسیار بالایی دارد که اگر به درستی مورد بهره برداري قرار گیرد و از تمامی توان و دانش فنی و
گنجینه هاي عظیم ملی در مسیر خودکفایی استفاده شود با اقتدار می توان در مقابل تمامی فشارهاي آمریکا ایستادگی کرد و در

 
راستاي تحول اقتصادي گام هاي بزرگی برداشت و این مهم به یک عزم ملی و جهادي در همه ارکان پیکره جامعه نیازمند است. 

رئیس هیات مدیره خانه صنعت، معدن وتجارت جوانان تهران ادامه داد: اقتصاد ایران یک اقتصاد ترکیبی و در حال گذار است که
بخش عمده اي از صادرات در ایران بر پایه صادرات نفت و گاز است. اقتصاد ایران یکی از معدود اقتصادهاي بزرگ است که در
جریان بحران مالی 2007-2009 مستقیما دچار آسیب نشد. در ایران حدود 50 میلیون هکتار زمین زراعی مناسب وجود دارد که 20
میلیون هکتار از آن زیرکشت است. سالانه بیش از صد میلیون تن موادغذایی در کشور تولید می شود. کشور ما در حال حاضر در

 
تولید بیشتر محصولات استراتژیک در مسیر خودکفایی قرار دارد. 

کریمی تفرشی افزود: با توجه به اینکه کشور ما کشوري چهار فصل است و موقیت خوبی از لحاظ اقلیمی و جغرافیایی دارد از پتانسیل
بالایی در تولید انواع محصولات کشاورزي برخوردار است که باید با اصلاح مناسب زیرساخت هاي کشاورزي و پاسخگویی به نیازهاي
کشاورزان از این پتانسیل بالا به نحو مطلوبی بهر برداري نمود. پسته، زعفران، خشکبار و صنایع تبدیلی از جمله پتانسیل هاي مثبت

 
صادراتی کشور محسوب می شود که با برنامه ریزي دقیق می توان از آنها به عنوان اقلام صادراتی جایگزین نفت بهره برداري کرد. 

وي ادامه داد: ایران همچنین هشتمین تولیدکننده میوه، دومین تولیدکننده خیار، چهارمین تولیدکننده سیمان، نهمین
تولیدکننده آهن، هشتمین تولیدکننده لیمو، دهمین تولیدکننده انگور، دومین تولیدکننده زردآلو، هشتمین تولیدکننده مرغ، سومین
تولیدکننده گاز طبیعی، ششمین تولیدکننده نفت، سومین صادرکننده نفت، ششمین تولیدکننده پیاز، دومین تولیدکننده گردو،



سومین تولیدکننده هندوانه، هفتمین تولیدکننده گوجه فرنگی، هفتمین تولیدکننده مرکبات، چهارمین تولیدکننده بادام و هفتمین

 
تولیدکننده پشم، سیزدهمین تولیدکننده آهک و دومین تولیدکننده پرلیت در جهان است. 

ریاست هیات مدیره تعاونی تولید کنندگان محصولات غذایی گفت: تولیدکنندگان باید با تلاش متمرکز بر ارتقائ کیفیت و بسته بندي
محصولات خود منطبق با استانداردها و تکنولوژي هاي روز دنیا و شناخت درست از ذائقه و تقاضاي بازارهاي جهانی، توان رقابتی خود
را در بازارهاي دیگر کشورها افزایش داده و در مسیر توسعه صادرات غیرنفتی حضور محصولات با کیفیت ایرانی را در اقصی نقاط

 
جهان گسترش دهند. 

وي افزود: توسعه اقتصاد دانش بنیان ، گسترش خدمات تجارت خارجی و زیر ساخت هاي مورد نیاز، تشویق سرمایه گذاري هاي
خارجی، گسترش کارآفرینی و ایجاد بازارهاي جدید و بهبود پیوندهاي اقتصادي با دیگر کشورها، برنامه ریزي تولید ملی متناسب با
نیازهاي صادراتی و مطالعه و شناخت درست نیازهاي بازارهاي خارجی و سرمایه گذاري در این بخش ها با توجه به قابلیت هاي

 
کشورمان می تواند به ایجاد بستر مناسب جهت رونق اقتصاد غیر نفتی و رشد اقتصاد کشور کمک کند . 

وي در آخر گفت: صادرات غیر نفتی به خصوص کالاهاي صنعتی ضمن ایجاد ارزش افزوده بالا، وضعیت اشتغال در جامعه جوان ایران
را بهبود بخشیده و سبب کسب درآمدهاي ارزي براي تامین نیازهاي وارداتی در کشور می شود و همچنین ضریب تاثیرپذیري کشور

از تحولات سیاسی و اقتصادي جهانی که بواسطه تکیه بر اقتصاد نفتی بوجود می آید را کاهش می دهد.



گفتگو با استارت آپی آموزشی که به دنبال تحول در نظام آموزش است

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/07/08

یکی از موضوعاتی که در ماه هاي گذشته و با شیوع کرونا بیش از قبل مورد توجه قرار گرفته، آموزش هاي مجازي و آنلاین
است، مسئله اي که تا چند سال پیش به چشم یک کار هزینه بر و لاکچري به آن نگاه می شد، ولی امروز به یکی از ضروریات

نظام آموزشی کشور ما و خیلی از دیگر کشور ها تبدیل شده است.

علیرضا وفایی نیا | شهرآرانیوز؛ یکی از موضوعاتی که در ماه هاي گذشته و با شیوع کرونا بیش از قبل مورد توجه قرار گرفته،
آموزش هاي مجازي و آنلاین است، مسئله اي که تا چند سال پیش به چشم یک کار هزینه بر و لاکچري به آن نگاه می شد، ولی
امروز به یکی از ضروریات نظام آموزشی کشور ما و خیلی از دیگر کشور ها تبدیل شده است. استارت آپ ها و شرکت هاي دانش بنیان
مختلفی در سال هاي گذشته مشغول فعالیت در این حوزه بودند و تلاش کردند که با استفاده از فناوري، سیستم آموزش را متحول
کنند. استارت آپ مشهدي «دایاموز» یکی از این شرکت هاست که از چند سال پیش وارد این حوزه شده و امروز حتی توانسته است

 
خدمات خود را در کشور هاي اروپایی هم ارائه دهد. 

پل ارتباطی والدین و مدارس نوید طبسی، بنیان گذار دایاموز، دانش آموخته کارشناسی رشته فناوري اطلاعات است. او که در مقطع
کارشناسی ارشد هوش مصنوعی دانشگاه خواجه نصیر مشغول تحصیل بود، در میانه گذراندن دوره ارشد، تصمیم گرفت از دانشگاه
انصراف دهد و وارد بازار کار شود: ابتدا در حوزه دیتاماینینگ با یکی از دوستان شرکتی را تأسیس کردیم. بعد از مدتی، همکارم به
آلمان مهاجرت کرد و پس از آن، با اضافه شدن 4 نفر دیگر از دوستان، شرکت همراه افزار دایا را تأسیس کردیم. ابتدا پروژه هاي
سفارشی براي مجموعه ها و سازمان هاي مختلف انجام می دادیم و محصول مشخصی نداشتیم تا اینکه پس از مدتی، تصمیم گرفتیم

 
به حوزه تولید محصول وارد شویم و نرم افزار دایاموز از دل این شرکت بیرون آمد. 

طبسی با اشاره به اینکه این برنامه ویژه اتوماسیون مدارس و ارتباط مدرسه ها با والدین و دانش آموزان و معلم هاست، درباره ایده اولیه
شکل گیري آن گفت: قبل از رسیدن به ایده دایاموز، در حوزه هاي مختلف تحقیق کردیم و بازار را مورد بررسی قرار دادیم. در سال
93 ایده هاي مختلف را بررسی و در نهایت طرح دایاموز را پایه ریزي کردیم. در آن مقطع مشاهده کردیم که خیلی از دانش آموزان با
مشکل ارتباط با مدرسه روبه رو هستند. در واقع، نهایت چیزي که بیشتر مدارس داشتند یک وب سایت بود و والدین ارتباط زیادي با
مدارس نداشتند. آن سال ها شروع انقلاب گوشی هاي هوشمند و قرار گرفتن این دستگاه ها در دسترس همه بود. به همین دلیل،
تصمیم گرفتیم ارتباط مدارس با دانش آموزان و والدین را به بستر گوشی هاي هوشمند بیاوریم. با بررسی بازار متوجه شدیم مشتري

 
هایی براي این محصول وجود دارد و شروع کردیم به تولید آن. 

شروع با 3 میلیون تومان به گفته طبسی، شرکت آن ها کار خود را تنها با سرمایه اي در حدود 3 میلیون تومان آغاز کرد: در مجموع،
سرمایه اي که در سال 93 براي دایاموز و دیگر پروژه ها صرف کردیم، حدود 15 میلیون بود. در سال اول کارمان را در یک اتاق
کوچک در یک شرکت آغاز کردیم و هیچ برداشتی از پروژه هاي مختلف شرکت نداشتیم. از سال 95 وارد پارك علم و فناوري خراسان
شدیم و با کمک این مجموعه توانستیم سرعت رشد شرکت را بالا ببریم. کار را با 4 نفر شروع کردیم و امروز 13 نفر مستقیم و 3 نفر
به صورت پروژه اي با ما همکاري می کنند. این برنامه زودتر از آن چیزي که فکر می کردیم به سوددهی رسید. تا سال 96 شرکت ما
در کنار دایاموز محصولات دیگري هم داشت، اما از این مقطع به بعد، سفارش هاي دیگر را قبول نکردیم و به طور متمرکز تمام انرژي

را روي توسعه این برنامه گذاشتیم. 



رایگان براي دانش آموزان و معلم ها دایاموز داراي قابلیت هاي مختلفی از جمله ایجاد کلاس هاي مجازي، امکان بررسی وضعیت
تحصیلی دانش آموز توسط والدین، دادن وظایف عمومی یا مخصوص به هر دانش آموز، و خیلی از موارد دیگري است که می توان در
یک مدرسه مجازي انتظار داشت. طبسی درباره کارویژه این برنامه اظهار کرد: به طور کلی، آموزش حاصل ارتباط والدین، دانش 
آموزان، معلم ها و محتواي آموزشی است. در این نرم افزار تلاش کردیم چرخه اي ایجاد کنیم که این بخش ها به صورت مدیریت شده
و منظم با هم ارتباط بگیرند. فضاي برنامه از جنس پیام رسان نیست که صرفا در حد چت کردن باشد. کار ما در واقع مدیریت و نظم 
بخشی به اطلاعات مختلفی است که در یک سیستم آموزشی بین بازیگران مختلف وجود دارد. محصول خود را در بستر هاي اندروید،

 
iOS و وب اپلیکیشن ارائه کرده و زیرمحصولات مختلفی در حوزه هاي آموزشی هم ارائه داده ایم. 

رایگان بودن خدمات ارائه شده از دیگر نکات مهمی بود که طبسی به آن اشاره کرد: استفاده از برنامه ما براي دانش آموزان، والدین و
معلم ها کاملا رایگان است. اما اگر مدارس بخواهند براي مدیریت محیط آموزشی خود از برنامه ما استفاده کنند، باید سالیانه حق

 
اشتراکی بپردازند. 

وضعیت آموزش مجازي در دوران کرونا کرونا به نوعی باعث شد فرایند آموزشی کشور ما وارد مایکروفر شود و دست کم 4 سال پخته
تر از قبل شود! الان خیلی از معلم هایی که به فناوري اعتقادي نداشتند، به مزایاي آن پی برده اند و به دنبال تولید محتوا هاي با
کیفیت و مناسب هستند. والدین در گذشته در برابر آموزش هاي آنلاین خیلی مقاومت می کردند و به نظرشان این نوع آموزش ها

 
چندان کاربردي نبود. اما در شرایط فعلی، با مزیت هاي استفاده از فناوري در آموزش فرزندانشان آشنا و به آن علاقه مند شده اند. 

بنیان گذار دایاموز با اشاره به اینکه کرونا با تمام مشکلاتی که در جامعه به وجود آورد دست کم درباره نگاه به فناوري در آموزش باعث
تغییرات مثبتی در کشور شده است گفت: البته هنوز در زمینه استفاده از تمام ظرفیت هاي فناوري ها در فرایند آموزش کاستی هایی
وجود دارد. در واقع، مشکل امروز ما نبود زیرساخت هاي فناوري در مدارس نیست. تا دلتان بخواهد، فناوري هاي مختلف در دسترس
معلم ها و دانش آموزان وجود دارد. اما بخش زیادي از کادر آموزشی کشور هنوز با نحوه استفاده از تمام ظرفیت هاي فناوري در
آموزش آشنا نیستند. شاید بهتر بود آموزش و پرورش به جاي اینکه تمام بودجه و وقت خود را روي توسعه نرم افزاري مثل شاد
بگذارد، از بستر هاي آماده اي مانند واتس اپ یا دایاموز یا نمونه هاي دیگر داخلی و خارجی استفاده می کرد و زمان و بودجه خود را

 
روي توسعه توانایی کادر آموزشی براي استفاده بهتر از بستر هاي فناورانه صرف می کرد. 

شباهت هاي «شاد» و پراید زمانی که از خلاقیت و جهش تولید حرف می زنیم، این اتفاق زمانی ایجاد می شود که به شرکت هاي
دانش بنیان و خصوصی اعتماد کنیم. عملکرد آموزش و پرورش در انحصار پلتفرم هاي آموزشی کشور صرفا به یک برنامه، کاملا مخالف

 
این موضوع است و کسب و کار هایی را که در این حوزه فعال بودند با مشکلاتی روبه رو کرده است. 

طبسی هم به عنوان بنیان گذار یکی از این شرکت هاي خصوصی فعال در زمینه آموزش هاي آنلاین، با تأیید این مسئله معتقد است:
آموزش و پرورش باید نقش سیاست گذاري و نظارت را به عهده داشته باشد و اجازه دهد شرکت هاي مختلف با خلاقیت و نوآوري در
حوزه آموزش هاي آنلاین فعال باشند. اگر به دنبال انحصار باشیم، در نهایت، برنامه شاد در حوزه آموزش به سرنوشت پراید در صنعت
خودروسازي دچار خواهد شد. اگر بخواهیم با ایجاد انحصار جلو خلاقیت و نوآوري را در امر آموزش بگیریم، در نهایت برنامه شاد بدون
هیچ رقیبی، می تواند با محصولی بی کیفیت تمام بازار را در اختیار گرفته و هیچ نیازي به توسعه و بهتر کردن خدماتش احساس نکند.
این موضوع در نهایت باعث پایین آمدن کیفیت آموزشی براي تمام دانش آموزان کشور خواهد شد و در آینده آسیب هاي فراوانی به

 
دنبال خواهد داشت. 



چالشی به نام آموزش و پرورش «بزرگ ترین چالش ما در حوزه توسعه کار، آموزش و پرورش و موانعی است که در مسیر ما ایجاد می
کند.» زمانی که از طبسی درباره چالش هاي توسعه کسب و کارش پرسیدیم، با گفتن این جمله ادامه داد: در بازه شیوع کرونا معاونت
علمی ریاست جمهوري و پارك علم و فناوري به ما و شرکت هاي دانش بنیانی که در زمینه هاي مختلف فعالیت می کردند کمک هاي
مختلفی کرد و در مجموع، به جز موانعی که آموزش و پرورش براي کارمان ایجاد می کند، مشکل خاص دیگري نداریم. از مدتی پیش
در کشور هاي دیگري مثل آلمان، فنلاند و ایتالیا هم کارمان را توسعه دادیم. در فنلاند تنها 2 هفته طول کشید که بتوانیم با مسئولان
براي توسعه کارمان ارتباط بگیریم. اما در ایران حدود 7 سال مشغول کار در حوزه آموزش هاي آنلاین هستم، اما در این مدت هنوز

 
موفق به ارتباط گرفتن با مسئولان آموزش و پرورش نشده ام. 

او با بیان اینکه در خیلی از کشور ها مسئولان به دنبال ورود کسب و کار ها به حوزه آموزش و ایجاد خلاقیت در این بستر هستند: در
کشور ما کاملا شرایط برعکس است. شما اگر به عنوان یک شرکت خصوصی وارد ادارات آموزش و پرورش شوید، با واکنش نامناسبی
روبه رو خواهید شد و به نوعی دوستان خیال می کنند که قصد ورود به قلمرو آنان را دارید. با خیلی از مدارس که صحبت می کنیم،
اعلام می کنند بر اساس شیوه نامه آموزش و پرورش، تنها باید با برنامه شاد کار کنند و استفاده از دیگر محصولات، حتی ما که داخلی

 
هستیم، هم برایشان ممنوع است. 

حضور در بازار ایران و جهان زمانی که از میزان استقبال مردم از دایاموز پرسیدیم، طبسی گفت در ماه هاي گذشته به دلیل وجود

 
شرایط کرونایی و نیاز بیشتر مردم به آموزش هاي آنلاین، در مقایسه با سال هاي قبل، رشد خیلی خوبی داشته اند. 

او ادامه داد: البته به دلیل فشار آموزش و پرورش به مدارس براي استفاده انحصاري از برنامه شاد، هنوز سرعت رشد ما و دیگر برنامه
هاي مشابه به اندازه لازم نیست، اما در هفته هاي گذشته، با توجه به مشکلات فراوانی که برنامه شاد داشته است، کم کم تماس هاي
مدیران مدارس با ما افزایش پیدا کرده است و به نظر سرعت رشد بازار داخلی ما در ماه هاي آینده بیشتر هم خواهد شد. سال گذشته
با حدود 60 هزار نصب فعال، سال تحصیلی را تمام کردیم. امسال با توجه به وضعیت آموزش کشور و نیاز بیشتر به آموزش هاي
آنلاین، پیش بینی 150 هزار کاربر را تا پایان سال داریم. همچنین موفق به همکاري با کشور هاي دیگر هم شده و در خارج از کشور
هم به درآمدزایی رسیده ایم. یکی از کشور هایی که در آنجا فعال هستیم افغانستان است. پیش بینی کرده بودیم در سال اول تنها در
3 مدرسه این کشور خدمات ارائه دهیم، اما خوشبختانه تا امروز با بیش از 10 مدرسه در آنجا قرارداد همکاري داریم. در ایتالیا، آلمان

 
و فنلاند هم قرارداد هاي همکاري داریم و خدمات خود را به برخی مدارس در این کشور ها هم ارائه می دهیم. 

ممنوعیت استارت آپ مشهدي در مشهد عجیب ترین بخش گفت وگوي ما با این کارآفرینی مشهدي به موضوع ممنوعیت کار با
دایاموز در مدارس مشهد مربوط بود. طبسی در این زمینه گفت: با اینکه کار ما کاملا قانونی و با گرفتن مجوز از دفتر فناوري آموزشی
وزارت آموزش و پرورش انجام شده است، با برخورد هاي سلیقه اي و ممنوعیت روبه رو هستیم. در واقع، آموزش و پرورش هیچ تعاملی
با ما ندارد و بخشنامه هایی وجود دارد که در آن ها به مدارس اعلام کرده اند کار با دایاموز ممنوع است. جالب است بدانید با اینکه ما
یک شرکت دانش بنیان مشهدي هستیم، در شهر هاي مختلف کشور مثل تهران، اصفهان، شیراز، کیش، قشم، زابل و زاهدان در حال
فعالیت هستیم. در این بین، تنها شهري که هر سال آموزش و پرورش آن براي ممنوعیت کار با دایاموز به مدارس بخشنامه می زند

 
شهر مشهد است! 

پیش به سوي شبکه اجتماعی یادگیري طبسی به برنامه هاي آینده براي توسعه حوزه آموزش هاي آنلاین هم پرداخت و گفت: یکی از
این برنامه ها ایجاد شبکه اجتماعی یادگیري و تولید محتواهاي آموزشی دیجیتال است که در حال نهایی شدن است. در این پروژه به
دنبال ایجاد بستري براي تولید و توزیع محتواهاي آموزشی هستیم، بستري که تا امروز نمونه مشابهی از آن در کشور وجود ندارد و
می تواند کمک زیادي به حوزه آموزش هاي آنلاین در کشور انجام دهد. در کنار این موضوع، می خواهیم در آینده خدمات خود را از



مدرسه محور بودن به سمت دانش آموز و والدین محور بودن ببریم. در چنین وضعیتی حتی اگر مدارس به دلیل وجود بخشنامه هاي

 
مختلف نتوانند از برنامه ما استفاده کنند، والدین به دلیل خدمات آموزشی موردنیازشان، به سمت استفاده از آن بیایند. 

او در پایان براي افرادي که علاقه مند به ورود به دنیاي کارآفرینی مخصوصا حوزه آموزش هاي آنلاین هستند هم توصیه هایی داشت:
اگر به دنبال درآمد زیاد و سریع ثروتمند شدن هستند، کارآفرینی و فعالیت هاي استارت آپی خیلی جاي مناسبی نیست ولی اگر
دغدغه کارآفرینی دارند، کشور ما با تمام مشکلات اقتصادي که دارد، وضعیت خوبی براي ایجاد کسب و کار و استارت آپ دارد. هنوز
زمینه هاي زیادي وجود دارد که جاي کار در آن ها هست و می توان از نمونه هاي موفق خارجی الگو گرفت و استارت آپ هاي خوبی
ایجاد کرد. به طور خاص، در زمینه استارت آپ هاي حوزه آموزش هم توصیه اي که به علاقه مندان دارم، این است که به دنبال همکاري
با آموزش و پرورش و سازمان هاي دولتی نباشند و تنها ببینند براي دانش آموزان و معلم ها چه ارزش و خدماتی می توانند تولید کنند.



هوشمندانه حرکت کنیم

منبع: سیتناشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/07/08

به گزارش سیتنا، شهاب خدامرادي، مسوول گروه حمل ونقل هوشمند ستاد
توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري ریاست

 
جمهوري، در ادامه یادداشت خود نوشته است: 

مسیر براي رسیدن به جایی که بتوان گفت حمل ونقل هوشمند در کشور محقق
شده طولانی است؛ اما گام هایی که در این مسیر برداشته شده با توجه به امکانات موجود خوب و بزرگ است. ستاد توسعه فناوري
هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري هم به عنوان نهادي پیشرو در این حوزه تلاش می کند

 
نقش یک واسطه گر و جاذب توانمندي ها و ظرفیت هاي موجود نهادهاي مرتبط با حوزه حمل ونقل هوشمند را بازي کند. 

این اقدامات در چهار سطح ترویج، آموزش، توسعه زیست بوم و تعریف پروژه هاي عملیاتی انجام می شود. کارهاي ترویجی ستاد هم با

 
برگزاري رویدادهاي استارتاپی و کارآفرینی براي شناسایی تیم هاي علاقه مند و توانمند در این حوزه شروع شد. 

همچنین شرکت در نمایشگاه هاي مختلف و معتبر داخلی و خارجی که خط و ربط آن به این حوزه می رسد را هم در اولویت کاري
خود قرار دادیم. نمایشگاه هایی در حوزه فناوري هاي اطلاعات و ارتباطات. در این نمایشگاه ها معمولا به صورت تعاملی حضور داریم.

 
یعنی ستاد با ایجاد پاویونی فضا را براي معرفی محصولات و خدمات دانش بنیان هاي این حوزه فراهم می کند. 

شناسایی نمایشگاه هاي بین المللی را هم دنبال می کنیم تا از این طریق راه براي توسعه صادرات محصولات دانش بنیان باز شود.

 
مسیري که به رونق اقتصادي کشور می انجامد. 

راه دیگري که براي ترویج مفاهیم هوشمندسازي حمل ونقل انتخاب کرده ایم تدوین فصلنامه اي است که در آن مباحث تخصصی این

 
حوزه منعکس می گردد. این فصلنامه فضایی براي ارائه آخرین اخبار و اطلاعات داخلی و خارجی مرتبط با حمل ونقل هوشمند است. 

ساماندهی سایت خبري ستاد از دیگر اقداماتی است که در اولویت کاري قرار دادیم. در این سایت آخرین اخبار فناوري را بازتاب می
دهیم. در تلاش هستیم سایت را به شکلی تعاملی اداره کنیم یعنی در این سایت شرایط را براي ارائه اطلاعات و خدمات شرکت هاي

 
دانش بنیان فراهم کنیم تا سازمان ها و نهادهاي مرتبط بتوانند از این اطلاعات استفاده کنند. 

برگزاري وبینارهاي تخصصی هم از دیگر فعالیت هاي ترویجی ستاد است. این کار را هم تاکنون با برگزاري پنج وبینار پیش برده ایم.
رویدادهاي فناورانه اي در حوزه هاي استانداردسازي حمل ونقل جاده اي، راه کارهاي حمل ونقل هوشمند بار، کلان داده هاي حمل
ونقل، مدیریت هوشمند ناوگان و بررسی راه کارهاي توسعه محصولات صادرات محصولات حمل ونقل هوشمند که از یک ماه پیش

 
تاکنون با حضور فعالان و افراد مرتبط با این برگزار شده است. 



ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل هوشمند معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري حمایت از پایان نامه هاي مرتبط با
حمل ونقل هوشمند را هم با امضاي تفاهم نامه با دانشگاه هاي کشور دنبال می کند. با این کار در تلاشیم تا مسیر اجرایی و تجاري

 
سازي پایان نامه هاي دانشجویی را فراهم کنیم. 

شناسایی زیست بوم فناوري و نوآوري حمل ونقل هوشمند هم اولویت دیگري است که اجرایی شدن آن را در ستاد پیگیري می کنیم.
این کار به تنوع محصولات این حوزه می انجامد. یعنی با شناسایی نیازها و معرفی آن به توانمندان این حوزه، فضا براي رفع به موقع

 
این چالش ها ایجاد می شود. 

ما براي پیشبرد سریع حمل ونقل هوشمند در کشور می خواهیم همکاري همه نهادها، سازمان هاي مرتبط و بخش خصوصی را هم
جلب کنیم. براي همین با آنها تفاهم نامه هایی داریم تا اجراي طرح ها شتاب گیرد. مثلا به صورت آزمایشی اجرا و پیاده سازي سامانه
تماس اضطراري را با همکاري آنها بر روي برخی خودروها را آغاز کردیم تا در صورت مثبت بودن نتایج، آن را بر روي همه خودروها

 
نصب کنیم. این سامانه در زمان بروز تصادف به صورت خودکار محل سانحه را به اورژانس اطلاع می دهد. 

تقویت ارتباطات بین المللی که به توسعه صادرات محصولات دانش بنیان می انجامد را هم با شناسایی فعالان ایرانی خارج از کشور

 
دنبال می کنیم. براي این کار هم حضور در نمایشگاه هاي مختلف خارجی را مدنظر داریم. 

تعریف 10 پروژه خرد و یک پروژه کلان در ستاد از دیگر اقدامات است. کلان پروژه ایجاد مرکز کلان داده حمل ونقل ملی و تحلیل

 
داده هاي سامانه هاي مدیریت هوشمند ناوگان با همکاري همه نهادهاي دولتی و خصوصی مرتبط با این حوزه پیگیري می شود. 

امروز استفاده از فناوري هاي نوین به خصوص ارتباطات و اطلاعات به صورت روزافزونی در صنایع افزایش یافته است. این کار به بالا
رفتن بهره وري صنایع در کشور می انجامد. صنعت حمل ونقل هم از این موضوع مستثنی نیست و استفاده از این فناوري ها قطعا

 
افزایش بهره وري، کاهش ترافیک، کاهش آلودگی هوا، کاهش تصادفات و ایجاد کسب وکارهاي نوین را به دنبال دارد.  

حمل ونقل هوشمند صنعتی است که با حوزه هاي علمی مختلفی در ارتباط است. ما هم به عنوان نهادي راهبر سعی می کنیم ارتباط
میان اجزاي این زیست بوم را برقرار کنیم. در حال حاضر 200 شرکت دانش بنیان و 40 سازمان مرتبط با این حوزه را شناسایی کرده

 
ایم. این کار به هم افزایی تلاش ها در این حوزه کمک می کند. 

تدوین یک سند جامع براي ترسیم نقشه راه حوزه حمل ونقل هوشمند هم در کشور ضروري است. سندي که یک سالی است در ستاد
در حال تدوین است و با تعامل و همکاري همه نهادهاي ذیربط مراحل اجرایی شدن آن را دنبال می کنیم.



تأمین کالاهاي اساسی مردم اولویت برنامه هاي وزارت صنعت خواهد بود

منبع: خانه ملتشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/07/08

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي پیشنهادي خود براي این وزارتخانه گفت: تأمین کالاهاي اساسی مردم در
اولویت است لذا با همکاري بانک مرکزي اقداماتی را انجام خواهیم داد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در جلسه علنی امروز (سه
شنبه، 8 مهرماه) مجلس شوراي اسلامی در توضیح برنامه هاي خود براي فعالیت در این وزارتخانه گفت: هفته دفاع مقدس و
سلحشوري ملت ایران را گرامی می داریم و بر شهیدان انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین حرم درود می فرستیم، همچنین به
خانواده معزز شهدا اداي احترام می کنم و آرزوي سلامت و طول عمر براي رهبر معظم انقلاب دارم؛ همچنین از ریاست جمهوري به

 
واسطه اعتماد به بنده و رئیس مجلس براي برگزاري این نشست تقدیر و تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را بر اساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صنعت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته

 
است. 

وزیر پیشنهادي صمت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی اظهار کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد

 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود، استخراج و
بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري کمیسیون صنایع

 
پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم که



 
چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر پیشنهادي صمت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري انجام شود

 
و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آنها پولشویی می کنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد می
شود، همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار

 
خواهد گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی

 
از برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 

وزیر پیشنهادي صمت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی نیست
و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه مدیریت
جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح بندي.
همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف

 
امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي

 
این کار هزینه کنی زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 



 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران پاکدست

 
امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر پیشنهادي صمت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین نظرخواهی
و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري اجتناب

 
ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 

رزم حسینی در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله

 
ها را فتح کند. 

وي گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با نمایندگان از اموري است که در

 
وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

وزیر پیشنهادي صمت اظهار کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ

 
اقتصادي همه باید به همدیگر کمک کنند. 

رزم حسینی گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه

 
پیشنهاد تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 

وي ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و هم اکنون معیشت مردم
مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد ارتقاء رتبه هاي کسب و کار

 
باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید

 
وزارت شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 



رزم حسینی افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و

 
همه چیز شفاف باشد. 

وي تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این زمینه داراي تجربه بودم و از

 
کف بازار رشد کردم. 

 
وزیر پیشنهادي صمت گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

رزم حسینی بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در
زمان تصدي استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها

 
آشنا شدم. 

وي گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی در سال 92 استعفا دادم؛

 
هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در زندگی من وارد نشده است. 

وزیر پیشنهادي صمت خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر

 
اموري است که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

وزیر پشنهادي صنعت،معدن و تجارت با بیان اینکه وام دار هیچ کس نبوده ام و قصد نداشته ام از سردار دل ها استفاده کنم، گفت:
براي ساختن جمهوري اسلامی مقاوم باید اقتصاد مقاوم داشته باشیم و الگوي اقتصاد مقاومتی را از کرمان آغاز کرده ایم، نمایندگان با

 
آقاي سعیدي کیا رئیس وقت بنیاد مستضعفان تماس بگیرند و بپرسند مبتکر قلعه گنج چه کسی بود. 

وي با اشاره به اینکه قلعه گنج یکی از افتخارات جمهوري اسلامی است، ادامه داد: مقام معظم رهبري 3 نوبت فرمودند جنگی با همت
و اقدامات خوبی در قلعه گنج صورت گرفته، اي کاش رسانه ها می توانستند آن را منعکس کنند، با این سبک می توان کشور را اداره

 
کرد. این شیوه به کرمان و خراسان رضوي نیز تعمیم داده شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه در خراسان رضوي شرکت ها، یک روستا و یا یک بخش را انتخاب کرده اند تا توسعه روستایی را آغاز

 
کنند، عنوان کرد: توسعه باید از روستا شروع شود اگر این اتفاق صورت می گرفت 25 میلیون نفر حاشیه نشین نداشتیم. 

وي با بیان اینکه برنامه دوم تقدیم شده، مشروط بر اینکه اگر مقامات محلی، استانداران، ائمه جمعه استان و مسئولین قوه قضائیه

 
درخواست کنند وزارت صمت وظیفه خود می داند نسبت به اجراي مسئولیت اجتماعی همکاري کند. 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه حجم سرمایه گذاري در استان خراسان رضوي 90 هزار میلیارد تومان
موافقت نامه سرمایه گذاري بوده که 30 درصد آن وارد استان شده است، ادامه داد: من هیچ زمانی نخواستم از خود دفاع کنم، امروز

 
مجبورم، ما خانواده اي بوده ایم با 5 بردار، که هر 5 برادر در جبهه حضور داشته و 4 نفر از آن ها جانباز هستند. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه رانت اقتصادي نبرده ام و اعتقاد داشتم که مسلمانان و ایرانیان باید متمکن و متدین باشند، عنوان کرد:
چنانچه رأي اعتماد از مجلس کسب کنم با قدرت به موضوعات و مشکلات ورود می کنم، وزارت صمت فرمانده خط مقدم جنگ



 
اقتصادي است از نمایندگان خواستار پشتیبانی در این جنگ هستیم. 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت در پایان خاطرنشان کرد: اطلاعاتی که به دست برخی از نمایندگان مخالف رسیده ناقص است،

 
من را در مقابل فشارهاي حداکثري با رأي حداکثري بفرستید تا در این شرایط در مقابل دشمنان با قدرت عمل کنم./ 

پایان پیام



غرفه هاي خرده فروشی براي معیشت مرزنشینان سیستان و بلوچستان ایجاد

می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/07/08

زاهدان- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سیستان و بلوچستان گفت: با توجه به ظرفیت هاي مرز براي
مرزنشینان این استان به منظور فعالیت اقتصادي آنان غرفه هاي خرده فروشی مرزي ایجاد خواهد شد.

زاهدان- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار
سیستان و بلوچستان گفت: با توجه به ظرفیت هاي مرز
براي مرزنشینان این استان به منظور فعالیت اقتصادي آنان

 
غرفه هاي خرده فروشی مرزي ایجاد خواهد شد. 

به گزارش ایرنا ماندانا زنگنه روز سه شنبه در کارگروه
مبادلات مرزي سیستان و بلوچستان اظهارداشت: همان
گونه که مرزنشینان این استان تمایل به انجام مبادلات
مرزي با کشورهاي همسایه دارند بین مرزنشینان دو کشور
افغانستان و پاکستان هم این اشتیاق خود نمایی می کند از

این رو نیاز است تا براي محقق شدن این خواسته و ساماندهی آن در مرزهاي منطقه بازارچه هایی براي فعالیت مرزنشینان ایجاد شود.

وي با اشاره به ظرفیت هاي مرز براي مرزنشینان افزود:سختی مرزنشینان شایسته آنان نبوده و باید شرایطی را فراهم کرد تا با بهره
بردن از ظرفیت هاي مرز معیشت خود را تامین کنند و همچنین با افرادي سو استفاده گر از مرزهاي سیستان و بلوچستان برخورد

 
شود تا مرزنشینان اسیر فعالیت آنان نباشند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سیستان و بلوچستان بیان کرد: ایجاد مکانی براي فروش اقلام از سوي مرزنشینان اقدامی
است که در این موضوع کمک قابل توجهی به آنان دارد و براساس قوانین تدوین شده مرزنشینان، استان هاي مرزي می توانند از

 
مرزهاي کشور همسایه اقلامی که اجازه ورود آن ها داده شده را وارد کنند و در همان بازارچه مرزي به فروش برسانند. 

وي خاطر نشان کرد: غرفه هاي خرده فروشی مرزنشینان با نظارت دستگاه هاي مجري مرتبط به صورت آزمایشی در دو نقطه تخت
عدالت و میرجاوه ایجادخواهد شد و در صورت موفق بودن در سایر مرزهاي سیستان و بلوچستان پس از جانمایی غرفه هایی براي

 
بهبود و توسعه معیشت مرزنشینان در نظر گرفته خواهد شد. 

زنگنه با تاکید بر اینکه نباید حق مرزنشینان پایمال شود ادامه داد: طی چند نشست با معاون والی نیمروز و هیات تجاري این ولایت
مقرر شد براي توسعه صادرات از پایانه میلک و کاهش قاچاق، مکانی به عنوان بارانداز در محل پایانه ایجاد و بارهاي ترانزیتی تجار در
ایران پس از ورود به بارانداز تخلیه بار شده و ناوگان افغانستان بدون ورود به کشور از همان محل بار را بارگیري و به کشورش بازگردد.

برچسب ها 



 
- سیستان و بلوچستان 

 
- مرزنشینان 

 
- اشتغال زایی 

 
- استانداري سیستان و بلوچستان 

- تجارت



کارآفرینی در شهرستان

منبع: ایرناشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/07/08

اوضاع استارت آپ ها در شهرهاي مختلف چگونه است؟

 
اوضاع استارت آپ ها در شهرهاي مختلف چگونه است؟ 

 
 MB 79 دریافت 

 
گفت وگو با مدیران استارت آپ ها را از گلستان تا آبادان، در سه دقیقه ببینید. 

 
برچسب ها 

 
- استارت آپ 

 
- کارآفرینی 

 
- گلستان 

 
- آبادان 

 
پروندهٔ خبري 
- ویدیوژورنال
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کودك کار زنجانی، هنرمند برتر کشوري

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/07/08

محمد محمدي امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در
زنجان با اشاره به فعالیت یک مرکز حمایتی، آموزشی
کودکان کار در زنجان اظهار کرد: با آغاز سال تحصیلی
جدید 125 کودك کار از لوازم التحریر به ارزش 95
میلیون ریال که توسط خیرین جمع آوري شده بهره مند
شدند و با تعامل صورت گرفته با مدارس اغلب کودکان به
صورت رایگان یا با کسر مبلغی از هزینه تحصیلی به

 
تحصیل مشغول شدند. 

مدیرکل بهزیستی استان زنجان هدف از ساماندهی کودکان کار را  توانمندسازي این کودکان و کاهش آسیب هاي ناشی از آن عنوان
کرد و افزود: آموزش فنی و حرفه اي براي کودکان کار و خانواده هاي آن ها که به فعالیت هاي فنی و حرفه اي علاقه مند هستند در

 
نظر گرفته شده است تا همزمان با تحصیل به اشتغال زایی آن ها در خانه نیز کمک شود. 

وي رفع موانع تحصیل کودکان کار را از فعالیت هاي مستمر بهزیستی برشمرد و تصریح کرد: بازماندن از تحصیل و عدم کسب مهارت
هاي لازم براي رشد و ارتقا در بزرگسالی از عواملی است که منجر به تهدید آینده این کودکان می شود و آنها در آینده در معرض

 
آسیب و خطر بیکاري یا بهره وري پایین در کار و نیز در معرض بکارگیري در شغل هاي نامطمئن قرار می گیرند. 

محمدي با بیان اینکه بیش از 95 درصد کودکان کار داراي خانواده هستند، ادامه داد: این کودکان به روش هاي مختلفی چون
شناسایی تیم مرکز حمایتی آموزشی، خود معرف، تیم هاي سیار از طریق اورژانس اجتماعی، مراجع قضایی و انتظامی و یا مردم در
مراکز حمایتی بهزیستی پذیرش می شوند و به آنان خدمات مختلف روان شناسی، روانپزشکی، مددکاري، بهداشتی، درمانی، آموزشی 

 
و حمایتی ارائه می شود. 

مدیرکل بهزیستی استان زنجان افزود: بهزیستی در تلاش است براي بهبود وضعیت معیشتی خانواده کودکان کار و خیابانی کمک هاي
موردي براي توانمندسازي و ایجاد شرایط اشتغال سرپرست خانواده، از اشتغال کودکان براي تأمین نیازهاي خانواده ممانعت به عمل

 
آورد. 

وي تاکید کرد: در راستاي حمایت از کودکان کار، طرح حمایت از کودکان کار و خانواده (مهرانه) از سال 95 به صورت سالانه با هدف
ترغیب و تشویق خانواده ها براي ادامه تحصیل اجرا و تلاش می شود با تامین بخشی از نیازهاي آموزشی و تحصیلی گامی در راه رفع

 
موانع ادامه تحصیل این کودکان بردارد. 



انتهاي پیام/73005/ق



16 هزار تن پسته در سیرجان برداشت می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/07/08

کرمان - ایرنا - مدیر جهاد کشاورزي سیرجان با بیان اینکه 70 درصد سطح زیرکشت اراضی کشاورزي این شهرستان به
کشت پسته اختصاص دارد گفت: پیش بینی می شود امسال بیش از 16 هزار تن پسته در سیرجان برداشت شود.

کرمان - ایرنا - مدیر جهاد کشاورزي سیرجان با بیان اینکه
70 درصد سطح زیرکشت اراضی کشاورزي این شهرستان
به کشت پسته اختصاص دارد گفت: پیش بینی می شود
امسال بیش از 16 هزار تن پسته در سیرجان برداشت شود.

اکبر محمودآبادي روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا با اشاره به اینکه 43 هزار هکتار از باغ هاي سیرجان
زیر کشت پسته قرار دارد افزود: فصل برداشت محصول
پسته در سیرجان موجب رونق اشتغال شده و طی مدت
برداشت این محصول 380 هزار نفر روز کارگر مشغول به

 
کار می شوند. 

وي ارقام پسته تولیدي در شهرستان سیرجان را اکبري، احمدآقایی، فندقی و کله قوچی عنوان و تصریح کرد: امسال با مراقبت و

 
مشاوره کارشناسان جهاد کشاورزي پسته تولیدي این شهرستان با کیفیت بهتري وارد بازار خواهد شد. 

 
وي اظهار داشت: محصول پسته به دلیل قیمت مناسب، ارزش افزوده و صرفه اقتصادي خوبی براي کشاورزان دارد. 

محمودآبادي به محدودیت هاي آبی منطقه سیرجان در بخش کشاورزي نیز اشاره کرد و افزود: ضرورت دارد پسته کاران براي تجهیز

 
باغ هاي خود به سیستم آبیاري نوین و قطره اي اقدام کنند تا بتوانند در آینده نیز برداشت محصول خوبی داشته باشند. 

وي ادامه داد: تاکنون 14 هزار هکتار از اراضی شهرستان سیرجان به سیستم آبیاري نوین تجهیز شده و فرصت و شرایط خوبی براي

 
استفاده از تسهیلات بلاعوض و امکانات براي اجراي سیستم آبیاري قطره اي در باغ هاي پسته این شهرستان فراهم شده است. 

مدیر جهاد کشاورزي سیرجان تعداد بهره برداران پسته را در این شهرستان 39 هزار نفر روز اعلام کرد و بر همکاري مستمر و مشاوره

 
با کارشناسان جهاد کشاورزي در راستاي نگهداري درخت پسته براي تولید محصول خوب تاکید کرد. 

رئیس کمیسیون مسئولیت هاي اجتماعی اتاق بازرگانی ایران، کرمان و رئیس اتاق بازرگانی سیرجان نیز گفت: بیش از 150 ترمینال
مکانیزه ضبط پسته و فرآوري محصول پسته در این شهرستان فعال است و این مرکز محصول تولیدي را در شرایط کاملا بهداشتی

فرآوري، خشک و بسته بندي می کند و کار فرآوري پسته تا مرحله صادرات را در این شهرستان انجام می دهد. 



حسین نجف آبادي افزود: درصد بالایی از محصول فرآوري شده براي صادرات از گمرك منطقه ویژه اقتصادي سیرجان به خارج از

 
کشور صادر می شود. 

 
برچسب ها 

 
- خبرگزاري جمهوري اسلامی 

 
- کرمان 

 
- انجمن پسته ایران 

- سیرجان



جنجال و هیاهو خللی در اراده دستگاه قضا براي مبارزه با مفسدان ایجاد نمی

کند

منبع: ایرناشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/07/08

تهران - ایرنا - سخنگوي قوه قضاییه با تاکید بر تداوم مبارزه با فساد گفت: جنجال و هیاهو در اراده دستگاه قضا براي مبارزه
با مفسدان خللی ایجاد نمی کند و مسیر مبارزه با قاطعیت و قوت تا قطع دست مفسدان ادامه دارد.

تهران - ایرنا - سخنگوي قوه قضاییه با تاکید بر تداوم
مبارزه با فساد گفت: جنجال و هیاهو در اراده دستگاه قضا
براي مبارزه با مفسدان خللی ایجاد نمی کند و مسیر

 
مبارزه با قاطعیت و قوت تا قطع دست مفسدان ادامه دارد. 

به گزارش روز سه شنبه خبرنگار قضایی ایرنا، غلامحسین
اسماعیلی در سی وچهارمین نشست خبري خود افزود:
گرامی می داریم هفته دفاع مقدس و یاد و خاطره شهداي
دفاع مقدس، شهداي مدافع حرم، سردار جاودانه دفاع
مقدس، دفاع از حرم، حقوق بشر و مردم مظلوم منطقه

 
سردار شهید سلیمانی و در برابر سرو قامتان دفاع مقدس، ایثارگران، جانبازان و خانواده هاي محترم آنان درود می فرستیم. 

ویبا بیان اینکه درس دفاع مقدس درس مقاومت است، اظهار داشت: پیروزي ما در دفاع مقدس نتیجه مقاومت و مردمی بودن دفاع

 
بود و بر این باوریم تا این دو مولفه در مردم و مسئولان باشد، مکانیسم ماشه که هیچ همه توطئه ها محکوم به شکست است. 

سخنگوي قوه قضاییه افزود: قوه قضاییه در دوران اخیر در سه گانه مبارزه قاطع با مفاسد اقتصادي، حمایت از تولید و اشتغال، تامین
امنیت شهروندان و مقابله با اراذل و اوباش و اخلالگران در سلامت و امنیت جامعه توفیقات خوبی بدست آورده و سرمایه اجتماعی

 
مناسبی براي نظام تحصیل کرده و امید هوایی در جامعه ایجاد که دشمنان نظام و انقلاب را عاصی کرده است. 

وي ادامه داد: اکنون قوه قضاییه جمهوري اسلامی ایران نماد صلابت، قوت و اقتدار نظام و پشتیبان حقوق فردي و اجتماعی ملت است

 
و به همین جهت دشمن تصمیم گرفته این قوت ها را مورد هجمه قرار دهند. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: مانی که مبارزه با فساد و مفسدان در درون و بیرون قوه قضاییه را تشدید کردیم می دانستیم در برابر هر

 
ضربه اي که وارد کنیم با هجمه ها و حملات و تخریب ها مواجه خواهیم شد. 

اسماعیلی اظهارداشت: امروز راهبرد قوه قضاییه راهبرد جهاد، مقاومت، اجراي عدالت و استقامت بر عدالت، مبارزه با فساد، حمایت از
تولید و اشتغال، تامین امنیت شهروندان و مجازات متجاوزان است و در این مسیر کوتاه نمی آییم و خطوط قرمز ترسیم شده بیگانگان

 
را به رسمیت نمی شناسیم. 

 
وي با اشاره به فرمایش شهید بهشتی گفت: خطاب به دشمنان و بیگانگان می گوییم از ما عصبانی باش و از این عصبانیت بمیر. 

 
ادامه دارد... 

 
برچسب ها 

 
- غلامحسین اسماعیلی 



 
- شکایت 

- دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلال گران و مفسدان اقتصادي



اشتغال نشسته رویکرد جدید سازمان زندان ها در 6 ماه دوم سال جاري

منبع: ایمناشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون سلامت، اصلاح و تربیت و سرپرست معاونت توسعه و مدیریت منابع سازمان زندان هاي کشور گفت: توسعه اشتغال
نشسته به عنوان رویکرد جدید سازمان زندان ها در شش ماه دوم سال 99 در دستور کار قرار می گیرد.

 
معاون سازمان زندان هاي کشور خبر داد:  اشتغال نشسته رویکرد جدید سازمان زندان ها در 6 ماه دوم سال جاري 

معاون سلامت، اصلاح و تربیت و سرپرست معاونت توسعه و
مدیریت منابع سازمان زندان هاي کشور گفت: توسعه اشتغال
نشسته به عنوان رویکرد جدید سازمان زندان ها در شش ماه دوم

 
سال 99 در دستور کار قرار می گیرد. 

به گزارش ایمنا، سیدعباس جوهري، اظهار کرد: اکنون در حوزه
اشتغال زندانیان با عنایت ریاست قوه قضائیه حرفه آموزي و
اشتغال در کنار اقدامات فرهنگی جزو اولویت هاي سازمان زندان

 
ها قرار گرفته است. 

وي افزود: امسال در شش ماهه دوم سال 99 علیرغم شیوع کرونا، در حوزه حرفه آموزي و اشتغال با رعایت پروتکل هاي بهداشتی

 
رویکرد اشتغال نشسته توسعه و گسترش می یابد که زندانیان در فضاي زندان ضمن حرفه آموزي اشتغال را نیز تجربه کنند. 

معاون سلامت، اصلاح و تربیت و سرپرست معاونت توسعه و مدیریت منابع سازمان زندان هاي کشور، ادامه داد: حضور تیم هاي
جهادي در زندان ها نیز از دیگر اقدامات مهم این سازمان است که با حضور مردم انجام و سبب تقویت ارتباط جامعه با قوه قضائیه و

 
همچنین سازمان زندان ها می شود. 

جوهري تصریح کرد: بر اساس این طرح، از حضور تیم هاي جهادي در حوزه هاي متعدد اجتماعی، پزشکی، فرهنگی و جهادي
استقبال می شود، که این هفته نیز شماري از تیم هاي پزشکی متشکل از مردان و زنان در زندان حضور یافته و به صورت جهادي

 
اقدام به ارائه خدمات پزشکی کرده اند. 

به گفته معاون سازمان زندان هاي کشور، انجام اقدامات بیشتر در هر یک از این حوزه ها ارتباط مردم با سازمان قوه قضائیه را جهت

 
خدمت رسانی بیشتر به مجموعه مددجویان سازمان زندان ها تقویت می کند. 

بر اساس گزارش ایرنا، وي خاطرنشان کرد: این رویکرد که بی شک سبب رشد و ارتقاي شاخص هاي فرهنگی، حرفه آموزي، اشتغال و
سلامت می شود، با حمایت هاي خانوادگی و ارائه تسهیلات در خارج از زندان سبب تداوم حرفه هاي آموخته شده در زندان به عنوان

اشتغال خواهد شد.



صادرات ''مرغ منجمد'' از استان مرکزي 55 برابر شد/ رشد 1600 درصدي

صادرات آبزیان زینتی

منبع: تسنیمشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه استان ها- مدیرکل دامپزشکی استان مرکزي از افزایش صادرات محصولات دامی، طیور و آبزیان در استان مرکزي خبر
داد و گفت: صادرات مرغ منجمد از استان 55 برابري شده و صادرات آبزیان زینتی نیز 1600 درصد معادل 16 برابر افزایش

داشته است.

گروه استان ها- مدیرکل دامپزشکی استان مرکزي از
افزایش صادرات محصولات دامی، طیور و آبزیان در استان
مرکزي خبر داد و گفت: صادرات مرغ منجمد از استان 55
برابري شده و صادرات آبزیان زینتی نیز 1600 درصد

 
معادل 16 برابر افزایش داشته است. - اخبار استانها - 

محسن شانقی در گفت وگو باخبرنگار تسنیم از اراك، با
اشاره به اهمیت صادرات غیرنفتی اظهار داشت: افزایش
ظرفیت هاي تولیدي به منظور صادرات غیرنفتی بر پدیده
اشتغال، رکود و تورم تأثیر می گذارد و توسعه صادرات

 
غیرنفتی همچنین می تواند از جنبه هاي سیاسی و اجتماعی براي دولت ها مفید باشد. 

وي افزود: صادرات براي هر کشوري داراي اهمیت است و طی 6 ماه امسال 530 هزار و 350 کیلوگرم تخم مرغ خوراکی در قالب 22

 
محموله با نظارت اداره دامپزشکی به خارج از کشور صادر شده است. 

شانقی تصریح کرد: همچنین امسال 15 هزار کیلوگرم عسل از استان مرکزي به خارج کشور صادر شده که نسبت به مدت مشابه سال

 
گذشته 100 درصد افزایش داشته است. 

مدیرکل دامپزشکی استان مرکزي خاطرنشان کرد: از ابتداي سال تاکنون 345 هزار و 600 عدد تخم مرغ نطفه دار در قالب سه

 
محموله به خارج از کشور صادر شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته نیز 100 درصد افزایش داشته است. 

شانقی تصریح کرد: از ابتداي سال تا کنون 200 هزار کیلوگرم خوراك دام، 261 هزار کیلوگرم پا و پنجه مرغ و 95 هزار کیلوگرم
آلایش مرغی در قالب پنج محموله با نظارت اداره دامپزشکی به خارج از کشور صادر شده که تمام آنها نسبت به سال گذشته

 
100درصد افزایش داشته است. 

 
هشدار دامپزشکی به مرغداران براي رعایت بهداشت دارویی و غذایی طیور+ سند 

 
اکیپ هاي دامپزشکی بر ذبح دام هاي قربانی در عزاداري ها در استان مرکزي نظارت می کنند 

 
رئیس سازمان دامپزشکی: قاچاق دام دوباره شایع شد 



وي بیان کرد: در 6 ماه نخست سال گذشته 45 هزار کیلوگرم گوشت مرغ منجمد از استان مرکزي به خارج کشور صادر شده بود اما از
ابتداي سال تا کنون 2 میلیون و 496 هزار و 320 کیلوگرم گوشت مرغ منجمد به خارج از کشور صادر شده که نسبت به مدت مشابه

 
سال گذشته 55 برابر شده است. 

مدیرکل دامپزشکی استان مرکزي ادامه داد: استان مرکزي ظرفیت بالایی براي صادرات دارد اما گاهی مشکلات اقتصادي و غیره باعث
کاهش ظرفیت می شود و از ابتداي سال تاکنون 586 هزار و 244 قطعه انواع مختلف آبزیان زینتی از استان مرکزي به خارج کشور
صادر شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 16 برابر افزایش داشته است و امیدواریم روز به روز صادرات در کشور افزایش پیدا

کند.



32 پروژه تولیدي و صنعتی استان بوشهر در راستاي تحقق ''جهش تولید''

تکمیل می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه استان ها- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر با اشاره به تدوین 32 پروژه در راستاي جهش تولید در استان
بوشهر گفت: این پروژه هاي تولیدي و صنعتی که در نقاط مختلف استان بوشهر در حال اجراء است تکمیل آنها در سال

جهش تولید در اولویت قرار دارد.

گروه استان ها- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار
بوشهر با اشاره به تدوین 32 پروژه در راستاي جهش تولید
در استان بوشهر گفت: این پروژه هاي تولیدي و صنعتی که
در نقاط مختلف استان بوشهر در حال اجراء است تکمیل
آنها در سال جهش تولید در اولویت قرار دارد. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر ، سعید زرین فر در
نشست کارگروه اشتغال شهرستان دشتستان با اشاره به
زنجیره تولید به ویژه در عرصه مواد غذایی در استان بوشهر

 
اظهار داشت: زنجیره تولید زمینه آرامش خاطر و امنیت غذایی مردم را فراهم می کند و بسیار با ارزش است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر با تاکید بر حمایت از تولیدکنندگان و سرمایه گذاران گفت: در 3 سال گذشته فعالیت
در عرصه تولید قدري سخت تر از گذشته شده چراکه هم نیاز به همت مضاعف است و هم این مسئله با افزایش هزینه ها همراه بوده

 
است. 

زرین فر با قدردانی از تلاش سرمایه گذاران در عرصه تولید و فعالیت اقتصادي افزود: خدمات دستگاه هاي اجرایی در حمایت و کمک

 
به سرمایه گذاران در خور تحسین است. 

وي توسعه سرمایه گذاري در ایجاد واحدهاي تولیدي در روستاها را مورد اشاره قرار داد و بیان کرد: در این راستا تسهیلات اعتباري
قابل توجهی براي اجراي این طرح ها بر اساس ظرفیت روستاها پرداخت شده که نقش مهمی در رونق تولید، اشتغال زایی و جهش

 
تولید داشته است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر نقش بانک ها در حل مشکلات واحدهاي تولیدي را قابل توجه دانست و تاکید کرد: هر
چند بانک ها در رسیدگی مشکلات واحدهاي تولید نقش آفرینی کردند ولی نیاز است این کمک ها در تکمیل واحدهاي تولیدي و

 
تامین نقدینگی آنها افزایش یابد. 

 
62 پروژه منطبق با "جهش تولید" و "اقتصاد مقاومتی" در استان بوشهر عملیاتی شد 



 
پروژه هاي عمرانی استان بوشهر طبق زمان بندي افتتاح می شود/ عدم تأثیرگذاري مشکلات اقتصادي بر روند اجراي پروژه ها 

 
32 طرح "جهش تولید" با 930 میلیارد تومان تسهیلات در استان بوشهر اجرایی می شود 

زرین فر با تاکید بر تامین گازرسانی و شبکه اینترنت واحدهاي تولیدي صنعتی تصریح کرد: تامین آب واحدهاي تولیدي و صنعتی

 
مورد توجه قرار دارد که بر اساس طرح هاي تدوینی مشکلات این حوزه برطرف می شود. 

وي از تدوین و اجراي 32 پروژه تولیدي و صنعتی در راستاي شعار جهش تولید دانست و بیان کرد: این پروژه ها در نقاط مختلف

 
استان بوشهر در حال اجراء است و تکمیل آنها در سال جهش تولید در اولویت قرار دارد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر با اشاره به افتتاح واحد مرغداري 20 هزار قطعه اي «مرغ آمین» یا «مرغ مادر» بیان
کرد: این واحد مرغداري که با سرمایه گذاري 12 میلیارد تومان و اشتغال 12 نفر تکمیل شده در دهه فجر امسال تولید مرغ یک روزه

 
آن آغاز می شود و جزء 32 طرح جهش تولید استان بوشهر است. 

زرین فر با اشاره به فعالیت 218 واحد مرغداري در استان بوشهر افزود: با راه اندازي مجموعه مرغ آمین(مادر)، جوجه یک روزه در

 
کوتاه ترین زمان در اختیار واحدهاي پرورش مرغ گوشتی قرار می گیرد که نقش مهمی در تامین گوشت مرغ و اشتغال منطقه دارد. 

وي، با اشاره به فعال سازي واحدهاي تولیدي راکد تصریح کرد: این واحدها در بخش هاي گوناگون داراي مشکلات هستند که نیاز به

 
بررسی و مطالعه دارد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر با بیان اینکه "دشتستان قطب کشاورزي استان است" گفت: دشتستان پهناورترین

 
شهرستان استان بوشهر و از بعد سیاسی، امنیتی، اجتماعی و اقتصادي شهرستان مهمی است. 

زرین فر ظرفیت هاي دشتستان در ابعاد گوناگون را مورد اشاره قرار داد و افزود: این شهرستان داراي جوانان با استعداد و شرکت هاي

 
دانش بنیان قابل توجهی دارد که باید در حل مشکلات این شهرستان تلاش بیشتري شود. 

وي، ذخیره مواد معدنی استان بوشهر را مورد اشاره قرار داد و تصریح کرد: یکی از ظرفیت هاي استان تولید و استخراج مواد معدنی
است که باید ضمن حل مشکلات استخراج مواد معدنی نسبت به حقوق معدن داران و مطالبات مردم توجه شود.



بخش تعاون توان بازپرداخت تسهیلات 18 تا 25 درصد ندارد

منبع: نمایندهشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/07/08

یک نماینده مجلس گفت: بخش تعاون نمی تواند با تسهیلات بانکی 18 تا 25 درصد به اهداف خود برسد، باید تسهیلات
ارزان قیمت و هدفمند به تعاونی ها پرداخت شود.

به گزارش «نماینده» علی بابایی کارنامی تصریح کرد: در چند سال گذشته به دلیل نقایصی که در بحث واگذاري شرکت هاي
دولتی به بخش خصوصی داشته ایم، می توانیم الگوي تعاون را پیاده کنیم که این واگذاري را به تعاونی ها که تجمیع سرمایه هاي

 
خرد مردم است، انجام شود. 

نماینده ساري در مجلس شوراي اسلامی، به نقش تعاونی ها در اقتصاد کشور اشاره کرد و گفت: با توجه به ظرفیت تعاونی ها، باید

 
سهم تعاون از اقتصاد ملی بر اساس برنامه پنجم به 25 درصد می رسید، اما محقق نشده اگر چه از نظر آمار جاي تامل بیشتري دارد. 

وي با اشاره به اینکه هم اکنون رویکرد مجلس نسبت به اقتصاد توجه به بخش خصوصی است، افزود: هنوز مشکلات و موانع در این
حوزه وجود داشته و در چنین شرایطی بخش تعاون نمی تواند با تسهیلات بانکی 18 تا 25 درصد به اهداف خود برسد، باید تسهیلات
ارزان قیمت و هدفمند به تعاونی ها پرداخت شود تا از طریق این بخش، تاب آوري اقتصاد کشور را در وضعیت سخت تحریم بالا

 
ببریم. 

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس، نقش تعاونی هاي دانش بنیان را در اقتصاد کشور مهم دانست و بر توسعه این تعاونی ها تاکید
کرد و ادامه داد: تشکیل تعاونی جوانان و زنان و تعاونی هاي تخصصی با نوآوري هاي این تعاونی ها می تواند بر اشتغال زایی و تولید

 
ناخالص داخلی کمک کند. 

بابایی کارنامی با بیان اینکه باید براي بخش تعاون تسهیلات و معافیت هاي مالیاتی در نظر گرفت، اظهار داشت: بانک توسعه تعاون و
صندوق کارآفرینی امید باید از ظرفیت هاي خود بیشتر از این در جهت کمک به بخش تعاون استفاده کنند.



بخش تعاون توان بازپرداخت تسهیلات 18 تا 25 درصد ندارد

منبع: نمایندهشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/07/08

یک نماینده مجلس گفت: بخش تعاون نمی تواند با تسهیلات بانکی 18 تا 25 درصد به اهداف خود برسد، باید تسهیلات
ارزان قیمت و هدفمند به تعاونی ها پرداخت شود.

به گزارش «نماینده»، علی بابایی کارنامی، تصریح کرد: در چند سال گذشته به دلیل نقایصی که در بحث واگذاري شرکت هاي
دولتی به بخش خصوصی داشته ایم، می توانیم الگوي تعاون را پیاده کنیم که این واگذاري را به تعاونی ها که تجمیع سرمایه هاي

 
خرد مردم است، انجام شود. 

نماینده ساري در مجلس شوراي اسلامی، به نقش تعاونی ها در اقتصاد کشور اشاره کرد و گفت: با توجه به ظرفیت تعاونی ها، باید

 
سهم تعاون از اقتصاد ملی بر اساس برنامه پنجم به 25 درصد می رسید، اما محقق نشده اگر چه از نظر آمار جاي تامل بیشتري دارد. 

وي با اشاره به اینکه هم اکنون رویکرد مجلس نسبت به اقتصاد توجه به بخش خصوصی است، افزود: هنوز مشکلات و موانع در این
حوزه وجود داشته و در چنین شرایطی بخش تعاون نمی تواند با تسهیلات بانکی 18 تا 25 درصد به اهداف خود برسد، باید تسهیلات
ارزان قیمت و هدفمند به تعاونی ها پرداخت شود تا از طریق این بخش، تاب آوري اقتصاد کشور را در وضعیت سخت تحریم بالا

 
ببریم. 

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس، نقش تعاونی هاي دانش بنیان را در اقتصاد کشور مهم دانست و بر توسعه این تعاونی ها تاکید
کرد و ادامه داد: تشکیل تعاونی جوانان و زنان و تعاونی هاي تخصصی با نوآوري هاي این تعاونی ها می تواند بر اشتغال زایی و تولید

 
ناخالص داخلی کمک کند. 

بابایی کارنامی با بیان اینکه باید براي بخش تعاون تسهیلات و معافیت هاي مالیاتی در نظر گرفت، اظهار داشت: بانک توسعه تعاون و
صندوق کارآفرینی امید باید از ظرفیت هاي خود بیشتر از این در جهت کمک به بخش تعاون استفاده کنند.



ثبت 43 برند جهانی فرش در همدان

منبع: همدان نیوزشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/07/08

دبیر انجمن فرشبافان همدان گفت: استان همدان به عنوان یکی از مراکز تولید فرش کشور در

 
حال حاضر داراي 43 برند جهانی است که یک نمونه آن فرش عشوند در نهاوند است. 

به گزارش "همدان نیوز"، دبیر انجمن فرشبافان همدان در کارگروه زنان و خانواده در فرمانداري نهاوند اظهار کرد: فرش از جمله
مقولاتی است که در دنیا از آن به عنوان هویت فرهنگی یک ملت یاد می شود زیرا علاوه بر انتقال ارزش هاي فرهنگی در زمینه

 
اقتصادي نیز بسیار اثرگذار است. 

وي با اشاره به اهمیت سرمایه گذاري در صنعت فرشبافی افزود: در برخی مواقع دیده می شود میلیاردها تومان روي کارخانه اي
سرمایه گذاري صورت گرفته اما ممکن است این کارخانه در حال حاضر تعطیل باشد و یا اشتغال زیادي ایجاد نکرده، در حالی که اگر

 
نصف این میزان، در فرشبافی سرمایه گذاري می شد قطعا اشتغالزایی زیادي به همراه داشت. 

دبیر انجمن فرشبافان همدان گفت: استان همدان به عنوان یکی از مراکز تولید فرش کشور در حال حاضر داراي 43 برند جهانی است

 
که نمونه آن فرش عشوند در نهاوند است. 

وي اشتغال آفرینی در سطح جامعه را کاري مهم و مقدس خواند و گفت: امروز اگر کسی براي یک نفر اشتغال ایجاد کرد کاري مهم

 
انجام داده بنابراین باید حمایت هاي لازم و عملی از تولیدکنندگان در دستور کار مسئولین مورد توجه قرار گیرد. 

نظري با بیان اینکه متأسفانه در زمینه فرش کوتاهی کرده ایم افزود: استان همدان در سالهاي نه چندان دور یکی از محل هاي

 
باراندازي فرش بود که در حال حاضر به رکود کشیده شده است. 

وي در خصوص رونق تولید و صادرات فرش استان در گذشته افزود: سال 87 استان همدان بیش از 13 میلیون دلار صادرات فرش

 
داشته که در حال حاضر این رقم نزدیک به صفر است. 

دبیر انجمن فرشبافان همدان از بین بردن پشم تولیدي را یکی از مشکلات پیش روي فرشبافان استان عنوان کرد و گفت: استان
همدان به دلیل شرایط آب و هوایی مساعد داراي پشم هاي مرغوبی است که طبق تحقیقات، بسیاري از پشم ها یا دور ریخته می شود

 
و یا آن را می سوزانند که همین مساله باعث کاهش تولید فرش شده است. 

وي اضافه کرد: متاسفانه مردم در زمینه تولید فرش مقداري تنبل بار آمده و کمتر تمایل دارند در این قسمت فعالیت کنند که باید
حمایت هاي لازم از جمله بیمه تولیدکنندگان و سرمایه گذاري هاي مورد نیاز در این بخش صورت گیرد تا هم شاهد رونق اشتغال و

 
هم ارزآفرینی براي کشور باشیم. 

فرماندار نهاوند نیز گفت: فرشبافان جزء آسیب پذیرترین اقشار جامعه هستند که فعالان آن تلاش هاي زیادي را براي بالا بردن تولید

 
در جامعه انجام می دهند. 

مراد ناصري حمایت از تولیدکنندگان به ویژه در زمینه بازاریابی را امري لازم و مهم براي رونق فرش بافی عنوان کرد و افزود:
تولیدکنندگان اگر بخواهند به سلیقه خود فرش تولید کنند در پایان کار خریدار فرش هم خود تولیدکننده خواهد بود زیرا تولیدکننده

 
از بازار مصرف اطلاعی ندارد. 

وي گفت: هیچکس نمی تواند هم تولیدکننده باشد و هم بازاریاب لذا دستگاه هاي متولی فرش باید در کار ساماندهی آن و به ویژه
بازاریابی دخالت کنند.





وزیر پیشنهادي صمت به نمایندگان مجلس یازدهم چه گفت؟

منبع: پاناشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/07/08

رزم حسینی: به نمایندگان مخالف اطلاعات اشتباه درباره من ارائه شده است، حتما اطلاعات درست را در اختیار مخالفان قرار
خواهم داد/ براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد

تهران (پانا) - وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي
پیشنهادي خود براي این وزارتخانه گفت تأمین کالاهاي
اساسی مردم در اولویت است لذا با همکاري بانک مرکزي

 
اقداماتی را انجام خواهیم داد. 

علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و
تجارت در جلسه علنی امروز (سه شنبه، 8 مهرماه) مجلس
شوراي اسلامی در توضیح برنامه هاي خود براي فعالیت در

این وزارتخانه گفت: هفته دفاع مقدس و سلحشوري ملت ایران را گرامی می داریم و بر شهیدان انقلاب اسلامی، ایثارگران و مدافعین
حرم درود می فرستیم، همچنین به خانواده معزز شهدا اداي احترام می کنم و آرزوي سلامت و طول عمر براي رهبر معظم انقلاب

 
دارم؛ همچنین از ریاست جمهوري به واسطه اعتماد به بنده و رئیس مجلس براي برگزاري این نشست تقدیر و تشکر می کنم. 

وي با یادآوري شرایط سخت اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه و شیوع ویروس کرونا به برنامه هاي خود براي تصدي بر وزارت صنعت،
معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: برنامه هایی را براساس برنامه ششم توسعه، اسناد بالادستی، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند
راهبردي وزارت صنعت تهیه کرده ام که تأمین کالاهاي اساسی مردم و بهبود معیشت و سفره آنها در اولویت این برنامه ها قرار گرفته

 
است. 

وزیر پیشنهادي صمت ادامه داد: امروز ما شرمنده مردم هستیم، سفره مردم خالی و خالی تر شده، مردمی که وفاداري خود را به
انقلاب اسلامی و نظام جمهوري اسلامی ثابت کرده اند بنابراین یکی از مهمترین برنامه هاي ما همکاري با همه دستگاه ها به ویژه

 
بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی مردم است. 

رزم حسینی اظهار کرد: تنظیم بازار و همکاري با اتحادیه ها و اصناف و بازاریان جهت کنترل بازار از دیگر برنامه ها است، همچنین
اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار، اصلاح شناسایی کالاهاي اصلی از تقلبی با هدف مقابله با قاچاق و پرهیز از هر نوع التهاب در بازار از

 
دیگر برنامه هاي نام برده می باشد. 

وي با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه صنعت گفت: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی، احیاي واحدهاي تعطیل شده
در شهرك هاي صنعتی، تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی و پشتیبانی از شرکت هاي فناور و دانش بنیان از برنامه هاي حوزه صنعت
است، ما به دنبال استفاده از ظرفیت جوانان و حمایت از کارآفرینان و عابدین هستیم، رهبر معظم انقلاب کارآفرینی را عبادت قلمداد



 
کرده و این افراد را از عابدین و مجاهدین جمهوري اسلامی می داند. 

وزیر پیشنهادي صمت با اشاره به برنامه هاي خود در حوزه فولاد افزود: تکمیل زنجیره فولاد بر اساس ظرفیت هاي موجود، استخراج و
بهبود فضاي معادن و مقابله با گرانی فولاد که مورد توجه نمایندگان نیز بود از دیگر موضوعاتی است که با همکاري کمیسیون صنایع

 
پیگیري خواهم کرد. 

وي با بیان اینکه در حوزه خودرو انحصار داشته و رقابت پذیري نداریم، گفت: قیمت تمام شده خودرو بالاست و قطعات در داخل
کشور تولید نمی شوند و بخشی از علت گرانی خودرو به دلیل قیمت تمام شده با ارز آزاد است؛ در این رابطه طرحی را داریم که

 
چنانچه نمایندگان رأي اعتماد دادند، با همکاري کمیسیون صنایع و معادن آن را تعیین تکلیف و اعلام خواهیم کرد. 

 
فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است 

وزیر پیشنهادي صمت با انتقاد از اینکه میزان اکتشاف حوزه معادن تنها 10 درصد است، افزود: باید در این حوزه غربالگري انجام شود

 
و یکی از برنامه هاي وزارت صمت، توسعه اکتشاف و تکمیل مطالعات انجام شده است. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه فعال کردن معادن راکد غیرفعال در دستور کار است، ادامه داد: با این اقدام فرصت هاي شغلی جدیدي
ایجاد می شود، البته رهاسازي معادن حبس شده هم در دستور کار قرار خواهد گرفت، زیرا این معادن سال هاست در دست

 
رانتخوارانی است که با آنها پولشویی می کنند و قانون اجازه برخورد با آنها را داده است. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین اولیه پودر آلومینیوم، اکتشافاتی در استان آذربایجان شرقی صورت گرفته است، گفت: تجارت داخلی

 
و خارجی و روانسازي و حذف فرآیندهاي صدور مجوز مورد توجه قرار می گیرد. 

 
توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار خواهد گرفت 

وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت درخصوص تهاتر کالا یادآور شد: این موضوع در دولت مصوب شده و کالاهاي ضروري وارد می
شود، همچنین جلوگیري از واردات کالاهایی که ضروري نیست و همچنین توسعه صادرات به کشورهاي همسایه در دستور کار قرار

 
خواهد گرفت؛ ظرفیت بسیار خوبی در این حوزه داریم و اقتصاد مرزي باید فعال شود. 

رزم حسینی با اشاره به اینکه تجربه استانداري خراسان را دارم، گفت: هم اکنون صادرات این استان بالغ بر 2 میلیارد دلار است و براي

 
بهبود اقتصاد استان هاي غرب کشور مانند کردستان، کرمانشاه و خوزستان برنامه هایی را در دستور کار داریم. 

وي با بیان اینکه به برگزاري نمایشگاه ها در بازارهاي منطقه اي به ویژه همسایگان توجه جدي خواهیم داشت، ادامه داد: در این
بازارها مشارکت و کمک خواهیم کرد، همچنین امکان واردات موقت کالا در مناطق ویژه اقتصادي و صادرات کالا، باعث اشتغالزایی
خواهد شد و امکان صادرات مجدد و ارزآوي به کشور را در پی دارد؛ فعالسازي و انعقاد قراردادهاي ترجیحی تجاري مانند اورآسیا یکی

 
از برنامه هاي ماست. 

 
براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد 



وزیر پیشنهادي صمت یادآور شد: مهم این است که چگونه باید به اولویت ها دست یابیم. وزارت صمت، وزارتخانه اي تخصصی نیست
و بنگاه سیاسی نیست، ما اجازه نمی دهیم در این وزارتخانه بازي هاي سیاسی و جناحی انجام شود. بر مدیریت جهادي و نه مدیریت
جناحی تمرکز خواهیم کرد و مدیریت جهادي یعنی تلاش و کار با تدبیر و درایت، نه مدیریت خط بازي، باند بازي و جناح بندي.
همچنین انحصار را در تجارت، صنعت، واردات و حتی صادرات خواهیم شکست. البته کار سخت و دشواري است و براي حذف

 
امضاهاي طلایی برنامه ریزي خواهیم کرد. 

رزم حسینی تصریح کرد: براي حذف امضاهاي طلایی برنامه ریزي کرده ایم، هر چند مبارزه با فساد هزینه دارد و باید آبرویت را براي

 
این کار هزینه کنی زیرا از هم اکنون تخریب ها در این زمینه آغاز شده است. 

 
وي ادامه داد: اگر می خواهیم با رانت مبارزه کنیم باید حمایت همه جانبه از مجلس شوراي اسلامی را به همراه داشته باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: به هیچ عنوان مدیریت اتوبوسی در وزارت صمت نخواهیم داشت زیرا اعتقاد دارم باید با مدیران پاکدست

 
امور را جلو ببریم؛ البته راز موفقیت در وزارت صمت هماهنگی و وحدت رویه است. 

رزم حسینی ادامه داد: اعتقاد دارم فردي که تصدي وزارت صمت را برعهده می گیرد باید حداقل یک دوره استاندار بوده باشد و بنده

 
7 سال به عنوان استاندار خراسان رضوي و کرمان خادم مردم بودم. 

وي گفت: بدون شک هماهنگی با بانک مرکزي، وزارت جهاد و اقتصاد می تواند راهگشاي امور در حوزه اقتصاد باشد زیرا این دستگاه

 
ها وظیفه دارند پول هاي سرگردان را هدایت کنند تا التهاب در قیمت ها رخ ندهد. 

وزیر پیشنهادي صمت افزود: قطعاً با تعامل و کار کارشناسی و کمک گرفتن از بخش خصوصی کارآمد و مشروع و همچنین نظرخواهی
و هماهنگی با کمیسیون هاي تخصصی مجلس در وزارت صمت فعالیت خواهیم داشت زیرا وحدت در اهداف و اجرا امري اجتناب

 
ناپذیر است البته در این زمینه رهبر انقلاب فرمودند همدلی و هم زبانی می تواند در همه امور راهگشا باشد. 

رزم حسینی تصریح کرد: تمرکززدایی و تفویض اختیار به استان ها یکی از برنامه هایی است که در دستور کار وزارت صمت قرار

 
خواهد گرفت؛ طی 7 سال گذشته همواره فریاد زده ام که باید تمرکززدایی صورت گیرد و قدرت تصمیم گیري به استان ها داده شود. 

رزم حسینی در این رابطه افزود: تمرکزگرایی همانند دادن سلاح به رزمنده اي است که فشنگ همراه ندارد لذا این فرد نمی تواند قله

 
ها را فتح کند. 

وي گفت: استفاده از جوانان باتجربه در شبکه مدیریت وزارت صمت و تعامل، همکاري و مشورت با نمایندگان از اموري است که در

 
وزارت صمت مورد توجه قرار خواهد گرفت زیرا مجلس در رأس امور است و جایگاه رفیعی دارد. 

وزیر پیشنهادي صمت اظهار کرد: مردم سالاري از مسیر مجلس تحقق می یابد و نباید به مجلس اتهام زده شود از این رو در جنگ

 
اقتصادي همه باید به همدیگر کمک کنند. 

رزم حسینی گفت: در دوران دفاع مقدس 19 سال سن داشتم اما مسئولیت هاي سنگینی برعهده گرفتم و هم اکنون نیز با این روحیه

 
پیشنهاد تصدي وزارت صمت را پذیرفتم، در واقع وزارت یاد شده نیاز به مدیران کارآمد و شجاع دارد. 



وي ادامه داد: رهبر انقلاب طی 10 سال گذشته همواره به موضوعات مختلف اقتصادي مقاومتی پرداختند و هم اکنون معیشت مردم
مهمترین چالش است لذا رفع قوانین مزاحم باید در دستور کار مجلس شوراي اسلامی قرار گیرد تا شاهد ارتقاء رتبه هاي کسب و کار

 
باشیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: شفافیت در وزارت صمت از دیگر مولفه هاي مهمی است که باید به آن توجه شود لذا اعتقاد دارم باید

 
وزارت شیشه اي ایجاد شود، هرچند تخریب ها در این زمینه نیز از همین حالا آغاز شده است. 

رزم حسینی افزود: به نظر می رسد رابطه مردم با وزارت صمت باید کاملا بر اساس دولت الکترونیک باشد تا امور سریع تر انجام شده و

 
همه چیز شفاف باشد. 

وي تصریح کرد: حمایت و تقویت بخش خصوصی از دیگر برنامه هاي وزارت صمت خواهد بود زیرا در این زمینه داراي تجربه بودم و از

 
کف بازار رشد کردم. 

 
وزیر پیشنهادي صمت گفت: بدون شک مجاهدین اقتصادي در شرایط کنونی کشور سربازان اقتصادي به شمار می روند. 

رزم حسینی بیان کرد: سرکشی به استان ها و شهرستان ها از دیگر اموري است که باید در وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد؛ در
زمان تصدي استانداري خراسان رضوي ظرف کمتر از یک ماه به تمام شهرستان ها سرکشی کرده و از نزدیک با مشکلات و دغدغه ها

 
آشنا شدم. 

وي گفت: طی 7 سال گذشته در دولت مشغول به فعالیت بودم لذا از همه مسئولیت ها در بخش خصوصی در سال 92 استعفا دادم؛

 
هم اکنون در هیچ شرکت خصوصی سهامدار و هیأت مدیره نیستم، همچنین یک ریال از دولت کریمه در زندگی من وارد نشده است. 

وزیر پیشنهادي صمت خاطر نشان کرد: همکاري و برقراري روابط تنگاتنگ با مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نیز از دیگر

 
اموري است که وزارت صمت به شدت پیگیري خواهد کرد. 

علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صمت وزارت صنعت، معدن و تجارت مجلس یازدهم جلسه راي اعتماد



فرزند توانمند خوزستان بعنوان مدیر برتر و نمونه جهادي جوان کشور برگزیده شد

منبع: قلم ماندگارشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/07/08

فرزند توانمند خوزستان بعنوان مدیر برتر و نمونه جهادي جوان کشور برگزیده شد.

 
قلم ماندگار/ خوزستان: 

به گزارش قلم ماندگار، علی زبید(الزعیم المجاهد شیخ علی بن ناصر آل نبهان بنی ضبه) در اولین همایش ملی نقش دیپلماسی

 
مدیریت شهري در پیوند کشورها و تسهیل در روابط بین الملل، 

با توجه به سوابق درخشان و داشتن شاخصه هاي مدیر تراز انقلاب اسلامی ، بعنوان مدیر برتر و نمونه جوان جهادي کشور معرفی شد.

همایش نقش دیپلماسی مدیریت شهري در پیوند کشورها و تسهیل در روابط بین الملل توسط خانه صنعت، معدن و تجارت ایران و

 
دانشگاه جامع علمی -کاربردي در استان اصفهان برگزار شد. 

اولین همایش ملی نقش دیپلماسی مدیریت شهري در پیوند کشورها و تسهیل در روابط بین الملل با حضور مسئولان و مدیران

 
کشوري &– شهرداران و شوراهاي اسلامی شهرها -نخبگان و کارآفرینان برتر و نمونه ملی، در استان اصفهان برگزار شد. 

در این همایش ملی، از مهندس علی زبید که از چهره هاي ماندگار مدیریت جهادي و مدیران جوان ، پرتلاش ،مردمی ،خستگی ناپذیر

 
و جهادي کشور است بعنوان مدیر برتر و نمونه در سال 99 تقدیر و تجلیل بعمل آمد. 

یادآور می شود علی زبید(الزعیم المجاهد شیخ علی بن ناصر آل نبهان بنی ضبه) داراي سوابق درخشان و خدمات ارزشمند و
ماندگاري در عرصه هاي :دینی مذهبی- محرومیت زدایی- اجتماعی-صلح پایدار-پیشگیري از معظلات اجتماعی -پیشگیري از وقوع
جرائم -امورات خیریه- فرهنگی-اقتصادي- کارآفرینی و اشتغالزایی-نظامی -علمی و دانشگاهی -نهضت خدمت رسانی به مردم، و از
طلایه داران اقتصاد مقاومتی و کارآفرین برتر و نمونه ملی جهادي کشور می باشد که همواره در راستاي فرمایشات ولی امر مسلمین
جهان مقام معظم رهبري حضرت امام سید علی الحسینی الخامنه اي (مدظله العالی) در جهت تحقق هر چه بیش از پیش نهضت
خدمت رسانی به ملت شریف ایران در جبهه هاي اجتماعی &– سیاسی &– فرهنگی- علمی &– نظامی &– اقتصادي و...
مجاهدتهاي فی سبیل االله،خدمات ارزشمند و گامهاي موثر و مفیدي برداشته است و همه عمر شریف و جوانی اش را وقف خدمت فی

 
سبیل االله به مردم و ملت شریف ایران اسلامی در جهت تحقق گام دوم انقلاب اسلامی نموده است. 

 
انتهاي پیام/ 

لینک کوتاه:



بخش تعاون توان بازپرداخت تسهیلات 18 تا 25 درصد ندارد

منبع: پایگاه خبري وارششماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/07/08

وارش نیوز/ یک نماینده مجلس گفت: بخش تعاون نمی تواند با تسهیلات بانکی 18 تا 25 درصد به اهداف خود برسد، باید
تسهیلات ارزان قیمت و هدفمند به تعاونی ها پرداخت شود.

بخش تعاون توان بازپرداخت تسهیلات 18 تا 25 درصد ندارد وارش نیوز/ یک نماینده مجلس گفت: بخش تعاون نمی تواند با

 
تسهیلات بانکی 18 تا 25 درصد به اهداف خود برسد، باید تسهیلات ارزان قیمت و هدفمند به تعاونی ها پرداخت شود. 

وارش نیوز/ علی بابایی کارنامی تصریح کرد: در چند سال گذشته
به دلیل نقایصی که در بحث واگذاري شرکت هاي دولتی به
بخش خصوصی داشته ایم، می توانیم الگوي تعاون را پیاده کنیم
که این واگذاري را به تعاونی ها که تجمیع سرمایه هاي خرد

 
مردم است، انجام شود. 

نماینده ساري در مجلس شوراي اسلامی، به نقش تعاونی ها در اقتصاد کشور اشاره کرد و گفت: با توجه به ظرفیت تعاونی ها، باید

 
سهم تعاون از اقتصاد ملی بر اساس برنامه پنجم به 25 درصد می رسید، اما محقق نشده اگر چه از نظر آمار جاي تامل بیشتري دارد. 

وي با اشاره به اینکه هم اکنون رویکرد مجلس نسبت به اقتصاد توجه به بخش خصوصی است، افزود: هنوز مشکلات و موانع در این
حوزه وجود داشته و در چنین شرایطی بخش تعاون نمی تواند با تسهیلات بانکی 18 تا 25 درصد به اهداف خود برسد، باید تسهیلات
ارزان قیمت و هدفمند به تعاونی ها پرداخت شود تا از طریق این بخش، تاب آوري اقتصاد کشور را در وضعیت سخت تحریم بالا

 
ببریم. 

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس، نقش تعاونی هاي دانش بنیان را در اقتصاد کشور مهم دانست و بر توسعه این تعاونی ها تاکید
کرد و ادامه داد: تشکیل تعاونی جوانان و زنان و تعاونی هاي تخصصی با نوآوري هاي این تعاونی ها می تواند بر اشتغال زایی و تولید

 
ناخالص داخلی کمک کند. 

بابایی کارنامی با بیان اینکه باید براي بخش تعاون تسهیلات و معافیت هاي مالیاتی در نظر گرفت، اظهار داشت: بانک توسعه تعاون و
صندوق کارآفرینی امید باید از ظرفیت هاي خود بیشتر از این در جهت کمک به بخش تعاون استفاده کنند.



رزم حسینی: در زمینه معیشت شرمنده مردم هستیم/ وزارت صمت سیاسی

نیست

منبع: تسنیمشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/07/08

وزیر پیشنهادي دولت براي وزارت صمت گفت: این وزارخانه یک وزارتخانه تخصصی بوده و وزارتخانه سیاسی نیست و اجازه
سیاسی شدن آن را نمی دهیم و باید کار جهادي انجام دهیم نه کار جناحی.

وزیر پیشنهادي دولت براي وزارت صمت گفت: این
وزارخانه یک وزارتخانه تخصصی بوده و وزارتخانه سیاسی
نیست و اجازه سیاسی شدن آن را نمی دهیم و باید کار

 
جهادي انجام دهیم نه کار جناحی. - اخبار سیاسی - 

به گزارش خبرنگار سیاسی خبرگزاري تسنیم، علیرضا رزم
حسینی وزیر پیشنهادي دولت براي تصدي وزارت صنعت،
معدن و تجارت در جلسه رأي اعتماد مجلس شوراي
اسلامی به وي، طی سخنانی ضمن گرامیداشت هفته دفاع
مقدس اظهار داشت: من دو برنامه مبتنی بر ارکان برنامه

 
ششم، سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سند راهبردي وزارت صمت به نمایندگان داده ام. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
نظر کمیسیون صنایع درباره "رزم حسینی" مثبت است 

 
فراکسیون نیروهاي انقلاب درباره وزیر پیشنهادي «صمت»به جمع بندي واحد نرسید 

 
روحانی فردا به مجلس نمی رود 

 
جهانگیري وارد مجلس شد 

وي افزود: ما امروز در زمینه معیشت شرمنده مردم هستیم و امروز سفره مردم ما که پاي کار انقلاب ایستاده اند خالی و خالی تر شده
است. یکی از برنامه هاي من همکاري با دستگاهه اي مسئول به ویژه بانک مرکزي براي تأمین کالاهاي اساسی است. با همکاري و
مشارکت اتحادیه هاي صنفی می توانیم به عرصه مدیریت بازار ورود کنیم و بازاریان ما در دوران دفاع مقدس به کشور خدمت کردند

 
و باید با مشارکت آن ها در مدیریت و تنظیم بازار اقدام کنیم. 

وزیر پیشنهادي صمت بیان کرد: استفاده از ظرفیت هاي خالی واحدهاي صنعتی در برنامه من است و در دستورکار داریم تا واحدهاي
زیرظرفیت و کم ظرفیت با تمام توان و ظرفیت کار کنند. یکی از مشکلات امروز ما تأمینِ به موقع مواد اولیه واحدهاي صنعتی است و
باید برنامه ریزي کنیم تا واحدها بتوانند مواد اولیه خود را تأمین کنند. برخی نمایندگان در کمیسیون ها گلایه هایی در این حوزه

 
داشتند که برخی واحدها به علت تأمین نشدن مواد اولیه تعطیل شده و باید در این زمینه اقداماتی صورت بگیرد. 

رزم حسینی هم چنین گفت: پشتیبانی از شرکت هاي دانش بنیان یکی از برنامه هاي من است و این مهم از رسالت هاي این
وزارتخانه است تا بتوانیم آن ها را تقویت کنیم. مقام معظم رهبري فرمودند کارآفرینی عبادت است و گفتند که این ها عابدین و



 
مجاهدین در جمهوري اسلامی هستند. 

وي خاطر نشان کرد: گرانی فولاد مورد توجه نمایندگان است و آسیب جدي به این صنعت وارد کرده و در دستورکار داریم تا با

 
کمیسیون صنایع مجلس هماهنگی می کنیم تا بتوانیم در این زمینه اقدام کنیم. 

وزیر پیشنهادي صمت با بیان اینکه موضوع خودرو مهم است و مردم در این زمینه گرفتار شده اند، تصریح کرد: در موضوع خودرو
انحصار وجود دارد و رقابت پذیري نداریم و قیمت تمام شده و هزینه سربار بالاست. عدم ساخت قطعات در داخل و بخشی از گرانی ها

 
به خاطر واردات قطعات با ارز از خارج کشور است. 

رزم حسینی در ادامه گفت: 10 درصد از معادن کشور اکتشافات شده و باید در این زمینه غربالگري و توسعه اکتشافات انجام بگیرد.
فعال کردن معادن راکد می تواند زمینه فرصت هاي شغلی جدید را ایجاد کند. روان سازي و حذف فرآیندهاي دریافت مجوزها و تهاتر

 
کالا در برنامه من است و باید از واردات کالاهاي غیرضرور جلوگیري کنیم. 

وي بیان کرد: ما ظرفیت هاي بالایی با کشورهاي همسایه داریم و اقتصاد مرزي ما باید فعال شود؛ من تجربه استانداري خراسان
رضوي را دارم و این استان 2 میلیارد دلار صادرات دارد. امکان خوبی در این زمینه در سراسر کشور داریم و براي شکستن تحریم باید

 
از این ظرفیت استفاده کنیم. 

وزیر پیشنهادي صمت گفت: این وزارخانه یک وزارتخانه تخصصی بوده و وزارتخانه سیاسی نیست و اجازه سیاسی شدن آن را نمی

 
دهیم و باید کار جهادي انجام دهیم نه کار جناحی. 

ادامه دارد...



آسیب 65 درصدي کرونا به صنعت و گردشگري کشور

منبع: ایسناشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/07/08

رییس فراکسیون اتحاد و توسعه پایدار اتاق بازرگانی کشور اعلام کرد که شیوع کرونا به 65 درصد بخش صنعت و گردشگري
و 8 درصد بخش کشاورزي کشور آسیب وارد کرده است.

محمد صادقی در همایش روساي کمیسیون هاي کشاورزي
اتاق هاي بازرگانی سراسر کشور که در شهرستان
ساوجبلاغ استان البرز برگزار شد، اظهار کرد: براین اساس
تلاش ها براي پیشگیري از آسیب ها معطوف شده و شکل
گیري فراکسیون کشاورزي در اتاق بازرگانی ایران یکی از

 
راه هاي تقویت تولید و حمایت از این بخش است. 

وي ادامه داد: هدف از تشکیل فراکسیون کشاورزي در اتاق
هاي بازرگانی کشور، جلوگیري از ضایع شدن حق
کشاورزي در این مجموعه بوده و تقویت عرصه تولید در

 
نگاه بخش خصوصی قرار گرفته است. 

به گزارش ایسنا، رییس فراکسیون اتحاد و توسعه پایدار اتاق بازرگانی کشور، این فراکسیون را بازوي اتاق بازرگانی ایران دانست و
گفت: امروز ایجاد امنیت غذایی مهم ترین موضوع در کشورهاي مختلف جهان از جمله ایران است که باید به این موضوع اهتمام

 
داشته باشیم. 

 
صادقی افزود: جایگاه کشاورزي در اتاق بازرگانی مظلوم واقع شده و باید به آن اهتمام ورزید. 

وي با بیان اینکه هر 2 ماه نشست کمیسیون هاي کشاورزي اتاق هاي بازرگانی در یکی از استان هاي کشور برگزار می شود، اظهار
کرد: برگزاري نشست در استان هاي مختلف علاوه بر شناسایی ظرفیت هاي تولیدي این مناطق، مانع از ضایع شدن حقوق کشاورزي

 
در بخش تولید، صادرات و صنایع تبدیلی خواهد شد. 

رییس کمیسیون کشاورزي اتاق بازرگانی استان البرز گفت: نقش تشکل هاي بخش خصوصی همچون انجمن ها، فراکسیون و
کمیسیون هاي مربوط به اتاق بازرگانی که مانند پارلمان و بازوي بخش خصوصی هستند بسیار تاثیرگذار است، چراکه مسائل و

 
مشکلات را به صورت کارشناسی و تخصصی بررسی و در دستگاه هاي مربوطه مطرح و در راستاي حل آنها اقدام می کند. 

محسن امینی گفت: بخش خصوصی دغدغه هاي بسیار زیادي دارد که امکان حل آنها به صورت انفرادي وجود ندارد و با تشکیل
فراکسیون توسعه پایدار که متشکل از روساي کمیسیون هاي کشاورزي 28 استان در اتاق بازرگانی کشور است، با عارضه یابی، براي

 
حل مشکلات همفکري خواهد شد. 



وي افزود: امیدوارم فراکسیون اتحاد براي توسعه پایدار با سرعت بالا و کیفیت کار گروهی و نگاه فراملی و نه بنگاهی بتواند مشکلات را

 
مطرح و با راهکار مناسب و حمایت دستگاه هاي مرتبط آنها را حل کند. 

امینی با ابراز خرسندي از تشکیل فراکسیون کشاورزي و نگاه ویژه و همراهی دولتمردان با این فراکسیون، گفت: تعامل فراکسیون

 
کشاورزي بخش خصوصی به عنوان بازوي مشورتی و اجرایی با دولت نتیجه مطلوبی در پی خواهد داشت. 

رییس کمیسیون کشاورزي اتاق بازرگانی استان البرز در خصوص واردات گندم و ذرت نیز، گفت: خوشبختانه کشور در بخش گندم

 
خودکفا است، اما در بخش ذرت با توجه به اینکه محور مصرف آن وارداتی است، باید در این بخش واردات داشته باشیم. 

وي با بیان اینکه صنعت پالایشگاه غلات در سامانه بازارگاه بلاتکلیف مانده، از وزارت جهاد کشاورزي خواست، سهمیه اي از بازارگاه به
این صنعت تخصیص یابد، چراکه این صنعت در زمینه هاي فروکتوز و تولید نشاسته و محصولات دانش بنیان فعال است و اشتغال

 
بسیار زیادي ایجاد کرده است. 

امینی گفت: علاوه بر بروز مشکلات براي این مجموعه و اشتغال، صنایع وابسته به این صنعت را نیز دچار مشکل خواهد کرد و به

 
تعطیلی خواهد کشاند. 

وي در خصوص کشت فراسرزمینی نیز، گفت: این بحث سال ها است که در کشور مطرح شده و باید مطالعات خود در این خصوص را
کامل کنیم، اما به نظر می رسد، کالایی که توسط یک ایرانی در کشوري دیگر کشت می شود نباید براي واردات مشمول مشکلاتی

 
همچون تعرفه و ... شود. 

رییس کمیسیون کشاورزي اتاق بازرگانی استان البرز افزود: این موارد باید حل شود تا بتوانیم کشت فراسرزمینی را توسعه دهیم و

 
باید از کسانی که در این موارد اطلاعات دارند و از انجمنی که در این زمینه تشکیل شده مزایا و معایب را جویا شد. 

امینی گفت: فرصت خوبی است که در کشور اوکراین، قزاقستان و روسیه تولید و کشت فراسرزمینی داشته باشیم اما شکل و جزئیات

 
آن نیاز به مطالعه بیشتر دارد. 

انتهاي پیام



تولید 4500 کیلوگرم طلاي خالص در استان کردستان

منبع: ایسناشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/07/08

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کردستان گفت: سال گذشته در استان کردستان 4 هزار و 500 کیلوگرم طلاي
خالص تولید شد و افتخار می کنیم که به اقتصاد کشور کمک کردیم.

محمد دره وزمی امروز(8مهرماه) در جمع خبرنگاران اظهار کرد: نگاه ما در
بخش تولید، نگاهی مبتنی بر هشت سال دفاع مقدس است و صاحبان
صنعت و تجارت در استان کردستان سربازان جنگ اقتصادي هستند که

 
باید محترم شمرده شوند. 

وي افزود: امروز با تحریم هاي ناعادلانه کشور ما درگیر جنگ اقتصادي
است و هدف دشمن این است که بر مردم ایران فشار وارد شود. وي عنوان
کرد: این جنگ اقتصادي سربازان و رزمندگانی دارد که شامل افرادي می

شود که علی رغم تمام سختی ها در حال تولید هستند و بر همین اساس معتقدم راه تقویت اقتصاد کشورحمایت از بخش صنعت و

 
تولید است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کردستان، بیان کرد: تولیدکنندگان ما تولید ناخالص داخلی را بالا می برند و با کار و
همت خود موجب اشتغال، رونق و خلق ارزش افزوده می شوند و همین عوامل کاهش آسیب هاي اجتماعی و تنش هاي روحی و
فکري مردم را در پی دارد و سبب بزرگ شدن سفره مردم، رونق، ایجاد آرامش، افزایش امنیت در جامعه و خنثی شدن دسیسه هاي

 
دشمنان این مرز و بوم می شود. 

دره وزمی با اشاره به مؤلفه اول بیانیه گام دوم انقلاب مبنی بر امر حمایت از تولید و اقتصاد و تاکیدات مکرر مقام معظم رهبري در
این زمینه، ذکر کرد: ما در این چند سال به کمک فعالین اقتصادي در استان کردستان تلاش کردیم منطبق بر این سیاست ها حرکت
کنیم و با استفاده از ظرفیت هاي داخلی استان و رفع موانع تولید مسیرمان را براي فرآوري معادن استان مشخص کرده و خوشبختانه
این مسیر را عملیاتی کردیم؛ افتخار می کنیم که امروز در سطح ملی از فولاد کردستان یاد می کنند و این ثمره ي دنبال کردن

 
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی است. 

وي عنوان کرد: سال گذشته در استان کردستان 4 هزار و 500 کیلوگرم طلاي خالص تولید شد و افتخار می کنیم که به اقتصاد کشور
کمک کردیم چرا که جداي از یک هزار و 230 نفر اشتغال مستقیم همزمان با ارزش افزوده، مالیات و حقوق دولتی در معدن طلا؛

 
براي کشور ارزآوري هم کردیم. 

رئیس سازمان صمت کردستان افزود: امروز به همت مدیران و فعالان اقتصادي استان کردستان 300 هزار تن مواد اولیه پتروشیمی
تولید می کنیم و روزانه 50 کامیون تولید مواد پتروشیمی به سایر نقاط کشور ارسال می شود .این یعنی حدود 250 تریلی به صورت

 
مداوم محصول پتروشیمی سنندج را حمل می کنند. 



دره وزمی گفت: امروز با افتخار اعلام می کنم روزانه 18 هزار حلقه لاستیک خودرو در کارخانه بارز کردستان تولید و به تمام نقاط

 
کشور ارسال می شود. 

وي با ابراز خوشحالی از جدیت و تحرك تولیدکنندگان در شهر مرزي بانه گفت: شهرستان بانه امروز به یک قطب تولید در استان
تبدیل شده که ماحصل آن واحدهایی است که بعضا تا 300 نفر به کار گیري کرده اند و افرادي که سابقا ناچار به کولبري بودند امروز

 
در واحدهاي تولیديِ صادرات محور شرافتمندانه مشغول به کار و خدمت به بخش صنعت این کشور هستند. 

 
دره وزمی همه این اقدامات افتخارآمیز نتیجه زحمات تولید کنندگان و سربازان اقتصادي است و ازمصادیق بارز اقتصاد مقاومتی است. 

رییس سازمان صمت کردستان خاطرنشان کرد: من معتقدم هر مسئولی در هر جایگاه و مقامی با وسعت نظر و سعه صدر و آینده
نگري به این استان نگاه کند و در راه رفع موانع تولید قدمی بر دارد و به ایجاد رفاه، امنیت، آرامش مردم ، اقتصاد کشور و تقویت نظام
کمک کرده و حرمت خون شهدا را حفظ کرده است.چراکه فراهم نمودن رفاه و آرامش براي مردم مصداق پاسداري از حرمت خون

 
شهداست. 

انتهاي پیام



تصویب وام 200 میلیون دلاري بانک توسعه آسیا براي ازبکستان

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/07/08

عصر اعتبار- بانک توسعه آسیا (ADB) روز دوشنبه یک وام به ارزش 200 میلیون دلار براي تقویت بخش برق ازبکستان
تصویب کرد.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار» به نقل از ایبنا، بانک توسعه آسیا (ADB)، 200 میلیون دلار جهت تقویت بخش برق در
ازبکستان تصویب کرد. بانک توسعه آسیا (ADB) روز دوشنبه یک وام به ارزش 200 میلیون دلار براي تقویت بخش برق ازبکستان با

 
بهبود پایداري مالی و اطمینان از سرمایه گذاري کافی در زیرساختی مهم تصویب کرد. 

این وام دهنده چندجانبه مستقر در مانیل گفت که برنامه اصلاح بخش برق، پشتیبانی بودجه و اقدامات سیاسی هدفمند را با هدف

 
بازسازي بخش برق براي ایجاد رقابت و ایجاد یک فضاي مناسب براي سرمایه گذاري خصوصی فراهم می کند. 

این بانک اضافه کرد که این برنامه، نظارت را جهت اطمینان از رقابت عادلانه و شفاف و حمایت از مصرف کننده، ساده خواهد کرد.
سونگ داك کیم، متخصص انرژي بانک توسعه آسیا گفت: منبع برق قابل اطمینان و مقرون به صرفه براي تقویت رشد اقتصادي و
توسعه اقتصادي - اجتماعی ضروري است. به عنوان اولین وام در بخش انرژي ازبکستان، این وام مبتنی بر سیاست براي حمایت از

 
اصلاحات پیچیده و تعمیق سرمایه گذاري خصوصی بسیار مهم خواهد بود"". 

کیم گفت با تشویق به مشارکت بخش خصوصی این برنامه ""از اهداف نهایی دولت در ایجاد اشتغال و بهبود کیفیت زندگی حمایت
خواهد کرد. وي گفت: انتقال انرژي پاك در مرکز اصلاحات، جهت تسریع توسعه زیرساخت انرژي مدرن و قابل اطمینان قرار خواهد

 
گرفت که انتشار گازهاي گلخانه اي را کاهش می دهد. 

ADB گفت: برنامه ADB از این اصلاحات براي افزایش مشارکت بخش خصوصی در تولید برق حداقل 15 درصد ظرفیت و بهبود
جمع آوري درآمد به 99 درصد تا سال 2023 پشتیبانی می کند. این بانک گفت که این اقدامات با بهبود کشور از بیماري همه گیر

 
COVID-19 به تقویت اقتصاد و ایجاد فرصت هاي شغلی جدید کمک می کند. 

بانک توسعه آسیا گفت این برنامه به طور مشترك با آژانس توسعه فرانسه تهیه شده که 150 میلیون یورو (حدود 174 میلیون دلار
آمریکا) وام را تامین خواهد کرد.



حمایت از طرح توسعه مشاغل خانگی ضروري است

منبع: ایسناشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/07/08

پیشران فرش و تابلو فرش در طرح توسعه اشتغال خانگی در استان مرکزي گفت: موفقیت طرح توسعه اشتغال خانگی
مشروط به حمایت است.

فاطمه دهقان(جواهري) در گفت وگو با ایسنا، پیشران را
فردي معرفی کرد که مجموعه اي را تحت نظارت و
مسئولیت خود دارد و تمامی نیازهاي آموزشی و حمایتی
مجموعه تحت پوشش خود از جمله تامین مواد اولیه،

 
آموزش، بهداشت روحی و جسمی را پیگیري می کند. 

وي با بیان اینکه در قالب طرح توسعه مشاغل خانگی
حدود 50 نفر از بانوان در طرح همکاري دارند، گفت در
صورت حمایت براي ایجاد زیرساخت ها و راه اندازي کارگاه

 
ها امکان افزایش نفرات و ایجاد اشتغال 100 نفر را دارا هستیم. 

این تولید کننده افزود: در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی حضور مادران در کنار فرزندان و در واقع رسیدگی و مراقبت و تعامل بیشتر

 
مادر و فرزند را نیز رقم زده است و از این حیث مادران نگرانی از وضعیت فرزندان به دلیل دوري از آنها را ندارند. 

دهقان با اشاره به ارائه آموزش هاي عملی، تئوري و حضوري و مجازي به این بانوان در حوزه بافت فرش و تابلو فرش، بیان کرد:
همزمان با آغاز آموزش، در واقع بافت فرش نیز شروع می شود و با توجه به اینکه زیرسازي فرش از بافت فرش مهم تر است، این

 
بخش از آموزش به شکل حضوري انجام می گیرد و خوشخبتانه تاکنون استقبال خوبی از طرح صورت گرفته است. 

 
وي تصریح کرد: ایجاد بازارهاي فروش، انگیزه اي براي این قشر شده است که با اطمینان بیشتري کار را دنبال کنند. 

پیشران فرش و تابلو فرش در طرح توسعه مشاغل خانگی در استان مرکزي در خصوص بازار فروش تولیدات این زنان اظهار کرد:
سایت کارگاه به 12 زبان زنده دنیا در حال بروزرسانی است، همچنین یک درگاه اینترنتی در نظر گرفته شده است که افراد می توانند
به راحتی با انتخاب فرش خود در سایت و پرداخت وجه، فرش خود را پیش خرید کرده یا خرید کامل داشته باشند، اما شرایط کنونی

 
جهان و شیوع ویروس کرونا مشکلاتی هم ایجاد کرده است. 

وي افزود: بخش عمده اي از خریدهاي فرش به صورت چمدانی بود، اما با توجه به شرایط بیماري و محدودیت هاي پروازها عملا

 
فروش نیز متحمل آسیب شده است که در این راستا راهکارهایی را دنبال خواهیم کرد. 

دهقان با تاکید بر اینکه موفقیت این طرح مشروط بر وجود عواملی است، گفت: طرح حمایت می خواهد، تاکنون براي تولید و آموزش



 
نیازي به وام نبود چراکه هرآنچه تولید می شد به فروش می رسید، اما در این شرایط نیازمند حمایت بیشتر مسئولین هستیم. 

انتهاي پیام



قدردانی وزیر راه و شهرسازي از مدیرعامل بانک ملت

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/07/08

وزیر راه و شهرسازي با ارسال لوح سپاسی، از مدیرعامل بانک ملت قدردانی کرد.

 
وزیر راه و شهرسازي با ارسال لوح سپاسی، از مدیرعامل بانک ملت قدردانی کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملت، محمد اسلامی در این لوح سپاس از همکاري دست اندرکاران این بانک در تامین مالی پروژه هاي

 
حوزه حمل و نقل ریلی که نقش موثري در تحقق اهداف سال جهش تولید و اشتغال پایدار ایفا کرده است، سپاسگزاري کرد. 

وي در این لوح خطاب به دکتر بیگدلی مدیرعامل بانک ملت اظهار امیدواري کرده است که با افزایش مشارکت این بانک، شاهد تحقق
اهداف توسعه پایدار کشور در حوزه حمل و نقل، با شتاب بیشتري باشیم.



عنابستانی: رزم حسینی هم گرماي جنگ را خورده و هم گرماي صنعت را

منبع: ایسناشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/07/08

یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با انتشار کلیپی از حاج قاسم سلیمانی در مورد همرزم بودن وي با شهید سلیمانی
سخن گفت و همچنین در موافقت وزیر پیشنهادي صمت از سوابق اجرایی او در حوزه صنعت، معدن و تجارت سخن به میان

آورد.

به گزارش ایسنا، علی اصغر عنابستانی در جلسه علنی امروز
در موافقت با علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صنعت،
معدن و تجارت ضمن انتقاد از عدم حضور رییس جمهور
در جلسه راي اعتماد به وزیر پیشنهادي صنعت گفت: ما
ناکارآمدي هاي مختلفی در حوزه اجرایی داریم که بهترین
فرصت ها را به بحران و تهدید تبدیل می کند. چشم
دیپلماسی خارجی ما به دست دشمنان است. این روزها

 
بهترین فرصت هاي منطقه اي ما از بین رفته است. 

این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با بیان اینکه «طبقات
متوسط و محروم جامعه فشار زیادي را تحمل می کنند» گفت: امروز حال تولید خوش نیست. حال تجارت، صادرات و واردات ما
خوش نیست. اگر قرار است جهش تولید و امر فرمانده قوا محقق شود باید سکان وزارتخانه ها را به دست رزمندگان شجاع و پرورش

 
یافتگان حاج قاسم سلیمانی بسپاریم. 

عنابستانی تأکید کرد: مگر علیرضا رزم حسینی غیر از حاج قاسم سلیمانی هویت دیگري هم دارد؟ رزم حسینی غیر از حاج قاسم

 
سلیمانی هیچ تعریفی دیگري ندارد. 

وي در ادامه سخنان خود کلیپی از شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی پخش کرد که مرتبط با سال 95 است و حاج قاسم در مورد رزم

 
حسینی صحبت می کند. حاج قاسم سلیمانی در این کلیپ از مدیریت رزم حسینی به عنوان استاندار کرمان تعریف می کند. 

عنابستانی در مورد کلیپ پخش شده گفت: رزم حسینی در دو استان کرمان و خراسان استانداري کرده است. هر دو استان معدنی و
صنعتی هستند. همه نمایندگان این دو استان موفقیت شان را تأیید می کنند و از عملکرد ایشان رضایت کامل دارند. به شخصه سابقه

 
استانداري دارم. به عنوان کسی که استان اداره کرده ام عملکرد ایشان در استان خراسان را تأیید می کنم. 

نماینده مردم سبزوار در مجلس افزود: رزم حسینی فردي شجاع و کارگشا در چنبره بروکراسی پیچیده نظام تولید و تجارت ما است.
رزم حسینی مردمی، مومن و پاکدامن است. او براي پیش بردن امور تعامل می کند. عده اي شبهه می کنند که رزم حسینی سابقه

 
وزارت ندارد. ایشان هم در صنعت و هم در معدن و تجارت سال ها فعال بوده و مسائل این حوزه را به نحو خوبی درك می کند. 



عنابستانی در ادامه موافقت خود با رزم حسینی تأکید کرد: در طول 40 سال گذشته عده اي که می خواستند اقتصاد کشور را گروگان
بگیرند تولید ثروت را عمل قبیحی دانستند. می گفتند آدم انقلابی نباید دنبال تولید ثروت و تجارت باشد. همین اتفاق باعث شده که
امروز خاکریزهاي اقتصادي در دست کسانی باشد که هیچ اعتقادي به انقلاب ندارند. امروز عده اي تبلیغ می کنند و می گویند که هر
کسی صادرات و واردات انجام دهد حتما فاسد و رانت خوار است. باید بگویم که این یک حرکت نفوذي خزنده نیست. آیا اینکه یک نفر

 
سال هاي سال در بخش خصوصی به عنوان یک کارآفرین نمونه یا صادرکننده نمونه بدون استفاده از رانت موفق شده است، بد است؟ 

وي با بیان اینکه «ثروت میلیاردي زمانی بد است که کسی وزیر یا وکیل باشد و امروز یک باره به میلیاردها ثروت برسد» گفت: کسی
که هیچ وزارت و وکالتی نداشته و وارد عرصه جهاد اقتصادي شده و بیش از 35 هزار شغل ایجاد کرده شایسته احترام است. رزم

 
حسینی کسی بود که وقتی وارد دولت شد تمام سهام هاي خود را در شرکت هایی که داشته واگذار کرد تا دچار تعارض منافع نشود. 

عنابستانی در پاسخ به سخنان اردشیر مطهري که مخالف وزیر پیشنهادي صمت بود، گفت: بعضی ها تحت تأثیر زردنویسان فضاي
مجازي هستند. هیچ کدام از اعضاي خانواده آقاي رزم حسینی در خارج از کشور ساکن نیستند. بنده به عنوان نماینده به خاطر این
نوع صحبت ها و توهین ها از مردم عذرخواهی می کنم. یکی از ویژگی هاي اصلی رزم حسینی شناخت موانع تولید و تجارت است.
همه ما در حوزه هاي انتخابیه خود واحدهاي بزرگ اقتصادي داریم که به مسئولیت اجتماعی خودشان عمل نمی کنند. این واحدها

 
نسبت به ایجاد اشتغال در منطقه بی تفاوت هستند. 

نماینده مردم سبزوار کتابی را که اخیرا علیرضا رزم حسینی در مورد آسیب شناسی قوانین صنعتی و معدنی نوشته است را به
نمایندگان معرفی کرد و گفت: من رزم حسینی را مدیري توانمند و مطلع می دانم. رزم حسینی جهادي است نه جناحی. هم گرماي

 
جنگ خورده و هم گرماي صنعت را چشیده است. 

وي در پایان خطاب به رزم حسینی گفت: ما منتظر معجزه نیستیم. ما منتظر تغییر اولویت ها و توجه ویژه به واحدهاي صنعتی
هستیم. بلاتکلیفی وزارت صمت در سالی که به نام جهش تولید است به صلاح هیچ کس نیست. باید همه دست به دست هم دهیم و
چراغ این وزارتخانه را روشن کنیم. از رزم حسینی می خواهم که با یک رزمِ حسینی چند ماه باقیمانده از دولت را کار کنند و به

 
وضعیت نابسامان صنعت رسیدگی کند. 

انتهاي پیام



«آمـازون» فاتح بازار ایتـالیا در دوران «کـرونا»

منبع: شبکه روابط عمومیشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/07/08

پاندمی کرونا رفتار کاربران جهان را حتی در کشورهایی که نسبتاً سنتی تر هستند یا جمعیت سالمند بیشتري در آنها دیده
می شود نیز تغییر داده و به سوي تجارت الکترونیک سوق داده شده اند. یکی از کشورهایی که چرخش سریع جمعیت آن به

سوي خرید آنلاین، بسیاري را غافلگیر کرده، ایتالیاست که حالا دیگر برخی آن را ...

شبکه اطلاع رسانی روابط عمومی ایران (شارا)-|| پاندمی کرونا رفتار کاربران جهان را حتی در کشورهایی که نسبتاً سنتی تر
هستند یا جمعیت سالمند بیشتري در آنها دیده می شود نیز تغییر داده و به سوي تجارت الکترونیک سوق داده شده اند. یکی از
کشورهایی که چرخش سریع جمعیت آن به سوي خرید آنلاین، بسیاري را غافلگیر کرده، ایتالیاست که حالا دیگر برخی آن را بهشت

 
آمازون در دوران کرونا می خوانند. 

 
وفاداري ایتالیایی ها به خرید آنلاین 

آمازون یکی از بزرگ ترین برنده هاي تجارت آنلاین در جهان بوده و موفقیت هاي این غول دنیاي تجارت الکترونیک در دوران کرونا
مضاعف شده است. این پلتفرم در کشورهایی همچون امریکا، آلمان و بریتانیا در دوران قبل از کرونا نیز محبوبیت ویژه اي داشت و
بیشتر مردم به آمازون علاقه مند بودند ولی در روزگار کرونایی، این وابستگی بیشتر شد و مردم محصولات مختلف از دستمال توالت

 
گرفته تا اسباب بازي، غذا، لباس، دارو، مواد بهداشتی و ضدعفونی کننده و... را روي این پلتفرم به صورت آنلاین خریداري کردند. 

اما موضوعی که کمتر به آن توجه شده، این است که مردم در کشورهایی همچون ایتالیا که در مقابل تجارت الکترونیک مقاومت نشان
می دادند نیز در دوران کرونا به آمازون گرایش پیدا کردند. آمازون در دوران کرونا عملاً بازارهاي ایتالیا را فتح کرد. این غول دنیاي
تجارت الکترونیک در جامعه و سرزمینی با زندگی مردم عجین شد که نسبت جمعیت سالمند آن بالاست و ترجیح می دهند خرید

 
حضوري داشته باشند و پول نقد پرداخت کنند اما حالا خرید آنلاین به جزء جدایی ناپذیر زندگی آنها تبدیل شده است. 

با بسته شدن مغازه ها و ممنوعیت خرید فیزیکی، میزان خرید آنلاین یک جهش فوق العاده پیدا کرد و فرصتی بزرگ در اختیار
کمپانی هاي فعال در زمینه فروش آنلاین بویژه غول این عرصه، آمازون قرار داد. هرچند برخی اعتقاد داشتند با باز شدن مغازه ها
مردم باز هم به سوي خرید سنتی بازمی گردند اما ماجرا به گونه دیگري رقم خورده و خریدارانی که حالا دیگر راحتی خرید آنلاین،

 
انبوه کالاها، تخفیف ها و... را با تمام وجود حس کرده اند باز هم به خرید آنلاین وفادار مانده اند. 

ایتالیا یکی از نخستین کشورهاي اروپایی محسوب می شود که بشدت درگیر ویروس کرونا شد و از آن ضربه فراوانی دید. ایتالیایی ها
بیشتر ترجیح می دادند با پول نقد و به صورت حضوري خرید کنند ولی وقتی به عنوان نخستین کشور اروپایی، قرنطینه در کل کشور
اجرا شد، مردم شروع به خرید آنلاین کردند. امروز ایتالیا بهتر از بسیاري دیگر از کشورهاي اروپایی موفق به کنترل ویروس کووید 19
شده و در حال حاضر بسیاري از مشاغل فعال هستند اما سلیقه و ذائقه مردم تغییر کرده و به سمت تجارت الکترونیک گرایش پیدا
کرده اند. «دیوید پارما»، از تحلیلگران مؤسسه Ipsos در میلان به دنبال انجام تحقیقاتی درباره تغییر رفتارمصرف کنندگان ایتالیایی

 
گفت: این تغییر، واقعی و عمیق است و آمازون بزرگ ترین برنده در بازار ایتالیا محسوب می شود. 



 
امریکاي شمالی، بزرگ ترین بازار آمازون 

اما بازارهاي اصلی آمازون کدام کشورها هستند؟ آمازون از چه زمانی در ایتالیا فعالیت خود را آغاز کرد و در حال حاضر در کدام رتبه
جاي گرفته است؟ امریکاي شمالی بزرگ ترین بازار آمازون است و دوسوم تجارت 245.5میلیارد دلاري جهانی این غول دنیاي فناوري
رابه خود اختصاص داده است ولی آمازون این کمپانی حاضر در سیاتل تصمیم گرفت علاوه بر امریکا، بازارهاي اروپا را نیز فتح کند به

 
همین دلیل هم بازارهاي جدیدي را هدف گرفت. 

آمازون در سال 2010 وارد ایتالیا شد و نخستین بار بر کتاب کودکان تمرکز کرد اما در طول یک دهه موفقیت چندانی در ایتالیا
کسب نکرد. طبق اطلاعات و گزارش Eurostat، گروه آمار اتحادیه اروپا، در سال گذشته کمتر از 40درصد از ایتالیایی ها خرید
آنلاین انجام دادند که این رقم در مقایسه با سایر کشورهاي اروپایی از جمله بریتانیا یا آلمان چندان مناسب نیست. سال گذشته در

 
بریتانیا 87درصد جمعیت این کشور خرید آنلاین انجام دادند و این رقم در آلمان به 79درصد رسیده است. 

اما چرا بازار خرید آنلاین در دوران پیش از کرونا در ایتالیا داغ نبود؟ «آنجلا مارسیلا» مدیر آمازون در ایتالیا گفت: برخی مسائل
ساختاري وجود داشت که باید با آن روبه رو می شدیم. متأسفانه در کشور ما برخی اطلاع کمی از مسائل مرتبط با تکنولوژي دارند اما
پاندمی یک شوك ناگهانی به کل جمعیت ایتالیا بود و اتفاق تازه اي رخ داد تا جایی که 75درصد از ایتالیایی ها در طول دوران

 
قرنطینه خرید آنلاین انجام دادند. 

وي ادامه داد: ایتالیا در اتحادیه اروپا سالمندترین کشور به شمار می رود و بسیاري از مردم نگران سرقت اطلاعات مالی خود هستند به
همین دلیل هم در خرید آنلاین احتیاط می کنند. ازسوي دیگر آمازون در برخی نقاط ایتالیا به دلیل کمبود پهناي باند و جاده هاي
ضعیف براي ارائه بسته ها بویژه در جنوب این کشور با مشکل روبه رو بود.طبق تحقیقات دانشگاه پلی تکنیک میلان با اینکه پیش از
این تجارت الکترونیک تنها 8درصد از کل هزینه هاي خرده فروشی را در کشور به خود اختصاص می داد، تخمین زده می شود کل
فروش آنلاین در ایتالیا تا پایان سال جاري میلادي رشدي 26درصدي را نسبت به سال گذشته تجربه کند و رکوردي 22.7میلیارد

 
یورویی برجاي بگذارد. 

یک کنسرسیوم ایتالیایی فروش در ایتالیا با نام Netcomm این رقم را یک جهش 10ساله دانسته و یادآور شده است بین ماه هاي
ژانویه و مه (اواسط دي ماه 98 تا اردیبهشت 99 ) سال جاري میلادي بیش از 2میلیون ایتالیایی براي نخستین بار خرید آنلاین و

 
تجارت الکترونیک را تجربه کرده اند و عملاً با این بخش از فناوري ارتباط برقرار کرده اند که رقم قابل توجهی است. 

 
اشتغالزایی آمازون 

جدا از جمعیت سالمند ایتالیا و ترس آنها از خرید آنلاین و مشکلات ساختاري در برخی نقاط، موانع جدي تري هم براي فعالیت
آمازون در این کشور وجود داشت که البته برخی از این موانع همچنان وجود دارند. طبق اطلاعات و گزارش Eurostat، گروه آمار
اتحادیه اروپا، کسب و کارهاي تجاري کوچک و متوسط جامعه اي یکپارچه را در ایتالیا تشکیل می دهند که 67 درصد اقتصاد این

 
کشور و 78 درصد اشتغال را درون خود جاي داده است که این ارقام بسیار بالاتر از نرخ متوسط کشورهاي عضو اتحادیه اروپاست. 

باتوجه به این ظرفیت، بسیاري از فروشندگان بشدت از حضور پررنگ آمازون در ایتالیا دلخور هستند، چراکه این پلتفرم برخی کالاها
را با قیمتی پایین تر از مغازه ها به فروش می رساند و این موضوع حتی در شرایط عادي بدون کرونا هم می تواند زنگ خطري براي
آنها باشد.اما در مقابل برخی دیگر از فروشندگان متوجه ظرفیت آمازون براي افزایش سود خود شده اند. در شهر ساحلی آمالفی ایتالیا



 
یک کارخانه پاستا با قدمت 500ساله وجود دارد که بیش از 140 مدل پاستا تولید می کند. 

صاحب کارخانه گفت: آمازون براي من یک مونوپل و انحصار خطرناك محسوب می شد که می تواند تجارت و کسب و کارم را از بین
ببرد ولی در پاندمی کرونا و طولانی شدن قرنطینه که بیشتر مغازه هاي شهرهاي مختلف تعطیل بودند انتخاب دیگري جز آمازون

 
نداشتم، تولیدات خود را بر پلتفرم آمازون و به صورت آنلاین ارائه کردم و وقتی نتیجه را دیدم شگفت زده شدم. 

پسر 24ساله وي که مدت ها تلاش داشت تا پدر را با تجارت الکترونیک و فروش آنلاین آشنا کند هم گفت: کرونا براي ما یک فرصت
بود و هم نسل هاي پدرم متوجه شدند که نمی توان بدون فناوري زندگی کرد. اگر درآمازون حضور نداشته باشید، به عنوان یک

 
فروشنده دیده نمی شوید. 

«آنجلا مارسیلا»، مدیر آمازون در ایتالیا نیز در این باره گفت: آمازون یک خط نجات براي مشتریان در دوران کرونا بود و همچنین
راهی تازه براي کسب و کارها ایجاد کرد تا کالاها و محصولاتشان را به صورت آنلاین به دست مردم برسانند. آمازون به محض مشاهده

 
تقاضا برنامه ریزي کرد تا دو مرکز و انبار جدید و 7 ایستگاه تحویل در ایتالیا راه اندازي کند. 

این کمپانی همچنین قصد دارد تا پایان سال جاري میلادي هزار و 600 نفر دیگر را استخدام کند تا تعداد کارکنان تمام وقت خود را
در ایتالیا به بیش از 8هزار و 500 نفر برساند درحالی که این رقم در سال 2011 کمتر از 200نفر بوده است. مارسیلا گفت ما می
خواهیم به سرمایه گذاري و اشتغالزایی شتاب بخشیم. با توجه به نرخ بیکاري 9درصدي در ایتالیا که این رقم در جنوب ایتالیا به

 
20درصد هم می رسد بسیاري از مردم از توسعه فعالیت آمازون و اشتغالزایی آن استقبال می کنند. 

البته افزایش سفارش ها در دوران قرنطینه دردسرهایی هم براي کارکنان آمازون در ایتالیا ایجاد کرد. با افزایش فشار کار به کارکنان
آمازون، اعتراض ها بالا گرفت.به همین دلیل هم درنهایت آمازون براي مدتی ارسال کالاهاي غیرضروري را ممنوع کرد و بیشتر تمرکز
بسته بندي و ارسال کالاها بر محصولات مرتبط با کودکان، سلامت، محصولات حیوانات خانگی، خواربار، غذا و لوازم ضروري خانه بود

 
تا از فشار کاري کارکنان این کمپانی کاسته شود. 

کارکنان آمازون از فشار بالاي کاري و یکنواختی آن به دلیل لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی گلایه مندند اما با توجه به بیکاري
فزاینده در جهان و ایتالیا به دلیل بحران کرونا و همچنین این موضوع که متوسط دریافتی آنها نسبت به کارهاي مشابه بیشتر است

 
مشکلات را تحمل می کنند. 

منبع: ایران



"آمـازون" فاتح بازار ایتـالیا در دوران "کـرونا"

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/07/08

پاندمی کرونا رفتار کاربران جهان را حتی در کشورهایی که نسبتاً سنتی تر هستند یا جمعیت سالمند بیشتري در آنها دیده
می شود نیز تغییر داده و به سوي تجارت الکترونیک سوق داده شده اند. یکی از کشورهایی که چرخش سریع جمعیت آن به

سوي خرید آنلاین، بسیاري را غافلگیر کرده، ایتالیاست که حالا دیگر برخی آن را ...

 
میترا جلیلی خبرنگار 

پاندمی کرونا رفتار کاربران جهان را حتی در کشورهایی که
نسبتاً سنتی تر هستند یا جمعیت سالمند بیشتري در آنها
دیده می شود نیز تغییر داده و به سوي تجارت الکترونیک
سوق داده شده اند. یکی از کشورهایی که چرخش سریع
جمعیت آن به سوي خرید آنلاین، بسیاري را غافلگیر کرده،
ایتالیاست که حالا دیگر برخی آن را بهشت آمازون در

 
دوران کرونا می خوانند. 

 
وفاداري ایتالیایی ها به خرید آنلاین 

آمازون یکی از بزرگ ترین برنده هاي تجارت آنلاین در جهان بوده و موفقیت هاي این غول دنیاي تجارت الکترونیک در دوران کرونا
مضاعف شده است. این پلتفرم در کشورهایی همچون امریکا، آلمان و بریتانیا در دوران قبل از کرونا نیز محبوبیت ویژه اي داشت و
بیشتر مردم به آمازون علاقه مند بودند ولی در روزگار کرونایی، این وابستگی بیشتر شد و مردم محصولات مختلف از دستمال توالت

 
گرفته تا اسباب بازي، غذا، لباس، دارو، مواد بهداشتی و ضدعفونی کننده و... را روي این پلتفرم به صورت آنلاین خریداري کردند. 

اما موضوعی که کمتر به آن توجه شده، این است که مردم در کشورهایی همچون ایتالیا که در مقابل تجارت الکترونیک مقاومت نشان
می دادند نیز در دوران کرونا به آمازون گرایش پیدا کردند. آمازون در دوران کرونا عملاً بازارهاي ایتالیا را فتح کرد. این غول دنیاي
تجارت الکترونیک در جامعه و سرزمینی با زندگی مردم عجین شد که نسبت جمعیت سالمند آن بالاست و ترجیح می دهند خرید

 
حضوري داشته باشند و پول نقد پرداخت کنند اما حالا خرید آنلاین به جزء جدایی ناپذیر زندگی آنها تبدیل شده است. 

با بسته شدن مغازه ها و ممنوعیت خرید فیزیکی، میزان خرید آنلاین یک جهش فوق العاده پیدا کرد و فرصتی بزرگ در اختیار
کمپانی هاي فعال در زمینه فروش آنلاین بویژه غول این عرصه، آمازون قرار داد. هرچند برخی اعتقاد داشتند با باز شدن مغازه ها
مردم باز هم به سوي خرید سنتی بازمی گردند اما ماجرا به گونه دیگري رقم خورده و خریدارانی که حالا دیگر راحتی خرید آنلاین،

 
انبوه کالاها، تخفیف ها و... را با تمام وجود حس کرده اند باز هم به خرید آنلاین وفادار مانده اند. 

ایتالیا یکی از نخستین کشورهاي اروپایی محسوب می شود که بشدت درگیر ویروس کرونا شد و از آن ضربه فراوانی دید. ایتالیایی ها
بیشتر ترجیح می دادند با پول نقد و به صورت حضوري خرید کنند ولی وقتی به عنوان نخستین کشور اروپایی، قرنطینه در کل کشور
اجرا شد، مردم شروع به خرید آنلاین کردند. امروز ایتالیا بهتر از بسیاري دیگر از کشورهاي اروپایی موفق به کنترل ویروس کووید 19
شده و در حال حاضر بسیاري از مشاغل فعال هستند اما سلیقه و ذائقه مردم تغییر کرده و به سمت تجارت الکترونیک گرایش پیدا
کرده اند. «دیوید پارما»، از تحلیلگران مؤسسه Ipsos در میلان به دنبال انجام تحقیقاتی درباره تغییر رفتارمصرف کنندگان ایتالیایی

 
گفت: این تغییر، واقعی و عمیق است و آمازون بزرگ ترین برنده در بازار ایتالیا محسوب می شود. 

امریکاي شمالی، بزرگ ترین بازار آمازون 



اما بازارهاي اصلی آمازون کدام کشورها هستند؟ آمازون از چه زمانی در ایتالیا فعالیت خود را آغاز کرد و در حال حاضر در کدام رتبه
جاي گرفته است؟ امریکاي شمالی بزرگ ترین بازار آمازون است و دوسوم تجارت 245.5میلیارد دلاري جهانی این غول دنیاي فناوري
رابه خود اختصاص داده است ولی آمازون این کمپانی حاضر در سیاتل تصمیم گرفت علاوه بر امریکا، بازارهاي اروپا را نیز فتح کند به

 
همین دلیل هم بازارهاي جدیدي را هدف گرفت. 

آمازون در سال 2010 وارد ایتالیا شد و نخستین بار بر کتاب کودکان تمرکز کرد اما در طول یک دهه موفقیت چندانی در ایتالیا
کسب نکرد. طبق اطلاعات و گزارش Eurostat، گروه آمار اتحادیه اروپا، در سال گذشته کمتر از 40درصد از ایتالیایی ها خرید
آنلاین انجام دادند که این رقم در مقایسه با سایر کشورهاي اروپایی از جمله بریتانیا یا آلمان چندان مناسب نیست. سال گذشته در

 
بریتانیا 87درصد جمعیت این کشور خرید آنلاین انجام دادند و این رقم در آلمان به 79درصد رسیده است. 

اما چرا بازار خرید آنلاین در دوران پیش از کرونا در ایتالیا داغ نبود؟ «آنجلا مارسیلا» مدیر آمازون در ایتالیا گفت: برخی مسائل
ساختاري وجود داشت که باید با آن روبه رو می شدیم. متأسفانه در کشور ما برخی اطلاع کمی از مسائل مرتبط با تکنولوژي دارند اما
پاندمی یک شوك ناگهانی به کل جمعیت ایتالیا بود و اتفاق تازه اي رخ داد تا جایی که 75درصد از ایتالیایی ها در طول دوران

 
قرنطینه خرید آنلاین انجام دادند. 

وي ادامه داد: ایتالیا در اتحادیه اروپا سالمندترین کشور به شمار می رود و بسیاري از مردم نگران سرقت اطلاعات مالی خود هستند به
همین دلیل هم در خرید آنلاین احتیاط می کنند. ازسوي دیگر آمازون در برخی نقاط ایتالیا به دلیل کمبود پهناي باند و جاده هاي
ضعیف براي ارائه بسته ها بویژه در جنوب این کشور با مشکل روبه رو بود.طبق تحقیقات دانشگاه پلی تکنیک میلان با اینکه پیش از
این تجارت الکترونیک تنها 8درصد از کل هزینه هاي خرده فروشی را در کشور به خود اختصاص می داد، تخمین زده می شود کل
فروش آنلاین در ایتالیا تا پایان سال جاري میلادي رشدي 26درصدي را نسبت به سال گذشته تجربه کند و رکوردي 22.7میلیارد

 
یورویی برجاي بگذارد. 

یک کنسرسیوم ایتالیایی فروش در ایتالیا با نام Netcomm این رقم را یک جهش 10ساله دانسته و یادآور شده است بین ماه هاي
ژانویه و مه (اواسط دي ماه 98 تا اردیبهشت 99 ) سال جاري میلادي بیش از 2میلیون ایتالیایی براي نخستین بار خرید آنلاین و

 
تجارت الکترونیک را تجربه کرده اند و عملاً با این بخش از فناوري ارتباط برقرار کرده اند که رقم قابل توجهی است. 

 
اشتغالزایی آمازون 

جدا از جمعیت سالمند ایتالیا و ترس آنها از خرید آنلاین و مشکلات ساختاري در برخی نقاط، موانع جدي تري هم براي فعالیت
آمازون در این کشور وجود داشت که البته برخی از این موانع همچنان وجود دارند. طبق اطلاعات و گزارش Eurostat، گروه آمار
اتحادیه اروپا، کسب و کارهاي تجاري کوچک و متوسط جامعه اي یکپارچه را در ایتالیا تشکیل می دهند که 67 درصد اقتصاد این
کشور و 78 درصد اشتغال را درون خود جاي داده است که این ارقام بسیار بالاتر از نرخ متوسط کشورهاي عضو اتحادیه اروپاست.
باتوجه به این ظرفیت، بسیاري از فروشندگان بشدت از حضور پررنگ آمازون در ایتالیا دلخور هستند، چراکه این پلتفرم برخی کالاها
را با قیمتی پایین تر از مغازه ها به فروش می رساند و این موضوع حتی در شرایط عادي بدون کرونا هم می تواند زنگ خطري براي
آنها باشد.اما در مقابل برخی دیگر از فروشندگان متوجه ظرفیت آمازون براي افزایش سود خود شده اند. در شهر ساحلی آمالفی ایتالیا

 
یک کارخانه پاستا با قدمت 500ساله وجود دارد که بیش از 140 مدل پاستا تولید می کند. 

صاحب کارخانه گفت: آمازون براي من یک مونوپل و انحصار خطرناك محسوب می شد که می تواند تجارت و کسب و کارم را از بین
ببرد ولی در پاندمی کرونا و طولانی شدن قرنطینه که بیشتر مغازه هاي شهرهاي مختلف تعطیل بودند انتخاب دیگري جز آمازون
نداشتم، تولیدات خود را بر پلتفرم آمازون و به صورت آنلاین ارائه کردم و وقتی نتیجه را دیدم شگفت زده شدم. پسر 24ساله وي که
مدت ها تلاش داشت تا پدر را با تجارت الکترونیک و فروش آنلاین آشنا کند هم گفت: کرونا براي ما یک فرصت بود و هم نسل هاي
پدرم متوجه شدند که نمی توان بدون فناوري زندگی کرد. اگر درآمازون حضور نداشته باشید، به عنوان یک فروشنده دیده نمی شوید.
«آنجلا مارسیلا»، مدیر آمازون در ایتالیا نیز در این باره گفت: آمازون یک خط نجات براي مشتریان در دوران کرونا بود و همچنین
راهی تازه براي کسب و کارها ایجاد کرد تا کالاها و محصولاتشان را به صورت آنلاین به دست مردم برسانند. آمازون به محض مشاهده
تقاضا برنامه ریزي کرد تا دو مرکز و انبار جدید و 7 ایستگاه تحویل در ایتالیا راه اندازي کند. این کمپانی همچنین قصد دارد تا پایان



سال جاري میلادي هزار و 600 نفر دیگر را استخدام کند تا تعداد کارکنان تمام وقت خود را در ایتالیا به بیش از 8هزار و 500 نفر
برساند درحالی که این رقم در سال 2011 کمتر از 200نفر بوده است. مارسیلا گفت ما می خواهیم به سرمایه گذاري و اشتغالزایی
شتاب بخشیم. با توجه به نرخ بیکاري 9درصدي در ایتالیا که این رقم در جنوب ایتالیا به 20درصد هم می رسد بسیاري از مردم از

 
توسعه فعالیت آمازون و اشتغالزایی آن استقبال می کنند. 

البته افزایش سفارش ها در دوران قرنطینه دردسرهایی هم براي کارکنان آمازون در ایتالیا ایجاد کرد. با افزایش فشار کار به کارکنان
آمازون، اعتراض ها بالا گرفت.به همین دلیل هم درنهایت آمازون براي مدتی ارسال کالاهاي غیرضروري را ممنوع کرد و بیشتر تمرکز
بسته بندي و ارسال کالاها بر محصولات مرتبط با کودکان، سلامت، محصولات حیوانات خانگی، خواربار، غذا و لوازم ضروري خانه بود

 
تا از فشار کاري کارکنان این کمپانی کاسته شود. 

کارکنان آمازون از فشار بالاي کاري و یکنواختی آن به دلیل لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی گلایه مندند اما با توجه به بیکاري
فزاینده در جهان و ایتالیا به دلیل بحران کرونا و همچنین این موضوع که متوسط دریافتی آنها نسبت به کارهاي مشابه بیشتر است

 
مشکلات را تحمل می کنند. 

اخبار مربوط به ویروس کرونا در ایران و جهان را اینجا بخوانید



گردشگري روستایی استان توسعه می یابد

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري کهگیلویه و بویراحمد گفت: هدفگذاري توسعه گردشگري روستایی استان
انجام شده است.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري کهگیلویه و بویراحمد گفت:

 
هدفگذاري توسعه گردشگري روستایی استان انجام شده است. 

به گزارش خبرنگار ما، مجید صفایی در نشست با خبرنگاران، افزود: شعار امسال هفته
گردشگري توسعه روستایی بوده و جلوگیري از مهاجرت ها و توسعه اشتغال گردشگر

 
محور در این راستا دیده شده است. 

وي از ثبت دو روستاي الگن و المور در حوزه بوم گردي خبر داد و گفت: توزیع اعتبار مناسبی با محوریت شهرستان ها خواهیم

 
داشت. 

 
مدیرکل میراث فرهنگی استان با تاکید بر اجراي دهها پروژه زیرساختی، گفت: تحولات بزرگی در استان خواهیم داشت. 

صفایی با بیان اینکه برنامه هاي کاري ما در سه حوزه تخصصی است، اظهار کرد: سال جاري طرح هاي متعدد گردشگري با محوریت

 
روستایی هدفگذاري شده و اجرایی خواهد شد. 

صفایی با اشاره به سال جهش تولید، اظهار کرد: 30 طرح در سال جهش تولید با محوریت استان به تأیید رسیده که 9 پروژه مربوط

 
به میراث فرهنگی است. 

وي از تصویب 103 میلیارد تومان اعتبار براي بخش گردشگري و زیرساخت آن در استان خبر داد و گفت: تفاهم نامه اي با این محور

 
منعقد شده است. 

صفایی با اشاره به اینکه 31 پروژه گردشگري در دست اقدام در استان داریم، اظهار کرد: تا دهه فجر، افتتاح پروژه هاي موزه یاسوج،

 
تله کابین یاسوج، پارك آبی یاسوج، مجتمع آزادي باقري یاسوج و چند پروژه زیرساخت شهرستان ها را خواهیم داشت. 

وي به شیوع کرونا و آسیب هاي آن اشاره کرد و گفت : وضعیت کرونا بخش گردشگري را آسیب پذیر کرده و پیگیر کمک تسهیلاتی

 
براي این واحدها هستیم. 

صفایی از برنامه ریزي براي دعوت آژانس هاي گردشگري مطرح خبر داد و بیان کرد: معرفی تمام ظرفیت هاي استان از

 
جمله هدفگذاري هاي طرح است. 



صفایی با بیان اینکه استان ظرفیت معرفی به نام منطقه نمونه گردشگري را دارد، اظهار کرد: در بخش سدهایی مانند چم شیر

 
و چیتاب برنامه ریزي هاي توسعه اي خواهیم داشت. 

صفایی با اشاره به میراث فرهنگی استان گفت: در بخش هاي میراث فرهنگی، 2500 اثر تاریخی در استان داریم که 770 اثر به ثبت

 
رسیده است. 

 
وي افزود: ثبت چندین اثر از دیگر برنامه ریزي هاي انجام گرفته است. 

صفایی از ردیف دار شدن آثار بلاد شاپور با ظرفیت ملی خبر داد و گفت: 10 میلیارد تومان براي حفظ، مرمت و نگهداري این بافت

 
تخصیص داده شد. 

صفایی پایلوت دو شهرستان دنا و گچساران در بخش صنایع دستی را از ظرفیت هاي این بخش دانست و اظهار کرد: در سایر مناطق

 
نیز ظرفیت هاي خوب صنایع دستی داریم. 

صفایی با تاکید بر اینکه 35 هزار هنرمند صنایع دستی در استان داریم، اظهار کرد: 15 هزار نفر به شکل فعال در این بخش حضور

 
دارند. 

صفایی در پایان از راه اندازي بازارچه دائمی صنایع دستی استان خبر داد و گفت: طی روزهاي آتی این بازارچه افتتاح می شود.



پرداخت 50 میلیارد تومان تسهیلات روستایی توسط ستاد اجرایی فرمان امام

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) استان قزوین گفت: 50 میلیارد تومان تسهیلات روستایی در مناطق رودبار
الموت، کوهین و طارم توسط این ستاد اجرایی پرداخت می شود.

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) استان قزوین گفت: 50 میلیارد تومان
تسهیلات روستایی در مناطق رودبار الموت، کوهین و طارم توسط این ستاد اجرایی

 
پرداخت می شود. 

به گزارش خبرنگار ما، مرتضی فرخی ضمن اشاره به اقدامات ستاد اجرایی فرمان
حضرت امام (ره) قزوین در زمینه حمایت از پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی،

اظهار داشت: این ستاد روستاهایی را انتخاب کرده تا در دوره زمانی یک ساله با توجه به انجام اقدامات مختلف، به عنوان روستاهاي

 
بدون بیکار در سطح استان رونمایی و معرفی شوند. 

این مسئول خاطرنشان کرد: در زمینه ارایه تسهیلات اشتغال روستایی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) قزوین تا امروز 10 میلیارد
تومان در قالب 300 فقره وام در بخش هاي رودبار الموت، کوهین و طارم به بانک ها معرفی کرده که این عدد به 50 میلیارد تومان

 
نیز خواهد رسید. 

وي با اشاره به چگونگی بازپرداخت تسهیلات، اظهار داشت: تسهیلات یاد شده با کارمزد 4 درصد و با استراحت 6 ماهه پرداخت می
شود و به گونه اي برنامه ریزي شده تا وام گیرندگان حتی به بانک هم مراجعه نکنند و تسهیل گران این ستاد اجرایی اقدامات جاري

 
را انجام دهند. 

فرخی اضافه کرد: تسهیلات پرداخت شده از سوي ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) با توجه به اعلام نظر بانک ها و کارشناسان

 
بسیار سهل الوصول بوده و در سطح کشور هم بی نظیر ارزیابی شده است. 

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) تاکید کرد: این ستاد در روستاهاي استان قزوین شوراي اشتغال را راه اندازي کرده تا
افرادي که از سوي این شورا به ستاد معرفی شوند بدون ضامن تسهیلات مورد نیاز خود را دریافت کنند.



توسعه اقتصاد غیرنفتی راهکار اساسی خروج از بحران

منبع: فودناشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/07/08

ریاست هیات مدیره تعاونی تولیدکنندگان محصولات غذایی گفت: تولیدکنندگان باید با تلاش متمرکز بر ارتقائ کیفیت و
بسته بندي محصولات خود منطبق با استانداردها و تکنولوژي هاي روز دنیا و شناخت درست از ذائقه و تقاضاي بازارهاي

جهانی، توان رقابتی خود را در بازارهاي دیگر کشورها افزایش داده و در مسیر توسعه ...

مهدي کریمی تفرشی گفت: براي مقابله با منفی شدن
رشد اقتصادي در کشور و در راستاي اجراي سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی باید شرایط و زیرساخت هاي لازم براي
حضور موفق در بازارهاي جهانی و رونق صادرات و اقتصاد
غیر نفتی و خروج از اقتصاد واردات محور فراهم گردد.
ایران کشوري است غنی از سرمایه ها و ثروت ملی و
فرهنگ و پیشینه اي غنی که نخبگان و دانشمندان بزرگی
از این خاك برخاسته و گنجینه اي از دانش و علم و

 
بالندگی است. 

وي افزود: کشور ما پتانسیل هاي بسیار بالایی دارد که اگر به درستی مورد بهره برداري قرار گیرد و از تمامی توان و دانش فنی و
گنجینه هاي عظیم ملی در مسیر خودکفایی استفاده شود با اقتدار می توان در مقابل تمامی فشارهاي آمریکا ایستادگی کرد و در

 
راستاي تحول اقتصادي گام هاي بزرگی برداشت و این مهم به یک عزم ملی و جهادي در همه ارکان پیکره جامعه نیازمند است. 

رئیس هیات مدیره خانه صنعت، معدن وتجارت جوانان تهران ادامه داد: اقتصاد ایران یک اقتصاد ترکیبی و در حال گذار است که
بخش عمده اي از صادرات در ایران بر پایه صادرات نفت و گاز است. اقتصاد ایران یکی از معدود اقتصادهاي بزرگ است که در جریان
بحران مالی 2007-2009 مستقیما دچار آسیب نشد. در ایران حدود 50 میلیون هکتار زمین زراعی مناسب وجود دارد که 20
میلیون هکتار از آن زیرکشت است. سالانه بیش از صد میلیون تن موادغذایی در کشور تولید می شود. کشور ما در حال حاضر در

 
تولید بیشتر محصولات استراتژیک در مسیر خودکفایی قرار دارد. 

کریمی تفرشی افزود: با توجه به اینکه کشور ما کشوري چهار فصل است و موقیت خوبی از لحاظ اقلیمی و جغرافیایی دارد از پتانسیل
بالایی در تولید انواع محصولات کشاورزي برخوردار است که باید با اصلاح مناسب زیرساخت هاي کشاورزي و پاسخگویی به نیازهاي
کشاورزان از این پتانسیل بالا به نحو مطلوبی بهر برداري نمود. پسته، زعفران، خشکبار و صنایع تبدیلی از جمله پتانسیل هاي مثبت

 
صادراتی کشور محسوب می شود که با برنامه ریزي دقیق می توان از آنها به عنوان اقلام صادراتی جایگزین نفت بهره برداري کرد. 

وي ادامه داد: ایران همچنین هشتمین تولیدکننده میوه، دومین تولیدکننده خیار، چهارمین تولیدکننده سیمان، نهمین تولیدکننده
آهن، هشتمین تولیدکننده لیمو، دهمین تولیدکننده انگور، دومین تولیدکننده زردآلو، هشتمین تولیدکننده مرغ، سومین تولیدکننده
گاز طبیعی، ششمین تولیدکننده نفت، سومین صادرکننده نفت، ششمین تولیدکننده پیاز، دومین تولیدکننده گردو، سومین
تولیدکننده هندوانه، هفتمین تولیدکننده گوجه فرنگی، هفتمین تولیدکننده مرکبات، چهارمین تولیدکننده بادام و هفتمین

 
تولیدکننده پشم، سیزدهمین تولیدکننده آهک و دومین تولیدکننده پرلیت در جهان است. 



ریاست هیات مدیره تعاونی تولید کنندگان محصولات غذایی گفت: تولیدکنندگان باید با تلاش متمرکز بر ارتقائ کیفیت و بسته بندي
محصولات خود منطبق با استانداردها و تکنولوژي هاي روز دنیا و شناخت درست از ذائقه و تقاضاي بازارهاي جهانی، توان رقابتی خود
را در بازارهاي دیگر کشورها افزایش داده و در مسیر توسعه صادرات غیرنفتی حضور محصولات با کیفیت ایرانی را در اقصی نقاط

 
جهان گسترش دهند. 

وي افزود: توسعه اقتصاد دانش بنیان ، گسترش خدمات تجارت خارجی و زیر ساخت هاي مورد نیاز، تشویق سرمایه گذاري هاي
خارجی، گسترش کارآفرینی و ایجاد بازارهاي جدید و بهبود پیوندهاي اقتصادي با دیگر کشورها، برنامه ریزي تولید ملی متناسب با
نیازهاي صادراتی و مطالعه و شناخت درست نیازهاي بازارهاي خارجی و سرمایه گذاري در این بخش ها با توجه به قابلیت هاي

 
کشورمان می تواند به ایجاد بستر مناسب جهت رونق اقتصاد غیر نفتی و رشد اقتصاد کشور کمک کند . 

وي در آخر گفت: صادرات غیر نفتی به خصوص کالاهاي صنعتی ضمن ایجاد ارزش افزوده بالا، وضعیت اشتغال در جامعه جوان ایران
را بهبود بخشیده و سبب کسب درآمدهاي ارزي براي تامین نیازهاي وارداتی در کشور می شود و همچنین ضریب تاثیرپذیري کشور

از تحولات سیاسی و اقتصادي جهانی که بواسطه تکیه بر اقتصاد نفتی بوجود می آید را کاهش می دهد.



ببینید | ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/07/08

با تداوم شیوع ویروس کرونا، کسب وکارهاي مختلف در سراسر جهان با ریسک بالاتري نسبت به قبل مواجه شده اند. در این
اینفوگرافیک، پنج ریسک مهم تر براي کسب و کارها بررسی و برخی استراتژي هاي پیشنهادي نیز مطرح شده است. داده

هاي این اینفوگرافیک، چکیده پژوهشی است که توسط دکتر علی داوري عضو هیأت علمی دانشکده ...

 با تداوم شیوع ویروس کرونا، کسب وکارهاي مختلف در
سراسر جهان با ریسک بالاتري نسبت به قبل مواجه شده اند. در این اینفوگرافیک، پنج ریسک مهم تر براي کسب و کارها بررسی و
برخی استراتژي هاي پیشنهادي نیز مطرح شده است. داده هاي این اینفوگرافیک، چکیده پژوهشی است که توسط دکتر علی داوري
عضو هیأت علمی دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران و برخی همکاران وي در این دانشکده انجام شده و نتایج آن منتشر شده است.

 
منبع: ایسنا 
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آفتاب پژوهش سلول هاي خورشیدي از جنوب طلوع می کند

منبع: روزنامه فرهیختگانشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/07/08

ازسوي دیگر تیم هاي پژوهشی و اجرایی جهت ایفاي قرارداد پژوهشی واحد ماهشهر با شرکت مناطق نفت خیز جنوب تشکیل

 
شده و درحال انجام فعالیت هاي پژوهشی خود هستند. 

به گزارش «فرهیختگان»، منابع طبیعی یکی از مهم ترین
موهبت هاي هر کشوري به شمار می رود و خوشبختانه ایران در
این زمینه یکی از غنی ترین ها در دنیاي امروز محسوب می
شود. به عبارت دیگر منابع نفت، گاز و حتی پتروشیمی امروزه
یکی از مهم ترین مولفه ها در برتري اقتصادي به شمار می رود و
قطعا اگر از علم دانشگاه ها براي استخراج این منابع استفاده
شود، دیگر می توان از آن به عنوان دست برتر کشور یاد کرد؛
موضوعی که از چشم دانشگاه آزاد اسلامی دور نمانده و حالا قرار
است سراي نوآوري انرژي در استان خوزستان باتوجه به شرایط
خاص این منطقه ایجاد شود تا درکنار رفع مشکلات صنایع این

حوزه، مشکل اشتغال جوانان را نیز حل کند. در این گزارش به سراغ مدیران استانی دانشگاه آزاد اسلامی رفتیم تا برایمان از فعالیت

 
هایشان در این زمینه بگویند. 

فرج االله براتی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان خوزستان و واحد اهواز گفت: «باتوجه به وجود ذخایر بزرگ نفت و گاز در استان
خوزستان، دسترسی به صنایع بالادستی و پایین دستی نفت و گاز و استفاده از توانمندي متخصصان داخلی در حوزه هاي فناوري
هاي نوین، اقدام به راه اندازي سراي نوآوري انرژي کرده ایم که هدف اصلی آنها پرورش ایده ها و تبدیل آنها به کسب وکارهاي

 
کوچک و متوسط است.» 

او در توضیح بیشتر این مساله اظهار داشت: «درنظر داریم با حمایت و تولید دانش فنی و فناوري ساخت تجهیزات موردنیاز صنایع
نفتی بتوانیم تبدیل ایده ها به محصولات یا خدماتی نو در قالب راه اندازي شرکت هاي کوچک و متوسط، تولید دانش فنی در حوزه
نفت، گاز و پتروشیمی، ارائه خدمات و تجهیزات جدید به صنعت نفت، گاز و پتروشیمی کشور توسط شرکت هاي موجود یا شرکت
هاي نوپا، حمایت از ایده ها در زمینه بهبود فرآیندها در استخراج، پالایش و سایر صنایع پایین دستی صنعت نفت توسط شرکت هاي
موجود یا شرکت هاي نوپا، ارائه محصولی با فناوري بالاتر به صنایع نفت و گاز ازطریق مهندسی معکوس یا به کارگیري دانش فنی،
ارائه خدمات فنی و مهندسی نو در صنعت نفت و گاز کشور و کاهش وابستگی و تحقق و به نتیجه رساندن اولویت هاي تحقیقاتی

 
وزارت نفت را به همراه بیاوریم.» 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان خوزستان درباره انعقاد قرارداد با بخش هاي مختلف استان در حوزه انرژي تصریح کرد: «پایش
موضوعات و تعامل پایدار فی مابین شرکت هاي نفت، گاز و حفاري با دانشگاه آزاد اسلامی واحد اهواز تثبیت شده و در سال هاي اخیر
گسترش یافته است. در همین راستا طی سال هاي گذشته تفاهم نامه هایی با شرکت هاي مناطق نفت خیز جنوب، شرکت ملی



 
حفاري ایران و... منعقد شده و فعالیت هاي مصوب این قراردادها مسیر رو به رشدي داشته است.» 

 
اعضاي هیات علمی واحد اهواز مجري چندین طرح پژوهشی در حوزه انرژي استان خوزستان به شمار می روند 

براتی با بیان اینکه درحال حاضر اعضاي هیات علمی و هسته هاي فناور این واحد دانشگاهی مجري چند طرح پژوهشی و فعالیت
فناورانه در شرکت هاي زیرمجموعه حوزه هاي مختلف انرژي به شمار می روند، بیان داشت: «خوشبختانه تفاهم نامه هاي دانشگاه
آزاد اسلامی واحد اهواز با شرکت ملی حفاري ایران و شرکت مناطق نفت خیز جنوب منجر به دستاوردهاي بسیار خوبی براي هر دو
طرف شده، تاجایی که در سال 98 موفق به تدوین دانش فنی، بومی سازي و ساخت قطعه «هوك تراولینگ بلک» به سفارش شرکت
ملی حفاري ایران شدیم. همچنین موضوعات فناورانه شرکت هاي مذکور را درقالب پایان نامه هاي دانشجویی تهیه و تصویب کرده ایم
تا حمایت صنایع مربوطه از پایان نامه ها را نیز به دنبال داشته باشیم. ازسوي دیگر تیم هاي پژوهشی و اجرایی جهت ایفاي قرارداد

 
پژوهشی واحد ماهشهر با شرکت مناطق نفت خیز جنوب تشکیل شده و درحال انجام فعالیت هاي پژوهشی خود هستند.» 

او با اشاره به پتانسیل هاي علمی واحد اهواز در حوزه انرژي گفت: «رشته هاي تخصصی متعدد حوزه هاي مهندسی اعم از مهندسی
شیمی، نفت (اکتشاف، بهره برداري، مخزن)، مکانیک (جامدات، سیالات)، برق (الکترونیک، کنترل، قدرت)، متالوژي، عمران، فناوري
اطلاعات و ارتباطات و... را دراختیار داریم که می توانند در فن بازار بزرگ نفت ایفاي نقش و ثروت آفرینی کنند. علاوه بر آن در استان
خوزستان 163 عضو هیات علمی در رشته هاي فنی مهندسی فعالیت می کنند و بیش از 20 هزار دانشجوي مهندسی در مقاطع
مختلف در واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی استان خوزستان مشغول تحصیل و پژوهش هستند که قطعا ظرفیت عظیمی به شمار می

 
رود.» 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان خوزستان تصریح کرد: «دانشگاه آزاد اسلامی واحد اهواز در اکثر علوم و رشته هاي آزمایشگاهی
مجهز به تجهیزات پیشرفته و شاخص آزمایشگاهی است که از مهم ترین مراکز تخصصی می توان به آزمایشگاه مرکزي آنالیز پیشرفته،
آزمایشگاه نانو مواد، آزمایشگاه هاي نانوسیالات، ژئوتکنیک، محاسبات فوق سریع، مواد و خوردگی، مغناطیس و آزمایشگاه هاي
تحقیقاتی شیمی اشاره کرد. همچنین در حیطه کارگاه ها نیز بهترین و کامل ترین تجهیزات ماشین افزار سنتی و CNC را در اختیار

 
داریم.» 

 
تمام ظرفیت دانشگاه آزاد اسلامی استان در راستاي تولید علم و حل مشکلات صنایع منطقه است 

براتی با تاکید بر اینکه در نیمه جنوبی کشور یکی از قطب هاي پژوهشی اصلی در زمینه سلول هاي خورشیدي نسل سوم به شمار می
رویم که می توانیم در آزمایشگاه نانو مواد پروژه هاي تحقیقاتی با کیفیت بسیار بالا را انجام دهیم، افزود: «درمورد سلول هاي
خورشیدي تمام آنالیزهاي تخصصی مربوطه در این آزمایشگاه انجام می شود و وابستگی کمی به خارج از دانشگاه داریم و نکته بسیار
مهم درباره تجهیزات این مرکز آن است که بسیاري از تجهیزات مورد استفاده توسط اساتید فعال در این آزمایشگاه طراحی و ساخته
شده و مجموعه این تجهیزات به همراه دانش فنی موجود منجر به شکل گیري خدمات فوق تخصصی درخصوص سلول هاي

 
خورشیدي شده است.» 

او درباره اینکه برنامه واحد اهواز براي توسعه منطقه اي استان خوزستان باتوجه به ظرفیت انرژي این منطقه چیست، اظهار داشت:
«در این راستا تعامل بسیار خوبی با صنایع استان برقرار شده که در بسیاري از موارد منجربه عقد قراردادهاي بازپژوهشی شده است،
به طوري که موضوعات موردنیاز صنایع در جلسات میان ما با آنها مورد بررسی قرار گرفته و با مشارکت اعضاي هیات علمی درصدد
اجراي آنها هستیم. به عبارت دیگر تمامی ظرفیت هاي دانشگاه براي تولید علم و رفع مشکلات صنایع منطقه معطوف شده و زنجیره



تکمیلی آن به منظور ساخت محصولات نهایی نیز با جدیت دنبال می شود.»رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان خوزستان تاکید کرد:
«خوشبختانه نه تنها در سال 98 موفق به تدوین دانش فنی، بومی سازي و ساخت قطعه هوك تراولینگ بلک به سفارش شرکت ملی
حفاري ایران شدیم، بلکه در سال جاري نیز موضوعات متنوعی در زمینه ساخت تجهیزات مکانیکی و الکترونیکی در صنایع فولادسازي

 
استان را پیگیري می کنیم که قطعا به ساخت محصول منجر خواهد شد.» 

 
نظام موضوعات در 3 حوزه انرژي تدوین شده است 

براتی به طرح پایش و پرداخت آن به حوزه انرژي اشاره و تصریح کرد: «قطعا اولین هدف این طرح که طی دو سال اخیر در دانشگاه
شروع شده و مبناي آن نیز پژوهش اثرگذار یکپارچه شبکه اي به شمار می رود، در راستاي بهینه کردن و هدفمندسازي پایان نامه
هاي تحصیلات تکمیلی دانشگاه بوده است. در این راستا باتوجه به پتانسیل هاي بالایی که در استان خوزستان در زمینه دانشجویان
تحصیلات تکمیلی و اعضاي هیات علمی وجود دارد، تهیه نظام موضوعات در سه حوزه انرژي شامل صنعت نفت، ازدیاد برداشت نفت و
صنایع پتروشیمی و صنایع فولاد به دانشگاه آزاد اسلامی استان خوزستان محول شده است، از این رو با تشکیل دبیرخانه برنامه هاي
علمی استان، کمیته هاي علمی، شوراي دانشی در زمینه هاي مهندسی علوم پایه و علوم انسانی جهت بهره مندي و استفاده از
ظرفیت دانشجویان در زمینه هاي پژوهشی راه اندازي شد و بعد از احصاي چالش هاي پیش روي صنعت و انرژي، درحال حاضر این

 
چالش ها دردسترس دانشجویان قرار گرفته است.» 

او با تاکید بر اینکه قطعا هدف نهایی از انجام این قبیل برنامه هاي علمی، ایجاد اسناد بالادستی و پایین دستی صنایع مرتبط در
راستاي رفع مشکلات پیش روي آنها است، گفت: «سراهاي نوآوري با هدف ایجاد بستر لازم براي تجاري کردن نتایج تحقیقات اساتید
و دانشجویان دانشگاه، رفع نیاز به واردات، ایجاد و توسعه کارآفرینی، نوآوري و خلاقیت پژوهشگران جوان و فارغ التحصیلان دانشگاهی
فعالیت خواهند کرد، در این راستا با حمایت و مشارکت در اجرا و پیاده سازي طرح هاي پژوهشی در صنعت و تولید و توسعه فناوري
هاي دانایی محور و با درنظر گرفتن اولویت هاي کشور و منطقه، براي ایجاد صنایع و خدمات نوین و قابل عرضه به بازار، درآمدهاي

 
غیرشهریه اي مناسبی به نسبت بازار بسیار گسترده صنایع مرتبط با انرژي در این واحد دانشگاهی به وجود خواهد آمد.» 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان خوزستان درباره چگونگی فعالیت اساتید و دانشجویان در این سرا اظهار داشت: «طبیعی است که
سراهاي نوآوري در راستاي حمایت از ایده هاي دانش بنیان اساتید و دانشجویان در سطح عالی راه اندازي می شوند و با ایجاد فضا و
شرایط لازم براي ایجاد کسب وکارهاي جدید در مسیر اشتغال دانش بنیان فعالیت خواهند کرد. به عبارت دیگر این سراها علاوه بر
آماده سازي بسترهاي مهارت افزایی و نوآوري، زمینه حمایت از ایده هاي دانش بنیان و تجاري سازي و سرمایه گذاري را ایجاد و بازار
نوینی در حوزه کسب وکارهاي دانش بنیانی در کشور پی ریزي می کنند. از این رو باتوجه به مشوق هاي تدوین شده براي افزایش
انگیزش اعضاي هیات علمی و بالطبع پس از آن دانشجویان و از طرفی نیاز روزافزون صنایع کشور به خدمات فناورانه فعالیت هاي سرا
گسترش خواهد یافت.» براتی با بیان اینکه سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی بر پیشتازي اقتصاد دانش بنیان تاکید دارد، ادامه داد:
«قطعا شرکت هاي دانش بنیان با اتخاذ چند رویکرد می توانند در عرصه تامین نیازهاي فناورانه شرکت ها و سازمان ها اثرگذار باشند.
رویکرد اول برمبناي تقاضاي اعلام شده از صنعت تعریف می شود. به عبارت دقیق تر، در این رویکرد تعریف مساله از درون صنعت
توسط گروهی از خبرگان صنعت و با مشاوره متخصصان فناوري و دانشگاهی صورت پذیرفته و فراخوان می شود. در رویکرد دوم، تیم
هاي فناور با حضور در صنعت در قالب بازدید، نشست هاي تخصصی و بررسی هاي دقیق فنی، مسائل موجود را شناسایی و

 
پیشنهادهاي فناوري براي رفع آنها ارائه می کنند.» 

او در همین زمینه افزود: «رویکرد سوم ترکیبی از رویکردهاي اول و دوم است؛ بدین معنی که درخواست پروپوزال (RFP) به طور
تقاضامحور و ازسوي صنعت فراخوان می شود و تیم مجري پروژه در حین کار به نوآوري هایی می رسد که می تواند در ادامه مبناي



 
پژوهش هاي بعدي و توسعه فناوري باشد.» 

 
یکی از واحدهاي فناور دانشگاه آزاد اسلامی اهواز در لیست خرید تجهیزات شرکت نفت قرار گرفت 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان خوزستان درباره اثرگذاري سراي نوآوري انرژي بر شرکت هاي فعال در این حوزه گفت: «اساسا
چرخه نوآوري در صنعت نیازمند تعامل پایدار و ایجاد ادبیات مشترك از بخش هاي دانشگاهی، صنعتی و فناوري است تا ضمن
شناخت و رفع نیازهاي فناورانه، چشم اندازي از نوآوري در آن صنعت تعریف کند. به نظر می رسد چرخه عرضه و تقاضاي محصولات
و خدمات دانش بنیان حوزه نفت، گاز و پتروشیمی دچار مشکلات و کاستی هایی است که نیاز به بازنگري جدي در هر دو سوي
عرضه و تقاضا را ضروري می سازد. به علاوه در شرایطی که هنوز ارتباط پایدار بین صنعت و نهادهاي علم وفناوري در رفع نیازهاي
معمول صنعت برقرار نشده، تاکید زیاد بر فناوري هاي برتر و انتظار از صنعت براي حمایت از فناوري هاي برتر باید در سایه نشست

 
هاي فناوري نهادهاي دانشگاهی و موسسات دانش بنیان (بخش عرضه) با صنعت (بخش تقاضا) انجام گیرد.» 

او به مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد اهواز اشاره کرد و افزود: «در مرکز رشد واحدهاي فناور این واحد 12 هسته فناور فعال
وجود دارد که محصولات مختلفی را نیز تولید کرده اند. ساخت رینگ هاي فولادي به روش فورجینگ گرم، طراحی و ساخت سرامیک
آب بند مکانیکی (مکانیکال سیل)، طراحی و ساخت آچار هیدرولیکی فار، ساخت دستگاه سندبلاست با روش هیدروبلاستینگ، ساخت
نسل جدید جاذب نفت برپایه فناوري نانو، طراحی و ساخت مبدل هاي حرارتی خنک کننده روغن و طراحی و ساخت دستگاه آکوآ

 
بلاست ازجمله اقدامات صورت گرفته در این واحدهاي فناور به شمار می رود.» 

براتی تصریح کرد: «در این واحدهاي فناور توانستیم طراحی و ساخت سرامیک آب بند مکانیکی (مکانیکال سیل) را هم داشته باشیم
که در مقایسه با نمونه هاي آلمانی عملکرد رضایت بخشی داشته است، به طوري که واحد فناور این مرکز توانست جزء شرکت هایی

 
قرار بگیرد که خرید تجهیزات از آن ازطرف شرکت نفت مجاز خواهد بود.» 

نویسنده: مریم حضرتی، روزنامه نگار



بخش تعاون توان بازپرداخت تسهیلات 18 تا 25 درصد ندارد

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/07/08

یک نماینده مجلس گفت: بخش تعاون نمی تواند با تسهیلات بانکی 18 تا 25 درصد به اهداف خود برسد، باید تسهیلات
ارزان قیمت و هدفمند به تعاونی ها پرداخت شود.

یک نماینده مجلس گفت: بخش تعاون نمی تواند با تسهیلات بانکی 18 تا 25 درصد به اهداف خود برسد، باید تسهیلات ارزان

 
قیمت و هدفمند به تعاونی ها پرداخت شود. 

به گزارش افکارنیوز، علی بابایی کارنامی تصریح کرد: در چند سال
گذشته به دلیل نقایصی که در بحث واگذاري شرکت هاي دولتی به
بخش خصوصی داشته ایم، می توانیم الگوي تعاون را پیاده کنیم که
این واگذاري را به تعاونی ها که تجمیع سرمایه هاي خرد مردم است،

 
انجام شود. 

نماینده ساري در مجلس شوراي اسلامی ، به نقش تعاونی ها در اقتصاد کشور اشاره کرد و گفت: با توجه به ظرفیت تعاونی ها، باید

 
سهم تعاون از اقتصاد ملی بر اساس برنامه پنجم به 25 درصد می رسید، اما محقق نشده اگر چه از نظر آمار جاي تامل بیشتري دارد. 

وي با اشاره به اینکه هم اکنون رویکرد مجلس نسبت به اقتصاد توجه به بخش خصوصی است، افزود: هنوز مشکلات و موانع در این
حوزه وجود داشته و در چنین شرایطی بخش تعاون نمی تواند با تسهیلات بانکی 18 تا 25 درصد به اهداف خود برسد، باید تسهیلات
ارزان قیمت و هدفمند به تعاونی ها پرداخت شود تا از طریق این بخش، تاب آوري اقتصاد کشور را در وضعیت سخت تحریم بالا

 
ببریم. 

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس، نقش تعاونی هاي دانش بنیان را در اقتصاد کشور مهم دانست و بر توسعه این تعاونی ها تاکید
کرد و ادامه داد: تشکیل تعاونی جوانان و زنان و تعاونی هاي تخصصی با نوآوري هاي این تعاونی ها می تواند بر اشتغال زایی و تولید

 
ناخالص داخلی کمک کند. 

بابایی کارنامی با بیان اینکه باید براي بخش تعاون تسهیلات و معافیت هاي مالیاتی در نظر گرفت، اظهار داشت: بانک توسعه تعاون و
صندوق کارآفرینی امید باید از ظرفیت هاي خود بیشتر از این در جهت کمک به بخش تعاون استفاده کنند.



شهرك هاي صنعتی ظرفیت سرمایه گذاري و اشتغال

منبع: بازار کارشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/07/08

شهرك هاي صنعتی ظرفیت اشتغال و توسعه اقتصادي در استان کهگیلویه وبویراحمد محسوب می شود که نیازمند توسعه و
جذب سرمایه گذاران بخش خصوصی است.

شهرك هاي صنعتی ظرفیت اشتغال و توسعه اقتصادي در استان کهگیلویه وبویراحمد محسوب می شود که نیازمند توسعه و

 
جذب سرمایه گذاران بخش خصوصی است. 

به گزارش ایرنا، کهگیلویه و بویراحمد که جزو مناطق کمتر توسعه یافته کشور محسوب می شود با مشوق هایی مانند معافیت هاي

 
مالیاتی و تسهیلات بانکی کم بهره فرصت هاي خوبی براي جذب سرمایه گذاران بخش خصوصی دارد. 

این استان با ظرفیت تولید سالیانه 18 هزار تن ماهی،280هزار تن محصول باغی،450 هزارتن محصولات زراعی، ظرفیت هاي بی بدیل
عسل طبیعی و محصولات دامی بستري هاي مناسبی براي راه اندازي واحدهاي فراوري،بسته بندي و صنایع تبدیلی دارد که در

 
صورت تحقق این مهم افزون بر ایجاد اشتغال منجر به افزایش درآمد بهره برداران حوزه هاي دیگر خواهد شد. 

 
کهگیلویه و بویراحمد داراي21 شهرك صنعتی مصوب و 13 شهرك صنعتی در حال فعالیت دارد. 

 
هم اکنون 322 واحد تولید با اشتغالزایی بیش از پنج هزار نفر در شهرك هاي صنعتی استان وجود دارد. 

با توجه به اینکه در زمان حاضر 926 هزار نفر در 46 هزار و 500واحد تولیدي کشور مشغول به فعالیت هستند سهم استان کهگیلویه

 
و بویراحمد از اشتغال در شهرك هاي صنعتی ناچیز به نظر می رسد. 

با وجودي که در سال هاي اخیر تلاش هاي زیادي براي جذب سرمایه گذاران بخش خصوصی و افزایش زیرساخت ها در شهرك هاي
صنعتی کهگیلویه و بویراحمد صورت گرفته اما هنوز نیاز به تلاش هاي بیشتري براي بهره وري بهینه از این ظرفیت براي کارآفرینی و

 
جهش تولید وجود دارد. 

در حالی که مساحت زمین هاي شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد یکهزار و 541 هکتار است تاکنون حدود 222 هکتار زمین
در قالب 922 قرارداد به سرمایه گذاران واگذار شده است که این آمار نشان دهنده ظرفیت هاي زیادي براي جذب سرمایه گذاران

 
است. 

 
تلاش هاي دولت تدبیر و امید براي رونق تولید در شهرك هاي صنعتی 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد می گوید: از ابتداي سال 1392 تاکنون یکهزار و 720 میلیارد ریال در

 
شهرك هاي صنعتی استان سرمایه گذاري انجام شده است. 

 
سید هاشم موسوي اظهار داشت: این میزان اشتغال براي راه اندازي 111 واحد تولیدي انجام شده است. 

 
وي بیان کرد: میزان اشتغال این واحدهاي صنعتی براساس پروانه بهره برداري یکهزار و 360 نفر بوده است. 

 
موسوي همچنین از واگذاري 114 هکتار زمین در شهرك هاي صنعتی به سرمایه گذاران از سال 1392 تاکنون خبر داد. 

با این حساب نیمی از زمین هاي واگذار شده،30درصد از اشتغال و 60درصد از کل سرمایه گذاري شهرك هاي صنعتی استان در



 
دولت تدبیر و امید انجام شده است. 

 
توسعه شهرك هاي صنعتی نیازمند هم افزایی 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد گفت: هم افزایی بین دستگاه هاي اجرایی براي تامین زمین در برخی

 
شهرستان هاي تقاضا محور استان ضروري است. 

موسوي افزود: با وجودي که ترسیم چشم انداز بلند مدت تامین زمین شهرك هاي صنعتی یکی از راهبردهاي توسعه این مراکز

 
اقتصادي است اما در برخی شهرستان ها مانند گچساران و بویراحمد با کمبود زمین براي توسعه مواجه هستیم. 

وي گفت: تلاش هاي زیادي براي تامین زمین در شهرك هاي تقاضا محور از سوي متولیان شده است اما نیاز است تا دیگر دستگاه

 
هاي متولی براي تحقق این امر مهم تلاش بیشتري داشته باشد. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد:یکی از برنامه ها به منظور ایجاد توازن منطقه اي و فرصت
هاي خلق ثروت پیش مطالعه جهت ایجاد هشت ناحیه صنعتی به تفکیک شهرستان هاي استان است که تحقق آن نیازمند هم افزایی

 
و همراهی مسئولان و متولیان است. 

وي از فرمانداران شهرستان هاي تابعه کهگیلویه و بویراحمد ، منابع طبیعی و مجموعه مدیران مرتبط خواست تا با همراهی و همکاري

 
به توسعه صنعتی و ایجاد اشتغال مناطق کمک کنند. 

 
فراهم بودن بستر سرمایه گذاري در شهرك هاي صنعتی 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد تاکید کرد:270 هکتارزمین در شهرك هاي صنعتی استان آماده

 
واگذاري به سرمایه گذاران بخش خصوصی است. 

سید هاشم موسوي اظهار داشت: عمده ترین زمین هاي قابل واگذاري در مناطق کمتر توسعه یافته از جمله چرام و باشت براي

 
واگذاري به سرمایه گذاران آماده شده است. 

وي بیان کرد: این زمین ها پس از ایجاد زیرساخت هایی مانند آسفالت،جدول کشی،آب،برق و گاز آماده واگذاري به متقاضیان شده

 
است. 

 
مشوق هاي واگذاري زمین 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: زمین هاي شهرك هاي صنعتی استان به صورت نقد و

 
اقساط براي راه اندازي طرح هاي تولیدي و خدماتی واگذار می شود . 

موسوي عنوان کرد: براساس موقعیت جغرافیایی 30 تا 40 درصد سرمایه مورد نیاز تامین زمین به صورت نقدي و بقیه به صورت

 
قسطی پرداخت می شود. 



 
وي عنوان کرد: این اقساط در مدت زمان 36 ماه پرداخت می شود. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد گفت: تاکنون 221هکتار زمین در قالب 926 قرارداد در شهرك هاي

 
صنعتی این استان به سرمایه گذاران بخش خصوصی واگذار شده است. 

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد مساحت زمین هاي شهرك هاي صنعتی این استان را یکهزار و 541 هکتار

 
برآورد کرد و افزود: از این میزان 778 هکتار زمین صنعتی و بقیه شامل زیرساخت ها مانند جدول گذاري ،فضاي سبز و غیره است. 

 
موسوي عنوان کرد: کهگیلویه و بویراحمد 21 شهرك صنعتی مصوب و 13 شهرك صنعتی در حال فعالیت دارد. 

وي بیان کرد: شهرك هاي صنعتی استان با امکانات مناسب آب، برق، گاز و خطوط تلفن و اینترنت آماده استقبال از سرمایه گذاران

 
است. 

موسوي تصریح کرد: 322 واحد تولید با اشتغالزایی پنج هزار و 70 نفر و سرمایه گذاري 3 هزار و 55میلیارد ریال در استان وجود دارد.

وي تاکید کرد: میزان اشتغال و سرمایه گذاري واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی استان در طول سه دهه

 
گذشته تاکنون براساس پروانه زمان احداث محاسبه شده است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد گفت:هر ساله 60درصد از اعتبارات شهرك هاي صنعتی استان براي

 
توسعه و تکمیل زیرساخت ها در این مراکز اختصاص می یابد. 

 
کارخانه قند یاسوج به عنوان اولین واحد صنعتی کهگیلویه و بویراحمد در سال 1344 ساخته شد. 

در دوران انقلاب اسلامی 2 کارخانه سیمان دشتروم و مارگون احداث شد که به عنوان دو واحد صنعتی بزرگ استان شناخته می

 
شوند. 

 
131طرح و واحد تولیدي و صنعتی در دولت یازدهم در این استان بهره برداري و یا دوباره به چرخه تولید بازگشت. 

استان 723 هزار نفري کهگیلویه و بویراحمد یک درصد جمعیت و یک درصد مساحت ایران را در اختیار دارد.



نشست بررسی حل مشکل بازار و بازاریابی در مناطق روستایی

منبع: بازار کارشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/07/08

مسئول بسیج سازندگی کشور با بیان اینکه یک میلیون نفر از روستائیان در 21 هزار صندوق قرض الحسنه حضور دارند،
گفت: 600 هزار نفر از داوطلبان نیز عضو گروه هاي جهادي شده اند.

مسئول بسیج سازندگی کشور با بیان اینکه یک میلیون نفر از روستائیان در 21 هزار صندوق قرض الحسنه حضور دارند، گفت:

 
600 هزار نفر از داوطلبان نیز عضو گروه هاي جهادي شده اند. 

به گزارش بازارکار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بسیج سازندگی: نشست بررسی حل مشکل بازار و بازاریابی در مناطق روستایی امروز
با حضور محمد زهرایی مسئول بسیج سازندگی کشور، حمید اله بداشتی قائم مقام و معاونان بسیج سازندگی، مدیرانی از صندوق هاي
قرض الحسنه مردمی در کشور، برخی اعضاي گروه هاي جهادي و با حضور خبرنگاران در محل سالن شهید قاسم سلیمانی در سازمان

 
بسیج اقشار برگزار گردید. 

سردار محمد زهرایی در این جلسه اعلام کرد: از ظرفیت نهادهاي انقلابی و بخش خصوصی براي ایجاد اشتغال در مناطق روستایی
استفاده می کنیم، در حالی که بسیاري از ظرفیت هاي مردمی مورد غفلت قرار گرفته، اما بسیج به عنوان ابر نهاد تسهیل گر و بسیج
کننده گروه هاي مردمی در جنگ اقتصادي حضور دارد و در این جنگ سردار و عملیات کننده طراح خاص غیر از جنگ هاي مرسوم

 
نظامی می خواهد. 

وي گفت: ما از ظرفیت مردم براي مقابله با جنگ اقتصادي استفاده می کنیم و در مقابل دشمن که کمپین فشار حداکثري بر انقلاب
اسلامی تشکیل داده ما هم می خواهیم از ظرفیت مردم در گروه هاي جهادي براي مقابله با جنگ اقتصادي استفاده کنیم. دشمن می
خواهد در جنگ مجازي مردم را بی انگیزه کند و دل مردم را خالی کند. اما ما می خواهیم با فرهنگ جهادي و ظرفیت مردم، بسیاري
از فرایندهاي پیچیده اقتصادي را آسان کرده و در جهت ایجاد اشتغال در روستاها و کمک به تولید و بازار رسانی محصولات با کیفیت

 
ایرانی و با کمک مردم اقدام کنیم. 

مسئول بسیج سازندگی کشور گفت: در جلسه امروز یک طرف گروه هاي تسهیل گر بسیجی، یک طرف نمایندگان گروه هاي جهادي،
از یک طرف گروه هاي نمایندگان صندوق هاي قرض الحسنه مردمی و از یک طرف نمایندگان بخش خصوصی و بازار حضور دارند و

 
قرارگاه هاي جهادي تشکیل داده اند، گروه هاي کوچک صندوق قر ض الحسنه مردم یار و اشتغال زا درست کرده اند. 

سردار زهرایی گفت: گروه هاي جهادي حتی پیشروتر از ما در جاهایی که هیچ کسی حضور ندارد، حضور پیدا کرده و خدمت رسانی
می کنند. در قضیه سیل، مقابله با کرونا، گروه هاي جهادي بدون دستور کسی وارد عمل شدند. در قضیه کمک هاي مومنانه در پی
دستور مقام معظم رهبري حماسه هایی خلق کردند و حتی در بیماري کروناجایی که هیچ کسی اموات کرونایی را نزدیک نمی شد،

 
گروه هاي جهادي داوطلبانه براي غسل دادن، کفن کردن و دفن اموات کرونایی وارد عمل شدند. 

وي با بیان اینکه از سال 79 با فرمان مقام معظم رهبري، بسیج سازندگی تشکیل شد که در محروم ترین نقاط ایران حضور پیدا
کردند و با کار جهادي و گروه هاي جهادي به خدمت رسانی پرداختند. البته سابقه بسیج سازندگی قبل از این است و از ابتداي انقلاب
جهاد سازندگی به فرمان امام خمینی تشکیل شد و حتی قبل از آن در زلزله اي که در شهریور 1347 در فردوس خراسان روي داد
که در آن موقع مقام معظم رهبري با همکاري مرحوم آیت االله واعظ طبسی و با کمک برخی مراجع چندین کامیون کمک مردمی
جمع کردند و به مدت حدود 60 روز در بین زلزله زدگان حضور پیدا کردند، حتی با در اختیار قراردادن دار قالی و نقشه بافت، به
مردم براي بافتن قالی و اقتصاد مقاومتی کمک کردند و حتی از آنجا مردم را به مبارزه علیه رژیم شاهنشاهی ترغیب کردند. بنابراین

 
سابقه بسیج سازندگی خیلی قبل بوده است. 

مسئول بسیج سازندگی کشور افزود: در حال حاضر 21 هزار صندوق قر ض الحسنه مردمی در روستاها تشکیل شده که با کمترین



بروکراسی اداري تسهیلات قرض الحسنه به اهالی صندوق پرداخت می شود و ما براي آنها 1300 نفر تسهیل گر آموزش دادیم و این
تسهیل گران به عضویابی یا ترغیب مردم براي حضور مردم اقدام می کند و این صندوق ها اگر منابع خود را در صندوق کارآفرینی
امید یا بانک مهر اقتصاد و یا بانک انصار سپرده گذاري کنند، چندین برابر سپرده مردمی خود صندوق یا بانک به آنها وام پرداخت می

 
کنند. 

دکتر زهرایی گفت: وام هاي صندوق قرض الحسنه روستایی با رویکرد اشتغال، استمرار تولید و گره گشایی از مردم تسهیلات پرداخت

 
می کند. 

وي همچنین گفت: 600 هزار نفر در قالب 24 هزار گروه جهادي حضور دارند که وظیفه ما اتصال گروه هاي جهادي به یکدیگر و

 
اتصال محصولات تولید مردم در روستاها به بازار مصرف است. 

مسئول بسیج سازندگی کشور گفت: صندوق هاي قرض الحسنه مردمی در روستاها را در قالب تعاونی، تشکیل می دهیم و این شرکت
هاي تعاونی از محل تبصره 2 ماده 29 سازمان جنگل ها مجوز و رتبه دریافت می کنند و در حوزه اشتغالزایی در منابع طبیعی مانند

 
بذرپاشی، نهال کاري، حفاظت از جنگل، به اشتغالزایی می پردازند. 

دکتر زهرایی در ادامه افزود: 1200 صندوق قرض الحسنه مردمی در کشور شکل گفتند که اگر این صندوق ها 50 میلیون تومان
منابع در صندوق کارآفرینی امید قرار دهند با رایزنی انجام شده خود صندوق کارآفرینی 250 میلیون تومان به آن اضافه می کند و

 
وام هاي اشتغالزایی به اعضاي صندوق پرداخت می شود. 

 
به گفته وي از محل تسهیلات خرد صندوق هاي قرض الحسنه روستایی در سال گذشته 68 هزار شغل خرد روستاي ایجاد شد. 

مسئول بسیج سازندگی کشور در پایان گفت: ما پیوند بین بخش خصوصی و ظرفیت مردم را به وسیله تسهیل گران و گروه هاي
جهادي و صندوق قرض الحسنه انجام می دهیم و معتقدیم تولید کشور با ظرفیت مردمی رونق پیدا می کند و نه با برجام و نه واردات

 
می توانیم اقتصاد کشور را نجات دهیم. 

زهرایی گفت: همانطور که در دفاع مقدس هر گاه به زمین مین کاري می رسیدیم باید عده اي فداکاري می کردند و معبر باز می
کردند الان هم براي برون رفت اقتصاد از مشکلات باید عده اي در قالب گروه هاي جهادي معبرها را باز کنند.



180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی در استان بوشهر

پرداخت شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از پرداخت 180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی خبر داد و
گفت: در پرداخت این اعتبارات بیش از 10 هزار و 900 فرصت شغلی در شهرها و روستاهاي استان بوشهر فراهم شده است.

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از پرداخت 180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی خبر داد و گفت:

 
در پرداخت این اعتبارات بیش از 10 هزار و 900 فرصت شغلی در شهرها و روستاهاي استان بوشهر فراهم شده است. 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر، استان بوشهر داراي ظرفیت هاي مهمی در بخش هاي مختلف ساحلی، کشاورزي، صنعتی،
نفت، گاز، پتروشیمی و صنایع وابسته به کشاورزي و آبزیان است که در این راستا تأمین تسهیلات مورد نیاز سرمایه گذاران و

 
کارآفرینان مورد توجه ویژه قرار دارد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از پرداخت 180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی در 7 سال گذشته خبر
داد و اظهار داشت: در پرداخت این اعتبارات بیش از 10 هزار و 900 فرصت شغلی در شهرها و روستاهاي استان بوشهر فراهم شده

 
است. 

محمد صادق حاجیانی سود و نرخ وام هاي اشتغال زایی و کارآفرینی صندوق کارآفرینی امید را 4 درصد دانست و افزود: این مؤسسه
اعتباري و مالی بر اساس رسالت و مسئولیت اجتماعی خود منابع اعتباري خرد و حمایت از کسب و کارهاي کوچک مورد توجه قرار

 
داده است. 

وي با بیان اینکه بیشترین تسهیلات در حوزه خدمات 72 میلیارد تومان پرداخت شده است به پرداخت 40.2میلیارد تومان به حوزه
اشتغال زایی کشاورزي پرداخت و تصریح کرد: در حوزه صنعت در 7 سال گذشته 35 میلیارد و 500 میلیون تومان پرداخت شده

 
است. 

مدیرصندوق کارآفرینی امید استان بوشهر از اجراي طرح روستاي بدون بیکار خبر داد و تصریح کرد: در این راستا توافقات تعاملات با
دستگاه هاي اجرایی به عمل آمده است که بین 30 میلیون تا 50 میلیون تومان وام کم بهره براي اشتغال روستائیان پرداخت می

 
شود. 

حاجیانی با اشاره به پرداخت 270 فقره تسهیلات اشتغال زایی در شش ماه نخست امسال افزود: در این مدت 10 میلیارد و 300

 
میلیون تومان وام کم بهره اشتغال زایی و کارآفرینی در استان بوشهر پرداخت شده است. 

بر این اساس صندوق کارآفرینی امید، حمایت از کسب و کارهاي خرد بازارمحور با روش تامین مالی برعهده دارد که توجه به اشتغال
خرد و حمایت از کارآفرینان در اولویت قرار دارد.



صندوق کارآفرینی امید کرمان 30 دستگاه کارتخوان را به رانندگان تاکسی

اهدا کرد

منبع: بازار کارشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان گفت: 30 دستگاه کارتخوان با هدف حذف پول کاغذي در تاکسی هاي شهري
کرمان به رانندگان واگذار شد.

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان گفت: 30 دستگاه کارتخوان با هدف حذف پول کاغذي در تاکسی هاي شهري

 
کرمان به رانندگان واگذار شد. 

یوسف پورواجد روز سه شنبه در حاشیه واگذاري این تعداد دستگاه کارتخوان در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: نخستین مرحله از
تفاهم نامه این صندوق با سازمان تاکسیرانی شهرداري کرمان مبنی بر واگذاري یکهزار دستگاه کارتخوان به تاکسیداران با هدف حذف

 
پول کاغذي از تاکسی ها که یکی از عوامل اصلی در انتقال بیماري کرونا است انجام شده است. 

وي تصریح کرد: به متقاضیان استفاده از خدمات این دستگاه ها 2 میلیون و 500 هزار تومان تسهیلات با کارمزد چهار درصد اعطا

 
شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمان خاطرنشان کرد: تا پایان سال جاري یکهزار دستگاه کارتخوان به رانندگان تاکسی در کرمان
واگذار می شود.



فعالیت 560 مرکز علمی-کاربردي در کشور

منبع: بازار کارشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون پژوهشی دانشگاه علمی-کاربردي تعدیل مراکز این دانشگاه را گامی در جهت کیفیت بخشی آموزشی دانست و گفت:
در چهار سال گذشته حدود هزار مرکز علمی کاربردي در کشور وجود داشت که هم اکنون به 560 مرکز رسیده است.

معاون پژوهشی دانشگاه علمی-کاربردي تعدیل مراکز این دانشگاه را گامی در جهت کیفیت بخشی آموزشی دانست و گفت: در

 
چهار سال گذشته حدود هزار مرکز علمی کاربردي در کشور وجود داشت که هم اکنون به 560 مرکز رسیده است. 

مهدخت بروجردي روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار گروه دانشگاه و آموزش ایرنا اظهار داشت: مصوبه شوراي عالی اداري مبنی
بر تعطیلی دانشگاه هاي وابسته به دستگاه هاي دولتی در دانشگاه جامع علمی کاربردي اجرا شد. برخی از سازمان هاي دولتی،
دانشگاه تاسیس کرده بودند تا نیروي تحصیل کرده مورد نیازشان را تامین کنند و آموزش عالی از دستگاه ها خواست تا اجازه دهند
کار تحصیلات دانشگاهی را فقط این نهاد مدیریت و اجرا کند. بر این اساس مراکز تحصیلی تمام وزارتخانه هایی که مرکز آموزشی
داشتند، تعطیل شد. با این همه در چهار سال گذشته حدود هزار مرکز علمی کاربردي در کشور وجود داشت که هم اکنون این مراکز

 
به 560 مرکز رسیده است. 

وي با اشاره به اینکه دانشگاه جامع علمی کاربردي یک دانشگاه نسل سومی است، تصریح کرد: دانشگاه جامع به عنوان یک دانشگاه
نسل سومی معروف شده است. توجه اصلی این دانشگاه روي کارآفرینی دانشجویان است. نسل اول دانشگاه ها به آموزش، نسل دوم به
پژوهش و نسل سوم دانشگاه ها به کارآفرینی توجه دارند. ما براي اینکه دانشگاه نسل سومی داشته باشیم، فعالیت هاي بسیاري انجام

 
داده ایم. 

وي افزود: این دانشگاه از نظر قوانین و مقررات با همه دانشگاه هاي کشور متفاوت است. تنها دانشگاه کشور است که حالت فرابخشی

 
دارد. از دولت هم بودجه نمی گیرد. 

بروجردي گفت: تفاوت عمده در این است که در دانشگاه جامع علمی کاربردي مراکزي می توانند رشته بگیرند که محیط کار داشته
باشند و تا زمانی که محیط کاري وجود نداشته باشد، مجوز براي رشته اي داده نمی شود. بنابراین دانشجویان ما از آنجایی که قرار
است کارآفرین باشند، هم واحدهاي عملی دارند و هم واحدهاي نظري. یکی دیگر از تفاوت هاي مهم دانشگاه جامع این است که در
این دانشگاه رشته هاي طولانی مدت آموزش داده نمی شود مثلا ممکن است بر اساس نیاز جامعه یک مرکز براي چند ترم رشته اي

 
را آموزش دهد و حال که آن نیاز برطرف شده و دیگر نیازي به آن رشته هم وجود ندارد، تدریس آن رشته متوقف شود. 

بروجردي درباره کیفیت آموزش در این دانشگاه تصریح کرد: چهار سال پیش بیش از هزار مرکز آموزشی داشتیم و برخی از سازمان
هاي دولتی هم براي خودشان دانشگاه تاسیس کرده بودند تا نیروي مورد نیازشان را تامین کنند. اتفاقی که افتاد این بود بنا بر مصوبه
شوراي عالی اداري و با این نگاه که فقط آموزش عالی در حوزه علوم تحقیقات و فناوري فعالیت کند تمام وزارتخانه هایی که مرکز
دانشگاهی داشتند، تعطیل شدند و در حال حاضر در حدود 560 مرکز داریم. همین تعدیل مراکز یک گام در جهت کیفیت بخشی
دانشگاه بوده است. موضوع دیگر راه اندازي آزمون هاي متمرکز است. براي اینکه بتوانیم آزمون متمرکز برگزار کنیم، نیاز داشتیم که
کتاب هاي با کیفیت منتشر کنیم. کتاب هاي مورد نیاز دانشجویان هم با کمک استادان برجسته تولید شد و ما کتابخانه اي را راه

 
اندازي کردیم. 

بروجردي با اشاره به مدرسان دانشگاه جامع علمی-کاربردي گفت: در سال هاي گذشته حدود 93 هزار مدرس در دانشگاه جامع علمی
کاربردي داشتیم که این استادان مراحل مختلف گزینش هاي علمی را طی نکرده بودند در چهار مرحله بررسی مدرسان را انجام دادیم
و مدرسان از این پس مثل استادان وزارت علوم با فراخوان انتخاب می شوند. هم اکنون چهارمین دوره فراخوان استادان انجام شده

 
است. 



 
راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور 

معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه جامع علمی کاربردي با اشاره به راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور، تصریح کرد: استارتاپ
هایی در حوزه هاي مختلف راه اندازي کردیم و از دانشجویان خواستیم که براي مشکلات صنایع و کشاورزان راهکارهایی ارائه دهند.
مرکز نوآوري و خلاقیت براي این مهم راه اندازي شده است و دانشجویان در این مرکز خلاقیت ها و نوآوري هاي خود را ارائه می
دهند. ایده ها توسط تیم داورهاي برگزیده بررسی می شود و دانشجویان باید از ایده هاشان دفاع کنند. سه ایده اول را در سایتی قرار
می دهیم و از تولیدکنندگان می خواهیم تا ایده هاي دانشجویان را بخرید. البته در این بخش از صنایع مهم خواسته ایم که
مشکلاتشان را اعلام کنند آنها هم فهرستی از مسایل را به دانشگاه داده اند. ما نیز این مشکلات را در اختیار دانشجویان خلاق می

 
گذاریم و آنها به ما فکر می دهند. 

وي با تاکید براینکه 70درصد دانش آموختگان دانشگاه وارد بازار کار می شوند، اظهار داشت: از طریق سامانه هاي متمرکز موجود به
دانشجویان دسترسی داریم. ما از دانشجویان می پرسیم که آیا شاغل هستند یا خیر . اگر شاغلند آیا در رشته اي که تحصیل کرده اند
کار می کنند. 70 درصد دانش آموختگان ما اعلام کردند شاغلند و 48 درصد از دانش آموختگان ما در رشته اي که تحصیل کرده اند،

 
کار می کنند. 

 
مدرك تحصیلی دانشگاه جامع علمی-کاربردي مورد تایید وزارت علوم است 

سید محمد حسن پیش بین رییس دانشگاه علمی کاربردي تهران غرب نیز درباره اقدامات نوآورانه و فناورانه دانشگاه به ایرنا گفت:
هفته گذشته ما یک مرکز نوآوري دکوراسیون و مبل را افتتاح کردیم که مجموعه اي از سندیکاهاي مبل سازان و دکوراسیون با این

 
مرکز در تعامل هستند و طرحی به نام از دانه تا خانه افتتاح شده است. 

پیش بین تاکید کرد: نقش دانشگاه جامع این است که دانشجویان را به گونه اي آموزش می دهد که در حین تحصیل مهارت هاي
لازم را یاد بگیرند و 60 درصد آموزش دانشجویان عملی است. براي همین مراکز دانشگاهی حداکثر 2 کیلومتر از مراکز تولید فاصله

 
دارند. 

وي با اشاره به دیگر همکاري هاي دانشگاه جامع با صنایع بزرگ اظهار داشت: شرکت خودروسازي سایپا حدود 700 نمایندگی در
سراسر کشور دارد که کارمندان خود را براي آموزش به دانشگاه علمی کاربردي می فرستد و آنها از یک کارمند به متخصص تبدیل

 
می شوند. 

وي گفت: اینکه برخی از دانشگاه هاي کشور نمی توانند با صنایع ارتباط برقرار کنند، به این دلیل است که این دانشگاه ها فقط
آموزش هاي تئوري می دهند. اگر دانشجو بخواهد کار با صنعت را یاد بگیرد باید 6 ماه تا یک سال در کنار یک کارخانه آموزش ببیند
تا بتواند در آن کارخانه مشغول به کار شود اما دانشجویی که از دانشگاه علمی کاربردي فارغ التحصیل می شود می تواند بلافاصله وارد

 
بازار کار شود.اکثر دانشجویان دانشگاه علمی-کاربردي در زمان تحصیل و در دوره کاردانی مشغول به کار هستند. 

پیش بین گفت: به خانواده ها توصیه می کنم که حتما توجه لازم را در انتخاب رشته به دانشگاه علمی-کاربردي داشته باشند. برخی
تصور می کنند که سطح مدرك علمی-کاربردي از دانشگاه هاي سراسري پایین تر است اما اینطور نیست و همانطور که دانشگاه هاي
سراسري زیر نظر وزارت علوم امتیاز دارند و سطح علمی آنها کنترل می شود، سطح علمی دانشگاه علمی و کاربردي نیز کنترل می

شود و مجموعه زیر نظر وزارت علوم است و نقش دانشگاه جامع کنترل و ارزیابی کلاس ها، اساتید و دانشجویان است.



صنعت گردشگري؛ سنگ بناي تحول و توسعه اقتصادي کشورها

منبع: پول نیوزشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/07/08

صنعت گردشگري یکی از منابع مهم اقتصادي و عاملی موثر در توسعه فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي جوامع انسانی محسوب می
شود. این صنعت ضمن درآمدزایی و ایجاد کارآفرینی بسیار گسترده، موجب نزدیک تر شدن ملل، اقوام و فرهنگ ها به یکدیگر شده و

 
به صورت مستقیم و غیرمستقیم در ارتقا و بهبود شاخص هاي اقتصادي کشورها تاثیر می گذارد. 

 نامگذاري «روز جهانی گردشگري» به سومین نشست شوراي

عمومی سازمان جهانی گردشگري در 1979 میلادي بازمی گردد که در این نشست تصمیم بر آن شد تا از1980 میلادي 27 سپتامبر

 
به عنوان روز جهانی گردشگري انتخاب شود. 

البته انتخاب این روز بی دلیل نبود و به سبب مصادف شدن آن با تصویب اساسنامه سازمان جهانی گردشگري در 27 سپتامبر 1970
میلادي بود. این روز نقطه عطفی در صنعت گردشگري جهان محسوب می شود و هر سال یک کشور میزبان نشست سازمان جهانی

 
گردشگري است که ایران نیز در 2001 میلادي میزبان این نشست شد. 

 
 

اهمیت صنعت گردشگري 



به دلیل اهمیت جایگاه صنعت گردشگري در توسعه، بسیاري از کشورها به تکاپو در این زمینه افتاده اند و در پی رونق این صنعت
هستند که در این زمینه موفق هم بوده اند. این صنعت در حقیقت یکی از مهمترین قطب هاي توسعه و درآمدزایی محسوب می شود
که به ایجاد اشتغال و خوداتکایی کمک می کند و با ارتقاي جنبه هاي فرهنگی و اقتصادي، تاثیر شگرفی بر رشد و پیشرفت کشورها
می گذارد. به همین دلیل هم بسیاري از کشورها از جاذبه هاي این صنعت در راستاي برون رفت از معضل ها و چالش هاي موجود در

 
جامعه خود و ایجاد فرصت هاي شغلی بهره می برند. 

 
گردشگري و توسعه اقتصادي 

با توجه به اهمیت گردشگري می توان آن را یکی از مهمترین پایه هاي توسعه اقتصادي یک کشور به شمار آورد. به همین دلیل هم
این صنعت به عنوان مهمترین منبع درآمد و ایجاد فرصت هاي شغلی براي بسیاري از کشورهاي دنیا، محسوب می شود و آن را موتور

 
توسعه می نامند و روز به روز بیشتر مورد توجه قرار گرفته و دولت ها به آن اهمیت می دهند. 

گردشگري از نظر اقتصادي به عنوان یک منبع تأمین درآمد و ارز به شمار می رود و کشورهاي مختلف جهان در سایه برخورداري از
امکانات گوناگون و جاذبه هاي متنوع، در پی جذب و جلب جهانگردان به طرف خود هستند. از این روز گردشگري در حال تبدیل
شدن به یکی از ارکان اصلی اقتصاد تجاري جهان است و بسیاري از برنامه ریزان و سیاستگذاران توسعه از این صنعت به عنوان رکن

 
اصلی توسعه پایدار یاد می کنند. 

 
 

این مهم باعث شده تا کشورهاي مختلف دست به سرمایه گذاري در صنعت گردشگري بزنند زیرا صنعتی از زمره صنایع توزیع کننده
درآمد است و هنگامی که جهانگرد وارد یک کشور می شود در مقابل خدماتی که به وي ارایه می کنند، باید هزینه پرداخت کند و این
پرداخت ارزي خواهد بود و این اتفاق به افزایش سرمایه کمک می کند. بنابراین عایدي حاصل از گردشگري پایدار و در عین حال
امکان بهره برداري از آن در کوتاه مدت فراهم است. همچنین اشتغال زایی در این صنعت بالا بوده و نیروي انسانی مورد نیاز آن

 
محتاج به آموزش بلند مدت نیست. 

 
گردشگري در ایران 

گردشگري براي کشورهاي داراي جاذبه هاي جهانگردي مانند ایران می تواند به مهم ترین منبع کسب درآمد ارزي تبدیل شود.
مشروط بر اینکه برنامه ریزي صحیح و همه جانبه توأم با آینده نگري براي آن تنظیم و اجرا شود. امکانات موجود در ایران نشان می
دهد که ایران ظرفیت پذیرایی بیش از 2 تا 3 میلیون گردشگر خارجی را در سال دارا است و این صنعت بعد از صنعت نفت، مهم ترین
گزینه براي درآمد ارزي در کشور خواهد بود زیرا ایران یک موقعیت بسیار استثنایی و ممتاز از نظر جذب جهانگرد داشته که
درآمدهاي ارزي هنگفتی را به دنبال خواهد داشت و موضوعات مورد علاقه جهانگردان همچون طبیعت زیبا با خصوصیات اقلیمی و



آب و هوایی ویژه، مردمی با فرهنگ و تمدن کهن، آداب و رسوم و سنن باستانی و اسلامی و اماکن بسیار قدیمی با سبک معماري بی

 
نظیر که در کمتر کشوري می توان پیدا کرد در ایران وجود دارد. 

 
 

اما با همه این ویژگی هاي خاص که ایران از آن برخوردار است، متأسفانه گردشگري چنان که انتظار می رود، گسترش و توسعه نیافته
است. با وجودي که در تمامی برنامه هاي توسعه سال هاي گذشته بر رهایی از اقتصاد تک محصولی متکی بر صادرات نفت تأکید شده
اما در مقام عمل موفقیت و کامیابی قابل توجه و مملوس و محسوسی در این زمینه به دست نیامده است. البته در دوره گشایش هاي

 
ناشی از انعقاد برجام، این روند موقعیت خاصی را پشت سر گذاشت و ما در صنعت گردشگري شاهد پیشرفت هاي بسیاري بودیم. 

 
برجام و ورود گردشگران به ایران 

ایران که به دلیل تحریم هاي غیرعادلانه در حوزه صنعت گردشگري با مشکلات فراوانی روبرو شده بود، بعد از آغاز مذاکرات برجام،
شروع به بازسازي صنعت گردشگري خود کرد زیرا کشورهاي غربی که در فهرست گردشگري خود اشاره اي به نام ایران نمی کردند با
آغاز مذاکرات برجام، این امر تغییر یافت و از 2011 تا 2017 میلادي ورود گردشگر به ایران 2.5 میلیون تن رشد یافت. بنابراین
حرکت به طرف شکل گیري تصویر مثبت از ایران، افزایش انگیزه سفر و شکل گیري تقاضاي بیشتر، شکل گیري بازارهاي جدید و
تنوع بازارها به ویژه بازارهاي اروپایی، افزایش سرمایه گذاري خارجی در هتلداري، افزایش زمان ویزا و ایجاد ویزاي الکترونیکی و
افزایش گردشگران خارجی، از آثار نخستینی بودند که برجام در حوزه گردشگري برجاي گذاشت. جانی بیلبی موسس شرکت
مسافرتی وایلد فرانتیرز گفت: «در سال 2013 ما 40 گردشگر را به ایران بردیم. در سال 2016 این رقم به بیش از 600 گردشگر
رسید.» بعد از انعقاد برجام، هر روز بر تعداد گردشگرانی که از کاخ گلستان، معماري هاي زیباي شهر اصفهان و موزه ها و گالري هاي

 
هنري ایران بازدید می کردند، افزوده می شد. 

 
 



این اتفاقات باعث شد تا پیش بینی ها نشان دهد که در صورت برقراري برجام، سهم گردشگري در تولید ناخالص داخلی ایران به 2.8
هزار میلیارد ریال در 2027 میلادي برسد و رشدي تقریبا 3 برابري را نسبت به 2017 داشته باشد اما تازه عوارض سحر نمایان شده
بود و آفتاب به صورت کامل در حوزه گردشگري نتابیده بود که با خروج یک طرفه آمریکا از برجام، حوزه گردشگري دچار مشکلاتی
شد. به گونه اي که دیویدمک گینس، مدیر شرکت مسافرتی آنناون در همان ابتداي خروج از برجام گفت که اخیرا شاهد «توقف»
رزرو سفرها به مقصد ایران بوده ایم و تعداد مشتریانی که از آمریکا براي سفر به ایران بلیط رزرو می کنند، در طول چند ماه گذشته

 
کاهش یافته است. 

البته باید اذعان داشت که تنها کسب و کارهاي گردشگري ایران که رشد خوبی را در حساب هاي خود مشاهده می کردند، نیستند که

 
باید تاوان این خروج را بدهند، بلکه گردشگران علاقه مند به دیدن ایران نیز حالا این امکان را تا حدودي از دست داده اند. 

 
راهکارها در خصوص توسعه گردشگري 

لوئیس ترنر تحلیل گر حوزه گردشگري، این صنعت را به عنوان امیدبخش ترین، پیچیده ترین و جایگزین ترین صنعتی می داند که
کشورهاي جهان سوم باید آن را دنبال کنند و می تواند عامل مهمی در کاهش فقر و بیکاري آنها باشد. بنابراین در کشوري مانند
ایران که از انواع جاذبه هاي طبیعی، باستانی، فرهنگی و دیگر عامل هاي جذب گردشگر برخوردار است، باید بتوان این شاخص ها را
به عنوان مهم ترین ابزار در جهت تقویت گردشگري داخلی ارتقا بخشید زیرا هر گونه بی توجهی و اهمال کاري در این راستا، فرصت
سوزي در این حوزه به شمار می رود چراکه ایران به دلیل سپري کردن شرایط سخت پس از جنگ و فشارهاي اقتصادي ناشی از
تحریم ها به شدت نیازمند صنعتی جایگزین است تا تکیه صرف بر منابع نفتی و درآمدهاي حاصل از آن، جاي خود را به منابع

 
درآمدي حاصل از گردشگري بدهد. 

 
 

از این رو توجه به موفقیت کشورهایی که توانستند با اتکا بر ارزش هاي مالی ناشی از گردشگري، اقتصاد خود را بهبود ببخشند، می
تواند الگوي خوبی براي رونق این صنعت در ایران باشد. همچنین افزودن زیرمجموعه هاي متنوعی همچون گردشگري سلامت به

بسته هاي گردشگري موجود و رونق آن، خواهد توانست در ارتقاي وضعیت صنعت گردشگري مفید واقع شود.



تشریح جزئیات نشست نمایندگان تهران با وزیر پیشنهادي صمت / خضریان:

تاکید نمایندگان بر ساماندهی قیمت کالا ها و بازار خودرو

منبع: دانشجوشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/07/08

علی خضریان سخنگوي مجمع نمایندگان استان تهران در مجلس شوراي اسلامی در تشریح نشست مجمع نمایندگان تهران
با علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صمت، اظهار داشت: در این نشست وزیر پیشنهادي صمت برنامه هاي خود را براي

تصدي این وزارتخانه ارائه کرد که داراي سه رویکرد و محور کلیدي بود. سخنگوي مجمع نمایندگان ...

علی خضریان سخنگوي مجمع نمایندگان استان تهران در مجلس شوراي اسلامی در تشریح نشست مجمع نمایندگان تهران با علیرضا
رزم حسینی وزیر پیشنهادي صمت، اظهار داشت: در این نشست وزیر پیشنهادي صمت برنامه هاي خود را براي تصدي این وزارتخانه

 
ارائه کرد که داراي سه رویکرد و محور کلیدي بود. 

سخنگوي مجمع نمایندگان استان تهران افزود: نمایندگان خواستار تعیین اولویت ها در برنامه با توجه به زمان کوتاه باقی مانده تا
پایان دولت دوازدهم شدند و از عملیاتی نشدن برخی برنامه ها ابراز نگرانی و بر ضرورت ساماندهی قیمت کالا ها و بازار خودرو تاکید

 
کردند. 

وي یادآور شد: از وزیر پیشنهادي به جد تقاضا شد در صورت راي اعتماد نمایندگان باید نسبت به ساماندهی قیمت ها توجه ویژه اي
داشته باشد و با ارائه گزارش به مجلس، استفاده از نظرات کارشناسی مجلس و کمیسیون هاي تخصصی با توجه به زمان کوتاه باقی

 
مانده به راهکار هاي صریح برسند. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم بیان داشت: برخی از نمایندگان نقاط قوت و ضعف سوابق وزیر پیشنهادي را مطرح کردند که قرار
شد وزیر در بخش هایی که خلاء سوابق دارد با استفاده از تیم هاي کارشناسی، مشاوره اي و مدیران با تجربه این موضوع را پوشش

 
دهد تا در فرصت باقی مانده فرصت براي خدمت از دست نرود. 

سخنگوي مجمع نمایندگان استان تهران پیرامون محور صحبت هاي نمایندگان گفت: نمایندگان در این نشست مسائلی مانند بازنگري
در قانون بیمه تامین اجتماعی، مدیریت بازار و قیمت خودرو و آهن، جلوگیري از واردات بی رویه، حذف سیاسی کاري، فعال کردن
ستاد جهش تولید، بکارگیري نیرو هاي متخصص، توجه به صنایع کوچک و تجارت خارجی، تقویت رایزن بازرگانی، راه اندازي اتاق
هاي تهاتر، تعامل بانک مرکزي با وزارت صمت، تسریع در ترخیص کالا هاي اساسی از گمرك، تقویت بازارچه هاي مرزي، مبارزه با
قاچاق کالا، استقبال از کارآفرینی، شکستن انحصار در بازار خودرو، حذف امضا هاي طلایی، شناسایی دلالان بازار خودرو، استقلال در

 
عملکرد و برخورد انقلابی با معدن خواران و ویژه خواران را مطرح کردند. 

خضریان در پایان گفت: وزیر پیشنهادي پس از استماع دیدگاه و نظرات نمایندگان با پذیرش برخی، پاسخ هایی را ارائه کرد.



توانمندسازي فعالان گردشگري روستایی اولویت اصلی

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/07/08

شامگاه 27سپتامبر به مناسبت روز جهانی گردشگري نشستی با حضور نمایندگان و فعالان حوزه گردشگري در عمارت نظري

 
شهر همدان توسط میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی برگزار شد 

هر چند امسال صنعت گردشگري تحت تأثیر شیوع ویروس کرونا یا کووید 19 به شدت آسیب دیده و تنها در ایران خسارت آن 5 تا 7
هزار میلیارد تومان برآورد شده اما سازمان جهانی گردشگري با نگاه به پساکرونا براي امسال هم شعاري برگزیده است: «گردشگري،
فرصتی براي توسعه مناطق روستایی» که از امید این سازمان به رونق دوباره صنعت گردشگري در جهان پس از پشت سر گذاشتن

 
کووید 19 حکایت می کند. این مهم محور برنامه ریزي هاي میراث فرهنگی استان همدان قرار گرفته است . 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی همدان در این برنامه ، توانمندسازي فعالان گردشگري روستایی را اولویت اصلی

 
این اداره کل در سال جاري عنوان کرد. 

علی مالمیر با اشاره به شعار امسال سازمان جهانی گردشگري مبنی بر «توسعه گردشگري روستایی»، گفت: با توجه به شعار امسال
سازمان جهانی گردشگري، این اداره کل نیز توسعه گردشگري روستایی را در اولویت سیاست هاي اجرایی خود قرار داده تا با تقویت

 
زیرساخت هاي مناطق روستایی، زمینه لازم براي توسعه پایدار را در این مناطق فراهم سازد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی همدان در ادامه با تأکید به لزوم تقویت زیرساخت هاي گردشگري روستایی در
استان، گفت: یکی از مهم ترین اهداف این اداره کل طی سال جاري برگزاري دوره هاي آموزشی و توانمندسازي فعالان حوزه
گردشگري روستایی است تا با به روزرسانی اطلاعات و دانش افزایی افراد فعال، بیش از پیش شاهد رشد این حوزه پویا در مناطق

 
روستایی استان باشیم. 

وي در ادامه بابیان اینکه جهان پس از پاندومی کووید-19 با رویکرد جدیدي از گردشگري روبه رو است، ادامه داد: پس از شیوع کرونا
ویروس و قرنطینه جهانی، استفاده از روش هاي نوین در این صنعت پویا بیش از پیش مورد توجه قرار گرفت و دسترسی گردشگران را
به اطلاعات جاذبه هاي گردشگري تسهیل کرد، از این رو اداره کل میراث فرهنگی استان نیز با تمرکز بر تقویت زیرساخت هاي

 
الکترونیکی خود، درصدد توسعه دیجیتال مارکتینگ در حوزه گردشگري است. 

مالمیر با بیان اینکه سرمایه گذاري در حوزه گردشگري دروازه پیشرفت و ارتقاء جایگاه این صنعت در استان است، گفت: در حال
حاضر پروژه هاي فعال سرمایه گذاري گردشگري در استان توسط بخش خصوصی به صورت مستمر در حال پیشرفت است، این اداره
کل نیز با حمایت از سرمایه گذاران حوزه گردشگري و تسهیل روند فعالیت آنها درصدد آماده سازي بستر لازم براي توسعه پایدار

 
گردشگري استان است. 

 
تسهیلات کرونایی کارگران افزایش یابد 

مدیرعامل شرکت سیاحتی علیصدر همدان با مناسب دانستن برنامه هاي دولت تدبیر و امید در حمایت از بخش هاي آسیب دیده از

 
کرونا خواستار افزایش تسهیلات کرونایی کارگران آسیب دیده از این ویروس شد. 

مهدي مجیدي بیان کرد: به منظور حمایت از کارگران شاغل در 10 رسته شغلی که اشتغال آنها تحت تأثیر شیوع کرونا قرار گرفته

 
است، تسهیلات کم بهره به میزان 12 میلیون تومان به ازاي هر یک کارگر به کارفرمایان پرداخت شد. 

وي اضافه کرد: پرداخت این تسهیلات به منظور حفظ اشتغال در واحدها و کارگاه هاي آسیب دیده از کرونا و پیشگیري از بیکاري

 
کارگران از اقدام هاي خوب و شایسته دولت بود اما وام پیش بینی شده تنها کفاف حقوق حدود چهار ماه کارگران را می دهد. 

مدیرعامل شرکت سیاحتی علیصدر همدان خواستار پرداخت مرحله دوم تسهیلات کرونایی شد و افزود: میزان تنفس این وام افزایش



 
یافته و بازپرداخت اقساط به سال آینده موکول شود تا شاید گشایشی در کسب و کارها تا آن زمان ایجاد شود. 

مجیدي ادامه داد: درخواست مجموعه سیاحتی براي دریافت وام کرونایی به مسئولان استان اطلاع رسانی شده که امید می رود با

 
تعامل و همفکري مسئولان استانی و ملی ، پرداخت مرحله دوم تسهیلات کرونایی آغاز شود. 

وي یادآوري کرد: به دنبال تعطیلی فعالیت غارعلیصدر از 250 نیروي فعال در این شرکت 180 تن بیکار شدند که بخشی از آنها به

 
علت داشتن قرارداد فصلی مشمول قانون بیمه بیکاري نشدند. 

مدیرعامل شرکت سیاحتی علیصدر همدان ادامه داد: با پیگیري هاي صورت گرفته فعالیت غارعلیصدر با رعایت 18 بند پروتکل هاي
بهداشتی از خرداد امسال آغاز شد و در این راستا ماسک رایگان بین مسافران توزیع و ضدعفونی و گندزدایی به صورت مستمر صورت

 
گرفت. 

وي بیان کرد: هم اینک غارعلیصدر پذیراي مسافران بوده و در راستاي جذب گردشگر اقدام به انعقاد قرارداد و تفاهم نامه همکاري با

 
نهادها و سازمان هاي مختلف کرده است. 

در پایان مراسم برخی فعالان گردشگري همدان در سال 1399 معرفی شدند. در بین هتل ها از مدیر هتل کتیبه ، رامبد صداقت
همدانی در بین میهمانپذیرها مدیر میهمانپذیر سعادت نصیري ، در بین بهره برداري مجموعه هاي میراث فرهنگی مدیر رستوران
سنتی حاجی حمید آریانفر ، در بین مجموعه هاي آموزشی گردشگري بهنام افتخاریان و در بین راهنمایان گردشگري نیکان نظري در
بین پژوهشگران گردشگري محمدیان منصور مشاور پروژه هاي میدان مرکزي و دامنه الوند و در بین خبرنگار حوزه گردشگري

مهردادحمزه ،حسین زندي ، مریم مقدم و بهنام نادري تجلیل شد



618 واحد تولیدي سمنان براي دریافت وام رونق تولید معرفی شدند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/07/08

به گزارش خبرگزاري فارس از سمنان، علی تشنه دل صبح
امروز در کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان سمنان
به ریاست معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سمنان
در سالن یادگار امام (ره) استانداري اظهار کرد: در جلسه
امروز ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان، مشکلات و
موارد واحد تولیدي و صنعتی استان بررسی و تصمیمات

 
لازم اتخاذ شد. 

او افزود: طی بازرسی هاي انجام شده از هفت واحد تولیدي که از بانک هاي عامل تسهیلات دریافت کردند، 48 نفر اشتغال جدید در

 
این واحدها ایجاد شده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان اضافه کرد: در قالب تسهیلات رونق تولید سال 98 در استان، تاکنون 200 واحد
در بخش صمت و 418 واحد در بخش کشاورزي به منظور دریافت 20 هزار و 719 میلیارد ریال تسهیلات رونق تولید به بانک هاي

 
عامل معرفی شده اند. 

 
تشنه دل بیان کرد: از این تعداد، 368 طرح مبلغ 12 هزار و 156 میلیارد ریال تسهیلات تاکنون دریافت کردند. 

 
او گفت: همچنین 250 طرح به منظور دریافت هشت هزار و 563 میلیارد ریال تسهیلات در بانک ها در دست بررسی است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان اضافه کرد: در قالب تسهیلات رونق تولید سال 99 در استان نیز تاکنون 330
واحد در بخش صمت و کشاورزي به منظور دریافت 660 میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید به بانک هاي عامل معرفی شدند که از

 
این تعداد، 149 طرح مبلغ 144 میلیارد و 200 میلیون تومان تسهیلات دریافت کردند. 

تشنه دل اضافه کرد: همچنین 180 طرح در قالب تسهیلات رونق تولید سال 99، به منظور دریافت 317 میلیارد تومان تسهیلات در

 
بانک ها در دست بررسی است. 

او گفت: در بخش تسهیلات بند (الف) تبصره 18 نیز 57 واحد تولیدي مبلغ سه هزار و 157 میلیارد ریال تسهیلات دریافت کردند در

 
حالی که بالغ بر 144 میلیارد ریال از سقف سهمیه استان نیز افزایش پیدا کرده است. 

انتهاي پیام/74003/م/





پیشرفت تکنولوژي در بازارمسکن، رونق را برمی  گرداند

منبع: پارسینهشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/07/08

فعالیت در بازار مسکن، همیشه به عنوان یکی از حوزه  هاي پرسود در بین کسب  وکار ها مطرح بوده که باعث ایجاد فرصت- 
هاي شغلی متعدد و اشتغال قشر زیادي از مردم، در بخش  هاي مختلف این بازار شده است.

همچنین تاثیر بسزایی که نوسانات مثبت و منفی قیمت مسکن در اقتصاد میگذارد، اهمیت این بخش را دوچندان کرده و ارزش
افزوده هاي بسیاري که رونق این بخش براي کل اقتصاد به ارمغان میآورد، براي همگان مشهود است. در نتیجه توسعه بخش مسکن،
لازمه یک اقتصاد سالم و پیشرو است که باید متولیان و فعالان این بازار، از اهمیت آن آگاه باشند و در سیاستگذار یهاي خود، توسعه و

 
بروزرسانی تمام بخشهاي آنرا در نظر بگیرند. 

توسعه باید در همه بخش هاي بازارمسکن صورت گیرد. در سیاستگذاري هاي کلان، تامین مالی، ساخت، بهره برداري، فروش و حتی
نگهداري ، نیاز است تا با بروزترین سیستم ها و ابزارهاي روز دنیا همسو باشیم تا به بهترین دستاوردها برسیم. به عنوان مثال با
بروزرسانی ابزارهاي تامین مالی همچون لیزینگ، تسهیلات ارزان و بلندمدت، انتشار اوراق و استفاده از تمام پتانسیل هاي بازار
سرمایه، هم سمت عرضه و هم تقاضا را صاحب نقدینگی کنیم. میتوان گفت همانقدر که در بخش ساخت و ساز تکنولوژي پیشرفت
کرده، باید در تامین مالی و فروش نیز پیشرفت داشت. لازم به ذکر است، خوشبختانه پیشرفت تکنولوژي در بخش مشاورین املاك،
توسط شرکتی دانش بنیان با عنوان اینپین روي داده است. به طوري که این مجموعه، هوش مصنوعی را در بازار مشاورین املاك به

 
کار گرفته است. 

گفتنی است این سامانه، علاوه بر اینکه متقاضیان را براي پیدا کردن خانه مورد نظرشان کمک میکند، صنف مشاورین املاك را نیز
براي افزایش بهره وري و فعالیتشان یاري میرساند. بدین صورت که متقاضی درخواست خود را براي خرید یا اجاره ملک، وارد سامانه
اینپین کرده و هوش مصنوعی را براي جستجو در میان انبوهی از فایل هاي آماده عرضه به کار میگیرد. از سوي دیگر درخواست مورد

 
نظر کاربر، براي تمام مشاورین املاك معتبر آن منطقه ارسال میشود تا در نهایت بهترین گزینه براي متقاضی یافت شود. 

در این راستا، اینپین تمام نیازهاي ملکی متقاضیان را در نظر داشته و بهترین ابزارها را براي تسهیل در امر جستجو به کار گرفته
است. به عنوان مثال متقاضی خرید آپارتمان در گیشا میتواند پس از وارد شدن به سامانه، محله گیشا را انتخاب وتمام مولفه هایی که
براي یک خانه رویایی در نظر دارد را مشخص کند. در نهایت به مشخصات تعدادي از فایل هاي آماده عرضه و شماره تماس مشاورین
املاك آنها میرسد. این درخواست تا 30 روز در سامانه اینپین باقی میماند و به محض اینکه مشاورین املاك، خانه مورد نظر متقاضی

 
را پیدا کنند از طریق پیامک به متقاضی اطلاع داده میشود. 



 
 

 
قیمت و تغییرات نرخ خرید آپارتمان در گیشا 

گیشا یا کوي نصر، محلهاي است که املاك مسکونی آن در پنج ساله گذشته 590 درصد افزایش قیمت را تجربه کردهاند. طبق آمار
سامانه اطلاعات بازار املاك ایران، قیمت خرید خانه در گیشا از سال 94 تا 99 ازمیانگین 5 میلیون تومان به 38 میلیون و پانصدهزار

 
تومان در هر مترمربع رسیده است. 

گفتنی است این نرخ هر مترمربع آپارتمان مسکونی در مناطق میانی محله گیشا است و تفاوت قیمت زیادي در مناطق مختلف این
محله وجود دارد. منتها در مجموع، خرید آپارتمان در گیشا همچون سایر محله هاي اطرافش، دشوار شده است. گفتنی است این
قیمت ها دوسال اخیر با شیب تندتري در حال افزایش بوده، و از ابتداي سال 97 تا انتهاي آن بیش از 8 میلیون تومان گرانتر شده

 
است. 

در همین راستا سال 98 نیز خرید آپارتمان در گیشا با رشد بسیاري به قیمت 23 میلیون تومان در اسفندماه رسید. این مهم تا چندي
پیش که وارد فصل سوم سال 99 شدهایم ادامه داشته و به گفته مشاورین املاك این منطقه، مرداد ماه امسال هر متر مربع آپارتمان

 
با قیمت نزدیک به 40 میلیون تومان خرید و فروش میشد. 

 
 

 
گیشا روي نقشه و مسیرهاي دسترسی به این محله 



تردد با خودروي شخصی به گیشا از مرکز شهر، آن هم در ساعات شلوغی کمی دشوار است. زیرا یکی از مسیرهاي پرتردد مرکز شهر
بزرگراه جلالآلاحمد، به خصوص در نزدیکی پل گیشا است که در ساعات تعطیلی ادارات و شرکت ها، ترافیک زیادي دارد. گفتنی است
پل گیشا یکی از پلهاي معروف تهران بود، که هم به واسطه سازه خاص پیچ و مهرهاي، هم به دلیل جانمایی اش که سالها تنها مسیر
ورود به ضلع جنوبی خیابان گیشا بود، شهرت خاصی داشت. این سازه به پل مخصوص پیاده روي تبدیل شده است. همچنین پل و

 
زیرگذر بزرگی در تقاطع خیابان جلال آل احمد و گیشا ساخته شد تا بار ترافیکی این خیابان کاهش یابد. 

گفتنی است بزرگراه چمران درشرق و اتوبان شیخ فضل االله نوري در غرب این محله قرار دارد. از طرفی دسترسی به ضلع شمالی گیشا
از بزرگراه حکیم بسیار آسان است. در نتیجه اگر در ساعات پرتردد، قصد سفر به گیشا را نداشته باشید، میتوان گفت دسترسی اتوبانی
به این منطقه آسان است. لازم به ذکر است ایستگاه متروي تربیت مدرس در ضلع جنوبی گیشا واقع شده است که نزدیکترین راه

 
ارتباطی به سیستم حملونقل عمومی به شمار میرود. 

 
 

 
مراکز تجاري و تفریحی گیشا 

مجتمع تجاري گیشا از گذشته به عنوان یکی از معروفترین مراکز خرید تهران شناخته شده و به واسطه وسعت و جانمایی اش در کنار
کانال گیشا، همچنان یکی از جذابترین مناطق براي خرید به شمار میرود. از سوي دیگر، بازارچه گیشا که در خیابان پانزدهم این

 
محله قرارگرفته نیز، به عنوان یکی از قدیمیترین پاساژهاي تهران، در بین مردم محبوبیت خاصی دارد. 

اما یکی از نکات مهم این محله، وجود بوستان گفتگو است که وسعت و تنوع مسیرهاي آن، شرایط استفاده براي تمام سنین را فراهم
کرده. گفتنی است در شمال گیشا بزرگترین برج خاورمیانه، یعنی برج میلاد قرارگرفته است، که خود به عنوان جذابیتی براي ساکنین

 
این محله به شمار میرود. 

 
دلایلی که خرید آپارتمان در گیشا را جذاب میکند 

سطح اجتماعی مناسب، در کنار دسترسی آسان به فروشگاه ها، مراکز تجاري و رستوران ها که امروزه به عنوان پارامترهاي مهم
زندگی شهري براي مردم با اهمیت شده، در گیشا وجود دارد. از سوي دیگر این منطقه از قدیم داراي شاخصه هاي فوق بود و از همان
زمان، افرادي که درآمد نسبتا خوبی داشتند، به سراغ خرید یا اجاره آپارتمان در گیشا میرفتند. از این رو فعالان اصناف مختلف نیز با



 
فعالیت در این منطقه، باعث توسعه و تسهیل در دسترسی به کالا و خدمات مختلف شدند. 

شایان ذکر است اگر با نگاه سرمایه اي هم به خرید آپارتمان در گیشا نگاه کنیم، ورود به این منطقه با توجیه اقتصادي خوبی همراه
است. چرا که علاوه بر افزایش نزدیک به 600 درصدي قیمت ملک در این منطقه، که نرخی سرسام آور است، میتوان از مزایاي
دریافت اجاره بها نیز استفاده کرد. چرا که اجاره آپارتمان درگیشا به دلایل مذکور و قیمت کمتر نسبت به محله هاي اطرافش، تقاضاي
بسیاري دارد. همچنین می توانید با ابزار تبدیل رهن به اجاره اینپین به صورت آنلاین، محاسبات مرتبط به تبدیل رهن به اجاره یا

 
تبدیل اجاره به رهن خود را انجام بدید. 

در مجموع اگر قصد خرید یا اجاره ملک در گیشا یا هر نقطه دیگري از شهر را دارید، کافی است براي رسیدن به بهترین انتخاب، و
اطلاع از سایر ابزارهاي نوین و کاربردي سامانه اینپین، با وارد کردن واژه inpin" "در نوار ابزار موتور جستجوي دستگاه خود، وارد

این سامانه شده و یا از طریق فروشگاه هاي ارائه برنامه، اپلیکیشن اینپین را دریافت کنید.



53 درصد نیروهاي شرکت هاي نفت و گاز ایلام غیر بومی هستند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/07/08

شکراالله شیرخانی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان ایلام صبح امروز در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري
فارس در ایلام، گفت: استان ایلام داراي ظرفیت هاي
بزرگی براي رونق تولید و توسعه اشتغال زایی است؛ از
جمله این ظرفیت ها می توان به 4 درصد ذخایر نفت و 11

 
درصد ذخایر گاز کشور در استان ایلام اشاره کرد. 

وي افزود: علاوه بر ذخایر گاز و نفت، استان ایلام در بخش
معادن و کشاورزي نیز داراي ظرفیت هاي بزرگی است، اما متأسفانه 53 درصد نیروهاي پروژه هاي نفت و گاز استان ایلام غیر بومی

 
هستند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تصریح کرد: باوجود بیکاري بالا در شهرستان دهلران و داشتن نیروي مناسب، درصد بیشتر

 
نیروهاي مشغول به کار در این شهرستان غیر بومی هستند. 

شیرخانی افزود: 120 کارگر توسط شرکت هاي ال جی سی دهلران جذب شده که با وجود بیکاري بالاي شهرستان دهلران تنها 30

 
درصد از آن ها بومی بوده و 70 درصد از این کارگرها، غیر بومی هستند. 

وي ادامه داد: تعداد 100 نفر از جوانان دهلران در شهریور سال گذشته توسط مرکز آموزش فنی حرفه اي در حرفه هاي مختلفی

 
آموزش دیده اند که متاسفانه از این نیروهاي ماهر و آموزش دیده استفاده نشده است. 

 
شرکت هاي وابسته به وزارت نفت، حق استخدام افراد غیر بومی را ندارند 

 
مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی، گفت: مجموعه ها و شرکت هاي وابسته به وزارت نفت حق استخدام افراد غیربومی را ندارند. 

شیرخانی بیان کرد: ادارات و نمایندگی هاي این ادارات در تمام شهرستان ها به غیر از شهرستان بدره که در شهرستان دره شهر

 
مستقر است، درحال فعالیت هستند. 

این مسوول افزود: سه هزار و 295 شرکت و اتحادیه تعاونی در 14 رشته در استان فعالیت دارند که این تعاونی ها با عضویت 698

 
هزار و 85 نفر تشکیل و ثبت شده؛ اشتغال پیش بینی شده در این شرکت ها نزدیک به 26 هزار و427 نفر است. 



 
20درصد تعاونی هاي استان را زنان تشکیل می دهند 

شکراالله شیرخانی در ادامه بیان کرد: 20 درصد کل تعاونی هاي استان را که در مجموع 674 تعاونی هستند را زنان تشکیل می دهند

 
که فرصت اشتغال زایی بیش از پنج هزار و 400 نفر را دارا هستند. 

وي در پایان گفت: شرکت هاي نفت و گاز استان باید نیروهاي مورد نیاز خود را در جهت تامین نیروي ماهر را به اداره کل آموزش

 
فنی و حرفه اي اعلام کند تا فنی و حرفه اي ضمن اعلام آمادگی به آموزش این افراد بپردازد. 

انتهاي پیام/ 9708



داستان فسخ قرارداد خریداران بازار سینا چیست؟

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/07/08

بازار و پارکینگ سینا یکی از پروژه هاي بزرگ تجاري- اداري همدان بود که توسط سازمان عمران شهرداري در سال 86 آغاز به

 
ساخت کرد. 

با آغاز ساخت این مجتمع تجاري همدانی ها نسبت به اشتغال فرزندان و جوانان خود امیدوار شدند و تعداي از خانواده ها با امید

 
سرمایه گذاري براي فرزندانشان اقدام به پیش خرید واحدهاي تجاري این مجتمع کردند. 

خریداران در آن زمان حدود 50 درصد از مبلغ خرید را به صورت نقدي پرداخت کرده و به ازاي مابقی دو فقره چک به سازمان عمران
شهرداري تحویل دادند تا به مرور پیشرفت کار این چک ها وصول شود اما پس از آغاز به کار و پیشرفت اندکی، این پروژه متوقف شد.
در آبان سال 89 مسعود عسگریان، شهردار وقت همدان طی نامه اي به تعدادي از خریداران اعلام می کند به علت عدم پیشرفت
فیزیکی و در راستاي عدم تضییع حقوق مشتریان در صورت تأخیر در ساخت پروژه مذکور نسبت به جبران خسارت وارده طبق نظر
کارشناسی رسمی دادگستري به انتقال گیرندگان اقدام و در راستاي مساعی بیشتر با خریداران، چک هاي موضوع مندرج در ماده 4
که موعد آن در سال 88 می بوده، توسط عمران وصول نشده و شرایط وصول آن منوط به پیشرفت فیزیکی پروژه شده است.در آذر
سال 91 که استاندار وقت به همراه شهردار و خبرنگاران از پروژه بازار سینا بازدید داشت، شهردار وعده اتمام این پروژه را در سال 92
می دهد و می گوید: مرکز تجاري سینا داراي 165 واحد تجاري و 31 واحد اداري است که امیدواریم کار واحدهاي تجاري تا پایان

 
سال 92 به بهره برداري برسد. 

مسعود عسگریان با بیان اینکه این پروژه از سال 86 آغاز شده و به علت تملک زمین و وجود معارضان به طول انجامیده است، تصریح
می کند: سال هاي گذشته سه میلیارد تومان توسط سازمان عمران شهرداري هزینه شده و هم اکنون نیز چهار میلیارد تومان توسط

 
شهرداري در حال هزینه است. 

حال پس از گذشت 13 سال از عمر این پروژه سازمان عمران شهرداري همدان در اقدامی ناباورانه اقدام به فسخ قرارداد خریداران این
واحدها کرده و خریداران این واحدها که سرمایه شان 13 سال در این پروژه راکد مانده است، حیرت زده از این اقدام شهرداري

 
همچون مالباختگانی هستند که احساس می کنند تمام دارایی خود را از دست داده اند. 

یکی از خریداران واحدهاي بازار سینا در این باره به خبرنگار ایسنا می گوید: ما همان زمان چک ها را به سازمان عمران شهرداري

 
تحویل دادیم، این سازمان خود نسبت به وصول چک ها اقدام نکرده است. 

وي با بیان اینکه شهرداري در نامه اي به خریداران اعلام کرده که به علت عدم پیشرفت فیزیکی چک ها وصول نمی شود، ادامه می
دهد: من و خریداران دیگر در حساب هایمان پول بوده اما سازمان عمران شهرداري اصلاً به بانک مراجعه نکرده و نسبت به وصول
چک اقدام نکرده است.این خریدار ادامه می دهد: من به امید اینکه براي فرزند خود کسب و کاري راه بیندازم اقدام به پیش خرید

 
مغازه در بازار سینا کردم و پولی که در آن زمان پرداخت کردیم در حال حاضر ارزشی ندارد. 

یکی دیگر از خریداران که آپارتمان خود را در آن زمان فروخته و در بازار سینا واحد پیش خرید کرده است، نیز به خبرنگار ایسنا می
گوید: 60 درصد قیمت را پرداخت کردم و قرار بود آذرماه سال 89 تحویل بگیرم اما هنوز نه تنها واحدي که پیش خرید کردم، تحویل

 
نگرفتم بلکه شهرداري اعلام فسخ قرارداد کرده است. 

وي با بیان اینکه سازمان عمران شهرداري همدان قرارداد 40 نفر از خریداران را فسخ کرده است، ادامه می دهد: سازمان عمران
شهرداري به بهانه اینکه خریداران مابقی مبالغ را پرداخت نکرده اند، قراردادها را فسخ کرده است، در صورتی که چک هاي ما نزد

 
سازمان عمران شهرداري بوده و اگر پولی در حساب نبود چک ها برگشت می خورد. 



و اما حرف هاي سرپرست سازمان عمران و بازآفرینی فضاهاي شهري شهرداري همدان چیز دیگري است، او می گوید: فسخ قرارداد
مشمول افرادي است که در موعد مقرر به تعهدات خود عمل نکرده اند.احسان صباغی در پاسخ به اینکه گفته می شود شهرداري با
حدود 200 نفر از افرادي که واحدهاي بازار سینا را خریداري کردند، فسخ قرارداد کرده است، با تکذیب این موضوع ادامه می دهد:
شهرداري همدان کلاً 95 واحد را فروخته است و در کل به 100 واحد هم نمی رسد چراکه بقیه واحدها هنوز به فروش نرفته و براي

 
تعداد خیلی محدودي این اتفاق افتاده و اینگونه نیست که بخواهیم براي 200 نفر چنین تصمیمی بگیریم. 

وي تأکید می کند: هر یک از افرادي که این اتفاق برایشان افتاده می توانند به سازمان مراجعه کنند تا براساس ضوابط و مقررات و

 
قرارداد فی مابین سازمان عمران و خریداران اطلاعات کافی در اختیارشان قرار دهیم. 

معاون فنی و عمرانی شهرداري همدان هم در ادامه درباره فسخ قرارداد تعدادي از خریداران واحدهاي بازار سینا توسط شهرداري
اعلام می کند: در قرارداد آمده است اگر کسی به تعهدات خود عمل نکند شهرداري می تواند نسبت به انجام فسخ اقدام کند بنابراین

 
احتمالاً افرادي که قراردادشان فسخ شده، در موعد مقرر مبالغ خود را واریز نکردند. 

عزیزا... یوسفی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه این موضوع باید پیگیري حقوقی شود، تصریح می کند: اگر کسی مستندات و

 
مدارکی دارد می تواند پیگیري کند و تشخیص آن نیز با مقام قضایی است. 

وي در بخش دیگري از سخنانش درباره پروژه سخن می گوید: براي پروژه بازار سینا پیمانکار جدید گرفته شده است و تا پایان سال یا

 
نیمه اول سال آینده به بهره برداري می رسد. 

یوسفی متولی پروژه بازار سینا را سازمان عمران شهرداري می داند و ادامه می دهد:زمان و هزینه در اجراي پروژه هاي عمرانی از
اهمیت بالایی برخوردار است. در زمان اجراي این پروژه، تعهدات از سوي پیمانکار و سازمان عمران شهرداري عملی نشده و پروژه

 
مشمول زمان و افزایش قیمت شده است. 

وي خاطرنشان می کند: از دو ماه قبل پیمانکار این پروژه تغییر کرده و برنامه ریزي شده است تا سال آینده تکمیل شود و به بهره

 
برداري برسد ضمن اینکه بخشی از این واحدهاي تجاري براساس مزایده فروخته شده و تعدادي نیز در حال بهره برداري هستند. 

معاون فنی و عمرانی شهرداري همدان طی مراحل قضایی و حقوقی را از دلایل طولانی شدن پروژه بازار سینا می داند و اعلام می

 
کند: وقتی پروژه اي پیش نمی رود باید به فکر علاج باشیم. 

در حالی که مسئولان شهرداري همدان علت فسخ قراردادهاي مشتریان بازار سینا را عدم واریز وجوه در موعد مقرر اعلام می کنند،
یکی از خریداران نامه شهردار وقت مبنی بر اینکه به علت عدم پیشرفت فیزیکی چک ها وصول نمی شود، را به این خبرگزاري ارائه

کرده است.



ورود قاطعانه دستگاه قضا به معضل کارخانه هایی که پس از تملک از سوي

بانک، تعطیل می شوند

منبع: ریشهشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/07/08

«هیچ کدام از بانک هاي کشور حق ندارند کارگاه و یا کارخانه اي را که تملک کرده اند، تعطیل و یا نیمه تعطیل کنند»؛ این
تاکید مؤکد رییس دستگاه قضا در جلسه شوراي اداري استان فارس در خردادماه سال جاري بود؛ جایی که یکی از حاضران

در خصوص تملک واحد هاي تولیدي توسط بانک ها به عنوان طلب و خوابیدن تولید در ...

«هیچ کدام از بانک هاي کشور حق ندارند کارگاه و یا
کارخانه اي را که تملک کرده اند، تعطیل و یا نیمه تعطیل
کنند»؛ این تاکید مؤکد رییس دستگاه قضا در جلسه
شوراي اداري استان فارس در خردادماه سال جاري بود؛
جایی که یکی از حاضران در خصوص تملک واحد هاي
تولیدي توسط بانک ها به عنوان طلب و خوابیدن تولید در

 
آن واحدها پس از تملک توسط بانک ها گلایه کرد. 

پایگاه خبري ریشه: قوه قضاییه در راستاي حمایت از جهش تولید و تحقق عملیاتی شعار سال، اقدامات ویژه اي را انجام داده است؛

 
یکی از این اقدامات، حل مشکلات بنگاه هاي تولیدي تملک شده توسط بانک هاست.  

 
بانک ها حق تعطیل کردن کارخانه ها را ندارند 

«هیچ کدام از بانک هاي کشور حق ندارند کارگاه و یا کارخانه اي را که تملک کرده اند، تعطیل و یا نیمه تعطیل کنند»؛ این تاکید
مؤکد رییس دستگاه قضا در جلسه شوراي اداري استان فارس در خردادماه سال جاري بود؛ جایی که  یکی از حاضران در خصوص
تملک واحد هاي تولیدي توسط بانک ها به عنوان طلب و خوابیدن تولید در آن واحدها پس از تملک توسط بانک ها گلایه کرد و از
رییس قوه قضاییه شنید که « از یک سرمایه گذار و کارآفرین که تلاش می کند کارخانه اش نخوابد و کارگران اخراج نشوند و چراغ

 
واحد تولیدي روشن باشد، باید هم از نظر قانونی و هم از نظر پرداخت تسهیلات و اعتبارات بانکی و هم از نظر قضایی حمایت کرد». 

رییس قوه قضاییه در موضع گیري هاي دیگري نیز به معضل رکود تولید در بنگاه هاي تولیدي تملک شده توسط بانک ها اشاره کرده
است؛ از جمله آنکه ایشان دهم شهریور سال جاري در جلسه شوراي عالی قوه قضاییه، گفت: گزارشاتی که از استان ها به ما رسیده،
حاکی از آن است که برخی واحد هاي تولیدي که به دلیل بدهی توسط بانک ها تملک شده اند، به تعطیلی کشیده شده اند که این

 
خلاف وعده مدیران عامل بانک ها و تأکید مقام معظم رهبري است. 

 
بانک ها مکلف به تقویت توان تولید هستند 

آیت االله رییسی همچنین یازدهم مردادماه سال جاري نیز در دیدار مدیران عامل 12 بانک دولتی و نیمه دولتی و غیردولتی بر لزوم
فعال سازي واحد هاي تولیدي و کارخانه هاي تحت تملک بانک ها و بازگشت آن ها به چرخه تولید تأکید کرده و گفته بود: مقام



معظم رهبري تصریح فرمودند از زمانی که بانک ها یک کارگاه یا کارخانه را تملیک می کنند، باید با استفاده از همه امکانات خود به

 
تقویت توان تولید کشور کمک کنند. 

رییس قوه قضاییه بر همین اساس خطاب به مدیران عامل بانک ها متذکر شد که موظفند در این شرایط که دشمن تلاش می کند با
تهدید و تحریم و ایجاد محدودیت چرخه تولید کشور را متوقف کند، اجازه ندهند دشمن به هدف خود برسد و باید با همه توان و
ظرفیت از نظام تولید حمایت نموده و سیاست گذاري صحیح براي هدایت منابع بانک ها به سوي تولید و رونق اقتصاد ملی را در

 
دستور کار خود قرار دهند. 

 
مأموریت به سازمان بازرسی براي بررسی موضوع واحد هاي تولیدي تملک شده از سوي بانک ها 

در 29 شهریور سال جاري نیز حجت الاسلام والمسلمین درویشیان، رییس سازمان بازرسی کل کشور در دیدار اعضاي شوراي
هماهنگی بانک هاي دولتی و نیمه دولتی از مأموریت رییس دستگاه قضا به سازمان بازرسی کل کشور درخصوص بررسی موضوع واحد
هاي تولیدي تملک شده از سوي بانک ها خبر داد و با اشاره به فرآیند جمع آوري آمار و اطلاعات همه واحد هاي تولیدي تملک شده
توسط بانک ها، گفت: گفته می شود برخی واحد هاي تولیدي بعد از واگذاري و تملک بانک تعطیل شده اند و اگر در اختیار مالک
قبلی بود و یا اگر بانک مدیریت مجموعه را به مدیر قبلی می سپرد، این واحد تولیدي تعطیل نمی شد و این ذهنیت براي جامعه

 
ایجاد شده که مشکل در بانک هاست. 

 
2 هزار واحد تولیدي تعطیل شده 

طبق گفته سعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل کشور، دست کم 2 هزار واحد تولیدي تعطیل شده در شهرك هاي صنعتی کشور
وجود دارد که برخی از آنها به دلیل عجز در بازپرداخت تسهیلات، توسط بانک ها مصادره  و تملک شدند و حدود 90 درصد آن ها نیز

 
با بانک بر سر محاسبه سود و یا دریافت مرحله آخر تسهیلات به مشکل خورده اند. 

کارخانه نساجی سبلان در استان اردبیل یکی از آن واحدهاي تولیدي است که پس از تملک از سوي یکی از بانک ها به سبب عجز در
بازپرداخت تسهیلات، اکنون به شرایط نیمه تعطیلی کشیده شده است و فقط با 10 درصد ظرفیت خود کار می کند و بجاي 6 هزار

 
نیرو که قبل از تملک بانک داشت حالا فقط با 600 نفر به کار ادامه می دهد! 

 
ورود قاطعانه دستگاه قضایی به مشکلات کارخانه نساجی سبلان  

اما دستگاه قضایی در راستاي حمایت از جهش تولید و رفع موانع تولید به موضوع کارخانه نساجی سبلان ورود پیدا کرد. صبح روز
پنجشنبه سوم مهرماه، در جریان هفدهمین سفر استانی آیت االله رییسی و هیئت عالی قضایی، رییس دستگاه قضا وارد استان اردبیل

 
شد و در بدو ورود به این استان به صورت سرزده و از پیش اعلام نشده به بازدید از کارخانه نساجی سبلان پرداخت.  

رییس قوه قضاییه در جریان این بازدید، پاي حرف ها و درددل هاي مدیران و کارگران این کارخانه که به دلیل عدم پایبندي بانک به
تعهداتش به حالت نیمه تعطیل درآمده نشست و در جریان مشکلات و نیاز هاي این واحد تولیدي براي بازگشت به چرخه تولید و

 
افزایش بهره وري آن در سال «جهش تولید» قرار گرفت. 

 
قابل قبول نیست کارخانه اي که ظرفیت اشتغالزایی براي 6 هزار نفر دارد با 600 نفر کار کند 



آیت االله رییسی با ابراز امیدواري نسبت به رونق گرفتن صنعت نساجی در کشور تأکید کرد: رکود کارخانه نساجی سبلان که ظرفیت
اشتغالزایی براي 6 هزار نفر را دارد، اما به دلیل مشکلات مربوط به بخش خصوصی و بانک بخشی از آن تعطیل شده، براي ما رنج آور

 
است. 

رییس قوه قضاییه افزود: این که ببینیم مقام معظم رهبري همواره بر رونق تولید و جهش تولید تأکید دارند و جوانان ما هم آماده کار
و تلاش هستند، اما زمینه کار براي آن ها فراهم نیست و بخشی از یک واحد تولیدي عظیم تولیدي که می تواند هزاران نفر را مستقیم

 
و غیرمستقیم مشغول به کار کند، 9 سال خاك می خورد، واقعاً انسان را غصه دار می کند. 

آیت االله رییسی با ابراز تأسف از گزارش مدیریت کارخانه نساجی سبلان که اعلام کرد این کارخانه در حال حاضر با 600 نفر فعال
است، متذکر شد: این که یک کارخانه بزرگ که می تواند صادرکننده پارچه باشد، فقط با 10 درصد ظرفیت خود کار کند و هزاران

 
چرخ خیاطی خاموش باشد، قابل پذیرش نیست. 

رییس قوه قضاییه بر همین اساس به استاندار و رییس دادگستري استان اردبیل تأکید کرد که مدیریت این کارخانه را در رفع موانع و
مشکلاتش یاري دهند تا همه بخش هاي این واحد عظیم صنعتی با تمام ظرفیت به چرخه تولید بازگشته و در کوتاه ترین زمان

 
ممکن با جذب نیروي کار مورد نیاز خود، رونق دوباره پیدا کند. 

 
دستور رییس دستگاه قضا براي بررسی مجدد پرونده ورشکستگی و تملک کارخانه نساجی سبلان توسط بانک 

همچنین در پی نیمه تعطیل شدن کارخانه نساجی سبلان اردبیل به دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش پس از تملیک کارخانه و
طرح شکایت مدیران و کارگران این مجموعه عظیم تولیدي و صنعتی به دستگاه قضا، دادگستري استان خواستار اعمال ماده 477 و

 
بررسی مجدد پرونده ورشکستگی و تملک کارخانه شد که مورد موافقت رییس قوه قضاییه قرار گرفت. 

 
پیگیري راه اندازي مجدد کارخانه سبلان پارچه پیرو سفر اخیر آیت االله رییسی به اردبیل 

 
  

روز یکشنبه ششم مهرماه، بر اساس مصوبه رییس قوه قضاییه در سفر اخیرشان به اردبیل مبنی بر راه اندازي مجدد کارخانه سبلان
پارچه، اکبر بهنامجو استاندار اردبیل با دولت آبادي مدیرعامل بانک تجارت در تهران دیدار کرد. در جریان این دیدار، مدیر عامل بانک
تجارت، گفت: سرمایه بانک نزدیک 11 سال بود که متوقف مانده بود که با این کار بسیار خوب رییس قوه قضاییه این سرمایه به مدار
اشتغال و تولید بر می گردد و مقرر شد پس از ابلاغ رسمی رأي، مجدد قرار داد همکاري با حجازي نیا مالک سبلان پارچه منعقد و

 
قیمت ارز بر اساس مصوبه دولت و بانک مرکزي محاسبه شود. 

 
  

 
نمی گذاریم هیچ کارخانه اي تعطیل شود و تولیدکنندگان زمین بخورند 

 
  

آیت االله رییسی، ریاست دستگاه قضا در جریان جلسه روز گذشته شوراي عالی قوه قضاییه، رونق تولید و خدمات و حمایت از
تولیدکننده را همانند مبارزه با فساد از مأموریت هاي اصلی و مستمر دستگاه قضایی دانست و تاکید کرد: همکاران ما در بخش هاي

 
مختلف قضایی تلاش می کنند هیچ کارخانه اي تعطیل یا نیمه تعطیل نشود و هیچ تولیدکننده اي زمین نخورد. 

 
  

رییس قوه قضاییه بر این نکته نیز تاکید کرد که دشمن به دنبال توقف چرخه تولید و افزایش بیکاري و ایجاد یاس و ناامیدي در کشور



ماست و وظیفه ما در حوزه نظارت و قضاوت این است که با جلوگیري از توقف در چرخه تولید و حمایت از نیروي کار، دشمن را در

 
رسیدن به هدف پلید خود ناکام بگذاریم. 

 
منبع: خبرگزاري میزان 

انتهاي پیام



دلاّلان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند/ قیمت گذاري غیرواقعی

رغبتی براي کشاورز نمی گذارد

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/07/08

عضو کمیسیون کشارزي مجلس با انتقاد از اقدامات مخرب دلالان گفت: شاهد دپوي اجناس و کالاها در گمرکات و انبارها
براي گرانی بیشتر هستیم که بایستی سازمان هاي نظارتی و نهادهاي امنیتی و انتظامی اقدامات عاجل را در این زمینه انجام

دهند.

 
 

به گزارش دیار آفتاب؛ به نقل از خبرگزاري فارس ـ وحید ونایی: هم در دانشگاه و هم در حوزه تحصیل کرده و هم اکنون با 58 سال

 
سن نماینده مردم خمین در مجلس یازدهم است.  

 
علیرضا نظري عضو کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شوراي اسلامی است.  

او می گوید که 10 میلیارد دلار از منابع ارزي براي واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود
شیمیایی و ... در نظر گرفته شده است اما این سیاست هم اکنون حمایت از تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ با ارز

 
نیمایی است.  

این عضو کمیسیون کشاورزي همچنین اظهار می دارد که متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم زیادي
از دلارهاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي غیرمرتبط وارد

 
شده و یا کالاها در انباري ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و کالا بود. 

نظري می افزاید دولت با اتخاذ سیاستی غلط موجب شده که سم و کود شیمیایی از این به بعد با ارز نیمایی قیمت گذاري شود و
همین اقدام باعث شد که برخی سموم از کیسه اي 90 تا 110 هزار تومان در هر کیسه 50 کیلویی به 480 تا 520 هزار تومان برسد. 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت اظهار می دارد که طبق قانون دولت نمی تواند بیش از
سه ماه یک وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس معرفی
شد و او نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند، رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در
وزارت صمت درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و



 
موجب التهاب در بازار خواهد شد. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی می گوید که در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشارها مواجه
هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال
نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز

 
وزارت صمت بلاتکلیف باقی مانده و نمی دانم که این کم لطفی دولت به مردم چه زمان خاتمه می یابد. 

وي در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، درباره اقدام مجلس به منظور کاهش التهاب بازار مسکن اظهار داشت: مجلس
اقدام اولیه درباره این کار را با طرح دوفوریتی مالیات بر خانه هاي خالی انجام داد که در نهایت هم مورد تأیید مجلس قرار گرفت، ولی
شوراي نگهبان به این مصوبه ایراد گرفت که این ایرادات هم رفع شده و هم اکنون در فرایند نهایی ابلاغ به دولت به منظور اجرا قرار

 
دارد. 

 
500 هزار خانه از 2.5 میلیون خانه خالی کشور در تهران است 

وي افزود: قریب به 2 میلیون و 500 هزار تا 2 میلیون و 700 هزار خانه خالی در کشور برآورد شده است که بیش از 500 هزار واحد
در تهران و بیش از 2 میلیون واحد در سایر استان هاست که گام اولیه مجلس یازدهم براي عرضه خانه هاي خالی در چرخه نیاز

 
جامعه بوده است تا این اقدام بتواند در بازار مسکن تأثیرگذار بوده و موجب بازگشت آرامش به آن شود. 

 
 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: طرح بعدي مجلس یازدهم در باره ساماندهی مسکن با موضوع جهش
تولید و عرضه خانه است که در همین راستا همواره نشان داده ایم که یکی از محورهاي اصلی و دستور کارهاي صحن علنی مجلس و
کمیسیون هاي تخصصی رفع دغدغه مردم درباره مسکن است، لذا مجلس برنامه هاي مفصلی براي ساخت و افزایش عرضه و اعمال

 
قوانین نظارتی بر آن به منظور عدم احتکار و ساخت و ساز بیشتر را دارد. 

 
نهادهاي نظارتی نقش دلالی بنگاه هاي دولتی در افزایش قیمت خانه را بررسی کنند 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس با اصلاح یکی از مواد قانون مالیات بر خانه هاي خالی با جدیت به دنبال عدم احتکار مسکن و خروج
آن از زمره کالاهاي سرمایه اي است، هر چند که در این زمینه باید وزارت اقتصاد، وزارت راه، سازمان امور مالیاتی و سازمان ثبت

 
اسناد و املاك رسمی همراهی لازم را داشته باشند تا این قانون اجرایی شود اما نظارت مجلس هم بر این قانون بسیار مهم است. 



 
 

نماینده مردم خمین در مجلس در باره تأثیر دلالی ها در بنگاه هاي معاملات املاك و نقش مجلس در این باره گفت: این کار نیاز به
ورود مجلس و تصویب قانون ندارد و حتی مصوبه دولت را هم نمی خواهد، ولی سازمان هاي نظارتی باید اقدامات خود را در این زمینه

 
افزایش داده و آن را ارتقاء دهند. 

 
اولویت هاي کمیسیون ها با حضور قالیباف چکش کاري می شود 

وي افزود: مطلع شده ام به دلیل التهاب بازار مسکن، وزارت صمت دستورالعمل کمیسیون هاي معاملات در بنگاه ها را اصلاح کرده و
در همین راستا درصد کمیسیون مقرر شده که از فروشنده گرفته شود، لذا هیچ کس اجازه ندارد بیش از حد و حدود قانونی

 
کمیسیون بیشتري را دریافت کند. 

 
 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی درباره کم کردن حجم نقدینگی موجود در جامعه و استفاده از آن براي افزایش تولید
و اشتغال در کشور افزود: مجلس به دنبال آن است که هر کدام از کمیسیون هاي تخصصی 3 تا 4 اولویت اصلی کارهاي خود را در
بین همه نیازمندي هاي قابل بررسی احصا کند و در جلساتی که قالیباف رئیس آن است و همه رؤساي کمیسیون ها در آن حضور
دارند، موضوع را بررسی کرده و تصمیمات لازم در این باره اتخاذ می شود و بر همین اساس اولویت ها در آن نشست ها آنالیز و چکش

 
کاري می شود. 

 
تغییر ارز مرجع خرید سموم و کود باعث التهاب بازار کشاورزي شد 



نظري اضافه کرد: ساماندهی نرخ ارز، کاهش ارزش پول ملی، بازار بورس و بهبود وضعیت اقتصادي و افزایش تولید مسکن از اولویت

 
هاي کمیسیون اقتصادي مجلس است ولی قطعا دیگر کمیسیون ها هم اولویت هایی را در نظر گرفته و قرار است پیگیري کنند. 

 
 

وي در باره التهاب بازار گوشت سفید و قرمز، تخم مرغ و تأثیر نهاده هاي دامی بر قیمت آنها اظهار داشت: 10 میلیارد دلار از منابع
ارزي کشور براي واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود شیمیایی و ... در نظر گرفته ایم تا

 
مراکز تولیدي دام و طیور و گاو شیري و ... را پشتیبانی کند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: هم اکنون سیاست بر آن است که با ارز نیمایی بتوانیم از
تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ حمایت شود ولی عدم نظارت ها باعث شده که نهاده هاي دامی با چند برابر قیمت

 
عرضه شود و شاهد التهاب در بازار باشیم. 

 
 نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد درباره ارز یارانه اي 

وي خاطرنشان کرد: اختلاف ارز آزاد و نیمایی باعث التهاب در بازار گوشت سفید و تخم مرغ شده است ولی با این روند تولیدکننده
هم متضرر خواهد شد زیرا وقتی او مجبور است ذرت و کنجاله سویا را چند برابر خریداري کرده و یا داروهاي دام و طیور را با چند
100 درصد افزایش تهیه کند، قطعا او نمی تواند مرغ را با قیمت قبلی کیلویی 12 تا 13 هزار تومان عرضه کند و ناچار است با قیمت

 
تمام شده محصول را بفروشد. 



 
 

نظري تصریح کرد: نظر کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد کشاورزي آن است که باید ارز یارانه اي و حمایت هاي دولت حذف شود و
اگر بناست که قوه مجریه خدمات و حمایت هاي خود را از کالاهاي اساسی که مورد نیاز همه مردم است ادامه دهد، بایستی این یارانه

 
یا مستقیما به دست تولید کننده برسد و یا مصرف کننده. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: اگر قرار است این حمایت به دست تولیدکننده برسد او می بایست به

 
میزان گوشتی که تحویل کشتارگاه می دهد از حمایت هاي دولتی بهره مند شود. 

 
یارانه باید به تولید کننده برسد یا مصرف کننده 

وي در همین راستا درباره مشمولان این طرح گفت: تولیدکنندگان مرغ، لبنیات و تخم مرغ مشمولان این طرح هستند و آنها می
توانند یارانه بگیرند تا قیمت ها براي عرضه در بازار کمتر شود، ضمن این که پیشنهاد بعدي این است که یارانه مستقیما به مصرف

 
کننده تعلیق گیرد و به همین دلیل سرانه مصرف گوشت و لبنیات هر فرد مشخص شده و به او پرداخت خواهد شد. 

 
 

نظري گفت: نمی توان به دلیل ترس از سوءاستفاده از عده قلیلی در کشور یک کار مثبت و ارزنده که موجب منفعت عمومی جامعه
است را انجام نداد، بلکه باید با افزایش نظارت ها و رصد ها، سوءاستفاده ها را به حداقل برسانیم که در این امور می توان با در نظر

 
گرفتن سامانه هاي مرتبط با شفافیت حداکثري اقدامات را پیش برد و کاري کرد که همه چیز در معرض رؤیت بازرسان قرار گیرد. 



 
دپوي اجناس و کالا در انبارها براي گرانی بیشتر 

وي با اشاره به اجراي سهمیه بندي بنزین و پرداخت یارانه که در طول سال هاي گذشته مستمراً انجام می شود، اضافه کرد: سهمیه
بنزین به مالکان خودروها و یارانه به سرپرست خانوار داده می شود که در همین راستا افراد شماره حساب بانکی خود را اعلام کرده و

 
در شب و یا روز خاصی شارژ می شود. 

 
 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم
زیادي از دلارهاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي غیرمرتبط

 
وارد شده و یا کالاها در انباري ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و کالا بود. 

 
باید جلوي آسیب و فساد و سوءاستفاده را بگیریم 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در طول سالیان گذشته حمایت هاي دولتی باعث شده که اجناس و
کالاهاي یارانه اي با آن قیمتی که بایستی به دست مصرف کننده برسد، نرسیده است، اما می توانیم با استفاده از ابزارهاي مختلف این
حمایت یارانه اي را به دست تولیدکننده و یا به دست مصرف کننده برسانیم که آسیب کمتري داشته و به صلاح عموم جامعه نزدیک

 
تر است. 

وي افزود: زمینه آسیب و فساد و سوءاستفاده ممکن است در خیلی از جاها دیده شود اما قطعا رانت هاي میلیارد ي و مسیرهاي

 
غیرقابل کنترل را با اجراي این پیشنهاد شاهد نخواهیم بود. 

نظري گفت: با اجراي این پیشنهاد که نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و نظر وزیر جهاد کشاورزي است دیگر شاهد نوسان در قیمت

 
گوشت سفید و قرمز و تخم مرغ و لبنیات نخواهیم بود. 

 
باید دلالی در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را بگیریم 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در حال حاضر انحصار در واردات نهاده هاي دامی و کشاورزي را شاهد
هستیم که توانسته مشکلاتی را ایجاد کند، ولی اگر نظارت لازم را با استفاده از ابزار رصدکننده عملیاتی کنیم و حمایت از تولیدکننده
و یا مصرف کننده اعمال شود دامدار و کشاورز می تواند نیازهاي خود را از واردکننده اي که ارزان تر بفروشد تهیه کرده و قیمت ها در



 
بازار التهابی نخواهد داشت. 

 
 

 
وي افزود: باید تلاش کنیم که دلالی و واسطه گري موجود در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را از بین ببریم. 

نظري در باره افزایش 500 تا 700 درصدي قیمت سموم و کود کشاورزي گفت: دولت اعلام کرده که توزیع کود فسفات که وارداتی

 
هم هست از این به بعد با ارز نیمایی صورت می گیرد که قیمت آن بین 480 تا 520 هزار تومان به ازاي هر کیسه 50 کیلویی است. 

 
سم 90 هزاري به 520 هزار تومان رسیده 

وي درباره این تأثیر افزایش قیمت سموم وکود کشاورزي بر افزایش هزینه هاي تولید گفت: این کار موجب افزایش هزینه هاي کشاورز
می شود، اما بایستی با رصد و نظارت بر توزیع این سموم و کودها تلاش کنیم که به مصرف کننده نهایی رسیده و واسطه گران و

 
دلالان موجب افزایش بیشتر قیمت شوند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: تولیدکننده محصولات کشاورزي که هم اکنون با افزایش قیمت و هزینه
هاي تولید مواجه شده است چه باید بکند؟؛ این در حالی است که قوه مجریه باید در زمینه قیمت گذاري رعایت حال کشاورز را بیش

 
از این داشته باشد، زیرا هر کیسه کود پیش از این 90 تا 110 هزار تومان بوده که به 480 تا 520 هزار تومان رسیده است. 

نظري خاطرنشان کرد: وقتی شاهد افزایش قیمت کود و سموم کشاورزي هستیم دولت باید این قیمت ها و افزایش هزینه را در قیمت

 
گذاري خرید تضمینی در نظر بگیرد. 

 
 قیمت گذاري غیر واقعی، رغبتی براي کشاورز نمی گذارد 

وي تصریح کرد: بحث جدي بین کمیسیون کشاورزي با وزارت جهاد کشاورزي و شوراي اقتصاد هم اکنون مطرح است که باید افزایش
هزینه براي کشاورزان که به واسطه تغییر ارز مرجع از 4200 تومان به ارز نیمایی اعمال شده را در قیمت گذاري نهایی خرید تضمینی

 
محصولات کشاورزي در نظر بگیرند. 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی گفت: اگر قیمت گذاري واقع بینانه باشد کشاورز براي کشت و عرضه بیشتر راغب شده



و می داند که قیمت خرید تضمینی افزایش پیدا کرده و در نتیجه درآمد بیشتري به دست خواهد آورد که در آن صورت است که به

 
تولید پایدار خواهیم رسید. 

 
نظري اضافه کرد: دولت خیلی از قیمت هاي خرید تضمینی محصولات کشاورزي را اعلام نکرده است. 

 
کم لطفی دولت به مردم در تاخیر 130 روزه تعیین وزیر صمت 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت گفت: طبق قانون دولت نمی تواند بیش از سه ماه یک
وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس معرفی شد و او
نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند. رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در وزارت صمت
درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و موجب التهاب در

 
بازار شد. 

 
 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشارها مواجه
هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال
نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز وزارت

 
صمت بلاتکلیف باقی ماند. 

 
لزوم حداکثر استفاده از ابزارهاي نظارتی مجلس 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس باید از ابزارهاي نظارتی که در قانون اساسی وجود دارد استفاده کرده و دولت را ملزم به پاسخگویی در
شرایطی که مردم درگیر گرانی و بی ثباتی در بازار بوده و با قیمت هاي لحظه اي دست و پنجه نرم می کنند، کند. این درحالی است

 
که رهبر معظم انقلاب تأکید بر استفاده از ابزارهاي نظارتی مجلس دارند که بایستی به موقع و به درستی از آن بهره بگیریم. 

انتهاي پیام/



بیگی: خصوصی سازي غیراصولی؛ سناریویی براي محروم کردن ایران از

صنایع / ظرفیت ماشین سازي تبریز براي تولید ماشین آلات غنی سازي!

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/07/08

نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: واگذاري کارخانه هاي بزرگ مثل ماشین سازي تبریز سناریویی کامل بود براي اینکه
جمهوري اسلامی را از یکسري صنایع ملزم محروم کنند و نمی توان گفت تصادفی است.

 
 

به گزارش دیار آفتاب؛ به نقل از گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، مهدیه حسینی نسب، کارخانه ماشین سازي تبریز با هدف تولید در
حوزه هاي مختلف صنایع بویژه محصولات پایه و استراتژیک صنعتی راه اندازي شد. این شرکت از ابتداي تأسیس زیر نظر سازمان
گسترش و نوسازي صنایع ایران فعالیتش را شروع و از سال 1383 در راستاي اصل 44 قانون اساسی در لیست شرکت هاي مشمول
واگذاري قرار گرفت و طی چندین مرحله متوالی مورد ارزیابی سازمان خصوصی سازي قرار گرفت و به دنبال آن، طی مراحل متعدد

 
در دهه اخیر از طریق جراید، جهت مزایده آگهی داده شد. 

 
بیشتر بخوانید: 

پیگیري دانشجویان تبریزي به ثمر نشست / «مش قربانعلی» از مالکیت ماشین سازي خلع شد! گام رو به جلوي بعدي براي ماشین
سازي تبریز / خلع ید مالک به اتهام اخلال در نظام ارزي! بازگشت به ایدرو؛ ماحصل تلاش چند ساله دانشجویان تبریزي براي حل
مشکلات ماشین سازي پایانی بر پرونده پرماجراي مش قربانعلی / از خصوصی سازي ماشین سازي تبریز تا واگذاري به ایدرو بازگشت
سهام کارخانه ماشین سازي تبریز به ایدرو با تلاش دانشجویان تبریزي پرونده قضایی دانشجویان مطالبه گر تبریز مسکوت شد چرا
دانشجویان به ماجراي خصوصی سازي ماشین سازي تبریز ورود کردند؟ / مجموعه خوشنامی که به اخلالگر اقتصادي واگذار شد!
محکومیت قضایی مانع راه دانشجوي عدالت طلب نخواهد شد خصوصی سازي در واگذاري ماشین سازي 11 بار ناموفق عمل کرده

 
است! قوه قضائیه و مجمع تشخیص بر روند سازمان خصوصی سازي نظارت ندارند 

نگاهی به خریداران ماشین سازي نشان می دهد که در شروط خصوصی سازي کارخانه شرطی با عنوان اهلیت و سنخیت وجود
نداشت و این مسئله باعث شد که هر کسی از هر صنفی و بدون هیچگونه تخصصی ادعاي خریداري کارخانه را داشته باشد. واگذاري
غیر اصولی کارخانه ماشین سازي تبریز به مش قربانعلی و عدم موفقیت وي در اداره آن و مشکلات ایجاد شده و در نهایت لغو
واگذاري کارخانه و بازگشت آن به ایمیدرو، باعث شد تا در گفتگویی با علیرضا بیگی، نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو به بررسی

 
وضعیت کارخانه بپردازیم که مشروح این گفتگو را در ادامه می خوانید: 



 
دانشجو: واگذاري ماشین سازي تبریز به بخش خصوصی چگونه صورت گرفت؟ 

واگذاري هپکوي اراك، کشت مغان، ماشین سازي تبریز، آلومینیوم هرمزگان یک سناریوي کامل بود براي اینکه جمهوري اسلامی

 
ایران را از یکسري صنایع ملزم محروم کند و نمی توان گفت همه آنچه که اتفاق افتاده تصادفی بوده است. 

 
واگذاري ها با دسیسه و توطئه چینی اتفاق افتاده است 

در مورد ماشین سازي تبریز اگر به اسناد مراجعه کنیم، میبینیم در انها بیان شده که این کارخانه از جمله ظرفیت هاي قابل توجه
جمهوري اسلامی ایران براي دستیابی به فناوري هسته اي و تولید ماشین آلات غنی ساز است. وقتی ارزیابی می کنند که جمهوري
اسلامی داراي چه ظرفیت هایی است به کارخانه ماشین سازي تبریز به صورت خاص اشاره می شود؛ پس می توان گفت که گزیده

 
شده در مورد ماشین سازي تبریز عمل کردند. 

این گونه واگذاري ها با یکسري دسیسه و توطئه چینی اتفاق افتاده؛ در مورد کشت صنعت مغان به یک نحوي و در مورد ماشین

 
سازي به گونه دیگر. 

در مورد ماشین سازي، براي اینکه خودشان را از رعایت مقررات مربوط به اجراي اصل 44 قانون اساسی معاف کنند تا نگاه به این
نباشد که خریدار باید اهلیت داشته باشد و قیمت باید با کارشناسی صورت بگیرد، سازمان خصوصی سازي این دو محدودیت که عامل
بازدارنده بوده به زعم خود برطرف کرد و ماشین سازي تبریز را بابت مطالبات صندوق بازنشستگی فولاد به این صندوق واگذار می

 
کند. 

به گفته مدیران صندوق، این واگذاري صوري است و قرار بر این شده مدیران ماشین سازي را نزد خزانه گرو بگذارند و بابت آن از
خزانه پول دریافت کنند و مشکلات در مورد مستمري بازنشستگان را رفع و رجوع کنند. یعنی به سازمان خصوصی سازي این اختیار
داده شده که از جانب صندوق بازنشستگی فولاد، ماشین سازي را بفروشند و همین دسیسه سال 95 باعث شد ماشین سازي تبریز به

 
شخصی به نام مش قربانعلی فروخته شود. 

 
 

دانشجو: با توجه به تحصیلات مش قربانعلی می شد پیش بینی کرد که او صلاحیت مدیریت کارخانه را ندارد، به عنوان نماینده

 
مجلس چه کار کردید؟ 

با شناختی که ما از این شخص داشتیم براي ما خیلی عجیب بود که آدمی با این چنین سواد کمی صاحب ماشین سازي تبریز شود. با
بررسی هایی که در این زمینه انجام دادیم متوجه شدیم مش قربانعلی قریب به 500 میلیون دلار ارز دریافت کرده، که در جریان
محاکمه و اعترافات خود در دادگاه، گفته بود 500 میلیون دلار به او داده بودند که با آن ورق فولادي تهیه کند، ولی چون تحریم

 
شدیم نتوانست وارد کند و این پول را نقد کرده و از سود حاصل یک بخشی از آن ماشین سازي تبریز را خریداري کرد. 

کسی که سواد خواندن و نوشتن ندارد چه طور می تواند 500 میلیون دلار ارز دولتی بگیرد؟ اما با محاکمه مش قربانعلی، به او فرصت
دادند تا 500 میلیون دلار را ظرف یک هفته تحویل دادگاه بدهد . بعد از محاکمه، مش قربانعلی را به 30 سال حبس و برگرداندن



 
مال یغما رفته محکوم کردند. 

 
 

 
کد ویدیو 

 
دانلود 

از جهت حقوقی ما شکایت کرده بودیم که این شخص (مش قربانعلی) اهلیت ندارد و واگذاري کارخانه به وي خلاف قانون است. از
طرف دیگر وي اخلالگر ارزي بوده و نتوانسته تعهداتی که در مورد خرید ماشین سازي را متعهد شده محقق کند، براي همین این

 
واگذاري به مش قربانعلی فسخ شد. 

سازمان خصوصی سازي براي ننگی که دامن گیر آن شده بود و می خواست خود را خلاص کند، ماشین سازي تبریز را دوباره به
صندوق فولاد بازنشستگی اعاده کرد! در حالی که با توجه به مکاتباتی که سال 95 با صندوق فولاد داشتیم، از آن ها خواستیم که
برنامه خود را براي آینده صنعت ماشین سازي تبریز اعلام کنند که مدیرعامل صندوق بازنشستگی رسما به ما نوشت اساسا این

 
واگذاري صوري بوده است و براي این واحد هیچ برنامه اي نداریم! 

 
دانشجو: بازگشت به صندوق فولاد بازنشستگی اوضاع کارخانه را بهتر کرد؟ 

با توجه به طراحی که درون دولت صورت گرفته بود ، ماشین سازي را به صندوق اعاده و براي آن تیم مدیریتی انتخاب کردند (همان
مدیرانی که هنوز هستند) . سازمان خصوصی سازي با توجه به وکالتی که از جانب صندوق فولاد بازنشستگی به آن داده شده بود،
ماشین سازي تبریز را به مش قربانعلی واگذار کرده و این حق را براي خود متصور بود که از صندوق فولاد خلع ید کند و ماشین
سازي تبریز را به ایدرو عودت بدهد، در این راستا دولت و هیئت وزیران تصویب کردند که این اعاده صورت بگیرد و مطالبه صندوق

 
فولاد را از جاي دیگر تامین کردند. 

 
 

از آنجایی که قیمت ها افزایش پیدا کرده بود، صندوق فولاد به ملک هاي ماشین سازي طمع داشت. از جمله ملک «ائل گلی». با
وجود اینکه هیئت وزیران تصویب کرده بود سازمان خصوصی سازي ماشین سازي را از صندوق بازنشستگی هم خلع ید کند، صندوق

 
بازنشستگی فولاد تمکین نکرد. 



حدود دو ماه پیش هیئت عامل در ماشین سازي تبریز مستقر شد و اعلام آمادگی کرد که مال خود را در دست بگیرد و از انتقال

 
شرکت به ایدرو ممانعت کند. 

اینکه ماشین سازي تبریز 30 میلیارد تومان به تامین اجتماعی بدهکار است و تا آن بدهی را پرداخت نکند سهام توقیف است، صرفا

 
فرصت و زمانی براي صندوق بازنشستگی فولاد بود تا بتواند شکایت خود را در هیئت داوري مطرح کند و براي خود راي بگیرد. 

به این ترتیب این زمان را وزارت کار و رفاه اجتماعی براي صندوق فولاد فراهم می کرد؛ که با پیگیري هاي انجام شده راي به نفع

 
ایدرو صادر شد و حقی از این جهت متوجه صندوق بازنشستگی فولاد نیست. 

 
 

 
کد ویدیو 

 
دانلود 

 
فیلم اصلی 

 
دانشجو: اساسا بعد از بازگشت صنایعی که واگذاري غیراصولی داشتند به دولت، چه برنامه اي براي احیاي آن ها وجود دارد؟ 

ما با یک مشکل سابقه دار مواجه هستیم! اصولا در تمام خلع ید ها که اتفاق می افتد دولت تمایلی به تمکین به آنچه که به آن
برگشت داده شده را ندارد و این مورد را در ماشین سازي تبریز و هپکوي اراك هم می بینیم؛ که این اعاده تحت فشار صورت گرفته و

 
دولت برنامه اي براي احیاي واحد هاي صنعتی ندارد. 

در صورتی که من به عنوان نماینده مردم تبریز ناچار شدم علیه دولت شکایت کنم که در تملک اموال عمومی و سهل انگاري می کند

 
و علیه صندوق بازنشستگی هم شکایت کردیم که اموال عمومی را غصب کردید که این پرونده در دادگستري تبریز مطرح است. 

 
مدیران صندوق فولاد در ماشین سازي تبریز جولان می دهند! 

با وجود این شکایت ها ایدرو در تملک حق مردم و همان ماشین سازي تبریز سهل انگاري کرده و صندوق بازنشستگی فولاد هم

 
غصب اموال عمومی انجام داده است.  



با وجود اینکه راي صریح هیئت داوري صادر شده، اما مدیران صندوق فولاد در ماشین سازي تبریز جولان می دهند. جالب این است

 
که از دولت اراده اي بر اینکه این راي را جامه عمل بپوشاند دیده نمی شود. 

 
 دانشجو: از برنامه هاي ایدرو براي واگذاري ماشین سازي خبر دارید؟ 

ایدرو در حال بهانه آوردن بود که اگر بخواهد در اینجا تملک کند ، بودجه اي براي نوسازي و بهسازي ندارد و سرانجام حدود چهار ماه
پیش ، سازمان خصوصی سازي به ایدرو نامه نوشت که آیا براي تملک ماشین سازي تبریز مشکلی ندارید؟ و چون مالک ماشین سازي
تبریز شناخته شده است و اموال ماشین سازي تبریز می تواند به عنوان پشتوانه توسعه ماشین سازي قرار بگیرد، با این نامه ، این بهانه

 
هم از بین رفت. 

واگذاري ماشین سازي به شصتا خلاف قانون است در هفته گذشته در هیئت داوري راي صریح صادر شد و دیگر بهانه اي براي ایدرو

 
وجود نداشت و وقتی راي صادر شد ، جریانی به راه افتاد که ماشین سازي تبریز را به شصتا واگذار کند. 

شصتا با صندوق فولاد براي ما هیچ تفاوتی ندارد و این جریان از مجرایی پشتیبانی می شود. واگذاري به شصتا خلاف قانون است. در
تبصره چهار ماده ششم قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 واگذاري بنگاه ها و شرکت هاي دولتی از بابت تسویه و تقاتر دیون به

 
نهاد هاي عمومی و غیردولتی و شرکت هاي وابسته به بانک ها ممنوع است. 

 
 

 
کد ویدیو 

 
دانلود 

 
فیلم اصلی 

متاسفانه مشکلی که با تمام وجود فکر می کنیم فقدان اراده دولت است؛ از این بابت بلاتکلیفی در صنعت ها مانند صنعت کشت
مغان، ماشین سازي تبریز وجود دارد. متاسفانه دولت این ادعا را قبول ندارد و به این صنایع مانند بچه سر راهی نگاه می کند و به

 
عهده گرفتن این صنایع براي دولت ایجاد هزینه می کند. 

 
کاهش40 درصدي تولیدات کارخانه ماشین سازي تبریز 



تولیدات کارخانه ماشین سازي تبریز نسبت به سال 95 حدود 35 الی 40 درصد کاهش پیدا کرده است و در حال حاضر بیش از 700
کارگر در کارخانه مشغول به فعالیت هستند . در حالیکه صنعت ماشین سازي نیاز به بهسازي و نوسازي دارد و مشکل اصلی ما فقدان

 
اراده است. 

 
دانشجو: راهکار شما براي به رونق انداختن ماشین سازي تبریز چیست؟ 

به نظر من ایدرو باید مسئولیت کارخانه ماشین سازي تبریز را به عهده بگیرد . صنعت ماشین سازي در بورس ارائه شود و ایدرو سهام

 
ممتاز داشته باشد ، چرا که با وجود واگذاري صنعت به مردم این ماشین سازي تبریز اداره می شود. 

 
 

 
کد ویدیو 

 
دانلود 

 
فیلم اصلی 

در اصل 44 در مورد صنایعی که براي آن جایگزین نداریم ، تعریف شده که این صنایع واگذار شود. متاسفانه دولت این کار را کرده

 
است؛ و تا زمانی که مشابه این صنعت را ایجاد نکردیم حق واگذاري نمونه منحصربفرد این صنعت را نداریم. 

با بحران اقتصادي که دولت با آن مواجه است، باید این صنعت در بازار سرمایه عرضه شود. سهامداران می توانند ماشین سازي تبریز را
اداره کنند و به این ترتیب کشف قیمت اتفاق خواهد افتاد و ابهاماتی که در واگذاري وجود دارد از بین می رود. صحبت ما این است

 
که «اداره ماشین سازي تبریز را به مردم بدهید». 

 
دانشجو: شما معتقدید کدامیک از اصول واگذاري کارخانه ماشین سازي رعایت شده است؟ 

متاسفانه هیچ کدام . چیزي که بیشتر مشهود بوده است، فرار از قانون، فقدان شفافیت، خصوصی خواري ضعف هاي خصوصی خواري
است. در واگذاري صنعت به خصوصی سازي کسانی پشت پرده هستند و این ایراد به دستگاه هاي نظارتی ما است که با وجود دستگاه

 
هاي نظارتی نباید چنین اتفاقاتی رخ دهد. 

 
صنایعی که در آذربایجان به خاطر خصوصی سازي نادرست لطعه خوردند! 



در استان صنعت هایی مانند ریخته گري، بلورسازي و ... زیر مجموعه ماشین سازي تبریز بودند که با خصوصی سازي از این صنعت
جدا شدند. ابلاغ سیاست هاي کلی مقام معظم رهبري بند (ه) اشاره به این دارد که «خصوصی سازي باید به گونه اي صورت بگیرد که
منجر به انحصار نگردد» وقتی می گویم منجر به انحصار نگردد یعنی اگر چیزي انحصاري نباشد، از طریق اولی قابل خصوصی سازي

 
نیست. این نکته بسیار مهمی است که در بسیاري از موارد در خصوصی سازي رعایت نشده است. 

 قانون اجراي سیاست هاي کلی 44 که با توجه به منویات مقام معظم رهبري ابلاغ شده، در خصوصی سازي به هیچ عنوان در نظر
گرفته نشده است و به همین خاطر است که بیش از 90 درصد پروژ هاي خصوصی سازي بنا به گفته معاون هیئت عامل خانم فرخ
عالی پور با شکست مواجه شده است. با دستگیري رئیس سابق سازمان خصوصی سازي ما منتظر هستیم جعبه اصرار واگذاري ها

 
مشخص شود و این به عهده دستگاه هاي نظارتی و قضایی است. 

 
 

 
دانشجو: خصوصی سازي ماشین سازي در دیگر بخش هاي استان هم تاثیر داشت؟ 

در استان چندین دانشگاه اعظم وجود دارد؛ دانشگاه تبریز، دانشگاه صنعتی سهند آزاد و ... اینها دانشگاه هاي فنی استان هستند که
خروجیانها فارغ التحصیلانی است که در رشته فنی صاحب علم و دانش هستند . علم و دانش این دانشجویان فارغ التحصیل در جا
هایی مثل ماشین سازي تبریز باید ظهور پیدا کند. وقتی این صنعت وجود نداشته باشد فارغ التحصیلان چه کار باید انجام دهند. قطعا
آنها باید در رشته هاي غیرمرتبط فعالیت کنند و یا از استان مهاجرت کنند که این ظلم بزرگی است به مردم و در این حالت صنعت
به جاي اینکه توسعه پیدا کند روز به روز کوچک تر شده است و دستخوش بعضی از معاملات انجام گرفته است که سودي براي استان

 
و کشور نداشته است. 

صنعت ماشین سازي یعنی صنعت مادر اشتغال. ماشین هایی که تولید می کند باعث رونق تولید در بخش هاي مختلف است . وقتی
این صنعت ماشین مورد نیاز تولید نکند، مجبور هستیم از خارج از کشور وارد کنیم و منجر به خروج ارز از کشور می شود. در بسیاري
از واحد ها نیاز به ماشین هایی است که قبلا در ماشین سازي تولید می شد که دیگر این اتفاق نمی افتد و این زمینه را براي وابستگی

 
ما به خارج از کشور بیشتر می کند. 

محصولات ماشین سازي تبریز در تمام صنایع کشور کارایی دارد، به خصوص صنایع دفاعی، انرژي هسته اي، صنایع پتروشیمی و
خودروسازي . اضافه بر آن کلیه کارگاه هاي خصوصی و غیرخصوصی نیاز به محصولات ماشین سازي تبریز دارد. ماشین سازي تبریز
تنها سازنده ماشین هاي ابزاري در کشور است. مقادیر زیادي از تورم تولید کننده در حوزه صنعت ماشین سازي ناشی از عدم کفایت و

مدیریت نادرست در واگذاري خلاف قانون به شخص یا نهاد هایی بوده است که توانایی این کار را نداشته اند.



عیار پایین و رگه اي بودن؛ عامل تعطیلی معادن مس زنجان

منبع: ایسناشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/07/08

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان گفت: رگه اي بودن، عیار پایین و عدم اکتشاف کامل عامل تعطیلی
معادن مس زنجان است.

ناصر فغفوري در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در حال
حاضر 20 معدن مس در استان زنجان وجود دارد که
استخراج اسمی این معادن 220 هزار تن و ذخیره قطعی
آن ها 240 هزار تن است. همچنین میزان سرمایه گذاري

 
صورت گرفته در این حوزه 81 هزار میلیون ریال است. 

وي افزود: همچنین بخشی از معادن مس استان به دلیل
رگه اي بودن، عیار پایین و عدم اکتشاف کامل تعطیل
است. معادن مس استان بیش از هر چیز نیاز به یک
سرمایه گذاري در حوزه اکتشاف به صورت سیستماتیک و

 
انجام حفاري عمیق است تا بر اساس آن در خصوص سرمایه گذاري در استخراج و فرآوري تصمیم گیري شود. 

این مسئول در رابطه با اشتغال زایی صورت گرفته در این زمینه، ادامه داد: اشتغال زایی ایجاد شده در این معادن 115 نفر است ولی

 
استفاده کامل از پتانسیل ها می تواند ظرفیت اشتغال در حوزه معدن به خصوص معادن مس را افزایش دهد. 

فغفوري تصریح کرد: طی سه ماهه اول امسال، 13 معدن غیرفعال در استان زنجان احیا و به چرخه اقتصادي استان بازگشت. در

 
راستاي اجراي سیاست دولت مبنی بر فعال سازي معادن و صنایع غیرفعال، 13 معدن غیرفعال و قابل توسعه در استان احیا شد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان، یادآور شد: در این راستا سازمان صمت استان، اقدام به رصد مشکلات معادن
کرده و پس از بررسی توجیه اقتصادي معادن و قابلیت توسعه آن ها، با ارائه راهکارهایی از جمله ورود سرمایه گذار جدید به معدن،

 
بازاریابی هاي جدید و رفع مشکل معارضان نسبت به فعال سازي این معادن اقدام کرد. 

وي خاطرنشان کرد: در حال حاضر در حوزه معدن، قریب به 70 معدن غیرفعال داریم که برخی از آن ها توجیه اقتصادي ندارد و حال،

 
وزارتخانه باید به سمت ایجاد معادن با وسعت بالا حرکت کند تا فرد بتواند اکتشافات جدیدي انجام دهد. 

انتهاي پیام



اتصال به بازار کار مهمترین فاز اجرایی طرح ملی مشاغل خانگی

منبع: ایسناشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/07/08

رئیس جهاددانشگاهی واحد همدان گفت: مهمترین فاز اجرایی در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، اتصال به بازار است که
همین فاز دلیل تفاوت این طرح با پروژه هاي مشابه است.

علی کلانترنیا در دیدار با رئیس دانشگاه پیام نور استان همدان، اظهار کرد: طرح مشاغل خانگی با کارفرمایی وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی و اجراي جهاددانشگاهی در 31 استان در کشور در حال برگزاري است که هم اکنون این طرح در مرحله ثبت نام از

 
متقاضیان قرار دارد. 

وي ادامه داد: با توجه به ظرفیت هاي استان و شرایط بومی، فعالیت هایی در زمینه صنایع دستی، کشاورزي و گردشگري در حال

 
انجام است که این موضوع نیاز به ساماندهی دارد. 

کلانترنیا با بیان اینکه در این طرح 54 هزار نفر در کل کشور ساماندهی و توانمندسازي می شوند، تصریح کرد: سهم استان همدان در

 
این طرح 2100 نفر است که در سه فاز نیازسنجی و ظرفیت سنجی، توانمندسازي و در نهایت اتصال به بازار اجرایی می شود. 

وي با اشاره به اینکه جهاددانشگاهی پیش تر این طرح را در تعداد کمتر براي زنان سرپرست خانوار اجرایی کرده است، بیان کرد: در
طرح مشاغل خانگی زنان سرپرست خانوار 160 نفر در رشته هایی چون چرم دوزي و فرشبافی توانمندسازي شده و به بازار وصل

 
شدند تا محصولات خود را بفروشند. 

رئیس جهاددانشگاهی همدان گفت: در سامانه www.inhb.ir هم افرادي که می خواهند در دوره هاي توانمندسازي شرکت کنند و
هم پیشرانان، کسانی که در یک صنعت کار می کنند و صاحب کارگاه و یا کارخانه هستند و نیاز به نیرو دارند، باید ثبت نام کرده و با

 
توجه به رشته هاي موجود اولویت خود را انتخاب کنند. 

وي با بیان اینکه دانشگاه پیام نور با ظرفیت هاي خود و با وجود دانشجویان و فارغ التحصیلان رشته هاي متعدد می تواند در این
طرح یاري گر ما باشد، اظهار کرد: در این طرح رشته هایی چون ویرایشگر متون، مترجمی کتاب و مقاله، برنامه نویسی و انیماتوري
وجود دارد که دانش آموختگان دانشگاه پیام نور می توانند با ظرفیت هاي درنظر گرفته شده در این طرح پس از توانمندسازي، به بازار

 
کار متصل شوند. 

کلانترنیا با اشاره به اینکه مهمترین نکته در این طرح، بخش اتصال به بازار است، تصریح کرد: ما در طرح زنان سرپرست خانوار که در

 
دو رشته چرم و فرشبافی اتفاق افتاد، توانستیم نتایج خوبی را بگیریم. 

وي در ادامه مطرح کرد: جهاددانشگاهی پیش از این با دانشگاه پیام نور در زمینه کارهاي پژوهشی مختص سفال تفاهم نامه اي داشته

 
و با داشتن مرکز سفال و سرامیک، آزمایشگاه استانداردسازي سفال و کارگاه سفال تمایل به ادامه همکاري دارد. 



کلانترنیا با اشاره به دریافت مجوز انتشارات جهاددانشگاهی در مرکز همدان اعلام کرد: اساتید و اعضاي هیئت علمی دانشگاه پیام نور
می توانند از خدمات مرکز انتشارات جهاددانشگاهی که یکی از معتبرترین مراکز انتشارات در حوزه چاپ و نشر در کشور است،

 
استفاده کنند. 

رئیس دانشگاه پیام نور استان همدان نیز گفت: دانشگاه پیام نور سال گذشته تفاهم نامه اي با معاونت فناوري ریاست جمهوري منعقد
کرد که در این طرح قرار بود تعدادي از روستائیان در دوره هاي مهارت افزایی که پیام نور برگزارکننده آن بود، شرکت کرده و پس از

 
دریافت گواهینامه براي گرفتن وام اشتغال به بانک معرفی شوند اما متأسفانه به علت شیوع کروناویروس طرح رها شد. 

دکتر صفی االله صفایی اظهار کرد: مهمترین مسئله این است که تا روستایی احساس نیاز نکند و گامی براي آن برندارد، نمی توان

 
کاري براي آنها انجام داد، به همین علت در طرح مشاغل خانگی باید علاوه بر آموزش، در افراد احساس نیاز را به وجود آورد. 

وي در ادامه با بیان اینکه مجموعه جهاددانشگاهی و دانشگاه پیام نور اهداف مشترکی را دنبال می کنند، خاطرنشان کرد: این دو
مجموعه در طول هم و در کنار هم هستند و با وجود اهداف مشترك، همکاري خود را در تبلیغات و در اختیار گذاشتن کلاس هاي

 
دانشگاه براي آموزش اعلام می کنیم. 

رئیس دانشگاه پیام نور استان همدان در پایان گفت: متأسفانه جزیره اي کار کردن دستگاه ها یکی از بزرگترین مشکلات در بحث
اشتغال است، دستگاه هایی که بیشترین امکانات، تجهیزات و نیرو را براي ایجاد مهارت افزایی و اشتغال دارند و می توانند سهم

 
بسزایی در این امر داشته باشند اما کمترین کارآیی را دارند که این موضوع باعث نمی شود ما در این حوزه وارد نشده و کار نکنیم. 

معاون اجرایی دانشگاه پیام نور استان همدان نیز گفت: جهاددانشگاهی یک نهاد انقلابی است که در جهت پاسخگویی به نیازهاي

 
دانشگاه ها بوده و توانسته کارهاي زمین مانده بسیاري را به سرانجام برساند. 

نصراالله عرفانی با بیان اینکه طرح مشاغل خانگی یک رسالت بزرگ در حوزه اشتغال است، اظهار کرد: در حال حاضر تعداد زیادي از
بیکاران را فارغ التحصیلان دانشگاه ها تشکیل می دهند که اجراي این طرح و اتصال آنها به بازار کار می تواند جلوي آسیب هاي

 
اجتماعی بی شماري را بگیرد. 

وي افزود: پایگاه مرکز علمی جهاددانشگاهی(SID) یکی از معتبرترین سایت هاي مقالات است که نیاز دانشگاهیان را رفع کرده و با
توانمندسازي دانشجویان در دوره هاي ویراستاري می تواند سطح کیفیت مقالات دانشگاهی را بالا برده و هم براي آنها ایجاد شغل

 
کند. 

معاون اجرایی دانشگاه پیام نور استان همدان در پایان تصریح کرد: همکاري در این طرح را ما فراتر از وظیفه اداري می دانیم و با

 
وجدان خود در این زمینه و تحقق و برگزاري هرچه بهتر آن گام برمی داریم و همکاري خواهیم کرد. 

انتهاي پیام



راه اندازي استودیو «راکت» به عنوان اولین تلویزیون اینترنتی قزوین

منبع: ایسناشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/07/08

مؤسس یک واحد فناور مستقر در پارك و علم و فناوري قزوین گفت: در حال حاضر استودیو راکت اولین تلویزیون اینترنتی
استان قزوین است و حدود 20 روز است که ما بستر سایت را به شکل VOD یا همان تلویزیون اینترنتی درآوردیم و به

مناسبت روز سینما 4 فیلم کوتاه برگزیده جشنواره فیلم کوتاه استان را با همکاري انجمن ...

محمد پیله چی در گفت وگو با ایسنا با تشریح فعالیت هاي
استودیو «راکت» اظهار کرد: استودیو فناوري استارتاپی
راکت توسط جمعی از مهندسانی تشکیل شده که عاشق
هنر هستند؛ در این استودیو درواقع ترکیب بین رشته اي
میان فناوري، کسب و کارهاي نوپا و هنر با هم ایجاد شده

 
است. 

وي در ادامه بیان کرد: پس از مطرح شدن ایده ها در
نهایت 12 بهمن 1398 کار خود را به عنوان نخستین
تلویزیون مهارتی- آموزشی اینترنتی استان قزوین با هدف
ایجاد بستر آموزشی در فضاي آنلاین آغاز کردیم؛ در این

میان شیوع کرونا هم مزید بر علت شد چون جامعه به سمتی رفت که احساس کردیم در زندگی نیاز داریم به سمت آموزش هاي

 
مجازي، کسب و کارهاي مجازي و سایر ارتباطات مجازي برویم. 

پیله چی خاطرنشان کرد: تلویزیون هاي اینترنتی که به آن VOD گفته می شود مدل هاي مختلفی دارند؛ VOD ها در ایران معمولاً
رویکرد سرگرمی محور دارند و ویدیوهاي انحصاري تولید شده خود را در قالب فیلم، سریال و مستند پخش می کنند، تفاوت راکت با
سایر تلویزیون هاي اینترنتی همین است که در راکت ما تلاش می کنیم تولیدات آموزشی و مهارتی داشته باشیم. در واقع وقتی وارد
وبسایت راکت می شوید قرار است آموزش هاي با کیفیت ببینید، تعدادي فیلم کوتاه تولیدي که به شما یک مهارت آموزشی را یاد می

 
دهد. 

وي تشریح کرد: فعالیت استودیو راکت در ابتدا با دپارتمان انیمیشن، گرافیک و ساخت محتواهاي علمی فرهنگی شروع شد که از
همان ابتداي کار ما تلاش داشتیم این استودیو بسترهاي تلویزیون اینترنتی را داشته باشد، براي رسیدن به این بسترها نیاز بود که
تیمی شکل بگیرد، بنابراین گروهی از مهندسان شکل گرفت و تولید محتواي انیمیشن را آغاز کردیم، در آغاز کار حامی جشنواره هاي

 
ایده برتر و کارآفرینی شدیم و به عنوان رسانه فناوري در کنارشان بودیم. 

مدیر و مؤسس استودیو راکت گفت: در حال حاضر استودیو راکت اولین تلویزیون اینترنتی استان قزوین است و حدود 20 روز است
که ما بستر سایت را به شکل VOD یا همان تلویزیون اینترنتی درآوردیم و به مناسبت روز سینما 4 فیلم کوتاه برگزیده جشنواره

 
فیلم کوتاه استان را با همکاري انجمن سینماي جوان به مدت 10 روز اکران کردیم. 



وي افزود: این هفته هم اولین بلیط فروشی را براي اکران فیلم «چریکه بهرام» اثر فرشید قلی پور فیلمساز قزوینی را خواهیم داشت و

 
در هفته هاي آتی هم فیلم هایی مثل «قصر» که خروجی جشنواره هاي تهران است به صورت بلیط فروشی اکران خواهیم کرد. 

پیله چی تصریح کرد: تلویزیون اینترنتی راکت ویژه اکران فیلم هاي کوتاه، مستند و هنر و تجربه است و افرادي جامعه هدف ما

 
هستند که می خواهند از تماشاي فیلم اطلاعاتی را کسب کنند و موضوع سرگرمی خیلی براي آن ها پررنگ نیست. 

 
تلویزیون اینترنتی بدون نیاز به اینترنت 

وي خاطرنشان کرد: چشم انداز راکت رسیدن به سطح رقابتی کشوري در حوزه محتواي آموزشی و دنیاي رسانه هاي نوین است تا در
نهایت بستر جدیدي را به نام «راکت باکس» ایجاد کنیم، راکت باکس جعبه هاي تلویزیونی سخت افزاري است که وقتی به تلویزیون
وصل می کنید دیگر نیازي به اینترنت نیست و تمام محتوا را در آن باکس بدون نیاز به اینترنت می توان دید؛ در حال حاضر استودیو
راکت یک واحد فناور مستقر در پارك و علم و فناوري است که فناوري آن در حوزه فناوري هاي نرم قرار می گیرد و جزو صنایع

 
خلاق محسوب می شود اما با راه اندازي «راکت باکس» قرار است به عنوان یک شرکت دانش بنیان مطرح شویم. 

این کارشناس ارشد تجارت الکترونیک ضمن اشاره به اینکه نرم افزارهایی مانند شاد اشکالات زیادي دارند و خانواده ها براي استفاده از
آن دچار مشکل شده اند، تصریح کرد: استودیو راکت تلاش دارد تا سال آینده بستري را فراهم کند که دانش آموزان، دانشجویان و
افرادي که می خواهند در همه حوزه ها از جمله هنري، فنی، مهندسی و تجربی مهارتی را آموزش ببینند از استودیو راکت استفاده
کنند؛ آن ها می توانند یا اشتراك راکت را بخرند و دسترسی به محتوا داشته باشند و یا به صورت جداگانه در تب مدرسه آنلاین

 
اطلاعات دوره ها را دریافت و خریداري کنند. 

وي خاطرنشان کرد: تفاوت راکت با دوره هاي آنلاین این است که در دوره هاي آنلاین باید حتماً اینترنت تان با کیفیت باشد و اگر

 
قطع شود کلاس را از دست خواهید داد ولی دوره هاي مدرسه آنلاین ما ضبط شده است. 

مدیر و مؤسس استودیو راکت درخصوص تعداد نفرات شاغل در این مجموعه بیان کرد: 4 نفر داخل استودیو و 7 نفر به صورت
دورکاري در حوزه هاي مختلفی ازجمله تصویر و تدوین، مدیرت سایت، شبکه هاي اجتماعی، تولید انیمیشن و تولید محتواهاي

 
فناوري با ما همکاري دارند. 

وي افزود: استودیو راکت در عمر کوتاه خود براي مجموعه صداوسیما هم تولید داشته؛ در صفحات مجازي مان هم سعی می کنیم

 
درباره فناوري و تکنولوژي هاي روز دنیا به صورت رایگان محتوا تولید کنیم که افراد بتوانند بیشتر با این مهارت ها آشنا شوند. 

پیله چی درخصوص برنامه هاي آتی استودیو راکت گفت: برنامه ما این است که اولین SVOD را در قزوین راه اندازي کنیم، به این
صورت که تمامی ناوگان هاي حمل ونقل از خطوط هوایی تا حمل ونقل عمومی اگر بخواهند تلویزیونی داشته باشند، می توانند از

 
پلت فرم تلویزیون هاي اینترنتی استفاده کنند و هدف ما هم این است که راکت به ناوگان حمل ونقل سرویس بدهد. 

انتهاي پیام



بیش از 2 هزار درخواست در سامانه «پویش کارآفرینی» ثبت شده است

منبع: ایسکاشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/07/08

رئیس سراي نوآوري مشترك دانشگاه آزاد اسلامی و اتاق بازرگانی اصفهان با اشاره به ارجاع 2 هزار 400 درخواست در سامانه
پویش کارآفرینی گفت: باتوجه به ظرفیت هاي منطقه و فعالیت هاي پیشین سراي نوآوري در حوزه ماشین سازي و صنایع

فلزي، اغلب درخواست هاي وصول شده در حوزه صنعت است.



شهرك هاي صنعتی ظرفیت سرمایه گذاري و اشتغال در کهگیلویه و بویراحمد

منبع: ایرناشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/07/08

گچساران - ایرنا - شهرك هاي صنعتی ظرفیت اشتغال و توسعه اقتصادي در استان کهگیلویه وبویراحمد محسوب می شود
که نیازمند توسعه و جذب سرمایه گذاران بخش خصوصی است.

گچساران - ایرنا - شهرك هاي صنعتی ظرفیت اشتغال و
توسعه اقتصادي در استان کهگیلویه وبویراحمد محسوب
می شود که نیازمند توسعه و جذب سرمایه گذاران بخش

 
خصوصی است. 

کهگیلویه و بویراحمد که جزو مناطق کمتر توسعه یافته
کشور محسوب می شود با مشوق هایی مانند معافیت هاي
مالیاتی و تسهیلات بانکی کم بهره فرصت هاي خوبی براي

 
جذب سرمایه گذاران بخش خصوصی دارد. 

این استان با ظرفیت تولید سالیانه 18 هزار تن ماهی،280هزار تن محصول باغی،450 هزارتن محصولات زراعی، ظرفیت هاي بی بدیل
عسل طبیعی و محصولات دامی بستري هاي مناسبی براي راه اندازي واحدهاي فراوري،بسته بندي و صنایع تبدیلی دارد که در

 
صورت تحقق این مهم افزون بر ایجاد اشتغال منجر به افزایش درآمد بهره برداران حوزه هاي دیگر خواهد شد. 

 
کهگیلویه و بویراحمد داراي21 شهرك صنعتی مصوب و 13 شهرك صنعتی در حال فعالیت دارد. 

 
هم اکنون 322 واحد تولید با اشتغالزایی بیش از پنج هزار نفر در شهرك هاي صنعتی استان وجود دارد. 

با توجه به اینکه در زمان حاضر 926 هزار نفر در 46 هزار و 500واحد تولیدي کشور مشغول به فعالیت هستند سهم استان کهگیلویه

 
و بویراحمد از اشتغال در شهرك هاي صنعتی ناچیز به نظر می رسد. 

با وجودي که در سال هاي اخیر تلاش هاي زیادي براي جذب سرمایه گذاران بخش خصوصی و افزایش زیرساخت ها در شهرك هاي
صنعتی کهگیلویه و بویراحمد صورت گرفته اما هنوز نیاز به تلاش هاي بیشتري براي بهره وري بهینه از این ظرفیت براي کارآفرینی و

 
جهش تولید وجود دارد. 

در حالی که مساحت زمین هاي شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد یکهزار و 541 هکتار است تاکنون حدود 222 هکتار زمین
در قالب 922 قرارداد به سرمایه گذاران واگذار شده است که این آمار نشان دهنده ظرفیت هاي زیادي براي جذب سرمایه گذاران

 
است. 



 
تلاش هاي دولت تدبیر و امید براي رونق تولید در شهرك هاي صنعتی 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد می گوید: از ابتداي سال 1392 تاکنون یکهزار و 720 میلیارد ریال در

 
شهرك هاي صنعتی استان سرمایه گذاري انجام شده است. 

 
سید هاشم موسوي اظهار داشت: این میزان اشتغال براي راه اندازي 111 واحد تولیدي انجام شده است. 

 
وي بیان کرد: میزان اشتغال این واحدهاي صنعتی براساس پروانه بهره برداري یکهزار و 360 نفر بوده است. 

 
موسوي همچنین از واگذاري 114 هکتار زمین در شهرك هاي صنعتی به سرمایه گذاران از سال 1392 تاکنون خبر داد. 

با این حساب نیمی از زمین هاي واگذار شده،30درصد از اشتغال و 60درصد از کل سرمایه گذاري شهرك هاي صنعتی استان در

 
دولت تدبیر و امید انجام شده است. 

 
توسعه شهرك هاي صنعتی نیازمند هم افزایی 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد گفت: هم افزایی بین دستگاه هاي اجرایی براي تامین زمین در برخی

 
شهرستان هاي تقاضا محور استان ضروري است. 

موسوي افزود: با وجودي که ترسیم چشم انداز بلند مدت تامین زمین شهرك هاي صنعتی یکی از راهبردهاي توسعه این مراکز

 
اقتصادي است اما در برخی شهرستان ها مانند گچساران و بویراحمد با کمبود زمین براي توسعه مواجه هستیم. 

وي گفت: تلاش هاي زیادي براي تامین زمین در شهرك هاي تقاضا محور از سوي متولیان شده است اما نیاز است تا دیگر دستگاه

 
هاي متولی براي تحقق این امر مهم تلاش بیشتري داشته باشد. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد:یکی از برنامه ها به منظور ایجاد توازن منطقه اي و فرصت
هاي خلق ثروت پیش مطالعه جهت ایجاد هشت ناحیه صنعتی به تفکیک شهرستان هاي استان است که تحقق آن نیازمند هم افزایی

 
و همراهی مسئولان و متولیان است. 

وي از فرمانداران شهرستان هاي تابعه کهگیلویه و بویراحمد ، منابع طبیعی و مجموعه مدیران مرتبط خواست تا با همراهی و همکاري

 
به توسعه صنعتی و ایجاد اشتغال مناطق کمک کنند. 

 
فراهم بودن بستر سرمایه گذاري در شهرك هاي صنعتی 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد تاکید کرد:270 هکتارزمین در شهرك هاي صنعتی استان آماده

 
واگذاري به سرمایه گذاران بخش خصوصی است. 

سید هاشم موسوي اظهار داشت: عمده ترین زمین هاي قابل واگذاري در مناطق کمتر توسعه یافته از جمله چرام و باشت براي



 
واگذاري به سرمایه گذاران آماده شده است. 

وي بیان کرد: این زمین ها پس از ایجاد زیرساخت هایی مانند آسفالت،جدول کشی،آب،برق و گاز آماده واگذاري به متقاضیان شده

 
است. 

 
مشوق هاي واگذاري زمین 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: زمین هاي شهرك هاي صنعتی استان به صورت نقد و

 
اقساط براي راه اندازي طرح هاي تولیدي و خدماتی واگذار می شود . 

موسوي عنوان کرد: براساس موقعیت جغرافیایی 30 تا 40 درصد سرمایه مورد نیاز تامین زمین به صورت نقدي و بقیه به صورت

 
قسطی پرداخت می شود. 

 
وي عنوان کرد: این اقساط در مدت زمان 36 ماه پرداخت می شود. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد گفت: تاکنون 221هکتار زمین در قالب 926 قرارداد در شهرك هاي

 
صنعتی این استان به سرمایه گذاران بخش خصوصی واگذار شده است. 

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد مساحت زمین هاي شهرك هاي صنعتی این استان را یکهزار و 541 هکتار

 
برآورد کرد و افزود: از این میزان 778 هکتار زمین صنعتی و بقیه شامل زیرساخت ها مانند جدول گذاري ،فضاي سبز و غیره است. 

 
موسوي عنوان کرد: کهگیلویه و بویراحمد 21 شهرك صنعتی مصوب و 13 شهرك صنعتی در حال فعالیت دارد. 

وي بیان کرد: شهرك هاي صنعتی استان با امکانات مناسب آب، برق، گاز و خطوط تلفن و اینترنت آماده استقبال از سرمایه گذاران

 
است. 

موسوي تصریح کرد: 322 واحد تولید با اشتغالزایی پنج هزار و 70 نفر و سرمایه گذاري 3 هزار و 55میلیارد ریال در استان وجود دارد.

وي تاکید کرد: میزان اشتغال و سرمایه گذاري واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی استان در طول سه دهه

 
گذشته تاکنون براساس پروانه زمان احداث محاسبه شده است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کهگیلویه و بویراحمد گفت:هر ساله 60درصد از اعتبارات شهرك هاي صنعتی استان براي

 
توسعه و تکمیل زیرساخت ها در این مراکز اختصاص می یابد. 

 
کارخانه قند یاسوج به عنوان اولین واحد صنعتی کهگیلویه و بویراحمد در سال 1344 ساخته شد. 

در دوران انقلاب اسلامی 2 کارخانه سیمان دشتروم و مارگون احداث شد که به عنوان دو واحد صنعتی بزرگ استان شناخته می

 
شوند. 



 
131طرح و واحد تولیدي و صنعتی در دولت یازدهم در این استان بهره برداري و یا دوباره به چرخه تولید بازگشت. 

 
استان 723 هزار نفري کهگیلویه و بویراحمد یک درصد جمعیت و یک درصد مساحت ایران را در اختیار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- کهگیلویه وبویراحمد 

- گچساران



صنایع ایرانی از ظرفیت تأمین مالی بورس غافل نشوند!

منبع: ایمناشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/07/08

یک کارشناس و فعال بازار سرمایه گفت: صنایع نباید از ظرفیت تأمین مالی بازار سرمایه غافل شوند و استفاده از ظرفیت
اقتصادي– اعتباري این بازار باید در دستور کار صاحبان بنگاه هاي تولیدي ایرانی قرار بگیرد.

 
یک کارشناس بازار سرمایه: صنایع ایرانی از ظرفیت تأمین مالی بورس غافل نشوند! 

یک کارشناس و فعال بازار سرمایه گفت: صنایع نباید از ظرفیت
تأمین مالی بازار سرمایه غافل شوند و استفاده از ظرفیت
اقتصادي– اعتباري این بازار باید در دستور کار صاحبان بنگاه

 
هاي تولیدي ایرانی قرار بگیرد. 

فاطمه روح االله امینی در گفتگو با خبرنگار ایمنا، با اشاره به
استقبال اخیر عموم مردم از سرمایه گذاري در بورس و خرید
سهام، اظهار کرد: حجم نقدینگی که در ماه هاي اخیر به بازار
سرمایه ایران وارد شده در نوع خود بی سابقه است و اغلب
کشورهاي دنیا هیچ گاه شانس استقبال این چنینی از بازار

 
سرمایه شان را پیدا نمی کنند. 

وي افزود: بر اساس آخرین گزارش هاي ارائه شده از سوي سازمان بورس و اوراق بهادار، توقف روند رشد شاخص سهام نیز موجب
توقف کامل ورود نقدینگی به بورس نشده و هر روزه چندین هزار کد بورسی در سراسر کشور صادر می شود؛ این فرصت یکی از مهم
ترین فرصت هاي اعتباري و مالی در طول فعالیت نظام اقتصادي ایران است و جذب نقدینگی که اخیراً توسط بازار سرمایه انجام شده،

 
اقتصاد ایران را نسبت به سه سال گذشته پویا تر کرده است. 

این کارشناس و فعال بازار سرمایه با بیان اینکه تأمین نقدینگی پروژه هاي توسعه اي که با کارآفرینی و اشتغالزایی فراوانی روبرو است
تا پیش از رونق بازار سرمایه یکی از دغدغه هاي مهم شرکت هاي خصوصی بود، تصریح کرد: فرصت استفاده از نقدینگی فعال در بازار
سرمایه براي تأمین مالی پروژه هاي توسعه محور در شرکت هاي بخش خصوصی اقتصاد ایران موجب شده، روند اشتغالزایی در بستر

 
بنگاه هاي تولیدي همزمان با شیوع ویروس کرونا در کشور متوقف نشود. 

روح االله امینی با تاکید بر لزوم تسریع روند پذیرش و عرضه اولیه سهام شرکت هاي بخش خصوصی در بورس، اضافه کرد: تکنولوژي
مورد استفاده در بسیاري از بنگاه هاي اقتصادي فعال ایرانی به شدت قدیمی و فرسوده است و همین امر باعث شده اغلب صنایع و
کارخانجات نتوانند با ظرفیت کامل فعالیت داشته باشند؛ بهترین زمان براي بروز رسانی فناوري هاي مورد استفاده در کارخانجات و

 
بنگاه هاي تولیدي اکنون است. 

وي ادامه داد: تأمین مالی پروژه هاي خرید دستگاه هاي تکنولوژیکی که از آنها در روند فعالیت بنگاه هاي تولیدي ایرانی استفاده می



شود، یکی از سخت ترین پروژه هاي تأمین مالی است و با توجه به بلندمدت بودن زمان بهره وري سرمایه گذاري در آن، اغلب فعالان
اقتصادي حاضر به بروز رسانی فناوري هاي کارخانجات نیستند؛ بورس فرصتی را فراهم کرده که فعالان اقتصادي و صاحبان صنایع
ایرانی می توانند با استفاده از تأمین مالی اعتباري در آن، بخش قابل توجهی از نقدینگی مورد نیازشان براي بروز رسانی تکنولوژي

 
بنگاه هاي تولیدي را به دست بیاورند. 

این کارشناس و فعال بازار سرمایه با تاکید بر لزوم بروز رسانی تکنولوژي بنگاه هاي تولیدي در بازه زمانی پیش از فعال شدن تحریم
هاي جدید علیه ایران، خاطرنشان کرد: صنایع نباید از ظرفیت تأمین مالی بازار سرمایه غافل شوند و استفاده از ظرفیت اقتصادي –

 
اعتباري این بازار باید در دستور کار صاحبان بنگاه هاي تولیدي ایرانی قرار بگیرد. 

روح االله امینی افزود: توقف رشد شاخص سهام در روزهاي اخیر نباید به یک ضربه ناامیدکننده براي فعالان بازار و صاحبان کارخانجات
ایرانی که نقش مهمی در جهش تولید دارند، تبدیل شود. باید بدانیم که بورس و ظرفیت اعتباري موجود در آن همواره می تواند

بازوي تأمین مالی فعالان اقتصادي در روند توسعه بنگاه هاي تولیدي باشد.



بخش تعاون توان بازپرداخت تسهیلات 18 تا 25 درصد ندارد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/07/08

علی بابایی کارنامی در گفت وگو با خبرگزاري فارس،
تصریح کرد: در چند سال گذشته به دلیل نقایصی که در
بحث واگذاري شرکت هاي دولتی به بخش خصوصی داشته
ایم، می توانیم الگوي تعاون را پیاده کنیم که این واگذاري
را به تعاونی ها که تجمیع سرمایه هاي خرد مردم است،

 
انجام شود. 

نماینده ساري در مجلس شوراي اسلامی، به نقش تعاونی
ها در اقتصاد کشور اشاره کرد و گفت: با توجه به ظرفیت تعاونی ها، باید سهم تعاون از اقتصاد ملی بر اساس برنامه پنجم به 25 درصد

 
می رسید، اما محقق نشده اگر چه از نظر آمار جاي تامل بیشتري دارد. 

وي با اشاره به اینکه هم اکنون رویکرد مجلس نسبت به اقتصاد توجه به بخش خصوصی است، افزود: هنوز مشکلات و موانع در این
حوزه وجود داشته و در چنین شرایطی بخش تعاون نمی تواند با تسهیلات بانکی 18 تا 25 درصد به اهداف خود برسد، باید  تسهیلات
ارزان قیمت و هدفمند به تعاونی ها پرداخت شود تا از طریق این بخش، تاب آوري اقتصاد کشور را در وضعیت سخت تحریم بالا

 
ببریم. 

سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس، نقش تعاونی هاي دانش بنیان را در اقتصاد کشور مهم دانست و بر توسعه این تعاونی ها تاکید
کرد و ادامه داد: تشکیل تعاونی جوانان و زنان و تعاونی هاي تخصصی با نوآوري هاي این تعاونی ها می تواند بر اشتغال زایی و تولید

 
ناخالص داخلی کمک کند. 

بابایی کارنامی با بیان اینکه باید براي بخش تعاون تسهیلات و معافیت هاي مالیاتی در نظر گرفت، اظهار داشت: بانک توسعه تعاون و

 
صندوق کارآفرینی امید باید از ظرفیت هاي خود بیشتر از این در جهت کمک به بخش تعاون استفاده کنند. 

انتهاي پیام/ب



صندوق کارآفرینی امید کرمان 30 دستگاه کارتخوان را به رانندگان تاکسی

اهدا کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/07/08

کرمان - ایرنا - مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان گفت: 30 دستگاه کارتخوان با هدف حذف پول کاغذي در تاکسی
هاي شهري کرمان به رانندگان واگذار شد.

کرمان - ایرنا - مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان
گفت: 30 دستگاه کارتخوان با هدف حذف پول کاغذي در

 
تاکسی هاي شهري کرمان به رانندگان واگذار شد. 

یوسف پورواجد روز سه شنبه در حاشیه واگذاري این تعداد
دستگاه کارتخوان در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود:
نخستین مرحله از تفاهم نامه این صندوق با سازمان
تاکسیرانی شهرداري کرمان مبنی بر واگذاري یکهزار
دستگاه کارتخوان به تاکسیداران با هدف حذف پول
کاغذي از تاکسی ها که یکی از عوامل اصلی در انتقال

 
بیماري کرونا است انجام شده است. 

وي تصریح کرد: به متقاضیان استفاده از خدمات این
دستگاه ها 2 میلیون و 500 هزار تومان تسهیلات با کارمزد

 
چهار درصد اعطا شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمان خاطرنشان کرد: تا
پایان سال جاري یکهزار دستگاه کارتخوان به رانندگان

 
تاکسی در کرمان واگذار می شود. 

 
برچسب ها 

 
- خبرگزاري جمهوري اسلامی 

 
- کرمان 

- کارآفرینی



نسخه پیچی مجلس براي افزایش جمعیت؛ بحران آفرینی یا رفع بحران

منبع: پاناشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/07/08

تهران (پانا) - موضوع جمعیت به مساله اي بحرانی تبدیل شده است و طبق اعلام دبیرخانه شوراي ملی سالمندي 33 درصد
جمعیت ایران تا 36 سال دیگر سالمند می شود. نمایندگان مجلس یازدهم براي خروج از این بحران طرح تشکیل کمیسیون

ویژه جمعیت را در دستور کار قرار داده اند.

تهران (پانا) - موضوع جمعیت به مساله اي بحرانی تبدیل
شده است و طبق اعلام دبیرخانه شوراي ملی سالمندي 33
درصد جمعیت ایران تا 36 سال دیگر سالمند می شود.
نمایندگان مجلس یازدهم براي خروج از این بحران طرح
تشکیل کمیسیون ویژه جمعیت را در دستور کار قرار داده

 
اند. 

مردادماه سال 92 و پس از هشدار مقام معظم رهبري در خصوص موضوع کاهش جمعیت، نمایندگان مجلس نهم طرح «جمعیت و
تعالی خانواده» را تهیه و تنظیم کردند، اما باوجود ابلاغ سیاست هاي کلی جمعیت در اردیبهشت 1393 از سوي رهبر معظم انقلاب و
همچنین الزام برنامه ششم توسعه مبنی بر برنامه ریزي در راستاي افزایش نرخ باروري کل به بیش از 2.5 فرزند، همچنان مساله
جمعیت در بحران قرار دارد. با روي کار آمدن نمایندگان مجلس یازدهم طرح تشکیل کمیسیونی ویژه به عنوان کمیسیون جمعیت از
سوي اعضاي کمیسیون فرهنگی مجلس پیشنهاد و با موافقت 100 نماینده مجلس نیز روبرو شد و عده اي از نمایندگان نیز با آن
مخالفت کردند چون معتقدند با وجود کمیسیون فرهنگی نیازي به تشکیل کمیسیون ویژه جمعیت و خانواده نیست و تشکیل این
کمیسیون موازي کاري است. اما پرسش اساسی این است که چقدر تشکیل این کمیسیون با وجود کمیسیون فرهنگی، ضروري است و
آیا با تشکیل یک کمیسیون جداگانه مسایل و مشکلات جمعیتی در کشور با توجه به هشدارهاي چندباره متولیان مبنی بر

 
سالمندشدن جمعیت ایران در سال هاي آینده، حل خواهد شد؟ 

حمید موسوي زاده: بحران جمعیت در کشور تحت تاثیر عوامل مختلفی قرار گرفته است که مهم ترین آن مشکلات اقتصادي ناشی از
تحریم ها و مدیریت ناصحیح است که موجب شده است کارشناسان جمعیت طی سه دهه آینده جمعیت ایران را با بحران سالمندي

 
پیش بینی کنند 

امیرحسین بانکی پور فرد، عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی به عنوان یکی از مطرح کنندگان این پیشنهاد می گوید:
«موضوع جمعیت بحرانی اساسی محسوب می شود که اگر کشور در چاله جمعیت بیفتد به طور حتم تا 70 یا 80 سال نمی تواند از

 
این بحران نجات یابد و تشکیل کمیسیون ویژه جمعیت و خانواده در مجلس ضرورت امروز کشور است.» 

البته او تاکید کرده است که آنچه مورد تأیید 100 نفر از نمایندگان قرار گرفته است ایجاد کمیسیون ویژه جمعیت و خانواده بوده و به

 
هیچ عنوان پیشنهاد کمیسیون تخصصی و یا کمیسیون خاص جمعیت نشده است. 



او می گوید: «در ماده 40 آیین نامه داخلی مجلس تأکید شده در مسائل مهم و استثنایی که براي کشور پیش می آید مجلس می
تواند کمیسیون ویژه اي براي رسیدگی و تهیه گزارش در موضوع تشکیل دهد. تفاوت کمیسیون ویژه با کمیسیون تخصصی در این
است که در کمیسیون تخصصی اعضاي سایر کمیسیون ها نمی توانند عضو شوند و هر نماینده می تواند فقط عضو یک کمیسیون
تخصصی باشد، اما کمیسیون ویژه این محدودیت را ندارد و با توجه به اینکه موضوع جمعیت و خانواده حوزه هاي مختلف را دربرمی
گیرد لازم است اعضاي کمیسیون هاي مختلف از جمله فرهنگی، اجتماعی، بهداشت، اقتصادي و کمیسیون اصل 90 در یک

 
کمیسیون ویژه به صورت متمرکز درمورد مسئله جمعیت و خانواده کار کنند.» 

حسین میرزایی، عضو کمیسیون فرهنگی مجلس درباره ضرورت تشکیل کمیسیون ویژه جمعیت به پانا می گوید: «موضوع خانواده و
جمعیت باید از ابعاد مختلف مورد بررسی قرار گیرد و نمی توان به آن تک بعُدي نگاه کرد. اقداماتی در گذشته درباره افزایش جمعیت
صورت گرفته است اما کافی نبوده است. بنابراین سیاست هاي جمعیت و خانواده باید بررسی شود تا مشخص شود چرا این سیاست ها

 
در زمینه رشد جمعیت کارساز نبوده است.» 

وي با تاکید بر اینکه سیاست هاي جمعیتی نیازمند نقشه راه و برنامه ریزي اصولی است، می گوید: «نمی توان به مساله جمعیت بدون
برنامه ریزي فکر کرد چون مساله جمعیت به بخش هاي مختلفی گره خورده و عوامل مختلفی از جمله مسایل اقتصادي در آن دخیل

 
است.» 

این نماینده مجلس با بیان اینکه اکنون در شرایط فعلی تشکیل خانواده و فرزندآوري در کشور با سختی هایی همراه است، تاکید می
کند: «نیاز است براي کاهش سن ازدواج، تسهیل شرایط ازدواج جوانان، کاهش آمار طلاق و حمایت از درمان ناباروري زیرساخت هاي
لازم توسعه یابد و به نظر می رسد تشکیل کمیسیون جمعیت نباید در اولویت باشد. کسی با افزایش جمعیت مخالف نیست ولی باید

 
زمینه هاي لازم براي رشد جمعیت را در کشور فراهم کرد که این مساله نیاز به عزم جدي دارد.» 

حمیده موسوي زاده، جامعه شناس درباره کاهش جمعیت ایران و ضرورت تشکیل کمیسیون ویژه براي جمعیت در مجلس شوراي
اسلامی به پانا می گوید: «اکنون در کشور با رشد جمعیت مواجه هستیم اما پویایی جمعیت قابل لمس نیست چون بحران جمعیت در
کشور تحت تاثیر عوامل مختلفی قرار گرفته است که مهم ترین آن مشکلات اقتصادي ناشی از تحریم ها و مدیریت ناصحیح است که

 
موجب شده است کارشناسان جمعیت طی سه دهه آینده جمعیت ایران را با بحران سالمندي پیش بینی کنند.» 

این جامعه شناس با انتقاد از اینکه تشکیل کمیسیونی ویژه براي حل مشکلات جمعیت در اولویت امروز جامعه قرار دارد، گفت: «امروز
تشکیل خانواده به یکی از دغدغه هاي اصلی خانواده ها تبدیل شده است چون جوانان با نوساناتی که در قیمت ها و افزایش قیمت ها
وجود دارد، نمی توانند تشکیل خانواده دهند چون نرخ مسکن و اجاره بهاي مسکن با افزایش بی سابقه اي روبرو شده است از طرفی
بیکاري و اشتغال نیز یک مطالبه و دغدغه اصلی است که باید متولیان حوزه خانواده در کنار مسئولان اقتصادي براي حل این
مشکلات راهکارهاي جدي اتخاذ کنند چون اگر مسیر به همین روند ادامه یابد در آینده نه چندان دور با بحران بیشتري روبرو خواهیم

 
شد.» 

موسوي زاده خاطرنشان کرد: «طرح تعالی جمعیت و خانواده در سال 92 به تصویب رسید اما در عمل موفقیت چندانی به دست
نیاورد و نتوانسته در رشد جمعیت کشور تاثیرگذار باشد چون به مساله جمعیت تک بعُدي نگاه شده است در حالی که تاخیر در
ازدواج و تمایل نداشتن زوجین به فرزندآورین مهم ترین عامل کاهش جمعیت است که مهم ترین عامل آن هم بی ثباتی در اوضاع

 
اقتصادي است.» 



وي درباره راهکارهاي خروج از بحران جمعیت نیز گفت: «ایجاد مشوق هاي جمعیتی یکی از راهکارهاي افزایش جمعیت در بسیاري از
کشورهاي توسعه یافته دنیا است و بسیاري از دولت ها نیز تسهیلاتی را در این زمینه ارائه می دهند اما در کشور ما فقط به افزایش
وام ازدواج بسنده می شود که این مساله راهگشا نیست چون اولویت مهم اشتغال و مسکن است و اگر مشکلات این دو بخش حل شود

 
می توان امیدوار بود که بحران جمعیت حل شود.» 

جمعیت بحران جمعیت جمعیت ایران جمعیت سالمندي بحران سالمندي رشد جمعیت کمیسیون ویژه جمعیت



رشته آموزش علوم تجربی در دانشگاه فرهنگیان ایجاد شد

منبع: پاناشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/07/08

تهران (پانا) - رئیس دانشگاه فرهنگیان، از افزایش رشته هاي تحصیلی دانشجو معلمان این دانشگاه در مقطع کارشناسی
پیوسته خبر داد و بیان کرد با اضافه شدن رشته آموزش علوم تجربی به مجموع رشته هاي این واحد دانشگاهی، در سال

تحصیلی جدید در این رشته دانشجو پذیرش می شود.

تهران (پانا) - رئیس دانشگاه فرهنگیان، از افزایش رشته
هاي تحصیلی دانشجو معلمان این دانشگاه در مقطع
کارشناسی پیوسته خبر داد و بیان کرد با اضافه شدن رشته
آموزش علوم تجربی به مجموع رشته هاي این واحد
دانشگاهی، در سال تحصیلی جدید در این رشته دانشجو

 
پذیرش می شود. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه فرهنگیان، حسین خنیفر، رئیس دانشگاه، از پذیرش دانشجو در رشته آموزش علوم تجربی در دوره
کارشناسی پیوسته این دانشگاه براي نخستین بار طی سال جاري خبر داد و گفت: با تلاش و پیگیري دفتر برنامه ریزي درسی،
معاونت آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشگاه فرهنگیان، داوطلبان متقاضی ورود به این دانشگاه می توانند در صورت تمایل در رشته

 
آموزش علوم تجربی ثبت نام کنند. 

خنیفر، با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري (مدظله العالی) در خصوص ظرفیت سازي و ساماندهی نیروي مورد نیاز آموزش و پرورش
از طریق دانشگاه فرهنگیان تصریح کرد: با توجه به ماموریت این دانشگاه و عطف به نامه شماره 23/142649/180 مورخ
1396/08/03رییس مرکز برنامه ریزي منابع انسانی و فناوري اطلاعات وزارت آموزش و پرورش در خصوص ابلاغ عناوین رشته هاي
جدید تربیت معلم و بر اساس نمایه برنامه هاي عملیاتی دانشگاه، راهکار شماره (4) تولید و بازنگري برنامه هاي درسی، برنامه درسی
رشته آموزش علوم تجربی دوره کارشناسی پیوسته و برنامه درسی آموزش هنر دوره کارشناسی پیوسته مصوب گروه هماهنگی برنامه
ریزي تربیت معلم و کمیسیون برنامه ریزي آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، دانشگاه فرهنگیان براي نخستین بار در سال

 
تحصیلی جاري دانشجو می پذیرد. 

رئیس دانشگاه فرهنگیان، در پایان از افزایش رشته هاي این دانشگاه از رقم 16 به 17 سخن گفت و اظهار کرد: بر اساس این اقدام
مهم و با توجه به رشته هاي تدوین شده، طی سال آتی رشته هاي آموزش دانش آموزان با نیازهاي ویژه، آموزش کار و فناوري،
آموزش اقتصاد و کارآفرینی، آموزش مطالعات اجتماعی، آموزش مطالعات دینی، آموزش جامعه شناسی و مربی امور تربیتی نیز به

 
مجموعه رشته هاي دانشگاه فرهنگیان اضافه خواهد شد. 

آموزش علوم تجربی دانشگاه فرهنگیان حسین خنیفر رشته



112 مجوز تاسیس صنعتی در بوشهر صادر شد

منبع: ایرناشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/07/08

بوشهر-ایرنا- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: در 6 ماه نخست امسال 112 جواز تاسیس طرح
صنعتی تولیدي با پیش بینی سرمایه گذاري 9 هزار و 192 میلیارد ریال در این استان صادر شد.

بوشهر-ایرنا- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان
بوشهر گفت: در 6 ماه نخست امسال 112 جواز تاسیس
طرح صنعتی تولیدي با پیش بینی سرمایه گذاري 9 هزار و

 
192 میلیارد ریال در این استان صادر شد. 

به گزارش ایرنا، سید حسین حسینی روز سه شنبه در
جمع خبرنگاران افزود: این شمار جواز تاسیس صنعتی با
پیش بینی اشتغال سه هزار و 946 نفر در این استان
صادرشده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته از

 
لحاظ تعداد 33 و پیش بینی سرمایه گذاري 37درصد رشد داشته است. 

وي بیان کرد: همچنین در این مدت 24 پروانه بهره برداري صنعتی با سرمایه گذاري 2 هزار و 145 میلیارد ریال و اشتغال یکهزار و
39 نفر در استان بوشهر صادر شد که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته از نظر تعداد 20 و از لحاظ اشتغال 25درصد رشد نشان

 
می دهد. 

حسینی اظهار داشت: نهضت ساخت داخل به عنوان یکی از مهمترین راهبردهاي جهش تولید در وزارت صنعت، معدن و تجارت است
که در استان بوشهر اقدامات ارزنده اي نظیر ایجاد نمایشگاه دائمی ساخت داخل با همکاري شرکت شهرك هاي صنعتی، پیگیري احیا
و بازسازي و نوسازي واحد هاي صنعتی راکد، پیگیري مستمر براي تامین نیازهاي مواد اولیه، پرداخت تسهیلات رونق تولید، تسهیلات
بازسازي و نوسازي، پیگیري براي جلوگیري از واردات کالاهایی با تولید مشابه داخلی، تشکیل نشست هاي مستمر کارگروه تسهیل و

 
رفع موانع تولید در سال جاري انجام گرفته است. 

وي بیان کرد: تلاش براي پیاده سازي عملی نهضت ساخت داخل با محوریت خوداتکایی در تولید کالاهاي حساس، ضروري و

 
راهبردي از مهم ترین سیاست هاي سال جاري است که پیگیري و دنبال می شود. 

 
برچسب ها 

 
- بوشهر 

 
- توسعه ایران 

 
- جهش تولید 

- کارآمدي دولت 



 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



بومی سازي کوپلینگ هویست گنتري کرین توسط یک شرکت دانش بنیان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیر کل بنادر و دریانوردي هرمزگان، از بومی سازي کوپلینگ موتور و گیربکس هویست گنتري کرین سوپر پست پاناماکس
با بهره گیري از دانش و تخصص یک شرکت دانش بنیان در مجتمع بندر شهید رجایی خبر داد.

مدیر کل بنادر و دریانوردي هرمزگان خبر داد: بومی سازي
کوپلینگ هویست گنتري کرین توسط یک شرکت دانش
بنیان مدیر کل بنادر و دریانوردي هرمزگان، از بومی سازي
کوپلینگ موتور و گیربکس هویست گنتري کرین سوپر
پست پاناماکس با بهره گیري از دانش و تخصص یک

 
شرکت دانش بنیان در مجتمع بندر شهید رجایی خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان، علی رضا محمدي
کرجی ران گفت: در راستاي رفع خرابی کوپلینگ موتور و

گیربکس هویست گنتري کرین سوپرپست پاناماکس با بهرگیري از توان بالقوه متخصصان داخلی توسط یک شرکت دانش بنیان آنالیز

 
مواد، مهندسی معکوس و ساخت کوپلینگ مورد نظر به انجام رسید. 

 
وي افزود: پس از نصب و انجام هم راستا سازي لیزري تجهیز مذکور رفع عیب و آماده به کار شد. 

مدیر کل بنادر و دریانوردي هرمزگان صرفه جویی در هزینه هاي تعمیر و نگهداري، جلوگیري از خارج از سرویس شدن هاي طولانی
مدت دستگاه، رفع خرابی کوپلینگ موتور و گیربکس هویست گنتري کرین سوپرپست پاناماکس، در دسترس بودن قطعه، ایجاد

 
اشتغال متخصصین و جلوگیري از خروج ارز را از مهمترین مزایاي ساخت این قطعه اعلام کرد. 

محمدي با بیان اینکه بر اساس استعلام بهاي اخذ شده خرید کوپلینگ از شرکت سازنده خاطر نشان کرد: با ساخت این قطعه از

 
خروج قابل توجهی ارز از کشور جلوگیري بعمل آمده است. 

شایان ذکر است نیروي بالابر گنتري کرین هاي توسط 2 الکترو موتور 650 کیلو وات تامین می گردد که اتصال این الکترو موتورها به
گیربکس توسط کوپلینگ انجام می شود.



لزوم کوچک کردن دولت با بها دادن به تعاونی ها/باید براي تعاونی ها بازار

ایجاد شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/07/08

حجت االله فیروزي گفت: یکی از راهکارهاي که می توان دولت را کوچک کرد و اقتصاد را مردمی کنیم بها دادن به بخش
تعاون است.

نماینده مجلس شوراي اسلامی: لزوم کوچک کردن دولت با
بها دادن به تعاونی ها/باید براي تعاونی ها بازار ایجاد شود
حجت االله فیروزي گفت: یکی از راهکارهاي که می توان
دولت را کوچک کرد و اقتصاد را مردمی کنیم بها دادن به

 
بخش تعاون است. 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري برنا؛ حجت االله
فیروزي، نماینده فسا در مجلس با بیان اینکه تعاونی ها
باید براي بهبود شرایط اقتصادي کشورگسترده شوند و

دولت به ویژه وزارت تعاون در این راستا تلاش بیشتري داشته باشند، گفت:یکی از راهکارهاي که می توان دولت را کوچک کرد و

 
اقتصاد را مردمی کنیم بها دادن به بخش تعاون است. 

او با بیان اینکه می توان از طریق بخش تعاونی که سرمایه هاي خرد مردم را جمع آوري می کنند توسعه و اشتغال را ایجاد کرد، ادامه
داد:یکی از راه هاي توسعه ظرفیت هاي بازار، ایجاد بازار براي ارائه محصولات تولید شده در تعاونی ها است که دستگاه هاي متولی

 
باید در این زمینه راهکارهاي ارائه کنند. 

سخنگوي کمیسیون صنایع و معادن مجلس با اعلام اینکه در چند روز گذشته وزیر تعاون درکمیسیون حضور یافته بود و گزارشی از
عملکرد تعاونی ها به نمایندگان ارائه کرد، افزود:رهبر معظم انقلاب در سال هاي گذشته به بحث واگذاري اقتصاد به مردم و برون
سپاري آن تاکید فراوانی داشته است یکی از بخش که می تواند در اجراي اصل 44 کمک ویژه به اقتصاد کشور کند همین تعاونی ها

 
هستند که باید آنها را فعال و از ظرفیت آنها استفاده کرد که در جلسه با آقاي شریعتمداري بر این نکته تاکید شد. 

نماینده فسا در مجلس با بیان اینکه دردورانی که اقتصاد و اشتغال کشور درسایه کرونا روزهاي سختی را می گذراند باید بیش از
گذشته به بخش تعاونی توجه شود، اظهار داشت: در دوران کرونا تعاونی ها با به کار گرفتن سرمایه هاي خرد مردم که می توانست
دربازارهاي فرعی سرایرز شود با تولید البسه بیمارستانی، ماسک،تجهیزات پزشکی و دستکش تا تولید مواد ضدعفونی کننده تجربه
جدیدي از تولید را ایجاد کردند که باید از این تجربه در شرایط سخت کشور استفاده کنیم و آن را به سایر جاها بسط و گسترش

 
بدهیم. 

فیروزي با تاکید براینکه با پرداخت تسهیلات حمایتی از سوي معاونت تعاون وزارتخانه متولی در چنین دوره هایی می توان به اقتصاد



تعاونی ها کمک کرد تا به فعالیت خود ادامه دهند، گفت:براي دستیابی به این هدف توسعه تعاونی ها با محوریت جوانان و زنان در
فعالیت هاي جدید اقتصادي و اجتماعی ضرروي است که باید در این زمینه کارهاي بیشتري انجام شود و مجلس نیز این آمادگی را

 
دارد اگر مشکل قانونی در این بین وجود داشته باشد را برطرف کند. 

نماینده فسا در مجلس با تاکید بر اینکه می توان سرمایه هاي خرد را در تعاونی ها تجمیع کرد البته باید سازوکاري داشته باشیم که
از سرمایه ها حمایت کرد، عنوان کرد: البته صندوق ضمانت سرمایه گذاري به ویژه براي سرمایه گذاران خرد مزیتی فوق العاده است
که در اختیاربخش تعاون قراردارد . با استفاده از این ظرف می توان نگرانی سرمایه گذاران خرد را بابت از دست رفتن سرمایه هایشان

تضمین کرد و نگرانی ها در این زمینه را از بین برد.



احداث خانه جوانان در آق قلا/ لزوم اطلاع رسانی به جوانان براي رشد کمی

و کیفی سازمان هاي مردم نهاد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/07/08

سرپرست معاونت جوانان و امور فرهنگی اداره کل ورزش و جوانان گلستان گفت: واگذاري زمین براي احداث خانه جوانان و
تشکیل کمیته سامان ازدواج در جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان آق قلا مطرح و دستور کار قرار گرفت.

سرپرست معاونت جوانان و امور فرهنگی اداره کل ورزش و
جوانان گلستان عنوان کرد: احداث خانه جوانان در آق قلا/
لزوم اطلاع رسانی به جوانان براي رشد کمی و کیفی
سازمان هاي مردم نهاد سرپرست معاونت جوانان و امور
فرهنگی اداره کل ورزش و جوانان گلستان گفت: واگذاري
زمین براي احداث خانه جوانان و تشکیل کمیته سامان
ازدواج در جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان آق قلا مطرح

 
و دستور کار قرار گرفت. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گرگان؛ جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان در شهرستان هاي بندر ترکمن و آق قلا با حضور سرپرست

 
معاونت فرهنگی و امورجوانان اداره کل ورزش و جوانان استان گلستان برگزار شد . 

قاسم مارزلو، سرپرست معاونت جوانان و امور فرهنگی اداره کل ورزش و جوانان گلستان در خصوص موضوعات مورد بحث در جلسه
ستاد ساماندهی امور جوانان در شهرستان بندر ترکمن با موضوع فضاي مجازي به خبرنگار برنا گفت: آسیب هاي فضاي مجازي براي
جوانان، فرصت ها و تهدید هاي فضاي مجازي، استفاده از ظرفیت فضاي مجازي به منظور ایجاد اشتغال جوانان از جمله مواردي بود

 
که در این جلسه مطرح و به آن پرداخته شد. 

 
وي افزود: نماینده پلیس فتا نیز در این جلسه آسیب ها و فرصت هاي فضاي مجازي را دسته بندي و شفاف سازي کرد. 

مارزلو در ادامه به راه اندازي مرکز نوآوري و فناوري به همت جوانان در شهرستان ترکمن اشاره کرد و افزود: در این جلسه مقرر شد
این مرکز با کمک سایر دستگاه ها و همکاري سازمان هاي مردم نهاد گسترش پیدا کند تا ظرفیتی براي اشتغال جوانان به وجود

 
بیاید. 

وي همچنین در ادامه به جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان شهرستان آق قلا با موضوع مشارکت هاي اجتماعی اشاره کرد و افزود:
واگذاري زمین براي احداث خانه جوانان و تشکیل کمیته سامان ازدواج بعد از ارسال شیوه نامه و مصوبه ستاد ساماندهی در این

 
شهرستان از جمله موضوعاتی بود که مقرر شد به زودي در دستور کار قرار گرفته و در این شهرستان محقق شود. 



وي افزود: افزایش تقویت مشارکت اجتماعی جوانان با کمک به رشد کمی و کیفی سازمان هاي مردم نهاد از طریق اطلاع رسانی به
جوانان این شهرستان در این خصوص از موضوعات مهم دیگري بود که در این جلسه مطرح شد.



40 میلیارد ریال وام به واحدهاي صنعتی آستارا پرداخت شد

منبع: تابناكشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/07/08

 
40 میلیارد ریال وام به واحدهاي صنعتی آستارا پرداخت شد 

آستارا - ایرنا - مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان
گفت: امسال 40 میلیارد ریال تسهیلات به واحدهاي صنعتی
آستارا پرداخت شده است و متصدیان واحدها می توانند براي
رونق و جهش تولید، تسهیلات بانکی با سود 18 درصد دریافت

 
کنند. 

به گزارش خبرنگار ایرنا احمدعلی شهیدي روز دوشنبه در بازدید
از واحدهاي شهرك صنعتی آستارا اظهار کرد: مشکلات مالیات،
بیمه و تعویق پرداخت تسهیلات بانکی پنج واحد صنعتی بررسی
شد و براي رفع موانع، به کارشناسان دستگاه هاي ذي ربط

 
گزارش خواهد شد. 

وي افزود: مطابق دستور استاندار گیلان تمام دستگاه هاي متولی حوزه هاي اقتصاد و صنعت براي رفع موانع تولید ملزم به همکاري
هستند و توسعه اشتغال پایدار، افزایش توان تخصصی، گسترش بازارهاي داخلی براي رشد صادرات، افزایش تولید ناخالص ملی و تولید

 
زودبازده از نتایج فعالیت واحدهاي صنعتی است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی گیلان گفت: این شرکت براي ایجاد راه دسترسی جدید شهرك صنعتی آستارا همکاري می
کند و به همکاري اداره کل راه و شهرسازي گیلان نیز نیاز است و تقویت سیستم برق واحدهاي تولیدي شهرك صنعتی پیگیري می

 
شود. 

2 هزار و 600 واحد صنعتی در 33 شهرك و ناحیه صنعتی گیلان فعال است و شهرك صنعتی آستارا با 21 واحد فعال و نیمه فعال و

 
با 20 هکتار مساحت، در سال 1387 در روستاي کوهپایه اي هودول این شهرستان ایجاد شده است. 

شهرستان مرزي بندر آستارا با 91 هزار نفر جمعیت در غرب استان گیلان و همسایگی جمهوري آذربایجان واقع شده است.



اینفوگرافیک / ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/07/08

اتحادخبر: با تداوم شیوع ویروس کرونا، کسب وکارهاي مختلف در سراسر جهان با ریسک بالاتري نسبت به قبل مواجه شده
اند. در این اینفوگرافیک، پنج ریسک مهم تر براي کسب و کارها بررسی و برخی استراتژي هاي پیشنهادي نیز مطرح شده

است.

اتحادخبر: با تداوم شیوع ویروس کرونا، کسب وکارهاي مختلف در سراسر جهان با ریسک بالاتري نسبت به قبل مواجه شده اند.

 
در این اینفوگرافیک، پنج ریسک مهم تر براي کسب و کارها بررسی و برخی استراتژي هاي پیشنهادي نیز مطرح شده است. 

به گزارش ایسنا؛ داده هاي این اینفوگرافیک، چکیده پژوهشی است که توسط دکتر علی داوري عضو هیأت علمی دانشکده کارآفرینی

 
دانشگاه تهران و برخی همکاران وي در این دانشکده انجام شده و نتایج آن منتشر شده است. 

 
گرافیک: پدرام آقایی 

منبع داده ها: دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران



یک اقتصاددان: بدون تحریم،13 هزار ایرانی زنده می ماندند

منبع: خبر فوريشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/07/08

اقتصاددان ایرانی مقیم آمریکا در یادداشتی در اندیشکده بروکینگز نوشت: اگر تحریم ها نبودند، از مرگ 13 هزار ایرانی در اثر
کرونا جلوگیري می شد.

اقتصاددان ایرانی مقیم آمریکا در یادداشتی در اندیشکده
بروکینگز نوشت: اگر تحریم ها نبودند، از مرگ 13 هزار

 
ایرانی در اثر کرونا جلوگیري می شد. 

جواد صالحی اصفهانی در این مقاله، درباره شرایط اقتصاد
ایران زیر فشار تحریم ها و همه گیري کرونا آورده است:
"ایران در میان نخستین کشورهایی بود که اقتصاد خود را
براي جلوگیري از ورشکستگی و فاجعه بازگشایی کرد و به
همین دلیل افزایش دوباره فوتی ها تا میانه ماه مه قابل

 
پیش بینی بود". 

وي افزود: "موج دوم همه گیري تاکنون مرگبارتر از موج نخست بوده است. مقایسه ایران با ترکیه که داراي شاخص هاي سلامت

 
مشابه است، می تواند آموزنده باشد. این مقایسه تصویري کلی از تاثیر تحریم ها را نشان می دهد". 

استاد اقتصاد در دانشگاه ویرجینیا تک ادامه داد: "اگر ایران می توانست از میانه ماه مه مسیر ترکیه را در پیش بگیرد از مرگ حدود
13 هزار نفر جلوگیري می شد. در موج اول کرونا ایران نشان داد که با تعطیل کردن اقتصاد می تواند چون سایر کشورهاي جهان روند
افزایش مبتلایان را متوقف کند. به همین دلیل می توان نتیجه گرفت که کاهش تحریم ها می توانست از مرگ هزاران ایرانی

 
جلوگیري کند." 

جواد صالحی اصفهانی محقق مهمان در مرکز خاورمیانه موسسه بروکینگز است. تخصص و تحقیق او متمرکز بر اقتصاد، اقتصاد
جمعیتی، اقتصاد انرژي، اقتصاد ایران و بطور کلی اقتصاد خاورمیانه است. او پیش از این استادیار اقتصاد در دانشگاه پنسیلوانیا و استاد

 
مهمان در دانشگاه آکسفورد بود. 

 
بخش هایی از این مقاله به شرح زیر است: 

 
ایران: آسیب دوگانه از کرونا و تحریم ها 

مارس 2020 کشور ایران به کانون همه گیري کرونا در خارج از چین تبدیل شد. اواخر فوریه نیز دولت ایران بالاخره به فوت دو نفر در
قم بر اثر ابتلا به این ویروس اعتراف کرد. با این حال، در این زمان ویروس به دیگر نقاط کشور گسترش یافته بود. ناگهان رهبران

 
ایران خود را در حال مبارزه در دو جبهه یافتند؛ حفظ اقتصاد در برابر تحریم ها و حفظ جان مردم و اقتصاد در برابر همه گیري کرونا. 



ایران به سختی در حال تحمل چالش هاي ایجاد شده در اثر کارزار فشار حداکثري دولت ترامپ است. دولت ترامپ می 2018 از
برجام خارج شد و سخت ترین تحریم هاي وضع شده تاریخ را علیه ایران اعمال کرد. از آن زمان اقتصاد ایران در حال سقوط بوده
است. صادرات نفت ایران به شدت کاهش پیدا کرد و پول ملی دو- سوم ارزش خود را از دست داده است و این باعث تورم شدید و
آشوب در اقتصاد کلان ایران شده است. ایران هیچ گونه آمادگی براي مواجهه با ریاست جمهوري ترامپ و عزم او براي خروج از برجام

 
نداشت. 

در همین حال، دولت ترامپ و متحدان او در خلیج فارس و اسرائیل بیش از 2 سال است که با اضطراب منتظر به بار نشستن تحریم
ها هستند. آنها انتظار دارند که اقتصاد ایران از هم بپاشد و آشوب هاي اجتماعی بعدي، رهبران ایران را وادار به تسلیم کند. اضطراب
آنها قابل درك است زیرا کارنامه فاجعه بار دخالت هاي نظامی ایالات متحده در کشورهاي خاورمیانه همچون افغانستان، عراق، لیبی و

 
سوریه، ترامپ را متقاعد کرده که تنها راه تسلط آمریکا بر منطقه به دست آوردن پیروزي و تسلط بر منطقه بدون جنگ است. 

 
همه گیري کرونا 

هنگام پیدایش همه گیري، ایران در ضعیف ترین وضعیت اقتصادي خود از زمان پایان جنگ با عراق قرار داشت. از زمان خروج ترامپ
از برجام، تولید ناخالص ملی ایران 11 درصد کاهش یافت و متوسط استانداردهاي زندگی (سرانه خرید هر خانوار) 13 درصد کاهش را
نشان می دهد. این افول را به راحتی می توان به کارزار فشار حداکثري ارتباط داد زیرا در زمان اجراي ناقص برجام و کاهش نسبی
تحریم ها اقتصاد ایران 13 درصد رشد کرده بود. تحریم ها صادرات نفت را کاهش داد و در پی آن داد و ستد مالی خارجی ایران نیز
کاهش پیدا کرد. این اتفاق به نوبه خود باعث سقوط ارزش پول ملی و افزایش افسارگسیخته تورم شد (تورم سال 2019 ایران 41

 
درصد بوده است). 

صادرات نفت، نیمی از درآمد دولت ایران را تشکیل می داد و کاهش صادرات نفت دست دولت در تلاش براي نجات اقتصاد را بست.
همانند سایر کشورهاي جهان، همه گیري تولید را مختل کرد و میلیون ها ایرانی بیکار شدند اما برخلاف کشورهاي ثروتمندتر، دولت

 
ایران منابع لازم براي کمک به مردم در این شرایط را در اختیار نداشت. 

دولت ایالات متحده نیز به جاي کاهش تحریم ها براي کمک به ایران در مدیریت همه گیري، بر حجم آنها افزود و درخواست هاي
رهبران جهان، دیپلمات هاي سابق آمریکایی و سازمان ملل براي کاهش آنها را نادیده گرفت. خلاصه، تفکر پشت پرده موضع گیري
سخت تر در برابر ایران در سرمقاله مارس 2020 روزنامه وال استریت ژورنال با عنوان "اکنون زمان پایان تحریم هاي ایران نیست"

 
منعکس شد. 

با وجود کمبود امکانات پزشکی، ایران موفق شد فوتی هاي روزانه بیماري کرونا را بین آوریل تا مه 2020 به نصف کاهش دهد و از
بروز فاجعه انسانی پیش بینی شده جلوگیري کند. همان طور که نمودار زیر نشان می دهد، ایران توانسته در مدت چند هفته مرگ
ناشی از کرونا را از 1.6 به ازاي هر یک میلیون نفر به 0.6 برساند. این رقم براي یک ماه پایین نگه داشته شد تا اینکه هزینه هاي

 
اقتصادي افزایش پیدا کرد و دولت مجبور شد که در تدابیر فاصله گذاري اجتماعی خود تجدیدنظر کند. 

ایران و ترکیه روندي مشابه در مورد فوتی ها در دوران همه گیري را تجربه کردند و هر دو کشور در موج نخست همه گیري، ابتدا
شاهد افزایش آمار مرگ بودند و در مرحله بعد توانستند این آمار را پایین بیاورند. با این وجود، ایران اواخر مه امسال وارد موج دوم

 
همه گیري شد، ولی ترکیه موفق شده است که از اوج گیري دوباره بیماري جلوگیري کند. 



آمارهاي حوزه اشتغال نیز نشان می دهد که در مقایسه با سال گذشته، در فصل بهار تعداد افراد شاغل 1.4 میلیون نفر کمتر بوده و 2
میلیون نفر کمتر در بازار کار مشارکت داشته اند. پیش از اعلام این آمارها نیز دولت تصمیم گرفته بود که قوانین مربوط به فاصله
گذاري اجتماعی را پایان دهد زیرا توانایی پرداخت حقوق بیکاري را نداشت و نمی توانست از به ورطه فقر افتادن خانواده هاي کم

 
درآمد جلوگیري کند. 

 
حمایت اجتماعی 

ایران انقلابی، به صورت نسبی در پایین نگه داشتن فقر موفق بوده است. در ایران انواعی از خیریه هاي بزرگ و کوچک فعالیت می
کنند و وزارت رفاه به 10 درصد جمعیت کمک مالی ارایه می دهد... آمار منتشر شده مربوط به آخرین ماه سال 1398 (21 مارس
2019 تا 21 مارس 2020) نشان می دهد که سرانه متوسط هزینه هر خانوار در ماه نخست بعد از آغاز همه گیري کرونا در ایران به

 
رقم بی سابقه یک سوم کاهش پیدا کرده و این کاهش در مقایسه با سال 2019 سه برابر سریع تر بوده است. 

لازم به یادآوري است که علاوه بر کمک هاي مالی، ایران داراي بیمه سلامت همگانی است و این بیمه از فقیر شدن میلیون ها ایرانی
دیگر به علت بروز بحران سلامت جلوگیري می کند. حدود 90 درصد جمعیت روستایی و 75 درصد جمعیت شهري ایران تحت

 
پوشش نوعی از بیمه درمانی یارانه اي هستند. 

کمک هاي بیشتري نیز تحت نام سهام عدالت ارائه شد... ارزش کنونی هر سهم از سهام عدالت معادل حدود 6 ماه حداقل دستمزد
است و این می تواند براي یک خانواده کم درآمد چهار نفره، گذران زندگی به مدت یکسال را فراهم کند. البته فروش سهام راه حلی

 
است که فقط یک بار می تواند به کمک آنها بیاید. 

 
موج دوم کرونا 

ایران در میان نخستین کشورهایی بود که اقتصاد خود را براي جلوگیري از ورشکستگی و فاجعه بازگشایی کرد و به همین دلیل
افزایش دوباره فوتی ها تا میانه ماه مه قابل پیش بینی بود. موج دوم همه گیري تاکنون مرگبارتر از موج نخست بوده است. مقایسه
ایران با ترکیه که داراي شاخص هاي سلامت مشابه است (امید به زندگی 77 سال در ترکیه و 76 سال در ایران و شاخص توسعه
انسانی 0.81 براي ترکیه و 0.8 براي ایران) می تواند آموزنده باشد. این مقایسه تصویري کلی از تاثیر تحریم ها را نشان می دهد. اگر
ایران می توانست از میانه ماه مه مسیر ترکیه را در پیش بگیرد از مرگ حدود 13 هزار نفر جلوگیري می شد. در موج اول کرونا ایران
نشان داد که با تعطیل کردن اقتصاد می تواند چون سایر کشورهاي جهان، روند افزایش مبتلایان را متوقف کند. به همین دلیل می

 
توان نتیجه گرفت که کاهش تحریم ها می توانست از مرگ هزاران ایرانی جلوگیري کند. 

بسیاري از منتقدان جمهوري اسلامی اصرار دارند که ایران آمار مرگ واقعی را پنهان می کند. چنان چه این ادعا درست باشد، تخمین
مرگ 13 هزار نفر در اثر تحریم ها نیز درست نیست و این عدد باید بیش از این ها باشد.... آمار فوتی هاي ایران در مقایسه با جمعیت

 
این کشور بسیار بالاتر از کشورهاي همسایه است، اما هنوز از برخی کشورهاي پیشرفته تر چون سوئد و ایالات متحده کمتر است. 

پیش بینی هاي اولیه از مرگ 250 تا 500 هزار ایرانی بر اثر ابتلا به کرونا تا اوت 2020 تحقق پیدا نکرد و موج دوم همه گیري به
آرامی در حال کنترل شدن است، اما ایران به هیچ وجه از مشکلات عبور نکرده است. اقتصاد ایران هنوز شکننده است؛ ارزش ریال
همچنان سیر نزولی دارد و تورم همچنان بالاي 30 درصد است. با توجه به فاصله میان مواضع رهبران ایران و ترامپ، امید اندکی به



بهبودي در آینده نزدیک وجود دارد. چنانچه دموکرات ها در انتخابات نوامبر پیروز شوند و به برجام برگردند، وضعیت به شکل چشم
گیري بهبود پیدا می کند...



دلاّلان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند/ قیمت گذاري غیرواقعی

رغبتی براي کشاورز نمی گذارد

منبع: شمال نیوزشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/07/08

شمال نیز : این نماینده مجلس گفت : متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم زیادي از
دلارهاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد ....

شمال نیوز: علیرضا نظري عضو کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شوراي اسلامی می گوید
که 10 میلیارد دلار از منابع ارزي براي واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود

شیمیایی و ... در نظر گرفته شده است اما این سیاست هم اکنون حمایت از تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ با ارز

 
نیمایی است. 

این عضو کمیسیون کشاورزي همچنین اظهار می دارد که متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم زیادي
از دلارهاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي غیرمرتبط وارد

 
شده و یا کالاها در انباري ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و کالا بود. 

نظري می افزاید دولت با اتخاذ سیاستی غلط موجب شده که سم و کود شیمیایی از این به بعد با ارز نیمایی قیمت گذاري شود و

 
همین اقدام باعث شد که برخی سموم از کیسه اي 90 تا 110 هزار تومان در هر کیسه 50 کیلویی به 480 تا 520 هزار تومان برسد. 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت اظهار می دارد که طبق قانون دولت نمی تواند بیش از
سه ماه یک وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس معرفی
شد و او نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند، رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در وزارت صمت
درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و موجب التهاب در

 
بازار خواهد شد. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی می گوید که در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشارها مواجه
هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال
نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز وزارت

 
صمت بلاتکلیف باقی مانده و نمی دانم که این کم لطفی دولت به مردم چه زمان خاتمه می یابد. 

وي در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، درباره اقدام مجلس به منظور کاهش التهاب بازار مسکن اظهار داشت: مجلس
اقدام اولیه درباره این کار را با طرح دوفوریتی مالیات بر خانه هاي خالی انجام داد که در نهایت هم مورد تأیید مجلس قرار گرفت، ولی
شوراي نگهبان به این مصوبه ایراد گرفت که این ایرادات هم رفع شده و هم اکنون در فرایند نهایی ابلاغ به دولت به منظور اجرا قرار

 
دارد. 

 
500 هزار خانه از 2.5 میلیون خانه خالی کشور در تهران است 



وي افزود: قریب به 2 میلیون و 500 هزار تا 2 میلیون و 700 هزار خانه خالی در کشور برآورد شده است که بیش از 500 هزار واحد
در تهران و بیش از 2 میلیون واحد در سایر استان هاست که گام اولیه مجلس یازدهم براي عرضه خانه هاي خالی در چرخه نیاز

 
جامعه بوده است تا این اقدام بتواند در بازار مسکن تأثیرگذار بوده و موجب بازگشت آرامش به آن شود. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: طرح بعدي مجلس یازدهم در باره ساماندهی مسکن با موضوع جهش
تولید و عرضه خانه است که در همین راستا همواره نشان داده ایم که یکی از محورهاي اصلی و دستور کارهاي صحن علنی مجلس و
کمیسیون هاي تخصصی رفع دغدغه مردم درباره مسکن است، لذا مجلس برنامه هاي مفصلی براي ساخت و افزایش عرضه و اعمال

 
قوانین نظارتی بر آن به منظور عدم احتکار و ساخت و ساز بیشتر را دارد. 

 
نهادهاي نظارتی نقش دلالی بنگاه هاي دولتی در افزایش قیمت خانه را بررسی کنند 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس با اصلاح یکی از مواد قانون مالیات بر خانه هاي خالی با جدیت به دنبال عدم احتکار مسکن و خروج
آن از زمره کالاهاي سرمایه اي است، هر چند که در این زمینه باید وزارت اقتصاد، وزارت راه، سازمان امور مالیاتی و سازمان ثبت

 
اسناد و املاك رسمی همراهی لازم را داشته باشند تا این قانون اجرایی شود اما نظارت مجلس هم بر این قانون بسیار مهم است. 

نماینده مردم خمین در مجلس در باره تأثیر دلالی ها در بنگاه هاي معاملات املاك و نقش مجلس در این باره گفت: این کار نیاز به
ورود مجلس و تصویب قانون ندارد و حتی مصوبه دولت را هم نمی خواهد، ولی سازمان هاي نظارتی باید اقدامات خود را در این زمینه

 
افزایش داده و آن را ارتقاء دهند. 

 
اولویت هاي کمیسیون ها با حضور قالیباف چکش کاري می شود 

وي افزود: مطلع شده ام به دلیل التهاب بازار مسکن، وزارت صمت دستورالعمل کمیسیون هاي معاملات در بنگاه ها را اصلاح کرده و
در همین راستا درصد کمیسیون مقرر شده که از فروشنده گرفته شود، لذا هیچ کس اجازه ندارد بیش از حد و حدود قانونی

 
کمیسیون بیشتري را دریافت کند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی درباره کم کردن حجم نقدینگی موجود در جامعه و استفاده از آن براي افزایش تولید
و اشتغال در کشور افزود: مجلس به دنبال آن است که هر کدام از کمیسیون هاي تخصصی 3 تا 4 اولویت اصلی کارهاي خود را در
بین همه نیازمندي هاي قابل بررسی احصا کند و در جلساتی که قالیباف رئیس آن است و همه رؤساي کمیسیون ها در آن حضور
دارند، موضوع را بررسی کرده و تصمیمات لازم در این باره اتخاذ می شود و بر همین اساس اولویت ها در آن نشست ها آنالیز و چکش

 
کاري می شود. 

 
تغییر ارز مرجع خرید سموم و کود باعث التهاب بازار کشاورزي شد 

نظري اضافه کرد: ساماندهی نرخ ارز، کاهش ارزش پول ملی، بازار بورس و بهبود وضعیت اقتصادي و افزایش تولید مسکن از اولویت

 
هاي کمیسیون اقتصادي مجلس است ولی قطعا دیگر کمیسیون ها هم اولویت هایی را در نظر گرفته و قرار است پیگیري کنند. 

وي در باره التهاب بازار گوشت سفید و قرمز، تخم مرغ و تأثیر نهاده هاي دامی بر قیمت آنها اظهار داشت: 10 میلیارد دلار از منابع



ارزي کشور براي واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود شیمیایی و ... در نظر گرفته ایم تا

 
مراکز تولیدي دام و طیور و گاو شیري و ... را پشتیبانی کند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: هم اکنون سیاست بر آن است که با ارز نیمایی بتوانیم از
تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ حمایت شود ولی عدم نظارت ها باعث شده که نهاده هاي دامی با چند برابر قیمت

 
عرضه شود و شاهد التهاب در بازار باشیم. 

 
نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد درباره ارز یارانه اي 

وي خاطرنشان کرد: اختلاف ارز آزاد و نیمایی باعث التهاب در بازار گوشت سفید و تخم مرغ شده است ولی با این روند تولیدکننده
هم متضرر خواهد شد زیرا وقتی او مجبور است ذرت و کنجاله سویا را چند برابر خریداري کرده و یا داروهاي دام و طیور را با چند
100 درصد افزایش تهیه کند، قطعا او نمی تواند مرغ را با قیمت قبلی کیلویی 12 تا 13 هزار تومان عرضه کند و ناچار است با قیمت

 
تمام شده محصول را بفروشد. 

نظري تصریح کرد: نظر کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد کشاورزي آن است که باید ارز یارانه اي و حمایت هاي دولت حذف شود و
اگر بناست که قوه مجریه خدمات و حمایت هاي خود را از کالاهاي اساسی که مورد نیاز همه مردم است ادامه دهد، بایستی این یارانه

 
یا مستقیما به دست تولید کننده برسد و یا مصرف کننده. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: اگر قرار است این حمایت به دست تولیدکننده برسد او می بایست به

 
میزان گوشتی که تحویل کشتارگاه می دهد از حمایت هاي دولتی بهره مند شود. 

 
یارانه باید به تولید کننده برسد یا مصرف کننده 

وي در همین راستا درباره مشمولان این طرح گفت: تولیدکنندگان مرغ، لبنیات و تخم مرغ مشمولان این طرح هستند و آنها می
توانند یارانه بگیرند تا قیمت ها براي عرضه در بازار کمتر شود، ضمن این که پیشنهاد بعدي این است که یارانه مستقیما به مصرف

 
کننده تعلیق گیرد و به همین دلیل سرانه مصرف گوشت و لبنیات هر فرد مشخص شده و به او پرداخت خواهد شد. 

نظري گفت: نمی توان به دلیل ترس از سوءاستفاده از عده قلیلی در کشور یک کار مثبت و ارزنده که موجب منفعت عمومی جامعه
است را انجام نداد، بلکه باید با افزایش نظارت ها و رصد ها، سوءاستفاده ها را به حداقل برسانیم که در این امور می توان با در نظر

 
گرفتن سامانه هاي مرتبط با شفافیت حداکثري اقدامات را پیش برد و کاري کرد که همه چیز در معرض رؤیت بازرسان قرار گیرد. 

 
دپوي اجناس و کالا در انبارها براي گرانی بیشتر 

وي با اشاره به اجراي سهمیه بندي بنزین و پرداخت یارانه که در طول سال هاي گذشته مستمراً انجام می شود، اضافه کرد: سهمیه
بنزین به مالکان خودروها و یارانه به سرپرست خانوار داده می شود که در همین راستا افراد شماره حساب بانکی خود را اعلام کرده و

 
در شب و یا روز خاصی شارژ می شود. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم



زیادي از دلارهاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي غیرمرتبط

 
وارد شده و یا کالاها در انباري ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و کالا بود. 

 
باید جلوي آسیب و فساد و سوءاستفاده را بگیریم 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در طول سالیان گذشته حمایت هاي دولتی باعث شده که اجناس و
کالاهاي یارانه اي با آن قیمتی که بایستی به دست مصرف کننده برسد، نرسیده است، اما می توانیم با استفاده از ابزارهاي مختلف این
حمایت یارانه اي را به دست تولیدکننده و یا به دست مصرف کننده برسانیم که آسیب کمتري داشته و به صلاح عموم جامعه نزدیک

 
تر است. 

وي افزود: زمینه آسیب و فساد و سوءاستفاده ممکن است در خیلی از جاها دیده شود اما قطعا رانت هاي میلیارد ي و مسیرهاي

 
غیرقابل کنترل را با اجراي این پیشنهاد شاهد نخواهیم بود. 

نظري گفت: با اجراي این پیشنهاد که نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و نظر وزیر جهاد کشاورزي است دیگر شاهد نوسان در قیمت

 
گوشت سفید و قرمز و تخم مرغ و لبنیات نخواهیم بود. 

 
باید دلالی در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را بگیریم 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در حال حاضر انحصار در واردات نهاده هاي دامی و کشاورزي را شاهد
هستیم که توانسته مشکلاتی را ایجاد کند، ولی اگر نظارت لازم را با استفاده از ابزار رصدکننده عملیاتی کنیم و حمایت از تولیدکننده
و یا مصرف کننده اعمال شود دامدار و کشاورز می تواند نیازهاي خود را از واردکننده اي که ارزان تر بفروشد تهیه کرده و قیمت ها در

 
بازار التهابی نخواهد داشت. 

 
وي افزود: باید تلاش کنیم که دلالی و واسطه گري موجود در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را از بین ببریم. 

نظري در باره افزایش 500 تا 700 درصدي قیمت سموم و کود کشاورزي گفت: دولت اعلام کرده که توزیع کود فسفات که وارداتی

 
هم هست از این به بعد با ارز نیمایی صورت می گیرد که قیمت آن بین 480 تا 520 هزار تومان به ازاي هر کیسه 50 کیلویی است. 

 
سم 90 هزاري به 520 هزار تومان رسیده 

وي درباره این تأثیر افزایش قیمت سموم وکود کشاورزي بر افزایش هزینه هاي تولید گفت: این کار موجب افزایش هزینه هاي کشاورز
می شود، اما بایستی با رصد و نظارت بر توزیع این سموم و کودها تلاش کنیم که به مصرف کننده نهایی رسیده و واسطه گران و

 
دلالان موجب افزایش بیشتر قیمت شوند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: تولیدکننده محصولات کشاورزي که هم اکنون با افزایش قیمت و هزینه
هاي تولید مواجه شده است چه باید بکند؟؛ این در حالی است که قوه مجریه باید در زمینه قیمت گذاري رعایت حال کشاورز را بیش

 
از این داشته باشد، زیرا هر کیسه کود پیش از این 90 تا 110 هزار تومان بوده که به 480 تا 520 هزار تومان رسیده است. 



نظري خاطرنشان کرد: وقتی شاهد افزایش قیمت کود و سموم کشاورزي هستیم دولت باید این قیمت ها و افزایش هزینه را در قیمت

 
گذاري خرید تضمینی در نظر بگیرد. 

 
قیمت گذاري غیر واقعی، رغبتی براي کشاورز نمی گذارد 

وي تصریح کرد: بحث جدي بین کمیسیون کشاورزي با وزارت جهاد کشاورزي و شوراي اقتصاد هم اکنون مطرح است که باید افزایش
هزینه براي کشاورزان که به واسطه تغییر ارز مرجع از 4200 تومان به ارز نیمایی اعمال شده را در قیمت گذاري نهایی خرید تضمینی

 
محصولات کشاورزي در نظر بگیرند. 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی گفت: اگر قیمت گذاري واقع بینانه باشد کشاورز براي کشت و عرضه بیشتر راغب شده
و می داند که قیمت خرید تضمینی افزایش پیدا کرده و در نتیجه درآمد بیشتري به دست خواهد آورد که در آن صورت است که به

 
تولید پایدار خواهیم رسید. 

 
نظري اضافه کرد: دولت خیلی از قیمت هاي خرید تضمینی محصولات کشاورزي را اعلام نکرده است. 

 
کم لطفی دولت به مردم در تاخیر 130 روزه تعیین وزیر صمت 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت گفت: طبق قانون دولت نمی تواند بیش از سه ماه یک
وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس معرفی شد و او
نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند. رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در وزارت صمت
درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و موجب التهاب در

 
بازار شد. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشارها مواجه
هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال
نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز وزارت

 
صمت بلاتکلیف باقی ماند. 

 
لزوم حداکثر استفاده از ابزارهاي نظارتی مجلس 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس باید از ابزارهاي نظارتی که در قانون اساسی وجود دارد استفاده کرده و دولت را ملزم به پاسخگویی در
شرایطی که مردم درگیر گرانی و بی ثباتی در بازار بوده و با قیمت هاي لحظه اي دست و پنجه نرم می کنند، کند. این درحالی است

که رهبر معظم انقلاب تأکید بر استفاده از ابزارهاي نظارتی مجلس دارند که بایستی به موقع و به درستی از آن بهره بگیریم.



دلاّلان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند/ قیمت گذاري غیرواقعی

رغبتی براي کشاورز نمی گذارد

منبع: شمال نیوزشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/07/08

شمال نیز : این نماینده مجلس گفت : متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم زیادي از
دلارهاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد

شمال نیز : این نماینده مجلس گفت : متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم زیادي از دلارهاي

 
4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد .... 
شمال نیوز: علیرضا نظري عضو کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط
زیست مجلس شوراي اسلامی می گوید که 10 میلیارد دلار از منابع ارزي براي
واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود
شیمیایی و ... در نظر گرفته شده است اما این سیاست هم اکنون حمایت از

 
تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ با ارز نیمایی است. 

این عضو کمیسیون کشاورزي همچنین اظهار می دارد که متأسفانه عدم نظارت و
فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم زیادي از دلارهاي 4200 تومانی از

سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي غیرمرتبط وارد شده و یا کالاها در انباري

 
ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و کالا بود. 

نظري می افزاید دولت با اتخاذ سیاستی غلط موجب شده که سم و کود شیمیایی از این به بعد با ارز نیمایی قیمت گذاري شود و

 
همین اقدام باعث شد که برخی سموم از کیسه اي 90 تا 110 هزار تومان در هر کیسه 50 کیلویی به 480 تا 520 هزار تومان برسد. 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت اظهار می دارد که طبق قانون دولت نمی تواند بیش از
سه ماه یک وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس معرفی
شد و او نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند، رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در وزارت صمت
درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و موجب التهاب در

 
بازار خواهد شد. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی می گوید که در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشارها مواجه
هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال
نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز وزارت

 
صمت بلاتکلیف باقی مانده و نمی دانم که این کم لطفی دولت به مردم چه زمان خاتمه می یابد. 

وي در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، درباره اقدام مجلس به منظور کاهش التهاب بازار مسکن اظهار داشت: مجلس
اقدام اولیه درباره این کار را با طرح دوفوریتی مالیات بر خانه هاي خالی انجام داد که در نهایت هم مورد تأیید مجلس قرار گرفت، ولی



شوراي نگهبان به این مصوبه ایراد گرفت که این ایرادات هم رفع شده و هم اکنون در فرایند نهایی ابلاغ به دولت به منظور اجرا قرار

 
دارد. 

 
500 هزار خانه از 2.5 میلیون خانه خالی کشور در تهران است 

وي افزود: قریب به 2 میلیون و 500 هزار تا 2 میلیون و 700 هزار خانه خالی در کشور برآورد شده است که بیش از 500 هزار واحد
در تهران و بیش از 2 میلیون واحد در سایر استان هاست که گام اولیه مجلس یازدهم براي عرضه خانه هاي خالی در چرخه نیاز

 
جامعه بوده است تا این اقدام بتواند در بازار مسکن تأثیرگذار بوده و موجب بازگشت آرامش به آن شود. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: طرح بعدي مجلس یازدهم در باره ساماندهی مسکن با موضوع جهش
تولید و عرضه خانه است که در همین راستا همواره نشان داده ایم که یکی از محورهاي اصلی و دستور کارهاي صحن علنی مجلس و
کمیسیون هاي تخصصی رفع دغدغه مردم درباره مسکن است، لذا مجلس برنامه هاي مفصلی براي ساخت و افزایش عرضه و اعمال

 
قوانین نظارتی بر آن به منظور عدم احتکار و ساخت و ساز بیشتر را دارد. 

 
نهادهاي نظارتی نقش دلالی بنگاه هاي دولتی در افزایش قیمت خانه را بررسی کنند 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس با اصلاح یکی از مواد قانون مالیات بر خانه هاي خالی با جدیت به دنبال عدم احتکار مسکن و خروج
آن از زمره کالاهاي سرمایه اي است، هر چند که در این زمینه باید وزارت اقتصاد، وزارت راه، سازمان امور مالیاتی و سازمان ثبت

 
اسناد و املاك رسمی همراهی لازم را داشته باشند تا این قانون اجرایی شود اما نظارت مجلس هم بر این قانون بسیار مهم است. 

نماینده مردم خمین در مجلس در باره تأثیر دلالی ها در بنگاه هاي معاملات املاك و نقش مجلس در این باره گفت: این کار نیاز به
ورود مجلس و تصویب قانون ندارد و حتی مصوبه دولت را هم نمی خواهد، ولی سازمان هاي نظارتی باید اقدامات خود را در این زمینه

 
افزایش داده و آن را ارتقاء دهند. 

 
اولویت هاي کمیسیون ها با حضور قالیباف چکش کاري می شود 

وي افزود: مطلع شده ام به دلیل التهاب بازار مسکن، وزارت صمت دستورالعمل کمیسیون هاي معاملات در بنگاه ها را اصلاح کرده و
در همین راستا درصد کمیسیون مقرر شده که از فروشنده گرفته شود، لذا هیچ کس اجازه ندارد بیش از حد و حدود قانونی

 
کمیسیون بیشتري را دریافت کند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی درباره کم کردن حجم نقدینگی موجود در جامعه و استفاده از آن براي افزایش تولید
و اشتغال در کشور افزود: مجلس به دنبال آن است که هر کدام از کمیسیون هاي تخصصی 3 تا 4 اولویت اصلی کارهاي خود را در
بین همه نیازمندي هاي قابل بررسی احصا کند و در جلساتی که قالیباف رئیس آن است و همه رؤساي کمیسیون ها در آن حضور
دارند، موضوع را بررسی کرده و تصمیمات لازم در این باره اتخاذ می شود و بر همین اساس اولویت ها در آن نشست ها آنالیز و چکش

 
کاري می شود. 

 
تغییر ارز مرجع خرید سموم و کود باعث التهاب بازار کشاورزي شد 



نظري اضافه کرد: ساماندهی نرخ ارز، کاهش ارزش پول ملی، بازار بورس و بهبود وضعیت اقتصادي و افزایش تولید مسکن از اولویت

 
هاي کمیسیون اقتصادي مجلس است ولی قطعا دیگر کمیسیون ها هم اولویت هایی را در نظر گرفته و قرار است پیگیري کنند. 

وي در باره التهاب بازار گوشت سفید و قرمز، تخم مرغ و تأثیر نهاده هاي دامی بر قیمت آنها اظهار داشت: 10 میلیارد دلار از منابع
ارزي کشور براي واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود شیمیایی و ... در نظر گرفته ایم تا

 
مراکز تولیدي دام و طیور و گاو شیري و ... را پشتیبانی کند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: هم اکنون سیاست بر آن است که با ارز نیمایی بتوانیم از
تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ حمایت شود ولی عدم نظارت ها باعث شده که نهاده هاي دامی با چند برابر قیمت

 
عرضه شود و شاهد التهاب در بازار باشیم. 

 
نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد درباره ارز یارانه اي 

وي خاطرنشان کرد: اختلاف ارز آزاد و نیمایی باعث التهاب در بازار گوشت سفید و تخم مرغ شده است ولی با این روند تولیدکننده
هم متضرر خواهد شد زیرا وقتی او مجبور است ذرت و کنجاله سویا را چند برابر خریداري کرده و یا داروهاي دام و طیور را با چند
100 درصد افزایش تهیه کند، قطعا او نمی تواند مرغ را با قیمت قبلی کیلویی 12 تا 13 هزار تومان عرضه کند و ناچار است با قیمت

 
تمام شده محصول را بفروشد. 

نظري تصریح کرد: نظر کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد کشاورزي آن است که باید ارز یارانه اي و حمایت هاي دولت حذف شود و
اگر بناست که قوه مجریه خدمات و حمایت هاي خود را از کالاهاي اساسی که مورد نیاز همه مردم است ادامه دهد، بایستی این یارانه

 
یا مستقیما به دست تولید کننده برسد و یا مصرف کننده. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: اگر قرار است این حمایت به دست تولیدکننده برسد او می بایست به

 
میزان گوشتی که تحویل کشتارگاه می دهد از حمایت هاي دولتی بهره مند شود. 

 
یارانه باید به تولید کننده برسد یا مصرف کننده 

وي در همین راستا درباره مشمولان این طرح گفت: تولیدکنندگان مرغ، لبنیات و تخم مرغ مشمولان این طرح هستند و آنها می
توانند یارانه بگیرند تا قیمت ها براي عرضه در بازار کمتر شود، ضمن این که پیشنهاد بعدي این است که یارانه مستقیما به مصرف

 
کننده تعلیق گیرد و به همین دلیل سرانه مصرف گوشت و لبنیات هر فرد مشخص شده و به او پرداخت خواهد شد. 

نظري گفت: نمی توان به دلیل ترس از سوءاستفاده از عده قلیلی در کشور یک کار مثبت و ارزنده که موجب منفعت عمومی جامعه
است را انجام نداد، بلکه باید با افزایش نظارت ها و رصد ها، سوءاستفاده ها را به حداقل برسانیم که در این امور می توان با در نظر

 
گرفتن سامانه هاي مرتبط با شفافیت حداکثري اقدامات را پیش برد و کاري کرد که همه چیز در معرض رؤیت بازرسان قرار گیرد. 

 
دپوي اجناس و کالا در انبارها براي گرانی بیشتر 

وي با اشاره به اجراي سهمیه بندي بنزین و پرداخت یارانه که در طول سال هاي گذشته مستمراً انجام می شود، اضافه کرد: سهمیه



بنزین به مالکان خودروها و یارانه به سرپرست خانوار داده می شود که در همین راستا افراد شماره حساب بانکی خود را اعلام کرده و

 
در شب و یا روز خاصی شارژ می شود. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم
زیادي از دلارهاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي غیرمرتبط

 
وارد شده و یا کالاها در انباري ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و کالا بود. 

 
باید جلوي آسیب و فساد و سوءاستفاده را بگیریم 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در طول سالیان گذشته حمایت هاي دولتی باعث شده که اجناس و
کالاهاي یارانه اي با آن قیمتی که بایستی به دست مصرف کننده برسد، نرسیده است، اما می توانیم با استفاده از ابزارهاي مختلف این
حمایت یارانه اي را به دست تولیدکننده و یا به دست مصرف کننده برسانیم که آسیب کمتري داشته و به صلاح عموم جامعه نزدیک

 
تر است. 

وي افزود: زمینه آسیب و فساد و سوءاستفاده ممکن است در خیلی از جاها دیده شود اما قطعا رانت هاي میلیارد ي و مسیرهاي

 
غیرقابل کنترل را با اجراي این پیشنهاد شاهد نخواهیم بود. 

نظري گفت: با اجراي این پیشنهاد که نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و نظر وزیر جهاد کشاورزي است دیگر شاهد نوسان در قیمت

 
گوشت سفید و قرمز و تخم مرغ و لبنیات نخواهیم بود. 

 
باید دلالی در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را بگیریم 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در حال حاضر انحصار در واردات نهاده هاي دامی و کشاورزي را شاهد
هستیم که توانسته مشکلاتی را ایجاد کند، ولی اگر نظارت لازم را با استفاده از ابزار رصدکننده عملیاتی کنیم و حمایت از تولیدکننده
و یا مصرف کننده اعمال شود دامدار و کشاورز می تواند نیازهاي خود را از واردکننده اي که ارزان تر بفروشد تهیه کرده و قیمت ها در

 
بازار التهابی نخواهد داشت. 

 
وي افزود: باید تلاش کنیم که دلالی و واسطه گري موجود در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را از بین ببریم. 

نظري در باره افزایش 500 تا 700 درصدي قیمت سموم و کود کشاورزي گفت: دولت اعلام کرده که توزیع کود فسفات که وارداتی

 
هم هست از این به بعد با ارز نیمایی صورت می گیرد که قیمت آن بین 480 تا 520 هزار تومان به ازاي هر کیسه 50 کیلویی است. 

 
سم 90 هزاري به 520 هزار تومان رسیده 

وي درباره این تأثیر افزایش قیمت سموم وکود کشاورزي بر افزایش هزینه هاي تولید گفت: این کار موجب افزایش هزینه هاي کشاورز
می شود، اما بایستی با رصد و نظارت بر توزیع این سموم و کودها تلاش کنیم که به مصرف کننده نهایی رسیده و واسطه گران و

 
دلالان موجب افزایش بیشتر قیمت شوند. 



عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: تولیدکننده محصولات کشاورزي که هم اکنون با افزایش قیمت و هزینه
هاي تولید مواجه شده است چه باید بکند؟؛ این در حالی است که قوه مجریه باید در زمینه قیمت گذاري رعایت حال کشاورز را بیش

 
از این داشته باشد، زیرا هر کیسه کود پیش از این 90 تا 110 هزار تومان بوده که به 480 تا 520 هزار تومان رسیده است. 

نظري خاطرنشان کرد: وقتی شاهد افزایش قیمت کود و سموم کشاورزي هستیم دولت باید این قیمت ها و افزایش هزینه را در قیمت

 
گذاري خرید تضمینی در نظر بگیرد. 

 
قیمت گذاري غیر واقعی، رغبتی براي کشاورز نمی گذارد 

وي تصریح کرد: بحث جدي بین کمیسیون کشاورزي با وزارت جهاد کشاورزي و شوراي اقتصاد هم اکنون مطرح است که باید افزایش
هزینه براي کشاورزان که به واسطه تغییر ارز مرجع از 4200 تومان به ارز نیمایی اعمال شده را در قیمت گذاري نهایی خرید تضمینی

 
محصولات کشاورزي در نظر بگیرند. 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی گفت: اگر قیمت گذاري واقع بینانه باشد کشاورز براي کشت و عرضه بیشتر راغب شده
و می داند که قیمت خرید تضمینی افزایش پیدا کرده و در نتیجه درآمد بیشتري به دست خواهد آورد که در آن صورت است که به

 
تولید پایدار خواهیم رسید. 

 
نظري اضافه کرد: دولت خیلی از قیمت هاي خرید تضمینی محصولات کشاورزي را اعلام نکرده است. 

 
کم لطفی دولت به مردم در تاخیر 130 روزه تعیین وزیر صمت 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت گفت: طبق قانون دولت نمی تواند بیش از سه ماه یک
وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس معرفی شد و او
نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند. رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در وزارت صمت
درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و موجب التهاب در

 
بازار شد. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشارها مواجه
هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال
نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز وزارت

 
صمت بلاتکلیف باقی ماند. 

 
لزوم حداکثر استفاده از ابزارهاي نظارتی مجلس 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس باید از ابزارهاي نظارتی که در قانون اساسی وجود دارد استفاده کرده و دولت را ملزم به پاسخگویی در
شرایطی که مردم درگیر گرانی و بی ثباتی در بازار بوده و با قیمت هاي لحظه اي دست و پنجه نرم می کنند، کند. این درحالی است

که رهبر معظم انقلاب تأکید بر استفاده از ابزارهاي نظارتی مجلس دارند که بایستی به موقع و به درستی از آن بهره بگیریم.



بیگی: چطور ماشین سازي تبریز با ظرفیت تولید تجهیزات غنی سازي به «مش

قربانعلیِ» بی سواد رسید؟ / دولت به برخی صنایع به چشم بچه سر راهی نگاه

می کند!

منبع: دانشجوشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، مهدیه حسینی نسب، کارخانه ماشین سازي تبریز با هدف تولید در حوزه هاي مختلف
صنایع بویژه محصولات پایه و استراتژیک صنعتی راه اندازي شد. این شرکت از ابتداي تأسیس زیر نظر سازمان گسترش و

نوسازي صنایع ایران فعالیتش را شروع و از سال 1383 در راستاي اصل 44 قانون اساسی در لیست ...

گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، مهدیه حسینی نسب،
کارخانه ماشین سازي تبریز با هدف تولید در حوزه هاي
مختلف صنایع بویژه محصولات پایه و استراتژیک صنعتی
راه اندازي شد. این شرکت از ابتداي تأسیس زیر نظر
سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران فعالیتش را شروع
و از سال 1383 در راستاي اصل 44 قانون اساسی در
لیست شرکت هاي مشمول واگذاري قرار گرفت و طی
چندین مرحله متوالی مورد ارزیابی سازمان خصوصی سازي

 
قرار گرفت و به دنبال آن، طی مراحل متعدد در دهه اخیر از طریق جراید، جهت مزایده آگهی داده شد. 

 
بیشتر بخوانید: 

پیگیري دانشجویان تبریزي به ثمر نشست / «مش قربانعلی» از مالکیت ماشین سازي خلع شد! گام رو به جلوي بعدي براي ماشین
سازي تبریز / خلع ید مالک به اتهام اخلال در نظام ارزي! بازگشت به ایدرو؛ ماحصل تلاش چند ساله دانشجویان تبریزي براي حل
مشکلات ماشین سازي پایانی بر پرونده پرماجراي مش قربانعلی / از خصوصی سازي ماشین سازي تبریز تا واگذاري به ایدرو بازگشت
سهام کارخانه ماشین سازي تبریز به ایدرو با تلاش دانشجویان تبریزي پرونده قضایی دانشجویان مطالبه گر تبریز مسکوت شد چرا
دانشجویان به ماجراي خصوصی سازي ماشین سازي تبریز ورود کردند؟ / مجموعه خوشنامی که به اخلالگر اقتصادي واگذار شد!
محکومیت قضایی مانع راه دانشجوي عدالت طلب نخواهد شد خصوصی سازي در واگذاري ماشین سازي 11 بار ناموفق عمل کرده

 
است! قوه قضائیه و مجمع تشخیص بر روند سازمان خصوصی سازي نظارت ندارند 

نگاهی به خریداران ماشین سازي نشان می دهد که در شروط خصوصی سازي کارخانه شرطی با عنوان اهلیت و سنخیت وجود
نداشت و این مسئله باعث شد که هر کسی از هر صنفی و بدون هیچگونه تخصصی ادعاي خریداري کارخانه را داشته باشد. واگذاري
غیر اصولی کارخانه ماشین سازي تبریز به مش قربانعلی و عدم موفقیت وي در اداره آن و مشکلات ایجاد شده و در نهایت لغو
واگذاري کارخانه و بازگشت آن به ایمیدرو، باعث شد تا در گفتگویی با علیرضا بیگی، نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو به بررسی

 
وضعیت کارخانه بپردازیم که مشروح این گفتگو را در ادامه می خوانید: 



 
دانشجو: واگذاري ماشین سازي تبریز به بخش خصوصی چگونه صورت گرفت؟ 

واگذاري هپکوي اراك، کشت مغان، ماشین سازي تبریز، آلومینیوم هرمزگان یک سناریوي کامل بود براي اینکه جمهوري اسلامی

 
ایران را از یکسري صنایع ملزم محروم کند و نمی توان گفت همه آنچه که اتفاق افتاده تصادفی بوده است. 

واگذاري ها با دسیسه و توطئه چینی اتفاق افتاده است در مورد ماشین سازي تبریز اگر به اسناد مراجعه کنیم، میبینیم در انها بیان
شده که این کارخانه از جمله ظرفیت هاي قابل توجه جمهوري اسلامی ایران براي دستیابی به فناوري هسته اي و تولید ماشین آلات
غنی ساز است. وقتی ارزیابی می کنند که جمهوري اسلامی داراي چه ظرفیت هایی است به کارخانه ماشین سازي تبریز به صورت

 
خاص اشاره می شود؛ پس می توان گفت که گزیده شده در مورد ماشین سازي تبریز عمل کردند. 

این گونه واگذاري ها با یکسري دسیسه و توطئه چینی اتفاق افتاده؛ در مورد کشت صنعت مغان به یک نحوي و در مورد ماشین

 
سازي به گونه دیگر. 

در مورد ماشین سازي، براي اینکه خودشان را از رعایت مقررات مربوط به اجراي اصل 44 قانون اساسی معاف کنند تا نگاه به این
نباشد که خریدار باید اهلیت داشته باشد و قیمت باید با کارشناسی صورت بگیرد، سازمان خصوصی سازي این دو محدودیت که عامل
بازدارنده بوده به زعم خود برطرف کرد و ماشین سازي تبریز را بابت مطالبات صندوق بازنشستگی فولاد به این صندوق واگذار می

 
کند. 

به گفته مدیران صندوق، این واگذاري صوري است و قرار بر این شده مدیران ماشین سازي را نزد خزانه گرو بگذارند و بابت آن از
خزانه پول دریافت کنند و مشکلات در مورد مستمري بازنشستگان را رفع و رجوع کنند. یعنی به سازمان خصوصی سازي این اختیار
داده شده که از جانب صندوق بازنشستگی فولاد، ماشین سازي را بفروشند و همین دسیسه سال 95 باعث شد ماشین سازي تبریز به

 
شخصی به نام مش قربانعلی فروخته شود. 

 
 

دانشجو: با توجه به تحصیلات مش قربانعلی می شد پیش بینی کرد که او صلاحیت مدیریت کارخانه را ندارد، به عنوان نماینده

 
مجلس چه کار کردید؟ 

با شناختی که ما از این شخص داشتیم براي ما خیلی عجیب بود که آدمی با این چنین سواد کمی صاحب ماشین سازي تبریز شود. با
بررسی هایی که در این زمینه انجام دادیم متوجه شدیم مش قربانعلی قریب به 500 میلیون دلار ارز دریافت کرده، که در جریان
محاکمه و اعترافات خود در دادگاه، گفته بود 500 میلیون دلار به او داده بودند که با آن ورق فولادي تهیه کند، ولی چون تحریم

 
شدیم نتوانست وارد کند و این پول را نقد کرده و از سود حاصل یک بخشی از آن ماشین سازي تبریز را خریداري کرد. 

کسی که سواد خواندن و نوشتن ندارد چه طور می تواند 500 میلیون دلار ارز دولتی بگیرد؟ اما با محاکمه مش قربانعلی، به او فرصت
دادند تا 500 میلیون دلار را ظرف یک هفته تحویل دادگاه بدهد . بعد از محاکمه، مش قربانعلی را به 30 سال حبس و برگرداندن

 
مال یغما رفته محکوم کردند. 
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از جهت حقوقی ما شکایت کرده بودیم که این شخص (مش قربانعلی) اهلیت ندارد و واگذاري کارخانه به وي خلاف قانون است. از



طرف دیگر وي اخلالگر ارزي بوده و نتوانسته تعهداتی که در مورد خرید ماشین سازي را متعهد شده محقق کند، براي همین این

 
واگذاري به مش قربانعلی فسخ شد. 

سازمان خصوصی سازي براي ننگی که دامن گیر آن شده بود و می خواست خود را خلاص کند، ماشین سازي تبریز را دوباره به
صندوق فولاد بازنشستگی اعاده کرد! در حالی که با توجه به مکاتباتی که سال 95 با صندوق فولاد داشتیم، از آن ها خواستیم که
برنامه خود را براي آینده صنعت ماشین سازي تبریز اعلام کنند که مدیرعامل صندوق بازنشستگی رسما به ما نوشت اساسا این

 
واگذاري صوري بوده است و براي این واحد هیچ برنامه اي نداریم! 

 
دانشجو: بازگشت به صندوق فولاد بازنشستگی اوضاع کارخانه را بهتر کرد؟ 

با توجه به طراحی که درون دولت صورت گرفته بود ، ماشین سازي را به صندوق اعاده و براي آن تیم مدیریتی انتخاب کردند (همان
مدیرانی که هنوز هستند) . سازمان خصوصی سازي با توجه به وکالتی که از جانب صندوق فولاد بازنشستگی به آن داده شده بود،
ماشین سازي تبریز را به مش قربانعلی واگذار کرده و این حق را براي خود متصور بود که از صندوق فولاد خلع ید کند و ماشین
سازي تبریز را به ایدرو عودت بدهد، در این راستا دولت و هیئت وزیران تصویب کردند که این اعاده صورت بگیرد و مطالبه صندوق

 
فولاد را از جاي دیگر تامین کردند. 

 
 

از آنجایی که قیمت ها افزایش پیدا کرده بود، صندوق فولاد به ملک هاي ماشین سازي طمع داشت. از جمله ملک «ائل گلی». با
وجود اینکه هیئت وزیران تصویب کرده بود سازمان خصوصی سازي ماشین سازي را از صندوق بازنشستگی هم خلع ید کند، صندوق

 
بازنشستگی فولاد تمکین نکرد. 

حدود دو ماه پیش هیئت عامل در ماشین سازي تبریز مستقر شد و اعلام آمادگی کرد که مال خود را در دست بگیرد و از انتقال

 
شرکت به ایدرو ممانعت کند. 

اینکه ماشین سازي تبریز 30 میلیارد تومان به تامین اجتماعی بدهکار است و تا آن بدهی را پرداخت نکند سهام توقیف است، صرفا

 
فرصت و زمانی براي صندوق بازنشستگی فولاد بود تا بتواند شکایت خود را در هیئت داوري مطرح کند و براي خود راي بگیرد. 

به این ترتیب این زمان را وزارت کار و رفاه اجتماعی براي صندوق فولاد فراهم می کرد؛ که با پیگیري هاي انجام شده راي به نفع

 
ایدرو صادر شد و حقی از این جهت متوجه صندوق بازنشستگی فولاد نیست. 
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دانشجو: اساسا بعد از بازگشت صنایعی که واگذاري غیراصولی داشتند به دولت، چه برنامه اي براي احیاي آن ها وجود دارد؟ 

ما با یک مشکل سابقه دار مواجه هستیم! اصولا در تمام خلع ید ها که اتفاق می افتد دولت تمایلی به تمکین به آنچه که به آن
برگشت داده شده را ندارد و این مورد را در ماشین سازي تبریز و هپکوي اراك هم می بینیم؛ که این اعاده تحت فشار صورت گرفته و

 
دولت برنامه اي براي احیاي واحد هاي صنعتی ندارد. 

در صورتی که من به عنوان نماینده مردم تبریز ناچار شدم علیه دولت شکایت کنم که در تملک اموال عمومی و سهل انگاري می کند



 
و علیه صندوق بازنشستگی هم شکایت کردیم که اموال عمومی را غصب کردید که این پرونده در دادگستري تبریز مطرح است. 

 
مدیران صندوق فولاد در ماشین سازي تبریز جولان می دهند! 

با وجود این شکایت ها ایدرو در تملک حق مردم و همان ماشین سازي تبریز سهل انگاري کرده و صندوق بازنشستگی فولاد هم

 
غصب اموال عمومی انجام داده است. 

با وجود اینکه راي صریح هیئت داوري صادر شده، اما مدیران صندوق فولاد در ماشین سازي تبریز جولان می دهند. جالب این است

 
که از دولت اراده اي بر اینکه این راي را جامه عمل بپوشاند دیده نمی شود. 

 
 دانشجو: از برنامه هاي ایدرو براي واگذاري ماشین سازي خبر دارید؟ 

ایدرو در حال بهانه آوردن بود که اگر بخواهد در اینجا تملک کند ، بودجه اي براي نوسازي و بهسازي ندارد و سرانجام حدود چهار ماه
پیش ، سازمان خصوصی سازي به ایدرو نامه نوشت که آیا براي تملک ماشین سازي تبریز مشکلی ندارید؟ و چون مالک ماشین سازي
تبریز شناخته شده است و اموال ماشین سازي تبریز می تواند به عنوان پشتوانه توسعه ماشین سازي قرار بگیرد، با این نامه ، این بهانه

 
هم از بین رفت. 

واگذاري ماشین سازي به شصتا خلاف قانون است در هفته گذشته در هیئت داوري راي صریح صادر شد و دیگر بهانه اي براي ایدرو

 
وجود نداشت و وقتی راي صادر شد ، جریانی به راه افتاد که ماشین سازي تبریز را به شصتا واگذار کند. 

شصتا با صندوق فولاد براي ما هیچ تفاوتی ندارد و این جریان از مجرایی پشتیبانی می شود. واگذاري به شصتا خلاف قانون است. در
تبصره چهار ماده ششم قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 واگذاري بنگاه ها و شرکت هاي دولتی از بابت تسویه و تقاتر دیون به

 
نهاد هاي عمومی و غیردولتی و شرکت هاي وابسته به بانک ها ممنوع است. 

 
 {sepehr_media_1160359_400_300$}

متاسفانه مشکلی که با تمام وجود فکر می کنیم فقدان اراده دولت است؛ از این بابت بلاتکلیفی در صنعت ها مانند صنعت کشت
مغان، ماشین سازي تبریز وجود دارد. متاسفانه دولت این ادعا را قبول ندارد و به این صنایع مانند بچه سر راهی نگاه می کند و به

 
عهده گرفتن این صنایع براي دولت ایجاد هزینه می کند. 

کاهش40 درصدي تولیدات کارخانه ماشین سازي تبریز تولیدات کارخانه ماشین سازي تبریز نسبت به سال 95 حدود 35 الی 40
درصد کاهش پیدا کرده است و در حال حاضر بیش از 700 کارگر در کارخانه مشغول به فعالیت هستند . در حالیکه صنعت ماشین

 
سازي نیاز به بهسازي و نوسازي دارد و مشکل اصلی ما فقدان اراده است. 

 
دانشجو: راهکار شما براي به رونق انداختن ماشین سازي تبریز چیست؟ 

به نظر من ایدرو باید مسئولیت کارخانه ماشین سازي تبریز را به عهده بگیرد . صنعت ماشین سازي در بورس ارائه شود و ایدرو سهام

 
ممتاز داشته باشد ، چرا که با وجود واگذاري صنعت به مردم این ماشین سازي تبریز اداره می شود. 
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در اصل 44 در مورد صنایعی که براي آن جایگزین نداریم ، تعریف شده که این صنایع واگذار شود. متاسفانه دولت این کار را کرده

 
است؛ و تا زمانی که مشابه این صنعت را ایجاد نکردیم حق واگذاري نمونه منحصربفرد این صنعت را نداریم. 



با بحران اقتصادي که دولت با آن مواجه است، باید این صنعت در بازار سرمایه عرضه شود. سهامداران می توانند ماشین سازي تبریز را
اداره کنند و به این ترتیب کشف قیمت اتفاق خواهد افتاد و ابهاماتی که در واگذاري وجود دارد از بین می رود. صحبت ما این است

 
که «اداره ماشین سازي تبریز را به مردم بدهید». 

 
دانشجو: شما معتقدید کدامیک از اصول واگذاري کارخانه ماشین سازي رعایت شده است؟ 

متاسفانه هیچ کدام . چیزي که بیشتر مشهود بوده است، فرار از قانون، فقدان شفافیت، خصوصی خواري ضعف هاي خصوصی خواري
است. در واگذاري صنعت به خصوصی سازي کسانی پشت پرده هستند و این ایراد به دستگاه هاي نظارتی ما است که با وجود دستگاه

 
هاي نظارتی نباید چنین اتفاقاتی رخ دهد. 

صنایعی که در آذربایجان به خاطر خصوصی سازي نادرست لطعه خوردند! در استان صنعت هایی مانند ریخته گري، بلورسازي و ... زیر
مجموعه ماشین سازي تبریز بودند که با خصوصی سازي از این صنعت جدا شدند. ابلاغ سیاست هاي کلی مقام معظم رهبري بند (ه)
اشاره به این دارد که «خصوصی سازي باید به گونه اي صورت بگیرد که منجر به انحصار نگردد» وقتی می گویم منجر به انحصار
نگردد یعنی اگر چیزي انحصاري نباشد، از طریق اولی قابل خصوصی سازي نیست. این نکته بسیار مهمی است که در بسیاري از موارد

 
در خصوصی سازي رعایت نشده است. 

قانون اجراي سیاست هاي کلی 44 که با توجه به منویات مقام معظم رهبري ابلاغ شده، در خصوصی سازي به هیچ عنوان در نظر
گرفته نشده است و به همین خاطر است که بیش از 90 درصد پروژ هاي خصوصی سازي بنا به گفته معاون هیئت عامل خانم فرخ
عالی پور با شکست مواجه شده است. با دستگیري رئیس سابق سازمان خصوصی سازي ما منتظر هستیم جعبه اصرار واگذاري ها

 
مشخص شود و این به عهده دستگاه هاي نظارتی و قضایی است. 

 
 

 
دانشجو: خصوصی سازي ماشین سازي در دیگر بخش هاي استان هم تاثیر داشت؟ 

در استان چندین دانشگاه اعظم وجود دارد؛ دانشگاه تبریز، دانشگاه صنعتی سهند آزاد و ... اینها دانشگاه هاي فنی استان هستند که
خروجیانها فارغ التحصیلانی است که در رشته فنی صاحب علم و دانش هستند . علم و دانش این دانشجویان فارغ التحصیل در جا
هایی مثل ماشین سازي تبریز باید ظهور پیدا کند. وقتی این صنعت وجود نداشته باشد فارغ التحصیلان چه کار باید انجام دهند. قطعا
آنها باید در رشته هاي غیرمرتبط فعالیت کنند و یا از استان مهاجرت کنند که این ظلم بزرگی است به مردم و در این حالت صنعت
به جاي اینکه توسعه پیدا کند روز به روز کوچک تر شده است و دستخوش بعضی از معاملات انجام گرفته است که سودي براي استان

 
و کشور نداشته است. 

صنعت ماشین سازي یعنی صنعت مادر اشتغال. ماشین هایی که تولید می کند باعث رونق تولید در بخش هاي مختلف است . وقتی
این صنعت ماشین مورد نیاز تولید نکند، مجبور هستیم از خارج از کشور وارد کنیم و منجر به خروج ارز از کشور می شود. در بسیاري
از واحد ها نیاز به ماشین هایی است که قبلا در ماشین سازي تولید می شد که دیگر این اتفاق نمی افتد و این زمینه را براي وابستگی

 
ما به خارج از کشور بیشتر می کند. 

محصولات ماشین سازي تبریز در تمام صنایع کشور کارایی دارد، به خصوص صنایع دفاعی، انرژي هسته اي، صنایع پتروشیمی و
خودروسازي . اضافه بر آن کلیه کارگاه هاي خصوصی و غیرخصوصی نیاز به محصولات ماشین سازي تبریز دارد. ماشین سازي تبریز



تنها سازنده ماشین هاي ابزاري در کشور است. مقادیر زیادي از تورم تولید کننده در حوزه صنعت ماشین سازي ناشی از عدم کفایت و
مدیریت نادرست در واگذاري خلاف قانون به شخص یا نهاد هایی بوده است که توانایی این کار را نداشته اند.



تشریح جزئیات نشست مجمع نمایندگان تهران با وزیر پیشنهادي صمت

منبع: دانشجوشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/07/08

علی خضریان سخنگوي مجمع نمایندگان استان تهران در مجلس شوراي اسلامی در تشریح نشست مجمع نمایندگان تهران
با علیرضا رزم حسینی وزیر پیشنهادي صمت، اظهار داشت: در این نشست وزیر پیشنهادي صمت برنامه هاي خود را براي

تصدي این وزارتخانه ارائه کرد که داراي سه رویکرد و محور کلیدي بود. سخنگوي مجمع نمایندگان ...

علی خضریان سخنگوي مجمع نمایندگان استان تهران در مجلس شوراي اسلامی در تشریح نشست مجمع نمایندگان تهران با علیرضا
رزم حسینی وزیر پیشنهادي صمت، اظهار داشت: در این نشست وزیر پیشنهادي صمت برنامه هاي خود را براي تصدي این وزارتخانه

 
ارائه کرد که داراي سه رویکرد و محور کلیدي بود. 

سخنگوي مجمع نمایندگان استان تهران افزود: نمایندگان خواستار تعیین اولویت ها در برنامه با توجه به زمان کوتاه باقی مانده تا
پایان دولت دوازدهم شدند و از عملیاتی نشدن برخی برنامه ها ابراز نگرانی و بر ضرورت ساماندهی قیمت کالا ها و بازار خودرو تاکید

 
کردند. 

وي یادآور شد: از وزیر پیشنهادي به جد تقاضا شد در صورت راي اعتماد نمایندگان باید نسبت به ساماندهی قیمت ها توجه ویژه اي
داشته باشد و با ارائه گزارش به مجلس، استفاده از نظرات کارشناسی مجلس و کمیسیون هاي تخصصی با توجه به زمان کوتاه باقی

 
مانده به راهکار هاي صریح برسند. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم بیان داشت: برخی از نمایندگان نقاط قوت و ضعف سوابق وزیر پیشنهادي را مطرح کردند که قرار
شد وزیر در بخش هایی که خلاء سوابق دارد با استفاده از تیم هاي کارشناسی، مشاوره اي و مدیران با تجربه این موضوع را پوشش

 
دهد تا در فرصت باقی مانده فرصت براي خدمت از دست نرود. 

سخنگوي مجمع نمایندگان استان تهران پیرامون محور صحبت هاي نمایندگان گفت: نمایندگان در این نشست مسائلی مانند بازنگري
در قانون بیمه تامین اجتماعی، مدیریت بازار و قیمت خودرو و آهن، جلوگیري از واردات بی رویه، حذف سیاسی کاري، فعال کردن
ستاد جهش تولید، بکارگیري نیرو هاي متخصص، توجه به صنایع کوچک و تجارت خارجی، تقویت رایزن بازرگانی، راه اندازي اتاق
هاي تهاتر، تعامل بانک مرکزي با وزارت صمت، تسریع در ترخیص کالا هاي اساسی از گمرك، تقویت بازارچه هاي مرزي، مبارزه با
قاچاق کالا، استقبال از کارآفرینی، شکستن انحصار در بازار خودرو، حذف امضا هاي طلایی، شناسایی دلالان بازار خودرو، استقلال در

 
عملکرد و برخورد انقلابی با معدن خواران و ویژه خواران را مطرح کردند. 

خضریان در پایان گفت: وزیر پیشنهادي پس از استماع دیدگاه و نظرات نمایندگان با پذیرش برخی، پاسخ هایی را ارائه کرد.



اهمیت و ضرورت پیوند صنعت و دانشگاه

منبع: دانا خبرشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/07/08

صنعتی که مایه توسعه و پیشرفت کشور نباشد، مفید نیست؛ علمی هم که به تولید منتج نشود، فایده اي ندارد و نافع نیست.
باید علم را به فنّاوري و فنّاوري را هم با صنعت گره بزنیم تا در نهایت صنعت را به توسعه کشور وصل کنیم.

نازنین دادور، خبرگزاري دانا، سرویس دانش و فناوري؛ ارتباط صنایع با دانشگاه ها و پژوهشگاه ها موضوعی مهم بوده که در
کشور ما به دلیل تشدید روزافزون تحریم ها اهمیتی مضاعف یافته است چراکه با تحقق این مساله بسیاري از مشکلات صنعت و حتی

 
اشتغال دانش آموختگان مرتفع می شود. 

نیاز به علم و خاصیت راه گشایی آن در زمان بحران کرونا بر همگان ثابت شد. آن زمان که در بحبوحه این بحران نابهنگام چشم
همگان براي یافتن راهی براي درمان به دستان محققان دوخته شده بود. در کشور ما شرکت هاي دانش بنیانی که از دل دانشگاه ها

 
بیرون آمده بودند، در زمینه تولید تجهیزات و تشخیص این بیماري خوش درخشیدند. 

شاید این موقعیت زمینه اي باشد که صاحبان صنایع نیز رویکرد خود را با نگاه به داخل تغییر داده و به این اطمینان برسند که

 
دانشگاه ها می توانند بسیاري از گره هاي کشور و صنایع را با راه حل هاي خود باز کنند. 

در چند سال اخیر به نوعی آشتی صنعت و دانشگاه و پژوهشگاه ها شکل گرفته است و معاونت پژوهشی وزارت علوم برنامه ریزي هایی
را در این راستا داشت که تا حدودي این ارتباط را تقویت کرد. به طوري که محمد سعید سیف مدیرکل دفتر ارتباط با جامعه و صنعت
وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در نشست هم اندیشی مدیران ارتباط با صنعت دانشگاه ها و پژوهشگاه هاي کشور در سال 98 گفت:

 
بیش از 8 هزار قرارداد در حال اجرا بین دانشگاه ها و بخش صنعت وجود دارد که نسبت به سال گذشته 2 برابر شده است. 

به گفته وي، وظیفه دانشگاه ها در گذشته آموزش و پژوهش بود اما زمانی که چالش و بحران در کشور ایجاد شده و مردم با آن درگیر
هستند، باید از طریق علمی رفع شود زیرا اکثر آن ها سر منشاء علمی دارد. ارتباط دانشگاه و صنعت می تواند روش هاي فراوانی
داشته باشد و اکوسیستمی تعریف شود و هر حلقه نقش خود را ایفا کند. در این راستا باید بین مدیران ارتباط با صنعت و پژوهش

 
دانشگاه ها هم افزایی انجام شود. 

«طی سالهاي اخیر سرمایه گذاري ها و برنامه ریزي هاي گسترده اي براي بهبود و پیشرفت شرایط علمی و فناوري در کشور صورت
گرفته است. مسلماً هدف اصلی از این مسیر بهبود شرایط اقتصادي و اجتماعی کشور است و اگر نتوان بهره برداري مناسبی از این

 
توان علمی در این مسیر انجام داد، کشور با خسران و ضرر جدي روبرو می شود. 

بر این اساس نامگذاري سال قبل به عنوان رونق تولید و سال جاري به عنوان جهش تولید یک ضرورت بوده و لازم است کشور به
صورت جامع از سرمایه گذاري هاي قبلی در جهت تولید بیشتر و بهتر استفاده کند. اگر اهداف متعددي مانند رفع بیکاري، رفع
وابستگی از درآمدهاي نفتی و موارد مشابه را در نظر بگیریم خواهیم دید که اکثر آنها به نوعی زیرمجموعه تولید محسوب می شوند و

 
در صورت بهبود کمیت و کیفیت تولید در کشور می توانیم شاهد تحقق بسیاري از اهداف دیگر نیز باشیم. 



در این راستا توجه به چند نکته ضروري بوده و امید است در همین ابتداي سال با لحاظ کردن این موارد برنامه هاي موثر و جامعی با

 
کمک همه ذي نفعان تدوین و به مورد اجرا گذاشته شود. 

1- تولید شامل بسیاري از عوامل و مباحث بوده و صرف تولید یک قطعه و ابزار را نباید مشمول این امر دانست؛ تولید می تواند شامل
همه فعالیت ها و اقداماتی باشد که باعث می شود ارزش افزوده بیشتري در کشور تولید شده و عملاً این موضوع باعث افزایش درآمد
ملی و ایجاد توانمندي ها و مزیت هاي جدید در کشور می شود؛ بر همین اساس حوزه کشاورزي، صنعت، حمل و نقل، علوم انسانی و

 
هنر و همه موارد مشابه باید مورد دقت و ارزیابی براي اثربخشی و مشارکت بهتر در این مسیر قرار گیرند. 

2- مشکلات قبلی ایجاب می کند به صورت گسترده تري از تنوع جغرافیایی، اقلیمی و نژادي کشور استفاده و استان هاي کشور به
صورت جدي و هدفمند در یک برنامه جامع ولی حتی الامکان به صورت مستقل مزیت هاي استانی و منطقه اي را مد نظر قرار داده و

 
هم افزایی مناسبی در هر استان در طول سال جاري براي جهش تولید در هر استان فراهم شود. 

3- رشد جدي علم و فناوري طی دهه هاي اخیر و سرعت بسیار بالاي آن ایجاب می کند که همه برنامه ها، اقدامات و راه حل ها بر
پایه به روز ترین علوم و فناوري ها صورت گیرد. پشتوانه گسترده علمی کشور در دانشگاه ها و در تمامی حوزه هاي مدیریتی، علوم
اجتماعی، کشاورزي، فنی و مهندسی و علوم پایه می تواند کمک مؤثري در این راستا باشد و امید است از همین ابتداي سال،

 
هماهنگی مؤثري بین توان علمی و اجرایی کشور ایجاد شود. 

4- صنایع و حوزه هاي مختلف اجرایی در محیط و شرایط بین المللی متفاوتی فعالیت می کنند؛ بر این اساس نسخه هایی شاید دیگر
قابل تکرار نبوده و ضروري است در هر حوزه متخصصین، صاحبان صنایع و تشکل هاي تخصصی سریع تر دست به کار شده و
راهکارهاي تخصصی را استخراج و ارائه کنند. انتظار می رود مسئولان و دولتمردان نیز از این گونه پیشنهادات استقبال و خرد جمعی

 
را ملاك اصلی براي تصمیم گیري هاي نهایی قرار دهند. 

5- گلوگاه ها و مشکلات مشترك بسیاري در محیط کسب و کار کشور به صورت دسته بندي شده طی سال هاي گذشته مشخص
شده و به نظر می رسد اگر همین موارد سریع تر در دستور کار قرار گیرد و دولت و مجلس موانع فوق را سریع تر رفع کنند، محیط

 
بهتري در کارآفرینی و توسعه کسب و کار براي کشور فراهم شده و بستر لازم براي جهش تولید مهیا می شود. 

6- جامعه بزرگ دانشگاهی کشور می تواند در قالب روش ها و برنامه هاي مختلف نقش علمی بر بهبود و گسترش تولید برعهده
بگیرد. خوشبختانه این برنامه ها و به نوعی حلقه هاي زنجیر طی سال هاي گذشته شکل گرفته و امید است در سال جاري شاهد

 
اتصال مناسب آنها به یکدیگر و شکل گیري زنجیره علم تا عمل یا علم تا ارزش باشیم. 

پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی، فرصت هاي مطالعاتی اعضاي هیئت علمی در جامعه و صنعت، کارآموزي ها و کارورزي دانشجویان،
رویدادهاي کارآفرینی، هسته هاي فناوري، شرکت هاي دانش بنیان و بسیاري موارد دیگر این ظرفیت را دارند که نقش و وظیفه

مشخصی بر عهده گرفته و در حوزه هاي مختلف صنعتی و اجرایی تأثیرات مفیدي بر جاي بگذارند.



اینفوگرافیک / ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا

منبع: آفتابشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/07/08

با تداوم شیوع ویروس کرونا، کسب وکارهاي مختلف در سراسر جهان با ریسک بالاتري نسبت به قبل مواجه شده اند. در این
اینفوگرافیک، پنج ریسک مهم تر براي کسب و کارها بررسی و برخی استراتژي هاي پیشنهادي نیز مطرح شده است. داده

هاي این اینفوگرافیک، چکیده پژوهشی است که توسط دکتر علی داوري عضو هیأت علمی دانشکده ...

با تداوم شیوع ویروس کرونا، کسب وکارهاي مختلف در سراسر جهان با ریسک بالاتري نسبت به قبل مواجه شده اند. در این
اینفوگرافیک، پنج ریسک مهم تر براي کسب و کارها بررسی و برخی استراتژي هاي پیشنهادي نیز مطرح شده است. داده هاي این
اینفوگرافیک، چکیده پژوهشی است که توسط دکتر علی داوري عضو هیأت علمی دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران و برخی همکاران

 
وي در این دانشکده انجام شده و نتایج آن منتشر شده است. 

آفتاب نیوز :



قانون گذارانی که قانون را دور می زنند/ کنکور براي چه کسانی سودآور

است؟

منبع: نداي اصفهانشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/07/08

تردیدي نیست هر جامعه براي رشد و تعالی خود در هر زمینه اي نیازمند نیروي انسانی متخصص بوده و تحصیلات تکمیلی
علاوه بر تربیت این نیروي انسانی باعث ارتقاي سطح فرهنگ جامعه نیز می شود اما کنکور مانع اصلی این موضوع اساسی در

کشور است. منبع خبر: نداي اصفهان / لینک خبر: قانون گذارانی که قانون را دور می ...

به گزارش خبرنگار نداي اصفهان، جامعه توانا و شایسته سالار تنها شعاري است که دهان به دهان می چرخد اما از شعار تا عمل
فرسنگ ها فاصله است. گوش کودکان از مقطع ابتدایی با نام کنکور آشنا می شود و دریغ از تفکر درست آموزشی. این در حالی است
که در بسیاري از کشورها نیز آزمون کنکور برگزار می شود اما آنها برنامه هاي دقیق براي ورود به دانشگاه تدوین کرده اند. هنگام ورود

 
دانشجو به دانشگاه وارد سخت ترین شرایط آموزشی می شود که برخی از ادامه تحصیل انصراف می دهند. 

با توجه به تحقیقات انجام شده 30 درصد دانش آموزان ایرانی دچار استرس کنکور هستند که این بیماري به اعضاي خانواده نیز
سرایت پیدا کرده و برخی خانواده ها شرایط بسیار بدي را براي دانش آموز در نظر می گیرند. سال هاست که حذف آزمون کنکور
مطرح می شود اما دستاوردي نداشته و وزرات آموزش و پرورش کشور نیز نتوانسته با موانع حذف کنکور مبارزه کند. چه کسانی از

 
این جریان سود می برند که براي حذف کنکور سنگ اندازي می کنند؟ 

در این خصوص گفت وگویی با معصومه پور رجب دکتراي علوم تربیتی و رییس گروه تحقیق و پژوهش اداره کل آموزش و پرورش

 
استان اصفهان و دبیر شوراي هماهنگی و اجرایی سند تحول استان اصفهان انجام داده ایم که در ادامه می خوانید: 

 
نداي اصفهان: کنکور با چه اهدافی وارد نظام آموزشی کشور شد؟ 

معصومه پور رجب: تردیدي نیست که مسیر تحصیلات عالی در اغلب کشورها با آزمون ورودي و سنجش هاي اولیه آغاز می شود، در

 
کشور ما به این آزمون (کنکور) می گویند. 

براي گزینش دانشجو در دانشگاه تا قبل از سال 1348 هر دانشگاهی جداگانه آزمون ورودي برگزار می کرد در سال 1348 اولین
کنکور سراسري اتفاق افتاد. تعداد شرکت کنندگان 47703 نفر داوطلب بود. آزمونی بین 12 دانشگاه و با 30 رشته تحصیلی که

 
داوطلبان تنها حق انتخاب 10 رشته را داشتند. 

بعدها براي دستیابی به عدالت بیشتر، تصمیم گرفتند علاوه بر آزمون ورودي مصاحبه را نیز به آن بیفزایند اما روند مصاحبه ها با
چالش مواجه شد زیرا عامل انسانی ممکن بود در مصاحبه منصفانه داوري نکند. لذا به این نتیجه رسیدند که آزمون ورودي دانشگاه و

 
مصاحبه را حذف کنند و یک آزمون جامع سراسري را جایگزین دو فرایند کنند. 

ابتدا تعداد رشته ها محدود بود اما کم کم این تعداد به عدد 100 رسید تا هرکسی بتواند در سطح وسیع تري به دلخواه انتخاب رشته
کند. پس از انقلاب اسلامی، در سال 1358 نخستین آزمون سراسري برگزار شد و همزمان با انقلاب فرهنگی و تعطیلی دانشگاه ها



کنکور هم به مدت سه سال تعطیل شد تا سال 1361 که برگزاري کنکور منحصر به رشته هاي پزشکی، فنی و مهندسی، کشاورزي،

 
الهیات و معارف اسلامی بود. 

 کنکور ابزاري بود تا اولویت هاي انتخاب افراد تعیین شود و همه مراحل آن نیز توسط سیستم انجام می شد، در واقع هدف اولیه
عدالت محوري بود ولی بعدها همین راهکار بجاي ابزار در جایگاه هدف نشست و عدالت آموزشی را به مسلخ برد. طراحی کنکور،
گروهی را به این فکر انداخت تا هر چه بیشتر خود را براي مبارزه در آن آماده کنند، از سویی وقتی طراحان سؤالات کنکور نیز متوجه
رقابت در سطوح بالا و بسیار نزدیک شدند سؤالها را پیچیده تر کردند، به گونه اي که اگر فردي فقط کتاب هاي درسی را می خواند
موفقیت چندانی به دست نمی آورد لذا کلاس هاي تقویتی کنکور شکل گرفت، آزمون هاي آزمایشی تدوین شد و گروهی فرصت

 
طلب بازار بزرگی را پیش روي خود گشوده دیدند. 

به مرور روش هاي تست زنی جایگزین تدریس در سطوح مختلف یادگیري شد. برخی از دبیرستان ها که این کار را خوب یاد گرفته
بودند، به موفقیت بیشتري رسیدند. در نتیجه کار به رقابت بین آنها کشیده شد و مدارس موفق و مدیران موفق از میان آنها انتخاب
شدند. این آماده سازي ها به دوره راهنمایی و حتی دوره ابتدایی نیز کشیده شد و ارزشیابی کیفی و توصیفی هم نتوانست شعله
عطش سیري ناپذیر اینگونه موسسات را خاموش کند. در برخی از آموزشگاه ها به کودکان و دانش آموزان، بجاي روش ها و مهارت

 
هاي سبک زندگی، فنون تست زنی آموختند. 

محتوا فراموش شد و تربیت از دست رفت حتی با وجود تصویب سند تحول بنیادین و جایگزینی واژه تربیت بجاي آموزش باز هم

 
همچنان روند قبلی ادامه دارد و ما با چنین معضلی در برخی از مدارس، بویژه مدارس خاص مواجه هستیم. 

 
 

 
نداي اصفهان: چه موانعی بر سر حذف کنکور وجود دارد و چه کسانی با حذف آن مخالف اند؟ 

 
 مخالفین حذف کنکور را می توان به سه گروه عمده تقسیم کرد؛ 

گروه اول: این گروه که قدرتمندترین گروه محسوب می شوند و علیرغم تصویب قانون حذف تدریجی کنکور در مقابل اجراي آن سنگ
اندازي کرده و از همه عوامل دیگر در این زمینه موثرترند یکی وزارت علوم و دیگري سازمان سنجش است. اینکه گفتم علی رغم

 
مصوبه قانونی به این دلیل است که حذف کنکور حدوداٌ در سال 1386 کلید خورد و به تصویب نیز رسید. 

این قانون که دولت را موظف می کرد تا پایان سال اول برنامه پنجم؛ یعنی در یک فرصت پنج ساله از سال 1386 به مرور به نحوي



برنامه ریزي کند که کنکور کاملاً حذف شود که از همان لحظه اول با مخالفت هاي وزارت علوم مواجه شد. سازمان سنجش نیز که سر
دیگر قصه بود به شدت مقاومت می کرد. متاسفانه وزارت آموزش و پرورش نیز که متولی اصلی اجراي این قانون بود اقدامات مفید و
موثري براي اجراي این قانون انجام نداد. رقابت نیز بیش از پیش بالا گرفت و همچون ویروسی مسري در جامعه شروع به جولان دادن

 
کرد. 

بعد از پنج سال اجراي نیم بند، ضعیف، وقت کشی، سنگ اندازي و مقاومت، آقایان گفتند: «دیدید حق با ما بود و دیدید که امکان
حذف کنکور نیست!» در سال 1391 دوباره بحث حذف کنکور داغ شد و بر سر زبان ها افتاد. این بار آموزش و پرورش یک بازه زمانی

 
طولانی (نمرات دوره اي) را براي نمرات پایان سال پیشنهاد داد تا تفاوت نمره در دانش آموزان خود را بهتر نشان دهد. 

آموزش و پرورش سامانه اي طراحی کرد ولی باز با مخالفت سازمان سنجش مواجه شد و مسئولان مربوطه گفتند: «شما قادر به انجام
این کار نیستید». این بار پیشنهاد آموزش و پرورش میانگین نمرات سه ساله متوسطه بود. مجدداً سازمان سنجش بهانه آورد که
آموزش و پرورش به عنوان نهادي که خود آموزش می دهد نمی تواند خود را نیز مورد ارزیابی قرار دهد اما مجلس این عذر را
نپذیرفت و در سال 1392 مجدداً قانونی تصویب شد که از سال 1393 به مدت پنج سال باید از سهم کنکور کم و به سهم سوابق

 
تحصیلی اضافه گردد. 

سال پایه را سال 1393 قرار دادند، با نسبت 25 درصد و در مدت پنج سال این سهم باید به 85 درصد می رسید. درواقع هر سال
حدود 12 درصد باید از سهم کنکور کاسته می شد و سهم سوابق تحصیلی به همین نسبت باید اضافه می شد تا در سال 1397 به
58 درصد برسد. اما چنین موضوعی اتفاق نیفتاد و تنها در چند رشته محدود و به نسبت بسیار کم مورد قبول واقع شد و پیشنهادات

 
وزارت آموزش و پرورش را مجدد نپذیرفتند و ما همچنان با معضل کنکور مواجه هستیم. 

 گروه دوم: کسانی که در اجراي کنکور نفع و سود قابل توجهی دریافت می کنند موسساتی که در زمینه کلاسهاي تقویتی، آزمون
هاي آزمایشی، کلاس هاي تست زنی، تهیه بسته هاي آموزشی مانند کتاب، جزوه، cd هاي آموزشی و... فعالیت می کنند و هزاران

 
میلیارد تومان چرخه مالی آنها در این زمینه است که گروه دوم مخالفین را تشکیل می دهند که بیشتر توضیح خواهم داد. 

گروه سوم: گروهی که از سر دلسوزي با حذف کنکور مخالف هستند. اینها دو ادعا دارند؛ اول اینکه مدعی هستند که کنکور موفق بوده
زیرا توانسته دانشجویان نخبه را در چند دانشگاه مثل شریف یا تهران جذب کند و بدون کنکور نخبگان کشور شناسایی نشده و
استعدادهاي آنان از بین خواهد رفت و در پاسخ عده اي معتقدند یک کشور چقدر باید هزینه پرداخت کند و چه تعداد باید در این
مسیر بسوزند تا شما بتوانید چند نخبه را شناسایی کرده و آن هم به دلیل ضعف در نگه داشتن آنان، همه را تحویل کشورهاي توسعه

 
یافته دهید؟ 

تمام اهداف تعلیم و تربیت و کارکردهایی که در آموزش و پروش بین دانش آموز و معلم و مدرسه وجود دارد، همه وارد حاشیه شده،
علاوه بر این معلوم نیست محصول این کنکور واقعا نخبه باشد! کنکور بجاي سنجش سطح و عمق سواد، بیشتر سرعت عمل آنان را
می سنجد. مگر از یک کتاب صد یا صد و پنجاه صفحه چقدر می شود سؤال طرح کرد؟ مگر چند سال می توان از آن سؤالهاي
متفاوت استخراج کرد؟ طراح مجبور است وارد جزئیاتی شود که هدف اصلی درس نیست. ناگزیر از زیرنویس، حاشیه، ضمایم و حتی از

 
عکس پشت جلد کتاب هم سؤال طرح می کند. 

ادعاي دوم این گروه پایانی این است که معتقدند ما جایگزین بهتري براي حذف کنکور نداریم. به عنوان مثال: در آن سالهایی که قرار
شد نمرات درسی دانش آموزان اهمیت بیشتري پیدا کنند، در برخی از مدارس ما نمرات از 15 و 16 به سمت 18 و 19 رشد کرد و



بعد از مدتی تقریباً معدل دانش آموزان به 20 نزدیک شد این نشان دهنده ارتقاء سطح آموزشی دانش آموزان نبود. بنابراین برگزاري
کنکور در دوره کارشناسی اجتناب ناپذیر است و آزمون هاي داخلی آموزش و پرورش به دلیل تنوع موجود در مدارس، معلمان،

 
سولات، نحوه تصحیح و تفاوت در سختی و دشواري سولالت و... جایگزین خوبی براي کنکور نیست. 

 
نداي اصفهان: تفاوت کنکور در ایران و کشورهاي دیگر چیست؟ 

اگرچه بسیاري از مردم بر این باورند که در کشورهاي اروپایی کنکور برگزار نمی شود، اما جالب است بدانیم که فرانسه، روسیه، ژاپن،
کره جنوبی، اسپانیا و ترکیه از جمله کشورهایی هستند که از برگزاري کنکور برخوردار هستند. هرچند طی این سال ها موسسات

 
خصوصی دانشگاهی در این کشورها به شدت توسعه یافته است. 

تفاوت اساسی بین آموزش عالی در کشور ما و سایر کشورها، مربوط به نحوه برخورد متفاوت با داوطلبان و قبول شدگان کنکور است.
در کشور ما ورود به دانشگاه بسیار سخت تر از سایر کشورهاست و کنکور سدي نفوذناپذیر است ولی به محض ورود دانشجو به اکثر
دانشگاه ها او با حداقل تلاش همه واحدها را به خوبی پشت سر می گذراند و فارغ التحصیل می شود. برعکس در بسیاري از کشورها
ورود دانشجو به رشته هاي خاص شاید آسان تر باشد ولی فارغ التحصیلی در آنها بسیار دشوار بوده که  بسیاري از دانشجویان از ادامه

 
تحصیل باز می مانند. 

متأسفانه دلالان در سوالات کنکور نیز ورود پیدا کردند و شاهد بر ملا شدن سوالات کنکور بوده ایم. در این میان عده اي با فروش

 
بسته هاي آموزشی سودهاي کلانی به دست می آورند که قطعاً این افراد یکی از موانع حذف کنکور هستند. 

نداي اصفهان: هزینه بسته هاي آموزشی کنکور از سه تا 12 میلیون تومان متغیر است و خانواده متوسط توانایی خرید ندارد، نظر شما

 
در این خصوص چیست؟ 

البته من نام آن را دلالی نمی گذارم و این موسسات را متهم به لودادن سوالات نیز نمی کنم. انصافا با وجود همه آسیب هایی که
سیستم تعلیم و تربیت کشور موج می زند، همچنان امنیت کنکور بسیار بالاست ولی طبیعی بوده که برخی از افراد و موسسات به
دلیل گره خوردن منافع آنها با کنکور واقعا نمی خواهند این کنکور حذف شود و این یکی از مهمترین دلایل پنهان مخالفت افراد و
موسسات و نهادها با حذف کنکور است زیر رقم در آمد آنها در کل کشور به اندازه اي  بالاست که به راحتی نمی توان از آن دل کند و

 
یا از سود آن چشم پوشید. 

جاي دوري نمی رویم، از همین شرکت تعاونی سازمان سنجش بگیرید تا ده ها و صدها موسسه که همچون قارچ طی این سالها رشد
کرده اند و از منافع کنکور بهره مند شده اند. هر چند اگر کنکور نیز حذف شود بسیاري از وظایف گزینش دانشجو را باید سازمان
سنجش انجام دهد اما سازمان سنجش به واسطه رانتی که براي دسترسی به طراحان کنکور دارد آزمون هاي مختلف و مشابه کنکور را

 
در طول سال برگزار می کند. هر فرد عاقلی به طور کاملاً طبیعی براي سنجش خود در آزمون ها شرکت می کند. 

شرکت تعاونی سازمان سنجش از این آزمون ها درآمدزایی بالایی دارد و معلوم نیست درآمدها از حواشی کنکور چه مقدار است. در
واقع یکی از موانع حذف کنکور هستند که در صورت اجراي راهکار جایگزین کنکور، هم وزن درآمدي و هم وزن ساختاري این

 
سازمان کاهش پیدا می کند و طبیعی است که با آن مخالف باشند. 

نداي اصفهان: امسال پسري بلافاصله پس از امتحان کنکور به دلیل عدم موفقیت دست به خودکشی زده است. چرا به اینجا رسیده



 
ایم؟ نقش خانواده و مسئولان در ایجاد این تفکر غلط چیست؟ 

متاسفانه براي عده اي عدم موفقیت در کنکور پایان دنیاست اما علت این است که هرچه به روز واقعه نزدیک می شویم استرس حاکی
از کنکور در بین دانش آموزان بیشتر دیده می شود. یکی از دلایل مهم این است که از ابتداي سال پدر و مادر این روز مهم (کنکور) را
به او گوشزد کرده اند؛ گفته اند: «اگر قبول نشوي از هر نوع تفریح، مسافرت، دیدار دوستان و احتمالا حتی پول توجیبی محروم

 
خواهی شد، تا سال دیگر در آزمون قبول شوي.» 

این امر باعث می شود دانش آموزان روزهاي پر از دلهره را پشت سر بگذارند. روزها یکی از پس از دیگري طی شده و به نگرانی ها
دامن می زند، موضوعی که باعث شده در بسیاري از دانش آموزان نشانه هایی از افسردگی بروز پیدا کند. داوطلبانی که در کنکورهاي
سراسري شرکت می کنند، هدف خود را نه تنها کسب صندلی در دانشگاه هاي باکیفیت می بینند، بلکه رقابت داوطلبان کنکورهاي
سراسري در سالهاي اخیر بر سر کسب موقعیت اجتماعی بالاتر و فرصت هاي شغلی بهتر است. رؤیایی که سراب بودن آن پس از

 
فراغت از تحصیل مشخص می شود. 

کنکور به یکی از مهمترین رویدادهاي زندگی جوانان بدل شده است، طی برخی از تحقیقات به عمل آمده و به گفته برخی از
روانشناسان بیش از 30 درصد از جوانانی که دچار افسردگی شده اند ریشه اضطراب هاي آنان در کنکور بوده است. این امر موجب
شده تا فشارهاي روانی که از سوي جامعه، خانواده و محیط به دانش آموز وارد می شود، مانع از این شود که دانش آموز تمام قواي
خود را براي رسیدن به موفقیت خود به کار گیرد و گاه این احساس شکست و ناتوانی خود را در حوادث زیانباري که شما به یکی از

 
آنها اشاره کردید، نشان می دهد. 

 
نداي اصفهان: آیا سند تحول بنیادین موجبات حذف کنکور را فراهم خواهد کرد؟ 

تردیدي نیست که اهداف سند تحول، با نتایجی که کنکور به بار می آورد کاملاً در تضاد است. البته سند تحول به خودي خود نمی
تواند کنکور را حذف کند بلکه اگر روزي بخواهد سند تحول بطور کامل اجرا شود (نه نیم بند) آنگاه جایی براي کنکور باقی نخواهد
ماند. اما مشکل اینجاست که اگر بخواهیم به این هدف برسیم و سند را به صورت کامل اجرایی کنیم مانع اصلی به اعتقاد من همین

 
کنکور است و بدون حذف آن هر تلاشی براي اجرایی کردن کامل این سند آب در هاون کوفتن است. 

در نظام آموزشی دم از شایسته سالاري می زنیم این در حالیست که افراد به خاطر توانمند بودن در حفظیات می توانند وارد کنکور
شوند. اگر قرار بود کنکور ما را با هدف تعلیم و تربیت که همان حیات پاك و زندگی سالم بوده برساند، نباید پس از چهل سال ما در

 
اقتصاد، اشتغال، ازدواج و طلاق، حوادث جاده اي، خشونت، فاصله طبقاتی و... در چنین جایگاهی باشیم. 

سیستم تعلیم و تربیت ما نیاز به جراحی عمیق و بزرگی دارد و بدون جراحی امکان بازگشت سلامت، رشد و تعالی آن وجود ندارد.
حافظه محوري همچون یک غده سرطانی همه فضاي مغز را پر کرده و به آن فشار می آورد. با وجود آن امکان اندیشیدن به سبک

 
زندگی سالم اسلامی- ایرانی براي دانش آموزان ما وجود ندارد. 

 
نداي اصفهان: حذف کنکور به یکباره امکان پذیر نیست؛ براي رسیدن تدریجی به این هدف پیشنهادات شما چیست؟ 

توجه ویژه به دوره ابتدایی به جاي دوره متوسطه و بکارگیري بهترین معلمان در این دوره از طریق ایجاد انگیزه هاي مادي و معنوي و
کاهش تعداد افرادي که در پشت سد کنکور قرار دارند به طرق مختلف از جمله افزایش کمی و کیفی هنرستان هاي فنی و حرفه اي



 
به گونه اي که فارغ التحصیلان آن بتوانند بلافاصله به اشتغال و کارآفرینی روي آورند. 

حذف کنکور در دانشگاه هاي دولتی در رشته هایی که با صندلی خالی مواجه هستیم از طریق میانگین نمرات سه ساله متوسطه که
به صورت هماهنگ برگزار شود، جایگزین کردن آزمون جامع معتبر هنگام فراغت از تحصیلی دانشجویان تا بر کیفیت آموزش هاي

 
طول دوره دانشگاهی بیفزاید. 

گسترش کمی و کیفی دوره هاي کاردانی هاي پیوسته و آموزشکده هاي فنی و تربیت تکنیسین بجاي مهندس، حذف شرط داشتن
لیسانس از اشتغال براي اموري که به آموزش هاي آکادمیک نیازي ندارند، مبارزه جدي با مدرك گرایی، جعل مدرك، خرید پایان
نامه، مقاله و تعیین مجازات هاي سنگین در این زمینه، تاکید بر توانمند ي هاي فنی و مهارت هاي عملی براي استخدام هاي دولتی
بجاي آزمون هاي کتبی، منحصرکردن برگزاري کنکور به چند رشته خاص پر استقبال از جمله چند شاخه از رشته هاي علوم پزشکی.

البته می توان به راههاي دیگري هم در کارگروهاي تخصصی رسید ولی معتقدم اجرایی کردن این موارد در ارتقاء آموزش کشور گره

 
گشا خواهد بود. 

 
گفت وگو از نفیسه قاسمی 

 
دکتر معصومه پوررجب 

انتهاي پیام/



وظیفه مدیران شهري ارائه ضمانت براي موفقیت فعالیت هاي استارتاپی نیست

منبع: ایمناشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/07/08

عضو هیئت علمی گروه آینده پژوهی دانشگاه اصفهان و عضو فدراسیون جهانی آینده پژوهی گفت: وظیفه مدیران شهر ارائه
ضمانت به جوانان در خصوص موفقیت استارتاپ هاي آنها نیست، بلکه باید تنها زمینه فعالیت را فراهم کرده و موانع را از سر

راه بردارند.

 
وظیفه مدیران شهري ارائه ضمانت براي موفقیت فعالیت هاي استارتاپی نیست 

عضو هیئت علمی گروه آینده پژوهی دانشگاه اصفهان و عضو
فدراسیون جهانی آینده پژوهی گفت: وظیفه مدیران شهر ارائه
ضمانت به جوانان در خصوص موفقیت استارتاپ هاي آنها نیست،
بلکه باید تنها زمینه فعالیت را فراهم کرده و موانع را از سر راه

 
بردارند. 

محسن طاهري در گفت و گو با خبرنگار ایمنا با اشاره به اهمیت
و جایگاه همراهی و هماهنگی اداره شهر با اکوسیستم و اجزاي

آن اظهار کرد: نسل امروز دیگر همچون جوانان دهه هاي قبل به مشاغل کارمندي و پشت میزنشینی علاقه اي نشان نمی دهند و کار

 
کردن براي یک کارفرما و دریافت حقوق از او را دور از شأن خود می دانند. 

وي با بیان اینکه استارتاپ ها می توانند موجب جلب مشارکت مردم در فرآیندهاي شهري شوند، افزود: مدیران شهري اصفهان نیز

 
باید زمینه ورود جوانان به این عرصه را فراهم کنند. 

عضو فدراسیون جهانی آینده پژوهی تأکید کرد: وظیفه مدیران شهر ارائه ضمانت به جوانان در خصوص موفقیت استارتاپی آنها نیست،

 
بلکه باید زمینه فعالیت را فراهم کنند و موانع را از سر راه بردارند. 

وي با معرفی چند شهر شاخص دنیا در عرصه اکوسیستم و کارآفرینی همچون «استکهلم» و «برلین» گفت: هر شهري قادر است در
حوزه اي متفاوت با شهر دیگر در این عرصه ها فعالیت کند البته قرار نیست جهت حرکت تمام شهرها در این حوزه مشابه یکدیگر

 
باشد. 

طاهري با بیان اینکه شهر برلین توانسته به لحاظ فرهنگی در زمینه استارتاپ و کارآفرینی پیشرفت خوبی داشته باشد، خاطرنشان

 
کرد: اصفهان به دلیل برخورداري از سابقه غنی فرهنگی می تواند در این حوزه موفق باشد. 

عضو هیئت علمی گروه آینده پژوهی دانشگاه اصفهان فعالیت استارتاپ ها را یکی از ضروریات شهرها دانست و تاکید کرد: فضاهاي
کارآفرینی باید در بافت شهري قرار گیرد تا تیم هاي کارآفرینی که بیشتر از قشر جوان جامعه هستند به بازار، سرمایه گذاران و فعالان

اقتصادي دسترسی داشته باشند و سریع تر به اهداف خود برسند.





حمایت از جامعه ایثارگري در راستاي اشتغال و کارآفرینی وظیفه همه

مسئولان است

شماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/07/08
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

مدیرکل بنیاد مرکزي گفت: حمایت از جامعه ایثارگري در راستاي اشتغال و کارآفرینی وظیفه همه مسئولان است.



24 واحد صنعتی در استان بوشهر به بهره برداري رسید

منبع: تسنیمشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه استان ها ـ رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر از صدور 24 پروانه بهره برداري واحدهاي صنعتی و
تولیدي در استان بوشهر خبر داد.

گروه استان ها ـ رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت
استان بوشهر از صدور 24 پروانه بهره برداري واحدهاي
صنعتی و تولیدي در استان بوشهر خبر داد. - اخبار استانها

 
 -

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر، سیدحسین حسینی
صبح امروز در نشست بررسی روند اجراي طرح هاي
تولیدي و صنعتی از صدور 112 فقره جواز تاسیس خبر داد
و اظهار داشت: این جوازهاي تاسیس در نیمه نخست
امسال با پیش بینی سرمایه گذاري 920 میلیارد تومان

 
صادر شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش دارد. 

وي، با اشاره به صدور پروانه بهره برداري در مدت یاد شده خاطر نشان کرد: در نیمه نخست امسال 24 پروانه بهره برداري واحدهاي
صنعتی و تولیدي در استان بوشهر صادر و در اجراء و بهره برداري از این واحدهاي صنعتی 214.5 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده

 
است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر با بیان اینکه صدور جواز تاسیس نسبت به شش ماه نخست سال قبل از رشد 33
درصدي برخوردار است گفت: در بهره برداري از 24 واحد صنعتی و تولیدي در نیمه نخست امسال زمینه اشتغال یک هزار نفر فراهم

 
شده است. 

حسینی افتتاح این واحدهاي صنعتی را نسبت به سال قبل از رشد 20 درصدي اعلام کرد و افزود: نهضت ساخت داخل به عنوان یکی
از مهمترین راهبردهاي جهش تولید است که ازسوي سازمان صمت استان بوشهر اقدامات ارزنده اي نظیر ایجاد نمایشگاه دائمی

 
ساخت داخل در استان با همکاري شرکت شهرك هاي صنعتی استان انجام شده است. 

 
9 طرح صنعتی استان بوشهر با 294.4 میلیارد ریال سرمایه گذاري افتتاح می شود 

 
40 طرح صنعتی در استان بوشهر افتتاح و یا ظرفیت تولید آنها افزایش یافت 

 
30 واحد صنعتی راکد استان بوشهر به چرخه تولید بازگشت 

وي، پیگیري احیاء و بازسازي و نوسازي واحدهاي صنعتی راکد، تامین نیازهاي مواد اولیه، پرداخت تسهیلات رونق تولید را از دیگر
برنامه هاي اجراء شده در راستاي جهش تولید دانست و بیان کرد: تسهیلات بازسازي و نوسازي ،پیگیري براي جلوگیري از واردات



کالاهایی که تولید مشابه داخلی دارند،تشکیل جلسات مستمر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید در استان از دیگر برنامه هاي امسال

 
است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر با بیان اینکه نهضت تولید داخل سرآمد سیاست هاي رونق تولید است، تصریح
کرد: تلاش براي پیاده سازي عملی نهضت ساخت داخل با محوریت خوداتکایی در تولید کالاهاي حساس، ضروري و راهبردي از مهم

ترین سیاست هاي امسال است که پیگیري و دنبال می شود.



اعزام زائراولی ها به حرم منور رضوي از سر گرفته می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیر مرکز امور خادمین آستان قدس رضوي گفت: تقویت حال و هواي امام رضایی(ع) تشکل هاي مردمی هدف اول است و
باید تلاش شود حال و هواي تشکل هاي استانی امام رضایی(ع) شود.

مدیر مرکز امور خادمین آستان قدس رضوي گفت: تقویت
حال و هواي امام رضایی(ع) تشکل هاي مردمی هدف اول
است و باید تلاش شود حال و هواي تشکل هاي استانی

 
امام رضایی(ع) شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از مشهدمقدس، علی
اکبرعصارنیا در نشست با دبیر کانون هاي خدمت رضوي
اظهار داشت: تشکیل کانون ها در شهرستان ها مورد تاکید
است، بحث یاوران رضوي که در برخی از برنامه هاي آستان
مشارکت کنند اضافه شده و کار محدود به کانون ها نیست

 
و همه تشکل ها می توانند همکاري کنند. 

عصار نیا با بیان اینکه 105 هزار خادمیار رضوي داریم که از این تعداد 28 درصد آنها در کشور توفیق خدمت در حرم را داشتند،
گفت: یاوران رضوي که علاقه به خادمیاري ندارد تنها امکان خدمت در حرم را نخواهند داشت و ضروري است همه مجموعه ها در

 
شهرستان ها درگیر این بحث شوند. 

وي با اشاره به دو هدف مهم کیفی در آستان قدس رضوي، اعلام کرد: تقویت حال و هواي امام رضایی تشکل هاي مردمی هدف اول
است که نیاز به کار زیادي دارد و ضروري است فکر کرده و کمک کنیم تا مدل جدیدي در شهرستان ها تولید کنیم ضمن اینکه در

 
این زمینه نیز خلاء داریم و ما مسئول تحقق حال و هواي امام رضایی در تمام تشکل هاي شهرستان ها هستیم. 

عصارنیا با تاکید بر اینکه ارتقاي نگاه خدمات دهی به مردم مهم است و نباید نگاه معیشتی به جامعه هدف داشته باشیم، گفت: سئوال
اینجاست که براي چند خانواده از این تعداد کار کیفی انجام شده و مشکلاتشان حل شده؟ هدف دوم تقویت نگاه اجتماعی به مخاطب

 
و ارائه بسته اي از خدمات است. 

 
مراسم عزاداري امام حسین (ع) در محل موقوفه امام رضا(ع) بیرجند برگزار شد 

 
جشنواره اي رسانه اي امام رضا(ع) نیازمند سیاستگذاري منسجم است 

 
رویگري در گفت وگو با تسنیم: دلداده حضرت رضا(ع) هستم/ آرزو دارم روزي خادمی امام رضا(ع) نصیبم شود 

مدیر مرکز امور خادمین آستان قدس رضوي یادآور شد: در بحث آموزش دانش آموزان، ما مسئولیت مهمی در قبال دانش آموزان

 
نخبه داریم و کیفیت خدمات دهی در تشکل ها مد نظر ماست، در دوره قبل به کمیت ها تاکید کردیم. 



عصارنیا با اشاره به نظام نامه اي که به بیان مدل فعالیت خادمیاري می پردازد، گفت: جذب خادمیاري در اختیار کانون ها قرار گرفته

 
و ما خادم عام قبول نمی کنیم. 

وي افزود: در هر شهرستان 6 تا کانون عمومی و 8 کانون تخصصی باید ایجاد شود که استان مازندران و تهران در صدر مشارکت و

 
تشکیل تعداد کانون ها قرار دارند. 

عصارنیا تاکید کرد: توجه به حوزه هاي آموزش و اشتغال با توجه به توان کانون انجام شود و از بین جامعه هدف خانواده هاي محروم
تر شناسایی شوند، از مجموع نامه هاي رسیده به آستان قدس هزار و 26 نامه موضوعش این بود که ما در مشهد زندگی می کنیم ولی

 
نتوانستیم براي زیارت به حرم مطهر مشرف شویم. 

مدیر مرکز امور خادمین آستان قدس رضوي اضافه کرد: همچنین توجه به حوزه سلامت و ورزشی، روضه هاي خانگی، سرکشی به
خانواده هاي تحت پوشش به همراه خانواده هاي شهدا، اجراي کارهاي فرهنگی، اعزام اردوها در حوزه خادمیاري باید در دستور قرار

 
گیرد. 

عصارنیا اظهار کرد: اگر بتوانیم نیازهاي مختلف خانواده ها را تامین کنیم کار بزرگی کردیم، تشکل ما باید در امام رضایی کردن بچه
ها موثر باشد، هر تشکلی که تجربه موفق در این دو هدف داشت می تواند در قالب برگزاري جشنواره خدمت نسبت به ارسال تجربه

 
اقدام کند. 

وي گفت: برخی از پیشنهادات آمده که براي آخر صفر مراسم عزاداري خادمیاران در شهرها را برگزاري کنیم، در شهادت امام رضا (ع)

 
خادمیاران ایستگاه صلواتی بزنند، اینها گامی در جهت تقویت حال و هواي تشکل ها و روحیه معنوي مردم است. 

عصار نیا بیان کرد: از شهرستان ها باید به کشور الگو صادر شود؛ مستندسازي شود مدل هایی داشته باشیم که الگو شود، به کانون ها
یادآوري کنید که گزارش هاي خود را در سامانه به درستی و به موقع ثبت کنند.



افتتاح بخش مراقبت هاي دارویی در بیمارستان هاي آموزشی همدان

منبع: شبستانشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/07/08

درخشنده گفت: بخش مراقبت هاي دارویی در بیمارستان هاي آموزشی ابن سیناي فرشچیان و شهید بهشتی همدان افتتاح
می شود.

درخشنده گفت: بخش مراقبت هاي دارویی در بیمارستان هاي آموزشی ابن سیناي فرشچیان و شهید بهشتی همدان افتتاح می

 
شود. 

«کتایون درخشنده» در گفتگوي اختصاصی با خبرنگار شبستان
در همدان گفت: چرخه بهداشت و درمان در داخل بیمارستان و
با بستري شدن طولانی بیمار و یا با یک معاینه ساده پزشکی، با

 
دارو و داروخانه تکمیل می شود. 

رئیس دانشکده داروسازي همدان افزود: داروساز در چرخه درمان
نقش تکمیل کننده را دارد و اگر داروساز نباشد، این چرخه معیوب خواهد بود و مشکلات متعددي در مسیر درمان بیماران پیش می

 
آید. 

وي بیان کرد: مهمترین نقش در درمان بیماران را دارو و داروساز برعهده دارد و در صورت عدم وجود این دو عامل، نقص بزرگی در
سیستم بهداشتی و درمانی به وجود می آید در این راستا مسئولان ارشد حوزه بهداشت و درمان نگاه ویژه اي به جایگاه داروساز در

 
نظام سلامت دارند. 

وي دارو را یک کالاي استراتژیک و خدمات دارویی را نیز خدماتی استراتژِیک دانست و گفت: نقش دارو در تمام مراحل تشخیص،

 
پیشگیري و درمان غیرقابل انکار است و داراي اهمیت زیادي است. 

درخشنده افزود: بنابراین نقش آفرینی متخصصان رشته داروسازي در مراحل مختلف به کارگیري و توقف مصرف می تواند به بهبود

 
خدمات نظام سلامت کمک به سزایی داشته باشد. 

وي بر جایگاه و نقش داروساز در چرخه درمان تاکید کرد چراکه سیر درمان بیماري اشخاص در انتها به دست داروساز به کمال می

 
رسد و باید داروسازان اخلاق در داروسازي را به طور کامل رعایت کنند. 

رئیس دانشکده داروسازي همدان گفت: دانشکده همدان ظرفیت توسعه رشته هاي داروسازي در مقاطع تحصیلی تخصصی را دارد و

 
به تربیت دانشجو می پردازد. 



درخشنده ادامه داد: برگزاري مراسم هایی همچون سالگرد تاسیس دانشکده داروسازي، روز کارمند و برپایی مراسمات فرهنگی و

 
مذهبی از جمله برنامه هاي اجرا شده در این دانشکده به شمار می روند. 

وي همچنین بیان داشت: امسال در هفته داروسازي، 3 تن از اساتید به عنوان داروسازان نمونه استانی و 4 تن به عنوان داروساز نمونه

 
دانشگاهی نیز معرفی شدند. 

وي در ادامه ضمن آرزوي موفقیت و سربلندي براي دانشجویان رشته داروسازي افزود: تلاش و همت مضاعف جهت پیشبرد اهداف این

 
دانش، توسط دانشجویان بسیار مهم و قابل توجه است. 

وي از فعالیت رشته هاي داروسازي در استان سخن گفت و اظهار کرد: در حال حاضر مقطع دکتري حرفه اي داروسازي و دو رشته

 
تحصیلات تکمیلی سم شناسی و شیمی دارویی در همدان فعال است. 

وي با بیان اینکه دکتري حرفه اي از سال 89 در این دانشکده فعال شده است، گفت: 360 دانشجوي ایرانی و 70 دانشجوي خارجی از

 
کشور کردستان عراق و پاکستان در دانشکده داروسازي همدان تحصیل می کنند. 

رئیس دانشکده داروسازي همدان با اشاره به تحصیل 20 دانشجوي تحصیلات تکمیلی در این در دانشکده افزود: هفت پرونده در
خصوص ورود رشته مقاطع ph.D دست اقدام داریم و به دنبال ورود رشته ph.D نانوتکنولوژي دارویی، سم شناسی و بیوتکنولوژي

 
دارویی در دانشکده هستیم. 

وي با اشاره به وضعیت دانشکده داروسازي همدان در کشور گفت: با وجود اینکه دانشکده جوان است و از سال 89 با 19 دانشجو از
طبقه فوقانی دانشکده دندانپزشکی شروع به فعالیت کرده و اکنون داراي 8 هزار مترمربع مساحت با 19 آزمایشگاه تحقیقاتی با 25

 
هیات علمی و انواع کتاب در رشته داروسازي به زبان فارسی و لاتین است. 

درخشنده از فعالیت دانشکده داروسازي در رشته هاي داروسازي صنعتی، بیوتکنولویی دارویی، داروسازي بالینی و گروه گیاهان
دارویی خبرداد و بیان داشت: تاسیس دانشکده داروسازي در استان همدان از نقاط قوتی است که شرکت هاي داروسازي بتوانند از

 
ظرفیت آن استفاده کنند و این صنعت را گسترش دهند. 

وي با بیان اینکه بخش مراقبت هاي دارویی در بیمارستان هاي آموزشی استان همدان به بهره برداري می رسد، گفت: بیمارستان
فرشچیان سینا و شهید بهشتی از جمله بیمارستان هاي آموزشی همدان که در زمینه دارویی و مشاوره تخصصصی فعالیت خواهند

 
کرد. 

وي ادامه داد: داروخانه تخصصی و فوق تخصصی دانشکده علوم پزشکی همدان به عنوان تنها داروخانه اي آموزشی سطح شهر به

 
بیماران صعب العلاج خدمات ارائه می دهد. 

رئیس دانشکده داروسازي همدان درباره وضعیت داروهاي مورد استفاده و اعلام شده توسط پروتکل هاي بهداشتی در استان همدان
اظهار کرد: داروهاي توصیه شده در دستورالعمل ها و پروتکل هاي درمانی براي بیماران مبتلا به کووید 19 به میزان نیاز در استان

 
همدان وجود داشته و کمبودي در این زمینه در استان حس نمی شود. 



وي با بیان اینکه 40 هزار لیتر مواد ضدعفونی نیز تهیه و در بیمارستان ها توزیع شده است، گفت: همچنین داروهاي مطرح شده در

 
پروتکل وزارت بهداشت براي بیماران کرونایی به میزان نیاز در تمام بیمارستان هاي استان همدان توزیع شده است. 

وي درباره داروهایی که در فضاي مجازي براي درمان کووید 19 معرفی می شوند، اعلام کرد: هر گونه تبلیغ و فروش دارو در فضاي

 
مجازي نه تنها براي بیماري کرونا بلکه براي تمامی بیماري ها ممنوع بوده و مجوزي براي فروش اینترنتی دارو صادر نشده است. 

درخشنده، دانشکده داروسازي استان همدان را به عنوان یک ظرفیت ارزشمند دانست و اظهار داشت: استان همدان فعالیت خود را با
کارخانه هاي هگمتان داروي غرب، فاران شیمی، اکسیر و سبحان در زمینه صنعت داروسازي آغاز کرده است و خوشبختانه در چند
سال گذشته در استان همدان صنعت داروسازي پیشرفت چشمگیري داشته است و توانسته است جایگاه مناسبی را در کشور کسب

 
نماید. 

وي از راه اندازي رشته داروسازي در مقطع تحصیلی دکتراي داروسازي خبرداد و ابراز داشت: این در حالیست که اتفاقات بزرگی در

 
آن از لحاظ پژوهشی و آموزشی رخ داده خواهد داد. 

وي افزود: با تعداد فارغ التحصیلانی که در استان همدان وجود دارد لازم است به این نکته توجه شود که نیاز است صنعت داروسازي
در استان گسترش یابد تا هم از ظرفیت داروسازان فارغ التحصیل استفاده شود و هم اینکه با اشتغال زایی کمک شایانی به کشور در

 
راستاي تولید دارو شود. 

وي گفت: خوشبختانه داروهایی که در کارخانه هاي تولید داروي استان همدان تولید می شود نسبت به موارد مشابهی که وجود

 
داشته است، از کیفیت بهتري برخوردار بوده است که افتخاري براي سربلندي استان همدان است. 

وي خاطرنشان کرد: استقرار دانشکده داروسازي کمک بزرگی به صنعت داروسازي استان همدان است و آزمایشگاه دانشکده داروسازي
استان همدان موقعیت خوبی را براي استان ایجاد کرده است و قابلیت آنالیز دارو ها را دارد و بسیاري از مراکز از این آزمایشگاه جهت

آنالیز داروهاي تولیدي خود استفاده می کنند و تاییدیه می گیرند.



بورسهاي جهانی به پرواز درآمدند
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بیشتر شاخصهاي مهم بورسی جهان صعودي شدند.

 
بیشتر شاخصهاي مهم بورسی جهان صعودي شدند. 

روند احیاي اقتصاد جهانی در سه ماهه سوم سال اگرچه سرانجام
پس از ماه ها رشد منفی بسیار کم از سر گرفته شد اما آمارهاي
رشد کمتر از چیزي بودند که در بسیاري از موارد انتظار می رفت
و این رویه در صورت تداوم بدان معنا خواهد بود که رشد
اقتصادي در سه ماهه پایانی سال نیز کمتر از حد انتظار باشد.
بازار کار و جمعیت بالاي بیکاران یکی از اصلی ترین دغدغه هاي
حال حاضر اقتصاددانان است و آن ها نگران اند بدون رونق بازار

کار، احیاي کامل مخارج مصرفی و از سرگیري سرمایه گذاري ها ممکن نباشد. در صورتی که جریان سرمایه هاي جدید در سطوح
پایین فعلی باقی بمانند، مشکل نقدینگی بانک هاي مرکزي را وادار خواهد ساخت تا به تزریق سنگین خود به بازار ادامه دهند و این

 
مساله داراي پیامدهایی روي حوزه تورمی و نرخ هاي بهره خواهد بود. 

با نزدیک شدن به فصل سرما نگرانی ها از آغاز موج جدید تلفات کرونایی بالا گرفته است. سازمان بهداشت جهانی با هشدار نسبت به
افزایش شمار قربانیان کرونا به دو برابر گفته است تنها راه مقابله موثر با این بیماري، وحدت رویه کشورهاي جهان خواهد بود. این
سازمان همچنین با اشاره به شدت گرفتن مجدد شیوع کرونا در اروپا گفته است اوضاع در آمریکا و آمریکاي لاتین نیز کماکان در

 
شرایط بدي قرار دارد. 

تاکنون بیش از 33 میلیون و 473 هزار و 682 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و چهار هزار و 661
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 209 هزار و 601 نفر، برزیل با 141

 
هزار و 877 نفر، هند با 96 هزار و 275 نفر، مکزیک با 76 هزار و 430 نفر و انگلیس با 42 هزار و یک نفر بوده است. 

شیوع کرونا در بسیاري از کشورهاي جهان به حد نگران کننده اي رسیده است. در انگلیس متخصصان بهداشتی نسبت به بروز موج
سوم هشدار داده اند. در اسپانیا تلفات مجددا دورقمی شده است. شمار دیگري از کشورهاي اروپایی از احتمال اعمال مجدد برخی از

 
محدودیت هاي کرونایی خبر داده اند و بیم آن می رود که با وخامت اوضاع شاهد بازگشت قرنطینه هاي سراسري باشیم. 

پس از یک وقفه چند هفته اي، مقامات دولت ترامپ مجددا رایزنی خود را با سران دموکرات کنگره براي تصویب و اجرایی شدن بسته
حمایتی جدید آغاز کرده اند. نانسی پلوسی- رییس کنگره پس از دیدار با استیون منوچین- وزیر خزانه داري گفته است پیشرفت



 
هاي بیشتري در جریان گفتگوها به دست آمده اما هنوز برخی اختلاف نظرهاي مهم به قوت خود باقی است. 

دموکرات ها خواهان آن هستند که یک بسته حمایتی سه تریلیون دلاري براي حمایت همه جانبه از بخش هاي مختلف اقتصاد
اجرایی شود اما جمهوري خواهان تنها خواهان یک بسته 300 میلیارد دلاري براي حمایت مستقیم از خانوارها هستند. برخی از
کارشناسان نگران اند تاخیر در اجرایی شدن بسته جدید باعث کاهش رشد اقتصادي شود. بانک گلدمن ساکس هشدار داده است که

 
براي رسیدن به یک رشد اقتصادي بالا در سه ماهه چهارم سال، آمریکا نیازمند یک جریان نقدینگی جدید بزرگ است. 

دنیس دایک- تحلیل گر بازار در موسسه "" برایت تریدینگ ال ال سی"" گفت: در ماهی که گذشت شاهد نوسانات بالایی در
معاملات بودیم و این نوسانات باعث زیان قابل توجه برخی از سهامدارانی شد که سهام پرریسک را خریداري کرده بودند. این زیان
باعث ترس معامله گران از تکرار چنین اتفاقی شده و در نتیجه آن ها با احتیاط بیشتري معامله می کنند که به معناي ورود جریان

 
نقدینگی تازه کمتر به بازارهاي بورسی خواهد بود. 

 
بورس آمریکا 

نمایندگان دموکرات در کنگره از کار بر روي یک بسته محرك جدید 2.4 تریلیون دلاري خبر دادند. بخش بزرگی از اعتبار این طرح
پیشنهادي مربوط به مزایاي بیکاري افرادي خواهد بود که بر اثر کرونا شغل خود را از دست داده اند اما مشخص نیست جمهوري

 
خواهان با چنین طرح بلندپروازانه اي موافقت کنند. 

پیش از این بانک مرکزي آمریکا از حمایت تمام قد از بازار کار این کشور خبر داده بود. به گفته جروم پاول- ریس بانک مرکزي آمریکا
اگرچه مخارج خانوارها و اشتغال زایی نسبت به چند ماه قبل در وضعیت بهتري قرار دارد اما شرایط در مقایسه با قبل از بحران آشکارا
بد است و تا زمانی که مردم اطمینان لازم از غلبه بر همه گیري را به دست نیاورند خبري از احیاي کامل نخواهد بود. تا آن زمان بانک

 
مرکزي به اقدامات خود ادامه خواهد داد و تلاش خواهد کرد تا آسیب وارد شده به اقتصاد به حداقل ممکن برسد. 

در وال استریت، همه شاخص ها صعودي بودند تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل خود بسته

 
شدند. شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 1.54 درصد افزایش نسبت به روز قبل و در سطح 27 هزار و 604.36 واحد بسته شد. 

شاخص «اس اند پی 500» با 1.72 درصد صعود تا سطح 3354.89 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 1.69 درصد پیشروي در سطح 11 هزار و 112.06 واحدي بسته شد. 

کیتی بوستیاجنیک- کارشناس امور مالی در موسسه آکسفورد اکونومیکس گفت: در حالی که روند احیاي اقتصادي جهان ادامه دارد،
سرعت آن به وضوح کمتر از چیزي بوده است که خیلی ها انتظار داشتند. با این وضعیت، فاز دوم احیاي اقتصادي پر پیچ و خم و
طولانی خواهد بود و باید از الان به این فکر باشیم که اگر همه گیري کرونا بیش از پیش طول بکشد چه کاري انجام دهیم به ویژه

 
حالا که خیلی از ابزارهاي موجود را نیز به کار گرفته ایم و در این زمینه دستمان چندان باز نیست. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص ""فوتسی 100"" بورس لندن با 1.46 درصد صعود نسبت به روز قبل و در سطح
5927.23 واحد بسته شد. شاخص ""دکس 30"" بورس فرانکفورت در آلمان با جهش 3.22 درصدي و ایستادن در سطح 12 هزار و



870.28 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص ""کک 40"" بورس پاریس با صعود 2.4 درصدي در سطح 4843.27 واحد بسته

 
شد. در مادرید شاخص ""ایبکس 35"" 2.46 درصد بالا رفت و به 6791.50 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد خوبی داشتند؛ تا جایی که شاخص ""نیک کی 225"" بورس توکیو ژاپن با افزایش
1.32 درصدي تا سطح 23 هزار و 511.62 واحدي بالا رفت. شاخص ""هانگ سنگ"" بورس هنگ کنگ 1.04 درصد بالا رفت و در
سطح 23 هزار و 476.05 واحد بسته شد. در چین شاخص ""شانگهاي کامپوزیت"" افزایش 0.26 درصدي را تجربه کرد و در سطح

 
4581.91 واحد بسته شد. 

در استرالیا شاخص ""اس اند پی اس اند ایکس 200"" بورس سیدنی با 0.21 درصد کاهش و ایستادن در سطح 5952.32 واحدي به

 
کار خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص "" تاپیکس"" ژاپن صعودي بود. 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها صعودي بود. هر بشکه نفت ""وست تگزاس اینتر مدیت"" با 0.84 درصد افزایش به 40.59 دلار

 
رسید و نفت خام برنت دریاي شمال با صعود 1.19 درصدي به ازاي 42.47 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با صعود 0.97 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1879.61 دلار معامله شد.
هر اونس نقره با افزایش 1.26 درصدي به ازاي 23.78 دلار مبادله شد.
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سرمقاله اطلاعات/ از آنها که باید نمی گیرند 

اطلاعات/ « از آنها که باید نمی گیرند » عنوان یادداشت روزنامه اطلاعات

 
به قلم فتح االله آملی است که می توانید آن را در ادامه بخوانید: 

مرکز آمار ایران اعلام کرده است که در فصل بهار امسال بیش از 51 هزار و دویست و سی میلیارد تومان مالیات وصول شده که

 
رشدي بیش از صد و ده درصدي داشته است. 

ظاهراً این آمار باید بسیار امیدوارکننده باشد، آن هم در شرایط کرونایی کشور و کاهش شدید درآمدهاي دولت و رشد هزینه هاي
ناشی از شیوع پاندمی و تخصیص اعتبارات پیش بینی نشده دولت و ...؛ اما با نگاهی به ترکیب مالیات دریافتی درمی یابیم که سهم
مالیات بر ثروت که در اکثر کشورها سهم قابل توجهی از مالیات را تشکیل می دهد، همچنان چشمگیر و قابل توجه نیست. در این
آمار بیان شده که از این رقم، مالیات بر درآمد 12 و مالیات بر ثروت حدود هفت هزار میلیارد تومان است. در مقابل نزدیک بیست
هزار میلیارد تومان از این درآمد مالیاتی، مالیات بر کالاها و خدمات با رشدي 72 درصدي نسبت به سال قبل بوده است و حتماً توجه
دارید که این مالیات مستقیم از جیب مصرف کننده و تولید کننده پرداخت شده است. اما بیشترین درآمد را آیا آنها داشته اند؟ آمار
دقیقی در دست نیست که میزان درآمدي که در ماه هاي اخیر در بازارهاي غیرمولد پولی نصیب اقلیتی از جامعه شده است، چه اعداد
و ارقامی را تشکیل می دهد اما ناگفته پیداست که بخش اعظمی از افزایش ثروت همین اقلیت که در آشفته کردن و ایجاد سونامی
تورمی قیمت ها در بازار ارز و طلا و مسکن و حتی بازار ثانویه بورس نقش داشته اند، تقریباً هیچ سهمی از این درآمد مالیاتی دولت

 
نبوده و اشکال عمده نظام مالیاتی کشور هم دقیقاً به همین خلأ عظیم برمی گردد. 

یعنی آنها که کمترین نقش را در ایجاد اشتغال، توسعه پایدار، رونق تولید، کاهش بیکاري و ... داشته و در عوض بیشترین سود را برده
اند، یا هیچ مالیاتی نپرداخته اند یا پرداختی آنها در حد شوخی بوده است. یعنی نظام مالیاتی که جداي ایجاد درآمد براي دولت، نقش
اصلی را در ایجاد و گردش سرمایه گذاري مولد و ایجاد تعادل در اقتصاد و هدایت نقدینگی و عدالت نسبی بر عهده دارد، به میزان
قابل توجهی در مسیر عکس این هدف اخیر گام بر می دارد و به جاي اینکه براي سرمایه گذاري در بازارهاي غیرمولد پولی و در یک
کلام سوداگري و دلالی هزینه و سد و مانع ایجاد کند، تقریباً خواسته یا ناخواسته در خدمت آن است و تا زمانی که این رویه اصلاح

 
نشود امیدواري به رونق تولید و اشتغال و تغییر مسیر حرکت سرمایه و نقدینگی به ریل اصلی خود بیهوده است. 

در این میان البته نباید فقط سازمان امور مالیاتی را مقصر دانست؛ زیرا این سازمان بر اساس مقررات و دستورالعمل هایی که دولت و
وزارت اقتصاد برایش مقرر کرده عمل می کند و نکته عجیب ماجرا اینجاست که با وجود همه علم و اطلاع و احساس دردي که دولت
از استمرار آشفته بازار واسطه گري و کسب ثروت و سود از این بازار بی سر و سامان و ایجاد تورم و گرانی به هم ریختگی اقتصادي
دارد، چرا در این باره کاري نمی کند؟ سال هاست که بحث مالیات بر عایدي سرمایه، اخذ مالیات از خانه هاي خالی و مالیات بر ثروت
و اصلاح نظام بانکی و مالیاتی نقل محافل سیاسی و اقتصادي و یک مطالبه عمومی است اما ظاهراً اراده اي براي تحقق این هدف مهم
وجود ندارد. در همین وضعیت بورس که این روزها هر چه می کنند اسیر نمی شود، آنها که این بازار بسیار مهم شتاب دهنده تولید را



هم اسیر دلالی و واسطه گري کرده اند، چراغ خاموش از بره کشان سه ماهه اول سال صید هاي چاق صید کردند و با همان چراغ
خاموش، ماهی هاي چاق و چله خود را برداشتند و رفتند و عده کثیري از سرمایه گذاران خرد را که به قصد صید ماهی به این بازار

 
آمدند به چه کنم انداختند بی آنکه کسی را با سرمایه هاي درشتی که از آن کسب کردند کاري باشد. 

سرنوشت اخذ مالیات از خانه هاي خالی به کجا انجامید؟ آیا واقعیت همین شناسایی نزدیک به ده بیست هزار نفري است که مشمول
شناخته شده اند؟ مالیات بر عایدي سرمایه که مجلس جدید هم با قاطعیت تمام به دنبال تصویب آن بود، چه سرنوشتی یافته است؟
مگر مجلس جدید با داعیه انقلابی و جهادي قرار نبود کاستی هاي مجلس قبل را جبران کرده و به وضعیت نظام مالیاتی و قوانین و

 
مقررات آن سر و سامانی بدهد؟ و مگر قرار نبود جلوي فرارهاي مالیاتی را بگیریم؟ 

این سخن تکراري را بار دیگر تکرار می کنیم؛ تا زمانی که کسب و کار سوداگرانه و کسب ثروت از این محل کم هزینه و خارج از رصد
نظام مالیاتی و در عوض کسب و کار تولیدي و اشتغالزا در تیررس مستقیم و در معرض مزاحمت مدام سیستم مالیاتی باشد، این حرف

 
مردم و فعالان سالم اقتصادي یک واقعیت مسلم می نماید که از آنها که باید، مالیات نمی گیرند و از آنها که نباید، می ستانند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



سرمقاله ایران/ نفت و تورم در بودجه 1400

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/07/08

 
سرمقاله ایران/ نفت و تورم در بودجه 1400 

ایران/ « نفت و تورم در بودجه 1400 » عنوان یادداشت
روزنامه ایران به قلم علی قنبري است که می توانید آن را

 
در ادامه بخوانید: 

بخشنامه بودجه سال 1400 روز گذشته به دستگاه هاي
اجرایی ابلاغ شد و در قالب این بخشنامه رئیس جمهوري
چارچوب و سیاست هاي پیش بینی شده براي لایجه

بودجه سال آینده را اعلام کرد. بر اساس این بخشنامه و اظهارات روزهاي اخیر رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به نظر می رسد

 
که بودجه سال آتی نسبت به موارد مشابه پیشین خود مبتکرانه باشد. 

تأکید دولت روي سیاست هاي انقباضی پولی و در مقابل سیاست هاي مالی انبساطی است و یکی از برنامه هاي متفاوتی که رئیس
سازمان برنامه و بودجه به آن اشاره کرده، اجراي طرح «پیش فروش نفت» در 1400 است. اقدامی که می تواند از طریق فروش اوراق
منابعی را براي سرمایه گذاري در بخش عمرانی و زیرساختی کشور فراهم کند. با نگاهی به سند دخل و خرج کشور در سال هاي اخیر
می توان دریافت که وابستگی بودجه به نفت بسیار کاهش پیدا کرده است و این مسأله براي اقتصاد ایران می تواند مطلوب ارزیابی
شود. اگرچه در کاهش وابستگی بودجه به نفت، تحریم هاي امریکا نقش داشت اما اکنون تاب آوري بودجه ایران در میان کشورهاي

 
نفتی منطقه در برابر فشارهاي خارجی افزایش یافته و اتفاق خوبی است. 

البته در همین حال، بخشی از اقتصاد کشور که تابع فروش نفت و تأمین ریال مورد نیاز از این طریق است. از جمله بخش زیرساخت
ها که اگر منابع به آن تزریق نشود، مشکل ساز خواهد شد. اما با توجه به تحریم ها منابع مورد نیاز این بخش تأمین نمی شود و اگر
این روند ادامه دار باشد، اقتصاد کشور با مشکل مواجه خواهد شد و توسعه به عقب خواهد افتاد. کما اینکه می بینیم رشد اقتصادي
کشور مطلوب نیست و اقتصاد کوچک کشور مدام در حال کوچک تر شدن است. به طور معمول، در ایران هرگاه منابع مالی محدود
می شود، نخستین بخشی که با کاهش بودجه مواجه خواهد شد، بخش زیرساخت ها و عمران است. بودجه عمرانی را کم می کنند تا
هزینه هاي جاري از جمله حقوق کارمندان پرداخت شود. اما طرح «پیش فروش نفت» می تواند به تأمین منابع مورد نیاز در زمینه
توسعه زیرساخت ها کمک کند و اگر این اتفاق بیفتد، می تواند براي سایر بخش هاي اقتصاد نیز مفید باشد. به این ترتیب که توسعه
زیرساخت ها از طریق فروش ریالی نفت به مردم می تواند چرخ هاي پروژه هاي عمرانی، زیرساختی و صنعتی را به گردش درآورد و با
ایجاد اشتغال موجب بهبود فضاي اقتصادي کشور و معیشت مردم شود. البته باید توجه شود که این منابع به سمت هزینه هاي جاري

 
سوق داده نشود تا درنهایت به رسیدن دولت به اهدافش نظیر مدیریت نقدینگی، کاهش نرخ تورم و ایجاد رشد اقتصادي کمک کند. 

در عین حال باید برنامه ریزي و به دقت بررسی شود که چگونه طرح پیش فروش نفت باید اجرا شود تا با استقبال مردم همراه باشد.

 
یکی از مهم ترین پیش نیازهاي اجراي این طرح مهم اقتصادي در نظر گرفتن منافع مردم در کنار نیازهاي دولت است. 



 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



سرمقاله اعتماد/ استعفا و تخریب، راه حل نیست

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/07/08

 
سرمقاله اعتماد/ استعفا و تخریب، راه حل نیست 

اعتماد/ « استعفا و تخریب، راه حل نیست » عنوان سرمقاله روزنامه

 
اعتماد نوشته فواد صادقی است که می توانید آن را در ادامه بخوانید: 

این روزها کشورشرایط بسیار سختی را تجربه می کند، همزمانی
پاندمی کرونا با تحریم ها و رکود اقتصادي فشار کم سابقه اي را به

معیشت عمومی و سفره هاي مردم وارد کرده است، همزمانی چالش هاي تورم، بیکاري، رکود و کمبود عرضه موجب پدیده بحران

 
هاي همزاد در اقتصاد کشور شده در این میان دو روش از سوي دوجناح سیاسی براي عبور از این بحران مطرح شده است: 

 
روش نخست استعفاي رییس جمهور و حواله دادن مشکلات به حاکمیت از سوي برخی اصلاح طلبان. 

 
روش دوم، انداختن مسوولیت مشکلات به گردن دولت و تخریب دولت براي پیروزي اصولگرایان در انتخابات بعدي. 

طبیعی است که این دو راهکار تبلیغاتی اگرچه ممکن است منافعی براي یک جناح سیاسی داشته باشد اما مشکلی از شرایط وخیم

 
اقتصاد کشور را حل نمی کند. 

مناسب دیدم، ایده اي که براي حل مشکلات کشور وعبور از بن بست اقتصادي ماه هاست فکرم را مشغول کرده است در این جا
مطرح کنم. البته در ماه هاي اخیر سخن گفتن مسوولان از گشایش اقتصادي، در جامعه تبدیل به جوك و لطیفه شده است و طرح
هایی از جمله پیش فروش نفت به مردم، مطرح شد تا نقدینگی مورد نیاز دولت براي اداره کشور تامین شود، اما نتوانست این ایده به
عمل برسد چون نه در حاکمیت ونه در جامعه، با استقبال مثبتی مواجه نشد. البته حتی در صورت اجراي آن هم فقط بخشی از
مشکل دولت که تامین نقدینگی و بودجه بود، حل می شد و مشکل ملت باقی می ماند چرا که مشکل فعلی اقتصاد ایران رکود و تورم
رکودي است. اقتصاد ایران شرایط بی سابقه اي را تجربه می کند، کاهش ارزش پول ملی به یک هشتم طی کمتر از سه سال، تورم
رکودي، کاهش اشتغال و افزایش فقر به همراه قطع بخش عمده درآمدهاي ارزي کشور حاصل از فروش نفت و فرآورده هاي نفتی،
شرایطی است که نظیر آن را تاکنون تجربه نکرده ایم. نکته نگران کننده تر در این شرایط، فقدان امید به بهبود وضعیت در آینده است
و به همین دلیل بازار به اظهارات واقدامات مسوولان بانکی واقتصادي کشور پاسخ منفی می دهد و ارز تزریق شده به بازار جز بازه اي
کوتاه مدت، قادر به حفظ ارزش پول ملی نیست. تنها امید مسوولان و بازار، سقوط دولت ترامپ در انتخابات آینده امریکا و احیاي

 
برجام ورفع تحریم فروش نفت ایران است که اگر این رویا تعبیر نشود قطعا شاهد واکنش مثبتی در اقتصاد ایران نخواهیم بود. 

حال پرسش این است که چاره چیست؟ آیا باید به امید انتخابات امریکا بمانیم؟ آیا راه حلی جز کمک هاي نقدي و سبدهاي کالا به

 
بخش زیر خط فقر جامعه که امروز تعدادشان بیش از 5 دهک را شامل می شود، وجود دارد؟ 

 
براي این پاسخ بی مناسبت نیست که رجوعی به شرایط مشابه کشور در دهه شصت داشته باشیم. 

اداره کشور در سال با 4 میلیارد دلار!- اگرچه در 5 سال نخست انقلاب به دلیل افزایش قیمت نفت ناشی از بحرا ن ها و موجودي



انبارها و ذخایر ارزي وکالایی کشور، فشارهاي اقتصادي قابل تحمل بود اما به تدریج به خصوص از نیمه دوم جنگ در سال 1363، با
کاهش شدید و ادامه دار قیمت نفت که با توطئه دولت هاي عربی براي زمین زدن اقتصاد ایران در جنگ شکل گرفت، عملا درآمد
ارزي کشور به حدود 8 میلیارد دلار در سال کاهش یافت که نیمی از این مبلغ هم صرف تامین نیازهاي ضروري جبهه ها می شد و

 
عملا کشور با 4 میلیارد دلار در سال اداره می شد. 

سیستم کوپنی و پیامدهاي آن- طبیعی بود که در این شرایط مسوولان دولت مهندس موسوي، اولویت نخست را به تامین نیازهاي
اصلی مردم به خصوص خوراك از طریق سیستم کوپنی، دارو و مایحتاج ضروري صنایع انرژي کشور قرار دهند تا جریان عادي زندگی
در پشت جبهه ها مختل نشود اما اکتفا کردن به این اولویت موجب می شد تا روزمرّگی و توقف کامل توسعه وسازندگی در کشور،

 
تاثیرات روانی و اقتصادي خود را برجامعه برجا گذارد و با توجه به آینده مبهم و نامعلوم جنگ، چشم انداز ایران را تیره ترسیم کند. 

بازکردن روزنه اي از امید براي توسعه- در این شرایط دشوار، جمعی از نخبگان کشور با محوریت آیت االله هاشمی رفسنجانی که در
آن زمان عهده دار مسوولیت ریاست مجلس شوراي اسلامی و با حکم امام فرمانده جنگ بوده و به دلیل سیستم پارلمانی وقت نظام،
عملا همزمان عهده دار فرماندهی جنگ اقتصادي و نظامی محسوب می شدند، تصمیم گرفت براي باز نگه داشتن امید به آینده ایران،
فهرستی از پروژه هاي راهبردي واولویت دار توسعه کشور را در قالب طرح شهید رجایی تدوین کنند و منابع لازم براي اجراي این
پروژه ها را با هر روش ممکن تامین نمایند که اگر امکان توسعه همه جانبه کشور در آن شرایط سخت ممکن نیست، دست کم روزنه

 
وکورسوي سازندگی حتی در اوج جنگ تحمیلی وتحریم هاي جهانی براي آینده ایران مسدود نشود. 

مقایسه شرایط امروز و آن روز- شرایط امروز ما اگرچه به لحاظ کاهش ارزش دلار و افزایش جمعیت کشور، بدتر از دهه شصت است
اما اقتصاد امروز ایران داراي یک مزیت مهم شده که آن جهش بزرگ در زیرساخت هاي کشور در مقایسه با دهه شصت است. میوه
ایجاد ظرفیت بزرگ تولید فولاد، سیمان، انرژي و تجهیزات، نیروي انسانی متخصص و دانش فنی که الزامات اصلی توسعه اقتصادي
است در دوره سازندگی و دولت هاي بعد، امروز قابل برداشت است و می توان بدون اتکا به ارز و وارد کردن کالا، تجهیزات و دانش

 
فنی، بسیاري از پروژه هاي بزرگ عمرانی در کشور را آغاز و به اتمام رساند. 

نیاز به فهرستی براي روزنه امید امروز - مسوولان کشور اگر فراتر از درگیري هاي سیاسی و جناحی، به اراده و اجماعی در جهت حل
بحران اقتصادي کشور و خارج کردن اقتصاد ایران از رکود برسند، می توان فهرستی از پروژه هاي راهبردي اقتصادي که خصوصیات
مشترکی داشته باشند را تهیه کرد ومانند طرح شهید رجایی دهه شصت آن را به عنوان بازنگه داشتن روزنه امید براي توسعه کشور

 
عملیاتی نمود. 

خصوصیات پروژه هاي روزنه امید- عدم اتکا یا وابستگی ناچیز به خارج از کشور و مصرف ارزي پروژه، ایجاد اشتغال با ضریب بالا و به
حرکت درآوردن چرخ شغلی و اقتصادي کشور، امکان استفاده از منابع مالی خارج از بودجه محدود پروژه هاي عمرانی دولتی، سه

 
شرط اصلی است که باید پروژه هاي روزنه امید از آن برخوردار باشند. 

ایجاد شغل به جاي یارانه نقدي و جنسی- امروز بخش بزرگی از دهک هاي جامعه وشاید اکثریت خانواده هاي ایرانی، نیازمند یارانه
نقدي و سبدهاي کالا براي تامین معیشت خود هستند، اما یکی از عوامل اصلی ایجاد این نیاز که درهم شکننده عزت نفس و
آبروداري ایرانی است، بیکاري و عدم وجود شغل براي جوانان جویاي کار و پدران وفرزندان این خانواده هاست واگر به متقاضیان کار،
شغل آبرومندانه اي پیشنهاد شود، نیاز بسیاري از مردم بدون دریافت انفاق، صدقات وکمک هاي مومنانه و با حفظ آبروي شهروندان

 
برطرف می شود. بنابراین می توان از ظرفیت این طرح براي ایجاد اشتغال و فقرزدایی پایدار استفاده کرد. 



مهار نقدینگی هار- آیت االله هاشمی رفسنجانی، یک دهه قبل، نقدینگی لجام گسیخته را به بیماري هاري در اقتصاد تشبیه کردند که
با حمله به بخش هاي مختلف اقتصاد کشور آنان را معیوب و زمینگیر می کند، امروز که نقدینگی دوهزار بیلیون تومانی، با حمله به
بازار ارز، مسکن، خودرو و سایر کالاها همه را معیوب و از تعادل خارج ساخته درستی این سخن کاملا آشکار شده است. یکی از اهداف
پروژه هاي روزنه امید باید جذب بخشی از این نقدینگی سرگردان باشد که باید با استفاده از مدل هاي سرمایه گذاري و الزام بخش
هاي عمومی اقتصاد و سیستم بانکی صورت گیرد. تجربه موفق ساخت متروي تهران که در سال 1365 و اوج جنگ تحمیلی بدون
بودجه دولتی و با سرمایه گذاري سیستم بانکی صورت گرفت، نشان می دهد که می توان پروژه هاي راهبردي وملی را بدون استفاده

 
از بودجه دولتی به نتیجه رساند. 

اجماع مسوولان و همت واراده مشترك - رییس جمهور هفت سال قبل، با واژه و نماد کلید، دوران مسوولیت خود را آغاز کرد اما امروز
به نظر می رسد دولت در هیاهوي دعواهاي سیاسی و بحران هاي داخلی و خارجی، با انبوهی از قفل هاي بدون کلید مواجه است،
کلید خروج کشور از این بن بست، اجماع مسوولان وهمت و اراده مشترك براي حل مشکلات است، پروژه هاي روزنه امید، می تواند
بستر و پلتفرمی مناسب براي ایجاد فرآیند وحدت و اجماع مسوولان باشد به شرطی که به آن فارغ از دعواها و درگیري هاي سیاسی

 
نگریسته شود. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



اشتغال 4 هزار نفر در آذربایجان شرقی با طرح اشتغال پایدار روستایی و

عشایري

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/07/08

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
آذربایجان شرقی گفت: سهم استان از طرح اشتغال پایدار
روستایی و عشایري از کل اعتبارات کشوري 3٫6 درصد
است که تاکنون 475 میلیارد تومان از این محل پرداخت
شده و براي بیش از چهار هزار نفر اشتغال ایجاد شده است.
به گزارش روابط عمومی تعاون، کار و رفاه اجتماعی
آذربایجان شرقی ، حسین فتحی با حضور در دفتر
خبرگزاریایسنا با اشاره به جمعیت نیروي کار فعال در
استان، اظهار کرد: چنانچه بخواهیم سال 99 را در بحث

جمعیت پیش بینی کنیم، جمعیتاستان ما به حدود چهار میلیون و 51نفر میل می کند؛ به طوري که سهم جمعیتی استان از کل

 
کشور 4٫8 درصد است. 

وي با اشاره به وضعیت مطلوب آذربایجانشرقی در خصوص فعال بودن جمعیت نسبت به میانگین کشوري، اظهار کرد: سهم
جمعیتفعال استان برابر با 4٫9 درصد بوده و همچنین نرخ جمعیت بیکار افراد 15 سال به بالا، در کشور برابر با 4٫6درصد است، از

 
این رو نرخ بیکاریآذربایجان شرقی حدود دو درصد پایین تر از متوسط کشوري است. 

وي گفت: سهم اشتغال در آذربایجان شرقی1٫9 درصد بیشتر از میانگین کشوري بوده و نرخ مشارکت اقتصادي دراستان نیز 1٫7

 
درصد بالاتر از میانگین کشوري است. 

فتحی توضیح داد: با این وضعیت اشتغال موجود در استان، به منظور تحقق اهدافسیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی، به صندوق توسعه
ملی اجازه داده شد تا با هدف ارتقایتولید و ایجاد اشتغال، قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطقروستایی و عشایري
را در سال 1396 تصویب کند و هدف از اجراي این طرح این بود که ظرفیت جمعیت فعالکشور به ویژه جمعیت جوان، زنان و فارغ

 
التحصیلان را در بحث مسائل روستایی پوششدهیم. 

وي ادامه داد: طرح اشتغال روستایی با هدف توسعه اشتغال در مناطق محرومو کم برخوردار روستایی و عشایري در دستور کار وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعیقرار گرفت و دولت به منظور ایجاد اشتغال پایدار، کاهش نرخ بیکاري در مناطق روستاییو عشایري و رونق

 
بخشیدن به بازار کار، این طرح را در کارنامه عملیاتی خود به اجرادرآورد. 

به گفته وي، این طرح کمک می کند تا اقتصاد به سمت مردمی شدن حرکت کردهو سهم بخش خصوصی و تعاونی نیز ارتقاء یابد؛

 
همچنین این طرح مزیت نسبی و رقابتیمناطق را براي رسیدن به رشد فراگیر توأم بالا می برد. 

فتحی با بیان این که طرح حمایت از اشتغال پایدار روستایی وعشایري در بحث تکمیل زنجیره ارزش افزوده در فعالیت هاي اقتصادي،
بسیار موثر است، تصریحکرد: یکی از سیاست هاي کلی ما در بخش اشتغال، ایجاد اشتغال پایدار است تا درواحدهاي تولیدي محور
اصلی سرمایه هاي انسانی باشد نه فقط سودي که در واحدها ایجادمی شود و به نحوي زنجیره ارزش کسب و کار را از زمان خلق ایده

 
تا زمان طراحی وتامین مواد تکمیل کند. 

وي بیان کرد: نرخ مصوب سود تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري براي مناطقروستایی و عشایري مرزي 4 درصد، براي مناطق



روستایی و عشایري غیر مرزي 6 درصدو براي تأمین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي مستقر در نواحی صنعتی و شهرهاي زیر 10

 
هزار نفر جمعیت،معادل 10 درصد است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان شرقی خاطرنشان کرد: این طرح،منجر به کاهش حاشیه نشینی، کاهش مهاجرت به
شهرها، ماندگاري ساکنین روستا ودرآمدزایی براي آن ها، کمک به اقتصاد و معیشت خانوارهاي روستایی، اشتغالزایی برایجوانان و

 
کارجویان و حل معضل بیکاري در مناطق روستایی و عشایري می شود. 
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تاکید استاندار قم بر توسعه درگاه هاي الکترونیک پست بانک ایران در مناطق

کم برخوردار

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/07/08

خبرگزاري آریا - بهرام سرمست استاندار قم در نشست با
سیداسفندیار سادات سرپرست پست بانک استان بر توسعه
خدمات بانکداري الکترونیک در مناطق روستایی و کم

 
برخوردار تاکید نمود. 

به گزارش روابط عمومی پست بانک ایران: وي در ادامه از
اقدامات این بانک و تلاش هاي انجام شده درراستاي کمک
به اشتغال زایی و رونق تولید در روستاها و مناطق کم

 
برخوردار قدردانی نمود. 

همچنین سادات در این نشست، خواستار تعامل و گسترش همکاري هاي بیشتر با بخشداران و دهیاران جهت توسعه طرح هاي
اشتغال زایی در روستاها با استفاده از منابع دهیاري ها و پست بانک ایران شد و آمادگی لازم را براي راه اندازي باجه هاي بانکی جدید

در روستاهاي مستعد اعلام کرد.



685 کارجو در سامانه اشتغال مهارت محور در البرز ثبت نام کردند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/07/08

خبرگزاري آریا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي البرز از
ثبت نام 685 کارجو در سامانه اشتغال مهارت محور در

 
استان خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون ،کارورفاه اجتماعی
استان البرز، تقی غیاثی تبار در خصوص ثبت نامکارجویان
در سامانه اشتغال مهارت محور استان گفت: از این تعداد
328 کارجو متقاضی اشتغالاستخدام محور، 302 کارجو
متقاضی اشتغال از طریق خوداشتغالی و 55 کارجو

 
متقاضی اشتغالاز طریق کارآفرینی هستند. 

وي با تشریح اهداف این پروژه دراستان و کشور افزود: پروژه اشتغال مهارت محور طرح ابتکاري استان البرز به عنوان الگو(پایلوت) در
کشور است و در این پروژه سه مسیر ایجاد اشتغال شامل استخدام محور، خوداشتغالیمحور و کارآفرینی محور تعریف شده که

 
کارجویان می توانند با ورود به سامانه الکترونیکیمربوطه تقاضاي خود را ثبت کنند. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي البرز بابیان اینکه سامانه یادشده قابلیت اخذ نیاز واحدهاي متقاضی جذب نیروي کار ماهر نیز
دارد،اضافه کرد: تاکنون 118 واحد متقاضی براي جذب نیروي ماهر در سامانه ثبت نام کرده اندو 39 واحد نیز پس از طی این مرحله ،

 
در حال جذب نیرو هستند. 

غیاثی تبار با یادآوري ظرفیت هاي صنعتیو تولیدي استان البرز و نامگذاري سال 1399 به عنوان «جهش تولید» توسط رهبر معظم
انقلابخاطر نشان کرد : تاکنون 13 واحد صنعتی و تولیدي استان، نیروي کار ماهر خود را از طریقسامانه اشتغال مهارت محور جذب

 
کرده اند. 

وي با یادآوري گران بودن آموزش هایمهارتی اظهارکرد: ارائه آموزش هاي اداره کل فنی و حرفه اي البرز از این پس بر اساسنیازهاي

 
استخراج شده از سامانه اشتغال مهارت محور خواهد بود. 

غیاثی تبار خاطرنشان کرد: در راستاي اجراي این پروژه و در گامنخست پروژه اشتغال مهارت محور تعداد 10 هزار نفر برنامه ریزي و

 
سهم هر دستگاه براي تحقق این مهممشخص شده است. 

وي یادآور شد: در این پروژه سه مسیراشتغال شامل استخدام محور (تامین نیروي کار ماهر مورد نیاز واحدهاي متقاضی نیرو)،
خوداشتغالی (شناسایی، توانمندسازي و هدایت و حمایت کارجویان مستعد خود اشتغالی در یک مسیرشغلی بر اساس کسب و کارهاي
اولویت دار استان) و کارآفرینی (شناسایی، توانمندسازي وهدایت و حمایت کارجویان مستعد کارآفرینی تا راه اندازي کسب و کار)

 
مورد توجه قرار گرفتهاست. 

مدیرکل آموزش فنی وحرفه اي استان البرز اضافه کرد: از طریق سامانه اشتغالمهارت محور هم نیازهاي واحدهاي متقاضی جذب نیرو
و همچنین تقاضاي کارجویان به اشتغال،اخذ و پس از بررسی زمینه مهارت آموزي و سپس اشتغال کارجویان متناسب یا نیاز استان

بانظارت و مشارکت واحدهاي متقاضی فراهم می شود.



پرداخت وام متفاوت براي رونق کار روستاییان / بدون ضامن
وارد وام زنجیره اي شوید

پرداخت وام متفاوت براي رونق کار روستاییان / بدون ضامن وارد وام زنجیره

اي شوید

منبع: رکناشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/07/08

اجتماعی رکنا : بنیاد ایفا، فعالیت خود را از سال 97 با کسب مجوز از وزارت کشور شروع کرد. این بنیاد در زمینه کارآفرینی
در روستاها فعالیت می کند. ویژگی بنیاد ایفا این است که هرگز وام بلاعوض به روستاییان پرداخت نکرده است. این بنیاد

تلاش می کند شرایطی را فراهم کند تا ضمن حفظ شان انسانی روستائیان، آن ...

 
حجم ویدیو: 66.02M | مدت زمان ویدیو: 00:08:30 

به گزارش خبرنگار اجتماعی رکنا، در حال حاضر، ایفا در سه استان سیستان و بلوچستان، کرمان و خوزستان، فعالیت هاي خود را
آغاز کرده است. ایفا به جاي پرداخت خیریه به روستائیان، به آنها وام هایی می دهند که بنا به شرایط روستائیان، کسب و کاري که
قرار است ایجاد کنند، توسط روستاییان بازگردانده می شوند. سارا شاهرخی، بنیانگذار و رییس هیئت مدیره ایفا، در رابطه با فعالیت

 
هاي این بنیاد با رکنا گفت و گو کرد. 

ترمیم سیل بندهاي زهکلوت نیاز به همیاري خیرین دارد شاهرخی گفت: برجسته ترین کاري که ایفا امروز می کند، و البته آنچه
براي ما الویت دارد تا بیان شود، اقدامات مربوط به سیل بندهاي جازموریان از توابع شهر زهکلوت استان کرمان است. سیلی که
فروردین ماه آمد سبب شد که بسیاري از کسب و کارهایی آسیب ببینند که ما به آنها وام داده بودیم. برخی از زمین هاي کشاورزي و
دام داریها خسارت دیدند. این تمام فعالیت هایی که براي روستاییان شده بود را در معرض خطر قرار داده است. بنابراین تلاش می
کنیم با ترمیم سیل بندها، کاري زیر بنایی انجام شود. باید کاري انجام شود تا جلوي خسارات آتی را بگیریم. نامه اي را در اردیبهشت
ماه با 17 هزار امضا جمع کردیم و خطاب به دولت و نهادهاي اجرایی خواستیم تا کاري جدي در این زمینه انجام شود. پیرو نامه لازم
است اشاره کنم که نیاز به کمک خیرین است. زیرا تا امروز نهادهاي دولتی کمک شایانی به ما نکرده اند و براي آنکه سیل بندهاي
تخریب شده، چه در سیل هاي گذشته و چه در سیل اخیر ترمیم شوند، نیاز به این کمک ها است. تا الان هم با کمک هاي مردمی که
جمع آوري شده است، توانسته ایم تعداد 8 بولدزر را در آن منطقه بکار بگیریم. امیدواریم که بتوانیم تا بارش هاي آینده که اوایل پاییز

 
خواهد بود، سیل بندها را به اتمام برسانیم. 

ارائه وام به روستاییانی کارآفرین بنیانگذار و رئیس هیئت مدیره ایفا، بیان کرد: ایفا تلاش می کند با شناسایی روستاییان و نیاز آنها
مدل هایی را براي کارآفرینی روستاییان فراهم کند. این کارها می توانند متنوع باشند اما باید بازدهی مدنظر ایفا را داشته باشند. در
واقع ایفا هرگز به کسی وام بلاعوض نداده است. ممکن است روستاییان طرح هاي کارآفرینی مختلفی مانند کشاورزي و دامداري یا
حتی آرایشگري داشته باشند. رابط هاي روستاي ما آن مشاغل را برآورد می کنند، تنها لازم است که آن شغل از لحاظ منطقی بازده

0:00



 
باشد تا وام به روستاییان تعلق بگیرد. 

طرح ضامن هاي زنجیره وام کارآفرینی روستاها وي افزود: رابط از میان خود روستاییان انتخاب می شود. وقتی طرح هاي روستاییان
انتخاب می شود، آنها بدون گذر از فرایندي که بانک ها یا موسسات مالی براي ارائه وام دارند، می توانند وام در یافت کنند. یعنی نیاز
به ضامن معتبري وجود ندارد. خود روستاییان هستند که می توانند وام بگیرند و ضامنی باشند تا همسایه آنها وام بگیرد. ما در ایفا به
این ضامن ها ضامن هاي زنجیره اي می گوییم. طرح هم به لحاظ اجمالی برآورد می شود. تنها کافی است که طرح به لحاظ منطقه
اي یا محیط زیستی منطقی باشد و بتواند پول را به صندوق بازگرداند. بنابراین روستاییان در مدت یک هفته تا دو ماه وام خود را

 
دریافت می کنند. 

بازپرداخت وام هاي ایفا چگونه است؟ شاهرخی بیان کرد : بعد از آنکه آنها وامشان را دریافت کردند، یک بازه سه ماه تا یکسال
استراحت وجود دارد، پس از آن موظف خواهند شد تا وام را به صندوق ایفا بازگردانند. البته اصل توافق در ایفا مدنظر گرفته شده
است و این زمان استراحت و شیوه پرداخت وام، به کار و بازدهی آن بستگی دارد. بطور مثال وام هایی که براي کشاورزي پرداخت می
شود در زمان هاي برداشت اخذ می شود. این در واقع شم کلی کاري است که ایفا انجام می دهد. اما در طرح هاي این بنیاد، اقدامات
زیرساختی هم وجود دارد که نمونه آن سیل بندهایی است که ذکر کردیم. و اهمیت این سیل بندها آن است که کسب و کارهایی که

 
بوسیله ایفا ایجاد می شود را در طول زمان حفاظت می کند. 

سومین فعالیت ایفا آموزش براي ایجاد و رونق کسب و کار است وي افزود:ایفا در کنار اقدامات کارآفرینی، تلاش می کند به روستاییان
در راستاي ایجاد مشاغل مشاوره و آموزش دهد. این آموزش ها هم می تواند شیوه هاي ایجاد کسب و کار باشد، هم می تواند شیوه
رونق کسب و کار باشد، هم می تواند شیوه هاي نگه داري دام باشد. در واقه سه کار اصلی ایفا، تامین مالی ، آموزش و ایجاد زیرساخت

هاي لازم براي کسب و کار است. و در آخر اینکه این بنیاد با کمک خیرین ایجاد شد و هیچ گونه پشتیبانی دولتی نداشته است.



عضو خبرگان رهبري در گفت وگو با تسنیم: افراد ناکارآمد نباید در مسند امور

قرار بگیرند

منبع: تسنیمشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه استان ها- عضو مجلس خبرگان رهبري گفت: کسانی که دانش کافی و تجربه لازم در امور را ندارند نباید در مسند کار
قرار بگیرند چراکه ناوارد بوده و نمی توانند به اداره امور بپردازند.

گروه استان ها- عضو مجلس خبرگان رهبري گفت: کسانی
که دانش کافی و تجربه لازم در امور را ندارند نباید در
مسند کار قرار بگیرند چراکه ناوارد بوده و نمی توانند به

 
اداره امور بپردازند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قم،بی شک یکی از عوامل
تأثیرگذار در زندگی آحاد جامعه، توجه به مسئله معیشت و
وضعیت اقتصادي آنان از سوي مسئولان نظام اسلامی است
چراکه یکی از عوامل رشد و تعالی جامعه بهبود شرایط
مادي و اقتصادي مردم بوده و این موضوع داراي اهمیت

 
ویژه اي بوده و از جایگاه خاصی برخوردار است. 

توجه به مسائل اقتصادي و معیشتی مردم یکی از تأکیدات مقام معظم رهبري طی سالیان اخیر بوده است اما نبود نگاه مثبت به این
مهم سبب بروز مشکلات فراوانی براي مردم شده و بعد از گذشت 41 سال از انقلاب اسلامی همچنان پاشنه آشیل کشور، مسئله

 
اقتصاد بوده و حتی دشمن براي پیشبرد اهداف خود از موضوع تحریم هاي اقتصادي به جاي تهاجم نظامی استفاده کرده است. 

به منظور آگاهی از دلایل و عوامل تأثیرگذار بر مسائل اقتصادي مردم به گفت وگو با آیت االله علی اسلامی یکی از اعضاي مجلس

 
خبرگان رهبري پرداخته ایم که در ادامه مشاهده می کنید. 

 
فقدان اولویت بندي در «برنامه ریزي ها از سوي مسئولان» 

آیت االله اسلامی در این گفت وگو با بیان فقدان اولویت بندي مناسب از سوي مسئولان و مجریان امور در برنامه ریزي هاي دولتی و
حکومتی اظهار داشت: یک مسئولی که سرکار می آید ده ها امر و مورد پیش روي او است که باید در برابر این موارد انجام وظیفه

 
کرده و مردم را راضی نگه دارد اما در زمان فعلی اولویت بندي در برنامه هاي آن ها نمی بینیم. 

عضو مجلس خبرگان رهبري با تاکید بر اینکه متأسفانه در ابعاد مختلف اقتصادي، فرهنگی و امور مختلف زندگی مردم از سوي
مسئولان، اولویت بندي دیده نمی شود، خاطرنشان کرد: در جامعه شاهد آنیم که کسانی سرکار می آیند و بر مسند اجرا می نشینند و

 
به عنوان مسئول در جامعه معرفی می شوند که از بسیاري از اولویت ها غافل بوده و به آن توجه ندارند. 



به گفته آیت االله اسلامی انقلاب اسلامی براي تعالی انسان و تمدن سازي آمده و نباید این اولویت ها را نادیده بگیریم چراکه اولویت

 
نخست انقلاب اسلامی، تعالی و تکامل انسان بوده و باید به این موضوع اهمیت داده شود. 

وي با بیان اینکه انقلاب اسلامی گوشه اي از عظمت آسمانی مبعث پیامبر اکرم(صلی االله علیه وآله) است، تاکید کرد: متأسفانه شاهد
آنیم که هیچ خبري از این تعالی و تکامل در جامعه نبوده و دستورات و تأکیدات دین مبین اسلام در جامعه به درستی پیاده و اجرا

 
نمی شود. 

عضو مجلس خبرگان رهبري مطرح کرد: دین اسلام دینی است که امثال شهید سلیمانی ها، صیاد شیرازي ها و چمران ها به خاطر
این دین شهید شده اند و در دین مبین اسلام دستورات فراوانی در زمینه هاي مختلف زندگی انسان ها داریم اما متأسفانه در برخی

 
موارد، این مبانی از غرب گرفته می شود و از غرب تبعیت می کنیم. 

آیت االله اسلامی براي نمونه به دستور اسلام در شستن دست ها قبل و بعد از غذا اشاره و اظهار کرد: اخلاق نبوي باید براي مردم
تبیین و بیان شود تا بدانیم اگر در شستن دست فایده اي است این اولویت و دستور را اسلام داده است اما این اولویت ها را فراموش

 
کرده ایم. 

 
عقب ماندن کشور در مسائل اقتصادي 

وي تاکید کرد: وسایل مادي و زندگی جزء ضروریات بوده اما نباید رشد اخلاقی مان را فداي مسائل اقتصادي کنیم و به آن نپردازیم،

 
همچنین چون اولویت ها را در انجام امور رعایت نکرده ایم؛ درنتیجه در مسائل اقتصادي عقب مانده ایم. 

آیت االله اسلامی سپس به بررسی عوامل مختلف تأثیرگذار بر مسائل اقتصادي مردم پرداخت و عنوان کرد: موضوع تحریم هاي ظالمانه

 
از سوي دشمنان، یکی از این عواملی بوده که بسیار تأثیرگذار بوده و نمی توان منکر آن شد. 

 
هشدار آیت االله مکارم شیرازي نسبت به تلاش عوامل نفوذي دشمن براي مخدوش سازي مراسم عزادارى ماه محرم 

 
نقش عوامل نفوذي خارجی در فساد اقتصادي/ قوه قضائیه ورود خوبی داشت 

 
با عوامل نفوذي در جمهوري اسلامی هیچ گونه مراعاتی نخواهد شد 

عضو مجلس خبرگان رهبري ناکارآمدي مدیران را از دیگر عوامل تأثیرگذار دانست و ابراز کرد: برخی مسئولان از موانع اقتصادي خبر
نداشته و در انجام امور ناشی هستند؛ در واقع کسانی که فاقد دانش و تجربه کافی بوده و شناختی به امور ندارند نباید در مسند کار

 
قرار بگیرند چراکه ناوارد بوده و نمی توانند به اداره امور بپردازند. 

 
نفوذي ها بیشترین صدمه را به جامعه بشري زده اند 

وي سومین عامل تأثیرگذار بر مسائل اقتصادي مردم را عامل نفوذي ها برشمرد و تاکید کرد: یکی از عواملی که بیشترین صدمات را به

 
جامعه بشري، مسلمین، انقلاب اسلامی و شخصیت هاي ممتاز انقلاب زده، عامل نفوذ است که نباید از آن غافل شد. 

آیت االله اسلامی تصریح کرد: عامل نفوذ بسیار مهم بوده و به فرموده مقام معظم رهبري در بدنه برخی از مسئولان، این نفوذي ها

 
هستند که در تصمیم گیري ها تأثیرگذار بوده و در پیشبرد یا عقب ماندگی اهداف نظام نقش مهمی دارند. 



عضو مجلس خبرگان رهبري ادامه داد:مسئولان قبلی مجلس در مناصب دولتی پست گرفته اند و همین ها هستند که به میل
صاحبان نفوذ جایگزین می شوند، درحالی که برخی مصوبات مجلس قبل به ضرر کشور و انقلاب اسلامی بود؛ درحالی که مقام معظم

 
رهبري مرتب نصیحت می کردند که هوشیار بوده و گول دشمنان را نخورید و مذاکره با افراد این چنینی محلی از اعراب ندارد. 

وي عدم اعتماد به داخل و جوانان را یکی دیگر از عوامل مؤثر بر مسائل اقتصادي مردم برشمرد و گفت: هستند کسانی که به دنبال
تثبیت وابستگی به غرب هستند اما باید گفت این وابستگی براي جامعه ایرانی و کشور عزیز ایران مضر بوده و کارآفرینی به دنبال

 
نخواهد داشت. 

 
«وضعیت اقتصادي مردم خوب نیست» 

به گفته عضو مجلس خبرگان رهبري وضعیت روزانه مردم خوب نیست و اگر اراده و تصمیم مقام معظم رهبري در اجراي رزمایش

 
مواسات و کمک مؤمنانه نبود وضعیت مردم بسیار بدتر می شد. 

آیت االله اسلامی در پایان به تأکیدات مقام معظم رهبري در رسیدگی به امور ضعفا و محرومان جامعه اشاره و خاطرنشان کرد: باید این
کمک ها و ایثارگري ها به مردم ادامه یافته و شاهد رفاه مردم در همه ابعاد مادي و معنوي باشیم.



دولت به صلاحیت و توانمندي رزم حسینی ایمان کامل دارد

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/07/08

«محمود واعظی»، تاکیدکرد: هم رئیس جمهوري و هم مجموعه دولت به صلاحیت و توانمندي علیرضا رزم حسینی ایمان و
اعتقاد کامل دارند.

«محمود واعظی»، تاکیدکرد: هم رئیس جمهوري و هم مجموعه دولت به صلاحیت و توانمندي علیرضا رزم حسینی ایمان و

 
اعتقاد کامل دارند. 

به گزارش افکارنیوز، مجلس شوراي اسلامی در آزمون دشوار دیگري
قرار می گیرد، آزمونی که طی آن تکلیف سکانداري یکی از مهمترین
وزارتخانه هاي کشور که مسوولیت بیش از 40 درصد تولید ناخالص
ملی را عهده دار است، مشخص می شود و باید دید بهارستانی ها
گزینه پیشنهادي رئیس جمهوري را به ساختمان خیابان سمیه می

 
فرستند یا خیر؟ 

در حالی « علیرضا رزم حسینی » استاندار پیشین خراسان رضوي براي کسب راي اعتماد راهی خانه ملت می شود که از 22
اردیبهشت ماه امسال (132 روز پیش تاکنون) وزارت صنعت، معدن و تجارت با سرپرستی «حسین مدرس خیابانی» و پس از وي،

 
«جعفر سرقینی» اداره شده است. 

آنچه مسلم است بی شک تداوم این روند و مشخص نشدن وزیر، بی ثباتی در مدیریت ها و تصمیم سازي ها را براي این وزارتخانه
بزرگ اقتصادي که از ارزاق عمومی گرفته تا ثبت سفارشات کالاها، صادرات، واردات و صنایع بزرگ کشور به آن وابسته اند را در پی

 
خواهد داشت. 

«محمود واعظی»، رئیس دفتر رئیس جمهوري با بیان اینکه گزینه بسیار توانمند و کارنامه داري از سوي رئیس جمهوري به مجلس
معرفی شده است، تاکیدکرد: هم رئیس جمهوري و هم مجموعه دولت به صلاحیت و توانمندي علیرضا رزم حسینی ایمان و اعتقاد

 
کامل دارند. 

رییس دفتر رییس جمهوري افزود: امیدواریم ایشان با کوله باري از تجربه و کارنامه قابل قبولی که در عرصه هاي مختلف خدمت
گزاري از جمله در سمت استانداري دو استان مهم کرمان و خراسان رضوي دارند، با اعتماد نمایندگان ملت، راهی وزارت صنعت،

 
معدن و تجارت شوند و این وزارتخانه با تمرکز و ظرفیت کامل در مسیر حل مشکلات مردم فعال شود. 

 
رزم حسینی کیست؟ 

علیرضا رزم حسینی متولد 1340 کرمان و دانش آموخته دانشگاه شهید باهنر کرمان است. 



 
سوابق اجرایی 

از اهم سوابق اجرایی و اقتصادي وي می توان به استانداري خراسان رضوي از سال 97 تاکنون، استاندار کرمان از سال 92 تا 97،
رئیس ستاد ویژه تدابیر اقتصادي استان خراسان رضوي به عنوان پایلوت کشوري، رئیس کارگروه توسعه صادرات خراسان رضوي و
کرمان، رئیس شوراي معادن کرمان و خراسان رضوي، رئیس شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی این دو استان، رئیس شوراي
هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان هاي یاد شده، رئیس ستاد فرماندهی اقتصادي و رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید این
استان ها، همچنین 22 سال تجربه مدیریت بخش خصوصی در حوزه تولید و تجارت داخلی و خارجی و ایجاد 35 هزار شغل در بخش
خصوصی، مبتکر الگوي مثلث توسعه اقتصادي و فرهنگی، مبتکر الگوي جذب و حمایت از سرمایه گذاري خارجی با اجماع و همدلی
بین نمایندگان مجلس، ائمه جمعه شهرستان ها، فرمانداران و روساي دادگستري ها و موسس سازمان نهاد مردمی اقتصاد مقاومتی نام

 
برد. 

 
موفقیت هاي رزم حسینی 

همچنین دریافت نشان فتح از سوي رهبر معظم انقلاب، تایید الگوي «قلعه گنج» از سوي رهبر معظم انقلاب در سال 95، کسب
عنوان استاندار برتر در صنعت گردشگري در سال 96، استاندار برتر در حوزه پدافند غیرعامل در سال 96، استاندار برتر در حوزه
سلامت در سال 95، کسب عنوان نخست شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی، کسب رتبه بیشترین اشتغال زایی با 13.7
درصد اشتغال کشور در استان خراسان رضوي در سال 98، حل مشکل شرکت پدیده با 123 هزار نفر سهام دار، انعقاد دو هزار و 439
تفاهم نامه سرمایه گذاري در استان کرمان که 91 درصد آن به بهره برداري رسیده و انعقاد یک هزار و 275 تفاهم نامه سرمایه
گذاري در استان خراسان رضوي و رفع موانع سرمایه گذاري طرح هاي منطقه ثامن و برنامه ریزي براي ساماندهی کشف رود و حاشیه

 
شهر مشهد، از جمله افتخارات این مدیر جهادي در دوران خدمتش است. 

 
نمایندگان مجلس چه گفتند؟ 

لزوم برون رفت بزرگترین وزارتخانه متولی نیازهاي معیشتی و تولیدي کشور از شرایط بلاتکلیفی نکته اي است که نمایندگان بر آن
تاکید می کنند. از سوي دیگر به نظر می رسد سوابق و کارنامه رزم حسینی هم باعث اقبال نمایندگان به وي شده است. گزینه
پیشنهادي وزارت صمت در روزهاي اخیر هم با حضور در کمیسیونهاي تخصصی مجلس به بیان دیدگاه ها و برنامه هاي خود پرداخته

 
است. 

در همین زمینه «همایون سامه یح نجف آبادي» نماینده کلیمیان در مجلس شوراي اسلامی به ایرنا گفت: رزم حسینی هم سوابق
درخشانی در بخش هاي دولتی داشته و در حوزه هاي صنعت و معدن هم از تجربیات خوبی برخوردار است و با توجه به عملکردش در

 
استانداري دو استان کرمان و خراسان رضوي، می تواند این وزارت خانه را متحول کند. 

همچنین به گفته «حجت االله فیروزي»، سخنگوي کمیسیون صنایع و معادن مجلس طبق رصدهاي انجام شده راي مثبت نمایندگان

 
را نیز کسب خواهد کرد. 

«محمد سبزي»، نماینده مردم ساوه در مجلس شوراي اسلامی هم بر لزوم تعیین تکلیف هرچه سریعتر وزارت صنعت معدن و تجارت
تاکید کرد و گفت: مجلس به علیرضا رزم حسینی براي تصدي وزارت صنعت، معدن و تجارت راي اعتماد خواهد داد. زیرا فرصت



کوتاهی براي دولت دوازدهم باقی مانده و به مدت طولانی این وزارت خانه با سرپرست اداره شده است و باید سریعتر وضعیت این

 
وزارتخانه مشخص شود که به نظرم رزم حسینی راي می آورد. 

«علیرضا سلیمی»، عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس هم بر این باور است که مجلس به وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت
راي اعتماد می دهد. زیرا در مقطع کنونی رفع مشکلات معیشتی مردم و برخی مسائل اقتصادي مانند جهش تولید از جمله اولویت

 
هایی به شمار می رود که باید هر چه زودتر مدنظر دولت و مجلس قرار گیرد. 

«محمدرضا دشتی اردکانی»، نماینده مردم اردکان در مجلس شوراي اسلامی نیز سوابق و تجربه رزم حسینی را نشانی از مناسب بوده
او براي وزارت صنعت دانست و گفت: وزیر پیشنهادي آقاي رییس جمهوري در حوزه صنعت و معدن توان بالایی دارد و البته در حوزه

 
بازرگانی و تجارت نیز تسلط کافی را دارد و وي را فردي موفق براي این وزارتخانه می بینم. 

«سید کاظم دلخوش» نماینده صومعه سرا نیز رزم حسینی را فردي با تجربه و از مدیران توانمند کشور عنوان کرد که می تواند

 
مشکلات وزارت صنعت معدن و تجارت را حل کند. 

 
فعالان اقتصادي چه می گویند؟ 

عضو هیات مدیره خانه صنعت، معدن و تجارت استان تهران، با اشاره به سهم حدود 44 درصدي وزارت صنعت از تولید ناخالص
داخلی کشور، گفت: امروز در شرایط دشوار کنونی، تشکل ها از گزینه پیشنهادي رییس جمهوري براي این وزارتخانه استقبال می

 
کنند. 

«علیرضا حائري» ابراز امیدواري کرد با راي مثبت مجلس شوراي اسلامی به علیرضا رزم حسینی، تکلیف وزارت صنعت، معدن و

 
تجارت هر چه سریع تر مشخص شود. 

این عضو جامعه متخصصان نساجی ایران افزود: حدود نیمی از تولید ناخالص ملی کشور در این وزارتخانه تعیین تکلیف می شود و با
وجود نوسان نرخ ارز، تورم و بی ثباتی هاي موجود، این وزارتخانه نیاز به ثبات مدیریت دارد و سرپرست موقت، تصمیم گیرنده کلان

 
نمی تواند باشد. 

این فعال صنعتی تاکیدکرد: انتظار می رود وزیر پیشنهادي رییس جمهوري در اندك زمان باقی مانده از عمر دولت بتواند تصمیم هاي
مناسبی به ویژه در زمینه نرخ کالاها اتخاذ کند و از عزل و نصب هاي جدید و اقدام هاي نمایشی پرهیز و با حداقل تغییرات، وزارتخانه

 
را اداره کند. 

رئیس هیات مدیره مجمع کارآفرینان ایران نیز گفت: وزیر پیشنهادي صنعت، شخصیتی عمل گرا است و در شرایط دشوار کنونی

 
اقتصادي به چنین افرادي بیش از پیش نیازمندیم. 

«محمدرضا دیانی» افزود: یکی از نقاط قوت رزم حسینی شناخت کافی از فضاي بخش خصوصی است و به ویژه زمانی که زمامدار

 
استانداري هاي کرمان و خراسان رضوي بود، هدایت و کمک به بخش خصوصی را در مقام عمل نشان داد. 

یک عضو هیات رئیسه اتاق بازرگانی ایران در این زمینه تاکید کرد: اتاق بازرگانی به عنوان پارلمان بخش خصوصی رابطه تنگاتنگی با



وزارت صنعت، معدن و تجارت دارد که به طور حتم این رابطه با حضور رزم حسینی که خود در گذشته از فعالان بخش خصوصی

 
بوده، بسیار اصولی شکل خواهد گرفت تا شعار جهش تولید محقق شود. 

«خورشید گزدرازي» اظهارداشت: معرفی وي از سوي رئیس جمهوري به عنوان وزیر پیشنهادي انتخاب بسیار خوبی است و با توجه به
سابقه اجرایی موفقی که طی سال هاي گذشته در دولت داشته و همچنین تجارب بسیار خوبی که پیش تر در بخش هاي تجارت و

 
کسب و کار به دست آورده، می تواند مسیر بسیار خوبی را پیش پاي وزارتخانه قرار دهد. 

«امیرحسن کاکایی» استاد دانشگاه علم و صنعت و کارشناس صنعت خودرو می گوید: آنچه از عملکرد و رزومه وزیر پیشنهادي
دریافت شده، وي فردي است که تخصص و تجربه موفقی در کسب وکار داشته و در زمان استانداري نیز سلسله جلسات مفیدي با

 
کارآفرینان برگزار کرده است. 

وي بیان داشت: رزم حسینی فردي باتجربه است که انتظار می رود در اندك فرصت باقی مانده تا پایان کار دولت دوازدهم، از اقدامات
نمایشی دست برداشته و در عوض، انجام کارهایی که عامه جامعه بهبود وضعیت بازارها و قیمت ها را لمس کرده و حداقل شاهد

 
منطقی شدن روابط خریدار و فروشنده باشیم را پیشه خود کند. 

فارغ از توانمندي ها و تجارب رزم حسینی در حوزه هاي سیاسی و اقتصادي و کسب و کار، امروز عامه مردم، مسوولان و فعالان
اقتصادي انتظار دارند تا نمایندگان خانه ملت به دور از حاشیه هاي سیاسی، تکلیف بزرگترین وزارتخانه اقتصادي کشور را در حدود

هشت ماه تا پایان عمر دولت دوازدهم مشخص کنند.



هنرمندان از تسهیلات بیمه معیشتی برخوردار می شوند

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/07/08

نشست اهالی رسانه و فرهنگ استان هرمزگان با حضور
معاون هماهنگی و نظارت فرهنگی، اجتماعی معاون اول
رئیس جمهور «مهدي علیخانی» با روساي انجمن هاي
فرهنگی، هنري و رسانه اي در مورد مشکلات و کمبود این

 
حوزه در دوران کرونا در هرمزگان برگزار شد. 

به گزارش صبح ساحل، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی
استان هرمزگان در این نشست گفت: استان هرمزگان
داراي ظرفیت و استعدادهاي فراوان فرهنگی و هنري است.
او با اشاره به داشته هاي فرهنگی استان هرمزگان، افزود:

هرمزگان گنجینه اي از آیین ها، آداب و رسوم، باورها، اعتقادات و... که تمامی این موارد در رشته هاي مختلف فرهنگی و آثار

 
هنرمندان این استان به خوبی نمایان است 

وي در ادامه صحبت هاي خود عنوان کرد: استان هرمزگان توانسته است با وجود محدودیت ها و کمبودهاي فراوان، ظرفیت هاي

 
فرهنگی و هنري بسیاري در سطوح مختلف معرفی کند و باعث کسب افتخارات فراوانی براي استان شود. 

در ادامه این نشست معاون سیاسی امنیتی استاندار هرمزگان ضمن تشکر از برگزاري این نشست گفت: دلیل برگزاري این جلسه

 
پرداختن به مشکلات حوزه فرهنگ و رسانه در استان هرمزگان است. هرچند تمامی اصحاب رسانه بر مشکلات موجود واقف هستند. 

 
تسهیل وام سامانه کارا و تأسیس یک چاپخانه براي هرمزگان 

در ادامه این جلسه مدیرعامل خانه مطبوعات استان هرمزگان نیز از مدیرکل فرهنگ ارشاد اسلامی به دلیل همراهی با رسانه ها و

 
اهالی فرهنگ و هنر تشکر کرد. 

«مهراب رشیدي» با بیان اینکه دغدغه در بخش رسانه بسیار است گفت: «من به عنوان نماینده بخش رسانه در استان هرمزگان باید
بگویم، همانطورکه رسانه ها در تمامی مجامع باید پا به پاي دولت و نظام باشند و ما هم نباید خبرنگاران را ناامید کنیم و باعث سوق

 
آنها به سمت رسانه هاي معاند شویم». 

مهراب رشیدي در ادامه از تنها خواستهٔ بخش رسانه از صنایع گفت: استان هرمزگان ازنظر اقتصادي بسیار غنی و داراي صنایع
تولیدي بزرگی است اما سؤال اصلی این است که سهم رسانه ها از مسئولیت اجتماعی صنایع هرمزگان کجاست؟ انجمن ها و رسانه
هاي بسیاري در هرمزگان وجود دارد که در حال فعالیت هستند و به حمایت مالی از طریق نهاد فرهنگ و ارشاد نیازمند هستند. به
عنوان پیشنهاد دریافت بودجه اي از صنایع در راستاي مسئولیت اجتماعی در استان هرمزگان می تواند کمک شایانی به رسانه هاي

 
استان باشد. 

وي با اشاره به تسهیلات دولت در دوران کرونا گفت: در شرایط به وجود آمده دولت براي فعالان رسانه و خبرنگاران تسهیلاتی در قالب
وام سامانه «کارا» در نظر گرفت اما شرایط دریافت و بازپرداخت این وام بسیار فشرده، سخت و کوتاه مدت است. در چنین شرایطی
دریافت این وام نیازمند تغییراتی است و شرایط بازپرداخت این تسهیلات باید آسان تر شود. مشکلات رسانه ها در دوران کرونا از



سویی و کم بود درآمد این حوزه از سوي دیگر شرایط را براي اصحاب رسانه سخت تر کرده است تا جایی که در برخی موارد،
کارفرماي رسانه شروع به تعدیل نیرو کرده است . اگر در چنین شرایطی دولت بتواند یارانه حقوق را به رسانه ها تخصیص دهد، باعث

 
فعالیت بیشتر این حوزه ها و همراهی دولت خواهد شد. 

رشیدي در ادامه این نشست افزود: استان هرمزگان جز معدود استان هایی است که چاپخانه اي براي چاپ نشریات و مجلات ندارد.
این خواستهٔ ما پارها تکرار و تأکید شده است. پیشنهاد ما براي این کار حضور چاپخانه هایی است که در دیگر استان ها به هر دلیلی
فعالیت ندارند. این چاپخانه ها را می توان به استان هرمزگان آورده تا به نام خود در این استان فعالیت کنند. وجود یک چاپخانه در
استان باعث تحویل سریع روزنامه به دست مردم و کم شدن هزینه رفت وآمد می شود؛ اما از همه مهم تر به روز بودن روزنامه ها را به
همراه خواهد داشت. اگر این عمل در استان اجرایی شود می توان بخش بزرگی از مشکلات رسانه هاي استان را در بحث چاپ و حمل

 
ونقل روزنامه حل کرد. 

 
پیگیري براي کم شدن مشکلات حوزه فرهنگ و رسانه در هرمزگان 

معاون هماهنگی و نظارت فرهنگی، اجتماعی معاون اول رئیس جمهور بعد از شنیدن مشکلات و پیشنهادها روسا و نمایندگان در
حوزه فرهنگ و رسانه استان هرمزگان گفت: از اینکه استان هرمزگان ازنظر فرهنگی داراي ظرفیت بالایی است تا جایی که در برخی
حوزه ها این استعدادها فراتر از سطح ملی است شکی نیست. شرایط موجود و کرونا در تمام کشورها باعث ضرر و زیان فراوانی چه بر
حوزه اقتصاد و چه در حوزه فرهنگ و سینما وارد کرده است. حال آنکه در کشور ما باوجود تحریم هاي ظالمانه موجود این شرایط
بسیار سخت تر است. دوره یازدهم و دوازدهم که بیش از هفت سال از مدت فعالیتش می گذرد، بیش از پنج سال آن را در تحریم به
سر می برد و این تحریم ها محدودیت هایی بر منابع کشور تحمیل کرده است. با توجه به قرارگیري دولت در چنین شرایطی، هدف
دولت رسیدگی به اولویت هاي کشور است که در بحث کرونایی که اکنون کشور ما به آن دچار است بحث بهداشت و درمان و معیشت

 
مردم در اولویت قرار دارد. 

علیخانی در ادامه این جلسه به تأکید وجود افراد باتجربه فرهنگی در امور فرهنگ و ارشاد هر استان اشاره کرد و گفت: در استان
هرمزگان ما شاهد چنین اتفاقی هستیم. گزارش هاي موجود در مورد فرهنگ و رسانه بسیار امیدوارکننده بود و ما شاهد پیشرفت

 
هاي بسیاري در بحث فرهنگی در این استان بودیم. 

در بحث دستاوردهاي دولت یازدهم و دوازدهم، علیخانی تأکید کرد: این دولت در بیان دستاوردهاي خود همواره دچار مشکل بوده

 
است. چه درزمینهٔ اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی. 

وي در ادامه گفت: استان هرمزگان با توجه به قرارگیري در شرایط کرونا و کمبود زیرساخت ها و امکانات، پیشرفت بسیار خوبی در
سطح ملی ارائه نموده است. وي همچنین در بخش پیگیري مشکلات از آقاي کمالی زرکانی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی
خواستند نکات موردنظر نمایندگان حوزه فرهنگ را همراه با سوابق و وضعیت براي ایشان ارسال کنند تا پیگیري هاي لازم براي حل
این مشکلات را انجام دهند. براي مثال جشنواره هایی که در استان هرمزگان برگزار می شد اما حالا به هر دلیلی متوقف شده را

 
رسیدگی کنند. 

 
خانه هنرمندان هرمزگان در مرحله راه اندازي 

علیخانی در بحث کمبود زیرساخت ها نیز صحبت هایی ارائه نمود و گفت: در تمامی استان ها ازنظر زیرساختی با کمبودهایی روبه رو
هستیم و متأسفانه به هر دلیل با کمبود بودجه و اعتبار در کشور مواجهیم و این کمبودها در حوزه فرهنگ و هنر به خوبی احساس
می شود. خوشبختانه موضوع اقتصاد و فرهنگ و هنر در دستور کار دولت قرارگرفته است که به منظور پایداري و حفظ فرهنگ و

 
خلاقیت هاي بومی و اصیل هر منطقه است. 

پروژه متوازن سازي بودجه در سطح زیرساخت ها راداریم که براي بهره گیري از ویژگی هاي بومی و هنري در جهت اشتغال و تقویت
اقتصاد آنان است. این پروژه از اواخر سال 97 در دستور کار نهاد دولتی قرارگرفته است. مذاکرات و گفت وگوهایی با نهادهاي دولتی
چون ارشاد، میراث فرهنگی، امور خارجه، صنعت و... داشته ایم که خوشبختانه بعد از یک سال یک پیش نویس سندي تنظیم شده که



این فعالیت می تواند یکی از دستاورد و افتخارات این دولت به حساب آید. این سند به جهت تقویت و حفظ فرهنگ بومی و اصیل هر

 
منطقه تنظیم شده است. 

از سوي دیگر در بحث احداث خانه هنرمندان در هرمزگان پیگیري هاي لازم از طریق استاندار هرمزگان، فریدون همتی و دکتر ناجی
صورت گرفته است که به زودي شاهد راه اندازي این مجموعه در استان خواهم بود.علیخانی در بحث پرداخت تسهیلات به نمایندگان
فرهنگ و رسانه گفت: سامانه «کارا» براي پرداخت تسهیلات به کسب وکارهاي آسیب دیده راه اندازي شده است و تقریباً یک سوم از

 
افرادي که ثبت نام کرده اند تسهیلات دریافت کرده اند. 

از سوي دیگر شکایاتی از عدم دریافت تسهیلات شده بوده باید بگویم دستگاه هاي بانکی به دو دلیل براي پرداخت دچار مشکل شده
بودند یکی از این مشکلات که تمدید زمان بود حل شده است و مشکل دوم به سیستم درونی دولت برمی گردد که دستورهاي

 
مربوطه از شخص رئیس جمهور دریافت شده است و به زودي حل خواهد شد و پرداخت تسهیلات ادامه خواهد داشت. 

علیخانی در پایان این نشست برمشکلات وارد شده بر حوزه فرهنگ در اثر کرونا افزود: حوزه فرهنگ یکی از حوزه هایی است که

 
بیشترین تعطیلی را در این مدت متحمل شده و حتی در برخی حوزه ها هنوز کسب و کارهاي مربوطه بازگشایی نشده اند. 

 
بیمه معیشتی هنرمندان در راه است 

در جلسه اي که در اردیبهشت ماه توسط آقاي جهانگیري معاون اول رئیس جمهور برگزار شد، سه تصمیم براي کاهش مشکلات در
حوزه رسانه و فرهنگ اتخاذ شد بدین صورت که در گام اول 3 ماه از حق بیمه اصحاب رسانه و فرهنگ پرداخت شود و دولت 3 ماه از

 
حق بیمه این حوزه را تقبل کرد. 

در دومین گام پرداخت تسهیلاتی در قالب بیمه معیشتی به هنرمندان تعلق می گیرد که از شنبه این هفته روند پرداخت این
تسهیلات براي حوزه فرهنگ و هنر آغاز خواهد شد و تا پایان این هفته حداقل 80 درصد این افراد از این تسهیلات برخوردار می

 
شوند. 

قدم سوم پرداخت تسهیلات ارزان قیمت به اصحاب رسانه و فرهنگ و هنر است، به منظور تولید یا نوسازي تجهیزات و وسایل که این

 
اعتبار در دستور کار سازمان برنامه وبودجه قرارگرفته است. 

پرداخت این تسهیلات از هفته آینده اجرایی می شود و اعضاي رسانه و فرهنگ استان هرمزگان نیز می توانند از این تسهیلات بهره

 
مند شوند. 

در سال گذشته 80 میلیون ارز به این حوزه اختصاص یافته بود که 40 میلیون دلار براي مطبوعات و 40 میلیون دیگر براي حوزه
رسانه بود. در شرایط کنونی ارز دولت با کمبود مواجه است و ازنظر اقتصادي در شرایط سختی قرار داریم اما درصدد حل مشکلات
وزارت ارشاد خواهیم بود و پیگیري هاي لازم براي حل مشکلات در حوزه رسانه و فرهنگ در استان هرمزگان را دنبال خواهیم کرد تا

 
با یاري خود نمایندگان به نتیجه مطلوبی دست یابیم. 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



جلوگیري از متروکه شدن یک روستاي زرتشتی نشین یزد با گردشگري

منبع: یزدي نیوزشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري یزد از پیشرو بودن دهیاري مبارکه در فعالیت هاي گردشگري خبر داد و
نسبت به ترویج سفرهاي مسئولانه با پذیرفتن مسئولیت دوجانبه سفر تاکید کرد.

 
جلوگیري از متروکه شدن یک روستاي زرتشتی نشین یزد با گردشگري 

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري یزد از پیشرو بودن
دهیاري مبارکه در فعالیت هاي گردشگري خبر داد و نسبت به ترویج

 
سفرهاي مسئولانه با پذیرفتن مسئولیت دوجانبه سفر تاکید کرد. 

به گزارش یزدي نیوز«سید مصطفی فاطمی» در مراسم افتتاح یک طرح
گردشگري در روستاي زرتشتی نشین مبارکه در شهرستان تفت، با بیان این که دهیاري این روستا تلاش زیادي براي پیگیري و ایجاد
زیرساخت هاي گردشگري روستا انجام داده است، گفت: بازسازي و مرمت سازه هایی مانند آسیاب مبارکه، مدرسه روستا، دخمه و

 
آتشکده و بومگردي ها به همت دهیاري و با تلاش قابل توجه در این زمینه انجام شده است. 

وي با بیان این که روستاي مبارکه از مقاصد مهم گردشگري استان به شمار می رود، گفت: هر چند این روستا داراي مجموعه کاملی
از آثار تاریخی است اما مدتی پیش، به سمت مخروبه شدن بخش هایی از بافت تاریخی روستا پیش می رفت که به همت دهیاري و
برنامه هاي مربوط به حوزه گردشگري و اقداماتی مانند آسفالت این روستا، کاملا حفظ و احیا و به روستاي کاملا هدف گردشگري

 
تبدیل شد. 

مدیر کل میراث فرهنگی یزد با تاکید بر این که با تقویت روستاهاي هدف گردشگري، می توانیم به ترویج سفر مسئولانه در کشور نیز
کمک کنیم، گفت: البته همه خدمات دهندگان حوزه گردشگري و همه مسافران در قبال سفر خود مسئول هستند و باید با ترویج

 
سفر مسئولانه این مسئله را فرهنگسازي کنیم. 

در این مراسم یک اقامتگاه بومگردي در روستاي گردشگري مبارکه تفت با اعتبار 700 میلیون تومان که 250 تومان آن از طریق

 
تسهیلات صندوق کارآفرینی امید تامین شده، با حضور جمعی از مسئولان مورد بهره برداري قرار گرفت. 

منبع:ایسنا یزد



دفاع مقدس تا دستیابی به توسعه اقتصادي و عمرانی ادامه دارد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/07/08

اردبیل -رزمنده هشت سال دفاع مقدس گفت: تا کشور را توسط ملت ایران و بر اساس مقیاس جهانی در تمام ابعاد به برتري
و جایگاه شایسته نرسانده ایم دفاع مقدس هنوز به سر منزل مقصد نرسیده و ادامه دارد.

 اردبیل -رزمنده هشت سال دفاع مقدس گفت: تا کشور را
توسط ملت ایران و بر اساس مقیاس جهانی در تمام ابعاد به برتري و جایگاه شایسته نرسانده ایم دفاع مقدس هنوز به سر منزل مقصد

 
نرسیده و ادامه دارد. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها - مالک پناهی سردي: به سختی از میان آتش و گرد و غباري که بر اثر شلیک هاي پی در پی زمینی
و هوایی به پا خواسته چشم کار می کند تا کسی را ببینی تا ببینی چرا در این جولانگه تیر و ترکش جان خود را بر کف گرفته و سر
از پا نمی شناسد، این چه شور و اشتیاقی است که پاي او را از زمین بریده و گویی بر دو بال عشق سوار است و بر این خاك گام نمی
نهد، چگونه توانسته دل از دنیا با تمام شیفتگی هاي آن کنده و به دل آتش بزند، چه شگفتی در پیش چشمان خود می بیند که نیم

 
نگاهی به پشت سر نمی کند و می رود و می رود. 

غباري نازك صورتش را گرفته اما این چه غباري است که اینگونه او را محو عرصه کرده و چنان می تازد که گویی جز دیدار معشوق
چیزي در سر ندارد، مگر می شود با وجود جراحات سخت اما همچنان تا پاي جان ایستاد و این چنین با آغوشی باز به پیشواز مرگ

 
رفت. 

نه فقط او که هر کجا نگاه خود را بگیري کم نمی بینی از این مردان جان بر کف، مردانی که مرد میدان بوده و کاري کردند کارستان
تا نامشان بر سر زبان ها بیفتد و هشت سالی را رقم بزنند که به جرأت می توان گفت هیچ جاي دنیا مثل آن را ندیده و چنین عزت و

 
عظمتی براي هیچ خاکی و هیچ ملتی با این سبک و سیاق به بار نیامده است. 

هشت سال که می گوئیم هشت سال طلایی و مملو از شیرینی استقامت در راه آرمان و تلخی از دست دادن ها، سختی دل کندن و
پرپر شدن یاران جلوي چشم و آسانی شتافتن به دیدار معبود است که دورانی عجیب را رقم زد که جز دلاورمردان حاضر در صحنه،

گویی توان درك آن، جز عاشقان در کسی نیست. 



 
 

دورانی هر چند سخت اما حکایتی عجیب از راویان حاضر در این عرصه که هر گاه زبان به توصیف آن دوران می گشایند چنان با شور
و حال و حسی متفاوت تعریف می کنند که گویی جز شیرینی و حلاوت نبوده و خبري از سختی ها، محرومیت ها، جان بر کف شدن

 
ها، از جان گذشتگی ها و ایثار و گاه تا حدي که تکه اي از جان نثار می شد، نبود. 

اگر در برهه کنونی نیز چنان جنگی ظالمانه تحمیل شود نه با اشتیاقی کمتر بلکه با علاقه اي فزون تر از قبل به پا خواسته و درسی
بزرگ تر به دشمنان خواهند داد که همچون دوران دفاع مقدس بر تارك تاریخ خواهد درخشید. دلاور یادگاران روزهاي سخت جنگ
چنان با اشتیاق و دلدادگی صحبت از جنگ می کنند که باورش سخت می شود که درباره جنگ که تعریفش کشتار و خونریزي است،
می گویند. به یقین می توان گفت اگر در برهه کنونی نیز چنان جنگی ظالمانه تحمیل شود نه با اشتیاقی کمتر بلکه با علاقه اي فزون

 
تر از قبل به پا خواسته و درسی بزرگ تر به دشمنان خواهند داد که همچون دوران دفاع مقدس بر تارك تاریخ خواهد درخشید. 

اینان همان هایی هستند که دشمن تا بن دندان مسلح را با دستانی خالی اما با روحیه اي الهی و والا با تاسی از سرور و سالار شهیدان
امام حسین (ع) و به فرمان رهبر کبیر انقلاب به زانو درآورده و مشتی محکم نه تنها بر دهان مهاجمان به کشور، که بر تمامی

 
بدخواهان و دشمنان نظام زدند. 

عشق، دلدادگی به وطن و رهبري، اتحاد و یکپارچگی، ایمان، ایثارگري، گذشت، اخلاص، سادگی، پایداري و استقامت، بصیرت، دشمن
ستیزي و … همه از خصوصیات مردان روزهاي سخت دورانی بود که «دفاع مقدس» نام گرفت و امروز هم کم نیستند یادگاران این

 
دوران که همچون جنگ هشت ساله در عرصه جنگ کنونی نیز جانانه حاضر شده و در مقابل دشمنان ایستاده اند. 

این ایستادگی و مقاومت مقدس را در عرصه جنگ نرم و اقتصادي کنونی نیز در میان یادگاران دفاع مقدس همچون «عبدالحسین
محمدزاده» می توان یافت که در ادامه مرام و مسلک دوران هشت ساله که با جهاد مقدس پشت دشمن تا بن دندان مسلح را به خاك
مالیدند، در عرصه کنونی نیز با اراده و ایمانی راسخ و با روحیه اي جهادي، در دفاع از کشور در محوري متفاوت و مقتدرتر از قبل

 
پایداري می کنند. 

پاس صحبت این رزمنده هشت سال دفاع مقدس و جهادگر عرصه کنونی جنگ نرم و اقتصادي می نشینیم تا ناگفته هاي عرصه جنگ

 
سخت و جنگ اقتصادي را بازگو کند. 



 
براي شروع از اینکه چگونه در جنگ حضور یافتید و در کدام عملیات ها بودید، براي مخاطبین بگویید؟ 

هنوز محصل بودم همسان و همراه با بسیاري از جوانان شهر از بدو پیروزي انقلاب علاقه وافري براي حضور در اجتماعات و مشارکت
در فعالیت هاي خدمت رسانی و حضور فعال در نهادهاي مردمی داشتم در ضمن از هر فرصتی براي کسب آموزش هاي نظامی که در
پادگان ارتش براي داوطبین فراهم شده بود استفاده و شرکت می کردم. شهریور سال 1359 مقارن با شروع جنگ بلافاصله به سپاه
پاسداران پیوستم و پس از چندي با جمعی از پاسداران به تهران اعزام و پس از کسب آموزش هاي تخصصی و نظامی به عنوان

 
فرمانده گروه اعزامی برگزیده شده و همراه با همرزمان به شمال غرب کشور اعزام شدیم. 

 
 

تجاربی در زمینه جنگ هاي نامنظم و منظم کسب شد و سپس توفیق داشتم در گستره مناطق جنگی تحت مأموریت لشگر عاشورا و
در واحد طرح و عملیات خدمت کنم. به طور مستمر تا حدود سال 1364 در سپاه و مرتبط با جنگ فعال بودم و البته تا پایان جنگ
در مقاطع و فرصت هاي مختلف و به ویژه در مقاطع عملیات اعزام و در جبهه ها حضور داشتم و نیز در این مدت در حوزه تأمین و

 
پشتیبانی لوازم و تجهیزات جبهه نیز کم و بیش فعال بودم. 

 
بعد از پایان جنگ به چه فعالیت هایی مشغول شدید؟ 

بعد از جنگ به لحاظ ادامه تحصیل و نیز فعالیت در حوزه مدیریت براي گسترش فعالیت هاي خدماتی و تولیدي براي اشتغال جوانان

 
بیکار شهر اردبیل و تبریز مشغول به کار شدم. 

پس از اتمام جنگ و در ادامه راه براي سازندگی در کشور از سال 1369 به اتفاق جمعی از دوستان و رزمندگان شرکتی تعاونی و
تولیدي در زمینه صنایع تبدیلی را تأسیس کردیم و به دنبال آن به لحاظ احساس فقدان تکنولوژي در صنایع ماشین سازي نسبت به
تأسیس و تجهیز شرکت تولیدي و صنعتی اقدام و در زمینه فن آوري، طراحی و ساخت و تولید ماشین آلات صنایع غذایی و دارویی

 
فعال شدم. 

به لطف الهی این صنعت به بار نشست و به عنوان شرکتی دانش محور و صادرات محور خوش درخشید، ضمن اینکه در نوع خود
بخشی از صنایع مرتبط با غذا و لبنیات را بومی سازي کرده و عملاً در نوع خود یکی از الگوهاي کسب و کار مولد و مؤثري را در کشور
فراهم ساخت و از طرفی با عرضه خدمات مهندسی، اجراي پروژه هاي بزرگ صنعتی و صدور تکنولوژي در خارج بارها به عنوان
صادرکننده ملی و پیشرو در صنعتی سازي براي صادرات معرفی شده و نیز داراي برند بین المللی و هم به عنوان یک شرکت دانش



بنیان ملی با سابقه 30 سال فعالیت شفاف و اثربخش است. از طرفی دستاوردهاي مهمی در زمینه تحقیق و توسعه در حوزه فناوري

 
براي صنایع ماشین سازي، مدیریت و کنترل پروژه دارد. 

 
چه خاطراتی از دوران حضورتان در جبهه بیشتر در ذهنتان تداعی می شود؟ 

خاطراتم از دوران جنگ معطوف است به شواهد عینی و آنچه درك کرده و به یاد دارم. جبهه ها در سایه رهبري و نفس گرم و
ملکوتی امام راحل و به پاس همدلی و همراهی و حمایت همه جانبه اکثریت ملت از تمام اقشار و طبقات اجتماعی که یک صدا با جان
و مال خود در میدان حاضر و از جنگ بر علیه متجاوز به کشور و دفاع از مرز و بوم و سرزمین حمایت می شد و البته جانفشانی،

 
تلاش، تدبیر، ایثار و رشادت رزمندگان اعم از بسیجی، سپاهی، ارتش و … شور و حال خاصی به جبهه داده بود. 

 
 

همه و همه اینها برخواسته از آغوش گرم این ملت بود که همراه با امید و انگیزه لازم و آرزوهاي زیبا، سرشار از معنویت، اخلاق مداري
و اتفاق حول محور ارزش هاي ایمانی و الهی و هم ارزش هاي ملی همراه با باورهاي تاریخی افتخارآمیز و غیرتمندانه و مشوق و مونس

 
رزمندگان شده بود. 

 
عوامل اصلی در پیروزي ایران در دوران دفاع مقدس را چه می دانید؟ 

عوامل زیادي دخیل بود چرا که همه نیروها به صورت شبانه روزي و با تمام قوا در تلاش بودند و شهادت در راه دفاع مقدس را به جان
می خریدند و همه این عناصر در شکل گیري و قدرتمندي دفاع مقدس نقش داشت. از طرفی نباید از نقش منابع و زیرساخت هاي



 
این کشور غنی و پربرکت غافل بود که متأسفانه به طرح این موضوع کم توجهی می شود. 

باید شکرگزار باشیم که ثروت و منابع و دارایی کشور این امکان را فراهم ساخت تا با تلاش رزمندگان و کل قواي مسلح و پشتیبانی
اسباب و ابزار و زیرساخت ها، زمینه لازم براي دفاع تا پیروزي در جنگ فراهم شود. چه بسا امروز همان منابع خدادي این سرزمین

 
نیاز به بازیابی، ترمیم و توسعه و حفاظت دارد و از مطالبات مسلم امروز جامعه و نسل آتی است. 

 
مهمترین و بزرگترین دستاورد جنگ را چه می دانید؟ 

به نظر می رسد مهمترین و بزرگترین دستاورد حماسه دفاع مقدس نمایش انسجام و اتحاد و استقامت ملت ایران براي دفاع از
سرزمین و دفاع از منابع در کنار دفاع از ارزش هاي فرهنگی و اسلامی بود. ملت جان و مال و داشته ها و فرصت هاي خود را صادقانه

 
براي اهداف عالی انقلاب و دفاع مقدس تقدیم کردند. 

یکی از بزرگترین دستاوردهاي دفاع مقدس علاوه بر اخراج متجاوز این است که به ملت ایران خودباوري آموخت و در عین حال
پتانسیلی بس عظیم و فرصتی براي ساختن ایرانی آباد و سرافراز را فراهم کرد. در سایه انتخاب راه درست، تلاش، استفاده درست از
منابع، به روزرسانی دانش، کسب علوم و فنون، استفاده از تجارب و آسیب شناسی درست می توان تمام امیدها و آرزوها را به بار

 
نشاند. 

 
به نظر شما اصلی ترین خواسته شهدا از نسل کنونی چیست و آیا توانسته ایم به آرمان هاي شهدا دست یابیم؟ 

قطعاً پیام و خواسته شهیدان گرانقدر توسعه و رشد و پویایی جامعه اسلامی و آبادانی سرزمین ایران است؛ به نظرم تا کشور ایران را
توسط ملت ایران و بر اساس اشل جهانی از بعد اقتصادي، عمرانی و آبادانی، عدالت اجتماعی و توسعه فرهنگی و اسلامی به برتري و
جایگاه شایسته نرسانده ایم هنوز دفاع مقدس به سر منزل مقصد نرسیده است و مدیون شهدا و ایثارگران خود هستیم و همیشه
احساس می کنم در نگاه زیباي آنها این سوال است که بعد از ما شما چه کردید؟ سوال این است واقعاً چه کردیم؟ در قبال پیروزي ها

 
و دستاوردهاي دفاع مقدس چه کردیم؟ 

به نظر بنده اگر به جایگاه و توانمندي هاي ملت ایران، به ارزش منابع و ثروت هاي ملی، به تجارب موجود و نیازمندي هاي فرداي
جامعه، به تهدیدها و خطرات برون مرزي و درون مرزي، اگر به نفوذ و وجود سرطان گونه فقر و فساد رایج در جامعه و حقوق محقق
نشده این ملت را باور داریم و اگر آسیب هاي موجود و غفلت ها و عقب ماندگی ها موجود را شاهد هستیم، باید با مطالعه شاخص
هاي حماسه دفاع مقدس و مطالعه تجارب جهانی به ویژه آنچه بعد از جنگ جهانی دوم در اکثر کشورهاي پیشرو صورت گرفت، روش
تحلیل و آسیب شناسی علمی را به کار بست و تدابیر و راهکارهاي اساسی و مناسب با شرایط روز از نو فراهم ساخت و نسبت به
انتخاب مکانیزم مناسب همراه با ایجاد انگیزه، ثبات، امنیت، امکان بهسازي اقتصادي و توسعه عدالت اجتماعی را با مشارکت و

 
همکاري ملت فراهم کرد. 

 
تحلیل شما از وضعیت کنونی کشور و مشکلات موجود آن چیست و چه راهکارهایی را پیشنهاد می کنید؟ 

از مشخصات بارز راهبرد دفاع مقدس ایمان به درستی راه و امید به کسب آینده پیروزمند در راستاي حفظ ارزش ها و دارایی ملی و
ضمانت جامعه از تهدید و تخریب بود. واقعیت این است که رکود جاري موجب از دست رفتن تمام منابع اعم از مادي و انسانی خواهد
شد و اقتصاد بسته دولتی و رانتی موجبات فساد و چپاول و هزار و یک آثار مخرب و غیر قابل توجیه را به بار آورده و خواهد آورد.



یادمان باشد از مشخصات بارز راهبرد دفاع مقدس ایمان به درستی راه و امید به کسب آینده پیروزمند در راستاي حفظ ارزش ها و

 
دارایی ملی و ضمانت جامعه از تهدید و تخریب بود. 

یادمان باشد حضرت امام به پشتوانه ملت، انقلاب را به پیروزي رسانید و قطعاً رهبري به پشتوانه ملت و تدبیر صحیح دولت انتظار
جهش تولید و تحول بهینه اقتصادي را دنبال می کند، باید توجه داشت جهش تولید باید داراي جهت و گرانش مثبت و رو به جلو
باشد. اگر تدبیر سیاستگزاران نادرست از آب در بیاید قطعاً در بلندمدت آثار آن به مراتب مخرب خواهد بود. سوال این است که امروز

 
کجا هستیم و آیا بعد از 40 سال هر آنچه که باید در جاي خود قرار دارد؟ 

 
 

واقعیت این است ما نباید از پشتوانه فرهنگی و اجتماعی و اقتصادي جامعه در پیشبرد اهداف دفاع مقدس غافل بشویم البته ما در
دفاع مقدس به پاس رشادت رزمندگان اعم از بسیجی، سپاهی، ارتشی و تدابیر داهیانه رهبر کبیر انقلاب در دفاع از سرزمین خود
پیروز شدیم و طبیعی است منابعی را از دست دادیم و باید به یاد داشته باشیم هدف، آرمان و آرزوي ملت این بود که بعد از پیروزي
در دفاع مقدس باید ضمن پاسداشت ارزش ها، تمامی کاستی هاي اقتصادي و اجتماعی جبران شود و منابع مجدد توسعه یابد، رفاه
اجتماعی برقرار شده و عدالت نسبی و در شأن ملت برپا شود و آنچه از دست دادیم را جبران و براي هر حادثه خارج از کنترل اعم از
طبیعی و غیرطبیعی آماده باشیم تا بتوانیم عزتمندانه و با افتخار در مقیاس جهانی بر ارزش ها و دستاوردهایمان افتخار کنیم تا

 
سرمشق سایر ملل باشیم. 

 
آیا اهداف و دستاوردهاي دفاع مقدس به درستی در جامعه تبیین شده است؟ 

حماسه دفاع مقدس و هشت سال جنگ با تمام فراز و نشیب ها و دستاوردهاي عظیم آن نقطه عطفی در تاریخ ایران از بعد جغرافیاي
طبیعی، سیاسی، اجتماعی و اقتصادي بوده و مبین داشته هاي ارزشمند از ملت سرافراز و سرزمین ایران است، داراي شناسه و شواهد
و اسنادي از تجارب و دستاوردهاي سرنوشت ساز و اثربخش بوده که می تواند اعتبارنامه و سرمشق امروز و آیندگان واقع شود و لزوماً

 
باید متناسب با انتظار و سطح دیالوگ جامعه امروز تحلیل و تفسیر و تعریف شود. 

مسلماً دفاع مقدس در طول سال هاي پس از جنگ به اشکال مختلف آن واقعه بزرگ از طریق نهادهاي مرتبط و ارگان هاي دولتی از
بعد صرفاً یک حماسه اي جاوید که شکل گرفت و به بار نشست و آثار و محصول آن چنین و چنان در جامعه هویدا است، معرفی شده
است. در حالی که از منظر و نگاه جامعه شناختی شاید انتظارات به مراتب فراتر بوده و شایسته است دستاوردهاي آن حماسه بزرگ و



 
حاصل خون شهدا در تمام سطوح و گستره حیات فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي جامعه اسلامی و ایرانی را تعریف و اثربخش سازیم. 

 
مهمترین عوامل مؤثر در پیروزي جمهوري اسلامی ایران در جنگ نابرابر را چه می دانید؟ 

لازم است واقع بینانه به مهمترین ارگان و عوامل و اسباب مؤثر که در شگل گیري و پیشبرد و پیروزي دفاع مقدس نقش داشته و
برخواسته از داشته ها و توانمندي هاي کشور و ملت بوده را عنوان کرد که مهمترین آنها برخورداري از حضور و نقش امام والامقام در
هدایت، انسجام ملت و رهبري تمام قوا، برخورداري از پشتیبانی و حمایت و همدلی و همراهی تمام اقشار و طبقات اجتماعی و اتحاد و
اتفاق تمام اقوام و برخورداري از حضور به موقع و پررنگ و اثربخش نیروهاي مردمی در نتیجه تقویت قوا و جانفشانی و مقاومت

 
ایثارگرانه و شهادت طلبانه رزمندگان است. 

 
 

برخورداري از منابع و ذخایر طبیعی و ثروت ملی که امکان تداوم و تدارك و تأمین پشتیبانی را در طول هشت سال دفاع فراهم کرد و
برخورداري از علوم و فنون و امکانات و ساز و کار و لوازم و ابزار که از آن جمله می توان به نقش نیروهاي مسلح زمینی، هوایی و
دریایی در اقدام به موقع در اوایل جنگ که منجر به انهدام نیروهاي دریایی و هوایی دشمن شد در نتیجه ایجاد قدرت برتري و
همچنین دارا بودن امکانات مدرن در منطقه از حیث سخت افزاري و نرم افزاري و هم نقش آن نیروهاي متخصص در امر تبادل و

 
توسعه اطلاعات و انتقال آموزش هاي نظامی به نیروهاي مردمی اشاره کرد نیز از عوامل مهم بود. 

در کنار این عوامل برخورداري از غناي فرهنگ ایرانی و اسلامی، برخورداري از امید و هدف و برنامه اي براي رفع متجاوز و ساختن

 
دنیاي بهتر و ایمن نیز تأثیر بسزایی در این پیروزي داشت. 

علاوه بر موارد مؤثر ذکرشده باید اذعان داشت که دفاع مقدس داراي هویت، جهت و الگو و نیز دایر بر حرکتی الهی و در مسیر

 
راستین، امام حسین (ع) بود که با قرار دادن حماسه کربلا به عنوان الگو و سرمشق حیات خود به پیروزي دست یافت. 

 
در تداوم اهداف دفاع مقدس حرکت باید به چه سمت و سویی باشد؟ 

یکی از هدف هاي دفاع مقدس در راستاي دفع متجاوز در محدوده سرزمین بود که پیروزمندانه به نتیجه رسید و در پی آن در منطقه
اقتدار خود را به اثبات رساند. اما به نظر می رسد کماکان فصولی از دامنه اهداف دفاع مقدس از جمله فراهم سازي ساز و کار براي
ترمیم منابع و جبران از دست رفته ها و حفاظت و باورسازي دارایی ها و دستاوردها و همچنین ایجاد امنیت براي توسعه فرهنگی،

 
اقتصادي و براي ساخت آینده اي بهتر و شایسته براي جامعه اسلامی و ایرانی هنوز در پیش است. 



باید منصفانه اذعان داشت که بعُد حماسه اي دفاع مقدس به طور شایسته و در سطح عالی پردازش شده و در بعُد نظامی دستاوردها و
پیشرفت هاي بسیاري حاصل شده است که جاي مباهات و افتخار است اما در ابعاد دیگر از جمله توسعه فرهنگی و انسجام جامعه،

 
حقوق شهروندي، اخلاق مداري، توسعه اقتصادي، عدالت اجتماعی و تقویت زیرساخت ها غفلت کرده ایم. 

 
در حال حاضر بزرگترین تهدید براي کشور را چه می دانید؟ 

واقعیت این است امروز علاوه بر تهدیدات خارجی و دشمنان همیشه حاضر در جهان خارج، فقر و نابسامانی اجتماعی و فاصله دولت و
ملت بزرگترین تهدید امروز و فرداي کشور و نسبت به جامعه اسلامی و ایرانی ماست و مستلزم اقدامی کارساز و کارآمد براي رفع

 
موانع و احیاي مجدد لوازم توسعه در تمام ابعاد آن براي حیات قدرتمند و عزتمند است. 

اگر ابعاد مؤثر در پیروزي حماسه دفاع مقدس و هم تجارب عملی و علمی کشورهاي پیشرفته بلافاصله که بعد از اتمام جنگ جهانی
دوم و بعد از آن حاصل شد، متناسب با شرایط و اقتضائات و مناسبات امروز و درك نیازمندي هاي خود با ملاحظه و واقع بینانه مورد
بازنگري قرار بگیرید، راه حل روشن است؛ با استفاده از منابع و پتانسیل هاي موجود کشور می توان حماسه اي دیگر در راستاي تحقق
اهداف عالی انقلاب اسلامی ایران و دفاع مقدس را آفرید و انتظارات ملت بزرگ ایران و شهداي گرانقدر و رهبري معظم را فراهم

 
ساخت. 

 
 

 
ممنون از وقتی که در اختیار خبرگزاري مهر گذاشتید. اگر در پایان مطالبی دارید بفرمائید. 

با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا و امام شهدا و آرزوي سلامتی، بهروزي و سرافرازي براي خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان،
ایثارگران و آزادگان، امیدواریم با تداوم راه شهدا و تحقق آرمان هاي دفاع مقدس، ایرانی آباد و به دور از فقر را شاهد باشیم که همیشه

در تاریخ سربلند، عزتمند و قدرتمند در تمام ابعاد نیازها و زمینه هاي زیستی بدرخشد.



تسهیلات خود اشتغالی از مطالبات کانون حضرت فاطمه(ص) آستانه اشرفیه

منبع: شبستانشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/07/08

کریمی با بیان اینکه محفل انس با قرآن و فعالیت هاي ورزشی و فرهنگی از جمله فعالیت هاي کانون فاطمه (س) آستانه
اشرفیه است گفت: راه اندازي سالن ورزشی و اعطاي تسهیلات خود اشتغالی از مطالبات اعضاي این کانون است.

کریمی با بیان اینکه محفل انس با قرآن و فعالیت هاي ورزشی و فرهنگی از جمله فعالیت هاي کانون فاطمه (س) آستانه

 
اشرفیه است گفت: راه اندازي سالن ورزشی و اعطاي تسهیلات خود اشتغالی از مطالبات اعضاي این کانون است. 

«زهرا کریمی » در گفتگو با خبرنگار خبر گزاري شبستان از
رشت به فعالیت هاي گسترده کانون فرهنگی و هنري حضرت
فاطمه (ص) آستانه اشرفیه اشاره و اظهارکرد: قبل از بیماري

 
کرونا ویروس این کانون با وجود جوانان پویا فعال بود. 

مسئول کانون فرهنگی و هنري حضرت فاطمه (س) آستانه
اشرفیه با بیان اینکه این کانون داراي 70عضو است گفت: با
برپایی محفل انس با قرآن، فعالیت هاي ورزشی و کلاس زبان

 
شاهد حضور گسترده جوانان در مسجد بودیم. 

 
وي ادامه داد: با ورود بیماري کرونا ویروس و عدم استقبال جوانان به علت شیوع این بیماري این کانون هیچ فعالیتی ندارد. 

کریمی به درخواست هاي زیرساختی این کانون از مرکز اشاره و اذعان کرد: راه اندازي سالن ورزشی و همچنین اعطاي وام

 
خوداشتغالی از اهم درخواست هایی است که با وجود پیگیري هایم محقق نشده است. 

مسئول کانون فرهنگی و هنري حضرت فاطمه (س) با بیان اینکه در روستاي گورابسر آستانه ظرفیت هاي بالاي تولید وجود دارد،
افزود: درخواست تسهیلات جهت پرورش جوجه و گل و گیاه از جمله مطالباتی بود که از مسئولان ذي ربط کانون هاي مساجد شد اما

 
هنور با توجه به محدودیت هاي اعتباري، انجام نشده است. 

 
وي اظهار داشت: توجه به جوانان و ایجاد زمینه اشتغال از جمله اهدافی است که توسط این کانون دنبال می شود. 

کریمی خاطر نشان ساخت: تا کنون توانستم 120 نفر از جوانان مسجد آقاسیدمحمد یمنی آستانه اشرفیه و همچنین چند مسجد
اطراف روستا را با مدیریت این کانون مسلط به زبان انگلیسی کنیم.



58 واحد تولیدي راکد در استان بوشهر فعال می شوند

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/07/08

اتحادخبر: معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر گفت: با برنامه ریزي انجام شده امسال با اختصاص اعتبارات و
تسهیلات لازم 58 واحد تولیدي صنعتی در این استان فعال و به چرخه تولید وارد می شود.

اتحادخبر: معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر گفت: با برنامه ریزي انجام شده امسال با اختصاص اعتبارات و

 
تسهیلات لازم 58 واحد تولیدي صنعتی در این استان فعال و به چرخه تولید وارد می شود. 

سعید زرین فر در بازدید از یکی از واحدهاي تولید ماکارونی و
غذایی در دشتستان افزود: امسال سال جهش تولید و سال
گذشته سال رونق تولید بود و دراین ارتباط یکی از برنامه هاي
مهم استان بوشهر فعال کردن واحدهایی است که بنا به دلایل

 
مختلف راکد شده اند. 

وي یادآورشد: در سال گذشته با پرداخت بیش از یکهزارو 200 میلیارد تومان به واحدهاي تولیدي راکد توسط بانک ها 53 واحد

 
تولیدي صنعتی راکد در استان بوشهر فعال شد. 

معاون استاندار گفت: یکی از واحدهاي خوب با برند کشوري واحد تولید ماکارونی و کنسرو ماهی و لوبیا و دستمال کاغدي در

 
شهرستان دشتستان است که با برنامه ریزي انجام شده و اختصاص تسهیلات لازم این واحد فعال و به چرخه تولید وارد می شود. 

 
وي گفت: سرمایه در گردش مشکل اساسی این واحد تولیدي است . 

علی زنگنه مدیر و تولید کننده شرکت تولیدي ماکارونی و کنسرو و دستمال کاغذي دشتستان گفت: این شرکت ظرفیت تولید انواع

 
ماکارونی و کنسرو ماهی و مواد غذایی دیگر و دستمال کاغذي را دارد که تا پیش از رکود 50 نفر در آن مشغول به فعالیت بودند. 

علی زنگنه افزود: مشکل اساسی این واحد سرمایه در گردش است که در صورت تامین آن این مجموعه قابلیت تولید در سطح ملی و
ایجاد اشتغال 80 نفر را دارا است.



صنایع دستی بوشهر در نمایشگاه مجله گارلند به نمایش درآمد

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/07/08

اتحادخبر: معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی و گردشگري استان بوشهر گفت: سه اثر از صنایع دستی دریایی این
استان در نمایشگاه مجازي نشریه تخصصی "گارلند" به نمایش گذاشته شد.

اتحادخبر: معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی و گردشگري استان بوشهر گفت: سه اثر از صنایع دستی دریایی این

 
استان در نمایشگاه مجازي نشریه تخصصی "گارلند" به نمایش گذاشته شد. 

به گزارش ایرنا؛ لیلا رحیمی روز دوشنبه اعلام کرد: این نمایشگاه
با فراخوان دفتر منطقه آسیا_اقیانوسیه شوراي جهانی صنایع
دستی و با همکاري مجله تخصصی گارلند با موضوع موضوع آثار

 
تولیدي صنایع دستی در دوران کرونا برگزار شد. 

وي افزود: گروه صنایع دستی هنرپویان بوشهر سه اثر از تولیدات
خود را به این دفتر ارسال کرد که پس از بررسی و ارزیابی
انتخاب و در نمایشگاه مجازي مجله تخصصی گارلند انتخاب و به

 
نمایش درآمد. 

رحیمی اظهار داشت: ارائه این آثار که در دوران قرنطینه ناشی از کرونا طراحی و اجرا شده بود، ثابت کرد صنایع دستی بوشهر آنقدر

 
قابلیت دارد که از صادرات چمدانی فاصله بگیرد و شهرت جهانی خود را بیشتر کند. 

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی و گردشگري استان بوشهر تاکید کرد: این معاونت از همه ظرفیت ها براي رونق تولید،

 
عرضه و فروش محصولات صنایع دستی استفاده می کند زیرا رونق این بخش توسعه گردشگري را به دنبال دارد. 

رحیمی گفت: همچنین رونق گیري تولید و عرضه صنایع دستی و گردشگري، اشتغال پایدار را به همراه دارد که از اولویت هاي امروز
کشور محسوب می شود.



برداشت پسته از سطح 43 هزار هکتار باغ هاي سیرجان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/07/08

 به گزارش خبرگزاري فارس از سیرجان، پسته اولین و
مهمترین محصول کشاورزي در شهرستان سیرجان است که 70 در صد سطح زیر کشت را به خود اختصاص داده و تولید این محصول

 
در 43 هزار هکتار مزارع و باغ ها نقش مهمی در رونق اقتصادي شهرستان دارد. 

به گفته اکبر محمودآبادي مدیر جهاد کشاورزي شهرستان سیرجان کار برداشت پسته  از 43 هزار هکتار باغات پسته شهرستان آغاز

 
شده و تا نیمه آبان ماه ادامه دارد. 

 
 

وي بیان داشت: کشاورزان سیرجانی امسال بیش از 16 هزارتن پسته تولید خواهند کرد و فصل برداشت محصول هم موجب رونق

 
اشتغال شده و طی مدت برداشت 380 هزار نفر روز کارگر مشغول به کار شدند. 

محمودآبادي ارقام پسته تولیدي را اکبري، احمدآقایی، فندقی و کله قوچی عنوان کرد و گفت: اما امسال با مراقبت و مشاوره
کارشناسان جهاد کشاورزي محصول با کیفیت بهتري به بازار عرضه می شود و محصول پسته هم به دلیل قیمت مناسب، ارزش افزوده

 
و صرفه اقتصادي خوبی را براي کشاورزان دارد. 

وي به محدودیت هاي آبی منطقه در بخش کشاورزي نیز اشاره کرد و افزود: ضرورت دارد کشاورزان پسته براي تجهیز باغ هاي خود



به سیستم آبیاري نوین و قطره اي اقدام کنند تا بتوانند در آتی نیز برداشت محصول خوبی داشته باشند و تاکنون فقط  14 هزار
هکتار به این سیستم آبیاري تجهیز شدند. در حال حاضر فرصت خوبی براي استفاده از تسهیلات بلاعوض و امکانات براي اجراي

 
سیستم آبیاري طرح آبیاري قطره اي  در باغ هاي پسته فراهم شده است. 

 
 

مدیر جهاد کشاورزي سیرجان تعداد بهره برداران این محصول را 39 هزار نفر روزاعلام کرد و بر همکاري مستمر و مشاوره با

 
کارشناسان جهاد کشاورزي در راستاي نگهداري درخت پسته براي تولید محصول خوب تاکید کرد. 

 حسین نجف آبادي رئیس کمیسیون مسئولیت هاي اجتماعی اتاق بازرگانی ایران و اتاق بازرگانی استان کرمان و رئیس اتاق بازرگانی

 
سیرجان بیان کرد: بیش از 150 ترمینال مکانیزه ضبط پسته و فرآوري محصول پسته در شهرستان فعال هستند. 

وي ادامه داد:  این مراکز محصول تولیدي باغ ها را در شرایط کاملا بهداشتی فرآوري، خشک و بسته بندي می کنند و کار فرآوري
پسته تا مرحله صادرات را در سطح شهرستان انجام می دهند و درصد بالایی از محصول فرآوري شده براي صادرات ازگمرك منطقه

 
ویژه اقتصادي سیرجان به خارج از کشور صادر می شود. 

کارگرانی هم که در امر برداشت پسته مشغول به کارشدند نیز در گزارش ما از فرصت به وجود آمده ابراز خرسندي و رضایت دارند و

 
شاکر خداوند هستند. 

انتهاي پیام/80015/ب



توضیحات تامین اجتماعی درباره «بروزرسانی فهرست بیمه تاکسیرانان»

منبع: صداي پولشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیرکل نامنویسی و حساب هاي انفرادي سازمان تامین اجتماعی درباره آخرین وضعیت بروزرسانی و اصلاح فهرست
رانندگان حمل و نقل عمومی شهري به دنبال تفاهم نامه منعقدشده با سازمان تاکسیرانی و سازمان شهرداري ها توضیح داد و

گفت: واقعیت این است که مشکل اجراي تفاهم نامه ما نیستیم. همچنین تا کنون بیمه هیچ ...

 
توضیحات تامین اجتماعی درباره «بروزرسانی فهرست بیمه تاکسیرانان» 

مدیرکل نامنویسی و حساب هاي انفرادي سازمان تامین اجتماعی درباره
آخرین وضعیت بروزرسانی و اصلاح فهرست رانندگان حمل و نقل عمومی
شهري به دنبال تفاهم نامه منعقدشده با سازمان تاکسیرانی و سازمان
شهرداري ها توضیح داد و گفت: واقعیت این است که مشکل اجراي تفاهم

 
نامه ما نیستیم. همچنین تا کنون بیمه هیچ راننده اي را حذف نکرده ایم. 

به گزارش صداي پول ازاداره کل روابط عمومی سازمان تامین اجتماعی به نقل از خبرگزاري ایسنا، محمد محمدي ، در پاسخ به
پرسشی درباره وضعیت بیمه رانندگان تاکسی در تهران که در دو روز گذشته مسئولان شهرداري از سرباززدن تامین اجتماعی براي
بروزرسانی لیست بیمه اي آنها گلایه کرده و اعلام کرده بودند که بیمه 15 هزار راننده تاکسی بلاتکلیف است توضیحاتی ارائه داد و
اظهار کرد: بر اساس تفاهم نامه اي که اواخر سال گذشته میان سازمان تأمین اجتماعی، شهرداري تهران و سازمان شهرداري ها و
دهیاري هاي کشور منعقد شده، قرار شده است آنها لیست رانندگان شاغل در امر رانندگی را در اختیار ما قرار دهند و ما هم بر اساس
آن، اطلاعات جدید در اختیارشان بگذاریم و اعلام کنیم به عنوان مثال فردي که شما گفته بودید راننده نیست از نظر ما به لحاظ بیمه

 
اي یا راننده هست یا راننده نیست. 

وي افزود: در واقع یک پالایشی انجام می دهیم و به آنها اطلاعات دقیقتر را اعلام می کنیم. پس از طی فرایندها افرادي که در حال

 
حاضر راننده نیستند حذف و افراد جدید مطابق اطلاعاتی که سازمان تاکسیرانی به ما می دهد جایگزین می شوند. 

مدیرکل نامنویسی و حساب هاي انفرادي سازمان تامین اجتماعی با اشاره به اینکه در تفاهم نامه منعقد شده آمده است که سازمان
شهرداري ها و دهیاري هاي کشور باید حداکثر ظرف مدت یک ماه از تاریخ امضاي این تفاهم نامه نسبت به ارسال فهرست کلیه
رانندگان حمل و نقل  عمومی بار مسافر درون شهري فاقد کارفرما که در امر رانندگی اشتغال داشته و داراي پروانه کار معتبر هستند
به تفکیک شهرداري و نوع فعالیت تاکسی، ون، اتوبوس و ... در قالب فرمتی در اختیار تامین اجتماعی قرار دهد گفت: تامین اجتماعی
نیز مکلف است ظرف مدت یک ماه تطبیق فهرست دریافتی را با بیمه شدگان فعال انجام دهد و آن دسته از رانندگانی که در فهرست

 
اعلامی، راننده نیستند را به آنها اعلام کنیم تا حذف شده و در مقابل افراد حقیقی جدید را به ما معرفی کنند که جایگزین می کنیم. 

 
تا کنون بیمه هیچ راننده اي را حذف نکرده ایم 



وي با بیان اینکه برخلاف آنچه گفته شد ما تا کنون بیمه هیچ راننده اي را حذف نکرده ایم اظهار کرد: موضوع این است که ما
فهرست بیمه شدگان خودمان را از دي ماه 89 تا اسفند 98 براي سازمان شهرداري ها ارسال کرده ایم. طی این 10 سال یکسري
رانندگان در کارگاه هاي مشمول تامین اجتماعی شاغل شده بودند و یا بازنشسته شده اند و تعدادي نیز فوتی و از کارافتاده بودند و یا
اینکه به دلیل عدم پرداخت حق بیمه از شمول رانندگان خارج شده اند؛ چون ما اینها را جدا کردیم آنها تصور کرده بودند که عده اي

 
را حذف کرده ایم. 

محمدي افزود: در حالی که حذفی انجام نداده ایم و آماري کلی در اختیارشان قرار دادیم. راننده اي ممکن است در طول این 10 سال
دو ماه تحت پوشش ما قرار گرفته باشد که اسامی آنها هم  موجود است. ضمن اینکه همه رانندگان هم رانندگان حمل و نقل عمومی

 
نیستند. رانندگان آژانس و تاکسی تلفنی، رانندگان معرفی شده از سوي اتاق اصناف و غیره را هم داریم. 

وي با اشاره به اینکه همه رانندگانی که تحت پوشش آمده اند در راستاي اجراي قانون هدفمندسازي یارانه ها بوده است گفت: در 42
مرحله سازمان هدفمندسازي با هماهنگی ستادسوخت سابق و سایر دستگاهاي متولی، لیست افراد را در اختیار ما قرار داد و ما بر
اساس آن بیمه کردیم. یکسري بیمه پردازي شان قطع شده یا از شغل رانندگی جدا شده اند، اما ما خودمان هنوز بیمه کسی را قطع
نکرده ایم. قرار است دوستان ما در وزارت کشور، سازمان شهرداریها و دهیاري ها و شهرداري تهران اطلاعات و فهرست جدید در

 
اختیار ما قرار دهند. بعد از اینکه معرفی کردند، سازمان هدفمندسازي است که تایید کند یا نکند. 

 
اطلاعات را پالایش می کنیم؛ موضوع، عدم تخصیص سهمیه نیست 

وي در پاسخ به اینکه بنابراین هنوز تامین اجتماعی منتظر ارسال لیست است؟ گفت: بله، گویا دوستان تصور می کنند چون
اطلاعاتشان را خواسته ایم ممکن است بیمه رانندگان تاکسی را قطع کنیم و دیگر سهمیه جدید ندهیم و جایگزین نکنیم. در حالی که

 
اینطور نیست و قرار است پالایش کنیم. 

مدیرکل نامنویسی و حساب هاي انفرادي سازمان تامین اجتماعی افزود: مرحله به مرحله هم باید اقدام کنیم و نمی شود یک جا بیمه
افرادي که راننده نیستند را قطع کنیم. باید فردي که در این حوزه شاغل نبوده را به سمت بیمه مشاغل آزاد هدایت کنیم و سپس

 
افراد جدید را جایگزین کنیم. ما در چارچوب مقررات هدفمندسازي بیمه را انجام می دهیم. 

 
دولت از سال 93 ریالی بابت پوشش بیمه رانندگان تاکسی تخصیص نداده است 

محمدي درباره وضعیت پرداخت سهم حق بیمه دولت براي بیمه رانندگان تاکسی گفت: متاسفانه دولت از سال 93 تا امروز هیچ پولی
بابت پوشش بیمه رانندگان از محل هدفمندسازي به تامین اجتماعی نداده است. 910 هزار راننده درون و برون شهري را بیمه کرده

 
ایم. سال قبل هم در قانون بودجه پیش بینی شده بود، اما محقق نشد و جزو مطالبات ما از دولت است. 

وي ادامه داد: امسال هم قرار بود 5500 میلیارد تومان بابت رانندگان و سایر گروه هاي خاص در قانون بودجه پیش بینی شود که

 
550 میلیارد یعنی 10 درصد دیده شد و از همین رقم هم تا کنون حتی یک ریال اختصاص داده نشده است. 

 
مشکل اجراي تفاهم نامه ما نیستیم 

 
رانندگان درون شهري متولی ندارند 



محمدي با تاکید بر اینکه واقعیت این است که مشکل اجراي تفاهم نامه ما نیستیم گفت: هفته گذشته هم جلسه اي با معاون محترم
وزیر کشور داشتیم که مشکل را حل کنیم. اطلاعات رانندگان هم قبل از بحث افزایش بنزین دست اینها نبود؛ موضوع این است که

 
رانندگان درون شهري متولی ندارند. 

وي افزود: یک بار اتاق اصناف می گوید که رانندگان را به عنوان صنف می شناسد. بخش تعاون وزارت کار می گوید متولی آنهایی
است که شرکت هاي تعاونی درون شهري دارند مانند اتوبوس ها و اتحادیه هاي سراسري می گوید متولی من هستم. وزارت کشور هم
با توجه به تغییر قیمت بنزین و ساماندهی آن می گوید متولی من هستم. در حالی که در قانون فقط متولی حمل و نقل عمومی با

 
وزارت کشور است. متولی آژانس ها هم اتاق اصناف است. 

محمدي با بیان اینکه کل رانندگان درون شهري کشور 385 هزار نفر هستند که همه بیمه هستند، البته آمار بیشتر است گفت:
یکسري هم بیمه نشده اند و 120 هزار نفرشان هم رانندگان حمل و نقل عمومی نیستند؛ آژانس و وانت بار و ... هم هستند. چنانچه
اطلاعات دقیق از سوي سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي سراسر کشور در خصوص رانندگان شاغل در امر رانندگی ارائه شود خیلی
راحت می توان با توجه به تفاهم نامه منعقده نسبت به اصلاح و بازبینی رانندگان با هماهنگی سازمان هدفمند سازي یارانه ها اقدام و

مشکل رانندگان عزیز را حل کرد.



شرایط کرونایی تعداد مهارت آموزان مهابادي را 30 درصد کاهش داد

منبع: ایرناشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/07/08

مهاباد- ایرنا- رییس مرکز آموزش فنی وحرفه اي مهاباد گفت: طی نیمه نخست امسال 584 مهارت آموز آموزش هاي مختلف
را در این شهرستان فراگرفتند که این تعداد نسبت به سال قبل 30 درصد کاهش یافته است.

مهاباد- ایرنا- رییس مرکز آموزش فنی وحرفه اي مهاباد
گفت: طی نیمه نخست امسال 584 مهارت آموز آموزش
هاي مختلف را در این شهرستان فراگرفتند که این تعداد

 
نسبت به سال قبل 30 درصد کاهش یافته است. 

محمود کریم دخت روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا بیان کرد: با توجه به شرایط کرونایی و ضرورت کاهش
ظرفیت کلاس ها و رعایت فاصله گذاري اجتماعی تعداد
پذیرش مهارت جو به دو سوم کاهش یافته و همچنین
بخشی از کلاس هاي تئوري به صورت مجازي تشکیل شده

 
است. 

وي با بیان اینکه در نیمه نخست امسال 125 هزار نفر ساعت کلاس آموزشی براي پسران و دختران برگزار شده، ادامه داد: از مجموع

 
کل آموزش دیدگان، 294 نفر مرد و 290 نفر زن بودند که در قالب 45 حرفه و رشته مختلف مهارت هاي کسب و کار را فراگرفتند. 

رییس مرکز آموزش فنی وحرفه اي مهاباد اظهار داشت: رشته هاي تعمیر موبایل، تعمیر پکیج و کشاورزي بیشترین متقاضی را در
بخش مردان و خیاطی و صنایع دستی نیز از جمله رشته هاي پرطرفدار خانم ها در این مدت بوده که با حداکثر ظرفیت مجاز طی

 
سال جاري برگزار شده است. 

وي فراگیري آموزش هاي فنی و حرفه اي را کلید اشتغال پایدار و رفع بیکاري دانست و اضافه کرد: امسال 96 نفر در ندامتگاه، 75 نفر

 
در پادگان هاي نظامی و 173 نفر نیز در مناطق حاشیه شهر و روستاهاي اطراف آموزش هاي رایگان دریافت کرده اند. 

کریم دخت افزود: امسال 263 کارت پروانه صنعت ساختمان و 94 پروانه تایید صلاحیت و گواهی مجاز براي مهارت آموزان صادر شده

 
است. 

مهمترین رسالت مراکز آموزش فنی وحرفه اي ارائه مهارت هاي مختلف براي افراد جویاي کار است که انتظار می رود مسوولان و

 
والدین در سوق دادن جوانان جویاي کار به این مراکز گام هاي موثرتري بردارند. 

مهاباد با 240 هزار نفر جمعیت داراي سه مرکز آموزش فنی و حرفه  اي است. 



 
برچسب ها 

 
- مهاباد 

 
- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

- آذربایجان غربی



کتاب روانشناسی رشد

منبع: روزنامه ولایت قزوینشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/07/08

کتاب "روان شناسی رشد" تالیف رویا درویش پیشه، دانش آموخته مقطع دکتراي روانشناسی تربیتی است. وي پیش از این
کتاب هاي "جامعه شناسی خانواده" و "مهارت هاي ارتباطی و ارتباطات انسانی" از سوي انتشارات "رویاي آبی" تالیف و

منتشر کرده است. درویش پیشه که در کارنامه کاري خود علاوه بر مدیریت مرکز مشاوره ...

 
ولایت نقش پردیس هاي تولید روستایی قزوین را در ایجاد اشتغال پایدار بررسی می کند 

آرش صالحی ـ یکی از عوامل مهاجرت روستاییان به شهرها وجود مشکلات معیشتی و بیکاري است و اگر بتوانیم به معیشت و اقتصاد
روستاها کمک کنیم، این روند برعکس خواهد شد. روستاها بهترین مراکز تولید موادغذایی و تامین امنیت کشاورزي محسوب می
شوند و در کنار ظرفیت هاي ایجاد شده در بخش خدمت زیربنایی و روبنایی در سال هاي اخیر براي اجراي طرح هاي اشتغال هم
کارهاي موثري صورت گرفته است. طرح ایجاد پردیس تولیدي در روستاها از جمله برنامه هایی است که براي اولین بار در کشور در
استان قزوین اجرا خواهد شد و مهمترین هدف از اجراي آن کمک به توسعه اقتصادي و اشتغال زایی در مناطق روستایی است. در این
طرح که کاملاً برگرفته از متن قانون برنامه ي ششم توسعه کشور است، در روستاهایی که مطالعات مربوط به توسعه اقتصادي آنها طی
3 سال گذشته انجام شده، ظرفیت ها و مزیت هاي نسبی آنها به طور دقیق و علمی شناسایی شده و فضاهایی در اختیار روستاییان

 
قرار خواهد گرفت تا بتوانند کارگاه هاي تولیدي خود را ایجاد کرده و فعالیت هاي تولیدي و درآمدزایی خود را آغاز کنند. 

� احداث 20 پردیس تولید روستایی تا پایان سال معاون اقتصادي استاندار قزوین گفت: احداث 20 پردیس تولید روستایی در استان
قزوین را در سال 1399 هدف گذاري کرده ایم که این پردیس ها تا پایان سال جاري در 20 روستاي استان ایجاد می شوند. عیسی
قبادي در گفت وگو با ولایت با بیان اینکه طرح ساخت پردیس هاي تولید روستایی براي اولین بار در کشور و فقط در استان قزوین
اجرا می شود، عنوان کرد: در این طرح سرانه اي براي تولید روستا در نظر می گیریم و بعد بر اساس این سرانه کالبد روستاهاي هدف
طرح را تغییر می دهیم و در مجاورت آنها پردیس تولید روستایی که متشکل از مجموعه اي از واحدهاي تولیدي است، احداث می
کنیم. وي با ذکر اینکه پردیس هاي روستایی متناسب با ظرفیت هاي اقتصادي روستاها شکل می گیرند، گفت: قبلاً مطالعات لازم
براي ایجاد این پردیس هاي تولید را انجام دادیم و در هرکدام از روستاهاي هدف ما پردیس هاي یادشده متناسب با ظرفیت و مزیت
هاي نسبی اقتصادي در آن روستا تاسیس و راه اندازي می شوند. � اهداف ساخت پردیس هاي روستایی معاون استاندار اهداف کلان
اجراي این طرح را توسعه اقتصادي روستاها و جلوگیري از مهاجرت روستاییان به شهرهاي استان دانست و افزود: ایجاد اشتغال
مناسب براي جوانان روستایی، هدفمند کردن تخصیص وام ها و تسهیلات بانکی به روستاها و جذب و هدایت سرمایه هاي خرد و
متوسط به روستاها از مهمترین اهداف اجراي این طرح هستند. قبادي ادامه داد: همچنین درآمد ناشی از عوارضی که از واحدهاي
تولیدي در پردیس هاي روستایی گرفته می شود، در اختیار دهیاري ها قرار می گیرد که می تواند منشاء ایجاد خدمات رفاهی براي
روستاییان شده و از محل این عوارض براي توسعه زیرساخت هایی از جمله آسفالت و امکانات بهداشتی در روستاها هزینه شود. �
ایجاد پردیس در 7 روستاي قزوین آغاز شده است این مقام مسئول با بیان اینکه طرح ایجاد پردیس هاي تولیدي در 7 روستا را در
دستور کار قرار دادیم، گفت: مقدمات جذب تسهیلات و سرمایه ظرف یکی دو هفته ي آینده آماده خواهد شد و این تسهیلات در
اختیار بنیاد مسکن روستایی براي ساخت واحدهاي تولیدي قرار می گیرد. قبادي درباره ي نحوه ي جذب اعتبارات اجراي این طرح
هم بیان کرد: بخشی از اعتبارات لازم براي آماده سازي زمین و ایجاد زیرساخت در این پردیس ها از محل اعتبارات استانی و بخشی
دیگر از آن را هم از طریق معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري جذب می کنیم. � ـ 75 درصد تخفیف زمین براي اهالی بومی
معاون اقتصادي استانداري با بیان اینکه در واگذاري زمین هاي پردیس روستایی براي ایجاد کارگاه هاي تولیدي تخفیف ها و تشویق
ها از سوي دولت در نظر گرفته شده است، عنوان کرد: براي واگذاري زمین هاي پردیس تولید روستایی به اهالی بومی روستاها 75



درصد تخفیف داده می شود. البته بیشتر هزینه ي انشعابات آب، برق و گاز در مناطق محروم و دورافتاده توسط دولت پرداخت خواهد
شد و بخش خیلی کمی از آن از سرمایه گذار گرفته خواهد شد. قبادي با ذکر اینکه در واگذاري زمین ها اولویت با ساکنان بومی
روستاهاست، ادامه داد: اولویت بعدي براي واگذاري زمین هاي پردیس روستایی به ترتیب شامل اهالی روستاهاي اطراف و بعد از آن
ساکنان شهرستان و استان قزوین خواهد بود. اگر سرمایه گذار ملی از بیرون استان بخواهد در این پردیس هاي روستایی زمین بگیرد،
زمین با هزینه ها و قیمت تمام شده به او واگذار می شود. وي با تاکید بر اینکه نمی خواهیم پردیس هاي روستایی را به شهرك
صنعتی تبدیل کنیم، گفت: به همین خاطر حداکثر فضایی که به هر متقاضی براي ایجاد کارگاه تولیدي می دهیم، حداکثر 500 متر
است و بالاتر از این متراژ به هیچ فرد یا سرمایه گذاري واگذار نخواهد شد. � ـ 50 میلیون وام کم بهره براي شاغلان پردیس
روستایی معاون استاندار قزوین با اشاره به تسهیلات بانکی در نظر گرفته شده براي ایجاد کارگاه تولیدي در پردیس هاي روستایی
افزود: به ازاي هر فردي که در این کارگاه ها مشغول به کار شود، 50 میلیون تومان وام قرض الحسنه و ارزان قیمت از سوي کمیته ي
امداد امام خمینی(ره) به کارفرما یا صاحب تولیدي پرداخت خواهد شد. وي با بیان اینکه پردیس هاي تولید روستایی بر اساس
ظرفیت ها و پتانسیل هاي هر روستا ایجاد خواهند شد، ادامه داد: برنامه ي ما این است که بیشتر واحدهاي تولیدي حوزه صنایع
تبدیلی، بسته بندي و صنایع دستی را در روستاهاي استان قزوین احداث کنیم و در حال حاضر ایجاد پردیس هاي روستایی در
روستاهاي شاهین تپه و کلنجین در مرحله آماده سازي قرار دارد. � ـ 50 روستاي استان قابلیت اجراي طرح پردیس روستایی را
دارند مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري قزوین هم با ذکر اینکه راه اندازي پردیس روستایی در 7 روستا به ثبت رسیده، به ولایت
گفت: با توجه به مشکلات موجود روستاهاي استان براي ایجاد اشتغال و اشتغال زایی، ایجاد پردیس روستایی براي حل این مشکلات
در استان قزوین پیشنهاد شده است. البته اولویت با روستاهایی است که طرح هاي توسعه روستایی آنها بر اساس برنامه ي ششم
توسعه آماده شده و زمین مناسب براي ایجاد این پردیس را داشته باشند. اکرم نجفی افزود: در حال حاضر راه اندازي پردیس روستایی
در 7 روستا از جمله روستاهاي شاهین تپه، رحیم آباد در تاکستان، رحمت آباد و خوزنین در بوئین زهرا، رجایی دشت و کوندج به
ثبت رسیده است. وي با بیان اینکه ظرفیت طرح پردیس روستایی در استان قزوین تا 50 روستا قابلیت ارتقا دارد، یادآور شد: در طرح
پردیس روستایی ظرفیت هاي توسعه روستایی با مشارکت اهالی روستا شناسایی شده و این ظرفیت هاي اشتغالزایی به هیچ وجه
بافت روستا را به هم نمی ریزند. � سود تسهیلات 4 تا 8 درصد است این مقام مسئول با یادآوري اینکه تسهیلات مورد نیاز پردیس
روستایی به صورت هدفمند و در راستاي اشتغالزایی روستایی اعطا می شود، گفت: اولویت با پرداخت تسهیلات به مشاغلی است که
در پردیس ها مستقر هستند. البته سقف تسهیلات بر اساس طرح هایی است که از سوي متقاضیان اشتغالزایی روستایی صادر و بر
اساس تفاهم نامه با صندوق کارآفرینی امید، این تسهیلات با سود 4 تا 8 درصد پرداخت می شود. نجفی گفت: تلاش می کنیم طرح
هایی در پردیس هاي روستایی مستقر شوند که امنیت سرمایه گذاران در آن تأمین شود و تسهیلات هم متناسب با پیشرفت فیزیکی
طرح پرداخت شده و اگر شاهد انحرافی باشیم، پرداخت تسهیلات متوقف می شود. وي خاطرنشان کرد: با توجه به پیش بینی هاي
صورت گرفته مبنی بر افزایش هزینه هاي سرمایه گذاري در پردیس هاي روستایی و احتمال حضور کمرنگ روستاییان در این پردیس
ها، طی فراخوانی از سرمایه گذاران خرد براي سرمایه گذاري در این پردیس ها حمایت خواهیم کرد. � ـ 100 شغل در هر پردیس
ایجاد می شود مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهاي استاندار افزود: تمامی دستگاه هاي اجرایی موظف هستند در راستاي اجراي
این قانون اقدام کنند و سند سپهر یا پیمان همکاري روستا در این زمینه از سوي 12 سازمان از جمله جهاد کشاورزي، صمت، بنیاد
مسکن انقلاب اسلامی، راهداري و حمل و نقل جاده اي به امضا رسیده و همه موظف هستند که از این طرح حمایت کنند. وي ادامه
داد: با توجه به مساحت پردیس ها به صورت متوسط 100 شغل را پیش بینی کرده ایم. � مهلت 6 ماهه سرمایه گذاران براي دریافت
مجوز مدیر کل بنیاد مسکن و انقلاب اسلامی استان قزوین هم در گفت وگو با ولایت با اشاره به طرح پردیس روستایی اعلام کرد:
اراضی طرح پردیس روستایی در راستاي ماده 27 قانون برنامه ششم توسعه براي توسعه و پیشرفت روستایی براي نخستین بار در
کشور در استان قزوین به افرادي که قصد اشتغالزایی دارند، اختصاص پیدا می کند. اصغر گونجی اضافه کرد: مرجع صدور پروانه
توسعه پردیس روستایی، دهیاري ها هستند و پس از صدور مجوز از طریق بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، روند اعطاي زمین و نظارت بر
نحوه ي ساختمان آنها صورت می گیرد. وي ادامه داد: زمین هاي پردیس روستایی به صورت موقت به دارندگان مجوز اعطا می شود و
پس از اینکه طرح به بهره برداري رسید، زمین به صورت کامل در اختیار دارنده مجوز قرار می گیرد. گونجی یادآور شد: واگذاري



زمین ها به صورت موقت انجام می شود و متقاضی 6 ماه فرصت دارد که مجوزهاي لازم را دریافت کند و از سوي دیگر 18 ماه تا 2
سال زمان دارد که کار را اجرایی کند، در غیر این صورت پروانه ابطال شده و زمین به متقاضی دیگري اهدا می شود. در ضمن با
اجراي طرح پردیس روستایی به بافت روستا آسیبی وارد نخواهد شد. با این همه به نظر می رسد که اجراي طرح پردیس هاي تولیدي
روستایی، در صورت اجراي درست و به موقع می تواند جلوي مهاجرت بخش عظیمی از روستاییان به شهرهاي استان قزوین را بگیرد
و نرخ امید به زندگی را در این روستاها بالا ببرد. البته با توجه به مدت کم باقی مانده تا پایان دولت یازدهم انتظار می رود که اجراي
این طرح با توجه به کوچک بودن مساحت اراضی آن با سرعتی بیشتري دنبال شده و بانک ها حداکثر همکاري را براي پرداخت

تسهیلات بانکی حمایتی به عمل آورند.



راهکار دانشگاه فنی و حرفه اي براي افزایش دانشجوي مهارتی

منبع: دانا خبرشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/07/08

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي با اشاره به کاهش ورودي هاي دانشگاه فنی وحرفه اي به دلیل تغییر نظام آموزش و پرورش
گفت: به دنبال اجراي راهکارهایی در راستاي افزایش دانشجوي مهارتی هستیم.

به گزارش خبرگزاري دانا به نقل از دانشگاه فنی و حرفه اي، ابراهیم صالحی عمران در وبینار تبیین اهداف، برنامه ها و انتظارات
دانشگاه فنی وحرفه اي ویژه اعضاي هیات علمی جدید الاستخدام در دانشگاه، گفت: یکی از دغدغه هاي اصلی دانشگاه فنی و حرفه
اي حضور اساتید جوان و اعضاي هیات علمی خبره است. تا پیش از سال 96، پرونده 4 هزار و 341 متقاضی هیات علمی در دانشگاه
فنی و حرفه اي از فراخوان هاي قبلی وجود داشت که همگی در صف بررسی قرار گرفته بودند. اما در سال هاي 94 تا 97 با عزم

 
جدي دانشگاه این پرونده ها رسیدگی و سرانجام 154 عضو هیات علمی به تایید مرکز جذب وزارت علوم، تحقیقات و فناوري رسید. 

 
وي عنوان کرد: در حال حاضر 42 عضو هیات علمی دانشگاه فنی وحرفه اي را بانوان و مابقی را آقایان تشکیل می دهند. 

 
کاهش ورودي هاي دانشگاه فنی وحرفه اي به دلیل تغییر نظام آموزش و پرورش 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي همچنین با اشاره به کاهش ورودي هاي دانشگاه فنی وحرفه اي به دلیل تغییر نظام آموزش و پرورش

 
گفت: در حال حاضر به دنبال اجراي راهکارهایی در راستاي افزایش دانشجوي مهارتی هستیم. 

وي ادامه داد: جذب دانشجویان مستعد بسیار مهم است و عنصر اساسی کلاس و کارگاه ها است. عنصر دانشجو را باید جدي گرفت و
براي آن شرایط لازم را مهیا ساخت. در کنار دانشجو عنصر مهم دیگري به نام استاد اهمیت دارد. دانشگاه فنی وحرفه اي جایگاه ویژه
اي براي این عزیزان قائل است و در این راستا برنامه هاي توانمند سازي و ارتقاي علمی را از طریق داخل و خارج دنبال و اجرایی

 
ساخته است. 

 
ماهیت آموزشی دانشگاه فنی و حرفه اي 

صالحی عمران در ادامه وبینار با اشاره به رویکرد حمایتی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري از دانشگاه گفت: دانشگاه فنی وحرفه اي
یک دانشگاه ماموریت گرا است و وزارت علوم اختیار برنامه ریزي درسی را بر عهده دانشگاه نهاده است. همین مساله سرمنشاء تحول

 
در این مجموعه است. 

وي افزود: این دانشگاه در رویکرد خود به اشتغال و نیاز حرفه اي بازار توجه می کند. از این رو به تحول در برنامه هاي آموزشی رشته

 
ها بر اساس نیازهاي شغلی بازار نیاز دارد. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي با اشاره به اینکه مفاهیم اشتغال، کارآفرینی و خوداشتغالی از مفاهیم اصلی و اهداف دانشگاه هستند،
اظهار داشت: ارزشیابی هاي دانشجو باید به یک مهارت شغلی منتهی شود. همچنین، اساتید باید در برنامه هاي آموزشی و درسی

حضور فعال داشته باشند. از سوي دیگر در آموزش هاي فنی در حال تغییر و بهبود و ارتقا هستیم. 



صالحی عمران ادامه داد: توانایی حل مساله، اخلاق کاري، انعطاف پذیري، نگرش مثبت و اعتماد به نفس همگی باید در سرفصل هاي
درسی لحاظ شود تا مهارت هاي نرم در دانشجو ایجاد شود. این توانمندي ها در بازار کار و بهره وري بسیار مهم است. تنها مهارت

 
هاي فنی دشوار دانشجو را به بازار کار منتقل نمی کند، بلکه مهارت هاي نرم لازمه ورود به بازار اشتغال و موفقیت در آن است. 

وي تصریح کرد: وظیفه ما انتقال مهارت است، دانشگاه فنی وحرفه اي دانشجو را براي بنگاه هاي دولتی پرورش نمی دهد، بلکه براي

 
خوداشتغالی و بخش خصوصی و کارآفرینی پرورش می دهد. 

رییس دانشگاه فنی وحرفه اي بر لزوم حضور و فعالیت اساتید در مراکز رشد، ایجاد مراکز نوآوري و اجراي برنامه هاي استارتاپی تاکید

 
کرد و گفت: استادان باید در برابر دانشجویان مسئولیت پذیر باشند. دغدغه دانشگاه فنی و حرفه اي کیفیت آموزشی است. 

 
آموزش مجازي در شرایط کرونایی 

رییس دانشگاه فنی وحرفه اي ادامه داد: کرونا ما را وارد دوره تازه اي کرد و بحث هاي آموزشی را تحت تاثیر قرار داد. در این شرایط
آموزش هاي الکترونیکی و مجازي جایگاه ویژه اي یافتند. این دانشگاه از ترم گذشته آموزش مجازي را راه اندازي کرده و اکنون نیز

 
ادامه می دهد و بر این نوع از آموزش ها تاکید دارد. 

صالحی عمران گفت: یکی دیگر از برنامه محتواي درسی مبتنی بر فناوري و آي تی است و می توان از فرصت کرونا استفاده کرد. بازار
کار به مهارتهایی نیاز دارد که بر پایه فناوري است. در این زمینه اساتید می توانند برنامه هاي پژوهشی ارائه دهند.



اینفوگرافیک / ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/07/08

فصل اقتصاد - با تداوم شیوع ویروس کرونا، کسب وکارهاي مختلف در سراسر جهان با ریسک بالاتري نسبت به قبل مواجه
شده اند. در این اینفوگرافیک، پنج ریسک مهم تر براي کسب و کارها بررسی و برخی استراتژي هاي پیشنهادي نیز مطرح

شده است. داده هاي این اینفوگرافیک، چکیده پژوهشی است که توسط دکتر علی داوري عضو هیأت ...

 
 

فصل اقتصاد - با تداوم شیوع ویروس کرونا، کسب وکارهاي مختلف در سراسر جهان با ریسک بالاتري نسبت به قبل مواجه شده اند.
در این اینفوگرافیک، پنج ریسک مهم تر براي کسب و کارها بررسی و برخی استراتژي هاي پیشنهادي نیز مطرح شده است. داده هاي
این اینفوگرافیک، چکیده پژوهشی است که توسط دکتر علی داوري عضو هیأت علمی دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران و برخی

 
همکاران وي در این دانشکده انجام شده و نتایج آن منتشر شده است. 

 
گرافیک: پدرام آقایی 



 
منبع داده ها: دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران 



وقت بوم گردي در جهان 2021

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/07/08

سازمان جهانی گردشگري هر ساله به مناسبت روز جهانی گردشگري در 27 سپتامبر خط مشی و مسیر یکساله گردشگري را
تعیین می کند که امسال به دلیل بحران کرونا بوم گردي و توسعه روستایی را به عنوان مسیر بهبود گردشگري جهان اعلام

کرد.

سازمان جهانی گردشگري هر ساله به مناسبت روز جهانی
گردشگري در 27 سپتامبر خط مشی و مسیر یکساله
گردشگري را تعیین می کند که امسال به دلیل بحران
کرونا بوم گردي و توسعه روستایی را به عنوان مسیر بهبود

 
گردشگري جهان اعلام کرد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از دنیاي اقتصاد؛ مسافرت
به بیرون از شهرها 4 منفعت را به همراه دارد. سفر به طبیعت، جلوگیري از تخلیه روستاها، کاهش خسارت ها که جوامع روستایی
ضربه سهمگین تري نسبت به جوامع شهري متحمل شده اند و افزایش گردشگري داخلی نسبت به گردشگري بین المللی شرایط

 
بازیابی گردشگري در توسعه روستایی را فراهم می کند. 

طی چهل سال گذشته از سال 1980 با انتخاب روز جهانی گردشگري، این بازار به عنوان یک بخش قدرتمند در جامعه جهانی
محسوب می شود که پس از بحران کرونا بیش از هر زمان دیگري اهمیت یافته است. براین اساس موضوع «گردشگري و توسعه
روستایی» بسیار مهم تلقی می شود. گردشگري و توسعه روستایی منجر به شناخت توانایی منحصربه فرد این بخش در ایجاد توسعه
اقتصادي و فراهم کردن فرصت هایی در خارج از شهرهاي بزرگ به ویژه جوامعی وابسته به بازار توریسم می شود. گردشگري به
جوامع روستایی کمک می کند تا میراث طبیعی و فرهنگی خود را حفظ کنند و از گونه هاي در معرض خطر حفاظت کرده و به
حمایت از سنت ها و غذاهاي محلی فراموش شده بپردازد. بنابر گزارش سازمان جهانی گردشگري، ورود گردشگران بین المللی در
نیمه سال 2020 با کاهش 63 درصدي همراه بوده است که این امر می تواند تا پایان 2020 بین 60 تا 80 درصد باشد. برآوردها
حاکی از آن است که گردشگري داخلی پیش از جهانگردي بازیابی می شود که این امر به نفع جوامع روستایی به ویژه براي محافظت
از معیشت و تقویت اقتصاد محلی است. سازمان جهانی براي کمک به دولت ها و بخش خصوصی در کاهش تاثیرات کرونا بر
گردشگري و بهبود این بخش، توصیه ها و دستورالعمل هایی براي بازیابی جهانگردي ارائه کرده است. این برنامه عملیاتی براي آینده
اي پایدار و مقاوم بر اهمیت گردشگري براي جوامع روستایی تاکید کرده است. گردشگري براي بسیاري از جوامع روستایی به عنوان
یک عنصر حیاتی به شمار می آید که باید از تمامی ظرفیت ها و نیروي فعال آن استفاده کرد. این بخش فقط به عنوان منبع اصلی
اشتغال به ویژه براي زنان و جوانان نیست بلکه فرصت هایی را براي انسجام ارضی و توسعه اقتصادي-اجتماعی در آسیب پذیرترین

 
مناطق ایجاد می کند. 

همه گیري کرونا در جهان بیشترین آسیب را به بخش گردشگري وارد کرده و هیچ کشوري از آن مصون نمانده است. بحران کرونا
تهدیدي براي حفاظت از حیات وحش و میراث فرهنگی جهان است. سقوط ناگهانی درآمدهاي حاصل از گردشگري بودجه لازم براي



حفاظت از آنها را قطع کرده و این امر شکار غیرقانونی و غارت را افزایش می دهد. در عین حال، همه گیري کووید-19 فرصتی را براي
بازنگري آینده بازار گردشگري از جمله چگونگی دستیابی به اهداف توسعه پایدار از جهت هاي مختلف اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و
اقتصادي ایجاد کرده است. گردشگري با استفاده از عوامل مهمی چون کنار هم قرار دادن مردم، ارتقاي همبستگی و اعتمادسازي می

 
تواند در پیشبرد همکاري جهانی بکوشد و فراتر از همه گیري حرکت کند. 

روز جهانی گردشگري امسال براي گردشگري جهان بسیار مهم و حساس تلقی می شود تا مسیر بازیابی و بهبود گردشگري را به
جهان نشان دهد به ویژه براي جوامع روستایی که ستون اقتصادي هر کشوري محسوب می شود و فرصت هاي شغلی را به ویژه براي
زنان و جوانان فراهم می کند. توسعه گردشگري می تواند جوامع روستایی را زنده نگه دارد. مناطق روستایی بیش از دیگر مناطق
تحت تاثیر همه گیري کرونا قرار گرفته است. این جوامع در برابر بحران کوتاه مدت یا بلند مدت آمادگی کمتري دارند که این امر به
عواملی همچون پیرشدن جمعیت، پایین آمدن سطح درآمد و شکاف دیجیتالی برمی گردد. گردشگري بین المللی اینک به دنبال راه
حل هایی براي عبور از این چالش هاست. براساس برآوردهاي صورت گرفته تا سال 2050 حدود 68 درصد از جمعیت جهان در
مناطق شهري زندگی خواهند کرد درحالی که حدود 80 درصد از افرادي که اکنون در فقر شدید قرار دارند در خارج شهرها زندگی
می کنند. در سطح جهانی، بیش از 8/ 1 میلیارد جوان در مناطق روستایی کشورهاي کم درآمد و متوسط زندگی می کنند. این امر
منجر به ترك و مهاجرت سرمایه انسانی افراد تحصیلکرده، با مهارت و انگیزه بالا از جوامع روستایی می شود. شرایط به ویژه براي
جوانان سخت است زیرا در جوامع روستایی جوانان سه برابر بیشتر از افراد مسن بیکار هستند. گردشگري به عنوان یک حلقه نجات

 
فرصتی را براي جوانان فراهم می کند که به تامین معاش خود بپردازند و مجبور به مهاجرت به شهرها یا خارج از کشور نباشند. 

همه گیري بیماري کووید-19 گردشگري جهان را به بن بست کشانده و منجر به در معرض خطر قرارگرفتن 120 میلیون شغل و بنا
بر اعلام کنفرانس تجارت و توسعه سازمان ملل کاهش 5/ 1 تا 8/ 2 درصدي بر تولید ناخالص داخلی جهان می شود. قرار دادن توسعه
روستایی در مرکز سیاست هاي گردشگري از طریق آموزش، سرمایه گذاري، نوآوري و فناوري می تواند معیشت میلیون ها نفر را
دگرگون کند و به حفظ محیط زیست و فرهنگ بینجامد. استفاده از گردشگري به عنوان محرکی براي توسعه روستایی، جامعه جهانی
را در مسیر دستیابی به اهداف توسعه پایدار سال 2030 قرار خواهد داد. گردشگري منجر به توانمندسازي جوامع روستایی و ایجاد

 
فرصت هاي شغلی به ویژه براي زنان و جوانان در سراسر جهان را فراهم می کند. 

در بسیاري از مناطق روستایی، بازده اقتصادي حاصل از کشاورزي درحال کاهش است و در عین حال، شیوه هاي سنتی زندگی در
معرض تهدید تغییرات آب و هوایی قرار دارند، بنابراین گردشگري به عنوان یکی از منابع اصلی درآمد مردم ساکن روستایی در جهان
محسوب می شود، زیرا منجر به حفظ میراث فرهنگی و سنت هاي خاص روستایی و همچنین حفاظت از زیستگاه ها و گونه هاي در
معرض خطر می شود. فناوري هاي جدید، نوآوري و کارآفرینی، علاقه روزافزون گردشگران براي تجربه هاي جدید درطبیعت، فرهنگ
و محصولات محلی و همچنین دسترسی آسان تر و سریع تر به مناطق روستایی دریچه هاي جدید را براي توسعه گردشگري روستایی

 
فراهم آورده است. 

استفاده از گردشگري براي پیشبرد توسعه روستایی منجر به دستیابی اهداف توسعه پایدار همچون عدم فقر، برابري جنسیتی، شغل
مناسب و رشد اقتصادي، افزایش شهرها و جوامع پایدار، تولید مسوولانه در مصرف و مشارکت می شود. بحران کرونا فرصتی را براي
بخش گردشگري فراهم کرده تا سرمایه گذاري ها تمرکز خود را بر توانمندسازي و تعامل جوامع محلی و حفظ منابع طبیعی و
فرهنگی قرار دهد. این بحران بر اهمیت انعطاف پذیري در بین جوامعی که گردشگري سهم مهمی در درآمد آنها دارد از طریق تنوع

 
محصول و بازار، گردشگري در همه فصول، حمایت اجتماعی تاکید می کند. 

ایجاد فرصت هاي جدید براي مشاغل و فعالیت هاي اقتصادي در مناطق روستایی به اتصال مناسب، سرمایه گذاري، حمایت از ترویج



و حفاظت از میراث طبیعی و فرهنگی، تحول دیجیتالی، توسعه مهارت ها، محصولات کافی و همچنین همکاري هاي قوي عمومی
نیازمند است که این امر باید از منظر جامع نگرانه ارزیابی شود که سایر بخش ها را در زنجیره گردشگري درگیر کند. سیاست ها و
برنامه هاي ملی مکزیک با عنوان «مناطق جادویی» یکی از نمونه هاي بهره مندي جوامع روستایی از گردشگري است. ارتقاي
گردشگري در مناطق روستایی مزایاي این بخش را گسترش می دهد و در عین حال، منجر به کاهش فشار بر جاذبه هاي پربازدید
شهري می شود. بخش دولتی نقش مهمی در افزایش سهم گردشگري در توسعه روستایی دارد، زیرا سرمایه گذاري دولتی و خصوصی

 
در سطح محلی و حفظ جمعیت بسیار دشوار است. 

بخش دولتی با ایجاد زیرساخت هاي لازم براي تامین رفاه جوامع روستایی و فراهم کردن شرایط ورود گردشگران به مناطق روستایی
و آموزش نقش مهمی در توسعه روستایی ایفا خواهد کرد. گردشگري می تواند به طور مستقیم و غیرمستقیم از طریق حفظ و ترمیم
فعالیت هاي سنتی در مناطق روستایی و دورافتاده به ایجاد شغل بپردازد، زیرا گردشگري یکی از معدود بخش هاي اقتصادي مناسب

 
در این مناطق است که در ایجاد فرصت هاي شغلی براي زنان و جوانان بسیار موثر است. 

گردشگران در مناطق روستایی نیازمند دسترسی به فناوري هاي جدید همچون اینترنت سریع، و امکان پرداخت بدون پول مانند
مقاصد شهري هستند. نوآوري و کارآفرینی با تسریع دسترسی ارائه دهندگان محلی به بازارهاي جهانی، ایجاد تجربیات جدید و
گسترش شبکه ها به توسعه روستایی کمک می کند. بحران کرونا منجر به تسریع تحول دیجیتالی اقتصادها شده است. افزایش
دورکاري و آموزش از راه دور به ویژه در مشاغل مرتبط به گردشگري می تواند به ایجاد فرصت هاي بیشتر براي جوامع روستایی در

 
سراسر جهان بینجامد. 

پربیننده ترین ساخت ترسناکترین پل جهان در اردبیل +عکس برنامه عربستان براي جایگزینی نفت چیست؟ همه مرزهاي کشور با
عراق مسدود است محور کندوان بسته می شود مقررات سفر به ایران تغییر کرد؟



علیرضا نظري: دلالان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/07/08

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس با انتقاد از اقدامات مخرب دلالان گفت: شاهد دپوي اجناس و کالا ها در گمرکات و انبار ها
براي گرانی بیشتر هستیم که بایستی سازمان هاي نظارتی و نهاد هاي امنیتی و انتظامی اقدامات عاجل را در این زمینه انجام

دهند.

 
08 مهر 1399 - 07:40 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس با انتقاد از اقدامات مخرب دلالان گفت: شاهد دپوي اجناس و کالا ها در گمرکات و انبار ها براي

 
گرانی بیشتر هستیم که بایستی سازمان هاي نظارتی و نهاد هاي امنیتی و انتظامی اقدامات عاجل را در این زمینه انجام دهند. 

خبرگزاري فارس: هم در دانشگاه و هم در حوزه تحصیل کرده و
هم اکنون با 58 سال سن نماینده مردم خمین در مجلس

 
یازدهم است. 

علیرضا نظري عضو کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و

 
محیط زیست مجلس شوراي اسلامی است. 

او می گوید که 10 میلیارد دلار از منابع ارزي براي واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود
شیمیایی و ... در نظر گرفته شده است، اما این سیاست هم اکنون حمایت از تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ با ارز

 
نیمایی است. 

این عضو کمیسیون کشاورزي همچنین اظهار می دارد که متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم زیادي
از دلار هاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالا هاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي غیرمرتبط وارد

 
شده و یا کالا ها در انباري ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و کالا بود. 

نظري می افزاید دولت با اتخاذ سیاستی غلط موجب شده که سم و کود شیمیایی از این به بعد با ارز نیمایی قیمت گذاري شود و

 
همین اقدام باعث شد که برخی سموم از کیسه اي 90 تا 110 هزار تومان در هر کیسه 50 کیلویی به 480 تا 520 هزار تومان برسد. 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت اظهار می دارد که طبق قانون دولت نمی تواند بیش از
سه ماه یک وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما، چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس
معرفی شد و او نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند، رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در وزارت
صمت درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد، اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و موجب



 
التهاب در بازار خواهد شد. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی می گوید که در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشار ها مواجه
هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال
نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز وزارت

 
صمت بلاتکلیف باقی مانده و نمی دانم که این کم لطفی دولت به مردم چه زمان خاتمه می یابد. 

وي در گفتگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، درباره اقدام مجلس به منظور کاهش التهاب بازار مسکن اظهار داشت: مجلس
اقدام اولیه درباره این کار را با طرح دوفوریتی مالیات بر خانه هاي خالی انجام داد که در نهایت هم مورد تأیید مجلس قرار گرفت، ولی
شوراي نگهبان به این مصوبه ایراد گرفت که این ایرادات هم رفع شده و هم اکنون در فرایند نهایی ابلاغ به دولت به منظور اجرا قرار

 
دارد. 

 
500 هزار خانه از 2.5 میلیون خانه خالی کشور در تهران است 

وي افزود: قریب به 2 میلیون و 500 هزار تا 2 میلیون و 700 هزار خانه خالی در کشور برآورد شده است که بیش از 500 هزار واحد
در تهران و بیش از 2 میلیون واحد در سایر استان هاست که گام اولیه مجلس یازدهم براي عرضه خانه هاي خالی در چرخه نیاز

 
جامعه بوده است تا این اقدام بتواند در بازار مسکن تأثیرگذار بوده و موجب بازگشت آرامش به آن شود. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: طرح بعدي مجلس یازدهم در باره ساماندهی مسکن با موضوع جهش
تولید و عرضه خانه است که در همین راستا همواره نشان داده ایم که یکی از محور هاي اصلی و دستور کار هاي صحن علنی مجلس
و کمیسیون هاي تخصصی رفع دغدغه مردم درباره مسکن است، لذا مجلس برنامه هاي مفصلی براي ساخت و افزایش عرضه و اعمال

 
قوانین نظارتی بر آن به منظور عدم احتکار و ساخت و ساز بیشتر را دارد. 

 
نهاد هاي نظارتی نقش دلالی بنگاه هاي دولتی در افزایش قیمت خانه را بررسی کنند 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس با اصلاح یکی از مواد قانون مالیات بر خانه هاي خالی با جدیت به دنبال عدم احتکار مسکن و خروج
آن از زمره کالا هاي سرمایه اي است، هر چند که در این زمینه باید وزارت اقتصاد، وزارت راه، سازمان امور مالیاتی و سازمان ثبت

 
اسناد و املاك رسمی همراهی لازم را داشته باشند تا این قانون اجرایی شود، اما نظارت مجلس هم بر این قانون بسیار مهم است. 

نماینده مردم خمین در مجلس در باره تأثیر دلالی ها در بنگاه هاي معاملات املاك و نقش مجلس در این باره گفت: این کار نیاز به
ورود مجلس و تصویب قانون ندارد و حتی مصوبه دولت را هم نمی خواهد، ولی سازمان هاي نظارتی باید اقدامات خود را در این زمینه

 
افزایش داده و آن را ارتقاء دهند. 

 
اولویت هاي کمیسیون ها با حضور قالیباف چکش کاري می شود 

وي افزود: مطلع شده ام به دلیل التهاب بازار مسکن، وزارت صمت دستورالعمل کمیسیون هاي معاملات در بنگاه ها را اصلاح کرده و
در همین راستا درصد کمیسیون مقرر شده که از فروشنده گرفته شود، لذا هیچ کس اجازه ندارد بیش از حد و حدود قانونی

 
کمیسیون بیشتري را دریافت کند. 



عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی درباره کم کردن حجم نقدینگی موجود در جامعه و استفاده از آن براي افزایش تولید
و اشتغال در کشور افزود: مجلس به دنبال آن است که هر کدام از کمیسیون هاي تخصصی 3 تا 4 اولویت اصلی کار هاي خود را در
بین همه نیازمندي هاي قابل بررسی احصا کند و در جلساتی که قالیباف رئیس آن است و همه رؤساي کمیسیون ها در آن حضور
دارند، موضوع را بررسی کرده و تصمیمات لازم در این باره اتخاذ می شود و بر همین اساس اولویت ها در آن نشست ها آنالیز و چکش

 
کاري می شود. 

 
تغییر ارز مرجع خرید سموم و کود باعث التهاب بازار کشاورزي شد 

نظري اضافه کرد: ساماندهی نرخ ارز، کاهش ارزش پول ملی، بازار بورس و بهبود وضعیت اقتصادي و افزایش تولید مسکن از اولویت

 
هاي کمیسیون اقتصادي مجلس است، ولی قطعا دیگر کمیسیون ها هم اولویت هایی را در نظر گرفته و قرار است پیگیري کنند. 

وي در باره التهاب بازار گوشت سفید و قرمز، تخم مرغ و تأثیر نهاده هاي دامی بر قیمت آن ها اظهار داشت: 10 میلیارد دلار از منابع
ارزي کشور براي واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود شیمیایی و ... در نظر گرفته ایم تا

 
مراکز تولیدي دام و طیور و گاو شیري و ... را پشتیبانی کند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: هم اکنون سیاست بر آن است که با ارز نیمایی بتوانیم از
تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ حمایت شود، ولی عدم نظارت ها باعث شده که نهاده هاي دامی با چند برابر قیمت

 
عرضه شود و شاهد التهاب در بازار باشیم. 

 
نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد درباره ارز یارانه اي 

وي خاطرنشان کرد: اختلاف ارز آزاد و نیمایی باعث التهاب در بازار گوشت سفید و تخم مرغ شده است، ولی با این روند تولیدکننده
هم متضرر خواهد شد، زیرا وقتی او مجبور است ذرت و کنجاله سویا را چند برابر خریداري کرده و یا دارو هاي دام و طیور را با چند
100 درصد افزایش تهیه کند، قطعا او نمی تواند مرغ را با قیمت قبلی کیلویی 12 تا 13 هزار تومان عرضه کند و ناچار است با قیمت

 
تمام شده محصول را بفروشد. 

نظري تصریح کرد: نظر کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد کشاورزي آن است که باید ارز یارانه اي و حمایت هاي دولت حذف شود و
اگر بناست که قوه مجریه خدمات و حمایت هاي خود را از کالا هاي اساسی که مورد نیاز همه مردم است ادامه دهد، بایستی این

 
یارانه یا مستقیما به دست تولید کننده برسد و یا مصرف کننده. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: اگر قرار است این حمایت به دست تولیدکننده برسد او می بایست به

 
میزان گوشتی که تحویل کشتارگاه می دهد از حمایت هاي دولتی بهره مند شود. 

 
یارانه باید به تولید کننده برسد یا مصرف کننده 

وي در همین راستا درباره مشمولان این طرح گفت: تولیدکنندگان مرغ، لبنیات و تخم مرغ مشمولان این طرح هستند و آن ها می
توانند یارانه بگیرند تا قیمت ها براي عرضه در بازار کمتر شود، ضمن این که پیشنهاد بعدي این است که یارانه مستقیما به مصرف



 
کننده تعلیق گیرد و به همین دلیل سرانه مصرف گوشت و لبنیات هر فرد مشخص شده و به او پرداخت خواهد شد. 

نظري گفت: نمی توان به دلیل ترس از سوءاستفاده از عده قلیلی در کشور یک کار مثبت و ارزنده که موجب منفعت عمومی جامعه
است را انجام نداد، بلکه باید با افزایش نظارت ها و رصد ها، سوءاستفاده ها را به حداقل برسانیم که در این امور می توان با در نظر

 
گرفتن سامانه هاي مرتبط با شفافیت حداکثري اقدامات را پیش برد و کاري کرد که همه چیز در معرض رؤیت بازرسان قرار گیرد. 

 
دپوي اجناس و کالا در انبار ها براي گرانی بیشتر 

وي با اشاره به اجراي سهمیه بندي بنزین و پرداخت یارانه که در طول سال هاي گذشته مستمراً انجام می شود، اضافه کرد: سهمیه
بنزین به مالکان خودرو ها و یارانه به سرپرست خانوار داده می شود که در همین راستا افراد شماره حساب بانکی خود را اعلام کرده و

 
در شب و یا روز خاصی شارژ می شود. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم
زیادي از دلار هاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالا هاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي
غیرمرتبط وارد شده و یا کالا ها در انباري ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و

 
کالا بود. 

 
باید جلوي آسیب و فساد و سوءاستفاده را بگیریم 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در طول سالیان گذشته حمایت هاي دولتی باعث شده که اجناس و کالا
هاي یارانه اي با آن قیمتی که بایستی به دست مصرف کننده برسد، نرسیده است، اما می توانیم با استفاده از ابزار هاي مختلف این
حمایت یارانه اي را به دست تولیدکننده و یا به دست مصرف کننده برسانیم که آسیب کمتري داشته و به صلاح عموم جامعه نزدیک

 
تر است. 

وي افزود: زمینه آسیب و فساد و سوءاستفاده ممکن است در خیلی از جا ها دیده شود، اما قطعا رانت هاي میلیارد ي و مسیر هاي

 
غیرقابل کنترل را با اجراي این پیشنهاد شاهد نخواهیم بود. 

نظري گفت: با اجراي این پیشنهاد که نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و نظر وزیر جهاد کشاورزي است دیگر شاهد نوسان در قیمت

 
گوشت سفید و قرمز و تخم مرغ و لبنیات نخواهیم بود. 

 
باید دلالی در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را بگیریم 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در حال حاضر انحصار در واردات نهاده هاي دامی و کشاورزي را شاهد
هستیم که توانسته مشکلاتی را ایجاد کند، ولی اگر نظارت لازم را با استفاده از ابزار رصدکننده عملیاتی کنیم و حمایت از تولیدکننده
و یا مصرف کننده اعمال شود دامدار و کشاورز می تواند نیاز هاي خود را از واردکننده اي که ارزان تر بفروشد تهیه کرده و قیمت ها

 
در بازار التهابی نخواهد داشت. 

 
وي افزود: باید تلاش کنیم که دلالی و واسطه گري موجود در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را از بین ببریم. 



نظري در باره افزایش 500 تا 700 درصدي قیمت سموم و کود کشاورزي گفت: دولت اعلام کرده که توزیع کود فسفات که وارداتی

 
هم هست از این به بعد با ارز نیمایی صورت می گیرد که قیمت آن بین 480 تا 520 هزار تومان به ازاي هر کیسه 50 کیلویی است. 

 
سم 90 هزاري به 520 هزار تومان رسیده 

وي درباره این تأثیر افزایش قیمت سموم وکود کشاورزي بر افزایش هزینه هاي تولید گفت: این کار موجب افزایش هزینه هاي کشاورز
می شود، اما بایستی با رصد و نظارت بر توزیع این سموم و کود ها تلاش کنیم که به مصرف کننده نهایی رسیده و واسطه گران و

 
دلالان موجب افزایش بیشتر قیمت شوند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: تولیدکننده محصولات کشاورزي که هم اکنون با افزایش قیمت و هزینه
هاي تولید مواجه شده است چه باید بکند؟؛ این در حالی است که قوه مجریه باید در زمینه قیمت گذاري رعایت حال کشاورز را بیش

 
از این داشته باشد، زیرا هر کیسه کود پیش از این 90 تا 110 هزار تومان بوده که به 480 تا 520 هزار تومان رسیده است. 

نظري خاطرنشان کرد: وقتی شاهد افزایش قیمت کود و سموم کشاورزي هستیم دولت باید این قیمت ها و افزایش هزینه را در قیمت

 
گذاري خرید تضمینی در نظر بگیرد. 

 
قیمت گذاري غیر واقعی، رغبتی براي کشاورز نمی گذارد 

وي تصریح کرد: بحث جدي بین کمیسیون کشاورزي با وزارت جهاد کشاورزي و شوراي اقتصاد هم اکنون مطرح است که باید افزایش
هزینه براي کشاورزان که به واسطه تغییر ارز مرجع از 4200 تومان به ارز نیمایی اعمال شده را در قیمت گذاري نهایی خرید تضمینی

 
محصولات کشاورزي در نظر بگیرند. 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی گفت: اگر قیمت گذاري واقع بینانه باشد کشاورز براي کشت و عرضه بیشتر راغب شده
و می داند که قیمت خرید تضمینی افزایش پیدا کرده و در نتیجه درآمد بیشتري به دست خواهد آورد که در آن صورت است که به

 
تولید پایدار خواهیم رسید. 

 
نظري اضافه کرد: دولت خیلی از قیمت هاي خرید تضمینی محصولات کشاورزي را اعلام نکرده است. 

 
کم لطفی دولت به مردم در تاخیر 130 روزه تعیین وزیر صمت 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت گفت: طبق قانون دولت نمی تواند بیش از سه ماه یک
وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما، چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس معرفی شد و او
نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند. رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در وزارت صمت
درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد، اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و موجب التهاب در

 
بازار شد. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشار ها مواجه



هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال
نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز وزارت

 
صمت بلاتکلیف باقی ماند. 

 
لزوم حداکثر استفاده از ابزار هاي نظارتی مجلس 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس باید از ابزار هاي نظارتی که در قانون اساسی وجود دارد استفاده کرده و دولت را ملزم به پاسخگویی در
شرایطی که مردم درگیر گرانی و بی ثباتی در بازار بوده و با قیمت هاي لحظه اي دست و پنجه نرم می کنند، کند. این درحالی است

که رهبر معظم انقلاب تأکید بر استفاده از ابزار هاي نظارتی مجلس دارند که بایستی به موقع و به درستی از آن بهره بگیریم.



بیگی: خصوصی سازي غیراصولی؛ سناریویی براي محروم کردن ایران از

صنایع / ظرفیت ماشین سازي تبریز براي تولید ماشین آلات غنی سازي!

منبع: دانشجوشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، مهدیه حسینی نسب، کارخانه ماشین سازي تبریز با هدف تولید در حوزه هاي مختلف
صنایع بویژه محصولات پایه و استراتژیک صنعتی راه اندازي شد. این شرکت از ابتداي تأسیس زیر نظر سازمان گسترش و

نوسازي صنایع ایران فعالیتش را شروع و از سال 1383 در راستاي اصل 44 قانون اساسی در لیست ...

گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، مهدیه حسینی نسب،
کارخانه ماشین سازي تبریز با هدف تولید در حوزه هاي
مختلف صنایع بویژه محصولات پایه و استراتژیک صنعتی
راه اندازي شد. این شرکت از ابتداي تأسیس زیر نظر
سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران فعالیتش را شروع
و از سال 1383 در راستاي اصل 44 قانون اساسی در
لیست شرکت هاي مشمول واگذاري قرار گرفت و طی
چندین مرحله متوالی مورد ارزیابی سازمان خصوصی سازي

 
قرار گرفت و به دنبال آن، طی مراحل متعدد در دهه اخیر از طریق جراید، جهت مزایده آگهی داده شد. 

 
بیشتر بخوانید: 

پیگیري دانشجویان تبریزي به ثمر نشست / «مش قربانعلی» از مالکیت ماشین سازي خلع شد! گام رو به جلوي بعدي براي ماشین
سازي تبریز / خلع ید مالک به اتهام اخلال در نظام ارزي! بازگشت به ایدرو؛ ماحصل تلاش چند ساله دانشجویان تبریزي براي حل
مشکلات ماشین سازي پایانی بر پرونده پرماجراي مش قربانعلی / از خصوصی سازي ماشین سازي تبریز تا واگذاري به ایدرو بازگشت
سهام کارخانه ماشین سازي تبریز به ایدرو با تلاش دانشجویان تبریزي پرونده قضایی دانشجویان مطالبه گر تبریز مسکوت شد چرا
دانشجویان به ماجراي خصوصی سازي ماشین سازي تبریز ورود کردند؟ / مجموعه خوشنامی که به اخلالگر اقتصادي واگذار شد!
محکومیت قضایی مانع راه دانشجوي عدالت طلب نخواهد شد خصوصی سازي در واگذاري ماشین سازي 11 بار ناموفق عمل کرده

 
است! قوه قضائیه و مجمع تشخیص بر روند سازمان خصوصی سازي نظارت ندارند 

نگاهی به خریداران ماشین سازي نشان می دهد که در شروط خصوصی سازي کارخانه شرطی با عنوان اهلیت و سنخیت وجود
نداشت و این مسئله باعث شد که هر کسی از هر صنفی و بدون هیچگونه تخصصی ادعاي خریداري کارخانه را داشته باشد. واگذاري
غیر اصولی کارخانه ماشین سازي تبریز به مش قربانعلی و عدم موفقیت وي در اداره آن و مشکلات ایجاد شده و در نهایت لغو
واگذاري کارخانه و بازگشت آن به ایمیدرو، باعث شد تا در گفتگویی با علیرضا بیگی، نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو به بررسی

 
وضعیت کارخانه بپردازیم که مشروح این گفتگو را در ادامه می خوانید: 

 
دانشجو: واگذاري ماشین سازي تبریز به بخش خصوصی چگونه صورت گرفت؟ 



واگذاري هپکوي اراك، کشت مغان، ماشین سازي تبریز، آلومینیوم هرمزگان یک سناریوي کامل بود براي اینکه جمهوري اسلامی

 
ایران را از یکسري صنایع ملزم محروم کند و نمی توان گفت همه آنچه که اتفاق افتاده تصادفی بوده است. 

واگذاري ها با دسیسه و توطئه چینی اتفاق افتاده است در مورد ماشین سازي تبریز اگر به اسناد مراجعه کنیم، میبینیم در انها بیان
شده که این کارخانه از جمله ظرفیت هاي قابل توجه جمهوري اسلامی ایران براي دستیابی به فناوري هسته اي و تولید ماشین آلات
غنی ساز است. وقتی ارزیابی می کنند که جمهوري اسلامی داراي چه ظرفیت هایی است به کارخانه ماشین سازي تبریز به صورت

 
خاص اشاره می شود؛ پس می توان گفت که گزیده شده در مورد ماشین سازي تبریز عمل کردند. 

این گونه واگذاري ها با یکسري دسیسه و توطئه چینی اتفاق افتاده؛ در مورد کشت صنعت مغان به یک نحوي و در مورد ماشین

 
سازي به گونه دیگر. 

در مورد ماشین سازي، براي اینکه خودشان را از رعایت مقررات مربوط به اجراي اصل 44 قانون اساسی معاف کنند تا نگاه به این
نباشد که خریدار باید اهلیت داشته باشد و قیمت باید با کارشناسی صورت بگیرد، سازمان خصوصی سازي این دو محدودیت که عامل
بازدارنده بوده به زعم خود برطرف کرد و ماشین سازي تبریز را بابت مطالبات صندوق بازنشستگی فولاد به این صندوق واگذار می

 
کند. 

به گفته مدیران صندوق، این واگذاري صوري است و قرار بر این شده مدیران ماشین سازي را نزد خزانه گرو بگذارند و بابت آن از
خزانه پول دریافت کنند و مشکلات در مورد مستمري بازنشستگان را رفع و رجوع کنند. یعنی به سازمان خصوصی سازي این اختیار
داده شده که از جانب صندوق بازنشستگی فولاد، ماشین سازي را بفروشند و همین دسیسه سال 95 باعث شد ماشین سازي تبریز به

 
شخصی به نام مش قربانعلی فروخته شود. 

 
 

دانشجو: با توجه به تحصیلات مش قربانعلی می شد پیش بینی کرد که او صلاحیت مدیریت کارخانه را ندارد، به عنوان نماینده

 
مجلس چه کار کردید؟ 

با شناختی که ما از این شخص داشتیم براي ما خیلی عجیب بود که آدمی با این چنین سواد کمی صاحب ماشین سازي تبریز شود. با
بررسی هایی که در این زمینه انجام دادیم متوجه شدیم مش قربانعلی قریب به 500 میلیون دلار ارز دریافت کرده، که در جریان
محاکمه و اعترافات خود در دادگاه، گفته بود 500 میلیون دلار به او داده بودند که با آن ورق فولادي تهیه کند، ولی چون تحریم

 
شدیم نتوانست وارد کند و این پول را نقد کرده و از سود حاصل یک بخشی از آن ماشین سازي تبریز را خریداري کرد. 

کسی که سواد خواندن و نوشتن ندارد چه طور می تواند 500 میلیون دلار ارز دولتی بگیرد؟ اما با محاکمه مش قربانعلی، به او فرصت
دادند تا 500 میلیون دلار را ظرف یک هفته تحویل دادگاه بدهد . بعد از محاکمه، مش قربانعلی را به 30 سال حبس و برگرداندن

 
مال یغما رفته محکوم کردند. 
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از جهت حقوقی ما شکایت کرده بودیم که این شخص (مش قربانعلی) اهلیت ندارد و واگذاري کارخانه به وي خلاف قانون است. از
طرف دیگر وي اخلالگر ارزي بوده و نتوانسته تعهداتی که در مورد خرید ماشین سازي را متعهد شده محقق کند، براي همین این



 
واگذاري به مش قربانعلی فسخ شد. 

سازمان خصوصی سازي براي ننگی که دامن گیر آن شده بود و می خواست خود را خلاص کند، ماشین سازي تبریز را دوباره به
صندوق فولاد بازنشستگی اعاده کرد! در حالی که با توجه به مکاتباتی که سال 95 با صندوق فولاد داشتیم، از آن ها خواستیم که
برنامه خود را براي آینده صنعت ماشین سازي تبریز اعلام کنند که مدیرعامل صندوق بازنشستگی رسما به ما نوشت اساسا این

 
واگذاري صوري بوده است و براي این واحد هیچ برنامه اي نداریم! 

 
دانشجو: بازگشت به صندوق فولاد بازنشستگی اوضاع کارخانه را بهتر کرد؟ 

با توجه به طراحی که درون دولت صورت گرفته بود ، ماشین سازي را به صندوق اعاده و براي آن تیم مدیریتی انتخاب کردند (همان
مدیرانی که هنوز هستند) . سازمان خصوصی سازي با توجه به وکالتی که از جانب صندوق فولاد بازنشستگی به آن داده شده بود،
ماشین سازي تبریز را به مش قربانعلی واگذار کرده و این حق را براي خود متصور بود که از صندوق فولاد خلع ید کند و ماشین
سازي تبریز را به ایدرو عودت بدهد، در این راستا دولت و هیئت وزیران تصویب کردند که این اعاده صورت بگیرد و مطالبه صندوق

 
فولاد را از جاي دیگر تامین کردند. 

 
 

از آنجایی که قیمت ها افزایش پیدا کرده بود، صندوق فولاد به ملک هاي ماشین سازي طمع داشت. از جمله ملک «ائل گلی». با
وجود اینکه هیئت وزیران تصویب کرده بود سازمان خصوصی سازي ماشین سازي را از صندوق بازنشستگی هم خلع ید کند، صندوق

 
بازنشستگی فولاد تمکین نکرد. 

حدود دو ماه پیش هیئت عامل در ماشین سازي تبریز مستقر شد و اعلام آمادگی کرد که مال خود را در دست بگیرد و از انتقال

 
شرکت به ایدرو ممانعت کند. 

اینکه ماشین سازي تبریز 30 میلیارد تومان به تامین اجتماعی بدهکار است و تا آن بدهی را پرداخت نکند سهام توقیف است، صرفا

 
فرصت و زمانی براي صندوق بازنشستگی فولاد بود تا بتواند شکایت خود را در هیئت داوري مطرح کند و براي خود راي بگیرد. 

به این ترتیب این زمان را وزارت کار و رفاه اجتماعی براي صندوق فولاد فراهم می کرد؛ که با پیگیري هاي انجام شده راي به نفع

 
ایدرو صادر شد و حقی از این جهت متوجه صندوق بازنشستگی فولاد نیست. 
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دانشجو: اساسا بعد از بازگشت صنایعی که واگذاري غیراصولی داشتند به دولت، چه برنامه اي براي احیاي آن ها وجود دارد؟ 

ما با یک مشکل سابقه دار مواجه هستیم! اصولا در تمام خلع ید ها که اتفاق می افتد دولت تمایلی به تمکین به آنچه که به آن
برگشت داده شده را ندارد و این مورد را در ماشین سازي تبریز و هپکوي اراك هم می بینیم؛ که این اعاده تحت فشار صورت گرفته و

 
دولت برنامه اي براي احیاي واحد هاي صنعتی ندارد. 

در صورتی که من به عنوان نماینده مردم تبریز ناچار شدم علیه دولت شکایت کنم که در تملک اموال عمومی و سهل انگاري می کند

 
و علیه صندوق بازنشستگی هم شکایت کردیم که اموال عمومی را غصب کردید که این پرونده در دادگستري تبریز مطرح است. 



 
مدیران صندوق فولاد در ماشین سازي تبریز جولان می دهند! 

با وجود این شکایت ها ایدرو در تملک حق مردم و همان ماشین سازي تبریز سهل انگاري کرده و صندوق بازنشستگی فولاد هم

 
غصب اموال عمومی انجام داده است. 

با وجود اینکه راي صریح هیئت داوري صادر شده، اما مدیران صندوق فولاد در ماشین سازي تبریز جولان می دهند. جالب این است

 
که از دولت اراده اي بر اینکه این راي را جامه عمل بپوشاند دیده نمی شود. 

 
 دانشجو: از برنامه هاي ایدرو براي واگذاري ماشین سازي خبر دارید؟ 

ایدرو در حال بهانه آوردن بود که اگر بخواهد در اینجا تملک کند ، بودجه اي براي نوسازي و بهسازي ندارد و سرانجام حدود چهار ماه
پیش ، سازمان خصوصی سازي به ایدرو نامه نوشت که آیا براي تملک ماشین سازي تبریز مشکلی ندارید؟ و چون مالک ماشین سازي
تبریز شناخته شده است و اموال ماشین سازي تبریز می تواند به عنوان پشتوانه توسعه ماشین سازي قرار بگیرد، با این نامه ، این بهانه

 
هم از بین رفت. 

واگذاري ماشین سازي به شصتا خلاف قانون است در هفته گذشته در هیئت داوري راي صریح صادر شد و دیگر بهانه اي براي ایدرو

 
وجود نداشت و وقتی راي صادر شد ، جریانی به راه افتاد که ماشین سازي تبریز را به شصتا واگذار کند. 

شصتا با صندوق فولاد براي ما هیچ تفاوتی ندارد و این جریان از مجرایی پشتیبانی می شود. واگذاري به شصتا خلاف قانون است. در
تبصره چهار ماده ششم قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 واگذاري بنگاه ها و شرکت هاي دولتی از بابت تسویه و تقاتر دیون به

 
نهاد هاي عمومی و غیردولتی و شرکت هاي وابسته به بانک ها ممنوع است. 
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متاسفانه مشکلی که با تمام وجود فکر می کنیم فقدان اراده دولت است؛ از این بابت بلاتکلیفی در صنعت ها مانند صنعت کشت
مغان، ماشین سازي تبریز وجود دارد. متاسفانه دولت این ادعا را قبول ندارد و به این صنایع مانند بچه سر راهی نگاه می کند و به

 
عهده گرفتن این صنایع براي دولت ایجاد هزینه می کند. 

کاهش40 درصدي تولیدات کارخانه ماشین سازي تبریز تولیدات کارخانه ماشین سازي تبریز نسبت به سال 95 حدود 35 الی 40
درصد کاهش پیدا کرده است و در حال حاضر بیش از 700 کارگر در کارخانه مشغول به فعالیت هستند . در حالیکه صنعت ماشین

 
سازي نیاز به بهسازي و نوسازي دارد و مشکل اصلی ما فقدان اراده است. 

 
دانشجو: راهکار شما براي به رونق انداختن ماشین سازي تبریز چیست؟ 

به نظر من ایدرو باید مسئولیت کارخانه ماشین سازي تبریز را به عهده بگیرد . صنعت ماشین سازي در بورس ارائه شود و ایدرو سهام

 
ممتاز داشته باشد ، چرا که با وجود واگذاري صنعت به مردم این ماشین سازي تبریز اداره می شود. 

 
 {sepehr_media_1160360_400_300$}

در اصل 44 در مورد صنایعی که براي آن جایگزین نداریم ، تعریف شده که این صنایع واگذار شود. متاسفانه دولت این کار را کرده

 
است؛ و تا زمانی که مشابه این صنعت را ایجاد نکردیم حق واگذاري نمونه منحصربفرد این صنعت را نداریم. 



با بحران اقتصادي که دولت با آن مواجه است، باید این صنعت در بازار سرمایه عرضه شود. سهامداران می توانند ماشین سازي تبریز را
اداره کنند و به این ترتیب کشف قیمت اتفاق خواهد افتاد و ابهاماتی که در واگذاري وجود دارد از بین می رود. صحبت ما این است

 
که «اداره ماشین سازي تبریز را به مردم بدهید». 

 
دانشجو: شما معتقدید کدامیک از اصول واگذاري کارخانه ماشین سازي رعایت شده است؟ 

متاسفانه هیچ کدام . چیزي که بیشتر مشهود بوده است، فرار از قانون، فقدان شفافیت، خصوصی خواري ضعف هاي خصوصی خواري
است. در واگذاري صنعت به خصوصی سازي کسانی پشت پرده هستند و این ایراد به دستگاه هاي نظارتی ما است که با وجود دستگاه

 
هاي نظارتی نباید چنین اتفاقاتی رخ دهد. 

صنایعی که در آذربایجان به خاطر خصوصی سازي نادرست لطعه خوردند! در استان صنعت هایی مانند ریخته گري، بلورسازي و ... زیر
مجموعه ماشین سازي تبریز بودند که با خصوصی سازي از این صنعت جدا شدند. ابلاغ سیاست هاي کلی مقام معظم رهبري بند (ه)
اشاره به این دارد که «خصوصی سازي باید به گونه اي صورت بگیرد که منجر به انحصار نگردد» وقتی می گویم منجر به انحصار
نگردد یعنی اگر چیزي انحصاري نباشد، از طریق اولی قابل خصوصی سازي نیست. این نکته بسیار مهمی است که در بسیاري از موارد

 
در خصوصی سازي رعایت نشده است. 

قانون اجراي سیاست هاي کلی 44 که با توجه به منویات مقام معظم رهبري ابلاغ شده، در خصوصی سازي به هیچ عنوان در نظر
گرفته نشده است و به همین خاطر است که بیش از 90 درصد پروژ هاي خصوصی سازي بنا به گفته معاون هیئت عامل خانم فرخ
عالی پور با شکست مواجه شده است. با دستگیري رئیس سابق سازمان خصوصی سازي ما منتظر هستیم جعبه اصرار واگذاري ها

 
مشخص شود و این به عهده دستگاه هاي نظارتی و قضایی است. 

 
 

 
دانشجو: خصوصی سازي ماشین سازي در دیگر بخش هاي استان هم تاثیر داشت؟ 

در استان چندین دانشگاه اعظم وجود دارد؛ دانشگاه تبریز، دانشگاه صنعتی سهند آزاد و ... اینها دانشگاه هاي فنی استان هستند که
خروجیانها فارغ التحصیلانی است که در رشته فنی صاحب علم و دانش هستند . علم و دانش این دانشجویان فارغ التحصیل در جا
هایی مثل ماشین سازي تبریز باید ظهور پیدا کند. وقتی این صنعت وجود نداشته باشد فارغ التحصیلان چه کار باید انجام دهند. قطعا
آنها باید در رشته هاي غیرمرتبط فعالیت کنند و یا از استان مهاجرت کنند که این ظلم بزرگی است به مردم و در این حالت صنعت
به جاي اینکه توسعه پیدا کند روز به روز کوچک تر شده است و دستخوش بعضی از معاملات انجام گرفته است که سودي براي استان

 
و کشور نداشته است. 

صنعت ماشین سازي یعنی صنعت مادر اشتغال. ماشین هایی که تولید می کند باعث رونق تولید در بخش هاي مختلف است . وقتی
این صنعت ماشین مورد نیاز تولید نکند، مجبور هستیم از خارج از کشور وارد کنیم و منجر به خروج ارز از کشور می شود. در بسیاري
از واحد ها نیاز به ماشین هایی است که قبلا در ماشین سازي تولید می شد که دیگر این اتفاق نمی افتد و این زمینه را براي وابستگی

 
ما به خارج از کشور بیشتر می کند. 

محصولات ماشین سازي تبریز در تمام صنایع کشور کارایی دارد، به خصوص صنایع دفاعی، انرژي هسته اي، صنایع پتروشیمی و
خودروسازي . اضافه بر آن کلیه کارگاه هاي خصوصی و غیرخصوصی نیاز به محصولات ماشین سازي تبریز دارد. ماشین سازي تبریز
تنها سازنده ماشین هاي ابزاري در کشور است. مقادیر زیادي از تورم تولید کننده در حوزه صنعت ماشین سازي ناشی از عدم کفایت و

مدیریت نادرست در واگذاري خلاف قانون به شخص یا نهاد هایی بوده است که توانایی این کار را نداشته اند.





صدر: کشور به اینترنت ملی نیاز دارد/ اقتصاد دیجیتال لازمه تحقق جهش

تولید
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دکتر محمد محسن صدر؛ استاد دانشگاه و متخصص اقتصاد دیجیتال و فناوري اطلاعات در گفتگو با خبرنگار اقتصادي
خبرگزاري دانشجو به اهمیت اقتصاد دیجیتال و فناوري اطلاعات در راستاي تحقق شعار سال یعنی جهش تولید که همواره

مورد تاکید مقام معظم رهبري است با توجه به عصر جدید و اثرات شیوع کرونا در اقتصاد اشاره ...

دکتر محمد محسن صدر؛ استاد دانشگاه و متخصص
اقتصاد دیجیتال و فناوري اطلاعات در گفتگو با خبرنگار
اقتصادي خبرگزاري دانشجو به اهمیت اقتصاد دیجیتال و
فناوري اطلاعات در راستاي تحقق شعار سال یعنی جهش
تولید که همواره مورد تاکید مقام معظم رهبري است با
توجه به عصر جدید و اثرات شیوع کرونا در اقتصاد اشاره

 
کرد. 

صدر با بیان اینکه وقتی از جهش تولید صحبت می شود
نباید صرفا به ابعاد سنتی تولید بپردازیم بلکه تحقق جهش
تولید در گرو رونق اقتصاد دیجیتال است گفت: تولید ملی
در دوره هاي مختلف معانی متفاوتی دارد و وقتی در عصر

دیجیتال و اطلاعات زندگی می کنیم باید تولید ابزارها فناوري اطلاعات، دانش و محتواي دیجیتال را نیز یکی از ابعاد مهم تولید ملی

 
بدانیم. 

این استاد دانشگاه با تاکید بر حمایت مقام معظم رهبري از تسریع در تکمیل زیرساخت هاي فناوري اطلاعات در کشور افزود: پروژه
اینترنت ملی یکی از مهمترین اقداماتی است که انتظار می رود هرچه سریع تر نهایی شود تا کشور در حوزه دیجیتال به معنی واقعی

 
کلمه تحریم ناپذیر گردد. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
نقش «فناوري اطلاعات» در توسعه تجارت خارجی/ «رمز ارز ها» فرصتی براي دور زدن تحریم 

وي با اشاره به بررسی الگوي اشتغال جوانان در کشور گفت: اکنون و در شرایطی که صنعت کشور با بحران روبه رو شده است، ابزار
هاي اقتصاد دیجیتال به کمک اقتصاد کشور آمده و بخش بزرگی از استارتاپ هاي ایرانی و مشاغل خانگی و کسب و کار هاي کوچک

 
با تکیه به ابزار هاي فناوري اطلاعات ایجاد شده و گسترش پیدا کرده اند. 

این متخصص فناوري اطلاعات با تاکید بر خلا هاي قانونی حمایت از کسب و کار هاي مبتنی بر اقتصاد دیجیتال ادامه داد: وقتی روند



دنیا دیجیتالی شدن و هوشمند شدن است باید از الان با آینده نگري و برنامه ریزي مشخص براي مواجهه با این روند آماده شد و
رویکرد ما در این زمینه باید رویکرد ایجابی باشد نه رویکرد سلبی. ما باید از تغییرات ایجاد شده ناشی از گسترش فناوري اطلاعات به
عنوان فرصت بسیار مهمی در جهت شکوفایی تولید و اقتصاد کشور استفاده کنیم و یکی از مهمترین لازمه هاي جهش تولید نیز

 
همین توجه به اقتصاد دیجیتال است. 

دکتر صدر ضمن اشاره به برخی از حوزه هاي فناورانه افزود: با توجه به این که کشور ما نسبت به دیجیتال کردن اقتصاد از کشورهاي

 
پیشرفته عقب است بنابراین امکان ایجاد اشتغال و بهره وري حداکثري از اقتصاد دیجیتال در ایران بسیار زیاد است. 

وي با اشاره به سلامت دیجیتال و دوراپزشکی اضافه کرد: حوزه سلامت در کشورهاي جهان چیزي معادل 10 درصد کل GDP است
که این میزان با کمی تفاوت در ایران نیز قابل مشاهده است و صنعتی سازي حوزه سلامت به علاوه دیجیتالیزه کردن آن در کشور می
تواند بسیاري از مشکلات این بخش را با ورود پول برطرف کند. همچنین یکی از نکات بسیار مهم حوزه اقتصاد دیجیتال در ایران
بحث ورود شرکت هاي استارتاپی به بورس است که می تواند سیل سرمایه هاي موجود در شرایط تب بورسی را به محلی امن و زود

 
بازده وارد کند و در ضمن امنیت بخشی به سرمایه هاي بورسی و مشکلات سرمایه در گردش بنگاه هاي بورسی را نیز مرتفع سازد. 

صدر ادامه داد: نکته ي مهم دیگر بحث قانون گذاري و رگولاتوري در زمینه اقتصاد دیجیتال است؛ این مسئله همواره از مشکلات
اساسی کارآفرینی و تولید در کشور محسوب می شده است لکن با ضریبی چند برابري در خصوص فعالین اقتصاد دیجیتال و استارتآپ

 
ها قابل لمس است. 

این استاد دانشگاه همچنین افزود؛ روز هاي مواجهه با کرونا و محدودیت هاي موجود ناشی از آن بهترین فرصت در خصوص تقویت

 
حوزه اقتصاد دیجیتال است و از دست دادن این فرصت می تواند منجر به یک اشتباه بزرگ تاریخی براي کشور شود. 

وي در پایان با برشمردن مهم ترین مولفه هاي اقتصاد دیجیتال این عرصه را از مهم ترین عوامل تحقق جهش تولید عنوان کرد و
گفت: مولفه ها اصلی اقتصاد دیجیتال در کشور شامل؛ رگولاتوري و قانون گذاري، تسریع در ورود شرکت هاي فعال در این زمینه به

بورس و توجه وافی و کافی به حوزه هاي مغفول در این زمینه نظیر دوراپزشکی خصوصا در مناظق محروم است.



28 هزار تن پسته از باغ هاي خوشاب در خراسان رضوي برداشت شد
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سبزوار- ایرنا- باغداران خوشاب در استان خراسان رضوي امسال 28 هزار تن پسته تر از هفت هزار و 200 هکتار باغ بارور این
شهرستان برداشت کردند.

سبزوار- ایرنا- باغداران خوشاب در استان خراسان رضوي
امسال 28 هزار تن پسته تر از هفت هزار و 200 هکتار باغ

 
بارور این شهرستان برداشت کردند. 

مدیر جهاد کشاورزي خوشاب روز سه شنبه به خبرنگار
ایرنا گفت: این شهرستان با 12 هزار و 100 هکتار باغ
پسته از قطب هاي تولید این محصول در خراسان رضوي

 
است. 

ابراهیم رودسرابی افزود: بارشهاي فراوان و شرایط مناسب
آب و هوایی امسال افزایش عملکرد در واحد سطح را به

 
همراه داشت بطوریکه در هر هکتار از باغ هاي پسته خوشاب حدود چهار تن محصول تولید شد. 

وي با اشاره به فعالیت 17 واحد فرآوري پسته در شهرستان خوشاب ادامه داد: این شهرستان در حوزه کشاورزي به ویژه تولید پسته از

 
ظرفیت اشتغال زایی بسیار برخوردار است. 

مدیر جهاد کشاورزي خوشاب گفت: ارقام غالب پسته کشت شده در خوشاب شامل فندقی، کله قوچی، اکبري، بادامی سفید، اوحدي و

 
عباسعلی است که در این میان سه رقم آخر زودرس ترین ارقام هستند. 

شهرستان خوشاب با 36 هزار هکتار کشتزار و باغ، 225 حلقه چاه عمیق و نیمه عمیق، 265 رشته قنات و دو رودخانه دائمی یکی از

 
قطب هاي کشاورزي در غرب خراسان رضوي است. 

 
سلطان آباد، مرکز شهرستان 38 هزار نفري خوشاب در 175 کیلومتري غرب مشهد واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- انجمن پسته ایران 

- خوشاب



تولید ذرت علوفه اي در ابرکوه 30 درصد کاهش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/07/08

یزد - ایرنا - مسوول تولیدات گیاهی جهاد کشاورزي ابرکوه گفت: با پایان فصل برداشت ذرت علوفه اي از 40 هکتار اراضی
در سال جاري سه هزار تن این محصول برداشت شد که این میزان تولید نسبت به سال 1398، 30 درصد کاهش دارد.

یزد - ایرنا - مسوول تولیدات گیاهی جهاد کشاورزي ابرکوه
گفت: با پایان فصل برداشت ذرت علوفه اي از 40 هکتار
اراضی در سال جاري سه هزار تن این محصول برداشت شد
که این میزان تولید نسبت به سال 1398، 30 درصد

 
کاهش دارد. 

حسن زارع روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا علت
کاهش تولید را ادامه 2 دهه پدیده خشکسالی ، افت سطح
آب هاي زیرزمینی منطقه و پر آبخواه بودن این گیاه ذکر

 
کرد. 

وي بابیان اینکه از مجموع 50 هکتار مزارع ذرت ، 40 هکتار آن به کشت ذرت دانه اي و علوفه اي اختصاص داشت ، اظهارکرد:

 
متوسط تولید در واحد سطح 60 تن و در بعضی مزارع به 70 تن هم رسید. 

این مسوول با تاکید براینکه امسال کشاورزان براي استفاده بهینه از آب، در 10 هکتار سیستم آبیاري تیپ اجرا کردند، خاطر نشان
کرد: کشاورزان از سال زراعی آینده براي استفاده از نهاده هاي کشاورزي بایستی ، براي کاشت این محصول از روش آبیاري تیپ

 
استفاده کنند. 

 
زارع ادامه داد: این شهرستان یکی از مناطق پرورش دام سنگین استان یزد است و محصول تولیدي در دامداري ها مصرف می شود. 

مسوول تولیدات گیاهی جهاد کشاورزي ابرکوه بابیان اینکه 200 کشاورز طرف قرارداد تولید ذرت علوفه اي بودند، اضافه کرد: امسال

 
ذرت با 2 دستگاه « چاپر» در منطقه فراغه و مهرآباد از توابع بخش هاي مرکزي و بهمن برداشت شد. 

 
تولید 180 هزار تن فراورده هاي دامی 

دامداران ابرکوه ، هشت هزار و 500 رأس گاو شیري در 600 واحد صنعتی ، نیمه صنعتی و سنتی پرورشمی دهند و این شهرستان
رتبه دوم تولید محصول دامی استان را در اختیار دارد و سالانه 180 هزار تن فراورده هاي دامی در این منطقه تولید و روانه بازار

 
مصرف می شود. 



اراضی قابل کشاورزي ابرکوه 20 هزار هکتار است که به علت کم آبی 15 هزار هکتار آن کشت می شود که از این میزان هشت هزار

 
هکتار به باغ هاي میوه و بقیه هم به اراضی زراعی اختصاص دارد. 

40 درصد اشتغال ابرکوه وابسته به فعالیت هاي کشاورزي، دامداري و دامپروري است و هشت هزار و 500 خانوار از این طریق امرار

 
معاش می کنند. 

140 میلیون مترمکعب آب مورد نیاز حوزه کشاورزي ابرکوه به مدت 10 ماه از 662 حلقه چاه عمیق و نیمه عمیق و 13 رشته قنات
تأمین می شود و سالانه 200 هزار تن محصول کشاورزي و دامی در ابرکوه تولید و بخشی از آن در بازار استان هاي همجوار و

 
کشورهاي حوزه خلیج فارس عرضه می شود. 

 
مرکز شهرستان 55 هزار نفري ابرکوه در 140 کیلومتري جنوب غربی شهر یزد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- برداشت محصول 

 
- ابرکوه 

- اراضی کشاورزي



خانه هاي جوان و گشایش درهاي امید به روي جوانان

منبع: ایرناشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/07/08

اصفهان- ایرنا- علاقه به جوانان و  ابتکار و تدبیر در هفت سال اخیر براي ایجاد باتوق همدلی و خودباوري این قشر باعث شده
که احداث خانه هاي جوان جز مهمترین ماموریت هاي وزارت ورزش و جوانان قرار بگیرد که احداث هفت خانه در اصفهان در

واقع گشودن درهاي امید براي این قشر آینده ساز کشور است.

 اصفهان- ایرنا- علاقه به جوانان و  ابتکار و تدبیر در هفت
سال اخیر براي ایجاد باتوق همدلی و خودباوري این قشر باعث شده که احداث خانه هاي جوان جز مهمترین ماموریت هاي وزارت

 
ورزش و جوانان قرار بگیرد که احداث هفت خانه در اصفهان در واقع گشودن درهاي امید براي این قشر آینده ساز کشور است. 

به گزارش ایرنا، جایگاه و نقش موثر جوانان در شکوفایی و پیشرفت کشور بر هیچ کسی پوشیده نیست و موفقیت و ابتکار عمل در
عرصه هاي مختلف با جوان گرایی و توجه به این گروه سنی محقق شده و در جوامع بین الملل همواره بکارگیري جوانان در امور

 
اجرایی و اداره جامعه مورد توجه دولتمردان بوده و نتایج آن ها تاییدي بر این موضوع است. 

نتایج توجه به جوان و جوان گرایی در کشور ما با تجربه در عرصه هاي مختلف مثل دفاع مقدس، اقدامات دانش بنیان و کسب جایگاه

 
هاي بزرگ علمی بین المللی اهمیت این موضوع مهم را توجه قرار داده است. 

به اعتقاد جامعه شناسان و روانشناسان توجه به دغدغه ها و مسائل جدي آنان در توسعه، پیشرفت و استقلال اقتصادي کشور موثر
است و جمعیت جوان با تامین نیروي انسانی پویا و مولد بهترین تغییرات را رقم می زند و بسیاري از مسائل و مشکلات اقتصادي،

 
اجتماعی و فرهنگی را مرتفع می سازد. 

ایجاد فضایی سرشار از شور و نشاط را براي قشر جوان با رویکردي عدالت محور، پاسخگویی به مطالبات به حق این زمینه سازي براي
بروز و ظهور استعدادها و ظرفیت هاي آنان از عوامل موفقیت یک کشور محسوب می شود اما در برخی از مقاطع زمانی برغم تمام

 
شعارها و گفت و گوها اما خبري از این شاخصه و توجهات در جامعه نیست و تنها یک پیام و صحبت باقی مانده بود. 



دولت تدبیر و امید در شرایطی اداره قوه مجریه را برعهده گرفت که به دلیل تنگناهاي اقتصادي و اجتماعی موجود در جامعه، جوانان
به لحاظ اشتغال، ازدواج و آزادي هاي مدنی از کمبودها و نابرابري هاي بی شماري رنج می بردند اما در این هفت سال گذشته با
وجود تمام انتقادات، مشکلات و موانع، ایجاد بستر آشتی با جوانان و توجه به نیازهاي آن ها قابل مشاهده بوده و با تغییر فضاي

 
سیاسی کشور به جوانان بها داده شده است. 

حاکم شدن گفتمان اعتدال و تاکید و اتکاي دولت بر سیاست ها و تصمیم هاي کارشناسی شده و تخصصی؛ عرصه براي بروز و ظهور
استعدادها و ظرفیت هاي جوانان مهیا شد و این دولت با توانمندسازي جوانان، ارتقاي بهره وري و توجه به دانش و فناوري، میزان

 
مشارکت این قشر فعال از جامعه را در فعالیت هاي مختلف ارتقا بخشید. 

 
 

تدوین و تهیه سند ملی مشاوره پیش از ازدواج، آیین نامه اجرایی مرکزهاي مشاوره ازدواج و خانواده جوانان، سند سلامت جوانان،
طرح توانمندسازي جوانان براي راه اندازي کسب و کار در فضاي مجازي، اساسنامه مجمع ملی خیرین اشتغال و کارآفرینی جوانان،
طرح ملی آتیه جوان، طرح زوجین جوان و بازار سرمایه، طرح ملی آتیه جوان و اساسنامه مجمع ملی خیرین کارآفرین و اشتغال
جوانان و برگزاري همایش گفتمان اعتدال جوانان با مشارکت تمام دستگاه ها تنها بخشی از تلاش دولت یازدهم و دازدهم بوده که در
کنار اقدامات گسترده در حوزه جوانان، احداث و راه اندازي پاوتوقی براي گردهمایی، رشد خلاقیت، ایجاد بستر مشارکت اجتماعی و

 
هم افزایی جوانان تحت عنوان خانه هاي جوان براي اولین بار در کشور رقم خورد. 

به گفته برخی از مسئولان وزارت ورزش و جوانان تاسیس خانه هاي جوان، نخستین قدم براي آشتی با جوانان بود و نشان داد مساله

 
جوانان براي دولت اهمیت ویژه اي دارد. 



 
 

با این راهبرد خانه هاي جوان در سراسر کشور پا گرفت و تاکنون یکصد خانه در حال فعالیت و تا پایان دولت دوازدهم به گفته

 
مسوولان امر شمار این مراکز به 200 باب افزایش خواهد یافت. 

 
سرمایه گذاري براي جوانان به توسعه استان منجر می شود 

از میان 23 میلیون جوان بین 15 تا 29 سال در کشور، یک میلیون و 750 هزار جوان در استان اصفهان زندگی می کنند که در حوزه
هاي مختلف اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی، ورزشی، هنري و فناوري اطلاعات نقش دارند و سرمایه گذاري براي این قشر موجب توسعه

 
و رونق استان خواهد شد. 

وجود بیش از 200 سازمان مردم نهاد ویژه این قشر از دیگر ابعاد حضور و توجه به جوانان است که این سال ها با تدبیر دولت و تغییر

 
سیاست هاي کلی به بار نشسته و موجب افزایش مشارکت این قشر شده است. 

احداث خانه هاي جوان یکی از مهمترین ماموریت هاي اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان همسو با سیاست هاي کلان ملی براي
جوانان بوده که با همکاري اداره کل راه و شهرسازي و مسئولان شهرستانی دنبال می شود و خانه جوان شهر اصفهان تاکنون افتتاح

 
شده و مابقی شهرستان ها نیز با رعایت اولویت هاي جمعیتی به بهره برداري خواهند رسید. 

 
اختصاص 120 میلیارد ریال براي تکمیل خانه هاي جوان 

معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان اصفهان با اشاره به آخرین وضعیت این ماموریت دولت تدبیر و امید در این استان
گفت: با توجه به اختصاص بودجه 120 میلیارد ریالی مدیرکل ورزش و جوانان به این پروژه هاي نیمه تمام، تا پایان دولت دوازدهم

 
شاهد بهره برداري و افتتاح این مراکز در شهرستان هاي پر جمعیت خواهیم بود. 

عباس مرادیان با بیان اینکه این پروژه در شهرستان هاي نجف آباد، شهرضا، فلاورجان، خمینی شهر، گلپایگان، کاشان و مبارکه در
حال انجام است افزود: سالانه اعتبار محدودي در گذشته به این پروژه مهم اختصاص یافته و این موضوع موجب طولانی شدن فرآیند

 
احداث و بهره برداري شده است. 

وي اضافه کرد: اولویت احداث خانه جوان با شهرستان هاي با جمعیت بیشتر و پس از آن در سایر مناطق استان است. 



 
 

به گفته وي کتابخانه، کافی شاپ، سالن جلسات، کلاس آموزشی و محیطی براي فعالیت سازمان هاي مردم نهاد از ظرفیت این مراکز

 
بیان کرد که جوانان از آن در اوقات فراغت استفاده می کنند. 

 
 

وي با اشاره به اینکه هویت بخشی به فعالیت هاي جوانان مهم است، تصریح کرد: در خانه هاي جوان، این گروه سنی همراه با دوستان
و هم گروهی هاي خود به فعالیت هاي اجتماعی و فراغتی مشغول شده و بخش زیادي از فعالیت هاي عام المنفعه و اجتماعی در این

 
مراکز تهیه و عرضه می شود. 

معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان اصفهان ادامه داد: طوفان همدلی و رزمایش مهربانی و کمک به نیازمندان در
شرایط بحران کرونا و سیل سال گذشته با محوریت خانه هاي جوان و مشارکت جوانان و سازمان هاي مردم نهاد انجام گرفت و محرم

 
امسال این نهاد سیه پوش و حامی مدافعان سلامت عزاداران شد. 

 
خانه هاي جوانان سرانه فرهنگی را افزایش می دهد 

فرماندار تیران و کرون با اشاره به جمعیت 20 هزار نفري جوانان این شهرستان اظهارداشت: بر اساس جمعیت و نیازسنجی ها امکانات



 
رفاهی، ورزشی و تفریحی منطقه متناسب با نیاز این قشر نیست. 

مجید حججی افزود: در برخی مناطق که امکانات رفاهی، فرهنگی و محل هایی براي فعالیت اجتماعی جوانان کمتر است، تاسیس

 
خانه هاي جوان به رفع این نیاز کمک می کند که شهرستان تیران و کرون جز این مناطق است. 

وي با بیان اینکه زمینی به وسعت 500 مترمربع با کاربري فرهنگی براي احداث خانه جوان در بلوار امام رضا(ع) تیران اختصاص

 
یافت، افزود: ساخت آن به اعتبارات ملی نیاز دارد که باید وزارت ورزش و جوانان این موضوع را محقق کند. 

وي با بیان اینکه به گفته وي احداث این خانه در این شهرستان به دلیل سرانه جمعیتی جز اولویت هاي استان نبوده اما به دلیل
تملک زمین توسط مدیریت شهرستان و فعالیت بالاي به فعالیت سازمان هاي مردم نهاد جوانان و مشارکت اجتماعی این قشر و

 
همچنین نیاز به محیط فرهنگی براي غنی سازي اوقات فراغت، احداث این مجموعه لازم او باید مورد اولویت قرار گیرد. 

 
خانه هاي جوان بستري براي هم اندیشی جوانان 

فعال اجتماعی جوانان در استان اصفهان گفت: خانه هاي جوان بستري براي هم افزایی بین جوانان به ویژه فعالان اجتماعی این قشر و

 
فرصتی براي تبادل نظر و گفتگو براي حل مشکلات اجتماعی و رشد خلاقیت ها است. 

امیر باطنی در گفت و گو با ایرنا ادامه داد: این مراکز در تامین مکانی براي اوقات فراغت و افزایش سرانه فرهنگی کارآمد بوده اند و با

 
توجه به اینکه مراکز تفریحی و فرهنگی سرانه کمی در برخی از شهرها دارد احداث این خانه ها به افزایش این سطح کمک می کند. 

وي اظهارداشت: با هدایت و تامین زیرساخت ها در تاسیس سمن هاي جوانان و احداث سمن سراهاي جوانان و خانه هاي جوان دولت

 
نقش جوانان را در جامعه پر رنگ تر کرده است. 

به گفته این فعال اجتماعی حوزه جوانان نگاه دولت به جوانان با حمایت از طرح و ایده هاي آن ها و راه اندازي مراکزي با نشاط ویژه
این قشر، شرایط براي تبادل نظر وارتباط بین جوانان و مسوولان فراهم شده و این گروه سنی در جامعه نقش فعال تري را ایفا خواهند

 
کرد. 

باطنی بر این باور است که سپردن مدیریت خانه هاي جوانان به سازمان هاي مردم نهاد یک فرصت مناسب دیگر براي میدان دهی به
جوانان براي تصمیم گیري در خصوص فعالیت هاي خود است که البته باید افراد جوان با دیدگاه ها و ظرفیت هاي مختلف وارد صحنه

 
بشوند و عقب نشینی نکنند. 

 
افزایش سرانه فراغت جوانان با احداث خانه هاي جوان 

 
مدیرکل ورزش و جوانان اصفهان از پیشرفت فیزیکی مطلوب هفت پروژه خانه جوان در این استان خبر داد. 

سید محمد طباطبایی در گفت و گو با ایرنا با بیان اینکه در سال هاي گذشته اعتبار سه میلیارد ریالی سالانه به این پروژه اختصاص
یافت، اظهارداشت: این اعتبار اندك سرعت اجرا را کاهش داد و به همین دلیل 120 میلیارد ریال امسال براي هفت خانه جوان

 
اختصاص یافت تا اینکه این پروژه ها تکمیل شود. 



 
 

وي ادامه داد: احداث این مراکز به افزایش سرانه فراغتی و جوانان کمک می کند و پاتوقی براي گردهمایی ها و نشست هاي آن ها

 
خواهد بود که مدیریت این مجموعه نیز غیردولتی و بر عهده سازمان هاي مردم نهاد قرار می گیرد. 

 
خانه هاي جوان ابتکار دولت براي جوانان 

به گفته مدیرکل ورزش و جوانان اصفهان احداث خانه هاي جوانان در دولت هاي گذشته سابقه نداشت و این یک اقدام شاخص و ویژه

 
و ابتکاري از سوي دولت تدبیر و امید براي جوانان بوده است. 

وي احداث خانه هاي جوان، افزایش تعداد تشکل هاي مردمی جوانان، افزایش تسهیلات بانکی ازدواج و اشتغال، نگاه همه جانبه به
نیازهاي این قشر، افزایش مشارکت عمومی و مطالبه گري، بازنگري و تدوین آیین نامه ها در حوزه جوانان و بکارگیري سایر ظرفیت

 
هاي استانی براي نسل جوان را از اقدامات هفت سال دولت در این حوزه بیان کرد. 

 
استان افزون بر پنج میلیون نفري اصفهان 24 شهرستان دارد. 

 
برچسب ها 

 
- گذران اوقات فراغت 

 
- توسعه ایران 

 
- وزارت ورزش و جوانان 

 
- اصفهان 

- کارآمدي دولت



سورپرایز اکتبر ترامپ، ایران خواهد بود؟

منبع: برترین هاشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/07/08

محسن رفیق؛ روزنامه نگار در سرمقاله روزنامه همدلی نوشت: سورپرایز اکتبر در راه است. با شروع مناظره هاي انتخاباتی
ترامپ و بایدن، چشم ها به آخرین برگ هاي این دو رقیب سرسخت انتخاباتی دوخته شده است.

محسن رفیق؛ روزنامه نگار در سرمقاله روزنامه همدلی نوشت: سورپرایز اکتبر در راه است. با شروع مناظره هاي انتخاباتی ترامپ

 
و بایدن، چشم ها به آخرین برگ هاي این دو رقیب سرسخت انتخاباتی دوخته شده است. 

تاریخ انتخاباتی آمریکا مثال هاي زیادي از تاثیر اتفاقات ماه اکتبر بر روند انتخابات داشته است. در همین ماه بود که ترامپ توانست در
دور پیش و با بهره گیري از ایمیل ها و اسناد منتسب به هیلاري کلینتون که توسط ویکی لیکس منتشر شده بود، فیل بانی مقتدرتر

 
به نظر آید و فاصله خود را با دموکرات ها بیشتر کند. 

در این دوره اما اگر چه تا به امروز بایدن از لحاظ آماري در وضعیت بهتري به سر می برد، اما اقدامات اخیر ترامپ در پیوند دادن
برخی کشورهاي عربی به اسرائیل، آیپک این قدرت مهم و تاثیرگزار بر روند انتخابات آمریکا را بیش از پیش به او نزدیک کرده است،

 
به گونه اي که اسرائیلی ها به شدت در پی آن هستند تا هر چه بیشتر مواضع ترامپ را تقویت کنند. 

با این حال در 3 مناظره انتخاباتی پیش رو، بایدن در مقابل حریفی قرار خواهد گرفت که با ناکامی هایی چون معضلات ناشی از

 
مدیریت کرونا و اعتراضات گسترده علیه نژادپرستی روبه روست. مواردي که بایدن را براي چانه زنی در موضع بالاتري قرار می دهد. 

جدا از مسائل داخلی، رویارویی جدید آمریکا با روسیه و چین، خروج ترامپ از معاهدات بین المللی، کمرنگ شدن اتحاد آمریکا با
برخی متحدین اروپایی و از همه مهم تر تنها ماندن آمریکا در همراه کردن جامعه بین المللی علیه ایران از نمونه هایی است که می

 
تواند بسترهاي مهمی براي فشار بر ترامپ از سوي بایدن تلقی شود. 

در حال حاضر نمودارهاي اشتغال در آمریکا همچنان در روندي نزولی قرار دارند و شاخص هاي بورسی نیز شامل شاخص هایی
کاهشی شده اند. بر همین اساس ترامپ نیاز به رو کردن اتفاقی بزرگ دارد، اتفاقی که بتواند به مانند شوکی بزرگ هم حضور او را در
کاخ سفید براي چهار سال دیگر تضمین کند و هم جهتی معکوس به نمودارهاي منفی اقتصادي آمریکا بدهد. سورپرایز اکتبر به واقع
تنها یک گزاره انتخاباتی ساده براي ترامپ محسوب نمی شود، بلکه عامل مهمی است که می تواند در آستانه انتخابات به تنهایی ورق
را به نفع او برگرداند، نوعی غافلگیري بسیار متفاوت تر از آنچه که او در تاریخ 4 ساله ریاست جمهوري خود، نمونه هاي زیادي از آنها

 
را بروز داده است. 

رونمایی از توافقی جدید با چین، برگزاري چهارمین جلسه صلح با کیم جونگ اون، معرفی واکسن ویروس کرونا و حتی بازگشت به
برجام و توافق هسته اي با ایران از نمونه هاي تقریبا مسالمت آمیزي است که در مجموعه گمانه زنی ها از رویکردهاي جدید ترامپ در
روزهاي آخر دوران انتخاباتی خود به چشم می خورد. با این حال برخی تغییرات نظامی و استراتژیک هم می توانند به عنوان بخشی از
برنامه هاي غیرمنتظره ترامپ در این زمینه به شمار آیند. خروج 26هزار سرباز آمریکایی از آلمان، بیرون کشیدن 8 هزار سرباز
آمریکایی از افغانستان، خروج کامل یا جزئی نیروهاي آمریکایی از کره جنوبی و همچنین خروج ایالات متحده از ناتو مواردي است که



 
در این زمینه از آنها یاد شده است. 

این در حالی است که احتمال وقوع برخورد نظامی در خاورمیانه و خلیج فارس، ورق دیگري در دست ترامپ براي بازگرداندن بازي
سیاسی در داخل آمریکا به نفع خود به شمار می آید. در این منطقه آنچه بیشتر به نظر می آید تقابل با ایران است. آیا به واقع تکلیف
انتخابات آمریکا با یک سورپرایز مرتبط با ایران مشخص خواهد شد؟ آیا درگیري احتمالی ترامپ با ایران می تواند این رئیس جمهور
در آستانه شکست را دوباره رئیس جمهور آمریکا کند؟ این احتمالات در حالی تقویت شده است که چند روز پیش ناو وینسنس وارد
خلیج فارس شد، از طرف دیگر به تازگی ادعایی مبنی بر تصمیم ایران براي ترور دیپلمات آمریکایی در آفریقاي جنوبی مطرح شد که

 
متقابلا تهدید ترامپ براي مقابله نظامی سهمگین با ایران را به دنبال داشت. 

دور از ذهن نخواهد بود که متوسل شدن به گزینه هایی که ایران را مقصر جلوه دهد و آمریکا را براي پاسخگویی متقابل به درگیري
محدود با ایران متمایل کند، می تواند به یکی از برنامه هاي ترامپ براي تاثیر بر انتخابات آمریکا مورد توجه قرار گیرد. اگر چه ترامپ
به خوبی می داند که کشاندن تنش به سطح درگیري نظامی با ایران، پیامدهایی با ابعاد غیر قابل پیش بینی براي آمریکا خواهد

داشت، اما تجربه حکمرانی ترامپ ثابت کرده است که تصمیمات او همیشه هم بر دایره منطق، استوار نبوده است.



ارتقاي صنعت گردشگري با توسعه زیرساخت هاي تفریحی در هرمزگان/ بهره

برداري از بزرگ ترین مجتمع تفریحی پارك آبی

منبع: تسنیمشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه استان ها-معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی هرمزگان، گفت: پروژه پارك آبی
بندرعباس به عنوان یک زیر ساخت مهم در جهت ارتقاي صنعت گردشگري استان با پیشرفت 75 درصدي تا پایان سال

جاري به بهره برداري خواهد رسید.

 
 

گروه استان ها-معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی هرمزگان، گفت: پروژه پارك آبی بندرعباس به
عنوان یک زیر ساخت مهم در جهت ارتقاي صنعت گردشگري استان با پیشرفت 75 درصدي تا پایان سال جاري به بهره برداري

 
خواهد رسید. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بندرعباس، استان هرمزگان با دارا بودن بزرگترین مرزآبی در کشور ظرفیت عظیمی در راستاي
گردشگري و پیشبرد صنعت توریسم را دارا است، به همین جهت استفاده از این ظرفیت می تواند علاوه بر اشتغال زایی، منایع مالی

 
زیادي را به کشور تزریق کند. 

 
نخستین طرح گردشگري کشاورزي آذربایجان شرقی در "اهر" افتتاح می شود 

 
صنعت گردشگري چین با وجود محدودیت هاي کرونایی بهبود یافت 

 
حال گردشگري خوب نیست؛ از بدعهدي ایرلاین هاي خارجی تا راه پر پیچ و خم تسهیلات کرونایی 

هر گردشگر با ورود به هر شهري، به دنبال مکان هاي تاریخی و گردشگري است که در آن شهر قراردارد، هرمزگان نیز به دلیل قرا

 
گرفتن در جوار کرانه هاي لاجوردي خلیج فارس، پذیراي گردشگران زیادي از کشورهاي مختلف است. 

گردشگرانی که به امید دیدن مهم ترین بناهاي تاریخی، مکان هاي دیدنی و تفریحی هستند بار سفر می بندند، این گردشگران با
اطلاع از وجود دریا در این شهر توقع دارند که مانند سایر نقاطی که در کنار دریا قرار دارند، از دریا این نعمت خداداي براي رونق
گردشگري و احداث پارك هاي آبی که طرفداران زیادي دارد استفاده شده باشد، اما اینجا هرمزگان نه تنها مردمش بلکه گردشگران

 
نیز نمی توانند پروژه تفریحی را ببینند که آب در آن موج می زند. 



 
از احداث تا توقف ساخت پروژه پارك آبی بندرعباس 

سال 92 بالاخره نور امیدي در هرمزگان به چشم خورد و خبر احداث بزرگترین پارك آبی جنوب کشور تیتر اخبار مهم هرمزگان شد،
سرمایه گذار این پروژه سال 93 با فروش سهام آن به مردم ذوق این مردم را دوچندان کرد و عده زیادي از مردم با امید به بهره

 
برداري این پروژه، سرمایه خود را در این پروژه تزریق کردند. 

اما توقف هاي مکرر این پروژه حاکی از این بود که برخلاف وعده معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار در سال 94 مبنی بر اینکه
مرحله نخست این مجموعه در زمینی به مساحت 26 هزار مترمربع با همکاري طراحان و سازندگان بین المللی تا پایان آن سال به

 
بهره برداري خواهد رسید، همچنان بعد از گذشت بیش از 5 سال خبري از بهره برداري و تکمیل پروژه نیست. 

 
اهمیت پارك آبی به عنوان پایلوت در منطقه 

از سال 94 حدود چهار سال گذشته بود، زمانی که آفتاب بی رحمانه بر سر و روي مردم دریادل خطه جنوب می تابید یعنی در تیرماه
98 رضا برومند، مدیرکل سازمان میراث فرهنگی، گردشگري وصنایع دستی وارد میدان شد و گفت: براي ما هم پروژه پارك آبی در

 
هرمزگان به این دلیل که می تواند به عنوان پایلوت در منطقه تاثیر گذار باشد مهم است. 

برومند ادامه داد: استان هرمزگان داراي ظرفیت و پتانسیل هاي زیادي در گردشگري است و پیشرفت هاي قابل ملاحظه اي در این
زمینه داشته است و اراده بر این است که پروژه پارك آبی بندرعباس به سرانجام برسد و امیدواریم سرمایه گذار با تصویب طرح بتواند

 
پروژه را به اتمام برساند. 

وي در پایان نیز مبلغ 120 میلیارد ریال تسهیلات (60 میلیارد ریال از طریق بانک گردشگري و 60 میلیارد از طریق منابع صندوق

 
توسعه ملی) براي بهره برداري پروژه در نظر گرفت. 

 
بهره برداري از پارك آبی در سال 99 

فائقه اتابک، معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی هرمزگان، در گفت وگو با خبرنگار تسنیم، با اشاره

 
به اینکه پروژه پارك آبی در حال ساخت است، اظهار کرد: این پروژه با پیشرفت 75درصدي در حال ساخت و تقریبا رو به تمام است. 

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ادامه داد: تجهیزات خریداري شده و اقدامات لازم انجام شده تا

 
هرچه سریع تر پروژه تکمیل و آماده بهره برداري شود. 

اتابک با اشاره به اینکه این پروژه در سال 1399 به بهره برداري می رسد، خاطرنشان کرد: مشکلات مالی که قبلا براي دریافت

 
تسهیلات وجود داشته، حل شده و در حال حاضر بخشی از تسهیلات دریافت شده و کار ساخت در حال انجام است. 







گیلان| جذب سرمایه گذار در منطقه آزاد انزلی افزایش یافت

منبع: تسنیمشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه استان ها- مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با اعلام خبر افزایش جذب سرمایه گذاري در منطقه آزاد انزلی گفت:
پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي جدید یکی از هدف هایی است که با جدیت دنبال می شود.

گروه استان ها- مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با
اعلام خبر افزایش جذب سرمایه گذاري در منطقه آزاد
انزلی گفت: پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي جدید
یکی از هدف هایی است که با جدیت دنبال می شود. -

 
اخبار استانها - 

محمدولی روزبهان در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در رشت
، با بیان اینکه "در نیمه نخست امسال که مزین به سال
جهش تولید است مجموع طرح هاي سرمایه گذاري جذب
و محقق شده در منطقه آزاد انزلی رشد قابل توجهی داشته

 
است" اظهار داشت: پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي جدید یکی از هدف هایی است که با جدیت دنبال می شود. 

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی در پاسخ به این پرسش که "سازمان منطقه آزاد انزلی در راستاي کارآفرینی
و یا توانمندسازي جوامع محلی منطقه چه اقداماتی انجام می دهد" عنوان کرد: اقدامات سازمان منطقه آزاد انزلی در حوزه کارآفرینی

 
و توانمندسازي جوامع محلی را می توان در محورهاي مختلفی مورد اشاره قرار داد. 

روزبهان برگزاري دوره هاي آموزشی به منظور ارتقاء کمی و کیفی دانش فنی نیروي مشغول به کار و نیروي آماده به کار را بخشی از
اقدامات منطقه آزاد انزلی در راستاي کارآفرینی خواند و تصریح کرد: اجراي این برنامه طبق توافقنامه هاي منعقده با نهادهایی نظیر

 
فنی و حرفه اي، صنایع دستی و کمیته امداد در دستور کار قرار گرفته است. 

وي با تأکید بر اینکه "در سال هاي گذشته تعداد قابل توجهی از بانوان و علاقمندان به مشاغل مختلف به ویژه صنایع دستی دوره
هاي مختلف آموزشی را گذرانده اند" افزود: در این میان توجه به صنایع دستی بومی نظیر حصیر و تنوع بخشی به محصولات آن،

 
برگزاري دوره هاي مانند فرش بافی از نقاط عطف این دوره ها محسوب می شود. 

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی انعقاد قراردادهایی با نهادهایی مانند صندوق کارآفرینی امید، وزارت کار و
همکاري بانک هاي عامل را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: تسهیلات مالی به منظور شروع کسب و کارهاي جدید و یا گسترش کسب

 
و کارهاي موجود به فعالان این حوزه پرداخت می شود. 

روزبهان حمایت از کارگاه هاي فرش بافی و طرح هاي بوم گردي را در منطقه آزاد انزلی مورد تأکید قرار داد و خاطرنشان کرد:



سومین بعد از بخش سبد حمایتی و تشویقی سازمان منطقه آزاد انزلی ارائه خدمات مشاوره اي، بازاریابی، برگزاري نمایشگاه و فروش

 
محصولات تولیدي هنرمندان صنایع دستی منطقه در قالب بازارهاي هفتگی است. 

 
تغییر حریم تالاب بین المللی انزلی/ زندگی روستاییان در مخاطره حریم دریا و تالاب قرار گرفته است 

 
آغاز عملیات ریل گذاري راه آهن رشت- کاسپین- انزلی؛ کشور در مسیر توسعه حرکت می کند 

 
گیلان| محصولات تولیدي دانش بنیان منطقه آزاد انزلی به بازارهاي منطقه اي و فرامنطقه اي صادر می شود 

وي زمینه سازي و تسهیل در جهت حضور فعالان حوزه صنایع دستی در نمایشگاه هاي ملی و بین المللی را یکی دیگر از برنامه هایی
که سازمان منطقه آزاد انزلی به ویژه در سال جهش تولید دنبال می کند اعلام کرد و بیان داشت: صدور چهار مرحله صنایع دستی

 
تولیدي ساکنان منطقه آزاد انزلی به کشورهاي همسایه از جمله این اقدامات محسوب می شود. 

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی توسعه فعالیت ها و امکانات مرکز آموزش فنی و حرفه اي با علایق و سلایق
ساکنان و مشاغل مورد نیاز واحدهاي تولیدي و خدماتی منطقه را مورد تأکید قرار داد و گفت: در این مدت با همکاري بخش صنعت،

 
دهیاران و آموزش فنی و حرفه اي اقدامات خوبی در این حوزه انجام شده است. 

روزبهان به بحث جذب سرمایه گذاري در منطقه آزاد انزلی و دستیابی به اهداف مورد نظر در سال مزین به جهش تولید نیز اشاراتی
کرد و ابراز داشت: افزایش سرمایه گذاري در منطقه آزاد انزلی در حالی محقق شد که در دو ماهه نخست امسال به دلیل مشکلات

 
ناشی از ویروس کرونا وضعیت کسب و کار به شکل تعطیل و نیمه فعال درآمده بود. 

وي ارتقاء سطح کیفی امکانات آموزشی و خدماتی مدارس منطقه، عمران روستایی در قالب بهسازي نهرها و شبکه هاي آبیاري را از
دیگر اقدامات منطقه آزاد انزلی خواند و ابراز داشت: توسعه کارآفرینی و اشتغالزایی در سالی که توسط مقام معظم رهبري به نام سال

 
جهش تولید نامگذاري شده است از روش هاي مختلف پیگیري می شود. 

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه این سازمان اهمیت بسیار زیادي به بحث تحقق سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی و توسعه همکاري ها با کشورهاي همسایه می دهد اظهار داشت: بدون شک با اتصال راه آهن گیلان به منطقه آزاد

انزلی و بندر کاسپین فعالیت هاي اقتصادي و تجاري منطقه ارتقاء پیدا می کند.



رفع آلایندگی در گرو تجدیدنظر مجلس درباره یک طرح

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/07/08

خبرگزاري آریا - درپی تصویب طرح یک فوریتی اختصاص
یک درصد از درآمد عوارض آلایندگی به شهرداري ها و
دهیاري ها و عدم پرداخت آن به صندوق ملی محیط
زیست انتقاداتی به مجلس وارد شده که از جمله آن ها
انتقاد سازمان محیط زیست به این طرح در جهت توجه
کردن و اهمیت دادن بیشتر مجلس به پرداخت حقوق و

 
کمبود بودجه شهرداري ها تا سلامت و محیط زیست بود. 

به گزارش ایسنا، بر اساس قانون بودجه سال 99 بنا شد که
از ابتداي سال جاري 35 درصد از یک درصد عوارض

آلایندگی که پیش از این به حساب شهرداري ها و دهیاري ها واریز می شد به صندوق محیط زیست براي کاهش آلودگی هاي زیست
محیطی و جلوگیري از تخریب محیط زیست اختصاص یابد اما نمایندگان مجلس شوراي اسلامی 6 مهرماه یک فوریت طرحی را
تصویب کردند که در صورت نهایی شدن آن کل یک درصد از درآمد عوارض آلایندگی ها به شهرداري ها و دهیاري ها اختصاص پیدا

 
می کند و دیگر 35 درصد از آن به صندوق محیط زیست پرداخت نخواهد شد. 

گفتنی است که یک درصد از عوارض آلایندگی که به شهرداري ها و دهیاري ها در سنوات گذشته پرداخت می شد نه براي کاهش

 
آلایندگی ها بلکه براي پرداخت حقوق کارکنان شهرداري هزینه می شد. 

براساس تبصره 1 ماده 38 قانون مالیات بر ارزش افزوده واحدهایی که طی سال بنا به تشخیص و اعلام سازمان حفاظت محیط زیست
به فهرست واحدهاي آلاینده محیط زیست اضافه شوند، از اول دوره مالیاتی بعد از تاریخ اعلام توسط سازمان حفاظت محیط زیست

 
مشمول پرداخت یک درصد از قیمت فروش به عنوان عوارض آلایندگی می شوند. 

تا سال گذشته این یک درصد از قیمت فروش به عنوان عوارض آلایندگی در داخل حریم شهرها به حساب شهرداري محل استقرار
واحد تولیدي و در خارج از حریم شهرها بین دهیاریهاي همان شهرستان توزیع می شد اما براساس بند ن تبصره 6 قانون بودجه سال
99 بنا شد تا 35 درصد از عوارض آلایندگی وصول شده از محل یک درصد از قیمت فروش عوارض آلاینده به سازمان حفاظت محیط
زیست (صندوق ملی محیط زیست) اختصاص یابد تا پس از مبادله موافقتنامه با سازمان برنامه و بودجه کشور صرف اعطاي تسهیلات
مالی براي کاهش آلودگی هاي زیست محیطی و جلوگیري از تخریب محیط زیست شود اما حالا مجلس خواهان تخصیص این بودجه

 
به سازمان شهرداري ها و دهیاري هاست. 

جلیل مختار - نماینده آبادان - به عنوان متقاضی بررسی این طرح با قید دو فوریت ضمن ضروري دانستن حذف بند «ن» تبصره 6
«قانون بودجه 99» گفته است: طبق قانون باید یک درصد از درآمد حاصل از عوارض آلایندگی در کشور به شهرداري ها و دهیاري
اختصاص پیدا کنند اما در لایحه بودجه 99 تصویب شد که 35 درصد از این میزان اعتبار به صندوق توسعه محیط زیست اختصاص
پیدا کند که یکی از بزرگترین ظلم ها به شهرداري ها و دهیاري ها است. وجود این بند باعث کاهش منابع درآمد اعتباري دهیاري و
شهرداري ها و کم شدن خدمات شهري و نارضایتی شهروندان و روستاییان و کاهش اعتبارات شهرداري ها براي مقابله با بلایاي

 
طبیعی، خشکسالی، سیل و زلزله شده است. 



همچنین حمزه امینی - نماینده هشترود - به عنوان موافق این طرح اظهار کرده است که در حال حاضر شهرداري ها توان پرداخت
حقوق کارکنان خود را ندارد و در این شرایط بودجه آنها هم کم می شود. شهرداري ها با کمبود درآمد روبرو هستند که در این طرح

 
این وضعیت سامان پیدا می کند. 

در این میان مجتبی یوسفی - نماینده اهواز - به عنوان موافق دو فوریت گفته است که سوال این است تاکنون بودجه تخصیص داده
شده براي آلایندگی چه مشکلی از آلودگی هوا را حل کرده است؟ دولت براي حل مشکلات به اسم آلایندگی دست توي جیب مردم

 
کرده و حق شهرداري ها کم شده است. 

صحبت هاي مجتبی یوسفی در حالی مطرح می شود که براساس قانون مالیات بر ارزش افزوده واحدهاي تولید آلاینده که طبق
تشخیص و اعلام سازمان حفاظت محیط زیست( تا 15 اسفند ماه هر سال براي اجرا در سال بعد) معرفی می شوند از اول دوره
مالیاتی بعد از تاریخ اعلام توسط سازمان حفاظت محیط زیست مشمول پرداخت عوارض آلایندگی خواهند بود و این در حالیست که
کمتر از 7 ماه از تصویب قانون بودجه 99 در 26 اسفند ماه 98 گذشته و تاکنون تنها بخشی از این عوارض آلایندگی به صندوق
محیط زیست پرداخته شده است. علاوه براین بدیهی است که مشکلات کلان زیست محیطی از جمله آلودگی هوا، آب و خاك ظرف

 
کمتر از 7 ماه ""حل"" نمی شود و از بین نخواهند رفت. 

از این مسائل گذشته وجود معضل پسماند بر مردم ایران پوشیده نیست و در اقصی نقاط کشور و استان هاي مختلف کشور به ویژه
استان هاي حاشیه دریاي خزر با معضلات جدي در زمینه تولید، دفن، دپوي زباله و ... روبه رو هستیم که مورد بی توجهی برخی
سازمان هاي شهرداري استان ها واقع شده است. از این رو تخصیص 35 درصد از یک درصد عوارض آلایندگی به صندوق ملی محیط
زیست علاوه بر کاهش آلایندگی ها می تواند به مدیریت بهتر وضعیت کنونی پسماند که از اصلی ترین عوامل آلودگی آب، هوا و خاك

 
است کمک کند. 

محمد الموتی - دبیر شبکه تشکل هاي مردم نهاد محیط زیست و منابع طبیعی کشور- با اشاره به اینکه سایت ها و مراکز دفع زباله از
جمله مرکز دفع و پردازش آرادکوه در تهران نیاز جدي به تغییر و ایجاد اصلاحات دارند تا معضلات امروزي را نداشته باشند، به ایسنا
می گوید: این تغییرات و اصلاحات به سرمایه گذاري کلانی نیاز دارد و آن هم در وضعیت امروز کشور که منابع محدود هستند تا

 
حدودي مشکل است. 

وي ضمن بیان اینکه یک درصد عوارض آلایندگی ها که تا سال گذشته به شهرداري ها و دهیاري ها پرداخت می شد باید براي
کاهش آلایندگی ها صرف می شده اما در طول سال ها به عنوان حقوق کارمندان شهرداري پرداخت شده است، گفت: امسال براي
اولین بار 35 درصد آن یک درصد به صندوق ملی محیط زیست تخصیص داده شد که در جایی که باید هزینه شود. یکی از جاهایی
که این عدد هزاران میلیارد تومانی می تواند هزینه شود، پایش آلایندگی هاي حوزه پسماند و سایت هاي دفع پسماند بود اما همین
الان مجلس می خواهند این مصوبه را بازگردانند و کل یک درصد از عوارض آلایندگی را در اختیار شهرداري ها و دهیاري ها قرار

 
دهند . 

الموتی معتقد است: اگر یک درصد از عوارض آلایندگی ها در جاي خود و در راه آموزش و پردازش در حوزه پسماند هزینه و فناوري
هاي جدید در سایت هاي پسماند آرام آرام جاگذاري می شد اکنون به این معضلی که امروزه با آن روبه رو هستیم مواجه نمی شدیم.
هنوز هم براي بهبود وضعیت پسماند دیر نیست منتهی نگاهی که متاسفانه در برخی نمایندگان جدید مجلس مشاهده می کنیم این
است که روال را به قبل بازگردانند و این عوارض یا انواع و اقسام پول هاي دیگري که مربوط به این حوزه است را وارد شهرداري ها

 
کنند تا بدون نظارتی در محلهاي دیگر هزینه شود. 

به گزارش ایسنا، همانطور که پرداخت بخشی از عوارض آلایندگی به صندوق محیط زیست می تواند فرصتی براي بهبود وضعیت
پسماند در کشور و به گفته مسعود تجریشی - معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط زیست- ""علاوه بر رفع آلایندگی
فرصت هاي مناسبی نیز براي اشتغال زایی و فعالیت شرکت هاي دانش بنیان ایجاد کند"" تمام این فرصت ها نیز می تواند درصورت
تصویب طرح مجلس و حذف بند «ن» تبصره 6 قانون بودجه 99 از بین برود بنابراین امید است که نمایندگان مجلس در پیگیري
طرح یک فوریتی اختصاص یک درصد از درآمد عوارض آلایندگی ها به شهرداري ها و دهیاري ها و عدم پرداخت آن به صندوق ملی

محیط زیست تجدید نظر کنند.





فقر صنعت گردشگري در تربت حیدریه

منبع: ایرناشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/07/08

تربت حیدریه- ایرنا- شهرستان تربت حیدریه در استان خراسان رضوي به رغم داشتن چرخش مالی مناسب به ویژه در فصل
برداشت زعفران از فقر صنعت گردشگري و ناشناخته بودن جاذبه هاي تاریخی و فرهنگی این منطقه رنج می برد.

تربت حیدریه- ایرنا- شهرستان تربت حیدریه در استان
خراسان رضوي به رغم داشتن چرخش مالی مناسب به
ویژه در فصل برداشت زعفران از فقر صنعت گردشگري و
ناشناخته بودن جاذبه هاي تاریخی و فرهنگی این منطقه

 
رنج می برد. 

براساس آمار ارایه شده از سوي جهاد کشاورزي شهرستان
تربت حیدریه ارزش ناخالص اقتصادي مجموع تولیدات
بخش کشاورزي منطقه 6 هزار و 200 میلیارد ریال در سال

 
است که این رقم معادل پنج درصد کل تولیدات استان خراسان رضوي است. 

بخش بایگ این شهرستان نیز 85 درصد تولید ابریشم جهان را در اختیار دارد اما مردم این منطقه از وضعیت اقتصادي مناسب

 
برخوردار نیستند و داشته هاي تاریخی، صنعتی، کشاورزي، فرهنگی و جاذبه هاي گردشگري این خطه ناشناخته مانده است. 

 
تربت حیدریه سرشار از جاذبه هاي گردشگري 

مدیر کل میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي در این باره به خبرنگار ایرنا گفت: شهرستان تربت حیدریه با
جمعیت 225 هزار نفر با چهار بخش مرکزي، جلگه رخ، کدکن و بایگ، چهار شهر، هشت دهستان، 136 آبادي در زمره معدود

 
شهرستان هاي استان است که همه زیرشاخه هاي گردشگري و میراث فرهنگی را در خود جاي داده است. 

ابوالفضل مکرمی فر افزود: همچنین این خطه در سال 97 با میزبانی از 400 هزار گردشگر داخلی و خارجی، رتبه نخست در این بخش

 
را در خراسان رضوي به خود اختصاص داد که این امر بیانگر ظرفیت بسیار صنعت گردشگري در این شهرستان است. 

وي ادامه داد: در این راستا می توان به بایگ نخستین شهر ملی ابریشم کشی ایران و روستاي بسک به عنوان تنها روستاي ملی صنایع
دستی خراسان رضوي در این شهرستان نام برد و همچنین وجود بیشترین کارونسرا در تربت حیدریه بیانگر این ست که این

 
شهرستان در گذشته در حکم چهار راه اقتصادي خراسان بزرگ محسوب می شده است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي گفت: این وظیفه رسانه هاي جمعی است که در زمینه معرفی
جاذبه هاي گردشگري منطقه بیشتر تلاش کنند و از این طریق زمینه رغبت سفر گردشگران به این دیار را فراهم نمایند. 



وي افزود: در عین حال معتقدم برنامه هاي ما زمانی به ثمر می نشیند که مسوولان محلی نیز براي بخش خصوصی فرش قرمز پهن

 
کنند. 

مکرمی فر ادامه داد: تا پایان دولت دوازدهم، 212 طرح در بخش صنایع دستی، میراث فرهنگی و تاسیسات گردشگري در این استان

 
به بهره برداري می رسد و تا پایان امسال هم 50 پروژه بومگردي در خراسان رضوي افتتاح می شود. 

وي گفت: در هفته گردشگري یعنی از ششم تا دوازدهم مهر ماه نیز 9 پروژه بومگردي و 6 خانه صنایع دستی در این استان به بهره

 
برداري می رسد. 

مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي با اشاره به افتتاح پنج هتل و تاسیسات گردشگري با سرمایه
گذاري هزار و 100 میلیارد ریال در این استان افزود: این طرح ها توسط رییس جمهوي و از طریق ویدئو کنفرانس به بهره برداري

 
رسید و بقیه طرح ها که بیشتر تاسیسات اقامتی هستند در دهه فجر امسال افتتاح خواهند شد. 

 
لزوم تدوین سند جامع گردشگري تربت حیدریه 

معاون استاندار و فرماندار ویژه تربت حیدریه نیز با تاکید بر ضرورت تدوین سند جامع گردشگري این شهرستان به خبرنگار ایرنا گفت:
براي تحقق این مهم ضرورت دارد اداره کل میراث فرهنگی استان به همراه شهرداري و شوراي اسلامی در قالب برپایی چند جلسه

 
کارشناسی و با تمرکز بر هسته مرکزي شهر و بوستان پیشکوه، این سند را تدوین و به امضا برسانند. 

علی رستمی افزود: سند گردشگري باید داراي افق کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت باشد و در آن هر سه رکن حاضر، مسولیت ها و

 
تعهدات خود را تعریف و مشخص کنند. 

 
تمرکز بر احیاي بافت تاریخی 

شهردار تربت حیدریه نیز به خبرنگار ایرنا گفت: محور برنامه هاي عمرانی و اقتصادي این نهاد در حوزه فرهنگی و گردشگري، احیاي

 
بافت با ارزش تاریخی و فرهنگی و نیز توسعه بوستان پیشکوه به عنوان قطب گردشگري طبیعی خراسان رضوي است. 

سعید اکبریان افزود: بر این اساس بنا داریم ضمن احیا و رونق بخشی به بازار گمرك، در قدم نخست و با مشارکت مردم و کمک بخش

 
خصوصی، نسبت به احیاي کارونسراها و رباط ها اقدام کنیم. 

وي، همکاري با میراث فرهنگی را در راستاي حمایت از طرح توسعه اقامتگاه هاي بومگردي از دیگر برنامه هاي شهرداري تربت

 
حیدریه اعلام کرد. 

یک دست اندرکار حوزه گردشگري تربت حیدریه نیز به خبرنگار ایرنا گفت: در کنار سایر وظایفی که قانون براي دفاتر گردشگري

 
تعیین کرده است، ما براي خود یک وظیفه محلی دیگر نیز تعریف کرده ایم و آن طرح "گردشگري زعفران" است. 

مسعود صباغ زاده افزود: این بدان معناست که قصد داریم مفهوم زعفرانی ترین شهر جهان را در عمل به مردم جهان نشان دهیم و بر
اساس برنامه هاي گردشگري، مهمانان ایرانی و خارجی با ورود به تربت حیدریه، ضمن بازدید از مزارع زعفران، با نوشیدنی ها و

 
خوراکی هایی که محور اصلی آن زعفران باشد، پذیرایی شوند. 

از مجموع 82 هزار هکتار اراضی زیر کشت زعفران استان خراسان رضوي، هشت هزار و 500 هکتار یعنی معادل 12 درصد به اراضی
شهرستان تربت حیدریه و از مجموع افزون بر 50 هزار هکتار عرصه کشاورزي شهرستان زاوه، 12 هزار هکتار به کشت زعفران



 
اختصاص دارد. 

میانگین تولید زعفران در استان خراسان رضوي چهار کیلو گرم در هکتار است که این رقم در منطقه تربت حیدریه به 4.2 کیلوگرم

 
می رسد که سالانه تولید 32 تن زعفران خشک را براي این خطه به همراه دارد. 

هم اکنون 17 نوع تاسیسات گردشگري شامل مجتمع گردشگري، واحدهاي اقامتی، رستوران هاي بین راهی، سفره خانه سنتی در

 
شهرستان تربت حیدریه فعال است. 

 
این خطه همچنین داراي 320 جاذبه گردشگري و 52 اثر تاریخی ثبت شده در فهرست آثار ملی است. 

 
مرکز شهرستان 225 هزار نفري تربت حیدریه در 150 کیلومتري جنوب مشهد واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- ریاست سازمان میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگري 

 
- تربت حیدریه 

 
- اشتغال زایی 

- جهانگردي



نماینده مجلس: رزم حسینی گزینه شایسته براي وزارت صنعت است

منبع: ایرناشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/07/08

گنبدکاووس - ایرنا - نماینده مردم چهار شهرستان مینودشت، گالیکش، کلاله و مراوه تپه در مجلس شوراي اسلامی "علیرضا
رزم حسینی" گزینه پیشنهادي رییس جمهور براي تصدي وزارت صنعت، معدن و تجارت را فردي مجرب و با سوابق

مدیریتی خوب ارزیابی کرد.

گنبدکاووس - ایرنا - نماینده مردم چهار شهرستان
مینودشت، گالیکش، کلاله و مراوه تپه در مجلس شوراي
اسلامی ""علیرضا رزم حسینی"" گزینه پیشنهادي رییس
جمهور براي تصدي وزارت صنعت، معدن و تجارت را فردي

 
مجرب و با سوابق مدیریتی خوب ارزیابی کرد. 

رضا آریان پور روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: رزم حسینی سوابق و رزومه مدیریتی خوبی از
جمله استانداري دو استان مهم و پهناور کرمان و خراسان
رضوي، مدیرعاملی برخی مجتمع ها و شرکت هاي تولیدي

صنعتی بویژه در حوزه ماشین آلات راهسازي، فرمانده یگان هاي نظامی در دفاع مقدس، نائل شدن به افتخار جانبازي و دریافت نشان

 
فتح از مقام معظم رهبري را در کارنامه دارد. 

نماینده مردم شهرهاي شرقی استان گلستان افزود: این مدیر مجرب و شایسته در دوران تصدي استانداري کرمان و خراسان رضوي
توانست در جذب سرمایه گذاري و توسعه صنعت و ایجاد اشتغال بسیار موفق عمل کرده و بدون تردید می تواند چنین اقداماتی را در

 
دیگر استان هاي کشور از جمله گلستان و توسعه صنعت منطبق با کشاورزي و حفظ محیط زیست این استان شمالی انجام دهد. 

دکتر آریان پور با بسیار مهم دانستن وزارت صمت و نقش این وزارتخانه در کنترل بازار و نابسامانی قیمت ها در آن از جمله در بحث
قیمت خودرو، مواد اولیه تولید، ساماندهی واردات و حمایت از تولیدات داخلی، اضافه کرد: مشخص شدن وزیر این وزارت خانه بدون

 
تردید می تواند به نابسامانی در برخی حوزه ها که سبب نارضایتی و ناامیدي مردم شده،سامان بخشد. 

وي تصریح کرد: البته یکسال زمان براي وزیر صنعت، معدن و تجارت با توجه به تحریم ظالمانه دشمن زمان کمی براي ایجاد تحول

 
است اما انشااالله با همراهی دولت و مجلس مشکلات بازار کاهش خواهد یافت. 

نماینده مردم چهار شهرستان مینودشت، گالیکش، کلاله و مراوه تپه در مجلس شوراي اسلامی همچنین با بیان اینکه اداره وزارت
مهم و حساس صمت با سرپرست مفید فایده نیست، ادامه داد: اکثریت نمایندگان مجلس به این نتیجه رسیده اند که بایستی وزیر

 
صمت هرچه سریعتر مشخص شود. 



آریان پور ابراز امیدواري کرد که نمایندگان مجلس در بررسی صلاحیت گزینه پیشنهادي وزارت صمت که قرار است، صبح سه شنبه

 
هشتم مهرماه برگزار شود، به رزم حسینی راي اعتماد دهند. 

 
برچسب ها 

 
- گنبدکاووس 

 
- راي اعتماد 

 
- مینودشت 

 
- گالیکش 

 
- گلستان 

 
- مراوه تپه 

 
- کلاله 

 
پروندهٔ خبري 

- پیشنهاد رزم حسینی براي تصدي وزارت صمت



توسعه زیرساخت هاي گردشگري یزد، چشم اندازي براي رونق دوران

پساکرونایی

منبع: ایرناشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/07/08

یزد- ایرنا - گردشگري بدون ایجاد زیرساخت هاي مناسب مانند هتل ها، اقامتگاه ها و سفره خانه هاي سنتی و دیگر خدمات
مرتبط با این صنعت از جمله توسعه شبکه حمل و نقل، متحول نمی شود، اگرچه شیوع کرونا باعث تعطیلی بخش قابل

توجهی از فعالیت هاي این صنعت در هشت ماه گذشته شده اما بدون شک برخورداري از زیرساخت ...

 
کبري دانشی 

 یزد- ایرنا - گردشگري بدون ایجاد زیرساخت هاي مناسب مانند
هتل ها، اقامتگاه ها و سفره خانه هاي سنتی و دیگر خدمات مرتبط با این صنعت از جمله توسعه شبکه حمل و نقل، متحول نمی
شود، اگرچه شیوع کرونا باعث تعطیلی بخش قابل توجهی از فعالیت هاي این صنعت در هشت ماه گذشته شده اما بدون شک
برخورداري از زیرساخت هاي مناسب، احیا و رونق مجدد آن را در دوران پساکرونا تضمین می کند، این مهم از دید دولت دور نمانده
و افتتاح چندین طرح گردشگري در بیست و پنجمین هفته افتتاح طرح ها در کشور و از جمله استان یزد، مبین توجه دولت به

 
زیرساخت هاي این صنعت است. 

بیست وپنجمین هفته افتتاح طرح هاي زیربنایی و ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي جهش تولید»، در حوزه وزارت میراث
فرهنگی و گردشگري بصورت ویدیو کنفرانس در 15 استان کشور کلید خورد که طرح هاي مورد بهره برداري، چشم اندازي روشن را
براي رونق گردشگري در دوره پساکرونا رقم می زند، 12 هتل، 17 مجتمع اقامتی-گردشگري، 23 واحد پذیرایی و سفره خانه سنتی،
5 طرح تفریحی و سرگرمی، 30 اقامتگاه بوم گردي با سرمایه گذاري به ارزش هزار و 68 میلیارد تومان با هدف اشتغالزایی براي
1746 نفر در استان هاي فارس، آذربایجان شرقی، اردبیل و مازندران، کرمان و تهران،گیلان و یزد با دستور رییس جمهوري به صورت

 
ویدئو کنفرانس افتتاح شد. 

با وجود سنگینی سایه تحریم ها بر کشور، قطار توسعه در زمینه هاي مختلف به ویژه حوزه زیرساخت هاي گردشگري به حرکت
پرشتاب خود ادامه می دهد، در هفت سال اخیر گام هاي بلندي در زمینه توسعه زیرساخت هاي صنعت گردشگري از جمله ساخت



هتل و اقامتگاه ها و اماکن تفریحی برداشته شده به طوري که کارشناسان رشد 50 درصدي تخت هاي اقامتی و رشد 2 برابري ورود

 
گردشگران خارجی به کشورمان را از نتایج این اقدامات می دانند. 

دولت دوازدهم در حوزه توسعه زیرساخت هاي بخش گردشگري با ارائه تسهیلات، اختصاص اعتبارات زیرساختی، صدور مجوزها و
موافقت هاي اصولی تحولات چشمگیري در صنعت گردشگري رقم زده که تداوم آن ها می توان رشد این صنعت سبز را در دوران

 
پساکرونا تضمین کند. 

وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري در آیین افتتاح طرح هاي گردشگري گفت: در حوزه گردشگري تا پیش از دولت
تدبیر و امید فقط 998 هتل در کشور به ارائه خدمات می پرداختند که به این تعداد طی هفت سال، 497 هتل افزوده شد که رشدي

 
50 درصدي را نشان می دهد. 

علی اصغر مونسان با بیان اینکه بیش از 2 هزار واحد بوم گردي نیز در کشور به بهره برداري رسیده که باعث آبادانی روستاها شده،

 
گفت: در این دولت شاهد رشد 46 درصدي تخت هاي اقامتی بوده ایم. 

وي تعداد گردشگران خارجی را در سال 92، چهار میلیون و 800 هزار نفر عنوان کرد و افزود: تعداد گردشگران خارجی در سال 98
به جز دو ماهه پایانی سال که گردشگري به دلیل شیوع کرونا متوقف شد، به 8 میلیون و 800هزار نفر رسید که رشدي 80درصدي را

 
نشان می دهد. 

مونسان همچنین در خصوص پروژه هاي در حال اجرا تا قبل از دولت تدبیر و امید اظهار داشت: در سال 92 حدود 783 پروژه در
حوزه گردشگري فعال بود که امروز به 2 هزار و 417 پروژه با حجم سرمایه گذاري 137 هزار میلیارد تومان رسیده و افزون بر این در
حوزه میراث فرهنگی نیز تا قبل از دولت تدبیر و امید 457 موزه در کشور فعال بود که در این دولت 254 موزه به این مجموعه افزوده

 
شده که معادل 56 درصد رشد داشته است. 

با این وجود شیوع ویروس کرونا در جهان، تومار صنعت گردشگري را درهم پیچید و بسیاري از کسب و کارهاي وابسته به این صنعت
از جمله هتلداري، حمل و نقل، صنایع دستی و رستوران داري آسیب دید، اما این مشکلات مانع از آن نشد که دولت طرح هاي توسعه

 
اي خود را در این بخش متوقف کند. 

در نخستین «پنجشنبه افتتاح» نیمه دوم سال، دولت به سراغ طرح هاي حوزه ورزشی و گردشگري رفت تا در آستانه روز جهانی
گردشگري (6 مهرماه)گامی براي آماده سازي زیرساخت هاي صنایع گردشگري و سرگرمی برداشته شود که استان یزد هم در این

 
زمینه بی نصیب نماند و طرح هاي خوبی در این استان کویري براي رونق این صنعت افتتاح شد. 

یزد بعنوان یکی از قطب هاي گردشگري کشور از نقاط هدف براي توسعه زیرساخت هاي گردشگري بویژه در بخش ظرفیت اقامتی و
هتل هاست بطوریکه با همراهی و مشارکت بخش خصوصی و حمایت دولت، طرح هاي سرمایه گذاري بسیاري در هفت سال گذشته

 
در این زمینه اجرا شده است. 

استان یزد هم اکنون در کنار استان هاي فارس و اصفهان به عنوان مثلث طلایی گردشگري مرکز ایران مقصد اول گردشگران خارجی
و اروپایی بوده به گونه اي که استقبال گردشگران خارجی در سالهاي گذشته از این مقصد گردشگري چند برابر افزایش یافته و همین

 
امر گردشگري را محور توسعه استان قرار داده است. 



استان یزد 2270 هکتار بافت تاریخی دارد که شهر یزد به عنوان نخستین شهر خشت خام و دومین شهر تاریخی جهان داراي بافت

 
تاریخی به مساحت 743 هکتار با مساحت حریم پنج هزار هکتار در فهرست آثار ملی کشور به ثبت رسیده است. 

همچنین بافت قدیم شهر یزدبه مساحت 743 هکتار به عنوان نخستین بافت تاریخی شهري ایران، 18 تیر 96 در چهل و یکمین
اجلاس کمیته میراث بشري سازمان علمی، فرهنگی و تربیتی ملل متحد (یونسکو) در شهر کراکوف لهستان به ثبت جهانی رسید که
این امر انگیزه سفر گردشگردان به این استان کویري بیش از بیش افزایش داد، اگرچه همه گیري بیماري کرونا تمامی جهان را تحت
تاثیر قرار داده و به گردشگري آسیب هایی جبران ناپذیري وارد آورده اما می توانیم پس از کاهش این بیماري دوباره شاهد رونق

 
گردشگري در کشور و استان یزد باشیم. 

 
یزد از قطب هاي مهم گردشگري کشور است 

 
 

رییس جمهوري در آیین افتتاح این طرح هاي گردشگري استان یزد در تماس ویدئو کنفرانسی گفت: یزد یکی از قطب هاي مهم

 
گردشگري کشور است و براي گردشگران داخلی و خارجی داراي جاذبه هاي بسیاري است. 

دکتر حسن روحانی با اشاره به سختکوشی مردمان مومن استان یزد افزود: با این جاذبه هاي گردشگري، لازم است استان یزد را

 
متنوع تر کنیم؛ نباید به بادگیرها، آتار تاریخی و کوچه هاي زیباي قدیمی این خطه اکتفا کرد. 

وي اضافه کرد: بسیاري از جنبه هاي دیگر گردشگري در این استان وجود دارد و البته کویر یزد یکی جاذبه هاي بسیار مهم

 
گردشگري در سطح جهان است. 

 
افتتاح هتل در میبد 

هتل مهربد فیروز در نخستین هفته از فصل پاییز به صورت ویدئوکنفرانس رییس جمهوري و با حضور معاون گردشگري وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در یزد افتتاح شد، این هتل داراي فضایی سنتی و ویژگی هاي میراث فرهنگی و برگرفته از

 
معماري نوین و مجهز به تکنولوژي روز است . 



 
 

هتل یاد شده با زیربناي چهار هزار و 200 متر مربع داراي 33 تخت است که براي راه اندازي آن 20 میلیارد تومان هزینه و براي 25

 
نفر اشتغال ایجاد شده است. 

معاون گردشگري وزارت میراث فرهنگی در این مراسم گفت: امروز در شهرستان میبد یک هتل مجلل در قلب تاریخی این شهرستان

 
که از نظر استاندارد و خدمات با هتل هاي پنج ستاره برابري می کند به بهره برداري رسید. 

ولی تیموري اضافه کرد: پیش از این فقط شهر یزد مقصد گردشگري بود امروز با تنوع و جاذبه هاي گردشگري همه شهرهاي این

 
استان به مقصد گردشگران تبدیل شده است. 

 
مجتمع خدمات رفاهی بین راهی در اردکان 

مجتمع خدمات رفاهی بین راهی در شهرستان اردکان از دیگر طرح هاي مورد بهره برداري بود که این مجتمع در زیر بنایی 2 هزار

 
مترمربع با سرمایه گذاري 9 میلیارد تومان افتتاح و داراي 10 اتاق و 20 تخت است که براي 20 نفر اشتغال ایجاد کرده است. 

 
مجتمع گردشگري اشکذر 

مجتمع گردشگري اشکذر هم از دیگر طرح هاي بود که با دستور رییس جمهوري افتتاح شد که این مجتمع با زیر بناي یکهزار

 
مترمربع داراي پنج اتاق و 10 تخت است که با سرمایه گذاري 9 میلیارد تومان راه اندازي و براي 10 نفر اشتغالزایی کرد. 

 
راه اندازي هتل بوتیک" هومان" در یزد 



 
 

هتل بوتیک " هومان" هم با زیربناي یکهزار متر مربع داراي 25 اتاق و 92 تخت با سرمایه گذاري 9 میلیارد تومان است که براي 25
نفر اشتعال ایجاد کرده و هتل بوتیک ها، اماکن اقامتی هستند که معماري زیبا، شیک و سنتی را در قالب یک هتل در اختیار

 
گردشگران قرار می دهند و اصلی ترین تفاوت آن ها با هتل هاي دیگر در سبک معماري داخلی آن هاست. 

 
توجه به زیرساخت هاي گردشگري از ارکان توسعه اقتصادي 

مدیرکل میراث فرهنگی و گردشگري استان یزد در گفت و گو با گزارشگر ایرنا با تبیین زیرساخت هاي گردشگري استان گفت: در
سوم مهرماه علاوه بر چهار طرح که با سرمایه گذاري 480 میلیارد ریال و اشتغال 105 نفر که بصورت ویدئو کنفرانس با حضور رییس
جمهوري افتتاح شد، 15 طرح دیگر شامل 6 سفره خانه سنتی، 2 اقامتگاه سنتی، 6 بوم گردي و یک مجتمع گردشگري نیز به بهره

 
برداري رسید. 

 
 

سید مصطفی فاطمی افزود: 15 طرح هاي یادشده با سرمایه گذاري 33 میلیارد تومان در شهرستان هاي مختلف افتتاح شد که براي

 
98 نفر اشتغال مستقیم ایجاد شده است. 

وي با بیان اینکه طرح هاي یادشده درجهت توسعه زیرساخت هاي گردشگري در استان به بهره برداري رسیده، اظهار داشت: توجه به



اینکه استفاده از ظرفیت هاي منطقه اي از مهمترین ارکان توسعه اقتصادي محسوب می شود و ایجاد اشتغال پایدار، افزایش گردش
سرمایه، تقویت فرهنگ و در نتیجه رونق اقتصاد از آثار آن به شمار می رود، ایجاد مراکز بوم گردي و اقامتی می تواند به توسعه

 
گردشگري کمک شایانی کند. 

فاطمی درباره تاثیر بهره برداري چهار طرح اقامتگاهی بر زندگی مردم و رونق اقتصاد مبتنی بر گردشگري افزود: این طرح ها در

 
بخشی از بافت تاریخی افتتاح شدند که دستاورد آن دیدن جذابیت هایی تازه براي مردم است و این یک ظرفیت است. 

 
80 طرح گردشگري جهش تولید 

مدیرکل میراث فرهنگی ، صنایع دستی و گردشگري استان یزد با اشاره به نامگذاري سالجاري از سوي مقام معظم رهبري بنام سال
جهش تولید افزود:براي امسال در مجموع 80 طرح گردشگري در استان یزد تعریف شد که از این تعداد 19 طرح به بهره برداري

 
رسیده است. 

 
فاطمی ادامه داد: این طرح ها شامل اقامتگاه هاي سنتی ، بومی گردي، سفره خانه سنتی ، مجتمع هاي رفاهی و هتل است . 

 
تقویت زیر ساخت گردشگري زمینه ساز جذب گردشگر 

معاون سرمایه گذاري و تامین منابع اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی استان یزد هم به ایرنا گفت: تقویت

 
زیرساخت هاي گردشگري موجب جذب گردشگر می شود. 

محمد میرشمسی افزود: طرح هایی که با شعار "تدبیر و امید براي جهش تولید" در حوزه میراث فرهنگی در هفته اول مهرماه در
استان به بهره برداري رسید، باعث توسعه زیرساخت هاي گردشگري شده که امیدواریم زمینه حضور بیشتر گردشگران در استان را

 
فراهم سازد. 

وي با تبیین سند راهبردي توسعه گردشگري تصریح کرد: معاون اول رییس جمهوري در چند روز گذشته این سند را براي اجرا به

 
دستگاه هاي ذیربط ابلاغ کرده که امیدواریم دستگاه هاي دیگر در این زمینه، حوزه گردشگري را همراهی کنند. 

 
استان یزد 6 هزار و 500 اثر تاریخی دارد که از این تعداد تاکنون، یکهزار و 850 اثر به ثبت ملی رسید. 

 
برچسب ها 

 
- ریاست سازمان میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگري 

 
- یزد 

 
- حسن روحانی 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



بازار فرش ایران در اختیار رقبا

منبع: ایمناشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/07/08

مشکلاتی که تا کنون مانع فعالان حوزه فرش دستباف بوده این بار به حوزه صادرات این کالا نیز ورود کرده و بازار فروش این
محصول را از بین برده است، این موضوع که از برخی تصمیمات نادرست دولت در این حوزه ناشی می شود، بازار فرش ایران

در خارج از کشور را از بین برده و به رقبا سپرده است.

 
بازار فرش ایران در اختیار رقبا 

 مشکلاتی که تا کنون مانع فعالان حوزه فرش دستباف بوده این
بار به حوزه صادرات این کالا نیز ورود کرده و بازار فروش این محصول را از بین برده است، این موضوع که از برخی تصمیمات نادرست

 
دولت در این حوزه ناشی می شود، بازار فرش ایران در خارج از کشور را از بین برده و به رقبا سپرده است. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، فرش دستباف به رغم جایگاه ویژه در صادرات کشور، همواره مورد کم لطفی مسئولان بوده اما با وجود
مشکلات و پیچ وخم هاي فروان، هم چنان بازار صادرات را حفظ و از اروپا و آمریکا تا کشورهاي خاورمیانه و شرق به عنوان هویت و

 
شناسنامه ایران عرض اندام کرده است. 

به نظر می رسد این کالاي اصیل ایرانی که سهم بسزایی در ایجاد اشتغال کشور دارد این روزها به دست فراموشی سپرده شده و یا
اهمیت سابق را ندارد، آنگونه که به وضوح شاهد تعطیلی و خاموشی بازارهاي داخلی و تعطیلی پی در پی کارگاه هاي قالی بافی

 
هستیم. 

در شرایطی که شیوع ویروس کرونا علاوه بر کاهش ورود گردشگران و تأثیر آن بر بازار فروش صنایع دستی و از جمله آن فرش
دستباف تأثیر داشته است، بافندگان نیز به دلیل رعایت محدودیت هاي بهداشتی و جلوگیري از شیوع بیشتر این ویروس کمتر در
کارگاه ها حضور می یابند، هرچند که در صورت حضور نیز مبلغ ناچیز دستمزدها، نبود بیمه براي قالی بافان و مهم تر از همه نبود

 
بازار فروش براي فرش دستباف، توجیه اقتصادي فعالیت در این حوزه را از بین برده است. 

در چنین شرایطی، بازار فروش فرش دستباف فقط با صادرات مهیا می شود که به نظر می رسد برخی تصمیمات نادرست مسئولان



دولتی، این بازار را نیز از پا در آورده است، آنگونه که بسیاري از فعالان حوزه صادرات فرش به دلیل ناتوانی در ایفاي تعهدات ارزي

 
سال گذشته، موفق به ادامه فعالیت خود در سال جاري نشده اند. 

بر اساس آمار اعلام شده توسط گمرك، ایران در سال 98 پایین ترین سطح صادرات فرش را داشته و این در حالی است که به گفته
رئیس اتحادیه صادرکنندگان فرش دستباف کشور، در سال هاي قبل میزان صادرات فرش دستباف به نیم میلیارد دلار نیز رسیده

 
است. 

محمدعلی زرینه کفش می گوید: بخش مهم مشکلات پیش پاي صادرکنندگان، به دولت، مصوبه ها و قانون هایی که تصویب شده
مربوط می شود. براي تولید فرش دستباف، باید مواد اولیه به کشور وارد شود که با وجود واردات ارز دولتی به آن اختصاص داده نمی
شود. پس از بافت فرش و زمانی که صادرکننده می خواهد آن را صادر کند، شش ماه فرصت دارد تا ارز آن را از طریق سامانه نیما به

 
کشور برگرداند. بنابراین نمی توانیم بیماري کرونا ر، مقصر کاهش صادرات فرش بزرگ بدانیم. 

مصوبه هاي دولتی عملاً صادرات فرش را تعطیل کرده است فردین جبارزارع، یکی از فعالان حوزه صادرات فرش استان اصفهان، با
اشاره به مصوبه دولت در رابطه با بازگشت ارز صادراتی فرش در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار می کند: طبق آماري که گمرك اعلام
کرده میزان صادرات فرش دستباف ایران در شش ماهه سال جاري 10 درصد سال قبل شده است، شیوع ویروس کرونا در این موضوع
بی تأثیر نبوده و تأثیرات اقتصادي آن مخصوصاً حوزه فرش دستباف که یک کالاي لوکس محسوب می شود را بی نصیب نگذاشته

 
است. 

وي می افزاید: موضوعی که اهمیت بسیاري دارد این است که نه تنها سیاست حمایتی از سمت دولت براي فرش دستباف اعمال نمی
شود بلکه متأسفانه به روش هاي مختلف در این حوزه سنگ اندازي می شود مخصوصاً در رابطه با برگشت ارز صادراتی و پیمان

 
سپاري ارزي که از 22 مهرماه 97 اعمال شده است. 

به گفته این فعال حوزه صادرات فرش این قوانین صادرات فرش را ناممکن کرده است و اگر صادر کننده اي نیز بتواند با روش هاي
دیگري که تعهدي برایش ایجاد نمی کند، به صادرات مبادرت ورزد تا بازار تقاضاي خود در کشورهاي دیگر را حفظ کند، عملاً گویی

 
باید از میدان مین رد شده تا بتواند فرش را به این کشورها صادر کند. 

سعید خدارحمی، یکی دیگر از صادرکنندگان فرش استان اصفهان نیز به خبرنگار ایمنا می گوید: قوانینی که براي بازگشت ارز حاصل
از صادرات فرش وضع شده، موجب شده صادر کنندگانی که ملزم به ارزآوري شده بودند به خیابان ها رفته و از دلالان و واسطه ها
دلار بخرند. این کار باعث افزایش تقاضاي دلار و یکی از عوامل افزایش قیمت آن شده است. اگرچه این کار ممنوع است اما صادر

 
کننده اي که هنوز موفق به فروش کالاي صادراتی خود نشده است راه دیگري براي تأمین تعهدات ارزي خود ندارد. 



 
 

قانون صادرات فرش دستباف و سایر کالاها نباید یکسان باشد خدارحمی تصریح می کند: می دانیم کشور در شرایط خاصی بوده و
لازم است ارز کشور از محل صادرات تأمین شود و فرش نیز کالایی ارزآور است اما با قوانینی که در آن فرش با سایر کالاها یکسان
دیده شده عملاً صادرکننده با مشکل مواجه می شود. باید توجه داشت که صادرات فرش به منزله فروش آن نبوده و تازه شروع مرحله

 
بازاریابی و سپس فروش آن است. 

وي معتقد است: فرش کالایی نیست که پس از صادرات بلافاصله به فروش برسد. مدت زمانی که براي بازگشت ارز حاصل از صادرات
در نظر گرفته شده براي فرش مدت کوتاهی است و زمانی که صادر کننده هنوز موفق به فروش کالاي خود نشده است باید ارز

 
صادراتی را بازگرداند بنابراین توانایی تأمین ارز صادراتی را نیز ندارد. 

جبارزارع نیز در این باره می گوید: صادرات فرش با صنایع پتروشیمی یا فولاد متفاوت است. این صنایع براي تولید محصولاتشان از
یارانه دولتی استفاده می کنند اما تولید فرش دستباف هزینه اي براي دولت ندارد، مسئولان دولتی صادر کننده خرد و کلان را به یک

 
چشم می بینند و دقیقاً قانونی که براي صادر کنندگان پتروشیمی یا فولاد اعمال می شود را براي صادرات فرش نیز اعمال می کنند. 

 
 

ممنوعیت ورود فرش هاي مرجوعی، بازار فرش ایران را به رقبا سپرده است نایب رئیس اتحادیه صادر کنندگان فرش دستباف اصفهان
نیز به خبرنگار ایمنا می گوید: متأسفانه قانون مدونی براي فرش هاي برگشتی وجود ندارد و این کالا در قانون همانند سایر کالاها
دیده شده است. اکنون پنج سال است هیچ فرشی براي اصلاح به کشور بازگردانده نشده و عملاً سرمایه بسیاري از صادر کنندگان
فرش در خارج از ایران بلوکه شده است. برخی فرش ها ممکن است سال هاي زیادي در صف فروش بماند که پس از گذشت این زمان



 
نیازمند اصلاح رنگ، رفوگري و دیگر فرآیندهاي تعمیري بوده و لازم است که این کار در داخل ایران انجام شود. 

خدارحمی می افزاید: در دنیا ادعا داریم که بهترین فرش دستباف دنیا متعلق به ایران است اما آیا ممکن است با وجود این ادعا هیچ
گونه خدمات پس از فروش نداشته باشیم؟ در مدتی که نتوانستیم فرش هاي مرجوعی را به کشور بازگردانیم، رقباي ایران از این
فرصت استفاده کرده، فرش ها را به کشورهاي خود برده و آن را ترمیم و اصلاح کردند. سپس از بازرگانان سایر کشورها دعوت کردند

 
در کشورشان حضور پیدا کرده و با ارائه فرش هاي بافت خودشان، عملاً بازار فرش دستباف را در دست گرفتند. 

وي تاکید می کند: برگرداندن فرش با مشخصات دقیق همسان با زمان صادرات امکان پذیر نبود، بارها این موضوع در مجامع مربوطه
استان اصفهان بررسی شده و راهکارهایی براي آن ارائه شده است. اگر تصمیم گیري براي این موضوع از طرف مرکز ملی فرش ایران

 
طولانی شود، ایران از گردونه فعالیت در بازار صادرات فرش دستباف خارج می شود. 

جبار زارع نیز ضمن تأیید این موضوع می گوید: اجناسی که به سایر کشورها صادر می شود باید ابتدا در فروشگاه هاي ما عرضه شود

 
تا به فروش رسد. گاهی برخی فرش ها تا مدت زمان طولانی به فروش نمی رسد و باید به ایران بازگردانده شود. 

راهکار خروج از این شرایط چیست؟ به گفته این فعالان اقتصادي، استانداري اصفهان با جلسات متعددي که با فعالان حوزه فرش

 
دستباف و مدیریت گمرك برگزار کرد، در نهایت از دولت درخواست که الحاقیه اي به ماده 119 قانون امور گمرکی اضافه شود. 

بر اساس این درخواست مصوبه اي به ماده "ش" قانون 119 امور گمرکی اضافه می شود که برگشت فرش هاي دستباف ایران از
مبادي رسمی توسط صادر کننده پس از احراز تولید از سوي گمرك با کسب نظر از اتحادیه مربوطه پس از تأیید با رعایت مفاد تبصره
2، با ارائه پروانه صادراتی به میزان ارزش فرش هاي برگشتی مشمول معافیت بند ش ماده 119 قانون امور گمرکی شده و از حقوق و

 
عوارض معاف شود. 

همچنین در تبصره دو بند یک بخشنامه بانک مرکزي مصوب 22 تیرماه سال جاري، آمده است که تهاتر ارز گروهی از وارد کنندگان
با ارز حاصل از صادرات گروهی از صادرکنندگان به صورت مستقیم حسب مورد با توافق وزارت صمت و بانک مرکزي و ثبت در سامانه

 
نیما امکان پذیر است. 

پیشنهاد فعالان صادرات فرش استان اصفهان نیز این بوده است که بتوانند از این تبصره استفاده کرده و تعهدات ارزي خود را با وارد

 
کنندگان تهاتر کنند. 

چرخه تأمین ارز تولید فرش دستباف را به فعالان این حوزه بسپارید عده اي از صادر کنندگان نیز درخواست کرده اند با توجه به
اینکه بانک مرکزي تأمین ارز را براي واردات می خواهد و فرش کالایی است که براي چندین میلیون نفر اشتغال ایجاد کرده است، به

 
صورت آزمایشی براي یکسال تأمین ارز مواد اولیه را بر عهده فعالان این حوزه گذاشته و از صادر کنندگان نیز ارزي دریافت نکند. 

گزارش از: فرشته بابایی، خبرنگار اقتصادي ایمنا



خانه هاي جوان تجلی تدبیر براي امید جوانان

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/07/08

پیام سپاهان - اصفهان- علاقه به جوانان و ابتکار و تدبیر در هفت سال اخیر براي ایجاد باتوق همدلی و خودباوري این قشر
باعث شده که احداث خانه هاي جوان جز مهمترین ماموریت هاي وزارت ورزش و جوانان قرار بگیرد که احداث هفت خانه در

اصفهان در واقع گشودن درهاي امید براي این قشر آینده ساز کشور است.

 پیام سپاهان - اصفهان- علاقه به جوانان و ابتکار و تدبیر
در هفت سال اخیر براي ایجاد باتوق همدلی و خودباوري این قشر باعث شده که احداث خانه هاي جوان جز مهمترین ماموریت هاي

 
وزارت ورزش و جوانان قرار بگیرد که احداث هفت خانه در اصفهان در واقع گشودن درهاي امید براي این قشر آینده ساز کشور است. 

به گزارش ایرنا، جایگاه و نقش موثر جوانان در شکوفایی و پیشرفت کشور بر هیچ کسی پوشیده نیست و موفقیت و ابتکار عمل در
عرصه هاي مختلف با جوان گرایی و توجه به این گروه سنی محقق شده و در جوامع بین الملل همواره بکارگیري جوانان در امور

 
اجرایی و اداره جامعه مورد توجه دولتمردان بوده و نتایج آن ها تاییدي بر این موضوع است. 

نتایج توجه به جوان و جوان گرایی در کشور ما با تجربه در عرصه هاي مختلف مثل دفاع مقدس، اقدامات دانش بنیان و کسب جایگاه

 
هاي بزرگ علمی بین المللی اهمیت این موضوع مهم را توجه قرار داده است. 

به اعتقاد جامعه شناسان و روانشناسان توجه به دغدغه ها و مسائل جدي آنان در توسعه، پیشرفت و استقلال اقتصادي کشور موثر
است و جمعیت جوان با تامین نیروي انسانی پویا و مولد بهترین تغییرات را رقم می زند و بسیاري از مسائل و مشکلات اقتصادي،

 
اجتماعی و فرهنگی را مرتفع می سازد. 

ایجاد فضایی سرشار از شور و نشاط را براي قشر جوان با رویکردي عدالت محور، پاسخگویی به مطالبات به حق این زمینه سازي براي
بروز و ظهور استعدادها و ظرفیت هاي آنان از عوامل موفقیت یک کشور محسوب می شود اما در برخی از مقاطع زمانی برغم تمام

 
شعارها و گفت و گوها اما خبري از این شاخصه و توجهات در جامعه نیست و تنها یک پیام و صحبت باقی مانده بود. 

دولت تدبیر و امید در شرایطی اداره قوه مجریه را برعهده گرفت که به دلیل تنگناهاي اقتصادي و اجتماعی موجود در جامعه، جوانان
به لحاظ اشتغال، ازدواج و آزادي هاي مدنی از کمبودها و نابرابري هاي بی شماري رنج می بردند اما در این هفت سال گذشته با
وجود تمام انتقادات، مشکلات و موانع، ایجاد بستر آشتی با جوانان و توجه به نیازهاي آن ها قابل مشاهده بوده و با تغییر فضاي

 
سیاسی کشور به جوانان بها داده شده است. 

حاکم شدن گفتمان اعتدال و تاکید و اتکاي دولت بر سیاست ها و تصمیم هاي کارشناسی شده و تخصصی؛ عرصه براي بروز و ظهور
استعدادها و ظرفیت هاي جوانان مهیا شد و این دولت با توانمندسازي جوانان، ارتقاي بهره وري و توجه به دانش و فناوري، میزان



 
مشارکت این قشر فعال از جامعه را در فعالیت هاي مختلف ارتقا بخشید. 



کاهش آسیب هاي اجتماعی با توانمندسازي سربازان

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/07/08

رویداد هاي مهم این روز در تقویم شمسی (7 مهر) - ولادت شهید سیدعلی اقبالی دوگاهه (استان گیلان، شهرستان رودبار)
(1328 ه.ش) - ولادت شهید خسرو عبدالکریمی (استان خوزستان، شهرستان آبادان) (1332 ه.ش) - ولادت شهید محمد صالح تک
زارع (استان البرز، شهرستان نظرآباد، روستاي قارپوزآباد) (1341 ه.ش) - ولادت شهید عباس عاصمی (استان قم، شهرستان قم)
(1347 ه.ش) - اعتصاب کارکنان راه آهن و سازمان آب تهران در اعتراض به رژیم پهلوي (1357 ه.ش) - شهادت شهید محمد صادق
علی خورزمان (استان لرستان، شهرستان بروجرد) (1359 ه.ش) - شهادت شهید منوچهر قزللو (استان تهران، شهرستان تهران)
(1359 ه.ش) - شهادت شهید محمد جهان آرا (استان خوزستان، شهرستان خرمشهر) (1360 ه.ش) - شهادت شهید سیدعبدالکریم
هاشمی نژاد (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1360 ه.ش) - شهادت شهید محمود صدقی (استان مازندران، شهرستان بهشهر)
(1360 ه.ش) - شهادت شهید یوسف کلاهدوز (استان خراسان رضوي، شهرستان قوچان) (1360 ه.ش) - شهادت شهید ولی االله
فلاحی (استان البرز، شهرستان طالقان، روستاي کولج) (1360 ه.ش) - شهادت شهید سیدموسی نامجوي (استان گیلان، شهرستان
بندر انزلی) (1360 ه.ش) - شهادت شهید جواد فکوري (استان آذربایجان شرقی، شهرستان تبریز) (1360 ه.ش) - شهادت شهید
سیدجلال رئیس کرمی (استان قم، شهرستان قم) (1360 ه.ش) - شهادت شهید حسن روئین تن (استان خراسان شمالی، شهرستان
اسفراین) (1360 ه.ش) - شهادت شهید نصراالله آیتی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1361 ه.ش) - شهادت شهید علی
محمد بندوش (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362 ه.ش) - شهادت شهید غلامحسین نوروزي نژاد (استان مرکزي، شهرستان
زرندیه) (1363 ه.ش) - شهادت شهید سیدحسین ساداتی مقدم بسته آبادي (استان مازندران، شهرستان ساري) (1364 ه.ش) -
شهادت شهید اکبر اسدي فرد (استان مازندران، شهرستان چالوس) (1364 ه.ش) - شهادت شهید حسین روحانی (استان مازندران،
شهرستان محمودآباد) (1364 ه.ش) - شهادت شهید مهدي طالبی صاحبی (استان مازندران، شهرستان ساري) (1365 ه.ش) -
شهادت شهید فتح االله مهدوي (استان مازندران، شهرستان ساري) (1365 ه.ش) - شهادت شهید سیدزین العابد یعقوبی (استان
مازندران، شهرستان بهشهر) (1365 ه.ش) - شهادت شهید غلامعلی قادري (استان سیستان و بلوچستان، شهرستان زابل) (1365
ه.ش) - شهادت شهید سهراب شمسی جام خانه (استان مازندران، شهرستان میاندورود) (1366 ه.ش) - شهادت شهید باقر تقوي
اسبورزي (استان مازندران، شهرستان ساري) (1366 ه.ش) - شهادت شهید محمدرضا سعادت (استان مازندران، شهرستان ساري)
(1366 ه.ش) - شهادت شهید سیدرمضان هادیان (استان مازندران، شهرستان ساري) (1366 ه.ش) - شهادت شهید احمد صباحی
محلی (استان مازندران، شهرستان نکا) (1366 ه.ش) - شهادت شهید محمد احمدي (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1366
ه.ش) - شهادت شهید احمد نجاتی شرف الدین (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1366 ه.ش) - شهادت شهید اسکندر جعفري
(استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1366 ه.ش) - شهادت شهید بهرام قائمیان (استان آذربایجان شرقی، شهرستان تبریز) (1366
ه.ش) - شهادت شهید عباس علی کوشکی (استان تهران) (1366 ه.ش) - شهادت شهید اسماعیل بریمانی (استان مازندران،
شهرستان میاندورود) (1370 ه.ش) - شهادت شهید امیر حسینی (استان تهران، شهرستان دماوند) (1371 ه.ش) - شهادت شهید
مدافع حرم حمید قاسمی (لشکر فاطمیون) (1393 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم محمدرضا زارع الوانی (استان همدان، شهرستان
همدان) (1395 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم سجاد زبرجدي (استان تهران، شهرستان تهران) (1395 ه.ش) - روز بزرگداشت
فرماندهان شهید دفاع مقدس - روز آتشنشانی و ایمنی - آغاز انتفاضه جدید مردم مسلمان فلسطین بر ضد رژیم صهیونیستی (2000

 
م) 



 
اجتماعی >> اجتماعی 

 
یادداشت/ سمانه حسن خانی 

 
کاهش آسیب هاي اجتماعی با توانمندسازي سربازان 

 
مهارت آموزي و توانمندي سربازان نظام وظیفه در دوران خدمت می تواند در کاهش آسیب هاي اجتماعی تاثیرگذار باشد. 

 
کد خبر: 419266 

 
 29September 2020 - 06:30 - 1399 تاریخ انتشار: 08 مهر

گروه اجتماعی دفاع پرس_ سمانه حسن خانی؛ طرح «سرباز
ماهر» سال 97 از سوي قرارگاه مرکزي مهارت آموزي کارکنان

 
وظیفه عمومی ستاد کل نیرو هاي مسلح مطرح شد. 

این قرارگاه براي آنکه بستر مناسبی براي مهارت آموزي، افزایش
توانمندي، اشتغال مولد و پایدار براي قشر جوان فراهم شود
مذاکراتی را با معاونت اشتغال وزارت کار و رفاه اجتماعی انجام
داد و طرحی را با عنوان «تکاپو» (دینامیک اقتصاد و اشتغال
کشور) آماده کرد و در آن مشخص شد که در 31 استان کشور

 
چه مهارت هایی به اشتغال ختم می شود. 

همچنین این قرارگاه در راستاي حمایت از سربازان مذاکراتی هم با معاونت اشتغال سازمان امور مالیاتی، اتاق اصناف و بانک ها، کمیته

 
امداد امام خمینی (ره) انجام داد تا شرایط مناسبی براي اشتغال زایی سربازان در هر قشري فراهم شود. 

با توجه به اینکه نسل جوان در پیشرفت کشور نقش بسزایی دارد بنابراین باید بر روي این افراد سرمایه گذاري کرد تا با نیروي فعال و

 
پرتلاش و تازه نفس آنها بتوانیم مسیر ارتقاي کشور را هموار سازیم. 

بنابراین طرح سرباز ماهر می تواند در این راستا هم یاریگر جوانان جویاي کار شده و هم میزان امید به زندگی این نسل مهم کشور را
افزایش دهد، فرزندان ذکور در دوران دو ساله سربازي مهارت لازم کسب و کار را آموزش می بینند تا پس از پایان خدمت به راحتی

 
وارد بازار کار شوند. 

امروزه متاسفانه شاهدیم در کشور آسیب هاي اجتماعی از جمله طلاق، اعتیاد،حاشیه نشینی، کودکان کار و .. به علت نبود شغل
مناسب براي جوانان گسترش یافته است، طرح سرباز ماهر می تواند بستر و زمینه اي براي آنها ایجاد کند تا زمینه اشتغالشان فراهم

 
شود. 

با توجه به صحبتهاي سردار مهدي فرحی فرمانده قرارگاه مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه عمومی که سالانه 400 هزار سرباز
وارد جامعه می شوند، باید براي برون رفت از مشکلات اشتغال جوانان از جمله اقشار آسیب پذیر جامعه طرح مهارت آموزي جوانان و

 
تربیت نیروي کار ماهر و متخصص را هر چه سریعتر در دستور کار قرار داد. 



با توجه به اینکه یکی از تاکیدات مهم رهبر معظم انقلاب اسلامی مهارت آموزي سربازان در طول دوره خدمت سربازي است بنابراین

 
این مهم باید بیشتر از گذشته مورد عنایت دستگاه هاي ذیربط قرار گیرد. 

در حال حاضر برخی از سازمانها و ارگانهاي کشور تفاهم نامه همکاري دوجانبه اي را با نیروهاي مسلح منعقد کردند تا مهارت آموزي
سربازان در حین خدمت و فراهم کردن زمینه اشتغال آن ها در مؤسسات تولیدي و بنگاه هاي اقتصادي ایجاد شود تا چرخه تولید در

 
سال جهش تولید رونق بگیرد. 

امید است طرح سرباز ماهر در استان هاي مختلف کشور هرچه سریعتر مورد توجه قرار گیرد تا نیروي جوان بیکار در کشور نداشته

 
باشیم و اقتصاد بیمار کشورمان هرچه سریعتر درمان شود. 

انتهاي پیام/341



اینفوگرافیک / ریسک ها و استراتژي هاي کسب وکار، با تداوم کرونا

منبع: ایسناشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/07/08

با تداوم شیوع ویروس کرونا، کسب وکارهاي مختلف در سراسر جهان با ریسک بالاتري نسبت به قبل مواجه شده اند. در این
اینفوگرافیک، پنج ریسک مهم تر براي کسب و کارها بررسی و برخی استراتژي هاي پیشنهادي نیز مطرح شده است. داده

هاي این اینفوگرافیک، چکیده پژوهشی است که توسط دکتر علی داوري عضو هیأت علمی دانشکده ...

 
گرافیک: پدرام آقایی 

 
منبع داده ها: دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران 





12 گام تولیدي و جهش دوباره البرز

منبع: ایرناشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/07/08

کرج - ایرنا- سال 99 در حالی آغاز شد که مقام معظم رهبري با توجه اهمیت اقتصاد و تولید در روزهایی که کشورمان با
شدیدترین تحریم هاي ظالمانه از سوي دشمنان این مرز و بوم قرار گرفته آن را جهش تولید نامگذاري کرد، جهشی متکی بر

توان داخلی و باور به داشته هایمان که اینک به همت جوانان و دلسوزان جامعه نشانه ...

 کرج - ایرنا- سال 99 در حالی آغاز شد که مقام معظم
رهبري با توجه اهمیت اقتصاد و تولید در روزهایی که کشورمان با شدیدترین تحریم هاي ظالمانه از سوي دشمنان این مرز و بوم قرار
گرفته آن را جهش تولید نامگذاري کرد، جهشی متکی بر توان داخلی و باور به داشته هایمان که اینک به همت جوانان و دلسوزان

 
جامعه نشانه هاي آن از جمله در البرز نمایان می شود. 

ایران اسلامی سال هاي زیادي است از سوي کسانی که چشم دیدن توسعه این مرز و بوم را ندارند به بهانه هاي واهی مختلف مورد
تهدیدهایی از جمله تحریم قرار گرفته، یک زمانی جنگ را بر ما تحمیل و زمانی که به این باور رسیدند که نبرد با مردان و زنانی از
جنس ایثار و عشق جوابگونیست، تحریم هاي مختلف را اعمال کردند، تحریم هایی کمرشکن که بیش از 40 سال است هر روز رنگ

 
شان عوض می شود. 

تا دیروز جنگ بود و تحریم هسته اي ، دشمنان وقتی به خوبی دانستند که در این بخش ها آب به هاون می کوبند، به خصوص طی
سال هاي اخیر اقتصاد و تولید ما را نشانه گرفته و سعی بر این داشته و دارند تا با صدمه زدن به این بخش حیانی به هرآنچه که می
خواهند دست یابند، البته نمی توان منکر شد که تحریم هایشان بی نتیجه بوده بلکه توانسته اند تا حدودي به اقتصاد ما آسیب وارد

 
کنند. 

اما با این وجود ضرب المثل " عدو شود سبب خیر اگر خدا خواهد" عجیب در این روزهاي کرونایی و تحریمی بیش از هر زمان
دیگري در حال خودنمایی است، چرا که آنان که خیال زمین گیر کردن این دیار را سال ها است که در مغزهایشان می پرورانند گویی



هنوز به این باور نرسیدند که فرزندان امروز ایران بزرگ تربیت شدگان کسانی هستند که در حماسه هشت سال دفاع مقدس با دستان

 
خالی در برابر دشمنی تا بن دندان مسلح ایستادند و اجازه ندادند که ذره اي از خاك این کشور به تاراج برود. 

تربیت شدگان این مکتب به خوبی می دانند که جنگ امروز دیگر نبرد تن به تن نبوده و با پا گذاشتن در این جنگ اقتصادي درتلاش
اند تا بار دیگر به دنیا شعار ما می توانیم را ثابت کنند، رزمندگانی با لباس تولید و صنعت این بار با سلاح تکیه بر توان داخلی و

 
استفاده از ظرفیت متخصصان کشورمان به میدان آمده اند تا بتوانند حجم زیادي از تحریم ها را خنثی کنند. 

موفقیت ها و دستاوردهاي تولیدکنندگان و صنعتگران در تمام استان هاي کشورمان به خوبی طی سال هاي اخیر گویاي این واقعیت
بوده که با گوش چشمی به توان داخلی می توانیم علاوه بر شکستن سد بسیاري از این تحریم ها، اقتصاد کشورمان را نیز هر چه

 
بیشتر شکوفا و بالنده تر کنیم. 

 
سرزمین ایران کوچک و ظرفیت هاي بی شمار 

هر یک از استان هاي کشورمان با توجه به ظرفیت و پتانسیل هایی که دارند به این میدان آمده و تلاش می کنند تا سهم خود را در
بالندگی ایران اسلامی هر چه بیشتر ایفا کنند در این میان البرز، سرزمین ایران کوچک با داشتن ظرفیت هاي بی شمار در بخش هاي
مختلف اقتصادي به عنوان قطب صنعت کشور توانسته گام هاي بی شماري براي توسعه تولید و رونق اشتغال بردارد، گام هایی که نه

 
تنها موجب توسعه هر چه بیشتر این استان شده بلکه به دیگر استان هاي کشور نیز در حال خدمات رسانی است. 

برخودار بودن از بیش از سه هزار و 500 واحد تولیدي و صنعتی که از این تعداد حدود 150 واحد برند ملی بوده که به دیگر

 
کشورهاي دنیا نیز صادرات می کنند بخشی از توانایی هاي این استان است. 

در کنار این تعداد واحد تولیدي، البرز از ظرفیتی که به خصوص طی سال هاي اخیر توانسته در بخش هاي مختلف توانایی هاي خود

 
را از بالقوه به بالفعل تبدیل کند برخوردار است به نام منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام. 

منطقه ویژه اقتصادي پیام با وسعت سه هزار و 600 هکتار در حوزه صنعت و بازرگانی در مجاورت پایتخت داراي فرودگاه اختصاصی با

 
ظرفیت هوانوردي، آموزشی، مسافري و کارگو است.. 

 
استقرار بیش از 70 شرکت تولیدي فعال از مزیت هاي منطقه ویژه اقتصادي پیام در استان البرز است.. 

مستقر بودن کارخانه ها و خدمات خاص از جمله تولید کیسه هاي خون، مرکز پت اسکن، فارم هاي تولید رمز در منطقه از جمله

 
مزایایی است که پیام را منحصر به فرد کرده است. 



 
 

 
12 گام به سمت جهش تولید 

در میان تمام ظرفیت هایی که در پیام وجود دارد، در سال جهش تولید و به همت دولت تدبیر و امید 12 گام اساسی براي تحقق هر
چه بیشتر این شعار و شکوفایی دوباره تولید و صنعت در این منطقه برداشته شد ، بیستم شهریورماه و توسط رییس جمهوري به
صورت ویدئو کنفرانس 12 طرح تولیدي و صنعتی با سرمایه گذاري هفت هزار میلیارد ریالی در منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین
المللی پیام به بهره برداري رسید، طرح هاي که موجب شد تا همگان به این باور برسند که پیام نقطه عطفی در رشد و اشتغال استان

 
خواهد بود. 

با بهره برداري از این واحدهاي تولیدي که بخشی از آنها قابلیت هاي منحصر به فرد و توانایی تامین بخش زیادي از نیاز کشور و با

 
توسعه زیر ساخت ها قادر به صادرات به دیگر کشورها نیز هستند، 772 نفر اشتغال زایی در منطقه ویژه ایجاد شد. 

 
 

 
استارت پیام براي تسخیر یک چهارم لوازم خانگی کشور 

از شاخص ترین واحدهایی که توسط رییس جمهوري در منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام به بهره برداري رسید،
شرکت صنایع ماشین هاي اداري( مادیران) تولید کننده لوازم خانگی با سرمایه گذاري پنج هزار و 500 میلیارد ریال و اشتغال زایی

 
370 نفر است که تا پایان سال به 800 نفر خواهد رسید. 



به گفته نادر ثناگو مطلق مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام، این واحد در افق فعالیت خود به دنبال این است

 
که 25 درصد بازار لوازم خانگی کشور را به دست بگیرد. 

وي اضافه کرد: این شرکت در فاز اول موجب اشتغال زایی 350 نفر شده که پیش بینی می شود میزان اشتغال زایی آن در فاز دوم

 
توسعه و تا پایان سال به بیش از 800 نفر برسد. 

 
پروژه هایی که بار دیگر بارقه امید را زنده کردند 

ایجاد مرکز داده و آزمایشگاه تحقیق و توسعه ارزهاي دیجیتال، تولید تجهیزات اندازه گیري الکترونیکی، مونتاژ دوربین هاي مداربسته
و سیستم هاي هوشمند اماکن و خودرو و مو نتاژ توربو شارژهاي موتورهاي بنزینی و دیزلی از دیگر پروژه هایی که پنجشنبه بیستم

 
شهریور به بهره برداري رسید. 

همچنین تولید لوازم یک بار مصرف پلاستیکی و مواد ضدعفونی و بهداشتی و آرایشی و مونتاژ دستگاه هاي تهویه و هواساز توسط

 
رییس جمهوري در منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام افتتاح شد. 

اشتغال، تولید و صادرات از عمده ترین اهداف و محورهایی بودند که موجب شد تا بخش خصوصی در کنار ظرفیت هایی که در این
منطقه وجود دارد به پیام آمده تا نه تنها نیاز داخلی کشور بلکه بتوانند با صادرات به دیگر کشورهاي منطقه و دنیا از سد تحریم

 
بگذرند که در ادامه این گزارش به گوشه اي از فعالیت و مزایاي این واحدهاي تولیدي پرداخته می شود. 

 
واحدي که 80 درصد نیاز کشور را در بخش تجهیزات اندازه گیري الکترونیکی تامین می کند 

طیب سلگی مدیر عامل یکی از این واحدها اظهار داشت: این شرکت در بخش تولید تجهیزات اندازه گیري الکترونیکی فعالیت می

 
کند و به گفته وي 80 درصد نیاز کشور به خصوص در بخش صنعت توسط این شرکت تامین می شود. 

وي افزود: همچنین به صورت جدي در حال رایزنی براي توسعه فعالیت هایمان در کشور ترکیه و هندوستان هستیم تا بتوانیم بخشی

 
از بازار این کشورها را نیز در دست بگیریم. 

 
طراحی دزدگیرهاي فوق پیشرفته خودرو دنیا توسط یکی از شرکت هاي مستقر در پیام 

فرزاد ایرانشاهی نیز مدیرعامل شرکتی است که در زمینه مونتاژ سیستم هاي هوشمند محافظت روشنایی اماکن و خودرو در منطقه

 
ویژه اقتصادي پیام کار خود را آغاز کرده است. 

وي در گفت وگویی باخبرنگار ایرنا می گوید: دزدگیرهاي فوق پیشرفته خودرو براي نخستین بار در دنیا توسط شرکت ما طراحی شده

 
و طراحی و مهندسی چشمی هاي دیجیتال درهاي ضد سرقت نیز توسط این شرکت صورت گرفته است. 

ایرانشاهی با بیان اینکه با هدف صادرات فعالیت خود را در پیام ایجاد کردیم اظهار داشت: در داخل کشور رقیب خاصی در این بخش
نداریم و به دنبال این هستیم تا بتوانیم در کشورهایی از جمله سوریه، عراق و حوزه خلیج فارس نیز بازارهایی را مطابق با نیاز و

 
تقاضاي آن کشورها در دست بگیریم. 



 
صرفه جویی 2 میلیون دلاري با تعمیر قطعه فولاد سازي در پیام 

رمضانعلی افشاري مدیر عامل شرکت دیگري است که در زمینه مونتاژ پکیج هواساز روز پنجشنبه بیستم شهریور ماه با حضور رییس

 
جمهوري فعالیت خود را آغاز کرده است. 

وي با بیان اینکه این واحد تولیدي تحت لیسانس یک شرکت آلمانی است می گوید: یکی از مهم ترین برنامه ها در آینده این است که

 
به کشورهاي منطقه و اروپا صادرات داشته باشیم. 

افشاري با اشاره به اینکه تعمیرات یک نوع از هواساز مورد نیاز در کارخانجات فولاد سازي نیز توسط این شرکت صورت می گیرد

 
افزود: باتعمیر این قطعه اساسی در صنعت فولاد سازي سالانه 2 میلیون دلار صرفه جویی ارزي صورت می گیرد. 

 
صرفه جویی سالانه 10 میلیون یوان با ساخت و مونتاژ موتورهاي دیزلی در منطقه ویژه اقتصادي پیام 

سید حمید دباغیان مدیر عامل شرکتی است که در زمینه ساخت و مونتاژ، توربوشارژر موتورهاي دیزلی و بنزینی در منطقه ویژه
اقتصادي و فرودگاه بین المللی آغاز به کار کرده، وي در گفت وگویی با ایرنا عنوان کرد که با راه اندازي این شرکت سالانه حدود 10

 
میلیون یوان صرفه جویی ارزي خواهند داشت. 

وي ظرفیت اسمی سالانه این شرکت را 45هزار عدد عنوان و افزود: صادرات به خارج از کشور و استفاده از صنعت و تولید داخل از

 
مهم ترین اهداف پیش روي این شرکت است. 

در کنار همتی که بخش خصوصی براي راه اندازي این واحدهاي تولیدي با هدف توسعه اشتغال و تولید به خرج داده، در استان البرز
نیز این عزم از سوي مسوولان وجود دارد تا در کنار بخش خصوصی بتوانند در این راستا گام هاي بزرگ و اساسی بردارند، به نحوي
که اشتغال در این استان و منطقه ویژه اقتصادي پیام به عنوان کلیدي ترین واژگان در سال جهش تولید مطرح و تلاش ها نیز بر این

 
سمت و سو است تا بتوانند این واژگان را هر چه بیشتر محقق کنند. 

 
 

گام هاي موثر البرز در رونق تولید 



معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز در گفت وگو با خبرگزاري جمهوري اسلامی با اشاره به ظرفیت هاي این استان در
بخش اقتصادي گفت: با توجه به گام هاي موثري که در حوزه رونق تولید با همراهی دولت برداشته شده امید آن می رود که بتوانیم

 
به نتایج قابل قبولی در حوزه صادرات نیز برسیم. 

جهانگیر شاهمرادي با بیان اینکه راه اندازي این 12 واحد تولیدي و صنعتی در منطقه ویژه اقتصادي پیام نقش موثري در تولیدات
کشور خواهند داشت افزود: از مهم ترین طرح هایی که با حضور رییس جمهوري به بهره برداري رسید، واحد تولیدي لوازم خانگی بود

 
که 25 درصد از نیاز کشور را تامین و با توجه به گران شدن لوازم خانگی خلاء قیمتی را در این بخش پر خواهد کرد. 

 
پیش بینی ایجاد 10 هزار شغل جدید در منطقه ویژه اقتصادي پیام 

نادر ثناگومطلق مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام نیز در گفت وگویی با ایرنا اظهار داشت که ظرفیت هاي

 
منطقه موجب شده تا شاهد تمایل هر چه بیشتر سرمایه گذاران داخلی و خارجی براي حضور در منطقه ویژه باشیم. 

وي اشتغال زایی را از مهم ترین برنامه هاي در دستور کار منطقه عنوان و افزود: این منطقه آماده استقبال از حضور هر چه بیشتر

 
سرمایه گذاران داخلی و خارجی با هدف توسعه اشتغال و تولید را دارد و در این راستا آماده هر نوع همکاري است. 

ثناگو مطلق گفت: با هدف ارائه هر چه بیشتر خدمات به سرمایه گذاران، فاز چهارم به عنوان بزرگ ترین فاز منطقه ویژه اقتصادي پیام

 
به مساحت 165 هکتار در هفت پهنه در حال آماده سازي که از این میزان تاکنون سه پهنه به صورت کامل آماده شده است. 

وي ادامه داد: بر اساس پیش بینی هاي صورت گرفته، با توسعه فاز چهارم در سال جاري، 2 هزار شغل و تا پنج سال آینده 10 هزار

 
شغل جدید در این منطقه ایجاد می شود. 

 
سخن پایانی 

در روزهایی که ترکش تحریم هاي اقتصادي روزي نیست که بر کالبد این مرز و بوم اصابت کند، بهره برداري از چنین پروژه هایی می

 
تواند نوید بخش روزهایی باشد که بار دیگر رونق به این سرزمین بازگردد. 

تولیدکنندگان و صنعتگران با همتی عظیم و با هدایت دولت در مسیر اعتلاي ایران اسلامی امروز بیش از هر زمان دیگري با شعار ما

 
می توانیم قدم برداشته و این باور را بار دیگر زنده کردند که توسعه این کشور تنها با دستان ایران و ایرانی امکان پذیر است. 

 
برچسب ها 

 
- البرز 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- مقام معظم رهبري 

 
- جهش تولید 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید





توسعه زیرساخت هاي گردشگري یزد و چشم اندازي روشن براي رونق دوران

پساکرونایی

منبع: ایرناشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/07/08

یزد- ایرنا - گردشگري بدون ایجاد زیرساخت هاي مناسب مانند هتل ها، اقامتگاه ها و سفره خانه هاي سنتی و دیگر خدمات
مرتبط با این صنعت از جمله توسعه شبکه حمل و نقل، متحول نمی شود، اگرچه شیوع کرونا باعث تعطیلی بخش قابل

توجهی از فعالیت هاي این صنعت در هشت ماه گذشته شده اما بدون شک برخورداري از زیرساخت ...

 یزد- ایرنا - گردشگري بدون ایجاد زیرساخت هاي مناسب
مانند هتل ها، اقامتگاه ها و سفره خانه هاي سنتی و دیگر خدمات مرتبط با این صنعت از جمله توسعه شبکه حمل و نقل، متحول
نمی شود، اگرچه شیوع کرونا باعث تعطیلی بخش قابل توجهی از فعالیت هاي این صنعت در هشت ماه گذشته شده اما بدون شک
برخورداري از زیرساخت هاي مناسب، احیا و رونق مجدد آن را در دوران پساکرونا تضمین می کند، این مهم از دید دولت دور نمانده
و افتتاح چندین طرح گردشگري در بیست و پنجمین هفته افتتاح طرح ها در کشور و از جمله استان یزد، مبین توجه دولت به

 
زیرساخت هاي این صنعت است. 

بیست وپنجمین هفته افتتاح طرح هاي زیربنایی و ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي جهش تولید»، در حوزه وزارت میراث
فرهنگی و گردشگري بصورت ویدیو کنفرانس در 15 استان کشور کلید خورد که طرح هاي مورد بهره برداري، چشم اندازي روشن را
براي رونق گردشگري در دوره پساکرونا رقم می زند، 12 هتل، 17 مجتمع اقامتی-گردشگري، 23 واحد پذیرایی و سفره خانه سنتی،
5 طرح تفریحی و سرگرمی، 30 اقامتگاه بوم گردي با سرمایه گذاري به ارزش هزار و 68 میلیارد تومان با هدف اشتغالزایی براي
1746 نفر در استان هاي فارس، آذربایجان شرقی، اردبیل و مازندران، کرمان و تهران،گیلان و یزد با دستور رییس جمهوري به صورت

 
ویدئو کنفرانس افتتاح شد. 

با وجود سنگینی سایه تحریم ها بر کشور، قطار توسعه در زمینه هاي مختلف به ویژه حوزه زیرساخت هاي گردشگري به حرکت
پرشتاب خود ادامه می دهد، در هفت سال اخیر گام هاي بلندي در زمینه توسعه زیرساخت هاي صنعت گردشگري از جمله ساخت
هتل و اقامتگاه ها و اماکن تفریحی برداشته شده به طوري که کارشناسان رشد 50 درصدي تخت هاي اقامتی و رشد 2 برابري ورود

 
گردشگران خارجی به کشورمان را از نتایج این اقدامات می دانند. 



دولت دوازدهم در حوزه توسعه زیرساخت هاي بخش گردشگري با ارائه تسهیلات، اختصاص اعتبارات زیرساختی، صدور مجوزها و
موافقت هاي اصولی تحولات چشمگیري در صنعت گردشگري رقم زده که تداوم آن ها می توان رشد این صنعت سبز را در دوران

 
پساکرونا تضمین کند. 

وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري در آیین افتتاح طرح هاي گردشگري گفت: در حوزه گردشگري تا پیش از دولت
تدبیر و امید فقط 998 هتل در کشور به ارائه خدمات می پرداختند که به این تعداد طی هفت سال، 497 هتل افزوده شد که رشدي

 
50 درصدي را نشان می دهد. 

علی اصغر مونسان با بیان اینکه بیش از 2 هزار واحد بوم گردي نیز در کشور به بهره برداري رسیده که باعث آبادانی روستاها شده،

 
گفت: در این دولت شاهد رشد 46 درصدي تخت هاي اقامتی بوده ایم. 

وي تعداد گردشگران خارجی را در سال 92، چهار میلیون و 800 هزار نفر عنوان کرد و افزود: تعداد گردشگران خارجی در سال 98
به جز دو ماهه پایانی سال که گردشگري به دلیل شیوع کرونا متوقف شد، به 8 میلیون و 800هزار نفر رسید که رشدي 80درصدي را

 
نشان می دهد. 

مونسان همچنین در خصوص پروژه هاي در حال اجرا تا قبل از دولت تدبیر و امید اظهار داشت: در سال 92 حدود 783 پروژه در
حوزه گردشگري فعال بود که امروز به 2 هزار و 417 پروژه با حجم سرمایه گذاري 137 هزار میلیارد تومان رسیده و افزون بر این در
حوزه میراث فرهنگی نیز تا قبل از دولت تدبیر و امید 457 موزه در کشور فعال بود که در این دولت 254 موزه به این مجموعه افزوده

 
شده که معادل 56 درصد رشد داشته است. 

با این وجود شیوع ویروس کرونا در جهان، تومار صنعت گردشگري را درهم پیچید و بسیاري از کسب و کارهاي وابسته به این صنعت
از جمله هتلداري، حمل و نقل، صنایع دستی و رستوران داري آسیب دید، اما این مشکلات مانع از آن نشد که دولت طرح هاي توسعه

 
اي خود را در این بخش متوقف کند. 

در نخستین «پنجشنبه افتتاح» نیمه دوم سال، دولت به سراغ طرح هاي حوزه ورزشی و گردشگري رفت تا در آستانه روز جهانی
گردشگري (6 مهرماه)گامی براي آماده سازي زیرساخت هاي صنایع گردشگري و سرگرمی برداشته شود که استان یزد هم در این

 
زمینه بی نصیب نماند و طرح هاي خوبی در این استان کویري براي رونق این صنعت افتتاح شد. 

یزد بعنوان یکی از قطب هاي گردشگري کشور از نقاط هدف براي توسعه زیرساخت هاي گردشگري بویژه در بخش ظرفیت اقامتی و
هتل هاست بطوریکه با همراهی و مشارکت بخش خصوصی و حمایت دولت، طرح هاي سرمایه گذاري بسیاري در هفت سال گذشته

 
در این زمینه اجرا شده است. 

استان یزد هم اکنون در کنار استان هاي فارس و اصفهان به عنوان مثلث طلایی گردشگري مرکز ایران مقصد اول گردشگران خارجی
و اروپایی بوده به گونه اي که استقبال گردشگران خارجی در سالهاي گذشته از این مقصد گردشگري چند برابر افزایش یافته و همین

 
امر گردشگري را محور توسعه استان قرار داده است. 

استان یزد 2270 هکتار بافت تاریخی دارد که شهر یزد به عنوان نخستین شهر خشت خام و دومین شهر تاریخی جهان داراي بافت

 
تاریخی به مساحت 743 هکتار با مساحت حریم پنج هزار هکتار در فهرست آثار ملی کشور به ثبت رسیده است. 



همچنین بافت قدیم شهر یزدبه مساحت 743 هکتار به عنوان نخستین بافت تاریخی شهري ایران، 18 تیر 96 در چهل و یکمین
اجلاس کمیته میراث بشري سازمان علمی، فرهنگی و تربیتی ملل متحد (یونسکو) در شهر کراکوف لهستان به ثبت جهانی رسید که
این امر انگیزه سفر گردشگردان به این استان کویري بیش از بیش افزایش داد، اگرچه همه گیري بیماري کرونا تمامی جهان را تحت
تاثیر قرار داده و به گردشگري آسیب هایی جبران ناپذیري وارد آورده اما می توانیم پس از کاهش این بیماري دوباره شاهد رونق

 
گردشگري در کشور و استان یزد باشیم. 

 
یزد از قطب هاي مهم گردشگري کشور است 

 
 

رییس جمهوري در آیین افتتاح این طرح هاي گردشگري استان یزد در تماس ویدئو کنفرانسی گفت: یزد یکی از قطب هاي مهم

 
گردشگري کشور است و براي گردشگران داخلی و خارجی داراي جاذبه هاي بسیاري است. 

دکتر حسن روحانی با اشاره به سختکوشی مردمان مومن استان یزد افزود: با این جاذبه هاي گردشگري، لازم است استان یزد را

 
متنوع تر کنیم؛ نباید به بادگیرها، آتار تاریخی و کوچه هاي زیباي قدیمی این خطه اکتفا کرد. 

وي اضافه کرد: بسیاري از جنبه هاي دیگر گردشگري در این استان وجود دارد و البته کویر یزد یکی جاذبه هاي بسیار مهم

 
گردشگري در سطح جهان است. 

 
افتتاح هتل در میبد 

هتل مهربد فیروز در نخستین هفته از فصل پاییز به صورت ویدئوکنفرانس رییس جمهوري و با حضور معاون گردشگري وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در یزد افتتاح شد، این هتل داراي فضایی سنتی و ویژگی هاي میراث فرهنگی و برگرفته از

 
معماري نوین و مجهز به تکنولوژي روز است . 



 
 

هتل یاد شده با زیربناي چهار هزار و 200 متر مربع داراي 33 تخت است که براي راه اندازي آن 20 میلیارد تومان هزینه و براي 25

 
نفر اشتغال ایجاد شده است. 

معاون گردشگري وزارت میراث فرهنگی در این مراسم گفت: امروز در شهرستان میبد یک هتل مجلل در قلب تاریخی این شهرستان

 
که از نظر استاندارد و خدمات با هتل هاي پنج ستاره برابري می کند به بهره برداري رسید. 

ولی تیموري اضافه کرد: پیش از این فقط شهر یزد مقصد گردشگري بود امروز با تنوع و جاذبه هاي گردشگري همه شهرهاي این

 
استان به مقصد گردشگران تبدیل شده است. 

 
مجتمع خدمات رفاهی بین راهی در اردکان 

مجتمع خدمات رفاهی بین راهی در شهرستان اردکان از دیگر طرح هاي مورد بهره برداري بود که این مجتمع در زیر بنایی 2 هزار

 
مترمربع با سرمایه گذاري 9 میلیارد تومان افتتاح و داراي 10 اتاق و 20 تخت است که براي 20 نفر اشتغال ایجاد کرده است. 

 
مجتمع گردشگري اشکذر 

مجتمع گردشگري اشکذر هم از دیگر طرح هاي بود که با دستور رییس جمهوري افتتاح شد که این مجتمع با زیر بناي یکهزار

 
مترمربع داراي پنج اتاق و 10 تخت است که با سرمایه گذاري 9 میلیارد تومان راه اندازي و براي 10 نفر اشتغالزایی کرد. 

 
راه اندازي هتل بوتیک" هومان" در یزد 



 
 

هتل بوتیک " هومان" هم با زیربناي یکهزار متر مربع داراي 25 اتاق و 92 تخت با سرمایه گذاري 9 میلیارد تومان است که براي 25
نفر اشتعال ایجاد کرده و هتل بوتیک ها، اماکن اقامتی هستند که معماري زیبا، شیک و سنتی را در قالب یک هتل در اختیار

 
گردشگران قرار می دهند و اصلی ترین تفاوت آن ها با هتل هاي دیگر در سبک معماري داخلی آن هاست. 

 
توجه به زیرساخت هاي گردشگري از ارکان توسعه اقتصادي 

مدیرکل میراث فرهنگی و گردشگري استان یزد در گفت و گو با گزارشگر ایرنا با تبیین زیرساخت هاي گردشگري استان گفت: در
سوم مهرماه علاوه بر چهار طرح که با سرمایه گذاري 480 میلیارد ریال و اشتغال 105 نفر که بصورت ویدئو کنفرانس با حضور رییس
جمهوري افتتاح شد، 15 طرح دیگر شامل 6 سفره خانه سنتی، 2 اقامتگاه سنتی، 6 بوم گردي و یک مجتمع گردشگري نیز به بهره

 
برداري رسید. 

 
 

سید مصطفی فاطمی افزود: 15 طرح هاي یادشده با سرمایه گذاري 33 میلیارد تومان در شهرستان هاي مختلف افتتاح شد که براي

 
98 نفر اشتغال مستقیم ایجاد شده است. 

وي با بیان اینکه طرح هاي یادشده درجهت توسعه زیرساخت هاي گردشگري در استان به بهره برداري رسیده، اظهار داشت: توجه به



اینکه استفاده از ظرفیت هاي منطقه اي از مهمترین ارکان توسعه اقتصادي محسوب می شود و ایجاد اشتغال پایدار، افزایش گردش
سرمایه، تقویت فرهنگ و در نتیجه رونق اقتصاد از آثار آن به شمار می رود، ایجاد مراکز بوم گردي و اقامتی می تواند به توسعه

 
گردشگري کمک شایانی کند. 

فاطمی درباره تاثیر بهره برداري چهار طرح اقامتگاهی بر زندگی مردم و رونق اقتصاد مبتنی بر گردشگري افزود: این طرح ها در

 
بخشی از بافت تاریخی افتتاح شدند که دستاورد آن دیدن جذابیت هایی تازه براي مردم است و این یک ظرفیت است. 

 
80 طرح گردشگري جهش تولید 

مدیرکل میراث فرهنگی ، صنایع دستی و گردشگري استان یزد با اشاره به نامگذاري سالجاري از سوي مقام معظم رهبري بنام سال
جهش تولید افزود:براي امسال در مجموع 80 طرح گردشگري در استان یزد تعریف شد که از این تعداد 19 طرح به بهره برداري

 
رسیده است. 

 
فاطمی ادامه داد: این طرح ها شامل اقامتگاه هاي سنتی ، بومی گردي، سفره خانه سنتی ، مجتمع هاي رفاهی و هتل است . 

 
تقویت زیر ساخت گردشگري زمینه ساز جذب گردشگر 

معاون سرمایه گذاري و تامین منابع اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی استان یزد هم به ایرنا گفت: تقویت

 
زیرساخت هاي گردشگري موجب جذب گردشگر می شود. 

محمد میرشمسی افزود: طرح هایی که با شعار "تدبیر و امید براي جهش تولید" در حوزه میراث فرهنگی در هفته اول مهرماه در
استان به بهره برداري رسید، باعث توسعه زیرساخت هاي گردشگري شده که امیدواریم زمینه حضور بیشتر گردشگران در استان را

 
فراهم سازد. 

وي با تبیین سند راهبردي توسعه گردشگري تصریح کرد: معاون اول رییس جمهوري در چند روز گذشته این سند را براي اجرا به

 
دستگاه هاي ذیربط ابلاغ کرده که امیدواریم دستگاه هاي دیگر در این زمینه، حوزه گردشگري را همراهی کنند. 

 
استان یزد 6 هزار و 500 اثر تاریخی دارد که از این تعداد تاکنون، یکهزار و 850 اثر به ثبت ملی رسید. 

 
برچسب ها 

 
- ریاست سازمان میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگري 

 
- یزد 

 
- حسن روحانی 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



کاهش 290 میلیون مترمکعبی مصرف آب در آذربایجان غربی؛ الگویی براي

کشور

منبع: ایرناشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/07/08

ارومیه-ایرنا- توسعه کشت گیاهان کم آب بر و مدیریت الگوي کشت از مهمترین و موفق ترین طرحهاي اولویت دار حوزه
کشاورزي آذربایجان غربی است که به کاهش 290 میلیون مترمکعبی مصرف آب منجر شد و همین امر می تواند به الگویی

براي همه مناطق کم آب و خشک کشور تبدیل شود.

ارومیه-ایرنا- توسعه کشت گیاهان کم آب بر و مدیریت
الگوي کشت از مهمترین و موفق ترین طرحهاي اولویت دار
حوزه کشاورزي آذربایجان غربی است که به کاهش 290
میلیون مترمکعبی مصرف آب منجر شد و همین امر می
تواند به الگویی براي همه مناطق کم آب و خشک کشور

 
تبدیل شود. 

به گزارش ایرنا، در سال هاي اخیر که خشک شدن دریاچه
ارومیه و انتشار ریزگردها، به تهدیدي بسیار جدي براي
کشاورزي آذربایجان غربی و منطقه تبدیل شد، جلب

 
مشارکت و همکاري جوامع محلی به ویژه کشاورزان جزو ارکان اصلی اجراي برنامه هاي ستاد احیاي دریاچه ارومیه قرار گرفت. 

در این راستا طرح هاي مختلفی تصویب شد و وزارت جهاد کشاورزي به عنوان مجري به انجام آنها همت گماشت که توسعه و ترویج
کشت محصولات کم آب بر مانند زعفران و گل محمدي، نباتات علوفه اي کم آب بر نظیر "تیریتیکاله" و کشت مخلوط آن با جو و
ماشک، اصلاح الگوي کشت و توسعه کشت هاي گلخانه اي، کاشت جایگزین، اصلاح باغ ها و اصلاح شیوه هاي آبیاري در اولویت قرار

 
گرفت. 

هرچند ریشه کن شدن کشت چغندرقند در اراضی حوضه آبریز دریاچه ارومیه در دستور کار قرار نگرفت اما توسعه کشت نشایی و

 
تغییر آرایش کشت که اثر قابل توجهی در کاهش مصرف آب این محصول دارد، همچنان چزء برنامه ریزي ها محسوب می شود. 

تمامی این اقدامات با هدف بالابردن ضریب بهره وري مصرف آب در بخش کشاورزي و حفظ و افزایش عملکرد محصولات کشاورزي
در راستاي احیاي دریاچه ارومیه در آذربایجان غربی انجام شد که در نتیجه آن، میزان مصرف آب در بخش کشاورزي استان از 2

 
میلیارد و 400 میلیون متر مکعب به 2 میلیارد و 100 میلیون مترمکعب رسید. 

 
صرفه جویی 290 میلیون مترمکعبی آب در آذربایجان غربی 

رییس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا در این باره گفت: طی پنج سال اخیر با اجراي طرح هاي
جامع مدیریت زراعت و باغبانی، مدیریت آب و خاك و برنامه هاي ترویجی در بخش کشاورزي، 290 میلیون مترمکعب در مصرف آب



 
صرفه جویی شده است. 

رسول جلیلی افزود: مصرف آب در اراضی کشاورزي حوضه آبریز دریاچه ارومیه در حدود 2 میلیارد و 400 میلیون متر مکعب بود که

 
با اجراي طرح ها در حال حاضر به 2 میلیارد و 100 میلیون متر مکعب کاهش یافته است. 

وي گفت: این میزان صرفه جویی در حالی محقق شده که میزان تولید و استفاده از روش هاي نوین در بخش کشاورزي نیز افزایش

 
چشمگیري داشته است. 

 
کشت پسته در 50 هکتار باغ آذربایجان غربی 

رییس سازمان جهادکشاورزي آذربایجان غربی با اشاره به کشت پسته در اراضی مساعد استان گفت: پسته محصولی مقاوم به شوري
آب هاي زیر زمینی است و توسعه کشت این محصول کم آب بر و جایگزینی آن به جاي محصولات پرآب از برنامه هاي سازمان جهاد

 
کشاورزي استان در راستاي کاهش مصرف آب در حوضه آبریز دریاچه ارومیه است 

وي با اشاره به اینکه پیش بینی می شود امسال 25 تن پسته از سطح 50 هکتار باغ بارور استان برداشت شود، افزود: کاشت پسته در

 
سطح 370 هکتار از اراضی کشاورزي واقع در حوضه آبریز دریاچه ارومیه انجام شده که 50 هکتار از این باغ ها بارور هستند. 

جلیلی با اشاره به میانگین تولید 500 کیلوگرم پسته در هر هکتار بیان کرد: با توجه به تغییرات اقلیمی و در صورت تامین اعتبار از
محل طرح اصلاح، احیا و جایگزینی باغات و تغییر الگوي کشت به منظور احیاي دریاچه ارومیه نسبت به توسعه محصولات کم آب بر

 
مانند پسته و سنجد به جاي سایر محصولات باغی اقدام می شود. 

رییس سازمان جهادکشاورزي آذربایجان غربی اظهار داشت: این تغییر الگوي کشت در مرحله اول موجب شکوفایی اقتصاد باغداران

 
شده و بعد محصولات خشکباري جایگزین محصولات رومیزي خواهد شد. 

وي بیان کرد: اراضی زیر کشت شهرستان ارومیه با متوسط تولید بیش از یک تن در هکتار بیشترین میزان تولید پسته در استان را

 
داراست. 

وي با اشاره به صرفه اقتصادي این محصول ادامه داد: تولید هر هکتار محصول پسته در استان براي یک خانوار زمینه اشتغال زایی

 
مستقیم را فراهم و این امر کمک شایانی را به معیشت خانواده ها می کند. 

جلیلی اظهار کرد: نهال پسته با هدف مدیریت مصرف آب از طریق ترویج کشت جایگزین انجام می شود و عمده کشت پسته در

 
اراضی شهرستان هاي ارومیه، سلماس، مهاباد و نقده در حوضه آبریز دریاچه ارومیه است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی با بیان اینکه محصول پسته از سال ششم کشت به توجیه اقتصادي و باردهی می رسد،

 
اضافه کرد: در این راستا به عنوان کشت جایگزین نهال یارانه دار پسته بین باغداران متقاضی در استان توزیع شده است. 

وي عمده ارقام پیوندي در باغ هاي استان را رقم هاي احمدآقایی عنوان کرد و ادامه داد : ارقام استفاده شده در باغات سازگاري

 
اکبري، احمدآقایی، رضایی، عباسعلی، شاه پسند و AN1 تا AN5، نر زودگل و نردیرگل است. 



 
افزایش 17 درصدي سطح زیر کشت زعفران 

رییس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی گفت: کشت زعفران در مناطقی که از سوي محققان مرکز تحقیقات کشاورزي و منایع

 
طبیعی استان بلامانع اعلام شده است. 

جلیلی با بیان اینکه کشت این محصول از اوایل شهریور تا دهه اول مهر است، اظهار داشت: کشت محصول زعفران بهترین گزینه براي

 
رهایی از کم آبی و سودآور براي کشاورزان منطقه است. 

وي بیان کرد: فصل رشد گیاه زعفران در پاییز و زمستان قرار دارد و عمده نیاز آبی گیاه زعفران توسط باران و برف تامین می شود و
همچنین در تابستان برخلاف بسیاري از محصولات کشاورزي نیازي به آبیاري ندارد و گیاهی استراتژیک جهت رهایی از بحران کم

 
آبی به شمار می رود. 

وي اضافه کرد: کشت زعفران طی سال گذشته در 48 هکتار انجام شد که پیش بینی می شود امسال هشت هکتار برابر با 17 درصد

 
افزایش یابد. 

جلیلی افزود: سطح زیر کشت این محصول در استان به حدود 56 هکتار رسیده و عملکرد آن به طور میانگین 2 کیلو گرم در هر

 
هکتار افزایش یافته است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی با اشاره به پیش بینی برداشت 72 کیلوگرم زعفران از مزارع زیر کشت این محصول در
استان گفت: به دلیل نیاز کم این گیاه به آب و آبیاري در طول فصل تابستان، توسعه کشت این محصول در استان شروع شده و رو به

 
افزایش است. 

وي ادامه داد: در سال گذشته حدود 70 کیلوگرم از مزارع زیر کشت این محصول، زعفران برداشت شد که شهرستانهاي ارومیه، نقده،

 
میاندواب، شوط، پیرانشهر و سلماس بیشترین سطح زیر کشت این محصول در استان را به خود اختصاص داده اند. 

جلیلی با بیان اینکه پیاز زعفران در موقع کشت، همه ساله توسط شرکت هاي خصوصی که در این زمینه فعالیت دارند عرضه می شود
ادامه داد: متقاضیانی که در سطح انبوه نسبت به کشت زعفران اقدام نمایند، به استان خراسان جنوبی جهت تهیه پیاز معرفی می

 
شوند. 

 
"کینوا" محصول جدید کشاورزي در آذربایجان غربی 

معاون فنی جهاد کشاورزي شهرستان پلدشت در این خصوص به خبرنگار ایرنا گفت: کینوا به عنوان محصول جایگزین محصولات
پرآب بر، براي اولین بار در استان در 10 هکتار از اراضی پلدشت کشت شده است و پیش بینی می شود از این سطح زیر کشت، 10

 
تن محصول برداشت شود. 

پرویز سلیم زاده اضافه کرد: آب مصرفی این محصول یک سوم آب مورد نیاز سایر غلات مانند گندم و جو است و خرید تضمینی این

 
محصول به طور قطع کشاورزان منطقه را به سمت کشت این محصول پرکاربرد سوق می دهد. 



 
وي افزود: نیاز آبی این گیاه 20روز یک بار است و می تواند جایگزین خوبی براي تغییر الگوي کشت در این منطقه باشد. 

وي همچنین اظهار داشت: با توجه به اهمیت کشت گیاهان کم آب بر، پیش بینی می شود سطح کشت این محصول در این

 
شهرستان به 50هکتار افزایش یابد. 

"کینوا" از آن دسته غلاتی محسوب می شود که خواص حیرت انگیزي دارد، اما کمتر کسی از آن مطلع است؛ این گیاه از خانواده

 
اسفناج بوده و به سبب پروتیین بالا، فیبر، منیزیم و منگنز در جهان به خاویار گیاهی معروف شده است. 

کینوا محصولی با قدمت چند هزار ساله بوده که از آمریکاي جنوبی به اراضی زراعی شهرستان پلدشت در آذربایجان غربی راه یافته

 
است، 

این گیاه براي اولین بار در این شهرستان به صورت پایلوت کاشته شده ولی کارشناسان امیدوار هستند که با توجه به خاصیت هاي

 
آن، استقبال خوبی از این کالاي تولیدي صورت گیرد. 

 
کشت گل محمدي گیاهی با نیاز آبی کم و سود بالا 

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا گفت: به دلیل کم توقع بودن در نیاز آبی، گل

 
محمدي در اراضی و مراتع فقیر و تخریب شده خود را با شرایط نامساعد وفق داده و از تخریب اراضی ملی جلوگیري می کند. 

عزیز امانی با بیان اینکه 273 هکتار از اراضی استان زیر کشت گل محمدي قرار دارد، افزود: 141 هکتار از باغ هاي بارور و مابقی به
صورت نهال است و میزان تولید گل تر از اراضی زیر کشت این محصول در استان بیش از 508 تن است که در مقایسه با سال هاي

 
قبل افزایش چشمگیري دارد. 

وي اظهار داشت: سالانه بیش از 800 هزار لیتر گلاب از گل محمدي در مناطق مختلف استان از جمله شهرستان هاي ارومیه، مهاباد،

 
خوي و پیرانشهر استحصال می شود. 

 
صرفه جویی 166 میلیون متر مکعبی آب در پروژه هاي مدیریت جامع زراعت و باغبانی 

معاون تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي اذربایجان غربی در این باره به خبرنگار ایرنا گفت: در بخش باغبانی برنامه اصلاح باغات،
استفاده از ارقام پایه رویشی، توسعه کشت گلخانه اي، توسعه گیاهان دارویی، زعفران و گل محمدي، استفاده از ارقام متحمل به کم
آبی و خشکی، سرشاخه کاري و اصلاح ارقام، جایگزینی و کشت ارقام کم اب بر جزو برنامه هاي اجرایی براي افزایش بهره وري اب

 
بوده است. 

اکبرکرامتی بیان کرد: در بخش زراعت، استفاده از ارقام متحمل به کم آبی و خشکی، تنظیم ترکیب کشت محصولات زراعی، توسعه
برنامه کشاورزي حفاظتی، توسعه کشت نشایی با فعال سازي بانک نشاي استان، ابیاري نوار تیپ، اصلاح آرایش کشت، انتقال زمان

 
کشت به فصول خنک، کشتهاي جایگزین محصولات کم آب بر موجب شد تا مصرف آب به میزان قابل توجهی کاهش یابد. 

معاون تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی یاد آور شد: در حال حاضر با توجه به اهمیت توسعه کشت نشایی در



 
استان یک بانک نشا مجهز در حال فعالیت بوده و 2 بانک نیز در حال احداث است. 

کرامتی طرح ها و پروژه هاي مصوب در حوزه وظایف جهاد کشاورزي را شامل مطالعه و اجراي سیستم هاي نوین آبیاري تحت فشار،
مطالعه و اجراي خطوط انتقال آب با لوله، مطالعه و اجراي شبکه هاي آبیاري فرعی (تحت فشار و ثقلی در پایاب سدهاي اجراشده)،
تهیه نقشه کاداستر اراضی کشاورزي، اجراي پروژه مدیریت جامع زراعت، اجراي پروژه مدیریت جامع باغبانی در حوضه دریاچه ارومیه

 
و اجراي طرح جامع ترویج جهاد کشاورزي عنوان کرد. 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی با اشاره به اینکه تاکنون در 16 هزار و 503 هکتار از اراضی
کشاورزي حوضه ابریز دریاچه ارومیه شبکه آبیاري نوین اجرا شده است، گفت: در حوزه انتقال و توزیع شبکه آبیاري از سال 93
تاکنون 475 میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده است که عملیاتی کردن این طرحها منجر به صرفه جویی 124 میلیون متر

 
مکعب آب در سطح باغات و مزارع شد. 

آذربایجان غربی جزو استانهایی است که داراي بیش از یک میلیون اراضی قابل کشت و 800 هزار هکتار اراضی زیر کشت است 235

 
هزار بهره بردار در این اراضی مشغول به کشاورزي هستند که فعالیت انان منجر به تولید 6 میلیون تن محصول می شود. 

براساس اظهارات کارشناسان 90 درصد از منابع آبی استان در بخش کشاورزي به علت سنتی بودن روشهاي کاشت، داشت و برداشت
انجام می شود که با بکارگیري روشهاي نوین ابیاري و طرح هاي جدید در بخش زراعت و باغبانی این میزان اب مصرفی قابل کاهش

 
است. 

دریاچه ارومیه در قالب طرح هاي ستاد احیا قرار است ظرف مدت 10 سال / از 1394/ به تراز اکولوژیک خود برسد؛ این دریاچه از
اواسط دهه 1380 شروع به خشک شدن کرد که بنا بر آمارهاي موجود تا سال 2015 میلادي حدود 80 درصد از مساحت آن خشک

 
شد. 

همه کارشناسان داخلی و خارجی بر این عقیده هستند که مشارکت جوامع محلی در کنار اجراي طرح هاي مختلف، نقش مهمی در

 
احیاي نگین آبی آذربایجان غربی دارد. 

دولت با اولویت قراردادن نجات دریاچه ارومیه، از سال 1393 براي اجراي طرح هاي احیاي دریاچه حدود 35 هزار میلیارد ریال اعتبار

 
اختصاص داده است. 

 
حوضه آبریز این دریاچه با مساحت 51 هزار و 876 کیلومترمربع یکی از 6 حوضه آبریز اصلی کشور است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- آذربایجان غربی 

 
- الگوي کشت 

 
- دریاچه ارومیه 

 
پروندهٔ خبري 

- رایحه ماندگار تدبیر در آذربایجان غربی





سامانه کارا، کارا در روز هاي کرونایی یا ناکارا؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/07/08

با شیوع ویروس کرونا معیشت مردم دچار بحران هاي اقتصادي شد که مراکز فرهنگی، ورزشی و آموزشی جزو بیشترین
مشاغل آسیب دیده در این بحران بودند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اصفهان ، در پی افزایش خسارت هاي اقتصادي
ناشی از شیوع کرونا، دولت طرحی با عنوان بسته حمایتی
را رونمایی و اعلام کرد یکی از موارد این بسته، اعطاي وام
با نرخ سود 12 درصد و بازپرداخت دو ساله است که
مشاغل آسیب دیده طی فرآیندي، مبالغی را از بانک هاي
عامل دریافت می کنند. اگرچه به نظر می رسد این اتفاق

گام مثبتی براي برون رفت از شرایط سخت پیش روي مشاغل آسیب دیده باشد، اما برخی کارآفرینان از پیچیده بودن مراحل دریافت

 
وام گلایه دارند. 

کمال الدین میرهادي، رئیس اداره اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: نکته مهم در راه

 
اندازي سامانه کارا مشاغلی بود که به شدت بر اثر کرونا آسیب دیده و مشاغلی که تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی بودند. 

او افزود: بر اساس این دسته بندي، در مجموع افزون بر 90 هزار نفر در استان اصفهان مشمول دریافت این تسهیلات شناسایی شدند

 
که اعتبارات متناسب با بنگاه هاي اقتصادي آنان را بانک ها تخصیص دادند؛ رقم این تسهیلات از 6 تا 16 میلیون تومان بود. 

 
 



مراکز فرهنگی بیشترین تسهیلات را از دولت دریافت کرده اند رئیس اداره اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان اصفهان در خصوص بیشترین تسهیلات داده شده گفت: مراکز و مجتمع هاي فرهنگی، آموزشی، هنري و رسانه اي تا امروز

 
بیشترین رقم را از 100 میلیارد تومان تسهیلات تخصیصی دریافت کرده اند. 

میرهادي اضافه کرد: در این مشاغل که بیشتر آن ها شامل آموزشگاه هاست، براي 2900 پرونده، اشتغال 14 هزار نفر در حال پیگیري

 
است که به همین نسبت رقم تسهیلاتی که دریافت کرده اند در مقایسه با دیگر مشاغل بیشتر است. 

او افزود: بعد از طی فرایند ثبت نام، پیامک هایی براي افراد ارسال می شد که بعد از آن باید براي تکمیل ثبت نام به سامانه کارا
مراجعه می کردند و در مرحله بعدي پرونده آن ها به بانک عامل ارجاع می شد. مراجعه نکردن افراد در مرحله تکمیل ثبت نام به

 
سامانه نشانه تمایل نداشتن براي دریافت تسهیلات بود. 

رئیس اداره اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت:تعداد پرونده هایی که درخواست تسهیلات

 
آن ها در شبکه بانکی ثبت شده بیش از 25 هزار پرونده براي اشتغال بیش از 47 هزار نفربوده است. 

مردم براي تامین وثیقه دچار مشکل شدند میرهادي در پاسخ به گلایه برخی کارآفرینان در مورد نحوه دریافت تسهیلات تصریح کرد:
در سامانه کارا همه زیر ساخت ها فراهم شده و همه مشکلات قبل برطرف شده است. البته فرآیند تامین وثیقه ممکن است براي افراد

 
سخت بوده باشد که در این خصوص دستور داده شده بانک ها نهایت همکاري را براي پرداخت تسهیلات داشته باشند. 

او افزود: بازپرداخت این تسهیلات 2 ساله و نرخ سود آن 12 درصد است که با توجه به وضع کنونی به صرفه است. ممکن است
مشاغلی که با کمترین ظرفیت خود فعال هستند بابت بازپرداخت این تسهیلات نگرانی داشته باشند، اما امیدواریم این شرایط زودتر

 
برطرف شود تا مردم با دغدغه کمتري به کسب و کار بپردازند. 

 
 

تبلیغات منفی باعث غیر فعال شدن ظرفیت مراکز ورزشی شده است فرهاد رحیمی، کارآفرین حوزه ورزش گفت: اماکن بسیاري وجود
دارد که به دلیل تراکم جمعیت بالا امکان ابتلا به ویروس در آن ها بیشتر است و باشگاه هاي ورزشی توانایی مدیریت این موضوع را به
صورت ویژه تري دارند و دستورالعمل هاي بهداشتی در آن رعایت می شود، اما تبلیغات منفی باعث شده ظرفیت بسیار کمی از باشگاه

 
ها فعال باشند و مالکان باشگاه ها با مشکل پرداخت اجاره بها مواجه شوند. 

او در ادامه توضیح داد: از اسفند تا اردیبهشت ماه به دستور ستاد ملی مقابله با کرونا، تمام باشگاه هاي ورزشی تعطیل بود و بعد از

 
بازگشایی نیز متاسفانه استقبال کمی از این فضا شد. 



 
 

سلسله مراتب طولانی براي دریافت تسهیلات از طریق سامانه کارا این کارآفرین حوزه ورزش ضمن اشاره به اینکه باشگاه هاي ورزشی
جزو بیشترین مشاغل آسیب دیده از ویروس کرونا بودند، اظهار کرد: هزینه هاي خدمات رسانی و اجاره بها به قدري بالا رفته است که
تاب آوري پایین آمده و بسیاري از مالکان باشگاه هاي خود را به همین دلیل در معرض فروش گذاشته اند و امیدواریم دولت بتواند
پشتیبانی کند، همچنین افزایش چهار تا پنج برابري قیمت تجهیزات باشگاهی و کاهش درآمد ها از اصلی ترین موانعی است که پیش

 
روي باشگاه داران است. 

رحیمی افزود: تسهیلاتی که به عنوان کمک به مشاغل آسیب دیده از کرونا براي ما روزنه امید بود از طریق سامانه کارا بود که سلسله

 
مراتب نسبتا طولانی و موانع مختلفی براي دریافت آن وجود داشت. 

فقط 10 درصد از تسهیلات به مشاغل آسیب دیده پرداخت شده است مهدي طغیانی نماینده مردم اصفهان و سخنگوي کمیسیون
اقتصادي مجلس گفت: تسهیلات ویژه مشاغل آسیب دیده تاکنون فقط به 10 درصد از شاغلان پرداخت شده است و ما در حال
پیگیري و حل این مشکل هستیم. البته با یک وام نمی شود زیان هاي این مشاغل را کاملا جبران کرد، اما امیدواریم بتوانیم بخشی از

 
این ضرر و زیان را با ظرفیت هاي موجود بهبود ببخشیم. 

مجلس پیگیر اجرایی شدن وعده هاي دولت است طغیانی در واکنش به گلایه برخی از کارآفرینان در مورد دریافت وام از طریق
سامانه کارا عنوان کرد: فرآیند پیچیده اي براي دریافت وام و تسهیلات وجود دارد و بار ها اعلام کردیم که براي مشاغلی که تحت
فشار و آسیب دیده هستند عبور از این مراحل دشوار است و خواسته ما این است که بانک ها و سایر بخش ها بیشترین همکاري را با

 
مردم داشته باشند. 

 
 



او اضافه کرد: بسته اي که ابتدا دولت براي کمک به مشاغل آسیب دیده معرفی کرد شامل تخفیف مالیاتی، موارد بیمه اي و بانکی بود
و از نظر ما بسته کامل و اثرگذاري بود. در حال حاضر نیز تلاش مجلس براي بهتر پیش رفتن این فرایند و رسیدن این تسهیلات به

 
دست مردم است. اینکه بگوییم به مردم وام می دهیم و از طرفی دریافت آن مشکل باشد حلال مسئله نخواهد بود. 

مراکز ورزشی بیشترین ضربه را از کرونا خوردند سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: از ایتداي شروع ویروس کرونا باشگاه هاي
خصوصی ورزشی با ریزش مشتریان بیشترین ضربه را متحمل شدند. با توجه به اینکه مشخص نیست کرونا تا چه زمانی هست، باید با
آن زندگی کرد و همه این مراکز با مدیریت بهره وري و در کنار آن استفاده از تسهیلات حمایتی دولت باید به فعالیت خود ادامه

 
دهند. 

او در مورد افزایش قیمت خدمات مشاغلی همچون رستوران ها تصریح کرد: مشاغلی مثل هتلداري و رستوران داري جزو مشاغل
ضروري نیست. این دسته از افراد اگر قیمت ها را افزایش دهند تقاضا کاهش پیدا می کند و سوددهی کم می شود. باید تلاش کنند با
کارآیی بالا و بهره وري بیشتر و کاهش قیمت، تقاضا را افزایش دهند و از بروز خسارت جلوگیري کنند. متاسفانه همواره شاهد این

 
هستیم که این گونه مشاغل با افزایش قیمت دنبال جبران زیان هستند، اما در نهایت ضرر بیشتري می بینند. 

حال به نظر می رسد نه تنها فرآیند دریافت تسهیلات به معناي واقعی کلمه باید تسهیل شود بلکه براي تخصیص سریع تر همان

 
مبالغ مصوب هم باید چاره اي اندیشید. 

گزارش از نسیم مسیبی



دلاّلان اجناس را براي گرانی بیشتر دپو کرده اند/ قیمت گذاري غیرواقعی

رغبتی براي کشاورز نمی گذارد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/07/08

 خبرگزاري فارس ـ وحید ونایی: هم در دانشگاه و هم در

 
حوزه تحصیل کرده و هم اکنون با 58 سال سن نماینده مردم خمین در مجلس یازدهم است.  

 
علیرضا نظري عضو کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شوراي اسلامی است.  

او می گوید که 10 میلیارد دلار از منابع ارزي براي واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود
شیمیایی و ... در نظر گرفته شده است اما این سیاست هم اکنون حمایت از تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ با ارز

 
نیمایی است.  

این عضو کمیسیون کشاورزي همچنین اظهار می دارد که متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم زیادي
از دلارهاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي غیرمرتبط وارد

 
شده و یا کالاها در انباري ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و کالا بود. 

نظري می افزاید دولت با اتخاذ سیاستی غلط موجب شده که سم و کود شیمیایی از این به بعد با ارز نیمایی قیمت گذاري شود و
همین اقدام باعث شد که برخی سموم از کیسه اي 90 تا 110 هزار تومان در هر کیسه 50 کیلویی به 480 تا 520 هزار تومان برسد. 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت اظهار می دارد که طبق قانون دولت نمی تواند بیش از
سه ماه یک وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس معرفی
شد و او نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند، رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در
وزارت صمت درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و

 
موجب التهاب در بازار خواهد شد. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی می گوید که در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشارها مواجه
هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال



نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز

 
وزارت صمت بلاتکلیف باقی مانده و نمی دانم که این کم لطفی دولت به مردم چه زمان خاتمه می یابد. 

وي در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، درباره اقدام مجلس به منظور کاهش التهاب بازار مسکن اظهار داشت: مجلس
اقدام اولیه درباره این کار را با طرح دوفوریتی مالیات بر خانه هاي خالی انجام داد که در نهایت هم مورد تأیید مجلس قرار گرفت، ولی
شوراي نگهبان به این مصوبه ایراد گرفت که این ایرادات هم رفع شده و هم اکنون در فرایند نهایی ابلاغ به دولت به منظور اجرا قرار

 
دارد. 

 
500 هزار خانه از 2.5 میلیون خانه خالی کشور در تهران است 

وي افزود: قریب به 2 میلیون و 500 هزار تا 2 میلیون و 700 هزار خانه خالی در کشور برآورد شده است که بیش از 500 هزار واحد
در تهران و بیش از 2 میلیون واحد در سایر استان هاست که گام اولیه مجلس یازدهم براي عرضه خانه هاي خالی در چرخه نیاز

 
جامعه بوده است تا این اقدام بتواند در بازار مسکن تأثیرگذار بوده و موجب بازگشت آرامش به آن شود. 

 
 

 
  

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: طرح بعدي مجلس یازدهم در باره ساماندهی مسکن با موضوع جهش
تولید و عرضه خانه است که در همین راستا همواره نشان داده ایم که یکی از محورهاي اصلی و دستور کارهاي صحن علنی مجلس و
کمیسیون هاي تخصصی رفع دغدغه مردم درباره مسکن است، لذا مجلس برنامه هاي مفصلی براي ساخت و افزایش عرضه و اعمال

 
قوانین نظارتی بر آن به منظور عدم احتکار و ساخت و ساز بیشتر را دارد. 

 
نهادهاي نظارتی نقش دلالی بنگاه هاي دولتی در افزایش قیمت خانه را بررسی کنند 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس با اصلاح یکی از مواد قانون مالیات بر خانه هاي خالی با جدیت به دنبال عدم احتکار مسکن و خروج
آن از زمره کالاهاي سرمایه اي است، هر چند که در این زمینه باید وزارت اقتصاد، وزارت راه، سازمان امور مالیاتی و سازمان ثبت

 
اسناد و املاك رسمی همراهی لازم را داشته باشند تا این قانون اجرایی شود اما نظارت مجلس هم بر این قانون بسیار مهم است. 

 
  



 
 

 
  

نماینده مردم خمین در مجلس در باره تأثیر دلالی ها در بنگاه هاي معاملات املاك و نقش مجلس در این باره گفت: این کار نیاز به
ورود مجلس و تصویب قانون ندارد و حتی مصوبه دولت را هم نمی خواهد، ولی سازمان هاي نظارتی باید اقدامات خود را در این زمینه

 
افزایش داده و آن را ارتقاء دهند. 

 
اولویت هاي کمیسیون ها با حضور قالیباف چکش کاري می شود 

وي افزود: مطلع شده ام به دلیل التهاب بازار مسکن، وزارت صمت دستورالعمل کمیسیون هاي معاملات در بنگاه ها را اصلاح کرده و
در همین راستا درصد کمیسیون مقرر شده که از فروشنده گرفته شود، لذا هیچ کس اجازه ندارد بیش از حد و حدود قانونی

 
کمیسیون بیشتري را دریافت کند. 

 
  

 
 

 
  

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی درباره کم کردن حجم نقدینگی موجود در جامعه و استفاده از آن براي افزایش تولید



و اشتغال در کشور افزود: مجلس به دنبال آن است که هر کدام از کمیسیون هاي تخصصی 3 تا 4 اولویت اصلی کارهاي خود را در
بین همه نیازمندي هاي قابل بررسی احصا کند و در جلساتی که قالیباف رئیس آن است و همه رؤساي کمیسیون ها در آن حضور
دارند، موضوع را بررسی کرده و تصمیمات لازم در این باره اتخاذ می شود و بر همین اساس اولویت ها در آن نشست ها آنالیز و چکش

 
کاري می شود. 

 
تغییر ارز مرجع خرید سموم و کود باعث التهاب بازار کشاورزي شد 

نظري اضافه کرد: ساماندهی نرخ ارز، کاهش ارزش پول ملی، بازار بورس و بهبود وضعیت اقتصادي و افزایش تولید مسکن از اولویت

 
هاي کمیسیون اقتصادي مجلس است ولی قطعا دیگر کمیسیون ها هم اولویت هایی را در نظر گرفته و قرار است پیگیري کنند. 

 
 

 
  

وي در باره التهاب بازار گوشت سفید و قرمز، تخم مرغ و تأثیر نهاده هاي دامی بر قیمت آنها اظهار داشت: 10 میلیارد دلار از منابع
ارزي کشور براي واردات محصولات کشاورزي اعم از دانه هاي روغنی و نهاده هاي دامی و کود شیمیایی و ... در نظر گرفته ایم تا

 
مراکز تولیدي دام و طیور و گاو شیري و ... را پشتیبانی کند. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: هم اکنون سیاست بر آن است که با ارز نیمایی بتوانیم از
تولیدکنندگان گوشت سفید، قرمز و تخم مرغ حمایت شود ولی عدم نظارت ها باعث شده که نهاده هاي دامی با چند برابر قیمت

 
عرضه شود و شاهد التهاب در بازار باشیم. 

 
 نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد درباره ارز یارانه اي 

وي خاطرنشان کرد: اختلاف ارز آزاد و نیمایی باعث التهاب در بازار گوشت سفید و تخم مرغ شده است ولی با این روند تولیدکننده
هم متضرر خواهد شد زیرا وقتی او مجبور است ذرت و کنجاله سویا را چند برابر خریداري کرده و یا داروهاي دام و طیور را با چند
100 درصد افزایش تهیه کند، قطعا او نمی تواند مرغ را با قیمت قبلی کیلویی 12 تا 13 هزار تومان عرضه کند و ناچار است با قیمت

 
تمام شده محصول را بفروشد. 

  



 
 

 
  

نظري تصریح کرد: نظر کمیسیون کشاورزي و وزیر جهاد کشاورزي آن است که باید ارز یارانه اي و حمایت هاي دولت حذف شود و
اگر بناست که قوه مجریه خدمات و حمایت هاي خود را از کالاهاي اساسی که مورد نیاز همه مردم است ادامه دهد، بایستی این یارانه

 
یا مستقیما به دست تولید کننده برسد و یا مصرف کننده. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: اگر قرار است این حمایت به دست تولیدکننده برسد او می بایست به

 
میزان گوشتی که تحویل کشتارگاه می دهد از حمایت هاي دولتی بهره مند شود. 

 
یارانه باید به تولید کننده برسد یا مصرف کننده 

وي در همین راستا درباره مشمولان این طرح گفت: تولیدکنندگان مرغ، لبنیات و تخم مرغ مشمولان این طرح هستند و آنها می
توانند یارانه بگیرند تا قیمت ها براي عرضه در بازار کمتر شود، ضمن این که پیشنهاد بعدي این است که یارانه مستقیما به مصرف

 
کننده تعلیق گیرد و به همین دلیل سرانه مصرف گوشت و لبنیات هر فرد مشخص شده و به او پرداخت خواهد شد. 

 
  

 
 



 
  

نظري گفت: نمی توان به دلیل ترس از سوءاستفاده از عده قلیلی در کشور یک کار مثبت و ارزنده که موجب منفعت عمومی جامعه
است را انجام نداد، بلکه باید با افزایش نظارت ها و رصد ها، سوءاستفاده ها را به حداقل برسانیم که در این امور می توان با در نظر

 
گرفتن سامانه هاي مرتبط با شفافیت حداکثري اقدامات را پیش برد و کاري کرد که همه چیز در معرض رؤیت بازرسان قرار گیرد. 

 
دپوي اجناس و کالا در انبارها براي گرانی بیشتر 

وي با اشاره به اجراي سهمیه بندي بنزین و پرداخت یارانه که در طول سال هاي گذشته مستمراً انجام می شود، اضافه کرد: سهمیه
بنزین به مالکان خودروها و یارانه به سرپرست خانوار داده می شود که در همین راستا افراد شماره حساب بانکی خود را اعلام کرده و

 
در شب و یا روز خاصی شارژ می شود. 

 
  

 
 

 
  

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: متأسفانه عدم نظارت و فقدان سامانه هاي شفافیت هنگامی که حجم
زیادي از دلارهاي 4200 تومانی از سوي دولت به نام واردات کالاهاي اساسی تخصیص پیدا کرد شاهد آن بودیم که کالاي غیرمرتبط

 
وارد شده و یا کالاها در انباري ذخیره شده و عرضه صورت نگرفت تا قیمت ها افزایش پیدا کند و عملا بازار تشنه جنس و کالا بود. 

 
باید جلوي آسیب و فساد و سوءاستفاده را بگیریم 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در طول سالیان گذشته حمایت هاي دولتی باعث شده که اجناس و
کالاهاي یارانه اي با آن قیمتی که بایستی به دست مصرف کننده برسد، نرسیده است، اما می توانیم با استفاده از ابزارهاي مختلف این
حمایت یارانه اي را به دست تولیدکننده و یا به دست مصرف کننده برسانیم که آسیب کمتري داشته و به صلاح عموم جامعه نزدیک

 
تر است. 



وي افزود: زمینه آسیب و فساد و سوءاستفاده ممکن است در خیلی از جاها دیده شود اما قطعا رانت هاي میلیارد ي و مسیرهاي

 
غیرقابل کنترل را با اجراي این پیشنهاد شاهد نخواهیم بود. 

نظري گفت: با اجراي این پیشنهاد که نظر مشترك کمیسیون کشاورزي و نظر وزیر جهاد کشاورزي است دیگر شاهد نوسان در قیمت

 
گوشت سفید و قرمز و تخم مرغ و لبنیات نخواهیم بود. 

 
باید دلالی در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را بگیریم 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در حال حاضر انحصار در واردات نهاده هاي دامی و کشاورزي را شاهد
هستیم که توانسته مشکلاتی را ایجاد کند، ولی اگر نظارت لازم را با استفاده از ابزار رصدکننده عملیاتی کنیم و حمایت از تولیدکننده
و یا مصرف کننده اعمال شود دامدار و کشاورز می تواند نیازهاي خود را از واردکننده اي که ارزان تر بفروشد تهیه کرده و قیمت ها در

 
بازار التهابی نخواهد داشت. 

 
  

 
 

 
  

 
وي افزود: باید تلاش کنیم که دلالی و واسطه گري موجود در زنجیره تولید و توزیع محصولات پروتئینی و کشاورزي را از بین ببریم. 

نظري در باره افزایش 500 تا 700 درصدي قیمت سموم و کود کشاورزي گفت: دولت اعلام کرده که توزیع کود فسفات که وارداتی

 
هم هست از این به بعد با ارز نیمایی صورت می گیرد که قیمت آن بین 480 تا 520 هزار تومان به ازاي هر کیسه 50 کیلویی است. 

 
سم 90 هزاري به 520 هزار تومان رسیده 

وي درباره این تأثیر افزایش قیمت سموم وکود کشاورزي بر افزایش هزینه هاي تولید گفت: این کار موجب افزایش هزینه هاي کشاورز
می شود، اما بایستی با رصد و نظارت بر توزیع این سموم و کودها تلاش کنیم که به مصرف کننده نهایی رسیده و واسطه گران و

 
دلالان موجب افزایش بیشتر قیمت شوند. 



عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: تولیدکننده محصولات کشاورزي که هم اکنون با افزایش قیمت و هزینه
هاي تولید مواجه شده است چه باید بکند؟؛ این در حالی است که قوه مجریه باید در زمینه قیمت گذاري رعایت حال کشاورز را بیش

 
از این داشته باشد، زیرا هر کیسه کود پیش از این 90 تا 110 هزار تومان بوده که به 480 تا 520 هزار تومان رسیده است. 

نظري خاطرنشان کرد: وقتی شاهد افزایش قیمت کود و سموم کشاورزي هستیم دولت باید این قیمت ها و افزایش هزینه را در قیمت

 
گذاري خرید تضمینی در نظر بگیرد. 

 
 قیمت گذاري غیر واقعی، رغبتی براي کشاورز نمی گذارد 

وي تصریح کرد: بحث جدي بین کمیسیون کشاورزي با وزارت جهاد کشاورزي و شوراي اقتصاد هم اکنون مطرح است که باید افزایش
هزینه براي کشاورزان که به واسطه تغییر ارز مرجع از 4200 تومان به ارز نیمایی اعمال شده را در قیمت گذاري نهایی خرید تضمینی

 
محصولات کشاورزي در نظر بگیرند. 

نماینده مردم خمین در مجلس شوراي اسلامی گفت: اگر قیمت گذاري واقع بینانه باشد کشاورز براي کشت و عرضه بیشتر راغب شده
و می داند که قیمت خرید تضمینی افزایش پیدا کرده و در نتیجه درآمد بیشتري به دست خواهد آورد که در آن صورت است که به

 
تولید پایدار خواهیم رسید. 

 
نظري اضافه کرد: دولت خیلی از قیمت هاي خرید تضمینی محصولات کشاورزي را اعلام نکرده است. 

 
کم لطفی دولت به مردم در تاخیر 130 روزه تعیین وزیر صمت 

وي در مورد عدم ایفاي دولت به وظایفش درباره تعیین تکلیف وزارت صمت گفت: طبق قانون دولت نمی تواند بیش از سه ماه یک
وزارتخانه را با سرپرست اداره کند، اما چون گزینه پیشنهاد ي وزارت صمت در روز پایانی یعنی روز نودم به مجلس معرفی شد و او
نتوانست رأي اعتماد لازم را کسب کند. رئیس جمهور از مقام معظم رهبري اذن استمرار حضور سرپرست را در وزارت صمت
درخواست کرد که با موافقت معظم له مواجه شد اما دود تأخیر حضور وزیر در یک وزارتخانه به چشم مردم رفته و موجب التهاب در

 
بازار شد. 

 
  

 
 



 
  

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در شرایط اقتصادي کشور که با انبوهی از تحریم ها و فشارها مواجه
هستیم سه بخش صنعت، معدن و تجارت و بازرگانی در وزارت صمت تجمیع شده و واردات، صادرات، گمرکات، قیمت گذاري، انتقال
نهاده ها به داخل کشور و نظارت بر بازار در یک وزارت مدیریت می شود، اما دولت با کم لطفی کاري کرده که حدود 130 روز وزارت

 
صمت بلاتکلیف باقی ماند. 

 
لزوم حداکثر استفاده از ابزارهاي نظارتی مجلس 

نظري خاطرنشان کرد: مجلس باید از ابزارهاي نظارتی که در قانون اساسی وجود دارد استفاده کرده و دولت را ملزم به پاسخگویی در
شرایطی که مردم درگیر گرانی و بی ثباتی در بازار بوده و با قیمت هاي لحظه اي دست و پنجه نرم می کنند، کند. این درحالی است

 
که رهبر معظم انقلاب تأکید بر استفاده از ابزارهاي نظارتی مجلس دارند که بایستی به موقع و به درستی از آن بهره بگیریم. 

انتهاي پیام/



مسئول بسیج کارگران مازندران: 400 عنوان برنامه شاخص کارگري هفته دفاع

مقدس در مازندران اجرایی شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/07/08

گروه استان ها – مسئول سازمان بسیج کارگران و کارخانجات سپاه کربلاي مازندران با اشاره به نقش اثرگذار کارگران در
دوران دفاع مقدس، گفت: همزمان با هفته دفاع مقدس، بیش از 400 عنوان برنامه شاخص کارگري در واحدهاي تولیدي

استان اجرایی شد.

گروه استان ها – مسئول سازمان بسیج کارگران و
کارخانجات سپاه کربلاي مازندران با اشاره به نقش اثرگذار
کارگران در دوران دفاع مقدس، گفت: همزمان با هفته
دفاع مقدس، بیش از 400 عنوان برنامه شاخص کارگري

 
در واحدهاي تولیدي استان اجرایی شد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ساري، شهرام نوري به
مناسبت هفته دفاع مقدس با حضور در دفتر تسنیم
مازندران و دیدار با مدیر این خبرگزاري در استان با اشاره
به اینکه وضعیت مراکز تولیدي استان از حیث نیروي کار و

 
حقوق و دستمزد چندان مطلوب نبوده و تامین معیشت همچنان دغدغه این قشر زحمتکش جامعه است. 

وي افزود: هم اکنون 1.46 درصد صنایع کشور در مازندران وجود داشته که 15 درصد تولید ناخالص ملی مازندران در بخش صنعت

 
بوده و بیشترین بخش آن مربوط به خدمات با 45 درصد است. 

مسئول سازمان بسیج کارگران و کارخانجات سپاه کربلاي مازندران با اشاره به اینکه جانمایی 26 هزار واحد تولیدي صنعتی و معدنی
در 38 شهرك و ناحیه صنعتی استان، تصریح کرد: نقش کارگران در ارتقا شاخص هاي تولید و حمایت از تولید داخلی امري مهم و

 
اثرگذار است. 

نوري با بیان اینکه هشت سال دفاع مقدس داراي برگ زرینی بوده که بر تارك تاریخ این سرزمین می درخشد، افزود: ایران اسلامی

 
داراي 14 هزار شهید کارگري بوده که مازندران غیور با تقدیم 900 شهید کارگر نقش اساسی در این زمینه ایفا کرده است. 

وي با اعلام اینکه کارگران در عرصه دفاع مقدس و جنگ با استکبار و حزب بعث بسیار نقش آفرین بودند، تصریح کرد: بسیاري از

 
اعزام هاي کارگران به جبهه هاي حق علیه باطل در دوران دفاع مقدس از مقابل درب کارخانجات و واحدهاي تولیدي بوده است. 

رئیس سازمان بسیج کارگران و کارخانجات سپاه کربلاي مازندران با اشاره به اینکه نقش پشتیبانی و خودجوش واحدهاي تولیدي در
کمک به رزمندگان نیز بسیار زایدالوصف بوده است، افزود: اکنون نیز کارگران و تولیدگران در ارتقا بهره وري، بهبود فضاي کسب و کار

 
و اشتغال نقش اساسی دارند. 



نوري با اعلام اینکه اسلام براي کار و کارگر ارزش و جایگاه خاصی قائل است، تصریح کرد: ماموریت بسیج کارگران و کارخانجات،
جذب، تربیت، آموزش و سازماندهی اقشار بسیجی، نشر فرهنگ اسلامی و دینی در محیط کار و هدایت بسیجیان براي کمک به رشد

 
و توسعه مراکز تولیدي و صنعتی است. 

 
بیش از 12000 بسته معیشتی توسط بسیج کارگري خراسان رضوي توزیع شد 

 
شیفت ایثار در بسیج کارگري استان مرکزي راه اندازي شد 

 
10 هزار نفر جذب بسیج کارگري استان گیلان شدند 

وي با بیان اینکه 100 پایگاه بسیج کارگري و 19 حوزه بسیج کارگري در سطح شهرستان هاي استان فعالیت دارند، گفت: 9 هزار
کارگر استان عضو بسیج کارگران و کارخانجات استان هستند. جامعه هدف سازمان، شرکت ها و مراکز بالاي 100 نفر نیرو شاغل

 
است. 

رئیس سازمان بسیج کارگران و کارخانجات سپاه کربلاي مازندران با اشاره به اینکه در راستاي کمک به خروج واحدهاي تولیدي از
مشکلات و رکود، طرح شهید کریمی در سازمان بسیج کارگري استان اجرایی شده است، افزود: شناسایی کارخانجات و مراکز تولیدي
مشکل دار از اهداف اصلی اجراي این طرح قلمداد شده است. در هیئت اندیشه رز مشکل طرح و اگر مشکل مورد نظر در حوزه صنعت

 
و فنی باشد از مهندسان صنعت رفع مشکل و عارضه یابی خواهد شد. 

نوري با بیان اینکه بسیج کارگري تسهیل کننده و هماهنگ کننده و ارتباط دهنده بین ادارات است، تصریح کرد: اکنون در حوزه
تولید با مشکلات جدي به نام واردات بی رویه، کمبود سرمایه در گردش و کمبود مواد اولیه مواجه هستیم که برخی موضوعات کلان

 
را از مسئولان استان در حوزه کارگري مطالبه گري می کنیم. 

رئیس سازمان بسیج کارگري و کارخانجات سپاه کربلاي مازندران با اشاره به اینکه فرهنگ سازي حمایت از تولید ملی و کالاي ایرانی
در قالب طرح شهید برونسی اجرایی خواهد شد، افزود: در حوزه ترویج استفاده از کالاي ایرانی به وسیله معرفی توانمندي تولیدي و

 
صنعتی استان، تلاش داریم بانک اطلاعاتی از واحدهاي تولیدي با برند موفق کالاي ایرانی را شناسایی و تبلیغ کنیم. 

وي با بیان اینکه ترویج فرهنگ وجدان کاري در کارخانجات، کارفرمایان و کارگران در جهت ارتقا کیفیت محصولات از دیگر اهدف
اجراي طرح شهید برونسی سازمان بسیج کارگري است، تصریح کرد: ترغیب مردم به استفاده از کالاي ایرانی نیز در قالب سازماندهی
گروه هاي جهادي تولید یاران، کارآموزان و سفیران تولید هدف گذاري شده که این سه مجموعه 120 گروه جهادي را در استان

 
تشکیل دادند. 

نوري از برگزاري جلسات اخوت کارگري و کارفرمایی با هدف ایجاد همدلی و همزبانی بین کارگر و کارفرما در واحدهاي تولیدي
استان خبر داد و افزود: آشنایی و درك متقابل کارفرما، مدیران و کارگران در قالب این جلسات اخوت رنگ و بوي مطلوبی به خود

 
گرفته است. 

وي با بیان اینکه ترویج فرهنگ و روحیه ایثارگري و خدمت رسانی به جامعه کارگري از مزایاي اجراي طرح شیفت ایثار در جامعه

 
کارگري استان بوده است، گفت: کمک به رونق تولید و تقویت رابطه حسنه کارگر و کارفرما نیز از مزایاي طرح مورد نظر است. 

رئیس سازمان بسیج کارگري و کارخانجات سپاه کربلاي مازندران با اشاره به اینکه گروه هاي جهادي تخصصی در چهار زمینه امداد و



نجات، آتش نشانی و بحران، رانندگان و تاسیسات فنی و مهندسی در سازمان مدیریت شده است، افزود: خدمت رسانی به جامعه در

 
مواقع بحران در قالب گروه هاي تخصصی شهرستانی از اهداف طرح مورد نظر است. 

وي به درخشش جامعه کارگري در بسیج مقابله با کرونا ویروس اشاره و تصریح کرد: سازمان بسیج کارگري با کمک جامعه کارگري و
تولیدگران استان قریب به 40 میلیارد ریال بسته معیشتی تهیه و در اختیار نیازمندان قرار داده است و بخشی از این کمک ها در

 
اختیار کارگران نیازمند واحدهاي تولیدي در قالب هاي نقدي و جنسی قرار گرفته است. 

نوري با بیان اینکه یادواره شهداي کارگري استان با محوریت یادواره شهداي نیروگاه شهید سلیمی نکا، شامگاه هفتم مهرماه در پارك
موزه دفاع مقدس مازندران برپا می شود، تصریح کرد: یادواره شهداي جامعه کارگري استان امسال به صورت مجازي در سطح استان

 
برگزار خواهد شد. 

وي از تدارك و اجراي بالغ بر 400 عنوان ویژه برنامه فرهنگی و اجتماعی همزمان با هفته دفاع مقدس در مازندران خبر داد و گفت:
قصد داریم کتاب زندگینامه شهداي کارگري استان را به رشته تحریر و چاپ درآوریم.



کاهش 290 میلیون مترمکعبی آب در آذربایجان غربی؛ الگویی براي کشور

منبع: ایرناشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/07/08

ارومیه-ایرنا- توسعه کشت گیاهان کم آب بر و مدیریت الگوي کشت از مهمترین و موفق ترین طرحهاي اولویت دار حوزه
کشاورزي آذربایجان غربی است که به کاهش 290 میلیون مترمکعبی مصرف آب منجر شد و همین امر می تواند به الگویی

براي همه مناطق کم آب و خشک کشور تبدیل شود.

ارومیه-ایرنا- توسعه کشت گیاهان کم آب بر و مدیریت
الگوي کشت از مهمترین و موفق ترین طرحهاي اولویت دار
حوزه کشاورزي آذربایجان غربی است که به کاهش 290
میلیون مترمکعبی مصرف آب منجر شد و همین امر می
تواند به الگویی براي همه مناطق کم آب و خشک کشور

 
تبدیل شود. 

به گزارش ایرنا، در سال هاي اخیر که خشک شدن دریاچه
ارومیه و انتشار ریزگردها، به تهدیدي بسیار جدي براي
کشاورزي آذربایجان غربی و منطقه تبدیل شد، جلب

 
مشارکت و همکاري جوامع محلی به ویژه کشاورزان جزو ارکان اصلی اجراي برنامه هاي ستاد احیاي دریاچه ارومیه قرار گرفت. 

در این راستا طرح هاي مختلفی تصویب شد و وزارت جهاد کشاورزي به عنوان مجري به انجام آنها همت گماشت که توسعه و ترویج
کشت محصولات کم آب بر مانند زعفران و گل محمدي، نباتات علوفه اي کم آب بر نظیر "تیریتیکاله" و کشت مخلوط آن با جو و
ماشک، اصلاح الگوي کشت و توسعه کشت هاي گلخانه اي، کاشت جایگزین، اصلاح باغ ها و اصلاح شیوه هاي آبیاري در اولویت قرار

 
گرفت. 

هرچند ریشه کن شدن کشت چغندرقند در اراضی حوضه آبریز دریاچه ارومیه در دستور کار قرار نگرفت اما توسعه کشت نشایی و

 
تغییر آرایش کشت که اثر قابل توجهی در کاهش مصرف آب این محصول دارد، همچنان چزء برنامه ریزي ها محسوب می شود. 

تمامی این اقدامات با هدف بالابردن ضریب بهره وري مصرف آب در بخش کشاورزي و حفظ و افزایش عملکرد محصولات کشاورزي
در راستاي احیاي دریاچه ارومیه در آذربایجان غربی انجام شد که در نتیجه آن، میزان مصرف آب در بخش کشاورزي استان از 2

 
میلیارد و 400 میلیون متر مکعب به 2 میلیارد و 100 میلیون مترمکعب رسید. 

 
صرفه جویی 290 میلیون مترمکعبی آب در آذربایجان غربی 

رییس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا در این باره گفت: طی پنج سال اخیر با اجراي طرح هاي
جامع مدیریت زراعت و باغبانی، مدیریت آب و خاك و برنامه هاي ترویجی در بخش کشاورزي، 290 میلیون مترمکعب در مصرف آب



 
صرفه جویی شده است. 

رسول جلیلی افزود: مصرف آب در اراضی کشاورزي حوضه آبریز دریاچه ارومیه در حدود 2 میلیارد و 400 میلیون متر مکعب بود که

 
با اجراي طرح ها در حال حاضر به 2 میلیارد و 100 میلیون متر مکعب کاهش یافته است. 

وي گفت: این میزان صرفه جویی در حالی محقق شده که میزان تولید و استفاده از روش هاي نوین در بخش کشاورزي نیز افزایش

 
چشمگیري داشته است. 

 
کشت پسته در 50 هکتار باغ آذربایجان غربی 

رییس سازمان جهادکشاورزي آذربایجان غربی با اشاره به کشت پسته در اراضی مساعد استان گفت: پسته محصولی مقاوم به شوري
آب هاي زیر زمینی است و توسعه کشت این محصول کم آب بر و جایگزینی آن به جاي محصولات پرآب از برنامه هاي سازمان جهاد

 
کشاورزي استان در راستاي کاهش مصرف آب در حوضه آبریز دریاچه ارومیه است 

وي با اشاره به اینکه پیش بینی می شود امسال 25 تن پسته از سطح 50 هکتار باغ بارور استان برداشت شود، افزود: کاشت پسته در

 
سطح 370 هکتار از اراضی کشاورزي واقع در حوضه آبریز دریاچه ارومیه انجام شده که 50 هکتار از این باغ ها بارور هستند. 

جلیلی با اشاره به میانگین تولید 500 کیلوگرم پسته در هر هکتار بیان کرد: با توجه به تغییرات اقلیمی و در صورت تامین اعتبار از
محل طرح اصلاح، احیا و جایگزینی باغات و تغییر الگوي کشت به منظور احیاي دریاچه ارومیه نسبت به توسعه محصولات کم آب بر

 
مانند پسته و سنجد به جاي سایر محصولات باغی اقدام می شود. 

رییس سازمان جهادکشاورزي آذربایجان غربی اظهار داشت: این تغییر الگوي کشت در مرحله اول موجب شکوفایی اقتصاد باغداران

 
شده و بعد محصولات خشکباري جایگزین محصولات رومیزي خواهد شد. 

وي بیان کرد: اراضی زیر کشت شهرستان ارومیه با متوسط تولید بیش از یک تن در هکتار بیشترین میزان تولید پسته در استان را

 
داراست. 

وي با اشاره به صرفه اقتصادي این محصول ادامه داد: تولید هر هکتار محصول پسته در استان براي یک خانوار زمینه اشتغال زایی

 
مستقیم را فراهم و این امر کمک شایانی را به معیشت خانواده ها می کند. 

جلیلی اظهار کرد: نهال پسته با هدف مدیریت مصرف آب از طریق ترویج کشت جایگزین انجام می شود و عمده کشت پسته در

 
اراضی شهرستان هاي ارومیه، سلماس، مهاباد و نقده در حوضه آبریز دریاچه ارومیه است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی با بیان اینکه محصول پسته از سال ششم کشت به توجیه اقتصادي و باردهی می رسد،

 
اضافه کرد: در این راستا به عنوان کشت جایگزین نهال یارانه دار پسته بین باغداران متقاضی در استان توزیع شده است. 

وي عمده ارقام پیوندي در باغ هاي استان را رقم هاي احمدآقایی عنوان کرد و ادامه داد : ارقام استفاده شده در باغات سازگاري

 
اکبري، احمدآقایی، رضایی، عباسعلی، شاه پسند و AN1 تا AN5، نر زودگل و نردیرگل است. 



 
افزایش 17 درصدي سطح زیر کشت زعفران 

رییس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی گفت: کشت زعفران در مناطقی که از سوي محققان مرکز تحقیقات کشاورزي و منایع

 
طبیعی استان بلامانع اعلام شده است. 

جلیلی با بیان اینکه کشت این محصول از اوایل شهریور تا دهه اول مهر است، اظهار داشت: کشت محصول زعفران بهترین گزینه براي

 
رهایی از کم آبی و سودآور براي کشاورزان منطقه است. 

وي بیان کرد: فصل رشد گیاه زعفران در پاییز و زمستان قرار دارد و عمده نیاز آبی گیاه زعفران توسط باران و برف تامین می شود و
همچنین در تابستان برخلاف بسیاري از محصولات کشاورزي نیازي به آبیاري ندارد و گیاهی استراتژیک جهت رهایی از بحران کم

 
آبی به شمار می رود. 

وي اضافه کرد: کشت زعفران طی سال گذشته در 48 هکتار انجام شد که پیش بینی می شود امسال هشت هکتار برابر با 17 درصد

 
افزایش یابد. 

جلیلی افزود: سطح زیر کشت این محصول در استان به حدود 56 هکتار رسیده و عملکرد آن به طور میانگین 2 کیلو گرم در هر

 
هکتار افزایش یافته است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی با اشاره به پیش بینی برداشت 72 کیلوگرم زعفران از مزارع زیر کشت این محصول در
استان گفت: به دلیل نیاز کم این گیاه به آب و آبیاري در طول فصل تابستان، توسعه کشت این محصول در استان شروع شده و رو به

 
افزایش است. 

وي ادامه داد: در سال گذشته حدود 70 کیلوگرم از مزارع زیر کشت این محصول، زعفران برداشت شد که شهرستانهاي ارومیه، نقده،

 
میاندواب، شوط، پیرانشهر و سلماس بیشترین سطح زیر کشت این محصول در استان را به خود اختصاص داده اند. 

جلیلی با بیان اینکه پیاز زعفران در موقع کشت، همه ساله توسط شرکت هاي خصوصی که در این زمینه فعالیت دارند عرضه می شود
ادامه داد: متقاضیانی که در سطح انبوه نسبت به کشت زعفران اقدام نمایند، به استان خراسان جنوبی جهت تهیه پیاز معرفی می

 
شوند. 

 
"کینوا" محصول جدید کشاورزي در آذربایجان غربی 

معاون فنی جهاد کشاورزي شهرستان پلدشت در این خصوص به خبرنگار ایرنا گفت: کینوا به عنوان محصول جایگزین محصولات
پرآب بر، براي اولین بار در استان در 10 هکتار از اراضی پلدشت کشت شده است و پیش بینی می شود از این سطح زیر کشت، 10

 
تن محصول برداشت شود. 

پرویز سلیم زاده اضافه کرد: آب مصرفی این محصول یک سوم آب مورد نیاز سایر غلات مانند گندم و جو است و خرید تضمینی این

 
محصول به طور قطع کشاورزان منطقه را به سمت کشت این محصول پرکاربرد سوق می دهد. 



 
وي افزود: نیاز آبی این گیاه 20روز یک بار است و می تواند جایگزین خوبی براي تغییر الگوي کشت در این منطقه باشد. 

وي همچنین اظهار داشت: با توجه به اهمیت کشت گیاهان کم آب بر، پیش بینی می شود سطح کشت این محصول در این

 
شهرستان به 50هکتار افزایش یابد. 

"کینوا" از آن دسته غلاتی محسوب می شود که خواص حیرت انگیزي دارد، اما کمتر کسی از آن مطلع است؛ این گیاه از خانواده

 
اسفناج بوده و به سبب پروتیین بالا، فیبر، منیزیم و منگنز در جهان به خاویار گیاهی معروف شده است. 

کینوا محصولی با قدمت چند هزار ساله بوده که از آمریکاي جنوبی به اراضی زراعی شهرستان پلدشت در آذربایجان غربی راه یافته

 
است، 

این گیاه براي اولین بار در این شهرستان به صورت پایلوت کاشته شده ولی کارشناسان امیدوار هستند که با توجه به خاصیت هاي

 
آن، استقبال خوبی از این کالاي تولیدي صورت گیرد. 

 
کشت گل محمدي گیاهی با نیاز آبی کم و سود بالا 

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا گفت: به دلیل کم توقع بودن در نیاز آبی، گل

 
محمدي در اراضی و مراتع فقیر و تخریب شده خود را با شرایط نامساعد وفق داده و از تخریب اراضی ملی جلوگیري می کند. 

عزیز امانی با بیان اینکه 273 هکتار از اراضی استان زیر کشت گل محمدي قرار دارد، افزود: 141 هکتار از باغ هاي بارور و مابقی به
صورت نهال است و میزان تولید گل تر از اراضی زیر کشت این محصول در استان بیش از 508 تن است که در مقایسه با سال هاي

 
قبل افزایش چشمگیري دارد. 

وي اظهار داشت: سالانه بیش از 800 هزار لیتر گلاب از گل محمدي در مناطق مختلف استان از جمله شهرستان هاي ارومیه، مهاباد،

 
خوي و پیرانشهر استحصال می شود. 

 
صرفه جویی 166 میلیون متر مکعبی آب در پروژه هاي مدیریت جامع زراعت و باغبانی 

معاون تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي اذربایجان غربی در این باره به خبرنگار ایرنا گفت: در بخش باغبانی برنامه اصلاح باغات،
استفاده از ارقام پایه رویشی، توسعه کشت گلخانه اي، توسعه گیاهان دارویی، زعفران و گل محمدي، استفاده از ارقام متحمل به کم
آبی و خشکی، سرشاخه کاري و اصلاح ارقام، جایگزینی و کشت ارقام کم اب بر جزو برنامه هاي اجرایی براي افزایش بهره وري اب

 
بوده است. 

اکبرکرامتی بیان کرد: در بخش زراعت، استفاده از ارقام متحمل به کم آبی و خشکی، تنظیم ترکیب کشت محصولات زراعی، توسعه
برنامه کشاورزي حفاظتی، توسعه کشت نشایی با فعال سازي بانک نشاي استان، ابیاري نوار تیپ، اصلاح آرایش کشت، انتقال زمان

 
کشت به فصول خنک، کشتهاي جایگزین محصولات کم آب بر موجب شد تا مصرف آب به میزان قابل توجهی کاهش یابد. 

معاون تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی یاد آور شد: در حال حاضر با توجه به اهمیت توسعه کشت نشایی در



 
استان یک بانک نشا مجهز در حال فعالیت بوده و 2 بانک نیز در حال احداث است. 

کرامتی طرح ها و پروژه هاي مصوب در حوزه وظایف جهاد کشاورزي را شامل مطالعه و اجراي سیستم هاي نوین آبیاري تحت فشار،
مطالعه و اجراي خطوط انتقال آب با لوله، مطالعه و اجراي شبکه هاي آبیاري فرعی (تحت فشار و ثقلی در پایاب سدهاي اجراشده)،
تهیه نقشه کاداستر اراضی کشاورزي، اجراي پروژه مدیریت جامع زراعت، اجراي پروژه مدیریت جامع باغبانی در حوضه دریاچه ارومیه

 
و اجراي طرح جامع ترویج جهاد کشاورزي عنوان کرد. 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی با اشاره به اینکه تاکنون در 16 هزار و 503 هکتار از اراضی
کشاورزي حوضه ابریز دریاچه ارومیه شبکه آبیاري نوین اجرا شده است، گفت: در حوزه انتقال و توزیع شبکه آبیاري از سال 93
تاکنون 475 میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده است که عملیاتی کردن این طرحها منجر به صرفه جویی 124 میلیون متر

 
مکعب آب در سطح باغات و مزارع شد. 

آذربایجان غربی جزو استانهایی است که داراي بیش از یک میلیون اراضی قابل کشت و 800 هزار هکتار اراضی زیر کشت است 235

 
هزار بهره بردار در این اراضی مشغول به کشاورزي هستند که فعالیت انان منجر به تولید 6 میلیون تن محصول می شود. 

براساس اظهارات کارشناسان 90 درصد از منابع آبی استان در بخش کشاورزي به علت سنتی بودن روشهاي کاشت، داشت و برداشت
انجام می شود که با بکارگیري روشهاي نوین ابیاري و طرح هاي جدید در بخش زراعت و باغبانی این میزان اب مصرفی قابل کاهش

 
است. 

دریاچه ارومیه در قالب طرح هاي ستاد احیا قرار است ظرف مدت 10 سال / از 1394/ به تراز اکولوژیک خود برسد؛ این دریاچه از
اواسط دهه 1380 شروع به خشک شدن کرد که بنا بر آمارهاي موجود تا سال 2015 میلادي حدود 80 درصد از مساحت آن خشک

 
شد. 

همه کارشناسان داخلی و خارجی بر این عقیده هستند که مشارکت جوامع محلی در کنار اجراي طرح هاي مختلف، نقش مهمی در

 
احیاي نگین آبی آذربایجان غربی دارد. 

دولت با اولویت قراردادن نجات دریاچه ارومیه، از سال 1393 براي اجراي طرح هاي احیاي دریاچه حدود 35 هزار میلیارد ریال اعتبار

 
اختصاص داده است. 

 
حوضه آبریز این دریاچه با مساحت 51 هزار و 876 کیلومترمربع یکی از 6 حوضه آبریز اصلی کشور است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- آذربایجان غربی 

 
- الگوي کشت 

 
- دریاچه ارومیه 

 
پروندهٔ خبري 

- رایحه ماندگار تدبیر در آذربایجان غربی





نماینده مجلس: رزم حسینی گزینه شایسته براي وزارت صمت است

منبع: ایرناشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/07/08

گنبدکاووس - ایرنا - نماینده مردم چهار شهرستان مینودشت، گالیکش، کلاله و مراوه تپه در مجلس شوراي اسلامی "علیرضا
رزم حسینی" گزینه پیشنهادي رییس جمهور براي تصدي وزارت صنعت، معدن و تجارت را فردي مجرب و با سوابق

مدیریتی خوب ارزیابی کرد.

گنبدکاووس - ایرنا - نماینده مردم چهار شهرستان مینودشت، گالیکش، کلاله و مراوه تپه در مجلس شوراي اسلامی ""علیرضا
رزم حسینی"" گزینه پیشنهادي رییس جمهور براي تصدي وزارت صنعت، معدن و تجارت را فردي مجرب و با سوابق مدیریتی خوب

 
ارزیابی کرد. 

رضا آریان پور دوشنبه شب در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: رزم حسینی سوابق و رزومه مدیریتی خوبی از جمله استانداري
دو استان مهم و پهناور کرمان و خراسان رضوي، مدیرعاملی برخی مجتمع ها و شرکت هاي تولیدي صنعتی بویژه در حوزه ماشین
آلات راهسازي، فرمانده یگان هاي نظامی در دفاع مقدس، نائل شدن به افتخار جانبازي و دریافت نشان فتح از مقام معظم رهبري را

 
در کارنامه دارد. 

نماینده مردم شهرهاي شرقی استان گلستان افزود: این مدیر مجرب و شایسته در دوران تصدي استانداري کرمان و خراسان رضوي
توانست در جذب سرمایه گذاري و توسعه صنعت و ایجاد اشتغال بسیار موفق عمل کرده و بدون تردید می تواند چنین اقداماتی را در

 
دیگر استان هاي کشور از جمله گلستان و توسعه صنعت منطبق با کشاورزي و حفظ محیط زیست این استان شمالی انجام دهد. 

دکتر آریان پور با بسیار مهم دانستن وزارت صمت و نقش این وزارتخانه در کنترل بازار و نابسامانی قیمت ها در آن از جمله در بحث
قیمت خودرو، مواد اولیه تولید، ساماندهی واردات و حمایت از تولیدات داخلی، اضافه کرد: مشخص شدن وزیر این وزارت خانه بدون

 
تردید می تواند به نابسامانی در برخی حوزه ها که سبب نارضایتی و ناامیدي مردم شده،سامان بخشد. 

وي تصریح کرد: البته یکسال زمان براي وزیر صنعت، معدن و تجارت با توجه به تحریم ظالمانه دشمن زمان کمی براي ایجاد تحول

 
است اما انشااالله با همراهی دولت و مجلس مشکلات بازار کاهش خواهد یافت. 

نماینده مردم چهار شهرستان مینودشت، گالیکش، کلاله و مراوه تپه در مجلس شوراي اسلامی همچنین با بیان اینکه اداره وزارت
مهم و حساس صمت با سرپرست مفید فایده نیست، ادامه داد: اکثریت نمایندگان مجلس به این نتیجه رسیده اند که بایستی وزیر

 
صمت هرچه سریعتر مشخص شود. 

آریان پور ابراز امیدواري کرد که نمایندگان مجلس در بررسی صلاحیت گزینه پیشنهادي وزارت صمت که قرار است، صبح سه شنبه

 
هشتم مهرماه برگزار شود، به رزم حسینی راي اعتماد دهند. 

برچسب ها 



 
- گنبدکاووس 

 
- راي اعتماد 

 
- مینودشت 

 
- گالیکش 

 
- گلستان 

 
- مراوه تپه 

 
- کلاله 

 
پروندهٔ خبري 

- پیشنهاد رزم حسینی براي تصدي وزارت صمت



فعالیت 560 مرکز علمی-کاربردي در کشور

منبع: ایرناشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/07/08

تهران- ایرنا- معاون پژوهشی دانشگاه علمی-کاربردي تعدیل مراکز این دانشگاه را گامی در جهت کیفیت بخشی آموزشی
دانست و گفت: در چهار سال گذشته حدود هزار مرکز علمی کاربردي در کشور وجود داشت که هم اکنون به 560 مرکز

رسیده است.

تهران- ایرنا- معاون پژوهشی دانشگاه علمی-کاربردي
تعدیل مراکز این دانشگاه را گامی در جهت کیفیت بخشی
آموزشی دانست و گفت: در چهار سال گذشته حدود هزار
مرکز علمی کاربردي در کشور وجود داشت که هم اکنون

 
به 560 مرکز رسیده است. 

مهدخت بروجردي روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار
گروه دانشگاه و آموزش ایرنا اظهار داشت: مصوبه شوراي
عالی اداري مبنی بر تعطیلی دانشگاه هاي وابسته به
دستگاه هاي دولتی در دانشگاه جامع علمی کاربردي اجرا

شد. برخی از سازمان هاي دولتی، دانشگاه تاسیس کرده بودند تا نیروي تحصیل کرده مورد نیازشان را تامین کنند و آموزش عالی از
دستگاه ها خواست تا اجازه دهند کار تحصیلات دانشگاهی را فقط این نهاد مدیریت و اجرا کند. بر این اساس مراکز تحصیلی تمام
وزارتخانه هایی که مرکز آموزشی داشتند، تعطیل شد. با این همه در چهار سال گذشته حدود هزار مرکز علمی کاربردي در کشور

 
وجود داشت که هم اکنون این مراکز به 560 مرکز رسیده است. 

وي با اشاره به اینکه دانشگاه جامع علمی کاربردي یک دانشگاه نسل سومی است، تصریح کرد: دانشگاه جامع به عنوان یک دانشگاه
نسل سومی معروف شده است. توجه اصلی این دانشگاه روي کارآفرینی دانشجویان است. نسل اول دانشگاه ها به آموزش، نسل دوم به
پژوهش و نسل سوم دانشگاه ها به کارآفرینی توجه دارند. ما براي اینکه دانشگاه نسل سومی داشته باشیم، فعالیت هاي بسیاري انجام

 
داده ایم. 

وي افزود: این دانشگاه از نظر قوانین و مقررات با همه دانشگاه هاي کشور متفاوت است. تنها دانشگاه کشور است که حالت فرابخشی

 
دارد. از دولت هم بودجه نمی گیرد. 

بروجردي گفت: تفاوت عمده در این است که در دانشگاه جامع علمی کاربردي مراکزي می توانند رشته بگیرند که محیط کار داشته
باشند و تا زمانی که محیط کاري وجود نداشته باشد، مجوز براي رشته اي داده نمی شود. بنابراین دانشجویان ما از آنجایی که قرار
است کارآفرین باشند، هم واحدهاي عملی دارند و هم واحدهاي نظري. یکی دیگر از تفاوت هاي مهم دانشگاه جامع این است که در
این دانشگاه رشته هاي طولانی مدت آموزش داده نمی شود مثلا ممکن است بر اساس نیاز جامعه یک مرکز براي چند ترم رشته اي

را آموزش دهد و حال که آن نیاز برطرف شده و دیگر نیازي به آن رشته هم وجود ندارد، تدریس آن رشته متوقف شود. 



بروجردي درباره کیفیت آموزش در این دانشگاه تصریح کرد: چهار سال پیش بیش از هزار مرکز آموزشی داشتیم و برخی از سازمان
هاي دولتی هم براي خودشان دانشگاه تاسیس کرده بودند تا نیروي مورد نیازشان را تامین کنند. اتفاقی که افتاد این بود بنا بر مصوبه
شوراي عالی اداري و با این نگاه که فقط آموزش عالی در حوزه علوم تحقیقات و فناوري فعالیت کند تمام وزارتخانه هایی که مرکز
دانشگاهی داشتند، تعطیل شدند و در حال حاضر در حدود 560 مرکز داریم. همین تعدیل مراکز یک گام در جهت کیفیت بخشی
دانشگاه بوده است. موضوع دیگر راه اندازي آزمون هاي متمرکز است. براي اینکه بتوانیم آزمون متمرکز برگزار کنیم، نیاز داشتیم که
کتاب هاي با کیفیت منتشر کنیم. کتاب هاي مورد نیاز دانشجویان هم با کمک استادان برجسته تولید شد و ما کتابخانه اي را راه

 
اندازي کردیم. 

بروجردي با اشاره به مدرسان دانشگاه جامع علمی-کاربردي گفت: در سال هاي گذشته حدود 93 هزار مدرس در دانشگاه جامع علمی
کاربردي داشتیم که این استادان مراحل مختلف گزینش هاي علمی را طی نکرده بودند در چهار مرحله بررسی مدرسان را انجام دادیم
و مدرسان از این پس مثل استادان وزارت علوم با فراخوان انتخاب می شوند. هم اکنون چهارمین دوره فراخوان استادان انجام شده

 
است. 

 
راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور 

معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه جامع علمی کاربردي با اشاره به راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور، تصریح کرد: استارتاپ
هایی در حوزه هاي مختلف راه اندازي کردیم و از دانشجویان خواستیم که براي مشکلات صنایع و کشاورزان راهکارهایی ارائه دهند.
مرکز نوآوري و خلاقیت براي این مهم راه اندازي شده است و دانشجویان در این مرکز خلاقیت ها و نوآوري هاي خود را ارائه می
دهند. ایده ها توسط تیم داورهاي برگزیده بررسی می شود و دانشجویان باید از ایده هاشان دفاع کنند. سه ایده اول را در سایتی قرار
می دهیم و از تولیدکنندگان می خواهیم تا ایده هاي دانشجویان را بخرید. البته در این بخش از صنایع مهم خواسته ایم که
مشکلاتشان را اعلام کنند آنها هم فهرستی از مسایل را به دانشگاه داده اند. ما نیز این مشکلات را در اختیار دانشجویان خلاق می

 
گذاریم و آنها به ما فکر می دهند. 

وي با تاکید براینکه 70درصد دانش آموختگان دانشگاه وارد بازار کار می شوند، اظهار داشت: از طریق سامانه هاي متمرکز موجود به
دانشجویان دسترسی داریم. ما از دانشجویان می پرسیم که آیا شاغل هستند یا خیر . اگر شاغلند آیا در رشته اي که تحصیل کرده اند
کار می کنند. 70 درصد دانش آموختگان ما اعلام کردند شاغلند و 48 درصد از دانش آموختگان ما در رشته اي که تحصیل کرده اند،

 
کار می کنند. 

 
مدرك تحصیلی دانشگاه جامع علمی-کاربردي مورد تایید وزارت علوم است 

سید محمد حسن پیش بین رییس دانشگاه علمی کاربردي تهران غرب نیز درباره اقدامات نوآورانه و فناورانه دانشگاه به ایرنا گفت:
هفته گذشته ما یک مرکز نوآوري دکوراسیون و مبل را افتتاح کردیم که مجموعه اي از سندیکاهاي مبل سازان و دکوراسیون با این

 
مرکز در تعامل هستند و طرحی به نام از دانه تا خانه افتتاح شده است. 

پیش بین تاکید کرد: نقش دانشگاه جامع این است که دانشجویان را به گونه اي آموزش می دهد که در حین تحصیل مهارت هاي
لازم را یاد بگیرند و 60 درصد آموزش دانشجویان عملی است. براي همین مراکز دانشگاهی حداکثر 2 کیلومتر از مراکز تولید فاصله

 
دارند. 



وي با اشاره به دیگر همکاري هاي دانشگاه جامع با صنایع بزرگ اظهار داشت: شرکت خودروسازي سایپا حدود 700 نمایندگی در
سراسر کشور دارد که کارمندان خود را براي آموزش به دانشگاه علمی کاربردي می فرستد و آنها از یک کارمند به متخصص تبدیل

 
می شوند. 

وي گفت: اینکه برخی از دانشگاه هاي کشور نمی توانند با صنایع ارتباط برقرار کنند، به این دلیل است که این دانشگاه ها فقط
آموزش هاي تئوري می دهند. اگر دانشجو بخواهد کار با صنعت را یاد بگیرد باید 6 ماه تا یک سال در کنار یک کارخانه آموزش ببیند
تا بتواند در آن کارخانه مشغول به کار شود اما دانشجویی که از دانشگاه علمی کاربردي فارغ التحصیل می شود می تواند بلافاصله وارد

 
بازار کار شود.اکثر دانشجویان دانشگاه علمی-کاربردي در زمان تحصیل و در دوره کاردانی مشغول به کار هستند. 

پیش بین گفت: به خانواده ها توصیه می کنم که حتما توجه لازم را در انتخاب رشته به دانشگاه علمی-کاربردي داشته باشند. برخی
تصور می کنند که سطح مدرك علمی-کاربردي از دانشگاه هاي سراسري پایین تر است اما اینطور نیست و همانطور که دانشگاه هاي
سراسري زیر نظر وزارت علوم امتیاز دارند و سطح علمی آنها کنترل می شود، سطح علمی دانشگاه علمی و کاربردي نیز کنترل می

 
شود و مجموعه زیر نظر وزارت علوم است و نقش دانشگاه جامع کنترل و ارزیابی کلاس ها، اساتید و دانشجویان است. 

 
برچسب ها 

 
- موسسات آموزش عالی غیردولتی 

 
- دانشجو 

- دانشگاه علمی کاربردي



خانه هاي جوان تجلی تدبیر براي امید جوانان

منبع: ایرناشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/07/08

اصفهان- ایرنا- علاقه به جوانان و  ابتکار و تدبیر در هفت سال اخیر براي ایجاد باتوق همدلی و خودباوري این قشر باعث شده
که احداث خانه هاي جوان جز مهمترین ماموریت هاي وزارت ورزش و جوانان قرار بگیرد که احداث هفت خانه در اصفهان در

واقع گشودن درهاي امید براي این قشر آینده ساز کشور است.

 اصفهان- ایرنا- علاقه به جوانان و  ابتکار و تدبیر در هفت
سال اخیر براي ایجاد باتوق همدلی و خودباوري این قشر باعث شده که احداث خانه هاي جوان جز مهمترین ماموریت هاي وزارت

 
ورزش و جوانان قرار بگیرد که احداث هفت خانه در اصفهان در واقع گشودن درهاي امید براي این قشر آینده ساز کشور است. 

به گزارش ایرنا، جایگاه و نقش موثر جوانان در شکوفایی و پیشرفت کشور بر هیچ کسی پوشیده نیست و موفقیت و ابتکار عمل در
عرصه هاي مختلف با جوان گرایی و توجه به این گروه سنی محقق شده و در جوامع بین الملل همواره بکارگیري جوانان در امور

 
اجرایی و اداره جامعه مورد توجه دولتمردان بوده و نتایج آن ها تاییدي بر این موضوع است. 

نتایج توجه به جوان و جوان گرایی در کشور ما با تجربه در عرصه هاي مختلف مثل دفاع مقدس، اقدامات دانش بنیان و کسب جایگاه

 
هاي بزرگ علمی بین المللی اهمیت این موضوع مهم را توجه قرار داده است. 

به اعتقاد جامعه شناسان و روانشناسان توجه به دغدغه ها و مسائل جدي آنان در توسعه، پیشرفت و استقلال اقتصادي کشور موثر
است و جمعیت جوان با تامین نیروي انسانی پویا و مولد بهترین تغییرات را رقم می زند و بسیاري از مسائل و مشکلات اقتصادي،

 
اجتماعی و فرهنگی را مرتفع می سازد. 

ایجاد فضایی سرشار از شور و نشاط را براي قشر جوان با رویکردي عدالت محور، پاسخگویی به مطالبات به حق این زمینه سازي براي
بروز و ظهور استعدادها و ظرفیت هاي آنان از عوامل موفقیت یک کشور محسوب می شود اما در برخی از مقاطع زمانی برغم تمام

 
شعارها و گفت و گوها اما خبري از این شاخصه و توجهات در جامعه نیست و تنها یک پیام و صحبت باقی مانده بود. 



دولت تدبیر و امید در شرایطی اداره قوه مجریه را برعهده گرفت که به دلیل تنگناهاي اقتصادي و اجتماعی موجود در جامعه، جوانان
به لحاظ اشتغال، ازدواج و آزادي هاي مدنی از کمبودها و نابرابري هاي بی شماري رنج می بردند اما در این هفت سال گذشته با
وجود تمام انتقادات، مشکلات و موانع، ایجاد بستر آشتی با جوانان و توجه به نیازهاي آن ها قابل مشاهده بوده و با تغییر فضاي

 
سیاسی کشور به جوانان بها داده شده است. 

حاکم شدن گفتمان اعتدال و تاکید و اتکاي دولت بر سیاست ها و تصمیم هاي کارشناسی شده و تخصصی؛ عرصه براي بروز و ظهور
استعدادها و ظرفیت هاي جوانان مهیا شد و این دولت با توانمندسازي جوانان، ارتقاي بهره وري و توجه به دانش و فناوري، میزان

 
مشارکت این قشر فعال از جامعه را در فعالیت هاي مختلف ارتقا بخشید. 

 
 

تدوین و تهیه سند ملی مشاوره پیش از ازدواج، آیین نامه اجرایی مرکزهاي مشاوره ازدواج و خانواده جوانان، سند سلامت جوانان،
طرح توانمندسازي جوانان براي راه اندازي کسب و کار در فضاي مجازي، اساسنامه مجمع ملی خیرین اشتغال و کارآفرینی جوانان،
طرح ملی آتیه جوان، طرح زوجین جوان و بازار سرمایه، طرح ملی آتیه جوان و اساسنامه مجمع ملی خیرین کارآفرین و اشتغال
جوانان و برگزاري همایش گفتمان اعتدال جوانان با مشارکت تمام دستگاه ها تنها بخشی از تلاش دولت یازدهم و دازدهم بوده که در
کنار اقدامات گسترده در حوزه جوانان، احداث و راه اندازي پاوتوقی براي گردهمایی، رشد خلاقیت، ایجاد بستر مشارکت اجتماعی و

 
هم افزایی جوانان تحت عنوان خانه هاي جوان براي اولین بار در کشور رقم خورد. 

به گفته برخی از مسئولان وزارت ورزش و جوانان تاسیس خانه هاي جوان، نخستین قدم براي آشتی با جوانان بود و نشان داد مساله

 
جوانان براي دولت اهمیت ویژه اي دارد. 



 
 

با این راهبرد خانه هاي جوان در سراسر کشور پا گرفت و تاکنون یکصد خانه در حال فعالیت و تا پایان دولت دوازدهم به گفته

 
مسوولان امر شمار این مراکز به 200 باب افزایش خواهد یافت. 

 
سرمایه گذاري براي جوانان به توسعه استان منجر می شود 

از میان 23 میلیون جوان بین 15 تا 29 سال در کشور، یک میلیون و 750 هزار جوان در استان اصفهان زندگی می کنند که در حوزه
هاي مختلف اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی، ورزشی، هنري و فناوري اطلاعات نقش دارند و سرمایه گذاري براي این قشر موجب توسعه

 
و رونق استان خواهد شد. 

وجود بیش از 200 سازمان مردم نهاد ویژه این قشر از دیگر ابعاد حضور و توجه به جوانان است که این سال ها با تدبیر دولت و تغییر

 
سیاست هاي کلی به بار نشسته و موجب افزایش مشارکت این قشر شده است. 

احداث خانه هاي جوان یکی از مهمترین ماموریت هاي اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان همسو با سیاست هاي کلان ملی براي
جوانان بوده که با همکاري اداره کل راه و شهرسازي و مسئولان شهرستانی دنبال می شود و خانه جوان شهر اصفهان تاکنون افتتاح

 
شده و مابقی شهرستان ها نیز با رعایت اولویت هاي جمعیتی به بهره برداري خواهند رسید. 

 
اختصاص 120 میلیارد ریال براي تکمیل خانه هاي جوان 

معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان اصفهان با اشاره به آخرین وضعیت این ماموریت دولت تدبیر و امید در این استان
گفت: با توجه به اختصاص بودجه 120 میلیارد ریالی مدیرکل ورزش و جوانان به این پروژه هاي نیمه تمام، تا پایان دولت دوازدهم

 
شاهد بهره برداري و افتتاح این مراکز در شهرستان هاي پر جمعیت خواهیم بود. 

عباس مرادیان با بیان اینکه این پروژه در شهرستان هاي نجف آباد، شهرضا، فلاورجان، خمینی شهر، گلپایگان، کاشان و مبارکه در
حال انجام است افزود: سالانه اعتبار محدودي در گذشته به این پروژه مهم اختصاص یافته و این موضوع موجب طولانی شدن فرآیند

 
احداث و بهره برداري شده است. 

وي اضافه کرد: اولویت احداث خانه جوان با شهرستان هاي با جمعیت بیشتر و پس از آن در سایر مناطق استان است. 



 
 

به گفته وي کتابخانه، کافی شاپ، سالن جلسات، کلاس آموزشی و محیطی براي فعالیت سازمان هاي مردم نهاد از ظرفیت این مراکز

 
بیان کرد که جوانان از آن در اوقات فراغت استفاده می کنند. 

 
 

وي با اشاره به اینکه هویت بخشی به فعالیت هاي جوانان مهم است، تصریح کرد: در خانه هاي جوان، این گروه سنی همراه با دوستان
و هم گروهی هاي خود به فعالیت هاي اجتماعی و فراغتی مشغول شده و بخش زیادي از فعالیت هاي عام المنفعه و اجتماعی در این

 
مراکز تهیه و عرضه می شود. 

معاون فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان اصفهان ادامه داد: طوفان همدلی و رزمایش مهربانی و کمک به نیازمندان در
شرایط بحران کرونا و سیل سال گذشته با محوریت خانه هاي جوان و مشارکت جوانان و سازمان هاي مردم نهاد انجام گرفت و محرم

 
امسال این نهاد سیه پوش و حامی مدافعان سلامت عزاداران شد. 

 
خانه هاي جوانان سرانه فرهنگی را افزایش می دهد 

فرماندار تیران و کرون با اشاره به جمعیت 20 هزار نفري جوانان این شهرستان اظهارداشت: بر اساس جمعیت و نیازسنجی ها امکانات



 
رفاهی، ورزشی و تفریحی منطقه متناسب با نیاز این قشر نیست. 

مجید حججی افزود: در برخی مناطق که امکانات رفاهی، فرهنگی و محل هایی براي فعالیت اجتماعی جوانان کمتر است، تاسیس

 
خانه هاي جوان به رفع این نیاز کمک می کند که شهرستان تیران و کرون جز این مناطق است. 

وي با بیان اینکه زمینی به وسعت 500 مترمربع با کاربري فرهنگی براي احداث خانه جوان در بلوار امام رضا(ع) تیران اختصاص

 
یافت، افزود: ساخت آن به اعتبارات ملی نیاز دارد که باید وزارت ورزش و جوانان این موضوع را محقق کند. 

وي با بیان اینکه به گفته وي احداث این خانه در این شهرستان به دلیل سرانه جمعیتی جز اولویت هاي استان نبوده اما به دلیل
تملک زمین توسط مدیریت شهرستان و فعالیت بالاي به فعالیت سازمان هاي مردم نهاد جوانان و مشارکت اجتماعی این قشر و

 
همچنین نیاز به محیط فرهنگی براي غنی سازي اوقات فراغت، احداث این مجموعه لازم او باید مورد اولویت قرار گیرد. 

 
خانه هاي جوان بستري براي هم اندیشی جوانان 

فعال اجتماعی جوانان در استان اصفهان گفت: خانه هاي جوان بستري براي هم افزایی بین جوانان به ویژه فعالان اجتماعی این قشر و

 
فرصتی براي تبادل نظر و گفتگو براي حل مشکلات اجتماعی و رشد خلاقیت ها است. 

امیر باطنی در گفت و گو با ایرنا ادامه داد: این مراکز در تامین مکانی براي اوقات فراغت و افزایش سرانه فرهنگی کارآمد بوده اند و با

 
توجه به اینکه مراکز تفریحی و فرهنگی سرانه کمی در برخی از شهرها دارد احداث این خانه ها به افزایش این سطح کمک می کند. 

وي اظهارداشت: با هدایت و تامین زیرساخت ها در تاسیس سمن هاي جوانان و احداث سمن سراهاي جوانان و خانه هاي جوان دولت

 
نقش جوانان را در جامعه پر رنگ تر کرده است. 

به گفته این فعال اجتماعی حوزه جوانان نگاه دولت به جوانان با حمایت از طرح و ایده هاي آن ها و راه اندازي مراکزي با نشاط ویژه
این قشر، شرایط براي تبادل نظر وارتباط بین جوانان و مسوولان فراهم شده و این گروه سنی در جامعه نقش فعال تري را ایفا خواهند

 
کرد. 

باطنی بر این باور است که سپردن مدیریت خانه هاي جوانان به سازمان هاي مردم نهاد یک فرصت مناسب دیگر براي میدان دهی به
جوانان براي تصمیم گیري در خصوص فعالیت هاي خود است که البته باید افراد جوان با دیدگاه ها و ظرفیت هاي مختلف وارد صحنه

 
بشوند و عقب نشینی نکنند. 

 
افزایش سرانه فراغت جوانان با احداث خانه هاي جوان 

 
مدیرکل ورزش و جوانان اصفهان از پیشرفت فیزیکی مطلوب هفت پروژه خانه جوان در این استان خبر داد. 

سید محمد طباطبایی در گفت و گو با ایرنا با بیان اینکه در سال هاي گذشته اعتبار سه میلیارد ریالی سالانه به این پروژه اختصاص
یافت، اظهارداشت: این اعتبار اندك سرعت اجرا را کاهش داد و به همین دلیل 120 میلیارد ریال امسال براي هفت خانه جوان

 
اختصاص یافت تا اینکه این پروژه ها تکمیل شود. 



 
 

وي ادامه داد: احداث این مراکز به افزایش سرانه فراغتی و جوانان کمک می کند و پاتوقی براي گردهمایی ها و نشست هاي آن ها

 
خواهد بود که مدیریت این مجموعه نیز غیردولتی و بر عهده سازمان هاي مردم نهاد قرار می گیرد. 

 
خانه هاي جوان ابتکار دولت براي جوانان 

به گفته مدیرکل ورزش و جوانان اصفهان احداث خانه هاي جوانان در دولت هاي گذشته سابقه نداشت و این یک اقدام شاخص و ویژه

 
و ابتکاري از سوي دولت تدبیر و امید براي جوانان بوده است. 

وي احداث خانه هاي جوان، افزایش تعداد تشکل هاي مردمی جوانان، افزایش تسهیلات بانکی ازدواج و اشتغال، نگاه همه جانبه به
نیازهاي این قشر، افزایش مشارکت عمومی و مطالبه گري، بازنگري و تدوین آیین نامه ها در حوزه جوانان و بکارگیري سایر ظرفیت

 
هاي استانی براي نسل جوان را از اقدامات هفت سال دولت در این حوزه بیان کرد. 

 
استان افزون بر پنج میلیون نفري اصفهان 24 شهرستان دارد. 

 
برچسب ها 

 
- گذران اوقات فراغت 

 
- توسعه ایران 

 
- وزارت ورزش و جوانان 

 
- اصفهان 

- کارآمدي دولت



بایدهاي تداوم حیات گردشگري مازندران در شرایط کرونایی

منبع: ایرناشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/07/08

ساري - ایرنا - شیوع کرونا در استان گردشگرپذیر مازندران تاثیرات متعددي بر این صنعت بزرگ داشته است و اینطور که به
نظر می رسد ، گردشگري استان براي حیات خود در تداوم شرایط کرونایی نیازمند برخی اصلاحات و تغییرات است.

ساري - ایرنا - شیوع کرونا در استان گردشگرپذیر
مازندران تاثیرات متعددي بر این صنعت بزرگ داشته است
و اینطور که به نظر می رسد ، گردشگري استان براي
حیات خود در تداوم شرایط کرونایی نیازمند برخی

 
اصلاحات و تغییرات است. 

به گزارش ایرنا ، استان مازندران از دیرباز به عنوان استان
مسافرپذیر و مردمان آن به عنوان مردمی مهمان نواز شهره
بوده اند . شهرت مهمان نوازي ، همجواري با پایتخت و قرار
گرفتن در مسیر شهر زیارتی مشهد، مازندران را جزو

 
پرمسافرترین و پر ترددترین مناطق کشور به ثبت رسانده است. 

بزرگی این صنعت به گفته برخی از کارشناسان حوزه گردشگري با توجه به نوسانات قیمت این روزها به بیش از 50 هزار میلیارد
تومان می رسد، صنعتی که سالانه میزبان 30 میلیون مسافر است و حدود 200 هزار نفر نیروي انسانی در آن به صورت مستقیم

 
مشغول کارند و یا به نوعی به آن وابسته هستند. 

علاوه بر اینکه مازندران در نگاه مسافران و گردشگران از جاذبه خاصی برخودار است ، بلکه در سطح ملی نیز به این استان به عنوان
پیشرو در صنعت توریسم براي موفقیت در اقتصاد غیرنفتی نگریسته می شود. در سال هاي اخیر و با توجه به حرکت کشور به سمت
اقتصاد غیرنفتی ، شاهد سرمایه گذاري دولت در بخش گردشگري به خصوص در استان مازندران هستیم ، سرمایه گذاري هایی که

 
اعداد و ارقام آن نشانگر اهمیت گردشگري این استان در اقتصاد ملی است. 

طبق گفته مسئولان اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی مازندران، اشتغال مستقیم ایجاد شده در تاسیسات
گردشگري استان در دولت تدبیر و امید رشد 140 درصدي داشته است. آمارها نشان می دهد که در سال 92 حدود 6 هزار و 790
نفر به صورت مستقیم در صنعت توریسم استان فعال بودند و بدون در نظرگرفتن شرایط پیش آمده کرونایی تا پیش از پایان سال 98

 
این رقم به 16 هزار و 23 نفر رسید که این عدد در بخش اشتغال غیر مستقیم حدود 150 هزار شغل است. 

مدیرکل میراث فرهنگی مازندران این میزان افزایش فرصت شغلی گردشگري استان را ناشی از ایجاد زیرساخت هاي خدماتی و فراهم
کردن تسهیلات و همچنین تسهیل ورورد سرمایه گذاران به بخش گردشگري دانست و گفت : بدون در نظرگرفتن سرمایه گذاري

دولت در بخش زیرساختی نمی توان این حجم از سرمایه گذاري در استان را شاهد بود. 



سیف االله فرزانه همچنین به افزایش 100 درصدي ظرفیت اقامتگاه هاي گردشگري استان در دولت یازدهم و دوازدهم اشاره کرد و

 
افزود : ظرفیت گردشگري استان از حدود 668 هزار نفر به یک میلیون و 245 هزار نفر رسیده است . 

وي با بیان اینکه در سال 92 مبلغ سرمایه گذاري در صنعت گردشگري استان براي ساخت تاسیسات گردشگري 34 میلیارد تومان
بود ، گفت : سرمایه گذاري با این هدف در سال گذشته به بیش از 440 میلیارد تومان رسید. همچنین در هشت سال اخیر یک هزار و
46 میلیارد تومان سرمایه گذاري در حوزه تاسیسات گردشگري استان به بهره برداري رسید که در تاریخ صنعت گردشگري استان بی

 
سابقه بود. 

اما تمام گردشگري مازندران همانند بزرگان این صنعت وارد کماي ناخواسته کرونایی شد. شیوع ویروس کرونا که از اسفند ماه سال
گذشته مهمان مازندران شد و همچنان ادامه دارد ، پیامدهاي متفاوتی براي صنعت گردشگري مسافرخیزترین استان کشور داشت.
خسارات سنگین حدود 2 هزار میلیارد تومانی این ویروس به جهت تعطیلی تاسیسات گردشگري در بهترین زمان درآمدي سال به

 
نوعی توانست براي چند ماه اقتصاد گردشگري استان را فلج کند. 

تعطیلی صنعت گردشگري با توجه به اینکه 30 درصد از درآمدهاي مالیاتی استان از این محل تامین می شود می تواند عددي بزرگ

 
باشد. حتی به گفته مسئولان مالیاتی مازندران شیوع ویروس کرونا حدود 80 میلیارد تومان درآمد مالیاتی استان را کاهش داد. 

البته در کنار خسارت ها ، کرونا فرصت هاي جدیدي براي گردشگري مازندران ایجاد کرد که شاید در شرایط عادي کمتر مدیر یا
برنامه اي توانایی ایجاد چنین فرصت هایی را داشت. یکی از این فرصت ها تعطیلی اسکان مسافران در پلاژهاي دولتی و مدارس بود.
این اماکن در ایام شلوغ گردشگري مانند تعطیلات عید و تابستان رقیب جدي تاسیسات گردشگري بودند و به نوعی خدمات تقریبا

 
رایگان آنان حجم قابل توجهی از گردشگران را به سمت خود جذب کرده و مانع از درآمدزایی واقعی می شد. 

حال با توجه به پیش بینی تداوم شیوع ویروس کرونا در سال جاري و شاید هم سال هاي دیگر ، صنعت گردشگري نیازمند بازبینی
هاي اساسی است. حتی گویا تعطیلی نیز راه چاره اي براي مبارزه با کرونا نیست زیرا به اعتقاد بسیاري از کارشناسان طولانی شدن

 
تعطیلی در یک بخش اقتصادي اثراتش را بر مردم ذینفع و همچنین تبعات منفی بر روابط اجتماعی خواهد گذاشت. 

 
گردشگري کرونا را به رسمیت بشناسد 

یک کارشناس جهانگردي و گردشگري در این باره به خبرنگار ایرنا گفت: نخستین گام این است که فعالان حوزه گردشگري مازندران
بپذیرند سایه ویروس کرونا تا آینده اي نامعلوم بر سر اقتصاد و سلامت جامعه وجود خواهد داشت تا بتوانند راه حلی براي سازگاري

 
این صنعت با وضعیت جدید پیدا کنند. 

مریم کلهر افزود: برداشتن این گام باعث می شود فعالان بخش گردشگري با واقعیت رو به رو شوند و برنامه ریزي و مدیریت خود را بر
حسب حضور طولانی مدت کرونا تغییر دهند و از شیوه هایی استفاده کنند که بیشترین ضریب امنیت و آرامش را به مسافران و

 
گردشکران بدهد. 

وي اظهار داشت: اگر فعالان بخش گردشگري به این درك برسند و مطابق آن گام بردارند ، به طور قع با استقبال مسافران همراه
خواهند شد . به عبارتی درك شرایط و پیش بینی راهکارهاي مناسب سبب می شود تا اجراي داوطلبانه پروتکل هاي بهداشتی توسط



گردشگران توجیه پذیر شود ولی تا زمانی که خود فعالان بخش گردشگري شرایط موجود را به رسمیت نشناسند و منتظر بمانند تا
شرایط تغییر کرده و با خودش را با آنها وفق بدهد ، نباید انتظار داشته باشند که گردشگر با قبول ریسک خودش را ملزم به استفاده از

 
مجموعه هاي رسمی گردشگري بداند. 

 
صنعت گردشگري راه خود را از سنت جدا کند 

این کارشناس جهانگردي و گردشگري گفت: مهم ترین و اصلی ترین قدمی که گردشگري باید در شرایط کرونایی بردارد ، جداسازي

 
راه خود از گردشگري سنتی یا رهگذر پذیري است. 

کلهر افزود : گردشگري در استان مازندران بر خلاف دیگر نقاط دنیا یاحتی برخی مناطق ایران کاملا سنتی و برپایه مهمان نوازي
دست و دل بازارنه است. این ضعیت نه تنها درآمدي واقعی را براي مردم استان ندارد ، بلکه نوعی هرج و مرج را ایجاد می کند که به
وضوح در این مدت در سواحل و مناطق مختلف شاهد بودیم. این وضعیت گذشته از این که زمینه مساعدي را براي انتقال ویروس
کرونا فراهم می کند ، سبب می شود تا بخش رسمی گردشگري به خاطر از دست دادن درآمدزایی هر روز ضعیف تر شود در حالی که
اگر فعالانه با شرایط موجود برخورد کند می تواند درآمدزایی اش را تقویت کرده و امکان هزینه براي فراهم نمودن شرایط مناسب را

 
مهیا کند. 

وي بر گردشگري مدیریت شده تاکید کرد و گفت : منظور از این که صنعت گردشگري باید راهش را از گردشگري سنتی جدا سازد
این است که مسافران در قالب مدیریت شده وارد مقصد شوند و با در نظر گرفتن یک ساختار تعریف شده از جاذبه هاي گردشگري

 
دیدن کنند و سپس به مبدا بازگردند. 

این کارشناس گردشگري تاکید کرد : خوشبختانه ویروس کرونا زمینه پایه ریزي گردشگري مدیریت شده را براي مازندران کاملا
فراهم کرده است چون در شرایط حاضر با توجه به تاثیري که کرونا بر فرصت هاي گردشگري شهروندان گذاشته ، این زمینه را در
آنها ایجاد کرده است که به هزینه کردن بیشتر براي برخورداري از فرصت گردشگري امن تن بدهند. الان زمانی است که گردشگري
مازندران باید از لاك چه کنم چه کنم خارج شود. باید براي گردشگري برنامه ریزي شده با اطمینان دادن به گردشگران جهت

 
محافظت از آنها در برابر کرونا برنامه هاي لازم را ارائه دهد. اکنون براحتی می توان چنین مسیري را باز کرد. 

کلهر توضیح داد : اکنون بهترین فرصت است که بسته گردشگري مناسب شرایط کرونایی تعریف و تبلیغ شود. در چنین بسته اي باید
تمام نیازهاي گردشگر با توجه به شرایط کرونایی دیده شود. قطعا گردشگران وقتی چنین بسته اي به آنها پیشنهاد شود ، حاضرند
هزینه اش را بپردازند چون خودشان می دانند که گردشگري در شرایط کرونایی چارچوب هاي خاص خودش را دارد و هزینه بر است.

وي افزود : مثلا کرونا شرایطی را ایجاد کرده است که اغلب مسافران دیگر در فضاي عمومی آرامش ندارند و سعی می کنند در محیط
هایی اقامت کنند که بیشترین ضریب امنیت و سلامت را فراهم کند و در این میان مجموعه هاي اقامتی و تفریحی که از نظر پروتکل
هاي بهداشتی پیشرو هستند مورد اعتماد مسافران قرار می گیرند، ولی متصدیان این مجموعه باید بدانند که خدماتشان نباید در حد
فراهم کردن محل اقامت باشد چون در این صورت دستیابی به چنین فضایی در بخش سنتی به صورت خانه ها و ویلاهاي اجاره اي

 
فراهم است . باید در کنار اقامتگاه ، براي خورد و خوراك ، پر کردن وقت گردشگر در طول روز و گشت و گذارشان برنامه ارائه دهد. 

 
کیفی سازي 



یک راهنماي تورهاي گردشگري هم به خبرنگار ایرنا گفت : براي زنده نگه داشتن گردشگري در شرایط کرونایی بهترین راه تکیه بر

 
کیفی سازي خدمات و عبور از گردشگري توده اي یا رقمی است. 

روح االله فدایی افزود : کیفت بخشی به اقامتگاه ها ، تفریحات و سرگرمی از عوامل مهم در کشش گردشگران است، زیرا کیفیت همواره
با امنیت ، سلامت و اعتماد همراه است که این روزها ضرورت سفر محسوب می شود. در واقع این روزها جاي اعتمادسازي براي
گردشگران کاملا خالی است. بسیاري از خانواده هاي ایرانی طی هفت ماه گذشته از خانه نشینی خسته شده اند. حتی آنهایی هم که
به سفر رفته اند ، به خاطر دلهره از احتمال ابتلا به کرونا از سفرشان لذت کافی نبرده اند. همه این شهروندان در انتظار دریافت

 
خدمات گردشگري در شرایط کرونایی با چاشنی اعتماد و اطمینان هستند. 

این راهنماي تورهاي گردشگري توضیح داد : مثلا در هفته هاي اول شیوع کرونا مردم براي رفتن به بازار و خرید کردن آن هم جهت
تامین نیازمندي هاي اولیه اشان واهمه داشتند و نگران بودند و در این میان عده اي آدم صاحب سلیقه و فکر اقتصادي کسب و کار
تامین نیازمندي هاي شهروندان را راه اندازي و برایش تبلیغ کردند و اکنون از این فرصت براي درآمدزایی بدرستی استفاده می کنند
با این که دیگر مانند هفته هاي اولیه مردم دلهره ندارند ولی بخشی از همین مردم یاد گرفته اند که دیگر براي هر خریدي به بازار

 
نروند و به خرید آنلاین نیازمندي هایشان معتاد شده اند. 

وي افزود : در گذشته جمعیت مسافران بسیار بالا بود و به دلیل بالا بودن تقاضا در مقابل عرضه کم ، مسافران تن به هر نوع اقامتی
می دادند ، اما امروزه باید به سختی مسافران را راضی نگه داشت و یکی از رازهاي موفقیت ارائه خدمات با کیفیت در تمام زمینه ها
است. مثلا در همین چند ماه گذشته بلاخره ورود گردشگر به مازندران صفر نشد اگر چه کاهش یافت . اکنون فعالان گردشگري در
بخش رسمی باید پیش خودشان حساب و کتاب کنند که چه تعداد یا درصدي از همین میزان مسافر و گردشگر وارده به مازندران در

 
شرایط کرونایی را جذب کرده اند ؟ 

این راهنماي تور گردشگري گفت : اگر حتی در این میان تنها یک خانواده گردشگر هم در شرایط کرونایی خارج از حوزه گردشگري
رسمی و اقامتگاه هاي رسمی مازندران فرصت مسافرت و گردشگریش را گذرانده باشد ، بخش رسمی باید از خودش بپرسد که چرا
همان یک خانواده ، بخش غیررسمی را با این همه ریسک براي سلامتی خودش و خانواده اش قبول کرده است و به بخش رسمی

 
اعتما نکرده است ؟ 

 
گردشگري هوشمند 

این دانشجوي جهانگردي بر ضرورت هوشمند شدن گردشگري مازندران تاکید کرد و گفت: کشورهاي پیشرو در صنعت گردشگري در

 
مسیر گردشگري هوشمند قدم برداشته اند و در حال تطبیق خود با این شرایط هستند. 

فدایی منظور از گردشگري یا سفر هوشمند را هوشیاري وآگاهی مسافر و میزبان از شرایط سلامت مقصد ، اشتراك این اطلاعات ،
رفتار هوشیارانه بر اساس پروتکل هاي اجتماعی و عبور نکردن از تعاملات مجاز دانست و افزود : یکی از ویژگی هاي گردشگري
هوشمند بررسی کامل مقصد از سوي مسافر است تا نه تنها درك بهتري از مسافرت داشته باشد، بلکه طبق نیاز جامعه هدف رفتارهاي

 
اجتماعی از خود بروز بدهد. 

وي گفت: در گردشگري هوشمند سطح تعاملات افراد تعریف شده است و نباید کسی از فاصله معنادار خود چه از لحاظ فرهنگی و چه

 
از لحاظ بهداشتی عبور کند. 



فدایی یکی دیگر از ویژگی هاي گردشگري هوشمند را بهره مندي مسافر از توصیه هاي بهداشتی دانست و افزود : متاسفانه در

 
گردشگري سنتی فرد بر اساس خواست و تمایلات آنی خود رفتار می کند و توجهی به اطراف و جامعه پیرامونی ندارد. 

او تاکید کرد: صنعت گردشگري نیازمند تحولاتی اساسی است که باید ریشه اي ، دقیق و قابل نظارت باشد و در غیر این صورت در

 
آینده نه چندان دور شاهد زنجیره ورشکستگان این حوزه در استان خواهیم بود. 

فدایی اظهار داشت: مشکلات صنعت گردشگري با تزریق پول و وام هاي کم بهره حل نمی شود ، زیرا گردشگري باید نگاه خود را به

 
واقعیت تغییر یافته پیرامون اصلاح و بازنویسی کند. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- مازندران 

- جهانگردي



کاهش آسیب هاي اجتماعی با توانمندسازي سربازان نظام وظیفه

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/07/08

رویداد هاي مهم این روز در تقویم شمسی (7 مهر) - ولادت شهید سیدعلی اقبالی دوگاهه (استان گیلان، شهرستان رودبار)
(1328 ه.ش) - ولادت شهید خسرو عبدالکریمی (استان خوزستان، شهرستان آبادان) (1332 ه.ش) - ولادت شهید محمد صالح تک
زارع (استان البرز، شهرستان نظرآباد، روستاي قارپوزآباد) (1341 ه.ش) - ولادت شهید عباس عاصمی (استان قم، شهرستان قم)
(1347 ه.ش) - اعتصاب کارکنان راه آهن و سازمان آب تهران در اعتراض به رژیم پهلوي (1357 ه.ش) - شهادت شهید محمد صادق
علی خورزمان (استان لرستان، شهرستان بروجرد) (1359 ه.ش) - شهادت شهید منوچهر قزللو (استان تهران، شهرستان تهران)
(1359 ه.ش) - شهادت شهید محمد جهان آرا (استان خوزستان، شهرستان خرمشهر) (1360 ه.ش) - شهادت شهید سیدعبدالکریم
هاشمی نژاد (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1360 ه.ش) - شهادت شهید محمود صدقی (استان مازندران، شهرستان بهشهر)
(1360 ه.ش) - شهادت شهید یوسف کلاهدوز (استان خراسان رضوي، شهرستان قوچان) (1360 ه.ش) - شهادت شهید ولی االله
فلاحی (استان البرز، شهرستان طالقان، روستاي کولج) (1360 ه.ش) - شهادت شهید سیدموسی نامجوي (استان گیلان، شهرستان
بندر انزلی) (1360 ه.ش) - شهادت شهید جواد فکوري (استان آذربایجان شرقی، شهرستان تبریز) (1360 ه.ش) - شهادت شهید
سیدجلال رئیس کرمی (استان قم، شهرستان قم) (1360 ه.ش) - شهادت شهید حسن روئین تن (استان خراسان شمالی، شهرستان
اسفراین) (1360 ه.ش) - شهادت شهید نصراالله آیتی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1361 ه.ش) - شهادت شهید علی
محمد بندوش (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362 ه.ش) - شهادت شهید غلامحسین نوروزي نژاد (استان مرکزي، شهرستان
زرندیه) (1363 ه.ش) - شهادت شهید سیدحسین ساداتی مقدم بسته آبادي (استان مازندران، شهرستان ساري) (1364 ه.ش) -
شهادت شهید اکبر اسدي فرد (استان مازندران، شهرستان چالوس) (1364 ه.ش) - شهادت شهید حسین روحانی (استان مازندران،
شهرستان محمودآباد) (1364 ه.ش) - شهادت شهید مهدي طالبی صاحبی (استان مازندران، شهرستان ساري) (1365 ه.ش) -
شهادت شهید فتح االله مهدوي (استان مازندران، شهرستان ساري) (1365 ه.ش) - شهادت شهید سیدزین العابد یعقوبی (استان
مازندران، شهرستان بهشهر) (1365 ه.ش) - شهادت شهید غلامعلی قادري (استان سیستان و بلوچستان، شهرستان زابل) (1365
ه.ش) - شهادت شهید سهراب شمسی جام خانه (استان مازندران، شهرستان میاندورود) (1366 ه.ش) - شهادت شهید باقر تقوي
اسبورزي (استان مازندران، شهرستان ساري) (1366 ه.ش) - شهادت شهید محمدرضا سعادت (استان مازندران، شهرستان ساري)
(1366 ه.ش) - شهادت شهید سیدرمضان هادیان (استان مازندران، شهرستان ساري) (1366 ه.ش) - شهادت شهید احمد صباحی
محلی (استان مازندران، شهرستان نکا) (1366 ه.ش) - شهادت شهید محمد احمدي (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1366
ه.ش) - شهادت شهید احمد نجاتی شرف الدین (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1366 ه.ش) - شهادت شهید اسکندر جعفري
(استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1366 ه.ش) - شهادت شهید بهرام قائمیان (استان آذربایجان شرقی، شهرستان تبریز) (1366
ه.ش) - شهادت شهید عباس علی کوشکی (استان تهران) (1366 ه.ش) - شهادت شهید اسماعیل بریمانی (استان مازندران،
شهرستان میاندورود) (1370 ه.ش) - شهادت شهید امیر حسینی (استان تهران، شهرستان دماوند) (1371 ه.ش) - شهادت شهید
مدافع حرم حمید قاسمی (لشکر فاطمیون) (1393 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم محمدرضا زارع الوانی (استان همدان، شهرستان
همدان) (1395 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم سجاد زبرجدي (استان تهران، شهرستان تهران) (1395 ه.ش) - روز بزرگداشت
فرماندهان شهید دفاع مقدس - روز آتشنشانی و ایمنی - آغاز انتفاضه جدید مردم مسلمان فلسطین بر ضد رژیم صهیونیستی (2000
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کاهش آسیب هاي اجتماعی با توانمندسازي سربازان نظام وظیفه 

 
مهارت آموزي و توانمندي سربازان نظام وظیفه در دوران خدمت می تواند در کاهش آسیب هاي اجتماعی تاثیرگذار باشد. 
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گروه اجتماعی دفاع پرس_ سمانه حسن خانی؛ طرح «سرباز
ماهر» سال 97 از سوي قرارگاه مرکزي مهارت آموزي کارکنان

 
وظیفه عمومی ستاد کل نیرو هاي مسلح مطرح شد. 

این قرارگاه براي آنکه بستر مناسبی براي مهارت آموزي، افزایش
توانمندي، اشتغال مولد و پایدار براي قشر جوان فراهم شود
مذاکراتی را با معاونت اشتغال وزارت کار و رفاه اجتماعی انجام
داد و طرحی را با عنوان «تکاپو» (دینامیک اقتصاد و اشتغال
کشور) آماده کرد و در آن مشخص شد که در 31 استان کشور

 
چه مهارت هایی به اشتغال ختم می شود. 

همچنین این قرارگاه در راستاي حمایت از سربازان مذاکراتی هم با معاونت اشتغال سازمان امور مالیاتی، اتاق اصناف و بانک ها، کمیته

 
امداد امام خمینی (ره) انجام داد تا شرایط مناسبی براي اشتغال زایی سربازان در هر قشري فراهم شود. 

با توجه به اینکه نسل جوان در پیشرفت کشور نقش بسزایی دارد بنابراین باید بر روي این افراد سرمایه گذاري کرد تا با نیروي فعال و

 
پرتلاش و تازه نفس آنها بتوانیم مسیر ارتقاي کشور را هموار سازیم. 

بنابراین طرح سرباز ماهر می تواند در این راستا هم یاریگر جوانان جویاي کار شده و هم میزان امید به زندگی این نسل مهم کشور را
افزایش دهد، فرزندان ذکور در دوران دو ساله سربازي مهارت لازم کسب و کار را آموزش می بینند تا پس از پایان خدمت به راحتی

 
وارد بازار کار شوند. 

امروزه متاسفانه شاهدیم در کشور آسیب هاي اجتماعی از جمله طلاق، اعتیاد،حاشیه نشینی، کودکان کار و .. به علت نبود شغل
مناسب براي جوانان گسترش یافته است، طرح سرباز ماهر می تواند بستر و زمینه اي براي آنها ایجاد کند تا زمینه اشتغالشان فراهم

 
شود. 

با توجه به صحبتهاي سردار مهدي فرحی فرمانده قرارگاه مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه عمومی که سالانه 400 هزار سرباز
وارد جامعه می شوند، باید براي برون رفت از مشکلات اشتغال جوانان از جمله اقشار آسیب پذیر جامعه طرح مهارت آموزي جوانان و

 
تربیت نیروي کار ماهر و متخصص را هر چه سریعتر در دستور کار قرار داد. 



با توجه به اینکه یکی از تاکیدات مهم رهبر معظم انقلاب اسلامی مهارت آموزي سربازان در طول دوره خدمت سربازي است بنابراین

 
این مهم باید بیشتر از گذشته مورد عنایت دستگاه هاي ذیربط قرار گیرد. 

در حال حاضر برخی از سازمانها و ارگانهاي کشور تفاهم نامه همکاري دوجانبه اي را با نیروهاي مسلح منعقد کردند تا مهارت آموزي
سربازان در حین خدمت و فراهم کردن زمینه اشتغال آن ها در مؤسسات تولیدي و بنگاه هاي اقتصادي ایجاد شود تا چرخه تولید در

 
سال جهش تولید رونق بگیرد. 

امید است طرح سرباز ماهر در استان هاي مختلف کشور هرچه سریعتر مورد توجه قرار گیرد تا نیروي جوان بیکار در کشور نداشته

 
باشیم و اقتصاد بیمار کشورمان هرچه سریعتر درمان شود. 

انتهاي پیام/341



احیاي هامون با تأکید بر معیشت مردم بومی

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/07/08

دو دهه خشکسالی در هامون افزون بر اینکه این منطقه را به یکی از مهم ترین کانون هاي گردوغبار کشور تبدیل کرده بلکه
به معیشت مردم منطقه نیز به طور جدي آسیب زده است. به همین دلیل اغلب ساکنان حاشیه این تالاب مجبور به مهاجرت

شده اند.

دو دهه خشکسالی در هامون افزون بر اینکه این منطقه را
به یکی از مهم ترین کانون هاي گردوغبار کشور تبدیل
کرده بلکه به معیشت مردم منطقه نیز به طور جدي آسیب
زده است. به همین دلیل اغلب ساکنان حاشیه این تالاب

 
مجبور به مهاجرت شده اند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایران، قرار است با
همکاري سازمان ملل متحد و سازمان حفاظت محیط

زیست در برنامه اي 5ساله تالاب هامون احیا شود. در چارچوب این برنامه اتحادیه اروپا مبلغ 10 میلیون یورو در بازه زمانی 5 ساله
براي احیاي تالاب هامون اختصاص داده که بخش اول این مبلغ ژانویه 2020 از طریق «برنامه عمران سازمان ملل» واریز و عملاً طرح
احیاي هامون با 3 رویکرد «افزایش ظرفیت و هماهنگی میان نهادهاي محلی جهت بهبود مدیریت تالاب»، «مدیریت پایدار آب و

 
خاك و کشاورزي نوین مطابق با اقلیم»و«ایجاد معیشت هاي جایگزین» شروع شده است. 

احیاي هامون با همراهی مردم بومی «حسین سرگزي»، مدیر پروژه ملی احیاي هامون اظهار داشت: عنوان اصلی پروژه «ارتقاي
مدیریت منابع طبیعی براي احیاي اکوسیستم هاي تالابی از طریق ایجاد معیشت جایگزین در حاشیه تالاب هامون» است. هامون از
جمله تالاب هاي منحصر به فرد است که بخش زیادي از معیشت مردم منطقه به آن وابسته است و بدون توجه به این موضوع نمی
توان تالاب را احیا کرد. در حال حاضر در حاشیه تالاب حدود 50 تا 60 روستا و 3 شهر داریم که معیشت آنها به هامون گره خورده
است. باید توجه کنید که معیشت اغلب مردم منطقه از طریق صیادي بوده است که اغلب در جزایري تحت عنوان «تختک ها» مشغول
به کار بوده اند.از این رو طرح احیاي هامون به صورت پایلوت در 60 روستا و حدود 40 تختک شروع شده است. همچنین جامعه

 
گاوداران نیز در این پروژه دیده شده اند. 

رقابت ها در منطقه را به رفاقت تبدیل می کنیم وي با اشاره به اینکه بسیاري از ساکنان حاشیه هامون به علت خشکسالی از این
منطقه مهاجرت کردند، افزود: در حال حاضر یکسري منابع آبی در اطراف هامون وجود دارد، اما این منابع به هامون نمی رسد. شاید
خشکسالی و ایجاد سد در مناطق بالا دست کشور افغانستان از دلایل این موضوع باشد اما دلیل اصلی آن است که در منطقه رقابتی
بین بهره برداران مختلف آب شکل گرفته است. یعنی بهره برداران و افرادي که معیشت شان به طور مستقیم با تالاب در ارتباط است
براي استفاده بیشتر از منابع آبی در رقابت تنگاتنگ هستند البته چون تعداد کسانی که معیشت شان به طور مستقیم به تالاب وابسته
بوده کمتر از بهره برداران است معمولاً در این رقابت ها آنها هستند که آسیب می بینند. ما تلاش داریم با اجراي طرح احیاي هامون



رقابت ها در این منطقه را به رفاقت تبدیل کنیم. اولین موضوع ارتقاي ظرفیت ها و هماهنگی ها بین مردم است، به این معنی که
دانش مردم در مورد هامون بالا برود و شناختی در مورد مزایا و برکات آن داشته باشند. می دانیم چون آب از خارج کشور می آید و
ورود آن غیرقابل پیش بینی است بهره برداران مجبورند فوري از آب استفاده کنند و معمولاً با کشت محصولات پر آب بر است که
راندمان تولید محصول پایینی این آب به هدر می رود و سود زیادي هم نصیب مردم نمی شود، به همین جهت ضروري است معیشت
مردم به منابعی غیر از منابع آب و خاك گره بزنیم تا این رقابت براي مصرف بیشتر آب از بین برود. سرگزي ادامه داد: یکی دیگر از
اهداف مهم پروژه احیاي هامون ایجاد معیشت جایگزین و توسعه کشاورزي سازگار با اقلیم است. کشاورزان باید بدانند دیگر نمی
توانند از منابع آبی آن طور که می خواهند استفاده کنند و به شیوه هاي کشت سنتی ادامه دهند و باید تحولی در کشاورزي با توجه
به اقلیم صورت گیرد. نحوه کشاورزي فعلی با اقلیم این استان سازگار نیست و آب به اندازه گذشته وجود ندارد. همچنین افغانستان
دیگر آن دولت ناپایدار و در حال جنگ نیست که مدیریت درستی بر منابع آبی نداشته باشد. آنها هم در حال توسعه هستند و در حال
حاضر این کشور به عرصه رقابت قدرت هاي منطقه اي تبدیل شده پس لازم است بازنگري در خصوص نحوه کشاورزي داشته باشیم و

 
به سمت کشاورزي مکانیزه مناسب با اقلیم برویم. 

مدیر پروژه ملی احیاي هامون خاطرنشان کرد: افغانستان بهره برداري زیادي از هامون ندارد و احیاي این تالاب از اولویت هاي این
کشور نیست اما اگرهامون خشک شود این کشور تحت تأثیر گرد و غبارها قرار می گیرد. به همین منظور یکی از بحث هاي اصلی
پروژه ایجاد هماهنگی براي تشکیل گروه هاي تخصصی و مشترك با کشور افغانستان است. در واقع تلاش داریم با فراهم سازي زمینه
بازدید مسئولان این کشور آنها متوجه اقداماتی شوند که جلوي خسارت را گرفته است تا شاید همکاري بیشتري با ما داشته باشند.
می خواهیم آنها متوجه شوند که اگر آب وارد هامون شود هر دو کشور از آن بهره می برند. وي در خصوص ایجاد مشاغل جایگزین
گفت: طرح هاي زیادي در این زمینه تهیه شده که بخش مهمی از آن در زمینه هاي اشتغال نوین در منطقه است. مثلاً در حوزه
شیلات تلاش داریم صیادان را به سمت پرورش ماهیان خاویاري که ارزش افزوده مناسبی دارد هدایت کنیم. یا بحث پرورش زالو،

 
ماهیان زینتی و... را براي ایجاد اشتغال در منطقه توسعه دهیم. 

سرگزي مدیریت آب و خاك را یکی دیگر از اهداف این طرح عنوان کرد و گفت: در تلاش هستیم راندمان آب و خاك در سطح مزرعه
را بالا ببریم تا آب اضافی را به جاهایی برسانیم که خاك نیاز بیشتري براي آبرسانی دارد. تأکید اصلی پروژه احیاي هامون کار با مردم
بوده و همین موضوع تفاوت اصلی آن با دیگر طرح ها است. پروژه هامون زیر نظر undp با نظارت اتحادیه اروپا انجام خواهد شد و
تأکید آن بر استفاده از ظرفیت نیروها و گروه هاي مردمی است. می خواهیم یک انسجام سازمانی در این مسیر رخ دهد. این پروژه
قرار است در یک بازه زمانی پنج ساله اجرا شود، اعتبارات پروژه اعتباراتی است که در راستاي ایجاد اشتغال جایگزین در منطقه هزینه

 
خواهد شد. 

در احیاي تالاب ها باید به حوضه آبخیز آن توجه شود «مسعود باقر زاده کرمی»، مدیرکل دفتر حفاظت و احیاي تالاب هاي سازمان
حفاظت محیط زیست نیز در این زمینه اظهار داشت: ما در خصوص هامون مانند بقیه تالاب ها برنامه مدیریت زیست بومی را طراحی
کرده ایم که به تمام جوانب کار توجه دارد. این برنامه را قبل از برنامه چهارم، از طریق طرح بین المللی که با برنامه عمران سازمان
ملل داشتیم، انتخاب کرده ایم. با توجه به این برنامه باید در احیاي تالاب ها به حوضه آبخیز آن توجه شود یعنی باید در این زمینه
جامع نگري داشته باشیم. در واقع اگر بخواهیم تالابی را احیا کنیم، باید با برطرف کردن مشکلات جوامع محلی و در کل تمام
موضوعات آن را احیا کنیم. ضروري است طرح ما یکجانبه نباشد در غیر این صورت بلایی سر ما می آید که در دریاچه ارومیه اتفاق
افتاد. در آن طرح با وجود آنکه ما پارك ملی را در بالاترین سطح حفاظت می کردیم اما دریاچه خشک شد. چون به حوضه آبخیز،

 
معیشت هاي اطراف و فعالیت هاي اقتصادي توجه نداشتیم اما در مورد هامون این اتفاق رخ نخواهد داد. 

وي ادامه داد: البته باید به این نکته توجه داشته باشید که هامون یک تالاب بین مرزي است و بخش زیادي از حوضه آبخیز آن در



کشور همسایه افغانستان قرار دارد، از همین رو حضور مجامع بین المللی در طرح احیاي آن بسیار مثمرثمر خواهد بود. چون این
حوضه آبخیز بین دو کشور مشترك است، حضور نفر سوم می تواند هر دو کشور را موظف به انجام کار بکند. بنابراین ما براي احیاي
هامون مذاکراتی را با اتحادیه اروپا داشتیم و از آنها درخواست کرده ایم یکسري حمایت هاي زیست محیطی از کشور بویژه در مورد

 
زیستگاه هاي مشترك داشته باشند. 

باقر زاده کرمی افزود: درحال حاضر برنامه اي براي احیاي تالاب هامون در نظر گرفته شده، اما باید در نظر داشته باشید هامون یک
تالاب مرزي است که 90 درصد حوضه آبخیز آن در کشور افغانستان قرار دارد از این رو فرآیند تدوین و مطالعه برنامه مدیریتی آن با
سایر تالاب هاي کشور تفاوت دارد. به همین جهت ما باید ابتدا برنامه هاي خود را براي مدیریت بخش داخلی تالاب در نظر بگیریم و
پس از آن شرایط را براي مذاکرات منطقه اي فراهم کنیم. البته ما در نظر داریم با ساماندهی سه ذینفع اصلی یعنی دامداران، صیادان
و کشاورزان در بخش سفلاي حوضه هیرمند تا اولیا که سمت افغانستان است سطح مصرف آب را پایین بیاوریم و بعد از آن با کشور
افغانستان رایزنی و تجارب خودمان را به آنها منتقل کنیم و به آنها بگوییم که به صورت مشترك هامون را مدیریت کنیم. در حقیقت
ما به دنبال حفظ تالاب هامون در هر دو کشور هستیم اما این پروژه را از کشور خودمان شروع کرده ایم تا با ساماندهی بهره برداران و
ایجاد معیشت هاي جایگزین فشار را از روي تالاب برداریم و بعد از آن این تجارب را به کشور افغانستان منتقل کنیم. اگر این طرح

 
موفق باشد، می توانیم در بسیاري از حوضه هاي مشترك مانند «هورالعظیم» یا «اترك» نیز این تجارب را به کار بگیریم. 

پربیننده ترین معلمان حق التدریس استخدام نمی شونـد رد طرح جذب استخدام معلمان حق التدریسی در کمیسیون آموزش بررسی
طرح رتبه بندي معلمان به کجا رسید؟ بین ایران و آمریکا مذاکره اي نبوده، نیست و نخواهد بود شرح وظایف جدید در آموزش و

پرورش



نفت و تورم در بودجه 1400

منبع: ایرناشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/07/08

تهران- ایرنا- در یادداشت روزنامه ایران آمده است: بخشنامه بودجه سال 1400 روز گذشته به دستگاه هاي اجرایی ابلاغ شد
و در قالب این بخشنامه رئیس جمهوري چارچوب و سیاست هاي پیش بینی شده براي لایجه بودجه سال آینده را اعلام کرد.

تهران- ایرنا- در یادداشت روزنامه ایران آمده است:
بخشنامه بودجه سال 1400 روز گذشته به دستگاه هاي
اجرایی ابلاغ شد و در قالب این بخشنامه رئیس جمهوري
چارچوب و سیاست هاي پیش بینی شده براي لایجه

 
بودجه سال آینده را اعلام کرد. 

روزنامه ایران سه شنبه هشتم مهر، یادداشتی را به قلم علی
قنبري استاد دانشگاه تربیت مدرس، منتشر کرد: بر اساس
این بخشنامه و اظهارات روزهاي اخیر رئیس سازمان برنامه
و بودجه کشور به نظر می رسد که بودجه سال آتی نسبت

 
به موارد مشابه پیشین خود مبتکرانه باشد. 

تأکید دولت روي سیاست هاي انقباضی پولی و در مقابل سیاست هاي مالی انبساطی است و یکی از برنامه هاي متفاوتی که رئیس
سازمان برنامه و بودجه به آن اشاره کرده، اجراي طرح «پیش فروش نفت» در 1400 است. اقدامی که می تواند از طریق فروش اوراق
منابعی را براي سرمایه گذاري در بخش عمرانی و زیرساختی کشور فراهم کند. با نگاهی به سند دخل و خرج کشور در سال هاي اخیر
می توان دریافت که وابستگی بودجه به نفت بسیار کاهش پیدا کرده است و این مسأله براي اقتصاد ایران می تواند مطلوب ارزیابی
شود. اگرچه در کاهش وابستگی بودجه به نفت، تحریم هاي امریکا نقش داشت اما اکنون تاب آوري بودجه ایران در میان کشورهاي

 
نفتی منطقه در برابر فشارهاي خارجی افزایش یافته و اتفاق خوبی است. 

البته در همین حال، بخشی از اقتصاد کشور که تابع فروش نفت و تأمین ریال مورد نیاز از این طریق است. از جمله بخش زیرساخت
ها که اگر منابع به آن تزریق نشود، مشکل ساز خواهد شد. اما با توجه به تحریم ها منابع مورد نیاز این بخش تأمین نمی شود و اگر
این روند ادامه دار باشد، اقتصاد کشور با مشکل مواجه خواهد شد و توسعه به عقب خواهد افتاد. کما اینکه می بینیم رشد اقتصادي
کشور مطلوب نیست و اقتصاد کوچک کشور مدام در حال کوچک تر شدن است. به طور معمول، در ایران هرگاه منابع مالی محدود
می شود، نخستین بخشی که با کاهش بودجه مواجه خواهد شد، بخش زیرساخت ها و عمران است. بودجه عمرانی را کم می کنند تا
هزینه هاي جاري از جمله حقوق کارمندان پرداخت شود. اما طرح «پیش فروش نفت» می تواند به تأمین منابع مورد نیاز در زمینه
توسعه زیرساخت ها کمک کند و اگر این اتفاق بیفتد، می تواند براي سایر بخش هاي اقتصاد نیز مفید باشد. به این ترتیب که توسعه
زیرساخت ها از طریق فروش ریالی نفت به مردم می تواند چرخ هاي پروژه هاي عمرانی، زیرساختی و صنعتی را به گردش درآورد و با
ایجاد اشتغال موجب بهبود فضاي اقتصادي کشور و معیشت مردم شود. البته باید توجه شود که این منابع به سمت هزینه هاي جاري

سوق داده نشود تا درنهایت به رسیدن دولت به اهدافش نظیر مدیریت نقدینگی، کاهش نرخ تورم و ایجاد رشد اقتصادي کمک کند. 



در عین حال باید برنامه ریزي و به دقت بررسی شود که چگونه طرح پیش فروش نفت باید اجرا شود تا با استقبال مردم همراه باشد.

 
یکی از مهم ترین پیش نیازهاي اجراي این طرح مهم اقتصادي در نظر گرفتن منافع مردم در کنار نیازهاي دولت است. 

 
منبع: روزنامه ایران 

 
برچسب ها 

 
- سازمان برنامه و بودجه 

 
- دانشگاه تربیت مدرس 

 
- نفت 

- روزنامه ایران



سازمانِ گله هاي ناتمام

منبع: روزنامه شهرآراشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/07/08

تکتم جاوید - وقتی قرار باشد سراغ سازمانی برویم که سال گذشته صدرنشین دادخواهی به دیوان عدالت اداري بوده و بیشترین
شکایت از یک دستگاه اجرایی را به خود اختصاص داده یعنی قرار است گلایه هاي فراوان مردمی را بشنویم. باز هم حرف سازمان
تامین اجتماعی است و مردم. اغلبشان بااینکه بیش از هر سازمان دیگري با تامین اجتماعی در ارتباط هستند، پس از سال ها سابقه
پرداخت حق بیمه، از جزئیات و شیوه حساب وکتاب این سازمان بی خبرند و همواره از شیوه خدمت رسانی اش گلایه دارند. همین
گلایه ها را در گزارش سرزده این هفته دنبال کرده ایم و رسیده ایم به شعبه2 سازمان تامین اجتماعی که در ابتداي خیابان هاشمی
نژاد مشهد واقع است. سپس سري به کارگزاري آن در ابتداي خیابان عبادي زده ایم که تصویر ابتدایی اش همان شلوغی همیشگی

 
بود و کمی هم رعایت نشدن پروتکل هاي بهداشتی در ایام شیوع کرونا. 

 
اوضاع در شعبه 2 بدتر است 

ساعت از 9صبح گذشته و رفت وآمد به شعبه، فراوان است. مادر سالمندي درحالی که کیفش و دسته اي کاغذ را لبه باغچه کناري
گذاشته، منتظر نشسته است. مردي که ماسک زده، درحالی که از سمت دیگر ساختمان می آید و از کنارش عبور می کند، می گوید:
«یک ساعتی معطلی داره مادر. بنشین برمی گردم.» وقتی علت یک ساعت انتظار را می پرسم، سر درددلش باز می شود، چون مدت
هاست می آید و می رود و هنوز نتیجه اي نگرفته؛ «شغلم جزو مشاغل سخت و زیان آور است و چندماه است پیگیر بازنشستگی ام
هستم. بخشی از کارم در شعبه2 است و بخشی دیگر در شعبه7 که در بولوار سجاد قرار دارد. اما انصافا اوضاع رسیدگی و شلوغی در
شعبه2 بسیار بدتر است. شعبه7 خلوت تر است و به کارها خوب رسیدگی می شود اما اینجا کارمندان، محترمانه و کامل جواب ارباب
رجوع را نمی دهند. براي پرسیدن یک سوال باید نوبت بگیرم و در صف منتظر بمانم بعد متوجه می شوم باید به باجه دیگري سر می
زدم. یک ساعت است آمده ام ولی هیچ کاري انجام نشده. روال کار گاهی این قدر طولانی می شود که ظهر می شود. همین است که

 
چندماه طول می کشد تا یک پرونده بیمه به نتیجه برسد.» 

ساختمان 2در ورودي مجزا دارد که یکی از ابتداي حیاط است و دیگري از حیاط باریکی که سمت راست قراردارد. انتهاي همین
حیاط باریک، یک اتاقک کوچک است که مراجعان باید براي گرفتن کپی مدارك به آنجا مراجعه کنند. چند نفري در صف هستند و
یکی از آن ها که خانم سن وسال داري است، به انتهاي صف رسیده و عرق روي پیشانی اش نشسته و درحال شکایت است؛ «اصلا
مراعات حال مردم را نمی کنند. اگر نگاه کنید بیشتر آدم هایی که می آیند، 40 یا 50سال به بالا هستند. خیلی هایشان هم هزارجور
درد و بیماري دارند. مگر همه می توانند براي گرفتن کپی مدام بالا و پایین بروند؟ یک اتاق نبود که این دستگاه را آنجا بگذارند؟»
دیگرانی که در صف هستند، حرفش را تایید می کنند و او همچنان درحال شکایت است تا نوبتش شود. از ساعت8 صبح آمده تا بیمه

 
اش را که قطع شده است، تمدید کند ولی نمی داند چند ساعت دیگر باید منتظر بماند. 

 
زور من به دولت نمی رسد؛ جریمه ام را پرداخت می کنم 

روي صندلی هاي داخل ساختمان امور پیمانکاران را علامت گذاري کرده اند که ارباب رجوع ها با فاصله بنشینند اما مراجعان این
مکان آن قدر دل نگران کارهایشان و سردرگم هستند که روي صندلی ها تک و توکی آدم نشسته است و آن هم کسانی که در صف
نوبت هستند. همه مراجعان ماسک دارند و از این نظر مشکلی نیست. این سالن جمعیت کمتري دارد اما مراجعان مدام به سراغ
مسئول بخش می روند و سوال پرسیدن هاي مداوم و راهنمایی ها نشان می دهد بیمه جزئیاتی دارد که آن ها با سال ها سابقه



پرداخت بیمه از آن بی خبرند. متصدي باجه، شماره را که اعلام می کند، پیرمردي که مدتی روي صندلی نشسته است، بلند می شود
و به سراغش می رود. سرش را از لاي کاوري که براي حفظ سلامت کارمندان کشیده اند رد می کند و جزئیات پرونده اش را براي
کارمند توضیح می دهد. درنهایت معلوم می شود به این دلیل که 4روز دیرتر حق بیمه خویش فرمایش را پرداخت کرده است، باید
جریمه بدهد. نگاهش که به من می افتد می گوید: زور من که به دولت نمی رسد؛ جریمه ام را پرداخت می کنم. به امید همین بیمه

 
و بازنشستگی زنده ایم. 

 
تا اعتراض نکنید به نتیجه نمی رسید 

پیرمرد با کارمندي که پشت کاور پلاستیکی نشسته است، جوري با صداي بلند حرف می زند که توجه همه را جلب می کند؛ «از
20مرداد خدمتم تمام شده است و نزدیک 40روز است دارم اضافه خدمت می کنم. سابقه بیمه را که اداره فرستاده، چرا اعمال نمی
کنید؟ » متصدي جزئیات شغل و بیمه اش را می پرسد و از او می خواهد نیم ساعتی منتظر شود. روي صندلی که می نشیند، می

 
گوید: من کارمند راه آهن بودم. ما هم کار کرده ایم و این بهانه ها را بلدیم. اگر نمی توانند، من لیست ها را ثبت کنم. 

ایزدي از 40روزي می گوید که مجبور شده در این اوضاع بیماري و شیوع کرونا برود سر کار تا بیمه اش دچار مشکل نشود؛ «به نفع
بیمه است که مردم دیرتر بازنشسته شوند والا یک کار ساده مثل ثبت سیستم 40روز وقت لازم ندارد. آن قدر طول کشید که خودم

 
آمدم پیگیري کنم. اگر در این نیم ساعت درست نشد، می روم پیش رئیس، بعد هم به بازرسی شکایت می کنم.» 

از روي تلفن همراهش وارد سایت سوابق بیمه می شود تا سابقه 29سال و 11ماهش را نشانم بدهد که می بیند 30سال تکمیل شده.
هم خوشحال است و هم از بیمه عصبانی؛ «خودتان دیدید که چند ثانیه بیشتر طول نکشید که سابقه را ثبت کند؛ فقط باید می آمدم
و اعتراض می کردم. اینجا تا اعتراض نکنید، به نتیجه نمی رسید. برادرم هم چند روز پیش آمده بود و با کارمند بحث کرده بود و به

 
این ترتیب کارش راه افتاد و بازنشستگی اش را گرفت.» 

 
استعلام از دانشگاه را الکترونیکی کنند 

درمیان صحبت هایمان، مراجعه کننده دیگري که خودش را قاسم محمدپور معرفی می کند و کمی دورتر نشسته است، وارد گفت
وگو می شود و مشکل دیگري را مطرح می کند که خودش تجربه کرده؛ «پسرم دانشجوي ترم سوم است و براي تمدید دفترچه بیمه
باید از دانشگاه گواهی اشتغال به تحصیل بگیرد اما دراین مدت بخش اداري دانشگاهشان تعطیل بوده است. 2ماه است دندان درد دارد

 
و بیمه هم می گوید باید گواهی بیاورد.» 

محمدپور ادامه می دهد: در این اوضاع که کمتر باید به ادارات و مکان هاي شلوغ سر زد، می توان جور دیگري این خدمات را انجام
داد. اصلا فرض بر این است که پسر من فعلا نتوانست گواهی بیاورد، منِ کارمند که سر جایم هستم و بیمه ام را پرداخت می کنم و
فیش حقوقی دارم. می توانند یا سیستم استعلام از دانشگاه ها را الکترونیکی کنند یا صبر کنند تا اوضاع بهتر شود. این همه کاغذبازي

 
در این اوضاع جواب نمی دهد. 

 
می گویند بعد از 20 سال گواهی انحصار وراثت بیاورید 

پیرزن به همراه مرد جوانی درحال خارج شدن از سالن هستند. گاهی می ایستند و حرف می زنند و گاهی به راهشان ادامه می دهند.
معلوم است به نتیجه درستی نرسیده اند. مرد جوان کیف پیرزن و پوشه مدارك را در دستش گرفته و وقتی درباره مشکلشان می
پرسم، پیرزن پیش قدم می شود و همین اول کار از وضعیت رفتار کارمندان می نالد؛ «کارمندان اینجا خیلی کند کار آدم را راه می
اندازند. بعضی ها به زور جواب می دهند. دلشان که نمی سوزد. نمی دانند زندگی یک نفر به این پول بیمه بند است. 10روز پیش

 
آمدیم و از صبح تا 2ظهر علاف شدیم و هیچ.» 

مرد جوان که بعد معلوم می شود داماد دختر پیرزن است، توضیح می دهد: شوهر حاج خانم راننده بود و 20سال پیش فوت کرد. آن
زمان بچه هایش سواد نداشتند و نمی دانستند چون پدرشان سابقه بیمه داشته می توانند حقوقش را براي مادرشان اعمال کنند. از
طرف دیگر چون مال و ثروتی نداشت، بعد از فوتش انحصار وراثت هم صورت نگرفت. حالا بعد از این همه سال آمده ایم تا حقوق آن



 
خدابیامرز را براي همسرش درست کنیم. 

از گفته هایشان پیداست کارمند بیمه از آن ها برگه انحصار وراثت خواسته است و باید دنبال تهیه آن بروند. پیرزن ادامه می دهد: من
همه این سال ها تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی(ره) بودم. 3فرزندم هم سواد درستی نداشتند که از کارهاي بیمه سر
دربیاورند. حالا که براي خرج زندگی مانده ایم با داماد دخترم آمده ام که تلاش کنیم حقوق را به من بدهند. اداره بیمه هم آن قدر

 
دوندگی دارد که من با گوش هاي سنگین و آرتروز نمی توانم هر روز بیایم و بروم اما خدا کند به نتیجه برسیم. 

 
بخش بازنشستگان، شلوغ و پردردسر 

سالن رسیدگی به امور بازنشستگان شلوغ است. هرکدام از زنان و مردان سالمند برگه نوبتی در دست دارند و از روي صندلی چشم به
تلویزیونی دوخته اند که درحال پخش برنامه است. عده اي از آنان اما جلو برخی باجه ها تجمع کرده اند. یکی نوبت را رعایت نمی
کند و دیگري فقط براي پرسیدن سوال آمده. چندنفري مدارك ناقص دارند و پس از شنیدن صحبت هاي متصدي، راهی دیگر بخش

 
ها و شعبه ها می شوند. 

دختر حدود پانزده یا شانزده ساله به نظر می رسد و حضورش در چنین بخشی، کمی عجیب است. نامش زینب است و وقتی کارش
تمام می شود، می گوید: پدرم پارسال فوت کرد. تامین اجتماعی حقوقش را پرداخت می کند اما من دفترچه بیمه ندارم. الان آمده ام
بپرسم دفترچه را تمدید می کنند یا نه. کارمند می گوید تا گواهی انحصار وراثت را نیاورم، کاري نمی شود کرد. در ضمن فقط تا دي

 
ماه که سالگرد فوت پدرم است وقت دارم گواهی را بیاورم ، چون بعد از آن حقوق هم قطع می شود. 

 
می رود تا کارهاي انحصار وراثت را انجام بدهد. 

 
ما از سر اجبار اینجاییم و متهم نیستیم 

با کارمند پشت کاور درحال بحث کردن است؛ «همکارتان خیلی بد صحبت می کند. مگر ما آمده ایم گدایی کنیم که این طور جواب
می دهند؟ می روم پیش رئیس شکایت می کنم.» خانم پشت باجه درحالی که ماسک و شیلد دارد دوبار راهنمایی اش می کند که
باید کجا برود. کاغذها را محکم در دستش گرفته و راهرو را طی می کند. علت ناراحتی اش را که می پرسم، اشک در چشمانش جمع
می شود؛ «آمده ام حقوق پدرم را براي خودم برقرار کنم ولی کارمندان اینجا طوري جواب آدم را می دهند انگار آمده ایم گدایی. پدرم
14سال پیش فوت کرد و ما نمی دانستیم که براي حقوش چه کنیم. من 4سال پیش طلاق گرفتم و مدتی پیش یک نفر به من گفت

 
می توانی حقوق پدرت را بگیري.» 

حالا دیگر اشک هایش سرازیر شده اند و با صداي بلند گریه می کند؛ «اگر نیاز نداشتم، اینجا نمی آمدم! از طرف دیگر پدر من
30سال بیمه پرداز بوده و حق من است که حالا حقوقش را بگیرم. برخورد خیلی بدي دارند ولی نمی دانند که ما از سر اجبار

 
اینجاییم و متهم نیستیم.» همان طور که اشک می ریزد به دنبال کارش می رود. 

باجه بیرون از ساختمان اداره، جایی که پیش از آن شعبه بانک بوده و حالا باجه پرداخت حق بیمه مشاغل آزاد است، شلوغ شده اما
علتش افزایش مراجعه کنندگان نیست؛ بلکه به گفته آدم هاي در صف، نیم ساعت است که از متصدي اش خبري نیست. نزدیک ظهر
است اما نه ساعت نماز است و نه تعطیلی. ارباب رجوع ها مدت هاست از کار و زندگی افتاده اند تا حق بیمه شان را پرداخت کنند،
مدام از این طرف به آن طرف قدم می زنند و گاهی زیرلب غرولندي می کنند اما نمی دانم چرا به مسئول بخش مراجعه و اعتراض

 
نمی کنند. 

 
از شلوغی پیاده رو تا شلوغی داخل سالن 

تعدادي از افرادي که به اداره بیمه مراجعه می کنند براي گرفتن خدمات به کارگزاري ارجاع داده می شوند. کارگزاري بیمه ابتداي
بولوار آیت ا... عبادي و نزدیک میدان شهداست، جایی که نه مکانی براي پارك خودرو باقی مانده و نه حتی جاي ایستادن در پیاده رو.
زیرا مراجعان کارگزاري باید در صفی در پیاده رو منتظر بمانند. نگهبان یا مسئول نظم صف روي صندلی نشسته است و 5نفر را داخل
می فرستد. تکه چوبی را روي در کوچک ورودي ساختمان گذاشته است که مثلا مانع ورود مراجعان شود. گاهی که یکی از آن ها



خارج می شود و به چوب دست می زند آن را برمی دارد، ضدعفونی می کند و دوباره سرجایش می گذارد. شلوغ است و آفتابی که
روي سر آدم ها می تابد، وضعیت را بدتر کرده. هرچند ثانیه یک بار یکی بدون نادیده گرفتن صف جلو می آید و نگهبان برایش

 
توضیح می دهد که پایین شلوغ است و باید منتظر باشید. 

خانمی بعد از سوال کردن به انتهاي صف می رود. کارمند شعبه2 او را به این کارگزاري فرستاده است تا براي بیمه ثبت نام کند. باید
چندنفري از سالن خارج شوند تا بقیه وارد شوند. فردي که نیم ساعتی بیرون ایستاده توقع دارد وقتی وارد سالن می شود به سرعت به
کارش رسیدگی کنند، درحالی که وقتی از پله ها پایین می رود با تعداد زیادي از ارباب رجوع ها و یک سالن شلوغ و پرسروصدا مواجه
می شود. حدود 60نفر داخل سالن هستند. بعضی از بخش ها همچون صدور فیش، شلوغ تر است و افراد باوجودي که ماسک دارند،
بدون رعایت فاصله اجتماعی در آنجا تجمع کرده اند. کنار پله ها 2دستگاه کارت خوان گذاشته اند که شهروندان حق بیمه را پرداخت
کنند. اینجا هم صف است. با سروصداي اعلام شماره نوبت ها و همهمه مردم و 3پسر بچه اي که درحال دویدن و بازي روي صندلی

 
ها هستند، باید براي حرف زدن فریاد بزنید. 

 
تذکر براي ماسک و بی توجهی ارباب رجوع 

نگهبان جلو در پستش را رها کرده و آمده است تا به آقاي جوانی که ماسک ندارد، تذکر بدهد و از کارمند می خواهد که به کارش
رسیدگی نکند. مرد جوان با چهره برافروخته و با داد و فریاد پاسخ می دهد که ماسک نمی زند و باید به مشکلش رسیدگی کنند. به
کارمند پشت باجه تشر می زند که «چرا خودت ماسک نداري ؟» و او هم پاسخ می دهد: من ماسک را زیر چانه ام گذاشتم؛ تو هم
همین کار را بکن!دیگران توقع دارند که نگهبان مرد جوان را از سالن خارج کند اما بعد از تذکر و شنیدن نافرمانی، مرد او را رها می
کند و می رود. مرد جوان سراغ کارمند باجه دیگر می رود و پس از شنیدن نقص مدرکش درحالی که زیر لب ناسزا می گوید، از سالن

 
خارج می شود. 

ورودي اتاق مدیر شعبه با چند صندلی بسته شده است تا مراجعان وارد نشوند اما همین فاصله، وجود ماسک و شلوغی سالن باعث
شده است آقاي مدیر با صدایی شبیه فریادزدن، مردم را راهنمایی کند. یکی از آن ها خانمی است که براي تعویض دفترچه آمده اما به
دلیل باقی ماندن یک برگه از آن، کارمند دفترچه را تعویض نمی کند. از مسئول شعبه کمک می گیرد و می گوید: دخترم سرطان
دارد و براي گرفتن داروهایش گاهی بیش از یک نسخه و یک پزشک لازم است، به همین دلیل مدیر اجازه داد که دفترچه جدید

 
بگیرم. 

 
از کار یکدیگر خبر ندارند 

زن جوان و باردار را در ساختمان شعبه2 تامین اجتماعی دیده بودم که درحال رفتن از این اتاق به آن اتاق بود. ساعتی بعد درحالی
که عرق صورتش را پوشانده است و نفس نفس می زند، از پله هاي دفتر کارگزاري پایین می آید. من را که می بیند، شروع می کند به
شکایت؛ «یکی از کارمندان گفت برو اتاق 109 جوابت را می دهند. رفتم. گفتند کی گفته بیاي اینجا! برو دفتر کارگزاري. تمام مسیر
از شعبه 2 تا کارگزاري را پیاده آمدم که کارگاه جدید را ثبت نام کنم. اگر این طور بود، همان اول می گفتند. اینجا انگار از کار
یکدیگر خبر ندارند. سلامتی و وقت آدم ها هم برایشان مهم نیست.» یکی از مراجعه کنندگان که مردي حدود پنجاه ساله است به
مدیریت شعبه اعتراض می کند که «چرا خودکار روي میز نیست» و او هم پاسخ می دهد که بنا به توصیه اداره بهداشت، استفاده از
خودکار مشترك ممنوع شده اما مرد کوتاه نمی آید و می گوید: مردم دستشان را روي باجه ها می گذارند و از دستگاه کارت خوان

 
اشتراکی استفاده می کنند؛ مگر آن ها را مدام ضدعفونی می کنید؟ این ها خطرناك ترند یا یک خودکار؟ 

وضعیت رعایت پروتکل هاي بهداشتی در حد همان کاورهاي پلاستیکی است که روي باجه ها کشیده اند که کارمندان از بیماري

 
درامان باشند. مردم از 2دستگاه کارت خوان به صورت اشتراکی استفاده می کنند و هراز گاهی هم افراد بدون ماسک دیده می شوند. 

 
پاسخ رئیس روابط عمومی سازمان تامین اجتماعی درباره شلوغی ادارات بیمه: 

 
انجام امور بیمه را به روزهاي پایان ماه موکول نکنید 



تعداد بیمه شدگان تامین اجتماعی در استان خراسان رضوي بیش از 893هزار نفر است که با احتساب خانواده و افراد تبعی آنان به
بیش از 2میلیون و 433هزار نفر می رسد. به این تعداد باید مستمري بگیران را هم اضافه کرد که بیش از 254هزار نفر هستند و با
احتساب افراد تبعی به حدود 439هزار نفر می رسند. کارفرمایان هم بخش دیگري از مخاطبان اصلی سازمان تامین اجتماعی هستند.
این میزان مراجعه، کیفیت خدمت رسانی را مشکل می کند. رئیس سازمان تامین اجتماعی به دلیل حضور در جلسات امکان پاسخ
گویی ندارد. سوالات را از سیدحسن خدادادیان حسینی، رئیس اداره روابط عمومی و امور فرهنگی اداره کل سازمان تامین اجتماعی

 
استان، می پرسیم که ضمن اطلاع داشتن از همه اعتراضات و شکایت ها، فقط براي برخی از آن ها توضیحاتی ارائه می کند. 

وي درباره علت شلوغی ساختمان شعبه2 تامین اجتماعی می گوید: این شعبه و کارگزاري آن در منطقه پرازدحام شهر قرار گرفته
است و علاوه بر آن، همکاري نکردن مراجعه کنندگان نیز شلوغی و ازدحام جمعیت را تشدید می کند. بارها به مردم به ویژه
کارفرمایان اعلام کرده ایم که پرداخت حق بیمه یا انجام خدمات خود را به روزهاي آخر ماه موکول نکنند. همچنین در شرایط کنونی
براي پیشگیري از انتقال بیماري، روند رسیدگی به پرونده ها کندتر است و میزان نارضایتی را بیشتر می کند که دراین زمینه از

 
شهروندان می خواهیم صبورتر باشند. 

به گفته او هم اکنون بیش از 70درصد خدمات بیمه بر بستر اینترنت ارائه می شود و یکی از روش هاي مهم دریافت خدمات، مراجعه
به سایت خدمات غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی به نشانیeservices.tamin.ir است که همه مخاطبان این سازمان، اعم از
کارفرمایان، بیمه شدگان و مستمري بگیران می توانند در آن ثبت نام و خدمت دریافت کنند. این خدمات شامل کنترل سوابق،
مشاهده حقوق و دستمزد، ثبت اعتراض به سوابق، درخواست صدور دفترچه، تامین اعتبار دفترچه، دریافت خدمات کوتاه مدت،

 
مشاهده خدمات مستمري بگیران و خدمات کارفرمایان است. 

یکی از بیشترین شکایت ها درباره نحوه برخورد کارکنان و پاسخ گویی به مراجعه کنندگان است که حسینی دراین باره توضیح می
دهد: سازمان تامین اجتماعی، قوانین و ضوابط بسیار گسترده و پیچیده اي دارد که مخاطبان آن درجریان بسیاري از مسائل نیستند؛
لذا درخواست هایی از ما دارند که ممکن است در حوزه مقررات با موانعی روبه رو باشد و هنگامی که از طرف همکاران پاسخ منفی
داده می شود باعث عصبانیت و ناراحتی آنان شود. هرچند که به همکارانمان توضیح داده ایم که باید پاسخ «نه» را با روي خوش به

 
ارباب رجوع بدهند. 

وي درباره علت شکایت هاي مردمی از این سازمان در دیوان عدالت اداري هم می افزاید: این شکایت ها ازسوي کسانی مطرح شده
است که در حوزه قوانین به نتیجه نرسیده اند. بعضی از ضوابط و مقررات را ما ملزم هستیم در چهارچوب قانون اعمال کنیم. مردم
وقتی در حوزه قوانین در سازمان تامین اجتماعی به نتیجه نمی رسند، به دیوان عدالت اداري شکایت می کنند که رأي آن بر تمام

 
قوانین ما ارجحیت دارد. 

رئیس اداره روابط عمومی و امور فرهنگی اداره کل سازمان تامین اجتماعی استان با اعلام وقوع یک اتفاق خوب در حوزه بازنشستگی
اضافه می کند: پس از 14سال طرح همسان سازي حقوق بازنشستگان از ابتداي شهریور اجرا شد و پرداخت حقوق براساس آن صورت

گرفت که براي این گروه از مخاطبان ما امیدوارکننده بود.



حمایت هاي قضایی «شهد خراسان» را احیا کرد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1399/07/08

به گزارش خبرگزاري فارس از بجنورد به نقل از روابط
عمومی دادگستري خراسان شمالی حجت الاسلام
والمسلمین جعفري از احیاء مجموعه بزرگ کشت و صنعت
شهد خراسان در استان خراسان شمالی خبر داد و اظهار
کرد: در نتیجه احیاء این مجموعه در حال حاضر تعداد 30
نفر بطور مستقیم و 97 نفر بطور غیرمسقیم مشغول به کار

 
شدند. 

وي عجز از بازپرداخت تسهیلات بانکی را بعنوان یکی از مهمترین معضلات مبتلابه این مجموعه عنوان و خاطرنشان کرد: با توجه به
مشکلاتی که این مجموعه داشت کار تولید و اشتغال با موانع بسیار جدي مواجه بود و امکان توسعه این مجموعه نیز عملا وجود
نداشت، ولی با ورود دستگاه قضایی و پیگیري هاي عدیده اي که صورت گرفته علاوه بر احیاء این مجموعه و رونق تولید امکان توسعه

 
این مجموعه که ظرفیت قابل توجهی هم دارد فراهم گردید. 

رییس کل دادگستري خراسان شمالی افزود: در نتیجه احیاء این مجموعه در حال حاضر تعداد 30 نفر بطور مستقیم و 97 نفر بطور

 
غیرمسقیم مشغول به کار شدند. 

جعفري با اشاره به اینکه مشکلات مربوط به راه دسترسی و حمل و نقل این مجموعه در حال پیگیري است از تداوم تلاش ها تا

 
دحصول نتیجه مطلوب در این خصوص خبر داد. 

رییس ستاد استانی اجراي سیاست هاي اقتصادي مقاومتی در پایان از مسؤولین ذي ربط به ویژه از مدیران بانک ها خواست با تسهیل
موجبات تولید و رفع موانع و تنگنا ها موجود، موجبات بهبود فضاي کسب و کار و رونق اقتصادي و اشتغال زایی را در استان فراهم

 
سازند. 

 
حمایت قضایی انگیزه اي براي کار و تولید است 

مقدم، مدیر این مجموعه نیز نقش دستگاه قضایی را در احیاء این واحد تولیدي بسیار مهم و اساسی عنوان و خاطرنشان کرد: هیچ
دستگاه، سازمان و تشکیلاتی به اندازه دستگاه قضایی از ما حمایت نکرد لذا با تمام وجود از زحمات و تلاش هاي فراوان و پیگیري

 
هاي راهگشا و سازنده دستگاه قضایی استان تشکر می کنیم. 

وي بهره مندي از پشتوانه حمایتی دستگاه قضایی را انگیزه مضاعفی براي ادامه کار تولیدي و سرمایه گذاري و بهبود شاخص هاي



بهره وري برشمرد و از برنامه مدیریت این مجموعه براي توسعه کمی و کیفی و ایجاد فرصت هاي جدید سرمایه گذاري و تولید و

 
اشتغال در آینده نزدیک خبر داد. 

گفتنی است مجموعه کشت و صنعت شهد خراسان واقع در ضلع شمال شرق شهرستان بجنورد بزرگترین مجموعه اي است که در
حوزه هاي باغداري، کشاورزي و صنعتی در استان مشغول فعالیت می باشد و با برخورداري از کادر مدیریتی متخصص، نیروي کار
متبحر و بزرگترین سردخانه مجهز در استان علاوه بر نگهداري میوه و تره بار محصولات باغی و کشاورزي نیز تولید و با صادرات میوه

 
و تره بار به خارج از کشور در رفع نیازمندي هاي استان نقش بسزایی ایفاء می کند. 

انتهاي پیام/



افتتاح یک واحد گلخانه اي در شهرستان اهر

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  252  |  تاریخ: 1399/07/08

در مراسمی با حضور امام جمعه، فرماندار و مسئولان شهرستان اهر یک واحد گلخانه اي در شهرستان اهر افتتاح شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از تبریز، یک واحد گلخانه اي در شهرستان اهر در
زمینی به مساحت 4 هزار و 180 مترمربع و با اشتغال زایی

 
بیش از 4 نفر افتتاح شد. 

براي افتتاح این واحد گلخانه اي 19 میلیارد ریال هزینه

 
شده است. 

خدابخش فرماندار شهرستان اهر گفت: با توجه به وجود ظرفیت ها و پتانسیل هاي خوب شهرستان اهر در زمینه هاي مختلف و به

 
خصوص کشاورزي، حمایت از سرمایه گذاري در بخش کشاورزي یکی از اولویت ها است. 

 
اسدي مدیر جهادکشاورزي شهرستان اهر نیز گفت: در 3 سال اخیر، 14 واحد گلخانه اي در شهرستان اهر ساخته شده است. 

اسدي افزود: براي احداث 50 واحد گلخانه اي دیگر نیز مجوز صادر شده است.



کام تلخ با خرماي شیرین!

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1399/07/08

یکی از محصولات استراتژیک استان فارس خرماست؛ محصولی که د ر شهرهاي جنوبی این استان به وفور یافت می شود و

 
نخلستان هاي سر به فلک کشید ه د ر آنجا بالغ بر 180 تن خرما را روانه بازار می کنند . 

بر اساس آمارهاي جهاد کشاورزي متوسط برد اشت خرما د ر استان شش تن د ر هکتار است که بیش از 61 هزار تن به کشورهاي

 
حاشیه خلیج فارس و کشورهاي اروپایی، آسیاي میانه، هند و پاکستان صاد ر می شود . 

خرماي فارس از نظر تنوع نیز بیش از 80 رقم را براي خود ثبت کرد ه است که مهمترین آنها عبارتند از شاهانی، کبکاب، زاهد ي،

 
خاصویی، د یري، مضافتی، برحی و پیارم. 

جالب است بد انید که استان فارس بعد از کرمان، هرمزگان و خوزستان از نظر سطح و تولید خرما چهارمین استان کشور به شمار می
رود و شهرستان هاي کازرون، قیروکارزین، جهرم، فراشبند ، لارستان، د اراب، گراش، خنج، مهر و لامرد عمد ه شهرستان هاي تولید

 
خرما د ر استان فارس می باشند . 

اما این آمار و ارقام صاد رات همه مربوط به قبل از کرونا است و با اوج گیري این بیماري و تحریم ها که متعاقب آن موجب شد تا
مرزها بسته بماند نخلد اران چند ان حال و روز خوبی ند ارند و بر اساس آمار و اطلاعات استخراج شد ه تاکنون میزان کمی از این
محصول صاد ر شد ه است و علیرغم اینکه این محصول غیر نفتی می توانست علاوه اشتغال زایی، ارزآوري بالایی را د اشته باشد اما به

 
نظر می رسد بازارهاي خارجی امسال روي خوششان را به این محصول نشان ند اد ه اند . 

 
اما د ر این ارتباط چند نکته مهم و ضروري باید مد نظر قرار گیرد : 

 
- لازم است نسبت به گذشته د ستگاه ها و کارخانجات فرآوري محصول و بسته بند ي هاي مناسب د ر این استان توسعه یابد . 

یکی از د وستان که خود د ر تولید محصول انجیر سر رشته د ارد می گفت: ما د ر فرآوري با کمی تغییر انجیرهاي د رجه سه یا چهار
را با قیمت د رجه یک یا به قول معروف «صد یک» به فروش می رسانیم! همین امر می تواند براي د یگر محصولات فارس هم تعریف
شود .بی ترد ید فروش محصول به صورت خام نفع چند انی براي کشاورز نخواهد د اشت و نمی توان روي ارزآوري آن حساب باز کرد
و اگر مسائل و مشکلات پیش بینی نشد ه اي همچون تحریم ها و یا مسئله اخیر و بیماري کرونا رخ د هد قطعاً فروش محصول با

 
مشکل روبرو خواهد شد . 

- وجود سرد خانه هاي مختلف د ر سطح استان لازم و ضروري است؛ بسیاري از محصولات شاید د ر فصل خود مشتري چند انی ند
اشته باشد اما بی شک د ر خارج از فصل با تقاضاي مضاعف و رشد قیمت روبرو می شود ؛ به فرض همین خرما شاید الان با قیمت
چند ان مناسبی خرید اري نشود اما با فرارسید ن ماه رمضان می تواند به فروش خیره کنند ه اي د ست یابد و اینکه چگونه محصول
سالم نگه د اشته شود تا آن زمان نیاز به سرد خانه هایی است که بتواند محصول را بد ون افت کیفیت براي مد ت طولانی حفظ نمود

 
 .

و د ر آخر شاید بد نباشد این سؤال را از خود مان بپرسیم که چگونه است برخی محصولات صاد ر نمی شود و کشاورزان از قیمت
هاي بسیار پایین د لالان گلایه مند ند اما قیمتی که د ر آخر و د ر بازار به د ست مصرف کنند ه می رسد رقمی د ارد نجومی و غیر

 
قابل تصور؟! 

/انتهاي متن/



دعواي کارخانه داران و بانکداران برسر پول ارزان مردم

منبع: ساعت 24شماره خبر:  254  |  تاریخ: 1399/07/08

ساعت 24 - چند روز پیش بود که یکی از اعضاي هیات رییسه اتاق ایران خبر داد صدها کارخانه به دلیل ناتوانی در پرداخت
بدهی خود به بانک ها از سوي ادارات حقوقی بانک به تملک درآمده است.

ساعت 24 - چند روز پیش بود که یکی از اعضاي هیات
رییسه اتاق ایران خبر داد صدها کارخانه به دلیل ناتوانی در
پرداخت بدهی خود به بانک ها از سوي ادارات حقوقی

 
بانک به تملک درآمده است. 

چند روز پیش نیز مدیران کارخانه سبلان پارچه در دیدار
با رییس قوه قضاییه از بانک مشهور ایرانی شکایت کرد که
با تملک کارخانه، راه تولید و اشتغال را تنگ کرده است و
کارخانه اي که شش هزار شاغل داشت حالا با 600 نفر
فعالیت می کند. خبرهاي یادشده نوك کوه یخی است که

بخش بزرگ آن پنهان مانده و به داستان ادامه دار دو فعالیت کارخانه داري و بانکداري تازگی بخشیده است. پیش از این نیز بارها

 
خبرهایی از اینکه کارخانه هایی هستند که نمی توانند بدهی خود را به بانک ها بدهند و تعطیل شده اند شنیده و خوانده ایم. 

چرا به چنین روزگاري می رسیم و آیا ورشکست شدن یک یا 100 یا هزار کارخانه اتفاق بسیار بد و فاجعه است؟ این طور نیست و در
همه کشورها سالانه هزاران بنگاه به دلایلی تعطیل شده و اعلام ورشکستگی می کنند و هرگز هم از بانک ها و از نهادهاي مالی
شکایت نمی کنند. در ایران اما متاسفانه به هر دلیل کارخانه داران صداي بلندتري داشته و این گونه جا انداخته اند که تولید بر
تجارت و بانکداري و بخش خدمات برتري دارد و باید به هر شکل و با هر قیمت سرپا بماند. این وضعیت و این دیدگاه راه را براي فشار
بر بانک هاي ایرانی که تا قبل از دهه 1380 همه آنها دولتی بودند باز کرده بود و دولت در قانون بودجه سالانه آنها را مکلف می کرد
سپرده شهروندان یا همان پس انداز و دسترنج مردم را با قیمتی زیر قیمت بازار به کارخانه داران بدهند یا اینکه ارز ترجیحی در
اختیارشان قرار گیرد یا اینکه دیوار تعرفه ها را به آسمان هفتم برسانند تا از تولید داخلی حمایت شود. با این همه اما تولید صنعت
گلخانه اي ایران در برابر رقباي چابک و سختکوش تاب نیاورده و با واردات حتی با تعرفه از میدان خارج شده اند. نمی توان تا ابد از
پس انداز شهروندان براي کارخانه داران مایه گذاشت و رفاه مصرف کنندگان را فداي تولیدگران کرد و بانک ها را زیر ضرب قرار داد
که به کارخانه داران وام ارزان بدهند و بدهی هاي آنها را امهال کنند و بر ارتفاع بدهی هاي معوقه افزود. اما براي اینکه تولیدکنندگان
نیز از انحصار بانک ها رنج نبرند و نیز گرفتار دیوان سالاران نشوند و نیز هزینه هاي تولید کاهش یابد می توان نرخ مالیات تولید را
همزمان با فعالیت هاي دیگر کاهش داد و مقررات دست وپاگیر را حذف کرد و سرانجام راه ورود سرمایه مالی از خارج را باز کرد. براي
اینکه قیمت پول کاهش یابد باید اجازه داد بانک هاي خارجی و ایرانیان داراي سرمایه مالی به بازار پول وارد شوند و قیمت پول یا
همان نرخ بهره را کاهش دهند و نیز ارز ارزان و ترجیحی را قطع کرد تا هر کس که تواناتر بود کارخانه دار شود و یکسره به اعتبارات

ارزان سنجاق نشود و نیز باید بانکداران ایرانی را در برابر رقباي نیرومند قرار داد تا انحصار آنها بر بازار پول شکسته شود.



تنها 6 شهري در ایران که حلزون در گوش می کارند

منبع: ایسناشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی با بیان اینکه 90 درصد کودکان ناشنوا از مادران سالم به دنیا می آیند، گفت: در حال
حاضر در شش استان کشور عمل کاشت حلزون انجام می شود.

علی عرب نژاد در گفت وگو با ایسنا به مناسبت هفته
جهانی ناشنوایی اظهار کرد: در خراسان جنوبی 3975 نفر
به اختلالات شنوایی مبتلاء هستند که از این تعداد، 1675

 
نفر زن و 2300 نفر مرد هستند. 

وي افزود: 50 درصد علل ناشنوایی ژنتیکی، 25 درصد به
علت ناشناخته و حدود 25 درصد دیگر به علت بیماري
هاي مادر حین بارداري و مسائل هنگام زایمان رخ می

 
دهد. 

عرب نژاد ادامه داد: تشخیص زودرس، اقدامات درمانی و پیگیري هاي پزشکی، وجود جوي آرام و پر عطوفت در خانواده، آموزش
خانواده، برنامه تربیت شنیداري براي کودك ناشنوا، آموزش شیوه ارتباط شامل گفتارخوانی (لب خوانی) و زبان اشاره و شیوه هاي
ارتباطی تلفیقی، سوادآموزي، حرفه آموزي، اشتغال و کاریابی، شرایط دریافت کمک هزینه کاشت حلزون، سیر روند اقدامات

 
توانبخشی براي معلولان کم شنوا از ابتداي طفولیت است. 

وي با اشاره به اینکه شیوع اختلالات شنوایی در هر 10 هزار نفر در خراسان جنوبی 6.5 درصد است، بیان کرد: به 1907 ناشنوا در

 
خراسان جنوبی کمک هزینه معیشت توانبخشی پرداخت می شود. 

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی بیان کرد: از ابتداي سال جاري تا کنون اعتباري به مبلغ 125 میلیون ریال به استان براي کاشت

 
حلزون اختصاص یافت و تعداد 65 نفر تعمیر و تعویض قطعات را انجام داده اند. 

عرب نژاد با بیان اینکه سه تشکل و انجمن فعال در زمینه امور ناشنوایان نیز در استان فعالیت دارند، تصریح کرد: 26 درصد از اعتبار
وسایل کمک توانبخشی در سال گذشته به معلولین ناشنوا اختصاص یافت و آمار دریافت کنندگان سمعک و سایر وسایل کمک

 
شنیداري در سال گذشته به تعداد 803 نفر رسیده است. 

وي اظهار کرد: همچنین 19 درصد از اعتبار وسایل کمک توانبخشی در سال 99 به معلولین ناشنوا اختصاص یافت و در سال جاري

 
آمار دریافت کنندگان سمعک و سایر وسایل کمک شنیداري در سال جاري به تعداد 74 نفر رسیده است. 

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی بیان کرد: بر اساس آمارهاي موجود از زمان شروع برنامه سال 87 تا پایان سال 1398 قریب به



 
166 هزار و 222 نوزاد و شیرخوار در سراسر کشور تحت آزمون هاي غربالگري شنوایی قرار گرفته اند. 

عرب نژاد ادامه داد: از زمان شروع برنامه تا پایان سال گذشته حدود 1859 کودك داراي اختلالات شنوایی شناسایی و تحت مداخلات

 
طبی و توانبخشی قرار گرفته اند. 

وي با بیان اینکه درصد تحت پوشش برنامه غربالگري ناشنوایی نوزادان در سال گذشته معادل 99.81 درصد موالید زنده استان بوده

 
است، تصریح کرد: پیش بینی می شود در پایان سال 1399 حدود 99.90 درصد موالید استان تحت پوشش برنامه قرار بگیرند. 

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی بیان کرد: مرکز خانواده و کودك کم شنوا و ناشنواي آواي فرشتگان نیز به عنوان یکی از دو مرکز
ارائه دهنده خدمات تخصصی-آموزشی، تربیت شنیداري و گفتاردرمانی کودکان کم شنوا و ناشنوا با ظرفیت 56 نفر در راستاي آموزش

 
این کودکان فعالیت می کند. 

عرب نژاد یادآور شد: مرکز خانواده کودك کم شنوا و ناشنواي ترنم در شهرستان قاین نیز در حال حاضر با پذیرش 13 کودك ناشنوا و

 
کم شنوا فعالیت می کند. 

وي افزود: کودکان سنین زیر شش سال با کمک یارانه دولتی به مبلغ 6 میلیون تومان نسبت به عمل کاشت اقدام می کنند و سنین

 
بالاي شش سال به صورت آزاد و با پرداخت مبلغ 30 میلیون تومان صورت خواهد پذیرفت. 

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی با بیان اینکه در حال حاضر، در شش استان خراسان رضوي، تهران، شیراز، کرمان، یزد و اهواز عمل
کاشت حلزون صورت می پذیرد، یادآور شد: اولویت اول کاشت حلزون نوزادان و کودکان تا دو سالگی، اولویت دوم کودکان تا سن

 
پیش دبستانی و اولویت سوم سایر متقاضیان کاشت حلزون در دامنه سنی بالاتر از شش سال هستند. 

عرب نژاد خاطرنشان کرد: دو واحد با دو کارشناس گفتاردرمانی و شنوایی شناسی غیر دولتی در استان فعالند که علاوه بر درمان
اختلالات گفتاري و شنوایی به توانبخشی افراد کم شنوا و نا شنوا اقدام می کنند و در سال 98 تعداد 282 نفر و در سال 99 تعداد 52

 
نفر از واحدهاي گفتار درمانی و شنوایی سنجی خدمات دریافت کرده اند. 

انتهاي پیام



ثبت 120 روستاي گردشگري خوزستان هدفگذاري شد

ثبت 120 روستاي گردشگري خوزستان هدفگذاري شد

منبع: روزنامه نور خوزستانشماره خبر:  256  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان با بیان اینکه امسال ثبت 120 روستاي هدف گردشگري خوزستان
هدفگذاري شده است گفت: اگر بتوانیم گردشگري روستایی را در خوزستان توسعه دهیم گردشگري پایدار به دنبال آن ایجاد

می شود. غلام شجاعی به مناسب هفته گردشگري در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: در صورت تامین ...

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان با بیان اینکه امسال ثبت 120 روستاي هدف گردشگري خوزستان
هدفگذاري شده است گفت: اگر بتوانیم گردشگري روستایی را در خوزستان توسعه دهیم گردشگري پایدار به دنبال آن ایجاد می شود.

 
غلام شجاعی به مناسب هفته گردشگري در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: در صورت تامین اعتبار تا پایان (...) 

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان با بیان اینکه امسال
ثبت 120 روستاي هدف گردشگري خوزستان هدفگذاري شده است گفت: اگر بتوانیم گردشگري روستایی را در خوزستان توسعه

 
دهیم گردشگري پایدار به دنبال آن ایجاد می شود. 

غلام شجاعی به مناسب هفته گردشگري در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: در صورت تامین اعتبار تا پایان سال 99 روستاهاي هدف
گردشگري خوزستان ثبت می شوند هر چند این مساله به این معنا نیست که دیگر روستاهاي خوزستان از جاذبه گردشگري برخوردار

 
نیستند. 

وي با بیان اینکه رونق گردشگري در یک روستا موجب اشتغال زایی و به دنبال آن مهاجرت معکوس از شهر به روستا می شود افزود:از
این رو با توسعه گردشگري روستایی شاهد کاهش مهاجرت روستاییان به شهرخواهیم بود.شجاعی ثبت روستاهاي هدف گردشگري را
به نوعی یک حرکت نمادین دانست و گفت: در حال حاضر در خوزستان 17 روستا به عنوان روستاي هدف گردشگري شناخته می
شوند اما تمامی روستاهاي خوزستان هدف گردشگري هستند و قابلیت و ظرفیت گردشگرپذیري را دارا هستند چراکه هر کدام از آن

 
ها ویژگی هاي خاص و منحصر به فرد خود را دارند که می تواند براي گردشگران جالب باشد. 

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان با بیان این که بخش عمده اي از جمعیت استان در شهرها ساکن هستند بیان
کرد: سادگی روستا و فضاي خاص حاکم بر آن، آداب، رسوم و سنن روستایی، پوشش و نوع غذایی که مصرف می شود همه و همه
جزو جاذبه هاي گردشگري محسوب می شوند.شجاعی ادامه داد: هر روستایی که بتواند بافت روستایی، نوع ساخت و ساز ساختمان ها
چیدمان داخلی خانه هاي روستایی به همراه آداب و رسوم ویژه خود را حفظ کند گردشگران بیشتري را جذب خواهد کرد و به همان

 
اندازه که به سمت مصالح جدید بتنی، استفاده از بلوك هاي سیمانی و… برود اصالت خود را از دست می دهد. 

وي نقش و اولویت آموزش را در حفظ اصالت فرهنگ روستایی مهم خواند و گفت: آموزش براي توسعه گردشگري روستایی بسیار مهم
است در یکسال گذشته 50 دوره آموزشی به ویژه در زمینه توانمندسازي جوامع محلی برگزار شد که پیش از شیوع کرونا به صورت
حضوري و پس از شیوع کرونا به صورت غیر حضوري برگزار شدند. شجاعی با اشاره به توسعه اقاماتگاه هاي بوم گردي بیان کرد: در
استان خوزستان در حال حاضر 12 اقامتگاه بومگردي فعال هستند از اواخر سال 98 و اوایل سال 99 نیز 12 پروانه اقامتگاه بومگردي

 
و 40 موافقتنامه اصولی صادر شده است. 

وي با اشاره به این که در زمینه توسعه اقامتگاه هاي بومگردي ضرورت ورود بخش خصوصی احساس می شود بیان کرد: در زمینه
ورود بخش خصوصی شرایط، ضوابط و تسهیلاتی در نظر گرفته ایم تا سرمایه گذاران در این زمینه فعالیت کنند اقامتگاه هاي بوم
گردي درواقع همان منازل مسکونی روستایی هستند که شاید نیاز به مقاوم سازي و تغییرات جزیی دارند و باید همان شکل سنتی
خود را حفظ کنند.معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان در پایان بیان کرد: متاسفانه پس از شیوع کرونا گردشگران و



 
مسافران به شکل چشمگیري کاهش یافت که همین امر بر استقبال از اقامتگاه هاي بومگردي تاثیر گذاشت. 

وي تصریح کرد: امسال به علت شیوع ویروس کرونا نمی توان همچون گذشته برنامه هاي گردشگري گسترده را برگزار کرد زیرا محور
برگزاري جشن ها و آیین ها جذب گردشگران و حضور مردم است که همین امر با پروتکل هاي بهداشتی ستاد مدیریت کرونا در

 
تناقض است از این رو تلاش شده تا جایی که می توان بخش عمده برنامه ها به صورت مجازي باشد. 

شجاعی با بیان این که بازدید مجازي از برخی آثار تاریخی استان همچون زیگورات چغازنبیل فراهم شده است توضیح داد: گردشگران
می تواند با استفاده از سامانه بازدید مجازي بدون حضور فیزیکی در محل از تمامی نقاط محوطه تاریخی چغازنبیل و نقاطی که اجازه

 
ورود به آن در بازدید حضوري امکان پذیر نیست با کیفیت بالا بازدید به عمل آورند. 

 
وي ادامه داد: یکی دیگر از برنامه هاي روز جهانی گردشگري در استان خوزستان بازدید رایگان علاقه مندان به موزه است. 

به گزارش ایرنا روز جهانی گردشگري در تقویم جهانی هرسال 27 سپتامبر برابر با 6 مهر ماه 1399 است و برنامه هاي آن بیشتر به

 
صورت مجازي برگزار می شود. 

از سال 1980 سازمان جهانی گردشگري شعاري را به عنوان شعار سال خود انتخاب می کند که امسال سازمان جهانی گردشگري

 
<گردشگري و توسعه روستایی> را به عنوان شعار سال 2020 برگزیده شد. | 

|



نماینده ولی فقیه در استان : دلالی برخی شرکت ها و افراد
باعث رکود فعالیت تولیدکنندگان استانی است مطالعات شهرك

فناوري تجهیزات نفت وگاز در خوزستان انجام شد

نماینده ولی فقیه در استان : دلالی برخی شرکت ها و افراد باعث رکود فعالیت تولیدکنندگان

استانی است مطالعات شهرك فناوري تجهیزات نفت وگاز در خوزستان انجام شد

منبع: روزنامه نور خوزستانشماره خبر:  257  |  تاریخ: 1399/07/08

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی خوزستان گفت: مطالعات لازم براي راه اندازي شهرك فناوري تولید تجهیزات نفت و
گاز در خوزستان انجام شده است. به گزارش ایرنا، اخلاق محمدیان در نشست تخصصی شناسایی فرصت هاي جهش تولید در

صنعت نفت در شهرك صنعتی شماره چهار اهواز بیان کرد: تمام تلاش ها انجام گرفت تا انجمن تخصصی ...

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی خوزستان گفت: مطالعات لازم براي راه اندازي شهرك فناوري تولید تجهیزات نفت و گاز
در خوزستان انجام شده است. به گزارش ایرنا، اخلاق محمدیان در نشست تخصصی شناسایی فرصت هاي جهش تولید در صنعت نفت

 
در شهرك صنعتی شماره چهار اهواز بیان کرد: تمام تلاش ها انجام گرفت تا انجمن تخصصی (...) 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی خوزستان گفت: مطالعات
لازم براي راه اندازي شهرك فناوري تولید تجهیزات نفت و گاز

 
در خوزستان انجام شده است. 

به گزارش ایرنا، اخلاق محمدیان در نشست تخصصی شناسایی فرصت هاي جهش تولید در صنعت نفت در شهرك صنعتی شماره
چهار اهواز بیان کرد: تمام تلاش ها انجام گرفت تا انجمن تخصصی قطعه سازي نفت و گاز استان خوزستان امکان تولید هر چه بیشتر

 
تجهیزات مورد نیاز نفت و گاز را داشته باشد. 

وي گفت: با تفاهم نامه اي که بین انجمن نفت و گاز استان، شرکت شهرك هاي صنعتی و سازمان بسیج مهندسی منعقد شد تلاش

 
می شود تا تولید تجهیزات نفت و گاز در استان خوزستان توسعه یابد. 

محمدیان ادامه داد: با ایجاد این منطقه می توان تجهیزات مورد نیاز نفت و گاز را در استان خوزستان تولید کرد و از واردات بسیاري از

 
تجهیزات در این بخش جلوگیري نمود. 

وي با اشاره به اینکه در حال حاضر ساخت تجهیزات نفت و گاز در شهرك شماره یک اهواز انجام می شود ادامه داد: شهرك صنعتی

 
شماره یک اهواز از شهرك هاي قدیمی اهواز است که در زمان جنگ براي پشتیبانی از جنگ مورد استفاده قرار گرفت. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان ادامه داد: در این شهرك بالاي 200 قرارداد صنعتی منعقد شده و محور توسعه
تاسسیات نفتی و گازي در استان است، در این شهرك براي ساخت قطعات نفت و گاز بسیار خوب کار شده و در حال حاضرتولید

 
کنندگان استان در لیست اصلی تولیدکنندگان قطعات و تجهیزات نفت هستند. 

وي با اشاره به اینکه در چند روز گذشته شرکت بهسازان جنوب اهواز از خط تولید شیرآلات شرکت نفت را رونمایی کرد ادامه داد: در

 
این شرایط که جنگ اقتصادي است امید است با کمک و حمایت بخش خصوصی بتوانیم به خوبی عمل کنیم. 

نماینده ولی فقیه در خوزستان نیز در ادامه این نشست گفت: اگر نظارت در کشور جایگاه خوبی داشته باشد و طبق معیارهاي اسلامی

 
تولید شود در بازار نباید با مشکلی مواجه شویم به عنوان مثال چرا باید در بازار خودرو با اینقدر چالش مواجه باشیم. 

حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمدنبی موسوي فرد ادامه داد: در بدنه مسوولان کشور افرادي هستند که با خارج از کشور براي
مرتفع کردن نیازهاي خود ارتباط دارند و تجهیزاتی که به هر دلیل در کشورنیاز است را براي برداشت سود کلان خود وارد می کنند و

 
باعث از بین رفتن بسیاري از تولید کنندگان داخلی می شوند. 

وي افزود: بسیاري از تولید کنندگان تجهیزات در خوزستان و کشور توان تامین تجهیزات مورد نیاز را دارند اما برخی شرکت ها و افراد



با تولیدکنندگان قدرتمند خارج از کشور دلالی می کنند و باعث رکود در فعالیت تولیدکنندگان داخلی می شوند.موسوي فرد ادامه
داد: دستور مقام معظم رهبري براي برخورد با قاچاق به معنی برخورد با کولبر و افرادي از این دست نیست بلکه منظورافرادي هستند

 
که قانون را دور می زنند و باعث وارد کردن برخی کالاها می شوند که به تولیدات داخل صدمه می زنند. 

وي ادامه داد: باید بتوانیم برنامه ریزي کنیم که از تولید داخل حمایت کنیم به عنوان مثال در استان تولید لوله انجام می شود اما

 
متاسفانه شرکت هاي بزرگ در خوزستان از استان هاي دیگر تجهیزات مورد نیاز خود را وارد می کنند. 

نماینده ولی فقیه در استان بیان کرد: امسال که سال جهش تولید است این گره ها و موانع در استان باید از سد راه تولید کنندگان

 
برداشته شود، تلاش داریم تا در کارگروه اشتغال و رفع موانع تولید از تولید کنندگان استان حمایت کنیم. 

در این نشست که تولید کنندگان قطعات نفت و گاز و مسوولان استانی و نمایندگانی از بسیج نظام مهندسی استان حضور داشتند

 
بخشی براي انجام پرسش و پاسخ و ارائه پنل پژوهشی در نظر گرفته شد. 

همچنین در این نشست نمایشگاهی در خصوص دستاوردهاي تجهیزات نفت و گاز برگزار شد تا تولید کنندگان تجهیزات نفت و گاز

 
تولیدات خود را معرفی کنند. 

|



بورسهاي جهانی به پرواز درآمدند

منبع: الفشماره خبر:  258  |  تاریخ: 1399/07/08

 
بیشتر شاخصهاي مهم بورسی جهان صعودي شدند. 

به گزارش ایسنا به نقل از رویترز، روند احیاي اقتصاد جهانی در
سه ماهه سوم سال اگرچه سرانجام پس از ماه ها رشد منفی
بسیار کم از سر گرفته شد اما آمارهاي رشد کمتر از چیزي بودند
که در بسیاري از موارد انتظار می رفت و این رویه در صورت
تداوم بدان معنا خواهد بود که رشد اقتصادي در سه ماهه پایانی
سال نیز کمتر از حد انتظار باشد. بازار کار و جمعیت بالاي
بیکاران یکی از اصلی ترین دغدغه هاي حال حاضر اقتصاددانان
است و آن ها نگران اند بدون رونق بازار کار، احیاي کامل مخارج

مصرفی و از سرگیري سرمایه گذاري ها ممکن نباشد. در صورتی که جریان سرمایه هاي جدید در سطوح پایین فعلی باقی بمانند،
مشکل نقدینگی بانک هاي مرکزي را وادار خواهد ساخت تا به تزریق سنگین خود به بازار ادامه دهند و این مساله داراي پیامدهایی

 
روي حوزه تورمی و نرخ هاي بهره خواهد بود. 

با نزدیک شدن به فصل سرما نگرانی ها از آغاز موج جدید تلفات کرونایی بالا گرفته است. سازمان بهداشت جهانی با هشدار نسبت به
افزایش شمار قربانیان کرونا به دو برابر گفته است تنها راه مقابله موثر با این بیماري، وحدت رویه کشورهاي جهان خواهد بود. این
سازمان همچنین با اشاره به شدت گرفتن مجدد شیوع کرونا در اروپا گفته است اوضاع در آمریکا و آمریکاي لاتین نیز کماکان در

 
شرایط بدي قرار دارد. 

تاکنون بیش از 33 میلیون و 473 هزار و 682 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و چهار هزار و 661
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 209 هزار و 601 نفر، برزیل با 141

 
هزار و 877 نفر، هند با 96 هزار و 275 نفر، مکزیک با 76 هزار و 430 نفر و انگلیس با 42 هزار و یک نفر بوده است. 

شیوع کرونا در بسیاري از کشورهاي جهان به حد نگران کننده اي رسیده است. در انگلیس متخصصان بهداشتی نسبت به بروز موج
سوم هشدار داده اند. در اسپانیا تلفات مجددا دورقمی شده است. شمار دیگري از کشورهاي اروپایی از احتمال اعمال مجدد برخی از

 
محدودیت هاي کرونایی خبر داده اند و بیم آن می رود که با وخامت اوضاع شاهد بازگشت قرنطینه هاي سراسري باشیم. 

پس از یک وقفه چند هفته اي، مقامات دولت ترامپ مجددا رایزنی خود را با سران دموکرات کنگره براي تصویب و اجرایی شدن بسته
حمایتی جدید آغاز کرده اند. نانسی پلوسی- رییس کنگره پس از دیدار با استیون منوچین- وزیر خزانه داري گفته است پیشرفت

 
هاي بیشتري در جریان گفتگوها به دست آمده اما هنوز برخی اختلاف نظرهاي مهم به قوت خود باقی است. 



دموکرات ها خواهان آن هستند که یک بسته حمایتی سه تریلیون دلاري براي حمایت همه جانبه از بخش هاي مختلف اقتصاد
اجرایی شود اما جمهوري خواهان تنها خواهان یک بسته 300 میلیارد دلاري براي حمایت مستقیم از خانوارها هستند. برخی از
کارشناسان نگران اند تاخیر در اجرایی شدن بسته جدید باعث کاهش رشد اقتصادي شود. بانک گلدمن ساکس هشدار داده است که

 
براي رسیدن به یک رشد اقتصادي بالا در سه ماهه چهارم سال، آمریکا نیازمند یک جریان نقدینگی جدید بزرگ است. 

دنیس دایک- تحلیل گر بازار در موسسه " برایت تریدینگ ال ال سی" گفت: در ماهی که گذشت شاهد نوسانات بالایی در معاملات
بودیم و این نوسانات باعث زیان قابل توجه برخی از سهامدارانی شد که سهام پرریسک را خریداري کرده بودند. این زیان باعث ترس
معامله گران از تکرار چنین اتفاقی شده و در نتیجه آن ها با احتیاط بیشتري معامله می کنند که به معناي ورود جریان نقدینگی تازه

 
کمتر به بازارهاي بورسی خواهد بود. 

 
بورس آمریکا 

نمایندگان دموکرات در کنگره از کار بر روي یک بسته محرك جدید 2.4 تریلیون دلاري خبر دادند. بخش بزرگی از اعتبار این طرح
پیشنهادي مربوط به مزایاي بیکاري افرادي خواهد بود که بر اثر کرونا شغل خود را از دست داده اند اما مشخص نیست جمهوري

 
خواهان با چنین طرح بلندپروازانه اي موافقت کنند. 

پیش از این بانک مرکزي آمریکا از حمایت تمام قد از بازار کار این کشور خبر داده بود. به گفته جروم پاول- ریس بانک مرکزي آمریکا
اگرچه مخارج خانوارها و اشتغال زایی نسبت به چند ماه قبل در وضعیت بهتري قرار دارد اما شرایط در مقایسه با قبل از بحران آشکارا
بد است و تا زمانی که مردم اطمینان لازم از غلبه بر همه گیري را به دست نیاورند خبري از احیاي کامل نخواهد بود. تا آن زمان بانک

 
مرکزي به اقدامات خود ادامه خواهد داد و تلاش خواهد کرد تا آسیب وارد شده به اقتصاد به حداقل ممکن برسد. 

در وال استریت، همه شاخص ها صعودي بودند تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل خود بسته

 
شدند. شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 1.54 درصد افزایش نسبت به روز قبل و در سطح 27 هزار و 604.36 واحد بسته شد. 

شاخص «اس اند پی 500» با 1.72 درصد صعود تا سطح 3354.89 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 1.69 درصد پیشروي در سطح 11 هزار و 112.06 واحدي بسته شد. 

کیتی بوستیاجنیک- کارشناس امور مالی در موسسه آکسفورد اکونومیکس گفت: در حالی که روند احیاي اقتصادي جهان ادامه دارد،
سرعت آن به وضوح کمتر از چیزي بوده است که خیلی ها انتظار داشتند. با این وضعیت، فاز دوم احیاي اقتصادي پر پیچ و خم و
طولانی خواهد بود و باید از الان به این فکر باشیم که اگر همه گیري کرونا بیش از پیش طول بکشد چه کاري انجام دهیم به ویژه

 
حالا که خیلی از ابزارهاي موجود را نیز به کار گرفته ایم و در این زمینه دستمان چندان باز نیست. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص "فوتسی 100" بورس لندن با 1.46 درصد صعود نسبت به روز قبل و در سطح
5927.23 واحد بسته شد. شاخص "دکس 30" بورس فرانکفورت در آلمان با جهش 3.22 درصدي و ایستادن در سطح 12 هزار و
870.28 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص "کک 40" بورس پاریس با صعود 2.4 درصدي در سطح 4843.27 واحد بسته شد.

 
در مادرید شاخص "ایبکس 35" 2.46 درصد بالا رفت و به 6791.50 واحد رسید. 



 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد خوبی داشتند؛ تا جایی که شاخص "نیک کی 225" بورس توکیو ژاپن با افزایش
1.32 درصدي تا سطح 23 هزار و 511.62 واحدي بالا رفت. شاخص "هانگ سنگ" بورس هنگ کنگ 1.04 درصد بالا رفت و در
سطح 23 هزار و 476.05 واحد بسته شد. در چین شاخص "شانگهاي کامپوزیت" افزایش 0.26 درصدي را تجربه کرد و در سطح

 
4581.91 واحد بسته شد. 

در استرالیا شاخص "اس اند پی اس اند ایکس 200" بورس سیدنی با 0.21 درصد کاهش و ایستادن در سطح 5952.32 واحدي به

 
کار خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص " تاپیکس" ژاپن صعودي بود. 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها صعودي بود. هر بشکه نفت "وست تگزاس اینتر مدیت" با 0.84 درصد افزایش به 40.59 دلار

 
رسید و نفت خام برنت دریاي شمال با صعود 1.19 درصدي به ازاي 42.47 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با صعود 0.97 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1879.61 دلار معامله شد.
هر اونس نقره با افزایش 1.26 درصدي به ازاي 23.78 دلار مبادله شد.



 بازرس کل استان گیلان : ساختار سنتی حاکم بر دستگاه هاي اجرایی امکان

بروز فساد را تقویت می کند

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  259  |  تاریخ: 1399/07/08

گیلان امروز- بازرس کل استان گیلان در دیدار با اعضاي سازمان دیده بان شفافیت و عدالت شاخه گیلان بر تقویت همکاري و

 
استفاده از ظرفیت هاي سازمان هاي مردم نهاد تاکید کرد. 

سیف اله مسرور در دیدار با اعضاي هسته مرکزي «سازمان دیده بان شفافیت و عدالت» شاخه گیلان که در راستاي تحقق اهداف
نظارتی و مقابله صحیح و موثر با فساد برگزار شد، گفت: اگر بخواهیم تعریف مجملی از فساد داشته باشیم باید بگوییم که فساد،
انحراف از اعتدال است و عملی که باید مطابق قوانین و مقررات موضوعه در یک مسیر معقول و متعادل حرکت کند اگر از این هدف

 
فاصله بگیرد مصادف با بروز فساد است. 

بازرس کل استان گیلان با بیان این مطلب که فساد صرفاً تصاحب و دست اندازي در بیت المال نیست افزود: اگر مدیري یا مسئولی
در جامعه اسلامی مرتکب عملی که منتج به نارضایتی مردم شود و یا اگر ناشی از کم کاري و یا غفلت مسئولان باشد مرتکب فساد

 
شده است. 

مسرور با اشاره به عارضی بودن فساد و خطر این سم مهلک براي انسان ها تصریح کرد: بحث نظارت یکی از مهم ترین مقوله هاي
مورد توجه در آموزه هاي دینی و تعلیمات حقوقی ما است و براي مقابله با همین فساد عارضی و یا فسادي که در حال حاضر در
برخی از بخش هاي اداري کشور حاکم است، قطعاً باید عیونی مورد اعتماد و متخصص بر امور نظارت داشته باشند و باید توجه داشته

 
باشیم که یک حکومت خوب حکومتی است که بهترین دستگاه هاي نظارتی را براي پایش و رصد کارگزاران خود تدبیر و تربیت کند. 

این مسئول قضایی با بیان شیوه هاي مبارزه با فساد که بر دو بخش سخت افزاري (پلیسی) و نرم افزاري (تربیتی و آموزشی) است،
خاطرنشان کرد: عمده مشکل ما در بدنه دستگاه هاي اجرایی کشور استفاده از شیوه ها و ساختارهاي سنتی و مندرس است که حاکم
بودن این فضا امکان بروز فساد را تقویت می کند و در گام اول باید این شیوه را به سرعت اصلاح و به سمت جامعه الکترونیک پیش

 
برویم. 

بازرس کل گیلان در ادامه با انتقاد شدید از برخوردهاي بعضاً غیرکارشناسانه و غیر دلسوزانه برخی از وضع کنندگان قانون خاطرنشان
کرد: چرا باید این افراد در تقابل با نظرات کارشناسانه و دلسوزانه بازرسان، براي برخی خواسته هاي غیراصولی و اشتباه و در عین حال
نابودکننده روستاها مثل طرح هادي مقاومت کنند و به دنبال مطامع شخصی و یا گروهی خود باشند و بعضاً بازرسی را سدّ راهی براي
دستیابی به اهداف مد نظر خود بدانند و جسورانه در رسانه ها به این نهاد نظارتی و قانونی حمله کنند و در جهت تخریب چهره آن

 
گام بردارند. 

وي افزود: البته این فشارها و این حملات به هیچ عنوان در عزم و اراده خادمان ملت در این نهاد نظارتی نمی کاهد و آن ها را مصمّم

 
تر از قبل در مسیر مبارزه با فساد نگه می دارد. 



این مسئول در انتها به جایگاه قانونی امربه معروف و نهی ازمنکر و همچنین نظارت غیرمستقیم سازمان هاي مردم نهاد در قانون
سازمان بازرسی اشاره کرده و افزود: بهره گیري از توان تشکل هاي مردم نهاد در قانون براي سازمان بازرسی کل کشور پیش بینی
شده است و ما در این مجموعه تلاش خواهیم کردکه این ارتباط دوسویه تقویت شود و بازرسی هیچ منعی براي ایجاد و یا تقویت
ارتباط با سازمان هاي مردم نهاد قانونی و مجوز دار نداشته و ندارد و از تمام ظرفیت هاي موجود در راستاي تحقق اهداف مشترك

 
بهره می گیرد. 

 
بازرسی در مسیر اصلاح روند اجراي طرح هادي در روستاها با مقاومت هاي شدیدي مواجه است 

نشست شوراي قضایی استان گیلان با حضور رییس کل دادگستري، قائم مقام، دادستان مرکز استان و رؤساي دستگاه هاي تابعه قوه

 
قضاییه در استان و اعضاي دیگر این شورا در بازرسی کل گیلان برگزار شد. 

در ابتداي این نشست سیف اله مسرور در تشریح عملکرد دستگاه متبوع خود، گفت: از ابتداي سال جاري 39 برنامه موظفی در قالب
بازرسی برنامه اي براي بازرسی کل گیلان پیش بینی شده که تاکنون 15 برنامه اجراء شده و 6 برنامه در حال اجراء و 18 برنامه نیز تا
پایان سال 1399 باقی مانده است و از این تعداد برنامه تصویب شده 6 برنامه به موضوع شعار سال مبنی بر جهش تولید اختصاص

 
دارد. 

وي افزود: در مسیراجراي این چشم انداز و در نیمه اول سال جاري مکاتبات و نشست هاي مشترکی با بانک هاي عامل و اداره کل
مالیاتی استان گیلان درخصوص ایجاد اشتغال و رفع موانع تولید و سرمایه گذاري صورت گرفته که عمدتاً با توفیقات خوبی همراه بوده

 
است. 

مسرور با بیان برخی دیگر از اثربخشی هاي بازرسی کل استان، به تنظیم و ارسال گزارش هشداري در خصوص رسوب و دپوي مقادیر
زیادي کالاي اساسی در گمرکات گیلان، اجراي صحیح طرح هاي هادي و خروج برخی اراضی زراعی و باغی از داخل این طرح و
جلوگیري از نابودي بافت روستایی و کشاورزي و ترمیم شرایط موجود و یا اعاده به وضع سابق، بررسی وضعیت واحدهاي تولیدي
غیرفعال تملک شده توسط شبکه بانکی استان، ورود به موضوع انبار چاي سنواتی تاریخ مصرف گذشته مربوط به سال هاي 83 لغایت
97، تعیین تکلیف و جلوگیري از رسوب و نگهداري غیرمجاز مقدار 482 تن محموله قابل انفجار نیترات آمونیوم در گمرك آستارا،
کشف و امحاي 7 تن گوشت فاسد از یکی از فروشگاه هاي زنجیره اي شهر رشت، کشف و امحاي مقادیر زیادي از داروهاي تاریخ
مصرف گذشته، جلوگیري از استفاده مجدد و غیربهداشتی تجهیزات پزشکی یکبارمصرف در اتاق عمل یکی از بیمارستان هاي رشت،
جلوگیري از ارجاع بیماران این بیمارستان به بخش خصوصی و جلوگیري از پرداخت هاي خلاف مقررات به تعدادي از کادر درمان به

 
مبلغ 490 میلیون تومان و استرداد این وجه به حساب بیمارستان به صورت تدریجی و برخی از اقدامات دیگر اشاره کرد. 

بازرس کل استان گیلان ادامه داد: همچنین از انحراف در واگذاري زمین به منظور سرمایه گذاري از سوي شرکت هاي صنعتی استان
نیز جلوگیري به عمل آمد که منتج به آزادسازي میزان 34887 مترمربع از اراضی به ارزش 519 میلیارد و 612 میلیون و 270 هزار

 
ریال و برگشت آن به چرخه تولید توسط متقاضیان جدید و باانگیزه شد. 

این عضو شوراي قضایی خاطرنشان کرد: از ابتداي سال جاري 24 نفر از افراد به واسطه اتهامات کیفري به مراجع قضایی و 49 نفر به
هیأت هاي اداري و انتظامی معرفی شده اند که در بین این افراد تعدادي شهردار، اعضاي شوراي اسلامی شهر و کارکنان دستگاه هاي
اداري هستند و از این تعداد براي 26 نفر راي قطعی که شامل 7 نفر برائت و 19 نفر محکومیت صادر شده است و مضافاً طی رسیدگی
به پرونده این افراد در هیأت هاي رسیدگی به تخلفات اداري براي 77 نفر راي صادر و همچنین در این مدت مجموعاً 154 گزارش و



پیشنهاد اصلاح امور به دستگاه هاي اجرایی ابلاغ شده و هم اکنون نیز تعداد 96 فقره پرونده مطرح رسیدگی در مراجع قضایی مرکز

 
استان و شهرستان ها در حال رسیدگی است. 

مسرور تصریح کرد: در استان گیلان 2250 روستا وجود دارد که قریب به 1800 روستا داراي دهیاري است و از این تعداد روستا،
تاکنون کمیسیون رفع مغایرت هاي طرح هادي توانسته 650 روستا را مورد بازنگري قرار دهد و در تمام این جلسات کمیسیون
بلااستثناء نمایندگان بازرسی حضور داشته و بالغ بر 80 هزار هکتار از اراضی کشاورزي روستا را از طرح هادي خارج و وارد چرخه
باغی و کشاورزي قرار دهد و این رقم بسیار بالا و بعضاً غیرقابل باور است که علی رغم فشارهاي مختلف افراد این اقدام صورت گرفته

 
است. 

در ادامه این نشست فلاح میري دادستان عمومی وانقلاب مرکز استان در خصوص اقداماتی که در قبال واحدهاي تولیدي وصنعتی
بدهکار استان از سوي برخی بانک ها صورت پذیرفته و در این مسیر این واحدها را با چالش ورشکستگی و یا تعطیلی قرار داده اند،

 
توضیحاتی ارائه کرد. 

در ادامه این نشست، حجت الاسلام والمسلمین خلیلی رییس کل دادگستري استان گیلان از ارائه گزارش مبسوط و مفصل بازرس کل
گیلان تشکر کرده و گفت: انصافاْ گزارش عملکرد اعلام شده از سوي بازرس کل گیلان پرمحتوا و عمیق بوده و مشخص است که
عملکرد ایشان نسبت به تبلیغات و انتشارش، آن چنان که بایسته و شایسته است پرداخت نشده و به صورت کامل و مفید بنا به

 
مصالحی منتشر و رسانه اي نشده است. 

وي با بیان اینکه این حجم از عملکرد و اثربخشی بازرسی کل گیلان قابل تقدیر و تحسین است، گفت: قطعا حمایت و تقویت بازرسی
در استان و از شخص بازرس کل استان طبعاً تشکیلات قضایی راهم تقویت کرده و در برخورد و مقابله با فساد اداري موثر و مفید

 
خواهد بود. 

حجت الاسلام خلیلی ادامه داد: هم اکنون شعبه اي براي رسیدگی به پرونده هایی خاص در دادگستري استان دایر و فعال است و
ضرورت دارد پرونده هاي بازرسی نیز در این شعبه مطرح شود تا شاهد آسیب هایی که هم اکنون در مراحل رسیدگی و صدور راي و

همچنین اجراي آن هستیم، دیگر نباشیم.



 اجراي 38 پروژه اقتصاد مقاومتی در گیلان با میانگین پیشرفت 65 درصد
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گیلان امروز- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار گیلان از اجراي 38 پروژه اقتصاد مقاومتی در استان در سال 99 خبر داد

 
و گفت: طرح هاي اقتصادي استان به متوسط پیشرفت فیزیکی 65 درصدي رسیده اند. 

آرش فرزام صفت در گفت وگو با تسنیم ، اجراي 38 پروژه اقتصاد مقاومتی در استان گیلان را در بخش هاي مختلف مورد اشاره قرار
داد و در مورد طرح هاي نیمه تمام موجود در استان هم اظهار داشت: طرح هاي اقتصادي نیمه تمام گیلان با پیشرفت فیزیکی 60 تا

 
100 درصدي براي بهره برداري هدف گذاري شده است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار گیلان تعریف 38 پروژه اقتصاد مقاومتی در استان براي اجرا در سال 99 را توسط ستاد
استانی اقتصاد مقاومتی مورد اشاره قرار داد و در همین زمینه عنوان کرد: پیشرفت فیزیکی پروژه هاي اقتصاد مقاومتی استان گیلان تا

 
پایان شهریور امسال 65.02 درصد برآورد شده است. 

وي با تأکید بر اینکه در حال حاضر و در بخش طرح هاي اقتصادي نیمه تمام نیز تعداد 200 طرح و پروژه با پیشرفت فیزیکی 60 تا
100 درصدي براي اتمام و بهره برداري در سطح استان گیلان هدف گذاري شده است خاطرنشان کرد: اجراي طرح هاي اقتصادي

 
یکی از رویکردهاي مهم دولت به شمار می رود. 

فرزام صفت پیشرفت فیزیکی پروژه هاي اقتصاد مقاومتی استان گیلان در بخش صنعت را نیز 81.3 درصد اعلام کرد و ابراز داشت:
این پیشرفت فیزیکی در بخش طرح هاي کشاورزي استان گیلان 78.8 درصد، در بخش طرح هاي گردشگري 49.4 درصد و در بخش

 
طرح هاي عمرانی هم به 50.6 درصد رسیده است. 

وي با بیان اینکه استان گیلان متعهد به تکمیل و بهره برداري از پروژه هاي اقتصاد مقاومتی خود تا پایان امسال شده است تصریح
کرد: پروژه هاي مذکور تعریف شده هستند و براي آن ها علاوه بر تسهیلات استانی، اعتباراتی در سطح ملی در نظر گرفته شده است و

 
ما هم با جدیت پیگیر اتمام آن ها هستیم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار گیلان از پیشرفت صد درصدي برخی از پروژه هاي اقتصاد مقاومتی استان خبر داد و ابراز
داشت: در بحث پروژه هاي نیمه تمام موجود در گیلان هم حدود 200 پروژه اقتصادي نیمه تمام در استان تعریف شده است که هم

 
اینک به شکل متوسط بین 60 تا 100 درصد پیشرفت فیزیکی دارند. 

فرزام صفت علت نیمه تمام بودن پروژه هایی که در استان گیلان 100 درصد پیشرفت فیزیکی دارند را نیاز آن ها به دریافت
تسهیلات سرمایه در گردش جهت راه اندازي اعلام کرد و افزود: پیگیر هستیم تا با اعطاء حدود 800 میلیارد تومان تسهیلات، این

 
پروژه ها را تا پایان امسال در بخش هاي مختلف اقتصادي به اتمام برسانیم. 



وي در پاسخ به این پرسش که به واسطه بهره برداري از طرح هاي اقتصاد مقاومتی و پروژه هاي نیمه کاره گیلان چه میزان فرصت
شغلی در استان ایجاد می شود عنوان کرد: در سامانه رصد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی همه فرصت هاي شغلی که در گیلان

 
ایجاد می شود با کد ملی، اسم و مشخصات ثبت می شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار گیلان با تأکید بر اینکه عملیات پایش براي اطمینان از رسمی بودن و واقعی بودن شغل هاي
ایجاد شده در سطح استان گیلان به شکل مستمر در دستور کار قرار گرفته است ابراز داشت: تمام تلاش مان این است که در حوزه

 
ثبت اشتغال ایجاد شده انحرافی وجود نداشته باشد. 

فرزام صفت با بیان اینکه میزان دقیق اشتغال ایجاد شده تا پایان امسال مشخص می شود اظهار داشت: هر پروژه اي که در حوزه
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی به اتمام می رسد دستگاه هاي اجرایی استان موظف هستند که اشتغال ایجاد شده آن طرح را در سامانه

رصد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت کنند.



 مرثیه اي براي فرصت هاي از دست رفته یا داستان یک صندلی بی وفا
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سعیده قرشی – معمار پژوهشگر 

در رثاي بی وفایی صندلی مدیریت بسیار شنیده ایم. معمولا وقتی می خواهند مدیري را به یادگار گذاشتن نتایجی مناسب از دوره
مدیریتش تشویق کنند این ترجیع بند را تکرار می کنند که «این صندلی به کسی وفا نکرده» .... اما در مورد بی وفایی کرسی ریاست
شهر رشت یا همان شهردار رشت دیگر باید کار به قصیده و مثنوي بکشد ... الحق که کرسی چموش شهرداري رشت به این راحتی ها
به هیچ سوار کاري، سواري نمی دهد. ظاهرا رستم می خواهد که این رخش را رام کند. طی 19 سال اخیر از سال 1380 تاکنون،
براي 21امین بار رفت و آمدي در این پست صورت گرفت اما این تمام ماجرا نبود. در ادوار چهارم و پنجم شوراي اسلامی شهر رشت،
سرعت رفت و آمد به این کرسی به طرز مثال زدنی زیاد شد و میانگین طول عمر مدیریت شهري به چیزي حدود نصف )تاکید می

 
کنم میانگین( در بهترین حالت کاهش یافت. 

 
شهردار و کاربردهاي آن 

بنا به ماده 55 قانونشهرداري هامصوب سال 1334، تقریبا یک پنجم وظایف شهرداري ها مربوط به امورعملیاتی فیزیکی است مواردي

 
نظیر بندهاي زیر که در اکثر وبسایت هاي شهرداري ها ذکر شده است. 

 
- 1.ایجاد توسعه، تنظیف، نگهداري و اصلاح معابر و مجاري آب و فاضلاب 

 
- 2.پیشنهاد اصلاحات شهري، صدور پروانه ایجاد و اصلاح کلیه ساختمانهاي شهر 

 
- 3.مراقبت و تشریک مساعی در امور بهداشت اهالی(براي جلوگیري از امراض همگانی و دفع حیوانات مضر) 

 
- 4.تأسیس مؤسسات فرهنگی، بهداشتی و تعاونی و مساعدت مالی به انجمن هاي تربیت بدنی و خانه و مدرسه 

- 5.تهیه مقررات صنفی و پیشنهاد آن به شوراي شهر و مراقبت در امور اصناف، صدور پروانه کسب اصناف، تعطیلی اماکن بی پروانه و

 
جلوگیري از ایجاد، تأسیس و ادامه کار مشاغل و اماکن غیر بهداشتی یا مزاحم 

- 6.اتخاذ تدابیر لازم براي حفظ شهر از خطر سیل و حریق، احداث ابنیه عمومی مورد نیاز شهر(مانند کشتارگاه ها،میدان ها، باغ

 
کودکان، ورزشگاه ، غسال خانه و گورستان و تهیه وسایل حمل اموات) 

- 7.اتخاذ تدابیر لازم براي ساخت خانه هاي ارزان براي اشخاص بی بضاعت و تشریک مساعی با مراکز مسئول حفظ ابنیه عمومی، آثار

 
باستانی، مساجد و غیره 

- 8.تهیه و تعیین میادین عمومی فروش ارزاق و اتخاذ تدابیر براي فراوانی، مرغوبیت و حسن اداره فروش گوشت و نان شهر و تردد و

 
توقف وسایل نقلیه 

- 9.پیشنهاد برقراري یا لغو عوارض شهر، تغییر نوع و میزان عوارض، برآورد و تنظیم بودجه و متمم اصلاحیه و تفریغ آن و پیشنهاد و

 
اجراي برنامه هاي عمرانی (با تصویب شورا) 

- 10.انجام دیگر امور مصوب شوراي شهرتا این جاي کار موضوع چندان پیچیده به نظر نمی رسد و ظاهرا شهردار مجري اندیشه نورد
شهر بوده و موظف است اهداف خدماتی عام را با راهبردهاي شورا هماهنگ کند که این امر لزوما کیفیتی بالاتر از کف خدمات شهر



 
خواهد داشت. اما مشکل کجاست .... 

محدودیت تعداد کلمات فرصت نداد تبصره ها و سایر بندهاي ماده 55 قانونشهرداري ها ذکر شود، اما تبصره ها، بندها و به خصوص
عباراتی نظیر اصلاح بودجه، فرهنگ سازي، تهیه مقررات، تهیه آیین نامه و بسیاري دیگر نشان می دهد مسئولیت هاي شهرداري و
شهردار بسیار فراتر از اصلاح سطوح آسفالت و جمع آوري زباله و ... است. موجودیت شهر بدون اغماض پیچیده و ارزشمند است، از
الزامات زندگی و مدیریت در سیستمی پیچیده این است که عدم قطعیت را بپذیریم و حتی با آن هم نوا شویم. به جاي اینکه دست
وپا بزنیم تا به طور وسواسی و دقیق نتایج را پیش بینی و کنترل کنیم، نیاز داریم تا سیستم هایی طراحی کنیم که به اندازه کافی در

 
برابر طیف گسترده اي از آینده هاي ممکن، انعطاف پذیر و مقاوم باشند. 

در وضعیتی قرار داریم که ده درصد از جمعیت جهان در 30 کشور برتر زندگی می کنند و در حال حاضر نیمی از کل جمعیت جهان
در شهرها زندگی می کنند این یعنی جهان در سطح بی سابقه اي از شهرنشینی است. مسیر رشد سریع جمعیت شهري براي توسعه
پایدار و زندگی بهتر به یک امر ضروري نیاز دارد. گسترش شهرها با انواع مختلفی از چالش ها روبرو است. جالب توجه است که شهرها
کمتر از دو درصد از سطح زمین را اشغال می کنند در حالی که ساکنان شهري بیش از سه چهارم منابع طبیعی جهان را مصرف می
کنند و بیشترین سهم را از انتشار گازهاي گلخانه اي دارند. این ها یعنی موضوعات شهري بسیار پیچیده شده اند و رویکردهاي بین

 
رشته اي در معناي واقعی عبارت و نه تقلیل یافته به یک شعار باید لحاظ شود. 

شهرها نیازمند ارزش آفرینی هاي جدید هستند، ارزش آفرینی هایی با نیروي محرکه نوآوري و در جهت ارتقاي کارآفرینی شهري و

 
اقتصاد شهري؛ این مسیري است که هوشمندسازي و پایداري نیز در آن در حرکت است. 

در حالی که مشغول به تعریف و بازتعریف شهردارهایمان هستیم، دنیا به طور اعجازآوري در حال تغییر است و سرعت تغییرات با
مقیاس سن و سال ما مطابقت ندارد و وقتی به ده سال یا بیست سال گذشته فکر می کنیم گویا سبک زندگی ما صدها سال زمان را

 
به خود دیده که اینگونه متحول شده است. 

اطلاعات زیادي در اختیار ماست، کلان داده هاي شهري با ما حرف ها دارند، سرعت فراگیري تکنولوژي و حجم و سرعت تولید دانش
بسیار متحیر کننده شده است؛ در وضعیتی قرار داریم که به روز بودن در موضوعات مرتبط با شهر به شدت نیاز به صرف انرژي و
زمان دارد، اینکه تنها دانش آموخته دانشگاه خوبی باشیم و یا سابقه کاري مرتبط داشته باشیم کافی نیست، باید بسیار بخوانیم،

 
بدانیم، مشاهده کنیم، تجربه کنیم و تحلیل کنیم تا پیچیدگی موضوعات شهري را عمیقا درك کنیم و بتوانیم موثر و راهگشا باشیم. 

مشکلاتی که در پی شهرنشینی سریع بوجود می آیند ملزوات اساسی زیست پذیري را به خطر می اندازد، می توان به مشکل در
مدیریت پسماند، کمبود منابع، آلودگی هوا، نگرانی هاي مرتبط با سلامتی انسان، ترافیک و ناکافی بودن زیرساخت ها اشاره کرد.
علاوه بر این مشکلات کالبدي، مجموعه دیگري از مشکلات اجتماعی و سازمانی نیز وجود دارد. براي جلوگیري از بروز بحران
شهرنشینی سریع، لازم است شهرها با نوآوري شهري همراه باشند و بر اساس آن عمل کنند. براي رسیدن به این هدف،
هوشمندسازي شهرها یک رویکرد جدید به توسعه شهري است. به قول ضرب المثل معروف «بحران مادر نوآوري است» این موضوع
در مورد شهرهاي هوشمند نیز صدق می کند. رویکرد شهر هوشمند به عنوان راهی براي حل مشکلات به ارث رسیده بر اثر
شهرنشینی سریع است. از آنجا که مشکلات درهم تنیده شهرنشینی، شامل جنبه هاي اجتماعی و سیاسی نیز می شود استراتژي هاي
سازمانی هوشمندانه شهر براي نوآوري باید توجه به مدیریت و سیاست را نیز در کنار فناوري منعکس کند. در حالی که مفسران
تمایل دارند که ابعاد فن آوري یک شهر هوشمند را مورد توجه قرار دهند، معماري سازمان و سیاست گذاري و تعیین استراتژي براي
آن مورد توجه زیادي قرار نگرفته است. معناي هوشمندي در بافت شهري یا یک کلانشهر نه تنها نشانگر استفاده از مهمترین فناوري



 
هاي اطلاعات و ارتباطات است، بلکه مهمتر از همه اصول نگران کننده مربوط به مدیریت و سیاست را هدف گذاري می کند. 

فرخوان هاي سرمایه گذاري بدون سرمایه گذار، طرح هاي پژوهشی بدون راهکارهاي عملیاتی و شرح خدمات دقیق، فعالیت هاي

 
اجرایی بدون تفکر آینده پژوهانه، .... آیا همه و همه نمی گوید باید تحولی در روش ها و رویکردها براي شهر رشت پدید آید؟ 

 
عکس: شیرین قلی پور 

 
رشت، کارنوال فرصت هاي از دست رفته 

به نقل از خبرگزاري مهر: «فرآیند انتخاب شهردار رشت داستان طنزي است که حتی احمد رمضانپور یکی از اعضاي شوراي شهر نیز
به شوخی گفت: شوراي پنجم است و امروز به نیت پنج تن پنجمین شهردار این دوره انتخاب می شود. طنز تلخی که براي شهروندان،
دلسردي از شوراي پنجم را ایجاد کرده است. یأسی که خود رمضانپور نیز به آن اشاره و اظهار کرد: 9 ماه انتخاب شهردار رشت به
تأخیر افتاده است. اما نیت ما این بود که فردي انتخاب کنیم که 4 سال بماند. شهر دیگر ظرفیت ندارد و نمی توانیم حتی دو روز هم

 
این انتخاب را به تأخیر بیندازیم». 

به نقل از خبرگزاري تسنیم: «بهراد ذاکري می گوید اینکه عده اي براي برخی از اطرافیان یا رفقاي خود پُستی پیدا نمی کنند دلیل
نمی شود که او را در شهرداري به کار گیرند؛ رشت شهري است که از لحاظ فرهنگی و مرکز استان بودن شرایط ویژه اي دارد و

 
فرصت اشتباه مجدد نداریم لذا پاي خود را از گردن این شهر که ناي نفس کشیدن ندارد بردارید». 

به نقل از دیارمیرزا «رضا رسولی می گوید براى پاسداشت رشت و فرهنگ و هویت گیلانى- ایرانى- اسلامى مان نیاز به مدیران
توانمند و متعهد نسبت به مناسبات و ارزش هاى منطقه اى داریم. هیچوقت یک مدیر ضعیف، صرف اینکه بومى باشد، نمیتواند منافع

 
شهر و استان را تضمین کند». 

به نقل از آفتاب نیوز «صد و شصت و پنجمین جلسه شوراي اسلامی شهر رشت عصر امروز به دلیل عدم حضور بعضی اعضاي شورا

 
براي دومین بار متوالی تشکیل نشد وانتخاب شهردار رشت نیز به روزهاي آینده موکول شد». 

می توان این نقل ها را از سایر اعضا و سایر روزها نیز ادامه داد حال اینکه چه نسیب می شود جاي بحث دارد؛ کشف واقعیت از میان

 
این همه نظرات و گاهی نه چندان هم خوان کار چندان آسانی به نظر نمی رسد. 

صرف نظر از اینکه در سرزمینمان متداول است هر نسلی خود را نسل سوخته بداند و اصولا تلقی عموم از فرصت امري سوخته است.
اما از حق نگذریم رشت وادي فرصت هایی است که می توانند هر مدیر اهل فرصت شناسی را سرشار از افتخار کند. چرا راه دور می
رویم همین تالاب عینک، بازمانده از میان خاطره استخرهاي حاشیه شهر. پتانسیلی تا این اندازه بزرگ چطور از چشم ها پنهان شده؟
چند بازدید کننده دارد؟ چه اقداماتی براي حفظ و استفاده به عنوان منظر شهري صورت گرفته است؟ اخبار پیرامون آن محدود شده
به خاطره ناصرالدین شاه در زمستان سال 1286 ه.ق، کوچ هر ساله براي پرندگان مهاجر سیبري تا همین چند سال پیش، نبودن
تحت پوشش کنوانسیون رامسر، برداشت گونه مهاجم و پاك سازي تالاب توسط گروه هاي مردم نهاد و تنها با دو قایق و البته بازدیدها

 
و طرح هاي توسعه بسیار و بزرگ و بسیار پر طمطراق! 

کمی آن طرف تر ساغري سازان، بناهایش که تک تک تبدیل به آپارتمان هاي بی کیفیت چهارطبقه روي پیلوت می شود و این قطب



سرمایه گذاري و گردشگري به کوچه هاي تنگ بساز و بنداز تقلیل یافته، طرح هاي بازآفرینی که برروي کاغذ مانده و بدون متولی که
افق آینده را درك کند، این دست و آن دست شده و در حد بازسازي و مرمت چند بناي محدود تقلیل یافته؛ یا کمی آن طرف تر
پارك شهر ... رودخانه ها ... پیاده راه فرهنگی شهر با آن همه جداره شهري ناب که لانه کبوترها شده ... همین مناطق حوالی دفتر
روزنامه فریاد می زند اي شهردار فرصت شناس بیا به من برس و سوار بر رخش افتخار کرسی شهرداري رشت را هم کرسی پرتاب کن.

 
مگر نه این است که شهرداري تهران بارها نقش سکوي پرتاب را داشته است؛ اما کو گوش شنوا، هنوز هم دارد فریاد می زند. 

جالب است که نقل قول ها از مدیران میانی از موفق بودن سرپرست ها بیشتر است. اصلا شاید بد نباشد دور بعدي شورا از همان اول
یک سرپرست مناسب براي رشت تعیین کند و کار شهردار به سرپرست منقل شود. نگارنده معتقد است کم نیست سرپرست هایی که

 
شاید آنها قدر فرصت ها را بیشتر بدانند و رشت را سرافرازتر کنند. 

 
از بلدیه تا شهرداري؛ از مدیریت هرمی تا مدیریت افقی! 

 
نوا توکلی مهر- سردبیر مجله شهر و منظر 

قرن حاضر با توجه به افزایش جمعیت شهري، تغییر شیوه زندگی، نظام هاي سرمایه داري مبتنی بر تولید و بازتولید کالا و فرهنگ، و
در یک جمله در رویارویی با محصولی از بر هم نهادگی شبکه ها و لایه هاي حاوي اطلاعات متنوعِ تاریخی، فرهنگی، اکولوژیکی،
اجتماعی و اقتصادي به نام شهر معاصر، به دستیابی به مدیریت یکپارچه شهري، حکمروایی خوب شهري و تحقق پذیر بودن اهداف

 
توسعه آن هم از نوع پایدار آن! بیش از هر زمان نیازمند شده است. 

در ایران اولین نهاد مدیریت شهر با نام بلدیه در زمان ناصرالدین شاه با شرح خدمات احتساب و تنظیف نهایتا وظیفه تامین نظافت
شهر و امور نظمیه را با ریاست یک انجمن شهري بر عهده گرفت و به تدریج با تکامل تدریجی آن تا دهه 1330 ، ضمن قرار گرفتن

 
در حوزه مدیریت دولتی بیشترین شباهت را به ساختار شهرداري کنونی پیدا کرد. 

دولتی شدن شهرداري، با تحمیل یک ساختار صلب و داراي بوروکراسی هاي متعدد و بازدارنده بر نظام مدیریت شهري و با برنامه
ریزي متمرکز و از بالا به پایین البته فراز و نشیب هاي زیادي را براي پاسخگویی به نیازهاي شهروند معاصر طی کرده و به دلیل
همین صلبیت و عدم انعطاف پذیري در برابر اقتضائات روز سیاست ها و استراتژي هاي قابل نقدي را طی چندین دهه اخیر در پیش

 
گرفته است. 

در عین حال دهه 1330 را در ایران می توان نقطه عطفی در رشد شهرنشینی و تجددگرایی و طبیعتا گسترش تبعات ناشی از این
تحولات شهري دانست. در واقع پس از گسترش این تبعات ناخواسته، ساختار مدیریت شهري در شهرهاي ایران براي پاسخگویی به
این رشد لجام گسیخته و جنوان آمیز همواره متوسل به نوعی آسیب شناسی اضطراري و سپس تجویز فوري مسکن هاي موقتی براي

 
تسکین و تقلیل این تبعات پیش بینی نشده سازماندهی شده است. 

این امر در کنار فقدان یک نظریه پایه شهري در شهرها که مبتنی بر مبانی نظري هویت، کشف میراث ملموس و ناملموس تاریخی و
مطالعات آینده پژوهی، با پایش رشد کمی و کیفی شهرها به تدوین راهبردهاي توسعه شهري بپردازد، موجب رشد سازمان ها و
بازوهاي اجرایی متعددي در مدیریت شهري شده است که با صرف هزینه هاي هنگفت و بدنه هاي متورم همچنین شرح خدمات هاي
موازي و البته نیروي انسانی مازاد اما هزینه ساز براي مدیریت شهري، در نهایت در خدمت یک الگوي خطی از بالا به پایین مشغول

 
مداخله در فرم و عملکرد شهرها هستند. 



به طور مثال با توسعه ساخت و سازها در فضاهاي شهري و تخریب باغ ها و فضاهاي سبز طبیعی، لزوم ارتقاء فضاي سبز شهرداري ها
را وادار به تاسیس سازمانی بنام پارك ها و فضاي سبز نمود که منحصرا و مشخصا وظیفه آن گسترش پوشش گیاهی آن هم به صورت
کمی و نه کیفی در سطح شهر بود. در فاصله کوتاهی، با ناهنجاري ها و بی قوارگی هاي هویتی ناشی از اغتشاشات بصري در سیما .
منظر شهر، شهرداري بازویی براي رفع آلام این شهر با نام سازمان زیباسازي تاسیس نمود که چون از ابتدا با هدف پوشاندن زشتی ها
و مناظر نامطلوب شهر به توسط آذین بندي ها و نوعی نقاشی شهر تعریف شد، عملا از پرداختن به اصل و اساس مشکلات پدید آمده

 
به شکلی بنیادین ناتوان بوده است. 

و همچنان به نهادها و سازمان ها و شرکت هایی می توان اشاره کرد که به همین ترتیب براي رفع یک مشکل بصورت مقطعی تاسیس
شده اند بدون آن که ساز و کار همکاري بین بخشی میان آن ها مشخص و عملی باشد. و این در حالی است که در ساختارهاي
مدیریت شهري شهرهاي توسعه یافته کلیه این حوزه هاي تخصصی و اجرایی در قالب گروه هاي کاري بین رشته اي برنامه ریزي
شهري، طراحی شهري، معماري، معماري منظر، گرافیک و طراحی صنعتی و علوم نظري مرتبط با شهر مثل اقتصاد شهري در یک

 
مدیریت مشارکتی موضوع مکان هاي شهري می پردازند. 

در عین حال در کشور ما توجه به حکمروایی شایسته و مدیریت افقی که امکان سنجش بازخوردها از سطوح پایین تر و اصلاح ساختار
تصمیم گیري و ابلاغ طرح ها را در کنار جلب مشارکت مردم و نهادهاي سرمایه گذار خصوصی را فراهم سازد، از سابقه خوبی

 
برخوردار نیست. 

به نظر می رسد براي برون رفت از این تکرار پایان ناپذیر، تنها راه حل تجدید نظر در ساختارهاي مدیریتی است که حقیقتا از بلدیه

 
یک قرن گذشته تا شهرداري امروز توفیقی در بروز رسانی خود نداشته اند! 

 
اردیبهشت، داستان حس مکانی براي اندیشه 

 
افروز فصیح، پژوهشگر دکتري معماري 

پیتر زمتور )معمار سوئیسی و برندهجایزه پریتزکر سال 2009 (، جایی در کتاب معماري اندیشی می گوید: «معماري خوب باید
پذیراي ما باشد و اجازه دهد که ما در او سکونت کنیم و تجربه اش کنیم، نه اینکه با حرافی خودش را به ما بپذیراند و حضورش را به

 
ما تحمیل کند». 

در جایی دیگر می گوید: «اگر یک بنا صرفا برآمده از سنت باشد و فرامین محل خود را تکرار کند، من فقدان ارتباطی اصیل با جهان،
فقدان تجلی زندگی امروزي را احساس می کنم. اگر یک بنا صرفا بیان گر گرایش ها و نگرش هاي پیچیده و پیشرفته امروزي باشد و
با محل استقرار خود در هم آهنگی نباشد، من فقدان پیوند حسی آن بنا با محل خود را احساس می کنم، فقدان وزن مخصوص

 
زمینی را که بر آن جاي گرفته است». 

او این طور ادامه می دهد که: «قوت یک طرح معمارانه خوب در خود ما و در توانایی ما در درك حسی و عقلی از جهان است. یک
طرح معمارانه خوب، هم مبتنی بر احساس است، هم متکی به عقل. همه ما معماري را به طور حسی تجربه کرده ایم، پیش از آن که
هنوز واژه معماري به گوشمان رسیده باشد؛ و زیبایی، آنگاه که از دل یک کمبود زاده می شود، بیش از همه زیبا جلوه می کند. هر بار
که زیبایی را تجربه می کنم در لحظه ایی کمبود چیزي را احساس می کنم؛ کمبود یک بیان گویا، کمبود یک نمود عینی چیزي که



 
ناگهان در برابرم ظاهر شود و من را به ادراك ملموسی از آنچه در آن حال تجربه می کنم نزدیک تر کند». 

زیبایی «حس مکان» براي «کتاب اردیبهشت» اگر قرار بود فقط به ترکیب پس زمینه براق سیاه پشت تابلوي آن یا پنجره سراسري
آن و کرشمه هاي چوبی نما ختم شود، مطلب چندانی براي گفتگو باقی نمی ماند اما داستان اردیبهشت حسی است که فقط اگر پایت

 
را از پاشنه در داخل کنی و به خودت جرئت بدهی لابه لاي کتاب ها پرسه بزنی، اتفاق می افتد ... 

نوعی هم زیستی ترقی خواهانه نسلی شبه روشن فکر که بین پادکست ها و کتاب ها و ترجمه هاي پرفروش پرسه می زند. نسلی نو
که یحتمل به مدد برنامه «کتاب باز» سروش صحت، «کتاب باز» شده است. همان قدر که این روزها سروش صحت معادل کتاب بازي

 
است، اردیبهشت در رشت هم معادل کتاب بازي است. 

همه این ها البته اتفاقی خوش یمن است؛ به هر نظر که یار کتاب شوي، آن یار مهربان، دانا و خوش بیان است. حالا این وسط اگر
سخن هم فراوان نگوید، این جا و آن جا زبان حال باز می کند و تو را سنجاق می کند به اردیبهشتی بی فروردین و خرداد؛ اندکی پا
در هوا شبیه مخاطبانش ولی به همان اندازه هم جذاب و تودل برو. نسلی «کول»، در یک کتاب فروشی «کول» متعلق به یک کتاب

 
بازي «کول». 

با این همه دل نگارنده حتی در این روزهاي کرونایی قنج می رود براي رفتن و لمیدن در سکوي پشت شیشه اردیبهشت با پاهایی
آویزان و تورق صد سال تنهایی گابریل گارسیا مارکز



راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  262  |  تاریخ: 1399/07/08

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه جامع علمی کاربردي می گوید: مصوبه شوراي عالی اداري مبنی بر تعطیلی دانشگاه هاي
وابسته به دستگاه هاي دولتی در دانشگاه جامع علمی کاربردي اجرا شد. برخی از سازمان هاي دولتی براي خودشان دانشگاه

تأسیس کرده بودند تا نیروي مورد نیازشان را تأمین کنند. این درحالی است که آموزش ...

 
هدي هاشمی خبرنگار 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه جامع علمی کاربردي می
گوید: مصوبه شوراي عالی اداري مبنی بر تعطیلی دانشگاه
هاي وابسته به دستگاه هاي دولتی در دانشگاه جامع علمی
کاربردي اجرا شد. برخی از سازمان هاي دولتی براي
خودشان دانشگاه تأسیس کرده بودند تا نیروي مورد

نیازشان را تأمین کنند. این درحالی است که آموزش عالی هم از دستگاه ها خواست تا آنها کار خودشان را انجام دهند و اجازه دهند

 
آموزش عالی نیز کار خودش را بکند. 

بر این اساس تمام وزارتخانه هایی که مرکز (آموزش دانشگاهی) داشتند تعطیل شدند. با این همه در چهار سال گذشته حدود هزار

 
مرکز علمی کاربردي در کشور وجود داشت که هم اکنون مراکز ما به 560 مرکز رسیده است. 

مهدخت بروجردي با اشاره به اینکه دانشگاه جامع علمی- کاربردي یک دانشگاه نسل سومی است، به خبرنگار «ایران» اظهار می کند:
دانشگاه جامع به عنوان یک دانشگاه نسل سومی معروف شده است. این دانشگاه توجه اصلی اش روي کارآفرینی دانشجویان است.
همان طور که می دانید نسل اول دانشگاه ها به آموزش، نسل دوم به پژوهش و نسل سوم دانشگاه ها به کارآفرین توجه دارند. ما براي
اینکه دانشگاه نسل سومی داشته باشیم فعالیت هاي بسیاري انجام داده ایم. این دانشگاه از نظر قوانین و مقررات با همه دانشگاه هاي
کشور متفاوت است. دانشگاه جامع تنها دانشگاه کشور است که حالت فرابخشی دارد. از دولت هم بودجه اي نمی گیریم. تفاوت عمده
دانشگاه جامع با دیگر دانشگاه ها این است که در دانشگاه ما مرکزي می تواند رشته بگیرد که محیط کار داشته باشد و تا زمانی که
محیط کاري وجود نداشته باشد مجوز براي رشته اي داده نمی شود. بنابراین دانشجویان ما از آنجایی که قرار است کارآفرین باشند
هم واحدهاي عملی دارند و هم واحدهاي نظري. یکی دیگر از تفاوت هاي مهم دانشگاه جامع این است که در این دانشگاه رشته هاي
طولانی مدت آموزش داده نمی شود مثلاً ممکن است یک مرکز براي چند ترم رشته اي آموزش دهد. براي اینکه ما یک نیازي در

 
جامعه احساس کردیم و آن نیاز برطرف شده و دیگر نیازي به آن رشته هم وجود ندارد. 

او درباره کیفیت آموزش در این دانشگاه می گوید: چهار سال پیش بیش از هزار مرکز آموزشی داشتیم و برخی از سازمان هاي دولتی
هم براي خودشان دانشگاه تأسیس کرده بودند تا نیروي مورد نیازشان را تأمین کنند. اتفاقی که افتاد این بود بنابر مصوبه شوراي عالی
اداري و با این نگاه که فقط آموزش عالی در حوزه علوم تحقیقات و فناوري فعالیت کند تمام وزارتخانه هایی که مرکز دانشگاهی
داشتند مراکز خودشان را تعطیل کردند. در حال حاضر در حدود 560 مرکز داریم. همین تعدیل مراکز یک گام در جهت کیفیت
بخشی دانشگاه بوده است. موضوع دیگر راه اندازي آزمون هاي متمرکز است. براي اینکه بتوانیم آزمون متمرکز برگزار کنیم نیاز
داشتیم که کتاب هاي با کیفیت منتشر کنیم. کتاب هاي مورد نیاز دانشجویان هم با کمک استادان برجسته تولید شد. علاوه بر این

 
براي افزایش کیفیت در دانشگاه ما کتابخانه اي را راه اندازي کردیم. 

بروجردي به مدرسان دانشگاه جامع اشاره می کند و می گوید: در سال هاي گذشته حدود 93 هزار مدرس در دانشگاه جامع علمی



کاربردي داشتیم که این استادان مراحل مختلف گزینش هاي علمی را طی نکرده بودند در 4 مرحله بررسی مدرسان را انجام دادیم و
مدرسان از این پس مثل استادان وزارت علوم با فراخوان انتخاب می شوند. هم اکنون چهارمین دوره فراخوان استادان انجام شده
است.معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه جامع علمی -کاربردي به راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور اشاره می کند و می گوید:
استارتاپ هایی در حوزه هاي مختلف راه اندازي کردیم و از دانشجویان خواستیم که براي مشکلات صنایع و کشاورزان راهکارهایی
ارائه دهند. مرکز نوآوري و خلاقیت براي این مهم راه اندازي شده است و دانشجویان در این مرکز خلاقیت ها و نوآوري هاي خود را
ارائه می هند. ایده ها توسط تیم داورهاي برگزیده برررسی می شود و دانشجویان باید از ایده هاشان دفاع کنند. سه ایده اول را در
سایتی قرار می دهیم و از تولیدکنندگان می خواهیم تا ایده هاي دانشجویان را بخرند. البته در این بخش به صنایع مهم گفتیم که
مشکلاتشان را اعلام کنند. آنها هم فهرستی از مسائلشان را به دانشگاه داده اند. ما این مشکلات را در اختیار دانشجویان خلاق می

 
گذاریم و آنها به ما فکر می دهند. 

او با تأکید براینکه 70درصد دانش آموختگان دانشگاه وارد بازار کار می شوند اظهار می کند: به خاطر سامانه هاي متمرکزي که داریم
به دانشجویانمان دسترسی داریم. ما از دانشجویان می پرسیم که آیا شاغل هستند یا خیر؟ اگر شاغلید آیا در رشته اي که تحصیل
کرده اید کار می کنید؟ که 70 درصد دانش آموختگان ما اعلام کردند که شاغلند و 48 درصد از دانش آموختگان ما در رشته اي که

 
تحصیل کرده اند کار می کنند. 

 
مدرك تحصیلی دانشگاه جامع علمی-کاربردي مورد تأیید وزارت علوم است 

همچنین سید محمد حسن پیش بین رئیس دانشگاه جامع علمی -کاربردي تهران غرب نیز اظهار می کند: نقش دانشگاه جامع این
است که دانشجویان را به گونه اي آموزش می دهد که در حین تحصیل مهارت هاي لازم را یاد بگیرند و 60 درصد آموزش
دانشجویان، عملی است براي همین مراکز دانشگاهی حداکثر 2 کیلومتر از مراکز تولید فاصله دارند.او با اشاره به دیگر همکاري هاي
دانشگاه جامع با صنایع بزرگ می گوید: سایپا حدود 700 نمایندگی در سراسر کشور دارد که کارمندان خود را براي آموزش به
دانشگاه علمی کاربردي می فرستند و آنها از یک کارمند به متخصص تبدیل می شوند. با مثالی توضیح می دهم اینکه برخی از
دانشگاه هاي کشور نمی توانند با صنایع ارتباط برقرار کنند زیرا این دانشگاه ها فقط آموزش هاي تئوري می دهند اگر دانشجو بخواهد
کار با صنعت را یاد بگیرد باید 6 ماه تا یک سال در کنار یک کارخانه آموزش ببیند تا بتواند در آن کارخانه مشغول به کار شود اما
دانشجویی که از دانشگاه علمی کاربردي فارغ التحصیل می شود می تواند بلافاصله وارد بازار کار شود.اکثر دانشجویان دانشگاه علمی-

 
کاربردي در زمان تحصیل و در دوره کاردانی مشغول به کار هستند. 

پیش بین می گوید: به خانواد ها توصیه می کنم که حتماً توجه لازم را در انتخاب رشته به دانشگاه علمی-کاربردي داشته باشند.
برخی تصور می کنند که سطح مدرك علمی-کاربردي از دانشگاه هاي سراسري پایین تر است اما اینطور نیست و همان طور که
دانشگاه هاي سراسري زیر نظر وزارت علوم امتیاز دارند و سطح علمی آنها کنترل می شود، سطح علمی دانشگاه علمی - کاربردي نیز
کنترل می شود و مجموعه زیر نظر وزارت علوم است و نقش دانشگاه جامع کنترل و ارزیابی کلاس ها، اساتید و دانشجویان است.او
تأکید می کند: همچنین در کشور ما که بیکاري به نوعی معضل است دانشگاه علمی - کاربردي راه حل بسیار خوبی است که یک
مرکز آموزشی است که دانشجو را از نظر عملی و نظري تربیت می کند و هیچ بودجه اي را از دولت نمی گیرد و تمام دانشگاه با اخذ
شهریه از دانشجویان اداره می شود. مدرك تحصیلی دانشگاه جامع علمی-کاربردي مورد تأیید وزارت علوم است و هیچ تفاوتی با

مدرك دانشگاه هاي سراسري ندارد و همه در یک سطح هستند.



فرش قرمز بازار سرمایه براي شرکت هاي دانش بنیان اصفهانی

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  263  |  تاریخ: 1399/07/08

اصفهان-افسانه خدایی : کارگروه بررسی طرح عرضه اولیه صد شرکت کارآفرین اصفهانی در بازار سرمایه  در مجموعه سیتی
سنتر اصفهان برگزار شد. قاضی عسگر معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منابع استانداري اصفهان در ابتداي این

کارگروه ضمن اشاره به چشم انداز 20 ساله استان در امور اقتصادي گفت: طرح عرضه اولیه ...

اصفهان-افسانه خدایی : کارگروه بررسی طرح عرضه اولیه صد شرکت کارآفرین اصفهانی در بازار سرمایه  در مجموعه سیتی

 
سنتر اصفهان برگزار شد. 

قاضی عسگر معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منابع استانداري اصفهان در ابتداي این کارگروه ضمن اشاره به چشم انداز 20
ساله استان در امور اقتصادي گفت: طرح عرضه اولیه صد شرکت کارآفرین اصفهانی در بازار سرمایه در کارگروه اشتغال و سرمایه

 
گذاري مطرح شد و ذیل این کارگروه کانون کارآفرینی استان تشکیل شد و ما امیدواریم که اهداف بزرگ این طرح محقق شود. 

قاضی عسگر به مزیت هاي پیوستن شرکت هاي سهامی عام به بورس و فرابورس اشاره کرد و گفت: یکی از مزایاي وارد شدن شرکت
ها به بورس و فرابورس سهولت در تامین مالی از طریق انتشار سهام و سایر اوراق بهادار است. چرا که تامین مالی با وجود زمان بر بودن
سیستم بانکی به یکی از دغدغه هاي اصلی همه شرکت ها تبدیل شده است. اما در این طرح عرضه سهام جدید شرکت هایی که
خواهان ورود به بورس هستند به سرعت اتفاق می افتد و تامین مالی مورد نیاز انجام خواهد شد. علاوه بر آن سهولت در دریافت
تسهیلات ویژه بانکی و سایر موارد تامین مالی نیز در این طرح محقق می شود و سقف دریافت تسهیلات براي آن ها بیشتر از شرکت

 
هاي غیر بورسی خواهد بود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان به مزایاي دیگر پیوستن شرکت ها به بورس و فرابورس اشاره کرد و افزود: نکته
کلیدي دیگر براي شرکت هایی که در بورس و فرابورس پذیرفته می شوند این است که این شرکت ها کمتر از شرکت هاي دیگر
مالیات می دهند و معافیت هاي مالیاتی براي آنها در نظر گرفته شده است و این علاوه بر معافیت هاي مالیاتی است که بر اساس

 
افزایش اظهارنامه سالیانه صورت می گیرد.   

وي در ادامه به شرکت هایی که تاکنون به این طرح پیوستند اشاره کرد و گفت: تاکنون حدود 20 شرکت به این طرح پیوستند.
شرکت هایی که ما در استان به آنها افتخار می کنیم و واقعا ارزش آفرین هستند و امیدواریم با اضافه شدن سایر شرکت ها اتفاقات

 
مهمی در این عرصه و جنگ اقتصادي کشور به وقوع بپیوندد. 

در ادامه این نشست غلامعلی پور معاون پذیرش فرابورس ایران گفت: امیدواریم شاهد حضور قدرتمند شرکت ها خوب اصفهانی در

 
بازار سرمایه باشیم. 

وي در ادامه به عامل مهم در تامین مالی شرکت ها اشاره کرد و گفت: لازمه اینکه در بازار سرمایه ما بتوانیم تامین مالی بکنیم این
است که در قدم اول اعتماد ایجاد کنیم و در بازار سرمایه ابزار این اعتماد اطلاعات است و چرا که تمام تصمیم گیري ها بر مبناي
اطلاعات صورت می گیرد و افراد در بازار سرمایه آینده یک شرکت را می خرند، لذا هرچه گذشته یک شرکت مشخص و تبیین شود

 
این اعتماد در بازار سرمایه راحت تر شکل می گیرد. 

غلامعلی پور به فرآیند پذیرش شرکت ها بر اساس دستور العمل هاي خاص هر بازار اشاره کرد و افزود: براي شرکت هایی که بحث

 
شفافیت را براي خودشان حل کرده اند و آن را قبول دارند ما در بورس و فرابورس فرش قرمز پهن کرده ایم. 

معاون پذیرش فرابورس ایران در ادامه به روند درخواست شرکت ها براي پیوستن به بازار سرمایه اشاره کرد و افزود: شرکت ها فرآیند
آماده سازي را کاملا جدي بگیرند و مشاور امین و دقیقی انتخاب کنند.چرا که هر چه فرآیند آماده سازي پرونده دقیقتر و کامل تر



انجام شود طبیعی است که زمانی که ما و همکارانمان براي پذیرش در بازار سرمایه است زمان کمتري خواهد داشت و سریعتر به

 
نتیجه مطلوب می رسد. 

وي به بحث مهم نظارت در بورس اشاره کرد و گفت: بورس یک نهاد نظارتی است و دغدغه ها و فعالیت هاي زیادي دارد اماامسال 
با تنفیض اختیار به بورس ها روند پذیرش شرکت ها تسریع شده به گونه اي که در هفته گذشته  آمار ما به پذیرش 4 شرکت در

 
هفته رسیده است و خوشبختانه با افزایش آمار پذیرش سرعت پذیرش هم افزایش داشته است. 

غلامعلی پور به اتفاقات مهم بازار سرمایه در سال جاري اشاره کرد و گفت: استقبال بخش خصوصی از بازار سرمایه در حال افزایش
است و این خبر خوبی براي اقتصاد کشور است چرا که هم بحث شفافیت در کشور بالا می رود و هم بحث تخصیص بهینه منابع در
اقتصاد با ورود شرکت هاي خصوصی به سرانجام بهتر می رسد. اتفاق مهم دیگر در بازار سرمایه افزایش سرمایه از محل سلب حق

 
تقدم است که ورود شرکت از طریق انتشار سهام جدید را محقق کرده است. 

گوهریان رئیس کانون کارآفرینی استان اصفهان و ایده پرداز طرح «عرضه اولیه صد شرکت کارآفرین در بازار سرمایه» هم در ادامه این
نشست به 4 چالش اساسی در رشد سرمایه گذاري در ایران اشاره کرد و گفت: نزدیک 100 سال است که سرمایه گذاري در ایران با 4
چالش اساي روبرو است: 1- کوتاه بودن عمر سازمان هاي کار آفرین ایرانی 2- چالش تامین سرمایه کلان براي طرح هاي کار آفرینی
3- چالش رقابت و عدم همکاري و 4- چالش فوبیاي شفافیت و فرابورس ایران و به خصوص بازار SME  جواب قانع کننده اي براي
هر 4 چالش دارد و اصلا براي رفع این 4 چالش ایجاد شد. فرابورس یک شرکت دولتی نیست بلکه یک شرکت عام خصوصی با اهداف
خصوصی است که توسط باهوش ترین افراد و مدیران مالی درجه یک  دانشگاهی کشور  شکل گرفته است و از سال 92 تا سال 95 3
سال روي این بازار کار علمی با هوش ریاضی انجام شده است و جمله معاون علمی رئیس جمهور در افتتاحیه این بازار یک جمله

 
کلیدي بود که گفتند: اقتصاد ایران از الان شروع شد. 

در خاتمه این نشست پنل پرسش و پاسخ با حضور قاضی عسگر، غلامعلی پور، خانم اسدي مدیر تامین مالی و سرمایه گذاري سازمان
هاي کوچک و شهرك ههاي صنعتی ایران، آقاي کامران کلانی مدیر کل کار و رفاه اجتماعی، آقاي شیرازي مدیر فرابورس استان
اصفهان، رضاي چینی نماینده کانون کارفرمایان و خانه صمت اصفهان، آقاي متقی کارشناس ارشد بازار سرمایه برگزار شد و به

سوالات خبرنگاران و کارآفرینان پیرامون این طرح پاسخ داده شد



لزوم حرکت کشاورزي بر مدار گردشگري
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لزوم حرکت کشاورزي بر مدار گردشگري

 
لزوم حرکت کشاورزي بر مدار گردشگري 

 
محمود نواصر 

مردم شهرهاي آبادان و خرمشهر از قدیم به کار کشاورزي مشغول بوده اند و حتی پس از ورود صنایع و پیشرفت علم در جهان، تفکر

 
شغل دولتی نداشته اند. کشاورزي در این دو شهر بیش از 100سال قدمت دارد. 

براساس خبري که در مهر آمده، نواصر گفت: پس از وقوع جنگ تحمیلی صنعت کشاورزي در شهرهاي آبادان و خرمشهر آسیب جدي
دید و بسیاري از نخیلات نابود شده و اقتصاد این دو شهر با یک چالش مواجه شد. نوسانات اقتصادي در چند دهه اخیر، گرایش به
سمت حفظ زمین و منابع طبیعی و تأثیر آن بر درآمد حاصل از کشاورزي، به فشار بیش از حد بر کشاورزان و در نتیجه تغییر جهت
آن ها به سمت استفاده از فرصت هاي اقتصادي جایگزین منجر شده است. اکنون شاهدیم که بسیاري از کشاورزان در اقصی نقاط
جهان به منظور ایجاد کارآفرینی، افزایش فروش مستقیم محصولات کشاورزي در مزرعه و گسترش درآمد ناشی از فعالیت هاي
تفریحی و گردشگري به «آگروتوریسم» یا «گردشگري کشاورزي» روي آورده اند. گردشگري کشاورزي یکی از بهترین تفریحات و
سرگرمی هاست. ورود گردشگران طبیعت گرا و بوم گردها به روستاهاي آبادان و خرمشهر علاوه بر رونق و آبادانی روستاها و ایجاد
روش هایی براي درآمد بیش تر، باعث می شود ارزش هاي روستایی، فرهنگ ها و ریشه ها بیش تر مورد توجه قرار گیرد و خود
جوامع روستایی این دو شهر در صدد حفاظت از میراث خود برآیند. این تبادلات فرهنگی باعث تقویت فرهنگ بومی می شود و
بسیاري از باورها، سنن و آداب و رسوم قدیم و حتی از یاد رفته را دوباره احیاء می کند، به طوري که توسعه گردشگري کشاورزي و
مزرعه اي می تواند علاوه بر ایجاد درآمد پایدار، بسیاري از مشکلات نواحی روستایی را از بین ببرد. امروزه بیش تر گردشگران دوست
دارند، در قالب گردشگري تجربه محور تعامل زیادي با جامعه محلی داشته باشند و زندگی این جامعه را تجربه کنند. به همین دلیل
حرکت در چارچوب استاندارد، قانونمند بودن و صدور مجوز براي فعالیت مزرعه داران در صنعت گردشگري اولین مؤلفه براي ضابطه

 
مند کردن و توجه به حقوق گردشگران و همچنین کشاورزانی است که ترجیح می دهند فعالیت هاي آن ها قانونی باشد. 

کارشناس گردشگري



بسیج سازندگی: یک میلیون روستایی در صندوق هاي قرض الحسنه حضور

دارند

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  265  |  تاریخ: 1399/07/08

مسئول بسیج سازندگی کشور با بیان اینکه یک میلیون نفر از روستاییان در 21 هزار صندوق قرض الحسنه حضور دارند،
گفت: 600 هزار نفر از داوطلبان نیز عضو گروه هاي جهادي شده اند.

سرویس اقتصاد جوان آنلاین: نشست بررسی حل مشکل بازار و بازاریابی در مناطق روستایی با حضور محمد زهرایی مسئول
بسیج سازندگی کشور، حمید االله بداشتی قائم مقام و معاونان بسیج سازندگی، مدیرانی از صندوق هاي قرض الحسنه مردمی در

 
کشور، برخی اعضاي گروه هاي جهادي و با حضور خبرنگاران در محل سالن شهید قاسم سلیمانی در سازمان بسیج اقشار برگزار شد. 

سردار محمد زهرایی در این جلسه اعلام کرد: از ظرفیت نهاد هاي انقلابی و بخش خصوصی براي ایجاد اشتغال در مناطق روستایی
استفاده می کنیم، در حالی که بسیاري از ظرفیت هاي مردمی مورد غفلت قرار گرفته، اما بسیج به عنوان ابرنهاد تسهیل گر و بسیج

 
کننده گروه هاي مردمی در جنگ اقتصادي حضور دارد. 

وي گفت: از ظرفیت مردم براي مقابله با جنگ اقتصادي استفاده می کنیم و در مقابل دشمن که کمپین فشار حداکثري بر انقلاب
اسلامی تشکیل داده، ما هم می خواهیم از ظرفیت مردم در گروه هاي جهادي براي مقابله با جنگ اقتصادي استفاده کنیم. دشمن می
خواهد در جنگ مجازي مردم را بی انگیزه و دل آن ها را خالی کند، اما ما می خواهیم با فرهنگ جهادي و ظرفیت مردم بسیاري از
فرایند هاي پیچیده اقتصادي را آسان کنیم و در جهت ایجاد اشتغال در روستا ها و کمک به تولید و بازاررسانی محصولات با کیفیت

 
ایرانی و با کمک مردم اقدام کنیم. 

مسئول بسیج سازندگی کشور در ادامه افزود: در این جلسه یک طرف گروه هاي تسهیل گر بسیجی، یک طرف نمایندگان گروه هاي
جهادي، از طرف دیگر گروه هاي نمایندگان صندوق هاي قرض الحسنه مردمی و از یک طرف هم نمایندگان بخش خصوصی و بازار

 
حضور دارند و قرارگاه هاي جهادي تشکیل داده اند و گروه هاي کوچک صندوق قر ض الحسنه مردم یار و اشتغالزا درست کرده اند. 

زهرایی گفت: گروه هاي جهادي حتی پیشروتر از ما در جا هایی که هیچ کسی حضور ندارد، حضور پیدا کرده و خدمت رسانی می
کنند. در قضیه سیل، مقابله با کرونا، گروه هاي جهادي بدون دستور کسی وارد عمل شدند. در قضیه کمک هاي مؤمنانه در پی دستور
مقام معظم رهبري حماسه هایی خلق کردند و حتی در بیماري کرونا، زمانی که هیچ کسی به اموات کرونایی نزدیک نمی شد، گروه

 
هاي جهادي داوطلبانه براي غسل دادن، کفن کردن و دفن اموات کرونایی وارد عمل شدند. 

مسئول بسیج سازندگی کشور افزود: در حال حاضر 21 هزار صندوق قر ض الحسنه مردمی در روستا ها تشکیل شده که با کمترین
بروکراسی اداري تسهیلات قرض الحسنه به اهالی صندوق پرداخت می شود و ما براي آن ها هزار و 300 نفر تسهیل گر آموزش داده
ایم و این تسهیل گران به عضویابی یا ترغیب مردم براي حضور آن ها اقدام می کند و این صندوق ها اگر منابع خود را در صندوق
کارآفرینی امید، بانک مهر اقتصاد یا بانک انصار سپرده گذاري کنند، چندین برابر سپرده مردمی خود صندوق یا بانک به آن ها وام

 
پرداخت می کنند. 



زهرایی گفت: وام هاي صندوق قرض الحسنه روستایی با رویکرد اشتغال، استمرار تولید و گره گشایی از مردم تسهیلات پرداخت می
کند.600 هزار نفر در قالب 24 هزار گروه جهادي حضور دارند که وظیفه ما اتصال گروه هاي جهادي به یکدیگر و اتصال محصولات

 
تولید مردم در روستا ها به بازار مصرف است. 

مسئول بسیج سازندگی کشور خاطرنشان کرد: صندوق هاي قرض الحسنه مردمی در روستا ها را در قالب تعاونی تشکیل می دهیم و
این شرکت هاي تعاونی از محل تبصره 2 ماده 29 سازمان جنگل ها مجوز و رتبه دریافت می کنند و در حوزه اشتغالزایی در منابع

 
طبیعی مانند بذرپاشی، نهال کاري و حفاظت از جنگل به اشتغالزایی می پردازند. 

زهرایی گفت: هزار و 200 صندوق قرض الحسنه مردمی در کشور شکل گرفته اند که اگر این صندوق ها 50 میلیون تومان منابع در
صندوق کارآفرینی امید قرار دهند با رایزنی انجام شده، خود صندوق کارآفرینی 250 میلیون تومان به آن اضافه می کند و وام هاي

 
اشتغالزایی به اعضاي صندوق می پردازد. 

 
به گفته وي از محل تسهیلات خرد صندوق هاي قرض الحسنه روستایی در سال گذشته 68 هزار شغل خرد روستایی ایجاد شد. 

مسئول بسیج سازندگی کشور گفت: ما پیوند بین بخش خصوصی و ظرفیت مردم را به وسیله تسهیل گران و گروه هاي جهادي و
صندوق قرض الحسنه انجام می دهیم و معتقدیم که تولید کشور با ظرفیت مردمی رونق پیدا می کند و با برجام و واردات نمی توانیم

 
اقتصاد کشور را نجات دهیم. 

زهرایی در پایان خاطرنشان کرد: همانطور که در دفاع مقدس هرگاه به زمین مین کاري می رسیدیم باید عده اي فداکاري و معبر باز
می کردند، الان هم براي برون رفت اقتصاد از مشکلات باید عده اي در قالب گروه هاي جهادي معبر ها را باز کنند.



راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور
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راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور

 
معاون پژوهش و فناوري دانشگاه جامع علمی کاربردي خبر داد 

 
راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور 

 
هدي هاشمی 

 
خبرنگار 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه جامع علمی کاربردي می گوید: مصوبه شوراي عالی اداري مبنی بر تعطیلی دانشگاه هاي وابسته به
دستگاه هاي دولتی در دانشگاه جامع علمی کاربردي اجرا شد. برخی از سازمان هاي دولتی براي خودشان دانشگاه تأسیس کرده بودند
تا نیروي مورد نیازشان را تأمین کنند. این درحالی است که آموزش عالی هم از دستگاه ها خواست تا آنها کار خودشان را انجام دهند
و اجازه دهند آموزش عالی نیز کار خودش را بکند. بر این اساس تمام وزارتخانه هایی که مرکز (آموزش دانشگاهی) داشتند تعطیل
شدند. با این همه در چهار سال گذشته حدود هزار مرکز علمی کاربردي در کشور وجود داشت که هم اکنون مراکز ما به 560 مرکز

 
رسیده است. 

مهدخت بروجردي با اشاره به اینکه دانشگاه جامع علمی- کاربردي یک دانشگاه نسل سومی است، به خبرنگار «ایران» اظهار می کند:
دانشگاه جامع به عنوان یک دانشگاه نسل سومی معروف شده است. این دانشگاه توجه اصلی اش روي کارآفرینی دانشجویان است.
همان طور که می دانید نسل اول دانشگاه ها به آموزش، نسل دوم به پژوهش و نسل سوم دانشگاه ها به کارآفرین توجه دارند. ما براي
اینکه دانشگاه نسل سومی داشته باشیم فعالیت هاي بسیاري انجام داده ایم. این دانشگاه از نظر قوانین و مقررات با همه دانشگاه هاي
کشور متفاوت است. دانشگاه جامع تنها دانشگاه کشور است که حالت فرابخشی دارد. از دولت هم بودجه اي نمی گیریم. تفاوت عمده
دانشگاه جامع با دیگر دانشگاه ها این است که در دانشگاه ما مرکزي می تواند رشته بگیرد که محیط کار داشته باشد و تا زمانی که
محیط کاري وجود نداشته باشد مجوز براي رشته اي داده نمی شود. بنابراین دانشجویان ما از آنجایی که قرار است کارآفرین باشند
هم واحدهاي عملی دارند و هم واحدهاي نظري. یکی دیگر از تفاوت هاي مهم دانشگاه جامع این است که در این دانشگاه رشته هاي
طولانی مدت آموزش داده نمی شود مثلاً ممکن است یک مرکز براي چند ترم رشته اي آموزش دهد. براي اینکه ما یک نیازي در

 
جامعه احساس کردیم و آن نیاز برطرف شده و دیگر نیازي به آن رشته هم وجود ندارد. 

او درباره کیفیت آموزش در این دانشگاه می گوید: چهار سال پیش بیش از هزار مرکز آموزشی داشتیم و برخی از سازمان هاي دولتی
هم براي خودشان دانشگاه تأسیس کرده بودند تا نیروي مورد نیازشان را تأمین کنند. اتفاقی که افتاد این بود بنابر مصوبه شوراي عالی
اداري و با این نگاه که فقط آموزش عالی در حوزه علوم تحقیقات و فناوري فعالیت کند تمام وزارتخانه هایی که مرکز دانشگاهی
داشتند مراکز خودشان را تعطیل کردند. در حال حاضر در حدود 560 مرکز داریم. همین تعدیل مراکز یک گام در جهت کیفیت
بخشی دانشگاه بوده است. موضوع دیگر راه اندازي آزمون هاي متمرکز است. براي اینکه بتوانیم آزمون متمرکز برگزار کنیم نیاز
داشتیم که کتاب هاي با کیفیت منتشر کنیم. کتاب هاي مورد نیاز دانشجویان هم با کمک استادان برجسته تولید شد. علاوه بر این

 
براي افزایش کیفیت در دانشگاه ما کتابخانه اي را راه اندازي کردیم. 

بروجردي به مدرسان دانشگاه جامع اشاره می کند و می گوید: در سال هاي گذشته حدود 93 هزار مدرس در دانشگاه جامع علمی
کاربردي داشتیم که این استادان مراحل مختلف گزینش هاي علمی را طی نکرده بودند در 4 مرحله بررسی مدرسان را انجام دادیم و



مدرسان از این پس مثل استادان وزارت علوم با فراخوان انتخاب می شوند. هم اکنون چهارمین دوره فراخوان استادان انجام شده
است.معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه جامع علمی -کاربردي به راه اندازي 170 مرکز نوآوري در کشور اشاره می کند و می گوید:
استارتاپ هایی در حوزه هاي مختلف راه اندازي کردیم و از دانشجویان خواستیم که براي مشکلات صنایع و کشاورزان راهکارهایی
ارائه دهند. مرکز نوآوري و خلاقیت براي این مهم راه اندازي شده است و دانشجویان در این مرکز خلاقیت ها و نوآوري هاي خود را
ارائه می هند. ایده ها توسط تیم داورهاي برگزیده برررسی می شود و دانشجویان باید از ایده هاشان دفاع کنند. سه ایده اول را در
سایتی قرار می دهیم و از تولیدکنندگان می خواهیم تا ایده هاي دانشجویان را بخرند. البته در این بخش به صنایع مهم گفتیم که
مشکلاتشان را اعلام کنند. آنها هم فهرستی از مسائلشان را به دانشگاه داده اند. ما این مشکلات را در اختیار دانشجویان خلاق می

 
گذاریم و آنها به ما فکر می دهند. 

او با تأکید براینکه 70درصد دانش آموختگان دانشگاه وارد بازار کار می شوند اظهار می کند: به خاطر سامانه هاي متمرکزي که داریم
به دانشجویانمان دسترسی داریم. ما از دانشجویان می پرسیم که آیا شاغل هستند یا خیر؟ اگر شاغلید آیا در رشته اي که تحصیل
کرده اید کار می کنید؟ که 70 درصد دانش آموختگان ما اعلام کردند که شاغلند و 48 درصد از دانش آموختگان ما در رشته اي که

 
تحصیل کرده اند کار می کنند. 

 
مدرك تحصیلی دانشگاه جامع علمی-کاربردي مورد تأیید وزارت علوم است 

همچنین سید محمد حسن پیش بین رئیس دانشگاه جامع علمی -کاربردي تهران غرب نیز اظهار می کند: نقش دانشگاه جامع این
است که دانشجویان را به گونه اي آموزش می دهد که در حین تحصیل مهارت هاي لازم را یاد بگیرند و 60 درصد آموزش
دانشجویان، عملی است براي همین مراکز دانشگاهی حداکثر 2 کیلومتر از مراکز تولید فاصله دارند.او با اشاره به دیگر همکاري هاي
دانشگاه جامع با صنایع بزرگ می گوید: سایپا حدود 700 نمایندگی در سراسر کشور دارد که کارمندان خود را براي آموزش به
دانشگاه علمی کاربردي می فرستند و آنها از یک کارمند به متخصص تبدیل می شوند. با مثالی توضیح می دهم اینکه برخی از
دانشگاه هاي کشور نمی توانند با صنایع ارتباط برقرار کنند زیرا این دانشگاه ها فقط آموزش هاي تئوري می دهند اگر دانشجو بخواهد
کار با صنعت را یاد بگیرد باید 6 ماه تا یک سال در کنار یک کارخانه آموزش ببیند تا بتواند در آن کارخانه مشغول به کار شود اما
دانشجویی که از دانشگاه علمی کاربردي فارغ التحصیل می شود می تواند بلافاصله وارد بازار کار شود.اکثر دانشجویان دانشگاه علمی-

 
کاربردي در زمان تحصیل و در دوره کاردانی مشغول به کار هستند. 

پیش بین می گوید: به خانواد ها توصیه می کنم که حتماً توجه لازم را در انتخاب رشته به دانشگاه علمی-کاربردي داشته باشند.
برخی تصور می کنند که سطح مدرك علمی-کاربردي از دانشگاه هاي سراسري پایین تر است اما اینطور نیست و همان طور که
دانشگاه هاي سراسري زیر نظر وزارت علوم امتیاز دارند و سطح علمی آنها کنترل می شود، سطح علمی دانشگاه علمی - کاربردي نیز
کنترل می شود و مجموعه زیر نظر وزارت علوم است و نقش دانشگاه جامع کنترل و ارزیابی کلاس ها، اساتید و دانشجویان است.او
تأکید می کند: همچنین در کشور ما که بیکاري به نوعی معضل است دانشگاه علمی - کاربردي راه حل بسیار خوبی است که یک
مرکز آموزشی است که دانشجو را از نظر عملی و نظري تربیت می کند و هیچ بودجه اي را از دولت نمی گیرد و تمام دانشگاه با اخذ
شهریه از دانشجویان اداره می شود. مدرك تحصیلی دانشگاه جامع علمی-کاربردي مورد تأیید وزارت علوم است و هیچ تفاوتی با

مدرك دانشگاه هاي سراسري ندارد و همه در یک سطح هستند.




